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[ January 11 ] ۱۹۳۶ فیزیک نوبل سال
۲۳ دی دی به دین روز، چهارمین جشن دیگان



 

1- ایستگاه هاي صلواتی امسال در ایام فاطمیه در قم برپا نمی شود - تسنیم

2- طرح هاي بزرگ قاپ سرمایه گذاران را ربود - اقتصاد نیوز

3- منصوري: در مدت کوتاهی وضعیت نگران کننده کشت و صنعت مغان را بهبود می دهیم - تسنیم

4- کانون هاي ظرفیت سازي جوانان روستایی ساماندهی می شود - ایانا

5- با افزایش سهم مشاغل خانگی در اقتصاد به 10 درصد 2/5 میلیون شغل ایجاد می شود - آریا نیوز

6- 27 پروژه در منطقه آزاد قشم به بهره برداري می رسد - روزنامه صبح ساحل

7- حمایت از بانوان کارآفرین غیربومی در روستاها - رادیو اقتصاد

8- علامه مصباح به معناي حقیقی کلمه «عالم ربانی» بود/ کار کارشناسی و خالصانه براي خدا و توسل به اهل بیت(ع)؛ از

توصیه هاي اخلاقی ایشان - بسیج نیوز

9- خبر خوش براي بازنشستگان؛اعطاي تسهیلات به کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی - کارگر آنلاین

10- تضییع حقوق دولت توسط اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان مرکزي/چه کسی پاسخگو است؟ - خبرگزاري فارس

11- اعطاي تسهیلات به کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی - شفا آنلاین

12- تقویت حلقه هاي ارتباطی بین تولیدکنندگان و صادرکنندگان صنایع دستی - فصل اقتصاد

13- رویداد ملی «بانوي برکت» فراخوان داد - فرارو

14- اعطاي تسهیلات به کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی - فصل اقتصاد

15- رویداد ملی «بانوي برکت» فراخوان داد - بازار کار

16- بنیاد برکت 1354 طرح اشتغالزایی در مناطق محروم هرمزگان ایجادمی کند - ایرنا

17- آزادي 31 مددجوي زندان منوجان در راستاي طرح غربالگري - میزان

18- بی توجهی به نرخ بهره سیاست گذار را گمراه کرده است - خبرگزاري مهر

19- پیش بینی سرمایه گذاري 25 هزار میلیاردي بخش خصوصی در خراسان جنوبی - آرا نیوز

20- تأمین برق خانگی در اولویت کاري مسئولان کرمان باشد - خبرگزاري مهر

21- آرمان ملی نوشت/ فرشاد مومنی: سازمان برنامه جرأت کافی ندارد که بودجه بعضی ها را قطع کند/ اهرم فشارهایی

داریم که سرنوشت بودجه را تعیین می کند - شفقنا

22- مشاغل خانگی تحت پوشش صندوق بیمه اجتماعی روستاییان قرار می گیرند - خبرگزاري مهر

23- فراخوانی براي اشتغال آفرینی زنان در کسب وکارهاي خانگی - خبرگزاري مهر

24- بهره برداري از 1150 واحدمسکونی محرومان در اصفهان - خبر آنلاین

25- اعطاي تسهیلات به کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی - خبرگزاري مهر

26- نگفتم عامل کمبود برق، استخراج رمز ارز است! - برترین ها

27- جزئیات اشتغال آفرینی بانوان در حوزه کسب وکارهاي خانگی - ایسنا

28- برگزاري چهارمین رویداد صنعت یار در شیراز - ایسنا

29- دو چالشی که مهاجران در ایران با آن روبرو هستند - ایران اکونومیست



30- خدمات بی نظیر شرکت ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی - طلا نیوز

31- چهارمین رویداد ملی استارتاپی صنعت یار در شیراز - خبرگزاري صدا و سیما

32- قدردانی رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) از بانک صادرات استان بوشهر - خبر ایران

33- جزئیات اعطاي تسهیلات به کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی - شبکه ایران

34- اعطاي تسهیلات به کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی - پایگاه دولت

35- مجموعه داري پردیس با 4 هزار شی تاریخی، صنایع دستی آغاز به کار کرد - ایرنا

36- 80 درصد مخاطبان آموزش هاي فنی و حرفه اي، جوانان تحصیل کرده اند - ایرنا

37- امکان تجسس بانکی از مسئولان؛ حقی که مجلس به قوه قضا داده است - رادیو گفت و گو

38- سه بانوي البرزي برگزیده کارآفرینی کشور شدند - روزنامه پیام سپیدار

39- شاغلین در حوزه مشاغل خانگی از مزایاي بیمه صندوق روستاییان بهره مند می شوند - آریا نیوز

40- چاردیواري هایی که تنها حکم سقف را دارند/300 واحد مسکونی در بافت هاي فرسوده نوسازي شد - دانا

41- سوء مدیریت؛ وبال گردن استان هاي کم برخوردار/ بیکاري و مهاجرت دو معضل اساسی مناطق مرزنشین است - دانا

42- کاهش 4.2 درصدي شاخص نرخ بیکاري در چهارمحال و بختیاري - دانا

43- پرداخت 400 میلیارد ریال تسهیلات براي بیش از 1300 طرح در سال جاري - دانا

44- 27 پروژه در منطقه آزاد قشم به بهره برداري می رسد - خبرگزاري فارس

45- حمایت بلاعوض پارك علم و فناوري مازندران از پایان نامه ها و رساله هاي دکتري در بخش فناوري اطلاعات و ارتباطات
- خبرگزاري فارس

46- استاندار گیلان در جلسه ستاد زراعت چوب تأکید کرد؛اراضی زراعت چوب در گیلان تا اسفند ماه، به سه هزار هکتار می

رسد - رایان خبر

47- آغاز پرداخت 8 میلیارد ریال تسهیلات به کارگاه هاي روستایی در فارس - روستا نیوز

48- دیدار مدیر صندوق کارآفرینی امید استان بوشهر با ایرانی معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداري بوشهر - صندوق
کارآفرینی امید

49- رویداد ملی «بانوي برکت» فراخوان داد - آریا نیوز

50- دومین نمایشگاه مسکن، شهرسازي و بازآفرینی شهري - وزارت راه و شهرسازي

51- قدردانی رئیس کمیته امداد امام خمینی از بانک صادرات استان بوشهر - دیوان اقتصاد

52- حمایت هاي ملی مس از جامعه - صداي بورس

53- مسابقات والیبال سازمان هاي اقشاري بسیج فارس در شیراز - برنا نیوز

54- ضرورت همکاري بانک ها در پرداخت تسهیلات اشتغال مددجویان/63 درصد اعتبارت بانکی مددجویان جذب شد - برنا
نیوز

55- تقدیر رئیس ستاد فهما از کانون هاي پیشتاز در طرح ملی «ایران قوي»/ انگیزه قوي بچه هاي مسجد براي رشد و برتري -
شبستان

56- ضرورت گسترش نظام تامین اجتماعی - عصر خبر

57- اعطاي تسهیلات به کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی - اکو فارس

58- 27 پروژه در منطقه آزاد قشم به بهره برداري می رسد - خبر آنلاین



59- با حضور ویدئوکنفرانسی رییس جمهور؛ 60 طرح تولیدي ـ صنعتی در مناطق آزاد و ویژه اقتصادي به بهره برداري می

رسد - فرینا

60- اختصاص 4 تسهیلات ویژه براي کارآفرینان بین المللی در ایران - ایرنا

61- تامین مالی پروژه انتقال آب خلیج فارس، خدمت ماندگار نظام بانکی - فصل اقتصاد

62- آمادگی هنرمندان استان مرکزي براي مشارکت فعال در جشنواره صنایع دستی فجر - میراث آریا

63- افزایش 100درصدي واحدهاي اقامتی بوم گردي گیلان در سال جاري - میراث آریا

64- اعطاي تسهیلات توسط بنیاد برکت به گردشگري و صنایع دستی گالیکش - میراث آریا

65- اعطاي تسهیلات به کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی - ایلنا

66- مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي بوشهر: لزوم توجه به اشتغال معتادان مهارت آموخته بهبود یافته در استان بوشهر - آریا
نیوز

67- بررسی زمینه هاي همکاري در حوزه بازار کار در دیدار سفیر ایران با وزیر کار و مهاجرت تاجیکستان - اقتصادگردان

68- کارآفرینی محور دیدار سفیر ایران با وزیر کار تاجیکستان+تصاویر - خبرگزاري فارس

69- نخبگان آسمانی به یادشهداي فاجعه هواپیماي 752 - کتاب نیوز

70- رویداد ملی «بانوي برکت» فراخوان داد - الف

71- پرداخت 50 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال در یزد - خبرگزاري فارس

72- اعطاي تسهیلات به کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی - ایرنا

73- تامین مالی پروژه انتقال آب خلیج فارس، خدمت ماندگار نظام بانکی به توسعه کشور است - آریا نیوز

74- فرمانده انتظامی شهرستان زرند: احداث زیسکو، قابل ستایش است - آریا نیوز

75- شهردار زرند: در چارچوب قانون، از زیسکو حمایت می کنیم - آریا نیوز

76- با حضور ویدئوکنفرانسی رییس جمهور؛ 60 طرح تولیدي ـ صنعتی در مناطق آزاد و ویژه اقتصادي به بهره برداري می

رسد - آریا نیوز

77- خدمات بی نظیر شرکت ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی - آریا نیوز

78- اعطاي تسهیلات به کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی - آریا نیوز

79- شریعتمداري: 76 درصد مشاغل خانگی طی سال هاي 96 تا 99 توسط بانوان ایجاد شده است - آریا نیوز

80- اجراي طرح غربالگري زندانیان در منوجان - باشگاه خبرنگاران جوان

81- رفع مشکلات شغلی و مسکن ایثارگران با برنامه ریزي و پیگیري امکان پذیر است - شهید نیوز

82- تخصیص 6 میلیارد تومان براي توسعه و بهسازي روستاهاي ملایر - همدان آنلاین

83- خدمات بی نظیر شرکت ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی - فلزات آنلاین

84- 3 بانوي البرزي برگزیده کارآفرینی کشور شدند - آخرین خبر

85- بازگشایی سالن هاي سینما و تئاتر در قم - اکونا پرس

86- برگزاري رویداد ملی «بانوي برکت» - باشگاه خبرنگاران جوان

87- اعطاي تسهیلات به کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی - برنا نیوز

88- دري نجف آبادي: مردم باید مدیریت مصرف را سرلوحه کار خود قرار دهند - ایرنا

89- قدردانی رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) از بانک صادرات استان بوشهر - بانکداري ایرانی



90- برگزاري رویداد ملی «بانوي برکت» با هدف اشتغال آفرینی براي بانوان - میزان

91- آمادگی سازمان تامین اجتماعی براي حمایت از آموزشگاه هاي غیردولتی - بازار کار

92- فعالیت دو هزار جهادگر اصفهانی در 8 استان و 600 روستاي اصفهان/ 341 پروژه در حال اجرا است - بسیج نیوز

93- رویداد ملی «بانوي برکت» فراخوان داد - دانشجو

94- بهره برداري از 18 طرح سرمایه گذاري تولیدي، زیرساخت بندري و گردشگري توسط رییس جمهور با صرف هزینه 8175

میلیارد ریالی بخش خصوصی زمینه اشتغال مستقیم 468 نفر فراهم می شود - صنعت کار

95- اراضی زراعت چوب در گیلان تا اسفند ماه، به سه هزار هکتار می رسد - دیار میرزا

96- تعیین مستمري براي 46 کودك کار در دزفول - خبرگزاري صدا و سیما

97- افزون بر 834 تن میگو در دشتیاري برداشت شد - ایرنا

98- امضاي تفاهم نامه حمایت از مددجویان کمیته امداد در مشهد - خبرگزاري صدا و سیما

99- 565 میلیارد تومان تسهیلات براي توسعه بخش کشاورزي قزوین تصویب شد - ایرنا

100- 156 هزار تن نخود در کرمانشاه تولید می شود - ایرنا

101- استاندار کرمان: آب و برق هیچ مشترك خانگی نباید قطع شود - ایرنا

102- رویداد ملی «بانوي برکت» فراخوان داد - برنا نیوز

103- فراخوان ثبت نام سیزدهمین المپیاد علمی دانشجویان دانشگاه هاي علوم پزشکی کشور - وب دا

104- ایجاد 4صندوق خرد محلی در روستاي کلوخی شهرستان قوچان - خبرگزاري صدا و سیما

105- حمایت شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان از 60 پایان نامه دانشگاهی - باشگاه خبرنگاران جوان

106- دو چالش اصلی مهاجران در ایران/4 تسهیلات ویژه براي کارآفرینان بین المللی در ایران - ایسنا

107- خدمات بی نظیر شرکت ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی - خبرگزاري صنایع

108- بررسی وضعیت اجراي تفاهم نامه هاي مسکن و اشتغال ایثارگران استان کرمان - شهید نیوز

109- نشست وزیر میراث فرهنگی با زنان برتر کارآفرین در حوزه صنایع دستی - ایلنا

110- تمدید مهلت شرکت در تکمیل ظرفیت دوره هاي کارشناسی علمی کاربردي - اخبار دانشگاهی

111- ترامپ استیضاح می شود، دادستان ها تعیین شدند - فرارو

112- بهره برداري از 18 طرح سرمایه گذاري تولیدي، زیرساخت بندري و گردشگري توسط رییس جمهوربا صرف هزینه 8175

میلیارد ریالی بخش خصوصی زمینه اشتغال مستقیم 468 نفر فراهم می شود - روزنامه جهان اقتصاد

113- پلوسی دادستان هاي استیضاح ترامپ را تعیین کرد - روزنامه امین

114- با حضور ویدئو کنفرانسی رئیس جمهوري : 18 پروژه سرمایه گذاري منطقه آزاد انزلی بهره برداري می شود - رشتکده

115- 4700 فرصت شغلی به صورت مستقیم توسط سازمان میادین ایجاد شده است - موج

116- ترامپ یک گام به استیضاح نزدیک تر شد / پنس برکناري ترامپ را نپذیرفت؛ پلوسی دادستان هاي استیضاح او را تعیین

کرد - تدبیر و امید

117- افول موریانه اي - دانشجو

118- حداقل 400 فعال رسانه اي کرمانشاه باید عضو خانه مطبوعات باشند - ایرنا

119- ثبت «اهر» و «اسکو» به عنوان شهرهاي ملی صنایع دستی by روزنامه آذربایجان - روزنامه آذربایجان

120- بررسی زمینه هاي همکاري در حوزه بازار کار در دیدار سفیر ایران با وزیر کار و مهاجرت تاجیکستان - قلمنا



121- صندوق کارآفرینی امید کردستان بیش از 198میلیاردریال تسهیلات پرداخت کرد - صندوق کارآفرینی امید

122- بررسی زمینه هاي همکاري در حوزه بازار کار در دیدار سفیر ایران با وزیر کار و مهاجرت تاجیکستان - سرمد نیوز

123- دیدار سفیر ایران با وزیر کار تاجیکستان - تسنیم

124- برپایی غرفه سردار شهید سلیمانی در منزل یکی از فرهنگیان نیشابور - آریا نیوز

125- بررسی مشکلات صنف آموزشگاه هاي غیردولتی در تأمین اجتماعی - شفاف

126- بررسی زمینه هاي همکاري در حوزه بازار کار در دیدار سفیر ایران با وزیر کار و مهاجرت تاجیکستان - فصل اقتصاد

127- مشارکت 9 هزار متخصص ایرانی خارج کشور در برنامه همکاري معاونت علمی - ایرنا

128- پرداخت 45میلیارد ریال تسهیلات صنایع دستی در لردگان - میراث آریا

129- صدور و تمدید 489 مجوز فعالیت صنایع دستی در تویسرکان - میراث آریا

130- اقامتگاه بوم گردي روستاي دره اسپر به بهره برداري می رسد - میراث آریا

131- تصویب 565 میلیارد تومان تسهیلات براي توسعه بخش کشاورزي - ایانا

132- صرفه جویی ارزي 12 میلیون دلاري در واحد دامپروري اردستان - ایانا

133- نخستین مرکز گردشگري کشاورزي تربت حیدریه در روستاي احمدآباد خزاعی راه اندازي می شود - میراث آریا

134- تامین اشتغال و بیمه روستاییان موجب کاهش مهاجرت به شهرها می شود - برنا نیوز

135- نرخ بیکاري در چهارمحال و بختیاري به 12 درصد رسید - برنا نیوز

136- «اُسوه خیراندیشی و نیکوکاري» - برنا نیوز

137- آخرین نتایج پروژه بهینه سازي مصرف انرژي در کشور/به جاي تاسیس بیمارستان محیط زیست را دریابید - زیست آنلاین

138- تاکید استاندار بر توسعه زیرساخت هاي فرهنگی - روزنامه صبح ساحل

139- آموزش مجازي و هوش مصنوعی به المپیاد علمی دانشجویان اضافه شد - خبرگزاري مهر

140- خدمات شرکت ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی - معدن نیوز

141- خدمات بی نظیر شرکت ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی - رصد اقتصادي

142- خدمات بی نظیر شرکت ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی - عصر معدن

143- خدمات بی نظیر شرکت ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی - تیتر 20

144- بررسی مشکلات صنف آموزشگاه هاي غیردولتی در تأمین اجتماعی - افکارنیوز

145- چرا سهم زنان در کسب و کارهاي مجازي اندك است؟ - ایستنا

146- بررسی زمینه هاي همکاري در حوزه بازار کار در دیدار سفیر ایران با وزیر کار و مهاجرت تاجیکستان - شبستان

147- درآمدزایی از کاکتوس/ وقتی سرمایه اي اندك مبناي کارآفرینی بانوي مشهدي شد - تسنیم

148- تعیین تکلیف 5 هزار کیلومتر مربع از پهنه هاي معدنی کهگیلویه و بویراحمد - آخرین خبر

149- امکان پرداخت الکترونیک صدقه در لرستان فراهم شد - ایرنا

150- وزیر بهداشت خواستار تشدید کنترل ها در مبادي ورودي دریایی و هوایی به قشم و کیش شد - آخرین خبر

151- بررسی مشکلات صنف آموزشگاه هاي غیردولتی در تأمین اجتماعی - دانشجو

152- فرجام جنگل هاي حراي "دیر" در پیچ و خم توسعه چه می شود؟ - ایرنا

153- تصویب کلیات طرح حمایت از اقتصاد ملی در برابر اقدامات خصمانه آمریکا در کمیسیون بهداشت مجلس - شهید نیوز



154- بررسی مشکلات صنف آموزشگاه هاي غیردولتی در تأمین اجتماعی - همراز

155- مشتري اول کالاي ایرانی کدام کشور است؟ - گسترش صنعت معدن تجارت

156- کشور به دولت جوانِ انقلابی با انگیزه و فعال نیاز دارد - حوزه نیوز

157- نخست وزیر دوران کرونا - اتاق بازرگانی تهران

158- به مناسبت سالروز تاسیس پارك علم و فناوري ؛ معاون استاندار هرمزگان از برج فناوري هرمز بازدید کرد - روزنامه دریا

159- بررسی مشکلات مدارس غیردولتی و آموزشگاه هاي زبان در تأمین اجتماعی - نما

160- بررسی مشکلات صنف آموزشگاه هاي غیردولتی در تأمین اجتماعی - نما

161- فرصت هاي کارآفرینی براي فرزندان شهدا و جانبازان مهیا شده است - بازار کار

162- بررسی مشکلات صنف آموزشگاه هاي غیردولتی در تأمین اجتماعی - کیوسک خبر

163- سه بانوي البرزي برگزیده کارآفرینی کشور شدند - ایرنا

164- «حریم رضوي» طرحی که به راحتی می تواند در دیوان عدالت اداري ابطال شود - شهرآرا آنلاین

165- خدمات بی نظیر شرکت ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی - روزنامه اقتصاد ملی

166- نزولی شدن نرخ بیکاري در قم - تابناك

167- اهمیت تاسیس اطلس سرمایه گذاري در قم - تابناك

168- پنج طرح صنعتی و خدماتی در سقز افتتاح می شود - تابناك

169- کرونا نرخ مشارکت اقتصادي گلستانی ها را کاهش داد - ایسنا

170- رشد 105 درصدي سرمایه گذاري در صنایع سمنان - ایسنا

171- معاش مردم را به معادلات پیچیده بودجه گره نزنیم - روزنامه آراز آذربایجان

172- استاندار قزوین از چند واحد صنعتی در شهرك صنعتی حیدریه بازدید کرد - ایرنا

173- 136 تبعه غیرایرانی در قم آموزش هاي مهارتی را فراگرفتند - ایرنا

174- اجراي تمهیدات لازم براي ثبت جهانی ماسوله - خبرگزاري صدا و سیما

175- تسهیلات سازمان تامین اجتماعی براي مراکز مولد اشتغال - برنا نیوز

176- بررسی زمینه هاي همکاري در حوزه بازار کار در دیدار سفیر ایران با وزیر کار و مهاجرت تاجیکستان - ایسنا

177- آمادگی سازمان تامین اجتماعی براي حمایت از آموزشگاه هاي غیردولتی - ایلنا

178- حمایت شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان از 60 پایان نامه دانشگاهی - خبرگزاري صدا و سیما

179- سفیر ایران با وزیر کار تاجیکستان دیدار کرد - ایرنا

180- بررسی مشکلات صنف آموزشگاه هاي غیردولتی در تأمین اجتماعی - تیتر شهر

181- ایجاد فرصت هاي شغلی در شادگان مستلزم همکاري بیشتر بانک ها است - رهیاب

182- بررسی مشکلات صنف آموزشگاه هاي غیردولتی در تأمین اجتماعی - باشگاه خبرنگاران جوان

183- اشتغال یکی از شاخص هاي اثر بخش در آموزش عالی است - باشگاه خبرنگاران جوان

184- بررسی مشکلات صنف آموزشگاه هاي غیردولتی در تأمین اجتماعی - خبرگزاري مهر

185- دلار عقب رفت - آریا نیوز

186- مسیر بورس ها در اروپا و آمریکا جدا شد - آریا نیوز



187- پیام مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس به مناسبت سالگرد تأسیس این منطقه عظیم اقتصادي - آریا نیوز

188- بهره برداري از 18 طرح سرمایه گذاري تولیدي، زیرساخت بندري و گردشگري توسط رییس جمهور - آریا نیوز

189- ارسال یک نظر در: ''ترسیم نقشه راه براي رسیدن به ظرفیت 20 میلیارد دلاري تجارت میان ایران و عراق/ آمادگی ایران

براي سرمایه گذاري مشترك در حوزه خودروسازي و برگزاري نمایشگاه هاي تخصصی در عراق'' - معدن 24

190- نانسی پلوسی دادستان هاي استیضاح ترامپ را تعیین کرد - رکنا

191- اجراي تمهیدات لازم براي ثبت جهانی ماسوله/ آماده شدن بسته شناسایی فرصت هاي گردشگري گیلان - وزارت میراث
فرهنگی،گردشگري و صنایع دستی

192- فارغ التحصیلان دانشگاهی باید وارد بازار کار خصوصی شوند - باشگاه خبرنگاران جوان

193- وضعیت اینترنت روستاهاي زنجان چگونه است؟ - ایسنا

194- افزایش نرخ بیکاري در 9 ماهه نخست امسال - روزنامه همدان پیام

195- تشریح برنامه ها و اهداف مرکز تندرستی و مشاور ورزشی دانشگاه پیام نور + جزئیات - یوپنا

196- تسهیلات سازمان تامین اجتماعی براي مراکز مولد اشتغال - ایرنا

197- ثبت دو اختراع کاربردي توسط یک پژوهشگر قرآنی - میزان

198- داوطلبان المپیاد علمی دانش آموزي تا 27 دي فرصت ثبت نام دارند - پانا

199- چرا سهم زنان در کسب و کارهاي مجازي اندك است؟ - پانا

200- کارآفرینی سبز با رویکرد محیط زیستی - تفاهم آنلاین

201- کشت محصولات پاییزه در ابرکوه 12 درصد کاهش یافت - ایرنا

202- اعلام ارزش روز دارایی هاي صندوق ذخیره فرهنگیان - مردم سالاري آنلاین

203- ما به یک شفاف سازي بنیادي نیاز داریم - قلمنا

204- رونقی که با فولاد در رگ مبارکه جاري شد - ایراسین

205- روایتی از تولد فولاد - روزنامه اقتصاد ملی

206- تولید 2 هزار 500 تن فولاد در کارخانه فولاد ملایر/تامین مواد اولیه مانع از به کارگیري توان کامل کارخانه - باشگاه
خبرنگاران جوان

207- عقب نشینی دلار/ پوند پیشروي کرد - خبر فوري

208- حمایت دولت از بنگاه هاي فعال اقتصادي با ایجاد طرح مشوق بیمه اي - خبرگزاري صدا و سیما

209- آمادگی ایران براي سرمایه گذاري مشترك در حوزه خودروسازي با عراقی ها - ایلنا

210- چراغ هاي نیمه روشن صنعت نساجی چشم انتظار حمایت مسئولان - خبرگزاري صدا و سیما

211- چرا سهم زنان در کسب و کارهاي مجازي اندك است؟ - شبکه ایران

212- کادرسازي نیروهاي انقلابی در کانون هاي مساجد/ تمرکز «ایران قوي» بر کشف و رشد استعداد بچه هاي مسجد -
شبستان

213- گاوداري 6 هزار راسی شهرستان قروه افتتاح شد - شبستان

214- راه اندازي صندوقهاي خرد اعتباري زنان روستایی و عشایري جدید در شهرستان مراغه - ایانا

215- اختراع خاص پزشک قرآن پژوه مشهد؛ تخت هوشمند ویژه نوزادان طراحی شد - روزنامه قدس

216- مسیر بورس ها در اروپا و آمریکا جدا شد - بانکداري الکترونیک



217- دلار عقب رفت - بانکداري الکترونیک

218- اراضی پرورش میگوي استان بوشهر به 8هزار هکتار افزایش یافت - اتحاد خبر

219- > امضاي تفاهم نامه تأمین زمین 1800 واحد مسکونی و اشتغال براي 1000 نفر از ایثارگران استان خراسان شمالی - حیات

220- پویش ملی مشارکت بانوان در مدرسه سازي در استان مرکزي آغاز شد - ایرنا

221- بیمارستان امام رضا(ع) بجنورد درگیر دوگانه «سلامت» و « توسعه» - اترك نیوز

222- از شهر بدون بیکار «بلورد» تا اشتغالزایی 10 هزار نفري - بازار کار

223- ایجاد 100 طرح اشتغال براي مددجویان توسط راهبر شغلی کمیته امداد - بازار کار

224- ابطال مجوز دو دفتر مشاور شغلی و کاریابی در شهرستان هاي اصفهان و شاهین شهر - بازار کار

225- برگزاري جشنواره «فرهنگ اندیشه و کارآفرینی» براي نخستین بار در دانشگاه ملایر - بازار کار

226- پلوسی دادستان هاي استیضاح ترامپ را تعیین کرد - برنا نیوز

227- قدردانی رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) از بانک صادرات استان بوشهر - درآمد نیوز

228- خراسان رضوي: ثبت تجربیات و نوآوري هاي هیئات و جلسات خانگی بانوان در حوزه خانواده - حلقه وصل

229- ترامپ استیضاح می شود،دادستان ها تعیین شدند - خبر آنلاین

230- برداشت 4 تن قارچ صدفی در لنده - خبرگزاري صدا و سیما

231- شرکت بیش از 14 هزار نفر در جشنواره قرآن و عترت دانشگاه علمی کاربردي کشور - ایسنا

232- واگذاري بناهاي تاریخی خوزستان به بخش خصوصی - خبرگزاري صدا و سیما

233- «استعدادیابی» حلقه گمشده آموزش عالی کشور - ایلنا

234- کارخانه ها را به هر قیمت و شرایطی واگذار نمی کنیم/ شرکت هاي گروه امیر منصور آریا توسط دادستانی به بانک ملی

منتقل شد - ایلنا

235- ما به یک شفاف سازي بنیادي نیاز داریم - بهار نیوز

236- اختراع خاص پزشک قرآن پژوه مشهد؛ تخت هوشمند ویژه نوزادان طراحی شد - تسنیم

237- رتبه اول اشتغال در استان توسط سیرجان کسب شد - بازار نیوز

238- لزوم حمایت از تولیدکنندگان آذربایجان شرقی براي ایجاد اشتغال پایدار - بازار نیوز

239- وظیفه اصلی مجموعه صندوق کار آفرینی امید البرز، حمایت از اقشار آسیب پذیر است - آریا نیوز

240- حمایت از کسب و کارهاي خرد و مشاغل خانگی در سواحل مکران - صندوق کارآفرینی امید

241- افتتاح چندین طرح تفاهم نامه صندوق کارآفرینی امید با بنیاد برکت در دلگان - صندوق کارآفرینی امید

242- پلوسی دادستان هاي استیضاح ترامپ را تعیین کرد - انتخاب

243- تخصیص بیش از 2هزار میلیارد تومان براي مشاغل خانگی در سال 1400 - افکارنیوز

244- حمایت از تولیدکنندگان آذربایجان شرقی براي ایجاد اشتغال پایدار - ایسنا

245- روغن خوراکی و وعده هایی که هنوزعملی نشده - روزنامه نداي هرمزگان

246- شناور4هزارتنی براي تعمیرات وارد ایزوایکو شد - روزنامه نداي هرمزگان

247- وزیدن نسیم شاعرانه ي عطر لیمو - روزنامه نداي هرمزگان

248- تظاهرات مردم فلسطین نوار غزه علیه سازمان ملل - شبستان



249- توصیه اي که بیابان را باغ کرد! - شبستان

250- بهره مندي یک هزار و 140 خانوار از پروژه باغات پایاب سد آزاد - بسیج نیوز

251- ایجاد فرصت هاي شغلی در شادگان مستلزم همکاري بیشتر بانک ها است - ایرنا

252- آغاز نام نویسی المپیاد علمی دانش آموزان پایه هاي دهم و یازدهم - خبرگزاري صدا و سیما

253- نور امید در چشمان کودکان کم بینا و نابینا/ مهارت آموزي براي ورود به جامعه + فیلم - باشگاه خبرنگاران جوان

254- برگزاري جشنواره «فرهنگ اندیشه و کارآفرینی» براي نخستین بار در دانشگاه ملایر - ایسنا

255- پنج طرح صنعتی و خدماتی در سقز افتتاح می شود - ایرنا

256- پلوسی دادستان هاي استیضاح ترامپ را تعیین کرد - ایرنا

257- "وزارت راه و شهرسازي" یک ناپدريِ نامهربان/ 400 هزار کارگر ساختمانی بلاتکلیف هستند - ایلنا

258- موافقت وزیر ارشاد با تخصیص اعتبارات ویژه براي تکمیل کتابخانه مرکزي بندرعباس - تسنیم

259- روایت دور زدن مردم توسط فروشگاه هاي زنجیره اي/ رونق تولید داخلی با اعمال تحریم ها/ 95 درصد تخلفات مربوط

به واحدهاي صنفی بدون پروانه است - میزان

260- "گذر فرهنگی" در محدوده برکه هاي باران بندرعباس ایجاد می شود - ایسنا

261- اشتغال 85 هزار نفر در بخش اصناف خراسان جنوبی - شبستان

262- عملکرد متفاوت بورس آمریکا و اروپا - روزنامه جهان اقتصاد

263- پوند بیشترین پیشروي را در مقابل دلار داشت - روزنامه جهان اقتصاد

264- تصویب ارائه 143 میلیارد تسهیلات به واحدهاي تولیدي یزد - گسترش صنعت معدن تجارت

265- گفت وگوي متفاوت تسنیم با پدر سنگ تراشی مشهد؛ لذت کارآفرینی را با هیچ چیز عوض نمی کنم - تسنیم

266- فیلم| آخرین وضعیت اشتغال و صنایع استان از زبان مدیرکل اقتصادي استانداري مرکزي - دیار آفتاب

267- 700 میلیون تسهیلات جهت تثبیت اشتغال پرداخت شد - شبستان

268- برگ برنده اقتصاد کشور؛ سرمایه گذاري در مناطق آزاد و ویژه - آخرین خبر

269- تکاپوي مشهد در بازار 600 میلیارد دلاري سنگ هاي قیمتی - روزنامه شهرآرا

270- ساختار شغلی معیوب - روزنامه شهرآرا

271- تالارهاي پذیرایی خراسان جنوبی با یک سوم ظرفیت بازگشایی می شود - تسنیم

272- دختران دانشجو، سرگرمِ چرایی و چگونگی مشاغل کاذب / بانوان، از کلیشه بازارِ بی مهارتی تا «بله قربان» گویی! -
دانشجو

273- تصویب پرداخت 143 میلیارد تومان تسهیلات به 37واحد تولیدي در یزد - شاتا

274- صندوق کارآفرینی امید کردستان بیش از 198میلیاردریال تسهیلات پرداخت کرد - ایرنا

275- باید بانک اطلاعاتی در خصوص پروژه هاي قابل واگذاري به سرمایه گذاران تهیه شود/ به ازاي هر هکتار زراعت دو

میلیون تومان تسهیلات پرداخت می شود - برنا نیوز

276- سهم 15 درصدي فارس از کشت در محیط هاي کنترل شده - باشگاه خبرنگاران جوان

277- برخی بانک هاي قزوین با اصرار به معرفی ضامن جلوي پرداخت تسهیلات روستایی را می گیرند - تسنیم

278- آیا کمبود زمین در کلانشهرها را می توان با توسعه شهر جبران کرد؟ - ایمنا

279- توجه دولت به توسعه متوازن زیر ساخت هاي فرهنگی مشهود است - ایرنا



280- 130 سنگ تراش عقیق در تربت حیدریه فعال هستند - ایرنا

281- بیش از 869 میلیارد ریال تسهیلات به مددجویان خراسان جنوبی پرداخت شد - ایرنا

282- زنان سرپرست خانوار، مادرانی با دست هاي پدرانه - ایرنا

283- اثربخشی 22 طرح آلودگی هواي اصفهان نیازمند جدیت، شفافیت، قانون - ایرنا

284- مراکز خدمات کشاورزي غیردولتی در استان اردبیل افزایش می یابد - ایرنا

285- نبود سردخانه و میدان عرضه میوه و تره بار حاصل زحمت کشاورزان کهگیلویه و بویراحمد را نصیب جیب دلالان می کند
- تسنیم

286- ریزش بورس هاي اروپا و آمریکا - بازار نیوز

287- 5 پروژه بزرگ دامپروري با سرمایه گذاري 348 میلیارد تومانی بنیاد مستضعفان افتتاح شد - ریشه

288- قطع برق 2 هزار و 313 واحد صنعتی بدون اطلاع قبلی در تهران - افکارنیوز

289- هم افزایی نهادهاي توسعه اي موجب ارتقاي سطح اقتصاد استان ها می شود - فراز نیوز

290- بزرگترین شهرك شیلاتی کشور 40 هزار درهرمزگان شغل ایجاد می کند - فصل اقتصاد

291- دولت دلار ذخیره نکرده است/ امکان دارد پروتکل الحاقی را متوقف کنیم - قم پرس

292- 66 هزار روستایی در گیلان بیمه حوادث شدند - کاشف اسرار

293-  استاندار گیلان در دیدار با معاون اول رئیس جمهور خواستار شد ؛ استمرار حمایت دولت از مشاغل آسیب دیده از کرونا
- کاشف اسرار

294- ارزش روز دارایی هاي صندوق ذخیره فرهنگیان اعلام شد/توزیع 3200 میلیارد سودقطعی میان معلمان - قلمنا

295- گزارش عملکرد 9 ماهه سال 99 پست بانک منتشر شد - بانکداري ایرانی

296- گروه اقتصادنوین به کمک تیم هاي نوآور فین تک می آید - بانکداري ایرانی

297- جذب سرمایه و ایجاد اشتغال با ترمیم بافت فرسود ه و سکونتگاه هاي غیر رسمی د ر شیراز - روزنامه خبر جنوب

298- خوزستان بهشت مدیران ناکارآمد شده است - روزنامه نور خوزستان

299- آغاز پرداخت تسهیلات به کارگاه هاي روستایی در فارس - خبرگزاري صدا و سیما

300- مزیت مهم «پول آشنایان» در مقابل سرمایه گذاران غریبه! - روزنامه دنیاي اقتصاد



 

ایستگاه هاي صلواتی امسال در ایام فاطمیه در قم برپا نمی شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/10/24

گروه استان ها- معاون استاندار قم گفت: با متولیان هیئت هاي مذهبی براي مراسم ایام فاطمیه جلساتی برگزار شد و مقرر
شد هیچ گونه ایستگاه صلواتی در سطح شهر ایجاد نشود.

گروه استان ها- معاون استاندار قم گفت: با متولیان هیئت
هاي مذهبی براي مراسم ایام فاطمیه جلساتی برگزار شد و
مقرر شد هیچ گونه ایستگاه صلواتی در سطح شهر ایجاد

 
نشود. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از قم، بیژن سلیمان پور ظهر
امروز در جلسه ستاد پیشگیري، هماهنگی و فرماندهی
عملیات پاسخ به بحران استان که در سالن کرامت
استانداري برگزار شد اظهار داشت: طبق جلسات مقرر شد
براي ایام فاطمیه طبق آیین نامه هاي مدنظر دانشگاه علوم

پزشکی برگزاري هرگونه عزاداري با رعایت پروتکل هاي بهداشتی و باکم ترین ظرفیت ممکن برگزار ولی هیچ گونه ایستگاه صلواتی در

 
سطح استان ایجاد نشود ایستگاه هاي صلواتی فرهنگی محور باشند. 

 
هشدار نسبت به افزایش روند سفرها در قم 

به گفته وي، با هرگونه تخلف در آیین هاي ایام فاطمیه برخورد می شود از حضور دسته جات عزاداري هم برخورد خواهد شد اوقاف

 
هم باوجود تغییر رنگ استان و بهبود شرایط تقاضاي بازگشایی بقاع متبرك دارند. 

وي افزود: باوجود بهبود شرایط استان پیش بینی افزایش مسافرت ها به سمت استان قم داریم اگر این امر ادامه یابد مجبور هستیم

 
آمادگی بیشتري داشته باشیم. 

 
جانمایی نامناسب نیروگاه هاي حرارتی قم در آلودگی هواي شهر مؤثر بوده است/افزایش 10 روز هواي ناسالم 

 
ایجاد اشتغال در قم از میانگین کشوري بیشتر است 

 
واحدهاي تولیدي استان قم داراي ظرفیت توسعه، خلاقیت و نوآوري هستند 

 
اقناع سازي جامعه نسبت به شرایط موجود 

معاون خدمات شهري شهرداري استان قم هم در ادامه این جلسه گفت: در ارتباط با برگزاري ایستگاه هاي صلواتی در ایام فاطمیه
تعداد زیادي درخواست داریم ما تذکر لازم را داده ایم ایستگاه صلواتی باید به ایستگاه فرهنگی تبدیل شوند در این موردنیاز به اقناع

 
سازي قوي داریم. 



علی اصغر سامع افزود: باید سازمان اوقاف؛اداره کل ارشاد و سازمان تبلیغات باهم هماهنگ باشند و در این زمینه اقناع بیشتري در

 
جامعه صورت گیرد باید بسته به نوع شرایط استان سبک زندگی و نوع برخورد و اعمال محدودیت ها هم تغییر کند . 

وي افزود: پیشنهاد شد شنبه بوستان ها بازگشایی شود آن هم تنها براي امر پیاده روي شهربازي هم تنها در محیط هاي باز بازگشایی

 
خواهند شد. 

گفتنی است؛ در این جلسه مرکز بهداشت از وضعیت نامطلوب روز بازارها انتقاد کرده و معاونت خدمات شهرداري استان قم هم
درخواست تشدید نظارت ها از سوي مرکز بهداشت شد و طبق گزارش شهرداري تا جایی که ممکن بوده زیرساخت هاي روز بازارها

مطلوب ساماندهی شده است.



طرح هاي بزرگ قاپ سرمایه گذاران را ربود

منبع: اقتصاد نیوزشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/10/24

روند سرمایه گذاري در بخش صنعت تا پایان پاییز 99 چه سمت و سویی به خود گرفت؟ ارزیابی هاي صورت گرفته نشان
دهنده آن است که در دوره زمانی مورد بررسی صنایع بزرگ بیشترین سهم از سرمایه گذاري را به خود اختصاص داده اند.

 
 

 
گزارش «قتصادنیوز» از روند سرمایه گذاري در بخش صنعت؛ طرح هاي بزرگ قاپ سرمایه گذاران را ربود 

اقتصادنیوز : روند سرمایه گذاري در بخش صنعت تا پایان پاییز 99 چه سمت و سویی به خود گرفت؟ ارزیابی هاي صورت گرفته نشان

 
دهنده آن است که در دوره زمانی مورد بررسی صنایع بزرگ بیشترین سهم از سرمایه گذاري را به خود اختصاص داده اند. 

به گزارش اقتصادنیوز؛ ارزیابی هاي صورت گرفته از صدور جواز تاسیس و پروانه بهره برداري در مدت زمان مورد بررسی نشان دهنده
آن است که سرمایه گذاري پیش بینی و محقق شده در مدت زمان مورد بررسی از تعداد جواز و پروانه هاي بهره برداري ( توسعه اي و

 
ایجادي) پیش گرفته که این امر نشان دهنده آن است که صنایع بزرگ در حال حاضر جذابیت بیشتري براي سرمایه گذاران دارند. 

براساس آمار اعلام شده از سوي وزارت صمت در دوره زمانی مورد بررسی روند صدور جوازتاسیس به لحاظ تعداد نسبت به مدت
مشابه سال قبل رشدي 40.3 درصدي داشته این در حالی که سرمایه پیش بینی شده براي مجوزهاي صادره رشدي 50 درصدي را
ثبت کرده که با این شرایط می توان گفت بیشترین سهم از جوازهاي صادره (طرح هاي جدید) در مدت زمان مورد بررسی به طرح

 
هاي بزرگ و سرمایه بر رسیده است. 

اما در خصوص پروانه هاي بهره برداري صادره این روند شکل جدي تر داشته بطوریکه در مقایسه با رشد 8.3 درصدي صدور پروانه
هاي بهره برداري به لحاظ تعداد در بخش (توسعه اي و ایجادي) سرمایه گذاري محقق شده رشدي 282.2 درصدي داشته است که

 
این امر نشان می دهد که پاي صنایع کلان در این بخش در میان است. 

رشد سرمایه گذاري درمدت مذکور سال جاري به دلیل صدور پروانه هاي بهره برداري""شرکت پالایش گاز بیدبلند خلیج فارس"" با
سرمایه گذاري بیش از 558.3 هزار میلیارد ریال، ""شرکت کود شیمیایی اوره لردگان"" با سرمایه گذاري بیش از 148.4 هزار

 
میلیارد ریال و ""مجتمع صنایع آلومینیوم جنوب"" با سرمایه گذاري بیش از 136.2 هزار میلیارد ریال اختصاص داشته است. 



روند صدور جواز آمارها اعلام شده بیانگر آن است که در مدت زمان مورد بررسی در مجموع 27 هزار و 953 فقره جواز تاسیس

 
صنعتی از ابتداي امسال تا پایان آبان ماه است صادر شده است که نسبت به مدت مشابه سال قبل رشدي 40.3 درصدي داشته است. 

بررسی آمارهاي رسمی منتشره وزارت صنعت، معدن و تجارت حاکی است سرمایه گذاري مورد نیاز براي جواز تاسیس هاي صادره در

 
این مدت 336 هزار و 878 میلیارد تومان پیش بینی شده که در مقایسه با مدت مشابه پارسال رشد 50درصدي داشته است. 

پیش بینی می شود از محل مجوزهاي تاسیس صادر شده براي 627 هزار و 548 نفر اشتغال زایی شود که حاکی از رشد 37.8

 
درصدي است. 

رشد پروانه هاي بهره برداري از سوي دیگر رصد داده هاي اعلام شده از سوي وزارت صنعت، معدن و تجارت بیانگر آن است که در
مدت زمان مورد بررسی 5 هزار و 83 فقره پروانه بهره برداري صنعتی ایجادي و توسعه اي در کشور صادر شده است. این تعداد پروانه

 
در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته رشد 8.3 درصدي داشته است. 

اما نکته قابل توجه در خصوص پروانه هاي بهره برداري صادره می توان به سرمایه گذاري محقق شده در مدت زمان مورد بررسی
اشاره کرد. براساس آمار اعلام شده سرمایه مورد نیاز براي طرح هاي به بهره برداري رسیده 148 هزار و 124 میلیارد تومان بوده که

 
نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد 282.2 درصدي داشته است. 

وضعیت 12 زیرگروه اما وضعیت سایر گروهها نشان دهنده آن است که در مدت زمان مورد بررسی 7 گروه به همراه 16 زیرگروه از

 
سوي این وزارتخانه در مجموع بررسی شده است. 

براساس داده هاي اعلام شده براي بخش معدن زیرگروه هاي «پروانه اکتشاف»، «گواهی کشف» و «پروانه بهره برداري» نشان دهنده
آن است که در مدت زمان مورد بررسی در مجموع 701 پروانه اکتشاف صادر شده که نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد

 
4.8درصدي داشته است. 

جوازهاي صادره براي گواهی کشف نیز در مدت زمان مورد بررسی رشدي 1.4 درصدي داشته، به طوري که در این مدت در مجموع
367 گواهی کشف صادر شده است . براي زیرگروه پروانه بهره برداري نیز در مدت زمان مورد بررسی 462 مجوز صادر شده که نسبت

 
به مدت مشابه سال قبل رشدي 3.8 درصدي داشته است. 

از طرفی داده هاي آماري نشان می دهد در بخش «پروانه هاي صنفی» در مدت زمان مورد بررسی در مجموع 440 هزار و 156 فقره

 
پروانه ثبت شده که نسبت به مدت مشابه سال قبل، رشد 49.9 درصدي را به ثبت رسانده است. 

براي بخش «تجارت خارجی» نیز ارزیابی ها نشان دهنده آن است که در مدت زمان مورد بررسی در مجموع 3 هزار و 530 فقره

 
کارت بازرگانی صادره شده است که نسبت به مدت مشابه سال قبل شاهد افت 36.9 درصدي در این بخش بوده ایم. 

براي گروه «تجارت الکترونیک» نیز دو زیر گروه «گواهی امضاي الکترونیکی» و «نماد اعتماد الکترونیکی» مورد ارزیابی قرار گرفته که

 
و روند صدور جواز در مدت زمان مورد بررسی براي این دو گروه به ترتیب رشد 49.9 درصدي و 199 درصدي داشته است. 



داده هاي اعلام شده نشان دهنده آن است که براي گروه نرم افزار نیز یک زیرگروه در نظر گرفته شده که مربوط به پروانه بهره برداري

 
نرم افزار می شود و با توجه به داده هاي اعلام شده می توان گفت روند صدور جواز براي این گروه افتی 3.6 درصدي داشته است. 

براي گروه «پژوهش، فنی و مهندسی، تحقیق و توسعه» نیز 6 زیرگروه آن ارزیابی شده است. در زیرگروه نخست که «جواز خدمات
فنی و مهندسی» جانمایی شده در مدت زمان مورد بررسی 233 فقره جواز صادر شده که نسبت به مدت مشابه سال قبل، افت 7.9
درصدي داشته است. همچنین تعداد «پروانه فنی و مهندسی» نیز در مدت زمان مذکور 119 فقره بوده که در مقایسه با مدت زمان
مشابه سال قبل با افت 7.8 از سوي دیگر روند صدور «جواز تاسیس مرکز پژوهش هاي صنعتی و معدنی» نیز دراین مدت افت 21.4
درصدي داشته و روند صدور «پروانه پژوهش مرکز پژوهش هاي صنعتی و معدنی» نیز نسبت به مدت مشابه سال قبل افتی 40
درصدي را تجربه کرده است. روند صدور گواهی تحقیق و توسعه نیز در مدت زمان مورد بررسی افتی 64.1 درصدي داشته و این افت

 
براي پروانه تحقیق و توسعه برابر با 11.7 درصد بوده است. 

 
 



منصوري: در مدت کوتاهی وضعیت نگران کننده کشت و صنعت مغان را بهبود

می دهیم

منبع: تسنیمشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/10/24

رئیس مجمع کشت و صنعت مغان گفت: امیدواریم بدون حاشیه و با هماهنگی و تعامل سازنده با همه مسئولین استان و با
همکاري دستگاههاي نظارتی و امنیتی در مدت زمان کوتاهی شرایط نگران کننده این مجموعه را بهبود بخشیم.

رئیس مجمع کشت و صنعت مغان گفت: امیدواریم بدون
حاشیه و با هماهنگی و تعامل سازنده با همه مسئولین
استان و با همکاري دستگاههاي نظارتی و امنیتی در مدت
زمان کوتاهی شرایط نگران کننده این مجموعه را بهبود

 
بخشیم. - اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم به نقل از روابط عمومی
شرکت شهرك هاي کشاورزي اولین نشست بررسی
وضعیت موجود و تدوین برنامه ها وسیاستها براي افزایش
بهره وري و ساماندهی بخشهاي مختلف تولید در کشت و

 
صنعت و دامپروري مغان با حضور اعضاي مجمع وهیات مدیره جدید دولتی در محل سالن جلسات این شرکت برگزار شد. 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
رئیس هیئت مدیره کشت و صنعت مغان منصوب شد 

منصوري رئیس مجمع کشت وصنعت و دامپروري مغان و مدیرعامل شرکت شهرکهاي کشاورزي در جمع مدیران جدید این شرکت به
قدمت و پیشینه کشت و صنعت مغان که اداره آن به این شرکت واگذار شده اشاره کرد و گفت: تحولات و تغییرات نیم قرن اخیر ، به
نقشی که این شرکت میتواند در تقویت و افزایش تولید ، تثبیت جمعیت عشایري و کشاورزان ، کمک به مهاجرت معکوس ، ترنور

 
مالی بالاي سالانه ،رشد اقتصادي منطقه واستان کمک کند. 

وي تصریح کرد: این مجموعه می توانمند بهکارشناسان بخش کشاورزي و کشاورزان ، به اشتغال بیش ار 5000 نفر بصورت مستقیم و

 
غیرمستقیم ، ایجاد زنجیره ارزش ، افزایش ارزش افزوده محصولات تولیدي و.... کمک کند. 

منصوري اظهار داشت: این مجموعه برخی مشکلات از جمله بهره وري و بازدهی پایین در باغات میوه؛ مزارع و واحدهاي دامپروري

 
داشته است. 

و ي افزود: استفاده غیراصولی در مصرف نهاده ها ، عدم برنامه ریزي براي تقویت و استفاده مناسب از اراضی ، عدم بروز رسانی و
بهسازي و نوسازي ماشین الات و صنایع موجود از جمله کارخانجات لبنیات ، قند ،سورت و پروسس میوه ،رب گوجه،کود
دامی،خوراك دام و روغن کشی و از همه مهمتر بهره وري پایین نیروي انسانی و عدم ساماندهی مناسب آنها دربخش هاي تولید و



فصول مختلف تناسب از جمله دیگر مشکلات مجموعه است که جملگی ناشی از ضعف مدیریت وعدم برنامه ریزي مناسب در همه

 
امور است. 

 
وي تاکید کرد: با وجود مدیران جدید آن هم در بدنه وزارت جهاد کشاورزي منبعد این مشکلات پذیرفته نیست. 

رئیس مجمع کشت و صنعت و دامپروري مغان گفت: تدوین برنامه اجرایی بهره ور و اصلاح ساختار و توانمند نمودن کارشناسان و
نیروي کار، توجه جدي به تقویت و بازسازي مزارع و باغات و صنایع موجود و تامین بموقع مواد اولیه موردنیاز براساس ظرفیت
واحدهاي تولیدي و بالاخص خلق منابع جدید و استفاده از روش کنترل (هزینه - درآمد) در واحدهاي تولیدي در کنار نظارت مستمر
و موثر و کنترل هوشمند هزینه ها و آینده نگري و توجه جدي به سلامت محیط کار و تولید وتعهد و پاکدستی عوامل انسانی را از

 
جمله موارد مورد نطر براي بهبود شرایط فعلی است. 

منصوري گفت: عدم کنترل هزینه ها و نظارت بسیار ضعیف در همه امور ، نبود الگوي کشت مناسب و متناسب با کیفیت و ظرفیت
اراضی ، استفاده نکردن از منابع موجود به ویژه کودهاي حیوانی تلمبار شده در طول چندین دهه اخیر براي اصلاح و تقویت خاك
اراضی ، آبیاري سنتی در بخش عمده اراضی و بکارگیري مدیریت سنتی بجاي مدیریت علمی و دانش محور از جمله عوامل موثر در

 
هدر رفت منابع و بهره وري ضعیف در این کشت و صنعت است. 

وي ابراز امیدواري کرد که مدیران جدید بتوانند بدون توجه به عوامل حاشیه ساز و با هماهنگی و تعامل سازنده با همه مسیولین
استان و با همکاري دستگاههاي نظارتی و امنیتی در مدت زمان کوتاهی این شرایط نگران کننده را بهبود ببخشند.



کانون هاي ظرفیت سازي جوانان روستایی ساماندهی می شود

منبع: ایاناشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/10/24

مدیرکل دفتر ترویج دانش و فناوري کشاورزي موسسه آموزش و ترویج کشاورزي گفت: ساماندهی اطلاعات جوانان هر روستا در

 
قالب کانون هاي ظرفیت سازي جوانان روستایی در دستور کار قرار دارد. 

عبداله موموندي مدیرکل دفتر ترویج دانش و فناوري کشاورزي
موسسه آموزش و ترویج کشاورزي در گفتگو با خبرنگار ایانا
درباره ظرفیت سازي براي جوانان روستایی در حوزه کشاورزي،
گفت: در کشور ما کشاورزي بر نیروي انسانی استوار است و نظام

 
متفاوتی را نسبت به کشاورزي با تکنولوژي دارد. 

موموندي ادامه داد: نظام کشاورزي در کشور ما خرده مالکیتی
معیشتی است که به نام نظام خانوادگی کشاورزي نیز مشهور

 
است. 

وي با تاکید بر اینکه 85 درصد از غداي دنیا در نظام خرد
مالکیت معیشتی تولید می شود، بیان کرد: در سال 2019

 
سازمان خوار و بار جهانی (فائو)، یک دهه را به نام کشاورزي خانوادگی نامگذاري کرده است. 

 
به گفته موموندي؛ این نظام کشاورزي علاوه بر تامین معیشت، اشتغال، امنیت غذایی و زیست محیطی را نیز در بر دارد. 

مدیرکل دفتر ترویج دانش و فناوري کشاورزي تصریح کرد: نظام کشاورزي با خرده مالکیت، نشان داده که در بحران ها پایداري

 
بیشتري در تولید دارد. 

وي با تاکید بر اینکه کشور ما با چالش جدي در زمینه نیروي انسانی در بخش کشاورزي رو به رو است، گفت: میانگین سنی نیروي
انسانی در بخش کشاورزي 51 سال است؛ مهاجرت از روستا به شهر و بی انگیزگی جوانان براي فعالیت در بخش کشاورزي را می توان
از دلایل افزایش میانگین سنی در این حوزه عنوان کرد؛ البته پیري جمعیت در بخش کشاورزي تنها معطوف به کشورمان نیست بلکه

 
در سایر کشورها نیز وجود دارد. 

موموندي با اشاره به اینکه گرایش به تحصیل در بخش کشاورزي نیز نزولی است، یادآور شد: یکی از دغدغه هاي اصلی وزارت جهاد

 
کشاورزي تربیت کشاورزان آینده و ظرفیت سازي براي آموزش در این بخش است. 



وي ایجاد هنرستان هاي کشاورزي را از دیگر برنامه هاي در حال پیگري عنوان کرد و افزود: ساماندهی اطلاعات جوانان هر روستا در
قالب بانک اطلاعاتی که در نهایت در قالب کانون هاي ظرفیت سازي جوانان روستایی ساماندهی می شوند نیز در دستور کار قرار دارد.

وي با اشاره به اینکه کانون ها ظرفیت سازي جوانان روستایی یک طرح چندوجهی است، گفت: در این طرح وزارت آموزش و پرورش،

 
وزارت علوم، تحقیقات و فناوري، وزارت ورزش و جوانان و برخی دستگاه هاي دیگر حضور دارند. 

 
موموندي ادامه داد: وزارت جهاد کشاورزي به دنبال بهبود زنجیره هاي ارزش تولید قبل از شروع تولید تا مصرف کننده نهایی است. 

به گفته وي، ایجاد ارزش افزوده هاي جدید در مراحل مختلف زنجیره سبب تنوع مشاغل، افزایش درآمد و اقتصادي بودن بخش

 
کشاورزي می شود. 

مدیرکل دفتر ترویج دانش و فناوري کشاورزي یادآور شد: جوانان روستایی می توانند کمک بسزایی در ایجاد ارزش افزوده داشته
باشند.



با افزایش سهم مشاغل خانگی در اقتصاد به 10 درصد 2/5 میلیون شغل ایجاد

می شود

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/10/24

خبرگزاري آریا - یکی از مولفه هاي اصلی برون رفت از
معضل بیکاري دانش آموخته از جمله زنان دانش آموخته
دانشگاهی در اقتصاد ایران استفاده از ظرفیت مشاغل
خانگی و کار از منزل است و با افزایش سهم مشاغل خانگی
در اقتصاد به 10 درصد می توان 2/5 میلیون شغل ایجاد

 
کرد. 

به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی، علاءالدین
ازوجی، مشاور وزیر و سرپرست دفترسیاست گذاري و
توسعه اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان

 
این مطلب در نشست ستاد ساماندهی حمایت از مشاغل خانگی، گزارشی درباره تاثیر و نقش مشاغل خانگی در اقتصاد ارائه کرد. 

وي با اشاره به اینکه در کشورهاي توسعه یافته مشاغل خانگی از جایگاه بالایی برخوردار است؛ افزود: با توجه به شیوع بیماري کرونا

 
تعداد شغل هاي ایجاد شده در این حوزه در دنیا بیش از دو و نیم برابر شده است. 

ازوجی گفت: بیش از 9 تا 11 درصد شاغلین در کشورهاي توسعه یافته از جمله استرالیا، آمریکا و انگلیس را کسب و کارهاي خانگی

 
تشکیل می دهند. 

وي با بیان اینکه در کشورهاي جنوب شرق آسیا به دلیل وجود نیروي کار ارزان ، اشتراك گذاري تجربیات کسب و کارهاي خانگی
یکی از الزامات در این حوزه است افزود: استفاده از ظرفیت هاي مشاغل خانگی یکی از راهبردهاي مهم در این کشورها محسوب می

 
شود 

سرپرست دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال با اشاره به اینکه در کشورهاي توسعه یافته نوع کسب و کارهاي شاغلین در حوزه
مشاغل خانگی ، به شیوه هاي نوین گرایش دارد تصریح کرد: مشاغل خانگی در این کشورها با ارزش افزوده بالا و با انعقاد قرارداد بین
واحدهاي تولیدي بزرگ و متوسط، خدمات خود را از منزل ارائه می کنند و 20 درصد از فعالیت هاي مشاغل خانگی در کشورهاي

 
توسعه یافته مربوط به این حوزه از مشاغل خانگی فعالیت دارند. 

ازوجی ترکیب مشاغل خانگی در ایران در حوزه صنعت را 47 درصد، در حوزه خدمات 43 درصد و در حوزه کشاورزي 10 درصد

 
عنوان کرد. 

به گفته سرپرست دفتر سیاست گذاري و توسعه اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، عدم انسجام سیاستی براي کسب و
کارهاي خانگی ، نادیده گرفته شدن شاغلین غیر رسمی از حمایت هاي رسمی، وجود شبه انحصار در حوزه محصولات کسب و

 
کارهاي خانگی و شناخت ناکافی بازار از جمله مهمترین محدودیت ها در این حوزه به شمار می رود . 

ازوجی با بیان اینکه سهم مشاغل خانگی در کشورهاي در حال توسعه 3 الی 4 است تصریح کرد: این سهم در کشورهاي توسعه یافته
9 الی 10 درصد است. بر اساس محاسبت و برآوردهاي معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال سهم شاغلین مشاغل خانگی در ایران بین
3.3 تا 3.4 درصد از کل اشتغال کشور را تشکیل می دهد و بر اساس فعالیت هاي اقتصادي این مشاغل، تقریبا 2.2 درصد از حجم

 
تولید ناخالص داخلی کشور ایران مربوط به ارزش افزوده فعالیت هاي مشاغل خانگی است. 



سرپرست دفتر سیاست گذاري و توسعه اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه باید از نگاه سنتی در این حوزه به
نگاه نوین برسیم؛ افزود :اتصال کسب و کارهاي خانگی به زنجیره ارزش ، همراه سازي توسعه کسب و کارهاي خانگی، به اشتراك
گذاري تجربیات کسب و کارهاي خانگی، گسترش مراکز مشاوره اي و کارآفرینی در این حوزه و تعیین نهادهاي مالی و بانکی مشخص

 
از مهمترین راهکارها براي توسعه حوزه کسب و کار هاي خانگی محسوب می شود. 

ازوجی افزود :در اقتصاد ایران مشاغل خانگی مکان محور است ولی در کشورهاي موفق و پیشرو فعالیت محور هستند و نقش اصلی در
تولیدات خرد و بهبود درآمد خانوارها را بر عهده دارند.



27 پروژه در منطقه آزاد قشم به بهره برداري می رسد

منبع: روزنامه صبح ساحلشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/10/24

27 پروژه اقتصادي، عمرانی و گردشگري به ارزش ارزي
240 میلیون دلار و ریالی 17 هزار و 430 میلیاردي در
تاریخ 25 دي ماه 99، به صورت ویدیو کنفرانسی توسط

 
رییس جمهور در منطقه آزاد قشم افتتاح می شود. 

به گزارش صبح ساحل، در ادامه پروژه هاي افتتاحی
ریاست جمهوري در سراسر کشور، این منطقه آزاد، 27
پروژه در دو بخش دولتی و خصوصی بااعتبار ارزي 240
میلیون دلار و ریالی 17 هزار و 430 میلیاردي و ایجاد دو

هزار و 263 فرصت شغلی در پنج صنعت نفت، گاز و انرژي، تولیدي، شیلاتی، عمرانی و گردشگري افتتاح می کند. در بخش صنعت
نفت، گاز و انرژي دو شرکت پارس بهین پالایش نفت قشم و قشم مولد به ترتیب با پروژه هاي پالایشگاه نفت خام فوق سنگین
درزمینه تولید قیر، سرمایه گذاري 164 میلیون دلاري و ظرفیت تولید روزانه 35 هزار بشکه و پروژه تأمین پیش نیازهاي مورداستفاده

 
در تولید قیر با سرمایه گذاري 76 میلیون دلاري درمجموع براي 295 نیرو اشتغال ایجاد کرده اند. 

جزیره در صنایع شیلاتی با افتتاح هشت پروژه به ارزش کلی دو هزار و 996 میلیارد ریال قرار است 12 هزار و 120 تُن میگو و ماهی
به تولیدات کشور افزوده و براي 426 نیروي بومی اشتغال ایجاد کند. سه طرح تولیدي در حوزه هاي خدماتی، بهداشتی و غذایی نیز با
سرمایه گذاري ارزي نیم میلیون دلاري و 710 میلیارد ریالی شامل؛ سردخانه اي با ظرفیت ذخیره سازي21 هزار تُن محصول، تولید
ماهی خشک و خوراك آبزیان با ظرفیت یک هزار و 500 تُن در سال و کارخانه تولید ماسک سوبا؛ براي 155 نیرو اشتغال ایجاد کرده

 
است. 

مرکز آموزش دریانوردي صنعت گستر هوا دریا قشم تنها پروژه آموزشی- صنعتی این لیست 27 پروژه اي است که معادل 160
میلیارد ریال در این حوزه سرمایه گذاري کرده و براي 20 تنَ نیز اشتغال به همراه دارد. 13 هزار و 390 میلیارد ریال اعتبار ویژه
پروژه هاي عمرانی با سرمایه گذاري بخش دولتی و خصوصی است که در ادامه لیست پروژه هاي قابل افتتاح ریاست جمهوري در

 
منطقه آزاد قشم قرارگرفته و 12 پروژه زیرساختی، خدماتی، رفاهی و مسکونی را شامل می شود. 

ساخت بلوار دسترسی به روستاي دفاري، بلوار رینگ غربی شهرك نریمان تا ساحل جنوبی، بهسازي جاده سه راه دیرستان تا فرودگاه
و میدان شهید ستاري، احداث سه کمپ پارك (آفتاب 2، مهتاب و فاز دوم جزایر ناز)، احداث کانال جمع آوري آب هاي سطحی و
اجراي خط دوم انتقال آب هشت پروژه بخش دولتی این لیست هستند. چهار پروژه برج مسکونی ماتیا، مجتمع تاپ آیلند، 40 واحد
ویلایی و آماده سازي سایت 23 هکتاري نیز حاصل سرمایه گذاري بخش خصوصی در این منطقه می باشند که مجموع این پروژه

 
هاي 12 گانه عمرانی توانسته اند براي یک هزار و 324 نیرو اشتغال ایجاد کنند. 



تنها پروژه گردشگري دي ماه منطقه آزاد قشم، باغ گردشگري صفا آباد با 180 میلیارد ریال سرمایه گذاري بخش خصوصی است که با
ایجاد اشتغال براي 18 نیروي بومی، 54 تخت به ظرفیت اقامتی جزیره اضافه کرده و یکی از مجموعه هاي کاشانه مهمان جزیره

 
محسوب می شود. 

منطقه آزاد قشم در سال جهش تولید با اولویت قرار دادن فرامین رهبري، در تلاش است تا ضمن ایجاد رفاه و امنیت براي ساکنان با
فراهم کردن امکانات مناسب براي حضور سرمایه گذاران، رونق فعالیت هاي صنایع مختلف، اشتغال زایی و درنهایت درآمدي پایدار را

 
به ویژه در حوزه ارزي و صادرات براي مردم جزیره قشم و کشور فراهم آورد. 

در همین راستا 14 پروژه افتتاحی در شهریورماه امسال به دست عالی ترین مقام اجرایی کشور در منطقه آزاد قشم به افتتاح رسید و

 
به دنبال آن 27 پروژه در 25 دي ماه سال 1399 به بهره برداري می رسد. 

 
نظر کاربران ثبت نظر شما 

 
براي این مطلب تا کنون نظري ثبت نشده است. 

 
 200 / 0

 
ثبت نظر 

 
- نظر شما پس از بررسی و تایید منتشر خواهد شد. 

- لطفا از بکاربردن الفاظ رکیک، توهین و تهمت به اشخاص حقیقی و حقوقی خودداري کنید.



حمایت از بانوان کارآفرین غیربومی در روستاها

منبع: رادیو اقتصادشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/10/24

رادیو اقتصاد در برنامه "مهاجرت معکوس" پنجشنبه 25 دي ماه، به موضوع حمایت از بانوان کارآفرین غیربومی در روستاها
اختصاص خواهد داشت.

 
در برنامه "مهاجرت معکوس" بشنوید: حمایت از بانوان کارآفرین غیربومی در روستاها 

رادیو اقتصاد در برنامه ""مهاجرت معکوس"" پنجشنبه 25 دي
ماه، به موضوع حمایت از بانوان کارآفرین غیربومی در روستاها

 
اختصاص خواهد داشت. 

به گزارش رادیو اقتصاد؛ بانوان زیادي از توانمندي لازم براي
مشارکت در فعالیت هاي اقتصادي و کمک به گرداندن چرخ
اقتصاد کشور برخوردار هستند و با تلاشی مستمر حتی از مردان

 
نیز در عرصه کارآفرینی و اشتغال زایی جلوتر گام برمی دارند. 

با این وجود براي فعالیت زنان کارآفرین در جامعه موانع، محدودیت ها و مشکلاتی وجود دارد که حل آنها نیازمند نگاه ویژه مسئولان

 
است. 

مریم بوبور کارآفرین در برنامه فردا در خصوص حمایت از بانوان کارآفرین غیربومی در روستاها و پیگیري تأمین مواد اولیه از اتحادیه

 
ها براي تولیدکنندگان صحبت می کند. 

برنامه ""مهاجرت معکوس"" کاري از گروه کسب و کار به تهیه کنندگی لیلا علاقمند پنج شنبه از ساعت 16:30 به مدت 25 دقیقه
به روي آنتن می رود.



علامه مصباح به معناي حقیقی کلمه «عالم ربانی» بود/ کار کارشناسی و

خالصانه براي خدا و توسل به اهل بیت(ع)؛ از توصیه هاي اخلاقی ایشان

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/10/24

قائم مقام موسسه آموزشی و پژوهشی امام خمینی (ره) گفت: کار کارشناسی و با تفکر، خالصانه کار کردن براي خدا و توسل
به اهل بیت (ع) از توصیه هاي اخلاقی علامه مصباح بود.

به گزارش خبرگزاري بسیج، آیت االله محمود رجبی در
مراسم گرامیداشت دانش آموختگان طرح ولایت از حکیم
مجاهد علامه مصباح یزدي که صبح امروز در سازمان
بسیج دانشجویی برگزار شد، گفت: علامه مصباح در علوم
مختلف اسلامی و انسانی شامل فقه، فلسفه، کلام، فقه،
روانشناسی، مدیریت، علوم سیاسی و... صاحب نظر بود.
آنچه که ایشان را ممتاز می سازد جامعیت او در علوم
نیست بلکه ورود و خروج ایشان به علوم بوده که اعجاب

 
آمیز است. 

وي افزود: آیت االله مصباح در دوران تحصیل، تدریس و آثار خود بر اساس وظایف الهی عمل کردند. او نظریه پرداز بود، دانشمندان

 
بسیاري در حوزه علوم انسانی ورود پیدا کرده اند اما نظریه پرداز کم است. نظریه مبادي اقتداري ایشان یکی از نظریه هاي قوي است. 

قائم مقام موسسه آموزشی و پژوهشی امام خمینی (ره) بیان کرد: رویکرد نقادانه با نهایت تواضع، ادب و متانت علمی و دینی از ویژگی
هاي آیت االله مصباح بود. در این زمینه صاحب نظران کمی داریم که در همه عرصه ها نوآوري داشته باشند. ایشان اندیشه ها و
تفکرهاي اسلامی و علمی را نظام مند و ساماندهی کردند. مجموعه معارف قرآن و رئوس آن بسیار گسترده است و اولویت بندي

 
مباحث و موضوع ها راحت نیست که آیت االله مصباح این کار را کردند . 

آیت االله رجبی ادامه داد: آیت االله مصباح نگرش جهانی به مباحث علمی داشت. ایشان خلا هاي دینی در سطح جامعه را شناسایی و
براي رفع آن ها تلاش و تمرکز می کرد. آیت االله مصباح در عرصه تحصیل از اساتید برجسته فقه، فلسفه و عرفان بهره گرفت و
شخصیتی کم نظیر علمی از ایشان ساخته شد. خداي متعال الهاماتی به این مرد بزرگ داده است و از علم نوري برخوردار بود. علم او

 
مصداق حدیث "العلم نور و ضیا یقذفه االله فی قلوب اولیائه" بود. 

وي خاطرنشان کرد: طرح ولایت حاصل 50 سال تفکر علامه مصباح است. شاگردان ایشان می گویند آیت االله مصباح حق حیات بر ما
دارند. او یک عالم ربانی بود، یعنی همه اشتغال وجودي او به خدا بود. او دعوت به خود نمی کند، بلکه دعوت به خدا می کند. بنده

 
نزدیک به 50 سال با ایشان آشنا بودم و فقط دعوت به خدا را از او دیدم، دعوت به خود نمی کرد. 



قائم مقام موسسه آموزشی و پژوهشی امام خمینی (ره) گفت: روزي آقاي حدادعادل به همراه جمعی به قم آمدند و می خواستند
درباره نوآوري هاي فلسفی آیت االله مصباح با ایشان مصاحبه کنند و از نظرات ایشان بهره مند شوند. اما ایشان وقتی این موضوع را
متوجه شدند، در آن جلسه اصلا از نظرات خود نگفتند و تبلیغ از خود نکردند و جالب بود که فقط به ارائه نظرات بزرگان فلاسفه

 
پرداختند. 

آیت االله رجبی گفت: آیت االله مصباح در نمازهاي واجب و مستحبی خود اشک می ریخت و توجهات خاصی داشت. باور داشت که خدا
همه کاره جهان است و به معناي حقیقی کلمه عالم ربانی بود. رهبر انقلاب در پیام تسلیت خود در پی رحلت ایشان چه زیبا فرمودند

 
که آیت االله مصباح عالم ربانی بود. 

وي خاطرنشان کرد: یکی از توصیه هاي اخلاقی آیت االله مصباح به همه این بود که هر کاري می خواهید انجام دهید، کار کارشناسی
کنید و با تفکر به دنبال آن بروید. ایشان توجهی به تهمت ها، اهانت ها و تخریب ها نداشتند و کار را براي خدا انجام می دادند. دو
توصیه دیگر ایشان کار خالصانه براي خدا انجان دادن و توسل به اهل بیت (ع) بود. هیچ سخنرانی از ایشان نبود که با دعاي امام زمان

 
(عج) شروع نشود و همیشه به اهل بیت (ع) متوسل می شدند. 

انتهاي پیام/



خبر خوش براي بازنشستگان؛اعطاي تسهیلات به کسب وکارهاي نوین در حوزه

بازنشستگی

منبع: کارگر آنلاینشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/10/24

 
خبر خوش براي بازنشستگان؛اعطاي تسهیلات به کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی 

براي حمایت از کسب وکار هاي نوآورانه و استارت آپ هاي فعال در حوزه بازنشستگی و سالمندي، تفاهمنامه اي بین صندوق

 
بازنشستگی کشوري و صندوق کارآفرینی امید به امضا رسید. 

کارگر آنلاین | در مراسم امضاي تفاهمنامه بین صندوق بازنشستگی کشوري و صندوق کارآفرینی امید که با حضور اکبر افتخاري،
مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوري و اصغر نوراله زاده، مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید، برگزار شد، دو طرف متعهد شدند در
راستاي عمل به مسئولیت اجتماعی و اجراي سیاست هاي حمایتی و پشتیبانی از کسب وکارهاي نوآورانه (استارت آپ) در جهت
تولید ثروت و گسترش و تسهیل ارائه خدمات به بازنشستگان و وظیفه بگیران کشوري و پشتیبانی از پروژه هاي صنعتی و خدماتی در

 
جهت تحقق هرچه بیشتر اهداف جهش تولید، این تفاهمنامه را امضا و اجرایی کنند. 

براساس این تفاهمنامه و براي حمایت و پرداخت تسهیلات به شرکت ها و طرح هاي کارآفرینی داراي توجیه اقتصادي و مورد حمایت

 
صندوق بازنشستگی کشوري، اعتباري بالغ بر 150 میلیارد ریال از محل منابع صندوق کارآفرینی امید در نظر گرفته شده است. 

همچنین، حمایت در ایجاد و شتاب دهی کسب وکارهاي نوآورانه و خلاق در طرح هاي با مقیاس کوچک، حمایت یا سرمایه گذاري در
طرح هاي صنعتی و خدماتی و همچنین حمایت و مشارکت در جهت توسعه کسب وکارهاي وابسته از جمله مفاد این همکاري

 
مشترك است. 

صندوق کارآفرینی امید طی این تفاهم یکساله متعهد شده تا در صورت تایید طرح نوآورانه، نسبت به پرداخت 50درصد از کل سرمایه
گذاري طرح شامل هزینه هاي پیش از بهره برداري، هزینه هاي سرمایه گذاري ثابت و هزینه هاي سرمایه در گردش (در صورت
وجود) به صورت قرض الحسنه اقدام کند. دو صندوق تفاهم کردند تا ظرفیت هاي خود را در جهت رشد و توسعه کسب وکارهاي

 
طرف مقابل، به کار گیرند. 

صندوق بازنشستگی کشوري هم در این تفاهمنامه متعهد شده تا حداکثر مساعی خود را در جهت انتخاب و معرفی کسب وکارهاي

 
نوآورانه با حداکثر بهره وري به انجام برساند. 

 
گام جدید صندوق بازنشستگی کشوري براي حمایت از استارتاپ ها و طرح هاي نوآورانه 

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوري در مراسم امضاي این تفاهمنامه با اشاره به سیاست این صندوق در حمایت از شرکت هاي
نوآور و شتاب دهنده براي ارائه خدمات به بازنشستگان و سالمندان گفت: در جهت تمرکزبخشی و اجراي این سیاست، از ابتداي کار
خود در صندوق راه اندازي مرکزي را طراحی کردیم که خوشبختانه از شهریورماه امسال مرکز نوآوري هاي صبا فعالیت خود را آغاز



 
کرده است. 

اکبر افتخاري با تاکید بر اینکه «نیاز داریم در حوزه بازنشستگی سرویس ها و خدمات نوینی ارائه دهیم»، گفت: مرکز نوآوري صبا با
این هدف تاسیس شد که بستري براي به کارگیري ذهن هاي جوان و حمایت و راهبري آن ها از ایده به محصول باشد که در این
زمینه، تیم هاي مختلفی براي فعالیت اعلام آمادگی کردند که از میان آن ها، تیم هاي برتر با توجه به نوع نیازهاي جامعه بازنشستگان

 
و سالمندان، در قالب «رویداد صبانو» شناسایی و معرفی شدند. 

وي با بیان اینکه «مرحله پس از شناسایی و دریافت ایده ها و طرح ها، حمایت براي عملیاتی شدن و توسعه کسب وکارها براي حضور
در بازار است»، امضاي تفاهمنامه براي دریافت تسهیلات از صندوق کارآفرینی امید را گام جدید صندوق بازنشستگی کشوري براي
حمایت از استارتاپ ها و طرح هاي نوآورانه در این جهت دانست و یادآور شد: طبق این تفاهمنامه، صندوق در قالب مرکز نوآوري صبا

 
طبق تعهدات خود، ضمانت ها و حمایت هاي لازم را براي دریافت این تسهیلات برعهده گرفته است. 

 
حمایت مالی از کسب وکارهاي کوچک در قالب استارتاپ ها 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید نیز در این مراسم گفت: بر اساس این تفاهمنامه، کسب وکارهاي کوچک در قالب استارتاپ ها از

 
حمایت مالی صندوق کارآفرینی امید بهره مند می شوند. 

نوراله زاده ابراز امیدواري کرد که تا پایان سال جاري، فاز اول این تفاهمنامه اجرایی شود و نتایج آن از سوي مدیریت دو صندوق

 
ارزیابی شود تا در صورت مطلوب بودن نتایج، بتوانید روند همکاري ها را در سال آینده توسعه بدهیم. 

وي همچنین به برگزاري جشنواره ملی کارآفرینی اجتماعی با همکاري صندوق کارآفرینی امید با حضور مجموعه هاي مختلف وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و نهادهاي حمایتی چون سازمان بهزیستی، سازمان امور زندان ها، کمیته امداد اشاره کرد و از مرکز
نوآوري صبا و مجموعه صندوق بازنشستگی کشوري هم براي مشارکت در این جشنواره، دعوت کرد تا به مسایل بازنشستگان و

 
سالمندان هم به شکلی جدي تر در قالب یکی از محورهاي این جشنواره، پرداخته شود. 

 
سه اصل ارزیابی و پذیرش در مرکز نوآوري صبا 

مدیرعامل مرکز نوآوري صبا نیز در این مراسم با بیان اینکه «این مرکز در راستاي سیاستهاي صندوق بازنشستگی کشوري در زمینه
بهبود کیفیت زیست اجتماعی بازنشستگان و وظیفه بگیران کشوري شکل گرفته است»، گفت که این سیاست ها و برنامه ها بر بهبود

 
کیفیت زندگی سایر سالمندان و بازنشستگان هم در میان مدت تاثیر مثبت خواهد داشت. 

عادل دهدشتی افزود: ایده ها، تیم ها و شرکت هاي نوآورانه اي در این مرکز ارزیابی و پذیرش می شوند که به صورت همزمان سه

 
اصل «نیاز جامعه هدف»، «جریان اقتصادي از ایده تا توسعه بازار» و «کیفیت اثرگذاري» را مدنظر قرار دهند. 

به گفته وي، بر اساس نیازسنجی هاي صورت گرفته از جامعه بازنشستگان و سالمندان، فعالیت ها و توسعه تیم هاي استارت آپی در
حوزه هاي مختلفی همچون: سلامت روان، سلامت جسمی، تجهیزات توانبخشی انفرادي، اوقات فراغت، توان افزایی اجتماعی و
اقتصادي و... تعریف شده است و تلاش می شود حمایت ها و سرمایه گذاري ها به گونه اي باشد که این تیم ها در میان مدت

 
محصولات و خدمات خود را به شکل مستقل و براساس نیاز بازار و بدون تصدي گري دولتی ارائه و توسعه دهند. 



مدیرعامل مرکز نوآوري صبا بر این اساس از صاحبان کسب وکارهاي خرد و نوآورانه دعوت کرد تا طرح هاي پیشنهادي خود را جهت
ارزیابی و بررسی به این مرکز ارائه کنند تا در صورت تایید، از تسهیلات پیش بینی شده در این تفاهمنامه و سایر حمایت ها برخوردار

 
شوند. 

صندوق بازنشستگی کشوري با راه اندازي مرکز نوآوري صبا که شهریور ماه امسال با حضور محمد شریعتمداري وزیر تعاون، کار و رفاه
اجتماعی کلید خورد، تلاش می کند تا با حمایت از کسب وکارهاي نوین و استارت آپ هایی که می توانند خدمات اجتماعی با
کیفیتی به بازنشستگان و وظیفه بگیران صندوق ارائه کنند، ضمن کمک به اشتغال جوانان خلاق و کارآفرین که فرزندان بازنشستگان

نیزمی توانند بخشی از آن باشند، فضاي جدیدي را براي ارائه خدمت به ذینفعان صندوق فراهم کند.



تضییع حقوق دولت توسط اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان

مرکزي/چه کسی پاسخگو است؟

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/10/24

به گزارش خبرگزاري فارس از اراك، رضا عزیزآبادي
دبیرکل مجمع اندیشه و وحدت اسلامی استان مرکزي در
نامه اي خطاب به استاندار مرکزي از  تضییع حقوق دولت
توسط اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان خبر داد
و اظهار کرد: به استناد بند ج ماده 11 قانون تنظیم بخشی
از مقررات مالی دولت  به منظور جلوگیري از حضور نیروي
کار غیرمجاز خارجی در بازار کار کشور وزارت کار و
اموراجتماعی مکلف است کارفرمایانی که اتباع خارجی فاقد

پروانه را به کار می گیرند، بابت هر روز اشتغال غیرمجاز هر کارگر خارجی معادل پنج برابر حداقل دستمزد روزانه جریمه کند،
درصورت تکرار تخلف، این جریمه دو برابر می شود و درآمد حاصله به درآمد عمومی نزد خزانه داري کل واریز خواهد شد، کارفرمایان
مذکور در صورت اعتراض می توانند در محاکم صالحه طرح دعوا کرده و در صورت خودداري کارفرمایان از پرداخت جریمه مقرر در

 
این بند، تعقیب کیفري براساس ماده 181 قانون کار مصوب مجمع تشخیص مصلحت نظام به عمل خواهد آمد.»  

در این نامه آمده است: اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان مرکزي به دلیل عدم اجراي صحیح قوانین و مقررات در بکارگیري
اتباع بیگانه فاقد مجوز و عدم پیگیري برگه هاي جریمه صادره توسط بازرسان کار در این استان و در قبال آن معرفی افراد مورد نظر
هم حزبی خود براي اشتغال به کار در واحدهاي مربوطه و .... که باعث شده  میزان و رقم قابل توجهی از جریمه هاي انجام شده در
دوره مدیریت فعلی وصول نگردد، به عنوان نمونه شرکت پالایش نفت شازند به دلیل عدم همکاري با بازرس کار  و به کارگیري اتباع
بیگانه بدون مجوز و همچنین عدم پرداخت جریمه هاي انجام شده توسط بازرس کار شهرستان به مبلغ 1683175310 ریال، اداره
تعاون کار و رفاه اجتماعی شهرستان شازند طی نامه اي به شماره 655 با عنوان دادستان شهرستان شازند مکاتبه و درخواست تعقیب
قانونی کارفرما شرکت مزبور را میکند ولی مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان برخلاف ضوابط و مقررات طی نامه شماره 8617 

 
حتی بدون هماهنگی با اداره شهرستان شازند مستقیماً با دادستان شهرستان مکاتبه و درخواست منع تعقیب قانونی می کند. 

با اشاره به موافقت هیئت فنی اشتغال اتباع خارجی استان مبنی بر تصویب چارت سازمانی و صدور پروانه کار براي اتباع موصوف، در

 
صورتیکه در صورتجلسه هیچگونه اشاره اي به بخشیدن جریمه ها نشده است.  

در این نامه آمده است: سؤال اساسی افکار عمومی این است که آیا هیئت فنی اشتغال چنین اختیاري را دارد ! به استناد کدام ماده
قانونی چنین کاري صورت گرفته است؟ خواهشمند است براي روشن شدن موضوع و تنویر افکار عمومی و با توجه به ارائه گزارش
عملکرد اداره کل در شبکه هاي مجازي براي سال جاري که بالغ بر 7 هزار و 235 بازرسی کار در استان انجام شده، در خصوص اتباع
بیگانه در دوره مدیریت فعلی اداره کل از سال 95 تا 99 به تفکیک سال و به شرح جدول سالیانه ارائه شود تا بتوان افکار عمومی را

 
قانع کرد.  



انتهاي پیام/ س



اعطاي تسهیلات به کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی

منبع: شفا آنلاینشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/10/24

شفاآنلاین>اجتماعی>مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوري اعلام کرد: در راستاي حمایت از کسب وکارهاي نوآورانه و
استارت آپ هاي فعال در حوزه بازنشستگی و سالمندي تفاهمنامه اي بین صندوق بازنشستگی کشوري و صندوق کارآفرینی امید به

 
امضا رسید که براساس آن به کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی، تسهیلات اعطا می شود. 

به گزارش شفاآنلاین: اکبر افتخاري در آیین امضاي این تفاهمنامه با اشاره به سیاست این صندوق در حمایت از شرکت هاي نوآور و
شتاب دهنده براي ارائه خدمات به بازنشستگان و سالمندان گفت: در جهت تمرکزبخشی و اجراي این سیاست، از ابتداي کار خود در
صندوق راه اندازي مرکزي را طراحی کردیم که خوشبختانه از شهریورماه امسال مرکز نوآوري هاي صبا فعالیت خود را آغاز کرده

 
است. 

وي با بیان اینکه نیاز داریم در حوزه بازنشستگی سرویس ها و خدمات نوینی ارائه دهیم، افزود: مرکز نوآوري صبا با این هدف تاسیس
شد که بستري براي به کارگیري ذهن هاي جوان و حمایت و راهبري آنها از ایده به محصول باشد که در این زمینه، تیم هاي مختلفی
براي فعالیت اعلام آمادگی کردند که از میان آنها، تیم هاي برتر با توجه به نوع نیازهاي جامعه بازنشستگان و سالمندان، در قالب

 
رویداد صبانو شناسایی و معرفی شدند. 

وي با بیان اینکه مرحله پس از شناسایی و دریافت ایده ها و طرح ها، حمایت براي عملیاتی شدن و توسعه کسب وکارها براي حضور
در بازار است، امضاي تفاهمنامه براي دریافت تسهیلات از صندوق کارآفرینی امید را گام جدید صندوق بازنشستگی کشوري براي
حمایت از استارتاپ ها و طرح هاي نوآورانه در این جهت دانست و تاکید کرد: طبق این تفاهمنامه، صندوق در قالب مرکز نوآوري صبا

 
طبق تعهدات خود، ضمانت ها و حمایت هاي لازم را براي دریافت این تسهیلات برعهده گرفته است. 

 
حمایت مالی از کسب وکارهاي کوچک در قالب استارتاپ ها 

اصغر نوراله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید نیز در این مراسم گفت: بر اساس این تفاهمنامه، کسب وکارهاي کوچک در قالب

 
استارتاپ ها از حمایت مالی صندوق کارآفرینی امید بهره مند می شوند. 

وي ابراز امیدواري کرد که تا پایان سال جاري، فاز اول این تفاهمنامه اجرایی شود و نتایج آن از سوي مدیریت دو صندوق ارزیابی

 
شود تا در صورت مطلوب بودن نتایج، بتوانید روند همکاري ها را در سال آینده توسعه بدهیم. 

وي همچنین به برگزاري جشنواره ملی کارآفرینی اجتماعی با همکاري صندوق کارآفرینی امید با حضور مجموعه هاي مختلف وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و نهادهاي حمایتی چون سازمان بهزیستی، سازمان امور زندان ها، کمیته امداد اشاره کرد و از مرکز
نوآوري صبا و مجموعه صندوق بازنشستگی کشوري براي مشارکت در این جشنواره، دعوت کرد تا به مسایل بازنشستگان و سالمندان

 
هم به شکلی جدي تر در قالب یکی از محورهاي این جشنواره، پرداخته شود. 



 
سه اصل ارزیابی و پذیرش در مرکز نوآوري صبا 

عادل دهدشتی مدیرعامل مرکز نوآوري صبا نیز در این مراسم با بیان اینکه این مرکز در راستاي سیاست هاي صندوق بازنشستگی
کشوري در زمینه بهبود کیفیت زیست اجتماعی بازنشستگان و وظیفه بگیران کشوري شکل گرفته است، گفت: این سیاست ها و

 
برنامه ها بر بهبود کیفیت زندگی سایر سالمندان و بازنشستگان هم در میان مدت تاثیر مثبت خواهد داشت. 

وي افزود: ایده ها، تیم ها و شرکت هاي نوآورانه اي در این مرکز ارزیابی و پذیرش می شوند که به صورت همزمان سه اصل «نیاز

 
جامعه هدف»، «جریان اقتصادي از ایده تا توسعه بازار» و «کیفیت اثرگذاري» را مدنظر قرار دهند. 

به گفته وي، بر اساس نیازسنجی هاي صورت گرفته از جامعه بازنشستگان و سالمندان، فعالیت ها و توسعه تیم هاي استارت آپی
درحوزه هاي مختلفی مانند سلامت روان، سلامت جسمی، تجهیزات توانبخشی انفرادي، اوقات فراغت، توان افزایی اجتماعی و
اقتصادي تعریف شده است و تلاش می شود حمایت ها و سرمایه گذاري ها به گونه اي باشد که این تیم ها در میان مدت محصولات

 
و خدمات خود را به شکل مستقل و براساس نیاز بازار و بدون تصدي گري دولتی ارائه و توسعه دهند. 

مدیرعامل مرکز نوآوري صبا از صاحبان کسب وکارهاي خرد و نوآورانه دعوت کرد تا طرح هاي پیشنهادي خود را جهت ارزیابی و

 
بررسی به این مرکز ارائه کنند تا در صورت تایید، از تسهیلات پیش بینی شده در این تفاهمنامه و سایر حمایت ها برخوردار شوند. 

به گزارش ایرنا، صندوق بازنشستگی کشوري با راه اندازي مرکز نوآوري صبا که شهریور ماه امسال با حضور محمد شریعتمداري وزیر
تعاون، کار و رفاه اجتماعی کلید خورد، تلاش می کند تا با حمایت از کسب وکارهاي نوین و استارت آپ هایی که می توانند خدمات
اجتماعی با کیفیتی به بازنشستگان و وظیفه بگیران صندوق ارائه کنند، ضمن کمک به اشتغال جوانان خلاق و کارآفرین -که فرزندان

 
بازنشستگان نیزمی توانند بخشی از آن باشند-، فضاي جدیدي را براي ارائه خدمت به ذینفعان صندوق فراهم کند. 

براساس این تفاهمنامه و براي حمایت و پرداخت تسهیلات به شرکت ها و طرح هاي کارآفرینی داراي توجیه اقتصادي و مورد حمایت

 
صندوق بازنشستگی کشوري، اعتباري بالغ بر 150 میلیارد ریال از محل منابع صندوق کارآفرینی امید در نظر گرفته شده است. 

همچنین، حمایت در ایجاد و شتاب دهی کسب وکارهاي نوآورانه و خلاق در طرح هاي با مقیاس کوچک، حمایت یا سرمایه گذاري در
طرح هاي صنعتی و خدماتی و همچنین حمایت و مشارکت در جهت توسعه کسب وکارهاي وابسته از جمله مفاد این همکاري

 
مشترك است. 

صندوق کارآفرینی امید طی این تفاهم یکساله متعهد شده تا در صورت تایید طرح نوآورانه، نسبت به پرداخت 50درصد از کل سرمایه
گذاري طرح شامل هزینه هاي پیش از بهره برداري، هزینه هاي سرمایه گذاري ثابت و هزینه هاي سرمایه در گردش (در صورت
وجود) به صورت قرض الحسنه اقدام کند. دو صندوق تفاهم کردند تا ظرفیت هاي خود را در جهت رشد و توسعه کسب وکارهاي

 
طرف مقابل، به کار گیرند. 

صندوق بازنشستگی کشوري هم در این تفاهمنامه متعهد شده تا حداکثر مساعی خود را در جهت انتخاب و معرفی کسب وکارهاي
نوآورانه با حداکثر بهره وري به انجام برساند.ایرنا



تقویت حلقه هاي ارتباطی بین تولیدکنندگان و صادرکنندگان صنایع دستی

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/10/24

فصل اقتصاد - وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گفت: «براي حمایت هرچه بهتر از هنرمندان حوزه صنایع
دستی باید حلقه هاي ارتباطی بین تولیدکنندگان و صادرکنندگان محصولات تقویت شوند.»

فصل اقتصاد - وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع
دستی گفت: «براي حمایت هرچه بهتر از هنرمندان حوزه
صنایع دستی باید حلقه هاي ارتباطی بین تولیدکنندگان و

 
صادرکنندگان محصولات تقویت شوند.» 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از وزارت میراث
فرهنگی، دکتر علی اصغر مونسان عصر سه شنبه 23 دي

99 در مراسم تجلیل از بانوان کارآفرین برتر حوزه صنایع دستی که در محل سالن فجر این وزارتخانه برگزار شد، تصریح کرد: «یکی از
مشکلات حوزه صنایع دستی این است که انرژي ها خرد است، در حالی که باید این انرژي ها و ظرفیت ها تقویت شود و از این طریق

 
بتوان دلال ها را حذف کرد.» 

او اضافه کرد: «خوشبختانه ما در تولید مشکلی نداریم، محصولات بسیار خوبی تولید می شود، طراحی هاي زیبایی داریم و اکنون
مبتنی بر سلیقه مشتري در حال تولید محصولات صنایع دستی هستیم، اما مهم ترین مشکل ما در این حوزه، صادرات و فروش است.

 
به همین دلیل پیشنهاد من این است که حلقه هاي ارتباطی بین تولیدکننده و صادرکننده تقویت شود.» 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی به ارائه راهکار براي حمایت از هنرمندان صنایع دستی اشاره کرد و افزود: «تشکیل
اتحادیه هایی با حضور تولیدکنندگان و صادرکنندگان به همت بخش خصوصی و با حضور فعالان این بخش می تواند یکی از مهم

 
ترین راهکارها براي حمایت هرچه بیشتر از هنرمندان صنایع دستی باشد.» 

 
نمایشگاه ملی مجازي صنایع دستی، شرایط مناسب فروش 

دکتر مونسان در ادامه به راه اندازي نمایشگاه ملی مجازي اشاره کرد و گفت: «این یک زمینه بسیار خوب براي فروش و عرضه
محصولات صنایع دستی است. وزارتخانه از این طریق از فروش محصولات صنایع دستی حمایت می کند. این نمایشگاه رایگان است و

 
شرایط خوبی براي حضور هنرمندان و تولید کنندگان صنایع دستی است.» 

او در بخش دیگري از صحبت هاي خود و در پاسخ به سوالات بانوان کارآفرین برتر حوزه صنایع دستی در خصوص بیمه هنرمندان

 
گفت: «در این خصوص برنامه ریزي هاي خوبی شده و در بودجه 1400 خبرهاي خوشی از بیمه هنرمندان خواهیم شنید.» 

وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در ادامه گفت: «به منظور حمایت هرچه بیشتر از هنرمندان صنایع دستی، طرح
تجاري سازي را شروع کردیم؛ در این طرح تاکید کردیم که تولیدات مبتنی بر سلیقه مشتري باشد که خوشبختانه این کار انجام شد.
درخصوص برندسازي کارهاي خوبی انجام شده است و در همین خصوص شهرها و روستاها را داریم ملی و جهانی می کنیم که این

 
اتفاق بزرگی است و مسئولان استانی براي حمایت از صنایع دستی متمرکز شده اند.» 

 
ایجاد مارکتینگ، کار اصلی در صنایع دستی 

او ادامه داد: «در صنایع دستی کار اصلی ایجاد مارکتینگ است؛ باید بتوانیم بازاریابی کنیم، البته کار ساده اي نیست خصوصا براي



 
خارج از کشور، اما باید همت کنیم و اقدامات خوبی را با کمک هم انجام دهیم و مشکلات را حل کنیم.» 

دکتر مونسان ادامه داد: «کاربردي کردن محصولات صنایع دستی، آموزش، تجارت الکترونیکی، راه اندازي نمایشگاه مجازي و... از مهم
ترین اقدامات حمایتی این وزارتخانه در حوزه صنایع دستی است. در همین خصوص نمایشگاه ملی مجازي نیز راه اندازي شده و می
تواند پاتوق مهمی براي فروش محصولات باشد، چراکه با توجه به حمایت هاي این وزارتخانه از این نمایشگاه مشتري ها براي خرید از

 
آن اقدام می کنند و حتی می توان درمورد فروش محصولات به مشتریان خارجی نیز برنامه ریزي کرد.» 

 
محمودیان: هنر دوخت هاي سنتی در انحصار زنان ایرانی است 

پویا محمودیان، معاون صنایع دستی وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در این مراسم گفت: «مثلث سه ضلعی، زنان،
صنایع دستی و کارآفرینی امروز باعث افتخار کشورمان شده است. این زنان عزیز امروز از کارآفرینان برجسته کشور هستند زیرا

 
توانسته اند در محیطی امن افتخارآفرینی کنند.» 

او افزود: «امروز زنان ایرانی به قدري در حوزه زیورآلات پیشرفت کرده اند که تحسین هاي زیادي را به خود جلب کرده اند. این

 
افتخارآفرینی در ابعاد جهانی نیز رقم خورده است.»  

معاون صنایع دستی کشور خاطرنشان کرد: «امروز غالب تولید صنایع دستی همچون دوخت هاي سنتی انحصارا در ید بانوان ایرانی
است و در حوزه منسوجات سنتی و رودوزي هاي سنتی ایران نگاه هاي زیادي را به خود جلب کرده است که این حاصل تلاش بانوان

 
کشورمان است.» 

 
بیان نظرات بانوان کارآفرین فعال در حضور دکتر مونسان 

در این مراسم همچنین، اکرم قلندري در رشته حصیر بافی از استان کرمان، فاطمه شریف زاده در رشته کار بافی از استان یزد،
محبوبه منفرد در رشته شیشه گري از استان قزوین، اکرم ظهرابی در رشته گلیم بافی از استان کهگیلویه و بویراحمد، مریم صفانیا در
رشته هنرهاي چوبی از استان سمنان، اعظم ریحان پور در رشته مصنوعات چوبی از استان اصفهان، فریبا فتح الهی صادرکننده صنایع
دستی به عمان و آرزو شاه دوستی نماینده بانوان کارآفرین از استان همدان، به نمایندگی از بانوان کارآفرین برتر در حضور وزیر میراث

 
فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی به بیان نظرات و پیشنهادهاي خود پرداختند. 

در این نشست همچنین دکتر علی اصغر مونسان وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی از اکرم قلندري از استان کرمان،
فاطمه شریف زاده از استان یزد، مریم صفانیا از سمنان و اکرم ظهرابی از کهگیلویه و بویراحمد به نمایندگی از بانوان کارآفرین
قدردانی کرد و در پایان این نشست از 24 بانوي کارآفرین برتر صنایع دستی که از 16 استان کشور در این نشست حضور

داشتند، تجلیل شد.



رویداد ملی «بانوي برکت» فراخوان داد

منبع: فراروشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/10/24

بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام رویداد ملی «بانوي برکت» را با هدف کارآفرینی در حوزه کسب وکارهاي خانگی و

 
خانوادگی براي بانوان برگزار می کند. 

مجري رویداد ملی بانوي برکت با اعلام این خبر و در تشریح اهداف برگزاري این رویداد گفت: طراحی مدل هاي بومی براي افزایش
حضور بانوان در حوزه هاي اقتصاد خانواده و کسب و کارهاي خانگی، افزایش مشارکت اقتصادي بانوان، تقویت شبکه اجتماعی بانوان

 
کارآفرین بنیاد برکت و ارائه طرح هاي صنایع خلاق در کسب و کار بانوان از جمله اهداف برگزاري این رویداد است. 

منصوره اخوان با اشاره به فراخوان رویداد ملی بانوي برکت خاطرنشان کرد: کارآفرینان و ایده پردازان می توانند از طریق اپلیکیشن
جامع برکت به نشانی app.barkat.ir یا سایت رویدادهاي برکت به نشانی event.barkat.ir طرح ها و مدل هاي کسب وکار و
ایده هاي سیاستی خود را در حوزه کارآفرینی براي بانوان ارائه دهند تا طرح هاي منتخب پس از بررسی و داوري، از سوي بنیاد برکت

 
حمایت و اجرا شوند. 

وي از حمایت این بنیاد از طرح هاي اشتغال زایی در قالب رویداد بانوي برکت خبر داد و افزود: این رویداد قصد دارد تا در یک فرآیند
جمع سپاري حل مساله، مدل هاي بنیاد برکت را متناسب با نیازها و شرایط کارآفرینی زنان به روز نماید و علاوه بر مدل هاي موفق

 
قبلی، مدل اشتغال بانوان را نیز ارائه دهد. 

 
به گفته اخوان، رویداد بانوي برکت همچنین می خواهد مشکلات زنان کارآفرین در حوزه اشتغال خانگی و خانوادگی را بررسی کند. 

مجري رویداد بانوي برکت با اشاره به شروع ثبت نام متقاضیان از 22 دي ماه اظهار داشت: ارزیابی و داوري طرح ها و ایده هاي رسیده
به رویداد از 15 بهمن ماه همزمان با سالروز ولادت حضرت فاطمه(س) و روز زن آغاز خواهد شد. همچنین در این مدت براي تمامی

 
شرکت کنندگان، دوره هاي آموزشی با هدف توانمندسازي برگزار می شود. 

اخوان بیان کرد: علاوه بر اهداي جوایز به طرح هاي برگزیده در این رویداد، طرح هاي اشتغال زایی منتخب نیز متناسب با مدل هاي

 
اقتصادي اشتغال زایی بنیاد برکت حمایت خواهند شد. 

وي با اشاره به برگزاري رویداد بانوي برکت در سراسر کشور خاطرنشان کرد: طرح ها و ایده هاي رسیده به رویداد باید در حوزه هاي
صنایع خلاق شامل طراحی و معماري؛ کسب وکار دیجیتال و فضاي مجازي؛ میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی؛ صنایع

 
دیداري و شنیداري؛ گیاهان دارویی و طب سنتی؛ چاپ و نشر؛ هنرهاي تجسمی و نمایشی؛ و بازي، اسباب بازي و سرگرمی باشند. 

مجري رویداد بانوي برکت با تاکید بر برگزاري دوره هاي توانمندسازي براي شرکت کنندگان و برگزیدگان رویداد بانوي برکت
خاطرنشان کرد: از طرح هاي برگزیده در قالب مدل اشتغال زایی اجتماع محور بنیاد برکت حمایت خواهد شد. همچنین طرح هایی



 
که به حمایت بیشتري نیاز داشته باشند به بخش بنگاه محور معرفی می شوند تا تسهیلات بیشتري به آن ها تعلق گیرد. 

اخوان یادآور شد: بنیاد برکت سال هاست با ایجاد اشتغال در سطح خرد یا در سطح بنگاه هاي کوچک و متوسط توانسته است با مدل

 
هاي کارآفرینی خود، گام بلندي در رفع بیکاري در کشور بردارد. 

وي از ایجاد 41 هزار طرح اشتغال زایی برکت توسط بانوان مناطق محروم تا به امروز خبر داد و تاکید کرد: بانوان ایرانی از دیرباز در
تولید کشور نقش مهمی داشته اند.



اعطاي تسهیلات به کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/10/24

فصل اقتصاد - براي حمایت از کسب وکار هاي نوآورانه و استارت آپ هاي فعال در حوزه بازنشستگی و سالمندي تفاهمنامه
اي بین صندوق بازنشستگی کشوري و صندوق کارآفرینی امید به امضا رسید.

فصل اقتصاد - براي حمایت از کسب وکار هاي نوآورانه و
استارت آپ هاي فعال در حوزه بازنشستگی و سالمندي
تفاهمنامه اي بین صندوق بازنشستگی کشوري و صندوق

 
کارآفرینی امید به امضا رسید. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از صندوق بازنشستگی
کشوري، در این مراسم که با حضور اکبر افتخاري،

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوري، و اصغر نوراله زاده، مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید، برگزار شد؛ دو طرف متعهد شدند در
راستاي عمل به مسئولیت اجتماعی و اجراي سیاست هاي حمایتی و پشتیبانی از کسب وکارهاي نوآورانه (استارت آپ) در جهت
تولید ثروت و گسترش و تسهیل ارائه خدمات به بازنشستگان و وظیفه بگیران کشوري و پشتیبانی از پروژه هاي صنعتی و خدماتی در

 
جهت تحقق هرچه بیشتر اهداف جهش تولید، این تفاهمنامه را امضاء و اجرایی کنند. 

براساس این تفاهمنامه و براي حمایت و پرداخت تسهیلات به شرکت ها و طرح هاي کارآفرینی داراي توجیه اقتصادي و مورد حمایت

 
صندوق بازنشستگی کشوري، اعتباري بالغ بر 150 میلیارد ریال از محل منابع صندوق کارآفرینی امید در نظر گرفته شده است. 

همچنین، حمایت در ایجاد و شتاب دهی کسب وکار هاي نوآورانه و خلاق در طرح هاي با مقیاس کوچک، حمایت یا سرمایه گذاري
در طرح هاي صنعتی و خدماتی و همچنین حمایت و مشارکت در جهت توسعه کسب وکار هاي وابسته از جمله مفاد این همکاري

 
مشترك است. 

صندوق کارآفرینی امید طی این تفاهم یکساله متعهد شده تا در صورت تایید طرح نوآورانه، نسبت به پرداخت 50درصد از کل سرمایه
گذاري طرح شامل هزینه هاي پیش از بهره برداري، هزینه هاي سرمایه گذاري ثابت و هزینه هاي سرمایه در گردش (در صورت
وجود) به صورت قرض الحسنه اقدام کند. دو صندوق تفاهم کردند تا ظرفیت هاي خود را در جهت رشد و توسعه کسب وکارهاي

 
طرف مقابل، به کار گیرند. 

صندوق بازنشستگی کشوري هم در این تفاهمنامه متعهد شده تا حداکثر مساعی خود را در جهت انتخاب و معرفی کسب وکارهاي

 
نوآورانه با حداکثر بهره وري به انجام برساند. 

 
گام جدید صندوق بازنشستگی کشوري براي حمایت از استارتاپ ها و طرح هاي نوآورانه 

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوري در مراسم امضاي این تفاهمنامه با اشاره به سیاست این صندوق در حمایت از شرکت هاي
نوآور و شتاب دهنده براي ارائه خدمات به بازنشستگان و سالمندان گفت: در جهت تمرکزبخشی و اجراي این سیاست، از ابتداي کار
خود در صندوق راه اندازي مرکزي را طراحی کردیم که خوشبختانه از شهریورماه امسال مرکز نوآوري هاي صبا فعالیت خود را آغاز

 
کرده است. 

اکبر افتخاري با تاکید بر اینکه «نیاز داریم در حوزه بازنشستگی سرویسها و خدمات نوینی ارائه دهیم»، گفت: مرکز نوآوري صبا با این



هدف تاسیس شد که بستري براي به کارگیري ذهن هاي جوان و حمایت و راهبري آنها از ایده به محصول باشد که در این زمینه، تیم
هاي مختلفی براي فعالیت اعلام آمادگی کردند که از میان آنها، تیم هاي برتر با توجه به نوع نیازهاي جامعه بازنشستگان و سالمندان،

 
در قالب «رویداد صبانو» شناسایی و معرفی شدند. 

وي با بیان اینکه «مرحله پس از شناسایی و دریافت ایده ها و طرح ها، حمایت براي عملیاتی شدن و توسعه کسب وکارها براي حضور
در بازار است»، امضاي تفاهمنامه براي دریافت تسهیلات از صندوق کارآفرینی امید را گام جدید صندوق بازنشستگی کشوري براي
حمایت از استارتاپ ها و طرح هاي نوآورانه در این جهت دانست و یادآور شد: طبق این تفاهمنامه، صندوق در قالب مرکز نوآوري صبا

 
طبق تعهدات خود، ضمانت ها و حمایت هاي لازم را براي دریافت این تسهیلات برعهده گرفته است. 

 
حمایت مالی از کسب وکارهاي کوچک در قالب استارتاپ ها 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید نیز در این مراسم گفت: بر اساس این تفاهمنامه، کسب وکارهاي کوچک در قالب استارتاپ ها از

 
حمایت مالی صندوق کارآفرینی امید بهره مند می شوند. 

نوراله زاده ابراز امیدواري کرد که تا پایان سال جاري، فاز اول این تفاهمنامه اجرایی شود و نتایج آن از سوي مدیریت دو صندوق

 
ارزیابی شود تا در صورت مطلوب بودن نتایج، بتوانید روند همکاري ها را در سال آینده توسعه بدهیم. 

وي همچنین به برگزاري جشنواره ملی کارآفرینی اجتماعی با همکاري صندوق کارآفرینی امید با حضور مجموعه هاي مختلف وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و نهادهاي حمایتی چون سازمان بهزیستی، سازمان امور زندان ها، کمیته امداد اشاره کرد و از مرکز
نوآوري صبا و مجموعه صندوق بازنشستگی کشوري هم براي مشارکت در این جشنواره، دعوت کرد تا به مسایل بازنشستگان و

 
سالمندان هم به شکلی جدي تر در قالب یکی از محورهاي این جشنواره، پرداخته شود. 

 
سه اصل ارزیابی و پذیرش در مرکز نوآوري صبا 

مدیرعامل مرکز نوآوري صبا نیز در این مراسم با بیان اینکه «این مرکز در راستاي سیاستهاي صندوق بازنشستگی کشوري در زمینه
بهبود کیفیت زیست اجتماعی بازنشستگان و وظیفه بگیران کشوري شکل گرفته است»، گفت که این سیاستها و برنامه ها بر بهبود

 
کیفیت زندگی سایر سالمندان و بازنشستگان هم در میان مدت تاثیر مثبت خواهد داشت. 

عادل دهدشتی افزود: ایده ها، تیم ها و شرکت هاي نوآورانه اي در این مرکز ارزیابی و پذیرش می شوند که به صورت همزمان سه

 
اصل «نیاز جامعه هدف»، «جریان اقتصادي از ایده تا توسعه بازار» و «کیفیت اثرگذاري» را مدنظر قرار دهند. 

به گفته وي، بر اساس نیازسنجی هاي صورت گرفته از جامعه بازنشستگان و سالمندان، فعالیتها و توسعه تیم هاي استارت آپی در
حوزه هاي مختلفی همچون: سلامت روان، سلامت جسمی، تجهیزات توانبخشی انفرادي، اوقات فراغت، توان افزایی اجتماعی و
اقتصادي و… تعریف شده است و تلاش می شود حمایتها و سرمایه گذاري ها به گونه اي باشد که این تیم ها در میان مدت

 
محصولات و خدمات خود را به شکل مستقل و براساس نیاز بازار و بدون تصدي گري دولتی ارائه و توسعه دهند. 

مدیرعامل مرکز نوآوري صبا بر این اساس از صاحبان کسب وکارهاي خرد و نوآورانه دعوت کرد تا طرح هاي پیشنهادي خود را جهت
ارزیابی و بررسی به این مرکز ارائه کنند تا در صورت تایید، از تسهیلات پیش بینی شده در این تفاهمنامه و سایر حمایت ها برخوردار

 
شوند. 

گفتنی است، صندوق بازنشستگی کشوري با راه اندازي مرکز نوآوري صبا که شهریور ماه امسال با حضور محمد شریعتمداري وزیر
تعاون، کار و رفاه اجتماعی کلید خورد، تلاش می کند تا با حمایت از کسب وکار هاي نوین و استارت آپ هایی که می توانند خدمات
اجتماعی با کیفیتی به بازنشستگان و وظیفه بگیران صندوق ارائه کنند، ضمن کمک به اشتغال جوانان خلاق و کارآفرین که فرزندان

بازنشستگان نیزمی توانند بخشی از آن باشند، فضاي جدیدي را براي ارائه خدمت به ذینفعان صندوق فراهم کند.



رویداد ملی «بانوي برکت» فراخوان داد

منبع: بازار کارشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/10/24

بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام رویداد ملی «بانوي برکت» را با هدف کارآفرینی در حوزه کسب وکارهاي خانگی و
خانوادگی براي بانوان برگزار می کند.

بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام رویداد ملی "بانوي برکت" را با هدف کارآفرینی در حوزه کسب وکارهاي خانگی و

 
خانوادگی براي بانوان برگزار می کند. 

به گزارش برنا؛ منصوره اخوان، مجري رویداد ملی بانوي برکت با اعلام این خبر و در تشریح اهداف برگزاري این رویداد گفت: طراحی
مدل هاي بومی براي افزایش حضور بانوان در حوزه هاي اقتصاد خانواده و کسب و کارهاي خانگی، افزایش مشارکت اقتصادي بانوان،
تقویت شبکه اجتماعی بانوان کارآفرین بنیاد برکت و ارائه طرح هاي صنایع خلاق در کسب و کار بانوان از جمله اهداف برگزاري این

 
رویداد است. 

اخوان با اشاره به فراخوان رویداد ملی بانوي برکت خاطرنشان کرد: کارآفرینان و ایده پردازان می توانند از طریق اپلیکیشن جامع
برکت به نشانی app.barkat.ir یا سایت رویدادهاي برکت به نشانی event.barkat.ir طرح ها و مدل هاي کسب وکار و ایده
هاي سیاستی خود را در حوزه کارآفرینی براي بانوان ارائه دهند تا طرح هاي منتخب پس از بررسی و داوري، از سوي بنیاد برکت

 
حمایت و اجرا شوند. 

او از حمایت این بنیاد از طرح هاي اشتغال زایی در قالب رویداد بانوي برکت خبر داد و افزود: این رویداد قصد دارد تا در یک فرآیند
جمع سپاري حل مساله، مدل هاي بنیاد برکت را متناسب با نیازها و شرایط کارآفرینی زنان به روز نماید و علاوه بر مدل هاي موفق

 
قبلی، مدل اشتغال بانوان را نیز ارائه دهد. 

 
به گفته اخوان، رویداد بانوي برکت همچنین می خواهد مشکلات زنان کارآفرین در حوزه اشتغال خانگی و خانوادگی را بررسی کند. 

مجري رویداد بانوي برکت با اشاره به شروع ثبت نام متقاضیان از 22 دي ماه اظهار داشت: ارزیابی و داوري طرح ها و ایده هاي رسیده
به رویداد از 15 بهمن ماه همزمان با سالروز ولادت حضرت فاطمه(س) و روز زن آغاز خواهد شد. همچنین در این مدت براي تمامی

 
شرکت کنندگان، دوره هاي آموزشی با هدف توانمندسازي برگزار می شود. 

اخوان بیان کرد: علاوه بر اهداي جوایز به طرح هاي برگزیده در این رویداد، طرح هاي اشتغال زایی منتخب نیز متناسب با مدل هاي

 
اقتصادي اشتغال زایی بنیاد برکت حمایت خواهند شد. 

او با اشاره به برگزاري رویداد بانوي برکت در سراسر کشور خاطرنشان کرد: طرح ها و ایده هاي رسیده به رویداد باید در حوزه هاي
صنایع خلاق شامل طراحی و معماري؛ کسب وکار دیجیتال و فضاي مجازي؛ میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی؛ صنایع

 
دیداري و شنیداري؛ گیاهان دارویی و طب سنتی؛ چاپ و نشر؛ هنرهاي تجسمی و نمایشی؛ و بازي، اسباب بازي و سرگرمی باشند. 

مجري رویداد بانوي برکت با تاکید بر برگزاري دوره هاي توانمندسازي براي شرکت کنندگان و برگزیدگان رویداد بانوي برکت



خاطرنشان کرد: از طرح هاي برگزیده در قالب مدل اشتغال زایی اجتماع محور بنیاد برکت حمایت خواهد شد. همچنین طرح هایی

 
که به حمایت بیشتري نیاز داشته باشند به بخش بنگاه محور معرفی می شوند تا تسهیلات بیشتري به آن ها تعلق گیرد. 

اخوان یادآور شد: بنیاد برکت سال هاست با ایجاد اشتغال در سطح خرد یا در سطح بنگاه هاي کوچک و متوسط توانسته است با مدل

 
هاي کارآفرینی خود، گام بلندي در رفع بیکاري در کشور بردارد. 

او از ایجاد 41 هزار طرح اشتغال زایی برکت توسط بانوان مناطق محروم تا به امروز خبر داد و تاکید کرد: بانوان ایرانی از دیرباز در
تولید کشور نقش مهمی داشته اند.



بنیاد برکت 1354 طرح اشتغالزایی در مناطق محروم هرمزگان ایجادمی کند

منبع: ایرناشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/10/24

بندرعباس- ایرنا- معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت گفت: بنیاد برکت تا پایان سالجاري یکهزار و 354 طرح
اشتغالزایی اجتماع محور با اعتبار 2 هزار و 549 میلیارد ریال در مناطق محروم و روستاي هرمزگان ایجاد می کند.

 بندرعباس- ایرنا- معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور
بنیاد برکت گفت: بنیاد برکت تا پایان سالجاري یکهزار و 354 طرح اشتغالزایی اجتماع محور با اعتبار 2 هزار و 549 میلیارد ریال در

 
مناطق محروم و روستاي هرمزگان ایجاد می کند. 

مرتضی نیازي روز چهارشنبه با اعلام این خبر به رسانه ها افزود: با بهره برداري کامل از این تعداد طرح، چهار هزار و 62 نفر در استان

 
هرمزگان صاحب شغل می شوند. 

وي بیان داشت: در حال حاضر 968 طرح با 2 هزار و 904 اشتغال در هرمزگان به بهره برداري کامل رسیده و 386 طرح دیگر نیز در

 
دست اجرا می باشد. 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت اظهارداشت: شهرهاي بشاگرد، میناب، قشم و سیریک و 64 روستاي استان

 
هرمزگان هم اکنون تحت پوشش فعالیت هاي اشتغال زایی اجتماع محور این بنیاد قرار دارند.هرمزگان 

 
سرمایه گذاري 910 میلیارد ریالی براي طرح هاي اشتغالزایی هرمزگان 

 
 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت از فعالیت هشت مجري و تسهیل گر بنیاد برکت در هرمزگان خبر داد و گفت:



 
میزان سرمایه گذاري کل براي راه اندازي طرح هاي اشتغال زایی در مناطق محروم استان 910 میلیارد ریال است. 

نیازي در تشریح رسته هاي شغلی ایجاد شده در مناطق محروم هرمزگان بیان کرد: بیش از نیمی از کسب و کارهاي ایجاد شده در

 
زمینه مشاغل فنی و خدماتی است. 

وي بیان داشت: پرورش دام سبک، تولیدي پوشاك، صنایع دستی، کشت گیاهان دارویی، صنایع دستی، پرورش شتر و آبزیان به

 
ترتیب بیشترین سهم را از شغل هاي برکت در هرمزگان به خود اختصاص می دهند. 

 
این مسوول خاطرنشان کرد: 48 درصد از کارآفرینان بنیاد برکت در استان هرمزگان را زنان تشکیل می دهند. 

 
راه اندازي 90 هزار طرح در مناطق محروم و روستایی کشور 

 
 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت خاطرنشان کرد: بنیاد برکت تاکنون 90 هزار طرح اجتماع محور را در مناطق

 
محروم و روستایی کشور راه اندازي کرده که باعث ایجاد 270 هزار شغل مستقیم و غیرمستقیم در این مناطق شده است. 

 
نیازي یادآورشد: براي راه اندازي این تعداد طرح اشتغال زایی 81 هزار میلیارد ریال هزینه شده است. 

وي تصریح کرد: بنیاد برکت در 275 شهرستان و هفت هزار و 480 روستا در 31 استان کشور در زمینه ایجاد مشاغل خرد و خانگی

 
فعالیت می کند. 

معاون توسعه کارآفرینی اجتماع محور بنیاد برکت اظهار داشت: ستاد اجرایی فرمان امام از طریق بنیاد برکت و با هدف ایجاد فرصت
هاي کسب وکار، محرومیت زدایی، توانمندسازي اقتصادي و اجتماعی، ارتقاي سطح زندگی و توزیع عادلانه امکانات و فرصت ها،

 
نهضت ایجاد اشتغال را در مناطق محروم و روستایی کشور راه اندازي کرده است. 

 
برچسب ها 

 
- مناطق محروم 

 
- اشتغال زایی 

 
- توسعه روستایی 

 
- هرمزگان 

- بنیاد برکت



آزادي 31 مددجوي زندان منوجان در راستاي طرح غربالگري

منبع: میزانشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/10/24

رئیس کل دادگستري استان کرمان ضمن بازدید از زندان شهرستان منوجان از آزادي 31 مددجوي زندان منوجان در راستاي
طرح غربالگري خبر داد.

خبرگزاري میزان - یداالله موحد، رئیس کل دادگستري استان کرمان همراه جمعی از معاونان دادگستري استان کرمان از زندان

 
شهرستان منوجان بازدید کرد. 

رئیس کل دادگستري استان کرمان در جریان این بازدید با اشاره به اینکه 31 مددجوي زندان منوجان در راستاي طرح غربالگري

 
زندانیان آزاد شده اند، افزود: پایش مستمر وضعیت زندانیان و ایجاد زمینه آزادي آن ها از اولویت هاي قوه قضاییه به شمار می رود. 

وي در ادامه بر فرهنگ سازي به منظور اصلاح رفتار مددجویان زندان ها تاکید کرد و اظهار داشت: آموزش هاي فرهنگی در زندان ها

 
باید متناسب با جرایم مددجویان به منظور جلوگیري از تکرار جرم توسط آن ها صورت گیرد. 

 
بیشتر بخوانید: 

آزادي 116 زندانی جرائم غیر عمد استان فارس وي عنوان کرد: در مسیر اجراي طرح هاي فرهنگی در زندان ها نباید خسته شد؛ زیرا

 
کار فرهنگی براي رسیدن به نتیجه مطلوب و تغییر رفتار مددجویان زندان ها زمان بر است. 

رئیس کل دادگستري استان کرمان بر توسعه حمایت هاي پس از خروج نیز تاکید کرد و گفت: بسیاري از مددجویان زندان ها پس از

 
خروج از زندان در مسیر اشتغال به کار با مشکلات متعدد روبرو می شوند. 

انتهاي پیام/



بی توجهی به نرخ بهره سیاست گذار را گمراه کرده است

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/10/24

کارشناس اقتصادي معتقد است: تمرکز بر سرکوب نرخ ارز و بی توجهی به اهمیت نرخ بهره در اقتصاد، نتیجه اي جز
ورشکستی اقتصاد، نابودي اشتغال و از بین رفتن صنعت ندارد.

کارشناس اقتصادي معتقد است: تمرکز بر سرکوب نرخ ارز
و بی توجهی به اهمیت نرخ بهره در اقتصاد، نتیجه اي جز
ورشکستی اقتصاد، نابودي اشتغال و از بین رفتن صنعت

 
ندارد. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از رادیو گفت وگو، محمد
صادق الحسینی با حضور در برنامه «بی قاب بی نقاب» به
بررسی اثر ضد تورمی افزایش نرخ بهره بانکی پرداخت و
اظهار کرد: نرخ بهره همان قیمت پول است و مانند هر
بازاري، بازار پول نیز نقطه تعادل دارد که محل برخورد

 
عرضه و تقاضاي پول است. 

وي مؤلفه هاي تعیین کننده تقاضاي پول را برشمرد و عنوان کرد: این شاخص اقتصادي تابع دو عامل اساسی است، نخستین مورد
میل به پس انداز است؛ هرچه میل خانواده ها به پس انداز بیشتر باشد نرخ بهره یا قیمت پول کاهش می یابد. عامل دوم تورم انتظاري

 
یا همان چشم اندازي است که براي ارزش پول در ماه یا سال آینده مدنظر است. 

این تحلیلگر اقتصادي با بیان اینکه نرخ بهره یک نقطه تعادلی است، خاطر نشان کرد: نرخ بهره، یک نرخ سیاستی نیست بلکه نتیجه
یک سیاست است به معناي دیگر این شاخص، هدف سیاست نیست. درواقع زمانی که نرخ بهره به صورت دستوري تعیین می شود

 
تعادل بازار پول رها می شود. 

به گفته الحسینی در تمام دنیا نرخ بهره موثرین راهکار کوتاه مدت براي کنترل تورم است، اما در ایران افزایش نرخ بهره نه تنها در

 
کوتاه مدت اثر دارد بلکه در بلندمدت هم تأثیر گذار است. 

وي، دهه هشتاد را دوران فاجعه سیاست گذاري اقتصاد ایران توصیف کرد و گفت: اقتصاد ایران در این دهه به بیماري هلندي دچار
بود. در این دوران، درآمد ارزي 700 میلیارد دلاري حاصل از فروش نفت در دست دولت بود که با بی کفایتی رئیس جمهور، اشتباه

 
بزرگی در حوزه سیاست ارزي رخ داد. 

این کارشناس مسائل اقتصادي ادامه داد: نرخ ارز در این سال ها سرکوب شد و به دلیل تورم بالا، کالاي ایرانی افزایش قیمت پیدا کرد
در حالی که اجناس ترکیه اي به دلیل ثبات اقتصادي تغییر قیمتی نداشت، به همین دلیل قدرت رقابت از بین رفت و صنعت کشور

 
نابود شد. این تجربه نشان می دهد که با سرکوب نرخ ارز نمی توان تورم را کنترل کرد. 



الحسینی تاکید کرد: با تمرکز بی مورد بر نرخ ارز و بی توجهی به اهمیت نرخ بهره در اقتصاد، سیاستگذار گمراه شده و به سمت

 
سرکوب نرخ ارز می رود که نتیجه آن ورشکستی اقتصاد، نابودي اشتغال و از بین رفتن صنعت است. 

وي در خاتمه عنوان کرد: مردم عادي به دلیل جبران زیان ناشی از تورم، پول خود را با قیمت پایین در بانک سرمایه گذاري می کنند
اما بانک ها به افراد وام بانکی با نرخ بهره 15 تا 20 درصد در شرایط تورم 50 درصدي اعطا می کنند که این به معناي پرداخت یک

رانت بالا به آن شخص است که حاصل این فرآیند رشد میلیاردرهاي فیک و صوري است.



پیش بینی سرمایه گذاري 25 هزار میلیاردي بخش خصوصی در خراسان

جنوبی

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/10/24

بیرجند- معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري خراسان جنوبی از پیش بینی سرمایه گذاري بیش از 25 هزار میلیارد
تومان توسط بخش خصوصی در استان خبر داد.

به گزارش آرانیوز:مشیرالحق عابدي صبح چهارشنبه در
کمیته جذب سرمایه گذاري خراسان جنوبی که در اتاق
بازرگانی بیرجند برگزار شد، اظهار کرد: این کمیته یک زیر

 
کمیته با عنوان بررسی اهلیت سرمایه گذار را دارد. 

وي از حضور تیم سرمایه گذاري در هفته جاري به استان
خبر داد و افزود: اقدامات شایسته اتاق بازرگانی براي جذب

 
و حضور سرمایه گذاران در استان قابل تقدیر است. 

وي با بیان اینکه پیش بینی می شود بالغ بر 800 میلیون
یورو سرمایه گذاري در چندین پروژه توسط این گروه سرمایه گذار در استان انجام شود، افزود: رقم ریالی این طرح ها بیش از 25 هزار

 
میلیارد تومان است. 

 
بررسی اهلیت سرمایه گذاران 

وي با تاکید بر اینکه این طرح ها با اولویت بندي پیگیري خواهد شد، تصریح کرد: اتاق بازرگانی و مدیرکل دفتر جذب سرمایه گذاري
استانداري خراسان جنوبی یکسري اقدامات را در خصوص اهلیت سرمایه گذارانی که هفته جاري به استان خواهند آمد را انجام داده

 
اند. 

عابدي ادامه داد: این سرمایه گذاران قرار است با برخی از دستگاه ها در زمینه سرمایه گذاري ها مباحثی را مطرح کنند که در قالب

 
انعقاد تفاهم نامه از امکانات دستگاه ها بهره مند شود. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري خراسان جنوبی عنوان کرد: آموزش و پرورش، ورزش و جوانان، جهاد کشاورزي، دانشگاه

 
فرهنگیان و میراث فرهنگی استان در این زمینه جلسه مشترك با سرمایه گذاران خواهند داشت. 

وي با اذعان به اینکه دستگاه هاي اجرایی ذیربط با امر سرمایه گذاري در ستاد توسعه خاوران اهلیت سرمایه گذاران را تأیید خواهند
کرد، گفت: مشکلات سرمایه گذاران در آتی پذیرفته نخواهد بود چرا که مدیران در این ستاد صحه بر حضور سرمایه گذار خواهند

 
گذاشت. 



عابدي اذعان داشت: تلاش داریم تا قبل از حضور سرمایه گذران از بهترین ها به بهترین نحو استقبال کنیم و براي آنها برنامه داشته

 
باشیم. 

 
وي عنوان کرد: اتاق ایران خراسان جنوبی را دومین استان در همراهی بخش دولتی با بخش خصوصی معرفی کرده است. 

کارشناس امور اقتصادي اتاق بازرگانی بیرجند نیز به طرح هاي پیشنهادي سرمایه گذاران اشاره کرد و افزود: طرح احداث کارخانه

 
منسوجات بدون بافت پزشکی با 240 هزار یورو میزان اشتغال 150 نفر از جمله این طرح ها است. 

 
طرح هاي پیشنهادي سرمایه گذاران 

مهدیه ضیائیان عنوان کرد: چندین طرح نیز در حوزه کشاورزي استان از جمله، ترمینال ضبط پسته، احداث کارخانه فرآوري خرما و

 
احداث کارخانه فرآوري زرشک، شیر خشک و فرآوري عناب و کشتارگاه طیور و چندین واحد گلخانه اي پیش بینی شده است. 

 
به گفته وي اعتبار طرح هاي بخش کشاورزي 27 میلیون و 70 هزار یورو با اشتغال هزار نفر است. 

وي به اجراي طرح توسعه گردشگري خراشاد هم اشاره کرد و افزود: این طرح با 25 میلیون و 172 هزار یورو اجرا خواهد شد که
کانون ماندگاري و اشتغال در داخل روستاي خراشاد ایجاد می کند و حداقل 150 نفر اشتغال هم براي این طرح پیش بینی شده

 
است. 

وي ادامه داد: طرح احداث استخر سرپوشیده، مرکز رفاهی در بیرجند و مرکز آموزشی در فردوس از طرح هایی است که در حوزه
آموزش و پرورش پیگیر خواهد شد و پیش بینی سرمایه گذاري این طرح ها 11 میلیون و 500 هزار یورو و بیش از 120 نفر را

 
اشتغال ایجاد می کند. 

به گفته وي احداث باند دوم طبس به یزد احداث باند دوم سربیشه به درح، احداث راه آهن زاهدان- زابل به بیرجند و اتصال به راه
آهن سراسري مشهد و احداث باند دوم بیرجند- نهبندان- زاهدان، احداث باند دوم انارك خور از جمله طرح هاي سرمایه گذار در

 
حوزه راه و شهرسازي است. 

ضیائیان تصریح کرد: طرحی نیز در حوزه انرژي هاي تجدید پذیر و ایجاد نیروگاه بادي درح است که سرمایه گذاري به مبلغ 60

 
میلیون یورو پیش بینی شده و 60 نفر اشتغال ایجاد خواهد کرد. 

وي عنوان کرد: همچنین طرح پترو پالایشگاه هم براي استان پیشنهاد سرمایه گذاري شده که امیدواریم بعد از گذراندن مراحل
تصویب طرح در استان عملیاتی شود.



تأمین برق خانگی در اولویت کاري مسئولان کرمان باشد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/10/24

کرمان - استاندار کرمان گفت: تأمین برق خانگی باید در اولویت کاري مسئولان مربوطه قرار گیرد و گاز و برق هیچ مشترك
خانگی نباید قطع شود.

کرمان - استاندار کرمان گفت: تأمین برق خانگی باید در
اولویت کاري مسئولان مربوطه قرار گیرد و گاز و برق هیچ

 
مشترك خانگی نباید قطع شود. 

به گزارش خبرنگار مهر، علی زینی وند صبح چهارشنبه در
جلسه ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی استان کرمان با
اشاره به ارزیابی عملکرد معین هاي اقتصادي مناطق سیریز
زرند و دهبکري بم بیان داشت: بر اساس گزارش هاي
رسیده اشتیاق اولیه برخی از معین هاي اقتصادي در این

 
مناطق کاهش یافته است. 

وي افزود: ایجاد چرخه اشتغال هدف مورد نظر ما از فعالیت هاي معین هاي اقتصادي در مناطق مختلف استان است که باید به آن

 
توجه کرد ضمن اینکه توسط اشتغال هاي خرد می توانیم توازن را در مناطق مختلف ایجاد کنیم. 

استاندار کرمان گفت: دفتر امور روستایی، کمیته امداد و بهزیستی تسهیلات خوداشتغالی را در اختیار دارند که می توانند در راستاي

 
ایجاد حجم بالایی از اشتغال در استان گام هاي بلندي بردارند. 

 
زینی وند تصریح کرد: لازم است در صنایع خرد و کارگاه ها قدرت رقابت و عرضه و تقاضا ایجاد شود. 

وي گفت: عملکرد جهاد نصر (معین اقتصادي منطقه سریر) در رده معین هاي متوسط قرار دارد لذا رفع مشکلات زیرساختی منطقه،

 
بازارچه و تسهیلات خوداشتغالی در منطقه سریز باید مورد تاکید قرار گیرد. 

زینی وند به ظرفیت هاي چند وجهی منطقه دهبکري شهرستان بم در حوزه گردشگري و صنعتی اشاره کرد و یادآور شد:

 
توانمندسازي افراد محلی مهمترین مؤلفه در این منطقه است که باید در طرح هاي معین هاي اقتصادي مورد توجه قرار گیرد. 

استاندار کرمان ابراز داشت: پروژه هاي مهم استان از جمله پتروشیمی فجر و کارخانه پلاسما جزو پروژه هاي اولویت دار استان است

 
که پیگیر به سرانجام رسیدن آن ها هستیم. 

وي به لزوم صرفه جویی در مصرف گاز و برق تاکید کرد و ادامه داد: تأمین برق خانگی باید در اولویت کاري مسئولان مربوطه قرار
گیرد ضمن اینکه گاز و برق هیچ مشترك خانگی نباید قطع شود همچنین واحدهاي صنعتی باید در خصوص استفاده از گاز و برق



 
الویت بندي شوند تا شاهد وارد شدن خسارت به صنایع مهم تولید کالاي استراتژیک در استان نباشیم. 

 
وي افزود: دستگاه هاي دولتی باید در رده اول صرفه جویی و مدیریت مصرف انرژي قرار گیرند. 

زینی وند گفت: مصوبات جلسات و تعهدات ایجاد شده باید در زمان مقرر نتیجه بدهند ضمن اینکه معاونان استاندار و فرمانداران

 
مسئول پیگیري این مصوبات و پاسخگو هستند. 

وي تصریح کرد: جلسات ستاد مقاومتی جاي طرح مشکلات نیست بلکه باید در این جلسات تصمیم گیري در خصوص طرح ها اتخاذ
شود.



آرمان ملی نوشت/ فرشاد مومنی: سازمان برنامه جرأت کافی ندارد که بودجه

بعضی ها را قطع کند/ اهرم فشارهایی داریم که سرنوشت بودجه را تعیین می

کند

منبع: شفقناشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/10/24

شفقنا &– روزنامه آرمان ملی نوشت:  به چه میزان می توان نسبت به بهبود وضعیت اقتصادي مردم در آینده امیدوار بود؟ آیا
نشانه هایی از امیدواري در وضعیت اقتصادي مردم مشاهده می شود؟ برداشته شدن احتمالی تحریم ها چه تأثیري در اقتصاد

ایران خواهد گذاشت؟ چرا چالش هاي بین دولت و مجلس درباره بودجه سال آینده ...

شفقنا &– روزنامه آرمان ملی نوشت:  به چه میزان می توان نسبت به بهبود وضعیت اقتصادي مردم در آینده امیدوار بود؟ آیا نشانه
هایی از امیدواري در وضعیت اقتصادي مردم مشاهده می شود؟ برداشته شدن احتمالی تحریم ها چه تأثیري در اقتصاد ایران خواهد
گذاشت؟ چرا چالش هاي بین دولت و مجلس درباره بودجه سال آینده کشور تا به این اندازه شدت پیدا کرده است؟ مهم ترین چالش
هاي بودجه سال آینده کشور چیست؟ آیا اهتمام جدي براي حل مشکلات اقتصادي کشور بین مسئولان مشاهده می شود؟ براي
پاسخ به این سوالات «آرمان ملی» با دکتر فرشاد مومنی، اقتصاددان گفت وگو کرده است. دکتر مومنی معتقد است: « ما به یک
شفاف سازي بنیادي نیاز داریم تا این امکان فراهم شود که تا حدودي نظام تصمیم گیري از سرگیجه بیرون بیاید. ریشه اصلی
سرگشتگی این است که نظام تصمیم گیري به ویژه طی 12 ساله اخیر ترجیح داده امور پیچیده کشور را بدون برنامه اداره کند. در
شرایطی که دولت برنامه نداشته باشد قادر به سنجش اولویت ها نیست؛ بنابراین خیلی راحت تر تحت تأثیر القائات گروه هاي پر نفوذ
ذي نفع قرار می گیرد و آن چیزي می شود که ما اکنون مشاهده می کنیم. در شرایط کنونی به شکل وارونه و ناقص و غیر متعارف
مسائل اقتصادي به صورت سطحی مطرح می شود. نه تصویري کارشناسانه از وضع موجود نشان داده می شود و نه حتی تحلیل اولیه
درباره منشأهاي شکل گیري وضع موجود ارائه می شود. اگر ما ندانیم شدت استیصال، گرفتاري و افزایش غیر متعارف تعداد بحران
هاي کشور ناشی از چه سیاست هایی است چگونه می خواهیم به سمت تجویزهایی برویم که احتمال راهگشایی داشته باشد؟» . در

 
ادامه ماحصل این گفت وگو را می خوانید. 

- با توجه به شرایط کنونی اقتصاد کشور در چه شرایطی می توان نسبت به بهبود وضعیت اقتصادي امیدوار بود؟ در مرحله نخست
باید عنوان کنم آنچه عملا صرف نظر از نیت افراد در نظام تصمیم گیري و تخصیص منابع مشاهده می کنیم این است که بنیه اندیشه
اي و کیفیت سیاست هایی که اتخاذ می شوند به طرز فاجعه آمیزي اندك و ضعیف هستند. برداشت ما این است که شاید اصولی
ترین کاري که در چنین شرایطی می توان انجام داد این است که ما باید براي کمک به بنیه اندیشه اي و دانایی نظام تصمیم گیري
هاي اساسی کشور یک فراخوان ملی دهیم و چقدر جاي دریغ و تأسف دارد که نظام تصمیم گیري ما خود مبادرت به این کار نمی
کند. بحث بر سر این است که در سطح نظري، هنگامی که ایده هاي بزرگ و نجات بخش را در متن هاي متفکران توسعه ردگیري می
کنید، عنوان می شود زمانی که شما با بی شمار نارسایی و ناکارآیی و بحران روبه رو هستید و دچار سرگیجه اید که از کجا آغاز کنید
و کدام موضوع را اولویت قرار دهید، در چنین شرایطی سرچشمه اصلی و برآیند همه دورهاي باطل استمرار دهنده توسعه نیافتگی و
عقبگرد و ناهنجاري ها به بهره وري اندك و بنیه ضعیف تولید ملی برمی گردد. اگر سرگیجه و تحیر ناشی از تعداد بی شمار بحران ها،
تصمیم گیران اقتصادي را گرفتار کرده و در روزمرگی معطوف به پیشروي در باتلاق خو گرفته اند، بنده از نظر اندیشه اي به طور
اصولی می توانم به آن ها بگویم کانون اصلی نجات بخش این است که روي حیطه تولید و بهره وري متمرکز شویم. این در حالی است
که در جهت گیري هایی که در اسناد برنامه میان مدت و اسناد لایحه هاي بودجه مشاهده می شود درباره تنها چیزي که اصلا



صحبت نمی شود این دو موضوع است. از این رو من براي این شیوه اداره اقتصاد ملی عنوان شیوه چرتکه اي را براي اداره اقتصاد
برگزیده ام. مطالعه هاي رسمی می گویند در فاصله سال هاي 1387 تا 1397 در یک دوره یازده ساله قدرت خرید ریال حدود 82
درصد کاهش پیدا کرده است. بدون تردید این یک روند قهقرایی و رو به انحطاط است. دلیل این اتفاق آن است که ما بنیه تولیدي و

 
مسائل تولیدکنندگان را در حاشیه قرار داده ایم و مسائل دیگري را در اولویت گذاشته ایم. 

- تحریم ها چه تاثیري در اقتصاد ایران داشته و با برداشته شدن احتمالی تحریم ها چه تغییراتی در اقتصاد ایران رخ خواهد داد؟
تقریبا در درون دولت مطالعه هاي جدي و قابل اعتنایی وجود دارد که نشان می دهد بزرگترین پیامد اقتصادي- اجتماعی آغاز موج
جدید تحریم ها افزایش چشمگیر نابودي فرصت هاي شغلی است. مهمترین عاملی که این مساله را ایجاد کرده یک روند بسیار
خطرناك صنعت زدایی از کشور است. همه از برخی مفهوم هاي کلی دفاع می کنند ولی زمانی که موضوع عملیاتی می شود، بحث سر
از جاهاي دیگري درمی آورد. فرض بفرمایید همه در ظاهر می گویند باید تولید تقویت شود ، ولی بحث بر سر این است که کدام
تولید باید تقویت شود؟ از منظر مصالح اداره کشور و نگرش هاي بلند مدت توسعه گرا فقط و فقط تولیدي باید تقویت شود که از دو
قابلیت برطرف کردن فقر و حداقل سازي عقب ماندگی فناورانه کشور برخوردار است. اما مشاهده می کنیم در عمل آنچه به نام تولید
تقویت می شود تولیدي است که مضمون خام فروشی و رانتی دارد. ویژگی مشترك همه این نوع تولید کنندگان این است که به
خاطر بنیه اشتغالزایی بسیار اندکی که دارند، قادر به رفع فقر نیستند و به دلیل خصلت خام فروشانه اي که دارند قادر به حداقل
سازي و رفع عقب ماندگی هم نیستند. عموما رشته فعالیت هایی هستند که در کشور بحران آب را تشدید می کنند و بیشترین
آلودگی سازي را دارند؛ بنابراین بحران آلودگی محیط زیست را تشدید می کنند. بدون استثنا کسانی که احتمال بیشتري به عمق
بخشی به ساخت داخل داشته اند که در اثر آن اشتغال فراهم و فقر برطرف می شود و عقب ماندگی به حداقل می رسد بسیار وضعیت
مالی بدتري دارند و کسانی که عمق مونتاژ کاري بیشتري دارند به اندازه اي که شدت وابستگی آوري و کم اشتغالی بیشتر باشد،
وضعیت مالی بسیار بهتري دارند. دقیقا آن ها که غیر عادي ترین سودها را بردند، وقتی نگاه می کنید متوجه می شوید واجد خام

 
فروشی و مونتاژ کاري و تشدید کننده بحران اشتغال و محیط زیست در کشور هستند. 

- از دیدگاه شما مهم ترین چالش ها و فرصت هاي بودجه سال آینده کشور چیست؟ علم، قانون و برنامه دستاوردهاي تمدن بشري
براي اداره پر دستاوردتر و کم هزینه تر کشور است و باید نسبت به اینها تمکین کنیم. بودجه سال 1400 را از این دریچه نگاه کنید.
منابع حاصل از فروش نفت و اموال در مجموع در سال 1400 به قاعده آنچه در سند لایحه آمده از دو برابر آنچه در سند سال 1399
بوده، بیشتر می شود. این یک علامت جدي حرکت به سمت انحطاط است. نکته دوم، منابع حاصل از استقراض به شیوه هاي گوناگون
که ما تحت عنوان کلی واگذاري دارایی هاي مالی از آن نام می بریم، رشدش نسبت به سال 1399، که به غایت سال فاجعه آمیزي
بوده، بیش از دو برابر افزایش یافته است. نکته سوم، اعتبار اختصاص یافته به بازپرداخت تعهدات دولت، که بخش اصلی آن بازپرداخت
اوراق سررسیده شده و اصل آن است، بیش از دو برابر نسبت به سال 99 افزایش پیدا کرده است. ببینید سرعت و شتاب حرکت به
سمت سوء کارکردها چگونه شده است. از آن سو که هزینه ها این گونه تغییر کرده در سند لایحه بودجه سال 1400 سهم اعتبارات
مربوط به تملک دارایی هاي سرمایه اي از مصارف عمومی به کمترین میزان خود طی 10 ساله اخیر رسیده است. مساله بسیار مهم
دیگر اینکه مسئولان به تولید پشت کرده اند. براي اینکه موضوع هزینه هاي به تولید پشت کردن چه ابعادي دارد، کاملا درك شود ؛
کافی است داده هاي لایحه بودجه سال 1400 را از منظر نظام مالیات ستانی و تحولاتی را که از زاویه مالیات ستانی در این سند
اتفاق افتاده، نگاه کنید. بدون تردید ابعاد تکان دهنده اي پیدا کرده است. زمانی که تصمیم گیران اقتصادي تا این درجه به سمت
پشت کردن به تولید پیش می روند، چه انتظاري دارید؟ به تعبیر خیلی خوبی که بعضی از دوستان به کار می برند، مبنی بر اینکه
شما در کشور گردن تولید را می زنید، فقط تولید است که می تواند به عالی ترین شکل و توسعه گراترین شکل درآمد مالیاتی براي

 
کشور ایجاد کند. زمانی که تولید را نابود کردید نگاه کنید وضعیت مالیات ستانی دچار چه بساطی شده است. 

- اشکالات بودجه به چه میزان به تصمیم گیري اقتصادي در دولت ارتباط پیدا می کند؟ حساب ذخیره ارزي، صندوق توسعه ملی و



چند مورد دیگر با نوآوري هایی که خطرناك بوده و ناشی از ادعاهایی است که از بودجه سال 1400 می کنند خیلی تکان دهنده
است. گویی براي مردم فرق می کند اگر براي اقتصاد بحران ایجاد شد تقصیر قوه مجریه یا قضائیه یا مقننه باشد. مردم کل حکومت را
یکپارچه می بینند و ماجراي بودجه هم ماجراي کل حکومت است و تنها به قوه مجریه ارتباط ندارد. البته بنده به طرز نقش آفرینی
قوه مجریه و به ویژه مدیریت اقتصادي اش و از همه بالاتر به طرز اداره سازمان برنامه انتقادهاي اساسی دارم ولی می خواهم بگویم
زمانی که قوه مجریه یا سازمان برنامه جرأت کافی ندارد که بودجه بعضی ها را قطع کند بدین معنا است که اهرم فشارهایی داریم که
سرنوشت بودجه را تعیین می کند. زمانی که صداوسیما باتو جه به اینکه کیفیت کارش کاهش پیدا می کند اما مدام سهمش از بودجه
افزایش پیدا می کند و زمانی که فرمان هاي استخدام هاي فله اي و یکباره با انگیزه هاي خرید محبوبیت از جیب مردم صادر می شود
باز مساله همین گونه است. در دو ساله اخیر که تا حدودي مجلس در آفساید قرار گرفته و کلیدي ترین تصمیم هاي بودجه اي را
سران قوا می گیرند به صورت نهادمند آنچه در حیطه مالی کشور می گذرد برآیند کل ساختار قدرت است و نباید موضوع منازعه هاي
جناحی و قرار گیرد و باید با این مسأله به عنوان مساله ملی نگاه کرد. آن گونه که تري کارل مطرح می کند مالیه حکومت خود
حکومت است بدین معنا که می توانید جلوه عریان ساختار قدرت را در مایه اش ببینید. اکنون این گونه شده که می گویند فقط براي

 
براي حذف خصم به نارسایی ها اشاره می شود و کسی به صورت ریشه اي به حل مشکلات نگاه نمی کند. 

- تعیین نرخ ارز در بودجه سال آینده یکی از مهم ترین موضوعات مورد بحث نمایندگان و زمینه ساز اختلاف دیدگاه بین مجلس و
دولت بوده است. دیدگاه شما درباره تصمیم گیري مجلس یازدهم در این زمینه چیست؟ در علم اقتصاد به قیمت ارز قیمت کلیدي
گفته می شود. قیمت هاي کلیدي قیمت هایی هستند که تغییرات آنها به صورت همزمان وضعیت عرضه کنندگان و تولیدکنندگان و
وضعیت اشتغال کشور و همچنین بخش تقاضا را در جامعه تحت تأثیر قرار می دهد. به همین دلیل باید به مسئولان تصمیم گیر در
این زمینه توصیه کرد که از برخوردهاي سهل انگارانه، کوته نگرانه و سطحی پرهیز کنند. دلیل این مسأله نیز آن است که دستکاري
قیمت هاي کلیدي ممکن است همه ارکان حیات جمعی را تحت تأثیر قرار بدهد. مردم به همواره پیامدهاي تصمیم گیري مسئولان
اقتصادي که در زندگی آنها تأثیر ملموس دارد، توجه می کنند. این در حالی است که اقتصاددانان بزرگ روي این مسأله تأکید دارند
که تغییرات ناگهانی در قیمت هاي کلیدي ممکن است نظام حیات جمعی را تحت تأثیر قرار بدهد. به دلیل سهل انگاري هاي تجاري
بزرگی که در دولت هاي احمدي نژاد و روحانی صورت گرفته تداوم حیات اقتصادي کشور به شکل بی سابقه اي متکی به واردات شده
است. از زمان انتشار کتاب آدام اسمیت تاکنون در علم اقتصاد همواره روي این نکته تأکید شده که تغییرات ناگهانی نرخ هاي کلیدي
مهم ترین دلیل ایجاد رانت است. این در حالی است که مسئولانی که امروز چنین سیاستی را اجرا می کنند عنوان می کنند قصد
داریم با رانت برخورد کنیم. بررسی هاي ما نشان می دهد شوك رانت آفرینی جهش نرخ ارز که کمیسیون تلفیق مجلس به دنبال آن
است، 360برابر بیشتر از وضعیت فعلی رانت ایجاد می کند. لذا این نکته داراي اهمیت است که آدرس هاي غلطی مانند تک نرخی
شدن ارز یا نقدینگی، هر کدام منطق و لوازمی دارد که در اثر تسخیرشدگی بخشی هایی از تصمیم گیران این خطر را به وجود می
آورد که روند مسئولیت زدایی در عرصه هاي دیگر مانند بازار سرمایه یا کار طی شود. همچنین من از نمایندگان درخواست می کنم از
مرکز پژوهش هاي مجلس بخواهند اطلاعات مربوط به روند تحولات بخش غیر رسمی را گزارش کنند، چراکه به موازات افزایش اندازه
بخش غیررسمی، سیطره و اقتدار حکومت حق اعمال حاکمیت در اقتصاد و جامعه را به دست خود از دست می دهد که می تواند در
آینده غیرقابل جبران باشد. سوال اینجاست که کدام گروه از سیاستگذاران حتی اگر داراي حداقل قدرت یادگیري از تجربیات گذشته
باشند در شرایط آشوبناك منطقه اي، خودشان به دست خودشان با سیاست هاي منتهی به گسترش بخش غیررسمی از اقتدار و حق

 
حاکمیت خود، فاصله می گیرند؟ 

- به نظر شما در شرایط کنونی در تصمیمات اقتصادي چه بایدها و نبایدهایی، باید در نظر گرفته است؟ بنده معتقدم در شرایط کنونی
نبایدهایی که تصمیم گیران اقتصادي باید مورد نظر قرار بدهند به مراتب از اهمیت بیشتري نسبت به بایدها برخوردار است. مهم ترین
نبایدي که باید صورت بگیرد این است که مسئولان نباید تحت عناوین ظاهر فریب یک جهش جدید در نرخ ارز پدید بیاورند. نکته
مهم دیگري که باید در دولت و مجلس مورد توجه قرار بگیرد این است که این افراد از یک طرف عنوان می کنند دولت یک ساختار



هزینه اي پراتلاف و پرفساد دارد. این در حالی است که دست به هیچ تغییري در ساختار این هزینه ها نمی زنند. در چنین شرایطی
تصمیماتی می گیرند که هزینه هاي زیادي براي کشور دارد و به سقوط کیفیت زندگی مردم منجر می شود. خرد متعارف اقتصادي
معتقد است محوریت باید روي اصلاح ساختار و هزینه ها قرار داشته باشد. به عنوان مثال یکی از خطاهاي بزرگ این است که مجلس
براي بررسی بودجه کل کشور، بودجه شرکت ها را که رقمی بالغ بر دو برابر بودجه عمومی است، مورد توجه قرار نمی دهد. اتفاق
سوال برانگیز دیگر اینکه با اینکه بیش از یک ماه است که دیوان محاسبات کشور وظیفه قانونی خود را انجام داده و آسیب پذیري
بودجه شرکت ها را مشخص کرده اما از طریق رئیس مجلس و هیات رئیسه هیچ گونه گزارش و توضیحی در این زمینه به مجلس داده
نشده است. این رویکرد با آیین نامه داخلی مجلس نیز مغایرت کامل دارد. نقطه آغازین تقویت تصمیم گیري اقتصادي در کشور
ارتقاي بنیه اندیشه اي نظام تصمیم گیري ما است. اگر ما بتوانیم در این زمینه تلاش موثر و مفیدي انجام دهیم و در گام بعدي
شرایط شفاف سازي فرآیندهاي تصمیم گیري و تخصیص منابع و جلب مشارکت همگانی و امکان اعمال نظارت هاي تخصصی مدنی
را فراهم کنیم، به نظر می رسد می توانیم خیلی کم هزینه تر از شرایط کنونی عبور کنیم. آنچه در عمل مشاهده می کنیم این است
که نظام تصمیم گیري کشور سطوحی از حالت سرگیجه گرفتن را به دلیل تعداد غیر متعارف بحران ها و قدرت رسانه اي غیر متعارف

 
تجربه می کند. 

- براي عبور از این وضعیت سرگیجه بحران ها چه باید کرد؟ از منظر مصالح اداره کشور و نگرش هاي دراز مدت توسعه گرا فقط و
فقط تولیدي باید تقویت شود که از دو قابلیت برطرف کردن فقر و حداقل سازي عقب ماندگی فناورانه کشور برخوردار است. اما
مشاهده می کنیم در عمل آنچه به نام تولید تقویت می شود تولیدي است که مضمون خام فروشی و رانتی دارد. ویژگی مشترك همه
این نوع تولید کنندگان آن است که به خاطر بنیه اشتغالزایی بسیار اندکی که دارند قادر به رفع فقر نیستند و به خاطر خصلت خام
فروشانه اي که دارند قادر به حداقل سازي عقب ماندگی هم نیستند. عموما رشته فعالیت هایی هستند که در کشور بحران آب را
تشدید می کنند و بیشترین آلودگی سازي را دارند؛ بنابراین بحران آلودگی محیط زیست را تشدید می کنند. ما به یک شفاف سازي
بنیادي نیاز داریم تا این امکان فراهم شود که تا حدودي نظام تصمیم گیري از سرگیجه بیرون بیاید. از نظر ما ریشه اصلی سرگشتگی
این است که نظام تصمیم گیري به ویژه طی 12 ساله اخیر ترجیح داده امور پیچیده کشور را به صورت بدون برنامه اداره کند. در
شرایطی که دولت برنامه نداشته باشد قادر به سنجش اولویت ها نیست، بنابراین خیلی راحت تر تحت تأثیر القائات گروه هاي پر نفوذ
ذي نفع قرار می گیرد و آن چیزي می شود که ما اکنون مشاهده می کنیم. در شرایط کنونی به شکل وارونه و ناقص و غیر متعارف
مسائل اقتصادي به صورت سطحی مطرح می شوند. نه تصویري کارشناسانه از وضع موجود ارائه می شود و نه تحلیل اولیه درباره
منشأهاي شکل گیري وضع موجود نشان داده می شود. اگر ما ندانیم شدت استیصال و گرفتاري و افزایش غیر متعارف تعداد بحران
هاي کشور ناشی از چه سیاست هایی است چگونه می خواهیم به سمت تجویزهایی برویم که احتمال راهگشایی دارند؟ چراکه نه
درك روشنی از منشأهاي وضع موجود ارائه می شود و نه درك روشنی از پیامدها نشان داده می شود تا ما بدانیم هر کدام از گرفتاري

 
هایی که با آن روبه رو هستیم پیامد کدام خطا، در چه عرصه اي سیاستگذاري است 

 
انتهاي پیام 
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مشاغل خانگی تحت پوشش صندوق بیمه اجتماعی روستاییان قرار می گیرند
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وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: مشاغل خانگی تحت پوشش صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و عشایر قرار
می گیرند.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: مشاغل خانگی تحت
پوشش صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستاییان و

 
عشایر قرار می گیرند. 

به گزارش خبرگزاري مهر، محمد شریعتمداري در نشست
ستاد ساماندهی مشاغل خانگی، یکی از مهم ترین محل
هاي ایجاد اشتغال و رفع مشکل بیکاري را توسعه مشاغل
خانگی دانست و اظهار داشت: بر همین اساس، قانونی براي
توسعه مشاغل خانگی به تصویب رسیده و ستادي براي
ساماندهی، هماهنگی و نظارت بر فعالیت هاي این بخش با

 
حضور دو نفر از نمایندگان مجلس شوراي اسلامی تشکیل شده است. 

شریعتمداري با بیان اینکه ستاد با تشکیل جلسات، فعالیت هاي مختلف در حوزه مشاغل خانگی را رصد می کند به اقدامات مهم
جهاد دانشگاهی در حوزه توسعه مشاغل خانگی اشاره کرد و افزود: امروز جهاد دانشگاهی به عنوان یکی از تسهیل گران ارزشمند در
31 استان و پس از اجراي پایلوت در 9 استان براي توسعه مشاغل خانگی، ایجاد 81 هزار و 100 شغل را از طریق آموزش و

 
توانمندسازي در کشور در دستور کار قرار داده است. 

شریعتمداري تصریح کرد: این نهاد در زمینه ایجاد اشتغال براي خانوارهاي تحت پوشش خود و به خصوص زنان سرپرست خانوار گام
هاي بسیار مؤثري برداشته و کارهاي ارزشمندي را انجام داده که این الگوي مناسب را می توان با سازمان بین المللی کار به اشتراك

 
گذاشت. 

وي بر نقش و تکلیف صدا و سیما براي توسعه مشاغل خانگی نیز تاکید کرد و یکی از مهم ترین نیازهاي این حوزه را تأمین وام هاي

 
قرض الحسنه براي توسعه مشاغل خانگی دانست. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اعلام کرد: با توجه به حجم زیاد تقاضاها براي دریافت تسهیلات قرض الحسنه، سهم مشاغل خانگی

 
در طی سال هاي گذشته روند نزولی داشته است. 

وي گفت: براي سال 1400 ستاد مشاغل خانگی پیشنهاد داده است که 2 هزار و 500 میلیارد تومان منابع قرض الحسنه به صورت

 
جداگانه به توسعه مشاغل خانگی اختصاص یابد. 



وزیر کار با اشاره به رونمایی از سامانه مشاغل خانگی، گفت: از ابتداي سال جاري صدور مجوز مشاغل خانگی به صورت الکترونیکی

 
انجام می شود و افراد بدون مراجعه حضوري و با استفاده از سامانه می توانند براي صدور مجوز اقدام کنند. 

 
شریعتمداري ادامه داد: تلاش می کنیم اشکالات قانونی تحت لایحه اصلاحیه این حوزه برطرف شود. 

وي ادامه داد: تا سال 2019 نزدیک به 100 میلیون شغل در حوزه مشاغل خانگی بوده ولی در شرایط کرونایی در سطح جهان سهم

 
مشاغل خانگی 2.6 برابر افزایش داشته است. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: 260 میلیون نفر در سطح جهان در شرایط کرونایی در مشاغل خانگی مشغول به کار هستند،
در حالی که سهم مشاغل خانگی در کشورهاي توسعه یافته حدود 9 تا 11 درصد است این سهم در کشورهاي در حال توسعه حدود

 
3تا 4 درصد است که در ایران هم باید به این موضوع توجه کرد و این سهم را افزایش داد. 

وي افزود: استفاده از آموزش ها و مهارت هاي فنی و حرفه اي جدید براي مشاغل نوبنیان که در دنیا مشغول به فعالیت هستند مورد
تاکید ستاد مشاغل خانگی قرار گرفته و سازمان آموزش فنی و حرفه اي مکلف است در این زمینه با ستاد مشاغل خانگی همکاري

 
هاي لازم را براي توسعه مهارت هاي فنی داشته باشد. 

شریعتمداري با اشاره به اینکه پوشش بیمه اي فعالان مشاغل خانگی و استفاده این افراد از صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان،
روستاییان و عشایر از دیگر موضوعاتی است که می توان مورد توجه قرار داد گفت: از 330 رشته مشاغل خانگی حدود 149 رشته

 
مشمول این فعالیت ها می شود. 

وي توضیح داد: در رشته هاي حوزه صنایع دستی، فرش و کشاورزي، مناطق بالاي 20 هزار نفر نیز می توانند از این بیمه استفاده
کنند، در رشته هاي فرهنگی و هنري براي استفاده از این بیمه محدودیت سقف زیر بیست هزار نفر وجود دارد و حدود 91 درصد

 
فعالان مشاغل خانگی می توانند از این بیمه استفاده کنند. 

شریعتمداري ادامه داد: مدت ها بود که براي استانداردسازي و شرایط بهداشتی مشاغل خانگی که مواد غذایی را تولید می کنند با
وزیر بهداشت و درمان مذاکراتی داشتیم که خوشبختانه موفق شدیم در 22رسته شغلی براي توزیع و تولید مواد غذایی دستورالعملی
را به تصویب برسانیم که با تعیین فروشگاه هاي مشخص و ناظر فنی به ازاي هر 6 تولیدکننده مواد غذایی یک ناظر فنی با تأیید

وزارت بهداشت به تولید و توزیع مواد غذایی اطمینان بخشی دهد.



فراخوانی براي اشتغال آفرینی زنان در کسب وکارهاي خانگی

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/10/24

بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام رویداد ملی «بانوي برکت» را با هدف کارآفرینی در حوزه کسب وکارهاي خانگی و
خانوادگی براي بانوان برگزار می کند.

بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام رویداد ملی «بانوي
برکت» را با هدف کارآفرینی در حوزه کسب وکارهاي

 
خانگی و خانوادگی براي بانوان برگزار می کند. 

به گزارش خبرگزاري مهر، مجري رویداد ملی بانوي برکت
با اعلام این خبر و در تشریح اهداف برگزاري این رویداد
گفت: طراحی مدل هاي بومی براي افزایش حضور بانوان
در حوزه هاي اقتصاد خانواده و کسب وکارهاي خانگی،
افزایش مشارکت اقتصادي بانوان، تقویت شبکه اجتماعی
بانوان کارآفرین بنیاد برکت و ارائه طرح هاي صنایع خلاق

 
در کسب وکار بانوان از جمله اهداف برگزاري این رویداد است. 

منصوره اخوان با اشاره به فراخوان رویداد ملی بانوي برکت خاطرنشان کرد: کارآفرینان و ایده پردازان می توانند از طریق اپلیکیشن
جامع برکت به نشانی app.barkat.ir یا سایت رویدادهاي برکت به نشانی event.barkat.ir طرح ها و مدل هاي کسب وکار و
ایده هاي سیاستی خود را در حوزه کارآفرینی براي بانوان ارائه دهند تا طرح هاي منتخب پس از بررسی و داوري، از سوي بنیاد برکت

 
حمایت و اجرا شوند. 

وي از حمایت این بنیاد از طرح هاي اشتغال زایی در قالب رویداد بانوي برکت خبر داد و افزود: این رویداد قصد دارد تا در یک فرآیند
جمع سپاري حل مساله، مدل هاي بنیاد برکت را متناسب با نیازها و شرایط کارآفرینی زنان به روز نماید و علاوه بر مدل هاي موفق

 
قبلی، مدل اشتغال بانوان را نیز ارائه دهد. 

 
به گفته اخوان، رویداد بانوي برکت همچنین می خواهد مشکلات زنان کارآفرین در حوزه اشتغال خانگی و خانوادگی را بررسی کند. 

مجري رویداد بانوي برکت با اشاره به شروع ثبت نام متقاضیان از 22 دي ماه اظهار داشت: ارزیابی و داوري طرح ها و ایده هاي رسیده
به رویداد از 15 بهمن ماه همزمان با سالروز ولادت حضرت فاطمه (س) و روز زن آغاز خواهد شد. همچنین در این مدت براي تمامی

 
شرکت کنندگان، دوره هاي آموزشی با هدف توانمندسازي برگزار می شود. 

اخوان بیان کرد: علاوه بر اهداي جوایز به طرح هاي برگزیده در این رویداد، طرح هاي اشتغال زایی منتخب نیز متناسب با مدل هاي

 
اقتصادي اشتغال زایی بنیاد برکت حمایت خواهند شد. 



وي با اشاره به برگزاري رویداد بانوي برکت در سراسر کشور خاطرنشان کرد: طرح ها و ایده هاي رسیده به رویداد باید در حوزه هاي
صنایع خلاق شامل طراحی و معماري؛ کسب وکار دیجیتال و فضاي مجازي؛ میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی؛ صنایع

 
دیداري و شنیداري؛ گیاهان دارویی و طب سنتی؛ چاپ و نشر؛ هنرهاي تجسمی و نمایشی؛ و بازي، اسباب بازي و سرگرمی باشند. 

مجري رویداد بانوي برکت با تاکید بر برگزاري دوره هاي توانمندسازي براي شرکت کنندگان و برگزیدگان رویداد بانوي برکت
خاطرنشان کرد: از طرح هاي برگزیده در قالب مدل اشتغال زایی اجتماع محور بنیاد برکت حمایت خواهد شد. همچنین طرح هایی

 
که به حمایت بیشتري نیاز داشته باشند به بخش بنگاه محور معرفی می شوند تا تسهیلات بیشتري به آن ها تعلق گیرد. 

اخوان یادآور شد: بنیاد برکت سال هاست با ایجاد اشتغال در سطح خرد یا در سطح بنگاه هاي کوچک و متوسط توانسته است با مدل

 
هاي کارآفرینی خود، گام بلندي در رفع بیکاري در کشور بردارد. 

وي از ایجاد 41 هزار طرح اشتغال زایی برکت توسط بانوان مناطق محروم تا به امروز خبر داد و تاکید کرد: بانوان ایرانی از دیرباز در
تولید کشور نقش مهمی داشته اند.



بهره برداري از 1150 واحدمسکونی محرومان در اصفهان

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/10/24

مسئول بسیج سازندگی استان اصفهان گفت: یک هزار و 150 واحد مسکونی محرومان با همکاري بسیج سازندگی استان
اصفهان به بهره برداري می رسد.

مسئول بسیج سازندگی استان اصفهان گفت: یک هزار و
150 واحد مسکونی محرومان با همکاري بسیج سازندگی

 
استان اصفهان به بهره برداري می رسد. 

سرهنگ حسن عجمی در گفت وگو با خبرآنلاین با بیان
اینکه تفاهم نامه یک هزار و 150 منزل براي محرومان در
دستور کار است، اظهار داشت: این پروژه با همکاري بسیج
سازندگی سپاه صاحب الزمان (عج) و کمیته امداد استان

 
اصفهان اجرایی خواهد شد. 

 
فعالیت دو هزار گروه جهادي اقتصادي در اصفهان 

وي با بیان اینکه بسیج سازندگی استان اصفهان داراي دو هزار گروه جهادي است، اضافه کرد: اطلاعات این گروه ها در سامانه ثبت

 
شده و در صورت نیاز از آنها استفاده خواهد شد. 

مسئول بسیج سازندگی استان اصفهان با بیان اینکه این گروه هاي جهادي در زمینه ساخت و ساز، پروژه هاي اقتصادي، کشاورزي،
اشتغال و کارآفرینی و عمرانی و غیره فعالیت دارند، ابراز داشت: امسال در هفته بسیج موفق به بهره برداري از 53 پروژه شدیم که این

 
پروژه ها در زمینه هاي آبرسانی، استخر ذخیره آب، سیمانی کردن انهار و غیره بوده است. 

 
اجراي 341 پروژه محرومیت زدایی در اصفهان 

وي با بیان اینکه با حمایت گروه هاي جهادي 341 پروژه در شهرستان هاي محروم استان اصفهان در دستور کار است، ادامه داد: این

 
پروژه ها از 15 تا 80 درصد اجرایی شده است. 

سرهنگ عجمی با بیان اینکه تاکنون چهار میلیارد و 400 میلیون تومان براي این پروژه ها اجرایی شده است، اضافه کرد: براي ادامه

 
اجراي این پروژه ها 14 میلیارد تومان اعتبار نیاز داریم. 

 
همکاري در پروژه ساماندهی آب هاي سطحی 

وي با بیان اینکه در زمینه پروژه ساماندهی آب هاي درون استان اضافه کرد: در این زمینه قراردادي با جهاد کشاورزي براي لایروبی

 
قنوات و انهار انعقاد کرده ایم. 

مسئول بسیج سازندگی استان اصفهان گفت: انعقاد قرارداد هم با اداره کل آب و فاضلاب استان اصفهان داشته ایم که در این زمینه



 
اصلاح ساختار مجموعه آب و فاضلاب را اجرایی کرده ایم. 
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اعطاي تسهیلات به کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/10/24

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوري از اعطاي تسهیلات به کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی خبر داد.

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوري از اعطاي تسهیلات

 
به کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري مهر، براي حمایت از کسب وکارهاي
نوآورانه و استارت آپ هاي فعال در حوزه بازنشستگی و
سالمندي تفاهمنامه اي بین صندوق بازنشستگی کشوري و

 
صندوق کارآفرینی امید به امضا رسید. 

براساس این تفاهمنامه و براي حمایت و پرداخت تسهیلات
به شرکت ها و طرح هاي کارآفرینی داراي توجیه اقتصادي

و مورد حمایت صندوق بازنشستگی کشوري، اعتباري بالغ بر 150 میلیارد ریال از محل منابع صندوق کارآفرینی امید در نظر گرفته

 
شده است. 

همچنین، حمایت در ایجاد و شتاب دهی کسب وکارهاي نوآورانه و خلاق در طرح هاي با مقیاس کوچک، حمایت یا سرمایه گذاري در
طرح هاي صنعتی و خدماتی و همچنین حمایت و مشارکت در جهت توسعه کسب وکارهاي وابسته از جمله مفاد این همکاري

 
مشترك است. 

صندوق کارآفرینی امید طی این تفاهم یکساله متعهد شده تا در صورت تأیید طرح نوآورانه، نسبت به پرداخت 50 درصد از کل
سرمایه گذاري طرح شامل هزینه هاي پیش از بهره برداري، هزینه هاي سرمایه گذاري ثابت و هزینه هاي سرمایه در گردش (در
صورت وجود) به صورت قرض الحسنه اقدام کند. دو صندوق تفاهم کردند تا ظرفیت هاي خود را در جهت رشد و توسعه کسب

 
وکارهاي طرف مقابل، به کار گیرند. 

صندوق بازنشستگی کشوري هم در این تفاهمنامه متعهد شده تا حداکثر مساعی خود را در جهت انتخاب و معرفی کسب وکارهاي

 
نوآورانه با حداکثر بهره وري به انجام برساند. 

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوري در مراسم امضاي این تفاهمنامه با اشاره به سیاست این صندوق در حمایت از شرکت هاي
نوآور و شتاب دهنده براي ارائه خدمات به بازنشستگان و سالمندان گفت: در جهت تمرکزبخشی و اجراي این سیاست، از ابتداي کار
خود در صندوق راه اندازي مرکزي را طراحی کردیم که خوشبختانه از شهریورماه امسال مرکز نوآوري هاي صبا فعالیت خود را آغاز

 
کرده است. 

اکبر افتخاري با تاکید بر اینکه نیاز داریم در حوزه بازنشستگی سرویس ها و خدمات نوینی ارائه دهیم، گفت: مرکز نوآوري صبا با این



هدف تأسیس شد که بستري براي به کارگیري ذهن هاي جوان و حمایت و راهبري آنها از ایده به محصول باشد که در این زمینه،
تیم هاي مختلفی براي فعالیت اعلام آمادگی کردند که از میان آنها، تیم هاي برتر با توجه به نوع نیازهاي جامعه بازنشستگان و

 
سالمندان، در قالب «رویداد صبانو» شناسایی و معرفی شدند. 

وي با بیان اینکه مرحله پس از شناسایی و دریافت ایده ها و طرح ها، حمایت براي عملیاتی شدن و توسعه کسب وکارها براي حضور
در بازار است، امضاي تفاهمنامه براي دریافت تسهیلات از صندوق کارآفرینی امید را گام جدید صندوق بازنشستگی کشوري براي
حمایت از استارتاپ ها و طرح هاي نوآورانه در این جهت دانست و یادآور شد: طبق این تفاهمنامه، صندوق در قالب مرکز نوآوري صبا

 
طبق تعهدات خود، ضمانت ها و حمایت هاي لازم را براي دریافت این تسهیلات برعهده گرفته است. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید نیز در این مراسم گفت: بر اساس این تفاهمنامه، کسب وکارهاي کوچک در قالب استارتاپ ها از

 
حمایت مالی صندوق کارآفرینی امید بهره مند می شوند. 

نوراله زاده ابراز امیدواري کرد که تا پایان سال جاري، فاز اول این تفاهمنامه اجرایی شود و نتایج آن از سوي مدیریت دو صندوق

 
ارزیابی شود تا در صورت مطلوب بودن نتایج، بتوانید روند همکاري ها را در سال آینده توسعه بدهیم. 

وي همچنین به برگزاري جشنواره ملی کارآفرینی اجتماعی با همکاري صندوق کارآفرینی امید با حضور مجموعه هاي مختلف وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و نهادهاي حمایتی چون سازمان بهزیستی، سازمان امور زندان ها، کمیته امداد اشاره کرد و از مرکز
نوآوري صبا و مجموعه صندوق بازنشستگی کشوري هم براي مشارکت در این جشنواره، دعوت کرد تا به مسائل بازنشستگان و

سالمندان هم به شکلی جدي تر در قالب یکی از محورهاي این جشنواره، پرداخته شده است.



نگفتم عامل کمبود برق، استخراج رمز ارز است!

منبع: برترین هاشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/10/24

مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان تهران با تاکید بر اینکه جمله اي مبنی بر اینکه "عامل کمبود برق، استخراج
رمز است" عنوان نکرده، گفت: تاکنون هیچ مجوزي براي تولید رمز در شهرك هاي صنعتی تهران صادر نشده، البته به طور

کلی استخراج رمز ارزها در قطعی برق کشور تاثیر دارند، اما متولی این موضوع صنعت برق است.

خبرگزاري ایسنا: مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان تهران با تاکید بر اینکه جمله اي مبنی بر اینکه "عامل کمبود
برق، استخراج رمز است" عنوان نکرده، گفت: تاکنون هیچ مجوزي براي تولید رمز در شهرك هاي صنعتی تهران صادر نشده، البته به

 
طور کلی استخراج رمز ارزها در قطعی برق کشور تاثیر دارند، اما متولی این موضوع صنعت برق است. 

در پی قطع گسترده برق در چند کلانشهر ایران در روز گذشته، از قول مدیرعامل شهرك هاي صنعتی تهران اعلام شد که استخراج
رمز ارز و بیت کوین دلیل قطعی برق است، اما او امروز این صحبت ها را تکذیب کرد و گفت از صحبت هایش اشتباه برداشت شده

 
است. 

این در حالی است که طی روزهاي اخیر در فضاي مجازي گزارش هایی از حضور چینی ها براي استخراج بیت کوین در ایران منتشر
شده و این گمانه زنی مطرح شده که یکی از دلایل قطعی گسترده برق در سال جاري افزایش چشمگیر استخراج رمزارزها به صورت

 
قانونی و غیرقانونی است. 

صابر پرنیان در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: از قول من اعلام شده که استخراج رمزارز عامل قطعی برق است اما حرف من این نبود.
موضوع این است که با توجه به کمبود برق در شهرك هاي صنعتی تهران، باید به این نکته توجه شود که براي واحدهاي صنعتی
اشتغال مهمتر از استخراج رمزارز است. به عبارت دیگر اولویت ما استفاده از برق براي ایجاد اشتغال است نه براي تولید ارزهاي

 
دیجیتال. 

 
هیچ واحد استخراج رمز ارزي در شهرك هاي صنعتی تهران مستقر نیست 

وي با بیان اینکه تا امروز هیچ مجوزي براي تولید رمز در شهرك هاي صنعتی تهران صادر نشده، تصریح کرد: علت صادر نشدن مجوز
براي رمز ارزها، نبود زیرساخت هاي لازم، لزوم حفظ اشتغال موجود و کمک به بهره برداري واحدهاي صنعتی که پیشرفت فیزیکی

 
خوبی دارند بوده و پیش بینی می شود ظرف امسال و سال آینده حدود 1500 واحد صنعتی به بهره برداري برسد. 

این مقام مسئول در ادامه با تاکید بر اینکه جمله اي مبنی بر اینکه "عامل کمبود برق، استخراج رمز است" عنوان نکرده، تصریح کرد:
با توجه به کمبود برق براي واحدهاي مستقر در شهرك هاي صنعتی تهران و توسعه، حفظ اشتغال واحدهاي موجود و به بهره برداري

 
رساندن واحدهاي جدید مهم تر از استخراج رمز ارز است. 

البته پرنیان با بیان اینکه به طور کلی استخراج رمز ارزها در قطعی برق کشور تاثیر دارند، گفت: متولی این موضوع من نیستم بلکه



 
صنعت برق است که می توانند درباره میزان تاثیر آن صحبت کند. 

 
روز گذشته برق 2313 واحد صنعتی قطع شد 

به گفته مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان تهران روز گذشته 2313 واحد صنعتی بدون اطلاع با قطعی برق مواجه شدند
که این مسئله باعث از بین رفتن مواد اولیه و محصول تولیدي، آسیب به سیستم هاي الکترونیکی تولیدي و بیکاري نیروهاي کارگري

 
می شود. 

پرنیان در پایان درخواست کرد که طبق ماده 25 قانون تسهیل فضاي کسب و کار در صورت کمبود انرژي واحدهاي تولیدي در
اولویت قطع انرژي قرار نگیرد، اما اگر شرایط کشور ایجاب کرد، حتماً با برنامه ریزي و اطلاع قبلی انرژي واحدهاي صنعتی قطع شود

 
تا بتواند با مدیریت آسیب و خسارت را به حداقل ممکن برسانند. 

وي در پاسخ به اینکه چرا خاموشی هاي امسال حتی در شهرك هاي صنعتی بیشتر شده، گفت: زمستان سال گذشته برق واحدهاي
صنعتی به طور کلی قطع نشد، اما علت قطعی برق در سال جاري کمبود گاز نیروگاه ها عنوان شده که در پی آن اول برق مشترکین

پرمصرف را قطع کردند که از جمله آنها واحدهاي صنعتی هستند.



جزئیات اشتغال آفرینی بانوان در حوزه کسب وکارهاي خانگی

منبع: ایسناشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/10/24

بنیاد برکت رویداد ملی «بانوي برکت» را با هدف کارآفرینی در حوزه کسب وکارهاي خانگی و خانوادگی براي بانوان برگزار
می کند.

به گزارش ایسنا، مجري رویداد ملی بانوي برکت با اعلام
این خبر و در تشریح اهداف برگزاري این رویداد گفت:
طراحی مدل هاي بومی براي افزایش حضور بانوان در حوزه
هاي اقتصاد خانواده و کسب وکارهاي خانگی، افزایش
مشارکت اقتصادي بانوان، تقویت شبکه اجتماعی بانوان
کارآفرین بنیاد برکت و ارائه طرح هاي صنایع خلاق در
کسب وکار بانوان از جمله اهداف برگزاري این رویداد است.

منصوره اخوان با اشاره به فراخوان رویداد ملی بانوي برکت
خاطرنشان کرد: کارآفرینان و ایده پردازان می توانند از
app.barkat.ir طریق اپلیکیشن جامع برکت به نشانی

یا سایت رویدادهاي برکت به نشانی event.barkat.ir طرح ها و مدل هاي کسب وکار و ایده هاي سیاستی خود را در حوزه

 
کارآفرینی براي بانوان ارائه دهند تا طرح هاي منتخب پس از بررسی و داوري، از سوي بنیاد برکت حمایت و اجرا شوند. 

وي از حمایت این بنیاد از طرح هاي اشتغال زایی در قالب رویداد بانوي برکت خبر داد و افزود: این رویداد قصد دارد تا در یک فرآیند
جمع سپاري حل مساله، مدل هاي بنیاد برکت را متناسب با نیازها و شرایط کارآفرینی زنان به روز کند و علاوه بر مدل هاي موفق

 
قبلی، مدل اشتغال بانوان را نیز ارائه دهد. 

 
به گفته اخوان، رویداد بانوي برکت همچنین می خواهد مشکلات زنان کارآفرین در حوزه اشتغال خانگی و خانوادگی را بررسی کند. 

مجري رویداد بانوي برکت با اشاره به شروع ثبت نام متقاضیان از 22 دي ماه اظهار کرد: ارزیابی و داوري طرح ها و ایده هاي رسیده
به رویداد از 15 بهمن ماه همزمان با سالروز ولادت حضرت فاطمه(س) و روز زن آغاز خواهد شد. همچنین در این مدت براي تمامی

 
شرکت کنندگان، دوره هاي آموزشی با هدف توانمندسازي برگزار می شود. 

اخوان بیان کرد: علاوه بر اهداي جوایز به طرح هاي برگزیده در این رویداد، طرح هاي اشتغال زایی منتخب نیز متناسب با مدل هاي

 
اقتصادي اشتغال زایی بنیاد برکت حمایت خواهند شد. 

وي با اشاره به برگزاري رویداد بانوي برکت در سراسر کشور خاطرنشان کرد: طرح ها و ایده هاي رسیده به رویداد باید در حوزه هاي
صنایع خلاق شامل طراحی و معماري؛ کسب وکار دیجیتال و فضاي مجازي؛ میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی؛ صنایع



 
دیداري و شنیداري؛ گیاهان دارویی و طب سنتی؛ چاپ و نشر؛ هنرهاي تجسمی و نمایشی؛ و بازي، اسباب بازي و سرگرمی باشند. 

مجري رویداد بانوي برکت با تاکید بر برگزاري دوره هاي توانمندسازي براي شرکت کنندگان و برگزیدگان رویداد بانوي برکت
خاطرنشان کرد: از طرح هاي برگزیده در قالب مدل اشتغال زایی اجتماع محور بنیاد برکت حمایت خواهد شد. همچنین طرح هایی

 
که به حمایت بیشتري نیاز داشته باشند به بخش بنگاه محور معرفی می شوند تا تسهیلات بیشتري به آن ها تعلق گیرد. 

اخوان یادآور شد: بنیاد برکت سال هاست با ایجاد اشتغال در سطح خرد یا در سطح بنگاه هاي کوچک و متوسط توانسته است با مدل

 
هاي کارآفرینی خود، گام بلندي در رفع بیکاري در کشور بردارد. 

به گزارش روابط عمومی بنیاد برکت، وي از ایجاد 41 هزار طرح اشتغال زایی برکت توسط بانوان مناطق محروم تا به امروز خبر داد و

 
تاکید کرد: بانوان ایرانی از دیرباز در تولید کشور نقش مهمی داشته اند. 

انتهاي پیام



برگزاري چهارمین رویداد صنعت یار در شیراز

منبع: ایسناشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/10/24

چهارمین رویداد ملی  استارتاپی "صنعت یار" با موضوع فناوري هاي نوین در صنعت با حمایت شرکت شهرك هاي صنعتی
استان فارس در شیراز برگزارشد.

چهارمین رویداد ملی استارتاپی صنعت یار صبح چهارشنبه
24 دي و با موضوع فناوري هاي نوین در صنعت، با حضور
24 تیم برگزیده استارتاپی و با حمایت شرکت شهرك هاي

 
صنعتی فارس در شیراز برگزار شد. 

به گزارش ایسنا، رویداد استارتاپی فناوري هاي نوین در
صنعت با عنوان صنعت یار، با حمایت شرکت شهرك هاي
صنعتی فارس و همکاري سازمان جهاد کشاورزي فارس،
دانشگاه علوم پزشکی شیراز و اداره کل ارتباطات و فناوري
اطلاعات و با حضور 180 نفر شرکت کننده در مرکز

 
خدمات فناوري کسب و کار شهرك صنعتی بزرگ شیراز برگزار شد. 

ارائه 24طرح استارتاپی، تشکیل جلسات B2B با سرمایه گذاران و تیم هاي استارتاپی و معرفی و تبلیغات کسب و کار تیم هاي

 
شرکت کننده به مخاطبان و مدیران شرکت کننده از مهم ترین برنامه هاي این رویداد فناورانه بود. 

در این رویداد استارتاپی فناوري هایی در حوزه هاي مهندسی ابزار دقیق و الکترونیک در حوزه نفت و گاز پتروشیمی و طراحی و
ساخت آشکارسازي شعله سیستم هاي هشدار و قرائت از راه دور جرقه زن صنعتی، سیستم کنترل الکترونیکی خط سوخت مشعل
بویلر کوره و هیتر، طراحی سامانه هاي افزایش امنیت شبکه هاي هوشمند برق، فناوري هاي حوزه پزشکی و بیوتکنولوژي، افزایش
ماندگاري محصولات مواد غذایی با استفاده از بومی سازي جاذب اتیلن، تولید انواع رنگ نانو ضد سایش، اسید، آب و آنتی با ماندگاري
طولانی مدت، طراحی و تولید لوازم پزشکی پلیمري، طراحی نان و بیوکاتالیست جاذبه گازهاي آلاینده هوا در اگزوز خودرو و نانو بیو
پوشش ضد خورندگی، ایجاد سامانه هاي نظارت و پایش هوشمند در کشاورزي بر پایه هوشمندسازي تصویري به وسیله تصاویر هوایی
ماهواره اي و پهپادها، طراحی سیستم اتوماسیون هوشمند صنعتی براي گلخانه ها مرغداري ها و سایر صنایع پرورش طیور، فناوري
خشک کن هاي مدرن و دستگاه هاي یون ساز، فناوري کاهش هزینه خرید و تولید خمیر سلولزي با هدف کاهش مصرف آب کاهش

 
آلودگی هاي زیست محیطی و... ارائه شد. 

 
تسهیل ارتباط فعالان استارتاپی با صنایع سرمایه گذار 

مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی فارس در این مراسم گفت: یکی از مأموریت هاي این شرکت در راستاي تقویت و حمایت از
صنایع و جهش تولید، برگزاري رویدادهاي استارتاپی با هدف جذب سرمایه براي شرکت هاي نوپا و استارتاپ ها و تسهیل انجام فرایند



 
رشد آن ها در بازار و نیز بهره گیري از ظرفیت هاي استارتاپ ها در واحدهاي تولیدي و صنعتی است. 

احد فتوحی با اشاره به اینکه صنایع متوسط و کوچک بیشتر نیاز به استفاده از ظرفیت استارتاپ ها و واحدهاي دانش بنیان دارند،
گفت: در این راستا و با توجه به نیاز مبرم استارتاپ ها و شرکت هاي نوپا براي جذب سرمایه و نبود مکانیزم عمومی و مشخصی براي
رویارویی استارتاپ هاي آماده جذب سرمایه با سرمایه گذاران علاقه مند به این حوزه، برگزاري رویدادهاي استارتاپی در صنایع

 
مختلف، برنامه ریزي و سه رویداد نیز برگزار شده است. 

مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی فارس خاطرنشان کرد که طی رویدادهاي استارتاپی برگزار شده بیش از 300 میلیارد ریال

 
قرارداد بین شرکت هاي ارائه دهنده استارتاپ و واحدهاي صنعتی مختلف منعقد شده است. 

وي با بیان اینکه استارتاپ یک کسب و کار جدید است که عموماً حول محور تکنولوژي شکل گرفته و پتانسیل رشد بالایی دارد،
گفت: شناسایی ایده هاي خلاق و نوآورانه و حمایت از استارتاپ ها از برنامه هاي مهم است و با حمایت از برگزاري رویدادهاي
استارتاپی که محوریت صنایع کوچک و متوسط دارند ازنظر مادي و معنوي کمک هاي شایانی را به توسعه استارتاپ ها می کند و

 
زمینه حضور استارتاپ ها در در سطح شهرك ها و نواحی صنعتی را فراهم می کند. 

مدیرعامل شرکت شهرکهاي صنعتی فارس خاطرنشان کرد: هدف از تقویت استارتاپ ها با محوریت صنایع کوچک و متوسط، توسعه
کارآفرینی و تنوع بخشی به فعالیت هاي صنعتی نوظهور است. برگزاري چنین رویدادهایی تأثیر مناسبی در شتاب دهی حضور سرمایه

 
گذاران در بورس ایده دارد. 

فتوحی با اشاره به فعالیت هاي فن بازار منطقه اي فارس و حمایت هاي این شرکت و سازمان صنایع کوچک و شهرکهاي صنعتی
ایران از توسعه فناوري در واحدهاي صنعتی، گفت: با فعالیت این فن بازار در پنج سال گذشته ،90 قرارداد بازاریابی و فروش فناوري
توسط واحدهاي ارائه دهنده فناوري با بخش صنعت و نیز 45 قرارداد سرمایه گذاري و جذب سرمایه بین واحدهاي صنعتی و شرکت

 
هاي فناور،در حوزه فناوري هاي نوین منعقد شده است. 

 
تسهیلگري فن بازارها براي ایجاد 180 میلیارد تومان گردش مالی 

دبیر شبکه فن بازار ملی ایران نیز در این مراسم از تسهیل گري فن بازارها براي ایجاد گردش مالی به حجم 180میلیارد تومان از
ابتداي سال تاکنون خبر داد و گفت: پیش بینی این ست که با اقدامات اجرایی شده توسط فن بازارها و شرکت دانش بنیان، این رقم

 
تا پایان سال به 300میلیارد تومان افزایش یابد. 

محمد صالح خالقی، مبادلات فناوري را شامل بازیابی، سرمایه گذاري در اکوسیستم نوآوري، انتقال فناوري و رفع نیازهاي فناورانه
صنایع دانست و گفت: یکی از اولویت ها، توسعه دفاتر فن بازار در کشور است و براین اساس تاکنون26 فن بازار تحت عنوان فن
بازارهاي منطقه اي در سراسر کشور راه اندازي شده و بازار منطقه اي فارس همواره در رده هاي برتر قرار داشته و همواره جزو استان

هاي پیشرو و موفق بوده است.



دو چالشی که مهاجران در ایران با آن روبرو هستند

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/10/24

ایران اکونومیست- با راه اندازي سامانه اي براي نخبگان و کارآفرینان بین المللی، مهاجرانی که در ایران هستند و یا قصد
دارند به ایران مهاجرت کنند، می توانند در آن ثبت نام کنند تا علاوه بر بررسی وضعیت اقامتی آنها امکان بهره مندي از 4

تسهیلات ویژه فراهم شود.

محسن شهرابی، موسس انجمن دیاران امروز در مراسم
رونمایی از برنامه همکاري با متخصصان و کارآفرینان بین
المللی که به صورت آنلاین در معاونت علمی و فناوري
ریاست جمهوري برگزار شد، با اشاره به انجام مطالعات
میدانی از وضعیت مهاجران به ایران گفت: در این مطالعات
با بیش از 20 نفر از نخبگان و کارآفرینان مهاجر به ایران

 
مذاکره کردیم تا مشکلات آنها را احصا کنیم. 

وي ادامه داد: جمع آوري داده هاي به دست آمده از این مطالعات در کتابی به نام "زیست نخبگان علمی و کارآفرینان بین المللی در
ایران" جمع آوري شده و این کتاب به عنوان سند پیشتیبان برنامه همکاري با کارآفرینان و متخصصان بین المللی نیز به شمار می

 
رود. 

شهرابی اضافه کرد: علاوه بر آن مطالعات تطبیقی مفصلی در زمینه مهاجران سایر کشورها انجام شد و در نهایت به پیشنهاد سیاستی

 
منجر شد. 

مدیر انجمن دیاران با اشاره به آسیب شناسی مهاجران بین المللی در ایران، خاطر نشان کرد: بر اساس مطالعات ما، "دسترسی به
حقوق اولیه شهروندي براي مهاجران" از چالش هاي مهاجران است. از آنجایی که در سیاست هاي کشور تفکیکی در زمینه مهاجران

 
عادي، نخبه و یا کارآفرین صورت نگرفته است، روال هاي برخورد با آنها متفاوت نیست. 

وي "ارتقاي زندگی و سطح اجتماعی" را از دیگر چالش هاي مهاجران نام برد و یادآور شد: لازم است یک پلکان امید و چشم انداز

 
رشدي براي مهاجران تعریف شود تا بتوانند از سیستم حمایتی بهره مند شوند. 

شهرابی با اشاره اقدامات قابل اجرا براي مهاجران، گفت: اجراي برنامه هاي ترویجی از برنامه هاي ضروري است؛ چرا که ما نیاز به
تغییر رویکرد در سطح عموم جامعه، سیاستگذاران و مسوولان درباه مهاجران داریم تا مهاجرت از پدیده اي کلیشه اي تبدیل به

 
فرصت و پدیده اي شود که قادر است ظرفیت هایی را براي کشور ایجاد کند. 

به گفته وي تاکنون 100 نفر از کارآفرینان بین المللی از سوي مرکز تعاملات بین المللی علمی و فناوري ریاست جمهوري به

 
کمیسیون اقامت ویژه معرفی شدند که براي تعدادي از این افراد مدارك اقامتی آنها صادر شده است. 

موسس این انجمن با اشاره به راه اندازي سامانه "همکاري با کارآفرینان و متخصصان بین المللی"، گفت: این سامانه براي دسترسی
بدون واسطه و ثبت نام مهاجران به صورت 3 زبانه (انگلیسی، فارسی و عربی) راه اندازي شده است و مهاجرانی که در ایران زندگی می
کنند و یا افرادي که در خارج هستند و قصد مهاجرت به ایران را دارند، می توانند در این سامانه ثبت نام کنند تا شرایط آنها بررسی

 
شود. 

شهرابی حمایت هاي این سامانه را شامل 4 بخش دانست و توضیح داد: بخش اول آن شامل تسهیلات اقامتی 3 ساله، 5 ساله و بلند



 
مدت در ایران است که این حمایت راه اندازي شده است و فازهاي حمایتی بعدي نیز توسعه می یابند. 

وي "استقرار در اکوسیستم کارآفرینی و نوآوري ایران"، "امکان استفاده از تسهیلات و حمایت هاي معاونت علمی از نخبگان که می
تواند مشمول مهاجران نخبه بین المللی شود" و "امکانات آموزشی، رفاهی" را از دیگر فازهاي حمایتی این سامانه نام برد.



خدمات بی نظیر شرکت ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی

منبع: طلا نیوزشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/10/24

طلانیوز: «محراب احمدیان»، معاون توسعه سرمایه انسانی و سیستم هاي اطلاعاتی شرکت مس، گفت: خدمات عام المنفعه
شرکت ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی و در محورهاي کمک هاي بلاعوض، کمک هاي ورزشی، اقتصاد مقاومتی و

راه سازي درخشان است.

طلانیوز: «محراب احمدیان»، معاون توسعه سرمایه انسانی و سیستم هاي اطلاعاتی شرکت مس، گفت: خدمات عام المنفعه
شرکت ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی و در محورهاي کمک هاي بلاعوض، کمک هاي ورزشی، اقتصاد مقاومتی و راه سازي

 
درخشان است. 

به گزارش طلانیوز:   محراب احمدیان معاون توسعه سرمایه
انسانی شرکت مس در میزگردي که با عنوان بررسی عملکرد
شرکت مس در حوزه مسئولیت اجتماعی در سومین همایش و
نمایشگاه چشم انداز صنایع فلزات غیر آهنی ایران و فناوري هاي
وابسته برگزار شد با اشاره به خدمات گسترده شرکت مس در
حوزه مسئولیت اجتماعی، گفت: در فعالیت هاي ورزشی شرکت
مس با داشتن باشگاه هاي ورزشی در رشته هاي فوتبال، فوتسال
و سایر رشته هاي ورزشی در همه رده هاي باشگاهی از لیگ برتر
تا لیگ یک حضور جدي و تاثیر گذاري در ورزش حرفه اي دارد
و در همین راستا چندین ورزشگاه در دست ساخت دارد که

 
پیشرفت متوسط آن حدود 70 درصد می باشد.   

وي با اشاره به برگزاري مراسم هاي فرهنگی همچون سالگرد شهادت سردار سلیمانی و دیگر برنامه هاي فرهنگی که با حضور شاعران،
و هنرمندان مطرح برگزار می شود گفت: فعالیت هاي خیریه همچون تهیه و اهدا بسته هاي غذایی و جهیزیه به خانواده هاي بی

 
بضاعت در راستاي مسئولیت اجتماعی شرکت ملی مس انجام می شود. 

 
  

معاون توسعه منابع انسانی شرکت مس با تشریح اقدامات صورت گرفته در حوزه راه سازي که یکی از وظایف مصوب هیئت مدیره در
راستاي مسئولیت اجتماعی است، گفت: ما در راه سازي توجه ویژه اي به مسیرهاي روستایی و همچنین مسیرهاي موردنیاز دسترسی

 
معادن داریم. 

 
  

به گفته احمدیان ساخت جاده خواجه - ورزقان به همراه مجتمع چندمنظوره امدادي در این جاده از مهمترین  فعالیت هاي اخیر

 
مسئولیت اجتماعی شرکت مس در حوزه راه سازي است. 

 
  

معاون توسعه سرمایه انسانی شرکت مس با تشریح فعالیت هاي این شرکت در حوزه اقتصاد مقاومتی به پرداخت وام هاي اشتغال به
متقاضیان کارآفرینی در رفسنجان، سرچشمه، سونگون و شهربابک اشاره کرد گفت: همچنین یکی از اقدامات مهم شرکت مس حمایت
از پارك هاي فناوري و توسعه اقتصاد مردم محور است که در این زمینه می توان به طرح تجمیع دام در خاتون آباد اشاره کرد که

 
نمونه اي از فعالیت هاي اقتصادي مردم نهاد شرکت مس است. 

  



احمدیان با اشاره به وقوع حادثه ناگوار زلزله در ورزقان اشاره کرد و گفت: خدمات شرکت ملی مس در این حادثه مانند ساخت

 
مدارس، پخش غذاي گرم و در خدمت قراردادن تجهیزات لجستیکی شرکت براي حمایت از مردم آسیب دیده مثال زدنی بود. 

 
  

وي با اشاره به شیوع کرونا در کشور از اواخر سال گذشته گفت:  شرکت مس براي مقابله و پیشگیري  از کرونا در کشور اقدامات
زیادي از جمله ساخت بیمارستان 50 تختخوابی شهداي صنعت مس رفسنجان، تهیه و تجهیز بیمارستان هاي منطقه به ونتیلاتور و

 
مخزن اکسیژن و پخش گسترده بسته هاي معیشتی و لوازم بهداشتی انجام داد. 

 
  

به گفته احمدیان واحد ایمنی و بهداشت شرکت ملی مس با کاهش ظرفیت حضور مانع حضور کارگران مشکوك به بیماري در کارگاه
شدند و دستورالعمل هاي بهداشتی به شدت انجام شد و به همین دلیل تعداد آسیب دیدگان ما از کرونا به شدت کم و قابل قبول بود.



چهارمین رویداد ملی استارتاپی صنعت یار در شیراز

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/10/24

چهارمین رویداد ملی استارتاپی صنعت یار با موضوع فناوري هاي نوین در صنعت با حمایت شرکت شهرك هاي صنعتی
فارس در شیراز برگزار شد.

به گزارش خبرگزاري صدا وسیما، مرکز فارس، مدیر عامل
شرکت شهرك هاي صنعتی فارس گفت: در این رویداد
استارتاپی 24 تیم برگزیده استارتاپی به ارائه فناوري هاي

 
خود در حوزه هاي مختلف صنعت پرداختند. 

احد فتوحی افزود: یکی از مأموریت هاي این شرکت در

 
راستاي تقویت و حمایت از صنایع و جهش تولید است. 

وي، برگزاري رویداد هاي استارتاپی به منظور جذب
سرمایه براي شرکت هاي نوپا و استارتاپ ها و تسهیل
انجام فرایند رشد آن ها در بازار و نیز بهره گیري از ظرفیت
هاي استارتاپ ها در واحد هاي تولیدي و صنعتی بیان کرد
و گفت: واحد هاي صنعتی کوچک و متوسط بیشتر از
گذشته نیازمند استفاده از ظرفیت استارتاپ ها و واحد هاي

 
دانش بنیان براي افزایش بهره وري تولید هستند. 

مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتی فارس افزود: در این راستا و با توجه به نیاز مبرم استارتاپ ها و شرکت هاي نوپا براي جذب
سرمایه و نبود مکانیزم عمومی و مشخصی براي رویارویی استارتاپ هاي آماده جذب سرمایه با سرمایه گذاران علاقه مند به این حوزه،
برگزاري رویداد هاي استارتاپی در صنایع مختلف در این شرکت برنامه ریزي شده که امسال سومین رویداد استارتاپی توسط شرکت

 
شهرك هاي صنعتی فارس حمایت و برگزار شده است. 

فتوحی اظهارداشت: تاکنون در این رویداد هاي استارت آپی که در این شرکت برگزارشده، بیش از 300 میلیارد ریال قرارداد بین

 
شرکت هاي ارائه دهنده استارتاپ با واحد هاي صنعتی منعقد شده است. 

وي با بیان اینکه استارتاپ یک کسب و کار جدید است که عموماً حول محور تکنولوژي شکل گرفته و پتانسیل رشد بالایی دارد،
گفت: شناسایی ایده هاي خلاق و نوآورانه و حمایت از استارتاپ ها از برنامه هاي مهم است و با حمایت از برگزاري رویداد هاي
استارتاپی که محوریت صنایع کوچک و متوسط دارند از نظر مادي و معنوي کمک هاي شایانی را به توسعه استارتاپ ها می کند و

 
زمینه حضور استارتاپ ها در در سطح شهرك ها و نواحی صنعتی را فرآهم می آورد. 

وي گفت: هدف از تقویت استارتاپ ها با محوریت صنایع کوچک و متوسط، توسعه کارآفرینی و تنوع بخشی به فعالیت هاي صنعتی



 
نوظهور است. 

 
فتوحی تصریح کرد: برگزاري چنین رویداد هایی تأثیر مناسبی در شتاب دهی حضور سرمایه گذاران در بورس ایده دارد. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی فارس در ادامه با اشاره به فعالیت هاي فن بازار منطقه اي فارس و حمایت هاي این شرکت و
سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران از توسعه فناوري در واحد هاي صنعتی، گفت: با فعالیت این فن بازار در پنج سال
گذشته،90 قرارداد بازاریابی و فروش فناوري توسط واحد هاي ارائه دهنده فناوري با بخش صنعت و نیز 45 قرار داد سرمایه گذاري و

 
جذب سرمایه بین واحد هاي صنعتی و شرکت هاي فناور، در حوزه فناوري هاي نوین انجام شده است. 

محمد صالح خالقی دبیر شبکه فن بازار ملی ایران نیز در این مراسم از تسهیل گري فن بازار ها براي ایجاد گردش مالی به حجم
180میلیارد تومان از ابتداي سال جاري تاکنون خبر داد و گفت: پیش بینی ما این است که با اقداماتی که توسط فن بازار ها و شرکت

 
دانش بنیان درحال انجام است، این رقم تا پایان سال به 300میلیارد تومان افزایش یابد. 

وي، مبادلات فناوري را شامل بازیابی، سرمایه گذاري در اکوسیستم نوآوري، انتقال فناوري و رفع نیاز هاي فناورانه صنایع دانست و
اظهار داشت: بر این اساس یکی از اولویت هاي ما توسعه دفاتر فن بازار در کشور است و تاکنون26 فن بازار در کشور تحت عنوان فن
بازار هاي منطقه اي راه اندازي شده است که فن بازار منطقه اي فارس با اقدامات انجام شده در این استان همواره در رده هاي برتر

 
کشور قراردارد و فارس جزء استان هاي موفق و پیشرو است. 

رویداد استارتاپی فناوري هاي نوین در صنعت با عنوان صنعت یار، با حمایت شرکت شهرك هاي صنعتی فارس و همکاري سازمان
جهاد کشاورزي فارس، دانشگاه علوم پزشکی شیراز و اداره کل ارتباطات و فناوري اطلاعات در مرکز خدمات فناوري کسب و کار

 
شهرك صنعتی بزرگ شیراز برگزارو در این رویداد 180 نفر شرکت داشتند. 

ارائه 24طرح استارتاپی، تشکیل جلسات B2B با سرمایه گذاران و تیم هاي استارتاپی و معرفی و تبلیغات کسب و کار تیم هاي
شرکت کننده به مخاطبان و مدیران شرکت کننده از مهم ترین برنامه هاي این رویداد فناورانه بود.



قدردانی رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) از بانک صادرات استان بوشهر

منبع: خبر ایرانشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/10/24

خبرایران :  رئیس کل کمیته امداد امام خمینی(ره) از مدیران و کارکنان بانک صادرات استان بوشهر، به دلیل ایفاي نقش مؤثر
و برجسته در امر ایجاد اشتغال و خوداتکایی مددجویان مورد حمایت این کمیته در استان بوشهر قدردانی کرد.

خبرایران :  رئیس کل کمیته امداد امام خمینی(ره) از مدیران و کارکنان بانک صادرات استان بوشهر، به دلیل ایفاي نقش مؤثر و

 
برجسته در امر ایجاد اشتغال و خوداتکایی مددجویان مورد حمایت این کمیته در استان بوشهر قدردانی کرد. 

به گزارش خبرایران از روابط عمومی بانک صادرات ایران،
سیدمرتضی بختیاري در سیزدهمین جلسه کارگروه تخصصی
اشتغال استان بوشهر، در محل سالن کوثر استانداري این استان
که با حضور عبدالکریم گراوند استاندار بوشهر و سایر مدیران
سازمان ها و بانک هاي استان برگزار شد، با اهداي لوح سپاس به
مدیرشعب بانک صادرات استان بوشهر از خدمات این بانک

 
قدردانی کرد. 

وي در این مراسم، ضمن قدردانی از تلاش ها و مجاهدت هاي
خالصانه مدیران و کارکنان بانک صادرات ایران در راستاي ایفاي نقش مؤثر و برجسته در امر ایجاد اشتغال و خوداتکایی مددجویان

 
کمیته امداد امام خمینی(ره)، لوح سپاسی به محمدرضا غنی پور مدیر شعب بانک صادرات استان بوشهر اهدا کرد. 

بانک صادرات استان بوشهر بر اساس بند «ب» تبصره 16 قانون بودجه سال 1398 تا 16 دي ماه 1399 با تصویب و پرداخت تمامی

 
پرونده هاي معرفی شده از سوي کمیته امداد امام خمینی(ره) نقش مهمی در تقویت اشتغالزایی مددجویان این کمیته داشته است. 

این بانک 101 فقره وام قرض الحسنه مددجویی و کارآفرینی به مبلغ 45 هزار و 450 میلیون ریال به مددجویان و کارآفرینان معرفی

 
شده از سوي کمیته امداد پرداخت کرده است. 

سید مرتضی بختیاري، رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) در بخشی از این لوح خطاب به محمدرضا غنی پور، مدیرشعب بانک
صادرات استان بوشهر آورده است: «نظر به اینکه در ایجاد اشتغال مددجویان مورد حمایت کمیته امداد امام خمینی(ره) نقش موثر و
برجسته اي داشته اید، بدین وسیله از تلاش ها و مساعدت هاي خالصانه جنابعالی و کارکنان بانک صادرات استان بوشهر در راستاي
توسعه امر اشتغال و خوداتکایی ولی نعمتان جامعه اسلامی صمیمانه تقدیر و تشکر به عمل می آید و در سالی که به فرموده مقام
معظم رهبري به نام «جهش تولید» مزین شده است از خداوند متعال توفیق روزافزون شما را در تحقق اهداف و آرمان هاي ارزشمند

نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران خواستاریم.»



جزئیات اعطاي تسهیلات به کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/10/24

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوري به تشریح جزئیات اعطاي تسهیلات به کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی
پرداخت.

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوري به تشریح جزئیات
اعطاي تسهیلات به کسب وکارهاي نوین در حوزه

 
بازنشستگی پرداخت. 

اکبر افتخاري در آیین امضاي این تفاهمنامه با اشاره به
سیاست این صندوق در حمایت از شرکت هاي نوآور و
شتاب دهنده براي ارائه خدمات به بازنشستگان و سالمندان
گفت: در جهت تمرکزبخشی و اجراي این سیاست، از
ابتداي کار خود در صندوق راه اندازي مرکزي را طراحی
کردیم که خوشبختانه از شهریورماه امسال مرکز نوآوري

 
هاي صبا فعالیت خود را آغاز کرده است. 

وي با بیان اینکه نیاز داریم در حوزه بازنشستگی سرویس ها و خدمات نوینی ارائه دهیم، افزود: مرکز نوآوري صبا با این هدف تاسیس
شد که بستري براي به کارگیري ذهن هاي جوان و حمایت و راهبري آنها از ایده به محصول باشد که در این زمینه، تیم هاي مختلفی
براي فعالیت اعلام آمادگی کردند که از میان آنها، تیم هاي برتر با توجه به نوع نیازهاي جامعه بازنشستگان و سالمندان، در قالب

 
رویداد صبانو شناسایی و معرفی شدند. 

وي با بیان اینکه مرحله پس از شناسایی و دریافت ایده ها و طرح ها، حمایت براي عملیاتی شدن و توسعه کسب وکارها براي حضور
در بازار است، امضاي تفاهمنامه براي دریافت تسهیلات از صندوق کارآفرینی امید را گام جدید صندوق بازنشستگی کشوري براي
حمایت از استارتاپ ها و طرح هاي نوآورانه در این جهت دانست و تاکید کرد: طبق این تفاهمنامه، صندوق در قالب مرکز نوآوري صبا

 
طبق تعهدات خود، ضمانت ها و حمایت هاي لازم را براي دریافت این تسهیلات برعهده گرفته است. 

حمایت مالی از کسب وکارهاي کوچک در قالب استارتاپ ها اصغر نوراله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید نیز در این مراسم
گفت: بر اساس این تفاهمنامه، کسب وکارهاي کوچک در قالب استارتاپ ها از حمایت مالی صندوق کارآفرینی امید بهره مند می

 
شوند. 

وي ابراز امیدواري کرد که تا پایان سال جاري، فاز اول این تفاهمنامه اجرایی شود و نتایج آن از سوي مدیریت دو صندوق ارزیابی

 
شود تا در صورت مطلوب بودن نتایج، بتوانید روند همکاري ها را در سال آینده توسعه بدهیم. 

وي همچنین به برگزاري جشنواره ملی کارآفرینی اجتماعی با همکاري صندوق کارآفرینی امید با حضور مجموعه هاي مختلف وزارت



تعاون، کار و رفاه اجتماعی و نهادهاي حمایتی چون سازمان بهزیستی، سازمان امور زندان ها، کمیته امداد اشاره کرد و از مرکز
نوآوري صبا و مجموعه صندوق بازنشستگی کشوري براي مشارکت در این جشنواره، دعوت کرد تا به مسایل بازنشستگان و سالمندان

 
هم به شکلی جدي تر در قالب یکی از محورهاي این جشنواره، پرداخته شود. 

سه اصل ارزیابی و پذیرش در مرکز نوآوري صبا عادل دهدشتی مدیرعامل مرکز نوآوري صبا نیز در این مراسم با بیان اینکه این مرکز
در راستاي سیاست هاي صندوق بازنشستگی کشوري در زمینه بهبود کیفیت زیست اجتماعی بازنشستگان و وظیفه بگیران کشوري
شکل گرفته است، گفت: این سیاست ها و برنامه ها بر بهبود کیفیت زندگی سایر سالمندان و بازنشستگان هم در میان مدت تاثیر

 
مثبت خواهد داشت. 

وي افزود: ایده ها، تیم ها و شرکت هاي نوآورانه اي در این مرکز ارزیابی و پذیرش می شوند که به صورت همزمان سه اصل «نیاز

 
جامعه هدف»، «جریان اقتصادي از ایده تا توسعه بازار» و «کیفیت اثرگذاري» را مدنظر قرار دهند. 

به گفته وي، بر اساس نیازسنجی هاي صورت گرفته از جامعه بازنشستگان و سالمندان، فعالیت ها و توسعه تیم هاي استارت آپی
درحوزه هاي مختلفی مانند سلامت روان، سلامت جسمی، تجهیزات توانبخشی انفرادي، اوقات فراغت، توان افزایی اجتماعی و
اقتصادي تعریف شده است و تلاش می شود حمایت ها و سرمایه گذاري ها به گونه اي باشد که این تیم ها در میان مدت محصولات

 
و خدمات خود را به شکل مستقل و براساس نیاز بازار و بدون تصدي گري دولتی ارائه و توسعه دهند. 

مدیرعامل مرکز نوآوري صبا از صاحبان کسب وکارهاي خرد و نوآورانه دعوت کرد تا طرح هاي پیشنهادي خود را جهت ارزیابی و

 
بررسی به این مرکز ارائه کنند تا در صورت تایید، از تسهیلات پیش بینی شده در این تفاهمنامه و سایر حمایت ها برخوردار شوند. 

به گزارش ایرنا، صندوق بازنشستگی کشوري با راه اندازي مرکز نوآوري صبا که شهریور ماه امسال با حضور محمد شریعتمداري وزیر
تعاون، کار و رفاه اجتماعی کلید خورد، تلاش می کند تا با حمایت از کسب وکارهاي نوین و استارت آپ هایی که می توانند خدمات
اجتماعی با کیفیتی به بازنشستگان و وظیفه بگیران صندوق ارائه کنند، ضمن کمک به اشتغال جوانان خلاق و کارآفرین -که فرزندان

 
بازنشستگان نیزمی توانند بخشی از آن باشند-، فضاي جدیدي را براي ارائه خدمت به ذینفعان صندوق فراهم کند. 

براساس این تفاهمنامه و براي حمایت و پرداخت تسهیلات به شرکت ها و طرح هاي کارآفرینی داراي توجیه اقتصادي و مورد حمایت

 
صندوق بازنشستگی کشوري، اعتباري بالغ بر 150 میلیارد ریال از محل منابع صندوق کارآفرینی امید در نظر گرفته شده است. 

همچنین، حمایت در ایجاد و شتاب دهی کسب وکارهاي نوآورانه و خلاق در طرح هاي با مقیاس کوچک، حمایت یا سرمایه گذاري در
طرح هاي صنعتی و خدماتی و همچنین حمایت و مشارکت در جهت توسعه کسب وکارهاي وابسته از جمله مفاد این همکاري

 
مشترك است. 

صندوق کارآفرینی امید طی این تفاهم یکساله متعهد شده تا در صورت تایید طرح نوآورانه، نسبت به پرداخت 50درصد از کل سرمایه
گذاري طرح شامل هزینه هاي پیش از بهره برداري، هزینه هاي سرمایه گذاري ثابت و هزینه هاي سرمایه در گردش (در صورت
وجود) به صورت قرض الحسنه اقدام کند. دو صندوق تفاهم کردند تا ظرفیت هاي خود را در جهت رشد و توسعه کسب وکارهاي

 
طرف مقابل، به کار گیرند. 

صندوق بازنشستگی کشوري هم در این تفاهمنامه متعهد شده تا حداکثر مساعی خود را در جهت انتخاب و معرفی کسب وکارهاي



 
نوآورانه با حداکثر بهره وري به انجام برساند. 

/ایرنا



اعطاي تسهیلات به کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی
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براي حمایت از کسب وکار هاي نوآورانه و استارت آپ هاي فعال در حوزه بازنشستگی و سالمندي تفاهمنامه اي بین صندوق
بازنشستگی کشوري و صندوق کارآفرینی امید...

براي حمایت از کسب وکار هاي نوآورانه و استارت آپ هاي فعال در حوزه بازنشستگی و سالمندي تفاهمنامه اي بین صندوق

 
بازنشستگی کشوري و صندوق کارآفرینی امید به امضا رسید. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از صندوق بازنشستگی کشوري، در این مراسم که با حضور اکبر افتخاري، مدیرعامل
صندوق بازنشستگی کشوري، و اصغر نوراله زاده، مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید، برگزار شد؛ دو طرف متعهد شدند در راستاي
عمل به مسئولیت اجتماعی و اجراي سیاست هاي حمایتی و پشتیبانی از کسب وکارهاي نوآورانه (استارت آپ) در جهت تولید ثروت
و گسترش و تسهیل ارائه خدمات به بازنشستگان و وظیفه بگیران کشوري و پشتیبانی از پروژه هاي صنعتی و خدماتی در جهت تحقق

 
هرچه بیشتر اهداف جهش تولید، این تفاهمنامه را امضاء و اجرایی کنند. 

براساس این تفاهمنامه و براي حمایت و پرداخت تسهیلات به شرکت ها و طرح هاي کارآفرینی داراي توجیه اقتصادي و مورد حمایت

 
صندوق بازنشستگی کشوري، اعتباري بالغ بر 150 میلیارد ریال از محل منابع صندوق کارآفرینی امید در نظر گرفته شده است. 

همچنین، حمایت در ایجاد و شتاب دهی کسب وکار هاي نوآورانه و خلاق در طرح هاي با مقیاس کوچک، حمایت یا سرمایه گذاري
در طرح هاي صنعتی و خدماتی و همچنین حمایت و مشارکت در جهت توسعه کسب وکار هاي وابسته از جمله مفاد این همکاري

 
مشترك است. 

صندوق کارآفرینی امید طی این تفاهم یکساله متعهد شده تا در صورت تایید طرح نوآورانه، نسبت به پرداخت 50درصد از کل سرمایه
گذاري طرح شامل هزینه هاي پیش از بهره برداري، هزینه هاي سرمایه گذاري ثابت و هزینه هاي سرمایه در گردش (در صورت
وجود) به صورت قرض الحسنه اقدام کند. دو صندوق تفاهم کردند تا ظرفیت هاي خود را در جهت رشد و توسعه کسب وکارهاي

 
طرف مقابل، به کار گیرند. 

صندوق بازنشستگی کشوري هم در این تفاهمنامه متعهد شده تا حداکثر مساعی خود را در جهت انتخاب و معرفی کسب وکارهاي

 
نوآورانه با حداکثر بهره وري به انجام برساند. 

 
گام جدید صندوق بازنشستگی کشوري براي حمایت از استارتاپ ها و طرح هاي نوآورانه 

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوري در مراسم امضاي این تفاهمنامه با اشاره به سیاست این صندوق در حمایت از شرکت هاي
نوآور و شتاب دهنده براي ارائه خدمات به بازنشستگان و سالمندان گفت: در جهت تمرکزبخشی و اجراي این سیاست، از ابتداي کار
خود در صندوق راه اندازي مرکزي را طراحی کردیم که خوشبختانه از شهریورماه امسال مرکز نوآوري هاي صبا فعالیت خود را آغاز



 
کرده است. 

اکبر افتخاري با تاکید بر اینکه «نیاز داریم در حوزه بازنشستگی سرویسها و خدمات نوینی ارائه دهیم»، گفت: مرکز نوآوري صبا با این
هدف تاسیس شد که بستري براي به کارگیري ذهن هاي جوان و حمایت و راهبري آنها از ایده به محصول باشد که در این زمینه، تیم
هاي مختلفی براي فعالیت اعلام آمادگی کردند که از میان آنها، تیم هاي برتر با توجه به نوع نیازهاي جامعه بازنشستگان و سالمندان،

 
در قالب «رویداد صبانو» شناسایی و معرفی شدند. 

وي با بیان اینکه «مرحله پس از شناسایی و دریافت ایده ها و طرح ها، حمایت براي عملیاتی شدن و توسعه کسب وکارها براي حضور
در بازار است»، امضاي تفاهمنامه براي دریافت تسهیلات از صندوق کارآفرینی امید را گام جدید صندوق بازنشستگی کشوري براي
حمایت از استارتاپ ها و طرح هاي نوآورانه در این جهت دانست و یادآور شد: طبق این تفاهمنامه، صندوق در قالب مرکز نوآوري صبا

 
طبق تعهدات خود، ضمانت ها و حمایت هاي لازم را براي دریافت این تسهیلات برعهده گرفته است. 

 
حمایت مالی از کسب وکارهاي کوچک در قالب استارتاپ ها 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید نیز در این مراسم گفت: بر اساس این تفاهمنامه، کسب وکارهاي کوچک در قالب استارتاپ ها از

 
حمایت مالی صندوق کارآفرینی امید بهره مند می شوند. 

نوراله زاده ابراز امیدواري کرد که تا پایان سال جاري، فاز اول این تفاهمنامه اجرایی شود و نتایج آن از سوي مدیریت دو صندوق

 
ارزیابی شود تا در صورت مطلوب بودن نتایج، بتوانید روند همکاري ها را در سال آینده توسعه بدهیم. 

وي همچنین به برگزاري جشنواره ملی کارآفرینی اجتماعی با همکاري صندوق کارآفرینی امید با حضور مجموعه هاي مختلف وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و نهادهاي حمایتی چون سازمان بهزیستی، سازمان امور زندان ها، کمیته امداد اشاره کرد و از مرکز
نوآوري صبا و مجموعه صندوق بازنشستگی کشوري هم براي مشارکت در این جشنواره، دعوت کرد تا به مسایل بازنشستگان و

 
سالمندان هم به شکلی جدي تر در قالب یکی از محورهاي این جشنواره، پرداخته شود. 

 
سه اصل ارزیابی و پذیرش در مرکز نوآوري صبا 

مدیرعامل مرکز نوآوري صبا نیز در این مراسم با بیان اینکه «این مرکز در راستاي سیاستهاي صندوق بازنشستگی کشوري در زمینه
بهبود کیفیت زیست اجتماعی بازنشستگان و وظیفه بگیران کشوري شکل گرفته است»، گفت که این سیاستها و برنامه ها بر بهبود

 
کیفیت زندگی سایر سالمندان و بازنشستگان هم در میان مدت تاثیر مثبت خواهد داشت. 

عادل دهدشتی افزود: ایده ها، تیم ها و شرکت هاي نوآورانه اي در این مرکز ارزیابی و پذیرش می شوند که به صورت همزمان سه

 
اصل «نیاز جامعه هدف»، «جریان اقتصادي از ایده تا توسعه بازار» و «کیفیت اثرگذاري» را مدنظر قرار دهند. 

به گفته وي، بر اساس نیازسنجی هاي صورت گرفته از جامعه بازنشستگان و سالمندان، فعالیتها و توسعه تیم هاي استارت آپی در
حوزه هاي مختلفی همچون: سلامت روان، سلامت جسمی، تجهیزات توانبخشی انفرادي، اوقات فراغت، توان افزایی اجتماعی و
اقتصادي و... تعریف شده است و تلاش می شود حمایتها و سرمایه گذاري ها به گونه اي باشد که این تیم ها در میان مدت محصولات

 
و خدمات خود را به شکل مستقل و براساس نیاز بازار و بدون تصدي گري دولتی ارائه و توسعه دهند. 



مدیرعامل مرکز نوآوري صبا بر این اساس از صاحبان کسب وکارهاي خرد و نوآورانه دعوت کرد تا طرح هاي پیشنهادي خود را جهت
ارزیابی و بررسی به این مرکز ارائه کنند تا در صورت تایید، از تسهیلات پیش بینی شده در این تفاهمنامه و سایر حمایت ها برخوردار

 
شوند. 

گفتنی است، صندوق بازنشستگی کشوري با راه اندازي مرکز نوآوري صبا که شهریور ماه امسال با حضور محمد شریعتمداري وزیر
تعاون، کار و رفاه اجتماعی کلید خورد، تلاش می کند تا با حمایت از کسب وکار هاي نوین و استارت آپ هایی که می توانند خدمات
اجتماعی با کیفیتی به بازنشستگان و وظیفه بگیران صندوق ارائه کنند، ضمن کمک به اشتغال جوانان خلاق و کارآفرین که فرزندان

بازنشستگان نیزمی توانند بخشی از آن باشند، فضاي جدیدي را براي ارائه خدمت به ذینفعان صندوق فراهم کند.



مجموعه داري پردیس با 4 هزار شی تاریخی، صنایع دستی آغاز به کار کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/10/24

تهران- ایرنا- رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی پردیس گفت: تنها مجموعه داري پردیس با داشتن 4
هزار شی با موضوعاتی شامل سکه، ظروف، دست ساخته هاي فلزي و دیگر صنایع دستی آغاز به فعالیت کرد.

تهران- ایرنا- رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و
صنایع دستی پردیس گفت: تنها مجموعه داري پردیس با
داشتن 4 هزار شی با موضوعاتی شامل سکه، ظروف، دست
ساخته هاي فلزي و دیگر صنایع دستی آغاز به فعالیت

 
کرد. 

به گزارش ایرنا از اعلام روز چهارشنبه میراث فرهنگی،
گردشگري و صنایع دستی تهران، سمیه خاکپور با اظهار
اینکه این مجموعه در روستاي کرشت توسط یک فرد
علاقه مند به حوزه میراث فرهنگی ایجاد و راه اندازي شده

است، افزود: فرماندار شهرستان پردیس نیز با حضور در روستاي کرشت از مجموعه داري ربیعی بازدید کرد و این مکان را موجب

 
صیانت از میراث فرهنگی در پردیس عنوان کرد. 

وي افزود: توسعه این مجموعه در آینده نزدیک به موزه می تواند ضمن جذب گردشگران به پردیس موجب توسعه اقتصاد و اشتغال

 
روستایی شود. 

رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی پردیس عنوان کرد: عملکرد موفق این مجموعه می تواند موجب تشویق

 
شهروندان براي حفظ و نگهداري از اشیا تاریخی شود. 

 
برچسب ها 

 
- اداره کل میراث فرهنگی صنایع دستی و گردشگري استان تهران 

 
- شهرستان پردیس 

- موزه



80 درصد مخاطبان آموزش هاي فنی و حرفه اي، جوانان تحصیل کرده اند

منبع: ایرناشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/10/24

تبریز - ایرنا - مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي آذربایجان شرقی با بیان این که 80 درصد مخاطبان آموزش هاي فنی و حرفه
اي را جوانان تحصیلکرده و فارغ التحصیلان دانشگاهی تمامی مقاطع تحصیلی تشکیل می دهند، گفت: فرهنگ مهارت آموزي

و مهارت افزایی جایگاه خود را در میان آحاد جامعه پیدا کرده است.

تبریز - ایرنا - مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي آذربایجان
شرقی با بیان این که 80 درصد مخاطبان آموزش هاي فنی
و حرفه اي را جوانان تحصیلکرده و فارغ التحصیلان
دانشگاهی تمامی مقاطع تحصیلی تشکیل می دهند، گفت:
فرهنگ مهارت آموزي و مهارت افزایی جایگاه خود را در

 
میان آحاد جامعه پیدا کرده است. 

رضا اختیار وکالتی، روز چهارشنبه در بازدید از مرکز
آموزش هتلداري آموزش فنی و حرفه اي آذربایجان شرقی،
با اشاره به اهمیت صنعت گردشگري و لزوم ارائه آموزش

 
هاي مهارتی در این حوزه، اظهار کرد: ظرفیت هاي بالایی در آذربایجان شرقی وجود دارد که باید استفاده شود. 

وي با اشاره به بحث استاد- شاگردي که در گذشته نیاز بازار کار کشور را تامین می کرد، گفت: این امر در برهه اي از زمان به لحاظ

 
مدرك گرایی به فراموشی سپرده شده بود ولی دوباره احیا شده است. 

معاون عمرانی فرماندار تبریز نیز با اشاره به وجود ساختارهاي مناسب در جذب گردشگران داخلی و خارجی در شهر تبریز، افزود: ما به

 
صنعت گردشگري اعتقاد داریم و چنانچه به دنبال ارزآوري و ارزش افزوده هستیم، باید به این سمت و سو حرکت کنیم. 

احمد اسدي با بیان این که فرهنگ سازي هاي لازم در حوزه گردشگري باید انجام شود، گفت: جوانان را باید با تکنولوژي هاي روز

 
دنیا در حوزه مهارت آموزي آشنا کنیم. 

وي با بیان این که آموزش فنی و حرفه اي، می تواند بهترین کانون براي جریان سازي با رویکرد مهارت آموزي در حوزه گردشگري و

 
بوم گردي باشد، افزود: باید با رسانه اي کردن جایگاه مهارت در جامعه این مهم را در بین جوانان نهادینه کنیم. 

معاون عمرانی فرماندار تبریز، نقش آموزش هاي فنی و حرفه اي را در اشتغال جوانان بسیار مهم و موثر دانست و افزود: با توجه به
پیشینه تبریز در اجراي طرح هاي استاد- شاگردي و همجواري آموزش با صنعت در این استان، به آموزش هاي فنی و حرفه اي
خوشبین هستیم و نسبت به این حوزه تفکر و ذهنیت خوبی وجود دارد، بر این اساس می توان با ارائه آموزش هاي مهارتی مورد نیاز

در حوزه هاي گردشگري و بوم گردي، تبریز را به جهان شهر تبدیل کرد. 



 
برچسب ها 

 
- سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور 

 
- آذربایجان شرقی 

- تبریز



امکان تجسس بانکی از مسئولان؛ حقی که مجلس به قوه قضا داده است

منبع: رادیو گفت و گوشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/10/24

کارشناس حوزه حقوقی تجسس بانکی، سوال از مسئولان درباره نحوه کسب اموال را از مزایاي قانون جدید مصوب مجلس
برشمرد.

کارشناس حوزه حقوقی تجسس بانکی، سوال از مسئولان
درباره نحوه کسب اموال را از مزایاي قانون جدید مصوب

 
مجلس برشمرد. 

مهدي عبدالملکی، کارشناس حوزه حقوقی تجسس بانکی
در مصاحبه با برنامه ""رویداد"" رادیو گفت وگو در
خصوص وضعیت بررسی دارایی هاي مسئولان اظهار کرد:
قانون اصل 49 سال گذشته اصلاح و مفادي به آن اضافه

 
شد. 

وي این قانون را متعلق به دهه 60 با دامنه شمول محدود معرفی کرد و گفت: مجلس چند ماده کلیدي را به این قانون اضافه کرد که

 
مفاد آن می گوید اموال نامشروع حاکمان حکومتی باید بررسی و به بیت المال اعاده شود. 

عبدالملکی با بیان اینکه این بررسی ها براي مسئولان باید ویژه و سخت گیرانه و با دقتی ویژه صورت گیرد ادامه داد: در اصلاحیه

 
ابزارهاي کافی به قوه قضا داده شد تا نسبت به شناسایی اموال اقدام کرده و نسبت به استرداد آن وارد عمل شود. 

وي در ادامه این گفتگوي رادیویی اثبات رشوه را کاري سخت دانست و تاکید کرد قانون جدید ابزارهایی را در اختیار قرار می دهد تا

 
در صورت اثبات نشدن رشوه هم کسب اموال نامشروع را تعیین تکلیف کرده و آن را باز گرداند. 

عبدالملکی افزود: گاه اموال یک مسئول بطور نامتعارف اضافه می شود که به موجب قانون قوه قضا می تواند نسبت به نحوه کسب

 
اموال سوال کند. 

وي تجسس بانکی و سوال از مسئولان درباره نحوه کسب اموال را از مزایاي قانون جدید مصوب مجلس برشمرد و افزود: مسئول هم

 
در اینباره باید پاسخ دهد. 

عبدالملکی اضافه کرد: موضوع این قانون فقط مال و پول است و اگر مسئول نتواند توضیح اثبات کننده اي بدهد و قاضی هم ظن قوي

 
نسبت به نامشروع بودن پیدا کند، حکم به استرداد اموال خواهد دهد. 



وي با بیان اینکه پیشتر چنین امکانی وجود نداشت تاکید کرد: اجراي قانون همه ابزارها را در اختیار قوه قضا قرار داده است و رئیس

 
قوه با ابلاغ دستورالعمل مورد نیاز نوبت را به اجرا داده است. 

عبدالملکی با تاکید بر سخت بودن اجراي این قانون گفت: بررسی یک پرونده رشوه از این قانون جداست ولی این قانون درپی افرادي

 
است که در گذشته سو استفاده هایی کردند و موضوع براي ما مبهم است و قادر به اثبات آن نیستیم. 

وي با اعلام اینکه این قبیل مسئولان اموالی دارند که یکباره زیاد شده است، تاکید کرد که قوه قضا ابتدا توضیح دریافت می کند که

 
در صورت قانع نشدن اموال استرداد می گردد. 

عبدالملکی این روند را موجب بازدارندگی براي آیندگان دانست و گفت: این مسئله کمی نیست که این اموال به بیت المال بازگردانده
شود و صرف توسعه اشتغال و محرومیت زدایی می شود.



سه بانوي البرزي برگزیده کارآفرینی کشور شدند

منبع: روزنامه پیام سپیدارشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/10/24



شاغلین در حوزه مشاغل خانگی از مزایاي بیمه صندوق روستاییان بهره مند می

شوند

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/10/24

خبرگزاري آریا - معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت
تعاون ،کار و رفاه اجتماعی بر لزوم بهره مندي شاغلین
حوزه مشاغل خانگی از مزایاي بیمه تاکید کرد و افزود : با
رایزنی هاي صورت گرفته، شاغلین در حوزه مشاغل خانگی
از مزایاي بیمه صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان،روستائیان

 
و عشایر بهره مند می شود. 

به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی ، معاون
توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون ،کار و رفاه
اجتماعی با بیان این مطلب در نشست ستاد ساماندهی

حمایت از مشاغل خانگی که با حضور وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی و نمایندگان دستگاه هاي مربوطه برگزار شد، گفت : با راه
اندازي سامانه مشاغل خانگی ،دسترسی دست اندرکاران در سطح سیاست گذاري و اجرا به همه داده ها به صورت آنلاین فراهم می

 
شود. 

عیسی منصوري با اشاره به انعقاد تفاهم نامه همکاري مشترك بین وزارتخانه هاي تعاون، کار و رفاه اجتماعی و بهداشت، درمان و
آموزش پزشکی گفت: این تفاهم نامه براي استاندارد سازي محصولات مشاغل خانگی بر اساس الگوهاي نظام پزشکی منعقد شده و

 
یک گام به جلو در این حوزه قلمداد می شود. 

وي افزود: اتصال شاغلین حوزه مشاغل خانگی به واحدهاي تولیدي به عنوان یکی از اولویت هاي وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی در

 
دست اقدام است و نقطه عطفی در این حوزه محسوب می شود 

معاون توسعه کار آفرینی و اشتغال وزارت تعاون ،کار و رفاه اجتماعی با تاکید بر اینکه باید نگاه کار در منزل به کار از منزل تغییر پیدا

 
کند ؛تصریح کرد: این رویکرد یکی از مولفه هاي اصلی در حوزه مشاغل خانگی محسوب می شود . 

وي بر ضرورت استفاده از شرکت هاي پیشران به منظور اتصال شاغلین در حوزه مشاغل خانگی به کسب و کارهاي تولیدي تاکید کرد
و افزود: سهم هر دستگاه در این حوزه باید مشخص شود .



چاردیواري هایی که تنها حکم سقف را دارند/300 واحد مسکونی در بافت

هاي فرسوده نوسازي شد

منبع: داناشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/10/24

سنندج به دلیل قدمت تاریخی، بافت هاي فرسوده فراوانی دارد و این موضوع، امروزه نگاه بسیاري از کارشناسان این حوزه را
به سوي خود جلب کرده است.

 سنندج به دلیل قدمت تاریخی، بافت هاي فرسوده فراوانی

 
دارد و این موضوع، امروزه نگاه بسیاري از کارشناسان این حوزه را به سوي خود جلب کرده است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از کُردتودي، سنندج به دلیل قدمت تاریخی، بافت هاي فرسوده فراوانی دارد و این

 
موضوع، امروزه نگاه بسیاري از کارشناسان این حوزه را به سوي خود جلب کرده است. 

برخی از کارشناسان این حوزه به بافت هاي فرسوده به چشم تهدید می نگرند و درمقابل، برخی نیز بافت فرسوده را ظرفیتی در حوزه
مدیریت شهري می دانند که با بهره گیري از آن، می توان اشتغال و توسعه را در شهرها ایجاد کرد. بسیاري معتقدند تنها راه بهسازي

 
و مرمت این بافت، مشارکت مردم است. 

بافت فرسوده سنندج به صورت محدوده هاي متصل و یکپارچه، در مناطق شماره یک و 2 شهري در بخش مرکزي این شهر واقع شده
است و بزرگ ترین بخش این محدوده در ناحیه 4 منطقه یک سنندج، میدان انقلاب اسلامی، محدوده بازار، محله هاي «سرتپوله»،
«آقا زمان»، «چهارباغ»، «باشگاه افسران» و «ناوجار» واقع شده است که عمده آن بافت قدیمی شهر را دربرمی گیرد و آثار میراث

 
فرهنگی متعددي دارد. 

یکی از مشکلات بافت فرسوده سنندج، نداشتن استحکام و نیاز مبرم به بازسازي و مرمت است و باید با ارائه طرح هاي تشویقی از

 
سوي دولت، مالکان این واحدها را به بهسازي ترغیب کرد. 



 
 

 
بافت هاي فرسوده مرکزي سنندج 

یک کارشناس حوزه شهري اظهارمی کند: بیشتر محله هاي مرکزي این شهر بیشترین آمار بافت فرسوده را دارند، اما به این نواحی

 
توجه کافی نمی شود. 

«فاتح کرمی» ادامه می دهد: بافت هاي فرسوده را بیشتر به عنوان یک ظرفیت درنظر می گیرند، اما هنوز این ظرفیت در استان و به

 
ویژه سنندج مدیریت نشده است. 

وي عنوان می کند: مدیریت بافت هاي فرسوده می تواند سبب ایجاد اشتغال و رونق اقتصادي شود و با حمایت از مالکان بافت هاي

 
فرسوده براي استفاده بهینه از این بافت ها بتوانیم شاهد توسعه در شهرهاي استان باشیم. 

کرمی اضافه می کند: بسیاري بر این باورند که بافت هاي قدیمی کمترین مقاومت را دارند، اما شاهد بودیم به دنبال بارش هاي چند
روز گذشته در استان، برخی از بناهاي تازه ساز که اصول سازه اي را رعایت نکرده بودند، دچار خسارت هایی شدند و این موضوع

 
نشان می دهد بافت هاي فرسوده ازنظر مقاومت مشکلی ندارند و تنها باید آنها را مرمت کرد. 

 
 

 
وجود اراضی قولنامه اي مانع بزرگ آبادانی شهرها 

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار کردستان گفت: مشکل اراضی قولنامه اي و همچنین ماده 8 قانون منع فروش که اجازه خدمات
رسانی در سکونتگاه هاي غیررسمی را نمی دهد، دو دغدغه اصلی دولت در این نواحی است که انتظار داریم نمایندگان مجلس چاره



 
اي براي حل و فصل آنها بیاندیشند. 

 
300 واحد مسکونی در بافت هاي فرسوده کردستان نوسازي شد 

محمدصدیق ثابتی مدیرکل راه و شهرسازي کردستان با بیان اینکه براي نوسازي هر واحد مسکونی در بافت فرسوده 80 میلیون تومان
تسهیلات پرداخت می شود، اظهار کرد: از ابتداي شروع این طرح تا امروز طی سال هاي 98 و 99 مبلغی معادل 2 میلیارد و 400

 
میلیون تومان تسهیلات پرداخت شده است. 

وي افزود: از مجموع 300 واحد مسکونی نوسازي شده 100 واحد آن در شهر سنندج مرکز کردستان بوده و 200 واحد دیگر در سایر

 
شهرهاي استان نوسازي شده است. 

 
 

مدیرکل راه و شهرسازي کردستان با بیان اینکه بافت هاي تاریخی، حاشیه اي، با پیشینه روستایی، فرسوده میانی و ناسازگار شهري
جزو نواحی بافت هاي فرسوده شهري هستند، ادامه داد: طی چند سال اخیر ارائه خدمات زیربنایی و روبنایی و همچنین تزریق

 
تسهیلات از مهمترین اقدامات دولت در راستاي بهسازي و نوسازي بافت هاي فرسوده در کردستان بوده است. 

ثابتی یادآور شد: در طول 3 سال گذشته تاکنون بیش از 70 میلیون تومان براي ارئه خدمات در بافت هاي ناکارمد شهر سنندج هزینه
شده است و با جذب اعتبارات مورد نیاز در اینده نیز شاهد بهسازي بخشی دیگر از بافت هاي فرسوده استان خواهیم بود.



سوء مدیریت؛ وبال گردن استان هاي کم برخوردار/ بیکاري و مهاجرت دو

معضل اساسی مناطق مرزنشین است

منبع: داناشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/10/24

بیکاري زخم چرکینی در استان کردستان است که براي التیام آن کلنگ هاي فراوانی بر زمین زده شد اما هیچکدام آنها به
سرانجام نرسید، مرهم این زخم ها مسئولانی با داشتن روحیه و تفکر جهادي است که متاسفانه کمبود آن در استان به خوبی

مشاهده می شود.

 بیکاري زخم چرکینی در استان کردستان است که براي
التیام آن کلنگ هاي فراوانی بر زمین زده شد اما هیچکدام آنها به سرانجام نرسید، مرهم این زخم ها مسئولانی با داشتن روحیه و

 
تفکر جهادي است که متاسفانه کمبود آن در استان به خوبی مشاهده می شود. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از کُردتودي، کردستان، استانی در غرب کشور، استانی که در هزینه هاي زیادي پرداخت
کرده تا بتواند پا برجا بماند،استان کردستان داراي شهرهاي است که قدمت فراوانی دارند، اما محرومیت و مظلومیت دو واژه عجین

 
شده با این استان است که سالیان سال است آن را با خود به یدك می کشد. 

بیکاري زخم چرکینی در استان کردستان است که براي التیام آن کلنگ هاي فراوانی بر زمین زده شد اما هیچکدام آنها به سرانجام
نرسید و این زخم روز به روز عمیق تر و چرکین تر شد و موجب بروز مشکلات فراوانی می گردید که مرهم این زخم ها مسوولان

 
جهادي با داشتن روحیه و تفکر بسیجی است که متاسفانه قحطی آن در استان کردستان به خوبی مشاهده می شود. 

وعده هایی که در زمان انتخابات رنگ و بوي اجرایی می گیرد، وعده هایی که دروغ بود، پروژه هاي که فقط در حد وعده و قول هاي
آبکی بوده است، کردستان نیازمند مسوُولان جهادي است ، مناطق حاشیه اي شهرهاي بیجار قربانی ناکارآمدي مسوُولان، تیترهاي

 
آشنایی خبرگزاري هاي و سایت هاي خبري تحلیلی کردستان است که هر چند فقط یک بار خبر تاپ می شود. 

بعد از درج هر گزارش از ناکارآمدي مسئولان با خودمان می گوییم شاید این کلمات تلنگري باشد براي برخی مسئولین که مانند لاك

 
پشت در لاك خود خزیده اند و فقط دو دستی میز و صندلی عیانی را چسبیده اند که مبادا آن را از دست دهند. 



آن طرف تر مردم کردستان مانده اند با خیابان هایی که زیر بار ترافیک مانده اند و نسبت به 50 سال قبل هیچ تغییري نکرده اند،
دستفروشانی که هر روز از ساماندهی آنها خبر می دهند، پروژه هایی که فقط روي کاغذ تعریف شده است و نتیجه همه آنها مردمانی
که هر روز بار سفر می بندند و براي کسب لقمه اي نان رنج غربت را به کام خود شیرین می کنند تا شرمنده زن و بچه خودشان

 
نباشند. 

نبود عدالت اجتماعی و عدم تحقق وعده هایی که فقط و فقط در هنگام انتخابات رنگ و بوي اجرا به خود می گیرد روح و جان

 
مردمان سخت کوش کردستان را می لرزاند. 

 
 

 
پروژه هاي اشتغالزایی، کلاف سردرگمی که بازیچه دست مسئولان شده است 

هر چند وقت یکبار و در مناسبت هاي مختلف مسئولان ارشد کردستان خبر از افتتاح پروژه هاي اشتغالزایی را رسانه ایی می کنند که

 
موجب دلگرمی جوانان این خطه می شود، اما بعد از گذشت یک سال آنجا می بینیم سرابی بیش نیست. 

مرادزاده یکی از شهروندان بیجاري در گفتگو با خبرنگار کردتودي اظهار داشت: کاهش چشم گیر جمعیت در چند سال اخیر و به طور
کلی مهاجرفرستی این شهر، عدم توسعه شهري، بافت فرسوده شهري، عدم ثبات مدیریتی، نبود سرمایه گذار، عدم توجه به فرصت ها

 
و پتانسل هاي موجود در شهرستان از مهم ترین دغدغه هاي دیار بیجار گروس است. 

وي گفت: نبود کارخانه تولیدي و یا پروژه هاي اقتصادي، نبود سرمایه گذار، عدم توجه مسئولان به صنایع دستی و تولیدات خانگی از

 
مهم ترین مشکلات در استان کردستان است. 

حبیبی یکی دیگر از شهروندان بیجاري بیان داشت: مهمترین مشکل استان کردستان، گرفتار شدن در دست یک سري مدیران ارشد

 
که بعلت مدیریت ضعیف فقط وبال گردن استان هستند. 

وي ادامه داد: در شهر بیجار چندین سال است که شوراي شهر و شهرداري دم از افتتاح کارخانه تولید قطعات بتنی می زنند، اما بعد

 
از گذشت چند سال فقط در حد وعده مانده و آب از آب تکان نخورده است. 



 
 

 
«پتروشیمی بیجار» پروژه اي که از نصب تابلو فراتر نرفت 

سال 95 استاندار استان کردستان از احداث پتروشیمی بعثت کردستان در بیجار خبر دادند، پروژه اي که بعد از گذشت 4 سال فقط

 
در حد یک تابلو باقی مانده که این تابلو هم مدتی به سرقت رفت و مجددا تابلو جدید نصب شد. 

واحد پتروشیمی بیجار اگر به عنوان تکمیل کننده پتروشیمی کردستان و توسعه صنایع پایین دستی در منطقه مورد نظر قرار بگیرد،

 
می تواند دستاوردهایی همچون اشتغال آفرینی و توسعه تولید داخلی محصولات پتروشیمی را محقق نماید. 

احداث پتروشیمی کردستان یکی از پروژه هاي مهم اشتغالزایی است که نیازمند جدیت استاندار و پیگیرهاي لازم براي راه اندازي

 
است تا مردم استان کردستان بیشتر از این به نظام بدبین نشوند. 

 
عدم استفاده از ظرفیت هاي کردستان جهت رونق آن 

استان کردستان داراي 220 کیلومتر مرز مشترك با کشور عراق است و این مرز می تواند ظرفیت خوبی براي در راستاي اشتغالزایی و

 
توسعه مبادلات مرزي باشد. 

در حال حاضر طبق آمارهاي اعللم شده بیش از 500 هزار نفر از ساکنان شهرهاي مرزي مریوان و بانه، سقز و سروآباد و البته جوانان

 
بیکار سایر شهرهاي استان به دلیل نبود شغل پایدار مشغول کولبري هستند. 

 
کولبري در استان کردستان همچنان ادامه دارد و قول هاي مسئولان براي ساماندهی آنها فقط بر روي کاغذ تعریف شده است. 

طی سال هاي گذشته طرح هایی زیادي براي ساماندهی کولبران در استان از انسداد مرزها تا تبدیل کولبري به پیله وري ارائه شد که

 
هیچکدام از آنها تا کنون به نتیجه نرسیده و کولبري همچنان بعنوان یک معضل جدي در این خطه ادامه دارد. 

 
سخن آخر؛ 

بیکاري و مهاجرت دو معضل اساسی در استان کردستان است که متاسفانه مسئولان همچنان بی تفاوت از کنار آن رد می شوند و
براي خوب جلوه دادن خود هر چند وقت یکبار پروژه هاي بزرگی بر روي کاغذ تعریف می کنند که اگر در طول سال یک دهم از



آنپروژه ها به سرانجام می رسید ، دیگر جوان کردستانی با تحصیلات عالیه مجبور به کولبري یا مهاجرت به شهرهاي حاشیه اي تهران

 
و کرج نمی شدند. 

انتهاي پیام/



کاهش 4.2 درصدي شاخص نرخ بیکاري در چهارمحال و بختیاري

منبع: داناشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/10/24

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي چهارمحال و بختیاري گفت: شاخص نرخ بیکاري استان در پاییز سال گذشته معادل
16.1 درصد بوده که خوشبختانه با کاهش 4.2 درصدي به 11.9 درصد در پاییز سال جاري رسیده است.

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي چهارمحال و
بختیاري گفت: شاخص نرخ بیکاري استان در پاییز سال
گذشته معادل 16.1 درصد بوده که خوشبختانه با کاهش
4.2 درصدي به 11.9 درصد در پاییز سال جاري رسیده

 
است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از جهانبین
نیوز؛ علی شهریارپور رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي
چهارمحال و بختیاري پیش از ظهر امروز در جمع
خبرنگاران با اشاره به انتشار نتایج طرح آمارگیري از نیروي
کار توسط مرکز آمار ایران اظهار کرد: نتایج طرح مذکور
نشان می دهد که نرخ بیکاري چهارمحال و بختیاري در

 
پاییز 1399 برابر 11.9 درصد و نرخ مشارکت اقتصادي استان معادل 44.1 درصد بوده است. 

علی شهریارپور ادامه داد: بر همین اساس نرخ بیکاري کشور در پاییز 1399 برابر 9.4 درصد و نرخ مشارکت اقتصادي در کشور برابر

 
41.4 درصد می باشد. 

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان گفت: شاخص نرخ بیکاري استان در پاییز سال گذشته معادل 16.1 درصد بوده که

 
خوشبختانه با کاهش 4.2 درصدي به 11.9 درصد در پاییز سال جاري رسیده است. 

وي افزود: نکته مهم در نتایج طرح نیروي کار که اغلب اوقات مغفول می ماند، لزوم تحلیل توام نرخ بیکاري و نرخ مشارکت اقتصادي

 
است. 

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان بیان کرد: بررسی نتایج نرخ مشارکت اقتصادي در کنار نرخ بیکاري نشان دهنده این است
که نسبت اشتغال در جمعیت 15 ساله و بالاتر استان 38.9 درصد بوده در حالی که این شاخص براي کل کشور عدد 37.5 درصد را

 
نشان می دهد. 

شهریارپور اضافه کرد: در حالی که نرخ بیکاري کل کشور در پاییز 1399 نسبت به فصل مشابه سال قبل 1.2 درصد کاهش داشته
است، استان چهارمحال و بختیاري با کاهش 4.2 درصدي بیشترین کاهش نرخ بیکاري را در بین استان هاي کشور به خود اختصاص

 
داده است. 



رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان صدور 762 فقره پروانه ساختمانی براي احداث 265 هزار و 83 متر مربع زیربنا توسط

 
شهرداري هاي استان طی سه ماهه دوم سال و رونق ساخت و ساز را یکی از دلایل کاهش نرخ بیکاري استان در پاییز اعلام کرد. 

وي همچنین سیاست گذاري و اهتمام مسئولین استان براي رفع مشکلات واحدهاي تولیدي و صنعتی و پرداخت تسهیلات بانکی به
واحدهاي فوق، در کنار افزایش تخصیص اعتبارات استانی پروژه هاي تملک دارایی هاي سرمایه اي را از دیگر دلایل کاهش نرخ

 
بیکاري استان عنوان کرد. 

شهریارپور در پایان با اشاره به پتانسیل بخش کشاورزي استان در حفظ و ایجاد اشتغال، اظهار امیدواري کرد تا با تغییر الگوي کشت،

 
احداث گلخانه و کشت گیاهان دارویی در سطح استان، بتوان از پتانسیل این بخش در ایجاد اشتغال پایدار استفاده کارا و بهینه کرد. 

انتهاي پیام/



پرداخت 400 میلیارد ریال تسهیلات براي بیش از 1300 طرح در سال جاري

منبع: داناشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/10/24

زنگنه گفت: از ابتداي سال 1399 تاکنون بالغ بر 1300 طرح و مبلغ 400 میلیارد ریال تسهیلات در حوزه هاي مختلف به
خصوص گردشگري و صنایع دستی، فرش، دامداري و فرآوري محصولات کشاورزي پرداخت کرده ایم که زمینه اشتغال بیش

از یک هزار و 100 نفر به طور مستقیم و غیرمستقیم فراهم شده است.

زنگنه گفت: از ابتداي سال 1399 تاکنون بالغ بر 1300
طرح و مبلغ 400 میلیارد ریال تسهیلات در حوزه هاي
مختلف به خصوص گردشگري و صنایع دستی، فرش،
دامداري و فرآوري محصولات کشاورزي پرداخت کرده ایم
که زمینه اشتغال بیش از یک هزار و 100 نفر به طور

 
مستقیم و غیرمستقیم فراهم شده است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ محمد زنگنه
مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید خراسان جنوبی در گفت
وگو با خاورستان، گفت: صندوق کارآفرینی امید تنها
مؤسسه اي مالی است که حامی کسب وکارهاي خرد،
کوچک و متوسط در سطح کشور است و هدف و رسالت

صندوق، کمک به ایجاد کسب وکار و کارآفرینی و ایجاد شغل براي افرادي که صاحب ایده، فکر، تجریه و تخصص هستند اما تمکن

 
مالی ندارند، است. 

وي افزود: این مؤسسه در تمام حوزه هایی که نیاز مردم مرتفع شود و کسب وکاري جهت رفع نیاز اساسی مردم مؤثر واقع شود، ورود

 
و بدون مباحث انتفاعی به صورت قرض الحسنه تسهیلات پرداخت می کند. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید خراسان جنوبی گفت: در حوزه هاي کشاورزي، فرآوري محصولات راهبردي خراسان جنوبی،
تکمیل زنجیره ارزش و حمایت از محصولات و خدمات بازارمحور، شرکت هاي دانش بنیان، دامداري سبک و سنگین، صنایع دستی،
گردشگري و بوم گردي، فرش و دستبافته هاي روستایی، صنوف و خدمات، IT، فرهنگ و هنر، مددجویان کمیته امداد و بهزیستی،

 
ضروري و معیشت، درمان و تحصیل، تسهیلات با نرخ 0 تا 4 درصد پرداخت کرده ایم. 

زنگنه افزود: این مؤسسه در هفت سال گذشته تاکنون بالغ بر 2250 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه در سطح استان براي 13

 
هزار و 500 متقاضی و طرح پرداخت کرده است که زمینه اشتغال و تثبیت اشتغال بیش از هشت هزار نفر فراهم شده است. 

وي اظهار کرد: از ابتداي سال 1399 تاکنون بالغ بر 1300 طرح و مبلغ 400 میلیارد ریال تسهیلات در حوزه هاي مختلف به خصوص
گردشگري و صنایع دستی، فرش، دامداري و فرآوري محصولات کشاورزي پرداخت کرده ایم که زمینه اشتغال بیش از یک هزار و

 
100 نفر به طور مستقیم و غیرمستقیم فراهم شده است. 



مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید خراسان جنوبی گفت: این مؤسسه هدف و رسالت حمایت از ایده ها و طرح هاي نو و کارآفرینی در
تمام حوزه ها را داشته و توجه به مناطق روستایی، محروم و کمترتوسعه یافته و حاشیه شهرها را وظیفه اصلی و اساسی خود می داند.

انتهاي پیام/



27 پروژه در منطقه آزاد قشم به بهره برداري می رسد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/10/24

به گزارش خبرگزاري فارس از قشم، حسین مرادي ظهر
امروز در جمع خبرنگاران اظهار داشت: در ادامه پروژه هاي
افتتاحی ریاست جمهوري در سراسر کشور،  27 پروژه در
دو بخش دولتی و خصوصی منطقه آزاد قشم با اعتبار ارزي
240 میلیون دلار و ریالی 17 هزار و 430 میلیاردي و
ایجاد 2 هزار و 263 فرصت شغلی در پنج صنعت نفت، گاز
و انرژي، تولیدي، شیلاتی، عمرانی و گردشگري افتتاح می

 
کند. 

وي افزود: در بخش صنعت نفت، گاز و انرژي 2 شرکت پارس بهین پالایش نفت قشم و قشم مولد به ترتیب با پروژه هاي پالایشگاه
نفت خام فوق سنگین در زمینه تولید قیر، سرمایه گذاري 164 میلیون دلاري و ظرفیت تولید روزانه 35 هزار بشکه و پروژه تأمین

 
پیش نیازهاي مورداستفاده در تولید قیر با سرمایه گذاري 76 میلیون دلاري درمجموع براي 295 نیرو اشتغال ایجاد کرده اند. 

سخنگوي سازمان منطقه آزاد قشم تصریح کرد: جزیره در صنایع شیلاتی با افتتاح هشت پروژه به ارزش کلی 2 هزار و 996 میلیارد

 
ریال قرار است 12 هزار و 120 تُن میگو و ماهی به تولیدات کشور افزوده و براي 426 نیروي بومی اشتغال ایجاد کند.  

مرادي ادامه داد: سه طرح تولیدي در حوزه هاي خدماتی، بهداشتی و غذایی نیز با سرمایه گذاري ارزي نیم میلیون دلاري و 710
میلیارد ریالی شامل سردخانه اي با ظرفیت ذخیره سازي 21 هزار تُن محصول، تولید ماهی خشک و خوراك آبزیان با ظرفیت یک

 
هزار و 500 تُن در سال و کارخانه تولید ماسک سوبا، براي 155 نیرو اشتغال ایجاد کرده است. 

وي اضافه کرد: مرکز آموزش دریانوردي صنعت گستر هوا دریا قشم تنها پروژه آموزشی- صنعتی این لیست 27 پروژه اي است که

 
معادل 160 میلیارد ریال در این حوزه سرمایه گذاري کرده و براي 20 تنَ نیز اشتغال به همراه دارد. 

سخنگوي سازمان منطقه آزاد قشم گفت: 13 هزار و 390 میلیارد ریال اعتبار ویژه پروژه هاي عمرانی با سرمایه گذاري بخش دولتی و
خصوصی است که در ادامه لیست پروژه هاي قابل افتتاح ریاست جمهوري در منطقه آزاد قشم قرارگرفته و 12 پروژه زیرساختی،

 
خدماتی، رفاهی و مسکونی را شامل می شود.  

مرادي بیان کرد: ساخت بلوار دسترسی به روستاي دفاري، بلوار رینگ غربی شهرك نریمان تا ساحل جنوبی، بهسازي جاده سه راه
دیرستان تا فرودگاه و میدان شهید ستاري، احداث سه کمپ پارك (آفتاب 2، مهتاب و فاز دوم جزایر ناز)، احداث کانال جمع آوري

 
آب هاي سطحی و اجراي خط دوم انتقال آب هشت پروژه بخش دولتی این لیست هستند. 



وي ابراز داشت: چهار پروژه برج مسکونی ماتیا، مجتمع تاپ آیلند، 40 واحد ویلایی و آماده سازي سایت 23 هکتاري نیز حاصل
سرمایه گذاري بخش خصوصی در این منطقه می باشند که مجموع این پروژه هاي 12 گانه عمرانی توانسته اند براي یک هزار و 324

 
نیرو اشتغال ایجاد کنند. 

سخنگوي سازمان منطقه آزاد قشم اظهار داشت: تنها پروژه گردشگري دي ماه منطقه آزاد قشم، باغ گردشگري صفا آباد با 180
میلیارد ریال سرمایه گذاري بخش خصوصی است که با ایجاد اشتغال براي 18 نیروي بومی، 54 تخت به ظرفیت اقامتی جزیره اضافه

 
کرده و یکی از مجموعه هاي کاشانه مهمان جزیره محسوب می شود. 

مرادي افزود: منطقه آزاد قشم در سال جهش تولید با اولویت قرار دادن فرامین رهبري، در تلاش است تا ضمن ایجاد رفاه و امنیت
براي ساکنان با فراهم کردن امکانات مناسب براي حضور سرمایه گذاران، رونق فعالیت هاي صنایع مختلف، اشتغال زایی و درنهایت

 
درآمدي پایدار را به ویژه در حوزه ارزي و صادرات براي مردم جزیره قشم و کشور فراهم آورد. 

وي خاطرنشان کرد: در همین راستا 14 پروژه افتتاحی در شهریورماه امسال به دست عالی ترین مقام اجرایی کشور  در منطقه آزاد

 
قشم به افتتاح رسید و به دنبال آن 27 پروژه در 25 دي ماه سال 1399 به بهره برداري می رسد. 

انتهاي پیام/88050



حمایت بلاعوض پارك علم و فناوري مازندران از پایان نامه ها و رساله هاي

دکتري در بخش فناوري اطلاعات و ارتباطات

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1399/10/24

 به گزارش خبرگزاري فارس از ساري، علی معتمدزادگان
رئیس پارك علم و فناوري مازندران بعدازظهر امروز در جلسه اي که با حضور معاونان پژوهش و فناوري دانشگاه هاي استان به صورت
ویدئو کنفرانس برگزار شد، اظهار کرد: هدف از اجراي طرح "گرنت جوانه" که بخشی از طرح گرنت فناوري است، حمایت و کاربردي
کردن پایان نامه هاي تحصیلات تکمیلی و بسط و توسعه توان ملی در حوزه نوآوري و کارآفرینی و ارتقاي ظرفیت توسعه فناوري در

 
دانشگا ه ها و مراکز پژوهشی است. 

 
 

وي افزود: طرح جوانه گرنت فناوري، حمایت هاي مالی بلاعوض از پایان نامه هاي تحصیلات تکمیلی در مقطع کارشناسی ارشد و
دکتري مرتبط با فناوري در حوزه "آي.تی" و "آي.سی.تی" که منجر به توسعه دانش فنی و تولید نمونه اولیه شوند، از طریق پارك

 
علم و فناوري مازندران، وزارت علوم و پارك فناوري اطلاعات صورت می گیرد. 

 معتمدزادگان تصریح کرد: همه دانشجویان تحصیلات تکمیلی که پایان نامه هاي مرتبط با فناوري اطلاعات و ارتباطات داشته باشند،
می توانند با ثبت نام در طرح گرنت جوانه از حمایت هاي این طرح براي اجراي پروژه هاي خود در قالب پایان نامه هاي فناورانه

 
برخوردار شوند. 



به گفته این مسؤول، توجه به توسعه و تجاري سازي فناوري در حوزه پژوهشی و تقویت جریان کارآفرینی و نوآوري در مراکز
پژوهشی، کمک به تقویت کیفی پارك هاي علم و فناوري، ارتقاي سطح همکاري پارك ها با دانشگاه ها، حمایت از تکمیل زنجیره

 
تامین و ارزش سازمان هاي اجرایی و حمایت از فعالیت هاي تحقیق و توسعه شرکت هاي دانش بنیان از اهداف گرنت فناوري است. 

گفتنی است؛ پارك علم و فناوري مازندران، وزارت علوم تحقیقات و فناوري، پارك فناوري فاوا از مشارکت کنندگان در تامین منابع
هستند و صندوق پژوهش و فناوري مازندران عاملیت مالی گرنت جوانه را بر عهده دارد که از پایان نامه هاي کارشناسی ارشد 150

 
میلیون ریال و از رساله هاي دکتري 300 میلیون ریال حمایت بلاعوض دارد. 

انتهاي پیام/86048/ج



استاندار گیلان در جلسه ستاد زراعت چوب تأکید کرد؛اراضی زراعت چوب در گیلان تا اسفند

ماه، به سه هزار هکتار می رسد

منبع: رایان خبرشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/10/24

بازدیدها: 1 به گزارش پایگاه خبري رایان خبر،استاندار گیلان با تأکید بر لزوم حمایت از بخش خصوصی براي تأمین نهال
گفت: تا زمان حاضر فرآیند تشریفات قانونی واگذاري دو هزار و 500 هکتار از اراضی استان براي اجراي طرح صورت گرفته و

براساس تکلیف به منابع طبیعی؛ باید فرآیند برداشت حداقل 500 هکتار دیگر از ...

به گزارش پایگاه خبري رایان خبر،استاندار گیلان با تأکید بر لزوم حمایت از بخش خصوصی براي تأمین نهال گفت: تا زمان
حاضر فرآیند تشریفات قانونی واگذاري دو هزار و 500 هکتار از اراضی استان براي اجراي طرح صورت گرفته و براساس تکلیف به

 
منابع طبیعی؛ باید فرآیند برداشت حداقل 500 هکتار دیگر از اراضی تا اسفند ماه سال جاري انجام و براي زراعت جدید آماده شود. 

استاندار گیلان با تأکید بر لزوم حمایت از بخش خصوصی براي تأمین نهال و اینکه ایجاد چهار نهالستان جدید زراعت چوب در دستور
کار است، گفت: تا زمان حاضر فرآیند تشریفات قانونی واگذاري دو هزار و 500 هکتار از اراضی استان براي اجراي طرح صورت گرفته
و براساس تکلیف به منابع طبیعی؛ باید فرآیند برداشت حداقل 500 هکتار دیگر از اراضی تا اسفند ماه سال جاري انجام و براي زراعت

 
جدید آماده شود. 

دکتر ارسلان زارع پیش از ظهر امروز (چهارشنبه) در جلسه ستاد زراعت چوب استان ، به نگاه موجود در سطح ملی و اهتمام دستگاه
هاي اجرایی و قضایی در سطح استانی براي تحقق برنامه اصولی و علمی زراعت چوب اشاره و اظهار کرد: به واسطه ضرورت توجه
بیشتر به حفاظت از محیط زیست و منابع طبیعی خدادادي استان هاي شمالی به ویژه گیلان، اجراي طرح زراعت چوب یکی از

 
ارزشمندترین اقدامات است. 

وي اجراي طرح زراعت چوب را مورد تأکید و توجه رئیس جمهوري عنوان و با اشاره به تکلیف وزارت جهاد کشاورزي و منابع طبیعی
براي انجام وظایف در این حوزه خاطرنشان کرد: با توجه به شرایط جغرافیایی و وجود جنگل در گیلان، مازندران و گلستان؛ عمده

 
تولید صنایع سلولزي، پالت و کاغذ در این استان ها انجام می گیرد. 

نماینده عالی دولت در گیلان با اشاره به اینکه براساس انجام فعالیت هاي مطلوب اقتصادي در حوزه چوب طی سال هاي اخیر،
توانسته ایم اقلام مورد نیاز پالت و چوب کشور را تولید و به خودکفایی برسیم، افزود: این دستاورد در سال هاي آتی به عنوان یک

 
مزیت در افزایش شاخص صادرات محسوب می شود. 

وي زراعت چوب را اقدامی موثردر جهت تأمین نیاز حدود پنج میلیون مترمکعب مواد اولیه استان براي رونق این صنایع عنوان کرد و
گفت: در فاز نخست اجراي این طرح، شش هزار و 600 هکتار از اراضی استان شناسایی و فرآیند تشریفات قانونی واگذاري دو هزار و

 
500 هکتار آن انجام، و یک هزار و 500 هکتار نیز در دست اقدام است که باید تسریع شود. 

استاندار گیلان به استحصال 80 هزار مترمکعب چوب در سطح استان پس از انجام مزایده ها تا زمان حاضر اشاره و خاطرنشان کرد:
براساس تکلیف به منابع طبیعی، باید فرآیند برداشت حداقل 500 هکتار دیگر از اراضی تا اسفند ماه سال جاري انجام و براي زراعت

 
جدید آماده شود. 



وي بر لزوم استفاده از ظرفیت اراضی تحت تملک سازمان ها و نیروهاي مسلح و اختصاص به طرح زراعت چوب تأکید کرد و افزود:
باید ضمن افزایش میزان آگاهی مردم از اجراي طرح زراعت چوب، براي ترغیب آنان در جهت مشارکت در این طرح مشوق هایی

 
درنظرگرفته شود. 

دکتر زارع به لزوم حمایت از بخش خصوصی براي تأمین نهال اشاره و با بیان اینکه ایجاد چهار نهالستان جدید در دستور کار است،
گفت: رعایت نکات دقیق حقوقی در قراردادها به منظور حفظ بیت المال و مصالح بخش خصوصی به صورت شفاف مدنظر باشد تا براي

 
آیندگان نیز مشکلاتی ایجاد نشود. 

وي همچنین بر ضرورت بهره گیري از اراضی موجود در استان حتی زمین هاي شیب دار در راستاي ایجاد اشتغال و تولید تأکید و
اضافه کرد: کاربري اراضی برمبناي قانون و متناسب با موقعیت هاي جغرافیایی شهرستان ها تعیین تکلیف شود تا برمبناي آن گام

 
برداشته شود. 

در این جلسه اقدامات صورت گرفته از سوي ادارات کل منابع طبیعی و جهادکشاورزي و نیز برخی مجریان عملیات برداشت و کاشت
در خصوص اجراي طرح زراعت چوب در استان بیان شد.



آغاز پرداخت 8 میلیارد ریال تسهیلات به کارگاه هاي روستایی در فارس

منبع: روستا نیوزشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/10/24

آئین نمادین آغاز پرداخت 8 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه به کارگاه هاي روستایی خُرد، در استان فارس با حضور
مسئولان بسیج سازندگی و بانک عامل، در شهرستان فیروزآباد برگزار شد.

آئین نمادین آغاز پرداخت 8 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه به کارگاه هاي روستایی
خُرد، در استان فارس با حضور مسئولان بسیج سازندگی و بانک عامل، در شهرستان

 
فیروزآباد برگزار شد. 

مسئول بسیج سازندگی استان فارس در حاشیه مراسم نمادین آغاز پرداخت تسهیلات قرض
الحسنه به کارگاه هاي روستایی، گفت: با کمک صندوق کارآفرینی امید و در راستاي

اشتغالزایی خُرد در روستاها و حاشیه هاي شهر مبلغ 8 میلیارد تومان امتیاز وام قرض الحسنه در فاز اول به این صندوق هاي قرض

 
الحسنه در استان فارس واگذار می شود. 

به گزارش خبرنگار ما به نقل از بسیج سازندگی فارس، سرهنگ اسماعیل قزل سفلی با اشاره به اینکه در فارس 1575 صندوق قرض
الحسنه تاسیس شده است، ادامه داد: صندوق هاي قرض الحسنه اشتغالزایی و مردم یار، یکی از طرح هاي اعتلا بسیج محسوب می

 
شود که با هدف تشکیل یک نهاد محلی که توسط خود مردم اداره و نظارت می شود راه اندازي شده است. 

مسئول بسیج سازندگی استان فارس با بیان اینکه صندوق هاي یاد شده خود اتکا و مستقل است، اضافه کرد: مجموعه بسیج سازندگی

 
در قبال این صندوق هاي مردم یار 2 راهبرد توانمند سازي، آموزش و تسهیل گري در امور را برعهده دارد. 

وي به اهداف تشکیل و راه اندازي صندوق هاي قرض الحسنه مردم یار اشاره و خاطرنشان کرد: کمک به ایجاد و حمایت از کسب و
کار هاي خرد و کوچک روستایی، استقلال اقتصادي مردم در روستا با محوریت جوامع روستایی، تقویت اقتصاد خانواده هاي کم
برخوردار نیازمند، روحیه مشارکت و تعاون مردم و کمک به انجام کارگروهی براي جذب منابع، استقلال اقتصادي محلات و تشکیل

 
زنجیره انسانی و راه اندازي کسب و کارهاي خرد، جزو اهداف صندوق هاي قرض الحسنه اشتغالزاي مردم یار بسیج است. 

قزل سفلی به نقش بسیج سازندگی در امور صندوق ها نیز اشاره و اضافه کرد: ماموریت بسیج سازندگی رصد، توانمند سازي و کمک
به خوداتکایی صندوق هاي قرض الحسنه اشتغالزاي مردم یار بسیج است و کُل امور این صندوق ها توسط مردم اداره و هدایت می

 
شود. 

مسئول بسیج سازندگی استان فارس افزود: تا کنون بیش از 5 هزار شغل با بهره گیري از وام هاي خُرد این صندوق ها ایجاد، احیا و
گسترش داده شده و وام هاي زیادي از محل منابع صندوق ها به اعضا پرداخت شده است؛ بسیج سازندگی هم با انعقاد تفاهمنامه

 
هایی با صندوق ها، بانک ها و موسسات مالی مختلف، به توسعه اشتغالزایی این صندوق ها کمک کرده است. 



بهرام لطیفی، سرپرست صندوق کارآفرینی امید استان فارس نیز با اشاره به تعامل خوب بسیج سازندگی استان فارس، گفت: تعامل و
همکاري بسیج سازندگی و صندوق کارآفرینی امید خیرات و برکات زیادي خواهد داشت و صندوق هاي قرضا الحسنه مردم یار بسیج

 
با همکاري مردم اتفاقات خوبی را رقم زده اند. 

وي به اختصاص 18 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه به صندوق هاي خُرد اشاره و خاطر نشان کرد که این تسهیلات با

 
هدف توانمندسازي شغلی و ایجاد کارگاه هاي خرد اختصاص داده شده است. 

سرهنگ عبدالرسول رضایی، فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه فیروزآباد نیز گفت: با همکاري صندوق کارآفرینی امید و همراهی

 
نماینده مردم شهرستان فیروزآباد، کارگاه هاي اشتغالزایی مناسبی راه اندازي شده است. 

فرمانده سپاه ناحیه فیروزآباد گفت: تاکنون 41 صندوق قرض الحسنه محلی در این شهرستان راه اندازي و به واسطه این صندوق ها
طرح هاي اقتصادي مختلفی ایجاد و براي افراد زیادي اشتغال زایی شده است.



دیدار مدیر صندوق کارآفرینی امید استان بوشهر با ایرانی معاون سیاسی

امنیتی و اجتماعی استانداري بوشهر

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/10/24

دیدار مدیر صندوق کارآفرینی امید استان بوشهر با ایرانی

 
معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداري بوشهر 

حاجیانی مدیر صندوق کارآفرینی امید استان بوشهر با
ایرانی معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداري بوشهر

 
دیدار و گفتگو کردند. 

در این نشست درباره مسائل مهم روز جامعه صحبت شد و
ایرانی معاون سیاسی بر نقش موثر دستگاهها در تعالی و

اعتماد بیشتر جامعه اشاره کرد و بر فعالیت ها و همدلی ، با طرح هاي تازه و برنامه ریزي هاي دقیق براي درمان مشکلات جامعه و

 
رفع نگرانی هاي عموم مردم تاکید داشت. 

حاجیانی نیز ضمن ابراز خرسندي از این ملاقات اظهار داشت: صندوق کارآفرینی امید با توجه به رسالت خود در حمایت از کسب و
کارهاي خرد و کوچک در کشور با هدف ایجاد و پایداري این کسب و کارها گام بر می دارد و پرداخت تسهیلات قرض الحسنه اشتغال

 
توسط صندوق ابزاري براي دستیابی به این اهداف است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان بوشهر همچنین به ایجاد نشاط اجتماعی ، برنامه ریزي هاي دقیق اقتصادي و همراهی و همکاري

 
دولت با جوانان تاکید و راهکاري هاي خود را ارائه کرد. 

ایشان در حمایت از اشتغال جوانان در استان بیان کرد: صندوق کارآفرینی امید با ارائه تسهیلات قرض الحسنه اشتغال در بحث
اشتغال جوانان همیشه تلاش کرده و در کنار اعطاي تسهیلات اشتغال از منابع داخلی صندوق به جوانان صاحب ایده و کارآفرین،
تفاهم نامه اي نیز با اداره ورزش و جوانان استان بوشهر در سال جاري جهت اشتغال جوانان در حوزه ورزش منعقد کرده است که
تاکنون بیش از 50 فقره تسهیلات بالغ بر 15 میلیارد ریال پرداخت شده است و مبلغ 5 میلیارد ریال از اعتبارات این تفاهم نامه باقی

 
مانده که با معرفی متقاضیان جدید از سوي اداره ورزش و جوانان استان تشکیل پرونده و پرداخت خواهد شد. 

حاجیانی افزود: صندوق کارآفرینی امید در استان بوشهر از زمان تخصیص اعتبارات اشتغال روستایی در استان بوشهر تاکنون 530
میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه اشتغال روستایی در قالب 887 طرح اشتغال پرداخت کرده است که این اعتبار با توجه به مزیت
هاي رقابتی منطقه و در جهت تکمیل زنجیره ارزش در استان توزیع گردیده است و باعث اشتغال بیش از 2،500 نفر در استان
گردیده است و در حال حاضر نیز پرونده هاي تسهیلات اشتغال در دست اقدام دارد که با اعتباري بیش از 100 میلیارد ریال در حال



 
تکمیل و پرداخت می باشد. 

حاجیانی بیان کرد، از سالهاي گذشته تاکنون صندوق کارآفرینی امید تعامل بسیار خوبی با سازمان ها و ادارات مختلف در استان
داشته و تفاهم نامه هاي متعددي با آنها به امضا رسانده و پیرو آن علاوه بر تسهیلات پرداختی از منابع داخلی صندوق، تسهیلات

 
حمایتی و ضروري متعددي نیز در قالب این تفاهم نامه ها پرداخت کرده است. 

وي ابراز امیدواري کرد که دستگاه هاي اجرایی استان و بانک ها با یک مدیریت جهادي اقدامات لازم را انجام دهند و پیگیر باشند تا
شاهد جذب 100 درصدي منابع اشتغال و به طبع آن افزایش رونق اقتصادي و کاهش بیکاري در استان باشیم.



رویداد ملی «بانوي برکت» فراخوان داد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/10/24

خبرگزاري آریا- بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام
رویداد ملی «بانوي برکت» را با هدف کارآفرینی در حوزه
کسب وکارهاي خانگی و خانوادگی براي بانوان برگزار می

 
کند. 

مجري رویداد ملی بانوي برکت با اعلام این خبر و در
تشریح اهداف برگزاري این رویداد گفت: طراحی مدل هاي
بومی براي افزایش حضور بانوان در حوزه هاي اقتصاد
خانواده و کسب و کارهاي خانگی، افزایش مشارکت
اقتصادي بانوان، تقویت شبکه اجتماعی بانوان کارآفرین

 
بنیاد برکت و ارائه طرح هاي صنایع خلاق در کسب و کار بانوان از جمله اهداف برگزاري این رویداد است. 

منصوره اخوان با اشاره به فراخوان رویداد ملی بانوي برکت خاطرنشان کرد: کارآفرینان و ایده پردازان می توانند از طریق اپلیکیشن
جامع برکت به نشانی app.barkat.ir یا سایت رویدادهاي برکت به نشانی event.barkat.ir طرح ها و مدل هاي کسب وکار و
ایده هاي سیاستی خود را در حوزه کارآفرینی براي بانوان ارائه دهند تا طرح هاي منتخب پس از بررسی و داوري، از سوي بنیاد برکت

 
حمایت و اجرا شوند. 

وي از حمایت این بنیاد از طرح هاي اشتغال زایی در قالب رویداد بانوي برکت خبر داد و افزود: این رویداد قصد دارد تا در یک فرآیند
جمع سپاري حل مساله، مدل هاي بنیاد برکت را متناسب با نیازها و شرایط کارآفرینی زنان به روز نماید و علاوه بر مدل هاي موفق

 
قبلی، مدل اشتغال بانوان را نیز ارائه دهد. 

 
به گفته اخوان، رویداد بانوي برکت همچنین می خواهد مشکلات زنان کارآفرین در حوزه اشتغال خانگی و خانوادگی را بررسی کند. 

مجري رویداد بانوي برکت با اشاره به شروع ثبت نام متقاضیان از 22 دي ماه اظهار داشت: ارزیابی و داوري طرح ها و ایده هاي رسیده
به رویداد از 15 بهمن ماه همزمان با سالروز ولادت حضرت فاطمه(س) و روز زن آغاز خواهد شد. همچنین در این مدت براي تمامی

 
شرکت کنندگان، دوره هاي آموزشی با هدف توانمندسازي برگزار می شود. 

اخوان بیان کرد: علاوه بر اهداي جوایز به طرح هاي برگزیده در این رویداد، طرح هاي اشتغال زایی منتخب نیز متناسب با مدل هاي

 
اقتصادي اشتغال زایی بنیاد برکت حمایت خواهند شد. 

وي با اشاره به برگزاري رویداد بانوي برکت در سراسر کشور خاطرنشان کرد: طرح ها و ایده هاي رسیده به رویداد باید در حوزه هاي
صنایع خلاق شامل طراحی و معماري؛ کسب وکار دیجیتال و فضاي مجازي؛ میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی؛ صنایع

 
دیداري و شنیداري؛ گیاهان دارویی و طب سنتی؛ چاپ و نشر؛ هنرهاي تجسمی و نمایشی؛ و بازي، اسباب بازي و سرگرمی باشند. 

مجري رویداد بانوي برکت با تاکید بر برگزاري دوره هاي توانمندسازي براي شرکت کنندگان و برگزیدگان رویداد بانوي برکت
خاطرنشان کرد: از طرح هاي برگزیده در قالب مدل اشتغال زایی اجتماع محور بنیاد برکت حمایت خواهد شد. همچنین طرح هایی

 
که به حمایت بیشتري نیاز داشته باشند به بخش بنگاه محور معرفی می شوند تا تسهیلات بیشتري به آن ها تعلق گیرد. 

اخوان یادآور شد: بنیاد برکت سال هاست با ایجاد اشتغال در سطح خرد یا در سطح بنگاه هاي کوچک و متوسط توانسته است با مدل



 
هاي کارآفرینی خود، گام بلندي در رفع بیکاري در کشور بردارد. 

وي از ایجاد 41 هزار طرح اشتغال زایی برکت توسط بانوان مناطق محروم تا به امروز خبر داد و تاکید کرد: بانوان ایرانی از دیرباز در
تولید کشور نقش مهمی داشته اند.



دومین نمایشگاه مسکن، شهرسازي و بازآفرینی شهري

منبع: وزارت راه و شهرسازيشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/10/24

وزارت راه و شهرسازي با حمایت صندوق نوآوري و شکوفایی ریاست جمهوري از 5 تا 7 بهمن، دومین نمایشگاه مسکن،
شهرسازي و بازآفرینی شهري را در مصلاي تهران، برگزار می کند.

5 تا 7 بهمن در مصلاي تهران برگزار می شود دومین نمایشگاه مسکن، شهرسازي و بازآفرینی شهري وزارت راه و شهرسازي با
حمایت صندوق نوآوري و شکوفایی ریاست جمهوري از 5 تا 7
بهمن، دومین نمایشگاه مسکن، شهرسازي و بازآفرینی شهري را
در مصلاي تهران، برگزار می کند. به گزارش خبرنگار پایگاه
خبري وزارت راه و شهرسازي، دومین نمایشگاه مسکن،
شهرسازي و بازآفرینی شهري با شعار رونق تولید مسکن؛ فرصت
هاي سرمایه گذاري و پروژه هاي مشارکتی، 5 تا 7 بهمن با
حمایت صندوق نوآوري و شکوفایی ریاست جمهوري در مصلاي

 
تهران برگزار می شود. 

این نمایشگاه با رویکرد حمایت از تولید داخل در توسعه شهري
با مشارکت بخش هاي خصوصی و دولتی عمرانی، مسکن، انبوه سازان، هلدینگ هاي ساختمانی، شرکت هاي انبوه ساز مسکن از کل
کشور، شرکت هاي تاسیساتی، تجهیزاتی و اداوت ساختمانی نوین، شرکت هاي حوزه بهداشت، ایمنی و محیط زیست با ایجاد فضا و
بستر مناسب جهت حضور شرکت هاي دانش بنیان و استارت آپ ها به منظور بهره گیري بیشتر از علوم و فنون روز با هدف بهسازي
و نوسازي بافت هاي فرسوده شهري؛ کمک به رشد اقتصاد و استفاده از دستاورد ها و تجربیات موفق شهرها، مسکن، کار، اشتغال و
کارآفرینی، جذب و هدایت سرمایه هاي داخلی جهت ورود به پروژه هاي مسکن و شهرسازي به منظور ایجاد رونق و توسعه آن؛
معرفی توانمندي انبوه سازان و شرکت هاي بزرگ فعال در صنعت مسکن و شهر سازي؛ ارتقاي روش هاي علمی مورد استفاده در

 
صنعت مسکن و شهرسازي برگزار می شود. 

به گفته مدیر اجرایی نمایشگاه، این نمایشگاه فرصت مناسبی براي حضور و ملاقات با فعالان ساخت و ساز کشور، انبوه سازان،
سازندگان مسکن و ساختمان، سرمایه گذاران، صندوق هاي تأمین مالی، صندوق هاي زمین و مسکن، شرکت هاي توسعه انبوه سازي
بانک ها، معاونت معماري و شهرسازي و معاونت فنی و عمرانی شهرداري ها، شرکت هاي عمران شهر هاي جدید در کشور، استارت
آپ ها و شرکت هاي دانش بنیان در حوزه مسکن و شهرسازي و شرکت هاي فعال در عرصه هوشمندسازي در شهر هاي جدید این
حوزه به عنوان بازوي تولید مسکن و شهرسازي براي حضور و ارائه تولیدات، خدمات، معرفی فرصت هاي ویژه براي توسعه تعاملات

 
داخلی و خارجی، در تحقق رونق تولید مسکن است. 



 
 

.



قدردانی رئیس کمیته امداد امام خمینی از بانک صادرات استان بوشهر

منبع: دیوان اقتصادشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/10/24

قدردانی رئیس کمیته امداد امام خمینی از بانک صادرات

 
استان بوشهر 

به گزارش دیوان اقتصاد،سیدمرتضی بختیاري در سیزدهمین
جلسه کارگروه تخصصی اشتغال استان بوشهر، در محل
سالن کوثر استانداري این استان که با حضور عبدالکریم
گراوند استاندار بوشهر و سایر مدیران سازمان ها و بانک هاي
استان برگزار شد، با اهداي لوح سپاس به مدیرشعب بانک

 
صادرات استان بوشهر از خدمات این بانک قدردانی کرد. 

وي در این مراسم، ضمن قدردانی از تلاش ها و مجاهدت هاي خالصانه مدیران و کارکنان بانک صادرات ایران در راستاي ایفاي نقش
مؤثر و برجسته در امر ایجاد اشتغال و خوداتکایی مددجویان کمیته امداد امام خمینی(ره)، لوح سپاسی به محمدرضا غنی پور مدیر

 
شعب بانک صادرات استان بوشهر اهدا کرد. 

بانک صادرات استان بوشهر بر اساس بند «ب» تبصره 16 قانون بودجه سال 1398 تا 16 دي ماه 1399 با تصویب و پرداخت تمامی

 
پرونده هاي معرفی شده از سوي کمیته امداد امام خمینی(ره) نقش مهمی در تقویت اشتغالزایی مددجویان این کمیته داشته است. 

این بانک 101 فقره وام قرض الحسنه مددجویی و کارآفرینی به مبلغ 45 هزار و 450 میلیون ریال به مددجویان و کارآفرینان معرفی

 
شده از سوي کمیته امداد پرداخت کرده است. 

سید مرتضی بختیاري، رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) در بخشی از این لوح خطاب به محمدرضا غنی پور، مدیرشعب بانک
صادرات استان بوشهر آورده است: «نظر به اینکه در ایجاد اشتغال مددجویان مورد حمایت کمیته امداد امام خمینی(ره) نقش موثر و
برجسته اي داشته اید، بدین وسیله از تلاش ها و مساعدت هاي خالصانه جنابعالی و کارکنان بانک صادرات استان بوشهر در راستاي
توسعه امر اشتغال و خوداتکایی ولی نعمتان جامعه اسلامی صمیمانه تقدیر و تشکر به عمل می آید و در سالی که به فرموده مقام
معظم رهبري به نام «جهش تولید» مزین شده است از خداوند متعال توفیق روزافزون شما را در تحقق اهداف و آرمان هاي ارزشمند

نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران خواستاریم.»



حمایت هاي ملی مس از جامعه

منبع: صداي بورسشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/10/24

معاون توسعه سرمایه انسانی و سیستم هاي اطلاعاتی شرکت مس، گفت: خدمات عام المنفعه شرکت ملی مس در راستاي
مسئولیت اجتماعی و در محورهاي کمک هاي بلاعوض، کمک هاي ورزشی، اقتصاد مقاومتی و راه سازي درخشان است.

معاون توسعه سرمایه انسانی و سیستم هاي اطلاعاتی
شرکت مس، گفت: خدمات عام المنفعه شرکت ملی مس
در راستاي مسئولیت اجتماعی و در محورهاي کمک هاي
بلاعوض، کمک هاي ورزشی، اقتصاد مقاومتی و راه سازي

 
درخشان است. 

به گزارش صداي بورس، محراب احمدیان معاون توسعه
سرمایه انسانی شرکت مس گفت: در فعالیت هاي ورزشی
شرکت مس با داشتن باشگاه هاي ورزشی در رشته هاي
فوتبال، فوتسال و سایر رشته هاي ورزشی در همه رده هاي

باشگاهی از لیگ برتر تا لیگ یک حضور جدي و تاثیرگذاري در ورزش حرفه اي دارد و در همین راستا چندین ورزشگاه در دست

 
ساخت دارد که پیشرفت متوسط آن حدود 70 درصد می باشد. 

وي با اشاره به برگزاري مراسم هاي فرهنگی همچون سالگرد شهادت سردار سلیمانی و دیگر برنامه هاي فرهنگی که با حضور شاعران،
و هنرمندان مطرح برگزار می شود گفت: فعالیت هاي خیریه همچون تهیه و اهدا بسته هاي غذایی و جهیزیه به خانواده هاي بی

 
بضاعت در راستاي مسئولیت اجتماعی شرکت ملی مس انجام می شود. 

معاون توسعه منابع انسانی شرکت مس با تشریح اقدامات صورت گرفته در حوزه راه سازي که یکی از وظایف مصوب هیئت مدیره در
راستاي مسئولیت اجتماعی است، گفت: ما در راه سازي توجه ویژه اي به مسیرهاي روستایی و همچنین مسیرهاي موردنیاز دسترسی

 
معادن داریم. 

به گفته احمدیان ساخت جاده خواجه - ورزقان به همراه مجتمع چندمنظوره امدادي در این جاده از مهمترین فعالیت هاي اخیر

 
مسئولیت اجتماعی شرکت مس در حوزه راه سازي است. 

معاون توسعه سرمایه انسانی شرکت مس با تشریح فعالیت هاي این شرکت در حوزه اقتصاد مقاومتی به پرداخت وام هاي اشتغال به
متقاضیان کارآفرینی در رفسنجان، سرچشمه، سونگون و شهربابک اشاره کرد گفت: همچنین یکی از اقدامات مهم شرکت مس حمایت
از پارك هاي فناوري و توسعه اقتصاد مردم محور است که در این زمینه می توان به طرح تجمیع دام در خاتون آباد اشاره کرد که

 
نمونه اي از فعالیت هاي اقتصادي مردم نهاد شرکت مس است. 

احمدیان با اشاره به وقوع حادثه ناگوار زلزله در ورزقان اشاره کرد و گفت: خدمات شرکت ملی مس در این حادثه مانند ساخت



 
مدارس، پخش غذاي گرم و در خدمت قراردادن تجهیزات لجستیکی شرکت براي حمایت از مردم آسیب دیده مثال زدنی بود. 

وي با اشاره به شیوع کرونا در کشور از اواخر سال گذشته گفت: شرکت مس براي مقابله و پیشگیري از کرونا در کشور اقدامات زیادي
از جمله ساخت بیمارستان 50 تختخوابی شهداي صنعت مس رفسنجان، تهیه و تجهیز بیمارستان هاي منطقه به ونتیلاتور و مخزن

 
اکسیژن و پخش گسترده بسته هاي معیشتی و لوازم بهداشتی انجام داد. 

به گفته احمدیان واحد ایمنی و بهداشت شرکت ملی مس با کاهش ظرفیت حضور مانع حضور کارگران مشکوك به بیماري در کارگاه
شدند و دستورالعمل هاي بهداشتی به شدت انجام شد و به همین دلیل تعداد آسیب دیدگان ما از کرونا به شدت کم و قابل قبول بود.

منبع: مس پرس



مسابقات والیبال سازمان هاي اقشاري بسیج فارس در شیراز

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/10/24

مسابقات والیبال سازمان هاي اقشاري بسیج فارس به مناسبت بزرگداشت یاد و خاطره سردار شهید قاسم سلیمانی توسط
سپاه فجر استان فارس با حضور در شیراز برگزار شد.
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- خرید توافقی740 هزار تُن محصول کشاورزي در استان 

 
- لزوم استفاده از معماري بومی براي جذب گردشگر در خراسان شمالی 

 
- مسابقات والیبال سازمان هاي اقشاري بسیج فارس در شیراز 

 
- ضرورت همکاري بانک ها در پرداخت تسهیلات اشتغال مددجویان/63 درصد اعتبارت بانکی مددجویان جذب شد 

 
- وضعیت هواي امروز تهران 

 
 {{ wData.name }} {{ wData.weather.main }} {{ wData.main.temp }}

صفحه نخست  ورزشی  وزارت ورزش کمیته ملی المپیک کمیته ملی پارالمپیک  فوتبال و فوتسال  کشتی و وزنه برداري  رزمی  توپ
و تور  سایر رشته ها  اخبار خارجی بانوان  جام ملت هاي آسیا  سیاسی  رهبر فرزانه انقلاب  دولت  مجلس  قوه قضائیه  سیاست
خارجی و بین الملل احزاب و تشکل ها  سایر عناوین سیاسی انتخابات  اقتصادي بازار   بانک، بیمه و بورس   انرژي و زیربنایی  
اقتصاد کلان و بین الملل   صنعت، معدن تجارت و بازرگانی اجتماعی جوانان  آموزش  سلامت  جامعه و شهري زنان وخانواده  قرآن و
معارف  انتظامی،حوادث  محیط زیست  علمی - فناوري آسیب هاي اجتماعی سمن هاي جوانان میراث فرهنگی و گردشگري  فرهنگ
و هنر  تجسمی  سینما  تئاتر  ادبیات و کتاب  رادیو و تلویزیون  موسیقی  روي خط رسانه ها  استان ها  آذربایجان شرقی  آذربایجان
غربی  البرز  اردبیل  اصفهان  ایلام  بوشهر  تهران  چهارمحال و بختیاري  زنجان  خراسان شمالی  خراسان رضوي  خراسان جنوبی
 خوزستان  سمنان  قزوین  سیستان و بلوچستان  فارس  قم  کردستان  کرمانشاه  کرمان  کهگیلویه و بویراحمد  گیلان  لرستان

 مرکزي  مازندران  هرمزگان  گلستان  همدان  یزد  فیلم  عکس

 
مسابقات والیبال سازمان هاي اقشاري بسیج فارس در شیراز عکاس: عباس امیري 1399/10/24 14:17:21 

مسابقات والیبال سازمان هاي اقشاري بسیج فارس به مناسبت بزرگداشت یاد و خاطره سردار شهید قاسم سلیمانی توسط سپاه فجر

 
استان فارس با حضور در شیراز برگزار شد. 



 
لینک کوتاه خبر 
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ضرورت همکاري بانک ها در پرداخت تسهیلات اشتغال مددجویان/63 درصد

اعتبارت بانکی مددجویان جذب شد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/10/24

کارگروه بررسی تسهیلات اشتغال کمیته امداد (بند ب تبصره 16 قانون بودجه) به ریاست مدیر کل کمیته امداد خراسان
شمالی و با حضور بانک هاي عامل استان به منظور ارزیابی عملکرد بانک ها در پرداخت تسهیلات اشتغال، توازن در جذب

اعتبارات و هدفگذاري در قالب یک برنامه زمان بندي شده براي جذب 100 درصدي این ...

ضرورت همکاري بانک ها در پرداخت تسهیلات اشتغال
مددجویان/63 درصد اعتبارت بانکی مددجویان جذب شد
کارگروه بررسی تسهیلات اشتغال کمیته امداد (بند ب
تبصره 16 قانون بودجه) به ریاست مدیر کل کمیته امداد
خراسان شمالی و با حضور بانک هاي عامل استان به
منظور ارزیابی عملکرد بانک ها در پرداخت تسهیلات
اشتغال، توازن در جذب اعتبارات و هدفگذاري در قالب یک
برنامه زمان بندي شده براي جذب 100 درصدي این

 
اعتبارات برگزار شد. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري برنا، مدیرکل کمیته امداد خراسان شمالی در این نشست به ارائه عملکرد و فعالیت بانک ها در پرداخت
تسهیلات قرض الحسنه اشتغال و رفع موانع دست و پاگیر بانکی تاکید کرد و گفت: می طلبد بانک ها همکاري بیشتري در جهت

 
تسهیل گري جذب مانده اعتبارات سال 99 داشته باشند. 

مجید الهی راد تاکید کرد: کمیته امداد به عنوان پشتوانه اعتباري بانک ها با تدابیر مدیریتی خود پیگیر معوقات اقساط مددجویان می

 
باشد. 

وي از خدمات و همکاري بانک ها در پرداخت تسهیلات اشتغال قرض الحسنه مددجویان قدردانی کرد و گفت: بخش اعظمی از
پیشرفت هاي مهم در حوزه اقتصادي در بخش اشتغال مددجویان امروز به واسطه نظام بانکی بوده است و این در حالی است که

 
تسهیلات تکلیفی متفاوتی به عهده بانک هاست. 

وي افزود: کمیته امداد خراسان شمالی موظف است تا بازه زمانی باقی مانده تا پایان سال، متقاضیان را به بانک هاي عامل استان

 
معرفی کرده و بانک ها هم تا موعد مقرر فرصت براي همکاري در این زمینه و جذب باقی مانده اعتبارات را داشته باشند. 

مدیرکل کمیته امداد خراسان شمالی با یاد آوري اینکه هم اکنون دو هزار و 65 طرح با اعتبار 97 میلیارد 630 میلیون تومان طی
امسال از محل تبصره 16 بانک هاي عامل استان به مرحله اجرا رسیده است، افزود: هم اکنون 63 درصد اعتبارت (بند ب تبصره 16

 
قانون بودجه) جذب شده است. 



وي به ارائه گزارشی از میزان جذب اعتبارات بانک هاي عامل استان پرداخت و افزود: بانک کشاورزي 47 درصد، بانک ملی 82 درصد،
ملت 41 درصد، رفاه 96 درصد، صادرات 13 درصد، بانک سپه 57 درصد، مسکن 82 درصد، تجارت 78 درصد، پست بانک 66 درصد،

 
مهر ایران 76 درصد، رسالت 100 درصد و توسعه تعاون 91,4 درصد و در مجموع 63 درصد اعتبارت تبصره 16 جذب شده است. 

الهی راد به استفاده از تمامی ظرفیت ها در تسریع براي پرداخت تسهیلات اشتغال مددجویان تاکید کرد و افزود: هم اکنون از

 
جهادگران کارآفرین به عنوان ظرفیتی در توسعه اشتغال استفاده می شود. 

وي در ادامه با بیان اینکه خدمت به محرومان مرز نمی شناسد و ما براي خدمتگزاري در کمیته امداد نیازمند کار آرمانی هستیم و
نیازي به مطرح شدن و دیده شدن نداریم، تصریح کرد: ایجاد فرصت شغلی مهمترین عوامل در پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی از

 
جمله طلاق و اعتیاد است. 

وي اظهار کرد: همگرایی بین بانک ها و کمیته امداد در ایجاد زمینه اشتغال خود عامل مهمی در توانمندسازي محرومان محسوب می

 
شود. 

مدیرکل کمیته امداد خراسان شمالی به اجراي طرح کارفرمایی و مزایاي این طرح اشاره کرد و افزود: امسال با اجراي این طرح 350

 
نفر از مددجویان صاحب شغل می شوند. 

الهی راد اضافه کرد: این طرح با هدف توسعه اشتغال مددجویان با دو بسته تشویقی ارائه می شود که البته در مناطق ضریب 8 و بالاتر
دو بسته همزمان شامل پرداخت تسهیلات قرض الحسنه به کارفرمایان و پرداخت حق بیمه به مدت دو سال در قالب این سیاست ارائه

 
می شود. 

وي در ادامه به اجراي طرح ایران مهربان در حمایت از ایتام و فرزندان محسنین اشاره کرد و گفت: این پویش به منظور افزایش سرانه

 
کمک هاي حامیان با کمک و مشارکت دستگاه هاي اجرایی در حال اجرا است. 

وي با دعوت از کارکنان بانک هاي استان به منظور همکاري در طرح ایران مهربان، خواستار معرفی یک رابط توسط بانک ها به عنوان

 
متولی انجام امورات طرح ایران مهربان شد. 

وي خاطر نشان کرد: هم اکنون سرانه ایتام خراسان شمالی 360 هزار تومان است که امیدواریم با مشارکت کارکنان دستگاه هاي
مختلف این رقم به 700 هزار تومان افزایش یابد.



تقدیر رئیس ستاد فهما از کانون هاي پیشتاز در طرح ملی «ایران قوي»/ انگیزه

قوي بچه هاي مسجد براي رشد و برتري

منبع: شبستانشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/10/24

حجت الاسلام دکتر ارزانی در تماس تلفنی از تلاش کانون هاي «فاطمیه» و «معراج الصالحین» که موفق به کسب امتیاز
بیش از 15 هزار در طرح ملی ایران قوي شده اند، تقدیر کرد. این تماس به گفته مدیران کانون ها به بچه هاي مسجد براي

تداوم فعالیت ها انگیزه می دهد.

حجت الاسلام دکتر ارزانی در تماس تلفنی از تلاش کانون هاي «فاطمیه» و «معراج الصالحین» که موفق به کسب امتیاز بیش
از 15 هزار در طرح ملی ایران قوي شده اند، تقدیر کرد. این تماس به گفته مدیران کانون ها به بچه هاي مسجد براي تداوم فعالیت ها

 
انگیزه می دهد. 

به گزارش خبرنگار گروه مسجد و کانون هاي مساجد خبرگزاري
شبستان، طرح ملی «ایران قوي» به همت ستاد هماهنگی کانون
هاي فرهنگی هنري مساجد کشور (فهما) از هفته گرامیداشت
دفاع مقدس آغاز شده و تا 22 بهمن، سالروز پیروزي انقلاب
شکوهمند اسلامی ادامه دارد. طراحی شبستان هاي سه گانه
فرهنگ، هنر و نوآوري و رواق هاي دوازده گانه از ابتکارات این
طرح است که فرصت بروز استعدادهاي بچه هاي مسجد در

 
عرصه هاي مختلف را می دهد. 

در سومین هفته از دي ماه دو کانون فرهنگی هنري «معراج الصالحین» از استان اصفهان، شهرستان کاشان با امتیاز 15200 و
«فاطمیه» از استان گیلان شهرستان صومعه سرا با امتیاز 15560 توانسته اند نام خود را در سامانه بچه هاي مسجد به عنوان برترین
ها ثبت کنند. این برتري و این عزم و اهتمام، از سوي حجت الاسلام والمسلمین دکتر «حبیب رضا ارزانی»، رئیس ستاد فهماي کشور

 
و مشاور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی از طریق تماس تلفنی مورد تقدیر قرار گرفت. 

«علی آبیاتی» درباره فعالیت هاي کانون فرهنگی هنري «معراج» در طرح ملی ایران قوي، اظهار کرد: فعالیت هاي کانون در دو بخش
خواهران و برادران که هر بخش بین 200 تا 250 عضو دارد، دنبال می شود. در بخش خواهران عمده فعالیت ها در عرصه هاي هنري

 
متمرکز است و در بخش برادران فعالیت ها ناظر به عرصه هاي فرهنگی است. 

مدیر کانون فرهنگی هنري «معراج الصالحین» (واقع در شهرستان کاشان) تصریح کرد: برادران عضو کانون در عرصه هاي نمایش،
سرود و تولیدات چندرسانه اي و فیلم فعال هستند چنان تا کنون نزدیک به 20 فیلم کوتاه با موضوعاتی همچون بانکداري اسلامی،

 
اخلاق و ... توسط گروه رسانه اي «معراج» ساخته و در فضاي مجازي بارگذاري شده است. 



وي ادامه داد: یک تهیه کننده، یک کارگردان و یک فیلمنامه نویس با این گروه همکاري می کنند. فیلم هاي تولیدي بچه هاي مسجد
ما بین 10 تا نهایتا 20 دقیقه است که در صفحه مجازي کانون قابلیت لود و تماشا دارد. علاوه بر این، کلیپ هاي قوي رسانه اي
همچون «غدیري شدن» که به طرح ملی ایران قوي عرضه شده، «منتظران دروغین» درباره ریاکاران، «ثامن» درباره امام رضا(ع) و ...

 
نیز به همت فعالان کانون فرهنگی هنري «معراج الصالحین» تولید شده است. 

آبیاتی درباره دیگر فعالیت هاي فرهنگی هنري این کانون برتر ابراز کرد: فعالیت گروه سرود «فانوس»، گروه تئاتر «معراج»، گروه
رسانه اي قوي که 5 تدوینگر زبده کاشان با آن همکاري می کنند و توانسته در سطح شهرستان و استان درآمدزایی کند، فعالیت در
حوزه قلم و نوشتار و انتشار مجلاتی همچون مجله گزارش تابستانه سال 99 و ... نیز در این کانون انجام می شود و به کسب امتیاز بالا

 
در طرح ملی «ایران قوي» به ما کمک کرده است. 

مدیر کانون فرهنگی هنري «معراج الصالحین» افزود: البته هنوز فعالیت کانون در رواق کارآفرینی را براي کسب امتیاز براگذاري نکرده

 
ایم، چون کانون خیاط خانه اي را راه اندازي کرده که شاغلان در آن مخارج خانواده را در آن تامین می کنند. 

وي تاکید کرد: همه این فعالیت ها در حالی است که میانگین سنی اعضاي کانون بین 22 تا 23 سال است و نزدیک به 50 نفر

 
مسئول و مربی کانون زیر 25 سال سن دارند. 

آبیاتی با اشاره به تماس تلفنی حجت الاسلام والمسلمین دکتر ارزانی، خاطرنشان کرد: این تماس از جانب ایشان براي بیان خداقوت
به بچه هاي مسجد و تقدیر از آنها بود، تماس بالاترین شخص ستاد فهما با ما به عنوان کانونی شهرستانی که در گذشته دیده نمی

 
شدیم، بسیار انگیزه بخش است و براي استمرار کار به ما روحیه می دهد. 

بنابر این گزارش، «طبایی» نیز درباره فعالیت هاي کانون فرهنگی هنري «فاطمیه» که سبب کسب امتیاز بیش از 15 هزار در کتوسط
آن در طرح ملی «ایران قوي» شده است، اظهار کرد: فعالیت هاي قرآنی، سرود و دیگر عرصه هاي فرهنگی محور کار این کانون است.
در این راستا حلقه هاي تربیتی را به صورت هفتگی برگزار می کنیم و تلاش داریم بچه هاي مسجد در کنار فعالیت هاي فرهنگی

 
هنري پیشرفت تحصیلی نیز داشته باشند. 

مدیر کانون فرهنگی هنري «فاطمیه» ادامه داد: این کانون در همه رواق هاي طرح ملی «ایران قوي» حضور دارد و می کوشد در کنار

 
حفظ امتیاز کسب شده، روند افزایش آن را نیز ادامه دهد. 

وي با اشاره به عضویت 956 نفر در این کانون فرهنگی هنري، تصریح کرد: در نخستین رویداد ملی فهما در سال گذشته مقام دوم

 
شهرستانی را کسب کردیم و در استان هم جزء رتبه هاي فعال بودیم. اگرچه 

در ایام کرونا فعالیت هاي ما تحت شعاع قرار گرفته اما فعالیت ها را در فضاي مجازي و از طریق پیام رسان هاي داخلی دنبال می

 
کنیم. 

طبایی با اشاره به تماس رئیس ستاد فهما و تقدیر از فعالیت هاي کانون در طرح ملی «ایران قوي»، گفت: تماس و پیگیري شخصی
حجت الاسلام والمسلمین دکتر ارزانی براي ما امیدبخش و انگیزه ساز است و این افق را پیش روي ما می گشاید که به این میزان

 
اکتفا نکنیم و درصدد فعالیت هاي بهتر و بیشتر باشیم. 



طبایی در پایان خاطرنشان کرد: قبل از شروع طرح ملی ایران قوي، بچه هاي مسجد آشنایی با آن نداشتند اما بعد از آغاز اجرا و
تبیین و معرفی آن، علاقمند به شرکت شدند. به منظور تشویق آنها سازوکارهاي تشویقی نیز در نظر گرفته ایم. البته رتبه کسب شده

به بچه ها انگیزه و اشتیاقی براي مشارکت پرشور و همراهی بیشتر را می دهد.



ضرورت گسترش نظام تامین اجتماعی

منبع: عصر خبرشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/10/24

ایزدخواه تصریح کرد: طی سال هاي گذشته، شاهد هستیم سازمان تأمین اجتماعی براي تأمین منابع خود، چاره اي جز
نیافته، فروش اموال و دارایی بیمه شدگان که بین النسلی است، تا کفاف حقوق بازنشستگان فعلی را بدهد. به عبارتی دیگر،

این سازمان براي انجام تعهدات خود، آینده فروشی کرده است.

ایزدخواه تصریح کرد: طی سال هاي گذشته، شاهد هستیم سازمان تأمین اجتماعی براي تأمین منابع خود، چاره اي جز نیافته،
فروش اموال و دارایی بیمه شدگان که بین النسلی است، تا کفاف حقوق بازنشستگان فعلی را بدهد. به عبارتی دیگر، این سازمان براي

 
انجام تعهدات خود، آینده فروشی کرده است. 

معاون پیشین حقوقی و امور مجلس سازمان تأمین اجتماعی پیرامون پیشینه تاریخی ایده «بازنشستگی پیش از موعد» گفت: سال
1354 در قانون تأمین اجتماعی، مواد قانونی درباره سختی کار و بدي آب وهوا به طور معقول وجود داشت و در این چارچوب، سنوات
ارفاقی معقولی هم براي بازنشستگی بیمه شدگان لحاظ شده بود، اما بعد از انقلاب به ویژه، زمانی که بحث خصوصی سازي مطرح شد،
این موضوع در دولت، مجلس، جامعه کارگري و کارفرمایی مطرح شده و هرکدام از این نهادها از زاویه دید خود، از بازنشستگی پیش

 
از موعد دفاع کردند. 

محسن ایزدخواه، در گفت وگو با خبرنگارعصر خبر یادآور شد: اما سال 1380 قانونی در مجلس شوراي اسلامی گذرانده شد، که بدي
آب هوا ملغی شد، اما بازنشستگی پیش از موعد در قالب مشاغل سخت و زیان آور گسترش یافت. در این سال ها، این قانون، بارها در
مجلس دچار تغییرات شد تا نیروي کار سریع تر و راحت تر از مزایاي بازنشستگی استفاده کند. اکنون نیز مجلس محترم،
سخاوتمندانه طرح حذف شرط سنی را داده، تا نیروي کار خیلی آسان تر از گردونه کار خارج و از شرایط مشاغل سخت و زیان آور

 
استفاده کند. 

این کارشناس بازار کار با بیان اینکه گروهی از مشاغلی که صفت سخت و زیان آوري به آن ها نسبت داده می شود، با ماهیت شغل
وابستگی دارد و می توان با به کارگیري تمهیدات بهداشتی، ایمنی و تدابیر مناسب توسط کارفرما سختی و زیان آوري آن ها را حذف
کرد. ادامه داد: گروه دیگري از مشاغل هستند که ماهیتاً سخت و زیان آور بوده و با به کارگیري تمهیدات بهداشتی، ایمنی و تدابیر
فنی توسط کارفرما، صفت سخت و زیان آوري آن ها کاهش یافته ولی کماکان سخت و زیان آوري آن ها حفظ می شود. بنابراین، باید

 
این تفکیک را جدي گرفت و به آن توجه کرد. 

معاون پیشین حقوقی و امور مجلس سازمان تأمین اجتماعی معتقد است که قانون گذار هر دو جنبه را در موقع تصویب جدي گرفته
و می دانسته که یکسري مسئولیت ها متوجه دولت و سازمان اجتماعی بوده تا قانون را اجرا کند. اما این تقریباً فرصتی شده تا

 
کارفرمایان، مجلسی ها و دولت این را ابزاري قرار دهند تا افراد را زودتر از بازار کار، خارج و نیروي جدید استخدام کنند. 

او یادآور شد: بررسی ها نشان می دهد، متوسط سن بازنشستگی در بیشتر کشورهاي جهان براي زنان 60 و براي مردان 65 سال
است؛ به طورکلی و در سال هاي گذشته سن بازنشستگی به تدریج بالا رفته و در حال حاضر، میانگین نرخ امید به زندگی حدود 75
سال شده و این بدان معنی است که افراد باید سال هاي بیشتري بیمه پردازي کنند تا بتوانند مدت طولانی تري از مزایاي

 
بازنشستگی استفاده کنند. 

 
اجماع بر سر بازنشستگی زودهنگام 

ایزدخواه در ادامه با اشاره به اینکه صندوق هاي بیمه اي به علت اینکه تعهدات بیشتري نسبت به بیمه شدگان پیدا کردند، با بحران



روبه رو هستند، گفت: با توجه به اینکه طی 20 سال گذشته ما با یک خطاي استراتژیک اجماع بر سر بازنشستگی زودهنگام هم روبه
رو شده ایم. زیرا مجلس، دولتمردان، کارفرمایان و جامعه کارگري، با انگیزه هاي متفاوت دست به دست هم داده اند تا بازنشستگی
هاي پیش از موعد، تحقق پیدا کند. تصور دولتمردان و مجلسی ها آن بوده که کاهش سن بازنشستگی منجر به جایگزینی نیروي کار

 
جوان با نیروي کار پر سابقه و پیر می شود. 

به گفته او، کارفرما هم تصور می کرد از این طریق می تواند نیروي کار خود را زودتر کاهش دهد و از زیربار پرداخت حقوق، شانه
خالی کند. زیرا از منظر کارفرمایی هزینه هاي حقوق و دستمزد یک نفر که بالاي 25 سال سابقه کار دارد، بالاست. درنتیجه،
کارفرمایان راغب می شوند که این افراد از بازنشستگی هاي پیش از موعد استفاده کنند و بتوانند یک نیروي کار کم هزینه به کار
بگیرند و یا با جذب نیروهاي بازنشسته که مشمول حق بیمه و قانون کار هم نیستند، بتوانند هزینه هاي کارگاهی خود را کاهش

 
دهند. 

معاون پیشین حقوقی و امور مجلس سازمان تأمین اجتماعی ادامه داد: نیروي کار و جامعه کارگري هم به دلیل اینکه تصور می کرد،
به دلیل ناامنی شغلی، ممکن است هرلحظه با خطر اخراج روبه رو شود، بنابراین، ترجیحی داد تا ضمن استقبال از بازنشستگی
زودهنگام و تضمین دریافت حقوق بازنشستگی، وارد شغل دومی هم شود و درآمد بیشتري داشته باشد. درمجموع همه این افراد
باوجود تعارض هایی با یکدیگر داشتند روي نکته کاهش سن بازنشستگی و هموارسازي مسیر بازنشستگی هاي پیش از موعد، به

 
اجماع رسیدند 

به عقیده ایزدخواه، این اجماع در حالی شکل گرفت که فردي بازنشسته با 20 سال سابقه، 10 سال کمتر حق بیمه پرداخت می کند و
در مقابل 10 سال زودتر از مزایاي بازنشستگی برخوردار می شود. حال تصور کنید در یک اقتصاد ناامن مانند اقتصاد ایران با تورم هاي

 
دو رقمی سالانه، چقدر منابع سازمان تأمین اجتماعی تحت تأثیر قرار می گیرد. 

 
ضرورت گسترش نظام تأمین اجتماعی 

این کارشناس رفاه اجتماعی افزود: یکی از عوامل مؤثر در کسري درآمدهاي سازمان تأمین اجتماعی، بازنشستگی پیش از موعد و سایر
بازنشستگی هایی است که به عناوین مختلف و بدون توجه به نظام کارآمد تأمین اجتماعی، اجراشده و همه این ها دست به دست هم

 
داده تا وضعیت فعلی عدم تعادل به وجود آید. 

ایزدخواه تصریح کرد: طی سال هاي گذشته، شاهد هستیم سازمان تأمین اجتماعی براي تأمین منابع خود، چاره اي جز نیافته، فروش
اموال و دارایی بیمه شدگان که بین النسلی است، تا کفاف حقوق بازنشستگان فعلی را بدهد. به عبارتی دیگر، این سازمان براي انجام

 
تعهدات خود، آینده فروشی کرده است. 

او تأکید کرد: زمانی که اقتصادي با تورم بالا و نرخ اشتغال کم داریم؛ نرخ سرمایه گذاري ناچیز است؛ مالیات بر واحدهاي تولیدي فشار
وارد می کند و بسیاري مشکلات اقتصادي دیگر، درنهایت به آنجا می رسیم که بیمه گر زودتر از موعد پیر شده و مصارفش بر منابعش

 
پیشی می گیرد. 

معاون پیشین حقوقی و امور مجلس سازمان تأمین اجتماعی یادآور شد: اگر قرار است صندوق هاي بازنشستگی از بحران خارج شوند
باید در سیاست هاي فرابخشی و عدالت اجتماعی وضعیت مطلوب و مورد انتظار حاکم شود و اجراي نظام لایه بندي در دستور کار

قرار گیرد. سیاست هاي گسترش نظام تأمین اجتماعی تدوین و مهم تر از همه، الزامات حکمرانی خوب موردتوجه قرار گیرد.



اعطاي تسهیلات به کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی

منبع: اکو فارسشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/10/24

اکوفارس: مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوري اعلام کرد: در راستاي حمایت از کسب وکارهاي نوآورانه و استارت آپ هاي
فعال در حوزه بازنشستگی و سالمندي تفاهمنامه اي بین صندوق بازنشستگی کشوري و صندوق کارآفرینی امید به امضا

رسید که براساس آن به کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی، تسهیلات اعطا می شود.

اکوفارس: مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوري اعلام کرد: در راستاي حمایت از کسب وکارهاي نوآورانه و استارت آپ هاي
فعال در حوزه بازنشستگی و سالمندي تفاهمنامه اي بین صندوق بازنشستگی کشوري و صندوق کارآفرینی امید به امضا رسید که
براساس آن به کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی، تسهیلات اعطا می شود. به گزارش صندوق بازنشستگی کشوري، اکبر
افتخاري در آیین امضاي این تفاهمنامه با اشاره به سیاست این صندوق در حمایت از شرکت هاي نوآور و شتاب دهنده براي ارائه
خدمات به بازنشستگان و سالمندان گفت: در جهت تمرکزبخشی و اجراي این سیاست، از ابتداي کار خود در صندوق راه اندازي

 
مرکزي را طراحی کردیم که خوشبختانه از شهریورماه امسال مرکز نوآوري هاي صبا فعالیت خود را آغاز کرده است. 

وي با بیان اینکه نیاز داریم در حوزه بازنشستگی سرویس ها و خدمات نوینی ارائه دهیم، افزود: مرکز نوآوري صبا با این هدف تاسیس
شد که بستري براي به کارگیري ذهن هاي جوان و حمایت و راهبري آنها از ایده به محصول باشد که در این زمینه، تیم هاي مختلفی
براي فعالیت اعلام آمادگی کردند که از میان آنها، تیم هاي برتر با توجه به نوع نیازهاي جامعه بازنشستگان و سالمندان، در قالب

 
رویداد صبانو شناسایی و معرفی شدند. 

وي با بیان اینکه مرحله پس از شناسایی و دریافت ایده ها و طرح ها، حمایت براي عملیاتی شدن و توسعه کسب وکارها براي حضور
در بازار است، امضاي تفاهمنامه براي دریافت تسهیلات از صندوق کارآفرینی امید را گام جدید صندوق بازنشستگی کشوري براي
حمایت از استارتاپ ها و طرح هاي نوآورانه در این جهت دانست و تاکید کرد: طبق این تفاهمنامه، صندوق در قالب مرکز نوآوري صبا

 
طبق تعهدات خود، ضمانت ها و حمایت هاي لازم را براي دریافت این تسهیلات برعهده گرفته است. 

 
حمایت مالی از کسب وکارهاي کوچک در قالب استارتاپ ها 

اصغر نوراله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید نیز در این مراسم گفت: بر اساس این تفاهمنامه، کسب وکارهاي کوچک در قالب

 
استارتاپ ها از حمایت مالی صندوق کارآفرینی امید بهره مند می شوند. 

وي ابراز امیدواري کرد که تا پایان سال جاري، فاز اول این تفاهمنامه اجرایی شود و نتایج آن از سوي مدیریت دو صندوق ارزیابی

 
شود تا در صورت مطلوب بودن نتایج، بتوانید روند همکاري ها را در سال آینده توسعه بدهیم. 

وي همچنین به برگزاري جشنواره ملی کارآفرینی اجتماعی با همکاري صندوق کارآفرینی امید با حضور مجموعه هاي مختلف وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و نهادهاي حمایتی چون سازمان بهزیستی، سازمان امور زندان ها، کمیته امداد اشاره کرد و از مرکز
نوآوري صبا و مجموعه صندوق بازنشستگی کشوري براي مشارکت در این جشنواره، دعوت کرد تا به مسایل بازنشستگان و سالمندان

 
هم به شکلی جدي تر در قالب یکی از محورهاي این جشنواره، پرداخته شود. 



 
سه اصل ارزیابی و پذیرش در مرکز نوآوري صبا 

عادل دهدشتی مدیرعامل مرکز نوآوري صبا نیز در این مراسم با بیان اینکه این مرکز در راستاي سیاست هاي صندوق بازنشستگی
کشوري در زمینه بهبود کیفیت زیست اجتماعی بازنشستگان و وظیفه بگیران کشوري شکل گرفته است، گفت: این سیاست ها و

 
برنامه ها بر بهبود کیفیت زندگی سایر سالمندان و بازنشستگان هم در میان مدت تاثیر مثبت خواهد داشت. 

وي افزود: ایده ها، تیم ها و شرکت هاي نوآورانه اي در این مرکز ارزیابی و پذیرش می شوند که به صورت همزمان سه اصل «نیاز

 
جامعه هدف»، «جریان اقتصادي از ایده تا توسعه بازار» و «کیفیت اثرگذاري» را مدنظر قرار دهند. 

به گفته وي، بر اساس نیازسنجی هاي صورت گرفته از جامعه بازنشستگان و سالمندان، فعالیت ها و توسعه تیم هاي استارت آپی
درحوزه هاي مختلفی مانند سلامت روان، سلامت جسمی، تجهیزات توانبخشی انفرادي، اوقات فراغت، توان افزایی اجتماعی و
اقتصادي تعریف شده است و تلاش می شود حمایت ها و سرمایه گذاري ها به گونه اي باشد که این تیم ها در میان مدت محصولات

 
و خدمات خود را به شکل مستقل و براساس نیاز بازار و بدون تصدي گري دولتی ارائه و توسعه دهند. 

مدیرعامل مرکز نوآوري صبا از صاحبان کسب وکارهاي خرد و نوآورانه دعوت کرد تا طرح هاي پیشنهادي خود را جهت ارزیابی و

 
بررسی به این مرکز ارائه کنند تا در صورت تایید، از تسهیلات پیش بینی شده در این تفاهمنامه و سایر حمایت ها برخوردار شوند. 

به گزارش ایرنا، صندوق بازنشستگی کشوري با راه اندازي مرکز نوآوري صبا که شهریور ماه امسال با حضور محمد شریعتمداري وزیر
تعاون، کار و رفاه اجتماعی کلید خورد، تلاش می کند تا با حمایت از کسب وکارهاي نوین و استارت آپ هایی که می توانند خدمات
اجتماعی با کیفیتی به بازنشستگان و وظیفه بگیران صندوق ارائه کنند، ضمن کمک به اشتغال جوانان خلاق و کارآفرین -که فرزندان

 
بازنشستگان نیزمی توانند بخشی از آن باشند-، فضاي جدیدي را براي ارائه خدمت به ذینفعان صندوق فراهم کند. 

براساس این تفاهمنامه و براي حمایت و پرداخت تسهیلات به شرکت ها و طرح هاي کارآفرینی داراي توجیه اقتصادي و مورد حمایت

 
صندوق بازنشستگی کشوري، اعتباري بالغ بر 150 میلیارد ریال از محل منابع صندوق کارآفرینی امید در نظر گرفته شده است. 

همچنین، حمایت در ایجاد و شتاب دهی کسب وکارهاي نوآورانه و خلاق در طرح هاي با مقیاس کوچک، حمایت یا سرمایه گذاري در
طرح هاي صنعتی و خدماتی و همچنین حمایت و مشارکت در جهت توسعه کسب وکارهاي وابسته از جمله مفاد این همکاري

 
مشترك است. 

صندوق کارآفرینی امید طی این تفاهم یکساله متعهد شده تا در صورت تایید طرح نوآورانه، نسبت به پرداخت 50درصد از کل سرمایه
گذاري طرح شامل هزینه هاي پیش از بهره برداري، هزینه هاي سرمایه گذاري ثابت و هزینه هاي سرمایه در گردش (در صورت
وجود) به صورت قرض الحسنه اقدام کند. دو صندوق تفاهم کردند تا ظرفیت هاي خود را در جهت رشد و توسعه کسب وکارهاي

 
طرف مقابل، به کار گیرند. 

صندوق بازنشستگی کشوري هم در این تفاهمنامه متعهد شده تا حداکثر مساعی خود را در جهت انتخاب و معرفی کسب وکارهاي
نوآورانه با حداکثر بهره وري به انجام برساند.



27 پروژه در منطقه آزاد قشم به بهره برداري می رسد

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/10/24

27 پروژه اقتصادي، عمرانی و گردشگري به ارزش ارزي 240 میلیون دلار و ریالی 17 هزار و 430 میلیاردي در تاریخ 25 دي
ماه 99، به صورت ویدیو کنفرانسی توسط رییس جمهور در منطقه آزاد قشم افتتاح می شود.

27 پروژه اقتصادي، عمرانی و گردشگري به ارزش ارزي
240 میلیون دلار و ریالی 17 هزار و 430 میلیاردي در
تاریخ 25 دي ماه 99، به صورت ویدیو کنفرانسی توسط

 
رییس جمهور در منطقه آزاد قشم افتتاح می شود. 

به گزارش خبرآنلاین از قشم، در ادامه پروژه هاي افتتاحی
ریاست جمهوري در سراسر کشور، این منطقه آزاد، 27
پروژه در دو بخش دولتی و خصوصی بااعتبار ارزي 240

میلیون دلار و ریالی 17 هزار و 430 میلیاردي و ایجاد دو هزار و 263 فرصت شغلی در پنج صنعت نفت، گاز و انرژي، تولیدي،

 
شیلاتی، عمرانی و گردشگري افتتاح می کند. 

در بخش صنعت نفت، گاز و انرژي دو شرکت پارس بهین پالایش نفت قشم و قشم مولد به ترتیب با پروژه هاي پالایشگاه نفت خام
فوق سنگین درزمینه تولید قیر، سرمایه گذاري 164 میلیون دلاري و ظرفیت تولید روزانه 35 هزار بشکه و پروژه تأمین پیش نیازهاي

 
مورداستفاده در تولید قیر با سرمایه گذاري 76 میلیون دلاري درمجموع براي 295 نیرو اشتغال ایجاد کرده اند. 

جزیره در صنایع شیلاتی با افتتاح هشت پروژه به ارزش کلی دو هزار و 996 میلیارد ریال قرار است 12 هزار و 120 تُن میگو و ماهی

 
به تولیدات کشور افزوده و براي 426 نیروي بومی اشتغال ایجاد نماید. 

سه طرح تولیدي در حوزه هاي خدماتی، بهداشتی و غذایی نیز با سرمایه گذاري ارزي نیم میلیون دلاري و 710 میلیارد ریالی شامل؛
سردخانه اي با ظرفیت ذخیره سازي21 هزار تُن محصول، تولید ماهی خشک و خوراك آبزیان با ظرفیت یک هزار و 500 تُن در سال

 
و کارخانه تولید ماسک سوبا؛ براي 155 نیرو اشتغال ایجاد کرده است. 

مرکز آموزش دریانوردي صنعت گستر هوا دریا قشم تنها پروژه آموزشی- صنعتی این لیست 27 پروژه اي است که معادل 160
میلیارد ریال در این حوزه سرمایه گذاري کرده و براي 20 تنَ نیز اشتغال به همراه دارد. 13 هزار و 390 میلیارد ریال اعتبار ویژه
پروژه هاي عمرانی با سرمایه گذاري بخش دولتی و خصوصی است که در ادامه لیست پروژه هاي قابل افتتاح ریاست جمهوري در

 
منطقه آزاد قشم قرارگرفته و 12 پروژه زیرساختی، خدماتی، رفاهی و مسکونی را شامل می شود. 

ساخت بلوار دسترسی به روستاي دفاري، بلوار رینگ غربی شهرك نریمان تا ساحل جنوبی، بهسازي جاده سه راه دیرستان تا فرودگاه
و میدان شهید ستاري، احداث سه کمپ پارك (آفتاب 2، مهتاب و فاز دوم جزایر ناز)، احداث کانال جمع آوري آب هاي سطحی و

 
اجراي خط دوم انتقال آب هشت پروژه بخش دولتی این لیست هستند. 

چهار پروژه برج مسکونی ماتیا، مجتمع تاپ آیلند، 40 واحد ویلایی و آماده سازي سایت 23 هکتاري نیز حاصل سرمایه گذاري بخش
خصوصی در این منطقه می باشند که مجموع این پروژه هاي 12 گانه عمرانی توانسته اند براي یک هزار و 324 نیرو اشتغال ایجاد

 
کنند. 

تنها پروژه گردشگري دي ماه منطقه آزاد قشم، باغ گردشگري صفا آباد با 180 میلیارد ریال سرمایه گذاري بخش خصوصی است که با
ایجاد اشتغال براي 18 نیروي بومی، 54 تخت به ظرفیت اقامتی جزیره اضافه کرده و یکی از مجموعه هاي کاشانه مهمان جزیره



 
محسوب می شود. 

منطقه آزاد قشم در سال جهش تولید با اولویت قرار دادن فرامین رهبري، در تلاش است تا ضمن ایجاد رفاه و امنیت براي ساکنان با
فراهم کردن امکانات مناسب براي حضور سرمایه گذاران، رونق فعالیت هاي صنایع مختلف، اشتغال زایی و درنهایت درآمدي پایدار را

 
به ویژه در حوزه ارزي و صادرات براي مردم جزیره قشم و کشور فراهم آورد. 

در همین راستا 14 پروژه افتتاحی در شهریورماه امسال به دست عالی ترین مقام اجرایی کشور در منطقه آزاد قشم به افتتاح رسید و

 
به دنبال آن 27 پروژه در 25 دي ماه سال 1399 به بهره برداري می رسد. 
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با حضور ویدئوکنفرانسی رییس جمهور؛ 60 طرح تولیدي ـ صنعتی در مناطق

آزاد و ویژه اقتصادي به بهره برداري می رسد

منبع: فریناشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/10/24

مشاور رییس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي، از بهره برداري 60 طرح تولیدي، صنعتی، تجاري و
زیرساختی در مناطق آزاد و ویژه اقتصادي خبر د...

مشاور رییس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه
اقتصادي، از بهره برداري 60 طرح تولیدي، صنعتی، تجاري

 
و زیرساختی در مناطق آزاد و ویژه اقتصادي خبر داد. 

به گزارش فرینا، مرتضی بانک در مصاحبه اختصاصی با
خبرنگار خبرگزاري صدا و سیما گفت: این طرح ها فردا
(پنجشنبه 25 دي ماه) و با حضور ویدئوکنفرانسی رئیس
جمهور در مناطق آزاد قشم و انزلی و مناطق ویژه اقتصادي
انرژي پارس، سهلان، کاوه و سلفچگان با سرمایه گذاري
30 هزار میلیارد ریالی و 260 میلیون دلار و 13 میلیون

 
یورویی و ایجاد اشتغال براي 3223 نفر افتتاح خواهد شد. 

او، به طرح هاي منطقه آزاد قشم اشاره کرد و افزود: بهره برداري از پالایشگاه نفت خام فوق سنگین و تولید روزانه 35 هزار بشکه قیر
در این پالایشگاه و 27 طرح اقتصادي و زیربنایی دیگر با سرمایه گذاري 160 میلیارد تومانی از منابع داخلی سازمان منطقه، فردا به

 
بهره برداري می رسد. 

مشاور رییس جمهور، همچنین به سرمایه گذاري بیش از 1600 میلیارد تومانی به همراه 240 میلیون دلار بخش خصوصی در این

 
منطقه اشاره کرد و گفت: با اجراي این طرح ها در قشم، براي حدود 2240 نفر اشتغال ایجاد می شود. 

مرتضی بانک با اشاره به بهره بردار از طرح هاي منطقه آزاد انزلی نیز افزود: از طریق بهره برداري از 4 پروژه ساخت اسکله شماره 13
مجتمع بندري کاسپین به همراه زیرساخت هاي پسکرانه و 14 طرح صنعتی و تجاري، با سرمایه گذاري 818 میلیارد تومانی، براي

 
حدود 470 نفر اشتغالزایی می شود. 

او، به طرح هاي در شرف بهره برداري منطقه ویژه اقتصادي انرژي پارس اشاره کرد و افزود: تولید کمپرسور هاي مربوط به پالایشگاه

 
ها، یکی از طرح هاي مهم این منطقه است که فردا به بهره برداري می رسد. 

دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي گفت: طرح هاي منطقه ویژه انرژي پارس با سرمایه گذاري 5 میلیون یورو و 30 میلیارد

 
تومان از سوي بخش خصوصی داخلی انجام می شود. 

 
مرتضی بانک همچنین از افتتاح پترو دوار کیش و 2 طرح صنعتی و خدماتی با اشتغالزایی 133 نفري است در این منطقه خبر داد. 

او، طرح هاي منطقه ویژه اقتصادي کاوه را از دیگر طرح هاي مورد افتتاح فردا با حضور ویدئو کنفرانسی رئیس جمهور ذکر کرد و
افزود: با افتتاح 3 طرح زیرساخت لجستیکی و صنعتی در منطقه ویژه اقتصادي کاوه با سرمایه گذاري 380 میلیارد تومانی، براي 200

 
نفر اشتغالزایی می شود. 

مشاور رییس جمهور گفت: در منطقه ویژه اقتصادي سهلان نیز 4 طرح صنعتی و تولیدي با سرمایه گذاري 62 میلیارد تومان و 5.5

 
میلیون یورو، در مجموع براي بیش از 130 نفر شغل ایجاد می شود. 



مرتضی بانک همچنین به پروژه هاي منطقه ویژه اقتصادي سلفچگان اشاره کرد و افزود: در این منطقه با سرمایه گذاري 22 میلیارد
تومانی و 2 و نیم میلیون یورویی بخش خصوصی، 3 پروژه تولیدي و صنعتی آماده بهره برداري است که براي بیش از 50 نفر

 
اشتغالزایی بهمراه دارد. 

او با بیان اینکه مجموع طرح هایی که در مناطق ویژه اقتصادي به بهره برداري می رسد 15 طرح است گفت: 27 طرح نیز در منطقه

 
آزاد قشم و 18 طرح نیز در منطقه آزاد انزلی افتتاح خواهد شد. 

معاون رئیس جمهور و دبیرشورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي یادآور شد: در دور اول این افتتاح ها در 20 شهریور امسال، ما 58
طرح بزرگ سرمایه گذاري را با ارزش سرمایه گذاري 4800 میلیارد تومان و 438 میلیون یورو با اشتغالزایی 4400 نفر به بهره برداري

رساندیم.



اختصاص 4 تسهیلات ویژه براي کارآفرینان بین المللی در ایران

منبع: ایرناشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/10/24

تهران- ایرنا- موسس انجمن دیاران با اشاره به راه اندازي سامانه همکاري با متخصصان و کارآفرینان بین المللی گفت: در این
سامانه براي مهاجرانی که در ایران هستند و یا قصد مهاجرت به ایران را دارند، حمایت هایی در چهار بخش در نظر گرفته

شده است.

تهران- ایرنا- موسس انجمن دیاران با اشاره به راه اندازي سامانه همکاري با متخصصان و
کارآفرینان بین المللی گفت: در این سامانه براي مهاجرانی که در ایران هستند و یا قصد

 
مهاجرت به ایران را دارند، حمایت هایی در چهار بخش در نظر گرفته شده است. 

به گزارش ایرنا، محسن شهرابی روز چهارشنبه در مراسم رونمایی از برنامه همکاري با
متخصصان و کارآفرینان بین المللی که به صورت آنلاین در معاونت علمی و فناوري

ریاست جمهوري برگزار شد، افزود: در مطالعه میدانی از وضعیت مهاجران به ایران با بیش از 20 نفر از نخبگان و کارآفرینان مهاجر به

 
ایران مذاکره کردیم تا مشکلات آنها را احصا کنیم. 

وي ادامه داد: جمع آوري داده هاي به دست آمده از این مطالعات در کتابی به نام "زیست نخبگان علمی و کارآفرینان بین المللی در
ایران" جمع آوري شده و این کتاب به عنوان سند پیشتیبان برنامه همکاري با کارآفرینان و متخصصان بین المللی نیز به شمار می

 
رود. 

شهرابی بیان کرد: علاوه بر آن مطالعات تطبیقی مفصلی در زمینه مهاجران سایر کشورها انجام و در نهایت به پیشنهاد سیاستی منجر
شد. بر اساس این مطالعات، "دسترسی به حقوقی اولیه شهروند براي مهاجران" از چالش هاي مهاجران است. از آنجایی که در سیاست

 
هاي کشور تفکیکی در زمینه مهاجران عادي، نخبه و یا کارآفرین صورت نگرفته است، روال هاي برخورد با آنها متفاوت نیست. 

وي تصریح کرد: "ارتقاي زندگی و سطح اجتماعی" از دیگر چالش هاي مهاجران است، لازم است یک پلکان امید و چشم انداز رشدي

 
براي مهاجران تعریف شود تا بتوانند از سیستم حمایتی بهره مند شوند. 

شهرابی با اشاره اقدامات قابل اجرا براي مهاجران، گفت: اجراي برنامه هاي ترویجی از برنامه هاي ضروري است؛ چرا که نیاز به تغییر
رویکرد در سطح عموم جامعه، سیاستگذاران و مسوولان درباره مهاجران است تا پدیده مهاجرت از پدیده کلیشه اي به فرصت و پدیده

 
اي تبدیل شود که قادر است ظرفیت هایی را براي کشور ایجاد کند. 

وي یادآور شد: تاکنون 100 نفر از کارآفرینان بین المللی از سوي مرکز تعاملات بین المللی علمی و فناوري ریاست جمهوري به

 
کمیسیون اقامت ویژه معرفی شده اند که براي تعدادي از این افراد مدارك اقامتی آنها صادر شده است. 

شهرابی با اشاره به راه اندازي سامانه "همکاري با کارآفرینان و متخصصان بین المللی" گفت: این سامانه براي دسترسی بدون واسطه و



ثبت نام مهاجران به صورت 3 زبانه (انگلسی، فارسی و عربی) راه اندازي شده است و مهاجرانی که در ایران زندگی می کنند و یا

 
افرادي که در خارج هستند و قصد مهاجرت به ایران را دارند، می توانند در این سامانه ثبت نام کنند تا شرایط آنها بررسی شود. 

وي یادآور شد: حمایت هاي این سامانه شامل چهار بخش است. بخش اول آن شامل تسهیلات اقامتی سه ساله، پنج ساله، 10 سال و

 
بلند مدت در ایران است که این حمایت راه اندازي شده است و فازهاي حمایتی بعدي نیز توسعه می یابد. 

شهرابی گفت: "استقرار در اکوسیستم کارآفرینی و نوآوري ایران"، "امکان استفاده از تسهیلات و حمایت هاي معاونت علمی از

 
نخبگان که می تواند مشمول مهاجران نخبه بین المللی شود" و "امکانات آموزشی، رفاهی" از دیگر فازهاي حمایتی این سامانه است. 

وي یادآور شد: متقاضیان براي ثبت نام و دریافت این خدمات می توانند به سایت http://iconnect.isti.ir/ معاونت علمی و

 
فناوري ریاست جمهوري مراجعه کنند. 

انجمن دیاران همکار معاونت علمی و فناوري در اجراي این طرح است. این انجمن با هدف ایجاد دیدگاهی مثبت نسبت به مهاجران

 
شکل گرفت. 

 
برچسب ها 

 
- مهاجران 

 
- وزارت کشور 

 
- کارآفرینی 

- معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري



تامین مالی پروژه انتقال آب خلیج فارس، خدمت ماندگار نظام بانکی

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/10/24

فصل اقتصاد - تامین مالی پروژه بزرگ انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي ایران، یکی از ماندگارترین، اثربخش ترین و
تاریخی ترین اقدامات و خدمات نظام بانکی با راهبري بانک ملی ایران به توسعه کشور است.

فصل اقتصاد - تامین مالی پروژه بزرگ انتقال آب خلیج
فارس به فلات مرکزي ایران، یکی از ماندگارترین، اثربخش
ترین و تاریخی ترین اقدامات و خدمات نظام بانکی با

 
راهبري بانک ملی ایران به توسعه کشور است. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از روابط عمومی بانک ملی
ایران، دکتر محمد رضا حسین زاده که به صورت ویدئو

کنفرانسی با کارکنان اداره کل بررسی طرح ها سخن می گفت، با بیان این که نظام اقتصادي کشور ما بانک محور است و بانک ها در
همه پروژه هاي کوچک و بزرگ نقش جدي و تعیین کننده دارند، اظهار کرد: هر سال حجم بسیار زیادي از منابع مالی توسط نظام
بانکی به طرح هاي ایجادي یا توسعه اي تزریق می شود که در نتیجه آنها هم اشتغال پدید می آید و هم مشکلی از مشکلات کشور

 
برطرف می شود. 

او با تاکید بر این که طرح هاي زیربنایی متعلق به همه کشورند، اظهار کرد: سالها بود که مناطق مرکزي با مشکل تامین آب مواجه
بودند، اما دولت تدبیر و امید با اجراي نهایی و بهره برداري از فاز نخست طرح انتقال آب به استان هاي کویري کشور، آرزوي دیرینه

 
مردم این مناطق را محقق کرد. 

وي با اشاره به این که با اجراي طرح انتقال آب خلیج فارس، استان هاي هرمزگان، کرمان، یزد و در نهایت اصفهان از آب شیرین با
کیفیت برخوردار خواهند شد، ادامه داد: کل تسهیلات پرداختی نظام بانکی به این پروژه بیش از 18 هزار و 101 میلیارد ریال و سهم

 
بانک ملی ایران در آن بیش از 14 درصد بوده است. 

حسین زاده پروژه انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزي را اقدامی اساسی براي توسعه این مناطق و تامین آب مورد نیاز آنها در سال
هاي آتی خواند و افزود: خوشحالیم که در این زمینه با همه توان وارد شدیم و اکنون شیرینی بهره برداري از طرح را با همه وجود

 
حس می کنیم. 

نیمه آبان ماه امسال، قطعه نخست ابر پروژه انتقال آب از خلیج فارس به فلات مرکزي ایران و آبرسانی به شهرستان هاي خمیر و

 
سیرجان با دستور ویدئو کنفرانسی رئیس جمهور افتتاح شد. 

تأسیسات آب شیرین کن خلیج فارس با ظرفیت 200 هزار متر مکعب در شبانه روز به منظور تأمین بخشی از آب مورد نیاز شرب و

 
صنعت استان هاي مرکزي و جنوب شرق کشور، فعالیت می کنند. 

با ورود آب شیرین کن خلیج فارس، ظرفیت تولید آب شیرین در کشور 50 درصد افزایش یافت و با آغاز بهره برداري از این مجتمع،

 
سالانه بیش از 70 میلیون متر مکعب آب شیرین به آب هاي کشور افزوده می شود. 

بخش اصلی آب شیرین تولیدي با استفاده از یک خط لوله به طول 800 کیلومتر به مجتمع هاي صنعتی واقع در استان هاي مرکزي

 
ایران منتقل شده و بخش دیگري از آن نیز جهت شرب استان هرمزگان صرف خواهد شد. 



سرمایه گذاري هاي ریالی و ارزي انجام شده در این طرح به ترتیب هفت هزار میلیارد ریال و 92 میلیون یورو است. عملیات اجرایی

 
این طرح در پاییز 1396 آغاز شد و در پاییز 1399 به راه اندازي اولیه رسیده است. 

احجام بزرگ کارهاي انجام شده از جمله 375 هزار متر مکعب خاك برداري، 34 هزار متر مکعب بتن ریزي، 5 هزار تن آرماتوربندي،
80 هزار مترمربع قالب بندي، 10 هزار تن تجهیزات و متریال، بیش از 110 کیلومتر کابل کشی و 50 کیلومتر لوله کشی در سایزهاي

 
مختلف، نشان دهنده وسعت این طرح ملی است. 

در زمان ساخت پروژه به طور میانگین روزانه 700 نفر به شکل مستقیم و پنج هزار نفر به شکل غیر مستقیم در این پروژه مشغول به
کار و فعالیت بوده اند. در زمان بهره برداري نیز این مجموعه با اشتغال زایی 150 نفر به صورت مستقیم و 500 نفر به طور غیر

مستقیم در جهت بهره برداري 25 ساله از این مجموعه بزرگ گام بر می دارد.



آمادگی هنرمندان استان مرکزي براي مشارکت فعال در جشنواره صنایع

دستی فجر

منبع: میراث آریاشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/10/24

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان مرکزي،
قاسم کاظمی 24 دي ماه 99 در نشست ماهانه با
هنرمندان صنایع دستی که پایان هر ماه برگزار می شود
اعلام کرد: «حضور موفق هنرمندان استان در جشنواره ها،
دریافت نشان هاي جهانی و ملی و همینطور فروش مطلوب
محصولات تولیدي، حاکی از هنر کیفی، اصیل و در عین
حال به روز هنرمندان استان است که غیر از اشتغال زایی و
بهره مالی، به نوعی صادرات فرهنگ استان نیز محسوب

 
می شود.» 

معاون صنایع دستی استان مرکزي، نمایش آخرین دستاورد هاي صنایع دستی و هنر هاي سنتی، آشنایی با هنرمندان جوان و کشف
استعداد هاي نو در عرصه صنایع دستی و ایجاد زمینه اي براي مواجهه بی واسطه مخاطبان با آثار صنایع دستی و ارتباط با هنرمندان

 
را از جمله اهداف این جشنواره برشمرد. 

او با اشاره به اینکه در سال گذشته 17 اثر از استان مرکزي به مرحله نهایی جشنواره صنایع دستی فجر راه یافت، عنوان کرد: «پنج اثر
از هنرمندان استان مرکزي در چهارمین جشنواره صنایع دستی سرو سیمین جشنواره را به خود اختصاص دادند که امیدواریم امسال

 
نیز قوي تر در این جشنواره حضور پیدا کنیم.» 

معاون صنایع دستی استان مرکزي در ادامه افزود: «این جلسه با محوریت اطلاع رسانی، آموزش و برنامه ریزي به هنرمندان براي

 
حضور آثار شاخص تر و راهیابی به پنجمین جشنواره فجر است.» 

کاظمی گفت: «متقاضیان حداکثر تا 13 دي ماه به سایت جشنواره به آدرس faj.handidraft@gmail.com مراجعه کرده و

 
ضمن ثبت نام، تصاویر آثار خود را ارسال کنند.» 

معاون صنایع دستی استان مرکزي گفت: «آثار ارسالی به این جشنواره باید مبتنی بر شیوه هاي تولید صنایع دستی خلق شده باشد و

 
مهم ترین شاخص انتخاب آثار، وجوه متمایز صنایع دستی از لحاظ طراحی، کیفیت اجرا، اصالت برند و هویت و کاربرد خلاقانه است.» 

او در ادامه افزود: «نشست هنرمندان صنایع دستی پایان هر ماه برگزار می شود و تلاش می کنیم در این جلسات هماهنگی و برنامه
ریزي در جهت بهبود کیفی محصولات صنایع دستی و اهتمام بر ارتقاي صنایع دستی استان انجام شود.»





افزایش 100درصدي واحدهاي اقامتی بوم گردي گیلان در سال جاري

منبع: میراث آریاشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/10/24

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گیلان،
حمیدرضا آذرپور با اعلام این خبر گفت: «از ابتداي سال
جاري تاکنون تعداد 52 پروانه بهره برداري جدید براي
اقامتگاه هاي بوم گردي صادر شده و مجموع واحدهاي
فعال بوم گردي در استان به بیش از 100 واحد رسیده

 
است.» 

آذرپور توسعه گردشگري روستایی را به عنوان یکی از مهم
ترین بخش هاي صنعت گردشگري توصیف کرده و گفت: «هر واحد بوم گردي به طور میانگین براي 4 الی 6 نفر اشتغال زایی پایدار

 
ایجاد کرده که این امر موجب رونق اقتصادي روستاها و ایجاد درآمد پایدار در خوانوارها می شود» 

معاون گردشگري گیلان با بیان این که بوم گردي بیش از هرچیز حاصل نگرش خاص و آینده نگرانه به مقوله گردشگري است اضافه
کرد: «از مهمترین نتایج این نوع نگرش به گردشگري و طبیعت گردي، می توان به ایجاد اشتغال پایدار براي ساکنین بومی، مهاجرت
معکوس به روستاها و ترغیب ساکنین محلی به حفظ محیط زیست و آداب و رسوم باستانی و فرهنگ محلی مناطق مختلف استان

 
گیلان اشاره کرد.» 

او در انتها گفت: «با توسعه گردشگري روستایی و ارتقاي کیفیت واحد هاي بوم گردي می توان با ایجاد حلقه هاي هدفمند گردشگري
شامل معرفی غذاها و صنایع دستی سنتی گیلان و اتصال آن به گردشگري کشاورزي موجبات رونق اقتصادي خانوارهاي روستایی و

ایجاد فرصت هاي شغلی جدید را فراهم آورد.»



اعطاي تسهیلات توسط بنیاد برکت به گردشگري و صنایع دستی گالیکش

منبع: میراث آریاشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/10/24

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گلستان، محمد
رزاقی امروز چهارشنبه 24 دي ماه 99 با اعلام این خبر
گفت: «طبق هماهنگی هاي صورت گرفته با نمایندگان
بنیاد برکت استان اداره میراث فرهنگی، گردشگري و
صنایع دستی شهرستان افراد واجد شرایط براي دریافت

 
تسهیلات را به این بنیاد معرفی کرد.» 

او افزود: «تاکنون بیش از 4 میلیارد ریال تسهیلات با

 
اشتغال زایی 10 نفر براي توسعه صنایع دستی و گردشگري توسط بنیاد برکت به متقاضیان پرداخت شده است.» 

رزاقی گفت: «متقاضیان طرح هاي اشتغال زایی بنیاد برکت می توانند با ارائه مدرك فعالیت، طرح و برنامه هاي اشتغال زایی نسبت به
ثبت نام و دریافت تسهیلات اقدام کنند.»



اعطاي تسهیلات به کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی

منبع: ایلناشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/10/24

براي حمایت از کسب وکار هاي نوآورانه و استارت آپ هاي فعال در حوزه بازنشستگی و سالمندي، تفاهمنامه اي بین صندوق
بازنشستگی کشوري و صندوق کارآفرینی امید به امضا رسید.

براي حمایت از کسب وکار هاي نوآورانه و استارت آپ هاي
فعال در حوزه بازنشستگی و سالمندي، تفاهمنامه اي بین
صندوق بازنشستگی کشوري و صندوق کارآفرینی امید به

 
امضا رسید. 

به گزارش ایلنا به نقل از از صندوق بازنشستگی کشوري،
در مراسم امضاي تفاهمنامه بین صندوق بازنشستگی

کشوري و صندوق کارآفرینی امید که با حضور اکبر افتخاري، مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوري و اصغر نوراله زاده، مدیرعامل
صندوق کارآفرینی امید، برگزار شد، دو طرف متعهد شدند در راستاي عمل به مسئولیت اجتماعی و اجراي سیاست هاي حمایتی و
پشتیبانی از کسب وکارهاي نوآورانه (استارت آپ) در جهت تولید ثروت و گسترش و تسهیل ارائه خدمات به بازنشستگان و وظیفه
بگیران کشوري و پشتیبانی از پروژه هاي صنعتی و خدماتی در جهت تحقق هرچه بیشتر اهداف جهش تولید، این تفاهمنامه را امضا و

 
اجرایی کنند. 

براساس این تفاهمنامه و براي حمایت و پرداخت تسهیلات به شرکت ها و طرح هاي کارآفرینی داراي توجیه اقتصادي و مورد حمایت

 
صندوق بازنشستگی کشوري، اعتباري بالغ بر 150 میلیارد ریال از محل منابع صندوق کارآفرینی امید در نظر گرفته شده است. 

همچنین، حمایت در ایجاد و شتاب دهی کسب وکارهاي نوآورانه و خلاق در طرح هاي با مقیاس کوچک، حمایت یا سرمایه گذاري در
طرح هاي صنعتی و خدماتی و همچنین حمایت و مشارکت در جهت توسعه کسب وکارهاي وابسته از جمله مفاد این همکاري

 
مشترك است. 

صندوق کارآفرینی امید طی این تفاهم یکساله متعهد شده تا در صورت تایید طرح نوآورانه، نسبت به پرداخت 50درصد از کل سرمایه
گذاري طرح شامل هزینه هاي پیش از بهره برداري، هزینه هاي سرمایه گذاري ثابت و هزینه هاي سرمایه در گردش (در صورت
وجود) به صورت قرض الحسنه اقدام کند. دو صندوق تفاهم کردند تا ظرفیت هاي خود را در جهت رشد و توسعه کسب وکارهاي

 
طرف مقابل، به کار گیرند. 

صندوق بازنشستگی کشوري هم در این تفاهمنامه متعهد شده تا حداکثر مساعی خود را در جهت انتخاب و معرفی کسب وکارهاي

 
نوآورانه با حداکثر بهره وري به انجام برساند. 

 
گام جدید صندوق بازنشستگی کشوري براي حمایت از استارتاپ ها و طرح هاي نوآورانه 



مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوري در مراسم امضاي این تفاهمنامه با اشاره به سیاست این صندوق در حمایت از شرکت هاي
نوآور و شتاب دهنده براي ارائه خدمات به بازنشستگان و سالمندان گفت: در جهت تمرکزبخشی و اجراي این سیاست، از ابتداي کار
خود در صندوق راه اندازي مرکزي را طراحی کردیم که خوشبختانه از شهریورماه امسال مرکز نوآوري هاي صبا فعالیت خود را آغاز

 
کرده است. 

اکبر افتخاري با تاکید بر اینکه «نیاز داریم در حوزه بازنشستگی سرویس ها و خدمات نوینی ارائه دهیم»، گفت: مرکز نوآوري صبا با
این هدف تاسیس شد که بستري براي به کارگیري ذهن هاي جوان و حمایت و راهبري آن ها از ایده به محصول باشد که در این
زمینه، تیم هاي مختلفی براي فعالیت اعلام آمادگی کردند که از میان آن ها، تیم هاي برتر با توجه به نوع نیازهاي جامعه بازنشستگان

 
و سالمندان، در قالب «رویداد صبانو» شناسایی و معرفی شدند. 

وي با بیان اینکه «مرحله پس از شناسایی و دریافت ایده ها و طرح ها، حمایت براي عملیاتی شدن و توسعه کسب وکارها براي حضور
در بازار است»، امضاي تفاهمنامه براي دریافت تسهیلات از صندوق کارآفرینی امید را گام جدید صندوق بازنشستگی کشوري براي
حمایت از استارتاپ ها و طرح هاي نوآورانه در این جهت دانست و یادآور شد: طبق این تفاهمنامه، صندوق در قالب مرکز نوآوري صبا

 
طبق تعهدات خود، ضمانت ها و حمایت هاي لازم را براي دریافت این تسهیلات برعهده گرفته است. 

 
حمایت مالی از کسب وکارهاي کوچک در قالب استارتاپ ها 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید نیز در این مراسم گفت: بر اساس این تفاهمنامه، کسب وکارهاي کوچک در قالب استارتاپ ها از

 
حمایت مالی صندوق کارآفرینی امید بهره مند می شوند. 

نوراله زاده ابراز امیدواري کرد که تا پایان سال جاري، فاز اول این تفاهمنامه اجرایی شود و نتایج آن از سوي مدیریت دو صندوق

 
ارزیابی شود تا در صورت مطلوب بودن نتایج، بتوانید روند همکاري ها را در سال آینده توسعه بدهیم. 

وي همچنین به برگزاري جشنواره ملی کارآفرینی اجتماعی با همکاري صندوق کارآفرینی امید با حضور مجموعه هاي مختلف وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و نهادهاي حمایتی چون سازمان بهزیستی، سازمان امور زندان ها، کمیته امداد اشاره کرد و از مرکز
نوآوري صبا و مجموعه صندوق بازنشستگی کشوري هم براي مشارکت در این جشنواره، دعوت کرد تا به مسایل بازنشستگان و

 
سالمندان هم به شکلی جدي تر در قالب یکی از محورهاي این جشنواره، پرداخته شود. 

 
سه اصل ارزیابی و پذیرش در مرکز نوآوري صبا 

مدیرعامل مرکز نوآوري صبا نیز در این مراسم با بیان اینکه «این مرکز در راستاي سیاستهاي صندوق بازنشستگی کشوري در زمینه
بهبود کیفیت زیست اجتماعی بازنشستگان و وظیفه بگیران کشوري شکل گرفته است»، گفت که این سیاست ها و برنامه ها بر بهبود

 
کیفیت زندگی سایر سالمندان و بازنشستگان هم در میان مدت تاثیر مثبت خواهد داشت. 

عادل دهدشتی افزود: ایده ها، تیم ها و شرکت هاي نوآورانه اي در این مرکز ارزیابی و پذیرش می شوند که به صورت همزمان سه

 
اصل «نیاز جامعه هدف»، «جریان اقتصادي از ایده تا توسعه بازار» و «کیفیت اثرگذاري» را مدنظر قرار دهند. 



به گفته وي، بر اساس نیازسنجی هاي صورت گرفته از جامعه بازنشستگان و سالمندان، فعالیت ها و توسعه تیم هاي استارت آپی در
حوزه هاي مختلفی همچون: سلامت روان، سلامت جسمی، تجهیزات توانبخشی انفرادي، اوقات فراغت، توان افزایی اجتماعی و
اقتصادي و... تعریف شده است و تلاش می شود حمایت ها و سرمایه گذاري ها به گونه اي باشد که این تیم ها در میان مدت

 
محصولات و خدمات خود را به شکل مستقل و براساس نیاز بازار و بدون تصدي گري دولتی ارائه و توسعه دهند. 

مدیرعامل مرکز نوآوري صبا بر این اساس از صاحبان کسب وکارهاي خرد و نوآورانه دعوت کرد تا طرح هاي پیشنهادي خود را جهت
ارزیابی و بررسی به این مرکز ارائه کنند تا در صورت تایید، از تسهیلات پیش بینی شده در این تفاهمنامه و سایر حمایت ها برخوردار

 
شوند. 

صندوق بازنشستگی کشوري با راه اندازي مرکز نوآوري صبا که شهریور ماه امسال با حضور محمد شریعتمداري وزیر تعاون، کار و رفاه
اجتماعی کلید خورد، تلاش می کند تا با حمایت از کسب وکارهاي نوین و استارت آپ هایی که می توانند خدمات اجتماعی با
کیفیتی به بازنشستگان و وظیفه بگیران صندوق ارائه کنند، ضمن کمک به اشتغال جوانان خلاق و کارآفرین که فرزندان بازنشستگان

نیزمی توانند بخشی از آن باشند، فضاي جدیدي را براي ارائه خدمت به ذینفعان صندوق فراهم کند.



مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي بوشهر: لزوم توجه به اشتغال معتادان مهارت

آموخته بهبود یافته در استان بوشهر

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/10/24

خبرگزاري آریا - مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي استان
بوشهر گفت: 270 مددجوي بهبود یافته در سال جاري زیر
نظر مربیان مجرب اداره کل آموزش فنی و حرفه اي به
طور رایگان آموزش هاي مهارتی و شغلی را دریافت کرده

 
اند. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان بوشهر، عبدالمجید دراهکی در نشست
توانمندسازي مددجویان بهبود یافته از بند اعتیاد با بیان
این که در سال جاري 20 دوره مهارتی براي این

مددجویان در 15 حرفه مختلف برگزار شده است،اظهار کرد: توجه و ایجاد اشتغال براي افراد ترك اعتیاد کرده در کاهش بازگشت

 
افراد به دام اعتیاد موثر است. 

وي با تاکید بر این که آموزش فنی و حرفه اي در جهت ایجاد اشتغال براي این مددجویان نقش مهم ایفا خواهد کرد،افزود: با برنامه
ریزي انجام شده با شوراي مواد مخدر استان و مجموعه بهزیستی تا پایان سال جاري بیش از 350 مددجوي رها یافته از بند اعتیاد در

 
25 حرفه مهارتی در سطح استان بوشهر توانمند خواهند شد. 

دراهکی با تاکید بر اینکه موضوع اشتغال یک مقوله مهم براي افرادي است که ترك اعتیاد کرده اند، عنوان کرد: این موضوع و

 
بازگشت افراد ترك اعتیاد کرده، به جامعه باید مورد توجه همه از جمله مسؤولان و همچنین جامعه قرار گیرد. 

مدیر کل آموزش فنی و حرفه اي بوشهر با اشاره به اینکه فرصت هاي آموزشی فنی و مهارتی به عنوان یک رکن و مرحله اصلی در
چرخه بهبودي بیماران اعتیاد به شمار می آید، اضافه کرد: برخی از افراد معتاد بهبودیافته استعداد هاي فنی و تخصصی زیادي دارند و
اگر کارآفرینی آنها را به کار بگیرد، فعالیتش رونق می گیرد، زیرا این افراد تخصص دارند و در این حال کم توقع هستند و وظیفه

 
ماست دست این افراد را بگیریم و گامی به سوي بهبودي آن ها برداریم. 

دراهکی با تاکید بر اي نکه یکی از آسیب هاي اجتماعی امروز که باید آن را به صورت ویژه مورد توجه قرار داد ، موضوع اعتیاد است،
گفت: در حوزه اشتغال، آموزش فنی و حرفه اي اقدامات جدیدي را آغاز کرده و این آمادگی وجود دارد که آموزش هاي بازار محور را

براي معتادان بهبود یافته در سطح استان بوشهر اجرایی کنیم.



بررسی زمینه هاي همکاري در حوزه بازار کار در دیدار سفیر ایران با وزیر کار

و مهاجرت تاجیکستان

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/10/24

زمینه هاي همکاري در حوزه بازار کار و آموزش فنی و حرفه اي در دیدار سفیر ایران با وزیر کار و مهاجرت تاجیکستان مورد
بررسی قرار گرفت.

اقتصادگردان- محمد تقی صابري سفیر کشورمان در تاجیکستان در توییتی نوشت:  در دیدار با خانم شیرین امان زاده وزیر کار،
مهاجرت و شغل اهالی تاجیکستان، زمینه هاي همکاري دوکشور ایران و تاجیکستان در حوزه هاي بازار کار، آموزش هاي فنی و حرفه

اي و کارآفرینی مورد تبادل نظر و گفت وگو قرار گرفت.



کارآفرینی محور دیدار سفیر ایران با وزیر کار تاجیکستان+تصاویر

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/10/24

 به گزارش خبرنگار خبرگزاري فارس در دوشنبه،
«محمدتقی صابري» سفیر جمهوري اسلامی ایران در تاجیکستان با «شیرین امان زاده» وزیر کار، مهاجرت و شغل اهالی تاجیکستان

 
ملاقات کرد. 

صابري در ابتداي این دیدار پیام تبریک «محمد شریعتمداري» وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی جمهوري اسلامی را به امان زاده به

 
مناسبت تعیین وي به سمت وزیر کار، مهاجرت و اشتغال تاجیکستان ابلاغ کرد. 

در جریان این ملاقات زمینه هاي همکاري هاي دو کشور در حوزه هاي بازار کار، آموزش هاي فنی و حرفه اي و کارآفرینی مورد

 
تبادل نظر و گفت وگو قرار گرفت. 

طی این دیدار پیش نویس یادداشت تفاهم همکاري بین وزارت کار، مهاجرت و اشتغال تاجیکستان و وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی جمهوري اسلامی ایران در خصوص همکاري در زمینه کار، مهاجرت، اشتغال و تحصیلات ابتدایی حرفه اي و فنی بررسی

 
شد. 

 
 



 
 

 
 

 
 



 
 

انتهاي پیام/ح



نخبگان آسمانی به یادشهداي فاجعه هواپیماي 752

منبع: کتاب نیوزشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/10/24

کتاب «نخبگان آسمانی؛ یادمان شهیدان دکتر محمدحسین و زینب اسدي لاري» و به اهتمام زهرا مجد و محسن اسدي لاري

 
(پدر و مادر دو شهید) منتشر شد. 

به گزارش ایسنا، این کتاب به عنوان یک یادمان از دو شهید سانحه سقوط
هواپیماي مسافربري در 18 دي 1398، در 319 صفحه، به قیمت 55 هزار

 
تومان و توسط انتشارات کویر منتشر شده است. 

در این کتاب بعد از انتشار دو پیام آخر محمدحسین و زینب به والدین خود
در زمانی که سوار بر هواپیما شده بودند، سرفصل هاي «شرح زندگی
شهیدان به قلم مادر»، «بیوگرافی شهیدان»، «محمدحسسین و زینب اسدي
لاري از دیدگاه اساتید، شخصیت هاي بین المللی و پزشکان کانادا»، «دل
نوشته ها در وصف شهیدان محمدحسین و زینب اسدي لاري»،
«محمدحسسین و زینب از دیدگاه دوستان همدوره اي دانشگاه - کانادا»،
«رؤیاهاي صادقه در مورد شهیدان محمدحسین و زینب» و «سروده ها»

 
قرار گرفته اند. 

در معرفی این کتاب آمده است: «محمد حسین اسدي لاري مدال آور
المپیاد شیمی کشور به همراه خواهرش زینب براي ادامه تحصیلات و تلاش

مستمر در فضاي علمی بزرگتر و بی انتها، راهی متفاوت را تجربه کردند. «نخبگان آسمانی» در عمر بسیار کوتاه اما سرشار از موفقیت،

 
سخت کوشی و کمال خواهی، توانمندسازي جوانان، عدالت آموزشی و سلامت جهانی را سرلوحه خود قرار دادند. 

MD - دکتر محمدحسین، ابتکاراتِ پژوهشی، اجتماعی، آموزشی و کارآفرینی متعددي را سازماندهی کرد و در دوره بسیار رقابتی
PHD (پزشکی - تخصصی) دانشگاه تورنتو تحصیل تحصیلات خود را ادامه داد. زینب نیز کانون هاي دانشجویی متعدد در زمینه

 
محیط زیست و سلامت روان و سلامت جهانی را در تورنتو راه اندازي کرد و ادامه تحصیلاتش در رشته پزشکی بود. 

محمد و زینب عاشقان اباعبداالله الحسین و نمونه اخلاق عملی در کمک به نیازمندان و محرومان و پیشتاز در اهداف جهانی سلامت
بودند. آنان در حالی که مؤسسات حرفه اي زیادي را راه اندازي یا در مدیریت حرکت هاي علمی و اجتماعی و آموزش جهانی مشارکت

 
فعال داشتند و جوایز متعدد برجسته بین المللی را دریافت کردند، همواره و شعائر اسلامی پافشاري داشتند... 



«نخبگان آسمانی» تلاش براي معرفی الگوهاي جهانی براي آینده سازان میهن عزیزمان دارد الگوهایی که در راه کمال انسانی به
سمت علم و دین و اخلاق، مجاهدت فراوان کردند و توانستند بخشی از ظرفیت هاي بی پایان جوانان را مجسم کنند. به قول اساتید

 
برجسته و مقامات دانشگاهی، جهان افرادي را از دست داد که می توانستند جهان را تغییر دهند. 

به امید تربیت آینده سازانی که بتوانند در کاهش آلام بشري و ساختن جهانی بر پایه اخلاق محمدي و بدون ظلم و تبعیض تلاش

 
کنند.» 

................ هر روز با کتاب ...............



رویداد ملی «بانوي برکت» فراخوان داد

منبع: الفشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/10/24

بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام رویداد ملی «بانوي برکت» را با هدف کارآفرینی در حوزه کسب وکارهاي خانگی و

 
خانوادگی براي بانوان برگزار می کند. 

مجري رویداد ملی بانوي برکت با اعلام این خبر و در تشریح اهداف برگزاري این رویداد گفت: طراحی مدل هاي بومی براي افزایش
حضور بانوان در حوزه هاي اقتصاد خانواده و کسب و کارهاي خانگی، افزایش مشارکت اقتصادي بانوان، تقویت شبکه اجتماعی بانوان

 
کارآفرین بنیاد برکت و ارائه طرح هاي صنایع خلاق در کسب و کار بانوان از جمله اهداف برگزاري این رویداد است. 

منصوره اخوان با اشاره به فراخوان رویداد ملی بانوي برکت خاطرنشان کرد: کارآفرینان و ایده پردازان می توانند از طریق اپلیکیشن
جامع برکت به نشانی app.barkat.ir یا سایت رویدادهاي برکت به نشانی event.barkat.ir طرح ها و مدل هاي کسب وکار و
ایده هاي سیاستی خود را در حوزه کارآفرینی براي بانوان ارائه دهند تا طرح هاي منتخب پس از بررسی و داوري، از سوي بنیاد برکت

 
حمایت و اجرا شوند. 

وي از حمایت این بنیاد از طرح هاي اشتغال زایی در قالب رویداد بانوي برکت خبر داد و افزود: این رویداد قصد دارد تا در یک فرآیند
جمع سپاري حل مساله، مدل هاي بنیاد برکت را متناسب با نیازها و شرایط کارآفرینی زنان به روز نماید و علاوه بر مدل هاي موفق

 
قبلی، مدل اشتغال بانوان را نیز ارائه دهد. 

 
به گفته اخوان، رویداد بانوي برکت همچنین می خواهد مشکلات زنان کارآفرین در حوزه اشتغال خانگی و خانوادگی را بررسی کند. 

مجري رویداد بانوي برکت با اشاره به شروع ثبت نام متقاضیان از 22 دي ماه اظهار داشت: ارزیابی و داوري طرح ها و ایده هاي رسیده
به رویداد از 15 بهمن ماه همزمان با سالروز ولادت حضرت فاطمه(س) و روز زن آغاز خواهد شد. همچنین در این مدت براي تمامی

 
شرکت کنندگان، دوره هاي آموزشی با هدف توانمندسازي برگزار می شود. 

اخوان بیان کرد: علاوه بر اهداي جوایز به طرح هاي برگزیده در این رویداد، طرح هاي اشتغال زایی منتخب نیز متناسب با مدل هاي

 
اقتصادي اشتغال زایی بنیاد برکت حمایت خواهند شد. 

وي با اشاره به برگزاري رویداد بانوي برکت در سراسر کشور خاطرنشان کرد: طرح ها و ایده هاي رسیده به رویداد باید در حوزه هاي
صنایع خلاق شامل طراحی و معماري؛ کسب وکار دیجیتال و فضاي مجازي؛ میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی؛ صنایع

 
دیداري و شنیداري؛ گیاهان دارویی و طب سنتی؛ چاپ و نشر؛ هنرهاي تجسمی و نمایشی؛ و بازي، اسباب بازي و سرگرمی باشند. 

مجري رویداد بانوي برکت با تاکید بر برگزاري دوره هاي توانمندسازي براي شرکت کنندگان و برگزیدگان رویداد بانوي برکت
خاطرنشان کرد: از طرح هاي برگزیده در قالب مدل اشتغال زایی اجتماع محور بنیاد برکت حمایت خواهد شد. همچنین طرح هایی



 
که به حمایت بیشتري نیاز داشته باشند به بخش بنگاه محور معرفی می شوند تا تسهیلات بیشتري به آن ها تعلق گیرد. 

اخوان یادآور شد: بنیاد برکت سال هاست با ایجاد اشتغال در سطح خرد یا در سطح بنگاه هاي کوچک و متوسط توانسته است با مدل

 
هاي کارآفرینی خود، گام بلندي در رفع بیکاري در کشور بردارد. 

وي از ایجاد 41 هزار طرح اشتغال زایی برکت توسط بانوان مناطق محروم تا به امروز خبر داد و تاکید کرد: بانوان ایرانی از دیرباز در
تولید کشور نقش مهمی داشته اند.



پرداخت 50 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال در یزد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1399/10/24

امین خوش قامت در گفت وگو با خبرنگار فارس در یزد، با
بیان این که صندوق کارآفرینی امید در چارچوب تفاهم
نامه با بنیاد برکت در شهرستانهاي ابرکوه،بافق،بهاباد،خاتم
و مهریز تعداد 735 طرح اشتغال زا به مبلغ 27 میلیارد
تومان را در راستاي ایجاد و توسعه کسب و کارهاي پایدار و
توانمندسازي اقتصادي و اجتماعی این مناطق مورد حمایت
قرار داده است، اظهار کرد: این صندوق در مجموع طی
سال جاري 118 فقره تسهیلات اشتغالزا به مبلغ هشت

میلیارد و یکصد میلیون تومان درحمایت از مددجویان کمیته امدادوسازمان زندانها،هنرمندان، مدارس غیردولتی، آموزشگاه ها، ورزش،

 
زیلو و زنان استان پرداخت کرده است. 

وي حمایت از مشاغل روستایی را از دیگر برنامه هاي این صندوق برشمرد و افزود: از ابتداي سال تاکنون و با استفاده از منابع صندوق
توسعه ملی 40 طرح اشتغالزاي روستایی به مبلغ 11 میلیارد و یکصد میلیون تومان در قالب طرح هاي تولیدي،گردشگري،صندوق

 
هاي خرد محلی وهر روستا یک محصول مورد حمایت قرار گرفته است. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید یزد، گفت: حمایت از زنان روستایی با ایجاد و پرداخت تسهیلات به  صندوق هاي خردمحلی در
چارچوب تفاهم نامه با بسیج سازندگی، سازمان بهزیستی، جهاد کشاورزي را از دیگر اقدامان حمایتی دانست و گفت: طرح توسعه
ترسیب کربن از جمله برنامه هاي در دست اقدام صندوق  و در راستاي توانمندسازي و افزایش سطح درآمدي و بهبود معیشت

 
روستائیان است. 

انتهاي پیام/ب



اعطاي تسهیلات به کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی

منبع: ایرناشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1399/10/24

تهران -ایرنا- مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوري اعلام کرد: در راستاي حمایت از کسب وکارهاي نوآورانه و استارت آپ
هاي فعال در حوزه بازنشستگی و سالمندي تفاهمنامه اي بین صندوق بازنشستگی کشوري و صندوق کارآفرینی امید به امضا

رسید که براساس آن به کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی، تسهیلات اعطا می شود.

تهران -ایرنا- مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوري اعلام
کرد: در راستاي حمایت از کسب وکارهاي نوآورانه و
استارت آپ هاي فعال در حوزه بازنشستگی و سالمندي
تفاهمنامه اي بین صندوق بازنشستگی کشوري و صندوق
کارآفرینی امید به امضا رسید که براساس آن به کسب
وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی، تسهیلات اعطا می

 
شود. 

به گزارش روز چهارشنبه ایرنا از صندوق بازنشستگی
کشوري، اکبر افتخاري در آیین امضاي این تفاهمنامه با

اشاره به سیاست این صندوق در حمایت از شرکت هاي نوآور و شتاب دهنده براي ارائه خدمات به بازنشستگان و سالمندان گفت: در
جهت تمرکزبخشی و اجراي این سیاست، از ابتداي کار خود در صندوق راه اندازي مرکزي را طراحی کردیم که خوشبختانه از

 
شهریورماه امسال مرکز نوآوري هاي صبا فعالیت خود را آغاز کرده است. 

وي با بیان اینکه نیاز داریم در حوزه بازنشستگی سرویس ها و خدمات نوینی ارائه دهیم، افزود: مرکز نوآوري صبا با این هدف تاسیس
شد که بستري براي به کارگیري ذهن هاي جوان و حمایت و راهبري آنها از ایده به محصول باشد که در این زمینه، تیم هاي مختلفی
براي فعالیت اعلام آمادگی کردند که از میان آنها، تیم هاي برتر با توجه به نوع نیازهاي جامعه بازنشستگان و سالمندان، در قالب

 
رویداد صبانو شناسایی و معرفی شدند. 

وي با بیان اینکه مرحله پس از شناسایی و دریافت ایده ها و طرح ها، حمایت براي عملیاتی شدن و توسعه کسب وکارها براي حضور
در بازار است، امضاي تفاهمنامه براي دریافت تسهیلات از صندوق کارآفرینی امید را گام جدید صندوق بازنشستگی کشوري براي
حمایت از استارتاپ ها و طرح هاي نوآورانه در این جهت دانست و تاکید کرد: طبق این تفاهمنامه، صندوق در قالب مرکز نوآوري صبا

 
طبق تعهدات خود، ضمانت ها و حمایت هاي لازم را براي دریافت این تسهیلات برعهده گرفته است. 

 
حمایت مالی از کسب وکارهاي کوچک در قالب استارتاپ ها 

اصغر نوراله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید نیز در این مراسم گفت: بر اساس این تفاهمنامه، کسب وکارهاي کوچک در قالب
استارتاپ ها از حمایت مالی صندوق کارآفرینی امید بهره مند می شوند. 



وي ابراز امیدواري کرد که تا پایان سال جاري، فاز اول این تفاهمنامه اجرایی شود و نتایج آن از سوي مدیریت دو صندوق ارزیابی

 
شود تا در صورت مطلوب بودن نتایج، بتوانید روند همکاري ها را در سال آینده توسعه بدهیم. 

وي همچنین به برگزاري جشنواره ملی کارآفرینی اجتماعی با همکاري صندوق کارآفرینی امید با حضور مجموعه هاي مختلف وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و نهادهاي حمایتی چون سازمان بهزیستی، سازمان امور زندان ها، کمیته امداد اشاره کرد و از مرکز
نوآوري صبا و مجموعه صندوق بازنشستگی کشوري براي مشارکت در این جشنواره، دعوت کرد تا به مسایل بازنشستگان و سالمندان

 
هم به شکلی جدي تر در قالب یکی از محورهاي این جشنواره، پرداخته شود. 

 
سه اصل ارزیابی و پذیرش در مرکز نوآوري صبا 

عادل دهدشتی مدیرعامل مرکز نوآوري صبا نیز در این مراسم با بیان اینکه این مرکز در راستاي سیاست هاي صندوق بازنشستگی
کشوري در زمینه بهبود کیفیت زیست اجتماعی بازنشستگان و وظیفه بگیران کشوري شکل گرفته است، گفت: این سیاست ها و

 
برنامه ها بر بهبود کیفیت زندگی سایر سالمندان و بازنشستگان هم در میان مدت تاثیر مثبت خواهد داشت. 

وي افزود: ایده ها، تیم ها و شرکت هاي نوآورانه اي در این مرکز ارزیابی و پذیرش می شوند که به صورت همزمان سه اصل «نیاز

 
جامعه هدف»، «جریان اقتصادي از ایده تا توسعه بازار» و «کیفیت اثرگذاري» را مدنظر قرار دهند. 

به گفته وي، بر اساس نیازسنجی هاي صورت گرفته از جامعه بازنشستگان و سالمندان، فعالیت ها و توسعه تیم هاي استارت آپی
درحوزه هاي مختلفی مانند سلامت روان، سلامت جسمی، تجهیزات توانبخشی انفرادي، اوقات فراغت، توان افزایی اجتماعی و
اقتصادي تعریف شده است و تلاش می شود حمایت ها و سرمایه گذاري ها به گونه اي باشد که این تیم ها در میان مدت محصولات

 
و خدمات خود را به شکل مستقل و براساس نیاز بازار و بدون تصدي گري دولتی ارائه و توسعه دهند. 

مدیرعامل مرکز نوآوري صبا از صاحبان کسب وکارهاي خرد و نوآورانه دعوت کرد تا طرح هاي پیشنهادي خود را جهت ارزیابی و

 
بررسی به این مرکز ارائه کنند تا در صورت تایید، از تسهیلات پیش بینی شده در این تفاهمنامه و سایر حمایت ها برخوردار شوند. 

به گزارش ایرنا، صندوق بازنشستگی کشوري با راه اندازي مرکز نوآوري صبا که شهریور ماه امسال با حضور محمد شریعتمداري وزیر
تعاون، کار و رفاه اجتماعی کلید خورد، تلاش می کند تا با حمایت از کسب وکارهاي نوین و استارت آپ هایی که می توانند خدمات
اجتماعی با کیفیتی به بازنشستگان و وظیفه بگیران صندوق ارائه کنند، ضمن کمک به اشتغال جوانان خلاق و کارآفرین -که فرزندان

 
بازنشستگان نیزمی توانند بخشی از آن باشند-، فضاي جدیدي را براي ارائه خدمت به ذینفعان صندوق فراهم کند. 

براساس این تفاهمنامه و براي حمایت و پرداخت تسهیلات به شرکت ها و طرح هاي کارآفرینی داراي توجیه اقتصادي و مورد حمایت

 
صندوق بازنشستگی کشوري، اعتباري بالغ بر 150 میلیارد ریال از محل منابع صندوق کارآفرینی امید در نظر گرفته شده است. 

همچنین، حمایت در ایجاد و شتاب دهی کسب وکارهاي نوآورانه و خلاق در طرح هاي با مقیاس کوچک، حمایت یا سرمایه گذاري در
طرح هاي صنعتی و خدماتی و همچنین حمایت و مشارکت در جهت توسعه کسب وکارهاي وابسته از جمله مفاد این همکاري

 
مشترك است. 



صندوق کارآفرینی امید طی این تفاهم یکساله متعهد شده تا در صورت تایید طرح نوآورانه، نسبت به پرداخت 50درصد از کل سرمایه
گذاري طرح شامل هزینه هاي پیش از بهره برداري، هزینه هاي سرمایه گذاري ثابت و هزینه هاي سرمایه در گردش (در صورت
وجود) به صورت قرض الحسنه اقدام کند. دو صندوق تفاهم کردند تا ظرفیت هاي خود را در جهت رشد و توسعه کسب وکارهاي

 
طرف مقابل، به کار گیرند. 

صندوق بازنشستگی کشوري هم در این تفاهمنامه متعهد شده تا حداکثر مساعی خود را در جهت انتخاب و معرفی کسب وکارهاي

 
نوآورانه با حداکثر بهره وري به انجام برساند. 

 
برچسب ها 

 
- وام بازنشستگان 

 
- صندوق بازنشستگی کشوري 

- بازنشستگان



تامین مالی پروژه انتقال آب خلیج فارس، خدمت ماندگار نظام بانکی به توسعه

کشور است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1399/10/24

خبرگزاري آریا - مدیرعامل بانک ملی ایران تاکید کرد که
تامین مالی پروژه بزرگ انتقال آب خلیج فارس به فلات
مرکزي ایران، یکی از ماندگارترین، اثربخش ترین و تاریخی
ترین اقدامات و خدمات نظام بانکی با راهبري بانک ملی

 
ایران به توسعه کشور است. 

به گزارش خبرگزاري آریا ، دکتر محمد رضا حسین زاده
که به صورت ویدئو کنفرانسی با کارکنان اداره کل بررسی
طرح ها سخن می گفت، با بیان این که نظام اقتصادي
کشور ما بانک محور است و بانک ها در همه پروژه هاي
کوچک و بزرگ نقش جدي و تعیین کننده دارند، اظهار

کرد: هر سال حجم بسیار زیادي از منابع مالی توسط نظام بانکی به طرح هاي ایجادي یا توسعه اي تزریق می شود که در نتیجه آنها

 
هم اشتغال پدید می آید و هم مشکلی از مشکلات کشور برطرف می شود. 

او با تاکید بر این که طرح هاي زیربنایی متعلق به همه کشورند، اظهار کرد: سالها بود که مناطق مرکزي با مشکل تامین آب مواجه
بودند، اما دولت تدبیر و امید با اجراي نهایی و بهره برداري از فاز نخست طرح انتقال آب به استان هاي کویري کشور، آرزوي دیرینه
مردم این مناطق را محقق کرد. وي با اشاره به این که با اجراي طرح انتقال آب خلیج فارس، استان هاي هرمزگان، کرمان، یزد و در
نهایت اصفهان از آب شیرین با کیفیت برخوردار خواهند شد، ادامه داد: کل تسهیلات پرداختی نظام بانکی به این پروژه بیش از 18
هزار و 101 میلیارد ریال و سهم بانک ملی ایران در آن بیش از 14 درصد بوده است. حسین زاده پروژه انتقال آب خلیج فارس به
فلات مرکزي را اقدامی اساسی براي توسعه این مناطق و تامین آب مورد نیاز آنها در سال هاي آتی خواند و افزود: خوشحالیم که در
این زمینه با همه توان وارد شدیم و اکنون شیرینی بهره برداري از طرح را با همه وجود حس می کنیم. نیمه آبان ماه امسال، قطعه
نخست ابر پروژه انتقال آب از خلیج فارس به فلات مرکزي ایران و آبرسانی به شهرستان هاي خمیر و سیرجان با دستور ویدئو
کنفرانسی رئیس جمهور افتتاح شد. تأسیسات آب شیرین کن خلیج فارس با ظرفیت 200 هزار متر مکعب در شبانه روز به منظور
تأمین بخشی از آب مورد نیاز شرب و صنعت استان هاي مرکزي و جنوب شرق کشور، فعالیت می کنند. با ورود آب شیرین کن خلیج
فارس، ظرفیت تولید آب شیرین در کشور 50 درصد افزایش یافت و با آغاز بهره برداري از این مجتمع، سالانه بیش از 70 میلیون متر
مکعب آب شیرین به آب هاي کشور افزوده می شود. بخش اصلی آب شیرین تولیدي با استفاده از یک خط لوله به طول 800 کیلومتر
به مجتمع هاي صنعتی واقع در استان هاي مرکزي ایران منتقل شده و بخش دیگري از آن نیز جهت شرب استان هرمزگان صرف
خواهد شد. سرمایه گذاري هاي ریالی و ارزي انجام شده در این طرح به ترتیب هفت هزار میلیارد ریال و 92 میلیون یورو است.
عملیات اجرایی این طرح در پاییز 1396 آغاز شد و در پاییز 1399 به راه اندازي اولیه رسیده است. احجام بزرگ کارهاي انجام شده از
جمله 375 هزار متر مکعب خاك برداري، 34 هزار متر مکعب بتن ریزي، 5 هزار تن آرماتوربندي، 80 هزار مترمربع قالب بندي، 10
هزار تن تجهیزات و متریال، بیش از 110 کیلومتر کابل کشی و 50 کیلومتر لوله کشی در سایزهاي مختلف، نشان دهنده وسعت این
طرح ملی است. در زمان ساخت پروژه به طور میانگین روزانه 700 نفر به شکل مستقیم و پنج هزار نفر به شکل غیر مستقیم در این



پروژه مشغول به کار و فعالیت بوده اند. در زمان بهره برداري نیز این مجموعه با اشتغال زایی 150 نفر به صورت مستقیم و 500 نفر

 
به طور غیر مستقیم در جهت بهره برداري 25 ساله از این مجموعه بزرگ گام بر می دارد. 

<--



فرمانده انتظامی شهرستان زرند: احداث زیسکو، قابل ستایش است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/10/24

خبرگزاري آریا - مدیر پروژه معدن زغال سنگ خمرود و مدیر انتظامات شرکت زیسکو با فرمانده انتظامی زرند، دیدار و گفتگو

 
کردند. 

به گزارش شمانیوز، مدیر پروژه معدن زغال سنگ خمرود و مدیر انتظامات شرکت زیسکو با فرمانده انتظامی زرند، دیدار و گفتگو

 
کردند 

فرمانده انتظامی شهرستان زرند در این دیدار، گفت: احداث کارخانه فولاد در شهرستان زرند، کاري بزرگ و قابل ستایش است و این

 
مجموعه موفق شده فرصت اشتغال بسیاري از جوانان شهرستان را فراهم کند. 

 
سرهنگ خدادادپور افزود: شرکت فولاد زرند ایرانیان در ایجاد امنیت و آرامش شهرستان، نقش بسیار مؤثري دارد. 

 
وي تأکید کرد: نیروي انتظامی این شهرستان، براي حفظ امنیت کارخانه هاي مختلف این مجموعه، آمادگی کامل دارد. 

بهمن ضیائیان، مدیر پروژه معدن خمرود، در ابتداي این دیدار گزارشی از مراحل پیشرفت کار را بیان کرده و گفت: با مکانیزه شدن

 
این پروژه، تحول بزرگی در زمینه استخراج معادن زغال سنگ استان روي خواهد داد. 

مدیر انتظامات زیسکو هم در ادامه این دیدار گفت: عده اي بدون داشتن اطلاعات کافی و موثق، اخباري را در فضاي مجازي منتشر

 
می کنند که واقعیت خارجی ندارد. 

 
منوچهر زمانی در پایان از همکاري نیروي انتظامی شهرستان تقدیر کرد 

منبع: روابط عمومی زیسکو



شهردار زرند: در چارچوب قانون، از زیسکو حمایت می کنیم

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/10/24

خبرگزاري آریا - در دیدار مدیرعامل شرکت فولاد زرند ایرانیان با شهردار زرند، در مورد طرح هاي عمرانی و فرهنگی شهرستان

 
و تاثیر همکاري زیسکو با شهرداري، در رفاه اجتماعی شهرستان گفتگو شد. 

به گزارش شمانیوز، در دیدار مدیرعامل شرکت فولاد زرند ایرانیان با شهردار زرند، در مورد طرح هاي عمرانی و فرهنگی شهرستان و

 
تاثیر همکاري زیسکو با شهرداري، در رفاه اجتماعی شهرستان گفتگو شد. 

در ابتداي این دیدار، شهردار زرند با تاکید بر حمایت از بخش تولید گفت: حمایت از بخش هاي تولیدي و اشتغال زایی، باعث رونق

 
اقتصادي شهرستان است و ما در سال جهش تولید این مهم را مورد توجه قرار داده ایم تا شاهد رونق اقتصادي شهرمان باشیم. 

مهندس مهدلو افزود: تکیه بر تولیدات داخلی علاوه بر این که می تواند وضعیت اشتغال را بهبود بخشد، باعث بهبود وضعیت معیشت

 
مردم نیز خواهد شد. 

مهندس مهدلو تصریح کرد:با توجه به رکود اقتصادي حاکم بر جامعه این مجموعه به خوبی توانسته به فعالیت خود ادامه دهد و ما به

 
عنوان یکی از دستگاه هاي متولی شهر، در چارچوب قوانین از این مجموعه حمایت می کنیم. 

منتخب شوراي شهر زرند، با اشاره به مشارکت زیسکو در اجراي پروژه هاي شهرداري، تصریح کرد: هر گونه همکاري در زمینه هاي

 
فرهنگی ،اجتماعی و ورزشی می تواند شادابی و نشاط بیشتري به شهر القا کند . 

مهندس سهراب نژاد نیز در این دیدار بر همکاري بیشتر با شهرداري، در سال هاي آتی تاکید کرد و گفت: ما معتقدیم، منفعت

 
همکاري زیسکو در پروژه هاي شهرداري، به شهروندان وکارکنان این مجموعه بازخواهد گشت. 

در پایان این دیدار و در راستاي برنامه ریزي جهت ادامه مشارکت زیسکو در اجراي طرح هاي شهري، از چند پروژه شهرستان زرند

 
بازدید شد 

منبع: روابط عمومی زیسکو



با حضور ویدئوکنفرانسی رییس جمهور؛ 60 طرح تولیدي ـ صنعتی در مناطق

آزاد و ویژه اقتصادي به بهره برداري می رسد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/10/24

خبرگزاري آریا - مشاور رییس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي، از بهره برداري 60 طرح تولیدي، صنعتی،

 
تجاري و زیرساختی در مناطق آزاد و ویژه اقتصادي خبر داد. 

به گزارش شمانیوز، مرتضی بانک در مصاحبه اختصاصی با خبرنگار خبرگزاري صدا و سیما گفت: این طرح ها فردا (پنجشنبه 25 دي
ماه) و با حضور ویدئوکنفرانسی رئیس جمهور در مناطق آزاد قشم و انزلی و مناطق ویژه اقتصادي انرژي پارس، سهلان، کاوه و
سلفچگان با سرمایه گذاري 30 هزار میلیارد ریالی و 260 میلیون دلار و 13 میلیون یورویی و ایجاد اشتغال براي 3223 نفر افتتاح

 
خواهد شد. 

او، به طرح هاي منطقه آزاد قشم اشاره کرد و افزود: بهره برداري از پالایشگاه نفت خام فوق سنگین و تولید روزانه 35 هزار بشکه قیر
در این پالایشگاه و 27 طرح اقتصادي و زیربنایی دیگر با سرمایه گذاري 160 میلیارد تومانی از منابع داخلی سازمان منطقه، فردا به

 
بهره برداري می رسد. 

مشاور رییس جمهور، همچنین به سرمایه گذاري بیش از 1600 میلیارد تومانی به همراه 240 میلیون دلار بخش خصوصی در این

 
منطقه اشاره کرد و گفت: با اجراي این طرح ها در قشم، براي حدود 2240 نفر اشتغال ایجاد می شود. 

مرتضی بانک با اشاره به بهره بردار از طرح هاي منطقه آزاد انزلی نیز افزود: از طریق بهره برداري از 4 پروژه ساخت اسکله شماره 13
مجتمع بندري کاسپین به همراه زیرساخت هاي پسکرانه و 14 طرح صنعتی و تجاري، با سرمایه گذاري 818 میلیارد تومانی، براي

 
حدود 470 نفر اشتغالزایی می شود. 

او، به طرح هاي در شرف بهره برداري منطقه ویژه اقتصادي انرژي پارس اشاره کرد و افزود: تولید کمپرسور هاي مربوط به پالایشگاه

 
ها، یکی از طرح هاي مهم این منطقه است که فردا به بهره برداري می رسد. 

دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي گفت: طرح هاي منطقه ویژه انرژي پارس با سرمایه گذاري 5 میلیون یورو و 30 میلیارد

 
تومان از سوي بخش خصوصی داخلی انجام می شود. 

 
مرتضی بانک همچنین از افتتاح پترو دوار کیش و 2 طرح صنعتی و خدماتی با اشتغالزایی 133 نفري است در این منطقه خبر داد. 

او، طرح هاي منطقه ویژه اقتصادي کاوه را از دیگر طرح هاي مورد افتتاح فردا با حضور ویدئو کنفرانسی رئیس جمهور ذکر کرد و
افزود: با افتتاح 3 طرح زیرساخت لجستیکی و صنعتی در منطقه ویژه اقتصادي کاوه با سرمایه گذاري 380 میلیارد تومانی، براي 200

 
نفر اشتغالزایی می شود. 

مشاور رییس جمهور گفت: در منطقه ویژه اقتصادي سهلان نیز 4 طرح صنعتی و تولیدي با سرمایه گذاري 62 میلیارد تومان و 5.5

 
میلیون یورو، در مجموع براي بیش از 130 نفر شغل ایجاد می شود. 

مرتضی بانک همچنین به پروژه هاي منطقه ویژه اقتصادي سلفچگان اشاره کرد و افزود: در این منطقه با سرمایه گذاري 22 میلیارد
تومانی و 2 و نیم میلیون یورویی بخش خصوصی، 3 پروژه تولیدي و صنعتی آماده بهره برداري است که براي بیش از 50 نفر

 
اشتغالزایی بهمراه دارد. 

او با بیان اینکه مجموع طرح هایی که در مناطق ویژه اقتصادي به بهره برداري می رسد 15 طرح است گفت: 27 طرح نیز در منطقه

 
آزاد قشم و 18 طرح نیز در منطقه آزاد انزلی افتتاح خواهد شد. 

معاون رئیس جمهور و دبیرشورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي یادآور شد: در دور اول این افتتاح ها در 20 شهریور امسال، ما 58
طرح بزرگ سرمایه گذاري را با ارزش سرمایه گذاري 4800 میلیارد تومان و 438 میلیون یورو با اشتغالزایی 4400 نفر به بهره برداري



 
رساندیم. 

منبع: فرینا



خدمات بی نظیر شرکت ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/10/24

خبرگزاري آریا - «محراب احمدیان»، معاون توسعه سرمایه انسانی و سیستم هاي اطلاعاتی شرکت مس، گفت: خدمات عام
المنفعه شرکت ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی و در محورهاي کمک هاي بلاعوض، کمک هاي ورزشی، اقتصاد مقاومتی و

 
راه سازي درخشان است. 

به گزارش شمانیوز، محراب احمدیان معاون توسعه سرمایه انسانی شرکت مس در میزگردي که با عنوان بررسی عملکرد شرکت مس
در حوزه مسئولیت اجتماعی در سومین همایش و نمایشگاه چشم انداز صنایع فلزات غیر آهنی ایران و فناوري هاي وابسته برگزار شد
با اشاره به خدمات گسترده شرکت مس در حوزه مسئولیت اجتماعی، گفت: در فعالیت هاي ورزشی شرکت مس با داشتن باشگاه هاي
ورزشی در رشته هاي فوتبال، فوتسال و سایر رشته هاي ورزشی در همه رده هاي باشگاهی از لیگ برتر تا لیگ یک حضور جدي و
تاثیر گذاري در ورزش حرفه اي دارد و در همین راستا چندین ورزشگاه در دست ساخت دارد که پیشرفت متوسط آن حدود 70

 
درصد می باشد. 

وي با اشاره به برگزاري مراسم هاي فرهنگی همچون سالگرد شهادت سردار سلیمانی و دیگر برنامه هاي فرهنگی که با حضور شاعران،
و هنرمندان مطرح برگزار می شود گفت: فعالیت هاي خیریه همچون تهیه و اهدا بسته هاي غذایی و جهیزیه به خانواده هاي بی

 
بضاعت در راستاي مسئولیت اجتماعی شرکت ملی مس انجام می شود. 

معاون توسعه منابع انسانی شرکت مس با تشریح اقدامات صورت گرفته در حوزه راه سازي که یکی از وظایف مصوب هیئت مدیره در
راستاي مسئولیت اجتماعی است، گفت: ما در راه سازي توجه ویژه اي به مسیرهاي روستایی و همچنین مسیرهاي موردنیاز دسترسی

 
معادن داریم. 

به گفته احمدیان ساخت جاده خواجه - ورزقان به همراه مجتمع چندمنظوره امدادي در این جاده از مهمترین فعالیت هاي اخیر

 
مسئولیت اجتماعی شرکت مس در حوزه راه سازي است. 

معاون توسعه سرمایه انسانی شرکت مس با تشریح فعالیت هاي این شرکت در حوزه اقتصاد مقاومتی به پرداخت وام هاي اشتغال به
متقاضیان کارآفرینی در رفسنجان، سرچشمه، سونگون و شهربابک اشاره کرد گفت: همچنین یکی از اقدامات مهم شرکت مس حمایت
از پارك هاي فناوري و توسعه اقتصاد مردم محور است که در این زمینه می توان به طرح تجمیع دام در خاتون آباد اشاره کرد که

 
نمونه اي از فعالیت هاي اقتصادي مردم نهاد شرکت مس است. 

احمدیان با اشاره به وقوع حادثه ناگوار زلزله در ورزقان اشاره کرد و گفت: خدمات شرکت ملی مس در این حادثه مانند ساخت

 
مدارس، پخش غذاي گرم و در خدمت قراردادن تجهیزات لجستیکی شرکت براي حمایت از مردم آسیب دیده مثال زدنی بود. 

وي با اشاره به شیوع کرونا در کشور از اواخر سال گذشته گفت: شرکت مس براي مقابله و پیشگیري از کرونا در کشور اقدامات زیادي
از جمله ساخت بیمارستان 50 تختخوابی شهداي صنعت مس رفسنجان، تهیه و تجهیز بیمارستان هاي منطقه به ونتیلاتور و مخزن

 
اکسیژن و پخش گسترده بسته هاي معیشتی و لوازم بهداشتی انجام داد. 

به گفته احمدیان واحد ایمنی و بهداشت شرکت ملی مس با کاهش ظرفیت حضور مانع حضور کارگران مشکوك به بیماري در کارگاه
شدند و دستورالعمل هاي بهداشتی به شدت انجام شد و به همین دلیل تعداد آسیب دیدگان ما از کرونا به شدت کم و قابل قبول بود.

منبع: مس پرس



اعطاي تسهیلات به کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/10/24

خبرگزاري آریا - براي حمایت از کسب وکار هاي نوآورانه و
استارت آپ هاي فعال در حوزه بازنشستگی و سالمندي
تفاهمنامه اي بین صندوق بازنشستگی کشوري و صندوق

 
کارآفرینی امید به امضا رسید. 

به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون
، کار و رفاه اجتماعی به نقل از صندوق بازنشستگیکشوري،
در این مراسم که با حضور اکبرافتخاري، مدیرعامل صندوق
بازنشستگی کشوري، و اصغر نوراله زاده،مدیرعامل صندوق
کارآفرینی امید، برگزار شد؛ دو طرف متعهد شدند در

راستایعمل به مسئولیت اجتماعی و اجراي سیاست هاي حمایتی و پشتیبانی ازکسب وکارهاي نوآورانه (استارت آپ) در جهت تولید
ثروت و گسترش و تسهیل ارائهخدمات به بازنشستگان و وظیفه بگیران کشوري و پشتیبانی از پروژه هاي صنعتی وخدماتی در جهت

 
تحقق هرچه بیشتر اهداف جهش تولید، این تفاهمنامه را امضاء واجرایی کنند. 

براساس این تفاهمنامه و براي حمایت و پرداخت تسهیلات به شرکت ها وطرح هاي کارآفرینی داراي توجیه اقتصادي و مورد حمایت

 
صندوق بازنشستگیکشوري، اعتباري بالغ بر 150 میلیارد ریال از محل منابع صندوق کارآفرینیامید در نظر گرفته شده است. 

همچنین، حمایت در ایجاد و شتاب دهی کسب وکار هاي نوآورانه و خلاق درطرح هاي با مقیاس کوچک، حمایت یا سرمایه گذاري در
طرح هاي صنعتی و خدماتیو همچنین حمایت و مشارکت در جهت توسعه کسب وکار هاي وابسته از جمله مفاداین همکاري مشترك

 
است. 

صندوق کارآفرینی امید طی این تفاهم یکساله متعهد شده تا در صورت تاییدطرح نوآورانه، نسبت به پرداخت 50درصد از کل سرمایه
گذاري طرح شاملهزینه هاي پیش از بهره برداري، هزینه هاي سرمایه گذاري ثابت و هزینه هایسرمایه در گردش (در صورت وجود) به
صورت قرض الحسنه اقدام کند. دو صندوقتفاهم کردند تا ظرفیت هاي خود را در جهت رشد و توسعه کسب وکارهاي طرفمقابل، به

 
کار گیرند. 

صندوق بازنشستگی کشوري هم در این تفاهمنامه متعهد شده تا حداکثر مساعیخود را در جهت انتخاب و معرفی کسب وکارهاي

 
نوآورانه با حداکثر بهره وري بهانجام برساند. 

 
گام جدید صندوق بازنشستگی کشوري براي حمایت از استارتاپ ها و طرح هاي نوآورانه 

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوري در مراسم امضاي این تفاهمنامه با اشارهبه سیاست این صندوق در حمایت از شرکت هاي
نوآور و شتاب دهنده براي ارائهخدمات به بازنشستگان و سالمندان گفت: در جهت تمرکزبخشی و اجراي این سیاست،از ابتداي کار
خود در صندوق راه اندازي مرکزي را طراحی کردیم که خوشبختانهاز شهریورماه امسال مرکز نوآوري هاي صبا فعالیت خود را آغاز

 
کرده است. 

اکبر افتخاري با تاکید بر اینکه «نیاز داریم در حوزه بازنشستگی سرویسها وخدمات نوینی ارائه دهیم»، گفت: مرکز نوآوري صبا با این
هدف تاسیس شد کهبستري براي به کارگیري ذهن هاي جوان و حمایت و راهبري آنها از ایده بهمحصول باشد که در این زمینه، تیم



هاي مختلفی براي فعالیت اعلام آمادگیکردند که از میان آنها، تیم هاي برتر با توجه به نوع نیازهاي جامعهبازنشستگان و سالمندان،

 
در قالب «رویداد صبانو» شناسایی و معرفی شدند. 

وي با بیان اینکه «مرحله پس از شناسایی و دریافت ایده ها و طرح ها،حمایت براي عملیاتی شدن و توسعه کسب وکارها براي حضور
در بازار است»، امضایتفاهمنامه براي دریافت تسهیلات از صندوق کارآفرینی امید را گام جدید صندوقبازنشستگی کشوري براي
حمایت از استارتاپ ها و طرح هاي نوآورانه در این جهتدانست و یادآور شد: طبق این تفاهمنامه، صندوق در قالب مرکز نوآوري صبا

 
طبقتعهدات خود، ضمانت ها و حمایت هاي لازم را براي دریافت این تسهیلات برعهدهگرفته است. 

 
حمایت مالی از کسب وکارهاي کوچک در قالب استارتاپ ها 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید نیز در این مراسم گفت: بر اساس اینتفاهمنامه، کسب وکارهاي کوچک در قالب استارتاپ ها از

 
حمایت مالی صندوقکارآفرینی امید بهره مند می شوند. 

نوراله زاده ابراز امیدواري کرد که تا پایان سال جاري، فاز اول اینتفاهمنامه اجرایی شود و نتایج آن از سوي مدیریت دو صندوق

 
ارزیابی شود تا درصورت مطلوب بودن نتایج، بتوانید روند همکاري ها را در سال آینده توسعهبدهیم. 

وي همچنین به برگزاري جشنواره ملی کارآفرینی اجتماعی با همکاري صندوقکارآفرینی امید با حضور مجموعه هاي مختلف وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی ونهادهاي حمایتی چون سازمان بهزیستی، سازمان امور زندان ها، کمیته امداداشاره کرد و از مرکز نوآوري
صبا و مجموعه صندوق بازنشستگی کشوري هم برایمشارکت در این جشنواره، دعوت کرد تا به مسایل بازنشستگان و سالمندان همبه

 
شکلی جدي تر در قالب یکی از محورهاي این جشنواره، پرداخته شود. 

 
سه اصل ارزیابی و پذیرش در مرکز نوآوري صبا 

مدیرعامل مرکز نوآوري صبا نیز در این مراسم با بیان اینکه «این مرکز درراستاي سیاستهاي صندوق بازنشستگی کشوري در زمینه
بهبود کیفیت زیست اجتماعیبازنشستگان و وظیفه بگیران کشوري شکل گرفته است»، گفت که این سیاستها وبرنامه ها بر بهبود

 
کیفیت زندگی سایر سالمندان و بازنشستگان هم در میان مدتتاثیر مثبت خواهد داشت. 

عادل دهدشتی افزود: ایده ها، تیم ها و شرکت هاي نوآورانه اي در این مرکزارزیابی و پذیرش می شوند که به صورت همزمان سه اصل

 
«نیاز جامعه هدف»،«جریان اقتصادي از ایده تا توسعه بازار» و «کیفیت اثرگذاري» را مدنظر قراردهند. 

به گفته وي، بر اساس نیازسنجی هاي صورت گرفته از جامعه بازنشستگان وسالمندان، فعالیتها و توسعه تیم هاي استارت آپی در
حوزه هاي مختلفی همچون:سلامت روان، سلامت جسمی، تجهیزات توانبخشی انفرادي، اوقات فراغت،توان افزایی اجتماعی و اقتصادي
و... تعریف شده است و تلاش می شود حمایتها وسرمایه گذاري ها به گونه اي باشد که این تیم ها در میان مدت محصولات وخدمات

 
خود را به شکل مستقل و براساس نیاز بازار و بدون تصدي گري دولتیارائه و توسعه دهند. 

مدیرعامل مرکز نوآوري صبا بر این اساس از صاحبان کسب وکارهاي خرد ونوآورانه دعوت کرد تا طرح هاي پیشنهادي خود را جهت
ارزیابی و بررسی به اینمرکز ارائه کنند تا در صورت تایید، از تسهیلات پیش بینی شده در اینتفاهمنامه و سایر حمایت ها برخوردار

 
شوند. 

گفتنی است، صندوق بازنشستگی کشوري با راه اندازي مرکز نوآوري صبا کهشهریور ماه امسال با حضور محمد شریعتمداري وزیر
تعاون، کار و رفاه اجتماعیکلید خورد، تلاش می کند تا با حمایت از کسب وکار هاي نوین واستارت آپ هایی که می توانند خدمات
اجتماعی با کیفیتی به بازنشستگان ووظیفه بگیران صندوق ارائه کنند، ضمن کمک به اشتغال جوانان خلاق و کارآفرینکه فرزندان

بازنشستگان نیزمی توانند بخشی از آن باشند، فضاي جدیدي را برایارائه خدمت به ذینفعان صندوق فراهم کند.



شریعتمداري: 76 درصد مشاغل خانگی طی سال هاي 96 تا 99 توسط بانوان

ایجاد شده است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/10/24

خبرگزاري آریا - استاندارد سازي مشاغل خانگی در ماه
گذشته با دستور هیئت وزیران به تصویب رسید، 76 درصد
مشاغل خانگی یعنی حدود 240 هزار شغل طی سال هاي
96 تا 99 ایجاد و با پرداخت 2 هزار میلیارد تومان منابع

 
قرض الحسنه توسط بانوان پوشش داده شده است. 

به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی ،محمد
شریعتمداري، وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی در نشست
ستاد ساماندهی مشاغل خانگی، یکی از مهم ترین محل
هاي ایجاد اشتغال و رفع مشکل بیکاري را توسعه مشاغل

خانگی دانست و اظهار داشت: بر همین اساس، قانونی براي توسعه مشاغل خانگی به تصویب رسیده و ستادي براي ساماندهی،

 
هماهنگی و نظارت بر فعالیت هاي این بخش با حضور دو نفر از نمایندگان مجلس شوراي اسلامی تشکیل شده است. 

شریعتمداري با بیان اینکه ستاد با تشکیل جلسات ، فعالیت هاي مختلف در حوزه مشاغل خانگی را رصد می کند به اقدامات مهم
جهاد دانشگاهی در حوزه توسعه مشاغل خانگی اشاره کرد و افزود : امروز جهاد دانشگاهی به عنوان یکی از تسهیل گران ارزشمند در
31 استان و پس از اجراي پایلوت در 9استان براي توسعه مشاغل خانگی ، ایجاد 81 هزار و 100 شغل را از طریق آموزش و

 
توانمندسازي در کشور در دستور کار قرار داده است. 

شریعتمداري تصریح کرد: این نهاد در زمینه ایجاد اشتغال براي خانوارهاي تحت پوشش خود و به خصوص زنان سرپرست خانوار گام
هاي بسیار موثري برداشته و کارهاي ارزشمندي را انجام داده که این الگوي مناسب را می توان با سازمان بین المللی کار به اشتراك

 
گذاشت. 

وي بر نقش و تکلیف صدا و سیما براي توسعه مشاغل خانگی نیز تاکید کرد و یکی از مهم ترین نیاز هاي این حوزه را تامین وام هاي

 
قرض الحسنه براي توسعه مشاغل خانگی دانست. 

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی اعلام کرد: با توجه به حجم زیاد تقاضا ها براي دریافت تسهیلات قرض الحسنه، سهم مشاغل خانگی

 
در طی سال هاي گذشته روند نزولی داشته است. 

وي گفت: براي سال 1400 ستاد مشاغل خانگی پیشنهاد داده است که 2هزار و 500 میلیارد تومان منابع قرض الحسنه به صورت

 
جداگانه به توسعه مشاغل خانگی اختصاص یابد. 

وزیر کار با اشاره به رونمایی از سامانه مشاغل خانگی ، گفت : از ابتداي سال جاري صدور مجوز مشاغل خانگی به صورت الکترونیکی

 
انجام می شود و افراد بدون مراجعه حضوري و با استفاده از سامانه می توانند براي صدور مجوز اقدام کنند. 

 
شریعتمداري ادامه داد: تلاش می کنیم اشکالات قانونی تحت لایحه اصلاحیه این حوزه برطرف شود. 

وي ادامه داد: تا سال 2019 نزدیک به 100 میلیون شغل در حوزه مشاغل خانگی بوده ولی در شرایط کرونایی در سطح جهان سهم

 
مشاغل خانگی 2.6 برابر افزایش داشته است. 

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی گفت: 260میلبون نفر در سطح جهان در شرایط کرونایی در مشاغل خانگی مشغول به کار هستند، در



حالی که سهم مشاغل خانگی در کشور هاي توسعه یافته حدود 9 تا 11 درصد است این سهم در کشور هاي در حال توسعه حدود

 
3تا 4 درصد است که در ایران هم باید به این موضوع توجه کرد و این سهم را افزایش داد. 

وي افزود : استفاده از آموزش ها و مهارت هاي فنی و حرفه اي جدید براي مشاغل نوبنیان که در دنیا مشغول به فعالیت هستند مورد
تاکید ستاد مشاغل خانگی قرار گرفته و سازمان آموزش فنی و حرفه اي مکلف است در این زمینه با ستاد مشاغل خانگی همکاري

 
هاي لازم را براي توسعه مهارت هاي فنی داشته باشد. 

شریعتمداري با اشاره به اینکه پوشش بیمه اي فعالان مشاغل خانگی و استفاده این افراد از صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان ،
روستائیان و عشایر از دیگر موضوعاتی است که می توان مورد توجه قرار داد گفت : از 330 رشته مشاغل خانگی حدود 149 رشته

 
مشمول این فعالیت ها می شود . 

وي توضیح داد: در رشته هاي حوزه صنایع دستی ، فرش و کشاورزي، مناطق بالاي 20 هزار نفر نیز می توانند از این بیمه استفاده
کنند، در رشته هاي فرهنگی و هنري براي استفاده از این بیمه محدودیت سقف زیر بیست هزار نفر وجود دارد و حدود 91 درصد

 
فعالان مشاغل خانگی می توانند از این بیمه استفاده کنند . 

شریعتمداري ادامه داد: مدت ها بود که براي استانداردسازي و شرایط بهداشتی مشاغل خانگی که مواد غذایی را تولید می کنند با
وزیر بهداشت و درمان مذاکراتی داشتیم که خوشبختانه موفق شدیم در 22رسته شغلی براي توزیع و تولید مواد غذایی دستورالعملی
را به تصویب برسانیم که با تعیین فروشگاه هاي مشخص و ناظر فنی به ازاي هر 6 تولیدکننده مواد غذایی یک ناظر فنی با تایید

وزارت بهداشت به تولید و توزیع مواد غذایی اطمینان بخشی دهد.



اجراي طرح غربالگري زندانیان در منوجان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/10/24

رییس کل دادگستري استان کرمان گفت: 31 مددجوي زندان منوجان با اجراي طرح غربالگري از زندان آزاد شدند.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از کرمان ،یداالله موحد، رییس کل دادگستري استان
کرمان به همراه جمعی از معاونان دادگستري استان از

 
زندان شهرستان منوجان بازدید کرد. 

یداالله موحد در جریان این بازدید با اشاره به اینکه 31
مددجوي زندان منوجان به منظور طرح غربالگري زندانیان آزاد شده اند، گفت: پایش مستمر وضعیت زندانیان و ایجاد زمینه آزادي آن

 
ها از اولویت هاي قوه قضاییه به شمار می رود. 

او بر فرهنگ سازي به منظور اصلاح رفتار مددجویان زندان ها تاکید کرد و افزود: آموزش هاي فرهنگی در زندان ها باید متناسب با

 
جرایم مددجویان به منظور جلوگیري از تکرار جرم از سوي آن ها صورت گیرد. 

موحد بیان کرد: در مسیر اجراي طرح هاي فرهنگی در زندان ها، نباید خسته شد؛ زیرا کار فرهنگی براي رسیدن به نتیجه مطلوب و

 
تغییر رفتار مددجویان زندان ها زمان بر است. 

او بر توسعه حمایت هاي پس از خروج نیز تاکید کرد و افزود: بسیاري از مددجویان زندان ها، پس از خروج از زندان در مسیر اشتغال
به کار با مشکلات متعددي روبه رو می شوند.



رفع مشکلات شغلی و مسکن ایثارگران با برنامه ریزي و پیگیري امکان پذیر

است

منبع: شهید نیوزشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/10/24

به گزارش شهید نیوز به نقل از «ایثار »، عطا ناوکی سه شنبه 23 دي ماه در نشستی که با نازنین شیبانی معاون توسعه مدیریت
منابع استانداري، به منظور پیگیري مصوبات تفاهم نامه هاي تأمین زمین براي مسکن و اشتغال ایثارگران و ساماندهی گلزارهاي مطهر
شهدا برگزار شد، گفت: اگر چه رفع موانع و مشکلات ایثارگران در این شرایط حساس اقتصادي دشوار است، ولی با تدبیر و همدلی می

 
توانیم گام هاي مؤثري برداریم. 

مدیرکل بنیاد استان هرمزگان یکی از دغدغه هاي اساسی خانواده هاي معظم شهدا، جانبازان و آزادگان را اشتغال پایدار و مسکن
دانست و افزود: بی شک با اجراي تفاهم نامه هایی که در راستاي تأمین زمین 1200 واحد مسکونی و ایجاد شغل براي 800 نفر از
ایثارگران و ساماندهی گلزارهاي مطهر شهدا در سفر معاون رییس جمهور و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران به استان هرمزگان به

 
امضا رسید، می توانیم مشکلات جامعه هدف را تا حد قابل توجهی حل کنیم. 

وي ضمن بیان اینکه ترویج فرهنگ ایثار و شهادت از فعالیت هاي هدفمند و مهم این نهاد محسوب می شود، تصریح کرد: رفع
مشکلات شغلی و مسکن جامعه شاهد و ایثارگر با برنامه ریزي، همکاري، حمایت هاي سایر مسئولان و پیگیري هاي متولیان امکان

 
پذیر است. 

نازنین شیبانی معاون توسعه مدیریت منابع استانداري نیز در این نشست حمایت از جامعه شاهد و ایثارگر را در اولویت دانست و گفت:
تمام تلاش خود را به کار خواهیم گرفت تا با کمک یکدیگر مشکلات این عزیزان را برطرف کنیم.



تخصیص 6 میلیارد تومان براي توسعه و بهسازي روستاهاي ملایر

منبع: همدان آنلاینشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/10/24

نماینده ملایر و رئیس مجمع نمایندگان استان همدان با اشاره به سفر اخیر دکتر امید معاون توسعه  روستایی و مناطق
محروم ریاست جمهوري به این شهرستان، رهاورد این سفر را براي ملایر در  حوزه هایی همچون بهسازي روستایی، آبرسانی و

تسهیلات بانکی اشتغال روستایی بسیار مثبت  ارزیابی کرد. به گزارش پایگاه خبري ...

نماینده ملایر و رئیس مجمع نمایندگان استان همدان با اشاره به سفر اخیر دکتر امید معاون توسعه  روستایی و مناطق محروم ریاست
جمهوري به این شهرستان، رهاورد این سفر را براي ملایر در  حوزه هایی همچون بهسازي روستایی، آبرسانی و تسهیلات بانکی اشتغال

 
روستایی بسیار مثبت  ارزیابی کرد. 

 
 

به گزارش پایگاه خبري همدان آنلاین، حجت الاسلام احد آزادي خواه افزود: هفته جاري به منظور  جمع بندي مصوبات این سفر،
نشستی در محل نهاد ریاست جمهوري با حضور دکتر امید برگزار  شد که در گام نخست اختصاص 4 میلیارد تومان براي بهسازي 10
روستا، بهسازي معابر،  آبرسانی به روستاهاي مشکل دار و تسهیلات بانکی براي متقاضیان اشتغال روستایی به ملایر  عواید این سفر بود.

 
 

 
وي تاکید کرد: از این مبلغ 28 میلیارد ریال آن به استان ابلاغ شده و مابقی اعتبار نیز به زودي  اعلام می شود. 

 
 

نماینده ملایر در ادامه به برگزاري نشستی با حضور علیرضا تابش، رییس بنیاد مسکن انقلاب  اسلامی و معاون عمران روستایی وي
اشاره و اظهارکرد: در این نشست که حسین فارسی معاون  سیاسی و امنیتی فرمانداري ملایر نیز حضور داشت برخی پروژه هاي مهم
عمران روستایی  شهرستان ملایر مطرح و مقرر شد از جانب بنیاد مسکن انقلاب اسلامی و تا پایان سال، مبلغ 2  میلیارد تومان دیگر به

 
اجراي طرح هاي بهسازي روستایی در ملایر اختصاص یابد. 



خدمات بی نظیر شرکت ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/10/24

معاون توسعه سرمایه انسانی و سیستم هاي اطلاعاتی شرکت مس، گفت: خدمات عام المنفعه شرکت ملی مس در راستاي
مسئولیت اجتماعی و در محورهاي کمک هاي بلاعوض، کمک هاي ورزشی، اقتصاد مقاومتی و راه سازي درخشان است.

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین» و به نقل از مس پرس، محراب احمدیان در میزگردي که با عنوان بررسی
عملکرد شرکت مس در حوزه مسئولیت اجتماعی در سومین همایش و نمایشگاه چشم انداز صنایع فلزات غیر آهنی ایران و فناوري
هاي وابسته برگزار شد، با اشاره به خدمات گسترده شرکت مس در حوزه مسئولیت اجتماعی، اظهار داشت: در فعالیت هاي ورزشی
شرکت مس با داشتن باشگاه هاي ورزشی در رشته هاي فوتبال، فوتسال و سایر رشته هاي ورزشی در همه رده هاي باشگاهی از لیگ
برتر تا لیگ یک حضور جدي و تاثیر گذاري در ورزش حرفه اي دارد و در همین راستا چندین ورزشگاه در دست ساخت دارد که

 
پیشرفت متوسط آن حدود 70 درصد است. 

وي با اشاره به برگزاري مراسم هاي فرهنگی همچون سالگرد شهادت سردار سلیمانی و دیگر برنامه هاي فرهنگی که با حضور شاعران،
و هنرمندان مطرح برگزار می شود، عنوان کرد: فعالیت هاي خیریه همچون تهیه و اهدا بسته هاي غذایی و جهیزیه به خانواده هاي

 
بی بضاعت در راستاي مسئولیت اجتماعی شرکت ملی مس انجام می شود. 

معاون توسعه منابع انسانی شرکت مس با تشریح اقدامات صورت گرفته در حوزه راه سازي که یکی از وظایف مصوب هیئت مدیره در
راستاي مسئولیت اجتماعی است، ابراز کرد: ما در راه سازي توجه ویژه اي به مسیرهاي روستایی و همچنین مسیرهاي موردنیاز

 
دسترسی معادن داریم. 

به گفته احمدیان ساخت جاده خواجه - ورزقان به همراه مجتمع چند منظوره امدادي در این جاده از مهم ترین فعالیت هاي اخیر

 
مسئولیت اجتماعی شرکت مس در حوزه راه سازي است. 

معاون توسعه سرمایه انسانی شرکت مس با تشریح فعالیت هاي این شرکت در حوزه اقتصاد مقاومتی به پرداخت وام هاي اشتغال به
متقاضیان کارآفرینی در رفسنجان، سرچشمه، سونگون و شهربابک اشاره کرد و افزود: همچنین یکی از اقدامات مهم شرکت مس
حمایت از پارك هاي فناوري و توسعه اقتصاد مردم محور است که در این زمینه می توان به طرح تجمیع دام در خاتون آباد اشاره کرد

 
که نمونه اي از فعالیت هاي اقتصادي مردم نهاد شرکت مس است. 

احمدیان با اشاره به وقوع حادثه ناگوار زلزله در ورزقان تصریح کرد: خدمات شرکت ملی مس در این حادثه مانند ساخت مدارس،

 
پخش غذاي گرم و در خدمت قراردادن تجهیزات لجستیکی شرکت براي حمایت از مردم آسیب دیده مثال زدنی بود. 

وي با اشاره به شیوع کرونا در کشور از اواخر سال گذشته یادآور شد: شرکت مس براي مقابله و پیشگیري از کرونا در کشور اقدامات
زیادي از جمله ساخت بیمارستان 50 تختخوابی شهداي صنعت مس رفسنجان، تهیه و تجهیز بیمارستان هاي منطقه به ونتیلاتور و

 
مخزن اکسیژن و پخش گسترده بسته هاي معیشتی و لوازم بهداشتی انجام داد. 



به گفته احمدیان واحد ایمنی و بهداشت شرکت ملی مس با کاهش ظرفیت حضور مانع حضور کارگران مشکوك به بیماري در کارگاه
شدند و دستورالعمل هاي بهداشتی به شدت انجام شد و به همین دلیل تعداد آسیب دیدگان ما از کرونا به شدت کم و قابل قبول بود.

انتهاي پیام//



3 بانوي البرزي برگزیده کارآفرینی کشور شدند

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/10/24

 
3 بانوي البرزي برگزیده کارآفرینی کشور شدند 

ایرنا/ مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی
البرز گفت: سه بانوي هنرمند صنایع دستی این استان به

 
عنوان کارآفرین نمونه در سطح کشور شناخته شدند. 

فریدون محمدي، مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و
صنایع دستی البرز اظهار داشت: روز گذشته در آیینی که
از سوي معاونت گردشگري وزارت میراث فرهنگی،

 
گردشگري و صنایع دستی در تهران برگزار شد، از سه بانوي کارآفرین استان در حوزه صنایع دستی تجلیل به عمل آمد. 

وي ادامه داد: 24 بانوي کارآفرین برتر حوزه صنایع دستی از 16 استان کشور در این مراسم تجلیل شدند که تعداد هنرمندان برتر

 
البرزي بیشتر از سایر استان ها بود. 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی البرز گفت: پریسا حافظی در رشته سفال و نقش برجسته، شادي حاضري در
رشته رودوزي و فاطمه گودرزي در رشته جاجیم بافی، گلیم بافی و موج بافی سه هنرمند برتر البرزي در سطح کشور بودند که تجلیل

 
شدند. 

محمدي بیان کرد: استان البرز مهد پرورش هنرمندان بسیاري در رشته هاي مختلف صنایع دستی است که در راستاي توسعه و تعالی

 
آن همواره کوشا بوده اند و موجب افتخارآفرینی در عرصه هاي گوناگون ملی و بین المللی شده اند. 

 
آخرین خبر البرز در اینستاگرام : 

https://instagram.com/alborztoday



بازگشایی سالن هاي سینما و تئاتر در قم

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/10/24

دبیر شوراي اطلاع رسانی استان قم از بازگشایی سالن هاي سینما و تئاتر قم خبر داد و گفت: خوشبختانه با بهبود وضع
نسبی استان و ورود قم به وضعیت آبی، سالن هاي سینما و نمایش بازگشایی شدند.

دبیر شوراي اطلاع رسانی استان قم از بازگشایی سالن هاي سینما و تئاتر قم خبر داد و گفت: خوشبختانه با بهبود وضع نسبی

 
استان و ورود قم به وضعیت آبی، سالن هاي سینما و نمایش بازگشایی شدند. 

به گزارش اکونا پرس، به نقل از روابط عمومی اداره کل فرهنگ و
ارشاد اسلامی استان قم، سیدموسی حسینی کاشانی در گفت
وگو با خبرنگار شهر بیست، با اشاره به درخواست هنرمندان
استان براي بازگشایی سالن هاي تئاتر، اظهار کرد: با پیگیري
استاندار قم و با بهبود وضع نسبی استان و ورود قم به وضعیت
آبی، سالن هاي سینما و نمایش بازگشایی شدند و تا زمانی که
شرایط استان مناسب باشد، امکان اکران فیلم و اجراي نمایش

 
برقرار است. 

وي تصریح کرد: البته از سرگیري فعالیت هاي فرهنگی و هنري استان و بازگشایی سالن هاي سینما و تئاتر بر مبناي رعایت شیوه

 
نامه هاي سخت گیرانه بهداشتی و فاصله گذاري اجرایی شده است. 

دبیر شوراي اطلاع رسانی استان قم افزود: همچنین با توجه به تداوم اجراي منع رفت و آمد از ساعت 21 تا چهار صبح روز بعد،

 
صاحبان سالن هاي تئاتر و سینما باید طوري برنامه ریزي کنند که آخرین اکران آنها تا ساعت 20 به اتمام برسد. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم در ادامه به پیگیري هاي اداره کل هنرهاي نمایشی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی اشاره کرد و
گفت: مدیران این اداره کل در حال تلاش براي انتقال مشاغل تئاتري و سینمایی از گروه سه به گروه دو هستند تا خللی در فعالیت

 
هنرمندان تا زمان وضعیت قرمز بوجود نیاید. 

حسینی کاشانی همچنین به تعطیلی چند ماهه سالن هاي تئاتر و سینما اشاره کرد و افزود: این تعطیلی ها خسارت قابل توجهی به
فعالان این حوزه و هنرمندان وارد کرده و وزارتخانه تا جایی که توانسته تلاش کرده کمترین میزان خسارت متوجه مشاغل تابعه اش

 
شود. 

وي افزود: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در بحث سامانه کار و ارزیابی خسارات وارد بر مشاغل و برآورد کمک هاي معیشتی هم
همواره در کنار هنرمندان ایستاده و صداي آنان در ستاد بوده است اما به هر حال مشکل محدودیت هاي اعتباري که کشور درگیر آن

 
است، وجود دارد. 



مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم تصریح کرد: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی متناسب با توان خود در این مدت اقداماتی نظیر

 
پرداخت حق بیمه هنرمندان به مدت سه ماه و واریز یک میلیون و پانصد هزار تومان به حساب اعضاي صندوق هنر داشته است. 

حسینی کاشانی افزود: همچنین دولت در این مدت تلاش کرده تا بیمه بیکاري خانواده فرهنگ و هنر را براي اولین بار و در حمایت از
این قشر فرهیخته اجرایی کند چرا که عمده این مشاغل در زمره مشاغل آزاد تعریف و تا کنون مشمول حمایت هاي قانون بیمه

 
بیکاري نشده اند. 

وي همچنین به ارائه تسهیلات کرونایی از طریق سامانه کارا اشاره کرد و گفت: با پیگیري هایی که توسط وزارت فرهنگ و ارشاد
اسلامی انجام شد، بخشی از اعضاي خانواده فرهنگ و هنر و رسانه استان که در ایام کرونا متضرر شدند، در سامانه کارا ثبت نام کرده

 
و از تسهیلات مدنظر استفاده کردند. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم افزود: در حال حاضر نیر ثبت نام دریافت 2 نوع تسهیلات حمایتی براي کسب و کارهاي فرهنگی،
هنري و رسانه اي در سامانه تحفه امکان پذیر است که تسهیلات بانک آینده با کارمزد 16 درصد که ثبت تقاضاي این تسهیلات بدون
محدودیت زمانی و میزان درخواستی تا اطلاع ثانوي ادامه دارد و تسهیلات صندوق کارآفرینی امید با کارمزد چهار درصد نیز تا سقف

 
100 میلیون تومان است. 

حسینی کاشانی با تأکید بر اینکه مشاغل فرهنگی و هنري بویژه هنرمندان از زمان شیوع ویروس کرونا با مشکلات بسیاري مواجه
شدند، گفت: البته با وجود حمایت هاي انجام شده توسط دولت، فعالان و هنرمندان باید از یک پشتوانه محکم تري برخوردار شوند تا

 
پوشش دهنده و حامی معیشت این قشر فرهیخته باشد. 

دبیر شوراي اطلاع رسانی استان قم با بیان اینکه مجموعه استان قدردان تلاش ها و موفقیت هاي هنرمندان استان است، گفت:

 
استاندار قم پیگیر مطالبات و مشکلات هنرمندان است و تأکید کردند حمایت هرچه بیشتر از این قشر عزیز انجام شود. 

وي خاطرنشان کرد: امیدواریم با تداوم وضعیت استان از نظر کرونا و رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی، چراغ سالن هاي هنري قم
روشن بماند و با اختصاص اعتبارات ملی و استانی بتوانیم بخشی از دغدغه هاي هنرمندان عزیز را برطرف کنیم.



برگزاري رویداد ملی «بانوي برکت»

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/10/24

اخوان گفت: بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام رویداد ملی «بانوي برکت» را با هدف کارآفرینی در حوزه کسب وکار هاي
خانگی و خانوادگی براي بانوان برگزار می کند.

به گزارش گروه اجتماعی باشگاه خبرنگاران جوان، منصوره
اخوان مجري رویداد ملی بانوي برکت در تشریح اهداف
برگزاري این رویداد گفت: طراحی مدل هاي بومی براي
افزایش حضور بانوان در حوزه هاي اقتصاد خانواده و کسب
و کار هاي خانگی، افزایش مشارکت اقتصادي بانوان، تقویت
شبکه اجتماعی بانوان کارآفرین بنیاد برکت و ارائه طرح

 
هاي صنایع خلاق در کسب و کار بانوان از جمله اهداف برگزاري این رویداد است. 

اخوان با اشاره به فراخوان رویداد ملی بانوي برکت خاطرنشان کرد: کارآفرینان و ایده پردازان می توانند از طریق اپلیکیشن جامع
برکت به نشانی app.barkat.ir یا سایت رویداد هاي برکت به نشانی event.barkat.ir طرح ها و مدل هاي کسب وکار و ایده
هاي سیاستی خود را در حوزه کارآفرینی براي بانوان ارائه دهند تا طرح هاي منتخب پس از بررسی و داوري، از سوي بنیاد برکت

 
حمایت و اجرا شوند. 

وي از حمایت این بنیاد از طرح هاي اشتغال زایی در قالب رویداد بانوي برکت خبر داد و افزود: این رویداد قصد دارد تا در یک فرآیند
جمع سپاري حل مسأله، مدل هاي بنیاد برکت را متناسب با نیاز ها و شرایط کارآفرینی زنان به روز کند و علاوه بر مدل هاي موفق

 
قبلی، مدل اشتغال بانوان را نیز ارائه دهد. 

 
به گفته اخوان، رویداد بانوي برکت همچنین می خواهد مشکلات زنان کارآفرین در حوزه اشتغال خانگی و خانوادگی را بررسی کند. 

مجري رویداد بانوي برکت با اشاره به شروع ثبت نام متقاضیان از 22 دي ماه اظهار داشت: ارزیابی و داوري طرح ها و ایده هاي رسیده
به رویداد از 15 بهمن ماه همزمان با سالروز ولادت حضرت فاطمه (س) و روز زن آغاز خواهد شد. همچنین در این مدت براي تمامی

 
شرکت کنندگان، دوره هاي آموزشی با هدف توانمندسازي برگزار می شود. 

اخوان بیان کرد: علاوه بر اهداي جوایز به طرح هاي برگزیده در این رویداد، طرح هاي اشتغال زایی منتخب نیز متناسب با مدل هاي

 
اقتصادي اشتغال زایی بنیاد برکت حمایت خواهند شد. 

وي با اشاره به برگزاري رویداد بانوي برکت در سراسر کشور خاطرنشان کرد: طرح ها و ایده هاي رسیده به رویداد باید در حوزه هاي



صنایع خلاق شامل طراحی و معماري؛ کسب وکار دیجیتال و فضاي مجازي؛ میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی؛ صنایع

 
دیداري و شنیداري؛ گیاهان دارویی و طب سنتی؛ چاپ و نشر؛ هنر هاي تجسمی و نمایشی؛ و بازي، اسباب بازي و سرگرمی باشند. 

مجري رویداد بانوي برکت با تأکید بر برگزاري دوره هاي توانمندسازي براي شرکت کنندگان و برگزیدگان رویداد بانوي برکت
خاطرنشان کرد: از طرح هاي برگزیده در قالب مدل اشتغال زایی اجتماع محور بنیاد برکت حمایت خواهد شد. همچنین طرح هایی

 
که به حمایت بیشتري نیاز داشته باشند به بخش بنگاه محور معرفی می شوند تا تسهیلات بیشتري به آن ها تعلق گیرد. 

اخوان یادآور شد: بنیاد برکت سال هاست با ایجاد اشتغال در سطح خرد یا در سطح بنگاه هاي کوچک و متوسط توانسته است با مدل

 
هاي کارآفرینی خود، گام بلندي در رفع بیکاري در کشور بردارد. 

وي از ایجاد 41 هزار طرح اشتغال زایی برکت توسط بانوان مناطق محروم تا به امروز خبر داد و تأکید کرد: بانوان ایرانی از دیرباز در

 
تولید کشور نقش مهمی داشته اند. 

 
بیشتر بخوانید 

 
- ایجاد بیش از 264 شغل مستقیم و غیر مستقیم توسط بنیاد برکت 
- ثبت نام از داوطلبان تزریق واکسن ایرانی کرونا به پایان رسیده است



اعطاي تسهیلات به کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/10/24

براي حمایت از کسب وکار هاي نوآورانه و استارت آپ هاي فعال در حوزه بازنشستگی و سالمندي تفاهمنامه اي بین صندوق
بازنشستگی کشوري و صندوق کارآفرینی امید به امضا رسید.

در قالب تفاهمنامه بین دو صندوق کارآفرینی امید و
بازنشستگی کشوري صورت می گیرد: اعطاي تسهیلات به
کسب وکارهاي نوین در حوزه بازنشستگی براي حمایت از
کسب وکار هاي نوآورانه و استارت آپ هاي فعال در حوزه
بازنشستگی و سالمندي تفاهمنامه اي بین صندوق
بازنشستگی کشوري و صندوق کارآفرینی امید به امضا

 
رسید. 

به گزارش برنا؛ در این مراسم که شب گذشته (سه شنبه
23 دي ماه) با حضور اکبر افتخاري، مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوري، و اصغر نوراله زاده، مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید،
برگزار شد؛ دو طرف متعهد شدند در راستاي عمل به مسئولیت اجتماعی و اجراي سیاست هاي حمایتی و پشتیبانی از کسب وکارهاي
نوآورانه (استارت آپ) در جهت تولید ثروت و گسترش و تسهیل ارائه خدمات به بازنشستگان و وظیفه بگیران کشوري و پشتیبانی از

 
پروژه هاي صنعتی و خدماتی در جهت تحقق هرچه بیشتر اهداف جهش تولید، این تفاهمنامه را امضاء و اجرایی کنند. 

براساس این تفاهمنامه و براي حمایت و پرداخت تسهیلات به شرکت ها و طرح هاي کارآفرینی داراي توجیه اقتصادي و مورد حمایت

 
صندوق بازنشستگی کشوري، اعتباري بالغ بر 150 میلیارد ریال از محل منابع صندوق کارآفرینی امید در نظر گرفته شده است. 

همچنین، حمایت در ایجاد و شتاب دهی کسب وکار هاي نوآورانه و خلاق در طرح هاي با مقیاس کوچک، حمایت یا سرمایه گذاري
در طرح هاي صنعتی و خدماتی و همچنین حمایت و مشارکت در جهت توسعه کسب وکار هاي وابسته از جمله مفاد این همکاري

 
مشترك است. 

صندوق کارآفرینی امید طی این تفاهم یکساله متعهد شده تا در صورت تایید طرح نوآورانه، نسبت به پرداخت 50درصد از کل سرمایه
گذاري طرح شامل هزینه هاي پیش از بهره برداري، هزینه هاي سرمایه گذاري ثابت و هزینه هاي سرمایه در گردش (در صورت
وجود) به صورت قرض الحسنه اقدام کند. دو صندوق تفاهم کردند تا ظرفیت هاي خود را در جهت رشد و توسعه کسب وکارهاي

 
طرف مقابل، به کار گیرند. 

صندوق بازنشستگی کشوري هم در این تفاهمنامه متعهد شده تا حداکثر مساعی خود را در جهت انتخاب و معرفی کسب وکارهاي

 
نوآورانه با حداکثر بهره وري به انجام برساند. 



 
گام جدید صندوق بازنشستگی کشوري براي حمایت از استارتاپ ها و طرح هاي نوآورانه 

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوري در مراسم امضاي این تفاهمنامه با اشاره به سیاست این صندوق در حمایت از شرکت هاي
نوآور و شتاب دهنده براي ارائه خدمات به بازنشستگان و سالمندان گفت: در جهت تمرکزبخشی و اجراي این سیاست، از ابتداي کار
خود در صندوق راه اندازي مرکزي را طراحی کردیم که خوشبختانه از شهریورماه امسال مرکز نوآوري هاي صبا فعالیت خود را آغاز

 
کرده است. 

اکبر افتخاري با تاکید بر اینکه «نیاز داریم در حوزه بازنشستگی سرویسها و خدمات نوینی ارائه دهیم»، گفت: مرکز نوآوري صبا با این
هدف تاسیس شد که بستري براي به کارگیري ذهن هاي جوان و حمایت و راهبري آنها از ایده به محصول باشد که در این زمینه، تیم
هاي مختلفی براي فعالیت اعلام آمادگی کردند که از میان آنها، تیم هاي برتر با توجه به نوع نیازهاي جامعه بازنشستگان و سالمندان،

 
در قالب «رویداد صبانو» شناسایی و معرفی شدند. 

وي با بیان اینکه «مرحله پس از شناسایی و دریافت ایده ها و طرح ها، حمایت براي عملیاتی شدن و توسعه کسب وکارها براي حضور
در بازار است»، امضاي تفاهمنامه براي دریافت تسهیلات از صندوق کارآفرینی امید را گام جدید صندوق بازنشستگی کشوري براي
حمایت از استارتاپ ها و طرح هاي نوآورانه در این جهت دانست و یادآور شد: طبق این تفاهمنامه، صندوق در قالب مرکز نوآوري صبا

 
طبق تعهدات خود، ضمانت ها و حمایت هاي لازم را براي دریافت این تسهیلات برعهده گرفته است. 

 
حمایت مالی از کسب وکارهاي کوچک در قالب استارتاپ ها 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید نیز در این مراسم گفت: بر اساس این تفاهمنامه، کسب وکارهاي کوچک در قالب استارتاپ ها از

 
حمایت مالی صندوق کارآفرینی امید بهره مند می شوند. 

نوراله زاده ابراز امیدواري کرد که تا پایان سال جاري، فاز اول این تفاهمنامه اجرایی شود و نتایج آن از سوي مدیریت دو صندوق

 
ارزیابی شود تا در صورت مطلوب بودن نتایج، بتوانید روند همکاري ها را در سال آینده توسعه بدهیم. 

او همچنین به برگزاري جشنواره ملی کارآفرینی اجتماعی با همکاري صندوق کارآفرینی امید با حضور مجموعه هاي مختلف وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و نهادهاي حمایتی چون سازمان بهزیستی، سازمان امور زندان ها، کمیته امداد اشاره کرد و از مرکز
نوآوري صبا و مجموعه صندوق بازنشستگی کشوري هم براي مشارکت در این جشنواره، دعوت کرد تا به مسایل بازنشستگان و

 
سالمندان هم به شکلی جدي تر در قالب یکی از محورهاي این جشنواره، پرداخته شود. 

 
سه اصل ارزیابی و پذیرش در مرکز نوآوري صبا 

مدیرعامل مرکز نوآوري صبا نیز در این مراسم با بیان اینکه «این مرکز در راستاي سیاستهاي صندوق بازنشستگی کشوري در زمینه
بهبود کیفیت زیست اجتماعی بازنشستگان و وظیفه بگیران کشوري شکل گرفته است»، گفت که این سیاستها و برنامه ها بر بهبود

 
کیفیت زندگی سایر سالمندان و بازنشستگان هم در میان مدت تاثیر مثبت خواهد داشت. 

عادل دهدشتی افزود: ایده ها، تیم ها و شرکت هاي نوآورانه اي در این مرکز ارزیابی و پذیرش می شوند که به صورت همزمان سه

 
اصل «نیاز جامعه هدف»، «جریان اقتصادي از ایده تا توسعه بازار» و «کیفیت اثرگذاري» را مدنظر قرار دهند. 



به گفته او، بر اساس نیازسنجی هاي صورت گرفته از جامعه بازنشستگان و سالمندان، فعالیتها و توسعه تیم هاي استارت آپی در حوزه
هاي مختلفی همچون: سلامت روان، سلامت جسمی، تجهیزات توانبخشی انفرادي، اوقات فراغت، توان افزایی اجتماعی و اقتصادي و...
تعریف شده است و تلاش می شود حمایتها و سرمایه گذاري ها به گونه اي باشد که این تیم ها در میان مدت محصولات و خدمات

 
خود را به شکل مستقل و براساس نیاز بازار و بدون تصدي گري دولتی ارائه و توسعه دهند. 

مدیرعامل مرکز نوآوري صبا بر این اساس از صاحبان کسب وکارهاي خرد و نوآورانه دعوت کرد تا طرح هاي پیشنهادي خود را جهت
ارزیابی و بررسی به این مرکز ارائه کنند تا در صورت تایید، از تسهیلات پیش بینی شده در این تفاهمنامه و سایر حمایت ها برخوردار

 
شوند. 

گفتنی است، صندوق بازنشستگی کشوري با راه اندازي مرکز نوآوري صبا که شهریور ماه امسال با حضور محمد شریعتمداري وزیر
تعاون، کار و رفاه اجتماعی کلید خورد، تلاش می کند تا با حمایت از کسب وکار هاي نوین و استارت آپ هایی که می توانند خدمات
اجتماعی با کیفیتی به بازنشستگان و وظیفه بگیران صندوق ارائه کنند، ضمن کمک به اشتغال جوانان خلاق و کارآفرین که فرزندان

بازنشستگان نیزمی توانند بخشی از آن باشند، فضاي جدیدي را براي ارائه خدمت به ذینفعان صندوق فراهم کند.



دري نجف آبادي: مردم باید مدیریت مصرف را سرلوحه کار خود قرار دهند

منبع: ایرناشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/10/24

اراك - ایرنا - نماینده ولی فقیه در استان مرکزي گفت: یکی از مشکلات امرز جامعه استفاده بیش از حد از انرژي است که
این امر خیانت به کشو ر است و مردم باید مدیریت مصرف را سرلوحه کار خود قرار دهند.

اراك - ایرنا - نماینده ولی فقیه در استان مرکزي گفت:
یکی از مشکلات امرز جامعه استفاده بیش از حد از انرژي
است که این امر خیانت به کشو ر است و مردم باید

 
مدیریت مصرف را سرلوحه کار خود قرار دهند. 

آیت االله «قربانعلی دري نجف آبادي» روز چهارشنبه در
نشست شوراي اداري استان مرکزي در اراك افزود: همه
باید پاي عهدي که با آرمان هاي انقلاب داشته اند بمانند و

 
به طور قطع از روزها و شرایط سخت نیز عبور می شود. 

وي عنوان کرد: همه در یک کشتی هستند و بزرگترین
خیانت در شرایط فعلی آن است که هر فردي تنها خود را ببیند و همه باید دست به دست هم دهند تا این کشتی به سلامت به مقصد

 
برسد. 

وي بیان کرد: مشکلاتی در کشور وجود دارد اما با همدلی و دست به دست هم دادن می توان همه مشکلات را حل کرد و انقلاب

 
اسلامی فرصت هاي زیادي را براي همه ایجاد کرده است. 

وي در بخش دیگري از سخنانش با بیان اینکه قدرت دفاعی جمهوري اسلامی ایران در سطح جهان زبانزد است، اظهار داشت: این

 
مهم به برکت جمهوري اسلامی محقق شده است. 

وي گفت: افزایش قدرت دفاعی ایران در حالی است که در قبل از انقلاب اسلامی ، این قدرت به اندازه یک چوب دستی بود اما امروز

 
یکی از قدرتمندرین کشورهاي جهان است و باید همه قدر انقلاب را بدانند. 

نماینده ولی فقیه در استان مرکزي اضافه کرد: یکی از برنامه هاي مهم پیش رو، گرامیداشت دهه فجر است که باید برنامه ریزي ویژه

 
براي این ایام صورت گیرد و نهایت بهره مندي از این ایام صورت گیرد. 

سرپرست شوراي هماهنگی تبلیغات اسلامی استان مرکزي نیز در ادامه این نشست گفت: امسال جشن پیروزي انقلاب اسلامی 42

 
ساله می شود و به طور قطع به دلیل شرایط کرونایی امکان برگزاري آیین هاي مختلف مانند سال هاي گذشته وجود ندارد. 



حجت الاسلام «عباس دانشی» افزود: باید تلاش شود تا برنامه ها در این ایام به بهترین شکل ممکن و با بهره گیري بیشتر از فضاي

 
مجازي، مطبوعات و رسانه ها انجام شود. 

وي بیان کرد: در صورتیکه مجوزهاي لازم براي برگزاري راهپیمایی 22 بهمن صادر شود، این مهم در 50 نقطه جمعیتی استان

 
مرکزي برگزار می شود. 

سرپرست شوراي هماهنگی تبلیغات اسلامی استان مرکزي ادامه داد: کارگروه هاي مختلف دهه فجر استان مرکزي کلید خورده و امید

 
است وظایف محوله به خوبی انجام شود. 

حجت الاسلام دانشی عنوان کرد: در این راستا کارگروه افتتاح پروژه هاي عمرانی، قرآن، انجمن ها و هیات هاي مذهبی، روستایی و
عشایري، زنان و خانواده، ایثارگران، کارآفرینی، اصناف و بازاریان، بسیج و نیروهاي مسلح، حوزه و روحانیت، مساجد، ارتباطات و اطلاع
رسانی و فضاي مجازي، همیاري و تشکل هاي مردمی، فرهنگیان و دانش آموزان، قضایی، فرهنگی و هنري، مدیریت شهري و

 
فضاسازي، دانشجویی و دانشگاهیان و و ورزش در استان فعال شده است. 

رئیس ستاد اقامه نماز استان مرکزي هم در این نشست گفت: توجه به نماز در افزایش راندمان و وجدان کاري بالا، نقش موثري

 
داردکه این مهم نیازمند به بستري سازي است که شرایط سخت افزاري آن دستگاه هاي اجرایی ایجاد شده است. 

حجت الاسلام « علی رودبارانی» افزود: : در دستگاه هاي اجرایی که این بستر فراهم است اما بحث اقامه نماز پررنگ نیست که باید

 
آسیب شناسی جدي صورت گیرد و این ستاد تفاهم نامه اي با دستگاه هاي مختلف دارد که نیاز است عملیاتی شود. 

مشاور نماینده ولی فقیه در بنیاد غدیر استان مرکزي هم در این نشست گفت: پارسال به مناسبت عید غدیر، اطعام 50 هزار به عهده

 
استان مرکزي گذاشته شد اما با همت و همدلی که در این استان وجود دارد، 450 هزار نفر اطعام شدند. 

حجت الاسلام «محمد هاشم مرادي» افزود: استان مرکزي تنها استانی است که هر ساله برنامه هاي ویژه اي در سالروز ازدواج حضرت

 
زهرا (س) و حضرت علی (ع) با همکاري اداره کل ورزش و جوانان برگزار می کند. 

وي بیان کرد: چندین ماه است بحث درس هاي نهج البلاغه توسط این بنیاد در استان مورد توجه قرار گرفته که با توفیقات خوبی

 
همراه شده است. 

مشاور نماینده ولی فقیه در بنیاد غدیر استان مرکزي ادامه داد: مسابقه حکمت و سیره حضرت علی (ع) از دیگر مواردي است که مورد

 
توجه بوده و با بازخوردهاي خوبی همراه شده است. 

 
استان مرکزي داراي 12 شهرستان و بیش از یک میلیون و 400 هزار نفر جمعیت است. 

 
برچسب ها 

 
- استان مرکزي 

 
- جلسه شوراي اداري 

 
- امام جمعه اراك 

- بهینه سازي مصرف انرژي



قدردانی رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) از بانک صادرات استان بوشهر

منبع: بانکداري ایرانیشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/10/24

 رئیس کل کمیته امداد امام خمینی(ره) از مدیران و کارکنان بانک صادرات استان بوشهر، به دلیل ایفاي نقش مؤثر و برجسته
در امر ایجاد اشتغال و خوداتکایی مددجویان مورد حمایت این کمیته در استان بوشهر قدردانی کرد.

 بانکداري ایرانی- رئیس کل کمیته امداد امام خمینی(ره) از مدیران و کارکنان بانک صادرات استان بوشهر، به دلیل ایفاي نقش

 
مؤثر و برجسته در امر ایجاد اشتغال و خوداتکایی مددجویان مورد حمایت این کمیته در استان بوشهر قدردانی کرد. 

به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، سیدمرتضی بختیاري در سیزدهمین جلسه کارگروه تخصصی اشتغال استان بوشهر، در
محل سالن کوثر استانداري این استان که با حضور عبدالکریم گراوند استاندار بوشهر و سایر مدیران سازمان ها و بانک هاي استان

 
برگزار شد، با اهداي لوح سپاس به مدیرشعب بانک صادرات استان بوشهر از خدمات این بانک قدردانی کرد. 

وي در این مراسم، ضمن قدردانی از تلاش ها و مجاهدت هاي خالصانه مدیران و کارکنان بانک صادرات ایران در راستاي ایفاي نقش
مؤثر و برجسته در امر ایجاد اشتغال و خوداتکایی مددجویان کمیته امداد امام خمینی(ره)، لوح سپاسی به محمدرضا غنی پور مدیر

 
شعب بانک صادرات استان بوشهر اهدا کرد. 

بانک صادرات استان بوشهر بر اساس بند «ب» تبصره 16 قانون بودجه سال 1398 تا 16 دي ماه 1399 با تصویب و پرداخت تمامی

 
پرونده هاي معرفی شده از سوي کمیته امداد امام خمینی(ره) نقش مهمی در تقویت اشتغالزایی مددجویان این کمیته داشته است. 

این بانک 101 فقره وام قرض الحسنه مددجویی و کارآفرینی به مبلغ 45 هزار و 450 میلیون ریال به مددجویان و کارآفرینان معرفی

 
شده از سوي کمیته امداد پرداخت کرده است. 

سید مرتضی بختیاري، رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) در بخشی از این لوح خطاب به محمدرضا غنی پور، مدیرشعب بانک
صادرات استان بوشهر آورده است: «نظر به اینکه در ایجاد اشتغال مددجویان مورد حمایت کمیته امداد امام خمینی(ره) نقش موثر و
برجسته اي داشته اید، بدین وسیله از تلاش ها و مساعدت هاي خالصانه جنابعالی و کارکنان بانک صادرات استان بوشهر در راستاي
توسعه امر اشتغال و خوداتکایی ولی نعمتان جامعه اسلامی صمیمانه تقدیر و تشکر به عمل می آید و در سالی که به فرموده مقام
معظم رهبري به نام «جهش تولید» مزین شده است از خداوند متعال توفیق روزافزون شما را در تحقق اهداف و آرمان هاي ارزشمند

نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران خواستاریم.»



برگزاري رویداد ملی «بانوي برکت» با هدف اشتغال آفرینی براي بانوان

منبع: میزانشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/10/24

مجري رویداد ملی بانوي برکت گفت: بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام رویداد ملی «بانوي برکت» را با هدف کارآفرینی در
حوزه کسب وکار هاي خانگی و خانوادگی براي بانوان برگزار می کند.

خبرگزاري میزان - طبق اعلام بنیاد برکت، منصوره اخوان با اشاره به رویداد ملی «بانوي برکت» با هدف کارآفرینی در حوزه
کسب وکار هاي خانگی و خانوادگی براي بانوان گفت: طراحی مدل هاي بومی براي افزایش حضور بانوان در حوزه هاي اقتصاد خانواده
و کسب و کار هاي خانگی، افزایش مشارکت اقتصادي بانوان، تقویت شبکه اجتماعی بانوان کارآفرین بنیاد برکت و ارائه طرح هاي

 
صنایع خلاق در کسب و کار بانوان از جمله اهداف برگزاري این رویداد است. 

مجري رویداد ملی بانوي برکت با اشاره به فراخوان رویداد ملی بانوي برکت خاطرنشان کرد: کارآفرینان و ایده پردازان می توانند از
طریق اپلیکیشن جامع برکت به نشانی app.barkat.ir یا سایت رویداد هاي برکت به نشانی event.barkat.ir طرح ها و مدل
هاي کسب وکار و ایده هاي سیاستی خود را در حوزه کارآفرینی براي بانوان ارائه دهند تا طرح هاي منتخب پس از بررسی و داوري،

 
از سوي بنیاد برکت حمایت و اجرا شوند. 

وي از حمایت این بنیاد از طرح هاي اشتغال زایی در قالب رویداد بانوي برکت خبر داد و افزود: این رویداد قصد دارد تا در یک فرآیند
جمع سپاري حل مساله، مدل هاي بنیاد برکت را متناسب با نیاز ها و شرایط کارآفرینی زنان به روز نماید و علاوه بر مدل هاي موفق

 
قبلی، مدل اشتغال بانوان را نیز ارائه دهد. 

 
به گفته اخوان، رویداد بانوي برکت همچنین می خواهد مشکلات زنان کارآفرین در حوزه اشتغال خانگی و خانوادگی را بررسی کند. 

مجري رویداد بانوي برکت با اشاره به شروع ثبت نام متقاضیان از 22 دي ماه اظهار داشت: ارزیابی و داوري طرح ها و ایده هاي رسیده
به رویداد از 15 بهمن ماه همزمان با سالروز ولادت حضرت فاطمه (س) و روز زن آغاز خواهد شد. همچنین در این مدت براي تمامی

 
شرکت کنندگان، دوره هاي آموزشی با هدف توانمندسازي برگزار می شود. 

اخوان بیان کرد: علاوه بر اهداي جوایز به طرح هاي برگزیده در این رویداد، طرح هاي اشتغال زایی منتخب نیز متناسب با مدل هاي

 
اقتصادي اشتغال زایی بنیاد برکت حمایت خواهند شد. 

وي با اشاره به برگزاري رویداد بانوي برکت در سراسر کشور خاطرنشان کرد: طرح ها و ایده هاي رسیده به رویداد باید در حوزه هاي
صنایع خلاق شامل طراحی و معماري؛ کسب وکار دیجیتال و فضاي مجازي؛ میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی؛ صنایع

 
دیداري و شنیداري؛ گیاهان دارویی و طب سنتی؛ چاپ و نشر؛ هنر هاي تجسمی و نمایشی؛ و بازي، اسباب بازي و سرگرمی باشند. 

مجري رویداد بانوي برکت با تاکید بر برگزاري دوره هاي توانمندسازي براي شرکت کنندگان و برگزیدگان رویداد بانوي برکت
خاطرنشان کرد: از طرح هاي برگزیده در قالب مدل اشتغال زایی اجتماع محور بنیاد برکت حمایت خواهد شد. همچنین طرح هایی



 
که به حمایت بیشتري نیاز داشته باشند به بخش بنگاه محور معرفی می شوند تا تسهیلات بیشتري به آن ها تعلق گیرد. 

اخوان یادآور شد: بنیاد برکت سال هاست با ایجاد اشتغال در سطح خرد یا در سطح بنگاه هاي کوچک و متوسط توانسته است با مدل

 
هاي کارآفرینی خود، گام بلندي در رفع بیکاري در کشور بردارد. 

وي از ایجاد 41 هزار طرح اشتغال زایی برکت توسط بانوان مناطق محروم تا به امروز خبر داد و تاکید کرد: بانوان ایرانی از دیرباز در

 
تولید کشور نقش مهمی داشته اند. 

 
- بیشتر بخوانید: 

- ارائه 680 ایده براي اشتغال کولبران استان هاي مرزي انتهاي پیام/



آمادگی سازمان تامین اجتماعی براي حمایت از آموزشگاه هاي غیردولتی

منبع: بازار کارشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/10/24

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به سهم خوب اشتغال مراکز آموزشی غیردولتی، گفت: از ایجاد هرگونه
تسهیلات بیمه اي براي این مراکز که باعث افزایش اشتغال شود، استقبال می کنیم و آماده همکاري کارشناسی در این

موضوع هستیم.

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به سهم خوب اشتغال مراکز آموزشی غیردولتی، گفت: از ایجاد هرگونه تسهیلات

 
بیمه اي براي این مراکز که باعث افزایش اشتغال شود، استقبال می کنیم و آماده همکاري کارشناسی در این موضوع هستیم. 

به گزارش اداره کل روابط عمومی سازمان تأمین اجتماعی، مهرداد قریب در جلسه اي با نمایندگان انجمن هاي مدیران مدارس و
آموزشگاه هاي غیردولتی و آموزشگاه هاي زبان هاي خارجی اظهار داشت: تامین اجتماعی نهادي عمومی و غیردولتی است و در قبال

 
حق بیمه دریافتی تعهدات کوتاه مدت و بلند مدت ارائه می کند. 

وي با بیان اینکه نرخ حق بیمه تأمین اجتماعی ثابت است، افزود: بخشی ازکارفرمایان بر اساس قوانین مصوب مجلس از معافیت بیمه

 
اي استفاده کردند که در تعهد دولت است. 

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به جامعه 44 میلیون نفري تحت پوشش این سازمان، اظهار داشت: ماهیانه به طور
متوسط 15 هزار میلیارد تومان براي خدمت رسانی به این جامعه بزرگ هزینه می شود و تأمین اجتماعی براساس محاسبات بیمه اي

 
مکلف است منابع و مصارف را مدیریت کند. 

قریب ادامه داد: امکان استفاده بیشتر از ظرفیت مشوق هاي بیمه اي موجود براي جذب فارغ التحصیلان دانشگاهی و حمایت از

 
آموزشگاه هاي غیردولتی نیز وجود دارد و آماده همکاري در این موضوع با انجمن هاي ذیربط هستیم. 

وي بر لزوم استفاده تمامی مربیان و افراد شاغل پاره وقت مراکز آموزشی غیردولتی از خدمات تأمین اجتماعی تأکید کرد و گفت:
قوانین کار و تأمین اجتماعی تعهدات قانونی مشخصی را براي مدیران این مراکز تعیین کرده است و ما آمادگی داریم که براي انجمن
هاي این مراکز آموزشی جلسات آموزشی برگزار کنیم تا از حقوق و تعهدات قانونی خود در حیطه تأمین اجتماعی آشنایی بیشتري

 
داشته باشند. 

عیسی منصوري، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز در این جلسه گفت: در دوره شیوع کرونا تلاش
زیادي کردیم که آموزشگاههاي غیردولتی مشمول حمایت هاي مختلف شوند و در این مدت خدمات و حمایت هاي مختلفی از مراکز

 
آموزشی غیردولتی صورت گرفته است. 

وي با اشاره به اقدامات مختلف صورت گرفته براي حمایت از مربیان فاقد بیمه آموزشگاه ها، گفت: در شرایط بحرانی مربیان داراي
پوشش بیمه اي شرایط بسیار بهتري داشتند و از خدمات تأمین اجتماعی استفاده کردند و این موضوع اهمیت استفاده تمامی مربیان

 
از بیمه تأمین اجتماعی را نشان داد و جا دارد که بیمه مربیان آموزشگاههاي غیردولتی در آینده بیشتر مورد توجه قرار گیرد. 



در این جلسه نمایندگان انجمن هاي مدیران مدارس و آموزشگاه هاي غیردولتی و آموزشگاه هاي زبان هاي خارجی به بیان دیدگاه
هاي خود درباره خدمات تأمین اجتماعی به مربیان این مراکز پرداختند.



فعالیت دو هزار جهادگر اصفهانی در 8 استان و 600 روستاي اصفهان/ 341

پروژه در حال اجرا است

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/10/24

بسیجیان جهادي استان اصفهان در 8 استان چهارمحال و بختیاري، سیستان و بلوچستان، کهگیلویه و بویراحمد،
لرستان،خوزستان، ایلام،کردستان و کرمان فعالیت و همچنین در 28 منطقه و 600 روستا در سطح استان اصفهان فعالیت

می کنند

به گزارش خبرگزاري بسیج از اصفهان؛ سرهنگ حسن عجمی در آیین انعقاد تفاهم ساخت یک هزار و 150 باب منزل محروم
توسط بسیج سازندگی سپاه صاحب الزمان (عج) و کمیته امداد حضرت امام خمینی (ره) استان اظهار کرد: امروز تفاهم نامه اي بین

 
اداره کل کمیته امداد، سپاه صاحب الزمان (عج) و بسیج سازندگی بسته شد و شاهد ساخت یک هزار و 150 منزل محروم هستیم. 

مسئول سازمان بسیج سازندگی استان اصفهان با بیان اینکه یکی از شاخص هاي بسیج، گروه هاي جهادي است، گفت: این گروه ها
خدمات خوبی در زمینه هاي مختلف عرصه هاي آموزشی، فرهنگی، کشاورزي، بهداشت، سلامت و همچنین در عرصه عمرانی، اشتغال
و کارآفرینی داشته باشند انجام می دهند و امروز دو هزار گروه جهاي در سطح استان اصفهان وجود دارد، که فعالیت هاي جهادي

 
انجام می دهند. 

وي افزود: بسیجیان جهادي استان اصفهان در 8 استان چهارمحال و بختیاري، سیستان و بلوچستان، کهگیلویه و بویراحمد، لرستان،

 
خوزستان، ایلام، کردستان و کرمان فعالیت می کنند و همچنین 28 منطقه و 600 روستا در سطح استان اصفهان فعالیت می کنند. 

سرهنگ عجمی با توضیح اینکه امسال در هفته بسیج 53 پروژه هاي محرومیت زدایی انجام شده است، بیان کرد: همچنین در حال
حاضر 341 پروژه در 23 شهرستان با 10 تا 80 درصد پیشرفت عمرانی در حال انجام است و توانستیم با استفاده از ظرفیت این گروه

 
ها چهار میلیارد و 400 میلیون تومان وارد کار کنیم. 

وي اضافه کرد: اگر 14 میلیارد تومان دیگر را بتوانیم تامین کنیم بخش اعظمی از این پروژه ها را تحویل مردم می دهیم؛ امروز هم در
ایام شهادت حضرت زهرا (س) و به نیابت از سردار دل ها، حاج قاسم سلیمانی با مشارکت کمیته امداد امام خمینی(ره) ساخت 1150

 
مسکن محروم را آغاز کنیم و امیدوار هستیم که شاهد یک حرکت جهادي خوبی در سطح استان باشیم. 

مسئول سازمان بسیج سازندگی اصفهان در پایان با بیان اینکه ساخت این تعداد مسکن محروم به نیابت حاج قاسم سلیمانی با
مشارکت کمیته امداد، سپاه صاحب الزمان (عج) و بسیج سازندگی انجام شود، گفت: این منازل براي افراد تحت پوشش کمیته امداد

است.



رویداد ملی «بانوي برکت» فراخوان داد

منبع: دانشجوشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/10/24

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام رویداد ملی «بانوي برکت» را با هدف
کارآفرینی در حوزه کسب وکار هاي خانگی و خانوادگی براي بانوان برگزار می کند. مجري رویداد ملی بانوي برکت با اعلام

این خبر و در تشریح اهداف برگزاري این رویداد گفت: طراحی مدل هاي بومی براي ...

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، بنیاد برکت
ستاد اجرایی فرمان امام رویداد ملی «بانوي برکت» را با
هدف کارآفرینی در حوزه کسب وکار هاي خانگی و

 
خانوادگی براي بانوان برگزار می کند. 

مجري رویداد ملی بانوي برکت با اعلام این خبر و در
تشریح اهداف برگزاري این رویداد گفت: طراحی مدل هاي
بومی براي افزایش حضور بانوان در حوزه هاي اقتصاد
خانواده و کسب و کار هاي خانگی، افزایش مشارکت
اقتصادي بانوان، تقویت شبکه اجتماعی بانوان کارآفرین
بنیاد برکت و ارائه طرح هاي صنایع خلاق در کسب و کار

 
بانوان از جمله اهداف برگزاري این رویداد است. 

منصوره اخوان با اشاره به فراخوان رویداد ملی بانوي برکت
خاطرنشان کرد: کارآفرینان و ایده پردازان می توانند از
app.barkat.ir طریق اپلیکیشن جامع برکت به نشانی
event.barkat.ir یا سایت رویداد هاي برکت به نشانی
طرح ها و مدل هاي کسب وکار و ایده هاي سیاستی خود

 
را در حوزه کارآفرینی براي بانوان ارائه دهند تا طرح هاي منتخب پس از بررسی و داوري، از سوي بنیاد برکت حمایت و اجرا شوند. 

وي از حمایت این بنیاد از طرح هاي اشتغال زایی در قالب رویداد بانوي برکت خبر داد و افزود: این رویداد قصد دارد تا در یک فرآیند
جمع سپاري حل مساله، مدل هاي بنیاد برکت را متناسب با نیاز ها و شرایط کارآفرینی زنان به روز نماید و علاوه بر مدل هاي موفق

 
قبلی، مدل اشتغال بانوان را نیز ارائه دهد. 

 
به گفته اخوان، رویداد بانوي برکت همچنین می خواهد مشکلات زنان کارآفرین در حوزه اشتغال خانگی و خانوادگی را بررسی کند. 

مجري رویداد بانوي برکت با اشاره به شروع ثبت نام متقاضیان از 22 دي ماه اظهار داشت: ارزیابی و داوري طرح ها و ایده هاي رسیده



به رویداد از 15 بهمن ماه همزمان با سالروز ولادت حضرت فاطمه (س) و روز زن آغاز خواهد شد. همچنین در این مدت براي تمامی

 
شرکت کنندگان، دوره هاي آموزشی با هدف توانمندسازي برگزار می شود. 

اخوان بیان کرد: علاوه بر اهداي جوایز به طرح هاي برگزیده در این رویداد، طرح هاي اشتغال زایی منتخب نیز متناسب با مدل هاي

 
اقتصادي اشتغال زایی بنیاد برکت حمایت خواهند شد. 

وي با اشاره به برگزاري رویداد بانوي برکت در سراسر کشور خاطرنشان کرد: طرح ها و ایده هاي رسیده به رویداد باید در حوزه هاي
صنایع خلاق شامل طراحی و معماري؛ کسب وکار دیجیتال و فضاي مجازي؛ میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی؛ صنایع

 
دیداري و شنیداري؛ گیاهان دارویی و طب سنتی؛ چاپ و نشر؛ هنر هاي تجسمی و نمایشی؛ و بازي، اسباب بازي و سرگرمی باشند. 

مجري رویداد بانوي برکت با تاکید بر برگزاري دوره هاي توانمندسازي براي شرکت کنندگان و برگزیدگان رویداد بانوي برکت
خاطرنشان کرد: از طرح هاي برگزیده در قالب مدل اشتغال زایی اجتماع محور بنیاد برکت حمایت خواهد شد. همچنین طرح هایی

 
که به حمایت بیشتري نیاز داشته باشند به بخش بنگاه محور معرفی می شوند تا تسهیلات بیشتري به آن ها تعلق گیرد. 

اخوان یادآور شد: بنیاد برکت سال هاست با ایجاد اشتغال در سطح خرد یا در سطح بنگاه هاي کوچک و متوسط توانسته است با مدل

 
هاي کارآفرینی خود، گام بلندي در رفع بیکاري در کشور بردارد. 

وي از ایجاد 41 هزار طرح اشتغال زایی برکت توسط بانوان مناطق محروم تا به امروز خبر داد و تاکید کرد: بانوان ایرانی از دیرباز در

 
تولید کشور نقش مهمی داشته اند. 

 
 





بهره برداري از 18 طرح سرمایه گذاري تولیدي، زیرساخت بندري و

گردشگري توسط رییس جمهور با صرف هزینه 8175 میلیارد ریالی بخش

خصوصی زمینه اشتغال مستقیم 468 نفر فراهم می شود

منبع: صنعت کارشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/10/24

به گزارش صنعت کار، دکتر محمد ولی روزبهان با بیان اینکه براي پروژه هاي مزبور، بخش خصوصی منطقه آزاد انزلی با
سرمایه گذاري 8175 میلیارد ریالی زمینه اشتغالزایی مستقیم و غیر مستقیم براي 1193 نفر را به صورت مستقیم و غیر

مستقیم ایجاد کرده، اظهار...



اراضی زراعت چوب در گیلان تا اسفند ماه، به سه هزار هکتار می رسد

منبع: دیار میرزاشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/10/24

استاندار گیلان با تأکید بر لزوم حمایت از بخش خصوصی براي تأمین نهال گفت: تا زمان حاضر فرآیند تشریفات قانونی
واگذاري دو هزار و 500 هکتار از اراضی استان براي اجراي طرح صورت گرفته و براساس تکلیف به منابع طبیعی؛ باید فرآیند

برداشت حداقل 500 هکتار دیگر از اراضی تا اسفند ماه سال جاري انجام و براي ...

استاندار گیلان با تأکید بر لزوم حمایت از بخش خصوصی
براي تأمین نهال گفت: تا زمان حاضر فرآیند تشریفات
قانونی واگذاري دو هزار و 500 هکتار از اراضی استان براي
اجراي طرح صورت گرفته و براساس تکلیف به منابع
طبیعی؛ باید فرآیند برداشت حداقل 500 هکتار دیگر از
اراضی تا اسفند ماه سال جاري انجام و براي زراعت جدید

 
آماده شود. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا، استاندار گیلان با
تأکید بر لزوم حمایت از بخش خصوصی براي تأمین نهال و اینکه ایجاد چهار نهالستان جدید زراعت چوب در دستور کار است، گفت:
تا زمان حاضر فرآیند تشریفات قانونی واگذاري دو هزار و 500 هکتار از اراضی استان براي اجراي طرح صورت گرفته و براساس تکلیف
به منابع طبیعی؛ باید فرآیند برداشت حداقل 500 هکتار دیگر از اراضی تا اسفند ماه سال جاري انجام و براي زراعت جدید آماده شود.

دکتر ارسلان زارع پیش از ظهر امروز (چهارشنبه) در جلسه ستاد زراعت چوب استان ، به نگاه موجود در سطح ملی و اهتمام دستگاه
هاي اجرایی و قضایی در سطح استانی براي تحقق برنامه اصولی و علمی زراعت چوب اشاره و اظهار کرد: به واسطه ضرورت توجه
بیشتر به حفاظت از محیط زیست و منابع طبیعی خدادادي استان هاي شمالی به ویژه گیلان، اجراي طرح زراعت چوب یکی از

 
ارزشمندترین اقدامات است. 

وي اجراي طرح زراعت چوب را مورد تأکید و توجه رئیس جمهوري عنوان و با اشاره به تکلیف وزارت جهاد کشاورزي و منابع طبیعی
براي انجام وظایف در این حوزه خاطرنشان کرد: با توجه به شرایط جغرافیایی و وجود جنگل در گیلان، مازندران و گلستان؛ عمده

 
تولید صنایع سلولزي، پالت و کاغذ در این استان ها انجام می گیرد. 

نماینده عالی دولت در گیلان با اشاره به اینکه براساس انجام فعالیت هاي مطلوب اقتصادي در حوزه چوب طی سال هاي اخیر،
توانسته ایم اقلام مورد نیاز پالت و چوب کشور را تولید و به خودکفایی برسیم، افزود: این دستاورد در سال هاي آتی به عنوان یک

 
مزیت در افزایش شاخص صادرات محسوب می شود. 

وي زراعت چوب را اقدامی موثردر جهت تأمین نیاز حدود پنج میلیون مترمکعب مواد اولیه استان براي رونق این صنایع عنوان کرد و



گفت: در فاز نخست اجراي این طرح، شش هزار و 600 هکتار از اراضی استان شناسایی و فرآیند تشریفات قانونی واگذاري دو هزار و

 
500 هکتار آن انجام، و یک هزار و 500 هکتار نیز در دست اقدام است که باید تسریع شود. 

استاندار گیلان به استحصال 80 هزار مترمکعب چوب در سطح استان پس از انجام مزایده ها تا زمان حاضر اشاره و خاطرنشان کرد:
براساس تکلیف به منابع طبیعی، باید فرآیند برداشت حداقل 500 هکتار دیگر از اراضی تا اسفند ماه سال جاري انجام و براي زراعت

 
جدید آماده شود. 

وي بر لزوم استفاده از ظرفیت اراضی تحت تملک سازمان ها و نیروهاي مسلح و اختصاص به طرح زراعت چوب تأکید کرد و افزود:
باید ضمن افزایش میزان آگاهی مردم از اجراي طرح زراعت چوب، براي ترغیب آنان در جهت مشارکت در این طرح مشوق هایی

 
درنظرگرفته شود. 

دکتر زارع به لزوم حمایت از بخش خصوصی براي تأمین نهال اشاره و با بیان اینکه ایجاد چهار نهالستان جدید در دستور کار است،
گفت: رعایت نکات دقیق حقوقی در قراردادها به منظور حفظ بیت المال و مصالح بخش خصوصی به صورت شفاف مدنظر باشد تا براي

 
آیندگان نیز مشکلاتی ایجاد نشود. 

وي همچنین بر ضرورت بهره گیري از اراضی موجود در استان حتی زمین هاي شیب دار در راستاي ایجاد اشتغال و تولید تأکید و
اضافه کرد: کاربري اراضی برمبناي قانون و متناسب با موقعیت هاي جغرافیایی شهرستان ها تعیین تکلیف شود تا برمبناي آن گام

 
برداشته شود. 

در این جلسه اقدامات صورت گرفته از سوي ادارات کل منابع طبیعی و جهادکشاورزي و نیز برخی مجریان عملیات برداشت و کاشت
در خصوص اجراي طرح زراعت چوب در استان بیان شد.



تعیین مستمري براي 46 کودك کار در دزفول

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/10/24

براي 46 کودك کار در دزفول مستمري تعیین شده که تا سن 18 سالگی ماهیانه 120 هزار تومان به آن ها پرداخت می
شود.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خوزستان ،رئیس بهزیستی دزفول با بیان اینکه این کودکان کار به دلیل مشکلات
اقتصادي و معیشتی خانواده اقدام به دستگیري و کار در خیابان می کنند افزود: تاکنون یکصد کودك کار در دزفول شناسایی و
تاکنون مبلغ 150 میلیون تومان جهت کمک هاي مختلف از جمله ایجاد اشتغال خانواده کودکان کار، خرید تبلت و بسته هاي

 
آموزشی براي ساماندهی وضعیت کودکان کار از سوي بهزیستی هزینه شده است. 

وي همچنین اضافه کرد: به خانواده 16 نفر از کودکان کار جهت کمک در
راستاي ایجاد اشتغال و یا تقویت مشاغل آن ها مبالغ سه میلیون تومانی از سوي

 
بهزیستی پرداخت شد. 

عبدي با تشریح دیگر اقدامات بهزیستی طی 2 سال گذشته تصریح کرد: جهت
دسترسی تمام مردم نقاط شهرستان طرح مثبت زندگی همانند سایر کشور در

 
شهرستان دزفول اجرا و 12 مرکز مثبت زندگی در دزفول راه اندازي شد. 

وي ابراز کرد: این مراکز با هدف دسترسی مردم به بهزیستی جهت انجام امورات اداري به دلیل مشکلات تردد و همچنین عدالت در

 
توزیع امکانات دولتی بهزیستی راه اندازي شده که در این راستا تمام نقاط شهرستان به بهزیستی دسترسی دارند. 

عبدي همچنین عنوان کرد: در هر موسسه مثبت زندگی 450 پرونده تشکیل و هر موسسه داراي 6 نفر پرسنل است که تمام خدمات

 
ارائه شده از سوي بهزیستی نیز در این موسسات ارائه می شود. 

 
بیشتر بخوانید:2 کودك کار کارونی، زیر پوشش بهزیستی 

وي اورژانس اجتماعی بهزیستی را یکی از فعال ترین مراکز اورژانس بهزیستی خوزستان دانست و یاد آور شد: شهروندان هر گونه مورد
همسرآزاري یا کودك آزاري و مشکلات اجتماعی مرتبط با بهزیستی را می توانند از طریق شماره 124 اورژانس بهزیستی اطلاع دهند

و لازم نیست در این خصوص به اداره بهزیستی مراجعه حضوري داشته باشند.



افزون بر 834 تن میگو در دشتیاري برداشت شد

منبع: ایرناشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/10/24

زاهدان- ایرنا- معاون آبزي پروري اداره کل شیلات سیستان وبلوچستان(آبهاي فراساحلی) گفت: امسال افزون بر 834 تن
میگو از سطح حدود 408 هکتار از مزارع پرورش شهرستان دشتیاري برداشت و روانه بازار مصرف شده است.

زاهدان- ایرنا- معاون آبزي پروري اداره کل شیلات
سیستان وبلوچستان(آبهاي فراساحلی) گفت: امسال افزون
بر 834 تن میگو از سطح حدود 408 هکتار از مزارع
پرورش شهرستان دشتیاري برداشت و روانه بازار مصرف

 
شده است. 

به گزارش ایرنا حمیدرضا نصیري روز چهارشنبه در حاشیه
بازدید نماینده ولی فقیه در وزارت جهادکشاورزي از مزارع
پرورش میگو دشتیاري اظهارداشت: اقدام هوشمندانه
شیلات براي کاهش شدت مخاطره بروز و شیوع بیماري

 
ویروسی لکه سفید( WSSV) در مزارع مجتمع پرورش میگو مجتمع شهید صنعتی - گواتر به نتایج مطلوبی رسید. 

وي ادامه داد: از سال هاي گذشته در یک اقدام هوشمندانه و برنامه ریزي شده به منظور کاهش مخاطره بروز و شیوع بیماري، شیلات
استان در قالب کارگروه فنی میگو با تأکید و توصیه به کاهش تراکم کشت میگو در کنار سایر موضوعات و اقدامات که با هم افزایی و
تعاملات سازنده شیلات،دامپزشکی،تحقیقات و بهره برداران صورت گرفت خوشبختانه در سال 99 تولید میگو بدون بیماري و تلفات را

 
شاهد بودیم. 

معاون آبزي پروري اداره کل شیلات سیستان وبلوچستان گفت: مراکز تکثیر میگو استان با تولید مولد و پست لارو با کیفیت در

 
موفقیت فنی و بهداشتی میگو بسیار تأثیرگذار بودند. 

وي ادامه داد: آماده سازي به موقع مزارع، پایش هاي بهداشتی دامپزشکی، پایش هاي فنی مرکز تحقیقات و همت و تلاش بهره

 
برداران در کنار دوره هاي آموزشی و اقدامات عمرانی و زیربنایی شیلات استان نتایج در خوري را در آینده از خود نشان خواهد داد. 

نصیري اظهارداشت: آبزي پروري یکی از ظرفیت هاي کم نظیر نوار ساحلی جنوب سیستان و بلوچستان است که براساس مطالعات
صورت گرفته فعال سازي ظرفیت هاي مذکور می تواند امکان اشتغال بیشتر از 30 هزار نفر بصورت مستقیم و تولید بیش از 100

 
هزارتن میگو و ماهی و سایر آبزیان را فراهم آورد. 

 
برچسب ها 

 
- سیستان و بلوچستان 

 
- میگو 

 
- چابهار 

- سازمان شیلات ایران



امضاي تفاهم نامه حمایت از مددجویان کمیته امداد در مشهد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/10/24

دیدار استاندار خراسان رضوي با رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) تفاهم نامه حمایت از مددجویان کمیته امداد امام
خمینی(ره) به امضا رسید.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز خراسان رضوي؛
محمدصادق معتمدیان استاندار خراسان رضوي و مرتضی
بختیاري رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) امروز در

 
محل دفتر استاندار با یکدیگر دیدار و گفتگو کردند. 

در تفاهم نامه به امضا رسیده بر تهیه مسکن، گازرسانی و
ایجاد اشتغال تاکید شده که با رویکرد توجه ویژه به حاشیه
شهر مشهد و 8 شهرستان خراسان رضوي تنظیم شده

 
است. 

خبر تکمیل می شود....



565 میلیارد تومان تسهیلات براي توسعه بخش کشاورزي قزوین تصویب شد

منبع: ایرناشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/10/24

قزوین – ایرنا - رییس سازمان جهاد کشاورزي استان قزوین گفت: در کارگروه استانی از محل بند الف ماده 52 قانون الحاقی
565 میلیارد و 300 میلیون تومان تسهیلات براي توسعه بخش کشاورزي این استان تصویب شده است.

قزوین – ایرنا - رییس سازمان جهاد کشاورزي استان
قزوین گفت: در کارگروه استانی از محل بند الف ماده 52
قانون الحاقی 565 میلیارد و 300 میلیون تومان تسهیلات

 
براي توسعه بخش کشاورزي این استان تصویب شده است. 

به گزارش ایرنا، فاطمه خمسه روز چهارشنبه با بیان مطلب
افزود: این میزان اعتبار براي 115 طرح کشاورزي استان

 
مصوب شده است . 

وي اظهار داشت: از این تعداد 78 طرح کشاورزي به مبلغ 336 میلیارد و 652 میلیون تومان جهت دریافت تسهیلات در شعب بانکی

 
قرار دارد و در دست اقدام است. 

به گفته این مسوول، بیشترین طرح ها مربوط به شهرستان تاکستان با 36 طرح کشاورزي به مبلغ 144 میلیارد و 800 میلیون تومان

 
است. 

خمسه اضافه کرد: این تسهیلات براي رسته محصولات گلخانه اي ، گیاهان دارویی، شیلات وآبزیان، دام و طیور، صنایع تبدیلی و
تکمیلی تصویب شده و بیشترین اعتبار به مبلغ 376 میلیارد و 200 میلیون تومان براي راه اندازي ، توسعه و تکمیل 68 واحد

 
محصولات گلخانه اي اختصاص یافته است. 

رییس سازمان جهاد کشاورزي استان قزوین گفت: با جذب این میزان اعتبارات پیش بینی می شود 935 اشتغال جدید در بخش

 
کشاورزي استان ایجاد شود. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت جهاد کشاورزي 

 
- تسهیلات بانکی 

- استان قزوین



156 هزار تن نخود در کرمانشاه تولید می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/10/24

کرمانشاه- ایرنا- رییس سازمان جهاد کشاورزي کرمانشاه با اشاره به پیش بینی تولید 156 هزار تن نخود براي سال زراعی
جاري گفت: امسال کشت 181 هزار هکتار نخود پیش بینی شده که از این سطح 60 هزار هکتار به کشت نخود پاییزه و

انتظاري و 121 هزار هکتار به نخود بهاره اختصاص خواهد یافت.

کرمانشاه- ایرنا- رییس سازمان جهاد کشاورزي کرمانشاه با
اشاره به پیش بینی تولید 156 هزار تن نخود براي سال
زراعی جاري گفت: امسال کشت 181 هزار هکتار نخود
پیش بینی شده که از این سطح 60 هزار هکتار به کشت
نخود پاییزه و انتظاري و 121 هزار هکتار به نخود بهاره

 
اختصاص خواهد یافت. 

«نوربخش حاتمی» روز چهارشنبه در گفت و گو با ایرنا با
بیان اینکه برنامه کاهش کشت نخود بهاره یکی از سیاست
هاي سازان جهاد کشاورزي است، افزود: سال زراعی
گذشته 140 هزار هکتار به کشت نخود بهاره استان

 
اختصاص داشت که براي انتقال کشت از بهاره به پاییزه و انتظاري این سطح کاهش خواهد یافت. 

وي سطح زیرکشت نخود پاییزه در سال زراعی گذشته را 41 هزار هکتار اعلام کرد که امسال با کشت نخود انتظاري این سطح به 60

 
هزار هکتار خواهد رسید. 

 
وي اضافه کرد: سال زراعی گذشته حدود 150 هزار تن نخود در استان کرمانشاه تولید شد. 

حاتمی هدف از توسعه کشت نخود پاییزه و انتظاري را استفاده از نزولات جوي در پاییز، افزایش تولید محصول، استفاده از ارقام اصلاح

 
شده و مقاوم به بیماري، استفاده و بهره گیري از دستگاه هاي برداشت و کاهش هزینه هاي تولید و افزایش درآمد کشاورزان برشمرد. 

وي بیشترین سطح زیرکشت نخود را مربوط به شهرستان هاي کرمانشاه، سنقرو کلیایی، اسلام آبادغرب، دالاهو، روانسر، گیلانغرب و

 
هرسین اعلام کرد. 

وي سپس به ارقام سازگار نخود در استان اشاره و گفت: مرکز تحقیقات آموزش کشاورزي و منابع طبیعی استان ارقام هاشم، آرمان،
آزاد و عادل که جزء ارقام دانه ریز و بازار پسند هستند و ارقام دانه درشت از جمله منصور، سعید، آنا، نصرت و آتا را براي کشت

 
معرفی کرده است. 



توزیع تجهیزات و ادوات موردنیاز کشت نخود پاییزه، توزیع بذر مرغوب، ارایه تسهیلات کم بهره و یارانه دار طی سال هاي گذشته از

 
جمله اقدامات سازمان جهاد کشاورزي در راستاي توسعه کشت نخود بود که حاتمی به آنها اشاره کرد. 

 
کرمانشاه قطب کشاورزي غرب کشور 

به گزارش ایرنا؛ کشاورزي محور توسعه پایدار کرمانشاه و یکی از بخش هاي مهم این استان مرزي و چهارفصل است که با تولید بیش
از چهار میلیون و 570 هزار تن انواع محصولات کشاورزي علاوه بر تامین نیازهاي غذایی داخل استان، بخش زیادي از نیازهاي کشور

 
را نیز تامین و تضمین می کند. 

کرمانشاه استانی پهناور در غرب ایران با 25 هزار کیلومتر مربع مساحت، یکی از استان هاي مهم از حیث کشاورزي و منابع طبیعی
محسوب می شود به طوریکه 70 درصد مساحت استان را عرصه هاي منابع طبیعی با بیش از 527 هزار هکتار جنگل و یک میلیون و

 
192 هزار هکتار مرتع تشکیل داده است. 

همچنین بیش از 950 هزار هکتار زمین کشاورزي در استان کرمانشاه وجود دارد که سالانه چهار میلیون و 575 هزار و 814 تن انواع

 
محصولات زراعی، باغی، دامی و شیلات و آبزیان در استان تولید می شود. 

داشتن 11 اقلیم آب و هوایی، بارش هاي 2 برابري نسبت به میانگین کشوري، چهار فصل بودن و تولید بیش از 98 درصد محصولات
زراعی و باغی در استان از جمله ظرفیت ها و پتانسیل هاي بخش کشاورزي استان کرمانشاه است که از این ظرفیت براي رفع بیکاري

 
و ایجاد اشتغال، افزایش درآمد کشاورزان و رونق اقتصادي استان استفاده کرد. 

 
از مجموع جمعیت استان حدود 125 هزار بهره بردار در بخش کشاورزي مشغول به فعالیت هستند. 

استان کرمانشاه 2 میلیون نفر جمعیت ساکن در 14 شهرستان، 31 بخش، 32 شهر، 86 دهستان و 2 هزار و 595 آبادي دارد و 2.4
درصد جمعیت کشور در این استان سکونت می کنند که از این تعداد 75 درصد در نقاط شهري و 25 درصد در نقاط روستایی زندگی

 
می کنند. 

 
برچسب ها 

 
- برداشت محصول 

 
- کشاورزي 
- کرمانشاه



استاندار کرمان: آب و برق هیچ مشترك خانگی نباید قطع شود

منبع: ایرناشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/10/24

کرمان - ایرنا - استاندار کرمان با بیان اینکه تامین آب، برق و گاز منازل اولویت نخست است ،گفت: آب و برق هیچ مشترك
خانگی نباید قطع شود.

کرمان - ایرنا - استاندار کرمان با بیان اینکه تامین آب،
برق و گاز منازل اولویت نخست است ،گفت: آب و برق هیچ

 
مشترك خانگی نباید قطع شود. 

به گزارش ایرنا، علی زینی وند روز چهارشنبه در نشست
ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی استان کرمان افزود:
مصرف واحدهاي صنعتی نیز اولویت بندي شوند زیرا باید

 
کالاهاي استراتژیک براي کشور تولید تامین شود. 

وي اظهار داشت: رسانه ها و حوزه اطلاع رسانی روابط
عمومی و اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی در قالب شوراي اطلاع رسانی نشست تبلیغاتی مبنی بر صرفه جویی راه اندازي کنند که در

 
صورت صرفه جویی نکردن شاید طی بهمن ماه قطعی داشته باشیم. 

استاندار کرمان گفت: دفاتر دولتی طی هماهنگی با شرکت توزیع برق و گاز از ساعت 6 تا 14 موتورخانه ها را مدیریت کنند و در

 
صورت اجرا نکردن این دستورات، بر اساس الزامات قانونی مجاز به قطع برق آن هستیم. 

 
وي با تاکید بر نهایت صرفه جویی عنوان کرد: ابتدا دستگاه هاي دولتی باید مدیریت شوند که از فصل سرما به سلامت عبور کنیم. 

 
وقت براي معین هاي اقتصادي بدون رغبت نمی گذاریم 

زینی وند تصریح کرد: براي سرمایه گذاران و معین هاي اقتصادي بی رغبت نباید وقت گذاشت و تعلل در فعالیت ها حتی از سوي

 
معاونان استاندار نیز پذیرفته نیست و همه مدیران پاي کار باشند. 

وي ادامه داد: عملکرد معین هاي اقتصادي در مرحله ارزیابی قرار دارد که برخی از این معین ها جدیت روزهاي نخست خود را از

 
دست داده اند و در این راستا فرمانداران ضمن ارائه گزارش فعالیت ها، باید به دنبال راه حل این تعلل ها باشند. 

وي افزود: دستگاه هاي متولی در حوزه اشتغال روستایی نیز باید گزارش اقدامات خود را به استانداري کرمان ارائه کنند زیرا تسهیلات

 
ارزان جذب نشده در حالی که به وسیله اشتغال هاي خرد می توان توازن را در اشتغال استان طی مدت زمانی کوتاه ایجاد کنیم. 



استاندار کرمان با اشاره به برخی دستور کارهاي غیرکارشناسی نیز افزود: علاوه بر کارشناسی موضوعات پیش از برگزاري جلسات

 
استانداري در تمامی ابعاد، فرایند تصمیم گیري در ستاد اقتصاد مقاومتی استان اتخاذ شود. 

زینی وند با انتقاد از قوانین متعدد و بیان اینکه در زیر این حجم از قوانین، در حال خفه شدن هستیم، افزود: موانع بسیاري وجود دارد

 
لذا با هماهنگی بیشتر در جلسات، مشکلات رفع می شود. 

 
کرمان یکی از مقاصد مهم گردشگري دنیا می شود 

وي اظهار کرد: استان کرمان با وجود ظرفیت ها پس از کرونا یکی از مقاصد مهم گردشگري دنیا خواهد شد لذا باید فعالان حوزه

 
گردشگري آموزش هاي لازم را بگذرانند و همچنین نوآوري در زمینه جذب توریست داشته باشیم. 

زینی وند با یادآوري اقدامات زیادي که در قلعه گنج صورت گرفته، در ادامه خطاب به فرماندار بم و معین اقتصادي شهر دهبکري

 
تصریح کرد: باید دهبکري مانند قلعه گنج شود و اقدامات در این منطقه همانند قلعه گنج گسترده باشد. 

وي با تاکید براینکه اقتصاد مقاومتی باید اولویت معین هاي اقتصادي باشد، عنوان کرد: افزایش تعداد معین هاي اقتصادي را در دستور

 
کار داریم و درخواست داریم که شرکت هاي که توان لازم را دارند، حدالامکان معین اقتصادي یک روستاي کوچک شوند. 

استاندار کرمان در بخش دیگري از سخنانش با اشاره به واحد تولید و استخراج ارز دیجیتال در رفسنجان گفت: برق مصرفی این واحد

 
کاملا قانونی با سهمیه و قیمت صادراتی تامین می شود، ضمن آنکه آن هم مدیریت می شود. 

 
وي ادامه داد: این واحد رسمی، ملی و بزرگترین واحد کشور است که در رفسنجان با قوانین و مقررات فعالیت می کند. 

 
واگن معادن در زرند تولید می شود 

فرماندار زرند نیز در این نشست گفت: واگن سازي زرند عملیات تولید واگن موردنیاز معادن را به دست گرفت و با این اقدام از واردات

 
این کالا جلوگیري شده است. 

علی صادق زاده با اشاره به جهاد نصر به عنوان معین اقتصادي منطقه سیریز با جمعیت چهار هزار نفر و اقدامات آن افزود: این معین

 
اقتصادي بیشتر تمرکز خود را روي راه اندازي کارگاه خیاطی گذاشته و همچنین به بخش صنعت و معدن نیز توجهی دارد. 

وي تصریح کرد: این شهر نیاز به جاده دسترسی دارد که تاکنون 50 درصد تعهد احداث این محور توسط پیمانکار محقق شده که باید

 
عملیات اجرایی کار سرعت یابد. 

 
برچسب ها 

 
- کرمان 

 
- اقتصاد مقاومتی 

 
- بم 



 
- علی زینی وند 

- استانداري کرمان



رویداد ملی «بانوي برکت» فراخوان داد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1399/10/24

بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام رویداد ملی «بانوي برکت» را با هدف کارآفرینی در حوزه کسب وکارهاي خانگی و
خانوادگی براي بانوان برگزار می کند.

با هدف اشتغال آفرینی در حوزه کسب وکارهاي خانگی
براي بانوان؛ رویداد ملی «بانوي برکت» فراخوان داد بنیاد
برکت ستاد اجرایی فرمان امام رویداد ملی «بانوي برکت»
را با هدف کارآفرینی در حوزه کسب وکارهاي خانگی و

 
خانوادگی براي بانوان برگزار می کند. 

به گزارش برنا؛ منصوره اخوان، مجري رویداد ملی بانوي
برکت با اعلام این خبر و در تشریح اهداف برگزاري این
رویداد گفت: طراحی مدل هاي بومی براي افزایش حضور

بانوان در حوزه هاي اقتصاد خانواده و کسب و کارهاي خانگی، افزایش مشارکت اقتصادي بانوان، تقویت شبکه اجتماعی بانوان

 
کارآفرین بنیاد برکت و ارائه طرح هاي صنایع خلاق در کسب و کار بانوان از جمله اهداف برگزاري این رویداد است. 

اخوان با اشاره به فراخوان رویداد ملی بانوي برکت خاطرنشان کرد: کارآفرینان و ایده پردازان می توانند از طریق اپلیکیشن جامع
برکت به نشانی app.barkat.ir یا سایت رویدادهاي برکت به نشانی event.barkat.ir طرح ها و مدل هاي کسب وکار و ایده
هاي سیاستی خود را در حوزه کارآفرینی براي بانوان ارائه دهند تا طرح هاي منتخب پس از بررسی و داوري، از سوي بنیاد برکت

 
حمایت و اجرا شوند. 

او از حمایت این بنیاد از طرح هاي اشتغال زایی در قالب رویداد بانوي برکت خبر داد و افزود: این رویداد قصد دارد تا در یک فرآیند
جمع سپاري حل مساله، مدل هاي بنیاد برکت را متناسب با نیازها و شرایط کارآفرینی زنان به روز نماید و علاوه بر مدل هاي موفق

 
قبلی، مدل اشتغال بانوان را نیز ارائه دهد. 

 
به گفته اخوان، رویداد بانوي برکت همچنین می خواهد مشکلات زنان کارآفرین در حوزه اشتغال خانگی و خانوادگی را بررسی کند. 

مجري رویداد بانوي برکت با اشاره به شروع ثبت نام متقاضیان از 22 دي ماه اظهار داشت: ارزیابی و داوري طرح ها و ایده هاي رسیده
به رویداد از 15 بهمن ماه همزمان با سالروز ولادت حضرت فاطمه(س) و روز زن آغاز خواهد شد. همچنین در این مدت براي تمامی

 
شرکت کنندگان، دوره هاي آموزشی با هدف توانمندسازي برگزار می شود. 

اخوان بیان کرد: علاوه بر اهداي جوایز به طرح هاي برگزیده در این رویداد، طرح هاي اشتغال زایی منتخب نیز متناسب با مدل هاي
اقتصادي اشتغال زایی بنیاد برکت حمایت خواهند شد. 



او با اشاره به برگزاري رویداد بانوي برکت در سراسر کشور خاطرنشان کرد: طرح ها و ایده هاي رسیده به رویداد باید در حوزه هاي
صنایع خلاق شامل طراحی و معماري؛ کسب وکار دیجیتال و فضاي مجازي؛ میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی؛ صنایع

 
دیداري و شنیداري؛ گیاهان دارویی و طب سنتی؛ چاپ و نشر؛ هنرهاي تجسمی و نمایشی؛ و بازي، اسباب بازي و سرگرمی باشند. 

مجري رویداد بانوي برکت با تاکید بر برگزاري دوره هاي توانمندسازي براي شرکت کنندگان و برگزیدگان رویداد بانوي برکت
خاطرنشان کرد: از طرح هاي برگزیده در قالب مدل اشتغال زایی اجتماع محور بنیاد برکت حمایت خواهد شد. همچنین طرح هایی

 
که به حمایت بیشتري نیاز داشته باشند به بخش بنگاه محور معرفی می شوند تا تسهیلات بیشتري به آن ها تعلق گیرد. 

اخوان یادآور شد: بنیاد برکت سال هاست با ایجاد اشتغال در سطح خرد یا در سطح بنگاه هاي کوچک و متوسط توانسته است با مدل

 
هاي کارآفرینی خود، گام بلندي در رفع بیکاري در کشور بردارد. 

او از ایجاد 41 هزار طرح اشتغال زایی برکت توسط بانوان مناطق محروم تا به امروز خبر داد و تاکید کرد: بانوان ایرانی از دیرباز در
تولید کشور نقش مهمی داشته اند.



فراخوان ثبت نام سیزدهمین المپیاد علمی دانشجویان دانشگاه هاي علوم

پزشکی کشور

منبع: وب داشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1399/10/24

 
فراخوان ثبت نام سیزدهمین المپیاد علمی دانشجویان دانشگاه هاي علوم پزشکی کشور 

دبیرخانه استعدادهاي درخشان و امور نخبگان دانشگاه از
دانشجویان علاقمند به شرکت در سیزدهمین المپیاد علمی
دانشجویان علوم پزشکی کشور در حیطه ها و موضوعات زیر ثبت

 
نام می کند. 

استدلال بالینی: دروس اصلی پزشکی (داخلی، کودکان، زنان و
Weight :جراحی) تفکر علمی در علوم پایه
Management/ Obesity مدیریت نظام سلامت: تقویت

نظام PHC براي ارتقاء پاسخگویی اجتماعی در شرایط اضطرار کارآفرینی در بستر دانشگاه هاي هزاره سوم: تابآوري کسب و کارهاي

 
دانش بنیان آموزش پزشکی: آموزش مجازي مطالعات میان رشتهاي علوم انسانی و سلامت: هوش مصنوعی 

 
قابل توجه: دانشجویان مقاطع کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکتراي حرفه اي می توانند در کلیه حیطه ها شرکت نمایند. 

همچنین علاوه بر مقاطع فوق دانشجویان مقاطع دکتراي تخصصی بالینی و Ph.D نیز می توانند در حیطه هاي مطالعات میان رشته

 
اي و کارآفرینی در بستر دانشگاه هاي هزاره سوم شرکت نمایند. 

از متقاضیان دعوت می شود تا تاریخ 10/11/99 براي تکمیل فرم ثبت نام روي لینک ثبت نام در سایت استعداد درخشان کلیک کنند

 
و فرم مربوطه را تکمیل نمایند. 

 
تاریخ برگزاري مراحل سیزدهمین المپیاد علمی: 

 
آزمون درون دانشگاهی در اسفند ماه 1399 برگزار می شود. 

 
مرحله اول (آزمون غربالگري) روز پنجشنبه 13/03/1400 در دانشگاه هاي منتخب مناطق آمایشی 

 
مرحله دوم شهریور 1400 

 
(دانشجویان محترم مجاز به انتخاب یک حیطه می باشند) 

 
صرفاً دانشجویانی که میانگین نمرات تحصیلی آنها حداقل 14 است ثبت نام نمایند. 

در صورت اعمال هر گونه تغییر احتمالی در حیطه هاي المپیاد یا روند برگزاري آن از سوي وزرات بهداشت، مراتب اطلاع رسانی می

 
گردد. 

 
 https://forms.gle/TXm4wxxPjq1EHHw27 :لینک ثبت نام

 
دبیرخانه استعدادهاي درخشان دانشگاه 



 
 86702205-86702251

Gtsc.iums.ac.ir



ایجاد 4صندوق خرد محلی در روستاي کلوخی شهرستان قوچان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/10/24

4صندوق خرد محلی در روستاي کلوخی شهرستان قوچان راه اندازي شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما، مرکز خراسان رضوي؛ معاون عمرانی فرماندار قوچان گفت: با شروع بکار این صندوق ها در
روستاي کلوخی زمینه اشتغال براي صد نفر از زنان فعال این روستا با اعتباري بالغ بر 200میلیون تومان در محل دهیاري این روستا

 
فراهم شده است. 

جوادي افزود: روستائیان و تولیدکنندگان محصولات کشاورزي براي تامین سرمایه و اعتبار مورد نیاز خود در توسعه محصول به روش
هاي مختلفی از جمله استفاده از پس انداز شخصی و دریافت تسهیلات از منابع مالی و اعتباري عمل می کنند، صندوق هاي خرد
محلی از جمله منابع تامین سرمایه و اعتبار مورد نیاز تولید کنندگان روستایی هستند که راه اندازي آن ها در چند دهه اخیر مورد

 
توجه قرار گرفته و با ایجاد و گسترش فعالیت هاي درآمدزا توسعه جوامع محلی تسهیل می شود. 

معروف رییس صندوق کارافرینی شهرستان قوچان هم گفت: صندوق کارآفرینی امید شهرستان قوچان با همکاري جهاد کشاورزي در
سطح شهرستان با تشکیل بیش از 50 صندوق خرد محلی و با بیش از 1000 عضو پرداخت تسهیلات قرض الحسنه توانسته براي
بیش از 1000 نفر اشتغال زایی داشته که در روستاي کلوخی شهرستان قوچان با تشکیل 4 صندوق خرد محلی و پرداخت 200

میلیون تومان تسهیلات قرض الحسنه توانسته است زمینه اشتغال زایی 100 نفر را در کارگاه چند منظوره ایجاد کند.



حمایت شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان از 60 پایان نامه دانشگاهی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/10/24

در برنامه گرنت فناوري با حضور وزیر علوم، تحقیقات و فناوري در وزارتخانه علوم، تحقیقات و فناوري از 60 پایان نامه و
رساله دانشگاهی شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان حمایت شد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
اصفهان، بنابر اعلام روابط عمومی شهرك علمی و
تحقیقاتی اصفهان، طرح گرنت فناوري برنامه اي حمایتی
است که امسال با حمایت دفتر امور فناوري وزارت علوم
تحقیقات و فناوري و همکاري برخی از پارك هاي علم و
فناوري کشور براي حمایت مالی از پایان نامه ها و رساله

 
هاي داراي ایده هاي فناورانه و بازارگرا در کشور در قالب گرنت جوانه در حال اجرا است. 

در این برنامه در زمینه حمایت از برنامه هاي دانشگاه ها و مراکز پژوهشی کشور در توسعه کارآفرینی و نوآوري و حرکت به سمت
دانشگاه ها و موسسات کارآفرین، در مرحله نخست، وزارت علوم، تحقیقات وفناوري به همراه 6 پارك علم و فناوري کشور از جمله
شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان و پارك فناوري اطلاعات و ارتباطات به عنوان سازمان حامی از پایان نامه هاي منتخب در حوزه
(ICT) حمایت مالی می کندو طبق برنامه در دوره هاي بعدي این برنامه با مشارکت دیگر سازمان هاي حامی در دیگر حوزه هاي

 
کاري هم طرح ها حمایت می شود. 

شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان با انعقاد تفاهم نامه هاي همکاري منعقد شده با دفتر امور فناوري وزارت علوم و پارك فناوري

 
اطلاعات و ارتباطات امسال از تعدادي از پایان نامه هاي کارشناسی ارشد و دکتراي دانشگاه هاي استان حمایت مالی می کند. 

در مرحله نخست این برنامه که در حال اجرا است در فراخوانی از دانشگاه هاي اصفهان، 60 طرح پس از داوري در دانشگاه هاي
مربوطه و پذیرش، به شهرك معرفی شده است تا پس از تایید در کارگروه منطقه اي گرنت فناوري از حمایت هاي آن استفاده کنند.



دو چالش اصلی مهاجران در ایران/4 تسهیلات ویژه براي کارآفرینان بین

المللی در ایران

منبع: ایسناشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/10/24

با راه اندازي سامانه اي براي نخبگان و کارآفرینان بین المللی، مهاجرانی که در ایران هستند و یا قصد دارند به ایران مهاجرت
کنند، می توانند در آن ثبت نام کنند تا علاوه بر بررسی وضعیت اقامتی آنها امکان بهره مندي از 4 تسهیلات ویژه فراهم

شود.

به گزارش ایسنا، محسن شهرابی، موسس انجمن دیاران
امروز در مراسم رونمایی از برنامه همکاري با متخصصان و
کارآفرینان بین المللی که به صورت آنلاین در معاونت
علمی و فناوري ریاست جمهوري برگزار شد، با اشاره به
انجام مطالعات میدانی از وضعیت مهاجران به ایران گفت:
در این مطالعات با بیش از 20 نفر از نخبگان و کارآفرینان
مهاجر به ایران مذاکره کردیم تا مشکلات آنها را احصا

 
کنیم. 

وي ادامه داد: جمع آوري داده هاي به دست آمده از این
مطالعات در کتابی به نام "زیست نخبگان علمی و کارآفرینان بین المللی در ایران" جمع آوري شده و این کتاب به عنوان سند

 
پیشتیبان برنامه همکاري با کارآفرینان و متخصصان بین المللی نیز به شمار می رود. 

شهرابی اضافه کرد: علاوه بر آن مطالعات تطبیقی مفصلی در زمینه مهاجران سایر کشورها انجام شد و در نهایت به پیشنهاد سیاستی

 
منجر شد. 

مدیر انجمن دیاران با اشاره به آسیب شناسی مهاجران بین المللی در ایران، خاطر نشان کرد: بر اساس مطالعات ما، "دسترسی به
حقوق اولیه شهروندي براي مهاجران" از چالش هاي مهاجران است. از آنجایی که در سیاست هاي کشور تفکیکی در زمینه مهاجران

 
عادي، نخبه و یا کارآفرین صورت نگرفته است، روال هاي برخورد با آنها متفاوت نیست. 

وي "ارتقاي زندگی و سطح اجتماعی" را از دیگر چالش هاي مهاجران نام برد و یادآور شد: لازم است یک پلکان امید و چشم انداز

 
رشدي براي مهاجران تعریف شود تا بتوانند از سیستم حمایتی بهره مند شوند. 

شهرابی با اشاره اقدامات قابل اجرا براي مهاجران، گفت: اجراي برنامه هاي ترویجی از برنامه هاي ضروري است؛ چرا که ما نیاز به
تغییر رویکرد در سطح عموم جامعه، سیاستگذاران و مسوولان درباه مهاجران داریم تا مهاجرت از پدیده اي کلیشه اي تبدیل به

 
فرصت و پدیده اي شود که قادر است ظرفیت هایی را براي کشور ایجاد کند. 

به گفته وي تاکنون 100 نفر از کارآفرینان بین المللی از سوي مرکز تعاملات بین المللی علمی و فناوري ریاست جمهوري به



 
کمیسیون اقامت ویژه معرفی شدند که براي تعدادي از این افراد مدارك اقامتی آنها صادر شده است. 

موسس این انجمن با اشاره به راه اندازي سامانه "همکاري با کارآفرینان و متخصصان بین المللی"، گفت: این سامانه براي دسترسی
بدون واسطه و ثبت نام مهاجران به صورت 3 زبانه (انگلیسی، فارسی و عربی) راه اندازي شده است و مهاجرانی که در ایران زندگی می
کنند و یا افرادي که در خارج هستند و قصد مهاجرت به ایران را دارند، می توانند در این سامانه ثبت نام کنند تا شرایط آنها بررسی

 
شود. 

شهرابی حمایت هاي این سامانه را شامل 4 بخش دانست و توضیح داد: بخش اول آن شامل تسهیلات اقامتی 3 ساله، 5 ساله و بلند

 
مدت در ایران است که این حمایت راه اندازي شده است و فازهاي حمایتی بعدي نیز توسعه می یابند. 

وي "استقرار در اکوسیستم کارآفرینی و نوآوري ایران"، "امکان استفاده از تسهیلات و حمایت هاي معاونت علمی از نخبگان که می

 
تواند مشمول مهاجران نخبه بین المللی شود" و "امکانات آموزشی، رفاهی" را از دیگر فازهاي حمایتی این سامانه نام برد. 

انتهاي پیام



شرکت مس

خدمات بی نظیر شرکت ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی

منبع: خبرگزاري صنایعشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/10/24

معاون توسعه سرمایه انسانی شرکت مس، خدمات بی نظیر این شرکت در راستاي مسئولیت اجتماعی را تشریح کرد.

 
معاون توسعه سرمایه انسانی شرکت ملی مس ایران تشریح کرد 

 
خدمات بی نظیر شرکت ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی 

 
معاون توسعه سرمایه انسانی شرکت مس، خدمات بی نظیر این شرکت در راستاي مسئولیت اجتماعی را تشریح کرد. 

 
معاون توسعه سرمایه انسانی شرکت ملی مس ، خدمات بی نظیر این شرکت در راستاي مسئولیت اجتماعی را تشریح کرد. 

 
  

 
شرکت ملی مس در حوزه مسئولیت اجتماعی   

به گزارش خبرگزاري صنایع، محراب احمدیان در میزگردي که با عنوان بررسی عملکرد شرکت مس در حوزه مسئولیت اجتماعی در
سومین همایش و نمایشگاه چشم انداز صنایع فلزات غیر آهنی ایران و فناوري هاي وابسته برگزار شد با اشاره به خدمات گسترده

 
شرکت مس در حوزه مسئولیت اجتماعی، گفت: 

در فعالیت هاي ورزشی شرکت مس با داشتن باشگاه هاي ورزشی در رشته هاي فوتبال، فوتسال و سایر رشته هاي ورزشی در همه
رده هاي باشگاهی از لیگ برتر تا لیگ یک حضور جدي و تاثیر گذاري در ورزش حرفه اي دارد و در همین راستا چندین ورزشگاه در

 
دست ساخت دارد که پیشرفت متوسط آن حدود 70 درصد می باشد. 

 
  

وي با اشاره به برگزاري مراسم هاي فرهنگی همچون سالگرد شهادت سردار سلیمانی و دیگر برنامه هاي فرهنگی که با حضور شاعران،

 
و هنرمندان مطرح برگزار می شود، بیان داشت: 

فعالیت هاي خیریه همچون تهیه و اهدا بسته هاي غذایی و جهیزیه به خانواده هاي بی بضاعت در راستاي مسئولیت اجتماعی شرکت

 
ملی مس انجام می شود. 

 
  

اقدامات شرکت مس در حوزه راه سازي   



معاون توسعه منابع انسانی شرکت مس با تشریح اقدامات صورت گرفته در حوزه راه سازي که یکی از وظایف مصوب هیئت مدیره در

 
راستاي مسئولیت اجتماعی است، گفت: 

 
ما در راه سازي توجه ویژه اي به مسیرهاي روستایی و همچنین مسیرهاي موردنیاز دسترسی معادن داریم. 

ساخت جاده خواجه &– ورزقان به همراه مجتمع چندمنظوره امدادي در این جاده از مهمترین فعالیت هاي اخیر مسئولیت اجتماعی

 
شرکت مس در حوزه راه سازي است. 

 
  

 
حوزه اقتصاد مقاومتی 

معاون توسعه سرمایه انسانی شرکت مس با تشریح فعالیت هاي این شرکت در حوزه اقتصاد مقاومتی به پرداخت وام هاي اشتغال به

 
متقاضیان کارآفرینی در رفسنجان، سرچشمه، سونگون و شهربابک اشاره کرد و افزود: 

همچنین یکی از اقدامات مهم شرکت مس حمایت از پارك هاي فناوري و توسعه اقتصاد مردم محور است که در این زمینه می توان

 
به طرح تجمیع دام در خاتون آباد اشاره کرد که نمونه اي از فعالیت هاي اقتصادي مردم نهاد شرکت مس است. 

 
  

 
احمدیان با اشاره به وقوع حادثه ناگوار زلزله در ورزقان اشاره کرد و گفت: 

خدمات شرکت ملی مس در این حادثه مانند ساخت مدارس، پخش غذاي گرم و در خدمت قراردادن تجهیزات لجستیکی شرکت براي

 
حمایت از مردم آسیب دیده مثال زدنی بود. 

 
  

 
شرکت مس و مقابله با کرونا   

به گزارش خبرگزاري صنایع ،معاون توسعه سرمایه انسانی شرکت مس در پایان با اشاره به شیوع کرونا در کشور از اواخر سال گذشته

 
گفت: 

شرکت مس براي مقابله و پیشگیري از کرونا در کشور اقدامات زیادي از جمله ساخت بیمارستان 50 تختخوابی شهداي صنعت مس
رفسنجان، تهیه و تجهیز بیمارستان هاي منطقه به ونتیلاتور و مخزن اکسیژن و پخش گسترده بسته هاي معیشتی و لوازم بهداشتی

 
انجام داد. 

واحد ایمنی و بهداشت شرکت ملی مس با کاهش ظرفیت حضور مانع حضور کارگران مشکوك به بیماري در کارگاه شدند و



 
دستورالعمل هاي بهداشتی به شدت انجام شد و به همین دلیل تعداد آسیب دیدگان ما از کرونا به شدت کم و قابل قبول بود. 

 
  

انتهاي پیام///



بررسی وضعیت اجراي تفاهم نامه هاي مسکن و اشتغال ایثارگران استان کرمان

منبع: شهید نیوزشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/10/24

به گزارش شهید نیوز به نقل از «ایثار»، خداکرم کولیوند مدیرکل مسکن و امور گلزارهاي بنیاد شهید و امور ایثارگران و سردار
حسن زاده مدیرکل اشتغال و کارآفرینی بنیاد براي پیگیري تفاهم نامه هاي مسکن و اشتغال که مهرماه امسال بین مهندس سعید
اوحدي معاون رییس جمهور و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران، استاندار کرمان و چند دستگاه ذي ربط دیگر منعقد شده بود به

 
استان کرمان سفر کردند. 

کولیوند و حسن زاده در بدو ورود به این استان در گلزار مطهر شهداي کرمان حضور یافتند و به شهداي این گلزار و شهید حاج قاسم

 
سلیمانی اداي احترام کردند. 

مدیرکل مسکن و گلزارهاي بنیاد شهید و امور ایثارگران در این سفر در جلسه بررسی و پیگیري تفاهم نامه تأمین زمین و ساخت

 
2000 مسکن ویژه خانواده هاي معظم شهدا و ایثارگران استان کرمان حضور یافت. 

کولیوند در این جلسه با بیان اینکه استان کرمان در اجراي تفاهم نامه مسکن ایثارگران در وضعیت مناسبی قرار دارد افزود: امیدواریم
این حرکت روبه جلو تداوم داشته باشد. این توافقنامه با انجام کار کارشناسی دقیق و با توجه به ظرفیت ها و جمعیت جامعه ایثارگري

 
استان منعقد شده است و امیدواریم تا پایان دولت مفاد آن در استان کرمان و سایر استان هاي کشور به صورت کامل عملیاتی شود. 

وي با اشاره به برنامه هاي بنیاد شهید و امور ایثارگران جهت پیش برد دولت الکترونیک گفت: به زودي تمام مکاتبات زمین و وام

 
مسکن ایثارگران صرفاً به صورت سیستمی اجرا خواهد شد و این مسئله تسریع و افزایش دقت در امور را به دنبال خواهد داشت. 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران کرمان نیز در این جلسه با اشاره به آمار واجدین شرایط دریافت زمین این استان گفت: پس از
انعقاد تفاهم نامه مهرماه 99 جلسات متعدد و مفیدي را به منظور بررسی وضعیت و ایجاد شرایط مطلوب جهت خانه دار شدن

 
ایثارگران معزز با مدیران کل راه و شهرسازي شمال و جنوب استان برگزار کردیم. 

احمد گروئی ساردو افزود: امیدواریم با کمک و حمایت تمام مسئولین استان اجراي این طرح به صورت کامل تا موعد مقرر عملیاتی

 
شود تا به حل بخشی از مشکلات ایثارگران استان کرمان کمک کند. 

 
گفتنی است در این جلسه سید مصطفی آیت اللهی موسوي معاون هماهنگی امور عمرانی استانداري کرمان نیز حضور داشت. 

همچنین جلسه بررسی و پیگیري تفاهم نامه ساماندهی اشتغال و کارآفرینی پایدار براي 1200 نفر از فرزندان خانواده هاي معظم

 
شهدا و ایثارگران استان کرمان نیز با حضور سردار حسن زاده مدیرکل اشتغال و کارآفرینی بنیاد شهید و امور ایثارگران برگزار شد. 

سردار حسن زاده در این جلسه با ابراز خوشحالی از سفر به استان شهید سردار سلیمانی گفت: زیارت مزار سردار سلیمانی براي ما



 
افتخار بزرگی است و حضور در کنار هم استانی هاي ایشان را مایه مباهات می دانیم. 

وي افزود: استان کرمان با داشتن صنایع و معادن فعال و بزرگ ظرفیت هاي بسیار خوب و مناسبی براي حل مشکل اشتغال ایثارگران
در خود دارد که اگر این ظرفیت ها به خوبی استفاده شود انتظار داریم استان کرمان اولین استانی باشد که تفاهم نامه اشتغال

 
ایثارگران خود را به صورت کامل محقق سازد. 

مدیرکل اشتغال و کارآفرینی بنیاد شهید و امور ایثارگران با اشاره به گزارش هاي دریافتی از روند اجراي تفاهم نامه در استان کرمان
گفت: خوشبختانه رابطه" بسیار خوبی بین بنیاد شهید و امور ایثارگران استان کرمان و مدیران و مجمع نمایندگان استان وجود دارد.
امر باعث ایجاد همدلی و کمک به حل مشکل اشتغال ایثارگران خواهد شد. در این استان اقدامات خوبی هم انجام شده و امیدواریم

 
این کارها به سرعت به ثمر برسد. 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان کرمان نیز در این جلسه با اشاره به وضعیت اشتغال ایثارگران استان کرمان گفت: قبل از
امضاي تفاهم نامه نیز براي حل مشکل اشتغال ایثارگران تلاش هاي خوبی را در دست اقدام داشتیم که با امضاي تفاهم نامه این
تلاش ها دوچندان شد. استان کرمان ظرفیت هاي بسیار خوبی خصوصاً در بخش صنایع و معاون دارد که در صورت حمایت همه"

 
مسئولین می توانیم به گونه اي عمل کنیم که حتی یک فرزند ایثارگر نیز در استان کرمان فاقد شغل نباشد. 

احمد گروئی ساردو با تشکر از حمایت هاي مجمع نمایندگان استان کرمان گفت: چندین جلسه مفید با رییس و برخی از نمایندگان
استان در مجلس شوراي اسلامی براي ایجاد زمینه هاي اشتغال پایدار براي فرزندان شهدا و ایثارگران داشته ایم که در برخی موارد

 
توانسته ایم به نتایج بسیار خوبی دست یابیم. امیدواریم در ادامه این راه نیز شاهد حمایت هاي مدیران استان باشیم. 

گفتنی است در این جلسه نیز حسین مهرابی معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري کرمان حضور داشت.



نشست وزیر میراث فرهنگی با زنان برتر کارآفرین در حوزه صنایع دستی

منبع: ایلناشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/10/24

علی اصغر مونسان وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی در نشستی با حضور زنان برتر کار آفرین، ضمن تقدیر از آنها

 
دغدغه ها و مشکلات پیش روي کارآفرینی صنایع دستی را از زبان زنان فعال در این حوزه شنید. 

 
کد خبر: 1024047 

 
لینک کوتاه: لینک کپی شد 

 

 



 

 

 

 



 

 

 

 



 

 

 

 



 

 

 

 



 

 

 

 



 



تمدید مهلت شرکت در تکمیل ظرفیت دوره هاي کارشناسی علمی کاربردي

منبع: اخبار دانشگاهیشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/10/24

با اعلام اصلاحات جدید دفترچه، مهلت ثبت نام در مرحله
تکمیل ظرفیت پذیرش دوره مهندسی فناوري و دوره
کارشناسی حرفه اي «ناپیوسته» نظام آموزش مهارتی

 
دانشگاه جامع علمی - کاربردي تمدید شد. 

به گزارش پرتال دانشگاهی و به نقل از خبرنگار مهر، با
توجه به مصوبات بیست و چهارمین جلسه شوراي سنجش

و پذیرش دانشجو 22 مهر 99 مقرر شد براي ظرفیت خالی مانده رشته هاي تحصیلی دوره هاي مهندسی فناوري و کارشناسی حرفه

 
اي «ناپیوسته» نظام آموزش مهارتی دانشگاه جامع علمی – کاربردي مهرماه سال 1399، پذیرش در نوبت بهمن ماه انجام شود. 

تمامی متقاضیان (اعم از متقاضیانی که در پذیرش دوره مذکور ثبت نام کرده و یا ثبت نام نکرده اند)، می توانند براي ثبت نام در
رشته هاي تحصیلی مراکز آموزشی پذیرنده در این مرحله، با مشاهده اطلاعات رشته محل هاي اعلام شده و مشخص کردن رشته و

 
مرکز آموزشی مورد علاقه خود، با همراه داشتن مدارك مورد نظر به مرکز آموزشی محل پذیرش رشته مورد تقاضا مراجعه کنند. 

متقاضیان تا 23 دیماه 99 فرصت داشتند به مرکز آموزشی محل پذیرش رشته مورد تقاضا مراجعه کنند که این مهلت با توجه به

 
اعلام کدرشته هاي جدید و اصلاحات دفترچه راهنما تا پنجشنبه 25 دي ماه 99 تمدید شد. 

متقاضیان باید داراي گواهینامه کاردانی (فوق دیپلم) بوده و حداکثر تا تاریخ 30 بهمن 99 نسبت به اخذ مدرك تحصیلی دیپلم خود

 
اقدام کرده باشند. 

تبصره : متقاضیانی که حداکثر تا تاریخ 30 مهر 99 از مقطع کاردانی فارغ التحصیل شده اند لازم است معدل درج شده در گواهی

 
کاردانی را در تقاضانامه ثبت نام درج کنند. 

آن دسته از متقاضیانی که در زمان ثبت نام دانشجوي سال آخر دوره کاردانی هستند و حداکثر تا تاریخ 30 بهمن 99 موفق به اخذ
مدرك کاردانی خود می شوند مجاز به انتخاب کدرشته محل هاي این مرحله هستند و جهت ثبت معدل کل خود باید بایست

 
میانگین نمرات واحدهاي درسی گذرانده شده تا تاریخ 30 مهر 99 را در تقاضانامه ثبت نامی درج کنند. 

 
این متقاضیان باید کاربرگ شماره 103 (مندرج در اطلاعیه) را تکمیل و در زمان ثبت نام به مرکز آموزشی مورد نظر خود ارائه کنند. 

متقاضیان باید در زمان ثبت نام از طریق مراکز آموزشی مربوط، بابت هزینه ثبت نام نسبت به پرداخت مبلغ 460 هزار ریال (46 هزار



 
تومان) از طریق سیستم پرداخت الکترونیکی در سایت سازمان سنجش به نشانی www.sanjesh.org اقدام کنند. 

 
متقاضیان لازم است از پیش نویس تقاضانامه ثبت نام پرینت تهیه کرده و پس از تکمیل به مرکز آموزشی مورد تقاضا ارائه کنند. 

هر متقاضی می تواند صرفاً یک کدرشته محل از یک گروه آموزشی و با توجه به مندرجات اطلاعیه و دفترچه راهنماي پذیرش دوره

 
مهندسی فناوري و دوره کارشناسی حرفه اي «ناپیوسته» نظام آموزش مهارتی مهر ماه سال 1399 انتخاب کند. 

در صورت ثبت نام متقاضی در دو کدرشته محل و یا در دو مرکز آموزشی، اطلاعات وي از بانک اطلاعات پذیرفته شدگان یکی از

 
مراکز بر اساس ضوابط این سازمان حذف شده و هیچگونه اعتراضی در این خصوص پذیرفته نخواهد شد. 

متقاضیان باید در زمان ثبت اطلاعات در سامانه مربوط از طریق مراکز آموزشی در خصوص کدرشته محل مورد علاقه خود دقت و

 
توجه لازم را بعمل آورند. پس از ثبت، کدرشته محل ثبت شده براي داوطلبان قابل تغییر و یا تعویض نیست. 

پس از پایان مهلت مقرر در این اطلاعیه، مراکز مجاز به ثبت نام از متقاضیان نخواهند بود و هیچ اقدامی از سوي این سازمان براي

 
متقاضیانی که بعد از تاریخ تعیین شده مراجعه کنند نیز صورت نخواهد پذیرفت. 

چنانچه متقاضی قبلاً در ردیف پذیرفته شدگان نهایی مرحله پذیرش دوره هاي مهندسی فناوري و کارشناسی حرفه اي «ناپیوسته»
نظام آموزش مهارتی مهر ماه سال 1399 قرار گرفته باشد و در این مرحله از پذیرش براي ادامه تحصیل در یکی از مراکز ثبت نام

 
کند، قبولی قبلی وي لغو و با آنان همانند دانشجوي انتقالی رفتار خواهد شد. 

همه متقاضیان«مرد» باید در زمان ثبت نام و شرکت در این مرحله از پذیرش دانشجو، از نظر نظام وظیفه منعی براي ادامه  تحصیل

 
نداشته باشند. 

پس از انجام ثبت نام، افراد به عنوان پذیرفته شده مشروط (در مراکز آموزشی پذیرنده که به آن مراجعه داشته اند) تلقی می شوند و

 
شروع به تحصیل آنان تا زمان تایید نهایی این سازمان بصورت مشروط خواهد بود. 

مدارك لازم براي ثبت نام شامل شش قطعه عکس تمام رخ 4×3 تهیه شده در سال جاري، تصویر شناسنامه و اصل آن جهت مطابقت،

 
تصویر کارت ملی و اصل آن جهت مطابقت است. 

همچنین اصل مدرك فوق دیپلم یا کاردانی دانشگاه ها و موسسات آموزش عالی و یا آموزشکده هاي فنی و حرفه اي به انضمام یک

 
برگ تصویر آن از جمله مدارك ثبت نام است. 

اصل کاربرگ 103 (فرم تایید معدل) براي دانشجویانی که تا تاریخ 30 بهمن 99 تمامی دروس مقطع کاردانی خود را خواهند گذراند
و تاکنون گواهینامه پایان تحصیلات براي آنان صادر نشده است. این دسته از متقاضیان باید میانگین نمرات واحدهاي درسی گذرانده

 
شده تا تاریخ 30 مهر 99 را این کاربرگ و تقاضانامه ثبت نامی درج کنند. 

اصل کاربرگ 101 (گواهی اشتغال به کار مندرج در دفترچه راهنماي پذیرش دوره هاي مذکور) با امضا و مهر بالاترین مقام مسؤل،
آخرین فیش حقوقی و آخرین حکم کارگزینی یا قرارداد معتبر انجام کار و براي شاغلین نیروهاي مسلح ارائه حکم کارگزینی یا گواهی



اشتغال به کار از یگان مربوط براي متقاضیان کدرشته محل هایی که پذیرش درآنها صرفاً مختص شاغلین است، از دیگر مدارك ثبت

 
نام محسوب می شود. 

 
ارائه مدرکی که وضعیت نظام وظیفه برادران را مشخص کند باید در مدارك ثبت نام ارائه شود. 

اصلاحات مربوط به دفترچه راهنماي پذیرش دوره هاي مهندسی فناوري و کارشناسی حرفه اي «ناپیوسته» نظام آموزش مهارتی مهر

 
ماه سال 1399 نیز در اطلاعیه ثبت نام درج شده است و داوطلبان براي انتخاب رشته باید به آن دقت کنند. 

 
منبع 

 
جدیدترین اخبار دانشگاهی - استخدامی و کنفرانس هاي علمی را در پرتال دانشگاهی مشاهده کنید. 

 
با عضویت در خبرنامه هاي تخصصی ، اخبار را در ایمیل خود دریافت کنید . 

کانال تلگرام پرتال دانشگاهی را به نشانی https://telegram.me/unpir دنبال کنید.



ترامپ استیضاح می شود، دادستان ها تعیین شدند

منبع: فراروشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/10/24

مجلس نمایندگان آمریکا در نظر دارد روز چهارشنبه به وقت محلی، استیضاح رئیس جمهوري این کشور را در دستور کار قرار

 
دهد و به همین دلیل، دادستان هاي محکمه استیضاح تعیین شدند. 

به گزارش ایرنا، نانسی پلوسی شامگاه سه شنبه نام 9 عضو دموکرات مجلس نمایندگان را براي هدایت محکمه استیضاح دونالد ترامپ

 
رئیس جمهوري چهل و پنجم آمریکا معرفی کرد. 

 
جیمی راسکین عضو کمیته نظارت و اصلاحات که طراح اصلی استیضاح است، به عنوان مدیر ارشد تعیین شده است. 

 
دیانا دگت، عضو کمیته انرژي و تجارت که به عنوان رئیس کمیته فرعی نظارت و تحقیقات فعالیت می کند. 

دیوید سیسیلین عضو کمیته قضایی که به عنوان رئیس کمیته فرعی قوانین ضد انحصاري، تجارت و اداري اشتغال دارد و در کمیته

 
امور خارجه هم فعالیت می کند. 

 
خواکین کاسترو عضو کمیته اطلاعات و کمیته امور خارجه است که ریاست کمیته فرعی نظارت و تحقیقات را هم برعهده دارد. 

 
اریک سوالول عضو کمیته اطلاعات و رئیس کمیته فرعی مدرنیزاسیون و آمادگی اطلاعات و کمیته قضایی است. 

 
تد لیو عضو کمیته قضایی و کمیته امور خارجه است. 

 
استیسی پلاسکت عضو کمیته راه و روش مجلس است. 

 
مادلین دین عضو کمیته قضایی است که در کمیته فرعی قانون اساسی، حقوق مدنی و آزادي هاي مدنی فعالیت می کند. 

 
جو نگوس عضو کمیته قضایی است و در آنجا به عنوان نایب رئیس کمیته فرعی قوانین ضد انحصاري، تجارت و اداري اشتغال دارد. 

در صورتی که استیضاح ترامپ راي بیاورد، او تنها رئیس جمهوري آمریکا خواهد بود که 2 بار و از 2 مجلس متفاوت استیضاح شده
است. پس از آن نوبت به محکمه سنا خواهد رسید که ریاست آن را رئیس دیوان عالی آمریکا برعهده خواهد گرفت.



بهره برداري از 18 طرح سرمایه گذاري تولیدي، زیرساخت بندري و

گردشگري توسط رییس جمهوربا صرف هزینه 8175 میلیارد ریالی بخش

خصوصی زمینه اشتغال مستقیم 468 نفر فراهم می شود

منبع: روزنامه جهان اقتصادشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/10/24

به گزارش روزنامه جهان اقتصاد به نقل از مدیریت روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد انزلی، دکتر محمد ولی
روزبهان، رییس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان از بهره برداري 18 طرح سرمایه گذاري در حوزه هاي تولیدي-

صنعتی،زیرساخت هاي بندري و گردشگري با دستور دکتر حسن روحانی، رییس جمهور به صورت ...

به گزارش روزنامه جهان اقتصاد به نقل از مدیریت روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد انزلی، دکتر محمد ولی روزبهان،
رییس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان از بهره برداري 18 طرح سرمایه گذاري در حوزه هاي تولیدي-صنعتی،زیرساخت هاي بندري

 
و گردشگري با دستور دکتر حسن روحانی، رییس جمهور به صورت ویدئوکنفرانس خبر داد. 

وي با بیان اینکه براي پروژه هاي مزبور، بخش خصوصی منطقه آزاد انزلی با سرمایه گذاري 8175 میلیارد ریالی زمینه اشتغالزایی
مستقیم و غیر مستقیم براي 1193 نفر را به صورت مستقیم و غیر مستقیم ایجاد کرده، اظهار داشت: چهار طرح سرمایه گذاري در
مجتمع بندري کاسپین افتتاح می شوند مشتمل بر اسکله شماره 13،بهمراه زیرساخت هاي پسکرانه آن یعنی انبار سرپوشیده
5000متر مربعی،پسکرانه یک هکتاري و مخزن روغن 7000تنی است که در قالب قرارداد BOTمنعقده میان این سازمان و سرمایه

 
گذار بخش خصوصی، شرکت محور طلایی کاسپین به صورت رسمی در مدار ارائه خدمات قرار می گیرند. 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی با اشاره به اینکه براي طرح هاي فوق 2000 میلیارد ریال هزینه صرف شده و براي 300 نفر به
صورت مستقیم و غیر مستقیم فرصت شغلی ایجاد شده، اضافه کرد: ازسوي دیگر بلوك B مجتمع مسکونی طاووس با 256 واحد
مسکونی و فاز اول مجتمع پردیس تجاري و خدماتی با مجموع سرمایه گذاري 4500 میلیارد ریالی توسط شرکت انبوه سازان زرین

 
منطقه آزاد انزلی،آماده بهره برداري می شوند و براي 265 نفر ایجاد شغل می کنند. 

وي بابیان اینکه با دستور ریاست محترم جمهور 10 پروژه تولیدي-صنعتی که شامل شروع به کار 6 طرح سرمایه گذاري جدید و
افتتاح 4 طرح توسعه در واحدهاي تولیدي فعلی است، در مدار تولید قرار می گیرند، افزود: براي طرح هاي فوق 755 میلیارد ریال

 
سرمایه گذاري صورت گرفته و براي 456 نفر نیز اشتغالزایی مستقیم و غیر مستقیم شده است. 

مدیرعامل سازمان از آغاز بهره برداري مخازن 6000هزار تنی روغن خام که در قالب قراردادBOT اداره کل بنادر و دریانوردي استان
و شرکت آگروتأمین احداث شده خبر داد و گفت: در این طرح با سرمایه گذاري 170 میلیارد ریالی براي 60 نفر فرصت شغلی ایجاد

 
شده است. 

رییس هیأت مدیره سازمان منطقه آزاد انزلی با بیان اینکه فاز اول از دو مجتمع مسکونی و اقامتی بخش خصوصی که با سرمایه
گذاري 750 میلیارد ریالی براي 112 نفر به صورت مستقیم و غیر مستقیم فرصت شغلی ایجاد کرده اند، مورد بهره برداري قرار می
گیرد تصریح کرد: افزایش تعداد اسکله هاي مجتمع بندري به چهار پست،در کنار افزودن بر امکانات بندري، انبارداري و مخازن



نگهداري کالا؛ یعنی ارتقاي توان و ظرفیت خدمات بندري منطقه براي فعالین بخش خصوصی و ظرفیت سازي براي سرعت بخشیدن
به فرایندهاي تخلیه و بارگیري،تأمین کالاهاي اساسی و مواد اولیه بیشتر براي واحدهاي تولیدي منطقه و کشور، موضوعی که پیامد

 
مستقیم آن تولید و صادرات بیشتر به بازاهاي حوزه خزر و اوراسیا خواهد بود. 

دکتر روزبهان با بیان اینکه امکانات و زیرساخت هاي جدید گردشگري که افتتاح می شوند، تکمیل کننده قطعات پازل توسعه همه
جانبه منطقه آزاد انزلی است،تصریح کرد: از سوي دیگر در شرایط تحریم و محدودیت هاي ناشی از بیماري کرونا، بهره برداري از 4
طرح توسعه در واحدهاي تولیدي مشغول به فعالیت و شروع به کار رسمی 6 کارخانه صنعتی جدید در سطح منطقه، بیانگر تلاش و
عزم جدي این سازمان براي رونق فضاي کسب و کار در چارچوب سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و دست یابی به اهداف جهش تولید

در سال جاري به منظور افزایش توان صادراتی،درآمدهاي ارزي و اشتغال بیشتر است.



پلوسی دادستان هاي استیضاح ترامپ را تعیین کرد

منبع: روزنامه امینشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/10/24

نانسی پلوسی شامگاه سه شنبه نام 9 عضو دموکرات مجلس نمایندگان را براي هدایت محکمه استیضاح دونالد ترامپ رئیس
جمهوري چهل و پنجم آمریکا معرفی کرد. جیمی راسکین عضو کمیته نظارت و اصلاحات که طراح اصلی استیضاح است، به

عنوان مدیر ارشد تعیین شده است. دیانا دگت، عضو کمیته انرژي و تجارت که به عنوان رئیس (...)

نانسی پلوسی شامگاه سه شنبه نام 9 عضو دموکرات مجلس نمایندگان را براي هدایت محکمه استیضاح دونالد ترامپ رئیس

 
جمهوري چهل و پنجم آمریکا معرفی کرد. 

 
جیمی راسکین عضو کمیته نظارت و اصلاحات که طراح اصلی استیضاح است، به عنوان مدیر ارشد تعیین شده است. 

 
دیانا دگت، عضو کمیته انرژي و تجارت که به عنوان رئیس کمیته فرعی نظارت و تحقیقات فعالیت می کند. 

دیوید سیسیلین عضو کمیته قضایی که به عنوان رئیس کمیته فرعی قوانین ضد انحصاري، تجارت و اداري اشتغال دارد و در کمیته

 
امور خارجه هم فعالیت می کند. 

 
خواکین کاسترو عضو کمیته اطلاعات و کمیته امور خارجه است که ریاست کمیته فرعی نظارت و تحقیقات را هم برعهده دارد. 

 
اریک سوالول عضو کمیته اطلاعات و رئیس کمیته فرعی مدرنیزاسیون و آمادگی اطلاعات و کمیته قضایی است. 

 
تد لیو عضو کمیته قضایی و کمیته امور خارجه است. 

 
استیسی پلاسکت عضو کمیته راه و روش مجلس است. 

 
مادلین دین عضو کمیته قضایی است که در کمیته فرعی قانون اساسی، حقوق مدنی و آزادي هاي مدنی فعالیت می کند. 

 
جو نگوس عضو کمیته قضایی است و در آنجا به عنوان نایب رئیس کمیته فرعی قوانین ضد انحصاري ، تجارت و اداري اشتغال دارد. 

در صورتی که استیضاح ترامپ راي بیاورد، او تنها رئیس جمهوري آمریکا خواهد بود که 2 بار و از 2 مجلس متفاوت استیضاح شده

 
است.پس از آن نوبت به محکمه سنا خواهد رسید که ریاست آن را رئیس دیوان عالی آمریکا برعهده خواهد گرفت. 

 
 -
-



با حضور ویدئو کنفرانسی رئیس جمهوري : 18 پروژه سرمایه گذاري منطقه

آزاد انزلی بهره برداري می شود

منبع: رشتکدهشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/10/24

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی اعلام کرد : 18 طرح سرمایه گذاري در حوزه هاي تولیدي-صنعتی، زیرساخت هاي
بندري و گردشگري روز پنجشنبه به صورت ویدئوکنفرانسی توسط رئیس جمهوري بهره برداري می شود. رشتکده،  به

گزارش روز چهارشنبه روابط عمومی سازمان منطقه آزاد انزلی،  محمد ولی روزبهان با بیان اینکه این ...

محمد ولی روزبهان با بیان اینکه این پروژه ها با سرمایه گذاري 8
هزار و 175 میلیارد ریالی بخش خصوصی به انجام رسیده که زمینه
اشتغال مستقیم و غیر مستقیم یک هزار و 193نفر را به صورت

 
مستقیم و غیر مستقیم ایجاد کرده است. 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی اعلام کرد : 18 طرح سرمایه
گذاري در حوزه هاي تولیدي-صنعتی، زیرساخت هاي بندري و
گردشگري روز پنجشنبه به صورت ویدئوکنفرانسی توسط رئیس

 
جمهوري بهره برداري می شود. 

رشتکده،  به گزارش روز چهارشنبه روابط عمومی سازمان منطقه آزاد انزلی،  محمد ولی روزبهان با بیان اینکه این پروژه ها با سرمایه
گذاري 8 هزار و 175 میلیارد ریالی بخش خصوصی به انجام رسیده که زمینه اشتغال مستقیم و غیر مستقیم یک هزار و 193نفر را به

 
صورت مستقیم و غیر مستقیم ایجاد کرده است. 

وي اظهار داشت: چهار طرح سرمایه گذاري در مجتمع بندري کاسپین افتتاح می شوند، مشتمل بر اسکله شماره 13 بهمراه زیرساخت
هاي پسکرانه آن یعنی انبار سرپوشیده پنج هزار متر مربعی، پسکرانه یک هکتاري و مخزن روغن هفت هزار تنی است که در قالب
قرارداد BOT منعقده میان این سازمان و سرمایه گذار بخش خصوصی، شرکت محور طلایی کاسپین به صورت رسمی در مدار ارائه

 
خدمات قرار می گیرند. 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی با اشاره به اینکه براي این طرح ها 2 هزار میلیارد ریال هزینه شده و براي 300 نفر به صورت
مستقیم و غیر مستقیم فرصت شغلی ایجاد شده است، اضافه کرد: از سوي دیگر بلوك B مجتمع مسکونی طاووس با 256 واحد
مسکونی و فاز اول مجتمع پردیس تجاري و خدماتی با مجموع سرمایه گذاري 4 هزار و 500 میلیارد ریالی توسط شرکت انبوه سازان

 
منطقه آزاد انزلی آماده بهره برداري شده و براي 265 نفر ایجاد شغل کرده است. 

وي بابیان اینکه همچنین 10 پروژه تولیدي &– صنعتی که شامل شروع به کار 6 طرح سرمایه گذاري جدید و 4 طرح توسعه در
واحدهاي تولیدي فعلی است، در مدار تولید قرار می گیرند، افزود: براي این پروژه ها 755 میلیارد ریال سرمایه گذاري و براي 456

 
نفر نیز اشتغالزایی مستقیم و غیر مستقیم شده است. 

روزبهان از آغاز بهره برداري مخازن 6 هزار تنی روغن خام که در قالب قرارداد BOT اداره کل بنادر و دریانوردي استان و شرکت
آگروتأمین احداث شده خبر داد و گفت: در این طرح با سرمایه گذاري 170 میلیارد ریالی براي 60 نفر فرصت اشتغال ایجاد شده

 
است. 



رییس هیأت مدیره سازمان منطقه آزاد انزلی با بیان اینکه فاز اول از دو مجتمع مسکونی و اقامتی بخش خصوصی که با سرمایه
گذاري 750 میلیارد ریالی براي 112 نفر به صورت مستقیم و غیر مستقیم فرصت شغلی ایجاد کرده اند، مورد بهره برداري قرار می
گیرد، تصریح کرد: افزایش تعداد اسکله هاي مجتمع بندري به چهار پست در کنار افزودن بر امکانات بندري، انبارداري و مخازن
نگهداري کالا یعنی ارتقاي توان و ظرفیت خدمات بندري منطقه براي فعالین بخش خصوصی و ظرفیت سازي براي سرعت بخشیدن
به فرایندهاي تخلیه و بارگیري، تأمین کالاهاي اساسی و مواد اولیه بیشتر براي واحدهاي تولیدي منطقه و کشور، موضوعی که پیامد

 
مستقیم آن تولید و صادرات بیشتر به بازاهاي حوزه خزر و اوراسیا خواهد بود. 

دکتر روزبهان با بیان اینکه امکانات و زیرساخت هاي جدید گردشگري که افتتاح می شوند، تکمیل کننده قطعات پازل توسعه همه
جانبه منطقه آزاد انزلی است، تصریح کرد: از سوي دیگر در شرایط تحریم و محدودیت هاي ناشی از بیماري کرونا، بهره برداري از 4
طرح توسعه در واحدهاي تولیدي مشغول به فعالیت و شروع به کار رسمی 6 کارخانه صنعتی جدید در سطح منطقه، بیانگر تلاش و
عزم جدي این سازمان براي رونق فضاي کسب و کار در چارچوب سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و دست یابی به اهداف جهش تولید

در سال جاري به منظور افزایش توان صادراتی، درآمدهاي ارزي و اشتغال بیشتر است.



4700 فرصت شغلی به صورت مستقیم توسط سازمان میادین ایجاد شده است

منبع: موجشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/10/24

مدیرعامل سازمان میادین میوه وتره بار و ساماندهی
مشاغل شهري شهرداري قم از ایجاد 4700 فرصت شغلی

 
به صورت مستقیم توسط سازمان میادین خبرداد. 

به گزارش خبرگزاري موج قم، علیرضا مظفري اظهار
داشت: سازمان میادین به عنوان یکی از بازوان اجرایی
شهرداري، شرح وظایف از پیش تعیین شده اي داشته و

 
اهداف خرد و کلانی براي آن ترسیم شده است. 

مدیرعامل سازمان میادین میوه وتره بار و ساماندهی مشاغل شهري شهرداري قم به تشریح اقدامات سازمان در این زمینه پرداخت و

 
عنوان کرد: در مجموعه سازمان سعی شده تا مسیر رسیدن به هدف ایجاد درآمدهاي پایدار به صورت تدریجی باشد. 

مظفري اظهار داشت: سازمان میادین در سال 1399 با احداث و بهره برداري از شهرك بزرگ خدمات خودرویی، شهرك صنوف، 16
باب فروشگاه همشهري، 53 باب بازارچه عرضه میوه و تره بار ریحان، 71 کیوسک عرضه مایحتاج، مطبوعات و گُل، استقرار غرف
فصلی و مناسبتی، همچنین ساماندهی دست فروشان در چهار نقطه از سطح شهر و ... جمعاً براي 4700 نفر ایجاد اشتغال کرده است.

وي تلاش براي توزیع عادلانه خدمات و امکانات در تمام مناطق هشتگانه را از مهمترین اولویت هاي کاري خود برشمرد و اظهار
داشت: اعتماد مردم به اقدامات شهرداري ها بالاترین سرمایه آنها است و باید در فکر این باشیم که عمق این اعتماد را گسترده کرده و

اتکا به اعتماد مردم را افزایش دهیم.



ترامپ یک گام به استیضاح نزدیک تر شد / پنس برکناري ترامپ را نپذیرفت؛

پلوسی دادستان هاي استیضاح او را تعیین کرد

منبع: تدبیر و امیدشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1399/10/24

در صورتی که استیضاح ترامپ راي بیاورد، او تنها رئیس جمهوري آمریکا خواهد بود که 2 بار و از 2 مجلس متفاوت استیضاح
شده است.پس از آن نوبت به محکمه سنا خواهد رسید که ریاست آن را رئیس دیوان عالی آمریکا برعهده خواهد گرفت.

ترامپ یک گام به استیضاح نزدیک تر شد / پنس برکناري ترامپ را نپذیرفت؛ پلوسی دادستان هاي استیضاح او را تعیین کرد در
صورتی که استیضاح ترامپ راي بیاورد، او تنها رئیس جمهوري آمریکا خواهد بود که 2 بار و از 2 مجلس متفاوت استیضاح شده

 
است.پس از آن نوبت به محکمه سنا خواهد رسید که ریاست آن را رئیس دیوان عالی آمریکا برعهده خواهد گرفت. 

مجلس نمایندگان آمریکا در نظر دارد روز چهارشنبه به وقت
محلی، استیضاح رئیس جمهوري این کشور را در دستور کار قرار
دهد و به همین دلیل، دادستان هاي محکمه استیضاح تعیین

 
شدند. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی تدبیر و امید، نانسی پلوسی شامگاه
سه شنبه نام 9 عضو دموکرات مجلس نمایندگان را براي هدایت
محکمه استیضاح دونالد ترامپ رئیس جمهوري چهل و پنجم

 
آمریکا معرفی کرد. 

 
جیمی راسکین عضو کمیته نظارت و اصلاحات که طراح اصلی استیضاح است، به عنوان مدیر ارشد تعیین شده است. 

 
دیانا دگت، عضو کمیته انرژي و تجارت که به عنوان رئیس کمیته فرعی نظارت و تحقیقات فعالیت می کند. 

دیوید سیسیلین عضو کمیته قضایی که به عنوان رئیس کمیته فرعی قوانین ضد انحصاري، تجارت و اداري اشتغال دارد و در کمیته

 
امور خارجه هم فعالیت می کند. 

 
خواکین کاسترو عضو کمیته اطلاعات و کمیته امور خارجه است که ریاست کمیته فرعی نظارت و تحقیقات را هم برعهده دارد. 

 
اریک سوالول عضو کمیته اطلاعات و رئیس کمیته فرعی مدرنیزاسیون و آمادگی اطلاعات و کمیته قضایی است. 

 
تد لیو عضو کمیته قضایی و کمیته امور خارجه است. 

 
استیسی پلاسکت عضو کمیته راه و روش مجلس است. 



 
مادلین دین عضو کمیته قضایی است که در کمیته فرعی قانون اساسی، حقوق مدنی و آزادي هاي مدنی فعالیت می کند. 

 
جو نگوس عضو کمیته قضایی است و در آنجا به عنوان نایب رئیس کمیته فرعی قوانین ضد انحصاري ، تجارت و اداري اشتغال دارد. 

در صورتی که استیضاح ترامپ راي بیاورد، او تنها رئیس جمهوري آمریکا خواهد بود که 2 بار و از 2 مجلس متفاوت استیضاح شده

 
است.پس از آن نوبت به محکمه سنا خواهد رسید که ریاست آن را رئیس دیوان عالی آمریکا برعهده خواهد گرفت. 

 
معاون رئیس جمهوري آمریکا برکناري ترامپ را نپذیرفت 

معاون رئیس جمهوري آمریکا در نامه اي به رئیس مجلس نمایندگان گفت براي اعمال متمم 25 قانون اساسی به منظور برکناري

 
دونالد ترامپ، اقدام نخواهد کرد. 

مایک پنس شامگاه سه شنبه این مطلب را در نامه اي به نانسی پلوسی مطرح کرد در حالیکه اعضاي مجلس نمایندگان در حال راي

 
گیري براي تصویب قطعنامه اي بودند که از پنس می خواهد که کابینه را تشکیل و نسبت به برکناري ترامپ اقدام کنند. 

معاون رئیس جمهوري آمریکا در نامه خود آورده است هر آمریکایی از حمله هفته گذشته به کنگره ملت ما شوکه و ناراحت شد، و من

 
از راهبري شما و دیگر راهبران کنگره در تجدید جلسه کنگره براي تکمیل عمل مردم، در همان روز سپاسگزارم. 

پنس افزود: این لحظه اي بود که وحدتی را که هنوز درصورت نیاز بیشتر در کنگره وجود دارد، به مردم آمریکا نشان داد اما اکنون، در
حالیکه تنها هشت روز از دوره ریاست جمهوري باقی مانده است، شما و مجمع نمایندگان دموکرات خواستار تشکیل کابینه و من براي

 
اعمال متمم 25 قانون اساسی هستید. 

وي ادامه داد:من اعتقاد ندارم که چنین عملی به نفع ملت ما یا با قانون اساسی ما سازگار باشد. هفته گذشته ، اجازه ندادم براي اعمال
قدرت فراتر از اختیارات قانونی خود براي تعیین نتیجه انتخابات، تحت فشار قرار بگیرم و اکنون نیز به تلاش هاي مجلس نمایندگان

 
براي انجام بازي هاي سیاسی در زمانی بسیار جدي در زندگی ملت ما اجازه نمی دهم. 

معاون رئیس جمهوري آمریکا اضافه کرد: همان طور که به خوبی می دانید، متمم 25 براي رسیدگی به ناتوانی یا معلولیت رئیس
جمهوري طراحی شده است. همین چند ماه پیش، وقتی شما قانونی را براي ایجاد کمیسیون متمم 25 ایجاد کردید، گفتید ، "شرایط

 
ریاست جمهوري براي ریاست جمهوري باید توسط علم و حقایق تعیین شود." 

پنس ادامه داد: سپس گفتید که ما باید "احترام بگذاریم که قضاوتی را بر اساس نظر یا رفتاري که دوست نداریم قضاوت نکنیم ، بلکه

 
براساس یک تصمیم پزشکی احترام بگذاریم." 

وي خطاب به رئیس مجلس نمایندگان اظهار کرد: حق با شما بود. مطابق قانون اساسی ما، متمم بیست و پنجم وسیله مجازات یا

 
غصب نیست. استناد به متمم 25 به این ترتیب سابقه وحشتناکی ایجاد می کند. 

معاون رئیس جمهوري آمریکا تاکید کرد: پس از حوادث هولناك هفته گذشته ، انرژي دولت ما جهت اطمینان از انتقال منظم است.
در میان یک بیماري همه گیر جهانی، مشکلات اقتصادي براي میلیون ها آمریکایی و حوادث دلخراش 6 ژانویه، اکنون زمان جمع



 
شدن ما و زمان بهبودي است. 

پنس تصریح کرد: از شما و همه اعضاي کنگره می خواهم از اقداماتی که باعث تقسیم و التهاب بیشتر هیجانات لحظه اي می شود،
خودداري کنید. در حالیکه آماده می شویم رئیس جمهوري منتخب جو بایدن را به عنوان رئیس جمهوري بعدي ایالات متحده آماده

 
کنیم، براي کاهش التهاب و اتحاد کشورمان با ما کار کنید. 

وي خاطرنشان کرد: من به شما تعهد می دهم که به کار خود ادامه می دهم تا با حسن نیت با دولت آینده کار کنم تا از انتقال منظم

 
قدرت اطمینان حاصل کنم. خدایا کمکم کن. 

 
قطعنامه درخواست از پنس براي برکناري ترامپ تصویب شد 

مجلس نمایندگان آمریکا با وجود مخالفت بیشتر جمهوري خواهان به قطعنامه اي راي داد که از معاون رئیس جمهوري و هیات دولت

 
آن درخواست می کند نسبت به برکناري ترامپ اقدام کند. 

این قطعنامه که شامگاه سه شنبه با 223 راي موافق و 205 راي مخالف به تصویب رسید، از مایک پنس و هیات وزیران آمریکا
درخواست می کند با اعمال متمم 25 قانون اساسی، از دونالد ترامپ سلب اختیار کند و مسئولیت دولت را در اختیار پنس قرار گیرد.



افول موریانه اي

منبع: دانشجوشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1399/10/24

گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، محسن رضایی؛ کشور ایالات متحده امریکا در حالی وارد سال جدید میلادي می شود که
مسئله افول قدرت این کشور همچنان بحثی رایج در میان محافل علمی و اندیشه اي است. البته تلاش هایی در جهت پنهان

نگه داشتن این مسئله از افکار عمومی جهانیان توسط رسانه ها، اشخاص و جریانات مختلف ...

گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو، محسن رضایی؛ کشور
ایالات متحده امریکا در حالی وارد سال جدید میلادي می
شود که مسئله افول قدرت این کشور همچنان بحثی رایج
در میان محافل علمی و اندیشه اي است. البته تلاش هایی
در جهت پنهان نگه داشتن این مسئله از افکار عمومی
جهانیان توسط رسانه ها، اشخاص و جریانات مختلف
صورت گرفته، اما با واقعیتی رو به رو هستیم که نمی توان

 
آن را انکار نمود. 

همچنین در هنگام استفاده از واژه افول نباید الزاما آن را به معناي فروپاشی مانند اتفاقی که براي اتحاد جماهیر شوروري رخ داد،
دانست بلکه واژه افول به معناي تضعیف جایگاه و اعتبار داخلی و خارجی یک کشور نیز به کار می رود. با وجود کاهش اقتدار روزافزون
امریکا در عرصه هاي داخلی و بین المللی، دل بستن به این کشور برخلاف عقلانیت و نوعی خطاي راهبردي محسوب می شود. در این

 
نوشتار مطالبی در مورد تضعیف مولفه هاي قدرت امریکا بیان شده است. 

بررسی ها نشان می دهد که دو تصویر متفاوت نسبت به کشور امریکا وجود دارد، تصویري که در راستاي منافع ایالات متحده به مردم
جهان القا می شود و تصویري که به دور از فضاسازي هاي رسانه اي وقایع این کشور را آشکار می سازد. هدف از مطالب پیش رو سیاه

 
نمایی جامعه امریکا نیست، بلکه هدف بیان مسائلی می باشد که شاید تا به حال کمتر دیده یا شنیده باشیم. 

 
ورودي مرگ آور به سرزمین سرخ پوستان 

هنگامی که «کریستف کلمب»، دریانورد اروپایی براي اولین بار وارد سرزمین سرخ پوستان (قاره امریکا) شد، فکرش را هم نمی کرد
که حدود 5 قرن بعد از این ماجراجویی، مجسمه هایش توسط مردم امریکا به زیر کشیده شده و تخریب شوند. هرچند جشن هایی در
امریکا تحت عنوان "روز کلمب" به مناسبت سالروز ورود کریستف کلمب به قاره امریکا در 12 اکتبر هر سال برگزار می شود، اما
تخریب مجسمه هاي وي نشان از یک خشم عمومی براي نادیده گرفتن حقوق، تحقیر و کشتار رنگین پوستان سرزمین امریکا دارد که
پایه و اساسش در دوره حضور کلمب در این قاره گذاشته شد. سال هاي پیش کتابی مشهور به نام " تاریخ امریکا " به قلم «هاوارد

 
زین» نویسنده، فیلسوف و استاد علوم سیاسی دانشگاه امریکا در خاك ایالات متحده به چاپ رسیده است. 

روایت هاي تکان دهنده اي از رفتار غیرانسانی تازه واردان به سرزمین امریکا با بومیان آنجا در منابع دیگر نیز موجود است که بسیاري



از آن ها قابل بیان نیست. نویسنده کتاب در یک جمله اظهار می دارد که آیا این همه جنایت، خونریزي و فریب کاري ضرورت داشت؟
صحبت از یک نسل کشی بی سابقه در طول تاریخ بشریت می باشد. برخی منابع تعداد سرخ پوستانی که به وسیله مهاجران اروپایی
کشته شدند را 112 میلیون نفر عنوان کرده اند! اما فارغ از آنکه دقیقا چه تعداد سرخ پوست در جریان حمله اروپاییان کشته شده اند،
آنچه که اهمیت دارد آن است که کشور ایالات متحده امریکا، بر روي دریایی از خون بنا گشته که با تکرار رفتار هاي ضدبشري و

 
مرگ آور با مردم رنگین پوست خود، روز به روز پایه هاي خویش را لرزان تر می کند. 

 
آغازي بر پایان یک رؤیا 

با ورود ایالات متحده به جنگ جهانی اول و پایان "دکترین مونرو" سیاست خارجی امریکا که تا قبل از آن مبتنی بر عدم دخالت در
جنگ ها و کشمکش هاي بین المللی بود، چهره جدیدي به خود گرفت. امریکایی ها که تا آن زمان منافعی حیاتی براي خویش در
خارج از مرزهایشان در نظر نگرفته بودند، به فعایت هاي گسترده در عرصه بین المللی روي آوردند. پایان جنگ جهانی دوم مصادف
شد با تقسیم جهان بین دو قدرت برتر آن زمان یعنی آمریکا و شوروي. نظامی دو قطبی در جهان شکل گرفت که اکثر مناطق و کشور
ها ذیل یکی از آن دو قدرت برتر تعریف می شدند. اقتصاد دنیا نیز در کنفرانس "برتون وودز" با تبدیل شدن دلار به پول واحد جهانی
توسط امریکا به گروگان گرفته شد. با تغییر و تحولاتی که در عرصه بین المللی رخ داد زمینه فروپاشی اتحاد جماهیر شوروي فراهم
گشت و سرانجام با فروپاشی این اتحادیه در تاریخ 1991، نظام دو قطبی به نظام تک قطبی تغییر یافت و مقامات امریکایی از آغاز
عصر هژمونی تمام عیار امریکا و قرن حاکم شدن فرهنگ و سبک زندگی امریکایی بر جهان که رؤیاي امریکایی نیز نامیده می شود،

 
خبر دادند. 

اگر براي هر کشوري که قصد تبدیل شدن به یک قدرت برتر یا به اصطلاح ابرقدرت شدن را دارد، 5 مولفه و ویژگی در نظر بگیریم،
آن 5 مولفه قدرت عبارتند از؛ مولفه هاي اقتصادي، سیاسی، نظامی، اجتماعی و فرهنگی. ایالات متحده براي چندین دهه در جهان به
عنوان کشوري ابرقدرت شناخته می شد، اما با گذشت زمان و بروز اتفاقات گوناگون، این کشور در مسیر افول قرار گرفته است. مسئله
اي که بعضی از تحلیلگران آمریکایی (مانند کریستوفر لین، استاد دانشگاه امریکا) از آن به عنوان "افول موریانه اي" یاد می کنند.
ممکن است که نظام امریکا در ظاهر جلال، شکوه و جبروت داشته باشد، اما اگر با دقت بنگریم، خواهیم دید که این نظام از درون
دچار پوکی و پوسیدگی شده است. براي مشخص شدن علت تضعیف قدرت امریکا، در ادامه به بررسی هر یک از مولفه هاي 5 گانه

 
قدرت می پردازیم. 

مولفه اقتصادي: ساختار اقتصادي ایالات متحده در طول چند دهه گذشته بحران هاي متعددي را تجربه نموده است. بحران هایی
نظیر رکود بزرگ 1929، کاهش ذخایر طلا 1971، رکود مضاعف 1981، بحران وام 1990 و همچنین عمیق ترین بحران اقتصادي
ایالات متحده بعد از جنگ جهانی دوم که در سال 2008 به دلیل انفجار حباب در بازار مسکن به وقوع پیوست. در این بحران بانک ها
و شرکت هاي بسیاري ورشکسته شدند (نظیر ورشکستگی چهارمین بانک بزرگ امریکا به نام "لیمن برادرز" و همچنین در معرض
ورشکستگی قرار گرفتن بزرگ ترین شرکت بیمه دنیا در امریکا به اسم "AIG")، شاخص بورس و قیمت سهام حتی در سرتاسر جهان
کاهش یافت و سیستم اقتصادي امریکا به شدت دچار ضعف و اختلال شد. جنبش اشغال وال استریت نیویورك در سال 2011 نیز که
بعضی از آن به عنوان بحران یاد می کنند قابل توجه می باشد. مردمی که در این اعتراضات دامنه دار شعار " ما 99 درصد هستیم" را
سر می دادند، خواستار مقابله با سیستم سرمایه داري و نظام فاسد بانکداري، بالا بردن مالیات ثروتمندان، حمایت از بیمه هاي
درمانی، نابودي صنایع عظیم نظامی و پایان دادن به جنگ هاي برون مرزي ایالات متحده، مبارزه با توزیع ناعادلانه ثروت و پایین
آمدن هزینه هاي بهداشت و درمان در این کشور بودند که به علت خشونت پلیس و سرکوب مردم، این جنبش آتشی در زیر خاکستر
باقی ماند. رهبر انقلاب اسلامی ایران در مورد جنبش وال استریت فرمودند: "ریشه هاي این حرکت در آینده آن چنان گسترش

 
خواهد یافت که نظام سرمایه داري امریکا و غرب را زمین خواهد زد. " 



با وجود رهایی ایالات متحده از بحران هاي اقتصادي گوناگون، خطر رکود شدید اقتصادي که شامل ابعاد داخلی و خارجی می باشد
همچنان این کشور را تهدید می نماید. در بعد داخلی ساختار اقتصادي امریکا با مشکلاتی در حوزه هاي مسکن، مالیات، توزیع نابرابر
ثروت، اشتغال و بیکاري، هزینه هاي زندگی، رفاه و هزینه هاي درمان مواجه است که هر کدام از این موارد بحران هایی بالقوه
محسوب می شوند. در حوزه مسکن یکی از اصلی ترین معضلات در جامعه امریکا بدهی هاي مرتبط با وام مسکن می باشد. مصادره
شدن منازل به علت ناتوانی مردم در پرداخت اقساط وام مسکن موضوعی بسیار شایع در امریکا است که در این رابطه از سال 2007 تا
2016 میلادي نزدیک به 8 میلیون خانه به دلیل ناتوانی در پرداخت وام مسکن مصادره شدند. با شیوع ویروس کرونا و ظهور مشکلات
اقتصادي، 40 میلیون امریکایی نیز در معرض تخلیه خانه قرار دارند. در حوزه توزیع نابرابر ثروت، تنها 1 درصد از جمعیت امریکا،
صاحب 51 درصد از کل ثروت در امریکا می باشد. طبق گفته هاي رئیس جمهور امریکا در سال 2017، حدود 43 میلیون نفر در
امریکا در فقر به سر می برند. برنی سندرز سناتور امریکایی نیز سال گذشته اعلام نمود بیش از 40 میلیون فقیر در امریکا وجود دارد.

 
به عبارتی از هر 8 امریکایی، یک نفر در فقر به سر می برد. 

همچنین یکی از جنجالی ترین آمار ها در مورد وضعیت فقر در امریکا مربوط به گزارش ویژه شوراي حقوق بشر سازمان ملل متحد
می باشد. این شورا در سال 2018 در گزارش خود به مقامات ایالات متحده در مورد وضعیت دشوار 40 میلیون فقیر در امریکا هشدار
داد. در سال 2018 نیز مجله "TIME" امریکا روایت تاسف باري از وضعیت معلمانی ارائه کرد که براي امرار معاش مجبورند گاهی تا
چندین شغل همزمان داشته باشند و حتی پلاسماي خون خود را بفروشند! در حوزه هزینه هاي درمان طبق تحقیقات موسسه
"Prescription Justice" در سال 2016 حدود 45 میلیون امریکایی از تهیه نسخه هاي پزشکی خود به علت هزینه بالاي دارو
اجتناب نمودند و 34 میلیون امریکایی فاقد هرگونه بیمه سلامت هستند. آمار هاي دیگري نیز در زمینه مشکلات اقتصادي جامعه
امریکا در منابع گوناگون یافت می شود که ما به ذکر همین مقدار اکتفا می کنیم. مسئولان و مقامات امریکایی طبیعتا در مورد
مشکلات اقتصادي این کشور آگاهی دارند و سیاست هایی را براي مقابله با مشکلات دنبال خواهند نمود، اما تحلیلگران اقتصادي
معتقدند که اقدامات صورت گرفته نه تنها منجر به کاهش مشکلات نشده بلکه گا ها بر شدت آن ها نیز افزوده و مشکلات جدیدي را
پدید آورده است. اعلام ورشکستگی اقتصادي قلب صنعتی امریکا، شهر دیترویت"Detroit" نمونه بارزي از ضعف مدیریتی در

 
امریکاست. 

در بعد خارجی نیز سیستم اقتصادي ایالات متحده از زمانی که تصمیم به چاپ دلار بدون پشتوانه یا به قول اقتصاددانان، یک کاغذ بی
ارزش نمود، تا به امروز رقمی بیش از 27 هزار میلیارد دلار یعنی یک سوم کل بدهی هاي جهان به اقتصاد جهانی بدهکار است که این
رقم لحظه به لحظه افزایش می یابد. طبق نظر کارشناسان، ایالات متحده تورم 400 درصدي را تجربه می کند. اما چرا دچار فروپاشی
اقتصادي نمی شود؟ زیرا تورم خود را به کشور هاي دیگر صادر می نماید. هر کشوري که مبناي تبادلات اقتصادي خویش را دلار قرار
دهد بخشی از تورم اقتصاد امریکا را جذب خواهد کرد. به طور مثال اگر 100 کشور دلار را اساس تعاملات اقتصادي خود قرار داده

 
باشند و هر کدام تنها 4 درصد از تورم امریکا را جذب نمایند، اقتصاد امریکا دیگر با تورم 400 درصدي مواجه نخواهد شد. 

امروز بزرگ ترین عاملی که نه تنها منجر به فروپاشی کامل اقتصاد امریکا بلکه منجر به فروپاشی کل نظام امریکا می شود، کنار
گذاشتن دلار امریکا از صحنه تعاملات جهانی می باشد؛ زنگ خطري براي اقتصاد امریکا که در مقاطعی نیز به صدا درآمد. براي نمونه
هنگامی که صدام در عراق قصد کنار گذاشتن دلار و استفاده از یورو براي فروش نفت خویش را داشت، با واکنش نظامی آمریکایی ها
مواجه شد. در سال هاي اخیر تلاش هایی از جانب برخی کشور ها مانند چین، روسیه، ایران، هند و ... براي کاهش و در نهایت حذف
استفاده از دلار در مبادلات تجاري خود با سایر کشور ها صورت پذیرفته است. استدلال این دست از کشور ها که سیاست
"دلارزدایی" و شکستن "آقایی دلار" را در پیش گرفته اند آن است که اقتصاد خود را در برابر تهدیدها، تحریم هاي مستمر و شوك
هاي بین المللی که از طریق اقتصاد امریکا به اقتصاد جهانی وارد می شود، بیمه نمایند. براي مثال به تازگی کشور روسیه استفاده از
دلار را در مبادلات تجاري خود با سایر کشور ها نظیر چین و هند نزدیک به 50 درصد کاهش داد. بانک "گلدمن ساکس" امریکا که



یکی از بانک هاي نامدار این کشور به حساب می آید هشدار داده است که "نگرانی هاي جدي نسبت به افول جایگاه دلار به عنوان ارز
قالب در حساب ارزي کشور ها در حال پدیدار شدن می باشد که این مسئله منجر به از دست رفتن سلطه دلار بر بازار جهانی (و در
نهایت باعث فروپاشی اقتصادي آمریکا) خواهد شد. " مسئله کاهش نقش اقتصاد امریکا در اقتصاد جهانی نیز قابل توجه است. بعد از
جنگ جهانی دوم حدود 50 درصد از اقتصاد دنیا متعلق به امریکا بود. اما طبق آمار هاي بانک جهانی امروز فقط حدود 15 درصد از
اقتصاد دنیا متعلق به امریکایی هاست و پیش بینی هاي صورت گرفته در بانک جهانی نشانگر آن است که تا سال 2023، رقم 15
درصد به 13 درصد کاهش می یابد که این مسئله به معناي افول اقتصادي امریکا در جهان خواهد بود. ایالات متحده در بعد داخلی
اقتصاد خویش با مشکلات مختلفی مواجه گشته، همچنین از جایگاه سابق خود در اقتصاد جهانی نیز برخوردار نیست و در صورت

 
ادامه این روند دچار ورشکستگی اقتصادي خواهد شد. 

مولفه سیاسی: قدرت سیاسی کشور ها در دو بخش تعریف می گردد، سیاست داخلی و سیاست خارجی. قوي بودن کشوري در هر دو
بخش به معناي اقتدار و ثبات سیاسی آن کشور به شمار می رود. در بخش سیاست داخلی استحکام، کارایی و قابل اعتماد بودن نظام
سیاسی و در بخش سیاست خارجی توانایی اثرگذاري و نفوذ مطرح می باشد. کشوري به نام ایالات متحده امریکا که زمانی با دخالت
در امور داخلی کشور ها براي آن ها تعیین تکلیف می نمود، امروز خود دچار مشکلات فروانی در حوزه سیاست داخلی و خارجی شده
است. در بخش سیاست داخلی، سال هاست که مردم امریکا بیشتر از رقم 30 درصد نسبت به صحت عملکرد دولت خود، رضایت و
اعتماد کافی را نداشته اند. طبق داده هایی که مرکز تحقیقاتی "Pew Research Center" مستقر در شهر واشنگتن، در سال
2017 منتشر نمود، تنها 19 درصد مردم نسبت به دولت خود رضایت کلی داشته، 55 درصد مردم ناامید، 22 درصد از دولت خود
عصبانی و 4 درصد بی تفاوت بوده اند. مقدار رضایت مردم از دولت در سال 2019 و در دوره ریاست جمهوري دونالد ترامپ نیز به رقم

 
17 درصد کاهش یافت. 

یکی از اصلی ترین معضلاتی که ایالات متحده مانند بعضی کشور هاي دیگر با آن روبرو بوده، معضل شکاف میان مردم و دولت این
Real clear politics"،" کشور می باشد. بر اساس میانگین نتایج تحقیقاتی که توسط مراکز افکارسنجی مختلف مانند
Rasmussen Reports"" و یا "USA TODAY/Suffolk" از سال 2010 تا سال 2019 منتشر گشته، در طی هریک از این
سال ها حداقل بیش از نیمی از مردم امریکا اعتقاد داشته اند که کشورشان در مسیري غلط گام بر می دارد و در سال 2020 نیز 62
درصد از نظردهندگان امریکایی به این مسئله معتقد بودند. مسئله مهم دیگر در ایالات متحده، دیدگاه مردم این کشور در مورد میزان
فساد مقامات و صاحب منصبان دولتی می باشد. بر اساس تحقیقاتی که در سال 2017 توسط سازمان جهانی شفافیت بین المللی به
نام "Transparency International" صورت گرفت، مشخص شد که 44 درصد از مردم امریکا اعتقاد به فراگیر شدن فساد در
کاخ سفید دارند، 38 درصد از مردم اعضاي دو مجلس خود و 32 درصد مدیران تجاري را فاسد می دانند. تقریبا از هر 10 امریکایی 7
نفر معتقدند که دولت در مبارزه با فساد با شکست مواجه شده و نزدیک به یک سوم سیاه پوستان این کشور، پلیس امریکا را بسیار

 
فاسد ارزیابی می نمایند. 

اما نحوه مواجهه پلیس ایالات متحده با مردم جنجال هاي متعددي در این کشور به راه انداخته است. ششمین علت مرگ جوانان
امریکایی بعد از مواردي همچون تصادفات رانندگی، سرطان و سکته قلبی، قتل توسط پلیس می باشد! طبق منابع موجود در مرکز
اطلاع رسانی "Mapping Police Violence" طی سال هاي 2017 تا 2020 میلادي، نزدیک به 4 هزار و 500 فرد امریکایی
توسط پلیس این کشور به قتل رسیده اند. متخصصان جرم شناسی، یکی از دلایل رفتار خشونت آمیز پلیس امریکا با مردم این کشور
را مسئله رواج جرایم خطرناك و قانون آزاد بودن حمل سلاح در میان مردم می دانند که پلیس را مجبور به اعمال رفتار هاي خشونت
آمیز در قبال افراد می کند. اما رفتار هاي مرگبار پلیس حاکی از آن است که این قوه قهریه در موارد متعددي در استفاده از ابزار
خشونت، افراط کرده و به افراد زیادي، خصوصا سیاه پوستان این کشور صدمات جدي وارد نموده است. اتفاقا مسئله برخورد پلیس با
سیاه پوستان در مناظرات انتخاباتی 2020 امریکا مطرح گشت، مجري مناظره در مورد این مسئله اظهار نمود: "والدین احساس می



کنند که هیچ گزینه اي ندارند جز اینکه فرزندانشان را براي این تقدیر آماده کنند که امکان دارد توسط پلیس مورد هدف قرار بگیرند،
تنها به خاطر رنگ پوستشان! " رفتار هاي خشن علیه سیاه پوستان، سابقه اي نزدیک به 500 سال یعنی اولین روز هاي حضور
کریستف کلمب در قاره امریکا دارد که نمونه جنجالی اخیر آن، رفتار غیرانسانی پلیس امریکا با یک فرد سیاه پوست به نام جورج

 
فلوید می باشد که در حالی که زانوي پلیس به مدت 8 دقیقه بر روي گردن وي قرار داشت، به علت تنگی نفس جان باخت. 

کارشناسان این مسئله را یک نوع برخورد سیستماتیک در استفاده افراطی پلیس از خشونت می پندارند. در همین راستا براساس
نظرسنجی "Pew Research Center" در سال 2020، مشخص گردید که 62 درصد از مردم امریکا خوستار ایجاد تغییرات
اساسی در ساختار دولت ایالات متحده می باشند. مطالبه اي از طرف مردم براي ایجاد نوعی از تغییرات که به خصوص بعد از رفتار
خشونت آمیز پلیس با معترضان به قتل جورج فلوید و رفتار تحقیرآمیز چندین ساله با سیاه پوستان این کشور مطرح گشت. مطالبه
مردم براي ایجاد تغییرات، نه صرفا در نظرسنجی ها بلکه در کف خیابان هاي ایالات متحده نیز به وضوح نمایان بوده به طوري که
مردم متعرض امریکا با انجام کار هایی نظیر به آتش کشاندن پرچم امریکا، سردادن شعار مرگ بر امریکا، تخریب نماد ها و مجسمه
هاي اشخاص مشهور امریکایی مانند جرج واشنگتن (اولین رئیس جمهور امریکا)، توماس جفرسون (سومین رئیس جمهور امریکا) و
دیگر مشاهیر، مخالفت خود را حتی با اصل نظام سیاسی ایالات متحده به نمایش درآوردند و اینبار نتایج چنین حرکاتی نشان دهنده
انگیزه هاي مردمی بسیار بالا براي به چالش کشاندن دموکراسی امریکایی می باشد. دموکراسی در واقع همان مولفه سیاسی ایالات
متحده است که سیاستمداران این کشور از آن به عنوان وجه تمایز و برتري نظام سیاسی امریکا با دیگر کشور هاي جهان یاد می
کنند. دموکراسی در امریکا وجود دارد، اما نه براي همه! آزادي در امریکا وجود دارد، اما نه براي همه! امریکایی که شعار دموکراسی سر
می دهد و از برابري نژاد ها سخن می گوید، امروز 45 میلیون نفر در خاك خود را فقط به علت آنکه رنگ پوستشان سفید نیست،
تحت رفتار هاي نژادپرستانه سیستماتیک قرار می دهد. امریکا ادعاي دموکراسی دارد، اما در وهله اول نه تنها آن را نقض می کند،

 
بلکه پا را فراتر می گذارد و واژه دموکراسی و حقوق بشر را ابزاري براي سرکوب ملت ها و دولت هاي دیگر نیز به کار می برد. 

ایالات متحده در حالی در مورد عدم وجود دموکراسی، حقوق بشر، انتخابات آزاد و سالم، برخورد مسالمت آمیز با معترضان و آزادي
بیان و عقیده در کشور هاي مخالف خود مانند ایران و ونزوئلا سخن می گوید که خود و هم پیمانان خود را ملزم به رعایت موارد فوق
نمی داند. به عنوان مثال امریکا از لزوم برگزاري انتخابات آزاد و شفاف در ایران و کشور هاي دیگر صحبت می کند، اما مردم هیچکدام
از 7 کشور دوست و هم پیمان امریکا در منطقه غرب آسیا به نام هاي امارات، عربستان، بحرین، قطر، اردن، کویت و عمان حتی با واژه
اي به نام انتخابات آشنا نیستند. به علت پادشاهی و دیکتاتوري بودن نظام آن کشور ها نه انتخابات و جابه جایی قدرتی در نظام
سیاسی شان وجود دارد که طبق خواست و راي مردم صورت گیرد، نه حقوق بشري رعایت می شود، نه تحمل شنیدن صدا هاي
مخالف خود را دارند (به عنوان یک نمونه قتل فجیع جمال خاشقچی) و اگر قصد حمله به یک ملت دیگر را هم داشته باشند، نه تنها
مورد انتقاد امریکایی ها و مجامع بین المللی قرار نمی گیرند، بلکه سلاح و تجهیزات نظامی نیز از آن ها دریافت می نمایند (به عنوان
یک نمونه، حمله کشور هاي امارات، بحرین، قطر، کویت، اردن تحت رهبري عربستان به مردم مظلوم یمن). این برخورد هاي دوگانه
به معناي آن است که مفاهیمی نظیر دموکراسی و حقوق بشر، ابزاري در دستان سیاستمداران امریکایی به منظور سرکوب و تحت

 
فشار قرار دادن مخالفانشان می باشد. 

اما دموکراسی امریکایی به صورت ویژه در زمان برگزاري انتخابات ریاست جمهوري 2020 امریکا و اتفاقات پس از آن در این کشور، به
نحو چشمگیري اعتبار خود را از دست رفته می بیند. روزنامه انگلیسی "The Times" پس از برگزاري اولین مناظره انتخاباتی
"Liberation" ریاست جمهوري 2020 امریکا نوشت: "مشخص ترین بازنده مناظره بین ترامپ و بایدن، امریکا بود. " روزنامه
فرانسه، مناظره را آشفته و بچگانه خواند. روزنامه امریکایی "POLITICO" نیز مناظره را یک شرمساري ملی خواند که در آن دو
طرف، مانند حیوانات باغ وحش به سمت یکدیگر آشغال پرتاب می نمودند! یکی از مهم ترین واکنش ها نسبت به اولین مناظره
انتخاباتی 2020 امریکا، مربوط به واکنش "ریچارد هاس" رئیس اندیشکده روابط خارجی و مدیر اسبق برنامه ریزي هاي وزارت امور
خارجه امریکا می شود که در جملاتی بیان داشت: " دعا می کنم جهان آن مناظره را ندیده باشد! در غیر این صورت باقیمانده نفوذ



امریکا در جهان تضعیف خواهد شد و آرمان دموکراسی را به عقب می راند. این اتفاق، تصویري تباه از سیاست هاي امریکا بود که ما
به جهان عرضه می کردیم! کشور هاي اروپایی از آنکه امنیت خود را به دستان چنین افرادي بسپارند بسیار ناراحتند و چینی ها نیز از
غیرقابل اعتماد بودن دموکراسی (امریکایی) سخن خواهند گفت. " هر فردي که مناظره هاي 2020 ترامپ و بایدن را دیده باشد به
خوبی معناي جملات ریچارد هاس را دریافت می کند. دو شخصی که به عنوان عصاره و نماد یک ملت و یک کشور کاندیداي نهایی
پست ریاست جمهوري شده بودند، هم خود و هم کشورشان را به صورت پخش مستقیم از تلویزیون بی آبرو کردند. این مناظره دو
پیام را در مورد نظام امریکا به دنیا ارسال نمود. پیام اول آنکه خیلی واضح و مشخص، واقعیت درونی جامعه امریکا را به دنیا نمایش
داد. وقتی سیاستمداران برآمده از دل یک ملت، در مناظره هاي خود انواع و اقسام توهین ها، تهمت ها و دروغ ها را علیه یکدیگر به
کار می برند، یعنی آنکه مجبورند تا با انجام اعمالی هرچند به دور از اخلاق، نظر و اعتماد راي دهندگان امریکایی را جلب نمایند که
این مسئله نشانگر میزان انحطاط اخلاقی و سیاسی جامعه امریکا می باشد. پیام دوم حاوي این نکته بود که امریکا به شدت گرفتار
مشکلات و مسائل متعدد داخلی خود شده و تا اندازه قابل ملاحضه اي قدرت تمرکز، مدیریت و تاثیرگذاري خویش را در مورد مسائل

 
جهانی از دست داده، مسئله اي که پیام ناخوشایندي را براي هم پیمانان امریکا در سرتاسر جهان مخابره می کند. 

اما به زیر سوال بردن دموکراسی امریکایی به همین جا ختم نمی شود بلکه از همان ساعات ابتدایی شمارش آراي انتخاباتی ریاست
جمهوري 2020، هجمه مقامات و مسئولان دولتی امریکا علیه سیستم انتخاباتی کشورشان توجه رسانه هاي جهان را به خود جلب
نمود. تقلب گسترده، ثبت آراي افرادي که مدت ها پیش مرده اند!، دزدیده شدن راي مردم، دستکاري نتیجه آراي ایالت ها، توزیع
برگه هاي راي غیرقانونی و عنوان سرقت انتخاباتی قرن! تنها بخشی از عناوینی هستند که مقامات دولتی ایالات متحده علیه نظام
انتخاباتی خودشان در چند وقت اخیر به کار بردند. عجیب ترین اظهار نظر مربوط به وکیل رئیس جمهور امریکا می باشد که اعلام
نمود: "هر کسی که فکر کند انتخابات امریکا سالم بوده، باید به دار آویخته شده و سحرگاهان به او شلیک شود؟! " امریکایی ها روزي
انتخابات در دیگر کشور ها را زیر سوال می بردند، اما امروز حرف از بی آبرو و تکه پاره شدن انتخابات در کشور خود می زنند. تلویزون
"BBC" انگلیسی در گزارشی اعلام می کند امریکایی ها همیشه به دموکراسی خود می بالیدند، اما با وجود اتفاقات رخ داده در
انتخابات امریکا، به اعتقاد رئیس جمهور این کشور و دیگران، دموکراسی امریکایی دیگر قابل اعتماد نیست. رئیس جمهور ایالات

 
متحده نیز در کنفرانس خبري می گوید " کل دنیا در حال خندیدن به پروسه انتخاباتی امریکاست! " 

جداي از مسئله تقلب گسترده در انتخابات امریکا، حتی سیستم راي گیري در این کشور نیز جداً مورد سوال واقع شده است. دو نوع
راي گیري در امریکا وجود دارد؛ راي مستقیم مردم و راي الکترال. رئیس جمهور در ایالات متحده نه توسط راي مستقیم مردم، بلکه
توسط آراي الکترال که شامل 538 راي است، انتخاب می گردد. در نمونه اخیر آن در سال 2016 با آنکه هیلاري کلینتون حدود سه
میلیون راي مستقیم مردمی بیشتري نسبت به دونالد ترامپ به دست آورده بود، اما در نهایت دونالد ترامپ با آراي الکترال رئیس
جمهور امریکا شد. این مسئله باعث شده تا کارشناسان مختلفی نظام انتخابات ایالات متحده را غیردموکراتیک بنامند. همزمان با
وضعیتی که ایالات متحده از لحاظ سیاسی در داخل مرز هاي خود با آن روبروست، وضعیت این کشور در بعد سیاست خارجی نیز با

 
چالش هایی مواجه است. 

در سال 2019 نشریه"Foreign Policy" با تیتر "America Ignored" ضمن بررسی رفتار ایالات متحده در زمینه سیاست
خارجی بیان می کند "در حال حاضر در بسیاري از مناطق مهم جهان، اعتبار بین المللی امریکا کاملا خدشه دار شده و ملت ها به
نحوي رفتار می کنند که انگار امریکا (در جهان) وجود ندارد. " این نشریه معتبر بار دیگر در سال 2020 نیز با عنوان "شکست کامل
سیاست خارجی امریکا در دوره ترامپ" سیاست خارجی ایالات متحده را بی هدف و بدون راهبرد ارزیابی نمود. روزنامه معروف
انگلیسی "The Guardian" نیز با عنوان " 2019 سالی که سیاست خارجی ایالات متحده از هم پاشید" سیاست خارجی امریکا را
ناکارآمد و شکست خورده ارزیابی می کند. مسئله تضعیف سیاست خارجی امریکا را در واقع نمی توان محدود به یک عامل و یا حتی
مربوط به اقدامات یک فرد دانست، بلکه عوامل و اقدامات گوناگونی در طول یک بازه زمانی دراز مدت منجر به تضعیف سیاست



خارجی این کشور شده اند. گاهی یک فرد توان آن را دارد که عمق و دامنه ضعفی را بیشتر کند، اما خطاي محاسباتی آنجایی رخ می
دهد که علت ایجاد آن ضعف را تماماً به اقدمات یک نفر نسبت دهیم. شخص دونالد ترامپ با اقدامات نسنجیده، بی پرده و قمارگونه
خود سیاست خارجی امریکا را به قول تحلیلگران تا مرز فروپاشی پیش راند، با این وجود ریشه ضعف در سیاست خارجی امریکا را باید
در اقدامات گذشته و فعلی این کشور جست وجو کرد. کشوري که روزي براي کشور هاي دیگر تعیین تکلیف می نمود، امروز کارش به
جایی رسیده که موقع تصویب قطعنامه اي ضدایرانی در سازمان ملل متحد، فقط راي و حمایت جمهوري دومینیکن را به دست می
آورد. الگو و مدل دموکراسی امریکایی چه در داخل و چه در خارج از مرز هاي این کشور اعتبار و آبروي خود را از دست داده، کشور
ها دیگر کمتر از گذشته روي توان امریکایی ها در زمینه سیاست خارجی حساب باز می کنند و قدرت از غرب در حال انتقال به سمت

 
شرق جهان می باشد. جهان پس از افول امریکا، به کدام الگو و مدل سیاسی نوین اعتماد خواهد کرد؟ 

 
محسن رضایی - دانشجوي کارشناسی ارشد و پژوهشگر روابط بین الملل 

انتشار یادداشت هاي دانشجویی به معناي تأیید تمامی محتواي آن توسط «خبرگزاري دانشجو» نیست و صرفاً منعکس کننده نظرات
گروه ها و فعالین دانشجویی است.



حداقل 400 فعال رسانه اي کرمانشاه باید عضو خانه مطبوعات باشند

منبع: ایرناشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/10/24

کرمانشاه- ایرنا- مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی کرمانشاه با اشاره به اینکه هم اکنون خانه مطبوعات استان 97 عضو دارد،
گفت: این در حالی است که در بدترین حالت ممکن این استان 400 فعال رسانه اي دارد که باید عضو خانه مطبوعات باشند.

کرمانشاه- ایرنا- مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی کرمانشاه
با اشاره به اینکه هم اکنون خانه مطبوعات استان 97 عضو
دارد، گفت: این در حالی است که در بدترین حالت ممکن
این استان 400 فعال رسانه اي دارد که باید عضو خانه

 
مطبوعات باشند. 

بهرام فاضلی زاد روز چهارشنبه در گفت و گو با خبرنگار
ایرنا با اشاره به برگزاري انتخابات خانه مطبوعات استان در
تاریخ 13 بهمن سال 99 گفت: در فرصت باقیمانده تا
انتخابات خانه مطبوعات شرایط عضویت اعضاي جدید را

 
فراهم کند. 

وي بر وحدت و همگرایی اصحاب رسانه استان تاکید کرد و ادامه داد: همه فعالان رسانه اي استان باید براي عضویت در خانه
مطبوعات کرمانشاه اقدام کنند و هیات مدیره خانه مطبوعات هم موظف است شرایط حضور آنها را فراهم و موانع عضویت آنها را

 
برطرف کند. 

 
اساسنامه خانه مطبوعات باید تغییر کند 

فاضلی زاد در بخش دیگري از صحبت هاي خود نقدهایی را به اساسنامه خانه مطبوعات وارد کرد و اظهارداشت: این اساسنامه باید
تغییر کند تا یک نفر نتواند براي چندین دوره متوالی عضو هیات مدیره خانه مطبوعات شود و با این کار فرصت ظهور و بروز به نسل

 
جوان و ایده هاي نو هم داده می شود. 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان کرمانشاه، ضمن قدردانی از همراهی خانه مطبوعات کرمانشاه با دستگاه هاي اجرایی استان
گفت: اما این نگرش مثبت نباید باعث شود تا کمی ها و کاستی ها را نبینیم و اولین موضوعی که باید مورد مطالبه اصحاب رسانه

 
باشد تغییر اساسنامه و تعیین سقف حضور اعضاي هیات مدیره است. 

وي بر مدیریت و نظارت بر رسانه هاي مجازي کرمانشاه تاکید کرد و گفت: متاسفانه رسانه هاي استان بخصوص رسانه هاي مجازي
تصویري خشن از کرمانشاه را در سطح کشور منعکس می کنند و این در حالی است که چنین اقداماتی منجر به عقب افتادگی استان

در توسعه سرمایه گذاري، گردشگري و اشتغال جوانان می شود. 



انتخابات هیات مدیره خانه مطبوعات کرمانشاه که قرار بود روز 24 دي ماه 99 برگزار شود به دلیل اعتراض برخی از اصحاب رسانه

 
نسبت به اطلاع رسانی دیرهنگام به روز 13 بهمن ماه 99 موکول شد. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 

 
- محمد خدادي 

- کرمانشاه



ثبت «اهر» و «اسکو» به عنوان شهرهاي ملی صنایع دستی by روزنامه

آذربایجان

منبع: روزنامه آذربایجانشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/10/24

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی آذربایجان شرقی از ثبت اهر و اسکو به عنوان شهرهاي ملی صنایع دستی
خبر داد. احمد حمزه زاده ضمن اعلام این خبر، گفت: با توجه به جایگاه ویژه دو شهر اهر و اسکو در توسعه و تولید صنایع

دستی به ویژه رشته هاي هنري «ورنی بافی و چاپ باتیک»، پس از تشکیل پرونده و ...

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی آذربایجان شرقی خبر داد ثبت «اهر» و «اسکو» به عنوان شهرهاي ملی

 
صنایع دستی 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی آذربایجان شرقی از ثبت اهر و اسکو به عنوان شهرهاي ملی صنایع دستی خبر

 
داد. 

احمد حمزه زاده ضمن اعلام این خبر، گفت: با توجه به جایگاه ویژه دو شهر اهر و اسکو در توسعه و تولید صنایع دستی به ویژه رشته
هاي هنري «ورنی بافی و چاپ باتیک»، پس از تشکیل پرونده و ارائه مستندات جامع، روز گذشته 22 دي ماه در دومین جلسه مراسم
اعطاي گواهی نامه شهرها و روستاهاي ملی صنایع دستی با حضور وزیر میراث فرهنگی، نمایندگان مجلس، استانداران، فرمانداران و

 
شهرداران این شهرها برگزار شد و این دو شهر به ترتیب به عنوان شهر ملی ورنی و چاپ باتیک به ثبت رسیدند. 

وي به ویژگی هاي منحصر به فرد تولید و عرضه هنرهاي ورنی و چاپ باتیک در استان اشاره کرد و گفت: از ویژگی هاي شاخص هنر
ورنی بافی و چاپ باتیک می توان به فراوانی نیروي کار ماهر به عنوان بافنده و چاپ کننده، وجود مواد اولیه در بازار داخلی و امکان
تأمین آن در بازارهاي محلی، سنتی و بومی بودن شیوه تولید، تنوع رنگ ها، نقش مایه ها و نیز امکان تطبیق آن با سلایق بازارهاي

 
داخلی و خارجی اشاره کرد. 

به نقل از روابط عمومی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی آذربایجان شرقی، وي اظهار کرد: این دو رشته از رشته
هاي بومی صنایع دستی استان بوده و تولید آن منحصر به این استان است و با توجه به کاربردي و تزئینی بودن آن ها، بازار مصرف
بسیار مناسبی در عرصه داخلی و خارجی وجود دارد که طی سال هاي اخیر موجب اشتغال مستقیم و غیرمستقیم افراد بسیاري در

استان شده است.



بررسی زمینه هاي همکاري در حوزه بازار کار در دیدار سفیر ایران با وزیر کار

و مهاجرت تاجیکستان

منبع: قلمناشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/10/24

زمینه هاي همکاري در حوزه بازار کار و آموزش فنی و حرفه اي در دیدار سفیر ایران با وزیر کار و مهاجرت تاجیکستان مورد
بررسی قرار گرفت.  نوشته بررسی زمینه هاي همکاري در حوزه بازار کار در دیدار سفیر ایران با وزیر کار و مهاجرت

... qalamna.ir | Qalam News | تاجیکستان  اولین بار در قلمنا | وبگاه خبري قلم

بررسی زمینه هاي همکاري در حوزه بازار کار در دیدار
سفیر ایران با وزیر کار و مهاجرت تاجیکستان  زمینه هاي
همکاري در حوزه بازار کار و آموزش فنی و حرفه اي در
دیدار سفیر ایران با وزیر کار و مهاجرت تاجیکستان مورد

 
بررسی قرار گرفت.  

به گزارش ایسنا، محمد تقی صابري سفیر کشورمان در
تاجیکستان در توییتی نوشت:  در دیدار با خانم شیرین امان
زاده وزیر کار، مهاجرت و شغل اهالی تاجیکستان، زمینه
هاي همکاري دوکشور ایران و تاجیکستان در حوزه هاي

 
بازار کار،  آموزش هاي فنی و حرفه اي و کارآفرینی مورد تبادل نظر و گفت وگو قرار گرفت. 

 انتهاي پیام



صندوق کارآفرینی امید کردستان بیش از 198میلیاردریال تسهیلات پرداخت

کرد

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1399/10/24

مدیر صندوق کارآفرینی امید کردستان گفت: این صندوق
امسال 198 میلیارد و 408 میلیارد ریال تسهیلات به 939

 
متقاضی این استان پرداخت کرده است. 

شرف خانی اظهار داشت: در این مدت بیشترین تسهیلات
این صندوق به 256 متقاضی در شهرستان سنندج به مبلغ

 
62 میلیارد و 183 میلیون ریال پرداخت شده است. 

وي افزود: 28 میلیارد و 127 میلیون و 500 هزار ریال هم به 105 متقاضی در شهرستان بیجار، 22 میلیارد و 599 میلیون و 500

 
هزار ریال هم به 145 متقاضی در شهرستان قروه در این 9 ماهه پرداخت شد. 

شرف خانی با اشاره به اینکه میزان تسهیلات پرداخت شده به 52 متقاضی در شهرستان کامیاران 13 میلیارد و 815 میلیون و 500
هزار ریال بوده است، گفت: در شهرستان مریوان 48 فقره تسهیلات به مبلغ 12 میلیارد و 895 میلیون ریال توسط صندوق پرداخت

 
شده است. 

وي یادآور شد: میزان تسهیلات پرداخت شده به 111 متقاضی در شهرستان سقز هم 22 میلیارد و 118 میلیون ریال و در بانه هم
10 میلیارد و 76 میلیون ریال بوده است.



بررسی زمینه هاي همکاري در حوزه بازار کار در دیدار سفیر ایران با وزیر کار

و مهاجرت تاجیکستان

منبع: سرمد نیوزشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1399/10/24

زمینه هاي همکاري در حوزه بازار کار و آموزش فنی و حرفه اي در دیدار سفیر ایران با وزیر کار و مهاجرت تاجیکستان مورد
بررسی قرار گرفت

به گزارش سرمدنیوز، محمد تقی صابري سفیر کشورمان در
تاجیکستان در توییتی نوشت: در دیدار با خانم شیرین امان
زاده وزیر کار، مهاجرت و شغل اهالی تاجیکستان، زمینه
هاي همکاري دوکشور ایران و تاجیکستان در حوزه هاي
بازار کار، آموزش هاي فنی و حرفه اي و کارآفرینی مورد

تبادل نظر و گفت وگو قرار گرفت.



دیدار سفیر ایران با وزیر کار تاجیکستان

منبع: تسنیمشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1399/10/24

سفیر جمهوري اسلامی ایران در دوشنبه با وزیر کار تاجکستان و با وي درباره بازار کار، آموزش هاي فنی و حرفه اي و
کارآفرینی تبادل نظر کرد.

سفیر جمهوري اسلامی ایران در دوشنبه با وزیر کار
تاجکستان و با وي درباره بازار کار، آموزش هاي فنی و

 
حرفه اي و کارآفرینی تبادل نظر کرد. - اخبار بین الملل - 
به گزارش گروه بین الملل خبرگزاري تسنیم، محمدتقی
صابري سفیر کشورمان در حساب کاربري خود در توییتر
نوشت: در دیدار با خانم شیرین امان زاده وزیر کار،
مهاجرت و شغل اهالی تاجیکستان، زمینه هاي همکاري دو
کشور ایران و تاجیکستان در حوزه هاي بازار کار، آموزش
هاي فنی و حرفه اي و کارآفرینی مورد تبادل نظر و گفت

 
وگو قرار گرفت. 

سفیر ایران در تاجیکستان پیش از این نیز با تعداد دیگري از مقامات عالی رتبه تاجیک از جمله رئیس مجلس، وزیر فرهنگ، وزیر
انژري و ذخایر آب و وزیر صنعت این کشور دیدار و درخصوص همکاري ها و روابط دوجانبه ایران و تاجیکستان گفت وگو کرده بود.



برپایی غرفه سردار شهید سلیمانی در منزل یکی از فرهنگیان نیشابور

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1399/10/24

خبرگزاري آریا- در یک اقدام خلاقانه و زیبا، غرفه فرهنگی
سردار دلها، شهید حاج قاسم سلیمانی در منزل معلم

 
نیشابوري جهت بازدید دانش آموزان برپا شد. 

به گزارش خبرنگار آریا در نیشابور ،خدیجه زمانیان فرزند
شهید اسداله زمانیان معلم دوره ابتدایی مدرسه مهر

فرهنگیان نیشابور اظهارکرد: پس از شیوع بیماري کرونا در راستاي کمک به آموزش دانش آموزان، کارگاه اختصاصی هنري و آموزشی
با هدف کارآفرینی براي دانش آموزان را در منزل پدري ام برپاکرده و در اولین سالگرد سردار دلها، شهید حاج قاسم سلیمانی بر آن

 
شدم که غرفه فرهنگی یادمان شهید سلیمانی را نیز با شعار "یکی براي همه و همه براي یکی" راه اندازي کنم. 

وي افزود: در سال هاي پیش این کارگاه را با همکاري دیگر معلمان در مدارس برپا می کردم ولی در سال جاري با توجه به شرایط

 
کرونایی کارگاه به منزل پدر شهیدم منتقل شد. 

وي خاطرنشان کرد: فراق سردار داغ پدر شهیدم را دوباره زنده کرد و ماهمواره به یاد آن شهید بزرگ زندگی خواهیم کرد و راه او را

 
ادامه می دهیم. 

معلم نیشابوري یادآورشد: تلفیق دروس هنر، علوم، ریاضی، قران و دروس دیگر تاثیرات بسیاري در رشد دانش آموزان داشته و دانش
آموزان به صورت گروه هاي پنج نفره جهت رفع اشکال به این کارگاه مهارتی مراجعه می کنند و با زندگی و شجاعت هاي سردار

شهید نیز آشنا می شوند و بنده امیدوارم این عزیزان در آینده نزدیک به کارآفرینان بزرگی در جامعه تبدیل شوند.



بررسی مشکلات صنف آموزشگاه هاي غیردولتی در تأمین اجتماعی

منبع: شفافشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/10/24

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی گفت: از ایجاد هر گونه تسهیلات بیمه اي براي مراکز آموزشی غیردولتی که باعث
افزایش اشتغال شود استقبال می کنیم.

به گزارش شفاف، مهرداد قریب در جلسه اي با نمایندگان
انجمن هاي مدیران مدارس و آموزشگاه هاي غیردولتی و
آموزشگاه هاي زبان هاي خارجی اظهار داشت: تامین
اجتماعی نهادي عمومی و غیردولتی است و در قبال حق
بیمه دریافتی تعهدات کوتاه مدت و بلند مدت ارائه می

 
کند. 

وي با بیان اینکه نرخ حق بیمه تأمین اجتماعی ثابت است، افزود: بخشی ازکارفرمایان بر اساس قوانین مصوب مجلس از معافیت بیمه

 
اي استفاده کردند که در تعهد دولت است. 

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به جامعه 44 میلیون نفري تحت پوشش این سازمان، اظهار داشت: ماهیانه به طور
متوسط 15 هزار میلیارد تومان براي خدمت رسانی به این جامعه بزرگ هزینه می شود و تأمین اجتماعی براساس محاسبات بیمه اي

 
مکلف است منابع و مصارف را مدیریت کند. 

قریب ادامه داد: امکان استفاده بیشتر از ظرفیت مشوق هاي بیمه اي موجود براي جذب فارغ التحصیلان دانشگاهی و حمایت از

 
آموزشگاه هاي غیردولتی نیز وجود دارد و آماده همکاري در این موضوع با انجمن هاي ذیربط هستیم. 

وي بر لزوم استفاده تمامی مربیان و افراد شاغل پاره وقت مراکز آموزشی غیردولتی از خدمات تأمین اجتماعی تأکید کرد و گفت:
قوانین کار و تأمین اجتماعی تعهدات قانونی مشخصی را براي مدیران این مراکز تعیین کرده است و ما آمادگی داریم که براي انجمن
هاي این مراکز آموزشی جلسات آموزشی برگزار کنیم تا از حقوق و تعهدات قانونی خود در حیطه تأمین اجتماعی آشنایی بیشتري

 
داشته باشند. 

 عیسی منصوري، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز در این جلسه گفت: در دوره شیوع کرونا
تلاش زیادي کردیم که آموزشگاه هاي غیردولتی مشمول حمایت هاي مختلف شوند و در این مدت خدمات و حمایت هاي مختلفی از

 
مراکز آموزشی غیردولتی صورت گرفته است. 

وي با اشاره به اقدامات مختلف صورت گرفته براي حمایت از مربیان فاقد بیمه آموزشگاه ها، گفت: در شرایط بحرانی مربیان داراي
پوشش بیمه اي شرایط بسیار بهتري داشتند و از خدمات تأمین اجتماعی استفاده کردند و این موضوع اهمیت استفاده تمامی مربیان



 
از بیمه تأمین اجتماعی را نشان داد و جا دارد که بیمه مربیان آموزشگاه هاي غیردولتی در آینده بیشتر مورد توجه قرار گیرد. 

در این جلسه نمایندگان انجمن هاي مدیران مدارس و آموزشگاه هاي غیردولتی و آموزشگاه هاي زبان هاي خارجی به بیان دیدگاه

 
هاي خود درباره خدمات تأمین اجتماعی به مربیان این مراکز پرداختند. 

انتهاي پیام/



بررسی زمینه هاي همکاري در حوزه بازار کار در دیدار سفیر ایران با وزیر کار

و مهاجرت تاجیکستان

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/10/24

فصل اقتصاد - زمینه هاي همکاري در حوزه بازار کار و آموزش فنی و حرفه اي در دیدار سفیر ایران با وزیر کار و مهاجرت
تاجیکستان مورد بررسی قرار گرفت.

فصل اقتصاد - زمینه هاي همکاري در حوزه بازار کار و
آموزش فنی و حرفه اي در دیدار سفیر ایران با وزیر کار و

 
مهاجرت تاجیکستان مورد بررسی قرار گرفت. 

محمد تقی صابري سفیر کشورمان در تاجیکستان در
توییتی نوشت:  در دیدار با خانم شیرین امان زاده وزیر کار،
مهاجرت و شغل اهالی تاجیکستان، زمینه هاي همکاري

دوکشور ایران و تاجیکستان در حوزه هاي بازار کار، آموزش هاي فنی و حرفه اي و کارآفرینی مورد تبادل نظر و گفت وگو قرار گرفت.
انتهاي پیام



مشارکت 9 هزار متخصص ایرانی خارج کشور در برنامه همکاري معاونت علمی

منبع: ایرناشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/10/24

تهران- ایرنا- رییس مرکز تعاملات بین المللی علم و فناوري معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري از مشارکت 9 هزار
ایرانی متخصص در برنامه همکاري با متخصصان و کارآفرینان ایرانی خارج از کشور خبر داد.

تهران- ایرنا- رییس مرکز تعاملات بین المللی علم و
فناوري معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري از
مشارکت 9 هزار ایرانی متخصص در برنامه همکاري با

 
متخصصان و کارآفرینان ایرانی خارج از کشور خبر داد. 

به گزارش ایرنا، مهدي قلعه نوي روز چهارشنبه در مراسم
رونمایی از برنامه همکاري با متخصصان و کارآفرینان بین
المللی که به صورت آنلاین در معاونت علمی و فناوري
ریاست جمهوري برگزار شد، با تاکید بر اینکه رویکرد مرکز
تعاملات بین المللی علم و فناري توسعه اقتصاد دانش

 
بنیان است، افزود: محور توسعه در ایران و دنیا به سمت اقتصاد دانش بنیان در حال تغییر رویکرد و شکل گیري است. 

وي ادامه داد: اقتصاد ایران اقتصاد نفتی است، باید به سمت اقتصاد دانش بنیان حرکت کنیم و پایه این اقتصاد شرکت هاي دانش

 
بنیان، خلاق و نوآور و زیر ساخت هاي این اقتصاد نیز مراکز و کارخانه هاي نوآوري است. 

قلعه نوي خاطرنشان کرد: شرکت هاي دانش بنیان نیز در این اقتصاد بر حل مساله و توسعه و پیشرفته متمرکز شوند. در این راستا در
این مرکز 3 برنامه کمک به تعاملات بین المللی شرکت هاي دانش بنیان"، "توسعه ارتباطات بین المللی این شرکت هات در عرصه

 
بین المللی و صادرات" و "کمک به ارتقا و توسعه نیروي انسانی" در دستور کار قرار داده شده است. 

وي گفت: در فاز اول برنامه همکاري با متخصصان بین المللی بر استفاده حداکثري از ظرفیت هاي نیروي انسانی تاکید شد. از این رو

 
پلتفرمی تعریف شد و در آن 9 هزار نفر از ایرانیان صاحب سرمایه و دانش و خلاقیت از این ظرفیت استفاده کردند. 

قلعه نوي، ادامه داد: علاوه بر آن ایران به لحاظ جغرافیایی کشوري مهاجر پذیري بالایی دارد. از این رو اجراي برنامه همکاري با

 
متخصصان و کارآفرینان بین المللی در دستور کار قرار داده شد. 

رییس مرکز تعاملات بین المللی علم و فناوري با ابراز خرسندي از حمایت وزارت کشور به عنوان اصلی ترین مرجع تصمیم گیرنده در
زمینه اتباع خارجی از این برنامه گفت: همکاري با متخصصان و کارآفرینان بین المللی در ابتداي راه است و لازم است این برنامه

 
تکمیل تر شود. این امر به همکاري همه جانبه نیاز دارد تا حداکثر استفاده از این نیروهاي انسانی فراهم شود. 



در این مراسم از سامانه سه زبانه (انگلیسی، فارسی و عربی) برنامه همکاري با متخصصان و کارآفرینان بین المللی رونمایی شد.

 
متقاضیان می توانند با مراجعه به این سامانه به نشانی http://iconnect.isti.ir/ ثبت نام کنند 

 
برچسب ها 

 
- وزارت کشور 

 
- همکاري علمی 

 
- کارآفرینی 

- معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري



پرداخت 45میلیارد ریال تسهیلات صنایع دستی در لردگان

منبع: میراث آریاشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/10/24

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی چهارمحال و
بختیاري، مهرداد جوادي روز چهارشنبه 24 دي ماه 1399
با اعلام این خبر، تأکید کرد: «تا پایان سال جاري
20میلیارد ریال دیگر تسهیلات براي توسعه صنایع دستی
این شهرستان پرداخت می شود.هم اکنون هشت کارگاه
صنایع دستی با اشتغال 290 نفر در این شهرستان فعال

 
است.» 

او تعهد اشتغال لردگان براي رشته هاي صنایع دستی در
سال جاري را 105 نفر اعلام کرد و گفت: «این در حالی است که تاکنون 167 شغل ایجاد شده که از میزان سهمیه هم بیشتر بوده

 
است.» 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی چهارمحال و بختیاري یادآور شد: «مهم ترین محصولات تولیدي صنایع دستی

 
لردگان شامل گلیم بافی، لباس محلی، ظرف هاي فیروزه کوبی، میناکاري، خاتم کاري، خم کاري سنتی و قلم زنی است.» 

او اضافه کرد: «یکی از فعالان بخش خصوصی در سال جاري نسبت به آموزش رشته گلیم بافی و اشتغال زایی مستقیم براي 55 نفر
در این شهرستان اقدام کرد.»



صدور و تمدید 489 مجوز فعالیت صنایع دستی در تویسرکان

منبع: میراث آریاشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/10/24

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان همدان،
اسحاق ترکاشوند، چهارشنبه 23 دي ماه، با بیان این
مطلب افزود: «این اقدام موجب تحقق 237 درصدي

 
اشتغال در شهرستان شد.» 

او بیان کرد: «برگزاري کارگاه آموزش صنایع دستی در
شش رشته منبت چوب، معرق چوب، میناکاري روي
سفال، رودوزي هاي سنتی، تراش سنگ هاي قیمتی و

نیمه قیمتی، مرواربافی از دیگر فعالیت هاي این اداره در 9ماه گذشته است.»



اقامتگاه بوم گردي روستاي دره اسپر به بهره برداري می رسد

منبع: میراث آریاشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/10/24

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان لرستان،
سیدامین قاسمی امروز چهارشنبه 24 دي ماه 1399 ضمن
اعلام این خبر، اظهار کرد: «روستاي دره اسپر یکی از
روستاهاي هدف گردشگري استان داري یک اقامتگاه بوم
گردي، چهار واحد اقامتی و یک رستوران است.حدود 40

 
الاچیق نیز در منطقه احداث شده است.» 

او با اشاره به تأثیر مستقیم توسعه مناطق گردشگري در
افزایش اشتغال زایی در سطح استان، ابراز کرد: «حجم سرمایه گذاري در این پروژه بالغ بر 10میلیارد ریال است و ظرفیت اشتغالزایی

 
پیش بینی شده براي آن نیز حدود هشت نفر است.» 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی لرستان بیان کرد: «روستاي دره اسپر داراي یک آبشار به نام ازنادر است که در
دامنه شمالی کوه پریز قرار دارد.»



تصویب 565 میلیارد تومان تسهیلات براي توسعه بخش کشاورزي

منبع: ایاناشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/10/24

رییس سازمان جهاد کشاورزي استان قزوین گفت : در کارگروه استانی از محل بند الف ماده 52 قانون الحاقی 565 میلیارد و

 
300 میلیون تومان تسهیلات برا ي توسعه بخش کشاورزي این استان تصویب شده است. 

به گزارش خبرنگار ایانا در استان قزوین فاطمه خمسه رییس
سازمان جهاد کشاورزي استان قزوین با بیان مطلب افزود: این
میزان اعتبار براي 115 طرح کشاورزي استان مصوب شده است .

وي اظهار کرد: از این تعداد 78 طرح کشاورزي به مبلغ 336
میلیاردو 652 میلیون تومان جهت دریافت تسهیلات در شعب

 
بانکی قرار و در دست اقدام است. 

به گفته ي وي؛ بیشترین طرح ها مربوط به شهرستان تاکستان با 36 طرح کشاورزي به مبلغ 144 میلیاردو 800 میلیون تومان است.

به گفته خمسه این تسهیلات براي رسته محصولات گلخانه اي ، گیاهان دارویی ، شیلات وآبزیان، دام و طیور، صنایع تبدیلی و

 
تکمیلی تصویب شده است. 

این مقام مسئول یاد آور شد: بیشترین اعتبار با مبلغ 376 میلیارد و 200 میلیون تومان براي راه اندازي ، توسعه و تکمیل 68 واحد

 
محصولات گلخانه اي اختصاص یافته است. 

رییس سازمان جهاد کشاورزي استان قزوین گفت : با جذب این میزان اعتبارات پیش بینی میشود 935 اشتغال جدید در بخش

 
کشاورزي استان ایجاد شود. 

خمسه هدف از پرداخت این تسهیلات را ؛ رونق تولید و اشتغال در بخش کشاورزي براي افزایش تولید، ایجاد فرصت هاي شغلی و
تثبیت اشتغال از طریق حرکت از کشاورزي سنتی به کسب وکار کشاورزي با تمرکز بر تامین مالی زنجیره ارزش و همچنین توسعه

کشاورزي قراردادي ذکر کرد.



صرفه جویی ارزي 12 میلیون دلاري در واحد دامپروري اردستان

منبع: ایاناشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/10/24

مدیرعامل بنیاد مستضعفان استان اصفهان در آیین بهره برداري از واحد دامپروري فجر اردستان افزود: این واحد با ظرفیت پنج

 
هزار راس گوساله و با سرمایه گذاري 59 میلیارد تومانی، 90 نفر به طور مستقیم و غیرمستقیم اشتغالزایی کرده است. 

به گزارش خبرنگار ایانا در استان اصفهان ، بهنام مشیري
مدیرعامل بنیاد مستضعفان استان اصفهان در آیین بهره برداري
از واحد دامپروري فجر اردستان افزود: این واحد با ظرفیت پنج
هزار راس گوساله و با سرمایه گذاري 59 میلیارد تومانی، 90 نفر

 
به طور مستقیم و غیرمستقیم اشتغالزایی کرده است. 

وي درباره تامین علوفه مورد نیاز واحد دامپروري فجر اظهار داشت: سالانه افزون بر 20 هزار تن علوفه ذرت و 2 هزار تن یونجه در

 
شرکت کشاورزي فجر اردستان تولید می شود که تاثیر مستقیمی در فعالیت این حوزه منطقه دارد. 

 
به گفته وي ورود به عرصه صنایع بالادستی در منطقه از جمله تولید اسپرم نژاد گوشتی در دستور کار این واحد دامپروري است. 

مدیرعامل بنیاد مستضعفان استان اصفهان اظهار کرد: نژاد گوشتی گوساله علاوه بر مصرف کمتر خوراك، ظرفیت تولید 1.5 برابري

 
گوشت در مدت مشابه با نژاد هلشتاین دارد. 

مشیري با اشاره به بهره برداري از کارخانه خوراك دام در شهرستان نطنز افزود: این کارخانه با ساخت مخزن هاي یک هزار تنی غلات

 
و سرمایه گذاري پنج میلیارد تومانی، 25 نفر اشتغال مسقیم ایجاد کرده است. 

وي ظرفیت سالانه کارخانه خوراك دام نطنز را 17 هزار و 500 تن اعلام و اضافه کرد: شرکت کشاورزي و دامپروري فجر اصفهان در
سه حوزه دام شیري، گوشتی و بزداري فعال است و راه اندازي این کارخانه علاوه بر افزایش خوراك دام و دقت در ساخت خوراك،

 
کاهش ضایعات علوفه را به دنبال دارد. 

رییس سازمان جهاد کشاورزي استان اصفهان گفت: اردستان با توجه به راه اندازي واحد دامپروري و کمبود واحد بسته بندي گوشت

 
در استان ، نیازمند راه اندازي واحد بسته بندي است. 

مهرداد مرادمند افزود: بنیاد مستضعفان با سرمایه گذاري در طرح هاي وابسته به کشاورزي از جمله صنایع تبدیلی، تکمیلی و بحث

 
پرواربندي اردستان می تواند نقش موثري در ایجاد اشتغال و رونق اقتصادي شهرستان داشته باشد. 



رییس سازمان جهاد کشاورزي استان اصفهان اظهار کرد: در بخش کشاورزي بحث تولید مواد غذایی مطرح است اما یک قطره آب

 
بدون کشت هدر نمی رود و اشتغال آن پنهان است و قابل قیاس با صنعت نیست. 

مرادمند گفت: سازمان جهاد کشاورزي اصفهان آماده همکاري با بنیاد مستضعفان در راستاي ساخت صنایع تبدیلی به عنوان تکمیل

 
کننده زنجیره تولید است و در رابطه با صدور مجوزها، پرداخت تسهیلات وکمک هاي فکري آمادگی دارد. 

وي خاطر نشان کرد: در مذاکره با رییس بنیاد مستضعفان پیشنهاد شد مقداري عام تر به موضوع توجه شود تا با سرمایه گذاري در

 
سایر بخش ها، مشکل تولید و اشتغال رفع شود. 

رییس سازمان جهاد کشاورزي استان اصفهان در خصوص تامین نهاده هاي موردنیاز این پروار بندي گفت: مدارك مورد نیاز توسط
این مجموعه و از طریق جهاد کشاورزي شهرستان به استان ارسال شود تا مورد رسیدگی قرار گرفته و نهاده مورد نیاز تامین شود.



نخستین مرکز گردشگري کشاورزي تربت حیدریه در روستاي احمدآباد

خزاعی راه اندازي می شود

منبع: میراث آریاشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/10/24

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی خراسان
رضوي، یوسف بیدخوري امروز چهارشنبه 24 دي ماه
1399 در حاشیه بازدید از مزرعه کشاورزي و دامداري
خزاعی به همراه کارشناسان اداره کل جهاد کشاورزي
استان، گفت: «در راستاي هماهنگی هاي قبلی بین اداره
کل استان و سازمان جهاد کشاورزي بخش رخ تربت
حیدریه یکی از قطب هاي تولید کشاورزي استان و کشور،
براي استفاده و بهره برداري از ظرفیت هاي حوزه کشاورزي

 
در راستاي جذب گردشگر، انتخاب شد.» 

او ادامه داد: «با توجه به تغییر ذائقه گردشگران و لزوم تنوع بخشیدن به محصولات گردشگري، توجه به رونق گردشگري تخصصی،
ارائه خدمات طبق علایق خاص به گردشگران به ویژه توجه به ظرفیت هاي منحصر به فرد شهرستان ها در دستور کار معاونت

 
گردشگري استان قرار گرفته است.» 

معاون گردشگري خراسان رضوي اظهار کرد: «به تازگی دستورالعمل راه اندازي گردشگري کشاورزي باهدف رونق گردشگري تخصصی
و همچنین بهبود معیشت کشاورزان و توسعه پایدار روستایی، حفظ حقوق فعالان بخش گردشگري کشاورزي و استفاده از ظرفیت آن
ها براي پیشبرد اهداف گردشگري، کاهش بیکاري و افزایش درآمد روستاییان و کاهش نامطلوب آثار زیست محیطی ابلاغ شده است.»

او اعلام کرد: «مراکز گردشگري کشاورزي شامل فعالیت هایی می شود که در آن یک بازدیدکننده در مزرعه یا دیگر محیط هاي
کشاورزي با اهداف آموزشی و تفریحی یا گذران اوقات فراغت انجام می دهد، بنابراین گردشگري کشاورزي شاخه اي از گردشگري
روستایی است که در آن، کارآفرینان کشاورزي و اعضاي خانوار آن ها، خدماتی نظیر بازدید، سرگرمی و تفریحی، آموزشی، اقامتی و

 
پذیرایی را براي فراهم شدن امکان مشارکت عملی و اقناع نیازهاي بازدیدکنندگان در محیط هاي کشاورزي ارائه می کنند.» 

بیدخوري اضافه کرد: «مرکز گردشگري کشاورزي طیف وسیعی از بخش ها را شامل شود و مرکز گردشگري کشاورزي شامل مزارع،
باغ ها، گلخانه ها، ماکیان، دام پروري، استخر، قنوات، عرصه هاي تولید در فضاي باز و بسته و رویشگاه هاي طبیعی که با توجه به
جاذبه هایی همچون تولید، استفاده خوراکی، دارویی از محصول و صنایع تبدیلی و فرآوري، امکان بهره مندي توسط گردشگران را

 
فراهم می کند.» 

او اظهار کرد: «برابر اعلام رسمی اداره کل جهاد کشاورزي استان سطح زیر کشت اراضی زراعی و باغی حدود یک میلیون هکتار است



که از این مقدار بیش از 627 هزار هکتار زراعی و حدود 362 هزار هکتار باغی است.همچنین تولید محصولات زراعی و باغی استان نیز
بیش از پنج میلیون و 902 هزار تن است که از این مقدار بیش از چهارمیلیون و 828هزار تن محصولات زراعی و حدود یک میلیون و

 
73هزار تن محصولات باغی است.» 

معاون گردشگري خراسان رضوي اظهار کرد: «همچنین خراسان رضوي داراي یک میلیون هکتار سطح زیر کشت انواع محصولات

 
زراعی و باغی آبی و دیم با هشت میلیون تن انواع محصولات است.» 

او یادآور شد: «این استان مقام نخست کشور در تولید زعفران و زیره، رتبه دوم در تولید پسته، رتبه سوم در تولید انار، مقام چهارم
کشور در تولید انگور و رتبه دوم کشور درکشت گلخانه اي را در اختیار دارد.علاوه بر تربت حیدریه، مراحل صدور مجوز گردشگري

 
کشاورزي در شهرستان هاي جوین و سبزوار در حال اقدام است.» 

علی محمدي رئیس میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی تربت حیدریه نیز، گفت: «مزارع کشاورزي می تواند زمینه جذب

 
بیشتر گردشگران به شهرستان و بخش جلگه رخ را فراهم کند.» 

او افزود: «محور توسعه بخش رخ تربت حیدریه به دلیل پتانسیل هاي زیاد در حوزه کشاورزي و وجود جاذبه هاي متعدد می تواند بر

 
دو محور گردشگري و کشاورزي استوار باشد که در رونق اقتصادي منطقه تأثیر زیادي خواهد داشت.» 

محمدي ادامه داد: «شهرستان تربت حیدریه با دارا بودن رتبه اول تولید زعفران جهان، رتبه اول تولید ابریشم کشور، قطب تولید

 
سیب زمینی، چغندر، آلو و پسته استان می تواند به یکی از مراکز اصلی گردشگري کشاورزي استان تبدیل شود.» 

عبدالرضا خزائی مالک مرکز کشاورزي و دام پروري خزاعی واقع در روستاي احمدآباد بخش رخ نیز، بیان کرد: «مساحت اراضی تحت
تملک بیش از 2500 هکتار است و محصولاتی از قبیل زعفران، سیب زمینی، گل محمدي، گل کلزا، چغندر، گندم، جو، ذرت و
همچنین وجود بیش از 13 هزار دام سبک و سنگین، وجود قنوات و استخرهاي آب، انجام پژوهش هاي علمی و آزمایشگاهی از

 
ظرفیت هاي ویژه این مرکز است.» 

او اضافه کرد: «از دیگر ظرفیت هاي جذب گردشگر در این منطقه، بافت سنتی روستاي احمدآباد، وجود فرهنگ و رسوم سنتی غنی

 
منطقه و غذاهاي بومی و محلی است.» 

خزائی خاطرنشان کرد: «امید است با آشنایی گردشگران با مراحل کاشت، داشت و برداشت محصولات و آشنایی با حیوانات مزرعه اي
به ویژه براي کودکان و نوجوانان زمینه کارآفرینی در آن ها نهادینه شود و گردشگران علاقه مند به حوزه کشاورزي با ماهیت چنین

مرکز تولیدي و تحقیقاتی و آموزشی بیشتر آشنا شوند.»



تامین اشتغال و بیمه روستاییان موجب کاهش مهاجرت به شهرها می شود

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/10/24

مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و عشایر کشور گفت: ایجاد اشتغال و تامین بیمه روستاییان موجب
ماندگاري در روستاها و کاهش مهاجرت به شهرها می شود.

 
 

مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و عشایر کشور تامین اشتغال و بیمه روستاییان موجب کاهش مهاجرت به
شهرها می شود مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و عشایر کشور گفت: ایجاد اشتغال و تامین بیمه روستاییان

 
موجب ماندگاري در روستاها و کاهش مهاجرت به شهرها می شود. 

به گزارش خبرگزاري برنا از قزوین؛ در مراسمی با حضور علی شیرکانی مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و
عشایر کشور، رزمجو معاون سرمایه گداري معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم کشور، هدایت االله جمالی پور استاندار، فرخزاد
معاون عمرانی ، قبادي معاون اقتصادي و اکرم نجفی مدیرکل روستایی، حجت الاسلام سید محمود عرب به عنوان مدیر جدید صندوق

 
بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و عشایر استان قزوین معرفی شد. 

علی شیرکانی در این مراسم که روز چهارشنبه در استانداري قزوین برگزار شد اظهارداشت: بیمه زیرساخت توسعه است و فراگیر شدن

 
آن در همه بخش ها می تواند دغدغه مردم را برطرف کند. 

 
 



وي اضافه کرد: در بخش روستایی و عشایر موضوع پوشش بیمه بسیار اهمیت دارد و عشایر و روستائیان ما براي این که ترس و نگرانی

 
از آینده خود نداشته باشند حتما باید تحت پوشش بیمه قرار گیرند. 

شیرکانی تصریح کرد:کشورهاي توسعه یافته که مهاجرت معکوس در آنها شکل می گیرد امروز نگران مناطق روستایی خود شده اند

 
زیرا امنیت غذایی در این مناطق شکل می گیرد. 

مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و عشایر کشور، یادآورشد: امروزه ایجاد اشتغال در همه دنیا سخت شده و
هزینه هاي زیادي نیاز دارد اما اشتغال پایدار روستایی با کمترین هزینه صورت می گیرد و این فرصت باید بخوبی مورد استفاده قرار

 
گیرد. 

وي گفت: براي این که کشور امنی داشته باشیم باید روستاهاي ما آباد شده و وضعیت اشتغال پایدار و معیشت مناسبی داشته باشند

 
تا از مهاجرت هم پیشگیري شود. 

شیرکانی تصریح کرد: نظام هاي بیمه اي دنیا داراي لایه هاي اجتماعی، حمایتی و تکمیلی هستند و در این میان لایه هاي میانی هم
دارند که می توانند به توانمند سازي افراد تحت پوشش کمک کنند و خوشبختانه در کشورمان نیز موضوع بیمه روستاییان و عشایر

 
مورد توجه جدي قرار گرفته و دولت نقش کارفرما را بازي می کند. 

وي اضافه کرد: در لایه هاي اجتماعی هم کمک بیمه اي صورت می گیرد و پرداخت عزتمندانه مورد توجه جدي قرار دارد لذا براي

 
رسیدن به اهداف تعیین شده باید بیمه اجتماعی را گسترش دهیم. 

شیرکانی گفت: باید بیمه اختیاري روستایی و عشایر ترویج شود تا بتوانیم همه افراد جامعه هدف را تحت پوشش لبیمه اي قرار داده و

 
همگان را از خدمات پیش بینی شده برخوردار کنیم. 

وي یادآورشد: استان قزوین هم براي ما اهمیت ویژه دارد و می تواند به عنوان پایلوت در اجراي طرح ها انتخاب شود و آمادگی داریم

 
در این زمینه همکاري لازم را انجام دهیم. 

وي اضافه کرد: در استان قزوین 37 هزار بیمه شده روستایی و عشایر داریم که 27 هزار نفر فعال هستند البته در تاکستان و طارم

 
مشکلاتی هست که باید برطرف شود. 

 
 

شیرکانی از حمایت ها و نگاه توسعه اي استاندار قزوین به بیمه هاي روستایی تشکر کرد و گفت: با تداوم حمایت ها می توانیم طرح



 
هاي مهمی را در استان عملیاتی کنیم. 

در این مراسم ضمن تقدیر از خدمات سعید رضایی مدیر سابق صندوق، حجت السلام سید محمود عرب به عنوان مدیر جدید صندوق

 
بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و عشایر استان قزوین معرفی شد. 

 
علی شیرکانی مدیرعامل صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان و روستاییان 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

 
ویژه برنا 1399/10/24 09:34 یک شگفت انگیز به نام قایدي 

 
1 1399/10/24 09:24 هیاهو براي هیچ! 

 
2 1399/10/24 08:52 چگونه با کودکان درباره عواطف حرف بزنیم؟ 

 
3 1399/10/24 07:40 در چه مواردي زن می تواند یکطرفه طلاق بگیرد؟ 

 
4 1399/10/24 06:40 مبلغ وام ازدواج هنوز قطعی نشده است/ مدینه فاضله مشوق هاي بلندمدت براي ازدواج می دهد 

 
5 1399/10/24 06:35 تاثیر کرونا بر افزایش کرختی، غمگینی و افسردگی دانشجویان اجتناب ناپدیر است 

6 1399/10/24 06:35 روال کار جبهه پایداري با درگذشت آیت االله مصباح یزدي آسیبی نمی بیند/ راه آیت االله با فرزندان او و

 
یارانش ادامه دارد 

 
7 1399/10/24 06:24 لیگ پشتوانه خوبی براي تیم ملی است/ با حضور ملی پوشان مسابقات جذاب تر می شود 

8 1399/10/24 06:14 شاهد افول قدرت آمریکا هستیم/ اجماع نخبگان در ایالات متحده از بین رفته است/ واقعیت هاي درونی

 
جامعه آمریکا نمایان شد 

 
9 1399/10/24 06:12 تدوین سند جامع در حوزه تحکیم خانواده و فرزندآوري 

10 1399/10/24 06:00 روح مهدوي کنی از اصولگرایان ناراضی است/ کاندیداتوري قالیباف در 1400 قهر تهران را به دنبال دارد/

 
رییسی می تواند اصولگرایان را بر سر جایشان بنشاند 

11 1399/10/24 06:00 ترانه گیرا در قدم اول مخاطبش را درگیر می کند!/موسیقی فولکلور از کلاس بالایی برخوردار است/

 
هنرمندانی که پله اي بالا آمده اند نسبت به یک شبه اي ها ماندگار تر هستند 
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نرخ بیکاري در چهارمحال و بختیاري به 12 درصد رسید

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/10/24

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي چهارمحال و بختیاري گفت: نتایج طرح آمارگیري نشان می دهد که نرخ بیکاري استان
در پاییز سال امسال 11.9 درصد و نرخ مشارکت اقتصادي استان معادل 44.1 درصد بوده است.

نرخ بیکاري در چهارمحال و بختیاري به 12 درصد رسید
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي چهارمحال و
بختیاري گفت: نتایج طرح آمارگیري نشان می دهد که
نرخ بیکاري استان در پاییز سال امسال 11.9 درصد و نرخ

 
مشارکت اقتصادي استان معادل 44.1 درصد بوده است. 

به گزارش برنا؛ علی شهریارپور، رئیس سازمان مدیریت و
برنامه ریزي چهارمحال و بختیاري صبح امروز در جمع
خبرنگاران با اشاره به انتشار نتایج طرح آمارگیري از نیروي

کار توسط مرکز آمار ایران گفت: نتایج طرح نشان می دهد که نرخ بیکاري استان در پاییز سال امسال 11.9 درصد و نرخ مشارکت

 
اقتصادي استان معادل 44.1 درصد بوده است. 

او افزود: برهمین اساس نرخ بیکاري کشور در پاییز امسال برابر 9.4 درصد و نرخ مشارکت اقتصادي در کشور برابر 41.4 درصد می

 
باشد. 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي چهارمحال و بختیاري بیان کرد: شاخص نرخ بیکاري استان در پاییز سال گذشته معادل 16.1

 
درصد بوده که خوشبختانه با کاهش 4.2 درصدي به 11.9 درصد در پاییز سال جاري رسیده است. 

شهریارپور با بیان اینکه نکته مهم در نتایج طرح نیروي کار که اغلب اوقات مغفول می ماند، لزوم تحلیل توام نرخ بیکاري و نرخ
مشارکت اقتصادي است، ادامه داد: بررسی نتایج نرخ مشارکت اقتصادي در کنار نرخ بیکاري نشان دهنده این است که نسبت اشتغال

 
در جمعیت 15 ساله و بالاتر استان 38.9 درصد بوده در حالی که این شاخص براي کل کشور عدد 37.5 درصد را نشان می دهد. 

او با بیان اینکه نرخ بیکاري کل کشور در پاییز امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل 1.2 درصد کاهش داشته است، گفت: استان

 
چهارمحال و بختیاري با کاهش 4.2 درصدي بیشترین کاهش نرخ بیکاري را در بین استان هاي کشور به خود اختصاص داده است. 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي چهارمحال و بختیاري تصریح کرد: یکی از دلایل کاهش نرخ بیکاري صدور 762 فقره پروانه
ساختمانی براي احداث 265083 متر مربع زیربنا توسط شهرداري هاي استان طی سه ماهه دوم سال و رونق ساخت و ساز در پاییز

 
امسال بوده است. 



شهریارپور افرود: سیاست گذاري و اهتمام مسئولین استان براي رفع مشکلات واحدهاي تولیدي و صنعتی و پرداخت تسهیلات بانکی
به واحدهاي فوق، در کنار افزایش تخصیص اعتبارات استانی و پروژه هاي تملک دارایی هاي سرمایه اي از دیگر دلایل کاهش نرخ

بیکاري استان می باشد.



«اُسوه خیراندیشی و نیکوکاري»

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1399/10/24

یکی از شخصیت هایی که در دوران ما از مصادیق بارز خیراندیشی و نیکوکاري محسوب می شود، مرحوم حاج محمد رضا
اعتمادیان بود که رهبر معظم انقلاب او را «اخیار» نام نهادند و در بیش از چهل انجمن خیریه مشارکت فعال داشت. مرتضی

نجفی قدسی با ارسال یادداشتی در پاسداشت او چنین نوشته است.

«اسُوه خیراندیشی و نیکوکاري» یکی از شخصیت هایی که
در دوران ما از مصادیق بارز خیراندیشی و نیکوکاري
محسوب می شود، مرحوم حاج محمد رضا اعتمادیان بود
که رهبر معظم انقلاب او را «اخیار» نام نهادند و در بیش از
چهل انجمن خیریه مشارکت فعال داشت. مرتضی نجفی
قدسی با ارسال یادداشتی در پاسداشت او چنین نوشته

 
است. 

به گزارش خبرگزاري برنا از قم، در این یادداشت آمده

 
است: 

 
بسم االله الرحمن الرحیم 

 
اکِثِینَ فِیهِ أبَدًَا» (کهف: 2 و 3)  الحَِاتِ أنََّ لهَُمْ أجَْرًا حَسَنًا مَّ «الَّذِینَ یعَْمَلُونَ الصَّ

کسانی که کارهاي نیک انجام می دهند محققاً براي ایشان پاداش نیکو خواهد بود، پاداشی چون بهشت که جاودانه در آن ماندگار

 
خواهند بود. 

یکی از شخصیت هایی که در دوران ما از مصادیق بارز خیراندیشی و نیکوکاري محسوب می شود، یار دیرینه انقلاب مرحوم محمد
رضا اعتمایدان است. او علاوه براینکه در سال هاي 1360 تا 1363 به مدت چهار سال ریاست سازمان اوقاف و امور خیریه را بر عهده
داشت، پس از آن نیز در بسیاري از امور خیریه ماننداحداث بیمارستان ها، مساجد، حوزه هاي علمیه، ستاد دیه کشور و کمک به
زندانیان کمک به بیماران و مداواي آن ها و دیگر امور خیریه نقش محوري داشت بطوري که در بیش از چهل مجمع خیریه مشارکت

 
فعال داشت و در بسیاري از آن ها جزء مؤسسین و بنیانگذاران بود. 

رهبر معظم انقلاب اسلامی حضرت آیۀ االله خامنه اي نیز در پیامی که به مناسبت درگذشت مرحوم حاج محمد رضا اعتمادیان منتشر
می کنند بر اخیار بودن ایشان تأکید داشته می فرمایند: «درگذشت مرحوم مغفور حاج محمد رضا اعتمادیان رحمت االله علیه را که از
اخیار و اعضاي مؤثر جامعۀ الامام الصادق (ع) بودند به خانواده گرامی و فرزندان و برادران محترم ایشان تسلیت می گویم و رحمت و

غفران الهی را براي آن مرحوم مسئلت می کنم». 



در طول انقلاب اسلامی چهره هاي برجسته اي درخشیدند که یاد و نام آن ها و شرح خدمات و فعالیت هایشان می تواند براي دیگران

 
و نسل جدید اسُوه و الگوي عملی باشد. 

مرحوم حاج محمد رضا اعتمادیان در سال 1317 در شهر دارالعباده یزد متولد می شود و از همان دوران نوجوانی با شهید آیت االله
صدوقی مأنوس و جزء مریدان دلباخته ایشان می گردد. مرحوم اعتمادیان در سال 1335 به تهران مهاجرت می کند و در بازار تهران
به کسب و تجارت می پردازد امّا پیوند و ارتباط خود را همیشه با شهید آیۀ االله صدوقی و دیگر انقلابیون حفظ می کند و از عناصر

 
فعال در نهضت امام خمینی (رض) محسوب می شود. 

او در زمانی که حضرت امام در تبعید بودند، چندین بار به نجف اشرف مشرف می شود و پیام هاي امام خمینی را به انقلابیون منتقل
می نماید. مرحوم اعتمادیان طی سال هاي فعالیت در بازار تهران، مال و موقعیت و امنیت و آسایش خود را در راه آرمان هاي نهضت
اسلامی حضرت امام در طبق اخلاص می گذارد و چه بسیار جلساتی که در خانۀ شخصی او براي کمک به انقلاب برگزار و نهایتاً

 
موجب دستگیري و شکنجه او توسط سازمان امنیتی شاه (ساواك) می شود. 

مرحوم اعتمادیان در ایام مبارزه به کمک یاران و دوستان انقلابی اش کارهاي شگفتی انجام می داد که داراي ریسک پذیري بالایی
بود، مثلاً سخنرانی هاي امام در نجف و یا پاریس را توسط رابط هایی که در مخابرات داشت، یعنی از طریق همان مخابراتی که تحت
نظر ساواك بود! پیام ها و سخنرانی هاي امام را تلفنی دریافت می کردند و ابتدا در مخابرات ضبط می شد و سپس نوارش را می

 
گرفت و پس از پیاده سازي، بوسیله دستگاه تکثیري که در بازار داشت تایپ و تکثیر می کردند. 

مرحوم اعتمادیان در خاطرات خود می گوید: بالاخره حدود 2 ماه بعد از حضور حضرت امام خمینی در نوفل لوشاتوي فرانسه قرار شد
آیۀ االله صدوقی به دیدار ایشان برود و من هم به همراه چند نفر دیگر همراه ایشان باشم، یک روز قبل از پرواز، آیت االله صدوقی از یزد
به منزل ما در تهران آمدند و بزرگانی مانند آیت االله دکتر بهشتی و آیت االله موسوي اردبیلی هم به دیدار ایشان آمدند، ما براي لندن
بلیط گرفته بودیم که به ما مشکوك نشوند و قصد داشتیم ز آنجا به فرانسه برویم، در فرودگاه افسري که گذرنامه ها را کنترل می کرد
از تک تک مسافران علت سفر را جویا می شد، آیت االله صدوقی را جلو انداختیم و افسر از ایشان پرسید کجا می روید؟! آیت االله
صدوقی هم خیلی صریح و واضح گفتند: «به یاري خدا به زیات امام خمینی در پاریس!» همه ما سخت جا خوردیم و ترسیدیم! امّا با

 
کمال تعجب آن افسر لبخندي زد و گفت: «سلام ما را هم به ایشان برسانید!». 

مرحوم اعتمادیان در بسیاري از وقایع دوران انقلاب نقشی کلیدي داشت، در تمهید مقدمات بازگشت امام به کشور و استقبال از ایشان
در فرودگاه مهرآباد، سخنرانی حضرت امام در بهشت زهرا (س) و استقرار ایشان در مدرسۀ رفاه نقش بسزایی داشت. او پس از پیروزي
انقلاب نیز از پاي ننشست و با خدمتگذاري در کمیته امداد امام خمینی، قائم مقامی آستان قدس رضوي، عضویت در شوراي مرکزي
حزب مؤتلفه اسلامی و همراهی گسترده با مرحوم حاج حبیب االله عسکراولادي و دیگر استوانه هاي این حزب مانند استاد سید علی

 
اکبر پرورش به فعالیت هاي اجتماعی و سیاسی خود ادامه داد. 

مرحوم اعتمادیان به مدت 13 سال در سه دوره ریاست جمهوري مشاور رؤساي جمهوري در امور اصناف و بازرگانی بود و معتمد

 
خاص آنان محسوب می شد. 

مرحوم حاج محمد رضا اعتمادیان در زمان نخست وزیري شهید رجایی به ریاست سازمان اوقاف و امور خیریه منصوب می شود و به

 
مدت چهار سال منشاء خدمات فراوانی در این سازمان می گردد. 



آیت االله امام جمارانی که در آن هنگام به همراه حجت الاسلام و المسلمین نظام زاده نمایندگان حضرت امام خمینی در سازمان
اوقاف بودند در کتاب خاطرات خود از انتصاب مرحوم اعتمادیان به ریاست اوقاف چنین آورده است که خبر انتصاب ایشان را در
ماشین هنگامی که به سمت اوقاف می رفتیم از رادیو شنیدم و فرداي آن روز هنگامی که به اتفاق آقاي نظام زاده به سازمان اوقاف
آمدیم، هنگام سورا شدن به آسانسور، فردي مؤدب و محترم به طرف من آمد و سلام کرد و گفت: «بنده اعتمادیان هستم» به او

 
تبریک گفتم و پس از آن به مدت چهارسال با ایشان در سازمان اوقاف همکار شدیم. 

آیت االله امام جمارانی اضافه می کند: «آقاي اعتمادیان تمام وقت خود را صرف سازمان اوقاف و امور خیریه می کرد و نظرات خوبی
هم براي ارتقاي جایگاه اوقاف داشت، از جمله این که سازمان اوقاف باید با امور حج ادغام و به یک وزارتخانه ارتقاء پیدا کند. از سوي
دیگر می خواست وظایف و اختیارات رئیس سازمان اوقاف که مطابق مصوبه شوراي انقلاب محدود بود و بخش مهم و عمده ي آن بر
عهدة شوراي مرکزي گذاشته شده بود به ریاست سازمان تفویض شود. بنابراین آقاي اعتمادیان ظرف این چهار سال جمعی از
متخصصین اوقاف را ترغیب کرد تا قانونی را مبنی بر تجمیع سازمان حج و اوقاف و امور خیریه بنویسند، البته در تمام این مراحل، این
کار با حضور و تأیید ما به عنوان نمایندگان امام صورت می گرفت و در واقع نظر ما هم این بود که با تصویب این قانون، اوقاف از یک

 
سازمان به یک وزارتخانه تبدیل شود. 

اما با همۀ تلاش ها، این کار صورت نگرفت و دلیلش این بود که قانون پیشنهادي که کارشناسان اوقاف تهیه کرده بودند، از تصویب
هیئت دولت گذشت و سپس به مجلس شوراي اسلامی رفت، اما مجلس آن را با تغییرات عمده اي به تصویب رساند و به هر ترتیب
قانون تشکیلات و اختیارات سازمان اوقاف در تاریخ 2/10/1363 به تصویب مجلس شوراي اسلامی رسید و براي اجراء ابلاغ شد و الآن

 
هم همین قانون در حال اجراست». 

مرحوم اعتمادیان تا روز بیست و ششم دي ماه 1363 که حضرت امام خمینی جناب حجت الاسلام والمسلمین آقاي سید مهدي امام
جمارانی را به سرپرستی سازمان حج و اوقاف و امور خیریه منصوب فرمودند، ریاست این سازمان را بر عهده داشت و پس از آن نیز
ایشان که خیراندیشی و نیکوکاري جزء شاکله وجودي اش بود، همکاري با مجامع خیریه را ادامه داد بطوریکه در تأسیس و پایه

 
گذاري و حمایت بیش از چهل انجمن خیریه دخالت و همکاري داشت. 

یکی از مهمترین نهادهاي خیریه و خدماتی مهم مرحوم حاج محمد رضا اعتمادیان تأسیس و بنیان نهاد مؤسسۀ غیرانتفاعی «محب»
براي درمان بیماران که آن ها را «عیال االله» می دانست، بود. این مؤسسۀ غیر انتفاعی فعالیتش را از بازسازي و احیاء بیمارستان
قدیمی و فرسوده شهید هاشمی نژاد آغاز کرد و برنامه نوسازي و توسعه این بیمارستان طی سال هاي 1382 تا 1390 بدون وقفه
همزمان با ارائه خدمات به بیماران ادامه یافت به طور یکه هم اکنون این بیمارستان در چهار طبقه و حدود ده هزار مترمربع، ظرفیت
پذیرش بیماران آن از سیصد نفر به 1200 بیمار رسیده است و بطور متوسط ماهانه 400 عمل جراحی، ده پیوند کلیه و 3 هزار بار

 
دیالیز انجام می گردد. 

مرحوم اعتمادیان در قالب مؤسسۀ غیر انتفاعی محب، براي خدمتگذاري به بیماران کشور به همین میزان بسنده نکرد و با جلب کمک
هاي مردمی و خیرین قدم هاي بزرگ دیگري را در این راه برداشت که مقاوم سازي و نوسازي کامل بیمارستان میرزاکوچک خان،
ساخت و تجهیز بیمارستان محب در کاشان، ساخت و راه اندازي بیمارستان 220 تختی محب یاس، احداث و تجهیز بیمارستان محب
مهر با 175 تخت و 150 هزار بستري تا سال 1398، طراحی و ساخت و تجهیز بیمارستان محب کوثر با 157 تخت بستري و پذیرش
75 هزار بستري تا سال گذشته، ساخت مرکز جامع پیشگیري، کنترل و درمان سرطان، ساخت اولین دهکده گردشگري سلامت کشور
درزمینی به مساحت ده هزار متر مربع در برغان استان البرز و اشتغال قریب دو هزار نفر به صورت مستقیم و صدها پزشک متخصص و



فوق تخصص در بیمارستان هاي محب از مجموعه خدمات مؤسسۀ غیر انتفاعی محب است که مرحوم حاج محمد رضا اعتمادیان تا

 
آخرین روزها ادارة آن را بر عهده داشت. 

مرحوم اعتمادیان یک نفر بود امّا با انساندوستی و نیکوسرشتی که داشت نشان داد می تواند خادم مخلص هزاران انسان نیازمند باشد
و خوبی ها و نیکوکاري را در جامعه تکثیر کند و همۀ این ها که اشاره شد اجمالی از فعالیت هاي خیرخواهانه این عبد صالح پروردگار

 
بود که امیدواریم امثال ایشان در جامعه زیاد شوند و باقیات الصالحات و سنت حسنۀ ایشان همیشه با دوام و ساري و جاري باشد. 

امّا از آنجایی که این جهان فانی است و انسان ها براي مدتی محدود در این دنیا به سر می برند و عاقبت باید رهرو سراي آخرت و
جاوید بشوند، مرحوم حاج محمدرضا اعتمادیان نیز درسن هشتاد سالگی و در بیست و ششم دي ماه 1397 بعد از عمري تلاش و
کوشش در راه انقلاب و خدمت خالصانه به مردم و محرومین و نیازمندان، با زاد و توشه اي پر بار آهنگ سفر آخرت کرد و به دیار
باقی شتافت، گرچه چنین انسان هایی هرگز نمی میرند و یاد و نام آنان تا روزگار باقی است، جاودان خواهند ماند و جایگاهشان در آن
اتُ المَْأْوَي الحَِاتِ فَلَهُمْ جَنَّ ا الَّذِینَ آمَنُوا وَعَمِلُوا الصَّ دنیا نیز بهشت ابدي خواهد بود همانطور که در قرآن کریم وعده فرموده است: «أمََّ

 
نزُُلاً بمَِا کَانوُا یعَْمَلُونَ» (سجده، 19) 

 
مرتضی نجفی قدسی 

 
مرحوم اعتمادیان 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

 
ویژه برنا 1399/10/24 09:34 یک شگفت انگیز به نام قایدي 

 
1 1399/10/24 09:24 هیاهو براي هیچ! 

 
2 1399/10/24 08:52 چگونه با کودکان درباره عواطف حرف بزنیم؟ 

 
3 1399/10/24 07:40 در چه مواردي زن می تواند یکطرفه طلاق بگیرد؟ 

 
4 1399/10/24 06:40 مبلغ وام ازدواج هنوز قطعی نشده است/ مدینه فاضله مشوق هاي بلندمدت براي ازدواج می دهد 

 
5 1399/10/24 06:35 تاثیر کرونا بر افزایش کرختی، غمگینی و افسردگی دانشجویان اجتناب ناپدیر است 

6 1399/10/24 06:35 روال کار جبهه پایداري با درگذشت آیت االله مصباح یزدي آسیبی نمی بیند/ راه آیت االله با فرزندان او و

 
یارانش ادامه دارد 

 
7 1399/10/24 06:24 لیگ پشتوانه خوبی براي تیم ملی است/ با حضور ملی پوشان مسابقات جذاب تر می شود 

8 1399/10/24 06:14 شاهد افول قدرت آمریکا هستیم/ اجماع نخبگان در ایالات متحده از بین رفته است/ واقعیت هاي درونی

 
جامعه آمریکا نمایان شد 

 
9 1399/10/24 06:12 تدوین سند جامع در حوزه تحکیم خانواده و فرزندآوري 

10 1399/10/24 06:00 روح مهدوي کنی از اصولگرایان ناراضی است/ کاندیداتوري قالیباف در 1400 قهر تهران را به دنبال دارد/



 
رییسی می تواند اصولگرایان را بر سر جایشان بنشاند 

11 1399/10/24 06:00 ترانه گیرا در قدم اول مخاطبش را درگیر می کند!/موسیقی فولکلور از کلاس بالایی برخوردار است/

 
هنرمندانی که پله اي بالا آمده اند نسبت به یک شبه اي ها ماندگار تر هستند 
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آخرین نتایج پروژه بهینه سازي مصرف انرژي در کشور/به جاي تاسیس

بیمارستان محیط زیست را دریابید

منبع: زیست آنلاینشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1399/10/24

مجري پروژه ملی بهینه سازي انرژي و محیط زیست و ساختمان، معتقد است که از 400 ساختمان برنامه ریزي شده براي
اجراي این طرح تاکنون 194 ساختمان به 15 فناوري این حوزه مجهز شدند که این میزان حدود 5 هزار مگاوات صرفه جویی

برق را در پی داشته است که معادل 40 هزار بشکه نفت خام می شود.

مجري پروژه ملی بهینه سازي انرژي و محیط زیست و
ساختمان، معتقد است که از 400 ساختمان برنامه ریزي
شده براي اجراي این طرح تاکنون 194 ساختمان به 15
فناوري این حوزه مجهز شدند که این میزان حدود 5 هزار
مگاوات صرفه جویی برق را در پی داشته است که معادل

 
40 هزار بشکه نفت خام می شود. 

به گزارش زیست آنلاین، دکتر علی وطنی مجري پروژه
ملی بهینه سازي انرژي و محیط زیست و ساختمان، با بیان

اینکه این طرح یک پروژه ملی است که با همکاري برنامه عمران ملل متحد (UNDP) اجرا شده و یک سال تا پایان آن باقی مانده
است، گفت: اجراي این پروژه داراي چندین بخش است که یکی از بخش هاي آن شامل تدوین و بازنگري قوانین و مقررات بالا دستی

 
بخش بهینه سازي انرژي است. 

وي مهمترین قوانین در اجراي الگوي مصرف بهینه انرژي در کشور را سند مبحث 19 دانست و اظهار کرد: این سند مورد بازنگري قرار

 
گرفت و ابلاغ شد. 

وطنی، بخش دیگر این طرح را تجهیز ساختمان ها به فناوري هاي موثر در بهینه سازي مصرف انرژي ذکر کرد و یادآور شد: بر این
اساس در این طرح قرار است 400 ساختمان در تهران به 64 فناوري موثر در کاهش مصرف انرژي مجهز شوند که از این تعداد 194

 
ساختمان بر اساس شرایط به 15 فناوري در این زمینه مجهز شدند. 

مجري طرح "معاینه فنی موتورخانه ها"، "تنظیم مشعل ها"، "نصب دستگاه ضد رسوب مغناطیسی"، "نصب دستگاه کنترل هوشمند
موتورخانه ها"، "سرویس و شست وشوي بویلرها، "کویل ها، فن کوئل ها و رادیاتورها"، "عایق کاري" و "نصب مشعل هاي دمنده" را

 
از جمله فناوري هاي استفاده شده در پایلوت این پروژه ملی دانست. 

وطنی، تاکید کرد: قرار بر این بود که براي ساختمان هاي موجود تا 25 درصد کاهش مصرف انرژي صورت گیرد که با اجراي این طرح

 
در 194 ساختمان 34 درصد کاهش مصرف انرژي ایجاد شد که این امر جاي امیدواري است. 



به گفته وي از تعداد 194 ساختمان، 167 ساختمان مسکونی و مابقی اداري و عمومی هستند. ضمن آنکه با اجراي این طرح حدود

 
10 شرکت استارتاپی و ارائه دهنده خدمات انرژي ایجاد شده است. 

وي با اشاره به دستاوردهاي اجراي پایلوت این طرح یادآور شد: میزان صرفه جویی گاز از ابتداي سال جاري تاکنون معادل 4 میلیون
و 700 هزار متر مکعب بوده و حدود 5 هزار مگاوات صرفه جویی برق را در پی داشته است که این میزان صرفه جویی برق معادل 40

 
هزار بشکه نفت خام می شود. 

وطنی، کاهش انتشار دي اکسید کربن را از دیگر دستاوردهاي این طرح ذکر کرد و ادامه داد: انتشار گاز در این ساختمان ها حدود

 
102 هزار تن بوده که با اجراي آن بیش از 12 هزار و 600 تن کاهش گاز دي اکسید کربن صورت گرفته است. 

 
وي اضافه کرد: هر چند که این طرح داراي مشاور خارجی بوده، ولی اجراي این پروژه از سوي متخصصان داخلی بوده است. 

مجري پروژه ملی بهینه سازي انرژي و محیط زیست و ساختمان، اجراي ساختمان سبز را از دیگر بخش هاي این پروژه نام برد و در
این باره توضیح داد: در این راستا تفاهم نامه اي با ناحیه نوآوري شریف به منظور اجراي این طرح براي احداث ساختمانی با مصرف

 
انرژي نزدیک به صفر به امضا رسید. 

وي اضافه کرد: بر اساس مبحث 19 قرار است ساختمان هاي موجود تا 25 درصد مصرف انرژي خود را کاهش دهند، ولی این میزان
براي ساختمان هاي جدید تا 60 درصد است و این در حالی است که ایران بالاترین و بیشترین میزان یارانه و سوبسید انژري در دنیا را

 
دارد. 

به گفته این مقام مسوول، میزان یارانه انرژي کشور بعد از ایران یعنی چین 30 درصد، عربستان سعودي 25 درصد، روسیه 22 درصد،

 
اوکراین 8 درصد و بنگلادش صفر درصد است. 

وي با تاکید بر اینکه بخش عمده اي از انرژي در کشور هدر می رود، خاطر نشان کرد: ما براي مصرف بهینه انرژي راهی جز استفاده از
انرژي هاي تجدید پذیر چون انرژي خورشیدي، زمین گرمایی و غیره را نداریم و براي این منظور باید به سمت استفاده از فناوري هاي

 
نوین برویم و ضمن آنکه حرکت در این مسیر توسعه اشتغال را به دنبال خواهد داشت. 

این مقام مسوول با اشاره به همکاري UNDO با کشورها براي اجراي پروژه بهینه سازي مصرف انرژي، تاکید کرد: برخی از کشورهاي

 
اروپایی موفق به کاهش آلایندگی در حد صفر شدند. 

وي با اشاره به شدت مشکلات آلودگی هوا به ویژه در فصول سرد سال در کنار شیوع کرونا در کشور، افزود: بهتر است به جاي آنکه
تعداد بیمارستان هاي کشور را اضافه کنیم، به فکر حفظ محیط زیست باشیم تا از این طریق رفاه، آسایش و وضعیت سلامت مردم

تضمین شود.



تاکید استاندار بر توسعه زیرساخت هاي فرهنگی

منبع: روزنامه صبح ساحلشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1399/10/24

استاندار هرمزگان در دیدار با وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی
بر توسعه زیرساخت هاي فرهنگی در هرمزگان تأکید کرد.
فریدون همتی شب گذشته(23 دي ماه) در دیدار با
سیدعباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، با بیان
اینکه گذر فرهنگی در محدوده هاي تاریخی و گردشگري
شهر بندرعباس می تواند به رونق گردشگري و توسعه
فعالیت هاي فرهنگی منجر شود، گفت: ایجاد گذر فرهنگی
در محدوده برکه هاي باران بندرعباس در دستور کار قرار
دارد که نیازمند حمایت ویژه از سوي وزارت فرهنگ و

 
ارشاد اسلامی است. 

 
وي افزود: ایجاد این گذرگاه در راستاي ارتقاء رضایت هنرمندان، درآمدزایی و ایجاد اشتغال براي این قشر فرهیخته مؤثر خواهد بود. 

استاندار هرمزگان همچنین با اشاره به مصوبه شوراي فرهنگ عمومی استان در خصوص نامگذاري هفته هرمزگان، تصریح کرد: پنجم
تا دوازدهم اردیبهشت ماه به نام هفته هرمزگان نامگذاري شده و تلاش داریم با بهره گیري از ظرفیت هاي هنري موجود در استان،

 
فرهنگ، آداب و رسوم مردم این منطقه را به کشور معرفی کنیم. 

همتی ضمن قدردانی از اقدامات انجام شده، با اشاره به لزوم توسعه زیرساخت هاي فرهنگی در هرمزگان، خواستار تخصیص اعتبار
لازم به منظور تکمیل پروژه هاي نیمه تمام فرهنگی با توجه به سال پایانی خدمت رسانی دولت تدبیر و امید به مردم هرمزگان شد و
گفت: علی رغم اقدامات خوبی که در این حوزه به ویژه طی چند سال اخیر در استان انجام شده است، اما پروژه کتابخانه مرکزي که
در دولت نهم عملیات اجرایی آن آغاز شده و اعتبارات مناسبی هم طی این سال ها به آن تخصیص پیدا کرده، با توجه به مساحت زیاد
پروژه، نیازمند اعتبارات ویژه براي تکمیل شدن است که اگر به سرانجام برسد، می توان از آن به عنوان یک کار ماندگار در حوزه

 
کتابخانه اي کشور یاد کرد. 

سیدعباس صالحی امیري وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز در این نشست ضمن قدردانی از اهتمام استاندار هرمزگان و مدیرکل
فرهنگ و ارشاد اسلامی در خصوص توسعه زیرساخت هاي فرهنگی، بیان داشت: اقدامات خوبی در حوزه زیرساختی در هرمزگان

 
انجام شده که ساخت پلاتو و نگارخانه در چهار شهرستان هرمزگان به عنوان جدیدترین اقدامات این حوزه قابل تقدیر است. 

صالحی افزود: اگرچه تحریم ها عاملی براي کند شدن پروژه ها است، اما توجه دولت به توسعه متوازن زیرساخت هاي فرهنگی با نگاه

 
آماري نیز کاملا" مشهود و قابل توجه است. 



وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در این دیدار با درخواست استاندار هرمزگان مبنی بر تخصیص اعتبار ویژه به منظور تکمیل پروژه
کتابخانه مرکزي بندرعباس و مجتمع فرهنگی هنري ابوموسی و همچنین حمایت ویژه اعتباري از «هفته هرمزگان» و ایجاد «گذر

 
فرهنگی» در بندرعباس موافقت کرد. 

به گزارش ایسنا، در این دیدار با دعوت استاندار هرمزگان، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی اردیبهشت ماه سال آینده به منظور افتتاح
مجتمع فرهنگی هنري خمیر، مجتمع فرهنگی هنري فین و مجتمع فرهنگی هنري الزهراء بندرعباس به هرمزگان سفر می کند.
همچنین با رایزنی استاندار هرمزگان، عملیات اجرایی یک پروژه بزرگ و ماندگار فرهنگی بزودي در هرمزگان آغاز می شود که پس از

 
نهایی شدن آن اطلاع رسانی خواهد شد. 

 
نظر کاربران ثبت نظر شما 

 
براي این مطلب تا کنون نظري ثبت نشده است. 

 
 200 / 0

 
ثبت نظر 

 
- نظر شما پس از بررسی و تایید منتشر خواهد شد. 

- لطفا از بکاربردن الفاظ رکیک، توهین و تهمت به اشخاص حقیقی و حقوقی خودداري کنید.



آموزش مجازي و هوش مصنوعی به المپیاد علمی دانشجویان اضافه شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1399/10/24

فراخوان ثبت نام سیزدهمین المپیاد علمی دانشجویان دانشگاه هاي علوم پزشکی کشور منتشر و آموزش مجازي و هوش
مصنوعی به حیطه هاي المپیاد اضافه شد.

فراخوان ثبت نام سیزدهمین المپیاد علمی دانشجویان
دانشگاه هاي علوم پزشکی کشور منتشر و آموزش مجازي

 
و هوش مصنوعی به حیطه هاي المپیاد اضافه شد. 

به گزارش خبرنگار مهر، دبیرخانه استعدادهاي درخشان و
امور نخبگان وزارت بهداشت جزئیات سیزدهمین المپیاد

 
علمی دانشجویان علوم پزشکی کشور را اعلام کرد. 

سیزدهمین المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی کشور
در حیطه هاي استدلال بالینی، تفکر علمی در علوم پایه،

مدیریت نظام سلامت، کارآفرینی در بستر دانشگاه هاي هزاره سوم، آموزش پزشکی و مطالعات میان رشته  اي علوم انسانی و سلامت

 
برگزار می شود. 

براي این دوره در حیطه استدلال بالینی موضوع «دروس اصلی پزشکی (داخلی، کودکان، زنان و جراحی)»، در حیطه تفکر علمی در
علوم پایه موضوع مدیریت وزن/ چاقی (Weight Management/ Obesity)، در حیطه مدیریت نظام سلامت موضوع تقویت
نظام PHC براي ارتقاء پاسخگویی اجتماعی در شرایط اضطرار، در حیطه کارآفرینی در بستر دانشگاه هاي هزاره سوم موضوع تاب
آوري کسب و کارهاي دانش بنیان، در حیطه آموزش پزشکی موضوع آموزش مجازي و در حیطه مطالعات میان رشته  اي علوم انسانی

 
و سلامت موضوع هوش مصنوعی طرح شده است. 

دانشجویان مقاطع کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکتراي حرفه اي در دانشگاه هاي علوم پزشکی می توانند در تمامی حیطه ها

 
شرکت کنند. صرفاً دانشجویانی که میانگین نمرات تحصیلی آن ها حداقل 14 است می توانند ثبت  نام کنند. 

همچنین علاوه بر این دانشجویان، دانشجویان مقاطع دکتري تخصصی بالینی و Ph.D نیز می توانند در حیطه هاي مطالعات میان

 
رشته اي و کارآفرینی در بستر دانشگاه هاي هزاره سوم شرکت کنند. 

آزمون درون دانشگاهی سیزدهمین المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی کشور در اسفند ماه 1399 برگزار می شود و اسامی

 
دانشجویان توسط دانشگاه ها در 25 فروردین 1400 به دبیرخانه ارائه می شود. 

ثبت نام دانشجویان منتخب براي شرکت در آزمون غربالگري در روزهاي 4 تا 6 اردیبهشت ماه 1400 در سایت مرکز سنجش آموزش

 
پزشکی صورت می گیرد. 



مرحله اول آزمون انفرادي (آزمون غربالگري متمرکز) این دوره از المپیاد علمی در دانشگاه هاي منتخب مناطق آمایشی روز پنجشنبه
13 خرداد 1400 برگزار می شود. نتایج مرحله اول آزمون انفرادي (آزمون غربالگري متمرکز) 25 خرداد اعلام خواهد شد و 30 تیم

 
راه یافته معرفی می شوند. 

دریافت پروژه ها در مردادماه 1400 انجام می گیرد و آزمون مرحله دوم (انفرادي و گروهی) در شهریور 1400 برگزار خواهد شد.



خدمات شرکت ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی

منبع: معدن نیوزشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/10/24

پایگاه معدن نیوز -محراب احمدیان معاون توسعه سرمایه انسانی و سیستم هاي اطلاعاتی شرکت مس، گفت: خدمات عام
المنفعه شرکت ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی و در محورهاي کمک هاي بلاعوض، کمک هاي ورزشی، اقتصاد

مقاومتی و راه سازي درخشان است.

نوشته شده توسط: چهارشنبه 24 دي 1399 - 11:34:13 10 بازدید چاپ پایگاه معدن نیوز -محراب احمدیان معاون توسعه
سرمایه انسانی و سیستم هاي اطلاعاتی شرکت مس، گفت:
خدمات عام المنفعه شرکت ملی مس در راستاي مسئولیت
اجتماعی و در محورهاي کمک هاي بلاعوض، کمک هاي

 
ورزشی، اقتصاد مقاومتی و راه سازي درخشان است. 

 
بزرگنمایی: 

به گزارش معدن نیوز -محراب احمدیان معاون توسعه سرمایه
انسانی و سیستم هاي اطلاعاتی شرکت مس، گفت: خدمات عام
المنفعه شرکت ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی و در
محورهاي کمک هاي بلاعوض، کمک هاي ورزشی، اقتصاد

 
مقاومتی و راه سازي درخشان است. 

محراب احمدیان معاون توسعه سرمایه انسانی شرکت مس در میزگردي که با عنوان بررسی عملکرد شرکت مس در حوزه مسئولیت
اجتماعی در سومین همایش و نمایشگاه چشم انداز صنایع فلزات غیر آهنی ایران و فناوري هاي وابسته برگزار شد با اشاره به خدمات
گسترده شرکت مس در حوزه مسئولیت اجتماعی، گفت: در فعالیت هاي ورزشی شرکت مس با داشتن باشگاه هاي ورزشی در رشته
هاي فوتبال، فوتسال و سایر رشته هاي ورزشی در همه رده هاي باشگاهی از لیگ برتر تا لیگ یک حضور جدي و تاثیر گذاري در

 
ورزش حرفه اي دارد و در همین راستا چندین ورزشگاه در دست ساخت دارد که پیشرفت متوسط آن حدود 70 درصد می باشد. 

وي با اشاره به برگزاري مراسم هاي فرهنگی همچون سالگرد شهادت سردار سلیمانی و دیگر برنامه هاي فرهنگی که با حضور شاعران،
و هنرمندان مطرح برگزار می شود گفت: فعالیت هاي خیریه همچون تهیه و اهدا بسته هاي غذایی و جهیزیه به خانواده هاي بی

 
بضاعت در راستاي مسئولیت اجتماعی شرکت ملی مس انجام می شود. 

معاون توسعه منابع انسانی شرکت مس با تشریح اقدامات صورت گرفته در حوزه راه سازي که یکی از وظایف مصوب هیئت مدیره در
راستاي مسئولیت اجتماعی است، گفت: ما در راه سازي توجه ویژه اي به مسیرهاي روستایی و همچنین مسیرهاي موردنیاز دسترسی

 
معادن داریم. 

به گفته احمدیان ساخت جاده خواجه - ورزقان به همراه مجتمع چندمنظوره امدادي در این جاده از مهمترین فعالیت هاي اخیر

 
مسئولیت اجتماعی شرکت مس در حوزه راه سازي است. 

معاون توسعه سرمایه انسانی شرکت مس با تشریح فعالیت هاي این شرکت در حوزه اقتصاد مقاومتی به پرداخت وام هاي اشتغال به
متقاضیان کارآفرینی در رفسنجان، سرچشمه، سونگون و شهربابک اشاره کرد گفت: همچنین یکی از اقدامات مهم شرکت مس حمایت



از پارك هاي فناوري و توسعه اقتصاد مردم محور است که در این زمینه می توان به طرح تجمیع دام در خاتون آباد اشاره کرد که

 
نمونه اي از فعالیت هاي اقتصادي مردم نهاد شرکت مس است. 

احمدیان با اشاره به وقوع حادثه ناگوار زلزله در ورزقان اشاره کرد و گفت: خدمات شرکت ملی مس در این حادثه مانند ساخت

 
مدارس، پخش غذاي گرم و در خدمت قراردادن تجهیزات لجستیکی شرکت براي حمایت از مردم آسیب دیده مثال زدنی بود. 

وي با اشاره به شیوع کرونا در کشور از اواخر سال گذشته گفت: شرکت مس براي مقابله و پیشگیري از کرونا در کشور اقدامات زیادي
از جمله ساخت بیمارستان 50 تختخوابی شهداي صنعت مس رفسنجان، تهیه و تجهیز بیمارستان هاي منطقه به ونتیلاتور و مخزن

 
اکسیژن و پخش گسترده بسته هاي معیشتی و لوازم بهداشتی انجام داد. 

به گفته احمدیان واحد ایمنی و بهداشت شرکت ملی مس با کاهش ظرفیت حضور مانع حضور کارگران مشکوك به بیماري در کارگاه
شدند و دستورالعمل هاي بهداشتی به شدت انجام شد و به همین دلیل تعداد آسیب دیدگان ما از کرونا به شدت کم و قابل قبول بود.



خدمات بی نظیر شرکت ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی

منبع: رصد اقتصاديشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/10/24

«محراب احمدیان»، معاون توسعه سرمایه انسانی و سیستم هاي اطلاعاتی شرکت مس، گفت: خدمات عام المنفعه شرکت
ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی و در محورهاي کمک هاي بلاعوض، کمک هاي ورزشی، اقتصاد مقاومتی و راه سازي

درخشان است.

به گزارش رصد اقتصادي و به نقل ز مس پرس، محراب
احمدیان معاون توسعه سرمایه انسانی شرکت مس در
میزگردي که با عنوان بررسی عملکرد شرکت مس در حوزه
مسئولیت اجتماعی در سومین همایش و نمایشگاه چشم
انداز صنایع فلزات غیر آهنی ایران و فناوري هاي وابسته
برگزار شد با اشاره به خدمات گسترده شرکت مس در
حوزه مسئولیت اجتماعی، گفت: در فعالیت هاي ورزشی
شرکت مس با داشتن باشگاه هاي ورزشی در رشته هاي
فوتبال، فوتسال و سایر رشته هاي ورزشی در همه رده هاي

باشگاهی از لیگ برتر تا لیگ یک حضور جدي و تاثیر گذاري در ورزش حرفه اي دارد و در همین راستا چندین ورزشگاه در دست

 
ساخت دارد که پیشرفت متوسط آن حدود 70 درصد می باشد. 

وي با اشاره به برگزاري مراسم هاي فرهنگی همچون سالگرد شهادت سردار سلیمانی و دیگر برنامه هاي فرهنگی که با حضور شاعران،
و هنرمندان مطرح برگزار می شود گفت: فعالیت هاي خیریه همچون تهیه و اهدا بسته هاي غذایی و جهیزیه به خانواده هاي بی

 
بضاعت در راستاي مسئولیت اجتماعی شرکت ملی مس انجام می شود. 

معاون توسعه منابع انسانی شرکت مس با تشریح اقدامات صورت گرفته در حوزه راه سازي که یکی از وظایف مصوب هیئت مدیره در
راستاي مسئولیت اجتماعی است، گفت: ما در راه سازي توجه ویژه اي به مسیرهاي روستایی و همچنین مسیرهاي موردنیاز دسترسی

 
معادن داریم. 

به گفته احمدیان ساخت جاده خواجه - ورزقان به همراه مجتمع چندمنظوره امدادي در این جاده از مهمترین فعالیت هاي اخیر

 
مسئولیت اجتماعی شرکت مس در حوزه راه سازي است. 

معاون توسعه سرمایه انسانی شرکت مس با تشریح فعالیت هاي این شرکت در حوزه اقتصاد مقاومتی به پرداخت وام هاي اشتغال به
متقاضیان کارآفرینی در رفسنجان، سرچشمه، سونگون و شهربابک اشاره کرد گفت: همچنین یکی از اقدامات مهم شرکت مس حمایت
از پارك هاي فناوري و توسعه اقتصاد مردم محور است که در این زمینه می توان به طرح تجمیع دام در خاتون آباد اشاره کرد که

 
نمونه اي از فعالیت هاي اقتصادي مردم نهاد شرکت مس است. 

احمدیان با اشاره به وقوع حادثه ناگوار زلزله در ورزقان اشاره کرد و گفت: خدمات شرکت ملی مس در این حادثه مانند ساخت

 
مدارس، پخش غذاي گرم و در خدمت قراردادن تجهیزات لجستیکی شرکت براي حمایت از مردم آسیب دیده مثال زدنی بود. 

وي با اشاره به شیوع کرونا در کشور از اواخر سال گذشته گفت: شرکت مس براي مقابله و پیشگیري از کرونا در کشور اقدامات زیادي
از جمله ساخت بیمارستان 50 تختخوابی شهداي صنعت مس رفسنجان، تهیه و تجهیز بیمارستان هاي منطقه به ونتیلاتور و مخزن

اکسیژن و پخش گسترده بسته هاي معیشتی و لوازم بهداشتی انجام داد. 



به گفته احمدیان واحد ایمنی و بهداشت شرکت ملی مس با کاهش ظرفیت حضور مانع حضور کارگران مشکوك به بیماري در کارگاه
شدند و دستورالعمل هاي بهداشتی به شدت انجام شد و به همین دلیل تعداد آسیب دیدگان ما از کرونا به شدت کم و قابل قبول بود.



خدمات بی نظیر شرکت ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی

منبع: عصر معدنشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/10/24

عصر معدن- «محراب احمدیان»، معاون توسعه سرمایه انسانی و سیستم هاي اطلاعاتی شرکت مس، گفت: خدمات عام
المنفعه شرکت ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی و در محورهاي کمک هاي بلاعوض، کمک هاي ورزشی، اقتصاد

مقاومتی و راه سازي درخشان است.

عصر معدن- «محراب احمدیان»، معاون توسعه سرمایه انسانی و سیستم هاي اطلاعاتی شرکت مس، گفت: خدمات عام المنفعه
شرکت ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی و در محورهاي کمک هاي بلاعوض، کمک هاي ورزشی، اقتصاد مقاومتی و راه سازي

 
درخشان است. 

به گزارش پایگاه خبري «عصر معدن» به نقل از مس پرس، محراب احمدیان معاون توسعه سرمایه انسانی شرکت مس در میزگردي
که با عنوان بررسی عملکرد شرکت مس در حوزه مسئولیت اجتماعی در سومین همایش و نمایشگاه چشم انداز صنایع فلزات غیر
آهنی ایران و فناوري هاي وابسته برگزار شد با اشاره به خدمات گسترده شرکت مس در حوزه مسئولیت اجتماعی، گفت: در فعالیت
هاي ورزشی شرکت مس با داشتن باشگاه هاي ورزشی در رشته هاي فوتبال، فوتسال و سایر رشته هاي ورزشی در همه رده هاي
باشگاهی از لیگ برتر تا لیگ یک حضور جدي و تاثیر گذاري در ورزش حرفه اي دارد و در همین راستا چندین ورزشگاه در دست

 
ساخت دارد که پیشرفت متوسط آن حدود 70 درصد می باشد. 

وي با اشاره به برگزاري مراسم هاي فرهنگی همچون سالگرد شهادت سردار سلیمانی و دیگر برنامه هاي فرهنگی که با حضور شاعران،
و هنرمندان مطرح برگزار می شود گفت: فعالیت هاي خیریه همچون تهیه و اهدا بسته هاي غذایی و جهیزیه به خانواده هاي بی

 
بضاعت در راستاي مسئولیت اجتماعی شرکت ملی مس انجام می شود. 

معاون توسعه منابع انسانی شرکت مس با تشریح اقدامات صورت گرفته در حوزه راه سازي که یکی از وظایف مصوب هیئت مدیره در
راستاي مسئولیت اجتماعی است، گفت: ما در راه سازي توجه ویژه اي به مسیرهاي روستایی و همچنین مسیرهاي موردنیاز دسترسی

 
معادن داریم. 

به گفته احمدیان ساخت جاده خواجه - ورزقان به همراه مجتمع چندمنظوره امدادي در این جاده از مهمترین فعالیت هاي اخیر

 
مسئولیت اجتماعی شرکت مس در حوزه راه سازي است. 

معاون توسعه سرمایه انسانی شرکت مس با تشریح فعالیت هاي این شرکت در حوزه اقتصاد مقاومتی به پرداخت وام هاي اشتغال به
متقاضیان کارآفرینی در رفسنجان، سرچشمه، سونگون و شهربابک اشاره کرد گفت: همچنین یکی از اقدامات مهم شرکت مس حمایت
از پارك هاي فناوري و توسعه اقتصاد مردم محور است که در این زمینه می توان به طرح تجمیع دام در خاتون آباد اشاره کرد که

 
نمونه اي از فعالیت هاي اقتصادي مردم نهاد شرکت مس است. 

احمدیان با اشاره به وقوع حادثه ناگوار زلزله در ورزقان اشاره کرد و گفت: خدمات شرکت ملی مس در این حادثه مانند ساخت

 
مدارس، پخش غذاي گرم و در خدمت قراردادن تجهیزات لجستیکی شرکت براي حمایت از مردم آسیب دیده مثال زدنی بود. 

وي با اشاره به شیوع کرونا در کشور از اواخر سال گذشته گفت: شرکت مس براي مقابله و پیشگیري از کرونا در کشور اقدامات زیادي
از جمله ساخت بیمارستان 50 تختخوابی شهداي صنعت مس رفسنجان، تهیه و تجهیز بیمارستان هاي منطقه به ونتیلاتور و مخزن

 
اکسیژن و پخش گسترده بسته هاي معیشتی و لوازم بهداشتی انجام داد. 

به گفته احمدیان واحد ایمنی و بهداشت شرکت ملی مس با کاهش ظرفیت حضور مانع حضور کارگران مشکوك به بیماري در کارگاه
شدند و دستورالعمل هاي بهداشتی به شدت انجام شد و به همین دلیل تعداد آسیب دیدگان ما از کرونا به شدت کم و قابل قبول بود.



خدمات بی نظیر شرکت ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی

منبع: تیتر 20شماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/10/24

«محراب احمدیان»، معاون توسعه سرمایه انسانی و سیستم هاي اطلاعاتی شرکت مس، گفت: خدمات عام المنفعه شرکت
ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی و در محورهاي کمک هاي بلاعوض، کمک هاي ورزشی، اقتصاد مقاومتی و راه سازي

درخشان است.

تیتر20 - محراب احمدیان معاون توسعه سرمایه انسانی شرکت
مس در میزگردي که با عنوان بررسی عملکرد شرکت مس در
حوزه مسئولیت اجتماعی در سومین همایش و نمایشگاه چشم
انداز صنایع فلزات غیر آهنی ایران و فناوري هاي وابسته برگزار
شد با اشاره به خدمات گسترده شرکت مس در حوزه مسئولیت
اجتماعی، گفت: در فعالیت هاي ورزشی شرکت مس با داشتن
باشگاه هاي ورزشی در رشته هاي فوتبال، فوتسال و سایر رشته
هاي ورزشی در همه رده هاي باشگاهی از لیگ برتر تا لیگ یک
حضور جدي و تاثیر گذاري در ورزش حرفه اي دارد و در همین
راستا چندین ورزشگاه در دست ساخت دارد که پیشرفت

 
متوسط آن حدود 70 درصد می باشد. 

وي با اشاره به برگزاري مراسم هاي فرهنگی همچون سالگرد
شهادت سردار سلیمانی و دیگر برنامه هاي فرهنگی که با حضور شاعران، و هنرمندان مطرح برگزار می شود گفت: فعالیت هاي خیریه
همچون تهیه و اهدا بسته هاي غذایی و جهیزیه به خانواده هاي بی بضاعت در راستاي مسئولیت اجتماعی شرکت ملی مس انجام می

 
شود. 

معاون توسعه منابع انسانی شرکت مس با تشریح اقدامات صورت گرفته در حوزه راه سازي که یکی از وظایف مصوب هیئت مدیره در
راستاي مسئولیت اجتماعی است، گفت: ما در راه سازي توجه ویژه اي به مسیرهاي روستایی و همچنین مسیرهاي موردنیاز دسترسی

 
معادن داریم. 

به گفته احمدیان ساخت جاده خواجه - ورزقان به همراه مجتمع چندمنظوره امدادي در این جاده از مهمترین فعالیت هاي اخیر

 
مسئولیت اجتماعی شرکت مس در حوزه راه سازي است. 

معاون توسعه سرمایه انسانی شرکت مس با تشریح فعالیت هاي این شرکت در حوزه اقتصاد مقاومتی به پرداخت وام هاي اشتغال به
متقاضیان کارآفرینی در رفسنجان، سرچشمه، سونگون و شهربابک اشاره کرد گفت: همچنین یکی از اقدامات مهم شرکت مس حمایت
از پارك هاي فناوري و توسعه اقتصاد مردم محور است که در این زمینه می توان به طرح تجمیع دام در خاتون آباد اشاره کرد که

 
نمونه اي از فعالیت هاي اقتصادي مردم نهاد شرکت مس است. 



احمدیان با اشاره به وقوع حادثه ناگوار زلزله در ورزقان اشاره کرد و گفت: خدمات شرکت ملی مس در این حادثه مانند ساخت

 
مدارس، پخش غذاي گرم و در خدمت قراردادن تجهیزات لجستیکی شرکت براي حمایت از مردم آسیب دیده مثال زدنی بود. 

وي با اشاره به شیوع کرونا در کشور از اواخر سال گذشته گفت: شرکت مس براي مقابله و پیشگیري از کرونا در کشور اقدامات زیادي
از جمله ساخت بیمارستان 50 تختخوابی شهداي صنعت مس رفسنجان، تهیه و تجهیز بیمارستان هاي منطقه به ونتیلاتور و مخزن

 
اکسیژن و پخش گسترده بسته هاي معیشتی و لوازم بهداشتی انجام داد. 

به گفته احمدیان واحد ایمنی و بهداشت شرکت ملی مس با کاهش ظرفیت حضور مانع حضور کارگران مشکوك به بیماري در کارگاه
شدند و دستورالعمل هاي بهداشتی به شدت انجام شد و به همین دلیل تعداد آسیب دیدگان ما از کرونا به شدت کم و قابل قبول

بود./مس پرس



بررسی مشکلات صنف آموزشگاه هاي غیردولتی در تأمین اجتماعی

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/10/24

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی گفت: از ایجاد هر گونه تسهیلات بیمه اي براي مراکز آموزشی غیردولتی که باعث
افزایش اشتغال شود استقبال می کنیم.

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی گفت: از ایجاد هر گونه تسهیلات بیمه اي براي مراکز آموزشی غیردولتی که باعث

 
افزایش اشتغال شود استقبال می کنیم. 

مهرداد قریب در جلسه اي با نمایندگان انجمن هاي مدیران مدارس و
آموزشگاه هاي غیردولتی و آموزشگاه هاي زبان هاي خارجی اظهار داشت:
تامین اجتماعی نهادي عمومی و غیردولتی است و در قبال حق بیمه

 
دریافتی تعهدات کوتاه مدت و بلند مدت ارائه می کند. 

وي با بیان اینکه نرخ حق بیمه تأمین اجتماعی ثابت است، افزود: بخشی
ازکارفرمایان بر اساس قوانین مصوب مجلس از معافیت بیمه اي استفاده

 
کردند که در تعهد دولت است. 

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به جامعه 44 میلیون نفري تحت پوشش این سازمان، اظهار داشت: ماهیانه به طور
متوسط 15 هزار میلیارد تومان براي خدمت رسانی به این جامعه بزرگ هزینه می شود و تأمین اجتماعی براساس محاسبات بیمه اي

 
مکلف است منابع و مصارف را مدیریت کند. 

قریب ادامه داد: امکان استفاده بیشتر از ظرفیت مشوق هاي بیمه اي موجود براي جذب فارغ التحصیلان دانشگاهی و حمایت از

 
آموزشگاه هاي غیردولتی نیز وجود دارد و آماده همکاري در این موضوع با انجمن هاي ذیربط هستیم. 

وي بر لزوم استفاده تمامی مربیان و افراد شاغل پاره وقت مراکز آموزشی غیردولتی از خدمات تأمین اجتماعی تأکید کرد و گفت:
قوانین کار و تأمین اجتماعی تعهدات قانونی مشخصی را براي مدیران این مراکز تعیین کرده است و ما آمادگی داریم که براي انجمن
هاي این مراکز آموزشی جلسات آموزشی برگزار کنیم تا از حقوق و تعهدات قانونی خود در حیطه تأمین اجتماعی آشنایی بیشتري

 
داشته باشند. 

عیسی منصوري، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز در این جلسه گفت: در دوره شیوع کرونا تلاش
زیادي کردیم که آموزشگاه هاي غیردولتی مشمول حمایت هاي مختلف شوند و در این مدت خدمات و حمایت هاي مختلفی از مراکز

 
آموزشی غیردولتی صورت گرفته است. 

وي با اشاره به اقدامات مختلف صورت گرفته براي حمایت از مربیان فاقد بیمه آموزشگاه ها، گفت: در شرایط بحرانی مربیان داراي



پوشش بیمه اي شرایط بسیار بهتري داشتند و از خدمات تأمین اجتماعی استفاده کردند و این موضوع اهمیت استفاده تمامی مربیان

 
از بیمه تأمین اجتماعی را نشان داد و جا دارد که بیمه مربیان آموزشگاه هاي غیردولتی در آینده بیشتر مورد توجه قرار گیرد. 

در این جلسه نمایندگان انجمن هاي مدیران مدارس و آموزشگاه هاي غیردولتی و آموزشگاه هاي زبان هاي خارجی به بیان دیدگاه
هاي خود درباره خدمات تأمین اجتماعی به مربیان این مراکز پرداختند.



چرا سهم زنان در کسب و کارهاي مجازي اندك است؟

منبع: ایستناشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1399/10/24

به تازگی اتحادیه کسب وکارهاي فضاي مجازي آماري اعلام کرد مبنی بر اینکه 219 پروانه کسب براي مردان صادر شده که
نشانگر سهم 86 درصدي در مقایسه با زنان است و اینکه میزان کسب پروانه از سوي زنان در مقایسه با 6 ماه ابتدایی سال، 3

درصد رشد کرده است. به بهانه این آمار به سراغ «حانیه سامعی»، مشاور امور ...

به تازگی اتحادیه کسب وکارهاي فضاي مجازي آماري اعلام کرد مبنی بر اینکه 219 پروانه کسب براي مردان صادر شده که
نشانگر سهم 86 درصدي در مقایسه با زنان است و اینکه میزان کسب پروانه از سوي زنان در مقایسه با 6 ماه ابتدایی سال، 3 درصد
رشد کرده است. به بهانه این آمار به سراغ «حانیه سامعی»، مشاور امور بانوان وزیر ارتباطات و زنان فعال در حوزه کسب و کارهاي
مجازي رفتیم تا ببینیم چرا سهم زنان از کسب و کارهاي فضاي مجازي در مقایسه با مردان اندك است؟ و اینکه زنان در حوزه کسب

 
و کارهاي مجازي با چه چالش هایی روبه رو هستند و دولت باید در این حوزه چه اقدام هاي مؤثري انجام دهد. 

 
نبود مهارت آموزي 

حانیه سامعی مشاور امور بانوان وزیر ارتباطات اعتقاد دارد شیوع بیماري کرونا باعث شد مردم سودمنـــــدي کسب و کـــــارهاي
دیجیتال را بدرستی درك کرده و آن را باور کنند. بنابراین نه تنها کسب و کارهاي زیادي وارد حوزه فضاي مجازي شدند، بلکه در این

 
مدت زنان نیز تا حدودي کسب و کار فضاي مجازي را بیشتر باور کردند. 

سامعی به «ایران» گفت: امروزه با امکاناتی که فناوري اطلاعات در اختیار همگان قرار داده محدودیت هاي زمانی و مکانی هم از پیش
روي زنان برداشته شده است. زنان پیش از این به دلیل محدودیت هاي زمانی و مکانی ورودشان به کسب و کارها با محدودیت مواجه
بود به این دلیل که کلیشه هاي جنسیتی اجازه ورود به این حوزه را نمی داد و مهارت هاي لازم هم وجود نداشت ولی هم اکنون
مهارت آموزي هم از طریق فضاي مجازي تسهیل شده و نیازي نیست زنان هزینه هاي سنگینی را متحمل شوند بنابراین از هر نقطه

 
اي که هستند می توانند از این ظرفیت استفاده کرده و با سایر فعالان کسب و کار دیجیتال به رقابت بپردازند. 

وي در زمینه سهم کمتر زنان از مردان در کسب و کارهاي مجازي معتقد است که زنان به دلایل فرهنگی که عمده ترین آن ناباوري
نسبت به خود و به دنبال آن، عدم باورپذیري از سمت دیگران است، کمتر دست به فعالیت هاي اقتصادي و کارآفرینی می زنند و
باعث بازدارندگی براي ورود به حوزه کسب و کارهاي مجازي شده است. هرچند که در کنار آن فقدان سرمایه اولیه، نداشتن تخصص
کافی براي استفاده از فضاي مجازي، بی اعتمادي نسبت به فعالیت در این فضا، احساس تهدید نسبت به حریم شخصی شان و... نیز از

 
عوامل تأثیرگذار بر این شکاف است. 

مشاور وزیر ارتباطات در امور بانوان درباره مشکلات و چالش هاي زنان نیز گفت: در پژوهش هاي اخیري که با کمک پژوهشگاه
ارتباطات انجام شده است مشخص شد که برخی از چالش ها کلی است و براي مردان و زنان یکسان است ولی در بخش زنان چالش
ها پررنگ تر است. یکی از این چالش ها پایین بودن مهارت زنان نسبت به مردان در حوزه فناوري اطلاعات است. زنان به اندازه مردان
به مهارت آموزي در حوزه فناوري اطلاعات نمی پردازند. دختران رغبت کمتري به تحصیل در رشته هاي مرتبط با تکنولوژي، فنی و
مهندسی دارند به عبارتی میزان اشتیاق کارآفرینی زنان و مشارکت شان در فرصت هاي اقتصادي این حوزه پایین تر است بنابراین

 
نسبت به مردان کمتر وارد بازار کار در فضاي دیجیتال می شوند. 

وي افزود: کلیشه هاي جنسیتی مثل باور به اینکه تهیه ابزارهاي فناوري اطلاعات(لپ تاپ و گوشی هوشمند و تبلت و...) بیشتر امري
مردانه است و اساساً مردان به دلیل شغل شان بیشتر در معرض استفاده از این ابزار ها هستند یا این باور که انجام امور روزمره از
طریق مجازي مثل پرداخت قبوض و تسهیلات و خدمات دولت الکترونیک بیشتر مردانه است، دلیل فاصله گرفتن زنان از مهارت



 
آموزي مربوط به این حوزه یا عدم اشتیاقشان به آن است. 

سامعی معتقد است که زنان باید در جهت ارتقاي سواد دیجیتالی و آموزش استفاده از ابزارهاي فناوري اطلاعات بکوشند و در این

 
راستا هم باید نهادهاي متولی آموزش پا به میدان بگذارند، چرا که وزارت ارتباطات متولی آموزش نیست. 

وي در ادامه گفت: البته وزارت ارتباطات به دنبال ریشه یابی و شناسایی حضور کمرنگ زنان در کسب و کارهاي فضاي مجازي است و
در این زمینه در تلاش است تا با کمک دستگاه هاي دیگر و از طریق تبیین سیاست هاي حمایتی بخش حاکمیتی زنان را به صورت
ویژه حمایت کرده و ورود بیش از پیش آنان به حوزه اقتصاد دیجیتال را تسهیلگري کنند تا از این طریق زنان نیز سودمندي استفاده

 
از فضاي مجازي، خدمات الکترونیک، خریدهاي اینترنتی و خدماتی را بیشتر از قبل درك کرده و آموزش ببینند. 

سامعی با بیان اینکه وزارت ارتباطات در سال هاي اخیر سعی کرده با فراهم کردن زیرساخت ها و اجراي طرح هاي حمایتی مانند
ایران نو آفرین، ایران کارفا و... از فعالان کسب و کارهاي مجازي که زنان را هم شامل می شود، حمایت کند، افزود: وزارت ارتباطات
همچنین از سه سال پیش نیز فعالیت هاي میدانی را در قالب طرح هایی در زمینه توانمندسازي زنان آغاز کرده است تا آنها را با
ابزارهاي فناوري اطلاعات آشنا کند و این اقدام با طرح پژوهشی جدیدي در حال پیگیري است. در این طرح روي موانع دسترسی زنان
به ابزارهاي فناوري اطلاعات و ورود آنها به فعالیت اقتصاد دیجیتال متمرکز شده ایم تا بتوانیم با توصیه ها و بسته هاي سیاستی موانع
زمینه حضور بیشتر زنان را در کسب و کارهاي مجازي مرتفع کنیم. البته در این راستا تشکیل کمیسیون اقتصادي زنان «فاوا» را با
حضور نمایندگان اتاق هاي اصناف، بازرگانی، تعاون، نمایندگان مجلس تشکیل دادیم تا مشکلات زنان فعال فاوا را که با آن دست به
گریبان هستند شناسایی و براي رفع آنها تدابیري اتخاذ کنیم وحتی اگر نیاز به تصویب قوانینی به نفع زنان است، به طور جدي آن را

 
مطالبه می کنیم. 

 
حوزه زنان نیازمند نگاه ویژه تر 

نازنین دانشوري مؤسس تخفیفان رشد 3 درصدي دریافت مجوز از اتحادیه کسب و کارهاي فضاي مجازي از سوي زنان را دلیل بر
فعال بودن آنها در این حوزه کسب و کار نمی داند و اعتقاد دارد صرفاً گرفتن مجوز نمی تواند مبنی بر افزایش فعالیت این قشر در این

 
فضا باشد. 

دانشوري گفت: تا آنجایی که می دانم با شیوع کرونا بسیاري از کسب و کارهاي مجازي زنان یا تعطیل یا معلق شده اند و حتی میزان

 
درصد فعالان حوزه زنان کاهش یافته است. 

وي با بیان اینکه به شخصه رشد و موفقیتی را در حوزه کسب و کارهاي فضاي مجازي زنان نمی بینم، افزود: دلیل آن هم این است
که چالش هاي زنان نسبت به مردان در حوزه کسب و کارهاي مجازي نیز پررنگ تر است. به عبارتی یکسري از چالش ها در بین
مردان و زنان یکسان است ولی زنان با چالش هاي دیگري نیز مانند بحث هاي اخلاقی، اجتماعی، فرهنگی و بخصوص در حوزه جذب

 
سرمایه دست و پنجه نرم می کنند. 

این فعال کسب و کارهاي فضاي مجازي معتقد است متأسفانه همیشه عملکرد زنان را براساس عملکرد گذشته شان ولی مردان را
براساس پتانسیلی که دارند، می سنجند و این یکی از چالش هاي جدي زنان است و همین باعث شده تا استارتاپ هاي حوزه زنان

 
رشد نکرده و از یک اندازه اي بزرگ تر نشود. 

دانشوري گفت: در دنیا براي حل کردن چالش هاي زنان فعال در حوزه فناوري اطلاعات شرایط خاصی را در نظر می گیرند و نگاه
ویژه اي به این بخش دارند تا چالش هاي زنان حوزه فناوري اطلاعات را حل کنند ما نیز در کشور پست هاي معاونت و مشاوره زنان
داریم به نظر می رسد این بخش ها هم باید از زنان حوزه فناوري اطلاعات حمایت ویژه و از آنها پشتیبانی کرده و در جذب سرمایه ها

 
به این قشر کمک کنند. 

وي افزود: وقتی حمایت هاي اختصاصی را براي زنان در نظر بگیرند زنان جرأت بیشتري براي ورود به این عرصه پیدا می کنند و تا

 
اندازه اي می تواند ریسک پذیري آنها را کاهش دهد، چون زنان به اندازه کافی تحت فشارهاي فرهنگی و اجتماعی هستند. 

فاطمه جعفري مدیر سایت سهام یاب نیز معتقد است از آنجایی که زنان کشور ما در بخش اشتغالزایی نسبت به مردان کمتر فعال
بوده و تنها 14 درصد از زنان بالغ مشغول به کار هستند، بنابراین به همین نسبت هم سهم کمتري را در کسب و کارها دارا خواهند



 
بود. 

جعفري با بیان اینکه اگر نسبت زنان به مردان در راه اندازي کسب و کار اندك است به دلیل بحث فرهنگی است، گفت: ولی باید به
این مسأله باور داشت که امکان رشد و بالندگی زنان در فضاي مجازي نسبت به محیط واقعی بیشتر است بنابراین آنها می توانند از

 
این فضا به خوبی استفاده کنند. 

وي درباره چالش هاي پیش روي زنان براي راه اندازي کسب و کار در فضاي مجازي نیز گفت: به نظرم اتفاقاً زنان براي راه اندازي
کسب و کار در فضاي مجازي با چالش هاي کمتر فرهنگی و اجتماعی نسبت به اشتغال در محیط هاي فیزیکی مانند صنایع و... روبه
رو هستند چون فضاي مجازي محیط جدید کسب و کاري است و هنوز تفکرات سنتی و فرهنگی درگیر آن نشده و کمتر اشتغال زنان

 
در این فضا به چشم می آید از این رو به نظرم کار زنان در فضاي مجازي راحت تر است. 

جعفري معتقد است زنان نباید با بی مهري هاي ارگان ها و نهادها کوتاه بیایند و باید به کار خود ادامه دهند چون کسی نمی تواند به
دلیل زن بودن جلو فعالیت کسب و کاري آنها را در محیط فیزیکی و مجازي بگیرد. زنان معمولاً خیلی زود نسبت به مردان سرخورده

 
می شوند و بیشتر از مردان از شکست و ریسک پذیري می هراسند و باید با این موضوع مقابله کنند. 

وي افزود: به نظرم نباید حیطه هاي کاري زنان و مردان را در زمینه حمایت ها از هم جدا کنیم چون با جداسازي آنها به زنان
کارآفرین و مردان کارآفرین، بیشتر در حق زنان اجحاف می شود؛ به نظرم فقط باید ضمن معرفی الگوهاي موفق و پیشرو به زنان، در

کنار تصمیم هایی که براي هر دو بخش گرفته می شود تمرکز بیشتري روي بخش بانوان صورت بگیرد تا این بخش نیز تقویت شود.



بررسی زمینه هاي همکاري در حوزه بازار کار در دیدار سفیر ایران با وزیر کار

و مهاجرت تاجیکستان

منبع: شبستانشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/10/24

زمینه هاي همکاري در حوزه بازار کار و آموزش فنی و حرفه اي در دیدار سفیر ایران با وزیر کار و مهاجرت تاجیکستان مورد
بررسی قرار گرفت.

زمینه هاي همکاري در حوزه بازار کار و آموزش فنی و حرفه اي در دیدار سفیر ایران با وزیر کار و مهاجرت تاجیکستان مورد

 
بررسی قرار گرفت. 

به گزارش خبرگزاري شبستان، محمد تقی صابري سفیر
کشورمان در تاجیکستان در توییتی نوشت: در دیدار با خانم
شیرین امان زاده وزیر کار، مهاجرت و شغل اهالی تاجیکستان،
زمینه هاي همکاري دوکشور ایران و تاجیکستان در حوزه هاي
بازار کار، آموزش هاي فنی و حرفه اي و کارآفرینی مورد تبادل

نظر و گفت وگو قرار گرفت.



درآمدزایی از کاکتوس/ وقتی سرمایه اي اندك مبناي کارآفرینی بانوي

مشهدي شد

منبع: تسنیمشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/10/24

گروه استان ها- امروزه پرورش گل هاي خانگی با ایجاد و حفظ شرایط رشد و نگهداري می تواند زمینه اشتغال و سود آوري
را نیز فراهم آورد و هستند کسانی که به این عرصه وارد شده و موفقیت هایی را نیز تحصیل کرده اند.

گروه استان ها- امروزه پرورش گل هاي خانگی با ایجاد و
حفظ شرایط رشد و نگهداري می تواند زمینه اشتغال و
سود آوري را نیز فراهم آورد و هستند کسانی که به این
عرصه وارد شده و موفقیت هایی را نیز تحصیل کرده اند. -

 
اخبار استانها - 

به گزارش تسنیم از مشهدمقدس، امروزه پرورش گل هاي
خانگی با ایجاد و حفظ شرایط رشد و نگهداري می تواند
زمینه اشتغال و سود آوري را نیز فراهم آورد و هستند
کسانی که به این عرصه وارد شده و موفقیت هایی را نیز

 
تحصیل کرده اند. 

هدیه اشراقی یکی از همین افرادي است که با پرورش گل کاکتوس توانسته به عنوان تولید کننده نمونه استان در این عرصه معرفی و

 
با این کار علاوه بر ایجاد درآمد براي افراد زیادي اشتغال ایجاد کند. 

وي دررشته الکترونیک تحصیل کرده و پس از فارغ التحصیل شدن از دانشگاه در یک شرکت مرتبط با رشته خود به کار مشغول کار

 
بوده است. 

اشراقی از علاقه خود به پرورش گل و گیاه زینتی می گوید: علاقه من به این کار از زمانی آغاز شد که در حیاط منزلمان گل هاي
زینتی را پرورش می دادم و در سال 90 تصمیم گرفتم بطور جدي و با هدف کسب درآمد وارد این کار شوم لذا شغل خود را در آن

 
شرکت رها کرده و تمام وقت خود را در پرورش گل کاکتوس صرف کردم. 

وي ادامه داد: از آنجا که بسیاري از افراد علاقه به داشتن گیاه کاکتوس و نگهداري آن در منازل و یا حتی محل کار خود دارند تعداد

 
مشتریان ما در خرید این نوع گیاه افزایش پیدا کرد بنابراین تصمیم گرفتم کار را به تدریج توسعه دهم. 

 
افزایش تمایل به اشتغال خانگی/ خدمات شهرداري به زنان کارآفرین چیست؟ 

 
گفت وگوي متفاوت تسنیم با پدر سنگ تراشی مشهد؛ لذت کارآفرینی را با هیچ چیز عوض نمی کنم 

 
20 درصد از اعتبارات «جهش تولید» به زنان کارآفرین استان گیلان اختصاص می یابد 

این تولید کننده گل و گیاه زینتی بیان داشت: سرمایه شروع این کسب و کار با فروش واحد آپارتمانم بود و هم اکنون در گلخانه اي



به وسعت 8000 متر در یکی از روستا هاي چناران که مجهز به سیستم آبیاري، سرمایشی و گرمایشی است حدود 2000 نوع

 
کاکتوس پرورش می دهم. 

وي افزود: به دلیل پرورش انواع گوناگون کاکتوس در گلخانه خود؛ در سال گذشته بعنوان تولید کننده نمونه گل هاي زینتی معرفی

 
شدم. 

اشراقی ادامه داد: با شیوع ویروس کرونا بازار فروش گل هاي زینتی کاهش پیدا کرد و این کار به حاشیه رفت لذا به دلیل حاکم بودن
این شرایط و عدم ثبات اقتصادي در حال حاضر توصیه اي براي ورود به این اشتغال نمی کنم تا زمانی که این شرایط به حالت عادي

 
برگردد. 

وي افزود: هزینه کارگري، سم، کود، گلدان و بذر این گونه گیاه که وارداتی است افزایش پیدا کرده است لذا تولیدات ما هم کاهش
یافته بطوریکه در گذشته بیش از 20 کارگر در این عرصه مشغول به کار بودند و هم اکنون این تعداد به 8 مورد کاهش پیدا کرده

 
است. 

اشراقی اظهار داشت: ما تولید کننده عمده هستیم و گلخانه هاي سطح کشور از ما تامین جنس می کنند. در سال گذشته حدود 50
میلیون تعداد گلدان کاکتوس در سراسر کشور به فروش رساندیم، اما از سال گذشته تاکنون چرخه فروش ما کاهش پیدا کرد.



تعیین تکلیف 5 هزار کیلومتر مربع از پهنه هاي معدنی کهگیلویه و بویراحمد

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/10/24

تعیین تکلیف 5 هزار کیلومتر مربع از پهنه هاي معدنی

 
کهگیلویه و بویراحمد 

فارس/ معاون امور صنایع و معادن سازمان صنعت معدن و
تجارت کهگیلویه و بویراحمد گفت: 5 هزار کیلومتر مربع از
پهنه هاي معدنی کهگیلویه و بویراحمد تعیین تکلیف می

 
شوند. 

فرامرزي، معاون امور صنایع و معادن سازمان صنعت معدن و تجارت این استان با بیان اینکه مطالعات معدنی در 12 هزار کیلومتر
مربع معادل 75 درصد کل مساحت استان در حال انجام است اظهار کرد: 5 هزار کیلومتر مربع آن امسال براي چگونگی استخراج مواد

 
معدنی تعیین تکلیف می شوند. 

وي با بیان اینکه ایجاد فرصت هاي سرمایه گذاري، اشتغال و رونق اقتصادي استان از اهداف مطالعات در این پهنه ها است، افزود: هم

 
اکنون 5 میلیون تن مواد معدنی از معادن فعال استان استخراج می شود. 

معاون امور صنایع و معادن سازمان صنعت معدن و تجارت استان افزود: امسال 9 هزار و 900 میلیون ریال مطالبات حقوق دولتی

 
معادن با 72 درصد رشد نسبت به پارسال وصول شد. 

 
فرامرزي ادامه داد: براي ایجاد زیرساخت هاي مورد نیاز معادن، از جمله راه ارتباطی وتامین برق هزینه می شود. 

 
آخرین خبر کهگیلویه و بویراحمد در اینستاگرام : 
https://instagram.com/yasuj_today



امکان پرداخت الکترونیک صدقه در لرستان فراهم شد

منبع: ایرناشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/10/24

خرم آباد - ایرنا - مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) لرستان گفت: امکان پرداخت الکترونیکی صدقه و نذورات مردمی به
منظور کاهش تبادل دستی صدقات و پیشگیري از شیوع کرونا فراهم شد.

خرم آباد - ایرنا - مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره)
لرستان گفت: امکان پرداخت الکترونیکی صدقه و نذورات
مردمی به منظور کاهش تبادل دستی صدقات و پیشگیري

 
از شیوع کرونا فراهم شد. 

به گزارش ایرنا، جاسم محمدي فارسانی روز چهارشنبه به
رسانه ها اعلام کرد: نیکوکاران می توانند از طریق روش
هاي الکترونیکی، صدقه و کمک هاي نقدي خود را به

 
سادگی و در کمترین زمان در اختیار نیازمندان قرار دهند. 

وي با بیان اینکه صدقات این استان با رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی جمع آوري می شود گفت: نیروهاي جمع آوري صدقه با
استفاده از دستگاه هاي پوز فعالیت می کنند به نحوي که مشترکان می توانند با استفاده از کارت شتابی نسبت به پرداخت صدقه

 
ماهیانه خود صندوق اقدام نمایند. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) لرستان به نحوه آنی پرداخت صدقه اشاره کرد و گفت: مردم می توانند از طریق تلفن همراه،

 
عدد یک را به شماره 8877 ارسال نمایند تا مبلغ انتخابی روزانه به عنوان صدقه از حساب آنان کسر شود. 

محمدي فارسانی گفت: سامانه آنی پرداخت الکترونیکی از دیگر روش هاي پرداخت صدقه و بر روي سیم کارت هاي دائمی و اعتباري

 
همراه اول و ایرانسل قابل فعالیت است که با کد دستوري #066 8877 شماره گیري می شود. 

وي اضافه کرد: همچنین اپلیکیشن (نرم افزار) موبایلی "سنا" امکان پرداخت نذورات و صدقه را فراهم کرده است و افراد می توانند با

 
ارسال عدد 3 به شماره 30003333 لینک اپلیکیشن را بصورت رایگان دریافت کنند. 

وي اظهار داشت: دستگاه هاي خودپرداز بانکی، تلفن گویاي 096887 و وب سایت کمیته امدا به نشانی emdad.ir از دیگر روش

 
هاي پرداخت غیر حضوري صدقه هستند. 

محمدي فارسانی گفت: صدقات پرداختی با نیت خیرخواهانه مردم، در زمینه هاي درمان، تامین جهیزیه نوعروسان، احداث مسکن،

 
اشتغال و تحصیل دانش آموزان و دانشجویان نیازمند هزینه می شود. 



 
104 هزار و 500 خانوار با جمعیت 230 هزار نفر تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) لرستان هستند. 

 
برچسب ها 

 
- کمیته امداد امام خمینی 

 
- کمک هاي مردمی 

- لرستان



وزیر بهداشت خواستار تشدید کنترل ها در مبادي ورودي دریایی و هوایی به

قشم و کیش شد

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/10/24

وزیر بهداشت خواستار تشدید کنترل ها در مبادي ورودي

 
دریایی و هوایی به قشم و کیش شد 

فارس/ وزیر بهداشت در ارتباطی ویدیو کنفرانسی با
دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان، خواستار تشدید کنترل ها

 
بر مبادي ورودي دریایی و هوایی قشم و کیش شد. 

ناظر کشوري طرح شهید سردار سلیمانی با اعلام گزارش خود در جلسه ویدئو کنفرانسی وزیر بهداشت با دانشگاه علوم پزشکی
هرمزگان از مطلوب بودن وضعیت رعایت پروتکل هاي بهداشتی (بالاي 90 درصد) در هرمزگان نسبت به میانگین کشوري طی بررسی

 
هاي بعمل آمده خبر داد. 

دکتر محمد اسماعیل مطلق پایین بودن میزان مرگ و میر در استان نسبت به میانگین کشوري، بالا بودن تست هاي غربالگري انجام
شده در ماههاي اخیر به خصوص در دو هفته اخیر به ازاي هر بیمار 10 تست انجام شده، هماهنگی مطلوب بین بخشی در زمینه

 
مدیریت و کنترل بیماري با همکاري استانداري، بسیج، سپاه و ادارات را از فعالیت هاي مطلوب و ارزشمند در هرمزگان عنوان کرد. 

وي با اشاره به تهدیدهایی که در خصوص بیماري کرونا نگران کننده است و نیاز به مراقبت بیشتر دارد گفت: وجود جزایر و
گردشگري و صنایع متعدد و نیاز به رصد بیشتر، اشتغال موقت و فصلی جمعیت غیر بومی از سراسر کشور، تردد مرزي تجاري
گردشگري از جمله به جزایر قشم و کیش و ماندگاري مسافران در این مناطق به مدت چند روز و بازگشت به کشور خود از جمله

 
مشکلاتی است که تهدید کننده است و باید در این خصوص مراقبت ویژه اي داشته باشیم. 

 
هرمزگان در میان استان هایی با عملکرد بسیار خوب 

مطلق عنوان کرد: در مقایسه آماري وضعیت استان هرمزگان با میانگین کشوري و استان هاي همجوار تا مورخ 17 دي ماه، وضعیت
هرمزگان در تعداد بیماران گزارش شده، بیماران فوتی، میزان کشندگی، میزان میرایی در یک میلیون، تعداد تست در یک میلیون،

 
درصد مثبت شدن تست و تعداد تست هاي انجام شده، هرمزگان جزو معدود استان هایی که عملکرد بسیار خوبی داشته است. 

وزیر بهداشت، درمان و اموزش پزشکی ضمن تشکر از رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان گفت: دکتر فرشیدي از مدیران بسیار
دلسوز و لایق در بین دانشگاه هاي علوم پزشکی کشور هستند و در این دوره تلاش دکتر فرشیدي و همکارانشان به لطف خدا موجب

 
شد که پیک جدیدي شکل نگرفت و مرگ و میرها بسیار پایین بود. 

سعید نمکی افزود: یکی از نگرانی هایی که وجود دارد و باید در این خصوص اقدامات ویژه صورت گیرد کنترل مبادي ورودي از

 
کشورهاي همسایه که از طریق راه دریا به قشم یا کیش و یا از طریق پرواز ها و سایر ورودي ها است. 

 
نگرانی از گسترش ورود کروناي انگلیسی 

وي بیان کرد: امروز دیگر فقط بحث ویروس انگلیسی نیست، بلکه اروپایی و کم کم ویروس جهانی است خواهشمندیم با حساسیت و



 
دقت بیشتري مسائل را کنترل کنند. 

فرشیدي در گفتگوي اینترنتی با وزیر بهداشت عنوان کرد: در استان هرمزگان با گرفتن نمونه هاي هدفمند تا کنون سعی بر کنترل
شرایط بوده و هست و به لطف خدا تا کنون با همت و حمایت مسئولان و همکاري بسیار خوب مردم فهیم استان هرمزگان موفق بوده

 
ایم. 

 
آخرین خبر هرمزگان در اینستاگرام : 

https://instagram.com/hormozgan.today



بررسی مشکلات صنف آموزشگاه هاي غیردولتی در تأمین اجتماعی

منبع: دانشجوشماره خبر:  151  |  تاریخ: 1399/10/24

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، مهرداد قریب در جلسه اي با نمایندگان انجمن هاي مدیران مدارس و آموزشگاه
هاي غیردولتی و آموزشگاه هاي زبان هاي خارجی اظهار داشت: تأمین اجتماعی نهادي عمومی و غیردولتی است و در قبال

حق بیمه دریافتی تعهدات کوتاه مدت و بلند مدت ارائه می کند. وي با بیان اینکه نرخ ...

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، مهرداد قریب
در جلسه اي با نمایندگان انجمن هاي مدیران مدارس و
آموزشگاه هاي غیردولتی و آموزشگاه هاي زبان هاي
خارجی اظهار داشت: تأمین اجتماعی نهادي عمومی و
غیردولتی است و در قبال حق بیمه دریافتی تعهدات کوتاه

 
مدت و بلند مدت ارائه می کند. 

وي با بیان اینکه نرخ حق بیمه تأمین اجتماعی ثابت است،
افزود: بخشی ازکارفرمایان بر اساس قوانین مصوب مجلس

 
از معافیت بیمه اي استفاده کردند که در تعهد دولت است. 

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به جامعه 44 میلیون نفري تحت پوشش این سازمان، اظهار داشت: ماهیانه به طور
متوسط 15 هزار میلیارد تومان براي خدمت رسانی به این جامعه بزرگ هزینه می شود و تأمین اجتماعی براساس محاسبات بیمه اي

 
مکلف است منابع و مصارف را مدیریت کند. 

قریب ادامه داد: امکان استفاده بیشتر از ظرفیت مشوق هاي بیمه اي موجود براي جذب فارغ التحصیلان دانشگاهی و حمایت از

 
آموزشگاه هاي غیردولتی نیز وجود دارد و آماده همکاري در این موضوع با انجمن هاي ذیربط هستیم. 

وي بر لزوم استفاده تمامی مربیان و افراد شاغل پاره وقت مراکز آموزشی غیردولتی از خدمات تأمین اجتماعی تأکید کرد و گفت:
قوانین کار و تأمین اجتماعی تعهدات قانونی مشخصی را براي مدیران این مراکز تعیین کرده است و ما آمادگی داریم که براي انجمن
هاي این مراکز آموزشی جلسات آموزشی برگزار کنیم تا از حقوق و تعهدات قانونی خود در حیطه تأمین اجتماعی آشنایی بیشتري

 
داشته باشند. 

عیسی منصوري، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز در این جلسه گفت: در دوره شیوع کرونا تلاش
زیادي کردیم که آموزشگاه هاي غیردولتی مشمول حمایت هاي مختلف شوند و در این مدت خدمات و حمایت هاي مختلفی از مراکز

 
آموزشی غیردولتی صورت گرفته است. 

وي با اشاره به اقدامات مختلف صورت گرفته براي حمایت از مربیان فاقد بیمه آموزشگاه ها، گفت: در شرایط بحرانی مربیان داراي
پوشش بیمه اي شرایط بسیار بهتري داشتند و از خدمات تأمین اجتماعی استفاده کردند و این موضوع اهمیت استفاده تمامی مربیان



 
از بیمه تأمین اجتماعی را نشان داد و جا دارد که بیمه مربیان آموزشگاه هاي غیردولتی در آینده بیشتر مورد توجه قرار گیرد. 

در این جلسه نمایندگان انجمن هاي مدیران مدارس و آموزشگاه هاي غیردولتی و آموزشگاه هاي زبان هاي خارجی به بیان دیدگاه
هاي خود درباره خدمات تأمین اجتماعی به مربیان این مراکز پرداختند.



فرجام جنگل هاي حراي "دیر" در پیچ و خم توسعه چه می شود؟

منبع: ایرناشماره خبر:  152  |  تاریخ: 1399/10/24

بوشهر- ایرنا- درختانی که با هر مد دریا در آب فرو می روند و در جذر سر بر می آورند و عملکردي منحصر و غیر قابل
جایگزین دارند، جنگل هاي حرا (مانگروها) پوشش گیاهی شگفت انگیز جنوب کشور که در سال هاي اخیر در شهرستان دیر

استان بوشهر در جریان اجراي برخی طرح هاي توسعه اي با مشکلاتی روبرو شده است.

 بوشهر- ایرنا- درختانی که با هر مد دریا در آب فرو می
روند و در جذر سر بر می آورند و عملکردي منحصر و غیر قابل جایگزین دارند، جنگل هاي حرا (مانگروها) پوشش گیاهی شگفت
انگیز جنوب کشور که در سال هاي اخیر در شهرستان دیر استان بوشهر در جریان اجراي برخی طرح هاي توسعه اي با مشکلاتی

 
روبرو شده است. 

جنگل هاي مانگرو یا جذر و مدي تالاب هاي حاصل خیزي در مناطق گرمسیري و نیمه گرمسیري هستند که ویژگی هاي عملکردي
و ساختاري منحصر به فردي دارند، در ایران از شرق دریاي عمان تا غرب خلیج فارس ادامه پیدا کرده و بندر دیر در 208 کیلومتري

 
جنوب بوشهر آخرین پراکنش این اجتماعات گیاهی در نواحی شمالی خلیج فارس است. 

حفاظت سواحل از گزند سیلاب و سونامی و پیشگیري از فرسایش آنها، پشتیبانی چرخه مواد مغذي موجود در آب، تولید اکسیژن،
وابستگی گونه هایی از ماهیان و میگوها به این درختان، تهیه مواد اولیه رزین و تانن، تاثیرگذاري مثبت در چرخه مواد غذایی، به دام
انداختن آلاینده هاي دریایی، تعدیل تغییرات اقلیمی قرن و پیشگیري از اسیدي شدن آب، کاربرد مانگروها در ترکیبات دارویی و

 
جذب توریست؛ این همه بخشی از دلایلی است که براي حفاظت از این جنگل ها کافی به نظر می رسد. 

خور بردستان در بندر دیر بوشهر از سال گذشته به لیست تالاب هاي ایران پیوسته است، زمانی که سازمان هاي مردم نهاد و اهالی
این بندر افزون بر 25 هزار اصله نهال حرا کاشتند و یکی از گسترده ترین جنگل کاري هاي حرا رقم خورد اما حفاظت از این تالاب و
جنگل هاي تازه کاشته شده، دشوارتر از احیاي آن بوده است و جدل بر سر صیانت از آنها در صدر اخبار و توجه رسانه ها و دوست

 
داران جاي گرفته است. 



 
 

 
اما داستان مانگروهاي دیر 

جنگل هاي حراي دیر یک بار در سال 97 با اخذ مجوز راه اندازي یک مرکز تکثیر لارو و پرورش میگو در حریم خور بردستان و یکبار
اکنون براي احداث جاده دسترسی این مرکز در فضاي رسانه اي و در میان افکار عمومی استان بوشهر مطرح شده و شماري از علامت

 
هاي سوال را ایجاد کرده است که مخاطبشان افراد و دستگاه هاي متعددي هستند. 

شهرستان دیر و سایر شهرستان هاي جنوبی استان بوشهر مزارع پرورش میگوي بسیاري دارند که 11 مزرعه 20 هکتاري بخشی از آن
است. این مزارع در حال حاضر براي تامین نیاز بچه میگو خود مشکل دارند چرا که در شهرستان سایت پرورش لارو و بچه میگو وجود

 
ندارد، ماده اولیه تولید این مزارع دیر به دستشان می رسد و بخش زیادي از زمان تولید را از دست می دهند. 

به گفته رئیس اداره شیلات شهرستان دیر، میزان تولید سایت تکثیر بچه میگوي دیر - بردستان 100 میلیون قطعه بچه میگو در سال
است که بخشی از نیاز این استان را پاسخ می دهد، هرچند نیاز شهرستان دیر و سایر شهرهاي جنوبی استان بوشهر بسیار بیش از این

 
است. 

عقیل امینی می گوید: این مرکز سازگار با محیط زیست است و پساب آن بطور کامل تصفیه می شود، و از طرفی چون از مواد اولیه

 
متناسب با محیط شامل جلبک دریایی استفاده می کند نه تنها خطري براي جنگل هاي حرا ندارد بلکه براي آنها مفید است. 

وي ادامه داد: همچنین این مرکز متعهد شده است اگر ناخواسته به بوته اي از جنگل هاي حراي منطقه آسیب وارد کند، محکوم به

 
جنگل کاري گسترده شود. 

او همینطور بیان می کند که آبزیان و آبزي پروري براي همسایگان دریا بسیار ضروري است و با توجه به برداشت هاي گسترده، دریا

 
دیگر پاسخگوي نیازها نیست. 

این سایت پرورش میگو براي 15 نفر مستقیم اشتغالزایی می کند و تاثیر بسیاري نیز به صورت غیر مستقیم بر رونق اقتصادي
شهرستان دارد اما توسعه پایدار زمانی رخ می دهد که توسعه صنعتی و خدماتی آسیبی به بستر زیست محیطی و اکوسیستم منطقه

 
وارد نکند، نکته مهمی که فعالان زیست محیطی را نگران کرده است. 

با همه اینها شرکت مهر تکثیر ساحل در سال 95 مجوز ایجاد سایت تکثیر لارو میگو در محدوده خور بردستان را گرفت که با اعتراض



اداره کل حفاظت محیط زیست استان بوشهر، به کمیته ماده 11 استانداري موسوم به کمیته "قانون هواي پاك" رفت، در این مورد از

 
آب منطقه اي استعلام شد و در پایان، سال 97 مجوز اجرا گرفت. 

اما نکته اي مهم که که امروز اعتراض دوست داران محیط زیست و مسئولان را برانگیخته است، راه دسترسی و انتقال تولیدات این
مرکز است. آنطور که گفته می شود احداث این جاده، ورود سیلاب ها و روان آب ها را به جنگل هاي حرا قطع می کند و باعث از بین

 
رفتن این پوشش گیاهی ارزشمند می شود. 

 
مجوز احداث جاده دسترسی چگونه صادر شد؟ 

اکنون با وجود اینکه اداره کل حفاظت محیط زیست و شرکت آب منطقه اي استان بوشهر با احداث این جاده مخالف است اما
زیرسازي احداث این جاده با اخذ مجوز قانونی از اداره کل راه و شهرسازي این استان صورت گرفته است، فرهاد قلی نژاد در این باره

 
به خبرنگار ایرنا گفت: اداره کل حفاظت محیط زیست این استان شکایت به محاکم قضایی برده اما نتیجه اي نداشته است. 

به شکایت هاي حفاظت محیط زیست و شرکت آب منطقه اي استان بوشهر اینگونه پاسخ داده شده است: "این سازه در حوزه طرح

 
تفصیلی شهر قرار دارد و راه و شهرسازي به عنوان متولی آن قانونی عمل کرده است". 

بنابراین اقدام شرکت پرورش میگو در احداث این جاده قانونی تشخیص داده شد و بر این اساس قرار منع تعقیب و ادامه عملیات صادر

 
شد. 

 
غفلت مخالفان یا نقض تعهد مجري ؟ 

رئیس اداره راه وشهرسازي شهرستان کنگان و دیر معتقد است دستگاه هاي معترض در زمان اعطاي مجوز براي احداث سایت تکثیر و

 
پرورش میگو غفلت کرده اند چرا که اگر مرکزي تولیدي در محلی جانمایی می شود ایجاد راه دسترسی براي آن بدیهی است. 

جاسم رستگار گفت: اگر اعتراضی در این زمینه وجود داشت باید در کارگروه تخصصی زیربنایی و شهرسازي که مدیرکل حفاظت

 
محیط زیست و مدیرعامل شرکت آب منطقه اي داستان بوشهر ر آن عضویت دارند، مطرح و همه جوانب سنجیده می شد. 

اما آنطور که عبداالله عباسی نژاد معاون حفاظت و بهره برداري شرکت آب منطقه اي استان بوشهر مطرح می کند این مساله در زمان
صدور مجوز در نظر گرفته شده است و مجري متعهد شده در صورت احداث راه دسترسی اصول بیان شده در تعهد نامه را رعایت کند.

وي گفت: با توجه به اینکه در زمان صدور مجوز نهایی مطالعات کامل نشده بود تعهدي از مجري گرفته شد تا راه دسترسی این مرکز
هم سطح با اراضی باشد تا مانعی بر سر راه عبور سیلاب و گذر آب هاي بالادستی ایجاد نکند و همین طور آسیبی به بستر رودخانه

 
"دلوار" وارد نکند. 

 
بنابراین با این بیان آنچه رخ داده است نقض واضح تعهدي است که صدور مجوز منوط به آن شده است. 

 
پرونده در دادگاه تجدید نظر 



راهی که اکنون زیرسازي آن ایجاد شده ، بالاتر از سطح زمین قرار گرفته است و مانع گذر آب می شود و همین نکته است که نگرانی
هاي زیست محیطی جدي ایجاد کرده است. به گفته عباسی نژاد پس از صدور قرار منع تعقیب و ادامه عملیات از سوي دادسراي

 
شهرستان دیر، آب منطقه اي شکایت به دادگاه تجدید نظر برده و منتظر صدور حکم است. 

نگرانی دیگر براي جنگل هاي حراي شهرستان دیر پساب هایی است که ممکن است با فعالیت این مرکز پرورش آبزي، راه دریا در
پیش گیرند و به زیست بوم دریایی صدمه بزنند. اما گفته مدیرکل حفاظت از محیط زیست بوشهر نشان از هوشیاري این نهاد نسبت
به این احتمال تلخ دارد. او گفت: اگرچه این مرکز در حریم خور قرار گرفته اما رصد به صورت جدي صورت می گیرد تا از وقوع این

 
احتمال جلوگیري شود. 

 
 

 
ضرورت توجه به توسعه پایدار در اجراي طرح ها 

اما واقعیتی که روشن تر از کش و قوس هاي مخالفت و موافقت دستگاه ها و کسب مجوزها است، اینکه ساخت راه در مسیر تغذیه

 
مانگروها با آب هاي بالا دستی و مسدود شدن ورودي آب شیرین و سیلاب براي اکوسیستم این ناحیه تهدید کننده است. 

جنگل هاي حرا باید پیوسته حالت غرقابی خود را حفظ کنند. رئیس مرکز اقیانوس شناسی خلیج فارس معتقد است اتفاقی که افتاده

 
است، می تواند اکوسیستم مانگرو در دیر را تهدید کند، فراوانی درختان را کم کند یا تنوع گونه ها را کاهش دهد. 

مریم قائمی احداث راه و مزارع پرورش میگو در حریم جنگل هاي منحصر به فرد مانگرو را به واقع "نگران کننده" می داند چرا که
حجم زیادي از ترکیبات عالی و مواد مغذي را وارد زیستگاه اطراف خود می کند، احتمال شکوفایی جلبکی و تغییرات جوامع کف زي
را افزایش می دهند، نخاله هاي ساختمانی بستر گلی مانگروها را سخت و خشک می کند و با تغییر اکوسیستم تبعات جبران ناپذیري

 
به بار می آورد. 

او می گوید هر چند تاثیر مزارع پرورش آبزي براي اشتغال و توسعه استان مهم و ارزشمند است اما چاره در آبزي پروري پایدار و

 
استفاده معقول از منابع طبیعی به گونه اي است که آسیبی به آنها وارد نشود؛ همانگونه که به دنبال توسعه پایدار هستیم. 

 
آیا جنگل هاي حرا دیر دچار مرگ تدریجی می شوند؟ 



احداث این جاده براي سمن هاي زیست محیطی و مردم بندري هاي دیر سنگین و دلسرد کننده بود. آنها هم در فضاي مجازي و هم
با نصب تابلوها و پلاکاردها و هم با نامه نگاري هاي رسمی چندین بار به ایجاد مزرعه پرورش میگو و لارو و راه دسترسی آن اعتراض

 
کردند و آن را جنگ با جنگل هاي حرا خواندند. 

 
 

ثبت دیر به عنوان شهر تالابی در سال 98 مرهون جنگل کاري ساحل نشینان دیري است. دبیر سمن هاي زیست محیطی استان
بوشهر به خبرنگار ایرنا گفت: در ابتدا کاشت جنگل و احیاي محیط تالابی دیر مورد استقبال مردم و مسئولان قرار گرفت اما این
شادي مردم دوامی نداشت چرا که با اعطاي مجوز ایجاد مرکز پرورش میگو به یک سرمایه گذار محلی، دسترنج خود را در خطر

 
دیدند. 

"مرگ تدریجی مانگروهاي دیر" تعبیري است که رضا پرتو سنگی از احداث راه دسترسی سایت پرورش میگو می کند؛ اکنون که
سرمایه گذار بولدوزر به جان خور انداخته است، با جلوگیري از ورود آب شیرین، تغذیه جنگل هاي حرا قطع و درخت ها خشک می

 
شود و مرگ تدریجی مانگرو دیر رقم می خورد. 

سازمان هاي مردم نهاد نیز چون اداره کل حفاظت محیط زیست و مرکز اقیانوس شناسی نگرانند در آینده اي نه چندان دور ورود
پساب هاي این مرکز به دریا خسارت هاي جبران ناپذیري به همراه داشته باشد و زیست مندان آن را روز به روز به مرگ نزدیک تر
کند. پرتو سنگی می گوید با عبور خودروها از این مسیر، پرندگان تالابی و حرایی منطقه نیز براي همیشه از این زیستگاه کوچ می

 
کنند. 

 
چشم امید دوست داران مانگروهاي دیر به حکم دادگاه تجدید نظر 

چندي پیش اداره کل محیط زیست استان بوشهر اعلام کرد که با آغاز هفته هواي پاك در راستاي احیا و توسعه جنگل هاي حرا در

 
استان بوشهر، تعداد پنج هزار اصله نهال در خوریات و تالاب ها با همکاري سازمان هاي مردم نهاد و صنایع کاشته خواهد شد. 

همین طور پساب هاي مرکز تکثیر و پرورش میگوي همسایه جنگل هاي جذر و مدي دیر براي پیشگیري از ورود احتمالی به حریم
اکوسیستم، رصد خواهد شد اما علامت سوال باقی مانده جاده اي است که می تواند راه ورود آب هاي بالا دستی شیرین به ساحل دیر

 
را ببرد و بر بقاي 30 هکتار جنگل حراي کشور اثر بگذارد. 

اکنون چشم امید براي نجات جنگل هاي حراي دیر، به شعبه دادگاه تجدید نظر است. هرچند معاون حفاظت و بهره برداري شرکت



آب منظقه اي استان بوشهر به خبرنگار ایرنا گفت: در صورتی که حکم این دادگاه بر ادامه عملیات قرار گیرد، به دادگاه تجدید نظر
استان و پس از آن به دیوان عالی کشور شکایت می کنیم، چرا که مجري تعهدي مستحکم که براي اخذ مجوز امضا کرد را نقض کرده

 
است. 

 
برچسب ها 

 
- بوشهر 

 
- میگو 

 
- تالاب ها 

 
- بردستان 

 
- بندردیر 

- تخریب محیط زیست



تصویب کلیات طرح حمایت از اقتصاد ملی در برابر اقدامات خصمانه آمریکا در

کمیسیون بهداشت مجلس

منبع: شهید نیوزشماره خبر:  153  |  تاریخ: 1399/10/24

زهرا شیخی سخنگوي کمیسیون بهداشت مجلس در گفت و گو با خبرنگار پارلمانی خبرگزاري فارس، درباره نشست عصر امروز
(سه شنبه 23 دي ماه) این کمیسیون، از تصویب کلیات طرح حمایت از اقتصاد ملی و رونق تولید در مقابل اقدامات خصمانه آمریکا

 
در کمیسیون بهداشت مجلس خبر داد. 

وي افزود: طرح حمایت از اقتصاد ملی و رونق تولید در مقابل اقدامات خصمانه آمریکا، وزارت کشور را مکلف می کند که سامانه اي را

 
راه اندازي کرده تا به موجب آن در اقتصاد و طرح هاي حمایتی بی عدالتی صورت نگیرد و این موارد به صورت عادلانه تقسیم شود. 

سخنگوي کمیسیون بهداشت و درمان مجلس با بیان اینکه کلیات طرح بازنشستگی پیش از موعد در این کمیسیون رد شد،گفت: ما

 
به عنوان کمیسیون فرعی با کلیات طرح بازنشستگی پیش از موعد مخالفت کردیم. 

شیخی درباره بررسی کلیات طرح ممنوعیت صدور و تمدید هر نوع پروانه اشتغال براي شاغلین یا بازنشستگان در کمیسیون بهداشت
و درمان مجلس، گفت: کمیسیون بهداشت مجلس به عنوان کمیسیون فرعی این طرح را رد و با آن مخالفت کرد.



بررسی مشکلات صنف آموزشگاه هاي غیردولتی در تأمین اجتماعی

منبع: همرازشماره خبر:  154  |  تاریخ: 1399/10/24

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی گفت: از ایجاد هر گونه تسهیلات بیمه اي براي مراکز آموزشی غیر دولتی که باعث

 
افزایش اشتغال شود، استقبال می کنیم. 

به گزارش خبرگزاري مهر، مهرداد قریب در جلسه اي با نمایندگان انجمن هاي مدیران مدارس و آموزشگاه هاي غیردولتی و آموزشگاه
هاي زبان هاي خارجی اظهار داشت: تأمین اجتماعی نهادي عمومی و غیردولتی است و در قبال حق بیمه دریافتی تعهدات کوتاه مدت

 
و بلند مدت ارائه می کند. 

وي با بیان اینکه نرخ حق بیمه تأمین اجتماعی ثابت است، افزود: بخشی ازکارفرمایان بر اساس قوانین مصوب مجلس از معافیت بیمه

 
اي استفاده کردند که در تعهد دولت است. 

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به جامعه 44 میلیون نفري تحت پوشش این سازمان، اظهار داشت: ماهیانه به طور
متوسط 15 هزار میلیارد تومان براي خدمت رسانی به این جامعه بزرگ هزینه می شود و تأمین اجتماعی براساس محاسبات بیمه اي

 
مکلف است منابع و مصارف را مدیریت کند. 

قریب ادامه داد: امکان استفاده بیشتر از ظرفیت مشوق هاي بیمه اي موجود براي جذب فارغ التحصیلان دانشگاهی و حمایت از

 
آموزشگاه هاي غیردولتی نیز وجود دارد و آماده همکاري در این موضوع با انجمن هاي ذیربط هستیم. 

وي بر لزوم استفاده تمامی مربیان و افراد شاغل پاره وقت مراکز آموزشی غیردولتی از خدمات تأمین اجتماعی تأکید کرد و گفت:
قوانین کار و تأمین اجتماعی تعهدات قانونی مشخصی را براي مدیران این مراکز تعیین کرده است و ما آمادگی داریم که براي انجمن
هاي این مراکز آموزشی جلسات آموزشی برگزار کنیم تا از حقوق و تعهدات قانونی خود در حیطه تأمین اجتماعی آشنایی بیشتري

 
داشته باشند. 

عیسی منصوري، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز در این جلسه گفت: در دوره شیوع کرونا تلاش
زیادي کردیم که آموزشگاه هاي غیردولتی مشمول حمایت هاي مختلف شوند و در این مدت خدمات و حمایت هاي مختلفی از مراکز

 
آموزشی غیردولتی صورت گرفته است. 

وي با اشاره به اقدامات مختلف صورت گرفته براي حمایت از مربیان فاقد بیمه آموزشگاه ها، گفت: در شرایط بحرانی مربیان داراي
پوشش بیمه اي شرایط بسیار بهتري داشتند و از خدمات تأمین اجتماعی استفاده کردند و این موضوع اهمیت استفاده تمامی مربیان

 
از بیمه تأمین اجتماعی را نشان داد و جا دارد که بیمه مربیان آموزشگاه هاي غیردولتی در آینده بیشتر مورد توجه قرار گیرد. 

در این جلسه نمایندگان انجمن هاي مدیران مدارس و آموزشگاه هاي غیردولتی و آموزشگاه هاي زبان هاي خارجی به بیان دیدگاه
هاي خود درباره خدمات تأمین اجتماعی به مربیان این مراکز پرداختند.





مشتري اول کالاي ایرانی کدام کشور است؟

شماره خبر:  155  |  تاریخ: 1399/10/24
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

وزیر صمت گفت: به رغم وجود تحریم ها، اما در حوزه تولید لوازم خانگی به همت تولیدکنندگان داخلی گام هاي خوبی
برداشته شده است و این حوزه نیز زمینه مناسبی براي تعمیق همکاري هاي دو کشور می باشد.

وزیر صمت گفت: به رغم وجود تحریم ها، اما در حوزه تولید لوازم خانگی به همت تولیدکنندگان داخلی گام هاي خوبی برداشته

 
شده است و این حوزه نیز زمینه مناسبی براي تعمیق همکاري هاي دو کشور می باشد. 

 
صنعت  

وزیر صنعت، معدن و تجارت کشورمان در دیدار با وزیر تجارت عراق، ترسیم نقشه راه براي رسیدن به ظرفیت 20 میلیارد دلاري

 
تجارت میان دو کشور را خواستار شد. 

علیرضا رزم حسینی در دیدار با علاء احمد الجبوري با بیان این مطلب، افزود: راهبرد وزارت صمت در حوزه تجارت بین المللی

 
صادرات به 15 کشور همسایه است که 70 درصد صادرات ایران به این کشورها در امسال بوده است. 

عراق رتبه اول صادرات ایران به کشورهاي همسایه است وي با اعلام اینکه عراق رتبه اول صادرات ایران به کشورهاي همسایه را در

 
اختیار دارد، تصریح کرد: به دنبال گسترش و تعمیق مراودات تجاري براي ارتقاء سطح صادراتی هستیم. 

رزم حسینی در ادامه به برخی ظرفیت هاي کشورمان اشاره کرد و گفت: 30 میلیون تن فولاد تولید می کنیم، در حوزه مس به

 
ظرفیت تولید 400 هزار تن رسیده ایم و صادرات فلزات کشورمان نیز به 8 میلیارد دلار رسیده است. 

وي همچنین اضافه کرد: در آینده اي نزدیک به ظرفیت تولید بیش از 52 میلیون تن فولاد می رسیم و در چهار سال آینده در حوزه
تولید مس جزو 10 کشور برتر دنیا خواهیم بود که این ظرفیت ها، زمینه هاي مناسبی براي تعمیق روابط تجاري میان ایران و عراق

 
خواهند بود. 



آمادگی ایران براي برگزاري نمایشگاه هاي تخصصی در شهرهاي اصلی عراق وزیر صمت همچنین بر آمادگی ایران براي برگزاري
نمایشگاه هاي تخصصی در شهرهاي اصلی عراق و فعالیت در حوزه نوسازي و بهسازي صنایع تأکید کرد و گفت: به رغم وجود تحریم
ها، اما در حوزه تولید لوازم خانگی به همت تولیدکنندگان داخلی گام هاي خوبی برداشته شده است و این حوزه نیز زمینه مناسبی

 
براي تعمیق همکاري هاي دو کشور می باشد. 

آمادگی کشورمان براي کشت فرامرزي در در عراق رزم حسینی همچنین بر آمادگی کشورمان براي کشت فرامرزي در زمینه گندم،
جو و ذرت در عراق تاکید کرد و افزود: با توجه به ظرفیت هاي مناسب در حوزه زمین و سطح قابل کشت، آب و خاك این حوزه می
تواند تاثیر گذار باشد و با ایجاد تجارت پایدار و درازمدت با هماهنگی دستگاه هاي مرتبط دو کشور، زمینه ایجاد اشتغال و توسعه را
فراهم آورد که شرکت بازرگانی دولتی ایران با تعامل و هماهنگی با وزارت جهاد کشاورزي در این حوزه می تواند سفارش دهنده باشد.

آمادگی ایران براي سرمایه گذاري مشترك در حوزه خودروسازي با عراقی ها وي همچنین بر تسهیل امور واحدهاي تولیدي و شرکت
هاي خدمات فنی مهندسی ایران در عراق تاکید کرد و ادامه داد: درحوزه خودروسازي آماده همکاري با ایجاد شرکت مشترك در عراق

 
و سرمایه گذاري مشترك هستیم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت کشورمان همچنین تسویه مطالبات کشورمان در بانک هاي عراقی از طریق حواله یا تهاتر را مورد تاکید

 
قرار داد و خواستار همکاري عراق در این حوزه شد. 

رزم حسینی با اعلام اینکه وزارت صمت بیش از 60 میلیارد دلار صادرات ایران را در اختیار دارد، افزود: کمیته مشترك با مشارکت
بخش خصوصی دو کشور ایجاد می کنیم و به عنوان دو وزارتخانه مسیر و حضور دو کشور را در حوزه مراودات تجاري فراهم می

 
آوریم. 



کشور به دولت جوانِ انقلابی با انگیزه و فعال نیاز دارد

منبع: حوزه نیوزشماره خبر:  156  |  تاریخ: 1399/10/24

حوزه / رئیس شوراي حوزه علمیه قزوین گفت: اگر بتوانیم با برنامه ریزي مدوّن و مؤثر، ورود بیشتري به بازارهاي منطقه
داشته باشیم، شاهد تحولات بیشتري در عرصه اقتصادي خواهیم بود و این مهم نیازمند حضور دولتی جوان، انقلابی، با انگیزه

و فعال است.

 
نماینده ولی فقیه در قزوین: کشور به دولت جوانِ انقلابی با انگیزه و فعال نیاز دارد 

  حوزه / رئیس شوراي حوزه علمیه قزوین گفت: اگر بتوانیم با
برنامه ریزي مدوّن و مؤثر، ورود بیشتري به بازارهاي منطقه داشته باشیم، شاهد تحولات بیشتري در عرصه اقتصادي خواهیم بود و

 
این مهم نیازمند حضور دولتی جوان، انقلابی، با انگیزه و فعال است. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري «حوزه» از قزوین، حجت الاسلام والمسلمین عبدالکریم عابدینی، صبح امروز در دیدار تعدادي از
مدیران شرکت هاي وابسته به بنیاد مستضعفان در قزوین گفت: آمارهاي خوبی که از تولید و توسعه شرکت ها فرمودید بسیار امیدوار

 
کننده است. 

امام جمعه قزوین تصریح کرد: این توفیقی از سوي خداي متعال براي شما عزیزان است که سفره هاي رزق و روزي و اشتغال و برکت

 
را براي مردم باز کنید و علاوه بر آنکه زمینه ساز ارتقاي سطح زندگی مردم باشید، براي نظام نیز پایگاه امنیت سازي باشید. 

رئیس شوراي حوزه علمیه قزوین عنوان کرد:همیشه حواسمان باشد که برکات امام خمینی(ره) و انقلاب اسلامی و فعالیت هاي بین

 
المللی و اثرگذار شخصیت هایی چون سردار سلیمانی، انگیزه اي براي فعالیت در عرصه هاي خدمت رسان به مردم باشد. 

نماینده ولی فقیه در استان قزوین بیان کرد: دشمنان تلاش می کردند تا کشور ما را ناامن کنند، اما به برکت خون شهدا و رشادت
هاي سردارانی چون سردار سلیمانی تا امروز علاوه بر امنیت، شاهد تولید و صادرات محصولات ایرانی به کشورهاي منطقه و دنیا

 
هستیم. 



وي ادامه داد : اگر بتوانیم با برنامه ریزي مدوّن و مؤثر، ورود بیشتري به بازارهاي منطقه داشته باشیم، شاهد تحولات بیشتري در

 
عرصه اقتصادي خواهیم بود و این مهم نیازمند حضور دولتی جوان، انقلابی، با انگیزه و فعال است. 

مفسر قرآن مجید عنوان کرد: رضاي خدا و خدمت به خلق یکی از مهمترین محورهایی است که در هر عرصه اي که فعالیت داریم،
محور است و رسالت ایمانی ما اقتضا می کند مسلمان و غیر مسلمان را ببینیم و حتی کسانی که مسلمان نیستند نیز از خدمات شما

 
بهره مند شده و با خدمات شما به دین و اهل بیت(ع) علاقه مند شوند و این سیره انبیاء و ائمه اطهار(ع) است. 

رئیس شوراي حوزه علمیه قزوین تصریح کرد: خداوند وعده داده کسانی که براي ما کار می کنند درهاي بسته را به روي آنها باز می

 
کنم و در مسیر مشکلات لاینحل براي آنها گشایش ایجاد می کنم. 

 
انتهاي پیام / 

 سید حسن حسینی



نخست وزیر دوران کرونا

منبع: اتاق بازرگانی تهرانشماره خبر:  157  |  تاریخ: 1399/10/24

بر اساس یک نظرسنجی که توسط روزنامه آساهی شیمبون ژاپن انجام شد، 71 درصد از ژاپنی ها از عملکرد دولت شینزو آبه
راضی بوده اند و به رغم کوتاه بودنِ مدتی که سوگا بر سر کار آمده، درصد رضایت آنها از او نیز بالا و حدود 62 درصد است.

آینده نگر/ کویچی هامادا، استاد افتخاري دانشگاه ییل/
منبع: ایژا لینک شینزو آبه، نخست وزیر نام آشناي ژاپن که
مدت درازي هم بر سر قدرت بود، مدتی است که به دلیل
مشکلات مربوط به سلامتی اش از قدرت کناره گرفته و
یکی از چهره هاي نزدیک به او یعنی یوشیهیده سوگا جاي
او را گرفته است. این تحویل قدرت در دوران بحران کرونا
رخ داد. حالا یکی از بزرگ ترین پرسش ها درباره آینده

 
ژاپن این است که آیا سوگا می تواند میراث شینزو آبه در رهبري ژاپن را به خوبی حفظ کند یا نه؟ 

نکته مهم در شناخت یوشیهیده سوگا این است که او با نخست وزیران سابق ژاپن خیلی فرق دارد. سوگا ارتباط خانوادگی خاصی با
عرصه سیاست در ژاپن ندارد، اهل شهر بزرگی مثل توکیو نیست و تحصیلات عالی هم ندارد. اما در زمینه کاري و نفوذ، او شهرتی
بسیار زیاد دارد. برخی صاحب نظران براي توصیف میزان نفوذ سوگا و نقش آفرینی آینده او، لقب «دیک چنی ژاپن» را به او داده اند.
منظور این است که او مغز متفکر پشت دولت ژاپن است و حالا هم براي به نتیجه رساندن اهداف این دولت مشکل خاصی نخواهد

 
داشت. 

خیلی ها در ژاپن دوست دارند بدانند که آیا سوگا برنامه هاي اقتصادي شینزو آبه که به آبه نومیکز مشهور شده بودند را ادامه خواهد
داد یا نه. منطقی ترین حالتش این است که پاسخ به این سؤال مثبت باشد. سوگا مدت ها با آبه کار می کرده است. استراتژي
اقتصادي آبه این بود که اقتصاد لنگان ژاپن احیا شود و در همین راستا او توانست کاري کند که از اواخر سال 2012 تا اواخر سال
2019 (درست پیش از بروز بحران کرونا) بیش از پنج میلیون ژاپنی به بازار کار بپیوندند. حالا فارغ التحصیلان دانشگاه هاي ژاپن
دیگر نگران پیدا کردن شغل و ورود به بازار کار نیستند. تعداد مکان هاي درنظر گرفته شده براي بی خانمان ها هم به شدت کاهش
پیدا کرده است چون بی خانمان هاي سابق، حالا شغل و درآمد دارند. بی دلیل نبود که راي دهندگان ژاپنی در انتخابات سال هاي

 
2014 و 2017 به حزب لیبرال دموکراتیک آبه رأي دادند. 

بر اساس یک نظرسنجی که توسط روزنامه آساهی شیمبون ژاپن انجام شد، 71 درصد از ژاپنی ها از عملکرد دولت شینزو آبه راضی

 
بوده اند و به رغم کوتاه بودنِ مدتی که سوگا بر سر کار آمده، درصد رضایت آنها از او نیز بالا و حدود 62 درصد است. 

سوگا براي آن که همچنان نظر مثبت مردم ژاپن نسبت به خود را حفظ کند، باید حتماً به برنامه هاي اقتصادي شینزو آبه پایبند
بماند. البته گفتنش آسان است ولی ممکن است اجراي این مسیر خیلی آسان نباشد. از یک سو مقاومت شدیدي در برخی سطوح (از
جمله سیاستمداران، صاحبان کسب و کار و بوروکرات ها) نسبت به آبه نومیکز (برنامه هاي اقتصادي شینزو آبه) وجود دارد و از سوي



 
دیگر، تصورات موجود درباره این برنامه نیز همیشه درست نیست. 

مثلاً بسیاري از ناظران خارجی اهمیت دستاوردهاي شینزو آبه در زمینه ایجاد اشتغال در ژاپن را دست کم گرفته اند و علتش هم
ثابت ماندن متوسط دستمزد بوده است. اما افزایش دستمزدها معمولاً نیاز به زمان دارد؛ به خصوص در ژاپن که هنوز سیستم دوگانه
اي را در بازار کار خود می بیند که حقوق و مزایاي زیادي را نصیب نیروي کار تمام وقت می کند اما نیروي کار پاره وقت یا غیردائم از

 
تمام آن مزایا بی بهره می ماند. 

توصیه اقتصاددانان به سوگا این بوده که در همان مسیري گام بردارد که شینزو آبه براي توسعه اقتصادي ژاپن دنبالش می کرد. اما در
عین حال یکی از نقاط قوت یوشیهیده سوگا این است که او به هیچ یک از شاخه هاي درون حزبی موجود در حزب لیبرال دموکراتیک
ژاپن تعلق ندارد و بنابراین احتمال اینکه او را براي تغییر در مسیرش تحت فشارهاي سیاسی بگذارند خیلی زیاد نیست. مشاورانی هم
که سوگا براي خودش انتخاب کرده، به جاي آن که به صورت سنتی از بین بانکداران و صاحبان شرکت هاي بزرگ باشند، از بین

 
طرفداران اصلاحات اجتماعی انتخاب شده اند. 

در زمینه سیاست خارجی نیز ظاهراً سوگا در مسیر ضروري براي تأمین منافع ملی ژاپن قرار گرفته است. او در اولین سفر خارجی
خود به کشورهاي ویتنام و اندونزي سفر کرد و این نشانه اي از تعهد او به همکاري ژاپن با کشورهاي منطقه جنوب شرق آسیا براي
مقابله با نفوذ چین بود. سوگا این مسئله را پنهان نکرده که به گسترش مناسبات دفاعی و استراتژیک با کشورهایی مثل اندونزي و

 
ویتنام اهمیت زیادي می دهد. 

این تحول در وضعیت ژاپن در شرایطی رخ می دهد که توکیو در زمینه سرمایه گذاري هاي مربوط به زیرساخت ها در آسیا عرصه را
براي چین خالی نگذاشته است و همزمان، به تبدیل شدن به شریک دفاعی کشورهاي مختلف در آسیا نیز علاقه نشان داده است. این
نقش آفرینی ژاپن تا حد زیادي مرهون کارهایی است که شینزو آبه در دوران نخست وزیري اش انجام داد و باعث برقراري ثبات در
منطقه و اعتماد به ژاپن شد؛ همان چیزي که در دوران هاي رکود به شدت جاي خالی اش احساس می شد. ژاپن می داند که در
برخی کشورها مثل کامبوج و لائوس آن قدر سرمایه گذاري و نفوذ چین بالاست که دیگر جایی براي نقش آفرینی توکیو باقی نمی
ماند. اما در برخی کشورهاي دیگر مثل فیلیپین اتفاقاً اوضاع فرق دارد و جا براي سرمایه گذاري و نفوذ ژاپن هم زیاد است. البته سوگا
هم براي گرفتن نقش بیشتر براي ژاپن خیلی باانگیزه است. هرچه باشد، اسم او را دیک چنی ژاپن گذاشته اند. پس باید دید او در

آینده براي ژاپن چه می کند.



به مناسبت سالروز تاسیس پارك علم و فناوري ؛ معاون استاندار هرمزگان از

برج فناوري هرمز بازدید کرد

منبع: روزنامه دریاشماره خبر:  158  |  تاریخ: 1399/10/24

دریانیوز: نازنین شیبانی معاون توسعه مدیریت و منابع استانداري هرمزگان به مناسبت فرا رسیدن 21 دي ماه سالروز تاسیس
پارك علم و فناوري، با حضور در برج فناوري هرمز، ضمن دیدار با دکتر علی فتی رئیس پارك علم و فناوري استان هرمزگان،

از بخش هاي مختلف برج فناوري بازدید بعمل آوردند.

 
به مناسبت سالروز تاسیس پارك علم و فناوري ؛ معاون استاندار هرمزگان از برج فناوري هرمز بازدید کرد 

دریانیوز: نازنین شیبانی معاون توسعه مدیریت و منابع استانداري هرمزگان به مناسبت فرا رسیدن 21 دي ماه سالروز تاسیس پارك
علم و فناوري، با حضور در برج فناوري هرمز، ضمن دیدار با دکتر علی فتی رئیس پارك علم و فناوري استان هرمزگان، از بخش هاي
مختلف برج فناوري از قبیل بخش اداري، شرکت هاي دانش بنیان فناوران زیست سبز دریا، سیاره فناوري، شرکت اي تحفه، تنفس
هواي پاك، مجموعه شتاب دهنده، فضاي نمایشگاهی و کتابخانه VIP و همچنین از پایلوت فناوري شرکت زیما نوین تجهیز هرمز
بازدید بعمل آورد و از نزدیک در جریان فعالیت هاي این شرکت ها قرار گرفت.در این بازدید، مدیران شرکت هاي یادشده ضمن

 
معرفی شرکت ها، به بیان مشکلات پرداختند و مطالبات خود را بیان نمودند. 

شرکت فناوران زیست سبز دریا ؛ دکتر عیدي مدیرعامل شرکت دانش بنیان فناوران زیست سبز دریا در حاشیه این بازدید به تاریخچه
تاسیس این شرکت پرداخت و اظهار داشت: شرکت فناوران زیست سبز دریا در سال 93 تاسیس شد و از بدو تاسیس با مشکل وجود
رقبایی از کشورهاي آمریکا وآلمان در بازار روبه رو شد و قادر به عرضه محصولات تولید و ثبت شده به بازار نبود و این تهدیداتی براي
شرکت نوپایی همچون شرکت فناوران زیست سبز دریا محسوب می شد.وي افزود: از این رو، پس از انجام تحقیقات لازم و توسعه بر
پایه جلبک هاي خلیج فارس، تدابیري اندیشیده شد و از همان ماده که قادر به تجاري سازي نبودیم در محصول دیگري با نام نانو
پودر جلبک دریایی جهت استفاده از صنایع بهداشتی و مراقبتی پوست استفاده و 5 نوع محصول تولید و ثبت اختراع شد و در ردیف

 
برگزیدگان جشنواره شیخ بهایی قرار گرفت. 

مدیرعامل شرکت فناوران زیست سبز دریا در ادامه تصریح کرد: این محصول که برنده جایزه نوبل ایرانی شد، درحال حاضر این
محصول تجاري سازي و وارد بازارهاي بین المللی از قبیل؛ قطر، عمان، ارمنستان و افغانستان شده است.عیدي به بروز مشکلات عدیده
شرکت فناوران زیست سبز دریا به دلیل شیوع ویروس کرونا اشاره کرد و گفت: شرایط به خوبی پیش می رفت تا اینکه با شیوع
ویروس کرونا، تمامی کارها با مشکل بازار مواجه شدند.مدیرعامل شرکت فناوران زیست سبز دریا بیان کرد: در چنین شرایطی و با
توجه به نیاز بازار، اقدام به تولید محلول ضدعفونی کننده که جاي خالی آن در استان احساس میشد کردیم. این محلول ضدعفونی
کننده دوستدار پوست که بر پایه آلوئه ورا تولید شده است بر خلاف سایر مواد موجود در بازار که سبب اگزما و خارش پوست و آلرژي
می شد، با پوست دست سازگاري دارد. عیدي از معاون استاندار هرمزگان خواستار شد که با رایزنی هاي لازم، زمینه خرید بخشی از
مواد ضدعفونی کننده مورد نیاز صنایع فعال در استان را از این شرکت فراهم کند.در ادامه این بازدید، همچنین مدیرعاملان شرکت

 
هاي دریافرین ایرانیان، شرکت سیاره فناوري قشم و شرکت تنفس پاك به معرفی شرکت ها و خدمات قابل ارائه پرداختند. 

در ادامه این بازدید، معاون استاندار در جلسه هم اندیشی با هیئت رئیسه پارك علم و فناوري استان هرمزگان حضور یافت.علی فتی
رئیس پارك علم و فناوري استان در این جلسه، با بیان اینکه شعار « بهترین مکان براي ایده هاي نو »، براي پارك علم و فناوري در



نظر گرفته ایم، به معرفی اجمالی برج فناوري هرمز پرداخت و گفت: در این مکان، 77 هسته و واحد فناور در پارك، 5 فناوري صنعت
ساز در فضایی به متراژ 4153 مترمربع استقرار یافته اند.وي افزود: ساختمان فعلی برج فناوري هرمز سال 1396 از دانشگاه هرمزگان
خریداري و عملیات بازسازي آن با حمایت مستقیم معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري در همان سال آغاز شد.رئیس پارك علم
و فناوري استان هرمزگان افزود: برج فناوري هرمز داراي مرکز نوآوري، شتاب دهنده، کافه فناوري، کتابخانه تخصصی کارآفرینی، اتاق
بازي، اولین ساختمان اداري هوشمند و 70 مگابایت بر ثانیه اینترنت رایگان است. فتی در ادامه از فضاي کار اشتراکی و کتابخانه و

 
اتاق vip ، فضاي شتابدهنده و فضاي نمایشگاه دائمی به عنوان فضاهاي جدید ایجاد شده در برج فناوري هرمز ذکر کرد. 

نازنین شیبانی معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی استانداري هرمزگان، برج فناوري هرمز را مکان مناسب براي ورود دانش آموزان و
دانشجویان عنوان کرد و گفت: مرکز شتابدهنده این برج، فضا را براي ایجاد ایده هاي نو در اذهان نوجوانان و جوانان فراهم می
کند.وي اقدامات و فعالیت هاي برج فناوري هرمز را خوب و شایسته تقدیر دانست و افزود: راه اندازي چنین فضایی براي دانش آموزان
و دانشجویان، یکی از دغدغه هاي اصلی مسوولان بود که با اقدام بجاي پارك علم و فناوري استان محقق شده است.معاون توسعه
مدیریت و منابع انسانی استانداري هرمزگان خواستار ایجاد فضایی مناسب ویژه نخبگان در پارك علم و فناوري استان شد.شیبانی در
ادامه، پیشنهاد داد یکی از جلسات کارگروه فناوري با حضور مدیران جامع دانشگاهی به عنوان افراد نخبه در سالن اجتماعات برج

فناوري استان هرمزگان برگزار شود.



بررسی مشکلات مدارس غیردولتی و آموزشگاه هاي زبان در تأمین اجتماعی

منبع: نماشماره خبر:  159  |  تاریخ: 1399/10/24

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به سهم خوب اشتغال مراکز آموزشی غیردولتی، گفت: از ایجاد هر گونه
تسهیلات بیمه اي براي این مراکز که باعث افزایش اشتغال شود استقبال می کنیم و آماده همکاري کارشناسی در این

موضوع هستیم.

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به سهم
خوب اشتغال مراکز آموزشی غیردولتی، گفت: از ایجاد هر
گونه تسهیلات بیمه اي براي این مراکز که باعث افزایش
اشتغال شود استقبال می کنیم و آماده همکاري کارشناسی

 
در این موضوع هستیم. 

به گزارش نما ، مهرداد قریب در جلسه اي با نمایندگان
انجمن هاي مدیران مدارس و آموزشگاه هاي غیردولتی و
آموزشگاه هاي زبان هاي خارجی اظهار کرد: تامین
اجتماعی نهادي عمومی و غیردولتی است و در قبال حق
بیمه دریافتی تعهدات کوتاه مدت و بلند مدت ارائه می

 
کند. 

وي با بیان اینکه نرخ حق بیمه تأمین اجتماعی ثابت است، افزود: بخشی ازکارفرمایان بر اساس قوانین مصوب مجلس از معافیت بیمه

 
اي استفاده کردند که در تعهد دولت است. 

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به جامعه 44 میلیون نفري تحت پوشش این سازمان، اظهار کرد: ماهیانه به طور
متوسط 15 هزار میلیارد تومان براي خدمت رسانی به این جامعه بزرگ هزینه می شود و تأمین اجتماعی براساس محاسبات بیمه اي

 
مکلف است منابع و مصارف را مدیریت کند. 

قریب ادامه داد: امکان استفاده بیشتر از ظرفیت مشوق هاي بیمه اي موجود براي جذب فارغ التحصیلان دانشگاهی و حمایت از

 
آموزشگاه هاي غیردولتی نیز وجود دارد و آماده همکاري در این موضوع با انجمن هاي ذیربط هستیم. 

وي بر لزوم استفاده تمامی مربیان و افراد شاغل پاره وقت مراکز آموزشی غیردولتی از خدمات تأمین اجتماعی تأکید کرد و گفت:
قوانین کار و تأمین اجتماعی تعهدات قانونی مشخصی را براي مدیران این مراکز تعیین کرده است و ما آمادگی داریم که براي انجمن
هاي این مراکز آموزشی جلسات آموزشی برگزار کنیم تا از حقوق و تعهدات قانونی خود در حیطه تأمین اجتماعی آشنایی بیشتري

 
داشته باشند. 

دکتر عیسی منصوري، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز در این جلسه گفت: در دوره شیوع کرونا
تلاش زیادي کردیم که آموزشگاههاي غیردولتی مشمول حمایت هاي مختلف شوند و در این مدت خدمات و حمایت هاي مختلفی از



 
مراکز آموزشی غیردولتی صورت گرفته است. 

وي با اشاره به اقدامات مختلف صورت گرفته براي حمایت از مربیان فاقد بیمه آموزشگاه ها، گفت: در شرایط بحرانی مربیان داراي
پوشش بیمه اي شرایط بسیار بهتري داشتند و از خدمات تأمین اجتماعی استفاده کردند و این موضوع اهمیت استفاده تمامی مربیان

 
از بیمه تأمین اجتماعی را نشان داد و جا دارد که بیمه مربیان آموزشگاه هاي غیردولتی در آینده بیشتر مورد توجه قرار گیرد. 

به گزارش اداره کل روابط عمومی سازمان تأمین اجتماعی، در این جلسه نمایندگان انجمن هاي مدیران مدارس و آموزشگاه هاي

 
غیردولتی و آموزشگاه هاي زبان هاي خارجی به بیان دیدگاه هاي خود درباره خدمات تأمین اجتماعی به مربیان این مراکز پرداختند. 

ایسنا



بررسی مشکلات صنف آموزشگاه هاي غیردولتی در تأمین اجتماعی

منبع: نماشماره خبر:  160  |  تاریخ: 1399/10/24

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی گفت: از ایجاد هر گونه تسهیلات بیمه اي براي مراکز آموزشی غیر دولتی که باعث
افزایش اشتغال شود، استقبال می کنیم.

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی گفت: از ایجاد هر
گونه تسهیلات بیمه اي براي مراکز آموزشی غیر دولتی که

 
باعث افزایش اشتغال شود، استقبال می کنیم. 

به گزارش نما ،مهرداد قریب در جلسه اي با نمایندگان
انجمن هاي مدیران مدارس و آموزشگاه هاي غیردولتی و
آموزشگاه هاي زبان هاي خارجی اظهار داشت: تأمین
اجتماعی نهادي عمومی و غیردولتی است و در قبال حق
بیمه دریافتی تعهدات کوتاه مدت و بلند مدت ارائه می

 
کند. 

وي با بیان اینکه نرخ حق بیمه تأمین اجتماعی ثابت است، افزود: بخشی ازکارفرمایان بر اساس قوانین مصوب مجلس از معافیت بیمه

 
اي استفاده کردند که در تعهد دولت است. 

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به جامعه 44 میلیون نفري تحت پوشش این سازمان، اظهار داشت: ماهیانه به طور
متوسط 15 هزار میلیارد تومان براي خدمت رسانی به این جامعه بزرگ هزینه می شود و تأمین اجتماعی براساس محاسبات بیمه اي

 
مکلف است منابع و مصارف را مدیریت کند. 

قریب ادامه داد: امکان استفاده بیشتر از ظرفیت مشوق هاي بیمه اي موجود براي جذب فارغ التحصیلان دانشگاهی و حمایت از

 
آموزشگاه هاي غیردولتی نیز وجود دارد و آماده همکاري در این موضوع با انجمن هاي ذیربط هستیم. 

وي بر لزوم استفاده تمامی مربیان و افراد شاغل پاره وقت مراکز آموزشی غیردولتی از خدمات تأمین اجتماعی تأکید کرد و گفت:
قوانین کار و تأمین اجتماعی تعهدات قانونی مشخصی را براي مدیران این مراکز تعیین کرده است و ما آمادگی داریم که براي انجمن
هاي این مراکز آموزشی جلسات آموزشی برگزار کنیم تا از حقوق و تعهدات قانونی خود در حیطه تأمین اجتماعی آشنایی بیشتري

 
داشته باشند. 

عیسی منصوري، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز در این جلسه گفت: در دوره شیوع کرونا تلاش
زیادي کردیم که آموزشگاه هاي غیردولتی مشمول حمایت هاي مختلف شوند و در این مدت خدمات و حمایت هاي مختلفی از مراکز

 
آموزشی غیردولتی صورت گرفته است. 

وي با اشاره به اقدامات مختلف صورت گرفته براي حمایت از مربیان فاقد بیمه آموزشگاه ها، گفت: در شرایط بحرانی مربیان داراي



پوشش بیمه اي شرایط بسیار بهتري داشتند و از خدمات تأمین اجتماعی استفاده کردند و این موضوع اهمیت استفاده تمامی مربیان

 
از بیمه تأمین اجتماعی را نشان داد و جا دارد که بیمه مربیان آموزشگاه هاي غیردولتی در آینده بیشتر مورد توجه قرار گیرد. 

در این جلسه نمایندگان انجمن هاي مدیران مدارس و آموزشگاه هاي غیردولتی و آموزشگاه هاي زبان هاي خارجی به بیان دیدگاه

 
هاي خود درباره خدمات تأمین اجتماعی به مربیان این مراکز پرداختند. 

مهر



فرصت هاي کارآفرینی براي فرزندان شهدا و جانبازان مهیا شده است

منبع: بازار کارشماره خبر:  161  |  تاریخ: 1399/10/24

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران خراسان رضوي گفت: فرصت هاي کارآفرینی بسیار، با تسهیلات ویژه اي براي فرزندان
شهدا و جانبازان توسط بنیاد مهیا شده که فرصتی براي ایجاد اشتغال این عزیزان است.

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران خراسان رضوي گفت: فرصت هاي کارآفرینی بسیار، با تسهیلات ویژه اي براي فرزندان

 
شهدا و جانبازان توسط بنیاد مهیا شده که فرصتی براي ایجاد اشتغال این عزیزان است. 

به گزارش "ایثار"، حجت الاسلام حسین معصومی دوشنبه 22 دي ماه در دیدار با 9 ایثارگر استان خراسان رضوي، گفت: مهم ترین
دغدغه ایثارگران اشتغال فرزندانشان است که بخش اعظمی از فرزندان شهدا و ایثارگران جویاي کار، به دنبال کار اداري در دستگاه
هاي دولتی هستند. فرصت هاي کارآفرینی بسیار، با تسهیلات ویژه اي براي فرزندان شهدا و جانبازان توسط بنیاد مهیا شده که

 
فرصتی براي ایجاد اشتغال این عزیزان است. 

وي در خصوص مشکلات درمانی ایثارگران خاطرنشان کرد: در حال حاضر پرداخت هزینه هاي درمانی در حداقل زمان ممکن انجام
می شود و اگر مدارك و سندهاي درمانی از سوي ایثارگران ناقص ارائه شود، به سبب تاخیر در تکمیل مدارك، پرداخت هزینه ها زمان

 
بر خواهد بود. 

حجت الاسلام معصومی افزود: بخشی از مشکلات ایثارگران مسائل حقوقی است، زیرا همه ایثارگران تسلط کامل به موارد حقوقی و
قضایی ندارند، بنابراین به ایثارگران عزیز توصیه می کنیم قبل از انجام فعالیت ها و معاملات با مشاوران حقوقی و قضایی بنیاد مشورت

 
کنند. 

مدیرکل بنیاد استان خراسان رضوي گفت: مشکلات امور حقوقی و قضایی در بین جامعه ایثارگري نسبت به میانگین جامعه خیلی
کمتر است، اما اگر ایثارگران با کارشناسان نخبه بنیاد مشورت کنند، از مشکلات احتمالی پیش رو پیشگیري می شود.



بررسی مشکلات صنف آموزشگاه هاي غیردولتی در تأمین اجتماعی

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  162  |  تاریخ: 1399/10/24

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به سهم خوب اشتغال مراکز آموزشی غیردولتی، گفت: از ایجاد هر گونه
تسهیلات بیمه اي براي این مراکز که باعث افزایش اشتغال شود استقبال می کنیم و آماده همکاري کارشناسی در این

موضوع هستیم.

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به سهم خوب اشتغال مراکز آموزشی غیردولتی، گفت: از ایجاد هر گونه
تسهیلات بیمه اي براي این مراکز که باعث افزایش اشتغال شود استقبال می کنیم و آماده همکاري کارشناسی در این موضوع

 
هستیم. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از اداره کل روابط عمومی سازمان تأمین اجتماعی، مهرداد قریب در جلسه اي با نمایندگان انجمن
هاي مدیران مدارس و آموزشگاه هاي غیردولتی و آموزشگاه هاي زبان هاي خارجی اظهار داشت: تامین اجتماعی نهادي عمومی و

 
غیردولتی است و در قبال حق بیمه دریافتی تعهدات کوتاه مدت و بلند مدت ارائه می کند. 

وي با بیان اینکه نرخ حق بیمه تأمین اجتماعی ثابت است، افزود: بخشی ازکارفرمایان بر اساس قوانین مصوب مجلس از معافیت بیمه

 
اي استفاده کردند که در تعهد دولت است. 

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به جامعه 44 میلیون نفري تحت پوشش این سازمان، اظهار داشت: ماهیانه به طور
متوسط 15 هزار میلیارد تومان براي خدمت رسانی به این جامعه بزرگ هزینه می شود و تأمین اجتماعی براساس محاسبات بیمه اي

 
مکلف است منابع و مصارف را مدیریت کند. 

قریب ادامه داد: امکان استفاده بیشتر از ظرفیت مشوق هاي بیمه اي موجود براي جذب فارغ التحصیلان دانشگاهی و حمایت از

 
آموزشگاه هاي غیردولتی نیز وجود دارد و آماده همکاري در این موضوع با انجمن هاي ذیربط هستیم. 

وي بر لزوم استفاده تمامی مربیان و افراد شاغل پاره وقت مراکز آموزشی غیردولتی از خدمات تأمین اجتماعی تأکید کرد و گفت:
قوانین کار و تأمین اجتماعی تعهدات قانونی مشخصی را براي مدیران این مراکز تعیین کرده است و ما آمادگی داریم که براي انجمن
هاي این مراکز آموزشی جلسات آموزشی برگزار کنیم تا از حقوق و تعهدات قانونی خود در حیطه تأمین اجتماعی آشنایی بیشتري

 
داشته باشند. 

دکتر عیسی منصوري، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز در این جلسه گفت: در دوره شیوع کرونا
تلاش زیادي کردیم که آموزشگاههاي غیردولتی مشمول حمایت هاي مختلف شوند و در این مدت خدمات و حمایت هاي مختلفی از

 
مراکز آموزشی غیردولتی صورت گرفته است. 

وي با اشاره به اقدامات مختلف صورت گرفته براي حمایت از مربیان فاقد بیمه آموزشگاه ها، گفت: در شرایط بحرانی مربیان داراي
پوشش بیمه اي شرایط بسیار بهتري داشتند و از خدمات تأمین اجتماعی استفاده کردند و این موضوع اهمیت استفاده تمامی مربیان

از بیمه تأمین اجتماعی را نشان داد و جا دارد که بیمه مربیان آموزشگاههاي غیردولتی در آینده بیشتر مورد توجه قرار گیرد. 



در این جلسه نمایندگان انجمن هاي مدیران مدارس و آموزشگاه هاي غیردولتی و آموزشگاه هاي زبان هاي خارجی به بیان دیدگاه
هاي خود درباره خدمات تأمین اجتماعی به مربیان این مراکز پرداختند.



سه بانوي البرزي برگزیده کارآفرینی کشور شدند

منبع: ایرناشماره خبر:  163  |  تاریخ: 1399/10/24

کرج - ایرنا - مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی البرز اعلام کرد که سه بانوي هنرمند صنایع دستی این
استان به عنوان کارآفرین نمونه در سطح کشورشناخته شدند.

کرج - ایرنا - مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع
دستی البرز اعلام کرد که سه بانوي هنرمند صنایع دستی
این استان به عنوان کارآفرین نمونه در سطح کشور

 
شناخته شدند. 

فریدون محمدي روز چهارشنبه در گفت وگو با خبرنگار
ایرنا اظهارداشت: روز گذشته در آیینی که از سوي معاونت
گردشگري وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع
دستی در تهران برگزار شد، از سه بانوي کارآفرین استان

 
در حوزه صنایع دستی تجلیل به عمل آمد. 

وي ادامه داد: 24 بانوي کارآفرین برتر حوزه صنایع دستی از 16 استان کشور در این مراسم تجلیل شدند که تعداد هنرمندان برتر

 
البرزي بیشتر از سایر استان ها بود. 

مدیرکل میراث فرهنگی ، گردشگري و صنایع دستی البرز گفت: پریسا حافظی در رشته سفال و نقش برجسته، شادي حاضري در
رشته رودوزي و فاطمه گودرزي در رشته جاجیم بافی، گلیم بافی و موج بافی سه هنرمند برتر البرزي در سطح کشور بودند که تجلیل

 
شدند. 

محمدي بیان داشت: استان البرز مهد پرورش هنرمندان بسیاري در رشته هاي مختلف صنایع دستی است که در راستاي توسعه و

 
تعالی آن همواره کوشا بوده اند و موجب افتخارآفرینی در عرصه هاي گوناگون ملی و بین المللی شده اند. 

 
سه هزار هنرمند البرزي در 72 رشته صنایع دستی فعالیت می کنند. 

 
برچسب ها 

 
- گردشگري 

 
- جهش تولید 

 
- میراث فرهنگی 

 
- استان البرز 



 
پروندهٔ خبري 

- سال 99؛ سال جهش تولید



«حریم رضوي» طرحی که به راحتی می تواند در دیوان عدالت اداري ابطال

شود

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  164  |  تاریخ: 1399/10/24

رئیس کمیسیون حقوقی شوراي اسلامی شهر مشهد با اشاره به اینکه «در بند 34 ماده 80 قانون تشکیلات و انتخابات شوراي
اسلامی شهر تعیین تکلیف شده که طرح مشاور باید به شهرداري آمده، بعد از آن به شوراي شهر بیاید تا بررسی شود و بعد از

تایید شوراي شهر، طرح به کمیسیون ماده پنج ارسال می شود»، گفت: اگر این روند ...

به گزارش شهرآرانیوز، ماجراي نوسازي بافت پیرامون حرم رضوي که از سال ها پیش شروع شده بود، در سال 1372 با پیگیري

 
سراج الدین کازرونی، وزیر وقت وزارت راه وشهرسازي و تهیه طرح تفصیلی براي آن از سر گرفته شد. 

تهیه این طرح تفصیلی به دلیل اختلاف نظر بین نهاد هاي مربوطه از جمله شهرداري و وزارت راه وشهرسازي سال ها طول می کشد

 
و در نهایت در سال 1378 تصویب می شود. 

اجراي این طرح از همان ابتدا موافقان و مخالفان زیادي داشت تا اینکه در سال 1393 تصمیم به بازنگري طرح گرفته می شود. در
سال 1396 این طرح بازنگري شده از جانب وزارت راه وشهرسازي به شهرداري مشهد ابلاغ می شود که با مخالفت شوراي چهارم و

 
شکایت شهرداري مشهد، دیوان عدالت اداري اجراي طرح را متوقف می کند. 

براي تعیین تکلیف بافت اطراف حرم اخیرا وزارت راه وشهرسازي از طرحی با عنوان طرح «حریم رضوي» یا طرح ویژه تفصیلی بافت
پیرامون حرم امام رضا رونمایی کرده است که این طرح نیز موافقان و مخالفانی دارد. بر اساس اظهارنظر هاي مسئولین مدیریت شهري
مشهد، نظرات آن ها در این طرح لحاظ نشده و علاه بر ایراداتی که به فرآیند تولید طرح و محتواي آن وارد است، قابلیت اجرایی

 
زیادي ندارد و همچنین بسیاري از مسائل در آن درنظر گرفته نشده است. 

سیدمحسن حسینی پویا در خصوص طرح حریم رضوي، اظهار کرد: من و بسیاري از دوستان جزو منتقدان طرح طاش بوده و هستیم.
من نیز زاده منطقه ثامن هستم و به حفظ هویت این منطقه معتقد هستم. با اجراي طرح طاش، هویت این بافت به هم ریخته و از

 
بین رفته است. 

تمام کسانی که امروز مدعی هستند، خودشان در گذشته مقدمات طرح طاش را فراهم کردند وي با اشاره به اینکه «تمام کسانی که
امروز مدعی هستند، خودشان در گذشته مقدمات طرح طاش را فراهم کردند»، افزود: مدیریت وقت آستان قدس در آن زمان پیگیري
زیادي براي تعریض خیابان ها و طرح طاش داشته است. نظر آستان قدس بر این بود که خیابان هاي منتهی باید تعریض شده و ره

 
باغ ها ایجاد شوند. 

رئیس کمیسیون حقوقی شوراي اسلامی شهر مشهد خاطرنشان کرد: در آن زمان مدیریت محلی و ملی وقت، زیاد به حج مشرف می
شدند و می گفتند که در آن جا تغییرات ایجاد شده و چرا این کار در مشهد رخ نمی دهد؟. آن ها براي تغییرات به جان بافت می
افتادند و قصد داشتند با طرح طاش، مشهد را مانند مدینه و مکه کنند. آقایان از وزارت مسکن، استانداري و... در این طرح دخالت
داشتند. شهرداري کمتر در این طرح دخالت داشته است. حالا که خود بریده و دوخته اند، از وضعیت فعلی بافت ناراضی هستند. آقاي



 
دکتر حجت، کسی است که طرح طاش را امضا کرده، اما امروز منتقد شده و به همکاري مشاور طرح جدید آمده است. 

حسینی پویا با بیان اینکه «من کماکان منتقد طرح طاش هستم»، ادامه داد: طرح طاش بافت را به هم ریخته است. اینکه طرح طاش
چه کرد و چه شد یک موضوع است، اما اینکه در حال حاضر با این وضعیت بافت چه کنیم مسأله دیگري است. طرح طاش در بسیاري
از قسمت هاي بافت تاثیر خود را گذاشته است. در بسیاري از قسمت ها بیش از 80 یا 90 درصد تملکات انجام شده است. در این
مکان ها زندگی اجتماعی از دست رفته است. مردم از این مکان ها رفته اند. در سال 96 که شوراي پنجم بر سرکار آمد، ما با منطقه
اي مواجه شدیم که آن جا به کارگاه ساختمانی تبدیل شده بود. در این مناطق نور و روشنایی در کوچه ها نبود. به دلیل نبود
بهداشت، سالک در آن جا شیوع پیدا کرده بود. همچنین این منطقه، ناامن شده بود. مردم در آن منطقه از امکانات رفاهی، اجتماعی،
آموزشی و... بهره مند نبودند. مردم این مناطق در کمیته هاي نظارتی از این شاکی بودند که شهرداري در سال هاي گذشته تنها

 
تملک کرده و هیچ زیرساختی را براي ما فراهم نکرده است. 

وي تاکید کرد: از زمانی که وارد کار شدیم، سعی کردیم که مشکلات حاصل شده به دلیل اجراي طرح طاش را برطرف کنیم تا مردم
باقی مانده در بافت از آنجا کوچ نکنند. تمرکز را بر معابر عمومی گذاشتیم. ما به سمت اجراي معابر طرح طاش رفتیم. اگر قرار باشد
که به سمت صحبت هاي کلان برویم، باید همچنان 20 سال دیگر منتظر بمانیم. مردم این منطقه دیگر طاقت و صبر ندارند. ما چاره
اي جز این نداشتیم که به زیرساخت ها سرعت بیشتري بدهیم و مردم براي ساخت وساز ملک خود پاي کار بیایند. ما شهرداري را از
اینکه در غیر از معابر عمومی مداخله مستقیم داشته باشد، منع کردیم. شهرداري غیر از معابر عمومی حق تملک نداشته است.
شهرداري قرارداد جدیدي براي تملک نقاط قرمز نیز نداشته است. ما سعی کردیم که کار هاي گذشته را متوقف کنیم. شهرداري در

 
این مدت تملک داشت، اما تملکات تنها در خیابان بود. 

رئیس کمیسیون حقوقی شوراي اسلامی شهر مشهد با بیان اینکه «قرار بر این شد که به تعریض خیابان ها سرعت بدهیم تا به مردم
به معابر دسترسی پیدا کرده، ارزش ملک شان بالا برود و خود دست به ساخت ملک شان بزنند»، عنوان کرد: پنج دفتر تسهیلگري در
بافت پیرامونی حرم تاسیس شد تا خود مردم بازسازي را انجام دهند که نفع آن را ببرند. ما طرفدار طرح طاش نبوده و نیستیم. اعتقاد
داریم که این طرح باید اصلاح شود. ما در اجراي طرح، اصلاحات را انجام دادیم؛ مثلا در خیابان ته پل محله در طرح گفته شده بود
که مسجد مروي ها باید تخریب شود، اما ما خیابان را طوري طراحی کردیم که این مسجد تخریب نشود. در دیگر نقاط بافت نیز
چنین اتفاق هایی رخ داده است. ما بر حفظ خانه هاي تاریخی و بازسازي آن ها تمرکز کردیم. براي حفظ هویت فرهنگی این بافت کار

 
هاي زیادي از جمله، نام گذاري خیابان ها، خرید هاي خانه هاي تاریخی بافت، کمک به برگشت مردم به بافت و... انجام دادیم. 

شعار هاي قشنگ در عالم واقع مردم را بدبخت تر می کند حسینی پویا با اشاره به اینکه «ما نسبت به اینکه طرح به این شکل تغییر
کند، انتقاداتی داریم»، تشریح کرد: شعار هاي قشنگ در عالم واقع مردم را بدبخت تر می کند. با این مدل طرح نوشتن، ارزش
اقتصادي و مالی ملک مردم پایین می آید. این شیوه طرح براي مردم محلی که با آن شیوه ساخت وساز کنند، هیچ توجیهی ندارد.
براي حفظ حقوق مکتسبه چاره اي به جز اصلاحات جزئی و ساختاري نداریم. اجراي طرح جدید در این شرایط امکان پذیر نیست. اگر
10 سال پیش قرار بود چنین طرحی انجام شود، امکان پذیر بود، اما در سال 99 و با این شیوه و به این صورت در اصلاحات وارد

 
شدن، عملی نیست و منجر به فایده خاصی نیز نخواهد شد. 

رئیس کمیسیون حقوقی شوراي اسلامی شهر مشهد با اشاره به اینکه «اجراي طرح هاي تفصیلی در تمام شهرها، مطابق خود طرح
تفصیلی نیست»، گفت: در مقام مقایسه طرح تفصیلی حرم مطهر نسبت به طرح هاي تفصیلی دیگر، کمترین میزان انحراف را در اجرا
داشته است. طرح تفصیلی بافت پیرامونی حرم در بین تمام طرح هاي تفصیلی کشور، مقام اول بیشترین انطباق را دارد. طرح هاي
تفصیلی معمولا زیر 50 درصد انطباق دارند. در بافت پیرامونی حرم مطهر، حدود 70 تا 80 درصد انطباق انجام شده است. ما نیز قبول



 
داریم که در آن موضوعاتی که طرح انحراف داشته است، نباید این اتفاق می افتاد. در این دوره نیز به این مسئله تاکید کردیم. 

شخصیتی که طرح تفصیلی را می نویسد، باید بعدا پاسخگو باشد حسینی پویا در خصوص روند تصویب طرح، اظهار کرد: در سال 99
ما با یک زمین هموار مواجه نیستیم که با نقشه، خیابان را خط کشی کنیم. در این بافت حقوقی ایجاد شده که براساس واقعیت
موجود باید اصلاحاتی را انجام بدهیم. در واقعیت موجود قدرت مانور باتوجه به اتفاقات رخ داده، نداریم. شخصیتی که طرح تفصیلی را
می نویسد، باید شخصیتی باشد که خود بعدا پاسخگو باشد. این فرد باید تجربه نیز داشته باشد. من معتقد هستم که معاونت پژوهشی
یک دانشگاه که عضو هیئت علمی بوده و مسئولیت مدنی و شرکت هاي تجاري را ندارد، صلاحیت لازم براي این کار را ندارد. امروز که
ما طرح طاش را نقد می کنیم، شرکت طرح طاش امروز وجود دارد که می تواند از خود دفاع کند و یا دسترسی به این شرکت براي
پاسخگویی داریم. معاونت پژوهشی چنین جایگاهی ندارد و شخصیت حقوقی که باید داشته باشد را ندارد. دوستان در دانشگاه تهران
در شهر تهران هستند و احاطه آن چنانی به مسائل مشهد ندارند. یک دفتر در مشهد دارند که افراد اصلی این طرح کمتر به این جا

 
می آیند. ما معتقد هستیم که باید قانون رعایت شود. وقتی این طرح اصلاح می شود، نام آن اصلاح طرح تفصیلی است. 

طرح حریم رضوي می تواند به راحتی در دیوان عدالت اداري ابطال شود وي افزود: مطابق ماده پنج قانون شوراي عالی معماري و
شهرسازي، طرح باید به کمیسیون ماده پنج آمده و بعد مصوب شود؛ بنابراین نمی توان کمیسیون ماده پنج استان را دور زد. در بند
34 ماده 80 قانون تشکیلات و انتخابات شوراي اسلامی شهر تعیین تکلیف شده است که طرح مشاور باید به شهرداري آمده و بعد از
آن به شوراي شهر بیاید تا بررسی شود. بعد از تایید شوراي شهر، طرح به کمیسیون ماده پنج ارسال می شود. این روند باید طی شود.
اگر این روند طی نشود، این ایراد به طرح وارد است. در سال هاي آینده و در زمان اجراي طرح هر ذي نفعی که به دیوان عدالت اداري
مراجعه کند و ابطال این طرح را بخواهد، دیوان عدالت اداري براساس قانون این طرح را ابطال می کند. اگر دوستان بخواهند این طرح
را به صورت غیرمنطقی جلو برده و طرح را در شوراي عالی معماري و شهرسازي به تصویب برسانند، استخوان لاي زخم می گذارند.
در آینده این طرح ابطال خواهد شد و دود آن تنها در چشم مردم خواهد رفت. تاکید داریم که روند تصویب طرح باید مطابق قانون

 
اجرا شود. 

حقوق مکتسبه چیزي است که دادگاه به آن راي می دهد رئیس کمیسیون حقوقی شوراي اسلامی شهر مشهد درخصوص حقوق
مکتسبه، عنوان کرد: باید واقع بینانه به حقوق مکتسبه توجه کنیم. حقوق مکتسبه آن چیزي نیست که شوراي عالی معماري و
شهرسازي آن را تعریف کند. حقوق مکتسبه آن چیزي است که دادگاه به آن راي می دهد. مقام قضایی تعیین کننده حقوق مکتسبه
است. اگر کسی پروانه گرفته باشد، مقام قضایی پروانه را قبول می کند. به عنوان مثال کسی قبلا از شهرداري استعلام گرفته،
شهرداري براساس طرح تفصیلی به او پاسخ داده و براساس پاسخ شهرداري او ملکی را در حاشیه شارستان رضوي با عرض طرح سابق
خریده است. طرح جدید به او می گوید ملک او در حاشیه نیست و ملک دیگري جلوي او می آید. آن مالک داراي حقوق مکتسبه

 
است. 

این فرد می تواند بیاید و طرح را ابطال کند. کسانی که در مزایده اجراي احکام دادگستري شرکت کردند و برمبناي طرح سابق یک
خریدي را انجام دادند، آن ها نیز می توانند طرح را ابطال کنند. در این طرح این موارد دیده نشده است. شوراي عالی معماري و
شهرسازي براي اینکه بتواند به نتیجه برسد، خود حقوق مکتسبه را تعریف کرده است. این تعریف دل به خواهی بوده و غیر منطبق با
واقع است و به نوعی صورت مسئله را پاك کرده است. آن ها تعریف کردند که چیزي در این زمینه درخصوص حقوق مکتسبه نداشته

 
و نمی شناسیم. 

حسینی پویا با اشاره به اینکه «شوراي عالی معماري و شهرسازي طرح را بر این اساس نوشته و آن را براي تصویب می برند»،
خاطرنشان کرد: در عالم واقع و دادگاه ها حقوق مکتسبه فراتر از آن چیزي است که آن ها نوشته اند. شوراي عالی معماري و



شهرسازي حقوق مکتسبه را در نظر نگرفته است، به همین خاطر افراد می توانند براي ابطال به دیوان عدالت اداري مراجعه و
درخواست کنند. دوستان فکر می کنند قدرت دست آن هاست. آن ها اگر تصویب هم کنند، اما در آینده هر لحظه امکان ابطال دارد.
حرف ما این است که اگر قرار است طرحی را تصویب کنید، قانونی بوده و همه به آن التزام داشته باشند. اینکه بخش اعظم نخبگان

 
مشهد و شوراي شهر را دخیل نکرده و طرح را تصویب کنید، باعث می شود که در آینده شهرداري همراه نباشد. 

وي با اشاره به این مطلب که «اینکه می گویند حقوق مکتسبه نوعی حمایت از سرمایه گذاران است، از صحبت هاي غیرمنصفانه
دوستان است»، تاکید کرد: بخشی از حقوق مکتسبه براي کسانی است که در آن بافت سرمایه گذاري کرده اند. به نظر من اینکه ما
مردم را به دو دسته سرمایه دار و غیرسرمایه دار تقسیم کنیم، درست نیست. کسانی که سرمایه خود را به این بافت آوردند، چه بسا
در سطح شهر مشهد کارآفرینی نیز می کنند. بسیاري از پروژه هایی که در مشهد ایجاد می شود، توسط سرمایه داران احداث شده
است. به نظر من این افراد به اشتغال نیز کمک می کنند. بنده این تقسیم بندي را قبول ندارم. مسئله فقط سرمایه گذاران نیست بلکه

 
حقوق مردم کوچه و بازار آن بافت نیز تضییع می شود. 

در طرح حریم رضوي طراح براي همراهی آستان قدس، زمین شهرداري را به آن ها داده است رئیس کمیسیون حقوقی شوراي
اسلامی شهر مشهد ادامه داد: در اصلاحات شما طرح سابق را باید به صورت کف یا پایه در نظر بگیرید و در طرح جدید باید چیزي
بیش از آن بدهید. این مسئله در طرح جدید در نظر گرفته نشده است. آن ها طرح سابق را اساسا هیچ در نظر گرفته و فکر می کنند
با زمین هموار مواجه هستند. آن ها هرطور که خواسته اند طرح نوشته اند. کاربري ها را تغییر دادند، تراکم ها را زیاد و کم کردند و
بسیاري از زمین هاي شهرداري را به آستان قدس داده اند. متاسفانه براي اینکه آستان قدس را با خود همراه کنند، زمین شهرداري را
حاتم بخشی کرده و به آستان قدس داده اند. در تقسیم بندي اموال، اموال عمومی وجود دارد که تنها مدیریت آن در دست شهرداري

 
است، مانند خیابان ها. این اموال در تملک هیچ شخصی نیست. هیچکس نمی تواند مالکیت آن را از اداره اي به اداره دیگر بدهد. 

وي افزود: در این طرح چنین کاري انجام داده اند. یعنی اصول اساسی که در حقوق اموال وجود دارد را اساسا نادیده گرفته اند.
قسمتی از خیابان ها که ملک و اموال عمومی است را در مالکیت آستان قدس داده اند. آن ها براساس چه مجوزي این کار را انجام
داده اند؟ پول هاي آن قرار است کجا محاسبه شود؟. درست است که آستان قدس رضوي اداره حرم مطهر امام رضا (ع) را به عهده
دارد و ما همه ارادتمندان هستیم، اما به لحاظ حقوقی اموال عمومی از اموال آستان قدس رضوي جداست و نمی توان آن را باهم
مخلوط کرد. این طرح، این موارد را در نظر نگرفته است. طرحی که نوشته می شود باید مشاوران حقوقی داشته باشد. شاید به لحاظ
اسمی نام چند نفر از اساتید حقوق را در این طرح نوشته اند، اما من با جرئت می گویم که براي نوشتن این طرح با آن ها مشورت

 
نکردند. 

حسینی پویا تشریح کرد: من می گویم اگر شما طرحی را می نویسید و یا آن را تصویب می کنید باید شکل آن حقوقی و قانونی باشد.
در ماهیت آن باید حقوق مکتسبه رعایت شود. در زمانی که ما وارد شورا شدیم، لیستی از مستأصلین شهروندان بافت داشتیم. حدود
یک سال طول کشید که به این لیست پاسخگویی کنیم. اگر طرح جدید اجرا شود دوباره یک لیست از مستأصلین خواهیم داشت. بر
روي این منطقه قفل زده می شود. حقوق عمومی و مردم تضییع می شود. ما شهرداري را موظف کردیم که معابر عمومی را تا قبل از

 
آمدن طرح جدید اجرا کند. 

تا زمانی که طرح جدید تصویب نشود، طرح سابق باید اجرا شود. طرح سابق نمی تواند متوقف بماند. شوراي عالی معماري و
شهرسازي طرح را متوقف کرده بود. دیوان عدالت اداري ان را ابطال کرد و اعلام کرد که طرح سابق باید اجرا شود. همان لحظه که
طرح جدید آورده شود، طرح سابق کنار می رود. به این معنا که ما دوران فطرت و بی طرحی نداریم. شهرداري براساس مصوبه شورا

 
در حال اجراي معابر عمومی است، هرچند که جلوي آن را گرفته اند، اما تا جایی که توانست آن را اجرا کرد. 



وي با بیان اینکه «برخی موضوع را به دو گروه حق و باطل تقسیم بندي کرده اند»، گفت: گروه موافق طرح طاش که موافق سرمایه
داري هستند و گروه مخالف طرح طاش که طرفدار مردم مظلوم است. درصورتی که چنین نیست. من خود منتقد طرح طاش هستم.
من بزرگ شده منطقه ثامن هستم. در این بافت از افراد مومن گرفته تا بزه کارترین فرد وجود داشت. این منطقه مانند دیگر مناطق
شهر بود که همه نوع افراد و آدمی در آن وجود داشت. هرچه که بود، همه این ها باهم جزو مشهد بود. باید مناطق آسیب زا را اصلاح
و مناطق مثبت را نگه می داشتند. تمام ساختمان هاي بافت پیرامونی حرم از لحاظ ارزش، ساختمان هاي باارزشی نبودند. برخی از آن
ها ارزش نگهداري نداشتند. برخی ساختمان هاي 100 یا 150 ساله در این منطقه وجود داشت که باید در این منطقه حفظ می
شدند. میراث فرهنگی در زمانی که طرح نوشته شده، تنها نام هفت ساختمان را داده است. بعد از اینکه طرح نوشته و به اتمام رسیده
است، نام 30 ساختمان را داده اند. بعد از اینکه طرح شروع به کار کرده و بسیاري از خانه ها تخریب شده، میراث فرهنگی لیستی

 
شامل 300 ساختمان را ارائه کرده است. 

رئیس کمیسیون حقوقی شوراي اسلامی شهر مشهد با اشاره به اینکه «در لیستی که به عنوان ساختمان هاي میراثی داده شده است،
بسیاري از این ساختمان ها در گذشته خراب شده است»، اظهار کرد: بعضا برخی از مالکانی که مستأصل بودند، در تخریب آن
مباشرت کردند. اگر قرار باشد تاکید این دوره بر هویت بررسی شود، پرونده روشنی داریم. ما به سراغ ساختمان هاي باقی مانده براي
حفظ آن ها رفتیم. حتی به جداره سازي اطراف این بنا ها توجه کردیم. ما در زمینه برگرداندن نام خیابان هاي بافت نیز، تلاش هاي
بسیاري کردیم. مانند نام گذاري خیابان ته پل محله. لایحه اي در شهرداري در دست بررسی است که تمام خیابان هاي شعاعی در
این بافت و ره باغ ها را نیز به نام هاي قدیمی و اصلی خود نام گذاري کنیم که هویت اصلی آن ها بازگردانده شود. اینکه بخواهیم
منفی یا مثبت بررسی کنیم و بگوییم همه آنچه در گذشته رخ داده، مثبت یا منفی بوده است، این طور نیست. بنده حرفی از
دادگستري وقت خراسان بزرگ براي توجیه اجراي این طرح شنیدم که آن را بازگو می کنم. حدود 70 درصد جرایم کل استان در

 
مشهد و حدود 70 درصد جرایمی که در مشهد رخ می دهد در بافت ثامن اتفاق می افتاد. 

حسینی پویا با اشاره به اینکه «این منطقه علاوه بر جرم و جنایت، اتفاق هاي خوب مثل دعا و نیایش نیز داشته است»، ادامه داد:
باتوجه به چیزي که با آن مواجه هستیم باید هویت این بافت را حفظ کنیم. شهرداري و شوراي شهر به دنبال احیاء بافت هاي تاریخی
اطراف حرم مانند بازارسرشور، بازار فرش، محله نوغان، مسیر هاي قدیمی تشرف و... است. در زمینه حفظ هویت هیچ مشکل و یا
اختلاف نظري وجود ندارد. اینکه به اسم حفظ هویت بخواهیم به حقوق مکتسبه تجاوز کنیم، توجیه خوبی نیست. برخی می گویند
همین طرح کلی و اولیه داده شده، اگر به صحنه عمل بیاید تفاوت معناداري با طرح طاش، ندارد. بسیاري از ساختمان هاي میراثی که
نام آن ها در لیست وجود دارد، در دوره هاي گذشته تخریب شده است. امیدواریم بتوانیم آن چیزي که باقی مانده است را حفظ

 
کنیم. 

وي با بیان اینکه «یکی از نقد هایی که ما به شهرداري در دوره هاي گذشته در نحوه اجراي طرح داریم این است که شهرداري بخش
مداخله مستقیم را خیلی زیاد کرده بود»، تشریح کرد: شهرداري با منابع مالی که در دست داشته، به صورت پراکنده تملک کرده
است. درحالی که اگر تنها به معابر عمومی تمرکز داشت، مردم خود در بازسازي اقدام می کردند. یکی از تغییر سیاست هاي ما بر این
بود که تمرکز را بر معابر عمومی و ره باغ ها گذاشتیم. اگر مانعی جلوي معابر عمومی و ره باغ ها نباشد، تا حدود یک سال دیگر به
اتمام می رسد. ما به انتهاي تمام کردن شارستان رسیدیم. تنها کمتر از 10 ملک براي تملک وجود دارد که کل حلقه شارستان به

 
اتمام برسد. این شارستان به بخش طبرسی نیز متصل می شود. 

رئیس کمیسیون حقوقی شوراي اسلامی شهر مشهد عنوان کرد: فضاسازي هایی که صورت گرفته کار را مختل کرده است. مسجد
هفت درب هویت تاریخی نداشت و مسجد محوري در آن جا نبود. فضاسازي که براي مسجد هفت درب اتفاق افتاد، تنها براي این بود



 
که طرح اجرا نشود. دوستان کمک کننده به مشاور طرح، در فضاسازي نیز بسیار کمک کردند. 

وي درخصوص تخلفات دوران محمد پژمان، شهردار مشهد، گفت: من اطلاعات کاملی در این زمینه ندارم. وقتی حجم گردش مالی بالا
می رود، تخلف نیز به همان نسبت زیاد می شود، اما این تخلف نباید معنادار باشد. حجم گردش مالی شهرداري امسال به 17 هزار
میلیارد تومان رسید. در این حجم مالی تخلف وجود دارد. در رسیدگی هاي حسابداري، حجمی از تخلف ها قابل چشم پوشی است.
تجربه نشان داده است که هرچقدر تلاش کنید، باز تخلفاتی اتفاق می افتد و کمتر نمی شود. اگر تخلفات معنادار شود، آن جا محل
ایراد است. من اطلاعی در خصوص حجم تخلفات در زمان شهردار بودن آقاي پژمان که آیا معنادار بوده یا خیر، ندارم. هرزمان و هرجا

 
کار انجام شود، پرونده سازي نیز براي آن شده است. 

رئیس کمیسیون حقوقی شوراي اسلامی شهر مشهد افزود: هرکس کاري انجام بدهد، براي او پرونده درست می کنند. اگر آرام کار
کنی، کسی با تو کاري ندارد. ظرافت برخورد مقام قضایی در اینجا خود را نشان می دهد. برخورد قضایی که انجام می شود منجر به
این نشود که ترك فعل بهتر از انجام آن فعل است. تفسیر بد آن این است که اگر بخواهید بیشتر و جلوتر از دیگران کار کنید، شما را

 
متوقف خواهند کرد. 

منبع: ایسنا



خدمات بی نظیر شرکت ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی

منبع: روزنامه اقتصاد ملیشماره خبر:  165  |  تاریخ: 1399/10/24

«محراب احمدیان»، معاون توسعه سرمایه انسانی و سیستم هاي اطلاعاتی شرکت مس، گفت: خدمات عام المنفعه شرکت
ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی و در محورهاي کمک هاي بلاعوض، کمک هاي ورزشی، اقتصاد مقاومتی و راه سازي

درخشان است.  محراب احمدیان معاون توسعه سرمایه انسانی شرکت مس در میزگردي که با عنوان بررسی ...

 
خدمات بی نظیر شرکت ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی 

«محراب احمدیان»، معاون توسعه سرمایه انسانی و سیستم هاي اطلاعاتی شرکت مس، گفت:
خدمات عام المنفعه شرکت ملی مس در راستاي مسئولیت اجتماعی و در محورهاي کمک هاي

 
بلاعوض، کمک هاي ورزشی، اقتصاد مقاومتی و راه سازي درخشان است. 

 محراب احمدیان معاون توسعه سرمایه انسانی شرکت مس در میزگردي که با عنوان بررسی عملکرد شرکت مس در حوزه مسئولیت
اجتماعی در سومین همایش و نمایشگاه چشم انداز صنایع فلزات غیر آهنی ایران و فناوري هاي وابسته برگزار شد با اشاره به خدمات
گسترده شرکت مس در حوزه مسئولیت اجتماعی، گفت: در فعالیت هاي ورزشی شرکت مس با داشتن باشگاه هاي ورزشی در رشته
هاي فوتبال، فوتسال و سایر رشته هاي ورزشی در همه رده هاي باشگاهی از لیگ برتر تا لیگ یک حضور جدي و تاثیر گذاري در

 
ورزش حرفه اي دارد و در همین راستا چندین ورزشگاه در دست ساخت دارد که پیشرفت متوسط آن حدود 70 درصد می باشد. 

وي با اشاره به برگزاري مراسم هاي فرهنگی همچون سالگرد شهادت سردار سلیمانی و دیگر برنامه هاي فرهنگی که با حضور شاعران،
و هنرمندان مطرح برگزار می شود گفت: فعالیت هاي خیریه همچون تهیه و اهدا بسته هاي غذایی و جهیزیه به خانواده هاي بی

 
بضاعت در راستاي مسئولیت اجتماعی شرکت ملی مس انجام می شود. 

معاون توسعه منابع انسانی شرکت مس با تشریح اقدامات صورت گرفته در حوزه راه سازي که یکی از وظایف مصوب هیئت مدیره در
راستاي مسئولیت اجتماعی است، گفت: ما در راه سازي توجه ویژه اي به مسیرهاي روستایی و همچنین مسیرهاي موردنیاز دسترسی

 
معادن داریم. 

به گفته احمدیان ساخت جاده خواجه &– ورزقان به همراه مجتمع چندمنظوره امدادي در این جاده از مهمترین  فعالیت هاي اخیر

 
مسئولیت اجتماعی شرکت مس در حوزه راه سازي است. 

معاون توسعه سرمایه انسانی شرکت مس با تشریح فعالیت هاي این شرکت در حوزه اقتصاد مقاومتی به پرداخت وام هاي اشتغال به
متقاضیان کارآفرینی در رفسنجان، سرچشمه، سونگون و شهربابک اشاره کرد گفت: همچنین یکی از اقدامات مهم شرکت مس حمایت
از پارك هاي فناوري و توسعه اقتصاد مردم محور است که در این زمینه می توان به طرح تجمیع دام در خاتون آباد اشاره کرد که

 
نمونه اي از فعالیت هاي اقتصادي مردم نهاد شرکت مس است. 

احمدیان با اشاره به وقوع حادثه ناگوار زلزله در ورزقان اشاره کرد و گفت: خدمات شرکت ملی مس در این حادثه مانند ساخت

 
مدارس، پخش غذاي گرم و در خدمت قراردادن تجهیزات لجستیکی شرکت براي حمایت از مردم آسیب دیده مثال زدنی بود. 

وي با اشاره به شیوع کرونا در کشور از اواخر سال گذشته گفت:  شرکت مس براي مقابله و پیشگیري  از کرونا در کشور اقدامات
زیادي از جمله ساخت بیمارستان 50 تختخوابی شهداي صنعت مس رفسنجان، تهیه و تجهیز بیمارستان هاي منطقه به ونتیلاتور و

مخزن اکسیژن و پخش گسترده بسته هاي معیشتی و لوازم بهداشتی انجام داد. 



به گفته احمدیان واحد ایمنی و بهداشت شرکت ملی مس با کاهش ظرفیت حضور مانع حضور کارگران مشکوك به بیماري در کارگاه
شدند و دستورالعمل هاي بهداشتی به شدت انجام شد و به همین دلیل تعداد آسیب دیدگان ما از کرونا به شدت کم و قابل قبول بود.



نزولی شدن نرخ بیکاري در قم

منبع: تابناكشماره خبر:  166  |  تاریخ: 1399/10/24

 
نزولی شدن نرخ بیکاري در قم 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم با اشاره به نرخ صعودي بیکاري در 6 ماهه نخست سال گفت: از پاییز تاکنون روند

 
بیکاري در استان نزولی بوده و کمتر از میانگین کشوري بوده است. 

به گزارش تابناك قم، مصطفی کاویانی در جلسه کارگروه اشتغال استان با اشاره آخرین آمار اشتغال قم با ذکر این مطلب که نرخ
بیکاري تا قبل از شیوع کرونا در بهار و تابستان 99 نزولی بوده است، گفت: با توجه به شیوع کرونا و اینکه قم بیش از 60 درصد
شاغلین آن در بخش خدمات هستند براي نخستین بار از متوسط کشوري بالاتر رفت و به 11 و نیم در تابستان رسید البته این آمار

 
در پاییز به 8 درصد رسید. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم با بیان اینکه میانگین نرخ بیکاري در پاییز 9.4 است افزود: در آمار بیمه شدگان نیز تا
اسفند 98 روند رو به رشد داشتیم، بعد از شیوع کرونا کاهش ناگهانی تا اردیبهشت مشاهده می شود اما مجدد این رقم از اردیبهشت

 
رو به رشد رفت، در مهر 99 بر اساس آخرین آمار به بیش از 134 هزار نفر رسید و همچنان روند صعودي است. 

وي به پرداخت تسهیلات اشتغال روستایی اشاره کرد و گفت: 6 میلیارد و 634 میلیون تومان به 8 تعاونی هاي روستایی تسهیلات

 
پرداخت شده است. 

همچنین در این جلسه عباس جوشقانیان قائم مقام کمیته امداد امام خمینی(ره) استان قم نیز با اشاره به پرداخت تسهیلات اشتغال
روستایی مددجویان کمیته امداد اظهار داشت: پرداخت تسهیلات در کمیته امداد متفاوت است، طرح ها باید از استان به مرکز ارسال

 
و پس از تائید مورد پیگیري قرار می گرفت، ازآنجاکه عمده درخواست ها در حوزه دامداري بود و ما در این زمینه محدودیت داشتیم. 

 
وي افزود: تلاش کردیم که براي استان جذب صددرصدي انجام شود اما براي جابجایی و جذب از دیگر استان ها این اتفاق نیفتاد. 

وي با اشاره به تسهیلات اشتغال مددجویان کمیته امداد گفت: 1515 طرح اشتغال در قم با 54 میلیارد تومان اجراشده که هزار و

 
123 طرح در شهر و 392 طرح در روستاهاي استان بوده است. 

به گفته قائم مقام کمیته امداد امام خمینی (ره) استان قم، تاکنون 56 درصد معادل 38 میلیارد تومان موفق به دریافت تسهیلات
شده اند.



اهمیت تاسیس اطلس سرمایه گذاري در قم

منبع: تابناكشماره خبر:  167  |  تاریخ: 1399/10/24

 
اهمیت تاسیس اطلس سرمایه گذاري در قم 

معاون اداره کل امور اقتصادي و دارایی استان قم بر لزوم تدوین اطلس سرمایه گذاري با هدف گردآوري بانک اطلاعات ظرفیت هاي

 
اقتصادي استان تأکید کرد. 

به گزارش تابناك قم، نیره مظهر در جلسه کارگروه اشتغال استان با اشاره به لزوم تدوین اطلس سرمایه گذاري استان قم گفت: در این
اطلس ظرفیت ها، محدودیت ها و پهنه هاي مستعد مشخص می شود و درنهایت در بستر نرم افزاري براي سرمایه گذاران قابل

 
استفاده است. 

معاون اقتصادي اداره کل امور اقتصادي و دارایی استان قم با بیان اینکه این اطلس باید منطبق بر آمایش سرزمینی باشد، خاطرنشان
کرد: با توجه به محدودیت هاي دستگاه هاي اجرایی و بودجه اي براي بیان و شناسایی لایه هاي مستعد سرمایه گذاري از همین رو

 
تلاش کردیم از تجربه دیگر استان ها استفاده کنیم. 

وي ادامه داد: در این زمینه پیشنهاد می شود کارگروه ویژه اطلس سرمایه گذاري استان تشکیل و بر اساس آن بانک اطلاعات آن

 
گردآوري شود. 

مظهر با تأکید بر لزوم تأمین مالی پروژه هاي سرمایه گذاري تصریح کرد: بانک هاي دولتی عملکرد خوبی دارند اما بانک هاي

 
خصوصی به جهت عدم همراهی در پرداخت تسهیلات رتبه استان را به 28 ام کشوري رسانده اند. 

معاون اقتصادي اداره کل امور اقتصادي و دارایی استان قم با بیان اینکه بانک هاي خصوصی می گویند توسط مرکز رتبه بندي می
شوند و بر این اساس سقف اختیارات آن ها تعیین می شود، خاطرنشان کرد: در چنین شرایطی رتبه اعتباري آن ها در استان کاهش

 
می یابد، درنتیجه اختیارات آن ها محدود می شود. 

به گفته وي، تأمین مالی پروژه هاي سرمایه گذاري با آزادسازي سهام عدالت ظرفیت بسیار بالایی دارند که سرمایه شرکت سرمایه
گذاري سهام عدالت آن از یک میلیارد تومان به 5230 میلیارد تومان افزایش یافته که می تواند یک سوم دارایی خود را در پروژه هاي

سودآور استان هزینه کند، اگر استان از این ظرفیت استفاده نکند دیگر استان ها می توانند از آن استفاده کنند.



پنج طرح صنعتی و خدماتی در سقز افتتاح می شود

منبع: تابناكشماره خبر:  168  |  تاریخ: 1399/10/24

 
پنج طرح صنعتی و خدماتی در سقز افتتاح می شود 

رییس اداره صنعت، معدن و تجارت سقز گفت: پنج طرح صنعتی و خدماتی با اشتغال زایی 68 نفر و با اعتبار 280 میلیارد ریالی

 
بخش خصوصی در گرامیداشت دهه فجر در این شهرستان افتتاح می شود. 

به گزارش تابناك کردستان و به نقل از خبرگزاري ایرنا کردستان، فرزاد میرزایی اظهار داشت: تولید تیرچه صنعتی، تولید لنِت شرکت
آوا لنت آرسام زاگرس، سبدسازي خاکپور، دانه بندي شن و ماسه و تولید انواع لامپ شرکت پرتو نور افشان صنعت روژ از جمله طرح

 
هایی است که در گرامیداشت دهه فجر به بهره برداري می رسد. 

وي اضافه کرد: ظرفیت تولید سالانه هر کدام از این طرح ها به ترتیب یک هزار تُن تیرچه، 900 هزار عدد لنت ترمز خودرو، 200 تُن

 
سبد میوه، 60 هزار تُن دانه بندي شن و ماسه و سه میلیون عدد لامپ ال اي دي و اس ام دي است. 

میرزایی یادآور شد: براي راه اندازي این پنج طرح صنعتی و خدماتی مبلغ 28 میلیارد تومان سرمایه گذاري شده که هفت میلیارد
تومان آن از محل تسهیلات تبصره 18 دولت در راستاي حمایت از تولید و 21 میلیارد تومان نیز توسط بخش خصوصی تامین شده

 
است. 

رییس اداره صنعت، معدن و تجارت سقز با بیان اینکه این طرح ها، در شهرك صنعتی، خارج از شهرك و ناحیه صنعتی واقع شده اند،

 
اضافه کرد: میزان اشتغال زایی این طرح ها 68 نفر به صورت مستقیم است. 

وي با بیان اینکه 105 واحد صنعتی داراي پروانه در شهرك هاي صنعتی سقز فعالیت دارند، افزود: 12 واحد از این تعداد فعلا غیرفعال

 
است. 

وي یادآور شد: بیش از 800 نفر در شهرك صنعتی سقز مشغول فعالیت هستند و تقریبا در کل یک هزار و 200 نفر با واحد هاي
خارج از شهرك صنعتی نیز در حوزه تولید صنعتی اشتغال دارند.



کرونا نرخ مشارکت اقتصادي گلستانی ها را کاهش داد

منبع: ایسناشماره خبر:  169  |  تاریخ: 1399/10/24

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی گلستان گفت: با توجه به شیوع ویروس کرونا، نرخ مشارکت اقتصادي استان از 40.4
درصد در بهار 99 به 38.9 درصد در پاییز 99 کاهش یافته است.

سعید مازندرانی امروز در جلسه شوراي هماهنگی تعاون،
کار و رفاه اجتماعی استان گلستان با حضور میرزایی،
معاون اقتصادي وزیر کار، اظهار کرد: مرکز آمار ایران نرخ
بیکاري گلستان در پاییز امسال را 9.3 درصد اعلام کرد.
نرخ بیکاري در بهار و تابستان نیز به ترتیب 10 و 8 درصد

 
بود. 

وي بیان کرد: در 9 ماهه امسال 21 هزار و 907 شغل در

 
استان در سامانه رصد ثبت شده است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی از پرداخت تسهیلات به بیش از 90 درصد پرونده هاي معرفی شده در بخش اشتغال روستایی به

 
بانک ها خبرداد و افزود: تاکنون در بخش روستایی 532 میلیارد تومان تسهیلات در گلستان پرداخت شده است. 

مازندرانی به کاهش میزان پرداخت تسهیلات مشاغل خانگی در استان اشاره کرد و گفت: امسال 5.9 میلیارد تومان تسهیلات مشاغل
خانگی در استان پرداخت شد درحالی که در سال هاي 96 و 97، 27.5 میلیارد تومان تسهیلات در این بخش پرداخت شده بود. با

 
توجه به صنعتی نبودن گلستان، پرداخت تسهیلات مشاغل خانگی می تواند کمک زیادي به اشتغال مردم استان داشته باشد. 

وي خاطرنشان کرد: در حال حاضر 2200 نفر در استان در قالب طرح مهارت آموزي در محیط کار واقعی مشغول به کار هستند که

 
این تعداد بیش از سهمیه در نظر گرفته شده براي استان بوده است. 

مازندرانی به پرداخت تسهیلات به تعاونی ها اشاره کرد و گفت: امسال از محل تسهیلات بهین یاب و رونق تولید 78 میلیارد تومان،
اشتغال روستایی 58 میلیارد تومان و صندوق شکوفایی 28 میلیارد تومان تسهیلات به تعاونی هاي استان پرداخت شد. همچنین در

 
بحث کرونا نیز 70 میلیارد تومان تسهیلات براي پرداخت به تعاونی ها به بانک ها معرفی شده است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی گلستان در ادامه بیان کرد: 11 هزار پرونده بنگاه هاي اقتصادي استان گلستان جمعاً به میزان
170 میلیارد تومان براي دریافت تسهیلات کرونا به بانک ها معرفی شده که تاکنون بیش از 100 میلیارد تومان از تسهیلات پرداخت

 
شده است. 

 
وي خاطرنشان کرد: در سه ماهه اول امسال به 20 هزار نفر بیمه بیکاري کرونا پرداخت شد. 



مازندرانی با اشاره به اینکه بعد از شیوع کرونا مراکز درمانی و کلینیک هاي تأمین اجتماعی استان در اختیار بیماران کرونایی قرار

 
گرفت، اظهار کرد: از زمان شیوع کرونا حدود 3000 بیمار کرونایی در دو بیمارستان تأمین اجتماعی در سطح استان بستري شدند. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی گلستان به وضعیت معادن استان نیز اشاره کرد و گفت: موضوعات مربوط بیمه، حقوق و ایمنی در
معادن خصوصاً معدن زمستان یورت آزادشهر دنبال و تلاش شد که دغدغه کارگران برطرف شود. بعد از حادثه انفجار معدن زمستان

 
یورت، هیچ حادثه کاري را در معادن استان نداشتیم. 

انتهاي پیام



رشد 105 درصدي سرمایه گذاري در صنایع سمنان

منبع: ایسناشماره خبر:  170  |  تاریخ: 1399/10/24

معاون امور صنایع سازمان صنعت، معدن و تجارت استان سمنان از رشد 105 درصدي میزان سرمایه گذاري در بخش صنعت
استان در سال جاري خبر داد .

فرامرز محبوبی 24دي ماه با اعلام این خبر اظهار کرد:
سرمایه گذاري انجام شده در بخش صنعت استان از ابتداي
امسال تا کنون، بیش از 15 هزار میلیارد ریال بوده که این
رقم در مقایسه با مدت مشابه آن در سال گذشته حدود

 
105 درصد رشد داشته است. 

وي ادامه داد: در بخش صدور پروانه هاي بهره برداري
حوزه صنعت که در واقع می توان همان سرمایه گذاري
هاي تحقق یافته دانست طی نه ماهه ابتدایی سال جاري ،
130 فقره پروانه بهره برداري براي واحدهاي تولیدي استان

 
صادر شده است که در مقایسه با سال گذشته 8 درصد افزایش داشته است. 

معاون امور صنایع سازمان صنعت، معدن و تجارت استان سمنان با اشاره به رشد 52 درصدي اشتغال در بخش صنعت اظهار داشت:
در سال جهش تولید ، با صدور پروانه هاي بهره برداري جدید در بخش صنعت استان ، زمینه اشتغال 2700 نفر در صنایع استان

 
فراهم شده است. 

وي اضافه کرد: در نه ماه گذشته براي واحدهاي صنعتی که جواز تأسیس اخذ کرده اند، سرمایه گذاري بالغ بر 84 هزار میلیارد ریال با

 
اشتغال حدود 27 هزار و 200 نفر پیش بینی شده است. 

محبوبی با بیان اینکه از ابتداي امسال تا کنون ، 1380 مجوز صنعتی در استان صادر شده است گفت ، 130 واحد صنعتی در استان

 
پروانه بهره برداري و 1250 واحد نیز جواز تأسیس دریافت کرده اند. 

انتهاي پیام



معاش مردم را به معادلات پیچیده بودجه گره نزنیم

منبع: روزنامه آراز آذربایجانشماره خبر:  171  |  تاریخ: 1399/10/24

گروه خبر: نماینده مردم خوي و چایپاره در مجلس شوراي اسلامی در انتقاد از دیده شدن فروش روزانه دو میلیون و 300
هزار بشکه نفت در لایحه بودجه 1400 خطاب به رییس جمهور گفت: معاش مردم را به معادلات پیچیده بودجه گره نخواهیم

زد. به گزارش آرازآذربایجان، عادل نجف زاده در نشست علنی مجلس شوراي (...)

گروه خبر: نماینده مردم خوي و چایپاره در مجلس شوراي اسلامی در انتقاد از دیده شدن فروش روزانه دو میلیون و 300 هزار

 
بشکه نفت در لایحه بودجه 1400 خطاب به رییس جمهور گفت: معاش مردم را به معادلات پیچیده بودجه گره نخواهیم زد. 

به گزارش آرازآذربایجان، عادل نجف زاده در نشست علنی مجلس شوراي اسلامی در نطق میان دستور خود خطاب به مردم ایران،
گفت: امروز در نقطه عطف تاریخ انقلاب و در مرحله سخت تحریم هاي ظالمانه علیه کشور، وظیفه نمایندگان مردم، وظیفه سخت و
طاقت فرسا است چرا که متأسفانه از آن همدلی و وحدت مبتنی بر خرد جمعی براي نجات کشور خبري نیست و در کشوري که
سرآمد ثروت، ظرفیت و فرصت هاي بیکران الهی است، وضع فعلی اقتصاد، فرهنگ، اشتغال، تولید و فضاي کسب و کار چندان با

 
استراتژي هم پیوندي احزاب و گروه هاي سیاسی کشور همخوانی ندارد. 

نماینده مردم خوي و چایپاره در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: واژه انقلابی براي مجلس یازدهم یعنی جهاد، یعنی تلاش شبانه
روزي در جهت اصلاح امور، رفع موانع توسعه و یعنی در سخت ترین شرایط کشور در کنار مردم بودن، یعنی گوش جان سپردن به
فرمان ولایت که در آغاز مجلس یازدهم منشور قدرتمند نحوه پیگیري مطالبات مردم و نجات اقتصاد کشور از طریق اقتصاد مقاومتی

 
مبتنی بر دانش را براي همه ما ترسیم فرمودند. 

وي افزود: الان سوال اینجاست در کجاي این راهبرد قرار داریم و آیا قوانین تحقق گام دوم انقلاب؛ این فرصت عظیم بازسازي بزرگ

 
کشور را فراهم کرده ایم و آیا چرخ در گل مانده تولید را با قدرت قانون بیروم کشیده ایم؟ 

آقاي رئیس جمهور! هرچقدر نفت بفروشید نه تنها بارك االله، قطعا هزاران آفرین خواهیم گفت اما معاش مردم را به معادلات پیچیده

 
بودجه گره نخواهیم زد. 

نجف زاده ادامه داد: من نماینده شهري هستم که در تدین، تمدن، اخلاق، فرهنگ، عرفان، مزیت خاك، آب و معدن، مردم غیور آن
سرآمد است و علیرغم قرارگیري در نقطه استراتژیک هم پیوندي اقتصاد ملی با اقتصاد جهانی از طریق مرز رازي و توان مضاعف در

 
ارتباط لجستیک ریلی، زمینی و هوایی از بالاترین نرخ بیکاري جوانان خود رنج می برد. 

این نماینده مردم در مجلس یازدهم اضافه کرد: اگر امروز اقتصاد کشاورزي، گردشگري لجستیک و معدن راه نمی افتد و دانشگاه ها

 
در کنج عزلت باقی مانده اند دلیل آن به غیر از بی تدبیري دولت ها و مجالس گذشته و حال نیست. 

وي همچنین خطاب به دولت و نمایندگان مجلس تصریح کرد: باید با احترام به ملت عزیز ایران، به جاي تخطئه یکدیگر، آن هم بدون
ارائه راهکار مشخص، به دنبال راهی باشیم تا در اوج عقلانیت و خرد جمعی، ظرفیت هاي این کشور را با اعتماد به جوانان و
دانشگاهیان و با سپردن امور به خود مردم به عنوان بزرگ ترین سرمایه نظام، فضاي تولید، ارتقاي زیرساخت هاي لازم براي توسعه

 
کسب و کار را فراهم آوریم. 

نجف زاده در ادامه با بیان اینکه امروز فقط مجلس می تواند با ریل گذاري صحیح و وظیفه مند کردن دولت، کشور را از بحران بی
اعتمادي به دولتمردان نجات دهد، عنوان کرد: آقاي قالیباف! فرموده بودید در کنار نمایندگان براي رفع مشکلات حوزه انتخابیه آنها
تلاش خواهید کرد؛ شهر خوي با 40 درصد عقب افتادگی در حوزه فاضلاب شهري به ویژه در شهرك 40 هزار نفري ولیعصر(عج)

 
نیازمند اعمال ماده 23 براي جبران این فاجعه زیست محیطی است. 

این عضو مجمع نمایندگان استان آذربایجان غربی در مجلس ادامه داد: شهر خوي و چایپاره با 46 درصد عقب افتادگی در حوزه



گازرسانی در بخش هاي خود، نیازمند توجه وزارت نفت است و این شهر با دارا بودن 300 میلیون متر مکعب آب جاري و قطب
کشاورزي آذربایجان غربی و علیرغم قرار نداشتن در حوزه آبریز دریاچه ارومیه، ذخیره گاه سد ندارد و سد غازان 11 سال است به

 
داستان تراژدي این شهر تبدیل شده است. 

وي در ادامه با بیان اینکه شهر خوي مدفن عارف بزرگ، شمس تبریزي است، عنوان کرد: اما هنوز از توجه جدي وزارت میراث در
ساخت مقبره اي فاخر از بودجه 20 میلیاردي مصوب دولت بی بهره است و 30 هزار مرزنشین منطقه نیز در بدترین شرایط اقتصادي،
معاش و نبود گاز، نبود ادارات متمرکز، نبود بانک ها در سخت ترین شرایط زلزله اي، با 5 هزار واحد مسکونی صد در صد تخریب به

 
سر می برند. 

نجف زاده ادامه داد: سد آغچاي با 93 درصد رشد در شبکه انتقال آب در پایاب سد، هنوز منتظر تخصیص 45 میلیارد تومان براي

 
تکمیل پروژه است. 

عضو کمیسیون عمران مجلس شوراي اسلامی در پایان خطاب به قالیباف افزود: خوي با مرز فعال و قدرتمند رازي به عنوان مفصل گاه
ایران و جهان و همجواري با کشورهاي ترکیه، نخجوان، ارمنستان و عراق و هم پیوندي تاریخی با قفقاز می تواند به عنوان منطقه آزاد
مستقل نقش اساسی در رونق تولید و صنعت و گردشگري ایفا کند لذا پیشنهاد می کنم خوي، ماکو، ارس و اردبیل را با توجه به

قرارگیري در یک رینگ اقتصادي به خصوص در شرایط ژئوپلتیک قفقاز به بزرگ ترین منطقه آزاد یکپارچه فعال کشور تبدیل کند.



استاندار قزوین از چند واحد صنعتی در شهرك صنعتی حیدریه بازدید کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  172  |  تاریخ: 1399/10/24

قزوین – ایرنا – هدایت االله جمالی پور استاندار قزوین و هیات همراه روز چهارشنبه از چند واحد تولیدي و صنعتی در
شهرك صنعتی حیدریه واقع در شهرستان تاکستان بازدید کرد و در جریان مسایل و مشکلات آنها قرار گرفت.

قزوین – ایرنا – هدایت االله جمالی پور استاندار قزوین و
هیات همراه روز چهارشنبه از چند واحد تولیدي و صنعتی
در شهرك صنعتی حیدریه واقع در شهرستان تاکستان

 
بازدید کرد و در جریان مسایل و مشکلات آنها قرار گرفت. 

به گزارش ایرنا، بازدید مدیران ارشد استان قزوین از
واحدهاي صنعتی به صورت مستمر و به منظور رفع موانع

 
تولید، ایجاد رونق اقتصادي و تحقق شعار جهش تولید انجام می شود. 

استاندار قزوین در بازدید ازشرکت قادر صنعت زاگرس تولید کننده ماشین آلات جدا کننده مواد معدنی و بسته بندي در شهرك

 
صنعتی حیدریه گفت: اصلی ترین سیاست دولت در راستاي تحقق رونق و جهش تولید، حمایت از تولید داخلی است. 

هدایت االله جمالی پور افزود : براساس مصوبه کارگروه ستاد تسهیل تمامی واحدهاي صنعتی و تولیدي استان که در چندین سال

 
گذشته داراي مشکل بودند مشکلات آن ها در حال بررسی است تا بتوانیم راهکارهاي لازم براي رونق آن ها پیدا کنیم. 

وي اظهار داشت : بازدیداز واحدهاي تولیدي و صنعتی با هدف حل موانع و مشکلات تولید و رونق اشتغال انجام می گیرد و مواردي
که در بازدیدها توسط مدیران واحدهاي تولیدي بیان می شود به جد پیگیري و براي حل آن تلاش می شود تا تصمیمات لازم اتخاذ

 
شود. 

استاندار قزوین همچنین از شرکت هوا سلولز تولید کننده انواع پد سلولزي و شرکت شمش ریزان البرز تولید کننده انواع شمش

 
فولادي و همچنین شرکت رهیار گستر نوین طرح تولید کننده قیر و هیدرو کربن و عایق رطوبتی دیدن کرد. 

در این بازدیدها مدیران واحدهاي صنعتی با ارائه گزارشی از وضعیت تولیدي خود وبا بیان برخی مشکلات از جمله تسهیلات بانکی،

 
سرمایه در گردش، تامین آب، خدمات زیربنایی در شهرك صنعتی حیدریه خواستار مساعدت استاندار قزوین شدند. 

در ادامه استاندار قزوین از شرکت صنعت غذایی کوروش تولید کننده انواع روغن هاي خوراکی با برندهاي اویلا و فامیلا در تاکستان

 
بازدید کرد. 

 
شهرك صنعتی حیدریه به مساحت 108 هکتار در شهرستان تاکستان قرار دارد. 

 
55 واحد تولیدي در این شهرك صنعتی داراي پروانه بهره برداري هستند و چهار هزار نیروي کار در آن اشتغال دارند. 

 
18 طرح تولیدي در شهرك صنعتی حیدریه در دست ساخت است. 

 
استان قزوین یک شهر صنعتی، 6 شهرك صنعتی و 13 ناحیه صنعتی دارد. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

- استان قزوین 



 
- هدایت االله جمالی پور 

- استانداري قزوین



136 تبعه غیرایرانی در قم آموزش هاي مهارتی را فراگرفتند

منبع: ایرناشماره خبر:  173  |  تاریخ: 1399/10/24

قم- ایرنا- مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي قم گفت: در 9 ماه گذشته، 136 نفر از اتباع غیرایرانی ساکن دراین استان آموزش
هاي فنی و حرفه اي را فراگرفتند.

قم- ایرنا- مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي قم گفت: در 9
ماه گذشته، 136 نفر از اتباع غیرایرانی ساکن دراین استان

 
آموزش هاي فنی و حرفه اي را فراگرفتند. 

به گزارش روز چهارشنبه روابط عمومی اداره کل آموزش
فنی و حرفه اي قم، محمود تقی پور در این زمینه افزود:
این آموزش ها در راستاي منویات رهبر معظم انقلاب و
تاکید ایشان مبنی بر توجه به آموزش اتباع مقیم در ایران
و همچنین تفاهم نامه سه جانبه بین سازمان آموزش فنی
و حرفه اي کشور، اداره کل اتباع خارجی وزارت کشور و

 
دفتر کمیساریاي عالی سازمان ملل متحد صورت گرفته است. 

وي، ارایه آموزش هاي نهادمحور از طریق این سازمان را عاملی در خوداتکایی، ریشه کنی فقر، ایجاد اشتغال پایدار، رشد اقتصادي و
زندگی بهتر براي اتباع غیرایرانی عنوان و اضافه کرد: افزایش ظرفیت اقتصادي خانواده ها می تواند امکان دستیابی به راه حل هاي

 
پایدار و خصوصا اشتغال آسان تر اتباع خارجی در هنگام بازگشت آن ها را افزایش دهد. 

وي با بیان این که آموزش هاي ارایه شده به این افراد در قالب هشت دوره آموزشی بود، بیان کرد: دوره هاي نصاب و تعمیرکار
کولرهاي گازي پنجره اي و اسپیلت، تعمیرکار برق خودرو درجه 2، برق کار ساختمان، شناسایی اصول راه اندازي کسب وکارهاي
متوسط و کوچک(SME) براي برادران و سازنده زیورآلات سنتی، روبان دوزي، طراحی و نقاشی روي پارچه، بافنده پوشاك دومیل و

 
شناسایی اصول راه اندازي کسب وکارهاي متوسط و کوچک(SME) ویژه خواهران برگزار شده است. 

تقی پور با بیان این که تفاهم نامه سه جانبه از سال 2011 میلادي تاکنون هرساله منعقد شده است، خاطرنشان کرد: این تفاهم نامه
با هدف بهبود سطح خوداتکایی و معیشت پناهندگان در استان هاي قم، اصفهان، فارس، گلستان، کرمان، خراسان جنوبی، خراسان

 
رضوي، قزوین، مرکزي، سمنان، ایلام، بوشهر، تهران و یزد اجرا می شود. 

وي گفت: ساختار فعالیت هاي آموزشی سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور براي پناهندگان به گونه اي طراحی شده که مرتبط با

 
نیازها و متمرکز بر حوزه هاي ساختمانی، تعمیرات، صنایع دستی، و صنعت باشد و در مناطق شهري برگزار شود. 

برچسب ها 



 
- سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور 

 
- قم 

 
- اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان قم 

- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی



اجراي تمهیدات لازم براي ثبت جهانی ماسوله

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  174  |  تاریخ: 1399/10/24

استاندار گیلان: براي ثبت جهانی دهکده ملی ماسوله تمهیدات سخت افزاري و نرم افزاري مورد نیاز است که هم اکنون از
سوي اداره کل میراث فرهنگی استان در حال انجام است.

به گزارش خبرنگار حوزه میراث فرهنگی گروه علمی فرهنگی هنري خبرگزاري صدا و
سیما،استاندار گیلان از آماده شدن بسته اي براي شناسایی ظرفیت هاي گردشگري
گیلان خبر داد و درباره ثبت جهانی ماسوله گفت: «براي ثبت جهانی دهکده ملی ماسوله
تمهیدات سخت افزاري و نرم افزاري مورد نیاز است که هم اکنون از سوي اداره کل

 
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان در حال انجام است.» 

به نقل از روابط عمومی وزارت میراث فرهنگی گردشگري صنایع دستی؛ آقاي ارسلان
زارع درباره ثبت جهانی دهکده ملی ماسوله اظهار امیدواري کرد این منطقه در آینده نزدیک یکی از نامزد هاي جدي براي ثبت

 
جهانی باشد. 

او با بیان اینکه استان گیلان داراي ظرفیت هاي ارزشمند و گوناگونی در عرصه گردشگري از جمله گردشگري کشاورزي است، بیان
کرد: «نوع و سبک کشاورزي مردم گیلان آمیخته اي از سنت و مدرنیته است به نوعی که زنان و مردان با لباس ها و آهنگ هاي

 
محلی در اراضی کشاورزي مشغول به فعالیت هستند.» 

استاندار گیلان گفت: «در این منطقه با شروع فصل هاي کشت یا برداشت فعالیت ها با دعا هاي مخصوص آمیخته با موسیقی، آهنگ
ها و نوا هاي خاص با نظم و انظباطی هماهنگ با این ملودي ها انجام می شود که همه این آداب و رسوم جزو ظرفیت ها و جذابیت

 
هاي استان براي جذب گردشگر به شمار می آید.» 

او به تنوع اقلیمی و جغرافیایی استان اشاره کرد و افزود: «گیلان از مواهب خداداي بسیاري برخوردار است. ترکیبی از فعالیت هاي
اقتصادي، معیشتی و کشاورزي مردم و نوع فضاي طبیعی و اقلیمی استان که ترکیبی از کوهستان، کوهپایه، جلگه، ساحل و دریاست
براي هر بیننده و توریستی جذاب است و زمینه اقامت و ماندگاري مسافران را براي مدت طولانی فراهم می کند؛ موهبتی که شاید در

 
هر نقطه اي از کشور یا دنیا کمتر یافت شود.» 

آقاي زارع بیان کرد: «در دو سال گذشته وظیفه اي را به همکارانمان در اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان
سپردیم که با انجام مطالعات و پژوهش هاي بسیط تمامی ظرفیت هاي گردشگري استان از جمله گردشگري کشاورزي و خوراك را

 
شناسایی کنند.» 

او با اشاره به ظرفیت هاي متعدد شهر رشت و تمامی شهرستان هاي استان، افزود: «در این خصوص این ظرفیت ها شناسایی و تبدیل
به یک بسته مشخص شده است. در این بسته فرصت هاي سرمایه گذاري از بابت میزان حجم سرمایه گذاري، ظرفیت اشتغال، مشوق

 
هاي دولت براي حمایت از سرمایه گذاران از جمله تسهیلات حمایتی مشخص شده است.» 



استاندار گیلان در خصوص میزان حجم سرمایه گذاري هاي انجام شده و در حال انجام، گفت: «امسال شاهد حضور بسیاري از سرمایه
گذاري ها، آغاز طرح ها و پرداخت تسهیلات بانکی بودیم که در کارگروه اشتغال سرمایه گذاري استان مصوب شده است.»



تسهیلات سازمان تامین اجتماعی براي مراکز مولد اشتغال

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  175  |  تاریخ: 1399/10/24

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به سهم ارزشمند اشتغال مراکز آموزشی غیردولتی گفت: سازمان از ایجاد
هرگونه تسهیلات بیمه اي براي این مراکز که سبب افزایش اشتغال شود، استقبال کرده و آماده همکاري کارشناسی در این

زمینه است.

تسهیلات سازمان تامین اجتماعی براي مراکز مولد اشتغال
معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به سهم
ارزشمند اشتغال مراکز آموزشی غیردولتی گفت: سازمان از
ایجاد هرگونه تسهیلات بیمه اي براي این مراکز که سبب
افزایش اشتغال شود، استقبال کرده و آماده همکاري

 
کارشناسی در این زمینه است. 

به گزارش برنا؛ مهرداد قریب، معاون بیمه اي سازمان تأمین
اجتماعی در جلسه اي با نمایندگان انجمن هاي مدیران

مدارس، آموزشگاه هاي غیردولتی و آموزشگاه هاي زبان هاي خارجی اظهار داشت: تامین اجتماعی نهادي عمومی و غیردولتی است و

 
در قبال حق بیمه دریافتی تعهدات کوتاه مدت و بلند مدتی ارائه می کند. 

او با بیان اینکه نرخ حق بیمه تأمین اجتماعی ثابت است، افزود: بخشی ازکارفرمایان بر اساس قوانین مصوب مجلس از معافیت بیمه

 
اي استفاده کردند که در تعهد دولت است. 

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به جامعه 44 میلیون نفري تحت پوشش این سازمان، اظهار داشت: ماهیانه به طور
متوسط 15 هزار میلیارد تومان براي خدمت رسانی به این جامعه بزرگ هزینه می شود و تأمین اجتماعی براساس محاسبات بیمه اي

 
مکلف است که منابع و مصارف را مدیریت کند. 

قریب ادامه داد: امکان استفاده بیشتر از ظرفیت مشوق هاي بیمه اي موجود براي جذب فارغ التحصیلان دانشگاهی و حمایت از

 
آموزشگاه هاي غیردولتی نیز وجود داشته و سازمان آماده همکاري در این موضوع با انجمن هاي ذیربط است. 

او همچنین بر لزوم استفاده تمامی مربیان و افراد شاغل پاره وقت مراکز آموزشی غیردولتی از خدمات تأمین اجتماعی تأکید کرد و
گفت: قوانین کار و تأمین اجتماعی تعهدات قانونی مشخصی را براي مدیران این مراکز تعیین کرده است و ما آمادگی داریم که براي
انجمن هاي این مراکز آموزشی جلسات آموزشی برگزار کرده تا از حقوق و تعهدات قانونی خود در حیطه تأمین اجتماعی آشنایی

 
بیشتري بیابند. 

عیسی منصوري، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز در این جلسه گفت: در دوره شیوع کرونا تلاش



شد که آموزشگاه هاي غیردولتی مشمول حمایت هاي مختلفی شوند و در این مدت خدمات و حمایت هاي متعددي هم از مراکز

 
آموزشی غیردولتی صورت گرفته است. 

او با اشاره به اقدامات مختلف صورت گرفته براي حمایت از مربیان فاقد بیمه آموزشگاه ها، گفت: در شرایط بحرانی مربیان داراي
پوشش بیمه اي شرایط بهتري داشته و از خدمات تأمین اجتماعی استفاده کردند؛ این موضوع اهمیت استفاده تمامی مربیان از بیمه

 
تأمین اجتماعی را نشان داد و براین اساس بیمه مربیان آموزشگاه هاي غیردولتی در آینده باید بیش از پیش مورد توجه قرار گیرد. 

در این جلسه نمایندگان انجمن هاي مدیران مدارس و آموزشگاه هاي غیردولتی و آموزشگاه هاي زبان هاي خارجی نیز به بیان
دیدگاه هاي خود درباره خدمات تأمین اجتماعی به مربیان این مراکز پرداختند.



بررسی زمینه هاي همکاري در حوزه بازار کار در دیدار سفیر ایران با وزیر کار

و مهاجرت تاجیکستان

منبع: ایسناشماره خبر:  176  |  تاریخ: 1399/10/24

زمینه هاي همکاري در حوزه بازار کار و آموزش فنی و حرفه اي در دیدار سفیر ایران با وزیر کار و مهاجرت تاجیکستان مورد
بررسی قرار گرفت.

به گزارش ایسنا، محمد تقی صابري سفیر کشورمان در
تاجیکستان در توییتی نوشت:  در دیدار با خانم شیرین امان
زاده وزیر کار، مهاجرت و شغل اهالی تاجیکستان، زمینه
هاي همکاري دوکشور ایران و تاجیکستان در حوزه هاي
بازار کار، آموزش هاي فنی و حرفه اي و کارآفرینی مورد

 
تبادل نظر و گفت وگو قرار گرفت. 

انتهاي پیام



آمادگی سازمان تامین اجتماعی براي حمایت از آموزشگاه هاي غیردولتی

منبع: ایلناشماره خبر:  177  |  تاریخ: 1399/10/24

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به سهم خوب اشتغال مراکز آموزشی غیردولتی، گفت: از ایجاد هرگونه
تسهیلات بیمه اي براي این مراکز که باعث افزایش اشتغال شود، استقبال می کنیم و آماده همکاري کارشناسی در این

موضوع هستیم.

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به سهم
خوب اشتغال مراکز آموزشی غیردولتی، گفت: از ایجاد
هرگونه تسهیلات بیمه اي براي این مراکز که باعث افزایش
اشتغال شود، استقبال می کنیم و آماده همکاري

 
کارشناسی در این موضوع هستیم. 

به گزارش ایلنا به نقل از اداره کل روابط عمومی سازمان
تأمین اجتماعی، مهرداد قریب در جلسه اي با نمایندگان
انجمن هاي مدیران مدارس و آموزشگاه هاي غیردولتی و

آموزشگاه هاي زبان هاي خارجی اظهار داشت: تامین اجتماعی نهادي عمومی و غیردولتی است و در قبال حق بیمه دریافتی تعهدات

 
کوتاه مدت و بلند مدت ارائه می کند. 

وي با بیان اینکه نرخ حق بیمه تأمین اجتماعی ثابت است، افزود: بخشی ازکارفرمایان بر اساس قوانین مصوب مجلس از معافیت بیمه

 
اي استفاده کردند که در تعهد دولت است. 

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به جامعه 44 میلیون نفري تحت پوشش این سازمان، اظهار داشت: ماهیانه به طور
متوسط 15 هزار میلیارد تومان براي خدمت رسانی به این جامعه بزرگ هزینه می شود و تأمین اجتماعی براساس محاسبات بیمه اي

 
مکلف است منابع و مصارف را مدیریت کند. 

قریب ادامه داد: امکان استفاده بیشتر از ظرفیت مشوق هاي بیمه اي موجود براي جذب فارغ التحصیلان دانشگاهی و حمایت از

 
آموزشگاه هاي غیردولتی نیز وجود دارد و آماده همکاري در این موضوع با انجمن هاي ذیربط هستیم. 

وي بر لزوم استفاده تمامی مربیان و افراد شاغل پاره وقت مراکز آموزشی غیردولتی از خدمات تأمین اجتماعی تأکید کرد و گفت:
قوانین کار و تأمین اجتماعی تعهدات قانونی مشخصی را براي مدیران این مراکز تعیین کرده است و ما آمادگی داریم که براي انجمن
هاي این مراکز آموزشی جلسات آموزشی برگزار کنیم تا از حقوق و تعهدات قانونی خود در حیطه تأمین اجتماعی آشنایی بیشتري

 
داشته باشند. 

عیسی منصوري، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز در این جلسه گفت: در دوره شیوع کرونا تلاش
زیادي کردیم که آموزشگاههاي غیردولتی مشمول حمایت هاي مختلف شوند و در این مدت خدمات و حمایت هاي مختلفی از مراکز



 
آموزشی غیردولتی صورت گرفته است. 

وي با اشاره به اقدامات مختلف صورت گرفته براي حمایت از مربیان فاقد بیمه آموزشگاه ها، گفت: در شرایط بحرانی مربیان داراي
پوشش بیمه اي شرایط بسیار بهتري داشتند و از خدمات تأمین اجتماعی استفاده کردند و این موضوع اهمیت استفاده تمامی مربیان

 
از بیمه تأمین اجتماعی را نشان داد و جا دارد که بیمه مربیان آموزشگاههاي غیردولتی در آینده بیشتر مورد توجه قرار گیرد. 

در این جلسه نمایندگان انجمن هاي مدیران مدارس و آموزشگاه هاي غیردولتی و آموزشگاه هاي زبان هاي خارجی به بیان دیدگاه
هاي خود درباره خدمات تأمین اجتماعی به مربیان این مراکز پرداختند.



حمایت شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان از 60 پایان نامه دانشگاهی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  178  |  تاریخ: 1399/10/24

در برنامه گرنت فناوري با حضور وزیر علوم، تحقیقات و فناوري در این وزارتخانه، از 60 پایان نامه و رساله دانشگاهی شهرك
علمی و تحقیقاتی اصفهان حمایت شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما، مرکز اصفهان؛ به گزارش
روابط عمومی شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان، طرح
گرنت فناوري برنامه¬اي حمایتی است که در سال جاري
با حمایت دفتر امور فناوري وزارت علوم تحقیقات و فناوري
و همکاري برخی از پارك¬هاي علم و فناوري کشور براي
حمایت مالی از پایان نامه¬ها و رساله-هاي داراي
ایده¬هاي فناورانه وبازارگرا در کشور در قالب گرنت جوانه

 
در حال اجرا است. 

در این برنامه¬ در زمینه حمایت از برنامه¬هاي
دانشگاه¬ها و مراکز پژوهشی کشور در توسعه کارآفرینی و

نوآوري و حرکت به سمت دانشگاه¬ها و موسسات کارآفرین، در مرحله نخست، وزارت علوم، تحقیقات وفناوري به همراه 6 پارك¬
علم و فناوري کشور از جمله شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان و پارك فناوري اطلاعات و ارتباطات به عنوان سازمان حامی از پایان
نامه-هاي منتخب در حوزه (ICT) حمایت مالی می کندو طبق برنامه در دوره¬هاي بعدي این برنامه با مشارکت دیگر سازمان¬هاي

 
حامی در دیگر حوزه¬هاي کاري هم طرح¬ها حمایت می شود. 

شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان با انعقاد تفاهم نامه¬هاي همکاري منعقد شده با دفتر امور فناوري وزارت عتف و پارك فناوري
اطلاعات و ارتباطات در سال جاري از تعدادي از پایان نامه¬هاي کارشناسی ارشد و دکتراي دانشگاه هاي استان حمایت مالی می

 
کند. 

در مرحله نخستی این برنامه که در حال اجرا است در فراخوانی از دانشگاه¬هاي اصفهان، 60 طرح پس از داوري در دانشگاه¬هاي
مربوطه و پذیرش، به شهرك معرفی شده است تا پس از تایید در کارگروه منطقه¬اي گرنت فناوري از حمایت¬هاي آن استفاده

کنند.



سفیر ایران با وزیر کار تاجیکستان دیدار کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  179  |  تاریخ: 1399/10/24

تهران- ایرنا- سفیر ایران در دوشنبه با وزیر کار تاجکستان و با وي درباره بازار کار، آموزش هاي فنی و حرفه اي و کارآفرینی
تبادل نظر کرد.

تهران- ایرنا- سفیر ایران در دوشنبه با وزیر کار تاجکستان
و با وي درباره بازار کار، آموزش هاي فنی و حرفه اي و

 
کارآفرینی تبادل نظر کرد. 

به گزارش ایرنا، «محمدتقی صابري» در حساب کاربري
خود در توییتر نوشت: در دیدار با خانم شیرین امان زاده
وزیر کار، مهاجرت و شغل اهالی تاجیکستان، زمینه هاي
همکاري دو کشور ایران و تاجیکستان در حوزه هاي بازار
کار، آموزش هاي فنی و حرفه اي و کارآفرینی مورد تبادل

 
نظر و گفت وگو قرار گرفت. 

سفیر ایران در دوشنبه پیش از این نیز با تعداد دیگري از مقامات عالی رتبه تاجیک از جمله رئیس مجلس، وزیر فرهنگ و وزیر انژري

 
و ذخایر آب این کشور دیدار و درخصوص همکاري ها و روابط دوجانبه ایران و تاجیکستان گفت وگو کرده بود. 

 
برچسب ها 

 
- توییتر 

 
- تاجیکستان 

- ایران



بررسی مشکلات صنف آموزشگاه هاي غیردولتی در تأمین اجتماعی

منبع: تیتر شهرشماره خبر:  180  |  تاریخ: 1399/10/24

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی گفت: از ایجاد هر گونه تسهیلات بیمه اي براي مراکز آموزشی غیر دولتی که باعث
افزایش اشتغال شود، استقبال می کنیم.

مهرداد قریب در جلسه اي با نمایندگان انجمن هاي مدیران مدارس و آموزشگاه هاي
غیردولتی و آموزشگاه هاي زبان هاي خارجی اظهار داشت: تأمین اجتماعی نهادي
عمومی و غیردولتی است و در قبال حق بیمه دریافتی تعهدات کوتاه مدت و بلند مدت

 
ارائه می کند. 

وي با بیان اینکه نرخ حق بیمه تأمین اجتماعی ثابت است، افزود: بخشی ازکارفرمایان بر

 
اساس قوانین مصوب مجلس از معافیت بیمه اي استفاده کردند که در تعهد دولت است. 

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به جامعه 44 میلیون نفري تحت پوشش این سازمان، اظهار داشت: ماهیانه به طور
متوسط 15 هزار میلیارد تومان براي خدمت رسانی به این جامعه بزرگ هزینه می شود و تأمین اجتماعی براساس محاسبات بیمه اي

 
مکلف است منابع و مصارف را مدیریت کند. 

قریب ادامه داد: امکان استفاده بیشتر از ظرفیت مشوق هاي بیمه اي موجود براي جذب فارغ التحصیلان دانشگاهی و حمایت از

 
آموزشگاه هاي غیردولتی نیز وجود دارد و آماده همکاري در این موضوع با انجمن هاي ذیربط هستیم. 

وي بر لزوم استفاده تمامی مربیان و افراد شاغل پاره وقت مراکز آموزشی غیردولتی از خدمات تأمین اجتماعی تأکید کرد و گفت:
قوانین کار و تأمین اجتماعی تعهدات قانونی مشخصی را براي مدیران این مراکز تعیین کرده است و ما آمادگی داریم که براي انجمن
هاي این مراکز آموزشی جلسات آموزشی برگزار کنیم تا از حقوق و تعهدات قانونی خود در حیطه تأمین اجتماعی آشنایی بیشتري

 
داشته باشند. 

عیسی منصوري، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز در این جلسه گفت: در دوره شیوع کرونا تلاش
زیادي کردیم که آموزشگاه هاي غیردولتی مشمول حمایت هاي مختلف شوند و در این مدت خدمات و حمایت هاي مختلفی از مراکز

 
آموزشی غیردولتی صورت گرفته است. 

وي با اشاره به اقدامات مختلف صورت گرفته براي حمایت از مربیان فاقد بیمه آموزشگاه ها، گفت: در شرایط بحرانی مربیان داراي
پوشش بیمه اي شرایط بسیار بهتري داشتند و از خدمات تأمین اجتماعی استفاده کردند و این موضوع اهمیت استفاده تمامی مربیان

 
از بیمه تأمین اجتماعی را نشان داد و جا دارد که بیمه مربیان آموزشگاه هاي غیردولتی در آینده بیشتر مورد توجه قرار گیرد. 

در این جلسه نمایندگان انجمن هاي مدیران مدارس و آموزشگاه هاي غیردولتی و آموزشگاه هاي زبان هاي خارجی به بیان دیدگاه

 
هاي خود درباره خدمات تأمین اجتماعی به مربیان این مراکز پرداختند. 



 
منبع: 

مهر



ایجاد فرصت هاي شغلی در شادگان مستلزم همکاري بیشتر بانک ها است

منبع: رهیابشماره خبر:  181  |  تاریخ: 1399/10/24

سرپرست فرمانداري شادگان همکاري بیشتر بانک هاي عامل در راستاي پرداخت تسهیلات به متقاضیان وام خود اشتغالی و
مشاغل خانگی را خواستار شد و گفت: ایجاد فرصت هاي شغلی جدید در شهرستان شادگان مستلزم همکاري بیشتر بانک ها

در پرداخت تسهیلات است.

به گزارش شبکه اطلاع رسانی رهیاب، امید صبري پور اظهار داشت: بانک ها بر اساس قانون موظف هستند در پرداخت

 
تسهیلات اشتغال فراگیر با متقاضیان وام اشتغالزایی معرفی شده از سوي دستگاه هاي اجرایی همکاري کنند. 

وي با بیان اینکه میانگین شاخص بیکاري در شادگان می طلبد یک حرکت جهادي در راستاي اشتغالزایی انجام شود تا شاهد رونق
اقتصادي در این شهرستان باشیم گفت: سهمیه ایجاد اشتغال شهرستان شادگان و استخدام اداري در سال جاري 300 نفر بوده که

 
تاکنون 70 درصد این سهمیه محقق شده است. 

صبري پور بر لزوم تکمیل ظرفیت تعهد اشتغال این شهرستان در سال جاري تاکید کرد و گفت: همه دستگاه هاي اجرایی شادگان

 
باید تلاش کنند تا تعهد اشتغال این شهرستان به صورت کامل محقق شود. 

سرپرست فرمانداري شادگان بیشترین کار آفرینی را در بخش روستایی و مشاغل خانگی اعلام کرد و افزود: در سال جاري براي تقویت

 
فرهنگ کار و کارآفرینی در زمینه مشاغل خانگی اعتبارات خوبی در نظر گرفته شد که سهم بسزایی را در اشتغالزایی خواهد داشت. 

وي به ظرفیت هاي تالاب شادگان در راستاي توسعه گردشگري و ایجاد اشتغال در این شهرستان اشاره کرد و گفت: معرفی جاذبه
هاي گردشگري تالاب بین المللی شادگان و جذب گردشگر بیشتر رونق اشتغال در این شهرستان بخصوص روستاهاي حاشیه تالاب را

 
به همراه خواهد داشت. 

صبري پور وجود ظرفیت مناسب در بخش کشاورزي بخصوص صنایع جانبی و بسته بندي خرما را یکی از مزیت هاي سرمایه گذاري
در این بخش عنوان کرد و اظهار داشت: با وجود ظرفیت هاي فراوان اقتصادي در شهرستان، رفع بیکاري جوانان به موضوع مهم تبدیل

 
شده و شهرستان از این لحاظ وارد بحران بیکاري شده است. 

 
شادگان در فاصله 70 کیلومتري اهواز مرکز استان خوزستان واقع است. 

 
انتهاي پیام/ 

منبع: ایرنا



بررسی مشکلات صنف آموزشگاه هاي غیردولتی در تأمین اجتماعی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  182  |  تاریخ: 1399/10/24

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی گفت: از ایجاد هر گونه تسهیلات بیمه اي براي مراکز آموزشی غیردولتی که باعث
افزایش اشتغال شود استقبال می کنیم.

به گزارش گروه اجتماعی باشگاه خبرنگاران جوان، مهرداد
قریب در جلسه اي با نمایندگان انجمن هاي مدیران
مدارس و آموزشگاه هاي غیردولتی و آموزشگاه هاي زبان
هاي خارجی اظهار داشت: تامین اجتماعی نهادي عمومی و
غیردولتی است و در قبال حق بیمه دریافتی تعهدات کوتاه

 
مدت و بلند مدت ارائه می کند. 

وي با بیان اینکه نرخ حق بیمه تأمین اجتماعی ثابت است، افزود: بخشی ازکارفرمایان بر اساس قوانین مصوب مجلس از معافیت بیمه

 
اي استفاده کردند که در تعهد دولت است. 

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به جامعه 44 میلیون نفري تحت پوشش این سازمان، اظهار داشت: ماهیانه به طور
متوسط 15 هزار میلیارد تومان براي خدمت رسانی به این جامعه بزرگ هزینه می شود و تأمین اجتماعی براساس محاسبات بیمه اي

 
مکلف است منابع و مصارف را مدیریت کند. 

قریب ادامه داد: امکان استفاده بیشتر از ظرفیت مشوق هاي بیمه اي موجود براي جذب فارغ التحصیلان دانشگاهی و حمایت از

 
آموزشگاه هاي غیردولتی نیز وجود دارد و آماده همکاري در این موضوع با انجمن هاي ذیربط هستیم. 

وي بر لزوم استفاده تمامی مربیان و افراد شاغل پاره وقت مراکز آموزشی غیردولتی از خدمات تأمین اجتماعی تأکید کرد و گفت:
قوانین کار و تأمین اجتماعی تعهدات قانونی مشخصی را براي مدیران این مراکز تعیین کرده است و ما آمادگی داریم که براي انجمن
هاي این مراکز آموزشی جلسات آموزشی برگزار کنیم تا از حقوق و تعهدات قانونی خود در حیطه تأمین اجتماعی آشنایی بیشتري

 
داشته باشند. 

عیسی منصوري، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز در این جلسه گفت: در دوره شیوع کرونا تلاش
زیادي کردیم که آموزشگاه هاي غیردولتی مشمول حمایت هاي مختلف شوند و در این مدت خدمات و حمایت هاي مختلفی از مراکز

 
آموزشی غیردولتی صورت گرفته است. 

وي با اشاره به اقدامات مختلف صورت گرفته براي حمایت از مربیان فاقد بیمه آموزشگاه ها، گفت: در شرایط بحرانی مربیان داراي



پوشش بیمه اي شرایط بسیار بهتري داشتند و از خدمات تأمین اجتماعی استفاده کردند و این موضوع اهمیت استفاده تمامی مربیان

 
از بیمه تأمین اجتماعی را نشان داد و جا دارد که بیمه مربیان آموزشگاه هاي غیردولتی در آینده بیشتر مورد توجه قرار گیرد. 

در این جلسه نمایندگان انجمن هاي مدیران مدارس و آموزشگاه هاي غیردولتی و آموزشگاه هاي زبان هاي خارجی به بیان دیدگاه

 
هاي خود درباره خدمات تأمین اجتماعی به مربیان این مراکز پرداختند. 

 
بیشتر بخوانید 

- نحوه انتقال سابقه بیمه از صندوق هاي بیمه اي به سازمان تامین اجتماعی



اشتغال یکی از شاخص هاي اثر بخش در آموزش عالی است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  183  |  تاریخ: 1399/10/24

مدیر کل دفتر برنامه ریزي آموزش عالی وزارت علوم گفت: یکی از شاخص هاي اثر بخش آموزش عالی، بحث اشتغال است.

به گزارش خبرنگار حوزه دانشگاهی گروه علمی پزشکی
باشگاه خبرنگاران جوان، محمدرضا آهنچیان، مدیرکل دفتر
برنامه ریزي آموزش عالی وزارت علوم تحقیقات و فناوري
در برنامه وقت ایران درباره اقدامات وزارت علوم براي
افزایش مهارت آفرینی در دانشجویان اظهار کرد: توسعه
ملی در تمام جوانب خود به مهارت آفرینی مرتبط است.

اینکه با چه معیار هایی میزان تغییرات آموزش عالی در این راستا سنجیده شود علامت سوال است. آموزش یک موضوع پیچیده و
آموزش عالی یک موضوع پیچیده تر است. اینکه فرآیند هاي آموزش منجر به چه محصولی می شود و این محصول چه زمانی می

 
تواند به جامعه ارائه شود همواره علامت سوال بوده است. 

مدیرکل دفتر برنامه ریزي آموزش عالی وزارت علوم ادامه داد: یکی از شاخص هاي اثر بخش آموزش عالی، بحث اشتغال است. تمام
نظام هاي آموزش عالی دنیا دو رویکرد نسبت به آموزش و آموزش عالی دارند، یکی از آن ها توسعه علم است که بیشتر همان جنبه
هاي نظري و حرکت در مرز هاي علم بوده و دیگري مباحث مربوط به اشتغال است اما اشتغال یک پدیده چند وجهی و اجتماعی

 
است. ابعاد فرهنگی و اجتماعی، نرخ رشد جمعیت، نرخ توسعه اقتصادي، تحریم ها و ... همه بر میزان اشتغال زایی تاثیرگذار است. 

 
توسعه علم به معنی اشتغال نیست 

او با بیان اینکه توسعه علم لزوما به معنی اشتغال نیست، ادامه داد: ما بیشتر به دانشجویان کارآفرین که به تولید کار و شغل بپردازند

 
نیاز داریم که مستلزم وجود افراد خلاق است. 

آهنچیان گفت: از سال 96 وزارت علوم یکی از برنامه هایش افزایش توان اشتغال پذیري و مهارت آفرینی دانشگاه ها بوده است. وقتی
می گوییم دانشجویی اشتغال پذیر شده به معنی این نیست که دانشگاه موظف است شغلی در اختیار او قرار دهد. اشتغال پذیر شده
یعنی امکان، توانایی و مبانی حرفه اي و شخصی که یک شغل را قبول کرده باشد. بر این اساس آئیین نامه اي به کلیه دانشگاه با توجه

 
به استعداد هاي مختلف دانشجویان داده شد و دوره هاي کارورزي، کارآفرینی، استارتاپی و ... براي آن ها برگزار شد. 

او اشاره کرد: با این اقدامات نطفه هاي ایجاد شغل را در دانشگاه هاي ایجاد کردیم؛ طبق آمار نزدیک به 500 هزار نفر ساعت دانشجو
از سال 96 تاکنون در کارگاه هاي اشتغال پذیري شرکت کردند. دانشگاه ها بر اساس یک بسیج عمومی مبتنی بر تعهد براي اینکه



کمک کنند دانشجویان وارد بازار کار شوند، زمینه آموزش مهارتی را فراهم کردند تا دانشجویان کار را بشناسند، فضاي کار را لمس

 
کنند و اشتغال پذیر شوند. 

مدیرکل دفتر برنامه ریزي آموزش عالی وزارت علوم در پایان توضیح داد: این امر عملیاتی شده اما شاخص هاي اندازه گیري آن سخت
است. این اقدامات تحولاتی بوده که دانشگاه ها با آن درگیر بوده اند ولی دانشگاه هاي به دلیل شیوع کرونا در این یک سال نتوانسته

اند خیلی خوب اقدام کنند.



بررسی مشکلات صنف آموزشگاه هاي غیردولتی در تأمین اجتماعی

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  184  |  تاریخ: 1399/10/24

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی گفت: از ایجاد هر گونه تسهیلات بیمه اي براي مراکز آموزشی غیر دولتی که باعث
افزایش اشتغال شود، استقبال می کنیم.

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی گفت: از ایجاد هر
گونه تسهیلات بیمه اي براي مراکز آموزشی غیر دولتی که

 
باعث افزایش اشتغال شود، استقبال می کنیم. 

به گزارش خبرگزاري مهر، مهرداد قریب در جلسه اي با
نمایندگان انجمن هاي مدیران مدارس و آموزشگاه هاي
غیردولتی و آموزشگاه هاي زبان هاي خارجی اظهار داشت:
تأمین اجتماعی نهادي عمومی و غیردولتی است و در قبال
حق بیمه دریافتی تعهدات کوتاه مدت و بلند مدت ارائه می

 
کند. 

وي با بیان اینکه نرخ حق بیمه تأمین اجتماعی ثابت است، افزود: بخشی ازکارفرمایان بر اساس قوانین مصوب مجلس از معافیت بیمه

 
اي استفاده کردند که در تعهد دولت است. 

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به جامعه 44 میلیون نفري تحت پوشش این سازمان، اظهار داشت: ماهیانه به طور
متوسط 15 هزار میلیارد تومان براي خدمت رسانی به این جامعه بزرگ هزینه می شود و تأمین اجتماعی براساس محاسبات بیمه اي

 
مکلف است منابع و مصارف را مدیریت کند. 

قریب ادامه داد: امکان استفاده بیشتر از ظرفیت مشوق هاي بیمه اي موجود براي جذب فارغ التحصیلان دانشگاهی و حمایت از

 
آموزشگاه هاي غیردولتی نیز وجود دارد و آماده همکاري در این موضوع با انجمن هاي ذیربط هستیم. 

وي بر لزوم استفاده تمامی مربیان و افراد شاغل پاره وقت مراکز آموزشی غیردولتی از خدمات تأمین اجتماعی تأکید کرد و گفت:
قوانین کار و تأمین اجتماعی تعهدات قانونی مشخصی را براي مدیران این مراکز تعیین کرده است و ما آمادگی داریم که براي انجمن
هاي این مراکز آموزشی جلسات آموزشی برگزار کنیم تا از حقوق و تعهدات قانونی خود در حیطه تأمین اجتماعی آشنایی بیشتري

 
داشته باشند. 

عیسی منصوري، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز در این جلسه گفت: در دوره شیوع کرونا تلاش
زیادي کردیم که آموزشگاه هاي غیردولتی مشمول حمایت هاي مختلف شوند و در این مدت خدمات و حمایت هاي مختلفی از مراکز

 
آموزشی غیردولتی صورت گرفته است. 



وي با اشاره به اقدامات مختلف صورت گرفته براي حمایت از مربیان فاقد بیمه آموزشگاه ها، گفت: در شرایط بحرانی مربیان داراي
پوشش بیمه اي شرایط بسیار بهتري داشتند و از خدمات تأمین اجتماعی استفاده کردند و این موضوع اهمیت استفاده تمامی مربیان

 
از بیمه تأمین اجتماعی را نشان داد و جا دارد که بیمه مربیان آموزشگاه هاي غیردولتی در آینده بیشتر مورد توجه قرار گیرد. 

در این جلسه نمایندگان انجمن هاي مدیران مدارس و آموزشگاه هاي غیردولتی و آموزشگاه هاي زبان هاي خارجی به بیان دیدگاه
هاي خود درباره خدمات تأمین اجتماعی به مربیان این مراکز پرداختند.



دلار عقب رفت

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  185  |  تاریخ: 1399/10/24

خبرگزاري آریا - پوند بیشترین پیشروي مقابل دلار را بین

 
ارزهاي مهم داشت. 

به گزارش خبرگزاري آریا ، پایین باقی ماندن نرخ تورم
چین فضاي بیشتري را به بانک مرکزي این کشور خواهد
داد تا سیاست هاي انبساطی بیشتري را در ماه هاي آینده
اتخاذ کند. در 12 ماه منتهی به دسامبر تورم این کشور به
مثبت 0.2 درصد رسیده که این نرخ 0.7 درصد بیشتر از
تورم ماه قبل و 0.1 درصد کمتر از نرخ پیش بینی شده
توسط کارشناسان بوده است. هم بانک مرکزي چین و هم

بانک مرکزي آمریکا کار دشواري را براي رساندن تورم به محدوده دو درصدي هدفگذاري شده دارند و این مساله تاثیر زیادي روي

 
سیاست گذاري آن ها خواهد داشت. 

جو بایدن در اظهاراتی که از آن به عنوان چاپ پول بیشتر استنتاج می شود وعده داده است تریلیون ها دلار دیگر پس از روي کار
آمدن دولتش به اجزاي مختلف اقتصاد آمریکا تزریق کند. این در حالی است که دولت آمریکا از ابتداي کرونا تاکنون حدود چهار
تریلیون دلار نقدینگی به اشکال مختلف در بخش هاي مختلف تزریق کرده است و این رقم جدا از اعتبار تقریبا مشابهی است که
توسط فدرال رزرو تزریق شده است. ریچارد کلاریدا- قائم مقام رئیس بانک مرکزي آمریکا گفته است این بانک فعلا قصدي براي توقف

 
برنامه خرید اوراق قرضه خود ندارد که طی آن هر هفته حدود 120 میلیارد دلار اوراق خریداري می شود. 

روند احیاي اقتصاد چین با سرعت بسیار بیشتري از آمریکا در حال انجام است و یان کشور پس از رشد 1.9 درصدي در سال 2020،
به گفته صندوق بین المللی در سال جاري رشد 7.9 درصدي را تجربه خواهد کرد و این بدان معنا خواهد بود که تولید ناخالص داخلی
این کشور به تحقق هدف 15 تریلیون دلاري خود نزدیک تر خواهد شد. به گفته صندوق بین المللی پول حمایت هاي پر رنگ بانک
مرکزي و اصلاحات ساختاري دولت کمک بسیار زیادي در رشد اقتصادي چین داشته اند و این اصلاحات می تواند الگوي سایر

 
کشورها نیز قرار گیرد. البته به گفته این گزارش، چین هنوز به اصلاحات بیشتري به ویژه در بخش بهره وري نیروي کار نیاز دارد. 

روند مثبت اشتغال زایی در کشورهاي اروپایی کماکان ادامه دارد و طبق اعلام مرکز آمار اتحادیه اروپا، تا پایان نوامبر 2020 نرخ
بیکاري در منطقه یورو و اتحادیه اروپا با 0.1 درصد کاهش نسبت به مدت مشابه ماه قبل و به ترتیب در سطح 8.3 درصد و 7.5 درصد
رسید. این نرخ بیکاري کمترین نرخ بیکاري ثبت شده در کشورهاي عضو اتحادیه اروپا در پنج ماه اخیر بوده است. تخمین زده می
شود تا پایان این ماه 15 میلیون و 933 هزار مرد و زن در سطح اتحادیه اروپا بیکار باشند که از این تعداد، 13 میلیون و 609 هزار نفر

 
ساکن کشورهاي عضو منطقه یورو بوده اند. 

تحولات ارزي مربوط به چین و آمریکا کماکان یکی از اصلی ترین عوامل تعیین کننده در بازار ارز است. آن طور که دفتر مدیریت
ذخایر ارزي چین اعلام کرده، میزان ذخایر ارزي این کشور با 39 میلیارد دلار افزایش نسبت به ماه قبل به سه تریلیون و 217 میلیارد
دلار رسیده است. تا پایان این ماه چین داراي 118.25 میلیارد دلار ذخایر طلا نیز بوده است که در مقایسه با ماه قبل 8.25 میلیارد
دلار بیشتر شده است. از سوي دیگر کسري حساب تجاري آمریکا تا پایان ماه نوامبر به 68.1 میلیارد دلار رسیده که این رقم پنج



میلیارد دلار بیشتر از ماه قبل و بزرگ ترین کسري حساب تجاري ماهانه این کشور در 14 سال اخیر محسوب می شود. کسري

 
حساب تجاري آمریکا با چین 30 میلیارد دلار بوده است. 

دولت ترامپ با صدور بیانیه اي اعلام کرد هشت اپلیکیشن چینی علی پی، تنسنت، کیو ولت، وي چت پی، شیر ایت و کم اسکنر
مشمول تحریم هاي این کشور قرار گرفته اند و استفاده آن ها از سیستم تراکنش هاي مالی آمریکا ممنوع است. زمان اجرایی شدن
این ممنوعیت ها سه ماه دیگر خواهد بود و باید دید دولت بایدن در این خصوص چه تصمیمی خواهد گرفت. آمریکا هدف از این کار
خود را جلوگیري از سرقت اطلاعات کاربران آمریکایی توسط چین عنوان کرده است. وزارت بازرگانی چین در واکنش به این تصمیم
آمریکا از پایبندي پکن به حمایت از منافع شرکت هاي چینی تاکید و اضافه کرده است این تصمیم بیش از همه به ضرر مصرف

 
کنندگان آمریکایی خواهد بود. 

بانک جهانی در برآورد جدید خود از چشم انداز اقتصاد جهانی پیش بینی کرد متوسط رشد اقتصادي جهان در سال جاري به مثبت
چهار درصد برسد. به گفته این نهاد شیوع کرونا و تاخیر در توسعه واکسن باعث شد تا اقتصاد جهانی در سال قبل به طور متوسط 4.3
درصد کوچک شود. به گفته این نهاد، پیامدهاي منفی همه گیري کرونا بر روي اقتصاد جهانی تا سال ها ادامه خواهد داشت و در

 
صورت آغاز مجدد قرنطینه ها به طور گسترده در جهان در پی جهش هاي جدید ویروس کرونا، باید انتظار وخامت اوضاع را داشت. 

روند احیاي اقتصادي کشورهاي مختلف پس از همه گیري سال قبل احتمالا طولانی تر از آن خواهد بود که پیشتر تصور می شد. در
سنگاپور دولت این کشور اعلام کرده است که سنگاپور با بدترین وضعیت اقتصادي در یک دهه اخیر مواجه است. در انگلیس نیز پس
از آنکه بالاترین سطح هشدار ممکن پس از وخامت وضعیت شیوع کرونا در آن اعلام شد، انتظار می رود رشد اقتصادي مجددا آهسته
شود. در نتیجه کرونا مدارس انگلیس مجددا تعطیل شده اند و اسکاتلند نیز اعلام کرده است هیچکس جز در موارد ضروري حق خروج

 
از منزل را ندارد. 

تاکنون بیش از 91 میلیون و 620 هزار و 445 مورد ابتلا به کرونا گزارش شده است که در این بین یک میلیون و 960 هزار و 764
نفر جان خود را از دست داده اند. در بین کشورهاي مختلف، بالاترین تلفات مربوط به آمریکا با 386 هزار و 412 نفر، برزیل با 203

 
هزار و 735 نفر، هند با 151 هزار و 522 نفر، مکزیک با 134 هزار و 368 نفر و انگلیس با 83 هزار و 203 نفر بوده است. 

شدت گرفتن سرعت شیوع کرونا باعث شده است تا شاهد رقم خوردن رکوردهاي جدید از مرگ و میر روزانه ویروس کرونا باشیم تا
جایی که روز بیست و نهم دسامبر با ثبت از 14 هزار و 117 فوتی در یک شبانه روز رکورد قبلی را که مربوط به روز هفدهم دسامبر با

 
ثبت از 13 هزار و 702 فوتی بود، شکست. 

کیت جوکیس- استراتژیست ارزي بانک سوسیت ژنرال گفت: به زبان ساده از نظر معامله گران ارزش فعلی دلار بیش از حدي است که
باید باشد و براي همین فکر می کنم روزهاي بد دلار ادامه دارد. بازارها به آن چه در حوزه سیاست گذاري پولی رخ می دهد واکنش
نشان می دهند و با وضعیت فعلی فشار زیادي روي دلار است. در مقایسه با ماه هاي ابتدایی سال جذابیت دلار براي بسیاري از معامله

 
گران کاهش پیدا کرده است. 

 
شاخص دلار 

شاخص دلار که نرخ برابري آن در مقابل سبدي از ارزهاي جهانی را اندازه می گیرد، در معاملات امروز با 0.21 درصد کاهش نسبت به
روز گذشته در سطح 90.252 واحد بسته شد. نرخ برابري هر فرانک سوئیس نیز معادل 1.124 دلار اعلام شد (نرخ هاي فوق بر حسب

 
ساعت پایانی معاملات بازارهاي ارزي نیویورك محاسبه شده است). 

 
ارزهاي اروپایی 

در تازه ترین دور از معاملات، پوند با 0.74 درصد افزایش نسبت به روز قبل خود و به ازاي 1.362 دلار مبادله شد. یورو 0.03 درصد

 
بالا رفت و باماندن در کانال 1.22 به 1.217 دلار رسید. 

 
ارزهاي آسیایی 

در معاملات بازارهاي ارزي آسیایی، هر دلار با 0.15 درصد کاهش به 104.097 ین رسید. در برابر همتاي استرالیایی، هر دلار آمریکا

 
به ازاي 1.293 دلار مبادله شد. همچنین نرخ برابري دلار معادل 6.464 یوان چین اعلام شد. 

<--





مسیر بورس ها در اروپا و آمریکا جدا شد
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خبرگزاري آریا - شاخص هاي بورسی اروپا و آمریکا

 
عملکرد متفاوتی در پیش گرفتند. 

به گزارش خبرگزاري آریا ، ترکیب تیم آینده دولت بایدن
به تدریج در حال کامل تر شدن است و معرفی گزینه هاي
میانه رو براي پست هاي کلیدي تا حد زیادي باعث
آسودگی خاطر معامله گران از در پیش بودن روزهاي
متعادل تر شده است. طی روزهاي آینده دموکرات ها که
اکثریت کنگره را در دست دارند براي بار دوم ترامپ را
استیضاح خواهند کرد و انتظار می رود نتیجه مشابهی

مانند استیضاح قبلی تکرار شود یعنی استیضاح در کنگره راي بیاورد اما در سنا رد شود. هدف اصلی دموکرات ها از این اقدام به پایان

 
رساندن عمر سیاسی ترامپ عنوان می شود. 

هنوز معامله گران نسبت به پتانسیل اقتصادها براي احیاي کامل تا پایان سال جاري مطمین نیستند و بسیاري از دشواري هاي ایجاد
شده ناشی از کرونا به قوت خود باقی هستند. به گفته اتاق بازرگانی آمریکا، حدود 61 درصد خرده فروشان آمریکایی اعلام کرده اند با
کاهش تقاضاي مصرفی در بین مشتریان خود مواجه شده اند. در بخش ساخت و ساز نیز ساخت ساختمان هاي جدید در این کشور
در سال 2020 به نسبت سال قبل 28.9 درصد کاهش پیدا کرده است. در حوزه بازار کار نیز با وجود آن که حدود 22 میلیون فرصت

 
شغلی در این کشور احیا شده است اما هنوز 9.8 میلیون نفر از شهروندان آمریکایی بیکار هستند. 

با وجود کاهش اشتغال زایی اقتصاد آمریکا، نرخ بیکاري بزرگ ترین اقتصاد جهان تا پایان ماه دسامبر باز هم کاهشی شد و رقم 6.7
درصد را ثبت کرد. این نرخ بیکاري که 0.1 درصد کمتر از ماه قبل بوده، کمترین نرخ بیکاري این کشور در طول 9 ماه اخیر است.
تخمین زده می شود در این ماه حدود 71 هزار فرصت شغلی ایجاد شده است تا بدین ترتیب کل فرصت هاي شغلی احیا شده از زمان

 
شیوع ویروس کرونا در این کشور به حدود 22 میلیون برسد. 

با تایید رسمی نتایج انتخابات ریاست جمهوري آمریکا توسط کنگره، جو بایدن از ابتداي بهمن به عنوان رئیس جمهور جدید این
کشور کار خود را آغاز خواهد کرد. این تایید در حالی انجام شد که شماري از طرفداران ترامپ با ورود به بخش هایی از کنگره باعث
ایجاد مشکلاتی در کار کنگره شدند و در برخورد پلیس با معترضین نیز چهار نفر کشته و تعدادي دستگیر شدند. دونالد ترامپ در

 
نهایت از تحویل قدرت به بایدن خبر داد اما ادعاي خود مبنی بر نقلب در انتخابات ماه نوامبر را مجددا تکرار کرد. 

طبق اعلام وزارت کار آلمان تا پایان ماه نوامبر متوسط نرخ بیکاري در بزرگ ترین اقتصاد اروپا به 4.5 درصد رسید که در مقایسه با
ماه قبل تغییري پیدا نکرده است تا بدین ترتیب بالاترین نرخ بیکاري آلمان از دسامبر 2015 تاکنون به ثبت برسد. طی این مدت
شمار افراد بیکار آلمانی با 10 هزار نفر افزایش نسبت به ماه قبل یک میلیون و 980 هزار نفر رسیده و جمعیت شاغلان نیز در آلمان

 
در این ماه با 0.02 درصد افزایش نسبت به ماه قبل به 42 میلیون و 170 هزار نفر رسیده است. 

پس از دولت و کنگره اکنون دموکرات ها به اکثریت مجلس سنا نیز دست یافته اند و این مساله بدان معنا خواهد بود که دولت بایدن
براي اجراي سیاست هاي خود کار راحت تري را پیش رو خواهد داشت. با کسب دو کرسی ایالت جورجیا اکنون اکثریت این مجلس



در اختیار دموکرات ها خواهد بود. احتمالا یکی از اصلی ترین تحولات در دوران سلطه دموکرات ها، لایحه هاي مالیاتی خواهند بود.
دموکرات ها از منتقدان اصلی لایحه هاي کاهش مالیاتی هستند که دوره ترامپ تصویب شد و کارشناسان انتظار دارند تا دموکرات ها

 
افزایش نرخ هاي مالیاتی به ویژه براي دهک هاي پردرآمد تر را در دستور کار خود قرار دهند. 

با وخیم تر شدن شرایط کرونایی انگلیس، نخست وزیر این کشور دستور اعمال قرنطینه سراسري را صادر کرد. دولت همچنین 4.6
میلیارد پوند (6.2 میلیارد دلار) دیگر را براي حمایت از بخش هاي مختلف اقتصاد این کشور در برابر پیامدهاي کرونا تخصیص داد.
اقتصاد انگلیس که در نتیجه قرنطینه هاي تابستان سال قبل با رشد اقتصادي منفی بی سابقه 25 درصدي مواجه شد، احتمالا در
نتیجه بازگشت قرنطینه ها در نخستین ماه از سال نو میلادي نیز با شرایط دشواري دست و پنجه نرم خواهد کرد و احیاي رشد

 
اقتصادي دومین اقتصاد بزرگ اروپا بیش از آنچه پیشتر تصور می شد، زمان خواهد برد. 

تاکنون بیش از 91 میلیون و 620 هزار و 445 مورد ابتلا به کرونا گزارش شده است که در این بین یک میلیون و 960 هزار و 764
نفر جان خود را از دست داده اند. در بین کشورهاي مختلف، بالاترین تلفات مربوط به آمریکا با 386 هزار و 412 نفر، برزیل با 203

 
هزار و 735 نفر، هند با 151 هزار و 522 نفر، مکزیک با 134 هزار و 368 نفر و انگلیس با 83 هزار و 203 نفر بوده است. 

کریس گافنی- تحلیلگر ارشد بازار سرمایه در موسسه تی آي بنک - گفت: تزریق نقدینگی جدید به بازارها در قالب بسته هاي
حمایتی جدید در شماري از کشورها باعث می شود تا معامله گران با خیال آسوده تري وقایع آینده را دنبال کنند. سال 2020 یک
سال معمولی نبود و روند معاملات بازار نشان می دهد که با توجه به ریسک هاي سال 2020 بازارها هنوز قادر به ادامه مسیر بدون

 
حمایت هاي سیاست گذاران نیستند. نوسانات بازار در ماه هاي اخیر زیاد بوده است و بازگشت آرامش نیازمند زمان خواهد بود. 

 
بورس آمریکا 

در وال استریت، همه شاخص ها صعودي بودند تا جایی که هر سه شاخص اصلی بورسی در سطح بالا تري از روز قبل خود بسته

 
شدند. شاخص «داوجونز ایدانستریال اوریج» با 0.1 درصد کاهش نسبت به روز قبل و در سطح 31 هزار و 40.81 واحد بسته شد. 

شاخص «اس اند پی 500» با 0.05 درصد صعود تا سطح 3801.62 واحدي بالا رفت و دیگر شاخص مهم بورسی آمریکا یعنی «نزدك

 
کامپوزیت» با 0.22 درصد جهش در سطح 13 هزار و 64.70 واحدي بسته شد. 

 
بورس هاي اروپایی 

در معاملات بازارهاي بورس در اروپا، شاخص ""فوتسی 100"" بورس لندن با 0.65 درصد کاهش نسبت به روز قبل و در سطح
6754.11 واحد بسته شد. شاخص ""دکس 30"" بورس فرانکفورت در آلمان با ریزش 0.08 درصدي و ایستادن در سطح 13 هزار و
925.06 واحدي به کار خود خاتمه داد و شاخص ""کک 40"" بورس پاریس با افت 0.2 درصدي در سطح 5650.97 واحد بسته شد.

 
در مادرید شاخص ""ایبکس 35"" 0.15 درصد پایین رفت و به 8345.90 واحد رسید. 

 
بورس هاي آسیایی 

در معاملات بورس هاي آسیا، شاخص ها عملکرد خوبی داشتند؛ تا جایی که شاخص ""نیک کی 225"" بورس توکیو ژاپن با صعود
0.09 درصدي تا سطح 28 هزار و 164.34 واحدي بالا رفت. شاخص ""هانگ سنگ"" بورس هنگ کنگ 1.32 درصد بالا رفت و در
سطح 28 هزار و 276.75 واحد بسته شد. در چین شاخص ""شانگهاي کامپوزیت"" صعود 2.85 درصدي را تجربه کرد و در سطح

 
5596.95 واحد بسته شد. 

در استرالیا شاخص ""اس اند پی اس اند ایکس 200"" بورس سیدنی با 0.27 درصد کاهش و ایستادن در سطح 6679.08 واحدي به
کار خود خاتمه داد. در بین دیگر شاخص هاي مهم آسیایی، شاخص "" تاپیکس"" ژاپن صعودي بود. (معیار محاسبه تغییرات قیمتی،

 
ساعت پایانی معاملات روزانه بورس نیویورك بوده است) 

 
نفت 

در بازار طلاي سیاه روند قیمت ها صعودي بود. هر بشکه نفت ""وست تگزاس اینتر مدیت"" با 0.32 درصد افزایش به 52.96 دلار

 
رسید و نفت خام برنت دریاي شمال با افزایش 0.15 درصدي به ازاي 56.43 دلار در هر بشکه مبادله شد. 

 
طلا و نقره 

همچنین در بازار فلزات گران بها، بهاي هر اونس طلا با صعود 0.45 درصدي نسبت به روز قبل در سطح 1848.43 دلار معامله شد.



 
هر اونس نقره با صعود 0.79 درصدي به ازاي 25.58 دلار مبادله شد. 

<--



پیام مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس به مناسبت سالگرد تأسیس این

منطقه عظیم اقتصادي
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خبرگزاري آریا - مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس به مناسبت بیست و سومین سالگرد تأسیس این منطقه عظیم

 
اقتصادي پیامی صادر کرد. 

 
به گزارش شمانیوز؛ متن پیام به شرح ذیل می باشد: 

ایزد منان را سپاس که بیست و سومین سالگرد تاسیس منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس را در شرایطی به
نظاره نشسته ایم که علی رغم فشارهاي ناشی از تحریم ظالمانه ي استکبار جهانی، این منطقه عظیم اقتصادي همچنان در حال رکورد
زنی در تولید است و می تواند به عنوان مکانی امن براي سرمایه گذاران و فرصتی براي اشتغال به ایفاي نقش در اقتصاد کشور بپردازد.
از 24 دي ماه سال 1376 تاکنون براي توسعه این منطقه ویژه ي اقتصادي مدیران، مهندسان و کارگران زحمتکش و ساعی متعددي
تلاش کرده اند و اکنون نیز کارکنان شاغل در منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس میراث دار عمارتی هستند که

 
غیورمردان بسیاري با همت خود بر جاي گذارده اند تا این منطقه عظیم اقتصادي نقطه ي اتکاي صنعت ایران و هرمزگان باشد. 

اینجانب بار دیگر فرارسیدن سالروز تاسیس منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس را که حاصل مجاهدت، جان
فشانی، تخصص و تفکر ارزشمند تمامی همکاران ارجمندم در طول سالیان متمادي است، تبریک عرض می کنم و امیدواریم با نصب
العین قرار دادن منویات مقام معظم رهبري همچون گذشته بتوانیم در مسیر تجلی شعائر اقتصادي ایشان گام برداریم و اقدامات

 
همکاران ما به عزت، سربلندي و قرار گرفتن کشور عزیزمان بر بلنداي قله هاي ترقی و پیشرفت بیانجامد. 

 
از درگاه خداوند متعال توفیق روزافزون براي تمامی خدمتگزاران به مردم و نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران را آرزومندم. 

 
حسن خلج طهرانی 

 
مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادي خلیج فارس 

منبع: روابط عمومی منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدنی وفلزي خلیج فارس



بهره برداري از 18 طرح سرمایه گذاري تولیدي، زیرساخت بندري و

گردشگري توسط رییس جمهور
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خبرگزاري آریا - دکتر محمد ولی روزبهان، رییس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان از بهره برداري 18 طرح سرمایه گذاري در حوزه
هاي تولیدي-صنعتی،زیرساخت هاي بندري و گردشگري با دستور دکتر حسن روحانی، رییس جمهور به صورت ویدئوکنفرانس خبر

 
داد. 

به گزارش شمانیوز، دکتر محمد ولی روزبهان، رییس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان از بهره برداري 18 طرح سرمایه گذاري در
حوزه هاي تولیدي-صنعتی،زیرساخت هاي بندري و گردشگري با دستور دکتر حسن روحانی، رییس جمهور به صورت ویدئوکنفرانس

 
خبر داد. 

وي با بیان اینکه براي پروژه هاي مزبور، بخش خصوصی منطقه آزاد انزلی با سرمایه گذاري 8175 میلیارد ریالی زمینه اشتغالزایی
مستقیم و غیر مستقیم براي 1193 نفر را به صورت مستقیم و غیر مستقیم ایجاد کرده، اظهار داشت: چهار طرح سرمایه گذاري در
مجتمع بندري کاسپین افتتاح می شوند مشتمل بر اسکله شماره 13،بهمراه زیرساخت هاي پسکرانه آن یعنی انبار سرپوشیده
5000متر مربعی،پسکرانه یک هکتاري و مخزن روغن 7000تنی است که در قالب قرارداد BOTمنعقده میان این سازمان و سرمایه

 
گذار بخش خصوصی، شرکت محور طلایی کاسپین به صورت رسمی در مدار ارائه خدمات قرار می گیرند. 

مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی با اشاره به اینکه براي طرح هاي فوق 2000 میلیارد ریال هزینه صرف شده و براي 300 نفر به
صورت مستقیم و غیر مستقیم فرصت شغلی ایجاد شده، اضافه کرد: ازسوي دیگر بلوك B مجتمع مسکونی طاووس با 256 واحد
مسکونی و فاز اول مجتمع پردیس تجاري و خدماتی با مجموع سرمایه گذاري 4500 میلیارد ریالی توسط شرکت انبوه سازان زرین



 
منطقه آزاد انزلی،آماده بهره برداري می شوند و براي 265 نفر ایجاد شغل می کنند. 

وي بابیان اینکه با دستور ریاست محترم جمهور 10 پروژه تولیدي-صنعتی که شامل شروع به کار 6 طرح سرمایه گذاري جدید و
افتتاح 4 طرح توسعه در واحدهاي تولیدي فعلی است، در مدار تولید قرار می گیرند، افزود: براي طرح هاي فوق 755 میلیارد ریال

 
سرمایه گذاري صورت گرفته و براي 456 نفر نیز اشتغالزایی مستقیم و غیر مستقیم شده است. 

مدیرعامل سازمان از آغاز بهره برداري مخازن 6000هزار تنی روغن خام که در قالب قراردادBOT اداره کل بنادر و دریانوردي استان
و شرکت آگروتأمین احداث شده خبر داد و گفت: در این طرح با سرمایه گذاري 170 میلیارد ریالی براي 60 نفر فرصت شغلی ایجاد

 
شده است. 

 
 

رییس هیأت مدیره سازمان منطقه آزاد انزلی با بیان اینکه فاز اول از دو مجتمع مسکونی و اقامتی بخش خصوصی که با سرمایه
گذاري 750 میلیارد ریالی براي 112 نفر به صورت مستقیم و غیر مستقیم فرصت شغلی ایجاد کرده اند، مورد بهره برداري قرار می
گیرد تصریح کرد: افزایش تعداد اسکله هاي مجتمع بندري به چهار پست،در کنار افزودن بر امکانات بندري، انبارداري و مخازن
نگهداري کالا؛ یعنی ارتقاي توان و ظرفیت خدمات بندري منطقه براي فعالین بخش خصوصی و ظرفیت سازي براي سرعت بخشیدن
به فرایندهاي تخلیه و بارگیري،تأمین کالاهاي اساسی و مواد اولیه بیشتر براي واحدهاي تولیدي منطقه و کشور، موضوعی که پیامد

 
مستقیم آن تولید و صادرات بیشتر به بازاهاي حوزه خزر و اوراسیا خواهد بود. 

دکتر روزبهان با بیان اینکه امکانات و زیرساخت هاي جدید گردشگري که افتتاح می شوند، تکمیل کننده قطعات پازل توسعه همه
جانبه منطقه آزاد انزلی است،تصریح کرد: از سوي دیگر در شرایط تحریم و محدودیت هاي ناشی از بیماري کرونا، بهره برداري از 4
طرح توسعه در واحدهاي تولیدي مشغول به فعالیت و شروع به کار رسمی 6 کارخانه صنعتی جدید در سطح منطقه، بیانگر تلاش و
عزم جدي این سازمان براي رونق فضاي کسب و کار در چارچوب سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و دست یابی به اهداف جهش تولید

 
در سال جاري به منظور افزایش توان صادراتی،درآمدهاي ارزي و اشتغال بیشتر است. 

منبع: مدیریت روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه آزاد انزلی



ارسال یک نظر در: ''ترسیم نقشه راه براي رسیدن به ظرفیت 20 میلیارد دلاري

تجارت میان ایران و عراق/ آمادگی ایران براي سرمایه گذاري مشترك در

حوزه خودروسازي و برگزاري نمایشگاه هاي تخصصی در عراق''

منبع: معدن 24شماره خبر:  189  |  تاریخ: 1399/10/24

وزیر صنعت، معدن و تجارت کشورمان در دیدار با وزیر تجارت عراق، ترسیم نقشه راه براي رسیدن به ظرفیت 20 میلیارد
دلاري تجارت میان دو کشور را خواستار شد.

وزیر صنعت، معدن و تجارت کشورمان در دیدار با وزیر تجارت عراق، ترسیم نقشه راه براي رسیدن به ظرفیت 20 میلیارد دلاري

 
تجارت میان دو کشور را خواستار شد. 

علیرضا رزم حسینی در دیدار با علاء احمد الجبوري با بیان این مطلب، افزود: راهبرد وزارت صمت در حوزه تجارت بین المللی

 
صادرات به 15 کشور همسایه است که 70 درصد صادرات ایران به این کشورها در سال جاري بوده است. 

 
عراق رتبه اول صادرات ایران به کشورهاي همسایه است 

وي با اعلام اینکه عراق رتبه اول صادرات ایران به کشورهاي همسایه را در اختیار دارد، تصریح کرد: به دنبال گسترش و تعمیق

 
مراودات تجاري براي ارتقاء سطح صادراتی هستیم. 

رزم حسینی در ادامه به برخی ظرفیت هاي کشورمان اشاره کرد و گفت: 30 میلیون تن فولاد تولید می کنیم، در حوزه مس به

 
ظرفیت تولید 400 هزار تن رسیده ایم و صادرات فلزات کشورمان نیز به 8 میلیارد دلار رسیده است. 

وي همچنین اضافه کرد : در آینده اي نزدیک به ظرفیت تولید بیش از 52 میلیون تن فولاد می رسیم و در چهار سال آینده در حوزه
تولید مس جزو 10 کشور برتر دنیا خواهیم بود که این ظرفیت ها، زمینه هاي مناسبی براي تعمیق روابط تجاري میان ایران و عراق

 
خواهند بود. 

 
آمادگی ایران براي برگزاري نمایشگاه هاي تخصصی در شهرهاي اصلی عراق 

وزیر صمت همچنین بر آمادگی ایران براي برگزاري نمایشگاه هاي تخصصی در شهرهاي اصلی عراق و فعالیت در حوزه نوسازي و
بهسازي صنایع تأکید کرد و گفت: به رغم وجود تحریم ها، اما در حوزه تولید لوازم خانگی به همت تولیدکنندگان داخلی گام هاي

 
خوبی برداشته شده است و این حوزه نیز زمینه مناسبی براي تعمیق همکاري هاي دو کشور می باشد. 

 
آمادگی کشورمان براي کشت فرامرزي در در عراق 

رزم حسینی همچنین بر آمادگی کشورمان براي کشت فرامرزي در زمینه گندم، جو و ذرت در عراق تاکید کرد و افزود: با توجه به
ظرفیت هاي مناسب در حوزه زمین و سطح قابل کشت، آب و خاك این حوزه می تواند تاثیر گذار باشد و با ایجاد تجارت پایدار و
درازمدت با هماهنگی دستگاه هاي مرتبط دو کشور، زمینه ایجاد اشتغال و توسعه را فراهم آورد که شرکت بازرگانی دولتی ایران با

 
تعامل و هماهنگی با وزارت جهاد کشاورزي در این حوزه می تواند سفارش دهنده باشد. 

 
آمادگی ایران براي سرمایه گذاري مشترك در حوزه خودروسازي با عراقی ها 

وي همچنین بر تسهیل امور واحدهاي تولیدي و شرکتهاي خدمات فنی مهندسی ایران در عراق تاکید کرد و ادامه داد: درحوزه



 
خودروسازي آماده همکاري با ایجاد شرکت مشترك در عراق و سرمایه گذاري مشترك هستیم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت کشورمان همچنین تسویه مطالبات کشورمان در بانک هاي عراقی از طریق حواله یا تهاتر را مورد تاکید

 
قرار داد و خواستار همکاري عراق در این حوزه شد. 

رزم حسینی با اعلام اینکه وزارت صمت بیش از 60 میلیارد دلار صادرات ایران را در اختیار دارد، افزود: کمیته مشترك با مشارکت
بخش خصوصی دو کشور ایجاد می کنیم و به عنوان دو وزارتخانه مسیر و حضور دو کشور را در حوزه مراودات تجاري فراهم می

آوریم.



نانسی پلوسی دادستان هاي استیضاح ترامپ را تعیین کرد

منبع: رکناشماره خبر:  190  |  تاریخ: 1399/10/24

رکنا : مجلس نمایندگان آمریکا در نظر دارد امروز( چهارشنبه ) به وقت محلی، استیضاح رئیس جمهوري این کشور را در
دستور کار قرار دهد و به همین دلیل، دادستان هاي محکمه استیضاح تعیین شدند.

به گزارش رکنا، نانسی پلوسی شامگاه سه شنبه نام 9 عضو
دموکرات مجلس نمایندگان را براي هدایت محکمه
استیضاح دونالد ترامپ رئیس جمهوري چهل و پنجم

 
آمریکا معرفی کرد. 

جیمی راسکین عضو کمیته نظارت و اصلاحات که طراح

 
اصلی استیضاح است، به عنوان مدیر ارشد تعیین شده است. 

 
دیانا دگت، عضو کمیته انرژي و تجارت که به عنوان رئیس کمیته فرعی نظارت و تحقیقات فعالیت می کند. 

دیوید سیسیلین عضو کمیته قضایی که به عنوان رئیس کمیته فرعی قوانین ضد انحصاري، تجارت و اداري اشتغال دارد و در کمیته

 
امور خارجه هم فعالیت می کند. 

 
خواکین کاسترو عضو کمیته اطلاعات و کمیته امور خارجه است که ریاست کمیته فرعی نظارت و تحقیقات را هم برعهده دارد. 

 
اریک سوالول عضو کمیته اطلاعات و رئیس کمیته فرعی مدرنیزاسیون و آمادگی اطلاعات و کمیته قضایی است. 

 
تد لیو عضو کمیته قضایی و کمیته امور خارجه است. 

 
استیسی پلاسکت عضو کمیته راه و روش مجلس است. 

 
مادلین دین عضو کمیته قضایی است که در کمیته فرعی قانون اساسی، حقوق مدنی و آزادي هاي مدنی فعالیت می کند. 

 
جو نگوس عضو کمیته قضایی است و در آنجا به عنوان نایب رئیس کمیته فرعی قوانین ضد انحصاري ، تجارت و اداري اشتغال دارد. 

در صورتی که استیضاح ترامپ راي بیاورد، او تنها رئیس جمهوري آمریکا خواهد بود که 2 بار و از 2 مجلس متفاوت استیضاح شده



است.پس از آن نوبت به محکمه سنا خواهد رسید که ریاست آن را رئیس دیوان عالی آمریکا برعهده خواهد گرفت.آخرین قیمت هاي
بازار ایران را اینجا کلیک کنید.



اجراي تمهیدات لازم براي ثبت جهانی ماسوله/ آماده شدن بسته شناسایی

فرصت هاي گردشگري گیلان

شماره خبر:  191  |  تاریخ: 1399/10/24
منبع: وزارت میراث

فرهنگی،گردشگري و صنایع
دستی

استاندار گیلان از آماده شدن بسته اي براي شناسایی پتانسیل هاي گردشگري گیلان خبر داد و درباره ثبت جهانی ماسوله
گفت: "براي ثبت جهانی دهکده ملی ماسوله تمهیدات سخت افزاري و نرم افزاري مورد نیاز است که هم اکنون از سوي اداره

کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان در حال انجام است."

استاندار گیلان از آماده شدن بسته اي براي شناسایی
پتانسیل هاي گردشگري گیلان خبر داد و درباره ثبت
جهانی ماسوله گفت: «براي ثبت جهانی دهکده ملی
ماسوله تمهیدات سخت افزاري و نرم افزاري مورد نیاز است
که هم اکنون از سوي اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري

 
و صنایع دستی استان در حال انجام است.» 

ارسلان زارع در گفت وگو با خبرنگار میراث آریا درباره ثبت جهانی دهکده ملی ماسوله اظهار امیدواري کرد این منطقه در آینده

 
نزدیک یکی از کاندیداهاي جدي براي ثبت جهانی باشد. 

او با بیان اینکه استان گیلان داراي ظرفیت هاي ارزشمند و گوناگونی در عرصه گردشگري از جمله گردشگري کشاورزي است، بیان
کرد: «نوع و سبک کشاورزي مردم گیلان آمیخته اي از سنت و مدرنیته است به نوعی که زنان و مردان با لباس ها و آهنگ هاي

 
محلی در اراضی کشاورزي مشغول به فعالیت هستند.» 

استاندار گیلان اظهار کرد: «در این منطقه با شروع فصل هاي کشت یا برداشت فعالیت ها با دعاهاي مخصوص آمیخته با موسیقی،
آهنگ ها و نواهاي خاص با نظم و انظباطی هماهنگ با این ملودي ها انجام می شود که همه این آداب و رسوم جزو پتانسیل ها و

 
جذابیت هاي استان براي جذب توریست به شمار می آید.» 

او به تنوع اقلیمی و جغرافیایی استان اشاره کرد و افزود: «گیلان از مواهب خداداي بسیاري برخوردار است. ترکیبی از فعالیت هاي
اقتصادي، معیشتی و کشاورزي مردم و نوع فضاي طبیعی و اقلیمی استان که ترکیبی از کوهستان، کوهپایه، جلگه، ساحل و دریاست
براي هر بیننده و توریستی جذاب است و زمینه اقامت و ماندگاري مسافران را براي مدت طولانی فراهم می کند؛ موهبتی که شاید در

 
هر نقطه اي از کشور یا دنیا کمتر یافت شود.» 

زارع بیان کرد: «در دو سال گذشته وظیفه اي را به همکارانمان در اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان
سپردیم که با انجام مطالعات و پژوهش هاي بسیط تمامی ظرفیت هاي گردشگري استان از جمله گردشگري کشاورزي و خوراك را



 
شناسایی کنند.» 

او با اشاره به پتانسیل هاي متعدد شهر رشت و تمامی شهرستان هاي استان، افزود: «در این خصوص این ظرفیت ها شناسایی و
تبدیل به یک بسته مشخص شده است.در این بسته فرصت هاي سرمایه گذاري از بابت میزان حجم سرمایه گذاري، ظرفیت اشتغال،

 
مشوق هاي دولت براي حمایت از سرمایه گذاران از جمله تسهیلات حمایتی مشخص شده است.» 

استاندار گیلان در خصوص میزان حجم سرمایه گذاري هاي انجام شده و در حال انجام، گفت: «در سال جاري شاهد حضور بسیاري از
سرمایه گذاري ها، آغاز طرح ها و پرداخت تسهیلات بانکی بودیم که در کارگروه اشتغال سرمایه گذاري استان مصوب شده است.»



فارغ التحصیلان دانشگاهی باید وارد بازار کار خصوصی شوند

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  192  |  تاریخ: 1399/10/24

صالحی عمران گفت: باید فارغ التحصیلان دانشگاهی را وارد بازار کار خصوصی کنیم اما نبود ارتباط میان آموزش عالی و نیاز
هاي بازار کار باعث شده که این امر محقق نشود.

به گزارش خبرنگار حوزه دانشگاهی گروه علمی پزشکی
باشگاه خبرنگاران جوان، ابراهیم صالحی عمران، رئیس
دانشگاه فنی و حرفه اي در برنامه زنده تلویزیونی اظهار
کرد: شکل گیري آموزش هاي عالی در کشور ریشه هایی

 
دارد که باید آن ها را بررسی کرد. 

او افزود: آموزش عالی در کشور به منظور تربیت کادر اداري براي بدنه دولت ایجاد شد براین اساس اکثر فارغ التحصیلان دانشگاهی

 
بعد از دریافت مدرك علمی به استخدام دولت درآمده و به قدرت سیاسی، اقتصادي و ... دست پیدا می کنند. 

صالحی عمران با بیان اینکه استخدام فارغ التحصیلان در دستگاه هاي دولتی به مرور تبدیل به یک فرهنگ و امتیاز و ارتقاي اجتماعی
شد، تاکید کرد: خانوده ها سعی کردند تا عطش رسیدن به امتیازات مختلف اجتماعی را از طریق دستگاه هاي دولتی براي فرزندان

 
خود به دست بیاورند و این موضوع به یک فرهنگ براي شکل دهی متقاضیان آموزش عالی کشور تبدیل شد. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي ادامه داد: انتظار می رود تا همانند کشور هاي دیگر بتوانیم فارغ التحصیلان دانشگاهی را وارد بازار کار

 
خصوصی کنیم اما نبود ارتباط میان آموزش عالی و نیاز هاي بازار کار و تقاضا محوري باعث شده که این امر محقق نشود. 

صالحی عمران تاکید کرد: در اوایل انقلاب اسلامی بسیاري از نیرو هاي انسانی متخصص از خارج کشور وارد ایران می شدند و با
کمبود نیرو هاي حرفه اي مواجه بودیم.اکنون باید یک ساماندهی درونی در آموزش عالی انجام شود چرا که رجوع به آموزش هاي

 
عالی مهارتی به عنوان یک تجربه جهانی در کشور هاي دیگر حل کننده این معضل است. 

او گفت: در آمریکا 40 درصد و در فنلاند نزدیک 60 درصد دانشجویان در دانشگاه ها آموزش هاي مهارتی کسب می کنند. در حال

 
حاضر سیستم هاي آموزش عالی ما تا حدودي تحت تاثیر فشار تقاضاي اجتماع قرار گرفته اند. 

 
بیشتر بخوانید 

- لزوم اشتغال دانشجویان پس از فارغ التحصیلی در حال تکمیل...



وضعیت اینترنت روستاهاي زنجان چگونه است؟

منبع: ایسناشماره خبر:  193  |  تاریخ: 1399/10/24

سرپرست اداره کل ارتباطات و فناوري اطلاعات استان زنجان گفت: از شهریور ماه تاکنون بیش از 102 روستا از اینترنت
پرسرعت بهره مند شده اند.

حامد سرائی در گفت وگو با ایسنا، در رابطه با توسعه
ارتباطات در استان زنجان و با بیان اینکه در زمان سفر
وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات به استان زنجان در
شهریور ماه پروژه هاي متعددي با اعتبار بالغ بر 50 میلیارد
تومان در استان آماده افتتاح بودند، اظهار کرد: به دلیل
گستردگی محرومیت هایی که در حوزه ارتباطات و فناوري
اطلاعات در استان وجود داشت، وزیر ارتباطات و فناوري
اطلاعات دستور داد، پروژه ها بدون مراسم افتتاحیه

 
عملیاتی و اجرایی شوند. 

وي با بیان اینکه بعد از سفر وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات به استان بیشتر بر روي توسعه عدالت ارتباطی در استان تمرکز کرده
ایم تا بتوانیم اینترنت همه شهرها و روستاهاي استان را که در این شرایط به آن نیاز مبرم دارند، تامین کنیم، افزود: با توجه به برنامه
وزارت ارتباطات و اطلاعات که توسعه ارتباطات در شهرها و روستاهاي بالاي 20 خانوار استان است از شهریور ماه تاکنون بیش از

 
102 روستا و 15 هزار خانوار در صف روستاهاي استان، از اینترنت پرسرعت بهره مند شده اند. 

این مسئول تصریح کرد: حجم محرومیت ها در استان زیاد است و در بازه زمانی کوتاه نمی توانیم همه محرومیت ها را برطرف کنیم،

 
اما تلاش خود را براي رفع محرومیت ها و برقراري عدالت ارتباطی در استان به کار می گیریم. 

سرائی با اشاره به اینکه تعداد روستاهاي بالاي 20 خانوار استان زنجان 712 روستا است و اولویت در توسعه ارتباطات در گام اول براي
روستاهاي بالاي 100 خانوار بوده و در گام هاي بعدي روستاهاي بالاي 50 و 20 خانوار تحت پوشش قرار می گیرند، ادامه داد: در
رابطه با روستاهاي زیر بیست خانوار نیز، وقتی سایت هاي تلفن همراه براي روستاهاي بالاي 20 خانوار راهاندازي می شود به طبع اگر

 
روستاهایی در شعاع پوششی این سایت ها یا در مجاورت روستاهاي هدف قرار گیرد، از این دسترسی ها بهرهمند می شود. 

سرپرست اداره کل ارتباطات و فناوري اطلاعات استان زنجان، در رابطه با سرعت اینترنت استان و بیان اینکه استان زنجان از لحاظ
ظرفیت اینترت بسیار قوي بوده و ظرفیت بسیار بالایی دارد، عنوان کرد: معیارها و استاندارهایی براي سنجش سرعت اینترنت وجود

 
دارد که بر اساس این استانداردها، اینترنت استان از پایداري خوبی بهره مند است. 

این مسئول با اشاره به اینکه یک سامانه یا وسیله ارتباطی نمی تواند معیار خوبی براي سنجش سرعت اینترنت باشد، عنوان کرد: در
صورت وجود مشکلاتی در رابطه با کمفروشی یا سرعت پایین اینترنت توسط اپراتورهاي تلفن همراه یا ثابت، افراد می توانند این



 
مشکلات را با سامانه 195 مطرح کنند تا آن ها بررسی شود. 

وي با بیان اینکه امیدواریم بتوانیم عدالت ارتباطی را براي همه مردم استان فراهم کنیم، خاطرنشان کرد: یکی از مسائلی که به
شکوفایی استان کمک می کند، این است که از قابلیت فضاي مجازي علاوه بر استفاده در حوزه آموزش، براي توسعه کسب و کارهایی

 
که به اشتغال جوانان استان منتهی می شود نیز استفاده کنیم و امیدواریم بحث اینترنت محصور به حوزه آموزش نشود. 

انتهاي پیام



افزایش نرخ بیکاري در 9 ماهه نخست امسال

منبع: روزنامه همدان پیامشماره خبر:  194  |  تاریخ: 1399/10/24

 
نرخ بیکاري استان همدان در 9 ماهه امسال کمتر از یک درصد افزایش یافته است. 

معاون اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان همدان با بیان این مطلب گفت: نرخ بیکاري 9 ماهه امسال 7.9 درصد بوده

 
که نسبت به سال گذشته که 7.4 درصد بوده، حدود 0.6 درصد افزایش داشته که با توجه به شرایط موجود منطقی است. 

به گزارش ایسنا،مصطفی قربانفر با اشاره به افزایش 0.6 درصدي نرخ بیکاري در سال جاري، اظهار کرد: نرخ بیکاري استان همدان در
بهار امسال 7.8 درصد، در تابستان 6.8 درصد و در پاییز 9.3 درصد بوده این در حالیست که نرخ بیکاري استان در بهار سال گذشته

 
6.1 درصد، تابستان 5.3 درصد، پاییز 8.6 درصد و زمستان 9.3 درصد بوده است. 

وي با بیان اینکه استان همدان یکی از استان هاي با مشارکت بالا بوده به طوریکه نرخ مشارکت در استان همدان 45 درصد است،
خاطرنشان کرد: نرخ مشارکت اقتصادي در استان همدان 45 درصد است که این امر به علت وجود مشاغل خُرد و مشارکت بالاي زنان

 
در حوزه اشتغال است. 

قربانفر با تأکید بر اینکه در 9 ماهه امسال 19 هزار و 714 شغل در استان همدان ایجاد شده است، بیان کرد: تعهد اشتغال استان در

 
سال جاري 19هزار و 450 بوده که تاکنون 19 هزار و 714 نفر تحقق یافته و پیش بینی می شود به 20 تا 21 هزار نفر برسد. 

معاون اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان همدان با اشاره به اینکه در هفت ماهه امسال 117 نفر از طریق کارورزي
جذب واحدهاي تولیدي شدند، از مشوق بیمه اي براي جذب نیرو خبر داد و افزود: اگر واحدي نیروهاي لیسانس و لیسانس به بالاي
خود را به علت شرایط کرونایی اخراج کرده باشد، دوباره به کار برگرداند، بدون هیچ قید و شرطی تا دو سال از پرداخت بیمه سهم

 
کارفرما معاف خواهد شد. 

وي یادآور شد: در استان همدان 217 نفر از نیروهاي لیسانس و لیسانس به بالاي واحدهاي تولیدي از طریق همین مشوق هاي بیمه
اي مشغول به کار شدند و با توجه به اینکه 300 نفر دیگر از سهمیه استان باقی مانده به واحدها توصیه می کنیم هر چه زودتر براي

جذب نیرو اقدام کنند تا از این مشوق بهره مند شوند.



تشریح برنامه ها و اهداف مرکز تندرستی و مشاور ورزشی دانشگاه پیام نور +

جزئیات

منبع: یوپناشماره خبر:  195  |  تاریخ: 1399/10/24

سرپرست مرکز ارزیابی تندرستی و مشاوره ورزشی دانشگاه پیام نور گفت: یکی از اهداف مهم و کلیدي این مرکز توسعه
شاخص هاي تندرستی در سطح جامعه می باشد. نوشته تشریح برنامه ها و اهداف مرکز تندرستی و مشاور ورزشی دانشگاه

پیام نور + جزئیات اولین بار در پایگاه خبري تحلیلی یوپنا. پدیدار شد.

سرپرست مرکز ارزیابی تندرستی و مشاوره ورزشی دانشگاه
پیام نور گفت: یکی از اهداف مهم و کلیدي این مرکز

 
توسعه شاخص هاي تندرستی در سطح جامعه می باشد. 

دکتر زمانی طی حکمی دکتر سید سعید نقیبی را به عنوان
سرپرست مرکز ارزیابی تندرستی و مشاور ورزشی دانشگاه

 
پیام نور منصوب کرد. 

دکتر سید سعید نقیبی سرپرست مرکز ارزیابی تندرستی و مشاوره ورزشی در گفتگوي اختصاصی با یوپنا به هدف کلان این مرکز
پرداخت و اظهار داشت: این مرکز با هدف پیوستن دانشگاه به نسل سوم و چهارم که علاوه بر رسالت هاي آموزشی و پژوهشی به

 
سمت رسالت هاي اجتماعی و کارآفرینی و حل مشکلات اجتماعی قدم برمی دارد، حرکت می کند. 

نقیبی ادامه داد: مرکز تندرستی یکی از مراکزي است که می تواند به پر کردن ضلع توسعه سلامت کشور بین دو وزرات علوم و وزارت

 
بهداشت کمک کند. 

 
وي به یکی دیگر از اهداف مهم این مرکز پرداخت و افزود: هدف مرکز توسعه شاخص هاي تندرستی در سطح جامعه می باشد. 

سرپرست مرکز ارزیابی تندرستی و مشاوره ورزشی به زیرمجموعه هاي این مرکز اشاره کرد و گفت: این مرکز شامل واحد تندرستی با
هدف پیشگیري از بیماري هاي مزمن، واحد استعدادشناسی ورزشی، واحد غربالگیري تندرستی، واحد گردشگري ورزشی، واحد
حرکات اصلاحی و ماساژ، واحد رشد حرکتی و بازي کودك، واحد کنترل اختلالات رشدي- حرکتی و عصبی و واحد دوره ها و کارگاه

 
هاي تخصصصی و واحد پژوهش به ارائه خدمات به بخش ها و گروه هاي مختلف در کشور خواهد پرداخت. 

دکتر نقیبی در پایان ضمن تاکید بر گسنردگی دانشگاه پیام نور در سطح کشور و خارج از کشور اظهار امیدواري کرد که این مرکز
بتواند عدالت خدماتی در زمینه تخصصی را ارائه دهد.



تسهیلات سازمان تامین اجتماعی براي مراکز مولد اشتغال

منبع: ایرناشماره خبر:  196  |  تاریخ: 1399/10/24

تهران - ایرنا - معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به سهم ارزشمند اشتغال مراکز آموزشی غیردولتی گفت:
سازمان از ایجاد هرگونه تسهیلات بیمه اي براي این مراکز که سبب افزایش اشتغال شود، استقبال کرده و آماده همکاري

کارشناسی در این زمینه است.

تهران - ایرنا - معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی با
اشاره به سهم ارزشمند اشتغال مراکز آموزشی غیردولتی
گفت: سازمان از ایجاد هرگونه تسهیلات بیمه اي براي این
مراکز که سبب افزایش اشتغال شود، استقبال کرده و آماده

 
همکاري کارشناسی در این زمینه است. 

به گزارش روز چهارشنبه ایرنا از سازمان تأمین اجتماعی،
مهرداد قریب در جلسه اي با نمایندگان انجمن هاي
مدیران مدارس، آموزشگاه هاي غیردولتی و آموزشگاه هاي
زبان هاي خارجی اظهار داشت: تامین اجتماعی نهادي

 
عمومی و غیردولتی است و در قبال حق بیمه دریافتی تعهدات کوتاه مدت و بلند مدتی ارائه می کند. 

وي با بیان اینکه نرخ حق بیمه تأمین اجتماعی ثابت است، افزود: بخشی ازکارفرمایان بر اساس قوانین مصوب مجلس از معافیت بیمه

 
اي استفاده کردند که در تعهد دولت است. 

معاون بیمه اي سازمان تأمین اجتماعی با اشاره به جامعه 44 میلیون نفري تحت پوشش این سازمان، اظهار داشت: ماهیانه به طور
متوسط 15 هزار میلیارد تومان براي خدمت رسانی به این جامعه بزرگ هزینه می شود و تأمین اجتماعی براساس محاسبات بیمه اي

 
مکلف است که منابع و مصارف را مدیریت کند. 

قریب ادامه داد: امکان استفاده بیشتر از ظرفیت مشوق هاي بیمه اي موجود براي جذب فارغ التحصیلان دانشگاهی و حمایت از

 
آموزشگاه هاي غیردولتی نیز وجود داشته و سازمان آماده همکاري در این موضوع با انجمن هاي ذیربط است. 

وي همچنین بر لزوم استفاده تمامی مربیان و افراد شاغل پاره وقت مراکز آموزشی غیردولتی از خدمات تأمین اجتماعی تأکید کرد و
گفت: قوانین کار و تأمین اجتماعی تعهدات قانونی مشخصی را براي مدیران این مراکز تعیین کرده است و ما آمادگی داریم که براي
انجمن هاي این مراکز آموزشی جلسات آموزشی برگزار کرده تا از حقوق و تعهدات قانونی خود در حیطه تأمین اجتماعی آشنایی

 
بیشتري بیابند. 

عیسی منصوري، معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز در این جلسه گفت: در دوره شیوع کرونا تلاش



شد که آموزشگاه هاي غیردولتی مشمول حمایت هاي مختلفی شوند و در این مدت خدمات و حمایت هاي متعددي هم از مراکز

 
آموزشی غیردولتی صورت گرفته است. 

وي با اشاره به اقدامات مختلف صورت گرفته براي حمایت از مربیان فاقد بیمه آموزشگاه ها، گفت: در شرایط بحرانی مربیان داراي
پوشش بیمه اي شرایط بهتري داشته و از خدمات تأمین اجتماعی استفاده کردند؛ این موضوع اهمیت استفاده تمامی مربیان از بیمه

 
تأمین اجتماعی را نشان داد و براین اساس بیمه مربیان آموزشگاه هاي غیردولتی در آینده باید بیش از پیش مورد توجه قرار گیرد. 

در این جلسه نمایندگان انجمن هاي مدیران مدارس و آموزشگاه هاي غیردولتی و آموزشگاه هاي زبان هاي خارجی نیز به بیان

 
دیدگاه هاي خود درباره خدمات تأمین اجتماعی به مربیان این مراکز پرداختند. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان تامین اجتماعی 

 
- اشتغال زایی 

- کارآفرینی



ثبت دو اختراع کاربردي توسط یک پژوهشگر قرآنی

منبع: میزانشماره خبر:  197  |  تاریخ: 1399/10/24

تلاش باید همواره همراه با خلاقیت باشد تا در هر زمینه اي که مشغول به خدمت و فعالیت هستیم تسهیل گر، کارآفرین و
کمک کننده به اقشار جامعه باشد.

خبرگزاري میزان - امروزه خلاقیت و نوآوري مهمترین جنبه هاي هر فعالیت و کسب و کاري به شمار می آید، تفاوتی هم ندارد
که در کدام عرصه این نوآوري انجام شود. این دو اصل هر جا که باشد بدون شک پیشرفت و موفقیت را نیز به همراه دارد. یکی در
عرصه کسب و کار و دیگري در امر پژوهش و کارآفرینی. دکتر مسعود شهابیان 41 ساله، متخصص طب اورژانس، سرهنگ نیروي
زمینی ارتش جمهوري اسلامی ایران و پژوهشگر قرآنی از همین دست افرادي است که خرد جمعی را بکار گرفته و با خلق اختراعاتی
نو، قدم مهمی در کاهش ترس، اضطراب و درد مادران حین زایمان برداشته است. پزشک مشهدي که علاوه بر آموزش تعالی فردي به
تعالی جویان خود، نویسنده مقالات مخنلف علمی به زبان هاي فارسی و انگلیسی است و همچنین به دلیل پژوهش هاي قرآنی خود،

 
عنوان قرآن پژوه برتر را از جشنواره هاي مختلف کسب نموده است. 

او که در حال حاضر در بیمارستان 520 نیرو زمینی ارتش جمهوري اسلامی ایران در کرمانشاه مشغول طبابت در بخش اوژانس است،
با اشاره به جزئیات این اختراع تشریح می کند: در سال 96 طی همکاري که با گروه زنان و زایمان بیمارستان قائم (عج) مشهد انجام
گرفت، پروژه اي با عنوان «زایمان یار» مطرح شد تا بتوانیم فرایند زایمان طبیعی را در مادران مدیریت و به کمک علوم مدرن،

 
استرس و درد مادر را حین زایمان کاهش دهیم. 

شهابیان می افزاید: در این زمینه جلسات متعددي با گروه زنان و زایمان بیمارستان قائم برگزار شد و براي ادامه این طرح مهندسین
مکانیک و الکترونیک براي همکاري دعوت به کار شدند و خوشبختانه در فستیوال هاي مختلفی که شرکت کردیم این پروژه به عنوان

 
یکی از طرح هاي برگزیده انتخاب شد. 

او ابراز می کند: از آنجایی که در حین زایمان؛ مادران ترس، اضطراب و درد فراوانی را تحمل می کنند، این دستگاه به کمک تکنیک
هاي علوم شناختی موجب می شود مادران به لحاظ روانی آمادگی زایمان طبیعی را داشته باشند و به کمک تکنیک هاي فیزیوتراپی

 
دردي که در ناحیه کمر ایجاد می شود، کاهش بیابد. 

این پژوهشگر به افزایش آمار سزارین در ایران اشاره می کند و ادامه می دهد: یکی از مشکلات سیستم درمانی کشور، افزایش میزان
زایمان هاي سزارین نسبت به سایر کشورهاست؛ این امر طبیعی نیست، زیرا هم عوارض زیادي براي مادر به همراه دارد و هم طبق

 
استاندارد هاي سازمان بهداشت جهانی باید تعداد محدودي از زایمان ها به صورت سزارین انجام شود. 

او خاطرنشان می کند: از این رو تلاش کردیم به کمک این دستگاه نارضایتی مادر را به حداقل ممکن رسانده و درد هاي ناشی از

 
انجام زایمان طبیعی را بکاهیم و تا این امر به یک تجربه خوشایند براي مادر تبدیل شود. 

وي با بیان اینکه در حال حاضر نمونه اولیه این طرح ساخته شده است، می گوید: از سال گذشته و مصادف با همه گیري ویروس



کرونا متاسفانه امکان انجام تحقیقات انسانی آن فراهم نشد و امیدواریم بعد از کاهش خطر بیماري کرونا تحقیقات انسانی آن نیز به

 
اجرا گردد. 

شهابیان تصریح می کند: تاکنون مشابه این دستگاه با امکانات کمتر در کشور هاي ایتالیا و کره جنوبی ساخته شده و در مطالعات
انجام گرفته، میزان هزینه - اثربخشی قابل قبولی داشته، فرضیه و پیش بینی ما این است که این دستگاه نیز بتواند تاثیر مناسبی در

 
میزان کاهش عوارض زایمانی و کاهش میزان سزارین داشته باشد. 

وي می افزاید: مطالعات تئوریک این طرح یک سال به طول انجامید و یک گروه 25 نفره کار تحقیقاتی آن را به عهده گرفتند و
ساخت آن نیز یک سال و نیم به طول انجامید؛ بالغ بر 48 نمونه در این مدت ساخته شد تا در نهایت به آنچه که مدنظر بود رسیدیم و

 
سپس مجوز ثبت اختراع آن را از اداره مالکیت معنوي ایران دریافت کردیم. 

 
تخت هوشمند ویژه نوزادان 

او می افزاید: همچنین در پروژه دیگري که با همکاري برخی از متخصصان اطفال مشهد (شامل دکتر احمد شاه فرهت و دکتر

 
غلامرضا خادمی و ...) انجام گرفت، پروژه دیگري آغاز شد تا بعد از زایمان، نوزاد ارتباط مفید و بی خطر بیشتري با مادر داشته باشد. 

این پژوهشگر برگزیده ادامه می دهد: در سیستم درمانی کنونی علی رغم تمامی تلاش هاي انجام شده، چنین ارتباط مفیدي وجود

 
ندارد و نیاز به طرح هاي هوشمند و نوآورانه اي است که به ارتباط بین مادر و نوزاد بیشتر توجه شود. 

شهابیان با تشریح جزئیات این طرح خلاقانه اظهار می کند: این طرح دسترسی مادر به نوزاد را در بیمارستان راحت تر کرده و استرس
مادر را کاهش می دهد. با توجه به این فاکتور ها در سال 95 نمونه اولیه آن ارائه و یک تخت مادر هوشمند مطابق با استاندارد هاي

 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی طراحی شده است. 

 
پژوهش هاي قرآنی 

شهابیان اظهار می کند: علاوه بر این طرح ها، تحقیقات و مقالاتی با موضوع جنین شناسی براساس آیات قرآنی ارائه کردم که یکی از
این طرح ها پژوهشی پیرامون جنین شناسی در قرآن کریم بود که خوشبختانه به عنوان طرح برتر شناخته شد و کتابی با عنوان

 
«مقدمه اي بر جنین شناسی در قرآن» در سال 1384 به چاپ رسید که مورد توجه بسیاري قرار گرفت. 

وي می افزاید: قرآن کتاب هدایت است و من تنها توانستم یکی از جنبه هاي این کتاب وحی را مورد پژوهش قرار دهم و علوم مدرن

 
را با آیات روحبخش مطابقت دهم. 

این پزشک قرآن پژوه تصریح می کند: تلاش باید همواره همراه با خلاقیت باشد تا در هر زمینه اي که مشغول به خدمت و فعالیت

 
هستیم تسهیل گر، کارآفرین و کمک کننده به اقشار جامعه باشد. 

 
خلاقیت و نوآوري 

این پژوهشگر جوان با اشاره به اینکه معتقدم باید از راه پژوهش و خلاقیت گره از زندگی مردم باز کرد و علم را در خدمت به همنوع



 
به کار گرفت، می افزاید: ما از منابع این کشور استفاده می کنیم و طبیعتا سود این تحقیقات باید به این مردم برسد. 

به گفته شهابیان، «آینده چراغ راه آینده» است و یکی از مهمترین نکاتی که می توان به عنوان یک اصل پذیرفت این است که
نگاهمان به آینده نباشد که چه پیش خواهد آمد، بلکه باید خودمان آینده را به گونه اي طراحی و خلق کنیم تا براي نسل هاي آینده

 
مفید فایده باشیم. 

وي می افزاید که جهت بروز خلاقیت و نوآوري در زندگی شخصی افراد، سالهاست که «چشم انداز نویسی فردي» را به عنوان تعالی

 
سرا به شاگردان خود آموزش می دهد و به گفته وي، تمامی آموزش ها بخشی از علم آینده پژوهی می باشد. 

وي اضافه می کند: بسیاري از کشور هاي پیشرفته براي خود اهداف 50 ساله تعریف کرده و هم راستا با این چشم نداز حرکت می
کنند؛ در این مسیر کشور هایی برنده خواهند بود که از قبل براي امروز خود برنامه داشته باشند و براساس این برنامه ریزي حرکت

 
کنند. 

انتهاي پیام/



داوطلبان المپیاد علمی دانش آموزي تا 27 دي فرصت ثبت نام دارند

منبع: پاناشماره خبر:  198  |  تاریخ: 1399/10/24

ساري (پانا) - معاون آموزش و متوسطه آموزش و پرورش مازندران با اشاره به آغاز نام نویسی المپیاد علمی دانش آموزان پایه
هاي دهم و یازدهم از روز سه شنبه 23 دي ماه، اعلام کرد که ثبت نام تا پایان روز شنبه 27 دي ماه ادامه دارد.

ساري (پانا) - معاون آموزش و متوسطه آموزش و پرورش
مازندران با اشاره به آغاز نام نویسی المپیاد علمی دانش
آموزان پایه هاي دهم و یازدهم از روز سه شنبه 23 دي
ماه، اعلام کرد که ثبت نام تا پایان روز شنبه 27 دي ماه

 
ادامه دارد. 

علی دهقان با اشاره به آغاز ثبت نام آزمون المپیادهاي
علمی دانش آموزي با اشاره به هدف اصلی المپیادهاي علمی خاطرنشان کرد: «هدف از برگزاري المپیادهاي علمی دانش آموزي، ایجاد

 
تکاپوي آموزشی در مدارس، شناسایی و انتخاب دانش آموزان داراي استعداد و توانمندي هاي علمی ویژه آنها است.» 

معاون آموزش متوسطه آموزش و پرورش استان با اشاره به برگزاري این آزمون ها، تصریح کرد: «این آزمون ها به صورت هم زمان در

 
سراسر کشور وحوزه هاي خارج از کشور، براي دانش آموزان پایه هاي دهم و یازدهم علاقه مند برگزار خواهد شد.» 

این مقام مسئول با اشاره به رشته هاي این المپیاد خاطرنشان کرد: «آزمون المپیادهاي علمی در رشته هاي ادبی، جغرافیا، ریاضی،
زیست شناسی، شیمی ، فیزیک، کامپیوتر، نجوم و اخترفیزیک، علوم زمین، سلول هاي بنیادي و پزشکی بازساختی، تفکر و کارآفرینی،

 
اقتصاد و مدیریت و پژوهشی برگزار خواهد شد.» 

دهقان با اشاره به نحوه ثبت نام در این آزمون افزود: «دانش آموزان علاقه مند به شرکت در المپیادهاي علمی کشور می توانند می

 
توانند با مراجعه به سامانه ثبت نام الکترونیکی المپیادها به نشانی oly.medu.ir ثبت نام کنند.» 

او با تاکید بر این موضوع که ثبت نام صرفاً به صورت الکترونیکی است، گفت: «براي این منظور علاقه مندان می توانند در زمان مقرر
با مراجعه به سامانه ثبت نام المپیادهاي علمی نسبت به این امر اقدام نمایند. مهلت ثبت نام در آزمون المپیادهاي علمی کشور تا 27

 
دي ماه 99 خواهد بود.» 

المپیاد علمی ثبت نام



چرا سهم زنان در کسب و کارهاي مجازي اندك است؟

منبع: پاناشماره خبر:  199  |  تاریخ: 1399/10/24

تهران (پانا) -  به تازگی اتحادیه کسب وکارهاي فضاي مجازي آماري اعلام کرد مبنی بر اینکه 219 پروانه کسب براي مردان
صادر شده که نشانگر سهم 86 درصدي در مقایسه با زنان است و اینکه میزان کسب پروانه از سوي زنان در مقایسه با 6 ماه

ابتدایی سال، 3 درصد رشد کرده است.

تهران (پانا) -  به تازگی اتحادیه کسب وکارهاي فضاي
مجازي آماري اعلام کرد مبنی بر اینکه 219 پروانه کسب
براي مردان صادر شده که نشانگر سهم 86 درصدي در
مقایسه با زنان است و اینکه میزان کسب پروانه از سوي
زنان در مقایسه با 6 ماه ابتدایی سال، 3 درصد رشد کرده

 
است. 

به گزارش ایران، به بهانه این آمار به سراغ «حانیه سامعی»، مشاور امور بانوان وزیر ارتباطات و زنان فعال در حوزه کسب و کارهاي
مجازي رفتیم تا ببینیم چرا سهم زنان از کسب و کارهاي فضاي مجازي در مقایسه با مردان اندك است؟ و اینکه زنان در حوزه کسب

 
و کارهاي مجازي با چه چالش هایی روبه رو هستند و دولت باید در این حوزه چه اقدام هاي مؤثري انجام دهد. 

 
نبود مهارت آموزي 

حانیه سامعی مشاور امور بانوان وزیر ارتباطات اعتقاد دارد شیوع بیماري کرونا باعث شد مردم سودمنـــــدي کسب و کـــــارهاي
دیجیتال را بدرستی درك کرده و آن را باور کنند. بنابراین نه تنها کسب و کارهاي زیادي وارد حوزه فضاي مجازي شدند، بلکه در این

 
مدت زنان نیز تا حدودي کسب و کار فضاي مجازي را بیشتر باور کردند. 

سامعی گفت: امروزه با امکاناتی که فناوري اطلاعات در اختیار همگان قرار داده محدودیت هاي زمانی و مکانی هم از پیش روي زنان
برداشته شده است. زنان پیش از این به دلیل محدودیت هاي زمانی و مکانی ورودشان به کسب و کارها با محدودیت مواجه بود به این
دلیل که کلیشه هاي جنسیتی اجازه ورود به این حوزه را نمی داد و مهارت هاي لازم هم وجود نداشت ولی هم اکنون مهارت آموزي
هم از طریق فضاي مجازي تسهیل شده و نیازي نیست زنان هزینه هاي سنگینی را متحمل شوند بنابراین از هر نقطه اي که هستند

 
می توانند از این ظرفیت استفاده کرده و با سایر فعالان کسب و کار دیجیتال به رقابت بپردازند. 

وي در زمینه سهم کمتر زنان از مردان در کسب و کارهاي مجازي معتقد است که زنان به دلایل فرهنگی که عمده ترین آن ناباوري
نسبت به خود و به دنبال آن، عدم باورپذیري از سمت دیگران است، کمتر دست به فعالیت هاي اقتصادي و کارآفرینی می زنند و
باعث بازدارندگی براي ورود به حوزه کسب و کارهاي مجازي شده است. هرچند که در کنار آن فقدان سرمایه اولیه، نداشتن تخصص
کافی براي استفاده از فضاي مجازي، بی اعتمادي نسبت به فعالیت در این فضا، احساس تهدید نسبت به حریم شخصی شان و... نیز از

 
عوامل تأثیرگذار بر این شکاف است. 



مشاور وزیر ارتباطات در امور بانوان درباره مشکلات و چالش هاي زنان نیز گفت: در پژوهش هاي اخیري که با کمک پژوهشگاه
ارتباطات انجام شده است مشخص شد که برخی از چالش ها کلی است و براي مردان و زنان یکسان است ولی در بخش زنان چالش
ها پررنگ تر است. یکی از این چالش ها پایین بودن مهارت زنان نسبت به مردان در حوزه فناوري اطلاعات است. زنان به اندازه مردان
به مهارت آموزي در حوزه فناوري اطلاعات نمی پردازند. دختران رغبت کمتري به تحصیل در رشته هاي مرتبط با تکنولوژي، فنی و
مهندسی دارند به عبارتی میزان اشتیاق کارآفرینی زنان و مشارکت شان در فرصت هاي اقتصادي این حوزه پایین تر است بنابراین

 
نسبت به مردان کمتر وارد بازار کار در فضاي دیجیتال می شوند. 

وي افزود: کلیشه هاي جنسیتی مثل باور به اینکه تهیه ابزارهاي فناوري اطلاعات(لپ تاپ و گوشی هوشمند و تبلت و...) بیشتر امري
مردانه است و اساساً مردان به دلیل شغل شان بیشتر در معرض استفاده از این ابزار ها هستند یا این باور که انجام امور روزمره از
طریق مجازي مثل پرداخت قبوض و تسهیلات و خدمات دولت الکترونیک بیشتر مردانه است، دلیل فاصله گرفتن زنان از مهارت

 
آموزي مربوط به این حوزه یا عدم اشتیاقشان به آن است. 

سامعی معتقد است که زنان باید در جهت ارتقاي سواد دیجیتالی و آموزش استفاده از ابزارهاي فناوري اطلاعات بکوشند و در این

 
راستا هم باید نهادهاي متولی آموزش پا به میدان بگذارند، چرا که وزارت ارتباطات متولی آموزش نیست. 

وي در ادامه گفت: البته وزارت ارتباطات به دنبال ریشه یابی و شناسایی حضور کمرنگ زنان در کسب و کارهاي فضاي مجازي است و
در این زمینه در تلاش است تا با کمک دستگاه هاي دیگر و از طریق تبیین سیاست هاي حمایتی بخش حاکمیتی زنان را به صورت
ویژه حمایت کرده و ورود بیش از پیش آنان به حوزه اقتصاد دیجیتال را تسهیلگري کنند تا از این طریق زنان نیز سودمندي استفاده

 
از فضاي مجازي، خدمات الکترونیک، خریدهاي اینترنتی و خدماتی را بیشتر از قبل درك کرده و آموزش ببینند. 

سامعی با بیان اینکه وزارت ارتباطات در سال هاي اخیر سعی کرده با فراهم کردن زیرساخت ها و اجراي طرح هاي حمایتی مانند
ایران نو آفرین، ایران کارفا و... از فعالان کسب و کارهاي مجازي که زنان را هم شامل می شود، حمایت کند، افزود: وزارت ارتباطات
همچنین از سه سال پیش نیز فعالیت هاي میدانی را در قالب طرح هایی در زمینه توانمندسازي زنان آغاز کرده است تا آنها را با
ابزارهاي فناوري اطلاعات آشنا کند و این اقدام با طرح پژوهشی جدیدي در حال پیگیري است. در این طرح روي موانع دسترسی زنان
به ابزارهاي فناوري اطلاعات و ورود آنها به فعالیت اقتصاد دیجیتال متمرکز شده ایم تا بتوانیم با توصیه ها و بسته هاي سیاستی موانع
زمینه حضور بیشتر زنان را در کسب و کارهاي مجازي مرتفع کنیم. البته در این راستا تشکیل کمیسیون اقتصادي زنان «فاوا» را با
حضور نمایندگان اتاق هاي اصناف، بازرگانی، تعاون، نمایندگان مجلس تشکیل دادیم تا مشکلات زنان فعال فاوا را که با آن دست به
گریبان هستند شناسایی و براي رفع آنها تدابیري اتخاذ کنیم وحتی اگر نیاز به تصویب قوانینی به نفع زنان است، به طور جدي آن را

 
مطالبه می کنیم. 

 
حوزه زنان نیازمند نگاه ویژه تر 

نازنین دانشوري مؤسس تخفیفان رشد 3 درصدي دریافت مجوز از اتحادیه کسب و کارهاي فضاي مجازي از سوي زنان را دلیل بر
فعال بودن آنها در این حوزه کسب و کار نمی داند و اعتقاد دارد صرفاً گرفتن مجوز نمی تواند مبنی بر افزایش فعالیت این قشر در این

 
فضا باشد. 

دانشوري گفت: تا آنجایی که می دانم با شیوع کرونا بسیاري از کسب و کارهاي مجازي زنان یا تعطیل یا معلق شده اند و حتی میزان

 
درصد فعالان حوزه زنان کاهش یافته است. 

وي با بیان اینکه به شخصه رشد و موفقیتی را در حوزه کسب و کارهاي فضاي مجازي زنان نمی بینم، افزود: دلیل آن هم این است
که چالش هاي زنان نسبت به مردان در حوزه کسب و کارهاي مجازي نیز پررنگ تر است. به عبارتی یکسري از چالش ها در بین
مردان و زنان یکسان است ولی زنان با چالش هاي دیگري نیز مانند بحث هاي اخلاقی، اجتماعی، فرهنگی و بخصوص در حوزه جذب

 
سرمایه دست و پنجه نرم می کنند. 



این فعال کسب و کارهاي فضاي مجازي معتقد است متأسفانه همیشه عملکرد زنان را براساس عملکرد گذشته شان ولی مردان را
براساس پتانسیلی که دارند، می سنجند و این یکی از چالش هاي جدي زنان است و همین باعث شده تا استارتاپ هاي حوزه زنان

 
رشد نکرده و از یک اندازه اي بزرگ تر نشود. 

دانشوري گفت: در دنیا براي حل کردن چالش هاي زنان فعال در حوزه فناوري اطلاعات شرایط خاصی را در نظر می گیرند و نگاه
ویژه اي به این بخش دارند تا چالش هاي زنان حوزه فناوري اطلاعات را حل کنند ما نیز در کشور پست هاي معاونت و مشاوره زنان
داریم به نظر می رسد این بخش ها هم باید از زنان حوزه فناوري اطلاعات حمایت ویژه و از آنها پشتیبانی کرده و در جذب سرمایه ها

 
به این قشر کمک کنند. 

وي افزود: وقتی حمایت هاي اختصاصی را براي زنان در نظر بگیرند زنان جرأت بیشتري براي ورود به این عرصه پیدا می کنند و تا

 
اندازه اي می تواند ریسک پذیري آنها را کاهش دهد، چون زنان به اندازه کافی تحت فشارهاي فرهنگی و اجتماعی هستند. 

فاطمه جعفري مدیر سایت سهام یاب نیز معتقد است از آنجایی که زنان کشور ما در بخش اشتغالزایی نسبت به مردان کمتر فعال
بوده و تنها 14 درصد از زنان بالغ مشغول به کار هستند، بنابراین به همین نسبت هم سهم کمتري را در کسب و کارها دارا خواهند

 
بود. 

جعفري با بیان اینکه اگر نسبت زنان به مردان در راه اندازي کسب و کار اندك است به دلیل بحث فرهنگی است، گفت: ولی باید به
این مسأله باور داشت که امکان رشد و بالندگی زنان در فضاي مجازي نسبت به محیط واقعی بیشتر است بنابراین آنها می توانند از

 
این فضا به خوبی استفاده کنند. 

وي درباره چالش هاي پیش روي زنان براي راه اندازي کسب و کار در فضاي مجازي نیز گفت: به نظرم اتفاقاً زنان براي راه اندازي
کسب و کار در فضاي مجازي با چالش هاي کمتر فرهنگی و اجتماعی نسبت به اشتغال در محیط هاي فیزیکی مانند صنایع و... روبه
رو هستند چون فضاي مجازي محیط جدید کسب و کاري است و هنوز تفکرات سنتی و فرهنگی درگیر آن نشده و کمتر اشتغال زنان

 
در این فضا به چشم می آید از این رو به نظرم کار زنان در فضاي مجازي راحت تر است. 

جعفري معتقد است زنان نباید با بی مهري هاي ارگان ها و نهادها کوتاه بیایند و باید به کار خود ادامه دهند چون کسی نمی تواند به
دلیل زن بودن جلو فعالیت کسب و کاري آنها را در محیط فیزیکی و مجازي بگیرد. زنان معمولاً خیلی زود نسبت به مردان سرخورده

 
می شوند و بیشتر از مردان از شکست و ریسک پذیري می هراسند و باید با این موضوع مقابله کنند. 

وي افزود: به نظرم نباید حیطه هاي کاري زنان و مردان را در زمینه حمایت ها از هم جدا کنیم چون با جداسازي آنها به زنان
کارآفرین و مردان کارآفرین، بیشتر در حق زنان اجحاف می شود؛ به نظرم فقط باید ضمن معرفی الگوهاي موفق و پیشرو به زنان، در

 
کنار تصمیم هایی که براي هر دو بخش گرفته می شود تمرکز بیشتري روي بخش بانوان صورت بگیرد تا این بخش نیز تقویت شود. 

سهم زنان کسب و کارهاي مجازي حانیه سامعی نبود مهارت آموزي



کارآفرینی سبز با رویکرد محیط زیستی

منبع: تفاهم آنلاینشماره خبر:  200  |  تاریخ: 1399/10/24

در روزگاري که نابرابري هاي جهانی و افزایش بیکاري، چالش عمده اي را بر سیاست گذاران ایجاد کرده است، تخریب
گسترده ي جهانی محیط زیست و سکونت گاه هاي طبیعی، بار آسیب پذیري دو چندانی را بر دولتمردان تحمیل می کند.

ارتقاء و توسعه ي کسب و کارهاي سبز و توسعه ي اقتصاد ها ... نوشته کارآفرینی سبز با رویکرد ...

در روزگاري که نابرابري هاي جهانی و افزایش بیکاري،
چالش عمده اي را بر سیاست گذاران ایجاد کرده است،
تخریب گسترده ي جهانی محیط زیست و سکونت گاه
هاي طبیعی، بار آسیب پذیري دو چندانی را بر دولتمردان
تحمیل می کند. ارتقاء و توسعه ي کسب و کارهاي سبز و
توسعه ي اقتصاد ها و اکوسیستم هاي طبیعی، سبب تولد
سبک جدیدي از کارآفرینی به نام کارآفرینی سبز می

نماید. کارآفرینی سبز، راه کسب و کار در هزاره سوم خواهد بود که زمینه فعالیت افراد خلاق جویاي کار در حوزه انرژي هاي پاك و
سایر فعالیت هاي مرتبط با محیط زیست را فراهم می کند تا با حفظ ذخایر طبیعی، ارتقاي کیفیت زندگی انسان ها را به ارمغان آورد.
کسب و کارهایی در حوزه ي محیط زیست از بازیافت، مدیریت مواد زائد، مشاوره در زمینه کمک به محیط زیست گرفته تا فن آوري

 
هاي مرتبط با انرژي هاي تجدید پذیر و سوخت هاي جایگزین را در بر می گیرد. 

Ecopreneur ًفعالان حوزه ي کارآفرینی سبز، فقط یک کارآفرین سنتی نیستند، بلکه کارآفرین حامی محیط زیست یا اصطلاحا
هستند. در واقع کارآفرینان حامی محیط زیست، ثروت آفرینان آینده هستند که مسائل زیست محیطی را در استراتژي سازمانی خود
جاي داده و خلق ارزش افزوده را در مسیر کم ترین اثرات جانبی بر جامعه و محیط زیست در دستور کار دارند. راه اندازي کسب و کار
سبز نسبت به سایر کارآفرینی ها، دو مزیت مهم و تاثیرگذار دارد. اول اینکه حوزه فعالیت هاي زیست محیطی به سرعت رو به
گسترش است، چرا که جهان را گریزي از آلاینده هاي زیست محیطی نیست و آینده روشنی براي فعالیت اقتصادي در این حیطه
وجود دارد. دوم اینکه فعالیت در این حوزه به فرد کمک می کند تا سهم خود از ساختن جهانی بهتر را ادا کند و به او حس بهتري در

 
قبال تلاشش القا می کند. 

موضوع کارآفرینی سبز در کشورهاي توسعه یافته به سرعت در حال گسترش است. و تلاش می کنند تا جریان کارآفرینی خود را به
سمت و سوي مشاغل سبز هدایت کنند. جهان دریافته است که منابع این کره خاکی هر روز کمتر و کمتر شده و تهدید زندگی انسان
ها مدام در حال افزایش است. رفتار هاي غیرمسئولانه انسان ها آب و هوا و خاك را آلوده ساخته است و از حالت طبیعی خود خارج
کرده است. اهتمام بین المللی در این عرصه، از جمله مباحثی است که با جدیت در محافل بین المللی آکادمیک و دولتی در آن

 
موضوعات مختلفی بحث و بررسی شده است. 

کارآفرینان سبز، فرصت هاي کسب و کار و سرمایه گذاري هایی را بر عهده می گیرند که معمولاً با ریسک بالایی همراه است. پیامد



این سرمایه گذاري ها اغلب غیرقابل پیش بینی است. از اینرو، یک تفاوت اساسی بین روش نگاه به کارآفرینی سبز در کشورهاي
توسعه یافته و کشورهاي در حال توسعه وجود دارد. کشورهاي توسعه یافته تمایل دارند که مقادیر زیادي پول صرف پروژه هاي
DUAL CITIZEN نوآوري سبز نمایند و از اینرو تلاش می کنند تمام زیرساخت هاي لازم براي تحقق آن را فراهم نمایند. موسسه
LLC وضعیت 60 کشور دنیا (به جز ایران) را از نظر اقتصاد سبز بررسی کرده است. یکی از ابعاد این بررسی، وضعیت سرمایه گذاري و

 
کارآفرینی سبز است که کشورهاي دانمارك، آلمان، فنلاند و سوئد پنج کشور برتر در این زمینه بوده اند. 

البته تسهیلات ارائه شده در این کشورها در حوزه ي کارآفرینی سبز جذابیت هاي سرمایه گذاري روي انرژي هاي نو و سایر حوزه
هاي محیط زیستی را به شدت افزایش داده و از اینرو تمایل به فعالیت افراد در این حیطه ها بسیار زیاد است. این پنج کشور از نظر
شاخص جامع اقتصاد سبز نیز جزو برترین ها به حساب می آیند که نشان می دهد بهبود فضاي کارآفرینی سبز ارتباط مستقیمی با
عملکرد بهتر از نظر زیست محیطی دارد. وضعیت ایران از نظر کارآفرینی و متغیرهاي موثر بر آن چندان مناسب نیست. البته چند
سالی است در کشور ما نیز کارآفرینی سبز و ایجاد کسب و کار هاي زیست محیطی آغاز شده است و رویکرد ایجاد مشاغل سبز با
هدف توسعه پایدار و کمک به محیط زیست در پیش گرفته شده است. البته این فعالیت ها در مقایسه با سطح گسترده آلاینده هاي
محیط زیست کافی نیست. باید کارآفرینی سبز و به تبع آن اقتصاد سبز را مدنظر قرار دهیم، تا با استفاده از پتانسیل جوانان

 
تحصیلکرده جویاي شغل به بحران هاي محیط زیستی پاسخ دهیم و مشکلات و تهدیدات را از این طریق به فرصت ها تبدیل کنیم. 

دکتر حوریه یحیایی



کشت محصولات پاییزه در ابرکوه 12 درصد کاهش یافت

منبع: ایرناشماره خبر:  201  |  تاریخ: 1399/10/24

یزد - ایرنا - مدیر جهادکشاورزي شهرستان ابرکوه با اشاره به پایان کشت محصولات زراعی پاییزه ، گفت: در سال زراعی
1400- 1399 ، کشاورزان در سه هزار و 650 هکتار اراضی گندم، جو و دانه روغنی کلزا کشت کردند که نسبت به سال

زراعی ماقبل 12 درصد کاهش دارد.

یزد - ایرنا - مدیر جهادکشاورزي شهرستان ابرکوه با اشاره
به پایان کشت محصولات زراعی پاییزه ، گفت: در سال
زراعی 1400- 1399 ، کشاورزان در سه هزار و 650 هکتار
اراضی گندم، جو و دانه روغنی کلزا کشت کردند که نسبت

 
به سال زراعی ماقبل 12 درصد کاهش دارد. 

مهدي غیب الهی روز چهارشنبه در گفت و گو با خبرنگار
ایرنا ، تغییر الگوي کشت، تداوم 20 سال پدیده خشکسالی
و کاهش سطح آب سفره هاي زیرزمینی را از جمله دلایل

کاهش سطح زیرکشت عنوان کرد و افزود: از این مقدار سطح زیرکشت، 2 هزار و 880 هکتار به کشت گندم ، 680 هکتار جو و 90

 
هکتار هم به کشت کلزا اختصاص دارد . 

وي با بیان اینکه هشت هزار و 500 خانوار کشاورز در کاشت این محصولات فعالیت دارند، خاطرنشان کرد : کشاورزان براي تامین نان

 
مورد نیاز مردم به گندم، تولید جو براي خوراك دام سبک و طرح خودکفایی روغن کلزا با روش هاي علمی و نوین تلاش می کنند. 

غیب الهی اظهار کرد: امسال براي کاشت محصولات یادشده 470 تن کودشیمیایی و 73 تن بذرگواهی شده در اختیار بهره برداران
استان گذاشته شد و بوجاري بذور کشاورزان ، در اختیار گذاشتن دستگاه هاي کشت مستقیم ، خطی کار و «خاك ورز» حفاظتی را

 
بخشی از حمایت هاي جها کشاورزي به گندمکاران ذکر کرد. 

مدیر جهاد کشاورزي ابرکوه اضافه کرد: از سه هزار و 290 هکتار زمین هاي شهرستان که در سال 1398 به کاشت گندم اختصاص

 
داشت ، امسال 14 هزار تن محصول برداشت شد که متوسط تولید در هر هکتار چهار هزار و 700 کیلوگرم تا پنج تن بود . 

این مسوول اضافه کرد:در سال زراعی جاري 2 هزار و 254 تن گندم مازاد بر مصرف تولید کنندگان از سوي سه مرکز خرید تعاونی

 
روستایی و یک مرکز بخش خصوصی خریداري شد که این عدد نسبت به مدت مشابه سال قبل 2.5 برابر افزایش داشت . 

اراضی قابل کشاورزي ابرکوه به علت کاهش بارندگی، کم آبی و تداوم خشکسالی از 20 هزار هکتار به 15 هزار هکتار در سال هاي

 
اخیر کاهش یافت و 40 درصد اشتغال مردم وابسته به فعالیت هاي کشاورزي، دامداري و دامپروري است . 



هشت هزار و 500 خانوار ، 140 میلیون مترمکعب آب مورد نیاز حوزه کشاورزي را از 662 حلقه چاه عمیق و نیمه عمیق و 13 رشته
قنات برداشت می کنند و سالانه 200 هزار تن محصول کشاورزي و دامی در شهرستان ابرکوه تولید و بخشی از آن در بازار استان هاي
همجوار و کشورهاي حوزه خلیج فارس عرضه می شود و در این شهرستان با توجه به شرایط اقلیمی 50 گونه محصولات کشاورزي با

 
کیفیت مناطق گرمسیري و سردسیري به ارزش 2 هزار میلیارد تومان در سال تولید می شود. 

ابرکوه 200 سال قبل 120 رشته قنات داشت که به دلیل کاهش بارندگی در این مدت ، در 40 سال گذشته این تعداد به 91 رشته

 
کاهش یافت و هم اکنون از این تعداد 13 رشته دایر است. 

 
مرکز شهرستان 55 هزار نفري ابرکوه در 140 کیلومتري جنوب غربی شهر یزد قرار دارد. 

همچنین چهاردهم دي ماه جاري مدیر زراعت سازمان جهاد کشاورزي یزد با اشاره به پایان کشت محصولات زراعی گفته بود که

 
کشاورزان این استان در سال زراعی جاري در سطح 13 هزار هکتار اراضی محصولات پاییزه کشت کردند. 

محمدعلی حاتمی زاده در گفت و گو با خبرنگار ایرنا ، افزود: از این مقدار سطح زیرکشت 9 هزار و 200 هکتار به کشت گندم ، سه

 
هزار هکتار به کشت جو و 650 هکتار هم به کشت کلزا اختصاص دارد . 

وي با بیان اینکه تمامی اراضی زیرکشت به صورت مکانیزه کامل و نیمه مکانیزه کشت شده است ، اظهار کرد: 60 هزارخانوار کشاورز

 
در این عرصه فعالیت دارند. 

وي اظهار کرد: امسال براي کشت محصولات یادشده چهار هزار و 270 تن کودشیمیایی و 533.5 تن بذرگواهی شده در اختیار بهره

 
برداران استان گذاشته شد. 

 
برچسب ها 

 
- گندم 

 
- بازار محصولات 

 
- ابرکوه 

 
- اراضی کشاورزي 

- کلزا



اعلام ارزش روز دارایی هاي صندوق ذخیره فرهنگیان

منبع: مردم سالاري آنلاینشماره خبر:  202  |  تاریخ: 1399/10/24

مدیرعامل صندوق ذخیره فرهنگیان آخرین وضعیت سودآوري و عملکرد اقتصادي هلدینگ هاي زیرمجموعه صندوق ذخیره
فرهنگیان را تشریح و از توزیع 3200 میلیارد تومان سود

مدیرعامل صندوق ذخیره فرهنگیان آخرین وضعیت
سودآوري و عملکرد اقتصادي هلدینگ هاي زیرمجموعه
صندوق ذخیره فرهنگیان را تشریح و از توزیع 3200
میلیارد تومان سود قطعی در سال جاري میان معلمان با

 
برگزاري مجمع خبر داد. 

مهندس مهدي نیکدل در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه
مطالعات استراتژیک را از بدو ورود به صندوق آغاز کردیم که خوشبختانه منتج به نتایج خوبی شد اظهار کرد: بر اساس مطالعات
مذکور به این نتیجه رسیدیم که شرکت داري و تصدي گري نکنیم و شرکت هاي موجود را در راستاي هم افزایی در چهار هلدینگ

 
متمرکز کنیم و از انجام فعالیت هاي پراکنده بپرهیزیم. 

وي افزود: سرمایه گذاري پراکنده و بدون برنامه و چشم انداز باعث بروز مشکلاتی شده بود که در سال هاي گذشته شاهد آن بودیم.
طی چندسال اخیر کنترل استراتژیک هلدینگ ها را مدنظر قرار داده ایم. شرکت و هلدینگ جدیدي ایجاد نکردیم و تلاش ما بر این

 
بود که شرکت هاي موجود را هم افزا کنیم. 

 
متمرکز شدن فعالیت شرکت ها در قالب چهار هلدینگ 

مدیرعامل صندوق ذخیره فرهنگیان با اشاره به متمرکز شدن فعالیت شرکت ها در قالب چهار هلدینگ گفت: به عنوان مثال شرکت ها
و فعالیت هاي مربوط به نفت، گاز و انرژي در هلدینگ پتروفرهنگ یکپارچه شدند. شرکت هاي بورسی و صنایع نیز در گروه مالی و

 
هلدینگ سرمایه گذاري فرهنگیان متمرکز شد. 

نیکدل افزود: فعالیت هاي ساختمانی در گروه ساختمان و هلدینگ ساختمانی معلم دنبال می شود. یک سري شرکت هم داریم که
کار خدماتی براي آموزش و پرورش انجام می دهند که شرکت صنایع آموزشی، شرکت گردشگري، بیمه و لیزینگ از جمله آنهاست.

 
اینها در هلدینگ چهارم ما تحت عنوان تدبیرگران اطلس گرد هم آمده اند. 

وي با بیان اینکه هلدینگ خدمات، دارایی زیادي ندارد اما از نظر ارتباط با معلمان مهمترین هلدینگ ما محسوب می شود گفت: از
طریق شرکت فرایند نوین فرهنگیان در هلدینگ تدبیرگران اطلس در استان ها با معلمان ارتباط و تعامل داریم. این شرکت واریزي

 
معلمان در استان ها را جمع آوري می کند و ارتباط نهادینه با اعضا دارد. 

 
برنامه ریزي براي ورود چهار هلدینگ به بورس 

مدیرعامل صندوق ذخیره فرهنگیان با اشاره به برنامه ریزي براي ورود این چهار هلدینگ به بورس اظهار کرد: با ورود به بازار سرمایه،
ارزش روز دارایی هاي صندوق در هرلحظه که اراده کنیم مشخص و در دسترس است. قصد داریم بر خلاف رویه گذشته که سود
حسابداري به معلم ها می دادیم، ارزش روز دارایی ها را محاسبه و در اختیار معلمان قرار دهیم. صندوق هرچه دارایی دارد متعلق به
اعضاست. مهمترین کاري که در این چند سال بعد از جمع کردن بحران ها، دادگاه ها و محاکم انجام شد، برنامه ریزي براي شکل

گیري چهار هلدینگ و ورود آنها به بورس است. 



نیکدل ادامه داد: برنامه آینده شرکت ها مشخص است. خوشبختانه هم افزایی خوبی رخ داده، از شمار شرکت هاي زیان ده کاسته
شده و شرکت هایی که سودده نبودند به سوددهی رسیده اند، اشتغال ایجاد کرده ایم و به هولدینگ پتروفرهنگ فشار آوردیم که از
تجهیزات ساخت داخل پتروشیمی استفاده کند. به عنوان مثال از تجهیزات تولیدي ماشین سازي اراك در هلدینگ گروه مالی که
شرکتِ خودي است استفاده کند. با شرکت هاي ایرانی دیگر نیز همکاري کرده ایم. یکی از کارهاي ما ساخت داخلی کردن تجهیزات

 
پتروشیمی بود که گران قیمت و استراتژیک هستند. 

 
اعلام سود فعالیت هاي اقتصادي صندوق ذخیره 

وي سود فعالیت هاي اقتصادي صندوق ذخیره را نیز اعلام کرد و گفت: مهمترین شاخص عملکرد یک موسسه اقتصادي میزان
سودآوري آن است. در سال 95 که مدیریت صندوق را برعهده گرفتم، سود صندوق به علت اتفاقاتی که رخ داده بود در پایین ترین
حد ممکن و 240 میلیارد تومان بود. میزان سود قطعی در سال 96 به 284 میلیارد تومان، در سال 97 به 320 میلیارد و در سال 98

 
به 1100 میلیارد تومان رسید. 

 
توزیع 3200 میلیارد تومان سود قطعی در سال جاري میان معلمان 

مدیرعامل صندوق ذخیره فرهنگیان افزود: در سال جاري که باید مجمع را برگزار کنیم بنا بود به 1600 میلیارد تومان سودقطعی
برسیم که عملا به 3200 میلیارد تومان رسیده و دو برابر پیش بینی ماست. مجمع به زودي برگزار می شود. مجامع شرکت ها را هم
برگزار کردیم، آخرین مجمع شرکت سرمایه گذاري را که در هفته جاري برگزار کنیم به مجمع سالانه صندوق می رسیم. سال مالی

 
صندوق 31 شهریور است. 

نیکدل با بیان اینکه مجمع برگزار شود به جاي 1600 میلیارد، 3200 میلیارد تومان سود تقسیم می کنیم عنوان کرد: میزان سود
توزیعی براي اعضا برحسب سنوات پرداخت حق عضویت صندوق متفاوت است. به عنوان مثال به معلمی که در آبان بازنشسته شده و
بیشترین پرداختی مان 40 میلیون تومان بوده است، احتمالا حدود 20 میلیون سودتعلق می گیرد. یعنی یک معلم که 30 سال
خدمت کرده و هنگام خروج از صندوق، 40 میلیون تومان از ما می گیرد، اکنون سودي که در این یک سال می گیرد 20 میلیون

 
تومان می شود که جاي خوشبختی دارد و نشان می دهد صندوق به سودآوري افتاده است. 

 
وضعیت سودآوري سال آینده صندوق ذخیره 

 
حل و فصل 33 پرونده ساختمانی/بسیاري از اموال صندوق را پس گرفتیم 

وي درباره وضعیت سودآوري سال آینده صندوق ذخیره گفت: پیش بینی میزان سودآوري ما براي سال آینده 5200 میلیارد تومان
است اما تصور بنده این است که از 6000 میلیارد تومان عبور می کنیم. عملکرد بهینه صندوق از درایت، دانش، کاردانی، برنامه ریزي

 
درست و پاکدستی مدیران صندوق حکایت دارد. 

مدیرعامل صندوق ذخیره فرهنگیان افزود: به عنوان مثال در گروه ساختمانی معلم، 35 پرونده حقوقی داشتیم که در 33 پرونده برنده
شده ایم. همه دعواي ما در گروه ساختمانی معلم بر سر پول، زمین و ملک است. دعواي حقوقی در این بخش بر سر مال و اموال است.

 
برنده شدن در 33 پرونده حقوقی به این معنا است که خیلی از اموال موسسه را پس گرفته ایم. 

نیکدل با اشاره به اینکه در سال 95 ارزش روز دارایی هاي کل اموال صندوق ذخیره فرهنگیان بین 6 تا 7 هزار میلیارد تومان بود،
گفت: از سال 95 تا کنون پول اضافه اي از معلمان عضو صندوق دریافت نکرده ایم به تعبیر دقیق تر آنکه هر سال تقریبا 240 تا 280
میلیارد تومان آورده ورودي از معلم ها داشته ایم، در واقع ماهانه 22 میلیارد تومان بابت حق عضویت دریافت کرده ایم ولی در مقابل
حدود 480 تا 500 میلیارد تومان به معلمان بازنشسته هنگام خروج از صندوق پرداخت کرده ایم و میزان خروجی دو برابر ورودي

 
بوده است. 

وي ادامه داد: از دو سال گذشته به تبیین مسئله براي اعضا به منظور افزایش میزان مشارت معلمان در صندوق پرداختیم. از ابتداي
تاسیس صندوق از حقوق معلم ها ماهانه 1.12 درصد بابت حق عضویت صندوق کسر می شد در حالی که قانون اجازه داده تا 5 درصد
کسر شود و از اعضا خواستیم از این سقف قانونی استفاده کنند. زیرا در این صورت ما هم می توانیم معادل پرداختی آنها را از دولت

 
بگیریم و به خودشان برگردانیم. 

 
کسرحقوق بالاي 3 درصدي از بیش از 300 هزار معلم 



مدیرعامل صندوق ذخیره فرهنگیان با بیان اینکه با اطلاع رسانی انجام شده اکنون بالغ بر 300 هزار نفر از اعضا، بالاي 3 درصد از
حقوقشان کسر می شود گفت: قبلا همه 800 هزار نفر 1.1 درصد حقوق شان را به صندوق می پرداختند. علت این 1.1 درصد این
است که آن اوایل که قانون تصویب شده بود براي آنکه بار مالی دولت اضافه نشود 5 درصد را از حقوق پایه کم کردند درحالی که باید

 
از کل حقوق و مزایا کسر می کردند. سعی کردیم اطلاع رسانی کنیم و معلم ها آگاه شوند. 

نیکدل افزود: امسال با توجه به افزایش درصدها، آن 22 میلیاردي که ورودي ماهانه از معلم ها داشتیم اکنون به 82 میلیارد تومان
رسیده است. امسال از آن سال هایی است که ورودي و خروجی ما تقریبا به هم نزدیک شده، اما هنوز فاصله دارد. از آن سو سودآوري
ما هم زیاد شده است. ورودي ما سالانه به 600 میلیارد تومان رسیده، اما خروجی نیز به سالانه 1500 تا 2000 میلیارد تومان رسیده

 
و یک مابه التفاوتی به وجود آمده است که از محل سود حاصل از فعالیت شرکت ها پرداخت می شود. 

 
ارزش روز دارایی هاي صندوق به 50 هزار میلیارد تومان رسیده 

وي با بیان اینکه امروز ارزش روز دارایی ها از 6 تا 7 هزار میلیارد تومان در سال 95 به 50 هزار میلیارد تومان در حال حاضر حاصل
تصمیمات مدیریتی و استراتژیک است، گفت: البته دو سه ماه پیش که وضعیت بورس خوب بود ارزش روز دارایی هاي ما 70 هزار
میلیارد تومان بود. در سال 95 چیزي به ما تحویل داده نشد، اما در پنج سال اخیر همان چیزي که تحویل گرفتیم 10 برابر شده است

بدون اینکه پول اضافه از اعضا بگیریم چون تصمیمات استراتژیک درستی اتخاذ شد.



ما به یک شفاف سازي بنیادي نیاز داریم

منبع: قلمناشماره خبر:  203  |  تاریخ: 1399/10/24

گروه اقتصادي: به چه میزان می توان نسبت به بهبود وضعیت اقتصادي مردم در آینده امیدوار بود؟ آیا نشانه هایی از
امیدواري در وضعیت اقتصادي مردم مشاهده می شود؟ برداشته شدن احتمالی تحریم ها چه تأثیري در اقتصاد ایران خواهد

گذاشت؟ چرا چالش هاي بین دولت و مجلس درباره بودجه سال آینده کشور تا به این اندازه ...

ما به یک شفاف سازي بنیادي نیاز داریم گروه اقتصادي: به چه میزان می توان نسبت به بهبود وضعیت اقتصادي مردم در
آینده امیدوار بود؟ آیا نشانه هایی از امیدواري در وضعیت اقتصادي مردم مشاهده می شود؟ برداشته شدن احتمالی تحریم

ها چه تأثیري در اقتصاد ایران خواهد گذاشت؟ چرا چالش هاي بین دولت و مجلس درباره بودجه سال آینده کشور تا به این اندازه

 
شدت پیدا کرده (...) 

گروه اقتصادي: به چه میزان می توان نسبت به بهبود وضعیت اقتصادي مردم در آینده امیدوار بود؟ آیا نشانه هایی از امیدواري در
وضعیت اقتصادي مردم مشاهده می شود؟ برداشته شدن احتمالی تحریم ها چه تأثیري در اقتصاد ایران خواهد گذاشت؟ چرا چالش
هاي بین دولت و مجلس درباره بودجه سال آینده کشور تا به این اندازه شدت پیدا کرده است؟ مهم ترین چالش هاي بودجه سال
آینده کشور چیست؟ آیا اهتمام جدي براي حل مشکلات اقتصادي کشور بین مسئولان مشاهده می شود؟براي پاسخ به این سوالات با
دکتر فرشاد مومنی، اقتصاددان گفت وگویی انجام شده است. دکتر مومنی معتقد است: « ما به یک شفاف سازي بنیادي نیاز داریم تا
این امکان فراهم شود که تا حدودي نظام تصمیم گیري از سرگیجه بیرون بیاید. ریشه اصلی سرگشتگی این است که نظام تصمیم
گیري به ویژه طی 12 ساله اخیر ترجیح داده امور پیچیده کشور را بدون برنامه اداره کند.در شرایطی که دولت برنامه نداشته باشد
قادر به سنجش اولویت ها نیست؛ بنابراین خیلی راحت تر تحت تأثیر القائات گروه هاي پر نفوذ ذي نفع قرار می گیرد و آن چیزي می
شود که ما اکنون مشاهده می کنیم. در شرایط کنونی به شکل وارونه و ناقص و غیر متعارف مسائل اقتصادي به صورت سطحی مطرح
می شود.نه تصویري کارشناسانه از وضع موجود نشان داده می شود و نه حتی تحلیل اولیه درباره منشأهاي شکل گیري وضع موجود
ارائه می شود. اگر ما ندانیم شدت استیصال، گرفتاري و افزایش غیر متعارف تعداد بحران هاي کشور ناشی از چه سیاست هایی است

 
چگونه می خواهیم به سمت تجویزهایی برویم که احتمال راهگشایی داشته باشد؟» . در ادامه ماحصل این گفت وگو را می خوانید. 

 
با توجه به شرایط کنونی اقتصاد کشور در چه شرایطی می توان نسبت به بهبود وضعیت اقتصادي امیدوار بود؟ 

در مرحله نخست باید عنوان کنم آنچه عملا صرف نظر از نیت افراد در نظام تصمیم گیري و تخصیص منابع مشاهده می کنیم این
است که بنیه اندیشه اي و کیفیت سیاست هایی که اتخاذ می شوند به طرز فاجعه آمیزي اندك و ضعیف هستند. برداشت ما این است
که شاید اصولی ترین کاري که در چنین شرایطی می توان انجام داد این است که ما باید براي کمک به بنیه اندیشه اي و دانایی نظام
تصمیم گیري هاي اساسی کشور یک فراخوان ملی دهیم و چقدر جاي دریغ و تأسف دارد که نظام تصمیم گیري ما خود مبادرت به
این کار نمی کند.بحث بر سر این است که در سطح نظري، هنگامی که ایده هاي بزرگ و نجات بخش را در متن هاي متفکران توسعه
ردگیري می کنید، عنوان می شود زمانی که شما با بی شمار نارسایی و ناکارآیی و بحران روبه رو هستید و دچار سرگیجه اید که از
کجا آغاز کنید و کدام موضوع را اولویت قرار دهید، در چنین شرایطی سرچشمه اصلی و برآیند همه دورهاي باطل استمرار دهنده
توسعه نیافتگی و عقبگرد و ناهنجاري ها به بهره وري اندك و بنیه ضعیف تولید ملی برمی گردد. اگر سرگیجه و تحیر ناشی از تعداد
بی شمار بحران ها، تصمیم گیران اقتصادي را گرفتار کرده و در روزمرگی معطوف به پیشروي در باتلاق خو گرفته اند، بنده از نظر



اندیشه اي به طور اصولی می توانم به آن ها بگویم کانون اصلی نجات بخش این است که روي حیطه تولید و بهره وري متمرکز
شویم.این در حالی است که در جهت گیري هایی که در اسناد برنامه میان مدت و اسناد لایحه هاي بودجه مشاهده می شود درباره
تنها چیزي که اصلا صحبت نمی شود این دو موضوع است. از این رو من براي این شیوه اداره اقتصاد ملی عنوان شیوه چرتکه اي را
براي اداره اقتصاد برگزیده ام. مطالعه هاي رسمی می گویند در فاصله سال هاي 1387 تا 1397 در یک دوره یازده ساله قدرت خرید
ریال حدود 82 درصد کاهش پیدا کرده است. بدون تردید این یک روند قهقرایی و رو به انحطاط است. دلیل این اتفاق آن است که ما

 
بنیه تولیدي و مسائل تولیدکنندگان را در حاشیه قرار داده ایم و مسائل دیگري را در اولویت گذاشته ایم. 

 
تحریم ها چه تاثیري در اقتصاد ایران داشته و با برداشته شدن احتمالی تحریم ها چه تغییراتی در اقتصاد ایران رخ خواهد داد؟ 

تقریبا در درون دولت مطالعه هاي جدي و قابل اعتنایی وجود دارد که نشان می دهد بزرگترین پیامد اقتصادي- اجتماعی آغاز موج
جدید تحریم ها افزایش چشمگیر نابودي فرصت هاي شغلی است. مهمترین عاملی که این مساله را ایجاد کرده یک روند بسیار
خطرناك صنعت زدایی از کشور است.همه از برخی مفهوم هاي کلی دفاع می کنند ولی زمانی که موضوع عملیاتی می شود، بحث سر
از جاهاي دیگري درمی آورد. فرض بفرمایید همه در ظاهر می گویند باید تولید تقویت شود ، ولی بحث بر سر این است که کدام
تولید باید تقویت شود؟ از منظر مصالح اداره کشور و نگرش هاي بلند مدت توسعه گرا فقط و فقط تولیدي باید تقویت شود که از دو
قابلیت برطرف کردن فقر و حداقل سازي عقب ماندگی فناورانه کشور برخوردار است.اما مشاهده می کنیم در عمل آنچه به نام تولید
تقویت می شود تولیدي است که مضمون خام فروشی و رانتی دارد. ویژگی مشترك همه این نوع تولید کنندگان این است که به
خاطر بنیه اشتغالزایی بسیار اندکی که دارند، قادر به رفع فقر نیستند و به دلیل خصلت خام فروشانه اي که دارند قادر به حداقل
سازي و رفع عقب ماندگی هم نیستند.عموما رشته فعالیت هایی هستند که در کشور بحران آب را تشدید می کنند و بیشترین
آلودگی سازي را دارند؛ بنابراین بحران آلودگی محیط زیست را تشدید می کنند. بدون استثنا کسانی که احتمال بیشتري به عمق
بخشی به ساخت داخل داشته اند که در اثر آن اشتغال فراهم و فقر برطرف می شود و عقب ماندگی به حداقل می رسد بسیار وضعیت
مالی بدتري دارند و کسانی که عمق مونتاژ کاري بیشتري دارند به اندازه اي که شدت وابستگی آوري و کم اشتغالی بیشتر باشد،
وضعیت مالی بسیار بهتري دارند.دقیقا آن ها که غیر عادي ترین سودها را بردند، وقتی نگاه می کنید متوجه می شوید واجد خام

 
فروشی و مونتاژ کاري و تشدید کننده بحران اشتغال و محیط زیست در کشور هستند. 

 
از دیدگاه شما مهم ترین چالش ها و فرصت هاي بودجه سال آینده کشور چیست؟ 

علم، قانون و برنامه دستاوردهاي تمدن بشري براي اداره پر دستاوردتر و کم هزینه تر کشور است و باید نسبت به اینها تمکین کنیم.
بودجه سال 1400 را از این دریچه نگاه کنید. منابع حاصل از فروش نفت و اموال در مجموع در سال 1400 به قاعده آنچه در سند
لایحه آمده از دو برابر آنچه در سند سال 1399 بوده، بیشتر می شود.این یک علامت جدي حرکت به سمت انحطاط است. نکته دوم،
منابع حاصل از استقراض به شیوه هاي گوناگون که ما تحت عنوان کلی واگذاري دارایی هاي مالی از آن نام می بریم، رشدش نسبت
به سال 1399، که به غایت سال فاجعه آمیزي بوده، بیش از دو برابر افزایش یافته است.نکته سوم، اعتبار اختصاص یافته به بازپرداخت
تعهدات دولت، که بخش اصلی آن بازپرداخت اوراق سررسیده شده و اصل آن است، بیش از دو برابر نسبت به سال 99 افزایش پیدا
کرده است. ببینید سرعت و شتاب حرکت به سمت سوء کارکردها چگونه شده است. از آن سو که هزینه ها این گونه تغییر کرده در
سند لایحه بودجه سال 1400 سهم اعتبارات مربوط به تملک دارایی هاي سرمایه اي از مصارف عمومی به کمترین میزان خود طی
10 ساله اخیر رسیده است.مساله بسیار مهم دیگر اینکه مسئولان به تولید پشت کرده اند. براي اینکه موضوع هزینه هاي به تولید
پشت کردن چه ابعادي دارد، کاملا درك شود ؛ کافی است داده هاي لایحه بودجه سال 1400 را از منظر نظام مالیات ستانی و
تحولاتی را که از زاویه مالیات ستانی در این سند اتفاق افتاده، نگاه کنید.بدون تردید ابعاد تکان دهنده اي پیدا کرده است. زمانی که
تصمیم گیران اقتصادي تا این درجه به سمت پشت کردن به تولید پیش می روند، چه انتظاري دارید؟ به تعبیر خیلی خوبی که بعضی
از دوستان به کار می برند، مبنی بر اینکه شما در کشور گردن تولید را می زنید، فقط تولید است که می تواند به عالی ترین شکل و
توسعه گراترین شکل درآمد مالیاتی براي کشور ایجاد کند. زمانی که تولید را نابود کردید نگاه کنید وضعیت مالیات ستانی دچار چه



 
بساطی شده است. 

 
اشکالات بودجه به چه میزان به تصمیم گیري اقتصادي در دولت ارتباط پیدا می کند؟ 

حساب ذخیره ارزي، صندوق توسعه ملی و چند مورد دیگر با نوآوري هایی که خطرناك بوده و ناشی از ادعاهایی است که از بودجه
سال 1400 می کنند خیلی تکان دهنده است. گویی براي مردم فرق می کند اگر براي اقتصاد بحران ایجاد شد تقصیر قوه مجریه یا
قضائیه یا مقننه باشد. مردم کل حکومت را یکپارچه می بینند و ماجراي بودجه هم ماجراي کل حکومت است و تنها به قوه مجریه
ارتباط ندارد.البته بنده به طرز نقش آفرینی قوه مجریه و به ویژه مدیریت اقتصادي اش و از همه بالاتر به طرز اداره سازمان برنامه
انتقادهاي اساسی دارم ولی می خواهم بگویم زمانی که قوه مجریه یا سازمان برنامه جرأت کافی ندارد که بودجه بعضی ها را قطع کند
بدین معنا است که اهرم فشارهایی داریم که سرنوشت بودجه را تعیین می کند.زمانی که صداوسیما باتو جه به اینکه کیفیت کارش
کاهش پیدا می کند اما مدام سهمش از بودجه افزایش پیدا می کند و زمانی که فرمان هاي استخدام هاي فله اي و یکباره با انگیزه
هاي خرید محبوبیت از جیب مردم صادر می شود باز مساله همین گونه است. در دو ساله اخیر که تا حدودي مجلس در آفساید قرار
گرفته و کلیدي ترین تصمیم هاي بودجه اي را سران قوا می گیرند به صورت نهادمند آنچه در حیطه مالی کشور می گذرد برآیند کل
ساختار قدرت است و نباید موضوع منازعه هاي جناحی و قرار گیرد و باید با این مسأله به عنوان مساله ملی نگاه کرد.آن گونه که تري
کارل مطرح می کند مالیه حکومت خود حکومت است بدین معنا که می توانید جلوه عریان ساختار قدرت را در مایه اش ببینید.
اکنون این گونه شده که می گویند فقط براي براي حذف خصم به نارسایی ها اشاره می شود و کسی به صورت ریشه اي به حل

 
مشکلات نگاه نمی کند. 

تعیین نرخ ارز در بودجه سال آینده یکی از مهم ترین موضوعات مورد بحث نمایندگان و زمینه ساز اختلاف دیدگاه بین مجلس و

 
دولت بوده است. دیدگاه شما درباره تصمیم گیري مجلس یازدهم در این زمینه چیست؟ 

در علم اقتصاد به قیمت ارز قیمت کلیدي گفته می شود. قیمت هاي کلیدي قیمت هایی هستند که تغییرات آنها به صورت همزمان
وضعیت عرضه کنندگان و تولیدکنندگان و وضعیت اشتغال کشور و همچنین بخش تقاضا را در جامعه تحت تأثیر قرار می دهد. به
همین دلیل باید به مسئولان تصمیم گیر در این زمینه توصیه کرد که از برخوردهاي سهل انگارانه، کوته نگرانه و سطحی پرهیز
کنند.دلیل این مسأله نیز آن است که دستکاري قیمت هاي کلیدي ممکن است همه ارکان حیات جمعی را تحت تأثیر قرار بدهد.
مردم به همواره پیامدهاي تصمیم گیري مسئولان اقتصادي که در زندگی آنها تأثیر ملموس دارد، توجه می کنند. این در حالی است
که اقتصاددانان بزرگ روي این مسأله تأکید دارند که تغییرات ناگهانی در قیمت هاي کلیدي ممکن است نظام حیات جمعی را تحت
تأثیر قرار بدهد.به دلیل سهل انگاري هاي تجاري بزرگی که در دولت هاي احمدي نژاد و روحانی صورت گرفته تداوم حیات اقتصادي
کشور به شکل بی سابقه اي متکی به واردات شده است. از زمان انتشار کتاب آدام اسمیت تاکنون در علم اقتصاد همواره روي این نکته
تأکید شده که تغییرات ناگهانی نرخ هاي کلیدي مهم ترین دلیل ایجاد رانت است. این در حالی است که مسئولانی که امروز چنین
سیاستی را اجرا می کنند عنوان می کنند قصد داریم با رانت برخورد کنیم.بررسی هاي ما نشان می دهد شوك رانت آفرینی جهش
نرخ ارز که کمیسیون تلفیق مجلس به دنبال آن است، 360برابر بیشتر از وضعیت فعلی رانت ایجاد می کند. لذا این نکته داراي
اهمیت است که آدرس هاي غلطی مانند تک نرخی شدن ارز یا نقدینگی، هر کدام منطق و لوازمی دارد که در اثر تسخیرشدگی
بخشی هایی از تصمیم گیران این خطر را به وجود می آورد که روند مسئولیت زدایی در عرصه هاي دیگر مانند بازار سرمایه یا کار
طی شود.همچنین من از نمایندگان درخواست می کنم از مرکز پژوهش هاي مجلس بخواهند اطلاعات مربوط به روند تحولات بخش
غیر رسمی را گزارش کنند، چراکه به موازات افزایش اندازه بخش غیررسمی، سیطره و اقتدار حکومت حق اعمال حاکمیت در اقتصاد و
جامعه را به دست خود از دست می دهد که می تواند در آینده غیرقابل جبران باشد. سوال اینجاست که کدام گروه از سیاستگذاران
حتی اگر داراي حداقل قدرت یادگیري از تجربیات گذشته باشند در شرایط آشوبناك منطقه اي، خودشان به دست خودشان با

 
سیاست هاي منتهی به گسترش بخش غیررسمی از اقتدار و حق حاکمیت خود، فاصله می گیرند؟ 



 
به نظر شما در شرایط کنونی در تصمیمات اقتصادي چه بایدها و نبایدهایی، باید در نظر گرفته است؟ 

بنده معتقدم در شرایط کنونی نبایدهایی که تصمیم گیران اقتصادي باید مورد نظر قرار بدهند به مراتب از اهمیت بیشتري نسبت به
بایدها برخوردار است. مهم ترین نبایدي که باید صورت بگیرد این است که مسئولان نباید تحت عناوین ظاهر فریب یک جهش جدید
در نرخ ارز پدید بیاورند.نکته مهم دیگري که باید در دولت و مجلس مورد توجه قرار بگیرد این است که این افراد از یک طرف عنوان
می کنند دولت یک ساختار هزینه اي پراتلاف و پرفساد دارد. این در حالی است که دست به هیچ تغییري در ساختار این هزینه ها
نمی زنند. در چنین شرایطی تصمیماتی می گیرند که هزینه هاي زیادي براي کشور دارد و به سقوط کیفیت زندگی مردم منجر می
شود. خرد متعارف اقتصادي معتقد است محوریت باید روي اصلاح ساختار و هزینه ها قرار داشته باشد.به عنوان مثال یکی از خطاهاي
بزرگ این است که مجلس براي بررسی بودجه کل کشور، بودجه شرکت ها را که رقمی بالغ بر دو برابر بودجه عمومی است، مورد
توجه قرار نمی دهد. اتفاق سوال برانگیز دیگر اینکه با اینکه بیش از یک ماه است که دیوان محاسبات کشور وظیفه قانونی خود را
انجام داده و آسیب پذیري بودجه شرکت ها را مشخص کرده اما از طریق رئیس مجلس و هیات رئیسه هیچ گونه گزارش و توضیحی
در این زمینه به مجلس داده نشده است. این رویکرد با آیین نامه داخلی مجلس نیز مغایرت کامل دارد.نقطه آغازین تقویت تصمیم
گیري اقتصادي در کشور ارتقاي بنیه اندیشه اي نظام تصمیم گیري ما است. اگر ما بتوانیم در این زمینه تلاش موثر و مفیدي انجام
دهیم و در گام بعدي شرایط شفاف سازي فرآیندهاي تصمیم گیري و تخصیص منابع و جلب مشارکت همگانی و امکان اعمال نظارت
هاي تخصصی مدنی را فراهم کنیم، به نظر می رسد می توانیم خیلی کم هزینه تر از شرایط کنونی عبور کنیم. آنچه در عمل مشاهده
می کنیم این است که نظام تصمیم گیري کشور سطوحی از حالت سرگیجه گرفتن را به دلیل تعداد غیر متعارف بحران ها و قدرت

 
رسانه اي غیر متعارف تجربه می کند. 

 
براي عبور از این وضعیت سرگیجه بحران ها چه باید کرد؟ 

از منظر مصالح اداره کشور و نگرش هاي دراز مدت توسعه گرا فقط و فقط تولیدي باید تقویت شود که از دو قابلیت برطرف کردن فقر
و حداقل سازي عقب ماندگی فناورانه کشور برخوردار است. اما مشاهده می کنیم در عمل آنچه به نام تولید تقویت می شود تولیدي
است که مضمون خام فروشی و رانتی دارد.ویژگی مشترك همه این نوع تولید کنندگان آن است که به خاطر بنیه اشتغالزایی بسیار
اندکی که دارند قادر به رفع فقر نیستند و به خاطر خصلت خام فروشانه اي که دارند قادر به حداقل سازي عقب ماندگی هم نیستند.
عموما رشته فعالیت هایی هستند که در کشور بحران آب را تشدید می کنند و بیشترین آلودگی سازي را دارند؛ بنابراین بحران
آلودگی محیط زیست را تشدید می کنند. ما به یک شفاف سازي بنیادي نیاز داریم تا این امکان فراهم شود که تا حدودي نظام
تصمیم گیري از سرگیجه بیرون بیاید.از نظر ما ریشه اصلی سرگشتگی این است که نظام تصمیم گیري به ویژه طی 12 ساله اخیر
ترجیح داده امور پیچیده کشور را به صورت بدون برنامه اداره کند. در شرایطی که دولت برنامه نداشته باشد قادر به سنجش اولویت ها
نیست، بنابراین خیلی راحت تر تحت تأثیر القائات گروه هاي پر نفوذ ذي نفع قرار می گیرد و آن چیزي می شود که ما اکنون مشاهده
می کنیم.در شرایط کنونی به شکل وارونه و ناقص و غیر متعارف مسائل اقتصادي به صورت سطحی مطرح می شوند. نه تصویري
کارشناسانه از وضع موجود ارائه می شود و نه تحلیل اولیه درباره منشأهاي شکل گیري وضع موجود نشان داده می شود. اگر ما ندانیم
شدت استیصال و گرفتاري و افزایش غیر متعارف تعداد بحران هاي کشور ناشی از چه سیاست هایی است چگونه می خواهیم به سمت
تجویزهایی برویم که احتمال راهگشایی دارند؟چراکه نه درك روشنی از منشأهاي وضع موجود ارائه می شود و نه درك روشنی از
پیامدها نشان داده می شود تا ما بدانیم هر کدام از گرفتاري هایی که با آن روبه رو هستیم پیامد کدام خطا، در چه عرصه اي

سیاستگذاري است.



رونقی که با فولاد در رگ مبارکه جاري شد

منبع: ایراسینشماره خبر:  204  |  تاریخ: 1399/10/24

فرماندار شهرستان مبارکه در آستانه 28 سالگی تاسیس فولاد مبارکه از تاثیر این صنعت بر این شهرستان گفت.

فرماندار شهرستان مبارکه در آستانه 28 سالگی تاسیس

 
فولاد مبارکه از تاثیر این صنعت بر این شهرستان گفت. 

شرکت فولاد مبارکه از صنایع پیشرو ایران است که در
سال 1352 نقشه جانمایی این شرکت در مبارکه تعیین
شد و عملیات اجرایی این مجتمع در زمینی به مساحت
35 کیلومترمربع در نزدیکی شهر مبارکه و در 75
کیلومتري جنوب غربی شهر اصفهان در سال 1360 آغاز
شد. اولین کوره قوس الکتریکی واحد فولادسازي این
مجمتع در مهرماه سال 1370 راه اندازي شد. در 23 دیماه

سال 1371 خطوط تولید این کارخانه بزرگ توسط رئیس جمهور وقت افتتاح گردید. با ورود محصولات فولادي شرکت فولاد مبارکه
به بازار و افزایش تدریجی تولید تا سقف ظرفیت اسمی 2.4 میلیون تن بخش عمده اي از نیاز کشور به این کالاي استراتژیک برطرف
شده است. به مناسبت سالگرد تاسیس شرکت فولاد مبارکه با اصغر هدایت، فرماندار شهرستان مبارکه گفتگویی کردیم که در ادامه

 
می خوانید: 

 
آقاي هدایت، اهمیت فولاد مبارکه براي شهرستان چیست؟ 

جایگاه ویژه فولاد مبارکه به عنوان مهمترین واحد صنعتی کشور و خاورمیانه، نه تنها براي مبارکه بلکه براي کشور مایه مباهات است،
چرا که این شرکت توانست با تکیه بر توان داخلی و بومی سازي بزرگترین صنعت فولادسازي در ایران و خاورمیانه را رقم بزند و سهم
مهمی در اشتغال زایی به ویژه در شهرستان مبارکه داشته باشد و زمینه اشتغال بیش از بیست هزار نفر را در اقصی نقاط کشور فراهم
کند. این شرکت با ماموریت هاي متعدد نقش مهمی در توسعه صنعتی، اقتصادي و اجتماعی کشور، اصفهان و شهرستان مبارکه

 
داشته است. 

 
میزان رضایت پرسنل و کارگران این شرکت از عملکرد این واحد صنعتی چگونه بوده است؟ 

به ضرس قاطع حداقل در این چهارماه که به عنوان فرماندار در این شهرستان مشغول به خدمت رسانی هستم اعلام می کنم هیچ
گونه اعتراضی نه در بخش اداري و نه در بخش کارگري ارائه نشده است و همواره از مجموعه عملکرد اداري این مجموعه رضایت
حاصل شده است، از سوي دیگر اگر نارضایتی وجود داشته باشد این میزان استقبال از استخدام در فولادمبارکه از چیست؟ پس

 
مطمئن باشید که هیچ گونه گزارشی از دستگاه هاي نظارتی و اطلاعاتی از عدم نارضایتی در بخش کارگري مخابره نشده است. 

آقاي فرماندار؛ با شیوع کرونا یکی از اقدامات مهم فولاد مبارکه تامین اکسیژن مایع براي بیمارستانهاي تحت نظارت دانشگاه علوم



 
پزشکی اصفهان بود. سهم مبارکه از این مسئولیت اجتماعی فولاد مبارکه چیست؟ 

الحق و الانصاف در ایام شیوع کرونا فولاد مبارکه با ایفاي مسئولیت اجتماعی سنگ تمام گذاشت. از یک سال گذشته با شیوع ویروس
کرونا، فولاد مبارکه به نیازهاي بیمارستان «محمدرسول االله» پاسخ داد و نقش مهمی در تامین نیازهاي این بیمارستان چه اکسیژن

 
مایع و چه نیازهاي دیگر داشت. 

 
آیا مسئولیت هاي اجتماعی فولادمبارکه به کرونا محدود می شود؟ 

خیر، در بخش هاي عمرانی، فرهنگی هم فولاد مبارکه با تفاهم نامه هایی اقدامات ارزنده اي انجام داده است، اما باز هم نیاز است که

 
توجه بیشتري به شهرستان مبارکه شود، اما هرجا که در راستاي ماموریت هاي فولاد مبارکه تعریف شده است اقدام کردند. 

 
این روزها با آلودگی هوا دست به گریبانیم. آیا فولاد مبارکه سهمی در این آلودگی دارد؟ 

اصفهان و بالتبع شهرستان مبارکه مناطق صنعتی هستند و با توجه به وضعیت اقلیمی با سرد شدن هوا و پایداري جوي میزان آلاینده
هاي جوي افزایش می یابد، اما اینکه آیا فولاد مبارکه سهمی دراین آلودگی دارد باید عرض کنم شرکت فولاد مبارکه با هزینه هنگفت
که آن هم در زمره مسئولیت اجتماعی جاي دارد به رصد و پایش آنلاین توسط سازمان محیط زیست کشور، محیط زیست استان و
شهرستان مجهز است. از سوي دیگر طرح ارتقا و توسعه غبارگیرهاي واحد فولادسازي با هزینه اي بالغ بر 400 میلیاردتومان یکی از
شاخص ترین طرح هاي زیست محیطی در صنایع مادر را رقم زد. سمن هاي محیط زیست شهرستان مبارکه هم با دقت مباحث
مربوط به آلودگی هوا را بررسی می کنند و اگر نکته اي باشد بلافاصله اطلاع داده می شود تا در راستاي اصلاح و رفع مشکل گام

 
برداشته شود. 

یکی از اقداماتی که فولاد مبارکه موفق به انجام آن شد بازچرخانی پساب 9 شهر اطراف شرکت فولاد مبارکه است. نتایج این اقدام

 
چیست؟ 

فولاد مبارکه در حال حاضر به عنوان بزرگترین فولادساز کشور توانسته است کمترین بارگذاري را از زاینده رود با سرمایه گذاري 600
میلیارد تومانی در ایجاد شبکه فاضلاب، جمع آوري، تصفیه و بازچرخانی پساب 9 شهر اطراف شرکت فولاد مبارکه ایجاد کند و به
میزان 30 درصد از آب مورد نیاز شرکت را از محل بازچرخانی همین پساب هاي تصفیه شده شهرهاي اطراف که روزي براي محیط
زیست معضل نگران کننده اي بودند تامین کند. این اقدام هم در حوزه محیط زیست و بهداشت محیط و مسئولیت اجتماعی تبعات

مثتبی در این شهرها داشت و جا دارد که سرمایه گذاري در این بخش براي مابقی شهرها و روستاهاي شهرستان تداوم یابد.



روایتی از تولد فولاد

منبع: روزنامه اقتصاد ملیشماره خبر:  205  |  تاریخ: 1399/10/24

مجید مرادیان روزنامه نگار و کارشناس روابط عمومی در یادداشتی نوشت: به کارگیري فولاد(آهن) در تمامی مصنوعات دست
بشر و استفاده از آن در کاربردهاي صنعتی و ساختمانی از نیازهاي اولیه در صنایع زیر بنائی محسوب می گردد. در کتاب

الهی ما "قرآن مجید" نیز به آیات و مصادیقی از آهن (حدید) و فلزات دیگر

 
روایتی از تولد فولاد 

مجید مرادیان روزنامه نگار و کارشناس روابط عمومی در یادداشتی نوشت: به کارگیري
فولاد(آهن) در تمامی مصنوعات دست بشر و استفاده از آن در کاربردهاي صنعتی و ساختمانی

 
از نیازهاي اولیه در صنایع زیر بنائی محسوب می گردد. 

در کتاب الهی ما "قرآن مجید" نیز به آیات و مصادیقی از آهن (حدید) و فلزات دیگر اشاره شده است "و انزلناالحدید فیه باس شدید
و منافع للناس(آهن را که در آن نیروي شدید و سودهایی براي مردم است، فرو فرستادیم...) و "منافع للناس" هرگونه بهره برداري از

 
آهن را شامل می شود. واژه "حدید "پنج با درقرآن آمده است و سوره اي مستقل هم با این نام وجود دارد.آرزوي فولاد و اولین تلاش 
این فلز مهم در ادوار مختلف حیات بشري به شکلهاي مختلف در زندگی انسان ها تاثیر شگرفی را به همراه داشته است. در سرزمین
کهن ایران نیز مردمان این دیار از زمانهاي پیشین به درستی این مسئله را لمس کرده بودند. صنایع متالورژي و در راس آن ذوب آهن
می تواند پایه گذار و ستون ترقی و پیشرفت کشور باشد و به این دلیل آرزوي دیرینه ملت ایران در دستیابی به فنون آهن ریزي با آثار
مکشوفه در تپه هاي "حسن لو"و "سیالک" حکایت از وجود صنعت متالورژي تولید فولاد در ایران به هزار سال قبل از میلاد (حدود
یک قرن پیش تر از اروپاییان ) دارد و در حقیقت می توان گفت پایه هاي زندگی بشر بر صنعت " آهن " استوار است و اگر این فلز

 
نبود ، زندگی بشر نیز مختل می گردید. 

 
 اولین تلاش براي تولیدفولاد و دست مرموز استعمار 

در حالیکه در دیگر کشورها با ظهور انقلاب صنعتی تولید فولاد با شتاب بیشتري توسعه یافت ، در ایران شاهد افول این صنعت مادر
بوده ایم ، تا اینکه حدود سال 1264 هجري شمسی( 1887 میلادي) اولین تلاش براي تولد به شکل کارخانه اي ، توسط شخصی به
نام حاج محمد حسن امین الضرب شکل گرفت . او مجوز تاسیس کارخانه ذوب آهن را براي مدت سی سال به صورت انحصاري از

 
ناصرالدین شاه گرفت. آن هم در سرزمین سر سبز شمال (در شهر آمل ). 

وي براي احداث چنین کارخانه اي به خرید توربینهاي بخار کوره هاي دمشی و سایر تجهیزات از یک واحد فولادي فرانسوي اقدام
نمود. ارتفاع کوره خریداري شده 8 متر و تولید آن 15 تن آهن خام در هر روز بود. امید ها منتظر بارور شدن و تحقق این بود. دستان
مرموز استعمار که منافع خود را در خطر میدید در این راه سنگ اندازي می کرد ، دیري نپایید که حاج محمد حسن امین الضرب به
اخاذي و کلاهبرداري و ضرب سکه هاي اضافه متهم شد. استعمار کار را تا آنجا بالا برد که اموالش را به جرم همکاري با بیگانگان
توقیف و وي به پرداخت هفتصد و شصت و پنج هزار تومان محکوم گردید و در نهایت اولین تلاش براي شکل گیري موجودیت

 
کارخانه تولید آهن، به شکست انجامید..... 



 
امید هاي تازه جوانه زد 

پس از گذشت سالیانی سخت با فراز و نشیب هاي زیاد ، دوباره روزنه هاي امید در ایران (اطراف شهر کرج )جوانه زد و زمزمه هاي
احداث کارخانه ذوب آهن بگوش رسید اما در حالی که اقدامات اولیه ساخت آغاز شده بود ،عملیات اجرایی متوقف گردید. تا اینکه
بیش از نیم قرن پیش، درچارچوب پروتکل همکاري هاي فنی و اقتصادي بین دولت ایران و شوروي سابق، احداث کارخانه ذوب آهن
در 23 دي ماه 1344 به تصویب مجلس وقت رسید. عملیات اجرایی و ساختمانی احداث این مجتمع عظیم صنعتی در منطقه دشت
مقاوم طبس ( 45 کیلوتري جنوب غربی اصفهان با ظرفیت اولیه 550 هزار تن ) در تاریخ 23 اسفند ماه سال 1346 آغاز و اولین ذوب

 
نیز در اسفند ماه 1350 از کوره بلند دریافت گردید . 

 
ذوب آهن اصفهان نقطه عطف صنعتی شدن کشور 

احداث این کارخانه در مسیر سرزمین هاي قوم کهن بختیاري نقطه عطفی در تاریخ صنعتی شدن و رشد و توسعه و صنعت ، و صنایع

 
معدنی در نهایت خودکفایی کشور عزیزمان، ایران شده است. 

ذوب آهن اصفهان به عنوان غول بزرگ صنعت و موتور محرکه اشتغال ، رشد و توسعه صنعت فولاد ، بر اساس رسالت و مسئولیت
هاي اجتماعی دربیش از پنج دهه عمر ثمر بخش خود اولین شعله هاي صنعتی شدن را در سرزمین ایران عزیز روشن کرد و در

 
حقیقت یک انقلاب و رنسانس مهم صنعتی و تحول را در کشور ایجاد نمود. 

 
 انقلاب اسلامی و توسعه فولاد 

باشکل گیري و تحقق انقلاب شکوهمند اسلامی در بهمن 1357، نیل به استقلال اقتصادي و صنعتی با حفظ وحدت و همبستگی و
ریشه کن کردن نفوذ استعمار در کلیه ابعاد اقتصادي جامعه میسر گردید . یکی از مهمترین دستاوردهاي آن که در امتداد قطع
وابستگی به اجانب حرکت نمود خودکفائی و اتکاء به نیروي هاي متخصص و متعهد داخلی در مدیریت و اداره ذوب آهن اصفهان بود
که علیرغم تمامی مشکلات و تنگناهاي موجود با خروج کارشناسان خارجی از این مجتمع بزرگ صنعتی، نقش خود را در این زمینه
به نحو شایسته ایفا نمودند و در دوران دفاع مقدس نیز با بسیج تمام نیروها و امکانات فنی مهندسی علاوه بر حفظ تولید، نقش
آفرینی نمودند. ساخت قطعات و تجهیزات جنگی و مهندسی، تقدیم تعداد 287 شهید گرانقدر 86 آزاده، 1400 جانباز و.... گواه این

 
نقش آفرینی است. 

 
همه ایران در ذوب آهن و ذوب آهن در همه ایران 

این شرکت  به عنوان یک ایران کوچک و حضور نیروي انسانی از همه نقاط کشور با وحدت و قومیت هاي مختلف، منشاء خدمات و
برکاتی فراوان براي همه ایران بویژه تمام صنایع کشور و همچنین دانشگاهی بزرگ براي تربیت متخصصان و مهندسین در سراسر
ایران مبدل گردید. اکنون با گذشت بیش ازنیم قرن تلاش و همت پولاد مردان این عرصه ، شاهد رشد و توسعه صنعت فولاد و به

 
بارنشستن دستاوردهاي این غول بزرگ فولادي در سرتاسر سرزمین پهناور اسلامی هستیم. 

 
مهمترین دستاوردها 

ذوب آهن در ادامه حیات خود منشاء خیر و برکت براي صنعت فولاد کشور بود، بطوریکه تمامی معادن سنگ آهن و ذغالسنگ کشور
بواسطه ذوب آهن و گاها با هزینه این شرکت توسعه یافتند و بسیاري از کارخانجات فولادسازي با همکاري یا مشارکت 100 درصدي

 
آن ساخته شده اند. از جمله این موارد می توان به 

 
&– مشارکت در ساخت و راه اندازي فولاد مبارکه 

 
&– ساخت و راه اندازي فولاد خراسان 

 
&– ساخت و راه اندازي فولاد سبا ، فولاد قروه و ... 

 
ظرفیتی که با هزینه مستقیم ذوب آهن در فقط در فولاد کشور ایجاد شد بیش از 6 میلیون تن می باشد . 



&–  کشف و استخراج ذغالسنگ و مواد آهن دار از معادن و ورود دانش فنی تولید فولاد به کشور، بطوریکه ظرفیت 550 هزارتنی در
سال 1351 به ظرفیت حدود 37 میلیون تن در سال 1399 رسیده که افزایشی 67 برابري داشته و در مقایسه با رشد تولید فولاد دنیا
در مدت زمان مشابه از حدود 600 میلیون تن به بیش از یک ملیارد و 800 میلیون تن، شاهد عملکرد خیره کننده صنعت فولاد ایران
هستیم. صنعتی که طلایه دار مقاومت فعال کشور در برابر تحریم هاي ظالمانه بین المللی شد و با افزایش صادرات غیر نفتی حجم

 
زیادي از ارز مورد نیاز کشور را تأمین نمود. 

این مهم بدون ایفاي نقش ذوب آهن در تربیت نیروي انسانی و کارشناسان و مدیران صنعت فولاد و توسعه دانش فنی این صنعت و

 
احداث و راه اندازي کارخانجات فولادي در سراسر کشور شدنی نبود. 

 
دستاورد هاي جدید 

علاوه بر خدمات شایانی که این شرکت  به صنعت معدن و فولاد و سایر صنایع ایران ارائه نموده است، از ابتداي فعالیت تا کنون حدود
76 میلیون تن فولاد تولید کرده و همواره بر اساس نیاز کشور، در توسعه محصولات پیشرو می باشد همچنین با تولید محصولات
جدید راهگشاي کشور در تنگناها به ویژه در شرایط تحریمی بوده است، شاه بیت این غزل، تولید افتخار آمیز محصول استراتژیک
"ریل ملی" به دست پولادمردان ذوب آهن ایران می باشد که قبلا 100درصد وارداتی بود و به گواه کارشناسان صنعت ریلی، این

 
شرکت به پاشنه آشیل توسعه راه آهن و مترو در کشور تبدیل شده است. 

 
بلوغ صنعتی کشور 

می توان گفت بلوغ صنعتی کشور در ذوب آهن اصفهان و با تجارب مهندسین و متخصصین پایه گذاري گردید و چرخ هاي اقتصادي

 
کشور را به حرکت درآورد واین مجتمع عطیم صنعتی سرچشمه تولید و توسعه و رونق اجتماعی اقتصادي گردید . _ اشتغال زایی 

 
&– تنوع ، کیفیت و استاندارد محصولات، 

 
&– گنجینه نیروي متخصص و مجرب 

 
&– ارائه آموزشی هاي تخصصی وانتقال دانش فنی به واحدهاي دیگر کشور 

 
&– نهادینه نمودن فرایند بومی سازي 

 
— طراحی و تولید محصولات جدید( تولید ریل راه آهن ، مفتولهاي صنعتی و تیرآهن H ، ریخته گري بیم بلانک و.. 

 
&– رشد شبکه راه و ترابري و مشارکت در توسعه بنادر، مشارکت در تدوین استانداردهاي ملی 

 
&– ایجاد باشگاه فرهنگی ورزشی (کسب مقام قهرمانی در داخل و خارج از کشور )و توسعه ورزش همگانی 

&– اجراي پروژه هاي زیست محیطی  احداث و نگهداري بزرگترین جنگل مصنوعی دست کاشت کشور با وسعت 16 هزار و 500

 
هکتار 

 
&–  مشارکت در توسعه مراکز علمی ( دانشگاه صنایع و معادن و دانشگاه علمی و کاربردي و شهرك صنعتی ) 

&– تولید محصولات جنبی شامل چدن جامد ، قطران ، و انواع مشتقات شیمیایی گازهاي کک سازي بخشی از دستاوردهاي خظ اول
جبهه صنعت" ذوب آهن اصفهان " می باشد.



تولید 2 هزار 500 تن فولاد در کارخانه فولاد ملایر/تامین مواد اولیه مانع از به

کارگیري توان کامل کارخانه

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  206  |  تاریخ: 1399/10/24

مدیر عامل شرکت کارخانه ذوب آهن آلیاژي ملایر گفت: هم اکنون 30 درصد از ظرفیت این کارخانه براي تولید ذوب و نورد
به کار گرفته شده است.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از همدان، جعفري، مدیر عامل شرکت کارخانه ذوب
آهن آلیاژي ملایر گفت: با تامین مواد اولیه تا یکسال آینده
نورد زاگرس به تولید صددرصد می رسد و ذوب آهن هم تا

 
عید امسال به ظرفیت کامل خواهد رسید. 

او با بیان اینکه با تکمیل ظرفیت ها 70 نفر دیگر به اشتغال این کارخانه اضافه می شود افزود: مهمترین مشکل این واحده صنعتی

 
کمبود آهن اسفنجی است و طی 4 ماهه اخیر کارخانه ذوب آهن آلیاژي ملایر به تولید 12 هزار تن کلاف و شمش رسیده است. 

جعفري ادامه داد: در صورتی که کمبود آهن اسفنجی برطرف شود و نیاز روزانه ما 300 تن تامین شود ظرفیت تولید کارخانه را از 30

 
به 100 درصد می رسانیم. 

کارخانه ذوب آهن ملایر با ظرفیت اسمی 90 هزار تن ذوب و 200 هزار تن نورد است که هم اکنون ماهیانه 2 هزار و 500 تن ذوب

 
فولاد و 2 هزار و 800 تن نورد تولید می کند که 30 درصد ظرفیت وجود کارخانه است. 

در این کارخانه هم اکنون 170 نفر مشغول به کارند در دو شیفت کاري فعالیت می کنند.



عقب نشینی دلار/ پوند پیشروي کرد

منبع: خبر فوريشماره خبر:  207  |  تاریخ: 1399/10/24

پوند بیشترین پیشروي مقابل دلار را بین ارزهاي مهم داشت.

پوند بیشترین پیشروي مقابل دلار را بین ارزهاي مهم

 
داشت. 

پایین باقی ماندن نرخ تورم چین فضاي بیشتري را به بانک
مرکزي این کشور خواهد داد تا سیاست هاي انبساطی
بیشتري را در ماه هاي آینده اتخاذ کند. در 12 ماه منتهی
به دسامبر تورم این کشور به مثبت 0.2 درصد رسیده که
این نرخ 0.7 درصد بیشتر از تورم ماه قبل و 0.1 درصد
کمتر از نرخ پیش بینی شده توسط کارشناسان بوده است.
هم بانک مرکزي چین و هم بانک مرکزي آمریکا کار

دشواري را براي رساندن تورم به محدوده دو درصدي هدفگذاري شده دارند و این مساله تاثیر زیادي روي سیاست گذاري آن ها

 
خواهد داشت. 

جو بایدن در اظهاراتی که از آن به عنوان چاپ پول بیشتر استنتاج می شود وعده داده است تریلیون ها دلار دیگر پس از روي کار
آمدن دولتش به اجزاي مختلف اقتصاد آمریکا تزریق کند. این در حالی است که دولت آمریکا از ابتداي کرونا تاکنون حدود چهار
تریلیون دلار نقدینگی به اشکال مختلف در بخش هاي مختلف تزریق کرده است و این رقم جدا از اعتبار تقریبا مشابهی است که
توسط فدرال رزرو تزریق شده است. ریچارد کلاریدا- قائم مقام رئیس بانک مرکزي آمریکا گفته است این بانک فعلا قصدي براي توقف

 
برنامه خرید اوراق قرضه خود ندارد که طی آن هر هفته حدود 120 میلیارد دلار اوراق خریداري می شود. 

روند احیاي اقتصاد چین با سرعت بسیار بیشتري از آمریکا در حال انجام است و یان کشور پس از رشد 1.9 درصدي در سال 2020،
به گفته صندوق بین المللی در سال جاري رشد 7.9 درصدي را تجربه خواهد کرد و این بدان معنا خواهد بود که تولید ناخالص داخلی
این کشور به تحقق هدف 15 تریلیون دلاري خود نزدیک تر خواهد شد. به گفته صندوق بین المللی پول حمایت هاي پر رنگ بانک
مرکزي و اصلاحات ساختاري دولت کمک بسیار زیادي در رشد اقتصادي چین داشته اند و این اصلاحات می تواند الگوي سایر

 
کشورها نیز قرار گیرد. البته به گفته این گزارش، چین هنوز به اصلاحات بیشتري به ویژه در بخش بهره وري نیروي کار نیاز دارد. 

روند مثبت اشتغال زایی در کشورهاي اروپایی کماکان ادامه دارد و طبق اعلام مرکز آمار اتحادیه اروپا، تا پایان نوامبر 2020 نرخ
بیکاري در منطقه یورو و اتحادیه اروپا با 0.1 درصد کاهش نسبت به مدت مشابه ماه قبل و به ترتیب در سطح 8.3 درصد و 7.5 درصد
رسید. این نرخ بیکاري کمترین نرخ بیکاري ثبت شده در کشورهاي عضو اتحادیه اروپا در پنج ماه اخیر بوده است. تخمین زده می
شود تا پایان این ماه 15 میلیون و 933 هزار مرد و زن در سطح اتحادیه اروپا بیکار باشند که از این تعداد، 13 میلیون و 609 هزار نفر

 
ساکن کشورهاي عضو منطقه یورو بوده اند. 

تحولات ارزي مربوط به چین و آمریکا کماکان یکی از اصلی ترین عوامل تعیین کننده در بازار ارز است. آن طور که دفتر مدیریت



ذخایر ارزي چین اعلام کرده، میزان ذخایر ارزي این کشور با 39 میلیارد دلار افزایش نسبت به ماه قبل به سه تریلیون و 217 میلیارد
دلار رسیده است. تا پایان این ماه چین داراي 118.25 میلیارد دلار ذخایر طلا نیز بوده است که در مقایسه با ماه قبل 8.25 میلیارد
دلار بیشتر شده است. از سوي دیگر کسري حساب تجاري آمریکا تا پایان ماه نوامبر به 68.1 میلیارد دلار رسیده که این رقم پنج
میلیارد دلار بیشتر از ماه قبل و بزرگ ترین کسري حساب تجاري ماهانه این کشور در 14 سال اخیر محسوب می شود. کسري

 
حساب تجاري آمریکا با چین 30 میلیارد دلار بوده است. 

دولت ترامپ با صدور بیانیه اي اعلام کرد هشت اپلیکیشن چینی علی پی، تنسنت، کیو ولت، وي چت پی، شیر ایت و کم اسکنر
مشمول تحریم هاي این کشور قرار گرفته اند و استفاده آن ها از سیستم تراکنش هاي مالی آمریکا ممنوع است. زمان اجرایی شدن
این ممنوعیت ها سه ماه دیگر خواهد بود و باید دید دولت بایدن در این خصوص چه تصمیمی خواهد گرفت. آمریکا هدف از این کار
خود را جلوگیري از سرقت اطلاعات کاربران آمریکایی توسط چین عنوان کرده است. وزارت بازرگانی چین در واکنش به این تصمیم
آمریکا از پایبندي پکن به حمایت از منافع شرکت هاي چینی تاکید و اضافه کرده است این تصمیم بیش از همه به ضرر مصرف

 
کنندگان آمریکایی خواهد بود. 

بانک جهانی در برآورد جدید خود از چشم انداز اقتصاد جهانی پیش بینی کرد متوسط رشد اقتصادي جهان در سال جاري به مثبت
چهار درصد برسد. به گفته این نهاد شیوع کرونا و تاخیر در توسعه واکسن باعث شد تا اقتصاد جهانی در سال قبل به طور متوسط 4.3
درصد کوچک شود. به گفته این نهاد، پیامدهاي منفی همه گیري کرونا بر روي اقتصاد جهانی تا سال ها ادامه خواهد داشت و در

 
صورت آغاز مجدد قرنطینه ها به طور گسترده در جهان در پی جهش هاي جدید ویروس کرونا، باید انتظار وخامت اوضاع را داشت. 

روند احیاي اقتصادي کشورهاي مختلف پس از همه گیري سال قبل احتمالا طولانی تر از آن خواهد بود که پیشتر تصور می شد. در
سنگاپور دولت این کشور اعلام کرده است که سنگاپور با بدترین وضعیت اقتصادي در یک دهه اخیر مواجه است. در انگلیس نیز پس
از آنکه بالاترین سطح هشدار ممکن پس از وخامت وضعیت شیوع کرونا در آن اعلام شد، انتظار می رود رشد اقتصادي مجددا آهسته
شود. در نتیجه کرونا مدارس انگلیس مجددا تعطیل شده اند و اسکاتلند نیز اعلام کرده است هیچکس جز در موارد ضروري حق خروج

 
از منزل را ندارد. 

تاکنون بیش از 91 میلیون و 620 هزار و 445 مورد ابتلا به کرونا گزارش شده است که در این بین یک میلیون و 960 هزار و 764
نفر جان خود را از دست داده اند. در بین کشورهاي مختلف، بالاترین تلفات مربوط به آمریکا با 386 هزار و 412 نفر، برزیل با 203

 
هزار و 735 نفر، هند با 151 هزار و 522 نفر، مکزیک با 134 هزار و 368 نفر و انگلیس با 83 هزار و 203 نفر بوده است. 

شدت گرفتن سرعت شیوع کرونا باعث شده است تا شاهد رقم خوردن رکوردهاي جدید از مرگ و میر روزانه ویروس کرونا باشیم تا
جایی که روز بیست و نهم دسامبر با ثبت از 14 هزار و 117 فوتی در یک شبانه روز رکورد قبلی را که مربوط به روز هفدهم دسامبر با

 
ثبت از 13 هزار و 702 فوتی بود، شکست. 

کیت جوکیس- استراتژیست ارزي بانک سوسیت ژنرال گفت: به زبان ساده از نظر معامله گران ارزش فعلی دلار بیش از حدي است که
باید باشد و براي همین فکر می کنم روزهاي بد دلار ادامه دارد. بازارها به آن چه در حوزه سیاست گذاري پولی رخ می دهد واکنش
نشان می دهند و با وضعیت فعلی فشار زیادي روي دلار است. در مقایسه با ماه هاي ابتدایی سال جذابیت دلار براي بسیاري از معامله

 
گران کاهش پیدا کرده است. 

 
شاخص دلار 



شاخص دلار که نرخ برابري آن در مقابل سبدي از ارزهاي جهانی را اندازه می گیرد، در معاملات امروز با 0.21 درصد کاهش نسبت به
روز گذشته در سطح 90.252 واحد بسته شد. نرخ برابري هر فرانک سوئیس نیز معادل 1.124 دلار اعلام شد (نرخ هاي فوق بر حسب

 
ساعت پایانی معاملات بازارهاي ارزي نیویورك محاسبه شده است). 

 
ارزهاي اروپایی 

در تازه ترین دور از معاملات، پوند با 0.74 درصد افزایش نسبت به روز قبل خود و به ازاي 1.362 دلار مبادله شد. یورو 0.03 درصد

 
بالا رفت و باماندن در کانال 1.22 به 1.217 دلار رسید. 

 
ارزهاي آسیایی 

در معاملات بازارهاي ارزي آسیایی، هر دلار با 0.15 درصد کاهش به 104.097 ین رسید. در برابر همتاي استرالیایی، هر دلار آمریکا
به ازاي 1.293 دلار مبادله شد. همچنین نرخ برابري دلار معادل 6.464 یوان چین اعلام شد.



حمایت دولت از بنگاه هاي فعال اقتصادي با ایجاد طرح مشوق بیمه اي

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  208  |  تاریخ: 1399/10/24

فرماندار بافق: ایجاد طرح مشوق بیمه اي با هدف اشتغال آغاز شده است.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز یزد، سید مهدي طلایی مقدم در نشستی با اشاره به تشریح سامانه رصد اشتغال و با بیان
اینکه 90 درصد برنامه ي این طرح در شهرستان محقق شده است، گفت: دستگاه هاي مربوطه از جمله اداره تعاون، کار و رفاه
اجتماعی شهرستان براي جذب کارفرمایان بنگاه هاي فعال اقتصادي، بخش خصوصی و تعاونی هاي متعدد شهرستان وقت بیشتر و

 
برنامه ریزي بهتري داشته باشند. 

فرماندار بافق گفت: سامانه رصد به منظور کسب اطلاعات دقیق
از ورودي وخروجی هاي بازارکار ومیزان اشتغال ایجاد و طراحی

 
شده است. 

سید مهدي طلایی مقدم دلیل این امر را جلوگیري از پراکندگی
فعالیت دستگاه هاي اجرایی و دسترسی آسان به آمار و اطلاعات
دقیق و منسجم دانست و افزود: مشارکت جدي و گسترده تمامی
دستگاه هاي اجرایی ضروري است، زیرا تصمیم گیري صحیح و

 
تدوین برنامه بر مبناي اطلاعات و آمار دقیق و درست است. 

فرماندار بافق در ادامه با تاکید بر اینکه طرح مشوق بیمه اي با هدف ایجاد اشتغال آغاز شده است، گفت: دستگاه هاي مربوطه از جمله
اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی شهرستان براي جذب کارفرمایان بنگاه هاي فعال اقتصادي، بخش خصوصی و تعاونی هاي متعدد

 
شهرستان وقت بیشتر و برنامه ریزي بهتري داشته باشند. 

طلایی مقدم دلایل کاهش استقبال گروه هاي هدف شهرستان در طرح تشویق بیمه اي را چند عامل بیان کرد و گفت: نخست عدم

 
اعتماد در اجراست که مسئول این تعهد دستگاه هاي اجرایی هستند و دوم کلان نگري برخی گروه هاي هدف است. 

وي افزود: اگر در شرکت ها، دستگاه هاي اجرایی و افراد حقیقی تسلط به قوانین و مقررات نداشته باشیم، نمی توانیم به نحو شایسته

 
از ظرفیت ها و طرح هاي تشویقی استفاده نمی کنیم. 

معاون اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی شهرستان بافق نیز با بیان فعالیت هاي سامانه رصد و طرح تشویق بیمه اي در شهرستان گفت:
یکی از برنامه هاي حمایتی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی براي کارگاه هاي اقتصادي بخش خصوصی و تعاونی طرح مشوق هاي

 
بیمه اي به منظور تشویق و ترغیب کارفرمایان براي بکارگیري فارغ التحصیلان دانشگاهی است. 

صدیقه دهقان با اشاره به اینکه در سامانه رصد اشتغال براي شهرستان بافق 642 فرصت شغلی به تفکیک دستگاه هاي اجرائی هدف



 
گذاري و ابلاغ شده است، افزود: در شهرستان بافق تاکنون 580 فرصت شغلی محقق شده که معادل 90 درصد فرصت ابلاغی است. 

دهقان در خصوص اجراي طرح مشوق بیمه اي گفت: در این طرح کارفرمایان بنگاه هاي فعال اقتصادي بخش خصوصی و تعاونی هاي
داراي کد کارگاهی تامین اجتماعی در ازاي بکارگیري افراد فارغ التحصیل دانشگاه که داراي مدرك تحصیلی لیسانس و بالاتر هستند،
وجهی معادل حق بیمه سهم کارفرما و همچنین سه درصد سهم بیمه بیکاري (در مجموع 23 درصد حداقل دستمزد تعیین شده از

 
سوي شوراي عالی کار) به صورت ماهانه به حساب شان واریز می شود. 

وي درباره شرایط احراز نیروي کار جدید گفت: این افراد باید داراي مدرك لیسانس یا بالاتر و حداکثر 38 سال سن (مدت زمان

 
خدمت وظیفه به حداکثر سن افراد مذکور اضافه می شود) داشته باشند. 

دهقان با اشاره به اینکه افراد مذکور باید در مجموع حداکثر سابقه تامین اجتماعی آن ها کمتر از 36 ماه باشند، افزود: این افراد می
توانند براي ثبت نام به سامانه http://moshavegh.mcls.ir مراجعه کنند.



آمادگی ایران براي سرمایه گذاري مشترك در حوزه خودروسازي با عراقی ها

منبع: ایلناشماره خبر:  209  |  تاریخ: 1399/10/24

وزیر صنعت، معدن و تجارت کشورمان در دیدار با وزیر تجارت عراق، ترسیم نقشه راه براي رسیدن به ظرفیت 20 میلیارد
دلاري تجارت میان دو کشور را خواستار شد.

وزیر صنعت، معدن و تجارت کشورمان در دیدار با وزیر
تجارت عراق، ترسیم نقشه راه براي رسیدن به ظرفیت 20

 
میلیارد دلاري تجارت میان دو کشور را خواستار شد. 

به گزارش ایلنا از وزارت صمت، علیرضا رزم حسینی در
دیدار با علاء احمد الجبوري با بیان این مطلب، افزود:
راهبرد وزارت صمت در حوزه تجارت بین المللی صادرات
به 15 کشور همسایه است که 70 درصد صادرات ایران به

 
این کشورها در سال جاري بوده است. 

 
عراق رتبه اول صادرات ایران به کشورهاي همسایه است 

وي با اعلام اینکه عراق رتبه اول صادرات ایران به کشورهاي همسایه را در اختیار دارد، تصریح کرد: به دنبال گسترش و تعمیق

 
مراودات تجاري براي ارتقاء سطح صادراتی هستیم. 

رزم حسینی در ادامه به برخی ظرفیت هاي کشورمان اشاره کرد و گفت: 30 میلیون تن فولاد تولید می کنیم، در حوزه مس به

 
ظرفیت تولید 400 هزار تن رسیده ایم و صادرات فلزات کشورمان نیز به 8 میلیارد دلار رسیده است. 

وي همچنین اضافه کرد : در آینده اي نزدیک به ظرفیت تولید بیش از 52 میلیون تن فولاد می رسیم و در چهار سال آینده در حوزه
تولید مس جزو 10 کشور برتر دنیا خواهیم بود که این ظرفیت ها، زمینه هاي مناسبی براي تعمیق روابط تجاري میان ایران و عراق

 
خواهند بود. 

 
آمادگی ایران براي برگزاري نمایشگاه هاي تخصصی در شهرهاي اصلی عراق 

وزیر صمت همچنین بر آمادگی ایران براي برگزاري نمایشگاه هاي تخصصی در شهرهاي اصلی عراق و فعالیت در حوزه نوسازي و
بهسازي صنایع تأکید کرد و گفت: به رغم وجود تحریم ها، اما در حوزه تولید لوازم خانگی به همت تولیدکنندگان داخلی گام هاي

 
خوبی برداشته شده است و این حوزه نیز زمینه مناسبی براي تعمیق همکاري هاي دو کشور می باشد. 

 
آمادگی کشورمان براي کشت فرامرزي در عراق 



رزم حسینی همچنین بر آمادگی کشورمان براي کشت فرامرزي در زمینه گندم، جو و ذرت در عراق تاکید کرد و افزود: با توجه به
ظرفیت هاي مناسب در حوزه زمین و سطح قابل کشت، آب و خاك این حوزه می تواند تاثیر گذار باشد و با ایجاد تجارت پایدار و
درازمدت با هماهنگی دستگاه هاي مرتبط دو کشور، زمینه ایجاد اشتغال و توسعه را فراهم آورد که شرکت بازرگانی دولتی ایران با

 
تعامل و هماهنگی با وزارت جهاد کشاورزي در این حوزه می تواند سفارش دهنده باشد. 

 
آمادگی ایران براي سرمایه گذاري مشترك در حوزه خودروسازي با عراقی ها 

وي همچنین بر تسهیل امور واحدهاي تولیدي و شرکتهاي خدمات فنی مهندسی ایران در عراق تاکید کرد و ادامه داد: درحوزه

 
خودروسازي آماده همکاري با ایجاد شرکت مشترك در عراق و سرمایه گذاري مشترك هستیم. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت کشورمان همچنین تسویه مطالبات کشورمان در بانک هاي عراقی از طریق حواله یا تهاتر را مورد تاکید

 
قرار داد و خواستار همکاري عراق در این حوزه شد. 

رزم حسینی با اعلام اینکه وزارت صمت بیش از 60 میلیارد دلار صادرات ایران را در اختیار دارد، افزود: کمیته مشترك با مشارکت
بخش خصوصی دو کشور ایجاد می کنیم و به عنوان دو وزارتخانه مسیر و حضور دو کشور را در حوزه مراودات تجاري فراهم می

آوریم.



چراغ هاي نیمه روشن صنعت نساجی چشم انتظار حمایت مسئولان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  210  |  تاریخ: 1399/10/24

معضل واردات و قاچاق صنایع نساجی کشور را زمین گیر کرده است.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز اراك؛ واردات بی
رویه و قاچاق کالا به کشور مهمترین دغدغه این روزهاي

 
تولید کنندگان کشور است. 

در کنار این مشکلات، کمبود نقدینگی، گرانی مواد اولیه
وفرسودگی ماشین آلات خط تولید گریبان اقتصاد کشور را

 
هم گرفته است. 

کارخانه زرباف امین ساوه یکی از این واحد هاي تولیدیست که در سایه شوم واردات و قاچاق پارچه با بخش کوچکی از ظرفیت خود

 
فعالیت می کند. 

پارچه هاي ایرانی از پارچه هاي محکم و خوب در ذهن همه ماست و روزگاري رونق زیادي داشتند، اما اکنون واردات و قاچاق تولید

 
کنندگان این محصول را زمین گیر کرده است. 

 
خیلی از ما نام فاستونی مقدم را شنیده ایم یا در موقع خرید خواسته ایم تن پوشی از این نوع پارچه داشته باشیم. 

این پارچه درکارخانه اي در ساوه به نام زرباف امین تولید می شود که این روز ها به دلیل هجوم واردات و قاچاق پارچه با یک سوم تا

 
یک چهارم ظرفیت تولید در حال فعالیت است. 

مدیرعامل این کارخانه با بیان اینکه، واردات بی رویه کمر تولید را خم کرده است گفت: ظرفیت تولید ماهانه این کارخانه 3 هزار و در

 
سال بیش از 30 هزار متر پارچه است که اکنون بسیار کم تر از این ظرفیت تولید می شود. 

امین مقدم با اشاره به اینکه در صورت جلوگیري از واردات به خصوص قاچاق می توان تولید و اشتغال را افزایش داد افزود: کمبود

 
نقدینگی، گرانی مواد اولیه و کهنه بودن ماشین آلات تولید از دیگر مشکلات صنعت نساجی است. 

او اضافه کرد: این کارخانه براي جبران مشکلات ، اولین بار در کشور به تولید پارچه هاي نانو پرداخته تا بتواند اعتبار خود را در بازار

 
حفظ کند. 
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چرا سهم زنان در کسب و کارهاي مجازي اندك است؟

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  211  |  تاریخ: 1399/10/24

به تازگی اتحادیه کسب وکارهاي فضاي مجازي آماري اعلام کرد مبنی بر اینکه 219 پروانه کسب براي مردان صادر شده که
نشانگر سهم 86 درصدي در مقایسه با زنان است و اینکه میزان کسب پروانه از سوي زنان در مقایسه با 6 ماه ابتدایی سال، 3

درصد رشد کرده است.

 
سوسن صادقی خبرنگار 

به تازگی اتحادیه کسب وکارهاي فضاي مجازي آماري
اعلام کرد مبنی بر اینکه 219 پروانه کسب براي مردان
صادر شده که نشانگر سهم 86 درصدي در مقایسه با زنان
است و اینکه میزان کسب پروانه از سوي زنان در مقایسه با

 
6 ماه ابتدایی سال، 3 درصد رشد کرده است. 

به بهانه این آمار به سراغ «حانیه سامعی»، مشاور امور
بانوان وزیر ارتباطات و زنان فعال در حوزه کسب و کارهاي
مجازي رفتیم تا ببینیم چرا سهم زنان از کسب و کارهاي

فضاي مجازي در مقایسه با مردان اندك است؟ و اینکه زنان در حوزه کسب و کارهاي مجازي با چه چالش هایی روبه رو هستند و

 
دولت باید در این حوزه چه اقدام هاي مؤثري انجام دهد. 

 
نبود مهارت آموزي 

حانیه سامعی مشاور امور بانوان وزیر ارتباطات اعتقاد دارد شیوع بیماري کرونا باعث شد مردم سودمنـــــدي کسب و کـــــارهاي
دیجیتال را بدرستی درك کرده و آن را باور کنند. بنابراین نه تنها کسب و کارهاي زیادي وارد حوزه فضاي مجازي شدند، بلکه در این

 
مدت زنان نیز تا حدودي کسب و کار فضاي مجازي را بیشتر باور کردند. 

سامعی به «ایران» گفت: امروزه با امکاناتی که فناوري اطلاعات در اختیار همگان قرار داده محدودیت هاي زمانی و مکانی هم از پیش
روي زنان برداشته شده است. زنان پیش از این به دلیل محدودیت هاي زمانی و مکانی ورودشان به کسب و کارها با محدودیت مواجه
بود به این دلیل که کلیشه هاي جنسیتی اجازه ورود به این حوزه را نمی داد و مهارت هاي لازم هم وجود نداشت ولی هم اکنون
مهارت آموزي هم از طریق فضاي مجازي تسهیل شده و نیازي نیست زنان هزینه هاي سنگینی را متحمل شوند بنابراین از هر نقطه

 
اي که هستند می توانند از این ظرفیت استفاده کرده و با سایر فعالان کسب و کار دیجیتال به رقابت بپردازند. 

وي در زمینه سهم کمتر زنان از مردان در کسب و کارهاي مجازي معتقد است که زنان به دلایل فرهنگی که عمده ترین آن ناباوري
نسبت به خود و به دنبال آن، عدم باورپذیري از سمت دیگران است، کمتر دست به فعالیت هاي اقتصادي و کارآفرینی می زنند و
باعث بازدارندگی براي ورود به حوزه کسب و کارهاي مجازي شده است. هرچند که در کنار آن فقدان سرمایه اولیه، نداشتن تخصص
کافی براي استفاده از فضاي مجازي، بی اعتمادي نسبت به فعالیت در این فضا، احساس تهدید نسبت به حریم شخصی شان و... نیز از

 
عوامل تأثیرگذار بر این شکاف است. 

مشاور وزیر ارتباطات در امور بانوان درباره مشکلات و چالش هاي زنان نیز گفت: در پژوهش هاي اخیري که با کمک پژوهشگاه
ارتباطات انجام شده است مشخص شد که برخی از چالش ها کلی است و براي مردان و زنان یکسان است ولی در بخش زنان چالش



ها پررنگ تر است. یکی از این چالش ها پایین بودن مهارت زنان نسبت به مردان در حوزه فناوري اطلاعات است. زنان به اندازه مردان
به مهارت آموزي در حوزه فناوري اطلاعات نمی پردازند. دختران رغبت کمتري به تحصیل در رشته هاي مرتبط با تکنولوژي، فنی و
مهندسی دارند به عبارتی میزان اشتیاق کارآفرینی زنان و مشارکت شان در فرصت هاي اقتصادي این حوزه پایین تر است بنابراین

 
نسبت به مردان کمتر وارد بازار کار در فضاي دیجیتال می شوند. 

وي افزود: کلیشه هاي جنسیتی مثل باور به اینکه تهیه ابزارهاي فناوري اطلاعات(لپ تاپ و گوشی هوشمند و تبلت و...) بیشتر امري
مردانه است و اساساً مردان به دلیل شغل شان بیشتر در معرض استفاده از این ابزار ها هستند یا این باور که انجام امور روزمره از
طریق مجازي مثل پرداخت قبوض و تسهیلات و خدمات دولت الکترونیک بیشتر مردانه است، دلیل فاصله گرفتن زنان از مهارت

 
آموزي مربوط به این حوزه یا عدم اشتیاقشان به آن است. 

سامعی معتقد است که زنان باید در جهت ارتقاي سواد دیجیتالی و آموزش استفاده از ابزارهاي فناوري اطلاعات بکوشند و در این

 
راستا هم باید نهادهاي متولی آموزش پا به میدان بگذارند، چرا که وزارت ارتباطات متولی آموزش نیست. 

وي در ادامه گفت: البته وزارت ارتباطات به دنبال ریشه یابی و شناسایی حضور کمرنگ زنان در کسب و کارهاي فضاي مجازي است و
در این زمینه در تلاش است تا با کمک دستگاه هاي دیگر و از طریق تبیین سیاست هاي حمایتی بخش حاکمیتی زنان را به صورت
ویژه حمایت کرده و ورود بیش از پیش آنان به حوزه اقتصاد دیجیتال را تسهیلگري کنند تا از این طریق زنان نیز سودمندي استفاده

 
از فضاي مجازي، خدمات الکترونیک، خریدهاي اینترنتی و خدماتی را بیشتر از قبل درك کرده و آموزش ببینند. 

سامعی با بیان اینکه وزارت ارتباطات در سال هاي اخیر سعی کرده با فراهم کردن زیرساخت ها و اجراي طرح هاي حمایتی مانند
ایران نو آفرین، ایران کارفا و... از فعالان کسب و کارهاي مجازي که زنان را هم شامل می شود، حمایت کند، افزود: وزارت ارتباطات
همچنین از سه سال پیش نیز فعالیت هاي میدانی را در قالب طرح هایی در زمینه توانمندسازي زنان آغاز کرده است تا آنها را با
ابزارهاي فناوري اطلاعات آشنا کند و این اقدام با طرح پژوهشی جدیدي در حال پیگیري است. در این طرح روي موانع دسترسی زنان
به ابزارهاي فناوري اطلاعات و ورود آنها به فعالیت اقتصاد دیجیتال متمرکز شده ایم تا بتوانیم با توصیه ها و بسته هاي سیاستی موانع
زمینه حضور بیشتر زنان را در کسب و کارهاي مجازي مرتفع کنیم. البته در این راستا تشکیل کمیسیون اقتصادي زنان «فاوا» را با
حضور نمایندگان اتاق هاي اصناف، بازرگانی، تعاون، نمایندگان مجلس تشکیل دادیم تا مشکلات زنان فعال فاوا را که با آن دست به
گریبان هستند شناسایی و براي رفع آنها تدابیري اتخاذ کنیم وحتی اگر نیاز به تصویب قوانینی به نفع زنان است، به طور جدي آن را

 
مطالبه می کنیم. 

 
حوزه زنان نیازمند نگاه ویژه تر 

نازنین دانشوري مؤسس تخفیفان رشد 3 درصدي دریافت مجوز از اتحادیه کسب و کارهاي فضاي مجازي از سوي زنان را دلیل بر
فعال بودن آنها در این حوزه کسب و کار نمی داند و اعتقاد دارد صرفاً گرفتن مجوز نمی تواند مبنی بر افزایش فعالیت این قشر در این

 
فضا باشد. 

دانشوري گفت: تا آنجایی که می دانم با شیوع کرونا بسیاري از کسب و کارهاي مجازي زنان یا تعطیل یا معلق شده اند و حتی میزان

 
درصد فعالان حوزه زنان کاهش یافته است. 

وي با بیان اینکه به شخصه رشد و موفقیتی را در حوزه کسب و کارهاي فضاي مجازي زنان نمی بینم، افزود: دلیل آن هم این است
که چالش هاي زنان نسبت به مردان در حوزه کسب و کارهاي مجازي نیز پررنگ تر است. به عبارتی یکسري از چالش ها در بین
مردان و زنان یکسان است ولی زنان با چالش هاي دیگري نیز مانند بحث هاي اخلاقی، اجتماعی، فرهنگی و بخصوص در حوزه جذب

 
سرمایه دست و پنجه نرم می کنند. 

این فعال کسب و کارهاي فضاي مجازي معتقد است متأسفانه همیشه عملکرد زنان را براساس عملکرد گذشته شان ولی مردان را
براساس پتانسیلی که دارند، می سنجند و این یکی از چالش هاي جدي زنان است و همین باعث شده تا استارتاپ هاي حوزه زنان

 
رشد نکرده و از یک اندازه اي بزرگ تر نشود. 

دانشوري گفت: در دنیا براي حل کردن چالش هاي زنان فعال در حوزه فناوري اطلاعات شرایط خاصی را در نظر می گیرند و نگاه



ویژه اي به این بخش دارند تا چالش هاي زنان حوزه فناوري اطلاعات را حل کنند ما نیز در کشور پست هاي معاونت و مشاوره زنان
داریم به نظر می رسد این بخش ها هم باید از زنان حوزه فناوري اطلاعات حمایت ویژه و از آنها پشتیبانی کرده و در جذب سرمایه ها

 
به این قشر کمک کنند. 

وي افزود: وقتی حمایت هاي اختصاصی را براي زنان در نظر بگیرند زنان جرأت بیشتري براي ورود به این عرصه پیدا می کنند و تا

 
اندازه اي می تواند ریسک پذیري آنها را کاهش دهد، چون زنان به اندازه کافی تحت فشارهاي فرهنگی و اجتماعی هستند. 

فاطمه جعفري مدیر سایت سهام یاب نیز معتقد است از آنجایی که زنان کشور ما در بخش اشتغالزایی نسبت به مردان کمتر فعال
بوده و تنها 14 درصد از زنان بالغ مشغول به کار هستند، بنابراین به همین نسبت هم سهم کمتري را در کسب و کارها دارا خواهند

 
بود. 

جعفري با بیان اینکه اگر نسبت زنان به مردان در راه اندازي کسب و کار اندك است به دلیل بحث فرهنگی است، گفت: ولی باید به
این مسأله باور داشت که امکان رشد و بالندگی زنان در فضاي مجازي نسبت به محیط واقعی بیشتر است بنابراین آنها می توانند از

 
این فضا به خوبی استفاده کنند. 

وي درباره چالش هاي پیش روي زنان براي راه اندازي کسب و کار در فضاي مجازي نیز گفت: به نظرم اتفاقاً زنان براي راه اندازي
کسب و کار در فضاي مجازي با چالش هاي کمتر فرهنگی و اجتماعی نسبت به اشتغال در محیط هاي فیزیکی مانند صنایع و... روبه
رو هستند چون فضاي مجازي محیط جدید کسب و کاري است و هنوز تفکرات سنتی و فرهنگی درگیر آن نشده و کمتر اشتغال زنان

 
در این فضا به چشم می آید از این رو به نظرم کار زنان در فضاي مجازي راحت تر است. 

جعفري معتقد است زنان نباید با بی مهري هاي ارگان ها و نهادها کوتاه بیایند و باید به کار خود ادامه دهند چون کسی نمی تواند به
دلیل زن بودن جلو فعالیت کسب و کاري آنها را در محیط فیزیکی و مجازي بگیرد. زنان معمولاً خیلی زود نسبت به مردان سرخورده

 
می شوند و بیشتر از مردان از شکست و ریسک پذیري می هراسند و باید با این موضوع مقابله کنند. 

وي افزود: به نظرم نباید حیطه هاي کاري زنان و مردان را در زمینه حمایت ها از هم جدا کنیم چون با جداسازي آنها به زنان
کارآفرین و مردان کارآفرین، بیشتر در حق زنان اجحاف می شود؛ به نظرم فقط باید ضمن معرفی الگوهاي موفق و پیشرو به زنان، در

کنار تصمیم هایی که براي هر دو بخش گرفته می شود تمرکز بیشتري روي بخش بانوان صورت بگیرد تا این بخش نیز تقویت شود.



کادرسازي نیروهاي انقلابی در کانون هاي مساجد/ تمرکز «ایران قوي» بر

کشف و رشد استعداد بچه هاي مسجد

منبع: شبستانشماره خبر:  212  |  تاریخ: 1399/10/24

طاهریان تربیت نیروهاي متعهد و انقلابی در حوزه فرهنگ و هنر و توسعه فرهنگ اصیل اسلامی در شهرها و روستاهاي کشور
را از اهداف تاسیس کانون هاي مساجد برشمرد و گفت: ستاد فهما در تعامل با بچه هاي مساجد به دنبال شناسایی ظرفیت

هاي موجود و کادرسازي است.

طاهریان تربیت نیروهاي متعهد و انقلابی در حوزه فرهنگ و هنر و توسعه فرهنگ اصیل اسلامی در شهرها و روستاهاي کشور را
از اهداف تاسیس کانون هاي مساجد برشمرد و گفت: ستاد فهما در تعامل با بچه هاي مساجد به دنبال شناسایی ظرفیت هاي موجود

 
و کادرسازي است. 

به گزارش خبرنگار گروه مسجد و کانون هاي مساجد خبرگزاري
شبستان، «مرتضی طاهریان» در برنامه «محراب روشن» رادیو
گفت و گو که با موضوع «شبکه سازي در مساجد»، از این شبکه
پخش شد، با اشاره به تاریخچه تاسیس کانون هاي فرهنگی
هنري مساجد کشور، اظهار کرد: ستاد هماهنگی کانون هاي
فرهنگی هنري مساجد کشور از سال 1371 بر اساس مصوبه
302 شوراي عالی انقلاب فرهنگی فعالیت خود را آغاز کرد و در

 
طول 27 سال فعالیت، در حال حاضر 25 هزار کانون فرهنگی هنري در اقصی نقاط کشور تحت نظر این مجموعه فعالیت می کند. 

معاون ساماندهی و شبکه سازي ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور بیان کرد: ما براي آنکه بتوانیم جریان
مناسبی را در حوزه فرهنگ و هنر مساجد ایجاد کنیم، نیازمند یک تشکیلات قوي هستیم، بنابراین در قدم اول آنچه که باعث ایجاد

 
یک تشکیلات قوي می شود، این است که زیرساخت هاي آن در حوزه نرم افزاري و سخت افزاري فراهم باشد. 

وي افزود: یکی از مشکلات ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد در طول 25 سال فعالیت، نداشتن اساسنامه بود، که
خوشبختانه در سال 1397 در شوراي عالی انقلاب فرهنگی و با عنایت ویژه وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، اساسنامه این مجموعه به
تصویب رسید و پس از آن مقدمات کار براي آنکه بتوانیم، تشکیلات کانون هاي مساجد را با یک زیرساخت هاي حقوقی پیش ببریم،

 
فراهم شد. 

 
توسعه کمّی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد 

طاهریان با معرفی حوزه کاري و وظایف معاونت ساماندهی و شبکه سازي ستاد فهما خاطر نشان کرد: در قدم اول هر مسجدي که
درخواست براي تاسیس کانون فرهنگی هنري داشته باشد، کارش با این معاونت آغاز می شود، بنابراین یکی از ماموریت هاي ما،



 
توسعه کمّی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد و اعطاي مجوز به آنها است. 

وي افزود: خوشبختانه، قبل از بحران کرونا زیرساخت هایی فراهم شد که بسیاري از تعاملات و تبادلات با کانون ها و مساجد از طریق
بستر فضاي مجازي دنبال شود، به همین جهت مقدمات ایجاد سامانه بچه هاي مسجد از اواخر سال 96 آغاز شد و از سال 97 کانون

 
هاي مساجد اطلاعاتشان را در این سامانه ثبت می کنند. 

معاون ساماندهی و شبکه سازي ستاد فهما دومین ماموریت مهم این معاونت را نظام دادن به آمار و اطلاعات کانون هاي مساجد کشور
دانست و گفت: در حال حاضر کانون هاي فرهنگی هنري مساجد در هر نقطه از کشور براي کسب مجوز تاسیس کانون نیاز به مراجعه
حضوري ندارند و می توانند از طریق فضاي مجازي و سامانه بچه هاي مسجد این اقدام را انجام دهند. از طرفی این سامانه این فضا را

 
فراهم کرده است که اعضاي کانون هاي مساجد بتوانند گزارش فعالیت ها و تعداد اعضاء را هم در این سامانه به ثبت برسانند. 

وي با اشاره به طرح ها و برنامه هایی که از سوي ستاد فهما اجرا می شود، تاکید کرد: سال گذشته طرح ملی پایتخت «فهما» اجرا شد

 
و امتیازات کانون ها از شاخصه هایی که اعلام شد، مشخص گردید و امسال نیز طرح ملی «ایران قوي» اجرا می شود. 

طاهریان در ادامه با اشاره به محتواي اساسنامه ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور اضافه کرد: اگر چه سال
1371 عملا راه اندازي این مجموعه مصوب شده بود، اما براي دستیابی به یک هویت حقوقی رسمی این مجموعه نیازمند اساسنامه
بود که خوشبختانه در تاریخ 18 اردیبهشت سال 1397 اساسنامه ستاد کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور به تصویب و توسط

 
رئیس جمهور ابلاغ شد. 

 
کارویژه اصلی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد 

معاون ساماندهی و شبکه سازي ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور با اشاره به بخش هایی از اساسنامه کانون ها
و اهداف آن گفت: احیاي نقش واقعی فرهنگی، آموزشی، هنري، تبلیغی مساجد، تربیت و رشد نیروهاي متعهد و انقلابی و کارآمد در
حوزه فرهنگ و هنر، توسعه فرهنگ اصیل اسلامی در شهرها و روستاهاي کشور، مقابله با تهاجم فرهنگی دشمنان از مهم ترین اهداف

 
ایجاد کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور است که در اساسنامه آن اشاره شده است. 

وي در مورد فعالیت هاي فرهنگی در مساجد گفت: یکی از ویژگی هاي انحصاري مساجد این است که در فرهنگ اسلام به ویژه تشیع،
مسجد در درجه اول پایگاهی براي عبادت است، اما در کنار آن مساجد کارکردهاي دیگري نیز دارند از جمله این کارکردها آموزش
است. در جریان شکل گیري انقلاب اسلامی و در ادامه صیانت از ارزش هاي انقلاب، مساجد نقش محوري داشته اند که این ناظر بر

 
کارکرد سیاسی مساجد است. 

وي ادامه داد: در کنار این کارکردها می توان گفت که در معماري مساجد از زیباترین معماري ها استفاده شده است و در خود مسجد
نیز برجسته ترین آثار خوشنویسان را در قالب نوشتن آیات قرآن کریم در مساجد می بینیم، بنابراین مسجد کارکردهاي مختلفی دارد

 
و آنچه که به کانون هاي فرهنگی هنري مساجد محول شده است، ناظر بر کارکردهاي فرهنگی و هنري و توجه به این بخش است. 

معاون ساماندهی و شبکه سازي ستاد فهما اضافه کرد: حوزه فرهنگ و هنر حوزه اي گسترده در فعالیت هاي کانون هاي مساجد
محسوب می شود، به طور مثال یکی از مهم ترین فعالیت هاي کانون ها، فعالیت در حوزه کتاب و کتابخوانی است. در حال حاضر
بیش از 10 هزار کتابخانه در سامانه بچه هاي مسجد به ثبت رسیده است و سرود، نمایش و برنامه هاي قرآنی نیز از دیگر بخش هاي



 
فعالیت کانون هاي مساجد است. 

طاهریان تاکید کرد: در سال 1397 برنامه تحول ستاد هماهنگی کانون هاي مساجد کشور تهیه و تدوین شد و بر اساس این سند سه
شبستان در فعالیت هاي این مجموعه شامل گونه فعالیت هاي «فرهنگی و اجتماعی»، «ادبی و هنري» و «فضاي مجازي» معرفی و در
ذیل هر کدام از این شبستان ها نیز رواق هاي تعریف شد به عنوان مثال رواق هاي شبستان هنر شامل «فیلم»، «نمایش»، «سرود»،

 
«ترنج (هنرهاي تجسمی)» و «قلم» است. 

 
 ،

وي ادامه داد: در ذیل شبستان نوآوري هم رواق هاي «فناوري» و «کارآفرینی» و در ذیل شبستان فرهنگ هم رواق هاي «رسانه» ،
«همدلی»، «دانش»، «کتاب» و «نور» تعریف شده است که مجموعه کانون هاي مساجد باید اطلاعات و فعالیت هایشان را در قالب

 
این رواق ها ثبت کنند و این ثبت اطلاعات و مشارکت در برنامه ها منتهی به کادر سازي در کانون هاي مساجد می شود. 

معاون ساماندهی و شبکه سازي ستاد فهما اظهار کرد: در ذیل هر کدام از رواق هاي یاد شده، شبکه هاي مختلفی نیز تعریف شده
است، به عنوان مثال شبکه حافظان قرآن، مبلغان، موذنین، مکبرین که مقدمه شناسایی، معرفی ظرفیت ها و توانمندسازي بچه هاي

 
مسجدي فراهم می شود. 

طاهریان با تاکید بر اینکه معاونت ساماندهی و شبکه سازي ستاد فهما به دنبال انتظام بخشی در مجموعه کانون هاي فرهنگی هنري

 
مساجد است، تصریح کرد: این نگاه شبکه اي، مقدمه اي براي اشتراك گذاري فعالیت هاي کانون هاي مساجد می شود. 

وي در پایان خاطرنشان کرد: از بچه هاي مسجد درخواست می شود در طرح ملی «ایران قوي» مشارکت داشته باشند، تا ستاد
هماهنگی کانون هاي مساجد کشور با تعامل با آنها ظرفیت هاي موجود در کانون هاي مساجد را شناسایی کند.



گاوداري 6 هزار راسی شهرستان قروه افتتاح شد

منبع: شبستانشماره خبر:  213  |  تاریخ: 1399/10/24

گاوداري 6 هزار راسی شهرستان قروه با حضور رئیس بنیاد مستضعفان و با سرمایه گذاري این بنیاد افتتاح شد.

 
گاوداري 6 هزار راسی شهرستان قروه با حضور رئیس بنیاد مستضعفان و با سرمایه گذاري این بنیاد افتتاح شد. 

به گزارش خبرگزاري شبستان در کردستان، پرویز فتاح رئیس
بنیاد مستضعفان در حاشیه آئین افتتاح این گاوداري به
خبرنگاران گفت: کردستان در حوزه دامپروري ظرفیت خوبی

 
دارد و می تواند در این زمینه پیشگام باشد. 

وي با اشاره به اینکه توسعه در حوزه دامپروري منجر به امنیت
غذایی کشور می شود، افزود: امسال 320 میلیارد تومان در حوزه
دامپروري در سطح کشور سرمایه گذاري شد که با نرخ امروز

 
داراي ارزش 800 میلیارد تومانی است. 

وي اعلام کرد: امروز باوجود کارخانه هاي تولیدي فرآورده هاي لبنی در کردستان توانستیم زنجیره تولید در این حوزه را کامل کنیم و

 
بخش عمده اي از نیاز استان را برآورده کنیم. 

رئیس بنیاد مستضعفان همچنین در آیین افتتاح پنج طرح بزرگ سرمایه گذاري در پنج استان کشور که به صورت ویدئوکنفرانس
انجام شد، اظهار کرد: هدف از افتتاح این پروژه ها اعلام تلاش بنیاد مستضعفان و دستگاههاي دیگر در راستاي پیشبرد و توسعه کشور

 
با تکیه بر اجراي طرح هاي کشاورزي و دامپروري است. 

فتاح افتتاح پنج پروژه یاد شده را گام ارزشمندي براي رفع تحریم ها، ایجاد اشتغال، کاهش وابستگی و تقویت تولید صنایح کشاورزي

 
و دامپروري دانست و گفت: سالانه 500 هزار تُن شیر توسط واحدهاي تولیدي بنیاد در کشور تولید می شود. 

وي اضافه کرد: هدف بنیاد مستضعفان، رفع محرومیت، کارآفرینی و ایجاد امنیت غذایی در کشور به ویژه استان کردستان است و

 
علاوه بر این حمایت از کولبران را در دست اقدام دارد. 

گاوداري 6 هزار راسی گل دشت قروه کردستان، گاوداري 6 هزار راسی ماهیدشت کرمانشاه، کارخانه خوراك دام رحمت آباد نطنز و
واحد پروار بندي پنج هزار راسی فجر اصفهان، کارخانه تولید مکمل هاي ویتامینه و معدنی دانه چین اراك طرح هاي افتتاح شده در

این آئین بودند که به صورت ویدئوکنفرانس افتتاح شد.



راه اندازي صندوقهاي خرد اعتباري زنان روستایی و عشایري جدید در

شهرستان مراغه

منبع: ایاناشماره خبر:  214  |  تاریخ: 1399/10/24

معاون رئیس سازمان و مدیر جهاد کشاورزي شهرستان ویژه مراغه از راه اندازي صندوقهاي خرد اعتباري زنان روستایی و

 
عشایري جدید در شهرستان مراغه خبر داد. 

اسماعیل کریمی اصل در حاشیه راه اندازي صندوقهاي اعتباري
خرد زنان روستایی و عشایري جدید در این شهرستان در گفتگو
با خبرنگار ایانا در آذربایجان شرقی با اعلام این مطلب گفت: در
سطح شهرستان مراغه حدود 7 صندوق اعتبارات خرد زنان
روستایی اجرا شده است که تاکنون جمعاً حدود 2500 میلیون
ریال تخصیص اعتبار از صندوق کارآفرینی امید صورت گرفته که
سه مورد آنها بنام هاي الزهرا ، فدك پرنیان و کوثر جزو

 
صندوقهاي فعال هستند. 

وي با بیان اینکه 8 صندوق جدید دیگر نیز به شهرستان مراغه
تخصیص یافته که به مرور در حال اجرا می باشند ادامه داد: دو مورد آن در دو روستاي اوخچی و علی آباد کلیه مراحل اجراي طرح

 
تسهیل گري و ثبت صندوق را سپري کرده و در مرحله افتتاح حساب در صندوق کارآفرینی امید شهرستان است. 

معاون رئیس سازمان و مدیر جهادکشاورزي شهرستان ویژه مراغه افزود: مقرر شده است که پس از 3 الی 6 ماه مبلغ 500 میلیون

 
ریال براي هر صندوق و جمعاً 4000 میلیون ریال اعتبار تزریق شود. 

وي با بیان اینکه تاثیر این صندوقها علاوه بر تقویت روحیه مشارکت پذیري و توانمندسازي زنان روستایی توسعه اشتغالات خانگی و
ارگانیک و در نتیجه افزایش تولید محصول سالم می باشد ادامه داد: ضمناً در بعضی موارد تاثیر آن بر اشتغالزایی تا حدي هست که

پایه شغلی فرزندان یا کل افراد خانواده را شامل می شود.



اختراع خاص پزشک قرآن پژوه مشهد؛ تخت هوشمند ویژه نوزادان طراحی

شد

منبع: روزنامه قدسشماره خبر:  215  |  تاریخ: 1399/10/24

پزشک قرآن پژوه مشهد که دغدغه هاي بسیاري در زمینه نوزادان کشورش دارد موفق به طراحی یک اختراع خاص شده
است...

پزشک قرآن پژوه مشهد که دغدغه هاي بسیاري در زمینه
نوزادان کشورش دارد موفق به طراحی یک اختراع خاص

 
شده است... 

امروزه خلاقیت و نوآوري مهمترین جنبه هاي هر فعالیت و
کسب و کاري به شمار می آید، تفاوتی هم ندارد که در
کدام عرصه این نوآوري انجام شود. این دو اصل هر جا که

 
باشد بدون شک پیشرفت و موفقیت را نیز به همراه دارد. 

یکی در عرصه کسب و کار و دیگري در امر پژوهش و
کارآفرینی؛ مسعود شهابیان 41 ساله، متخصص طب اورژانس و سرهنگ نیروي زمینی ارتش جمهوري اسلامی ایران از همین دست
افرادي است که خرد جمعی را بکار گرفته و با خلق اختراعاتی نو، قدم مهمی در کاهش ترس، اضطراب و درد مادران حین زایمان
برداشته است. پزشک مشهدي که علاوه بر آموزش تعالی فردي به تعالی جویان خود، نویسنده مقالات مخنلف علمی به زبان هاي
فارسی و انگلیسی است و همچنین به دلیل پژوهش هاي قرآنی خود، عنوان قرآن پژوه برتر را از جشنواره هاي مختلف کسب نموده

 
است. 

 
تسهیل و کاهش درد زایمان 

وي با اشاره به جزئیات این اختراع تشریح می کند: در سال 96 طی همکاري که با گروه زنان و زایمان بیمارستان قائم(عج) مشهد
انجام گرفت، پروژه اي با عنوان «زایمان یار» مطرح شد تا بتوانیم فرایند زایمان طبیعی را در مادران مدیریت و به کمک علوم مدرن،

 
استرس و درد مادر را حین زایمان کاهش دهیم. 

شهابیان می افزاید: در این زمینه جلسات متعددي با گروه زنان و زایمان بیمارستان قائم برگزار شد و براي ادامه این طرح مهندسین
مکانیک و الکترونیک براي همکاري دعوت به کار شدند و خوشبختانه در فستیوال هاي مختلفی که شرکت کردیم این پروژه به عنوان

 
یکی از طرح هاي برگزیده انتخاب شد. 

وي ابراز می کند: از آنجایی که در حین زایمان؛ مادران ترس، اضطراب و درد فراوانی را تحمل می کنند، این دستگاه به کمک تکنیک
هاي علوم شناختی موجب می شود مادران به لحاظ روانی آمادگی زایمان طبیعی را داشته باشند و به کمک تکنیک هاي فیزیوتراپی

 
دردي که در ناحیه کمر ایجاد می شود، کاهش بیابد. 



این پژوهشگر به افزایش آمار سزارین در ایران اشاره می کند و ادامه می دهد: یکی از مشکلات سیستم درمانی کشور، افزایش میزان
زایمان هاي سزارین نسبت به سایر کشورهاست؛ این امر طبیعی نیست زیرا هم عوارض زیادي براي مادر به همراه دارد و هم طبق

 
استانداردهاي سازمان بهداشت جهانی باید تعداد محدودي از زایمان ها به صورت سزارین انجام شود. 

وي خاطرنشان می کند: از این رو تلاش کردیم به کمک این دستگاه نارضایتی مادر را به حداقل ممکن رسانده و دردهاي ناشی از

 
انجام زایمان طبیعی را بکاهیم و تا این امر به یک تجربه خوشایند براي مادر تبدیل شود. 

وي با بیان اینکه در حال حاضر نمونه اولیه این طرح ساخته شده است، می گوید: از سال گذشته و مصادف با همه گیري ویروس
کرونا متاسفانه امکان انجام تحقیقات انسانی آن فراهم نشد و امیدواریم بعد از کاهش خطر بیماري کرونا تحقیقات انسانی آن نیز اجرا

 
شود. 

شهابیان تصریح می کند: تاکنون مشابه این دستگاه با امکانات کمتر در کشورهاي ایتالیا و کره جنوبی ساخته شده و در مطالعات
انجام گرفته، میزان هزینه- اثربخشی قابل قبولی داشته، فرضیه و پیش بینی ما این است که این دستگاه نیز بتواند تاثیر مناسبی در

 
میزان کاهش عوارض زایمانی و کاهش میزان سزارین داشته باشد. 

وي می افزاید: مطالعات تئوریک این طرح یک سال به طول انجامید و یک گروه 25 نفره کار تحقیقاتی آن را به عهده گرفتند و
ساخت آن نیز یک سال و نیم به طول انجامید؛ بالغ بر 48 نمونه در این مدت ساخته شد تا در نهایت به آنچه که مدنظر بود رسیدیم و

 
سپس مجوز ثبت اختراع آن را از اداره مالکیت معنوي ایران دریافت کردیم. 

 
تخت هوشمند ویژه نوزادان 

وي می افزاید: همچنین در پروژه دیگري که با همکاري برخی از متخصصان اطفال مشهد(شامل دکتر احمد شاه فرهت و دکتر

 
غلامرضا خادمی و ... ) انجام گرفت، پروژه دیگري آغاز شد تا بعد از زایمان، نوزاد ارتباط مفید و بی خطر بیشتري با مادر داشته باشد. 

این پژوهشگر برگزیده ادامه می دهد: در سیستم درمانی کنونی علی رغم تمامی تلاش هاي انجام شده، چنین ارتباط مفیدي وجود

 
ندارد و نیاز به طرح هاي هوشمند و نوآورانه اي است که به ارتباط بین مادر و نوزاد بیشتر توجه شود. 

شهابیان با تشریح جزئیات این طرح خلاقانه اظهار می کند: این طرح دسترسی مادر به نوزاد را در بیمارستان راحت تر کرده و استرس
مادر را کاهش می دهد. با توجه به این فاکتورها در سال 95 نمونه اولیه آن ارائه و یک تخت مادر هوشمند مطابق با استانداردهاي

 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی طراحی شده است. 

 
پژوهش هاي قرآنی 

شهابیان اظهار می کند: علاوه بر این طرح ها، تحقیقات و مقالاتی با موضوع جنین شناسی براساس آیات قرآنی ارائه کردم که یکی از
این طرح ها پژوهشی پیرامون جنین شناسی در قرآن بود که خوشبختانه به عنوان طرح برتر شناخته شد و کتابی با عنوان «مقدمه

 
اي بر جنین شناسی در قرآن» در سال 1384 به چاپ رسید که مورد توجه بسیاري قرار گرفت. 



وي می افزاید: قرآن کتاب هدایت است و من تنها توانستم یکی از جنبه هاي این کتاب وحی را مورد پژوهش قرار دهم و علوم مدرن

 
را با آیات روحبخش مطابقت دهم. 

این پزشک قرآن پژوه تصریح می کند: تلاش باید همواره همراه با خلاقیت باشد تا در هر زمینه اي که مشغول به خدمت و فعالیت

 
هستیم تسهیل گر، کارآفرین و کمک کننده به اقشار جامعه باشد. 

 
خلاقیت و نوآوري 

این پژوهشگر جوان با اشاره به اینکه معتقدم باید از راه پژوهش و خلاقیت گره از زندگی مردم باز کرد و علم را در خدمت به همنوع

 
به کار گرفت، می افزاید: ما از منابع این کشور استفاده می کنیم و طبیعتا سود این تحقیقات باید به این مردم برسد. 

به گفته شهابیان، «آینده چراغ راه آینده» است و یکی از مهمترین نکاتی که می توان به عنوان یک اصل پذیرفت این است که
نگاهمان به آینده نباشد که چه پیش خواهد آمد، بلکه باید خودمان آینده را به گونه اي طراحی و خلق کنیم تا براي نسل هاي آینده

 
مفید فایده باشیم. 

وي می افزاید که جهت بروز خلاقیت و نوآوري در زندگی شخصی افراد، سالهاست که «چشم انداز نویسی فردي» را به عنوان تعالی

 
سرا به شاگردان خود آموزش می دهد و به گفته وي، تمامی آموزش ها بخشی از علم آینده پژوهی می باشد. 

وي اضافه می کند: بسیاري از کشورهاي پیشرفته براي خود اهداف 50 ساله تعریف کرده و هم راستا با این چشم نداز حرکت می
کنند؛ در این مسیر کشورهایی برنده خواهند بود که از قبل براي امروز خود برنامه داشته باشند و براساس این برنامه ریزي حرکت

 
کنند. 

 
منبع: تسنیم 

انتهاي خبر/



مسیر بورس ها در اروپا و آمریکا جدا شد

منبع: بانکداري الکترونیکشماره خبر:  216  |  تاریخ: 1399/10/24

شاخص هاي بورسی اروپا و آمریکا عملکرد متفاوتی در پیش گرفتند.

به گزارش پایگاه خبري بانکداري الکترونیک، ترکیب تیم آینده دولت بایدن به تدریج در حال کامل تر شدن است و معرفی
گزینه هاي میانه رو براي پست هاي کلیدي تا حد زیادي باعث آسودگی خاطر معامله گران از در پیش بودن روزهاي متعادل تر شده
است. طی روزهاي آینده دموکرات ها که اکثریت کنگره را در دست دارند براي بار دوم ترامپ را استیضاح خواهند کرد و انتظار می
رود نتیجه مشابهی مانند استیضاح قبلی تکرار شود یعنی استیضاح در کنگره راي بیاورد اما در سنا رد شود. هدف اصلی دموکرات ها

 
از این اقدام به پایان رساندن عمر سیاسی ترامپ عنوان می شود. 

هنوز معامله گران نسبت به پتانسیل اقتصادها براي احیاي کامل تا پایان سال جاري مطمین نیستند و بسیاري از دشواري هاي ایجاد
شده ناشی از کرونا به قوت خود باقی هستند. به گفته اتاق بازرگانی آمریکا، حدود 61 درصد خرده فروشان آمریکایی اعلام کرده اند با
کاهش تقاضاي مصرفی در بین مشتریان خود مواجه شده اند. در بخش ساخت و ساز نیز ساخت ساختمان هاي جدید در این کشور
در سال 2020 به نسبت سال قبل 28.9 درصد کاهش پیدا کرده است. در حوزه بازار کار نیز با وجود آن که حدود 22 میلیون فرصت

 
شغلی در این کشور احیا شده است اما هنوز 9.8 میلیون نفر از شهروندان آمریکایی بیکار هستند. 

با وجود کاهش اشتغال زایی اقتصاد آمریکا، نرخ بیکاري بزرگ ترین اقتصاد جهان تا پایان ماه دسامبر باز هم کاهشی شد و رقم 6.7
درصد را ثبت کرد. این نرخ بیکاري که 0.1 درصد کمتر از ماه قبل بوده، کمترین نرخ بیکاري این کشور در طول 9 ماه اخیر است.
تخمین زده می شود در این ماه حدود 71 هزار فرصت شغلی ایجاد شده است تا بدین ترتیب کل فرصت هاي شغلی احیا شده از زمان

 
شیوع ویروس کرونا در این کشور به حدود 22 میلیون برسد. 

با تایید رسمی نتایج انتخابات ریاست جمهوري آمریکا توسط کنگره، جو بایدن از ابتداي بهمن به عنوان رئیس جمهور جدید این
کشور کار خود را آغاز خواهد کرد. این تایید در حالی انجام شد که شماري از طرفداران ترامپ با ورود به بخش هایی از کنگره باعث
ایجاد مشکلاتی در کار کنگره شدند و در برخورد پلیس با معترضین نیز چهار نفر کشته و تعدادي دستگیر شدند. دونالد ترامپ در

 
نهایت از تحویل قدرت به بایدن خبر داد اما ادعاي خود مبنی بر نقلب در انتخابات ماه نوامبر را مجددا تکرار کرد. 

طبق اعلام وزارت کار آلمان تا پایان ماه نوامبر متوسط نرخ بیکاري در بزرگ ترین اقتصاد اروپا به 4.5 درصد رسید که در مقایسه با
ماه قبل تغییري پیدا نکرده است تا بدین ترتیب بالاترین نرخ بیکاري آلمان از دسامبر 2015 تاکنون به ثبت برسد. طی این مدت
شمار افراد بیکار آلمانی با 10 هزار نفر افزایش نسبت به ماه قبل یک میلیون و 980 هزار نفر رسیده و جمعیت شاغلان نیز در آلمان

 
در این ماه با 0.02 درصد افزایش نسبت به ماه قبل به 42 میلیون و 170 هزار نفر رسیده است. 

پس از دولت و کنگره اکنون دموکرات ها به اکثریت مجلس سنا نیز دست یافته اند و این مساله بدان معنا خواهد بود که دولت بایدن
براي اجراي سیاست هاي خود کار راحت تري را پیش رو خواهد داشت. با کسب دو کرسی ایالت جورجیا اکنون اکثریت این مجلس
در اختیار دموکرات ها خواهد بود. احتمالا یکی از اصلی ترین تحولات در دوران سلطه دموکرات ها، لایحه هاي مالیاتی خواهند بود.



دموکرات ها از منتقدان اصلی لایحه هاي کاهش مالیاتی هستند که دوره ترامپ تصویب شد و کارشناسان انتظار دارند تا دموکرات ها

 
افزایش نرخ هاي مالیاتی به ویژه براي دهک هاي پردرآمد تر را در دستور کار خود قرار دهند. 

با وخیم تر شدن شرایط کرونایی انگلیس، نخست وزیر این کشور دستور اعمال قرنطینه سراسري را صادر کرد. دولت همچنین 4.6
میلیارد پوند (6.2 میلیارد دلار) دیگر را براي حمایت از بخش هاي مختلف اقتصاد این کشور در برابر پیامدهاي کرونا تخصیص داد.
اقتصاد انگلیس که در نتیجه قرنطینه هاي تابستان سال قبل با رشد اقتصادي منفی بی سابقه 25 درصدي مواجه شد، احتمالا در
نتیجه بازگشت قرنطینه ها در نخستین ماه از سال نو میلادي نیز با شرایط دشواري دست و پنجه نرم خواهد کرد و احیاي رشد

 
اقتصادي دومین اقتصاد بزرگ اروپا بیش از آنچه پیشتر تصور می شد، زمان خواهد برد. 

تاکنون بیش از 91 میلیون و 620 هزار و 445 مورد ابتلا به کرونا گزارش شده است که در این بین یک میلیون و 960 هزار و 764
نفر جان خود را از دست داده اند. در بین کشورهاي مختلف، بالاترین تلفات مربوط به آمریکا با 386 هزار و 412 نفر، برزیل با 203

 
هزار و 735 نفر، هند با 151 هزار و 522 نفر، مکزیک با 134 هزار و 368 نفر و انگلیس با 83 هزار و 203 نفر بوده است. 

کریس گافنی- تحلیلگر ارشد بازار سرمایه در موسسه تی آي بنک - گفت: تزریق نقدینگی جدید به بازارها در قالب بسته هاي
حمایتی جدید در شماري از کشورها باعث می شود تا معامله گران با خیال آسوده تري وقایع آینده را دنبال کنند. سال 2020 یک
سال معمولی نبود و روند معاملات بازار نشان می دهد که با توجه به ریسک هاي سال 2020 بازارها هنوز قادر به ادامه مسیر بدون

 
حمایت هاي سیاست گذاران نیستند. نوسانات بازار در ماه هاي اخیر زیاد بوده است و بازگشت آرامش نیازمند زمان خواهد بود. 

 
بورس آمریکا 

در وال استریت، همه شاخص ها صعودي بودند تا جایی که هر سه شاخص اصلی بورسی در سطح بالا تري از روز قبل خود بسته

 
شدند. شاخص «داوجونز ایدانستریال اوریج» با 0.1 درصد کاهش نسبت به روز قبل و در سطح 31 هزار و 40.81 واحد بسته شد. 

شاخص «اس اند پی 500» با 0.05 درصد صعود تا سطح 3801.62 واحدي بالا رفت و دیگر شاخص مهم بورسی آمریکا یعنی «نزدك

 
کامپوزیت» با 0.22 درصد جهش در سطح 13 هزار و 64.70 واحدي بسته شد. 

 
بورس هاي اروپایی 

در معاملات بازارهاي بورس در اروپا، شاخص ""فوتسی 100"" بورس لندن با 0.65 درصد کاهش نسبت به روز قبل و در سطح
6754.11 واحد بسته شد. شاخص ""دکس 30"" بورس فرانکفورت در آلمان با ریزش 0.08 درصدي و ایستادن در سطح 13 هزار و
925.06 واحدي به کار خود خاتمه داد و شاخص ""کک 40"" بورس پاریس با افت 0.2 درصدي در سطح 5650.97 واحد بسته شد.

 
در مادرید شاخص ""ایبکس 35"" 0.15 درصد پایین رفت و به 8345.90 واحد رسید. 

 
بورس هاي آسیایی 

در معاملات بورس هاي آسیا، شاخص ها عملکرد خوبی داشتند؛ تا جایی که شاخص ""نیک کی 225"" بورس توکیو ژاپن با صعود
0.09 درصدي تا سطح 28 هزار و 164.34 واحدي بالا رفت. شاخص ""هانگ سنگ"" بورس هنگ کنگ 1.32 درصد بالا رفت و در
سطح 28 هزار و 276.75 واحد بسته شد. در چین شاخص ""شانگهاي کامپوزیت"" صعود 2.85 درصدي را تجربه کرد و در سطح



 
5596.95 واحد بسته شد. 

در استرالیا شاخص ""اس اند پی اس اند ایکس 200"" بورس سیدنی با 0.27 درصد کاهش و ایستادن در سطح 6679.08 واحدي به
کار خود خاتمه داد. در بین دیگر شاخص هاي مهم آسیایی، شاخص "" تاپیکس"" ژاپن صعودي بود. (معیار محاسبه تغییرات قیمتی،

 
ساعت پایانی معاملات روزانه بورس نیویورك بوده است) 

 
نفت 

در بازار طلاي سیاه روند قیمت ها صعودي بود. هر بشکه نفت ""وست تگزاس اینتر مدیت"" با 0.32 درصد افزایش به 52.96 دلار

 
رسید و نفت خام برنت دریاي شمال با افزایش 0.15 درصدي به ازاي 56.43 دلار در هر بشکه مبادله شد. 

 
طلا و نقره 

همچنین در بازار فلزات گران بها، بهاي هر اونس طلا با صعود 0.45 درصدي نسبت به روز قبل در سطح 1848.43 دلار معامله شد.

 
هر اونس نقره با صعود 0.79 درصدي به ازاي 25.58 دلار مبادله شد. 

منبع: ایسنا



دلار عقب رفت

منبع: بانکداري الکترونیکشماره خبر:  217  |  تاریخ: 1399/10/24

پوند بیشترین پیشروي مقابل دلار را بین ارزهاي مهم داشت.

به گزارش پایگاه خبري بانکداري الکترونیک، پایین باقی ماندن نرخ تورم چین فضاي بیشتري را به بانک مرکزي این کشور
خواهد داد تا سیاست هاي انبساطی بیشتري را در ماه هاي آینده اتخاذ کند. در 12 ماه منتهی به دسامبر تورم این کشور به مثبت
0.2 درصد رسیده که این نرخ 0.7 درصد بیشتر از تورم ماه قبل و 0.1 درصد کمتر از نرخ پیش بینی شده توسط کارشناسان بوده
است. هم بانک مرکزي چین و هم بانک مرکزي آمریکا کار دشواري را براي رساندن تورم به محدوده دو درصدي هدفگذاري شده

 
دارند و این مساله تاثیر زیادي روي سیاست گذاري آن ها خواهد داشت. 

جو بایدن در اظهاراتی که از آن به عنوان چاپ پول بیشتر استنتاج می شود وعده داده است تریلیون ها دلار دیگر پس از روي کار
آمدن دولتش به اجزاي مختلف اقتصاد آمریکا تزریق کند. این در حالی است که دولت آمریکا از ابتداي کرونا تاکنون حدود چهار
تریلیون دلار نقدینگی به اشکال مختلف در بخش هاي مختلف تزریق کرده است و این رقم جدا از اعتبار تقریبا مشابهی است که
توسط فدرال رزرو تزریق شده است. ریچارد کلاریدا- قائم مقام رئیس بانک مرکزي آمریکا گفته است این بانک فعلا قصدي براي توقف

 
برنامه خرید اوراق قرضه خود ندارد که طی آن هر هفته حدود 120 میلیارد دلار اوراق خریداري می شود. 

روند احیاي اقتصاد چین با سرعت بسیار بیشتري از آمریکا در حال انجام است و یان کشور پس از رشد 1.9 درصدي در سال 2020،
به گفته صندوق بین المللی در سال جاري رشد 7.9 درصدي را تجربه خواهد کرد و این بدان معنا خواهد بود که تولید ناخالص داخلی
این کشور به تحقق هدف 15 تریلیون دلاري خود نزدیک تر خواهد شد. به گفته صندوق بین المللی پول حمایت هاي پر رنگ بانک
مرکزي و اصلاحات ساختاري دولت کمک بسیار زیادي در رشد اقتصادي چین داشته اند و این اصلاحات می تواند الگوي سایر

 
کشورها نیز قرار گیرد. البته به گفته این گزارش، چین هنوز به اصلاحات بیشتري به ویژه در بخش بهره وري نیروي کار نیاز دارد. 

روند مثبت اشتغال زایی در کشورهاي اروپایی کماکان ادامه دارد و طبق اعلام مرکز آمار اتحادیه اروپا، تا پایان نوامبر 2020 نرخ
بیکاري در منطقه یورو و اتحادیه اروپا با 0.1 درصد کاهش نسبت به مدت مشابه ماه قبل و به ترتیب در سطح 8.3 درصد و 7.5 درصد
رسید. این نرخ بیکاري کمترین نرخ بیکاري ثبت شده در کشورهاي عضو اتحادیه اروپا در پنج ماه اخیر بوده است. تخمین زده می
شود تا پایان این ماه 15 میلیون و 933 هزار مرد و زن در سطح اتحادیه اروپا بیکار باشند که از این تعداد، 13 میلیون و 609 هزار نفر

 
ساکن کشورهاي عضو منطقه یورو بوده اند. 

تحولات ارزي مربوط به چین و آمریکا کماکان یکی از اصلی ترین عوامل تعیین کننده در بازار ارز است. آن طور که دفتر مدیریت
ذخایر ارزي چین اعلام کرده، میزان ذخایر ارزي این کشور با 39 میلیارد دلار افزایش نسبت به ماه قبل به سه تریلیون و 217 میلیارد
دلار رسیده است. تا پایان این ماه چین داراي 118.25 میلیارد دلار ذخایر طلا نیز بوده است که در مقایسه با ماه قبل 8.25 میلیارد
دلار بیشتر شده است. از سوي دیگر کسري حساب تجاري آمریکا تا پایان ماه نوامبر به 68.1 میلیارد دلار رسیده که این رقم پنج
میلیارد دلار بیشتر از ماه قبل و بزرگ ترین کسري حساب تجاري ماهانه این کشور در 14 سال اخیر محسوب می شود. کسري

 
حساب تجاري آمریکا با چین 30 میلیارد دلار بوده است. 



دولت ترامپ با صدور بیانیه اي اعلام کرد هشت اپلیکیشن چینی علی پی، تنسنت، کیو ولت، وي چت پی، شیر ایت و کم اسکنر
مشمول تحریم هاي این کشور قرار گرفته اند و استفاده آن ها از سیستم تراکنش هاي مالی آمریکا ممنوع است. زمان اجرایی شدن
این ممنوعیت ها سه ماه دیگر خواهد بود و باید دید دولت بایدن در این خصوص چه تصمیمی خواهد گرفت. آمریکا هدف از این کار
خود را جلوگیري از سرقت اطلاعات کاربران آمریکایی توسط چین عنوان کرده است. وزارت بازرگانی چین در واکنش به این تصمیم
آمریکا از پایبندي پکن به حمایت از منافع شرکت هاي چینی تاکید و اضافه کرده است این تصمیم بیش از همه به ضرر مصرف

 
کنندگان آمریکایی خواهد بود. 

بانک جهانی در برآورد جدید خود از چشم انداز اقتصاد جهانی پیش بینی کرد متوسط رشد اقتصادي جهان در سال جاري به مثبت
چهار درصد برسد. به گفته این نهاد شیوع کرونا و تاخیر در توسعه واکسن باعث شد تا اقتصاد جهانی در سال قبل به طور متوسط 4.3
درصد کوچک شود. به گفته این نهاد، پیامدهاي منفی همه گیري کرونا بر روي اقتصاد جهانی تا سال ها ادامه خواهد داشت و در

 
صورت آغاز مجدد قرنطینه ها به طور گسترده در جهان در پی جهش هاي جدید ویروس کرونا، باید انتظار وخامت اوضاع را داشت. 

روند احیاي اقتصادي کشورهاي مختلف پس از همه گیري سال قبل احتمالا طولانی تر از آن خواهد بود که پیشتر تصور می شد. در
سنگاپور دولت این کشور اعلام کرده است که سنگاپور با بدترین وضعیت اقتصادي در یک دهه اخیر مواجه است. در انگلیس نیز پس
از آنکه بالاترین سطح هشدار ممکن پس از وخامت وضعیت شیوع کرونا در آن اعلام شد، انتظار می رود رشد اقتصادي مجددا آهسته
شود. در نتیجه کرونا مدارس انگلیس مجددا تعطیل شده اند و اسکاتلند نیز اعلام کرده است هیچکس جز در موارد ضروري حق خروج

 
از منزل را ندارد. 

تاکنون بیش از 91 میلیون و 620 هزار و 445 مورد ابتلا به کرونا گزارش شده است که در این بین یک میلیون و 960 هزار و 764
نفر جان خود را از دست داده اند. در بین کشورهاي مختلف، بالاترین تلفات مربوط به آمریکا با 386 هزار و 412 نفر، برزیل با 203

 
هزار و 735 نفر، هند با 151 هزار و 522 نفر، مکزیک با 134 هزار و 368 نفر و انگلیس با 83 هزار و 203 نفر بوده است. 

شدت گرفتن سرعت شیوع کرونا باعث شده است تا شاهد رقم خوردن رکوردهاي جدید از مرگ و میر روزانه ویروس کرونا باشیم تا
جایی که روز بیست و نهم دسامبر با ثبت از 14 هزار و 117 فوتی در یک شبانه روز رکورد قبلی را که مربوط به روز هفدهم دسامبر با

 
ثبت از 13 هزار و 702 فوتی بود، شکست. 

کیت جوکیس- استراتژیست ارزي بانک سوسیت ژنرال گفت: به زبان ساده از نظر معامله گران ارزش فعلی دلار بیش از حدي است که
باید باشد و براي همین فکر می کنم روزهاي بد دلار ادامه دارد. بازارها به آن چه در حوزه سیاست گذاري پولی رخ می دهد واکنش
نشان می دهند و با وضعیت فعلی فشار زیادي روي دلار است. در مقایسه با ماه هاي ابتدایی سال جذابیت دلار براي بسیاري از معامله

 
گران کاهش پیدا کرده است. 

 
شاخص دلار 

شاخص دلار که نرخ برابري آن در مقابل سبدي از ارزهاي جهانی را اندازه می گیرد، در معاملات امروز با 0.21 درصد کاهش نسبت به
روز گذشته در سطح 90.252 واحد بسته شد. نرخ برابري هر فرانک سوئیس نیز معادل 1.124 دلار اعلام شد (نرخ هاي فوق بر حسب

 
ساعت پایانی معاملات بازارهاي ارزي نیویورك محاسبه شده است). 



 
ارزهاي اروپایی 

در تازه ترین دور از معاملات، پوند با 0.74 درصد افزایش نسبت به روز قبل خود و به ازاي 1.362 دلار مبادله شد. یورو 0.03 درصد

 
بالا رفت و باماندن در کانال 1.22 به 1.217 دلار رسید. 

 
ارزهاي آسیایی 

در معاملات بازارهاي ارزي آسیایی، هر دلار با 0.15 درصد کاهش به 104.097 ین رسید. در برابر همتاي استرالیایی، هر دلار آمریکا

 
به ازاي 1.293 دلار مبادله شد. همچنین نرخ برابري دلار معادل 6.464 یوان چین اعلام شد. 

منبع: ایرنا



اراضی پرورش میگوي استان بوشهر به 8هزار هکتار افزایش یافت

منبع: اتحاد خبرشماره خبر:  218  |  تاریخ: 1399/10/24

اتحادخبر: مدیرکل شیلات استان بوشهر گفت: با افزوده شدن بخشی از شهرك شیلاتی رود شور و مزارع پرورش جزیره
شیف، در فصل جدید اراضی پرورش میگوي استان بوشهر به بیش از 8 هزار هکتار افزایش یافته است.

اتحادخبر: مدیرکل شیلات استان بوشهر گفت: با افزوده شدن بخشی از شهرك شیلاتی رود شور و مزارع پرورش جزیره شیف،

 
در فصل جدید اراضی پرورش میگوي استان بوشهر به بیش از 8 هزار هکتار افزایش یافته است. 

به گزارش تسنیم؛ علی بازدار در حاشیه تشکیل جلسه کارگروه
آبزیان پرورشی استان بوشهر با بیان اینکه این استان در کنار
آبهاي خلیج فارس داراي ظرفیت مهمی در عرصه اقتصادي و
پرورش ماهی و میگو است اظهار داشت: در این راستا طرح هاي
پرورش میگو در سواحل و ماهی در قفس در آبهاي خلیج فارس

 
اجرا شده است. 

وي، با اشاره به پرورش میگو در سواحل استان بوشهر افزود:
استان بوشهر در پرورش میگو قطب تولید این آبزي در کشور

 
است و بیش از 50 درصد میگوي کشور در استان بوشهر تولید می شود. 

مدیرکل شیلات استان بوشهر از تولید 23 هزار و 650 تن میگوي پرورشی در فصل گذشته در استان خبر داد و بیان کرد: این میزان

 
میگو در 5 هزار و 612 هکتار اراضی ساحلی و در استخرهاي پرورشی تولید و به بازارهاي داخلی و خارجی عرضه شده است. 

بازدار از آغاز عملیات پرورش میگو در فصل جدید خبر داد و خاطر نشان کرد: در فصل جدید که عملیات پرورش میگو از اردیبهشت

 
ماه آغاز می شود یک هزار هکتار به ظرفیت تولید میگو استان بوشهر افزوده شده است. 

وي، با اشاره به راه اندازي فاز نخست شهرك شیلاتی رودشور تصریح کرد: این شهرك که 3600 هکتار است فاز نخست آن سال آینده
وارد مدار تولید می شود و در مجموع در فصل جدید بیش از 8 هزار هکتار اراضی ساحلی استان بوشهر براي تولید بیش از 30 هزارتن

 
میگو وارد عرصه تولید می شود. 

مدیرکل شیلات استان بوشهر از فعال شدن مراکز تکثیر میگو خبر داد و افزود: 16 مرکز تکثیر میگو در استان بوشهر براي تامین بچه

 
میگوي مراکز پرورشی فعال است که تا 22 مرکز باید افزایش یابد. 

بازدار اشتغال پرورش میگوي استان بوشهر را 10 هزار نفر دانست و افزود: امسال طرح روستایی محور براي پرورش ماهی در قفس
اجرا می شود که تحول مهمی در روستاهاي ساحلی در رونق کسب و کار در قالب تعاونی روستایی ایجاد می شود. 



معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار بوشهر هم در این جلسه اشاره به رسیدگی به مشکلات پرورش آبزیان اظهار داشت: در

 
کارگروه توسعه آبزیان ضمن بررسی مسائل و مشکلات تولید میگو در خصوص توسعه فعالیت این پروژه راهکارهاي لازم ارائه شد. 

سعید زرین فر با اشاره به برنامه ریزي براي تولید میگو در فصل بعدي از اردیبهشت ماه گفت: آغاز فصل پرورش میگو در استان بوشهر

 
از اردیبهشت ماه آغاز می شود و تا آذرماه ادامه دارد. 

وي، با بیان اینکه چهار ماه دیگر پرورش میگو در استان بوشهر آغاز می شود تصریح کرد: مشکلات پرورش میگو در فصل گذشته به

 
ویژه در زمینه بیماري لکه سفیدمیگو مورد بررسی قرار گرفت. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار بوشهر با بیان اینکه بیماري لکه سفید میگو معمولا در فصل سرما در استخرهاي پرورشی بروز
می کند بیان کرد: در این راستا قرار شد در فصل جدید، بچه میگو در موعد مقرر در استخرهاي پرورشی ذخیره سازي و تا قبل از

 
فصل سرما برداشت شود. 

زرین فر با تاکید بر تامین بچه میگو مورد نیاز در زمان عملیات ذخیره سازي در استخرهاي پرورشی خاطر نشان کرد: باید تلاش شود

 
حداکثر تا خرداد ماه ذخیره سازي بچه میگو در استخرهاي پرورشی پایان یابد. 

وي از تولید 23 هزار و 600 تن میگوي پرورشی در استان بوشهر در فصل گذشته خبر داد و افزود: این میگوها در 5 هزار و 600

 
هکتار اراضی ساحلی تولید شد که در این زمینه استان بوشهر بیشترین تولید میگو در کشور دارد. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار بوشهر با اشاره به راه اندازي بخشی از شهرك شیلاتی رود شور در سال آینده گفت: شهرك

 
شیلاتی رودشور به تنهایی 3600 هکتار به عنوان بزرگترین شهرك شیلاتی کشور فاز نخست آن در فصل آینده وارد تولید می شود. 

زرین فر از افزایش سطح زیر کشت مزارع پرورش میگو استان بوشهر خبر داد و تصریح کرد: مزارع پرورش میگو از 4800 هکتار در
سال 1392 اکنون با افزوده شدن شهرك شیلاتی رود شور و مزارع جزیره شیف به بیش از 8 هزار هکتار افزایش یافته است.



> امضاي تفاهم نامه تأمین زمین 1800 واحد مسکونی و اشتغال براي 1000 نفر
از ایثارگران استان خراسان شمالی

منبع: حیاتشماره خبر:  219  |  تاریخ: 1399/10/24

حیات- تفاهم نامه هاي تأمین زمین 1800 واحد مسکونی و اشتغال براي 1000 نفر از ایثارگران و ساماندهی گلزارهاي مطهر
شهدا در سفر معاون رییس جمهور و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران به خراسان شمالی به امضا رسید.

15:44:0 1399/10/23 گزارش بیست و ششمین سفر

 
استاتی رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران| 

امضاي تفاهم نامه تأمین زمین 1800 واحد مسکونی و
اشتغال براي 1000 نفر از ایثارگران استان خراسان شمالی
حیات- تفاهم نامه هاي تأمین زمین 1800 واحد مسکونی
و اشتغال براي 1000 نفر از ایثارگران و ساماندهی
گلزارهاي مطهر شهدا در سفر معاون رییس جمهور و
رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران به خراسان شمالی به

 
امضا رسید. 

به گزارش حیات به نقل از "ایثار"، مهندس سعید اوحدي روز سه شنبه 23 دي ماه در ابتداي سفر خود به استان خراسان شمالی با

 
حضور در گلزار مطهر شهداي شهر بجنورد به مقام والاي شهدا اداي احترام کرد. 

وي در گفت وگو با رسانه ها در خصوص اهداف سفر خود به خراسان شمالی گفت: برنامه سفرهاي استانی ما به صورت مستمر و

 
هفتگی در حال انجام است و خوشحالیم که امروز در بیست و ششمین سفر استانی در خراسان شمالی حضور یافته ایم. 

معاون رییس جمهور ادامه داد: با همت و همراهی دکتر شجاعی استاندار محترم خراسان شمالی زمینه امضاي دو تفاهم نامه با 3
موضوع تأمین زمین 1800 واحد مسکونی براي ایثارگران، ایجاد اشتغال براي 1000 نفر از ایثارگران عزیز و ساماندهی گلزارهاي مطهر

 
شهداي استان خراسان شمالی فراهم شد. 

اوحدي گلزارهاي مطهر شهدا را قطعه اي از بهشت روي زمین دانست و گفت: ساماندهی چنین مکان مقدسی باید در عالی ترین
سطح معنوي انجام شود و مقام معظم رهبري نیز بر این موضوع تأکید ویژه اي داشته اند. لذا هماهنگی هاي لازم با مجموعه هاي
دانشگاهی به ویژه جهاد دانشگاهی صورت گرفته است تا موارد و دغدغه هاي رهبر معظم انقلاب در مسیر این کار رعایت و اجرایی

 
شود. 

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران در ادامه در مراسم امضاي تفاهم نامه هاي تأمین زمین 1800 واحد مسکونی و اشتغال براي 1000
نفر از ایثارگران و ساماندهی گلزارهاي مطهر شهدا و جلسه شوراي ترویج فرهنگ ایثار و شهادت استان خراسان شمالی که در



 
استانداري این استان برگزار شد حضور یافت. 

وي ضمن گرامی داشت یاد و خاطره شهدا تأکید کرد: یکی از ویژگی هایی که خداوند در انسان قرار داده کمال طلبی است و فلسفه
عالم خلقت فراهم کردن بستري براي رسیدن به کمال است و در آیات متعددي به این مسئله اشاره شده است و این ویژگی در فطرت

 
همه انسان ها است و ما باید نسبت به این مسیر شناخت پیدا کنیم. 

معاون رییس جمهور ادامه داد: مقام معظم رهبري از مکتب سلیمانی یاد کرده اند زیرا شهید سلیمانی عصاره و چکیده ایثار، شهادت و
جهاد است. روح شهدا آنقدر رشد می کند که جسم آنان دیگر توانایی تحمل آن را ندارد و آنجاست که علائم شهادت پیش از شهید

 
شدن مشخص می شود. 

رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران ترویج فرهنگ ایثار و شهادت را امري ضروري دانست و گفت: کمال طلبی که در ذات انسان ها

 
قرار دارد و عصاره و اوج این کمال طلبی شهادت است و شهدا به چنان درجه اي می رسند که نزد خداوند روزي می خورند. 

اوحدي در خصوص تفاهم نامه هاي به امضا رسیده در استان هاي مختلف گفت: تاکنون با امضاي این تفاهم نامه ها 62 هزار مورد

 
زمین براي مسکن ایثارگران فراهم شده است. 

حجت الاسلام والمسلمین رضا نوري نماینده ولی فقیه در استان خراسان شمالی و امام جمعه بجنورد نیز در این مراسم ایثار را داراي
درجات مختلفی دانست و گفت: اوج ایثارگري وقتی است که انسان براي دیگران جان خود را فدا کند و بالاترین مرحله و اوج

 
شکوفایی انسان شهادت است. 

وي ادامه داد: انسان شهادت طلب و ایثارگر از هیچ چیز ترسی ندارد و هیچ قدرتی جز خداوند بر آن تأثیري ندارد و هیچ دشمنی نمی
تواند او را متوقف کند. ما وارث شهدا و مکتب آنان هستیم و اگر از ترویج فرهنگ ایثار و شهادت صحبت می کنیم به دلیل نیاز

 
خودمان است. 

حجت الاسلام والمسلمین نوري تأکید کرد: امضاي تفاهم نامه هاي مسکن، اشتغال و ساماندهی گلزارهاي مطهر شهدا اتفاق بسیار

 
خوبی است و ان شاءاالله سر منشأ خدمات بیشتري به ایثارگران معزز باشد. 

محمدعلی شجاعی استاندار خراسان شمالی نیز با بیان اینکه هرقدر در مسیر خدمات رسانی به ایثارگران تلاش کنیم باز هم کم است
افزود: عظمت و بزرگی این عزیزان با هیچ چیز قابل جبران نیست. امروز باید به سمت توانمندسازي ایثارگران حرکت کنیم تا کرامت
آنان بیش از پیش حفظ شود. براي چنین هدفی نیز در استان خراسان شمالی آمادگی کامل را داریم و به منظور افزایش حس

 
خودکفایی و عزت در ایثارگران آماده هر نوع همکاري با بنیاد شهید و امور ایثارگران هستیم. 

استاندار خراسان شمالی با تأکید بر لزوم شناساندن شهدا و ایثارگران به نسل هاي جدید گفت: ما به این فرهنگ افتخار می کنیم و

 
باید با ترویج آن در بین همگان تغییر نگرش ایجاد کنیم. 

گفتنی است در پایان این مراسم تفاهم نامه هاي تأمین زمین 1800 واحد مسکونی و اشتغال براي 1000 نفر از ایثارگران و ساماندهی

 
گلزارهاي مطهر شهدا به امضاي رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران و استاندار خراسان شمالی رسید. 



رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران در انتهاي سفر خود به استان خراسان شمالی با حضور در منازل خانواده معظم شهیدان "قاسم و
رضا خرمی"، جانباز و آزاده سرافراز "رمضانعلی ایزانلو" و جانباز گران قدر 70 درصد "اسماعیل کاظمی" از نزدیک با آنان دیدار و

 
گفت وگو کرد. 

 
انتهاي پیام/ 

فایل هاي ضمیمه :



پویش ملی مشارکت بانوان در مدرسه سازي در استان مرکزي آغاز شد

منبع: ایرناشماره خبر:  220  |  تاریخ: 1399/10/24

اراك - ایرنا - مدیرکل نوسازي، توسعه و تجهیز مدارس استان مرکزي گفت: پویش ملی مشارکت بانوان در امر مدرسه سازي
باعنوان «من مادرم، بچه هاي ایران فرزند من» همزمان با سراسر کشور از دي ماه جاري در این استان آغاز شده و در حال

انجام است.

اراك - ایرنا - مدیرکل نوسازي، توسعه و تجهیز مدارس
استان مرکزي گفت: پویش ملی مشارکت بانوان در امر
مدرسه سازي باعنوان «من مادرم، بچه هاي ایران فرزند
من» همزمان با سراسر کشور از دي ماه جاري در این

 
استان آغاز شده و در حال انجام است. 

حسین محمدي روز چهارشنبه در گفت و گو با ایرنا افزود:
این پویش با هدف افزایش آگاهی و جلب مشارکت بانوان
در امر مدرسه سازي و با رویکرد گسترش فرهنگ مدرسه
سازي و بهره گیري از ظرفیت عظیم بانوان و مادران نیک

 
اندیش کشور در این حوزه اجرایی شده است. 

وي ادامه داد: بانوان ایرانی و تمامی آحاد مردم براي پیوستن به این پویش و مشارکت به نیابت از مادران و همسران می توانند با
مراجعه به سایت ajorBajor.ir و همچنین سایت MehreMadrese.ir ضمن پیوستن به این پویش و با پرداخت حداقل هزینه،

 
پوستر مشارکتی خود را دریافت کنند. 

مدیرکل نوسازي، توسعه و تجهیز مدارس استان مرکزي خاطرنشان کرد: طرح ملی آجر به آجر نیز در راستاي جلب و جذب مشارکت
هاي خرد مردمی و باهدف فرهنگ سازي در امر حسنه مدرسه سازي اجرایی شده و هموطنان می توانند با هر مقدار پرداختی در این

 
پویش نیز مشارکت کنند. 

 
227 هزار دانش آموز در2 هزار و 269 مرکز آموزشی در استان مرکزي به تحصیل اشتغال دارند. 

گروه نوسازي مدارس استان مرکزي در سال 1355 شکل گرفته و در سال 1371 از گروه به مدیریت و در سال 1377 از مدیریت به

 
اداره کل تبدیل شده است. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان نوسازي توسعه و تجهیز مدارس کشور 

- استان مرکزي 



 
- خیران مدرسه ساز 

 
- مدرسه سازي 

 
پروندهٔ خبري 

- مدرسه سازي با طرح «آجر به آجر»



بیمارستان امام رضا(ع) بجنورد درگیر دوگانه «سلامت» و «
توسعه»,

بیمارستان امام رضا(ع) بجنورد درگیر دوگانه «سلامت» و « توسعه»

منبع: اترك نیوزشماره خبر:  221  |  تاریخ: 1399/10/24

ماجراي خروج بیمارستان امام رضا (ع) بجنورد از محوطه تاریخی مفخم،سالها مورد اختلاف دانشگاه علوم پزشکی استان و
اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري استان بوده است.

ماجراي خروج بیمارستان امام رضا (ع) بجنورد از محوطه تاریخی مفخم،سالها مورد اختلاف دانشگاه علوم پزشکی استان و اداره

 
کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري استان بوده است. 

به گزارش عصراترك، این موضوع با تصویب طرح گردشگري و
اعلام آمادگی سرمایه گذار بخش خصوصی براي عملیاتی کردن این طرح توسعه اي از سال گذشته بارها به سوژه داغ رسانه ها تبدیل

 
شده است. 

اما مطرح شدن این موضوع همزمان با شیوع ویروس کرونا و کمبود فضاي درمانی در استان با گلایه هاي مردمی و انتقاد نمایندگان

 
استان در مجلس شوراي اسلامی مواجه شد. 

محمدعلی شجاعی،استاندار خراسان شمالی با اشاره به افزایش انتقادات نسبت به طرح تغییر کاربري قدیمی ترین بیمارستان استان

 
منتقدان را افرادي بی خبر از ماجرا عنوان کرد و گفت قصد تخریب بیمارستان را نداریم. 

وي با بیان اینکه در همه مناطق کشور عده اي هستند که نمی گذارند کار انجام شود، گفت: از روز اول طرح مرتبط با بافت تاریخی
بناي عمارت مفخم، با وزیر بهداشت جلسه داشتیم و همه ابعاد طرح را براي وي تشریح کردیم. عقل و منطق هم این را می گوید که

 
بناي بیمارستان نباید تخریب شود. 

شجاعی تصریح کرد: موضوع مسلم این است که فصل آخر پروژه مفخم تخلیه بیمارستان است و تا زمانی که بیمارستانی با همین

 
متراژ و امکانات به روز ساخته نشود، بیمارستان امام رضا(ع) تخلیه نخواهد شد. 

استاندار خراسان شمالی گفت: موضوع مهم این است که منتقدین از پس و پیش کار خبري ندارند. این بیمارستان باید بازسازي شود

 
و حالا که سرمایه گذار وجود دارد باید این بیمارستان به دست سرمایه گذار ساخته شود. 

شجاعی گفت: منتقدین نه از شرع چیزي می دانند و نه دلسوز مردم هستند. این افراد همان هایی هستند که نمی گذارند هیچ طرحی

 
در استان اجرا شود و ما بدون اعتنا به آن ها کارمان را می کنیم. 

حبیب یزدان پناه، مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري هم در پاسخ به مخالفان تخریب بیمارستان امام رضا گفت:
قسمتی از بیمارستان امام رضا (ع) که در خدمت بیماران است همچنان فعال خواهد بود اما بخشی که مربوط به بیمارستان قدیم بوده

 
و هم اکنون تخریب شده و بدون استفاده هست به مرور زمان به عرصه طرح جامع افزوده خواهد شد. 



یزدان پناه با بیان اینکه بیمارستان جدید در همان موقعیت جغرافیایی شمال شهر بجنورد ساخته خواهد شد ، اظهارکرد:هم اکنون از

 
طریق معاونت عمرانی استاندار پیگیر احداث خانه سلامت در منطقه هستند و اعتبارات آن نیز اختصاص داده شده است. 

به این ترتیب بنا بود ابتدا یک بیمارستان جدید ساخته شود و سپس این طرح به سمت اجرایی شدن حرکت کند،که تاکنون هیچ

 
مرکز درمانی جدید و پروژه براي جایگزینی این بیمارستان بنا نشده است. 

اما این روزها نامه اي در فضاي مجازي منتشر شده که در آن استاندار خطاب به وزیر بهداشت بر تسریع در روند اجراي این پروژه
تاکید کرده است.انتشار این نامه بار دیگر با واکنش هایی همراه بوده است، سید محمد پاکمهر، رئیس مجمع نمایندگان خراسان
شمالی در مجلس شوراي اسلامی در واکنش به این نامه گفته است: با احداث مراکز فرهنگی و گردشگري مخالف نیستیم و می تواند

 
اشتغال زایی کند اما نباید در شرایط کرونایی احیاي بافت تاریخی را به بیمارستان ترجیح بدهیم که این کار باعث آسیب مردم است. 

وي با اشاره به کمبود بیمارستان در شمال شهر بجنورد اظهار کرده است، بیمارستان ارتش هم خدمات خود را در شمال شهر بجنورد
کاهش داده و صحبت هایی مبنی بر غیر فعال شدن آنجا وجود دارد. تعطیل کردن مرکز درمانی امام رضا با توجه به شرایط کرونایی

 
یک آسیب براي نظام سلامت است. در این شرایط این کار اصلا اولویت نیست. 

 
حال باید منتظر تصمیم مسئولان استان براي حل این دوگانه «توسعه» و «سلامت» در استان بود. 

انتهاي پیام/گ



از شهر بدون بیکار «بلورد» تا اشتغالزایی 10 هزار نفري

منبع: بازار کارشماره خبر:  222  |  تاریخ: 1399/10/24

فرماندار سیرجان گفت: تاکنون سهمیه اشتغال 7 هزار نفري در امسال را به 8 هزار نفر رساندیم و روند جذب نیرو و اشتغال
جوانان تا پایان سال جاري به 10 هزار نفر خواهد رسید.

فرماندار سیرجان گفت: تاکنون سهمیه اشتغال 7 هزار نفري در امسال را به 8 هزار نفر رساندیم و روند جذب نیرو و اشتغال

 
جوانان تا پایان سال جاري به 10 هزار نفر خواهد رسید. 

به گزارش خبرگزاري فارس از سیرجان، سهراب بهاءالدینی امروز در نشست خبري اظهار داشت: تاکنون سهمیه اشتغال 7 هزار نفري

 
در امسال را به 8 هزار نفر رساندیم و روند جذب نیرو و اشتغال جوانان تا پایان سال جاري به 10 هزار نفر خواهد بود. 

وي گفت: در همین راستا معین هاي اقتصادي نیز در بخش ها و روستاها در جذب اشتغال جوانان نقش موثري را داشتند و در حال

 
حاضر شهر بلورد که مرکز بخش بلورد است به عنوان شهر بدون بیکار اعلام شد . 

فرماندار سیرجان در زمینه کمک هاي معیشتی و مهار کرونا در این شهرستان گفت: طبق منویات مقام معظم رهبري با اجراي طرح
کمک هاي مومنانه تاکنون 41 هزار بسته معیشتی با همکاري خیرین، شرکت ها و نهادها میان اقشار کم درآمد و خانواده هاي هدف
توزیع شد و همچنین در طرح حاج قاسم با تشکیل 202 تیم مراقبتی متشکل از کادر درمان و با حضور به درب منازل شهروندان

 
اقدام به تست گیري از مردم می شود که این طرح ها زمینه ساز کاهش آمار مبتلایان به کرونا شده و تا پایان سال جاري ادامه دارد. 

وي افزود: دو بخش تامین تجهیزات درمانی و بیمارستانی و تولید ماسک را در دستور کار قرار دادیم و همکاري نهادها، ادارات و
شرکت هاي منطقه گل گهر با خرید تخت هاي آي سی یو و سی سی یو، دستگاه ونتیلاتور، دستگاه اکسیژن ساز همراه بود و در حال

 
حاضر تجهیزات بیمارستانی تکمیل و حتی تولیدات ماسک به گونه اي است که به شهرستان هاي همجوار هم صادر می شود. 

بهاءالدینی اظهار کرد: با توجه به موقعیت جغرافیایی شهرستان و ارائه خدمات درمانی و اورژانسی به خارج از حوزه مواصلاتی، اورژانس
هوایی هم در میدان محوطه بیمارستان امام رضا (ع) تهیه و با استقرار هلی کوپتر در محل اورژانس خدمات و امداد رسانی را تا شعاع
300 کیلومتر در محورهاي مواصلاتی و منطقه داریم و در صورت بروز حوادث مرکز و پایلوت امدادرسانی و خدمات درمانی در منطقه

 
هستیم. 

فرماندار سیرجان در خصوص شرکت هاي دانش بنیان و فناوري اطلاعات هم عنوان کرد: در حال حاضر 24 شرکت دانش بنیان در
سیرجان در حال فعالیت هستند و براي رفع مشکل مکان این شرکت ها با همکاري بخش معادن و صنایع منطقه، در تدارك ساخت

 
مکانی کاربردي و مناسب براي این شرکت ها هستیم. 

وي با اشاره به طرح هاي عمرانی سطح شهر خاطرنشان کرد: در سال جاري بیش از 250 هزار مترمربع آسفالت در معابر شهري اجرا
شده و همچنین 37 دوربین نظارتی بزودي اضافه خواهد شد و نیز باغ ایرانیان با مشارکت شرکت گهرزمین و تکمیل سالن اجتماعات

 
با همکاري شرکت توسعه آهن و فولاد و شهرداري در حال انجام است. 

بهاءالدینی در خصوص افزایش قیمت ها در سیرجان خاصه مسکن گفت: افزایش اجاره بهاي مسکن در سیرجان نتیجه صنعتی و



اقتصادي بودن، موقعیت جغرافیاي و استراتژیک این شهرستان است و با توجه به رشد جمعیتی بالا و مهاجرپذیري سیرجان و عرضه و
تقاضا، در حوزه مسکن، دولت با افتتاح طرح هاي مسکن مهر در سال هاي اخیر و طرح اقدام ملی مسکن در سال جاري که تاکنون
12 هزار نفر در سیرجان ثبت نام کردند و نیز ایجاد شهر جدید توسط گل گهر از جمله راهکارهاي مهار تورم مسکن در شهرستان

 
است. 

معاون استاندار و فرماندار ویژه شهرستان سیرجان ادامه داد: راه اندازي پرواز مشهد، ایجاد مرز هوایی براي سفرهاي خارجی، نصب 24
دکل مخابراتی، احداث کنارگذر شرقی زیدآباد به سمت بندرعباس، باند دوم سیرجان - بافت، باند دوم ملک آباد و برنامه هاي مهمی

در دستور کار قرار دارد که ان شاءاالله شاهد تحولی خوب در شهرستان خواهیم بود.



ایجاد 100 طرح اشتغال براي مددجویان توسط راهبر شغلی کمیته امداد

منبع: بازار کارشماره خبر:  223  |  تاریخ: 1399/10/24

جوان کارآفرین و راهبر شغلی کمیته امداد با راه اندازي 100 طرح اشتغال زایی و یک بیمارستان دامپزشکی توانسته براي
تعداد زیادي از مددجویان تحت حمایت فرصت شغلی ایجاد کند.

جوان کارآفرین و راهبر شغلی کمیته امداد با راه اندازي 100 طرح اشتغال زایی و یک بیمارستان دامپزشکی توانسته براي تعداد

 
زیادي از مددجویان تحت حمایت فرصت شغلی ایجاد کند. 

به گزارش بازارکار به نقل از پایگاه اطلاع رسانی کمیته امداد، پوریا ملک خطابی که با اجراي این طرح توانسته است یک بیمارستان
دامپزشکی در شهرستان ایلام احداث کند، می گوید: یکی از مهمترین اهداف کمیته امداد براي حل مشکلات اشتغال محرومان اجراي

 
طرح راهبران شغلی است و در این راستا از سال 89 تاکنون به طور غیر مستقیم با این نهاد همکاري داشته ام. 

وي با بیان اینکه در حال حاضر 13 دامپزشک در بیمارستانی که احداث شده است مشغول به کار هستند، می افزاید: به دلیل آنکه
استان ایلام از نظر جغرافیایی در منطقه اي قرار دارد که بسیاري از ساکنان آن به دامپروري مشغول هستند، از این رو در سال جاري

 
از 2100 طرح اشتغال که در سطح استان اجرا شد 500 طرح آن در حوزه دامپروري است . 

این جوان موفق و کارآفرین از زمانی که همکاري خودش را با کمیته امداد آغاز کرده حدود 100 طرح را اجرایی کرده است، ادامه می

 
دهد: این طرح ها در حوزه دامپروري بوده و با هدف رفع مشکلات اشتغال مددجویان این شهرستان انجام شده است. 

این راهبر شغلی معتقد است: در طرح راهبران شغلی یک کارآفرین حرفه اي در رشته شغلی معین که سابقه و تجربه موفقی در کسب
و کارش داشته است، زمینه و امکانات را براي اشتغال مددجویان بدون حرفه و شغل فراهم می کند و پس از آنکه طرح راهبران از
سوي هیات نظارت و ارزیابی انتخاب شد، آنها در مرحله اول آموزش هاي کافی و لازم را به مددجویان ارایه می دهند و سپس زمینه

 
را براي تولید و کار کردن این مددجویان فراهم می کنند. 

وي با اشاره به موفقیت اجراي طرح راهبران شغلی براي حل مشکل مددجویان این استان به برنامه هاي آتی خود اشاره کرده و می
گوید: در حال حاضر براي همکاري با 20 مددجوي دامدار در شهرستان ایلام به صورت مستقیم در حال رایزنی با اداره راهبري شغلی

 
است . 

گفتنی است، هم اکنون در سطح استان 59 نفر راهبر شغلی وجود دارند که این راهبران در 28 رشته مختلف شامل تولیدات، خدمات،
کشاورزي و دامپروري، پرورش گل زعفران ، پرورش گل نرگس، تولید کرم ابریشم و برخی از طرح هاي دانش بنیان همکاري خود را با

 
اداره راهبري شغلی استان آغاز کرده اند. 

لازم به ذکر است که در استان ایلام و در حال حاضر 992 نفر فارغ التحصیل مددجو وجود دارد که از این تعداد حدود 100 تا 150
نفر از سوي مراکز مشاوره شغلی به اداره راهبري شغلی معرفی شده اند و پس از تقسیم شدن در گروه هاي 10 نفره در نهایت ایده

 
هاي آنها بررسی و مورد ارزیابی قرار می گیرد. 

طرح راهبران شغلی با هدف توانمندسازي خانوارهاي تحت حمایت و براي ایجاد زمینه اشتغال آنها اجرا می شود و این طرح براي
نخستین بار در سال 97 به صورت آزمایشی اجرا و در سال 98 در سراسر کشور اجرا شد





ابطال مجوز دو دفتر مشاور شغلی و کاریابی در شهرستان هاي اصفهان و

شاهین شهر

منبع: بازار کارشماره خبر:  224  |  تاریخ: 1399/10/24

مدیر اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان از ابطال مجوز فعالیت دو دفتر مشاور شغلی و
کاریابی غیر دولتی خارجی در شهرستان هاي اصفهان و شاهین شهر به دلیل عدم فعالیت خبر داد.

مدیر اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان از ابطال مجوز فعالیت دو دفتر مشاور شغلی و

 
کاریابی غیر دولتی خارجی در شهرستان هاي اصفهان و شاهین شهر به دلیل عدم فعالیت خبر داد. 

به گزارش ایلنا از اصفهان، حسین باقري با اعلام این خبر گفت: با توجه به مصوبه جلسه هیأت مرکزي موضوع ماده 7 آئین نامه
اجرایی قانون مجازات اشتغال به حرفه کاریابی و مشاوره شغلی بدون داشتن پروانه کار، مجوز فعالیت دفاتر مشاوره شغلی و کاریابی
غیردولتی خارجی ""کاوشگران"" به مدیریت محمد علی عباسیان در شهرستان شاهین شهر و میمه و""اندیشگران فردا"" به

 
مدیریت سید مهرداد چاووشی در شهرستان اصفهان به دلیل عدم فعالیت لغو شد. 

وي ادامه داد: در حال حاضر 52 دفتر کاریابی داخلی، 17 دفتر کاریابی خارجی و 14 کاریابی الکترونیکی داراي مجوز و مورد تائید در
سطح استان اصفهان درحال فعالیت هستند که افراد جویاي کار و کارفرمایان می توانند جهت اطلاع از لیست این کاریابی ها به سایت

 
اداره کل تعاون ،کار و رفاه اجتماعی استان به آدرس https://isfahan.mcls.gov.ir/ مراجعه کنند. 

مدیر اشتغال وکارآفرینی اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان اظهار داشت: افراد متقاضی دریافت مجوز کاریابی داخلی،
خارجی و الکترونیکی ضمن مراجعه به سایت اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی و مطالعه شرایط و مدارك مورد نیاز، می توانند

جهت کسب اطلاعات بیشتر به ادارات تعاون، کار و رفاه اجتماعی شهرستان ها مراجعه کنند.



برگزاري جشنواره «فرهنگ اندیشه و کارآفرینی» براي نخستین بار در

دانشگاه ملایر

منبع: بازار کارشماره خبر:  225  |  تاریخ: 1399/10/24

معاون فرهنگی و اجتماعی دانشگاه ملایر اعلام کرد: جشنواره «فرهنگ اندیشه و کارآفرینی» با ترکیبی از جشنواره «رویش»
براي کانون ها، جشنواره «حرکت» براي انجمن هاي علمی و جشنواره تیتر براي نشریات، فضاي مجازي و رسانه برگزار

خواهد شد.

معاون فرهنگی و اجتماعی دانشگاه ملایر اعلام کرد: جشنواره "فرهنگ اندیشه و کارآفرینی" با ترکیبی از جشنواره "رویش"

 
براي کانون ها، جشنواره "حرکت" براي انجمن هاي علمی و جشنواره تیتر براي نشریات، فضاي مجازي و رسانه برگزار خواهد شد. 

دکتر حمید نوري در گفت وگو با ایسنا، هدف از برگزاري این جشنواره را آماده سازي دانشجویان علاقمند به شرکت در جشنواره هاي
ملی و بین المللی وزارت علوم تحقیقات و فناوري دانست و اظهار کرد: جشنواره فرهنگ، اندیشه و کارآفرینی با رویکرد کارآفرینی و

 
ایجاد روحیه همدلی و نشاط دانشجویان در هفته اول اسفندماه برگزار می شود. 

وي تصریح کرد: این جشنواره با مشارکت همه فعالان، گروه ها و تشکل هاي دانشجویی و فرهنگی دانشگاه و با ترکیبی از جشنواره
"رویش" براي کانون ها، جشنواره "حرکت" براي انجمن هاي علمی و جشنواره تیتر براي نشریات، فضاي مجازي و رسانه برگزار

 
خواهد شد. 

نوري مهلت ارسال آثار را از یکم دي ماه تا 22 بهمن ماه عنوان کرد و گفت: این جشنواره همزمان با ولادت حضرت علی(ع) در هفته
اول اسفندماه 99 به مدت هفت روز در کانال تلگرام، ایتا و صفحه اینستاگرام معاونت فرهنگی و اجتماعی و نیز از طریق سامانه ال ام

 
اس و ادوب کانکت دانشگاه ملایر برگزار می شود. 

معاون فرهنگی و اجتماعی دانشگاه ملایر افزود: علاقمندان می توانند از طریق ارتباط با دبیرخانه جشنواره مذکور در دفتر مدیریت

 
فرهنگی و کارشناسان اجرایی و دبیران مذکور با شرایط و ضوابط این برنامه فرهنگی آشنا شده و ارتباط برقرار کنند. 

وي مجموعه هاي دانشجویی را بستري براي رشد دانشجویان و فرهنگ دانشگاهی در قالب تشکل ها و انجمن هاي علمی و فرهنگی
دانست و یادآور شد: جشنواره حرکت نیز که در سال هاي اخیر با پویندگی و بالندگی بیشتر دانشجویان همراه بوده، توانسته است با
ایجاد روحیه نشاط علمی و تقویت مشارکت علمی دانشجویان نقش مهمی در فرآیند روحیه تلاش و تحقیق و برنامه سازي در عرصه

 
کارآفرینی در سطح دانشگاه ها ایفا کند. 

معاون فرهنگی و اجتماعی دانشگاه ملایر خاطرنشان کرد: جشنواره حرکت در سطح دانشگاه و سطوح ملی و بین المللی با هدف

 
بررسی آثار انجمن هاي علمی دانشجویی دانشگاه ها هر ساله در ایران برگزار می شود. 

وي جشنواره حرکت را زمینه ساز ایجاد همدلی و همفکري براي کارهاي مشترك علمی در جهت ساخت برنامه ها، برنامه ریزي هاي
علمی و کارآفرینی در موضوعات مختلف دانست و مطرح کرد: مدیران پروژه هاي علمی و تحقیقی بر این باورند که در تحقق این
استراتژي مهم و در این راستا باید به سمت انجام امور علمی گروهی و مشترك در دانشگاه ها نیز حرکت کنیم چراکه دانشگاه ها با

 
قرارگیري در کنار یکدیگر، جامع نگري بیشتري براي حل مشکلات کشور خواهند داشت. 



نوري ادامه داد: در طول 20 سال گذشته با پویایی انجمن هاي علمی دانشجویی در این عرصه، شاهد فعالیت هاي گسترده علمی و
پژوهشی این انجمن ها بودیم، به ویژه از سال 97 با نوسازي و توانمندسازي انجمن هاي علمی و کانون هاي فرهنگی، این کانون ها با

 
بهبود ارائه خدمات به جامعه در فرآیند توسعه کشور نقش مهم و مؤثرتري داشتند. 

معاون فرهنگی و اجتماعی دانشگاه ملایر با بیان اینکه بین المللی سازي یکی از فعالیت هاي مهم جشنواره حرکت است، تأکید کرد:

 
انجمن هاي علمی می توانند مکملی براي فعالیت هاي آموزشی و پژوهشی در دانشگاه ها باشند. 

وي با اشاره به دومین بخش این جشنواره با عنوان جشنواره رویش اظهار کرد: جشنواره رویش به عنوان عرصه تجلی توانمندي ها و

 
استعدادهاي ارزشمند کانونهاي فرهنگی، هنري، دینی و اجتماعی بستر مناسب براي انعکاس ظرفیت هاي قابل توجه کانون ها است. 

نوري یادآور شد: بر این اساس دانشگاه بر مبناي سیاست ها و راهبردهاي مدون جشنواره و طبق زمانبندي تعیین شده زمینه اي
فراهم می کند تا برگزیده هاي بخش هاي مختلف و همچنین آثار و دستاوردهاي کانونی، پس از انجام ارزیابی و داوري به دبیرخانه

 
جشنواره ملی رویش معرفی شوند. 

وي در ادامه به بیان اهداف این بخش از جشنواره پرداخت و گفت: نهادینه سازي هویت کانون هاي فرهنگی و هنري، شناسایی و
معرفی استعدادهاي شاخص و ناب دانشجویی در حوزه کانون ها، تشویق و ترغیب جامعه دانشگاهی به فعالیت هاي اجتماعی و
فرهنگی، تأکید بر توانمندي مدیریت هاي فرهنگی و حوزه هاي کارشناسی کانون ها و نیز ترویج فعالیت گروهی و قانونمند در

 
دانشگاه از جمله این اهداف است. 

این عضو هیئت علمی دانشگاه ملایر به دو بخش رقابتی و غیررقابتی جشنواره رویش درون دانشگاهی اشاره و خاطرنشان کرد: بخش

 
رقابتی با هدف شناسایی و تشویق برگزیدگان عرصه هاي مختلف کانون هاي فرهنگی، هنري، دینی و اجتماعی برگزار می شود. 

معاون فرهنگی و اجتماعی دانشگاه ملایر بیان کرد: جشنواره رویش محملی براي شناسایی، ارائه و تقدیر از آثار برگزیده کانون ها است

 
و بر این اساس کانون هایی با صبغه هنري بیشتر، امکان حضور در این بخش را خواهند داشت. 

وي با بیان اینکه سایر کانون ها با دارا بودن کارکردهاي برنامه محور و اجرایی مانند کانون هاي محیط زیست، هلال احمر، آسیب هاي
اجتماعی و مطالعات فرهنگی می توانند در بخش ایده ها و برنامه هاي موفق کانونی به رقابت بپردازند، تصریح کرد: آثار و دستاورد
هاي فردي صنایع دستی، هنرهاي تجسمی، ادبی، عکس، فیلمنامه و نمایشنامه و نیز آثار و دستاوردهاي گروهی شامل فیلم، تئاتر و

 
موسیقی دو حوزه اصلی این بخش هستند. 

نوري خاطرنشان کرد: جشنواره تیتر نیز به عنوان بخشی از جشنواره بزرگ فرهنگ اندیشه و کارآفرینی، با همان شعار بیان شده در
جشنواره تیتر دوازدهم ملی مبنی بر "عینیت در خبر، انصاف در تحلیل و آزادي در بیان" در بخش هاي مختلف شامل آثار برگزیده،

 
نشریات برگزیده، فضاي مجازي، بخش ویژه و بخش سرزمین مادري برگزار می شود. 

وي ترکیب سه جشنواره حرکت، رویش و تیتر در جشنواره بزرگ فرهنگ اندیشه و کارآفرینی در دانشگاه ملایر را با هدف تبدیل ایده
به کسب و کار و کارآفرینی دانست و مطرح کرد: این جشنواره می تواند با تقویت روحیه مشارکت دانشجویان و همدلی و همکاري با

اساتید و محققان دستاوردهاي خوبی در دانشگاه ملایر داشته باشد.





پلوسی دادستان هاي استیضاح ترامپ را تعیین کرد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  226  |  تاریخ: 1399/10/24

مجلس نمایندگان آمریکا در نظر دارد روز چهارشنبه به وقت محلی، استیضاح رئیس جمهوري این کشور را در دستور کار قرار
دهد و به همین دلیل، دادستان هاي محکمه استیضاح تعیین شدند.

پلوسی دادستان هاي استیضاح ترامپ را تعیین کرد مجلس
نمایندگان آمریکا در نظر دارد روز چهارشنبه به وقت
محلی، استیضاح رئیس جمهوري این کشور را در دستور
کار قرار دهد و به همین دلیل، دادستان هاي محکمه

 
استیضاح تعیین شدند. 

به گزارش برنا، نانسی پلوسی شامگاه سه شنبه نام 9 عضو
دموکرات مجلس نمایندگان را براي هدایت محکمه
استیضاح دونالد ترامپ رئیس جمهوري چهل و پنجم

 
آمریکا معرفی کرد. 

 
جیمی راسکین عضو کمیته نظارت و اصلاحات که طراح اصلی استیضاح است، به عنوان مدیر ارشد تعیین شده است. 

 
دیانا دگت، عضو کمیته انرژي و تجارت که به عنوان رئیس کمیته فرعی نظارت و تحقیقات فعالیت می کند. 

دیوید سیسیلین عضو کمیته قضایی که به عنوان رئیس کمیته فرعی قوانین ضد انحصاري، تجارت و اداري اشتغال دارد و در کمیته

 
امور خارجه هم فعالیت می کند. 

 
خواکین کاسترو عضو کمیته اطلاعات و کمیته امور خارجه است که ریاست کمیته فرعی نظارت و تحقیقات را هم برعهده دارد. 

 
اریک سوالول عضو کمیته اطلاعات و رئیس کمیته فرعی مدرنیزاسیون و آمادگی اطلاعات و کمیته قضایی است. 

 
تد لیو عضو کمیته قضایی و کمیته امور خارجه است. 

 
استیسی پلاسکت عضو کمیته راه و روش مجلس است. 

 
مادلین دین عضو کمیته قضایی است که در کمیته فرعی قانون اساسی، حقوق مدنی و آزادي هاي مدنی فعالیت می کند. 

جو نگوس عضو کمیته قضایی است و در آنجا به عنوان نایب رئیس کمیته فرعی قوانین ضد انحصاري ، تجارت و اداري اشتغال دارد. 



در صورتی که استیضاح ترامپ راي بیاورد، او تنها رئیس جمهوري آمریکا خواهد بود که 2 بار و از 2 مجلس متفاوت استیضاح شده

 
است.پس از آن نوبت به محکمه سنا خواهد رسید که ریاست آن را رئیس دیوان عالی آمریکا برعهده خواهد گرفت. 

 
پلوسی دادستان هاي استیضاح ترامپ را تعیین کرد 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

 
ویژه برنا 1399/10/24 09:34 یک شگفت انگیز به نام قایدي 

 
1 1399/10/24 09:24 هیاهو براي هیچ! 

 
2 1399/10/24 08:52 چگونه با کودکان درباره عواطف حرف بزنیم؟ 

 
3 1399/10/24 07:40 در چه مواردي زن می تواند یکطرفه طلاق بگیرد؟ 

 
4 1399/10/24 06:40 مبلغ وام ازدواج هنوز قطعی نشده است/ مدینه فاضله مشوق هاي بلندمدت براي ازدواج می دهد 

 
5 1399/10/24 06:35 تاثیر کرونا بر افزایش کرختی، غمگینی و افسردگی دانشجویان اجتناب ناپدیر است 

6 1399/10/24 06:35 روال کار جبهه پایداري با درگذشت آیت االله مصباح یزدي آسیبی نمی بیند/ راه آیت االله با فرزندان او و

 
یارانش ادامه دارد 

 
7 1399/10/24 06:24 لیگ پشتوانه خوبی براي تیم ملی است/ با حضور ملی پوشان مسابقات جذاب تر می شود 

8 1399/10/24 06:14 شاهد افول قدرت آمریکا هستیم/ اجماع نخبگان در ایالات متحده از بین رفته است/ واقعیت هاي درونی

 
جامعه آمریکا نمایان شد 

 
9 1399/10/24 06:12 تدوین سند جامع در حوزه تحکیم خانواده و فرزندآوري 

10 1399/10/24 06:00 روح مهدوي کنی از اصولگرایان ناراضی است/ کاندیداتوري قالیباف در 1400 قهر تهران را به دنبال دارد/

 
رییسی می تواند اصولگرایان را بر سر جایشان بنشاند 

11 1399/10/24 06:00 ترانه گیرا در قدم اول مخاطبش را درگیر می کند!/موسیقی فولکلور از کلاس بالایی برخوردار است/

 
هنرمندانی که پله اي بالا آمده اند نسبت به یک شبه اي ها ماندگار تر هستند 
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قدردانی رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) از بانک صادرات استان بوشهر

منبع: درآمد نیوزشماره خبر:  227  |  تاریخ: 1399/10/24

 رئیس کل کمیته امداد امام خمینی(ره) از مدیران و کارکنان بانک صادرات استان بوشهر، به دلیل ایفاي نقش مؤثر و برجسته
در امر ایجاد اشتغال و خوداتکایی مددجویان مورد حمایت این کمیته در استان بوشهر قدردانی کرد. نوشته قدردانی رئیس

کمیته امداد امام خمینی(ره) از بانک صادرات استان بوشهر اولین بار در درآمد ...

 رئیس کل کمیته امداد امام خمینی(ره) از مدیران و
کارکنان بانک صادرات استان بوشهر، به دلیل ایفاي نقش
مؤثر و برجسته در امر ایجاد اشتغال و خوداتکایی
مددجویان مورد حمایت این کمیته در استان بوشهر

 
قدردانی کرد. 

 به گزارش درآمد نیوز به نقل از روابط عمومی بانک صادرات ایران، سیدمرتضی بختیاري در سیزدهمین جلسه کارگروه تخصصی
اشتغال استان بوشهر، در محل سالن کوثر استانداري این استان که با حضور عبدالکریم گراوند استاندار بوشهر و سایر مدیران سازمان

 
ها و بانک هاي استان برگزار شد، با اهداي لوح سپاس به مدیرشعب بانک صادرات استان بوشهر از خدمات این بانک قدردانی کرد. 

وي در این مراسم، ضمن قدردانی از تلاش ها و مجاهدت هاي خالصانه مدیران و کارکنان بانک صادرات ایران در راستاي ایفاي نقش
مؤثر و برجسته در امر ایجاد اشتغال و خوداتکایی مددجویان کمیته امداد امام خمینی(ره)، لوح سپاسی به محمدرضا غنی پور مدیر

 
شعب بانک صادرات استان بوشهر اهدا کرد. 

بانک صادرات استان بوشهر بر اساس بند «ب» تبصره 16 قانون بودجه سال 1398 تا 16 دي ماه 1399 با تصویب و پرداخت تمامی

 
پرونده هاي معرفی شده از سوي کمیته امداد امام خمینی(ره) نقش مهمی در تقویت اشتغالزایی مددجویان این کمیته داشته است. 

این بانک 101 فقره وام قرض الحسنه مددجویی و کارآفرینی به مبلغ 45 هزار و 450 میلیون ریال به مددجویان و کارآفرینان معرفی

 
شده از سوي کمیته امداد پرداخت کرده است. 

سید مرتضی بختیاري، رئیس کمیته امداد امام خمینی(ره) در بخشی از این لوح خطاب به محمدرضا غنی پور، مدیرشعب بانک
صادرات استان بوشهر آورده است: «نظر به اینکه در ایجاد اشتغال مددجویان مورد حمایت کمیته امداد امام خمینی(ره) نقش موثر و
برجسته اي داشته اید، بدین وسیله از تلاش ها و مساعدت هاي خالصانه جنابعالی و کارکنان بانک صادرات استان بوشهر در راستاي
توسعه امر اشتغال و خوداتکایی ولی نعمتان جامعه اسلامی صمیمانه تقدیر و تشکر به عمل می آید و در سالی که به فرموده مقام
معظم رهبري به نام «جهش تولید» مزین شده است از خداوند متعال توفیق روزافزون شما را در تحقق اهداف و آرمان هاي ارزشمند

نظام مقدس جمهوري اسلامی ایران خواستاریم.»



خراسان رضوي: ثبت تجربیات و نوآوري هاي هیئات و جلسات خانگی بانوان

در حوزه خانواده

منبع: حلقه وصلشماره خبر:  228  |  تاریخ: 1399/10/24

 
تا 7 اسفندماه؛ 

خراسان رضوي: ثبت تجربیات و نوآوري هاي هیئات و جلسات خانگی بانوان در حوزه خانواده فراخوان «هیئت و خانواده» جهت ثبت
تجربیات و نوآوري هاي هیئات و جلسات خانگی بانوان در حوزه خانواده از سوي مرکز امور بانوان و خانواده آستان قدس رضوي منتشر

 
شد. 

حلقه وصل: جلسات و هیئت هاي زنانه از ریشه دارترین نهادهاي
مردمی در ایران است که از گذشته تاکنون به امر اجتماعی کردن

 
زنان و حل مشکلات خانواده مشغول بوده است. 

از طریق جلسات خانگی و هیئات مذهبی میتوان زندگی و روابط
خانوادگی اهل بیت( ع ) را به عنوان الگو معرفی نمود. با توجه به
ظرفیت بالاي زنان در اثرگذاري بر تحولات فکري، تربیتی و
فرهنگی در خانواده و خارج از خانواده، این جلسات علاوه بر
کارکردهاي سنتی می توانند تأثیرات شگرفی بر انتقال و تبیین
محبت و روابط خانوادگی اهل بیت (ع ) به جوانان و جامعه به

 
عنوان مناسب ترین الگو در تمامی قرون داشته باشند. 

از این رو مرکز امور بانوان و خانواده بنیاد کرامت رضوي، با عنایت به ظرفیت این محافل و نیز توجه به مساله خانواده به عنوان سنگ
بناي جامع اسلامی، بنا دارد با رویکرد کمک به تشکیل، تحکیم و تعالی خانواده رضوي، فراخوان ثبت تجربیات و نوآوري هاي هیئات و

 
جلسات خانگی بانوان در حوزه خانواده را منتشر کرد. 

رصد و همافزایی جلسات خانگی و هیئات مذهبی بانوان فعال در عرصه تشکیل، تحکیم و تعالی خانواده، فراهم آوردن فرصت دیده
شدن نمونه ها و مصادیق عینی الگوهاي مطلوب جلسات خانگی و هیئات بانوان فعال در سطح کشور، شناسایی و معرفی الگوهاي موثر

 
فعالیت هیات در حوزه خانواده از جمله اهداف این فراخوان عنوان شده است. 

محورهاي این فراخوان ملی نیز شامل فعالیت در حوزه تشکیل خانواده، تسهیل گري ازدواج، تأمین جهیزیه، مسکن، هزینه مراسم،
قرض الحسنه و ... ترویج و اجراي ازدواج آسان، تحکیم و تعالی خانواده، ترغیب و حمایت خانواده براي امر فرزندآوري، آموزش هاي
تربیت فرزند و مهارت هاي زندگی مشترك، توانمندسازي و اشتغال بانوان سرپرست خانوار و حل اختلاف و سازش زوجین و کاهش

 
طلاق می شود. 



 
 

فعالان مردمی این حوزه می توانند با ارسال فیلم، فایل و عکس ایده ها و تجربیات خود را ثبت نمایند. شرکت کلیه هیئات و جلسات

 
خانگی بانوان در این فراخوان آزاد است. 

علاقه مندان تا هفت اسفندماه فرصت دارند که از طریق سایت https://banovan.razavi.ir/ نسبت به ارسال آثار اقدام نمایند.



ترامپ استیضاح می شود،دادستان ها تعیین شدند

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  229  |  تاریخ: 1399/10/24

مجلس نمایندگان آمریکا در نظر دارد روز چهارشنبه به وقت محلی، استیضاح رئیس جمهوري این کشور را در دستور کار قرار
دهد و به همین دلیل، دادستان هاي محکمه استیضاح تعیین شدند.

مجلس نمایندگان آمریکا در نظر دارد روز چهارشنبه به
وقت محلی، استیضاح رئیس جمهوري این کشور را در
دستور کار قرار دهد و به همین دلیل، دادستان هاي

 
محکمه استیضاح تعیین شدند. 

به گزارش خبرآنلاین، نانسی پلوسی شامگاه سه شنبه نام 9
عضو دموکرات مجلس نمایندگان را براي هدایت محکمه
استیضاح دونالد ترامپ رئیس جمهوري چهل و پنجم

 
آمریکا معرفی کرد. 

 
جیمی راسکین عضو کمیته نظارت و اصلاحات که طراح اصلی استیضاح است، به عنوان مدیر ارشد تعیین شده است. 

 
دیانا دگت، عضو کمیته انرژي و تجارت که به عنوان رئیس کمیته فرعی نظارت و تحقیقات فعالیت می کند. 

دیوید سیسیلین عضو کمیته قضایی که به عنوان رئیس کمیته فرعی قوانین ضد انحصاري، تجارت و اداري اشتغال دارد و در کمیته

 
امور خارجه هم فعالیت می کند. 

 
خواکین کاسترو عضو کمیته اطلاعات و کمیته امور خارجه است که ریاست کمیته فرعی نظارت و تحقیقات را هم برعهده دارد. 

 
اریک سوالول عضو کمیته اطلاعات و رئیس کمیته فرعی مدرنیزاسیون و آمادگی اطلاعات و کمیته قضایی است. 

 
تد لیو عضو کمیته قضایی و کمیته امور خارجه است. 

 
استیسی پلاسکت عضو کمیته راه و روش مجلس است. 

 
مادلین دین عضو کمیته قضایی است که در کمیته فرعی قانون اساسی، حقوق مدنی و آزادي هاي مدنی فعالیت می کند. 

 
جو نگوس عضو کمیته قضایی است و در آنجا به عنوان نایب رئیس کمیته فرعی قوانین ضد انحصاري ، تجارت و اداري اشتغال دارد. 

در صورتی که استیضاح ترامپ راي بیاورد، او تنها رئیس جمهوري آمریکا خواهد بود که 2 بار و از 2 مجلس متفاوت استیضاح شده



 
است.پس از آن نوبت به محکمه سنا خواهد رسید که ریاست آن را رئیس دیوان عالی آمریکا برعهده خواهد گرفت. 
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برداشت 4 تن قارچ صدفی در لنده

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  230  |  تاریخ: 1399/10/24

چهار تن قارچ صدفی از 8 کارگاه پرورش قارچ در شهرستان لنده برداشت شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز کهکیلویه و
بویراحمد، مدیر جهاد کشاورزي شهرستان لنده گفت:
مسئول یکی از این کارگاه هاي تولید قارچ خانم جوانی
است که پس از سه سال مطالعات میدانی در عرصه پرورش

 
قارچ، تجربه و مهارت لازم در این زمینه را کسب کرد. 

حکمت همتی با بیان اینکه خانم غلامشاهی آل طیبی لنده
اي در 50 متر مربع سالن، در یک دوره سه ماهه یک تن

قارچ برداشت می کند افزود: وي هم اکنون ضمن ایجاد اشتغال براي جمعی از بانوان این منطقه، با جدیت و کوشش وصف ناپذیري

 
براي توسعه این رشته فعالیت می کند. 

 
وي ادامه داد: براي راه اندازي کارگاه هاي زود بازده از جمله پرورش قارچ دوره هاي آموزشی در روستا هاي این شهرستان برگزار شد. 
مدیر جهاد کشاورزي شهرستان لنده با اشاره به اینکه بذر اصلاح شده قارچ نیز در اختیار متقاضیان قرار گرفته است گفت: هم اکنون

 
8 کارگاه پرورش قاچ صدفی در این شهرستان فعال است. 

خانم جهانشاهی هم گفت: از حدود 3 سال قبل به فکر راه اندازي چنین مکانی بودم تا ضمن درآمدزایی و امرار معاش خانواده و براي
حوزه تولید کشور و عمل به منویات رهبري در خصوص جهش تولید نقشی هر چند کوچک ایفا کنم.



شرکت بیش از 14 هزار نفر در جشنواره قرآن و عترت دانشگاه علمی کاربردي

کشور

منبع: ایسناشماره خبر:  231  |  تاریخ: 1399/10/24

دبیر اجرایی جشنواره قرآن و عترت گفت: بستر برگزاري غیرحضوري جشنواره از قبل آماده بود و شیوع ویروس کرونا خللی
در جشنواره امسال وارد نکرد.

دکتر محمدحسن نادري در گفتگو با ایسنا، بیان کرد:
شانزدهمین دوره مسابقات قرآن و عترت با حضور 14 هزار و
871 نفر برگزار می شود. از این تعداد 13 هزار و 750 نفر
شامل دانشجویان و بقیه شرکت کنندگان از میان مدرسین و

 
کارکنان بوده اند. 

وي افزود: بخش کتبی با زیرمجموعه 9 رشته و اختصاص 65
درصد ثبت نام کنندگان، بیشترین استقبال را نصیب خود
کرده است. آزمون این رشته ها در دو مرحله و به صورت
آنلاین برگزار شد. در خصوص آمار شرکت کنندگان دیگر

 
بخش ها نیز، در بخش پژوهشی 580 نفر، بخش شفاهی 863 و بخش ادبی و هنري 1100 نفر شرکت کرده اند. 

نادري ادامه داد: از دوره قبل آمادگی برگزاري غیرحضوري جشنواره ایجاد شده بود به همین دلیل شیوع ویروس کرونا خللی در
جشنواره امسال وارد نکرد. در دوره هاي قبل ابتدا از شرکت کنندگان در سطح استان آزمون گرفته و نتایج ارسال می شد؛ سپس از

 
برگزیدگان براي شرکت در اختتامیه دعوت به عمل می آمد اما از دوره پانزدهم اختتامیه نیز به شکل غیرحضوري برگزار شد. 

وي دلیل غیرحضوري شدن کامل جشنواره را برگزاري یکنواخت مسابقه و استفاده بیشتر از ظرفیت هاي استان قم بیان کرد و گفت:
بستري براي جشنواره فراهم شده که تمامی مراحل شامل ثبت نام، ارسال آثار، اعلام اخبار جشنواره، آزمون کتبی، اعلام نتایج و غیره
را به صورت جامع مدیریت می کند؛ همچنین برگزاري غیرحضوري مسابقات، افزایش دقت در بررسی آثار و کاهش هزینه رفت و آمد

 
دانشجویان را نیز به همراه داشت. 

نادري بهره گیري از ایده هاي قرآنی و کارآفرینی را از مهم ترین اهداف این جشنواره دانست و ابراز کرد: در دو سال گذشته دو بخش

 
کارآفرینی و ایده هاي قرآنی به جشنواره اضافه شد که امسال 23 اثر در این زمینه دریافت و 3 نفر برگزیده شدند. 

انتهاي پیام



واگذاري بناهاي تاریخی خوزستان به بخش خصوصی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  232  |  تاریخ: 1399/10/24

بناهاي تاریخی بازسازي شده یا در حال بازسازي خوزستان از طریق مزایده به بخش خصوصی واگذار می شود.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز خوزستان، معاون سازمان میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان خوزستان
گفت: این دستورالعمل در سال هاي گذشته از سوي هیات
وزیران تصویب شده تا بنا هایی که در حال مرمت هستند و یا

 
بازسازي آن ها تمام شده است به بخش خصوصی واگذار شود. 

احمدرضا حسینی بروجنی افزود: این امر در خوزستان با واگذاري
خانه مستوفی شوشتر در دهه 80 آغاز شد که این اقدام در حوزه
سرمایه گذاري، اشتغال زایی و حفاظت از بناي تاریخی مؤثر واقع

 
شد. 

وي تصریح کرد: این طرح را هم در دهه 90 با واگذاري خانه
محسنی و سراي افضل در شوشتر و خانه ماپار در اهواز ادامه پیدا

 
کرد. 

معاون سازمان میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان خوزستان ادامه داد: تاریخ واگذاري خانه مستوفی پس از گذشت 12

 
سال به پایان رسیده که مجدداً از سوي صندوق احیا و بهره برداري مزایده آن برگزار خواهد شد. 

 
بیشتر بخوانید: مرمت ساباط تاریخی احمدي دزفول 

وي با بیان اینکه واگذاري فقط از طریق مزایده صورت می گیرد، عنوان کرد: نحوه واگذاري خانه سوزنگر شهرستان دزفول هم از
طریق ذکرشده صورت خواهد گرفت و سرمایه گذارانی که توان مالی و ایجاد اشتغال زایی را داشته باشند می توانند در این مزایده

شرکت کنند.



«استعدادیابی» حلقه گمشده آموزش عالی کشور

منبع: ایلناشماره خبر:  233  |  تاریخ: 1399/10/24

رئیس کمیسیون آموزش مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: هر فردي با رتبه اي از طریق کنکور وارد رشته اي می شود و
متاسفانه استعداد فردي در این انتخاب لحاظ نمی شود.

رئیس کمیسیون آموزش مجلس شوراي اسلامی تصریح
کرد: هر فردي با رتبه اي از طریق کنکور وارد رشته اي می
شود و متاسفانه استعداد فردي در این انتخاب لحاظ نمی

 
شود. 

به گزارش ایلنا، برنامه زنده «به وقت ایران» حضور علیرضا
منادي سفیدان رئیس کمیسیون آموزش مجلس شوراي
اسلامی و ابراهیم صالحی عمران رئیس دانشگاه فنی و
حرفه اي با موضوع آموزش عالی و اهمیت مهارت آموزي

 
در این حوزه از شبکه هفت سیما روي آنتن رفت. 

علیرضا منادي رئیس کمیسیون آموزش مجلس شوراي اسلامی اذعان داشت: امتیاز خوب و بسیار مهم کشور، از حیث فرهنگی علاقه

 
و اشتیاق خانواده هاي ایرانی به آموزش و پرورش فرزندان و داشتن تحصیلات عالیه است. 

وي افزود: علاقه به تحصیل، در واقع یکی از مهمترین هزینه سبد خانوار در کشور است، با توجه به آموزش هاي موجود مشاهده می

 
شود که بسیاري از خانوارها بخشی از سبد خانوار را به هزینه تحصیل فرزندان اختصاص داده اند. 

منادي درباره رویکرد دانشگاه هاي کشور گفت: در کشورهاي توسعه یافته 70درصد آموزش عالی، مهارت محور است. در کشور ما
علیرغم اینکه برنامه پنج ساله و علی الخصوصی برنامه پنج ساله ششم پیش بینی شده که براساس این برنامه تا پایان این برنامه باید
30درصد کل آموزش هاي عالی به طرف آموزش هاي عالی مهارتی سوق پیدا کند، تاکنون 14درصد آن محقق شده و رشد بدي به

 
حساب نمی آید ولی کماکان عقب هستیم. 

وي همچنین عنوان کرد: در حال حاضر 40درصد، بیکاران کشور از دانش آموختگان دانشگاه هاي کشور هستند و نکته بسیار مهمی
که باید بدان اشاره کرد، این است که استعداد یابی حلقه گمشده در آموزش عالی است. هر فردي با رتبه اي از طریق کنکور وارد

 
رشته اي می شود و متاسفانه استعداد فردي در این انتخاب لحاظ نمی شود. 

منادي خاطرنشان شد: آموزش عالی در چهل سال اخیر عملکرد خوبی داشته و حدود 10میلیون نفر دانش آموخته دانشگاه داشتیم و
ایران در سرعت رشد علم در جهان مقام نخست را به خود اختصاص داده و این سرعت همچنان براي رسیدن به نقطه مطلوب باید

 
ادامه پیدا کند. 



در ادامه این برنامه؛ دکتر ابراهیم صالحی عمران رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي تصریح کرد: شکل گیري آموزش در کشور داراي ریشه
هاي تاریخی است که باید به بررسی آن پرداخت، می توان گفت که شکل گیري ابتدایی آموزش عالی در کشور با نگاه ایجاد کادر
اداري براي بدنه کشور بود و عمده فارغ التحصیلان به استخدام دولت درمی آمدند و وارد بدنه دولت می شدند و وارد شدن به بدنه
دولت امتیازات قدرتی، سیاسی و مادي را به همراه داشت و به مرور تبدیل به یک فرهنگ،امتیاز ارتقاء اجتماعی شد که تقاضاي
اجتماعی بالایی به همراه داشت و سیستم آموزش در طول سال هاي قبل به مرور سعی بر آن داشت تا به این تقاضاي اجتماعی پاسخ

 
دهد و بخش هاي خصوصی در این زمینه به کار گرفته نشدند. 

وي افزود: انتظار می رفت که بسیاري از فارغ التحصیلان آموزش عالی وارد بخش هاي خصوصی شوند و این مسئله کم کم به عدم

 
ارتباط بین توسعه نظام عالی و نیازهاي بازار کار و تقاضامحوري تبدیل شد. 

صالحی عمران تاکید کرد: در آموزش عالی باید ساماندهی انجام می شد، یکی از آنها رجوع به آموزش عالی مهارتی است. نگرش مثبت
بیش از اندازه نسبت به آموزش عالی و مدارك آن که تبدیل به یک فرهنگ شده است، باعث شده تا سیستم هاي آموزش عالی تحت

 
تاثیر فشار تقاضاي اجتماعی صرف قرار بگیرد. 

وي درباره جایگاه آموزش فنی و حرفه اي در آموزش عالی گفت: طبق قانون پیش بینی شده است که حدود 30درصد از جمعیت
دانشجویی تا پایان برنامه ششم، دانشجویان مهارتی باشند و در حال حاضر از حالت نظري صرف به سمت دانش و مهارت کاربردي

 
تغییر کرده است. 

صالحی عمران اظهار داشت: سیستم هدایت تحصیلی باید از آموزش و پرورش و در سطوح پائین و در دوره هاي ابتدایی صورت بگیرد.
متاسفانه در فضاي مدرسه حرکت مناسبی براي هدایت دانش آموزان به سمت آموزش عالی مهارتی صورت نگرفته است. بنابراین باید

 
گفت که یکی از تحولاتی که باید در این راستا انجام شود، تحول در درون آموزش و پروش است. 

وي به آمایش آموزش عالی اشاره کرد و گفت: یکی از دلایل شکل گیري آمایش آموزش عالی ارتباط بین آموزش عالی و اشتغال است.
وقتی آموزش عالی در کشور توسعه یافت و بسیاري از فارغ التحصیلان یا دانش آموختگان آموزش عالی نتوانستند وارد بازار کار و
دنیاي اشتغال شوند ،یکی از دلایل مطرح شدن آمایش بیکاري دانش آموختگان بود که با رشد و گسترش کمی، بیش از اندازه تعداد

 
مراکز آموزش عالی و رشد آموزش عالی بدون توجه به کیفیت همراه شد. 

صالحی عمرانی معتقد است: یکی از فرآیندهایی که می تواند آمایش آموزش عالی را به سر منزل مقصود برساند، حرفه اي گرایی در

 
آموزش عالی یا مهارت سازي آموزش عالی است. 

وي تاکید کرد: رابطه بین آموزش عالی و اشتغال رابطه بسیار پیچیده اي است که بخشی از آن در درون آموزش عالی است و موظف
است که آموزش هاي درست، باکیفیت، مبتنی بر نیاز دستگاه هاي دولتی و علی الخصوص خصوصی، اجتماعی، اقتصادي ارائه کند و

 
به تنظیم و برنامه ریزي مناسب رشته هاي خود بپردازد. 

صالحی عمرانی افزود:آموزش عالی را صرفا براي مشاغل نباید دید، این تفکر که آموزش عالی ایجاد شده که به اشتغال منجر شود،

 
تفکري اشتباه است. 



برنامه «به وقت ایران» در فصل دوم با رویکرد مهارتی و با ساختار گفتگومحور به تهیهکنندگی علیرضاعاصم یوسفی با اجراي ناصر
خیرخواه روزهاي یکشنبه و سه شنبه ساعت 21:45 تا 23 به صورت زنده روي آنتن شبکه آموزش می رود.



کارخانه ها را به هر قیمت و شرایطی واگذار نمی کنیم/ شرکت هاي گروه امیر

منصور آریا توسط دادستانی به بانک ملی منتقل شد

منبع: ایلناشماره خبر:  234  |  تاریخ: 1399/10/24

مدیر عامل بانک ملی ایران اظهار داشت: عموماً شرکت هاي تملیکی با صورت هاي مالی به شدت مشکل دار به بانک ها
واگذار می شوند و انواع بدهی هاي آشکار و پنهان دارند. همچنین برخی از شرکت هاي تملیک شده خارج از اداره بانک و به

دستور مقامات قضائی و یا بابت رد دیون دولتی به بانک منتقل می شود که شرکت هاي ...

 
 

مدیر عامل بانک ملی ایران اظهار داشت: عموماً شرکت هاي تملیکی با صورت هاي مالی به شدت مشکل دار به بانک ها واگذار می
شوند و انواع بدهی هاي آشکار و پنهان دارند. همچنین برخی از شرکت هاي تملیک شده خارج از اداره بانک و به دستور مقامات
قضائی و یا بابت رد دیون دولتی به بانک منتقل می شود که شرکت هاي گروه امیر منصور آریا از جمله این شرکت ها است که توسط

 
دادستانی به بانک ملی ایران منتقل شد. 

به گزارش خبرنگار ایلنا، یکی از مهم ترین سیاست هاي دولت به ویژه پس از اجراي کاهش وابستگی بودجه به نفت، واگذاري دارایی
دولت بوده که در این بین مولدسازي اموال منجمد بانک هاي دولتی در اولویت برنامه هاي واگذاري اموال قرار گرفته است اما علی
رغم این مصوبه قانونی هر روز شاهد حجیم تر شدن بانک هاي دولتی هستیم و نه تنها به دلایل مختلف هنوز تعهدات بانک ها در
بحث واگذاري زیرمجموعه ها انجام نشده بلکه شاهد واگذاري هاي جدید به بانک ها هستیم. این در حالی است که اغلب بانک ها
نتوانستند شروط ضمن واگذاري از جمله توسعه شرکت، پرداخت حقوق به موقع و معوقات و عدم تعدیل نیروهاي انسانی را به اجرا

 
برسانند. 

یکی از بانک هاي دولتی که امروز به واسطه رد دیون و تسویه بدهی ها مالک چند صد کارخانه و شرکت شده، بانک ملی است که در
کنار توفیقاتی در این واگذاري ها داشته، نمی توان عملکرد ناموفق آن را در اداره شرکت هاي واگذار شده نادیده گرفت. شرکت هایی
مانند شرکت هاي به ارث رسیده از گروه امیر منصور آریا یا شرکت هایی که امروز با 14 هزار میلیارد تومان زیان مواجه هستند. در
این رابطه «محمدرضا حسین زاده» مدیر عامل بانک ملی ایران در گفت وگو با خبرنگار ایلنا به دلایل این عدم موفقیت پرداخته است
و گفته تا جایی که امکان داشت با بدهکاران راه آمدند اما با ادامه عدم پرداخت ها، طبق قرارداد و طبق قانون مالک شرکت هایی
شدیم که به وثیقه گذاشته شده بودند. همچنین در برخی از واگذاري ها هم ناچارا این شرکت ها را قبول کردیم چراکه خریدار
نداشتند. اما در شرکت هایی مانند گروه آریا موفق به انجام سرمایه گذاري هایی شدیم که این اقدام فقط از سوي بانک ملی امکان



 
پذیر بود. 

 
در ادامه مصاحبه ایلنا با مدیرعامل بانک ملی آمده است؛ 

ایلنا: در سال هاي گذشته بانک ملی ایران به دلیل انباشت بدهی صاحبان سهام تولید، مالک تمام یا بخشی از اموال شرکت ها شد اما
متناسب با میزان مالکیت، سرمایه گذاري در تولید یا نوسازي ابزار تولید، صورت نگرفت؛ حتی با انباشت معوقات کارگران و اعتراضات

 
آنها مواجه شدیم. چرا بانک ملی نتوانست آنچنان که باید در این شرکت ها سرمایه گذاري کند و آنها را به سوددهی برساند؟ 

همچنین سرمایه گذاري بانک ملی در گروه ملی فولاد تا اندازه زیادي به سبب ماهیت پرونده امیرمنصور آریا جنجال برانگیز شد. بعد
از اتمام پرونده و اجراي حکم و پس از آغاز اعتراضات کارگري در این مجموعه، بانک ملی از سوي کریم یاوري، نماینده وقت وزیر کار
در رسیدگی به پرونده گروه ملی فولاد به کوتاهی در تهیه مواد اولیه و شمش فولاد متهم شد. چرا بانک ملی در آن مقطع نتوانست بر

 
بحران غلبه پیدا کند؟ 

حسین زاده: تمام بانک ها جهت وصول مطالبات خود از بدهکاران کلان از سوي نهادهاي نظارتی تحت نظارت و پایش قرار دارند و
بانک ملی ایران نیز از این نظر مستثنی نیست. البته تا به حال مماشات بسیاري با اینگونه بدهکاران صورت پذیرفته و با حمایت
دستگاه هاي نظارتی تعدادي از بدهکاران کلان نیز مجبور به مصالحه و بازپرداخت بدهی هاي خود و یا واگذاري شرکت ها شده اند اما
بانک ها به موجب مواد 16 و 17 قانون رفع موانع تولید مکلف هستند کلیه شرکت هاي غیرمرتبط با بانکداري را در فرجه زمانی

 
تعیین شده واگذار کنند. 

با توجه مراتب گفته شده و همچنین محدودیت سرمایه گذاري به استناد دستورالعمل سرمایه گذاري بانک مرکزي امکان تأمین مالی

 
شرکت هاي تملیکی مطابق نیاز شرکت ها فراهم نبوده و اولویت اول بانک واگذاري و فروش است. 

با توجه به اینکه شرایط براي واگذاري سهام شرکت هاي ذکر شده میسر نبوده و یا استقبالی جهت خرید سهام این شرکت ها از طرف
متقاضیان بالقوه در مزایده برگزار شده صورت نگرفت، بانک به ناچار و علی رغم محدودیت هاي قانونی سرمایه گذاري و فقط براي
جلوگیري از بحران اجتماعی، حمایت از تولید، حفظ سطح اشتغال و از همه مهمتر جلوگیري از شکل گیري بحران منطقه اي به ویژه
در استان استراتژیک خوزستان حمایت هاي خود را جهت تأمین سرمایه در گردش انجام می دهد، کمااینکه به عنوان نمونه در شرکت
گروه ملی فولاد ایران از زمان تملیک از گروه آریا تاکنون بالغ بر 12.000 میلیارد ریال از طرق مختلف تأمین مالی صورت گرفته است

 
که این مورد شاید فقط و فقط توسط بانک ملی ایران می توانست اتفاق بیفتد. 

البته گاهی موانع بروکراتیک در تأمین مالی به موقع اخلال ایجاد می کند اما عزم و اراده مدیریت بانک همواره بر حمایت از گروه ملی

 
صنعتی فولاد استوار بوده است. 

ایلنا: در شرایطی که به دلیل رکود بازار و کرونا بخش خصوصی نیز به شدت زمین خورده و بخش خصوصی سرپا و سالمی نداریم، قرار

 
است این کارخانه ها به چه کسانی و تحت چه شرایطی واگذار شوند؟ 

حسین زاده: نحوه واگذاري ها مطابق دستورالعمل هاي مدون مراجع بالادستی و در چارچوب آئین نامه هاي سازمان خصوصی سازي
و شوراي عالی اجراي سیاست هاي کلی اصل (144) قانون اساسی و توسط کمیته تخصصی واگذاري اموال مازاد بانک که اعضاي آن
توسط مجمع عمومی بانک مشخص شده است صورت می پذیرد. همچنین در واگذاري هاي اقساطی، اهلیت خریدار (فنی و مالی و...)



 
از مراجع نظارتی خارج از بانک استعلام می شود، بنابراین بانک ملی ایران به هر قیمت و شرایطی واگذاري انجام نمی دهد. 

ایلنا: اگر بانک ملی نمی تواند در مدیریت و واگذاري مجدد واحدهاي بدهکار بانک موفق باشد، چرا آنها را به جاي بدهی تملک می

 
کند؟ 

حسین راده: وقتی انواع مساعدت ها با مشتریان بدهکار انجام و اعمال شده ولی منتج به وصول مطالبات بانک نشده و بیم حیف و میل
(دارایی ها و اموال بانک در تسهیلات اعطایی) می رود، چاره اي به جز تملیک باقی نمی ماند و این نکته هم محرز است که عموماً

 
شرکت هاي تملیکی با صورت هاي مالی به شدت مشکل دار به بانک ها واگذار می شوند و انواع بدهی هاي آشکار و پنهان دارند. 

بنابراین واگذاري سریع شرکت ها امکان پذیر نبوده و بعضاً مجبور به اصلاح ساختار مالی هستیم تا امکان واگذاري ها میسر شود.
همچنین برخی از شرکت هاي تملیک شده خارج از اداره بانک و به دستور مقامات قضائی و یا بابت رد دیون دولتی به بانک منتقل

 
می شود که شرکت هاي گروه امیر منصور آریا از جمله این شرکت ها است که توسط دادستانی به بانک ملی ایران منتقل شد. 

ایلنا: رئیس قوه قضائیه اعلام کرد بانک ها حق ندارند ابزار تولید را بفروشند تا بدهی خود را بردارند، با این حال مزایده اموال شرکت

 
ها خلاف این حرف را نشان می دهد. چرا به این سمت حرکت کرده اید؟ 

حسین زاده: خلاصه اي از اقدامات صورت پذیرفته از سوي این بانک طی سنوات اخیر و ایجاد بستر مناسب جهت مساعدت با

 
واحدهاي فعال تولیدي که به دلیل شرایط اقتصادي حاکم در ایفاي به موقع تعهدات خود ناتوان بوده اند به شرح ذیل اعلام میشود: 

در شهریور ماه سال 1395 به کلیه واحدها ابلاغ شد در راستاي اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و حفظ تولید و اشتغال ضرورت
دارد مساعدت هایی با واحدهاي تولیدي و صنعتی که به دلیل شرایط حاکم بر اقتصاد کشور در ایفاي به موقع تعهدات دچار مشکل
شده اند، بعمل آید. براین اساس مقتضی است واحدها در مواجهه با عدم بازپرداخت بدهی واحدهاي تولیدي فعال ضمن دعوت از
مدیونین و مدیران ذیربط و مذاکره با ایشان، موضوع تعیین تکلیف بدهی در جهت تسهیل شرایط بازپرداخت مطابق ضوابط و مقررات
را مورد بررسی قرار داده و حداکثر مساعدت قانونی ممکن را اعمال کنند و در مواردي که علیرغم مماشات به عمل آمده به دلیل عدم
همکاري مدیونین، پیگیري اقدامات قانونی در جهت تملیک محل اجراي طرح و ماشین آلات اجتناب ناپذیر است، لازم است تمهیداتی

 
اندیشیده شود تا حتی المقدور از تعطیلی واحدهاي یاد شده در مراحل انجام اقدامات ممانعت به عمل آید. 

 
 

همچنین در سال جاري که به نام سال جهش تولید نام گذاري شده است براساس مصوبه هیأت مدیره محترم بانک مقرر شد که



 
تاریخ 

  
مرجع صادرکننده دستور توقف اقدامات اجرایی 

 

 
آذر ماه 1394 

  
ریاست محترم دادگستري استان و دادستان محترم استان فارس 

 

 
تیر ماه 1395 

  
وزیر صنعت، معدن و تجارت 

 

 
اسفند ماه 1395 

  
هیأت حمایت از صنایع 

 

 
دي ماه 1397 

  
استانداري فارس 

 

 
تیرماه 1398 

  
رئیس اجراي ثبت شهرستان شیراز 

 

واحدها در خصوص مراکز صنعتی و تولیدي فعال و همچنین واحدهاي صنعتی و تولیدي غیرفعالی که سابقاً در نتیجه اقدامات بانک
براي آنها دفترچه جانشینی صادر شده اما به دلایلی خلع ید و فروش آنها امکانپذیر نشده است که از مدیون و هزینه هاي پرداخت
شده توسط بانک، مشروط به تسویه نقدي و دفعتاً واحده بدهی، نسبت به مختومه کردن پرونده اقدام شود. بانک در این راستا پس از
تسویه مطالبات، مالک را به شرکت شهرك هاي صنعتی جهت اعاده حق انتفاع و جانشینی در قراردادهاي واگذاري وفق ضوابط و

 
مقررات مربوطه معرفی می کند. 

ایلنا: صنایع مخابرات راه دور شیراز در حالی به دلیل انباشت بدهی سهامدار در اختیار بانک ملی قرار گرفته است که تولید در این
شرکت از سرگرفته نشده است و شنیده ها حاکی است که بانک ملی براي به مزایده گذاشتن اموال شرکت برنامه دارد تا به طلب خود

 
برسد. چرا تولید در این شرکت از سرگرفته نشد و تکلیف پرداخت مطالبات کارگران بازنشسته این شرکت چه می شود؟ 

حسین زاده: شرکت صنایع مخابراتی راه دور ایران (دارنده 98 درصد سهام مرصاد الکترونیک) و شرکت صنایع مخابرات راه دور شیراز
طی سال هاي 1378 لغایت 1384 از مبالغ معتنابهی تسهیلات ریالی و ارزي استفاده کرده که علیرغم مساعدت هاي به عمل آمده از
جمله استمهال بدهی به موجب مصوبه هیأت محترم دولت و تصویبنامه اصل 138 قانون اساسی نهایتاً از ایفاي تعهدات خودداري
کردند. بنابراین بانک در راستاي وصول مطالبات، اقدامات اجرایی به استناد وثایق ترهینی (محل کارخانه و ماشین آلات) را آغاز کرد

 
که برگزاري جلسات مزایده اموال با دلایل مختلف منجمله دستور مراجع ذیل تاکنون محقق نشده است: 

 
 

ایلنا: سرنوشت چهار صد و اندي کارخانه در تملک
بانک ملی چه خواهد شد؟ چرا لااقل در این دوران
فترت و گذار سرمایه در گردش مورد نیاز براي
این کارخانه ها توسط بانک فراهم نمی شود؟
همچنین چه برنامه هایی را جهت بدهی انباشته
بانک و شرکت هاي زیرمجموعه که گفته می شود

 
بالغ بر 14 هزار میلیارد تومان است دارید؟ 

 
حسین زاده: با توجه به مفاد ماده 62 قانون الحاق
موادي به قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر و
ارتقاي نظام مالی کشور و با توجه به عدم انتصاب
و تشکیل هیأت خبرگان بانکی در استان، مراتب مساعدت ها و مماشات انجام شده و عدم همکاري مدیون درخصوص تعیین تکلیف
بدهی و عزم و اراده بانک به انجام مزایده در راستاي وصول بیت المال و همچنین آمادگی بانک براي مساعدت و همکاري وفق مقررات
پس از انجام مزایده به منظور راه اندازي مجدد کارخانه از جانب اداره امور ذیربط به ریاست سازمان صمت، دبیرخانه کارگروه تسهیل و

 
رفع موانع تولید استان فارس، استاندار و دادستان عمومی و انقلاب شیراز اطلاع رسانی شده است. 

ضمناً متعاقب تعیین وقت مزایده اموال ترهینی به ترتیب به تاریخ هاي 26/03/1399 و 27/03/1399، به موجب صورتجلسه مورخ
17/02/1399 کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان فارس مبنی بر ""کلیه بانک ها و دستگاه هاي اجرایی داراي مطالبات تا اطلاع
ثانوي از هرگونه اقدام اجرایی خودداري تا سرمایه گذار جدید نسبت به واریز مبلغ سرمایه گذاري به حساب شرکت براي راه اندازي
مجدد اقدام و سپس در جلسات آتی کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان، نسبت به تعیین تکلیف نحوه بازپرداخت دیون معوق



 
اقدام گردد.»، برگزاري جلسات مزایده یاد شده نیز لغو شده است. 

همانطور که گفته شد، حجم بالاي بدهی گروه (بالغ بر390.000 میلیون ریال) که بیت المال است و قدمت اعطاي تسهیلات (1387-
1384)، عدم همکاري مدیونین در راستاي تعیین تکلیف و تسویه دیون متعاقب مصوبات متعدد صادره از جانب مراجع برون سازمانی
استان محل وقوع (استانداري، دادگستري و سازمان صنعت، معدن و تجارت استان فارس) و نهایتاً توقف مکرر عملیات اجرایی و مزایده
اموال بانک، کارخانجات مذکور تاکنون در اختیار بانک نیست و عدم فعالیت آن ارتباطی به این بانک ندارد، ضمناً این موضوع منجر به
رسوب و بلوکه شدن منابع و کاهش قدرت اعتباردهی واحدهاي ذیربط به سایر تولیدکنندگان متقاضی استفاده از تسهیلات بانکی

شده است.



ما به یک شفاف سازي بنیادي نیاز داریم

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  235  |  تاریخ: 1399/10/24

گروه اقتصادي: به چه میزان می توان نسبت به بهبود
وضعیت اقتصادي مردم در آینده امیدوار بود؟ آیا نشانه
هایی از امیدواري در وضعیت اقتصادي مردم مشاهده می
شود؟ برداشته شدن احتمالی تحریم ها چه تأثیري در
اقتصاد ایران خواهد گذاشت؟ چرا چالش هاي بین دولت و
مجلس درباره بودجه سال آینده کشور تا به این اندازه
شدت پیدا کرده است؟ مهم ترین چالش هاي بودجه سال

آینده کشور چیست؟ آیا اهتمام جدي براي حل مشکلات اقتصادي کشور بین مسئولان مشاهده می شود؟براي پاسخ به این سوالات با
دکتر فرشاد مومنی، اقتصاددان گفت وگویی انجام شده است. دکتر مومنی معتقد است: « ما به یک شفاف سازي بنیادي نیاز داریم تا
این امکان فراهم شود که تا حدودي نظام تصمیم گیري از سرگیجه بیرون بیاید. ریشه اصلی سرگشتگی این است که نظام تصمیم
گیري به ویژه طی 12 ساله اخیر ترجیح داده امور پیچیده کشور را بدون برنامه اداره کند.در شرایطی که دولت برنامه نداشته باشد
قادر به سنجش اولویت ها نیست؛ بنابراین خیلی راحت تر تحت تأثیر القائات گروه هاي پر نفوذ ذي نفع قرار می گیرد و آن چیزي می
شود که ما اکنون مشاهده می کنیم. در شرایط کنونی به شکل وارونه و ناقص و غیر متعارف مسائل اقتصادي به صورت سطحی مطرح
می شود.نه تصویري کارشناسانه از وضع موجود نشان داده می شود و نه حتی تحلیل اولیه درباره منشأهاي شکل گیري وضع موجود
ارائه می شود. اگر ما ندانیم شدت استیصال، گرفتاري و افزایش غیر متعارف تعداد بحران هاي کشور ناشی از چه سیاست هایی است

 
چگونه می خواهیم به سمت تجویزهایی برویم که احتمال راهگشایی داشته باشد؟» . در ادامه ماحصل این گفت وگو را می خوانید. 

 
با توجه به شرایط کنونی اقتصاد کشور در چه شرایطی می توان نسبت به بهبود وضعیت اقتصادي امیدوار بود؟ 

در مرحله نخست باید عنوان کنم آنچه عملا صرف نظر از نیت افراد در نظام تصمیم گیري و تخصیص منابع مشاهده می کنیم این
است که بنیه اندیشه اي و کیفیت سیاست هایی که اتخاذ می شوند به طرز فاجعه آمیزي اندك و ضعیف هستند. برداشت ما این است
که شاید اصولی ترین کاري که در چنین شرایطی می توان انجام داد این است که ما باید براي کمک به بنیه اندیشه اي و دانایی نظام
تصمیم گیري هاي اساسی کشور یک فراخوان ملی دهیم و چقدر جاي دریغ و تأسف دارد که نظام تصمیم گیري ما خود مبادرت به
این کار نمی کند.بحث بر سر این است که در سطح نظري، هنگامی که ایده هاي بزرگ و نجات بخش را در متن هاي متفکران توسعه
ردگیري می کنید، عنوان می شود زمانی که شما با بی شمار نارسایی و ناکارآیی و بحران روبه رو هستید و دچار سرگیجه اید که از
کجا آغاز کنید و کدام موضوع را اولویت قرار دهید، در چنین شرایطی سرچشمه اصلی و برآیند همه دورهاي باطل استمرار دهنده
توسعه نیافتگی و عقبگرد و ناهنجاري ها به بهره وري اندك و بنیه ضعیف تولید ملی برمی گردد. اگر سرگیجه و تحیر ناشی از تعداد
بی شمار بحران ها، تصمیم گیران اقتصادي را گرفتار کرده و در روزمرگی معطوف به پیشروي در باتلاق خو گرفته اند، بنده از نظر
اندیشه اي به طور اصولی می توانم به آن ها بگویم کانون اصلی نجات بخش این است که روي حیطه تولید و بهره وري متمرکز
شویم.این در حالی است که در جهت گیري هایی که در اسناد برنامه میان مدت و اسناد لایحه هاي بودجه مشاهده می شود درباره



تنها چیزي که اصلا صحبت نمی شود این دو موضوع است. از این رو من براي این شیوه اداره اقتصاد ملی عنوان شیوه چرتکه اي را
براي اداره اقتصاد برگزیده ام. مطالعه هاي رسمی می گویند در فاصله سال هاي 1387 تا 1397 در یک دوره یازده ساله قدرت خرید
ریال حدود 82 درصد کاهش پیدا کرده است. بدون تردید این یک روند قهقرایی و رو به انحطاط است. دلیل این اتفاق آن است که ما

 
بنیه تولیدي و مسائل تولیدکنندگان را در حاشیه قرار داده ایم و مسائل دیگري را در اولویت گذاشته ایم. 

 
تحریم ها چه تاثیري در اقتصاد ایران داشته و با برداشته شدن احتمالی تحریم ها چه تغییراتی در اقتصاد ایران رخ خواهد داد؟ 

تقریبا در درون دولت مطالعه هاي جدي و قابل اعتنایی وجود دارد که نشان می دهد بزرگترین پیامد اقتصادي- اجتماعی آغاز موج
جدید تحریم ها افزایش چشمگیر نابودي فرصت هاي شغلی است. مهمترین عاملی که این مساله را ایجاد کرده یک روند بسیار
خطرناك صنعت زدایی از کشور است.همه از برخی مفهوم هاي کلی دفاع می کنند ولی زمانی که موضوع عملیاتی می شود، بحث سر
از جاهاي دیگري درمی آورد. فرض بفرمایید همه در ظاهر می گویند باید تولید تقویت شود ، ولی بحث بر سر این است که کدام
تولید باید تقویت شود؟ از منظر مصالح اداره کشور و نگرش هاي بلند مدت توسعه گرا فقط و فقط تولیدي باید تقویت شود که از دو
قابلیت برطرف کردن فقر و حداقل سازي عقب ماندگی فناورانه کشور برخوردار است.اما مشاهده می کنیم در عمل آنچه به نام تولید
تقویت می شود تولیدي است که مضمون خام فروشی و رانتی دارد. ویژگی مشترك همه این نوع تولید کنندگان این است که به
خاطر بنیه اشتغالزایی بسیار اندکی که دارند، قادر به رفع فقر نیستند و به دلیل خصلت خام فروشانه اي که دارند قادر به حداقل
سازي و رفع عقب ماندگی هم نیستند.عموما رشته فعالیت هایی هستند که در کشور بحران آب را تشدید می کنند و بیشترین
آلودگی سازي را دارند؛ بنابراین بحران آلودگی محیط زیست را تشدید می کنند. بدون استثنا کسانی که احتمال بیشتري به عمق
بخشی به ساخت داخل داشته اند که در اثر آن اشتغال فراهم و فقر برطرف می شود و عقب ماندگی به حداقل می رسد بسیار وضعیت
مالی بدتري دارند و کسانی که عمق مونتاژ کاري بیشتري دارند به اندازه اي که شدت وابستگی آوري و کم اشتغالی بیشتر باشد،
وضعیت مالی بسیار بهتري دارند.دقیقا آن ها که غیر عادي ترین سودها را بردند، وقتی نگاه می کنید متوجه می شوید واجد خام

 
فروشی و مونتاژ کاري و تشدید کننده بحران اشتغال و محیط زیست در کشور هستند. 

 
از دیدگاه شما مهم ترین چالش ها و فرصت هاي بودجه سال آینده کشور چیست؟ 

علم، قانون و برنامه دستاوردهاي تمدن بشري براي اداره پر دستاوردتر و کم هزینه تر کشور است و باید نسبت به اینها تمکین کنیم.
بودجه سال 1400 را از این دریچه نگاه کنید. منابع حاصل از فروش نفت و اموال در مجموع در سال 1400 به قاعده آنچه در سند
لایحه آمده از دو برابر آنچه در سند سال 1399 بوده، بیشتر می شود.این یک علامت جدي حرکت به سمت انحطاط است. نکته دوم،
منابع حاصل از استقراض به شیوه هاي گوناگون که ما تحت عنوان کلی واگذاري دارایی هاي مالی از آن نام می بریم، رشدش نسبت
به سال 1399، که به غایت سال فاجعه آمیزي بوده، بیش از دو برابر افزایش یافته است.نکته سوم، اعتبار اختصاص یافته به بازپرداخت
تعهدات دولت، که بخش اصلی آن بازپرداخت اوراق سررسیده شده و اصل آن است، بیش از دو برابر نسبت به سال 99 افزایش پیدا
کرده است. ببینید سرعت و شتاب حرکت به سمت سوء کارکردها چگونه شده است. از آن سو که هزینه ها این گونه تغییر کرده در
سند لایحه بودجه سال 1400 سهم اعتبارات مربوط به تملک دارایی هاي سرمایه اي از مصارف عمومی به کمترین میزان خود طی
10 ساله اخیر رسیده است.مساله بسیار مهم دیگر اینکه مسئولان به تولید پشت کرده اند. براي اینکه موضوع هزینه هاي به تولید
پشت کردن چه ابعادي دارد، کاملا درك شود ؛ کافی است داده هاي لایحه بودجه سال 1400 را از منظر نظام مالیات ستانی و
تحولاتی را که از زاویه مالیات ستانی در این سند اتفاق افتاده، نگاه کنید.بدون تردید ابعاد تکان دهنده اي پیدا کرده است. زمانی که
تصمیم گیران اقتصادي تا این درجه به سمت پشت کردن به تولید پیش می روند، چه انتظاري دارید؟ به تعبیر خیلی خوبی که بعضی
از دوستان به کار می برند، مبنی بر اینکه شما در کشور گردن تولید را می زنید، فقط تولید است که می تواند به عالی ترین شکل و
توسعه گراترین شکل درآمد مالیاتی براي کشور ایجاد کند. زمانی که تولید را نابود کردید نگاه کنید وضعیت مالیات ستانی دچار چه

 
بساطی شده است. 



 
اشکالات بودجه به چه میزان به تصمیم گیري اقتصادي در دولت ارتباط پیدا می کند؟ 

حساب ذخیره ارزي، صندوق توسعه ملی و چند مورد دیگر با نوآوري هایی که خطرناك بوده و ناشی از ادعاهایی است که از بودجه
سال 1400 می کنند خیلی تکان دهنده است. گویی براي مردم فرق می کند اگر براي اقتصاد بحران ایجاد شد تقصیر قوه مجریه یا
قضائیه یا مقننه باشد. مردم کل حکومت را یکپارچه می بینند و ماجراي بودجه هم ماجراي کل حکومت است و تنها به قوه مجریه
ارتباط ندارد.البته بنده به طرز نقش آفرینی قوه مجریه و به ویژه مدیریت اقتصادي اش و از همه بالاتر به طرز اداره سازمان برنامه
انتقادهاي اساسی دارم ولی می خواهم بگویم زمانی که قوه مجریه یا سازمان برنامه جرأت کافی ندارد که بودجه بعضی ها را قطع کند
بدین معنا است که اهرم فشارهایی داریم که سرنوشت بودجه را تعیین می کند.زمانی که صداوسیما باتو جه به اینکه کیفیت کارش
کاهش پیدا می کند اما مدام سهمش از بودجه افزایش پیدا می کند و زمانی که فرمان هاي استخدام هاي فله اي و یکباره با انگیزه
هاي خرید محبوبیت از جیب مردم صادر می شود باز مساله همین گونه است. در دو ساله اخیر که تا حدودي مجلس در آفساید قرار
گرفته و کلیدي ترین تصمیم هاي بودجه اي را سران قوا می گیرند به صورت نهادمند آنچه در حیطه مالی کشور می گذرد برآیند کل
ساختار قدرت است و نباید موضوع منازعه هاي جناحی و قرار گیرد و باید با این مسأله به عنوان مساله ملی نگاه کرد.آن گونه که تري
کارل مطرح می کند مالیه حکومت خود حکومت است بدین معنا که می توانید جلوه عریان ساختار قدرت را در مایه اش ببینید.
اکنون این گونه شده که می گویند فقط براي براي حذف خصم به نارسایی ها اشاره می شود و کسی به صورت ریشه اي به حل

 
مشکلات نگاه نمی کند. 

تعیین نرخ ارز در بودجه سال آینده یکی از مهم ترین موضوعات مورد بحث نمایندگان و زمینه ساز اختلاف دیدگاه بین مجلس و

 
دولت بوده است. دیدگاه شما درباره تصمیم گیري مجلس یازدهم در این زمینه چیست؟ 

در علم اقتصاد به قیمت ارز قیمت کلیدي گفته می شود. قیمت هاي کلیدي قیمت هایی هستند که تغییرات آنها به صورت همزمان
وضعیت عرضه کنندگان و تولیدکنندگان و وضعیت اشتغال کشور و همچنین بخش تقاضا را در جامعه تحت تأثیر قرار می دهد. به
همین دلیل باید به مسئولان تصمیم گیر در این زمینه توصیه کرد که از برخوردهاي سهل انگارانه، کوته نگرانه و سطحی پرهیز
کنند.دلیل این مسأله نیز آن است که دستکاري قیمت هاي کلیدي ممکن است همه ارکان حیات جمعی را تحت تأثیر قرار بدهد.
مردم به همواره پیامدهاي تصمیم گیري مسئولان اقتصادي که در زندگی آنها تأثیر ملموس دارد، توجه می کنند. این در حالی است
که اقتصاددانان بزرگ روي این مسأله تأکید دارند که تغییرات ناگهانی در قیمت هاي کلیدي ممکن است نظام حیات جمعی را تحت
تأثیر قرار بدهد.به دلیل سهل انگاري هاي تجاري بزرگی که در دولت هاي احمدي نژاد و روحانی صورت گرفته تداوم حیات اقتصادي
کشور به شکل بی سابقه اي متکی به واردات شده است. از زمان انتشار کتاب آدام اسمیت تاکنون در علم اقتصاد همواره روي این نکته
تأکید شده که تغییرات ناگهانی نرخ هاي کلیدي مهم ترین دلیل ایجاد رانت است. این در حالی است که مسئولانی که امروز چنین
سیاستی را اجرا می کنند عنوان می کنند قصد داریم با رانت برخورد کنیم.بررسی هاي ما نشان می دهد شوك رانت آفرینی جهش
نرخ ارز که کمیسیون تلفیق مجلس به دنبال آن است، 360برابر بیشتر از وضعیت فعلی رانت ایجاد می کند. لذا این نکته داراي
اهمیت است که آدرس هاي غلطی مانند تک نرخی شدن ارز یا نقدینگی، هر کدام منطق و لوازمی دارد که در اثر تسخیرشدگی
بخشی هایی از تصمیم گیران این خطر را به وجود می آورد که روند مسئولیت زدایی در عرصه هاي دیگر مانند بازار سرمایه یا کار
طی شود.همچنین من از نمایندگان درخواست می کنم از مرکز پژوهش هاي مجلس بخواهند اطلاعات مربوط به روند تحولات بخش
غیر رسمی را گزارش کنند، چراکه به موازات افزایش اندازه بخش غیررسمی، سیطره و اقتدار حکومت حق اعمال حاکمیت در اقتصاد و
جامعه را به دست خود از دست می دهد که می تواند در آینده غیرقابل جبران باشد. سوال اینجاست که کدام گروه از سیاستگذاران
حتی اگر داراي حداقل قدرت یادگیري از تجربیات گذشته باشند در شرایط آشوبناك منطقه اي، خودشان به دست خودشان با

 
سیاست هاي منتهی به گسترش بخش غیررسمی از اقتدار و حق حاکمیت خود، فاصله می گیرند؟ 

 
به نظر شما در شرایط کنونی در تصمیمات اقتصادي چه بایدها و نبایدهایی، باید در نظر گرفته است؟ 

بنده معتقدم در شرایط کنونی نبایدهایی که تصمیم گیران اقتصادي باید مورد نظر قرار بدهند به مراتب از اهمیت بیشتري نسبت به



بایدها برخوردار است. مهم ترین نبایدي که باید صورت بگیرد این است که مسئولان نباید تحت عناوین ظاهر فریب یک جهش جدید
در نرخ ارز پدید بیاورند.نکته مهم دیگري که باید در دولت و مجلس مورد توجه قرار بگیرد این است که این افراد از یک طرف عنوان
می کنند دولت یک ساختار هزینه اي پراتلاف و پرفساد دارد. این در حالی است که دست به هیچ تغییري در ساختار این هزینه ها
نمی زنند. در چنین شرایطی تصمیماتی می گیرند که هزینه هاي زیادي براي کشور دارد و به سقوط کیفیت زندگی مردم منجر می
شود. خرد متعارف اقتصادي معتقد است محوریت باید روي اصلاح ساختار و هزینه ها قرار داشته باشد.به عنوان مثال یکی از خطاهاي
بزرگ این است که مجلس براي بررسی بودجه کل کشور، بودجه شرکت ها را که رقمی بالغ بر دو برابر بودجه عمومی است، مورد
توجه قرار نمی دهد. اتفاق سوال برانگیز دیگر اینکه با اینکه بیش از یک ماه است که دیوان محاسبات کشور وظیفه قانونی خود را
انجام داده و آسیب پذیري بودجه شرکت ها را مشخص کرده اما از طریق رئیس مجلس و هیات رئیسه هیچ گونه گزارش و توضیحی
در این زمینه به مجلس داده نشده است. این رویکرد با آیین نامه داخلی مجلس نیز مغایرت کامل دارد.نقطه آغازین تقویت تصمیم
گیري اقتصادي در کشور ارتقاي بنیه اندیشه اي نظام تصمیم گیري ما است. اگر ما بتوانیم در این زمینه تلاش موثر و مفیدي انجام
دهیم و در گام بعدي شرایط شفاف سازي فرآیندهاي تصمیم گیري و تخصیص منابع و جلب مشارکت همگانی و امکان اعمال نظارت
هاي تخصصی مدنی را فراهم کنیم، به نظر می رسد می توانیم خیلی کم هزینه تر از شرایط کنونی عبور کنیم. آنچه در عمل مشاهده
می کنیم این است که نظام تصمیم گیري کشور سطوحی از حالت سرگیجه گرفتن را به دلیل تعداد غیر متعارف بحران ها و قدرت

 
رسانه اي غیر متعارف تجربه می کند. 

 
براي عبور از این وضعیت سرگیجه بحران ها چه باید کرد؟ 

از منظر مصالح اداره کشور و نگرش هاي دراز مدت توسعه گرا فقط و فقط تولیدي باید تقویت شود که از دو قابلیت برطرف کردن فقر
و حداقل سازي عقب ماندگی فناورانه کشور برخوردار است. اما مشاهده می کنیم در عمل آنچه به نام تولید تقویت می شود تولیدي
است که مضمون خام فروشی و رانتی دارد.ویژگی مشترك همه این نوع تولید کنندگان آن است که به خاطر بنیه اشتغالزایی بسیار
اندکی که دارند قادر به رفع فقر نیستند و به خاطر خصلت خام فروشانه اي که دارند قادر به حداقل سازي عقب ماندگی هم نیستند.
عموما رشته فعالیت هایی هستند که در کشور بحران آب را تشدید می کنند و بیشترین آلودگی سازي را دارند؛ بنابراین بحران
آلودگی محیط زیست را تشدید می کنند. ما به یک شفاف سازي بنیادي نیاز داریم تا این امکان فراهم شود که تا حدودي نظام
تصمیم گیري از سرگیجه بیرون بیاید.از نظر ما ریشه اصلی سرگشتگی این است که نظام تصمیم گیري به ویژه طی 12 ساله اخیر
ترجیح داده امور پیچیده کشور را به صورت بدون برنامه اداره کند. در شرایطی که دولت برنامه نداشته باشد قادر به سنجش اولویت ها
نیست، بنابراین خیلی راحت تر تحت تأثیر القائات گروه هاي پر نفوذ ذي نفع قرار می گیرد و آن چیزي می شود که ما اکنون مشاهده
می کنیم.در شرایط کنونی به شکل وارونه و ناقص و غیر متعارف مسائل اقتصادي به صورت سطحی مطرح می شوند. نه تصویري
کارشناسانه از وضع موجود ارائه می شود و نه تحلیل اولیه درباره منشأهاي شکل گیري وضع موجود نشان داده می شود. اگر ما ندانیم
شدت استیصال و گرفتاري و افزایش غیر متعارف تعداد بحران هاي کشور ناشی از چه سیاست هایی است چگونه می خواهیم به سمت
تجویزهایی برویم که احتمال راهگشایی دارند؟چراکه نه درك روشنی از منشأهاي وضع موجود ارائه می شود و نه درك روشنی از
پیامدها نشان داده می شود تا ما بدانیم هر کدام از گرفتاري هایی که با آن روبه رو هستیم پیامد کدام خطا، در چه عرصه اي

 
سیاستگذاري است. 

مرجع : روزنامه آرمان ملی



اختراع خاص پزشک قرآن پژوه مشهد؛ تخت هوشمند ویژه نوزادان طراحی

شد
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گروه استان ها ـ پزشک قرآن پژوه مشهد که دغدغه هاي بسیاري در زمینه نوزادان کشورش دارد موفق به طراحی یک
اختراع خاص شده است...

گروه استان ها ـ پزشک قرآن پژوه مشهد که دغدغه هاي
بسیاري در زمینه نوزادان کشورش دارد موفق به طراحی

 
یک اختراع خاص شده است... - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از مشهدمقدس، امروزه
خلاقیت و نوآوري مهمترین جنبه هاي هر فعالیت و کسب
و کاري به شمار می آید، تفاوتی هم ندارد که در کدام
عرصه این نوآوري انجام شود. این دو اصل هر جا که باشد

 
بدون شک پیشرفت و موفقیت را نیز به همراه دارد. 

یکی در عرصه کسب و کار و دیگري در امر پژوهش و کارآفرینی؛ مسعود شهابیان 41 ساله، متخصص طب اورژانس و سرهنگ نیروي
زمینی ارتش جمهوري اسلامی ایران از همین دست افرادي است که خرد جمعی را بکار گرفته و با خلق اختراعاتی نو، قدم مهمی در
کاهش ترس، اضطراب و درد مادران حین زایمان برداشته است. پزشک مشهدي که علاوه بر آموزش تعالی فردي به تعالی جویان
خود، نویسنده مقالات مخنلف علمی به زبان هاي فارسی و انگلیسی است و همچنین به دلیل پژوهش هاي قرآنی خود، عنوان قرآن

 
پژوه برتر را از جشنواره هاي مختلف کسب نموده است. 

 
تسهیل و کاهش درد زایمان 

وي با اشاره به جزئیات این اختراع تشریح می کند: در سال 96 طی همکاري که با گروه زنان و زایمان بیمارستان قائم(عج) مشهد
انجام گرفت، پروژه اي با عنوان «زایمان یار» مطرح شد تا بتوانیم فرایند زایمان طبیعی را در مادران مدیریت و به کمک علوم مدرن،

 
استرس و درد مادر را حین زایمان کاهش دهیم. 

شهابیان می افزاید: در این زمینه جلسات متعددي با گروه زنان و زایمان بیمارستان قائم برگزار شد و براي ادامه این طرح مهندسین
مکانیک و الکترونیک براي همکاري دعوت به کار شدند و خوشبختانه در فستیوال هاي مختلفی که شرکت کردیم این پروژه به عنوان

 
یکی از طرح هاي برگزیده انتخاب شد. 

وي ابراز می کند: از آنجایی که در حین زایمان؛ مادران ترس، اضطراب و درد فراوانی را تحمل می کنند، این دستگاه به کمک تکنیک
هاي علوم شناختی موجب می شود مادران به لحاظ روانی آمادگی زایمان طبیعی را داشته باشند و به کمک تکنیک هاي فیزیوتراپی

 
دردي که در ناحیه کمر ایجاد می شود، کاهش بیابد. 



این پژوهشگر به افزایش آمار سزارین در ایران اشاره می کند و ادامه می دهد: یکی از مشکلات سیستم درمانی کشور، افزایش میزان
زایمان هاي سزارین نسبت به سایر کشورهاست؛ این امر طبیعی نیست زیرا هم عوارض زیادي براي مادر به همراه دارد و هم طبق

 
استانداردهاي سازمان بهداشت جهانی باید تعداد محدودي از زایمان ها به صورت سزارین انجام شود. 

وي خاطرنشان می کند: از این رو تلاش کردیم به کمک این دستگاه نارضایتی مادر را به حداقل ممکن رسانده و دردهاي ناشی از

 
انجام زایمان طبیعی را بکاهیم و تا این امر به یک تجربه خوشایند براي مادر تبدیل شود. 

وي با بیان اینکه در حال حاضر نمونه اولیه این طرح ساخته شده است، می گوید: از سال گذشته و مصادف با همه گیري ویروس
کرونا متاسفانه امکان انجام تحقیقات انسانی آن فراهم نشد و امیدواریم بعد از کاهش خطر بیماري کرونا تحقیقات انسانی آن نیز اجرا

 
شود. 

 
آیا بیمارستان شهداي هسته اي بوشهر در دولت دوازدهم افتتاح می شود؟ 

 
بزرگترین اورژانس بیمارستانی تأمین اجتماعی کشور در کرمانشاه ساخته می شود 

 
کلاف سر درگم بیمارستان امام رضا(ع)؛ آیا مسئولان به فکر «کمبودهاي درمانی» شمال شهر بجنورد هستند؟ 

شهابیان تصریح می کند: تاکنون مشابه این دستگاه با امکانات کمتر در کشورهاي ایتالیا و کره جنوبی ساخته شده و در مطالعات
انجام گرفته، میزان هزینه- اثربخشی قابل قبولی داشته، فرضیه و پیش بینی ما این است که این دستگاه نیز بتواند تاثیر مناسبی در

 
میزان کاهش عوارض زایمانی و کاهش میزان سزارین داشته باشد. 

وي می افزاید: مطالعات تئوریک این طرح یک سال به طول انجامید و یک گروه 25 نفره کار تحقیقاتی آن را به عهده گرفتند و
ساخت آن نیز یک سال و نیم به طول انجامید؛ بالغ بر 48 نمونه در این مدت ساخته شد تا در نهایت به آنچه که مدنظر بود رسیدیم و

 
سپس مجوز ثبت اختراع آن را از اداره مالکیت معنوي ایران دریافت کردیم. 

 
تخت هوشمند ویژه نوزادان 

وي می افزاید: همچنین در پروژه دیگري که با همکاري برخی از متخصصان اطفال مشهد( شامل دکتر احمد شاه فرهت و دکتر

 
غلامرضا خادمی و ... ) انجام گرفت، پروژه دیگري آغاز شد تا بعد از زایمان، نوزاد ارتباط مفید و بی خطر بیشتري با مادر داشته باشد. 

این پژوهشگر برگزیده ادامه می دهد: در سیستم درمانی کنونی علی رغم تمامی تلاش هاي انجام شده، چنین ارتباط مفیدي وجود

 
ندارد و نیاز به طرح هاي هوشمند و نوآورانه اي است که به ارتباط بین مادر و نوزاد بیشتر توجه شود. 

شهابیان با تشریح جزئیات این طرح خلاقانه اظهار می کند: این طرح دسترسی مادر به نوزاد را در بیمارستان راحت تر کرده و استرس
مادر را کاهش می دهد. با توجه به این فاکتورها در سال 95 نمونه اولیه آن ارائه و یک تخت مادر هوشمند مطابق با استانداردهاي

 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی طراحی شده است. 

 
پژوهش هاي قرآنی 

شهابیان اظهار می کند: علاوه بر این طرح ها، تحقیقات و مقالاتی با موضوع جنین شناسی براساس آیات قرآنی ارائه کردم که یکی از



این طرح ها پژوهشی پیرامون جنین شناسی در قرآن بود که خوشبختانه به عنوان طرح برتر شناخته شد و کتابی با عنوان «مقدمه

 
اي بر جنین شناسی در قرآن» در سال 1384 به چاپ رسید که مورد توجه بسیاري قرار گرفت. 

وي می افزاید: قرآن کتاب هدایت است و من تنها توانستم یکی از جنبه هاي این کتاب وحی را مورد پژوهش قرار دهم و علوم مدرن

 
را با آیات روحبخش مطابقت دهم. 

این پزشک قرآن پژوه تصریح می کند: تلاش باید همواره همراه با خلاقیت باشد تا در هر زمینه اي که مشغول به خدمت و فعالیت

 
هستیم تسهیل گر، کارآفرین و کمک کننده به اقشار جامعه باشد. 

 
خلاقیت و نوآوري 

این پژوهشگر جوان با اشاره به اینکه معتقدم باید از راه پژوهش و خلاقیت گره از زندگی مردم باز کرد و علم را در خدمت به همنوع

 
به کار گرفت، می افزاید: ما از منابع این کشور استفاده می کنیم و طبیعتا سود این تحقیقات باید به این مردم برسد. 

به گفته شهابیان، «آینده چراغ راه آینده» است و یکی از مهمترین نکاتی که می توان به عنوان یک اصل پذیرفت این است که
نگاهمان به آینده نباشد که چه پیش خواهد آمد، بلکه باید خودمان آینده را به گونه اي طراحی و خلق کنیم تا براي نسل هاي آینده

 
مفید فایده باشیم. 

وي می افزاید که جهت بروز خلاقیت و نوآوري در زندگی شخصی افراد، سالهاست که «چشم انداز نویسی فردي» را به عنوان تعالی

 
سرا به شاگردان خود آموزش می دهد و به گفته وي، تمامی آموزش ها بخشی از علم آینده پژوهی می باشد. 

وي اضافه می کند: بسیاري از کشورهاي پیشرفته براي خود اهداف 50 ساله تعریف کرده و هم راستا با این چشم نداز حرکت می
کنند؛ در این مسیر کشورهایی برنده خواهند بود که از قبل براي امروز خود برنامه داشته باشند و براساس این برنامه ریزي حرکت

کنند.



رتبه اول اشتغال در استان توسط سیرجان کسب شد

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  237  |  تاریخ: 1399/10/24

شهرستان سیرجان رتبه اول اشتغال زایی در استان کرمان را دارد.

 
شهرستان سیرجان رتبه اول اشتغال زایی در استان کرمان را دارد. 

فرماندار سیرجان گفت: تا کنون سهمیه اشتغال 7 هزار نفري درامسال را به 8 هزار نفر رساندیم و روند جذب نیرو و اشتغال جوانان تا

 
پایان سال جاري به ده هزار نفر خواهد رسید. 

آقاي سهراب بهاءالدینی افزود: در همین راستا معین هاي اقتصادي نیز در بخش ها و روستا ها در جذب اشتغال جوانان نقش موثري

 
را داشتند و در حال حاضر شهر بلورد که مرکز بخش بلورد است به عنوان شهربدون بیکاراعلام شد. 

وي در خصوص فعالیت شرکت هاي دانش بنیان و فناوري اطلاعات گفت: در حال حاضر 24 شرکت دانش بنیان در سیرجان در حال
فعالیت هستند و براي رفع مشکل مکان این شرکت ها با همکاري بخش معادن و صنایع منطقه، در تدارك ساخت مکانی کاربردي و

 
مناسب براي این شرکت ها هستیم. 

برچسب ها: سیرجان ، اشتغال ، کرمان



لزوم حمایت از تولیدکنندگان آذربایجان شرقی براي ایجاد اشتغال پایدار

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  238  |  تاریخ: 1399/10/24

مدیر کل صندوق کار آفرینی امید آذربایجان شرقی گفت: صندوق کار آفرینی امید آماده ارائه تسهیلات به صنعت گران،
کشاورزان و سایر حوزه ها است، تا روستا نشینان به اشتغال پایدار برسند.

مدیر کل صندوق کار آفرینی امید آذربایجان شرقی گفت: صندوق کار آفرینی امید آماده ارائه تسهیلات به صنعت گران،

 
کشاورزان و سایر حوزه ها است، تا روستا نشینان به اشتغال پایدار برسند.  

محمد کریم زاده در جلسه کارگروه بازار کار هشترود، خاطر نشان کرد: با توجه به پتانسیلی که در هشترود وجود دارد، تسهیلات ویژه
اي براي متقاضیان وام خود اشتغالی و روستایی از منابع داخلی صندوق و محل اعتبارات توسعه اشتغال روستایی در نظر گرفته شده

 
است. 

به گزارش ایسنا، وي افزود: صندوق کار آفرینی امید آماده ارائه تسهیلات به صنعت گران، کشاورزان و سایر حوزه ها است، تا روستا

 
نشینان به اشتغال پایدار برسند. 

فرماندار هشترود نیز در این جلسه گفت: توسعه مشاغل روستایی در دستور کار دولت قرار دارد و در جلسات مختلف براي ایجاد

 
اشتغال پایدار روستایی تسهیلاتی در نظر گرفته شده است. 

 
امین امینیان خاطر نشان کرد: با ارائه خدمات و تسهیلات به روستا نشینان شاهد پویایی روز افزون روستاها خواهیم بود. 

وي اظهار کرد: تولید گیاهان دارویی، آبزي پروري، ارتقا صنعت کشاورزي، دامداري، معدن و سایر حوزه ها در هشترود ساماندهی شده

 
و آماده اختصاص تسهیلات بیشتر براي افزایش اشتغال پایدار است. 

 
وي یادآور شد: میزان اختصاص اعتبارات روستایی در هفت سال گذشته نسبت به گذشته 80 درصد افزایش یافته است. 

برچسب ها: محمد کریم زاده ، حمایت از تولید ، آذربایجان شرقی



وظیفه اصلی مجموعه صندوق کار آفرینی امید البرز، حمایت از اقشار آسیب

پذیر است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  239  |  تاریخ: 1399/10/24

خبرگزاري آریا - مدیر صندوق کارآفرین امید البرز در
نشست هم اندیشی مسئولین واحد هاي ستادي یا
کارشناسان شعب استان تاکید کرد: صندوق کارآفرینی
امید در سراسر کشور همواره حامی اقشار آسیب پذیر بوده
و این وجه تمایز این مجموعه خدوم نسبت به دیگر نهاد ها

 
و موسسات مالی است. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون ،کارورفاه اجتماعی
استان البرز ، فرهاد حکیمنیا افزود: صندوق به نقطه اتصال
و اتمام زنجیره اشتغالزایی در کشور با همکارینهادهاي که

 
دغدغه ایجاد اشتغال در کشور رادارند تبدیل شده و این یک رسالت برزگ براي همکاران زحمتکش صندوق است. 

مدیر صندوقاستان البرز گفت: همه پرسنل صندوق موظفند در برخورد با ارباب رجوع مراقبت هایرفتاري را اعمال نموده و براي حل

 
مشکل مردم نهایت سعی و تلاش خود را به کار بگیرند. 

وي افزود:نظارت و وصول مطالبات دو رکن اساسی در این مجموعه است که دغدغه اشتغال جوانان ومحرومین را دارد، پس در هر دو

 
مورد باید با رعایت و نهایت دقت مطالبات صندوق ومردم پیگیري و به ثمر برسد. 

حکیم نیا ازکارشناسان شعب استان خواست تا در بخش مسئولیت اجتماعی خود در راستاي حفظ و گسترشمنابع صندوق جهت ارائه

 
تسهیلات بیشتر و بهتر به مردم، هر یک به سهم خود به صورتجدي فعالیت نمایند. 

ساماندهی دستفروشان و ایجاد بازارچه مشاغل خانگی در شهرستان کرج از دیگر موضوعات مهم موردتاکید مدیر صندوق استان بود

 
که با اشاره به بخش حوزه مدیریت شهري نیازمند حمایت وساماندهی است. 
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حمایت از کسب و کارهاي خرد و مشاغل خانگی در سواحل مکران

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  240  |  تاریخ: 1399/10/24

در دیدار مدیر تحقیقات بازار و ساماندهی و مدیر معین
استان هرمزگان با ناخدا یکم کوروش محرابی فرمانده
منطقه دوم دریایی ولایت جاسک که در بندر جاسک
برگزار شد بر همکاري دوجانبه براي توسعه سواحل مکران

 
تاکید شد. 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید هرمزگان
، در این دیدار که با حضور رضا یوسفیان مدیر تحقیقات
بازار و ساماندهی صندوق کارآفرینی امید و محمد صادق

حسنی مدیر معین استان هرمزگان برگزار شد، یوسفیان مدیر تحقیقات بازار و ساماندهی بر اساس امضاي تفاهم نامه همکاري
مشترك صندوق کارآفرینی امید و نیروي دریایی ارتش جمهوري اسلامی ایران در تلاش هستیم تا بزودي اجراي این تفاهم نامه را در

 
جاسک آغاز کنیم. 

یوسفیان با اشاره به محتواي این تفاهم نامه افزود: با توجه به اقدامات انجام شده در سواحل مکران توسط صندوق استان هرمزگان و
سابقه درخشان این صندوق در حمایت از کسب و کارهاي کوچک، قرار است مجددا صندوق کارآفرینی امید براي توسعه سواحل

 
مکران و رونق بیشتر کسب و کارهاي خرد و خانگی، از خانواده هاي نیروي دریایی حمایت کند. 

وي با تاکید بر تجربه موفق این صندوق در حمایت از کسب وکارهاي خرد در مناطق کمتر توسعه یافته این استان ادامه داد: ایجاد
اشتغال بخصوص مشاغل خانگی براي خانواده هاي نیروي دریایی در محل استقرار پایگاه نیروي دریایی جاسک ، موجب پویا شدن

 
اقتصاد منطقه و معیشت بومی هم خواهد شد. 

ناخدایکم کوروش محرابی فرمانده منطقه دوم دریایی ولایت جاسک هم در این دیدار این تفاهم نامه را یکی اقدامات مهم توسعه
اشتغالزایی بیان کرد و گفت: نیروي دریایی قرار است بازار فروش کسب و کارهاي ایجاد شده را تامین کند تا دغدغه اي براي فروش

محصولات وجود نداشته باشد.



افتتاح چندین طرح تفاهم نامه صندوق کارآفرینی امید با بنیاد برکت در دلگان

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  241  |  تاریخ: 1399/10/24

مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان گفت: با
پرداخت تسهیلات کم بهره اشتغال زایی در شهرستان
دلگان از محل تفاهم نامه صندوق کارآفرینی امید با بنیاد

 
برکت تاکنون بیش از 100 نفر به درآمد پایدار رسیدند. 

دینارزهی افزود: از ابتداي امسال که این تفاهم نامه کلید
خورد، صندوق کارآفرینی امید با تمام توان در شهرستان
هاي استان، در حال پرداخت تسهیلات کم بهره به طرح
هاي معرفی شده بنیاد برکت است تا زمینه اشتغال افراد

 
جویاي کار در شهر ها و بخصوص روستاهاي استان فراهم شود. 

وي ادامه داد: تاکنون با پرداخت بیش از 34 میلیارد ریال در شهرستان دلگان، علاوه بر اشتغال مستقیم 100 نفر، بیش از 150 نفر

 
هم بصورت غیر مستقیم شاغل شدند. 

مدیر صندوق کارآفرینی امید سیستان و بلوچستان طرح هاي افتتاح شده شهرستان دلگان را شامل کارگاه بلوك زنی ، واحد پرورش

 
دام سبک ، کارگاه خیاطی ، خرازي ، سوپر مارکت و مشاغل فنی عنوان کرد. 

شجاعی فرماندار دلگان نیز گفت : در دو سال اخیر 2 هزار و 249 فقره شغل با ارائه 102 میلیارد تومان تسهیلات توسط ، بنیاد برکت
، کمیته امداد ، بهزیستی ، بسیج، صندوق کارآفرینی امید و صندوق توسعه ملی در شهرستان دلگان ایجاد شده است .



پلوسی دادستان هاي استیضاح ترامپ را تعیین کرد

منبع: انتخابشماره خبر:  242  |  تاریخ: 1399/10/24

مجلس نمایندگان آمریکا در نظر دارد روز چهارشنبه به وقت محلی، استیضاح رئیس جمهوري این کشور را در دستور کار قرار
دهد و به همین دلیل، دادستان هاي محکمه استیضاح تعیین شدند.

مجلس نمایندگان آمریکا در نظر دارد روز چهارشنبه به
وقت محلی، استیضاح رئیس جمهوري این کشور را در
دستور کار قرار دهد و به همین دلیل، دادستان هاي

 
محکمه استیضاح تعیین شدند. 

به گزارش ایرنا، نانسی پلوسی شامگاه سه شنبه نام 9 عضو
دموکرات مجلس نمایندگان را براي هدایت محکمه
استیضاح دونالد ترامپ رئیس جمهوري چهل و پنجم

 
آمریکا معرفی کرد. 

 
جیمی راسکین عضو کمیته نظارت و اصلاحات که طراح اصلی استیضاح است، به عنوان مدیر ارشد تعیین شده است. 

 
دیانا دگت، عضو کمیته انرژي و تجارت که به عنوان رئیس کمیته فرعی نظارت و تحقیقات فعالیت می کند. 

دیوید سیسیلین عضو کمیته قضایی که به عنوان رئیس کمیته فرعی قوانین ضد انحصاري، تجارت و اداري اشتغال دارد و در کمیته

 
امور خارجه هم فعالیت می کند. 

 
خواکین کاسترو عضو کمیته اطلاعات و کمیته امور خارجه است که ریاست کمیته فرعی نظارت و تحقیقات را هم برعهده دارد. 

 
اریک سوالول عضو کمیته اطلاعات و رئیس کمیته فرعی مدرنیزاسیون و آمادگی اطلاعات و کمیته قضایی است. 

 
تد لیو عضو کمیته قضایی و کمیته امور خارجه است. 

 
استیسی پلاسکت عضو کمیته راه و روش مجلس است. 

 
مادلین دین عضو کمیته قضایی است که در کمیته فرعی قانون اساسی، حقوق مدنی و آزادي هاي مدنی فعالیت می کند. 

 
جو نگوس عضو کمیته قضایی است و در آنجا به عنوان نایب رئیس کمیته فرعی قوانین ضد انحصاري ، تجارت و اداري اشتغال دارد. 



در صورتی که استیضاح ترامپ راي بیاورد، او تنها رئیس جمهوري آمریکا خواهد بود که 2 بار و از 2 مجلس متفاوت استیضاح شده
است.پس از آن نوبت به محکمه سنا خواهد رسید که ریاست آن را رئیس دیوان عالی آمریکا برعهده خواهد گرفت.



تخصیص بیش از 2هزار میلیارد تومان براي مشاغل خانگی در سال 1400

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  243  |  تاریخ: 1399/10/24

مصوبه اي براي سال 1400 داده شده است که 2هزار و 500 میلیارد تومان منابع قرض الحسنه به صورت جداشده به توسعه
مشاغل خانگی اختصاص یابد.

مصوبه اي براي سال 1400 داده شده است که 2هزار و 500 میلیارد تومان منابع قرض الحسنه به صورت جداشده به توسعه

 
مشاغل خانگی اختصاص یابد. 

محمد شریعتمداري وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی در جمع
خبرنگاران اظهار کرد: یکی از مهم ترین محل هاي توسعه شغل در

 
کشور رفع مشکل بیکاري و توسعه مشاغل خانگی است. 

او با بیان اینکه قانون گذار قانونی را براي توسعه مشاغل خانگی به
تصویب رسانده است، ادامه داد: ستادي براي ساماندهی، هماهنگی و
نظارت بر فعالیت هاي این بخش با حضور دو نفر از نمایندگان

 
مجلس شوراي اسلامی تشکیل شده است. 

شریعتمداري افزود: این ستاد چند وقت یک بار تشکیل جلسه می دهد و فعالیت هاي مختلف در حوزه مشاغل خانگی را رصد می

 
کند. 

وزیر کار اظهار کرد: امروز جهاد دانشگاهی به عنوان یکی از تسهیلگران ارزشمند در 31 استان و پس از اجراي پایلوت در 9استان براي

 
توسعه مشاغل خانگی از طریق آموزش و توانمندسازي ، مسئله ایجاد 81هزار و 100 شغل را در کشور دنبال می کند. 

وي افزود: کمیته امداد در زمینه ایجاد شغل براي مددجویان خود و دیگر افراد نیازمند به خصوص زنان سرپرست خانوار اقدامات

 
مهمی انجام داده است. 

شریعتمداري گفت: با راه اندازي سامانه اي که در کمیته امداد راه اندازي شده است امکان مشاهده میزان شغل هاي ایجاد شده توسط

 
امداد به صورت ساعتی و آنلاین وجود دارد. 

او با بیان اینکه در راستاي استفاده از تجربیات کمیته امداد در زمینه اشتغال زایی قرار است اقدامات موثري انجام شود، ادامه داد:

 
تکلیف صدا و سیما براي توسعه مشاغل خانگی مشخص شد. 

 
شریعتمداري افزود: یکی از مهم ترین نیاز هاي این حوزه تامین وام هاي قرض الحسنه براي توسعه مشاغل خانگی است. 

او با بیان اینکه با توجه به حجم زیاد تقاضا ها براي دریافت تسهیلات قرض الحسنه، سهم مشاغل خانگی در طی سال هاي گذشته



روند نزولی داشت، گفت: مصوبه اي براي سال 1400 داده شده است که 2هزار و 500 میلیارد تومان منابع قرض الحسنه به صورت

 
جدا شده به توسعه مشاغل خانگی اختصاص یابد. 

وزیر کار گفت: از سامانه مشاغل خانگی رونمایی شد و افراد بدون مراجعه و با استفاده از سامانه می توانند نسبت به صدور مجوز اقدام

 
کنند. 

او با بیان اینکه دفاتر پیشخوان دولت از اول بهمن ماه آمادگی دارند صدور مجوز براي مشاغل خانگی را در دستور کار قرار دهند،

 
گفت: با این روش میزان مراجعات به حداقل ممکن کاهش پیدا می کند و تسهیلی براي ایجاد شغل داده می شود. 

 
شریعتمداري ادامه داد: تلاش میکنیم اشکالات قانونی تحت لایحه اصلاحیه این حوزه تقویت شود. 

شریعتمداري با بیان اینکه در شرایط کرونایی در سطح جهان علی رقم اینکه تا سال 2019 قریب به 100 میلیون شغل در حوزه
مشاغل خانگی بوده است سهم مشاغل خانگی 2/6برابر افزایش داشته است، گفت: 260میلبون نفر در سطح جهان در شرایط کرونایی

 
در مشاغل خانگی مشغول هستند. 

او گفت: سهم مشاغل خانگی در کشور هاي توسعه یافته حدود 11درصد است واین بهم در کشور هاي در حال توسعه حدود 3تا 4

 
درصد است. 

وزیر کار با بیان اینکه در ایران باید به این موضوع توجه کنیم و این سهم را توسعه دهیم، گفت: استفاده از آموزش ها و مهارت هاي
فنی و حرفه اي جدید براي مشاغل نوبنیاد در دستورکار قرار گرفته است و سازمان آموزش فنی و حرفه اي مکلف شد در این زمینه با

 
ستاد مشاغل خانگی همکاري هاي لازم را براي توسعه مهارت هاي فنی داشته باشد. 

شریعتمداري ادامه داد: براي استانداردسازي و شرایط بهداشتی مشاغل خانگی که مواد غذایی را تولید می کنند مذاکراتی انجام شد و
با وزیر بهداشت و درمان مذاکراتی انجام شد به حمداالله موفق شدیم که در 22رسته شغلی براي توزیع و تولید مواد غذایی
دستورالعملی به تصویب برسد که با تعیین فروشگاه هاي مشخص و ناظر فنی به ازاي هر 6 تولیدکننده مواد غذایی یک ناظر فنی با

 
تایید وزارت بهداشت به تولید و توزیع مواد غذایی اطمینان بخشی دهد. 

وزیر کار با بیان اینکه در ماه گذشته استاندارد مشاغل خانگی با دستور هیئت وزیران به تصویب رسید، گفت: 76 درصد از مشاغل
خانگی ایجاد شده در طی سال هاي 96 تا 99 بوده که حدود 240 هزار شغل است و با پرداخت حدود 2هزار میلیارد تومان منابع

قرض الحسنه توسط بانوان پوشش داده شده است.



حمایت از تولیدکنندگان آذربایجان شرقی براي ایجاد اشتغال پایدار

منبع: ایسناشماره خبر:  244  |  تاریخ: 1399/10/24

مدیر کل صندوق کار آفرینی امید آذربایجان شرقی از حمایت همه جانبه این صندوق از تولیدکنندگان براي ایجاد اشتغال
پایدار در سطح استان خبر داد.

محمد کریم زاده در جلسه کارگروه بازار کار هشترود،
خاطر نشان کرد: با توجه به پتانسیلی که در هشترود وجود
دارد، تسهیلات ویژه اي براي متقاضیان وام خود اشتغالی و
روستایی از منابع داخلی صندوق و محل اعتبارات توسعه

 
اشتغال روستایی در نظر گرفته شده است. 

به گزارش ایسنا، وي افزود: صندوق کار آفرینی امید آماده

 
ارائه تسهیلات به صنعت گران، کشاورزان و سایر حوزه ها است، تا روستا نشینان به اشتغال پایدار برسند. 

فرماندار هشترود نیز در این جلسه گفت: توسعه مشاغل روستایی در دستور کار دولت قرار دارد و در جلسات مختلف براي ایجاد

 
اشتغال پایدار روستایی تسهیلاتی در نظر گرفته شده است. 

 
امین امینیان خاطر نشان کرد: با ارائه خدمات و تسهیلات به روستا نشینان شاهد پویایی روز افزون روستاها خواهیم بود. 

وي اظهار کرد: تولید گیاهان دارویی، آبزي پروري، ارتقا صنعت کشاورزي، دامداري، معدن و سایر حوزه ها در هشترود ساماندهی شده

 
و آماده اختصاص تسهیلات بیشتر براي افزایش اشتغال پایدار است. 

 
وي یادآور شد: میزان اختصاص اعتبارات روستایی در هفت سال گذشته نسبت به گذشته 80 درصد افزایش یافته است. 

انتهاي پیام



روغن خوراکی و وعده هایی که هنوزعملی نشده

منبع: روزنامه نداي هرمزگانشماره خبر:  245  |  تاریخ: 1399/10/24

نداي هرمزگان – مرضیه دشتی حدود دوماه از کمیاب شدن روغن خوراکی در استان هرمزگان می گذرد که مسئولان
مربوطه نیز در این خصوص اظهار داشتند که مشکلی در تامین این کالا وجود ندارد و روغن به میزان مورد نیاز موجود است.

به گزارش خبرنگار نداي هرمزگان، در همین ارتباط از سوي سازمان صنعت، معدن (...)

 
نداي هرمزگان – مرضیه دشتی 

حدود دوماه از کمیاب شدن روغن خوراکی در استان
هرمزگان می گذرد که مسئولان مربوطه نیز در این
خصوص اظهار داشتند که مشکلی در تامین این کالا وجود

 
ندارد و روغن به میزان مورد نیاز موجود است. 

به گزارش خبرنگار نداي هرمزگان، در همین ارتباط از
سوي سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان اعلام شد که فروشگاه ها، سوپرمارکت ها و واحدهاي صنفی باید براي دریافت سهمیه

 
روغن خوراکی در سامانه جامع تجارت نام نویسی کنند. 

این در حالی است که علیرغم اطلاع رسانی در این خصوص، بسیاري از مغازه هاي کوچک و بزرگ می گویند هنوز روغن نباتی مورد

 
نیاز آن ها به دستشان نرسیده است. 

مردم در این مدت براي تامین این کالاي اساسی از مغازه به مغازه اي دیگر می رفتند ولی روغنی موجود نبود که به آن ها فروخته

 
شود! 

از این رو مسئولان طی خبرهاي متعدد در رسانه ها اعلام داشتند که مردم نگران تامین روغن خوراکی مورد نیاز خود نباشند و به

 
زودي این مشکل برطرف خواهد شد. 

اکنون دوهفته از این وعده ها می گذرد و همچنان روغن خوراکی به جز در تعداد اندکی از فروشگاه هاي زنجیره اي بزرگ با عرضه

 
قیمت هاي بسیار بالا، در بسیاري از مغازه ها همچنان نایاب شده است. 

به همین دلیل بسیاري از مردم همچنان از روند تامین و توزیع روغن خوراکی در فروشگاه ها گلایه مند هستند و می گویند به دلیل

 
وضعیت اقتصادي نامناسب، قدرت خرید این کالا را با قیمت هاي بالا نداریم. 

نیاز استان هرمزگان به روغن نباتی به طور متوسط ماهانه 2500تُن است و هر هرمزگانی به طور میانگین سالانه 16لیتر روغن مصرف

 
می کند. 

 
ثبت نام70درصد فروشگاه هاي هرمزگان در سامانه جامع تجارت 

درهمین راستا ابتدا به سراغ معاون امور بازرگانی و توسعه تجارت سازمان صمت هرمزگان رفتیم تا در گفت و گو با وي از روند تامین

 
و توزیع روغن خوراکی مطلع شویم. 

محمد عباسی در این خصوص بیان داشت: تاکنون بالغ بر70درصد فروشگاه هاي هرمزگان درسامانه جامع تجارت ثبت نام کردند و

 
روغن خوراکی حیات که دراستان تولید می شود، متناسب با نیاز واحدهاي صنفی هرمنطقه توزیع خواهد شد. 

وي افزود: فروشگاه هاي زنجیره اي نیز از طریق اتحادیه کشوري بصورت متمرکز سهمیه خود را از طریق کارخانجات خارج از استان

 
دریافت می کنند. 



معاون امور بازرگانی و توسعه تجارت سازمان صمت هرمزگان خطرنشان کرد: روغن خوراکی روزانه بین واحدهاي صنفی در سطح

 
استان هرمزگان توزیع می شود و قیمت مصوب نیز بر روي بطري ها به نسبت حجم آن درج شده است. 

عباسی در ادامه سخنانش تصریح کرد: روغن خوراکی روزانه بین واحدهاي صنفی در سطح استان هرمزگان توزیع می شود و قیمت

 
مصوب نیز بر روي بطري ها به نسبت حجم آن درج شده است. 

وي اظهارداشت: همچنین با عاملان توزیع هماهنگی هاي لازم صورت گرفته است که از طریق بنکداران و واحدهاي سیار، توزیع کالا

 
به واحدهاي صنفی انجام شود. 

وي در خصوص سوال خبرنگار نداي هرمزگان مبنی بر اینکه مردم از چه طریقی می توانند روغن خوراکی مورد نیاز خود را تهیه کنند

 
گفت: شهروندان می توانند از طریق واحدهاي صنفی(سوپرمارکت ها) این کالا را خریداري کنند. 

 
روزانه 80تن روغن خوراکی در کارخانه حیات تولید می شود 

مدیرکارخانه روغن نباتی حیات درهرمزگان نیز به خبرنگار نداي هرمزگان گفت: با توجه به اینکه مواد اولیه این کالا وارداتی است و از

 
بازرگانی دولتی خریداري شده، روزانه بالغ بر80 تن روغن خوراکی در این کارخانه تولید می شود. 

مهدي میگلی ادامه داد: با ورود دادستان بندرعباس به موضوع کمبود روغن و پیگیري هاي قوه قضائیه، باعث شد تا مواد خام سهمیه

 
استان هرمزگان به این کارخانه اختصاص یابد. 

وي با اشاره به اینکه این کارخانه در سال 1389 توسط وزیر صنعت وقت تاسیس شده اضافه کرد: در کارخانه حیات، روغن هاي مایع

 
و نیمه جامد (مخصوص سرخ کردن) تولید و به بازار عرضه می شود. 

مالک کارخانه روغن نباتی حیات درهرمزگان یادآورشد: این کارخانه خط ویژه اي براي تولید قوطی هاي حلبی و نیز قوطی هاي

 
پلاستیکی براي بسته بندي محصولات تولیدي خود است. 

میگلی تصریح کرد: ماده اولیه کارخانجات روغن نباتی در کشور از خارج تأمین می شود و در ماه هاي اخیر مشکلاتی در زمینه واردات
مواد اولیه مورد نیاز کارخانجات روغن نباتی وجود داشت که اکنون برطرف شده و محموله وارداتی بزرگی که اخیرا وارد کشور شده،

 
این مشکل را برطرف کرده است. 

وي با اشاره به اینکه این کارخانه ظرفیت هاي بالایی براي تولید روغن خوراکی در کشورو حتی صادرات دارد ابرازداشت: اکنون این

 
کارخانه با اشتغال بیش از 100 نفر، در خدمت مردم هرمزگان و کشورمان است. 

 
تا سال آینده مشکلی در تولید و عرضه روغن درهرمزگان وجود ندارد 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري هرمزگان هم پیش از این در رسانه ها اعلام کرده: اولویت عرضه روغن در بازار تامین سبد

 
خانوارها است و باتوجه به ذخیره مناسب ، تا سال آینده مشکلی در زمینه تامین مواد اولیه این کالا دراستان وجود ندارد. 

ایرج حیدري در نشست ویدئو کنفرانسی ستاد تنظیم بازارهرمزگان بیان داشت: عرضه روغن با افزایش سهمیه شهرستان ها به صورت

 
مستمر دنبال می شود تا از کمبود هاي احتمالی جلوگیري صورت گیرد. 

وي با اشاره به اینکه روغن هاي تولیدي درهرمزگان از مرغوبیت و کیفیت خوبی برخوردار هستند افزود: ماهانه 2500تن روغن در

 
استان تولید و در حال عرضه به بازار است. 

 
اولویت براي توزیع روغن با فروشگاه هاي بزرگ است 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان نیز در این خصوص خبر داده؛ اولویت براي توزیع روغن با فروشگاه هاي بزرگ است و

 
در این فروشگاه ها روغن مورد نیاز موجود است. 

خلیل قاسمی عنوان کرده؛ کارخانه روغن نباتی حیات هرمزگان که تنها تولید کننده روغن نباتی در استان است بصورت سه شیفت در

 
حال تولید روغن در استان 

 
می باشد. 

وي اذعان کرد: مقررشد با توجه به وجود شرکت هاي بزرگ حمل و نقل درهرمزگان ایجاد وقفه در زمینه حمل ونقل سیمان به

 
مناطق مختلف طبق مصوب ستاد تنظیم بازار استان پذیرفته نیست. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان با اشاره به رصد و پایش مستمر روند تأمین و توزیع کالا هاي اساسی به ویژه روغن



نباتی در شرایط فعلی، اظهارداشت: شهروندان هرگونه کمبود کالاي مذکور را به سامانه تلفنی 124(رسیدگی به شکایات و گزارش

 
هاي مردمی) در مرکز استان و شهرستان هاي تابعه اطلاع 

دهند.



شناور4هزارتنی براي تعمیرات وارد ایزوایکو شد

شناور4هزارتنی براي تعمیرات وارد ایزوایکو شد

منبع: روزنامه نداي هرمزگانشماره خبر:  246  |  تاریخ: 1399/10/24

نداي هرمزگان – گروه خبر شناور4هزارتنی آمیتیس براي انجام تعمیرات اساسی وارد راي داك ایزوایکو شد که پس از حدود
یک ماه به کارفرما تح.یل داده می شود. به گزارش نداي هرمزگان، این شناور داراي ابعادي به طول حدود 100 متر، عرض

17، ارتفاع قریب به 8 متربا کاربري فله بر(GENERAL CARgO) است.انجام اینگونه ...

 
نداي هرمزگان – گروه خبر 

شناور4هزارتنی آمیتیس براي انجام تعمیرات اساسی وارد راي داك ایزوایکو شد که پس از حدود یک ماه به کارفرما تح.یل داده می

 
شود. 

به گزارش نداي هرمزگان، این شناور داراي ابعادي به طول حدود 100 متر، عرض 17، ارتفاع قریب به 8 متربا کاربري فله
بر(GENERAL CARgO) است.انجام اینگونه تعمیرات که باعث جلوگیري از خروج ارز می شود، نقش بسزایی نیز در بهبود وضعیت
اشتغال منطقه دارد که در حال حاضر ایزوایکو به عنوان یک پشتیبان مطمئن براي صنعت دریایی کشور محسوب می شود.اکنون
مجموعه ایزوایکو، توان ساخت و تعمیر انواع شناورها با رعایت همه استانداردهاي بین المللی را دارد.بنابراین گزارش، مجتمع کشتی
سازي و صنایع فراساحل ایران(ایزوایکو) منطقه اي صنعتی اقتصادي معتبر و شناخته شده است که مجموعه هاي صنعتی و مدرن به
ویژه مرتبط با کشتی سازي و صنایع وابسته به آن را در خود جاي داده است.ایزوایکو تلاش می کند در سال 1404، مجتمعی سرآمد

و الگو در صنایع کشتی سازي، سکوسازي، ترمینال هاي نفتی و معدنی در منطقه خلیج فارس باشد.



وزیدن نسیم شاعرانه ي عطر لیمو

منبع: روزنامه نداي هرمزگانشماره خبر:  247  |  تاریخ: 1399/10/24

شاعران برجسته ي رودان، بندرعباس و میناب، با حضور در مجموعه علمی، فرهنگی، پژوهشی کارآفرینی رودان به شعرخوانی
پرداختند. آدینه ي دیماهی روزگار به نشستی جدي و صمیمی در راستاي اهمیت و تعالی شعر هرمزگان رسید و انجمن ادبی

عطر لیموي رودان، جمعه 19 دیماه میزبان شاعران شایسته ي رودان، بندرعباس و میناب ...

شاعران برجسته ي رودان، بندرعباس و میناب، با حضور در مجموعه علمی، فرهنگی، پژوهشی کارآفرینی رودان به شعرخوانی

 
پرداختند. 

آدینه ي دیماهی روزگار به نشستی جدي و صمیمی در راستاي اهمیت و تعالی شعر هرمزگان رسید و انجمن ادبی عطر لیموي

 
رودان، جمعه 19 دیماه میزبان شاعران شایسته ي رودان، بندرعباس و میناب بود تا نیم روزي را به دیدار و شعرخوانی بپردازند. 

منوچهر ضیایی رییس انجمن شعر شهرستان رودان و مدیر شرکت تعاونی تاگ سبز طبیعت رودان، از حضور شاعران از لطف و حضور
نصراالله شریفی سرپرست همراه و حاضر اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی رودان در کنار هنرمندان در این جلسه و جلسات مختلف تشکر
کرد و ضمن تقدیر از اعتماد شاعران شهرستان رودان به سپردن مسئولیت مدیریت شعر شهرستان به او از برنامه ریزي و هدف گذاري

 
دقیق انجمن شعر و ادب شهرستان رودان براي معرفی، تقویت، آموزش و تعالی شعر رودان، خبر داد. 

وي ضمن معرفی مجموعه علمی، فرهنگی و پژوهشی کارآفرینی رودان، اظهار داشت: این مجموعه متعلق به جوانان و هنرمندان

 
سراسر استان است و هر چه از دستمان برآید براي تعالی شعر و ادبیات و فرهنگ انجام خواهیم داد. 

وي در پایان ضمن مهم و مفید دانستن ثبت انجمن هاي شعر و داستان در سامانه جامع بنیاد شعر و ادبیات داستانی وزارت فرهنگ و
ارشاد اسلامی، افزود: با پیگیري و همراهی دوستان شاعر رودان، انجمن هاي ادبی تاگ سبز، مُرواك، پسین آبنما، لمُبو، عطر لیمو و
چشمه سار رودخانه در آستانه ي ثبت نهایی است که می تواند علاوه بر تولید اثر و رقابت، زمینه ساز اتفاقات و رویش ها در ادبیات
باشد و اضافه کرد: آموزش نسل نوپا و نوقلم، برگزاري کارگاههاي نقد و بررسی، معرفی پیشکسوتان و ریشه هاي شعر رودان و چاپ
کتاب گزیده ي شعر رودان، از جمله راهبردهاي محوري انجمن شعر و ادب شهر رودان که جلساتش سه شنبه ها ساعت 16 در

 
مجتمع فرهنگی و هنري رودَکان برگزار می شود، می باشد. 

فراز امیري، دبیر انجمن ادبی عطر لیمو در ادامه ي این برنامه شاعرانه به معرفی هیأت مؤسس انجمن میزبان پرداخت و گفت: انجمن
ادبی عطر لیمو با حضور خودش، علی اکبر ضمیري، معصومه مرشدي، عبداالله خوش رفتار میر و سمیه سالاري شکل گرفته و هدفشان
ارتقاي شعر و ادبیات است و ضمن تشکر از حمایت ویژه ي منوچهر ضیایی رییس انجمن شعر شهرستان رودان خاطرنشان ساخت: به

 
امید خدا می خواهیم نشست شاعران شرق کشور را در آینده در رودان، برگزار کنیم. 

یداالله شهرجو، شاعر، منتقد و مدیر انتشارات سمت روشن کلمه در ادامه این برنامه، صرف برگزاري چنین نشست هایی را براي ادبیات
و رسالت و وظیفه ي آن، مضر و بی فایده دانست و مفید بودن چنین جلساتی را وابسته به برگزاري جلسات کارگاهی و نقد و بررسی
علمی و دقیق دانست که پس از آنها یک جلسه اینچنینی می تواند بازخوردي داشته باشد وگرنه صرف چنین جلساتی، آب در هاون

 
کوبیدن است. 

وي در ادامه با اشاره به پیشگامان شعر هرمزگان در دهه ي 40، از محمدعلی موحدي(میم.پگاه) به عنوان شاعري شاخص در
هرمزگان و رودان، نام برد که 60 سال پیش به همراه ابراهیم منصفی و حسن کرمی در بندرعباس و محمدحسن جمشیدي در
میناب، رسالت اصلی شعر را شناخته و دنبال کرده اند و متأسفانه ما پس از 60 سال، راه را اشتباه می رویم و از کار اصلی دور مانده
ایم و می بایست نسبت به معرفی شعر و زندگی این شاعران که اشعارشان را احمد شاملو در مجله ي معتبر زمان، یعنی خوشه چاپ

 
می کرد، همت بیشتري داشته باشیم. 



یداالله شهرجو در ادامه مطالبش به انتشارت سمت روشن کلمه اشاره کرد و گفت: راه سختی را گذرانده ایم و تنها ملاکمان، کیفیت
آثار براي چاپ است و خوشحالیم از روزگاري که مدیر وقت فرهنگ و ارشاد با نارضایتی از چاپ 17 جلد کتاب شعر در استان و
جاهاي دیگر می گفت و خوش بین ترین دوستان ما ورود به چنین عرصه اي را بی سرانجام و کوتاه مدت می دانستند امروز به جایی
رسیده ایم که نشر سمت روشن کلمه، بیش از 100 جلد کتاب در یک سال آن هم با تنوع شاعران و منتقدانی از چهارسوي کشور،

 
چاپ کرده که این حرکت مبارك، ادامه خواهد داشت. 

گفتنی است: شهرجو در ادامه حضورش و در بخش پایانی نشست عطر شاعرانه ي لیمو، شعري تازه از مجموعه هفتم خود (زیرنویس)

 
خواند و از برگزاري این جلسه تشکر کرد. 

در ادامه این محفل شاعرانه ي جدي و صمیمی که چهار ساعت به طول انجامید منصور ضمیري رییس وقت انجمن شعر هرمزگان در
دهه هفتاد، نعمت االله کریمی رییس اسبق انجمن شعر رودان در دهه هاي هشتاد و نود و جلیل کرامتی شاعران پیشکسوت رودانی
اشعاري در قالب هاي غزل، مسمّط و مثنوي خواندند.راشد انصاري(خالوراشد) صاحب 16 مجموعه شعر و نثر طنز و از طنزپردازان برتر
کشور، ایرج انصاري مسئول انجمن شعر بسیج هنرمندان هرمزگان و صاحب مجموعه هاي مرگابه و هفلهشت، شیوا شاکري از بانوان
خوب عرصه ترانه هرمزگان و بندرعباس، هانا زارعی شاعر و مدیر اجرایی نشر سمت روشن کلمه اشعار خود را خواندند.در ادامه جلسه
شاعران مینابی، غلام امینی دومشهري معلم شاعر و صاحب مجموعه هاي شعر سپید «تفنگ را از لغت نامه ي جهان برخواهم داشت»
و «روي صندلی ماه» ابراهیم آرمات صاحب مجموعه شعر سپید «لبخندي در نستعلیق باران»، یعقوب سهوزاده«زلال» صاحب
مجموعه شعر سپید، حسین قاسمی صاحب مجموعه غزل «زنده آزاري»، یعقوب یزدان پناه از بومی سراهاي خلاق و حسین کریمی
شاعر بومی نیز اشعار زیباي خود را خواندند.در این جلسه که با نظم و طراوت خاص طبیعت فرح بخش همراه بود شاعران رودانی،
منوچهر ضیایی، منوچهر ضمیري، علی اکبر ضمیري، جلیل احمدي نیا، عباس صابري پناه، سمیه سالاري، معصومه پور ثُمالی، یونس
عاجب، حسین دوراندیش، عبداالله خوش رفتار میر، فراز امیري و اصغر ملائی محمدآبادي اشعار خود را در قالب هاي مختلف
خواندند.گفتنی است در حاشیه ي این برنامه، نمایشگاهی از آخرین آثار شعري چاپ شده ي نشر سمت روشن کلمه با 10٪ تخفیف

 
به حاضرین ارایه شد و برنامه با گرفتن عکس یادگاري به پایان رسید. 

تهیه و تنظیم: اصغر ملائی محمدآبادي دبیر انجمن شعر و ادب بهشت جنوب شهرستان رودان



تظاهرات مردم فلسطین نوار غزه علیه سازمان ملل

منبع: شبستانشماره خبر:  248  |  تاریخ: 1399/10/24

پناهندگان فلسطینی در نوار غزه به کاهش کمک هاي سازمان ملل به سازمان ها و خدمات ارائه شده انتقاد کردند و خواستار
ادامه کمک ها شدند.

پناهندگان فلسطینی در نوار غزه به کاهش کمک هاي سازمان ملل به سازمان ها و خدمات ارائه شده انتقاد کردند و خواستار

 
ادامه کمک ها شدند. 

به گزارش خبرگزاري شبستان به نقل از پرس تیوي، پناهندگان
فلسطینی در نوار غزه به کاهش کمک هاي سازمان ملل به
سازمان ها و خدمات ارائه شده انتقاد کردند و خواستار ادامه

 
کمک ها شدند. 

پناهندگان فلسطینی در نوار غزه علیه UNRWA ، آژانس امداد

 
و کارهاي سازمان ملل براي آوارگان فلسطینی تظاهرات کردند. 

آنها به کاهش آژانس در خدمات حیاتی ، کمک و اشتغال اعتراض کردند. آژانس سازمان ملل به میلیون ها آواره فلسطینی در کرانه

 
باختري اشغالی ، اورشلیم القدس ، نوار غزه ، لبنان ، سوریه و اردن خدمات آموزشی ، بهداشتی و رفاهی ارائه می دهد. 

 
بیش از 1.3 میلیون آواره فلسطینی در نوار غزه زندگی می کنند و براي زنده ماندن به کمک هاي UNRWA اعتماد می کنند. 

رژیم اسرائیل براي خاتمه دادن به حق بازگشت پناهندگان در تلاش براي بازپرداخت آژانس سازمان ملل بوده است. بحران پس از
آنکه دونالد ترامپ ، رئیس جمهور آمریکا تصمیم به لغو بودجه UNRWA در سال 2018 گرفت ، بدتر شد.



توصیه اي که بیابان را باغ کرد!

منبع: شبستانشماره خبر:  249  |  تاریخ: 1399/10/24

اهالی شاهرخت به استقبال «حاج قاسم» آمده بودند؛ سردار خطاب به آنها گفت: «هواي شاهرخت بوي پسته می دهد، اگر
اینجا از آنِ ما کرمانی ها می بود؛ تمام آن را پسته می کاشتیم» چند سال بعد، همان بیابان لم یزرع تبدیل به 350 هکتار باغ

پسته شد.

اهالی شاهرخت به استقبال «حاج قاسم» آمده بودند؛ سردار خطاب به آنها گفت: «هواي شاهرخت بوي پسته می دهد، اگر اینجا

 
از آنِ ما کرمانی ها می بود؛ تمام آن را پسته می کاشتیم» چند سال بعد، همان بیابان لم یزرع تبدیل به 350 هکتار باغ پسته شد. 

خبرگزاري شبستان_خراسان جنوبی: سپهبد شهید حاج قاسم
سلیمانی، اسطوره ي ماندگار مقاومت در مسیر حق و عدالت و
دفاع از مظلومان جهان است. می توان گفت سردار دلها تنها یکی
از تربیت شدگان اسلام است که می توان این تربیت را در لابه
لاي سیره، کلام، منش و زندگیش به وضوح مشاهده کرد و از آن

 
الگو گرفت. 

بزرگ منشی و اخلاق والاي حاج قاسم سلیمانی او را سردار دل
ها می کند و حالا او تنها یکی از شخصیت هاي محبوب و ماندگار بین مردم است.  به راستی که هر روز زوایاي جدیدي از منشِ والا و
شخصیت هاي سردار دل ها براي ما عیان می شود؛ رفتارهایی که در اوج اقتدار نظامی؛ او را محبوب دلها کرده است، به حق که هیچ

 
پاداشی جز شهادت، او را به آرزوي دیرینه اش براي پیوستن به سربازان و یاران شهیدش نمی رساند. 

و حالا در نخستین سالگرد شهادت و تدفین سردار دل ها، سپهبد حاج قاسم سلیمانی با همرزمانش همراه می شویم تا برگی از

 
خاطرات ماندگار او را به رشته تحریر درآوریم. 

 
توصیه حاج قاسم، بیابان لم یزرع شاهرخت را آباد کرد 

سال 1374 بود که سردار سلیمانی در بازدید از نوار مرزي به منطقه بارنجگان زیرکوه سفر می کند. پردل، یکی از همرزمان شهید
حاج قاسم سلیمانی است که در گفتگو با خبرنگار خبرگزاري شبستان می گوید: اهالی شاهرخت به استقبال «حاج قاسم» آمده بودند؛
همزمان که سردار، دشت شاهرخت را دیدند به اهالی این منطقه توصیه اي کردند. «هواي شاهرخت بوي پسته می دهد، اگر این

 
دشت از آنِ ما کرمانی ها می بود؛ تمام آن را پسته می کاشتیم». 

این آزاده سرافراز با بیان اینکه توصیه حاج قاسم سلیمانی در جمع مردم بارنجگان زیرکوه از جنس اشتغالزایی بود، گفت: مباحث
اشتغالزایی در روستاها محور مهم صحبت هاي حاج قاسم در نشست با مردم بود، فرمانده اعتقاد داشتند که روستا نشینان مرزي،



 
مرزبانان خوبی هستند و باید این روستاها را تقویت کرد تا شاهد مهاجرت از روستاها نباشیم. 

 
اما توصیه هاي حاج قاسم در بیابان لم یزرع زیرکوه، سبب شد تا همرزم شهید در این منطقه به توصیه سردار مشغول کشاورزي شود. 

هنگام توصیه سردار حتی یک درخت پسته در دشت شاهرخت نبود، اما به دنبال توصیه دوستانه سردار، حالا دشت شاهرخت با

 
کاشت 350 هکتار باغ پسته آباد و آرزوي سردار محقق شده است. 

پردل، همرزم شهید حاج قاسم سلیمانی گفت: حاج قاسم سلیمانی آنچنان فرمانده مقتدر اما در عین حال مهربان و دلسوز مردم بود

 
که جرقه اشتغال با یک ساعت سخنرانی در شاهرخت که بیابانی لم یزرع بود، زده شد. 

 
حاج قاسم مانوس با قرآن 

این همرزم در ادامه سخنانش به شخصیت معنوي حاج قاسم سلیمانی اشاره کرد و ادامه داد: فرمانده ما در معنویت، بی همتا بود، تا

 
اوقات فراغتی را می یافت به حاشیه نمی پرداخت؛ قرآن جیبی اش را در می آورد و مشغول قرآن خواندن می شد. 

وي ادامه داد: شهید حاج قاسم سلیمانی به عنوان فرمانده گردان در منطقه مرزي نهبندان مستقر شد، در بازدید از این منطقه متوجه
یکی از خصوصیات شهید حاج قاسم سلیمانی شدم؛ حاج قاسم؛ دائما کارها را خودشان رصد و دوباره بازخوانی می کردند و خودشان
مرد میدان و در خط مقدم مبارزه با اشرار حضور داشتند. «همه جا خودش دوربین به دست و در صف اول بود؛ شیوه کار حاج قاسم
میدان داري مستقیم بود و ما که سربازي بودیم از حاج قاسم یاد گرفتیم که انسان باید حرکت کند و برود جلو؛ تا دیگران هم رهرو

 
باشند نه اینکه بنشینی و به دیگران بگویی برو...». 

 
حاج قاسم اهل به صف کردن سربازانش نبود 

این همرزم شهید در ادامه خاطراتش گفت: حاج قاسم قرار بود با هیلی کوپتر از مرز نهبندان بازرسی داشته باشد، برایشان مراسم
نظامی تدارك دیده بودیم. هلی کوپتر رسید؛ نیرو هاي نظامی همه به خط بودند؛ رفتم تا ایشان را از پاي هلی کوپتر همراهی کنم،

 
گرد و غبار که خوابید، دنبال حاج قاسم گشتم؛ اما هرچقدر هم منتظر شدم، فرمانده را ندیدم. 

حاج قاسم از گرد و خاك هلی کوپتر استفاده و آن محیط را ترك کرده بود. ما ایشان را در آشپزخانه یافتیم؛ حاج قاسم با کُتی رو
دست مشغول صحبت با مسئول آشپزخانه بودند؛ تعجب کردم که چرا سردار اینجاست؟! گفتم نیروهاي نظامی در انتظارند تا براي شما
احترام نظامی اجرا کنند؛ اما ایشان گفتند: «من عمدا به اینجا آمدم. دوست ندارم که بچه ها را یک ساعت معطل من کنید تا

 
تشریفات قائل شوید؛ من میخوام با سربازانم راحت باشم». 

وي در ادامه سخنانش گفت: سپهبد حاج قاسم سلیمانی علاقه اي خاص به من داشتند و به جاي احوال پرسی مقتدرانه، همواره با من
کُشتی دوستانه و خیلی خودمانی داشتند؛ این مهربانی از سرِ خاکی بودن ایشان بود، ایشان در اوج اقتدار مغرور نبودند؛ حتی غذاي

حاج قاسم همیشه باید همان غذاي سرباز می بود؛ روي زمین کنار سربازان روي خاك می نشست و می گفت: ما از خاکیم...



بهره مندي یک هزار و 140 خانوار از پروژه باغات پایاب سد آزاد

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  250  |  تاریخ: 1399/10/24

یکی از پروژه هاي مهمی که قرار است در استان کردستان اجرا شود اجراي طرح توسعه باغات پایاب سد آزاد است، بسیج
سازندگی کردستان قرار است 2 هزار و 100 هکتار زمین خشک را براي کاشت نهال اماده کند

به گزارش خبرگزاري بسیج از کردستان، بسیج سازندگی استان کردستان همواره اعلام آمادگی کرده است با تمام امکانات و
توان خود در مسیر پیشرفت استان گام بردارد. یکی از پروژه هاي مهمی که این نهاد در حال اجراي ان می باشد طرح توسعه باغات
پایاب سد آزاد است، این پروژه در دو فاز 1و2 و در سطح 4300 هکتار به منظور توسعه باغات است، طراحی و تعیین نقاط چاله با
استفاده از توان مهندسین خبره و 27 نفر افراد اموزش دیده انجام و همچنین عملیات چاله کنی با استفاده از ماشین آلات مکانیکی

 
در حال اجرا است. 

 
این پروژه یک هزار و 140 خانوار را در روستاهاي طاله وران، شویشه، خانقاه حسن جادار، تیژتیژ و قاسم آباد بهره مند می کند. 

آب مورد نیاز شبکه فرعی آبیاري تحت فشار اراضی پایاب سامانه انتقال سد آزاد از محل سامانه خط انتقال این سد به سد قوچم و در
هفت نقطه آبگیر تامین و مقرر است بر اساس برنامه مصوب اولیه در سطح 4300 هکتار از اراضی شیب دار روستاهاي بخش کلاترزان

 
در محور سنندج - مریوان تا روستاي حسن آباد محور سنندج - دیواندره شبکه آبیاري قطره اي اجرا شود. 

بسیج سازندگی کردستان مجموعه اي از مسئولین مرتبط با پروژه را به محل اجرا دعوت کرد تا از نزدیک آنان در جریان میزان

 
پیشرفت و مشکلات و موانع سر راه پروژه قرار دهد. 

 
فرمانده سپاه بیت المقدس: اگر موانع رفع شوند، تعهدات خود در پروژه باغات سد آزاد را در موعد مقرر انجام خواهیم داد 

سردار سید صادق حسینی فرمانده سپاه بیت المقدس کردستان اظهار داشت: پرورش و کاشت نهال تاثیر بسزایی در محیط زیست و

 
اقتصاد مردم منطقه دارد. 

وي افزود: برآورد ما از برداشت در 2هزار و 100 هکتار باغ که از پایاب سد آزاد تامین آب می شود و بسیج سازندگی مجري اجراي آن

 
است تاثیر بسزائی در اشتغالزایی و ماندن روستاییان در روستا دارد. 

فرمانده سپاه بیت المقدس کردستان با اشاره به مباحث مطرح شده در این جلسه بیان داشت: براي اجراي این طرح و رفع برخی

 
موانع و معارض، منابع طبیعی باید افراد داراي نسق را مشخص کند. 

سردار حسینی تصریح کرد: آن چیزي که در این پروژه مربوط به ما می شود در حال انجام آن هستیم و قطعا با به میدان آوردن

 
دستگاه هاي بیشتر سرعت پیشرفت پروژه بیشتر خواهد شد و تا قبل از سال جدید چاله نهال بیش از یک هزار هکتار تامین می شود. 

فرمانده سپاه بیت المقدس کردستان با اشاره به مشکلات کار بیان داشت: منطقه مورد استفاده کوهستانی است و مشکلات خاص



 
خودش را دارد. 

 
وي بر همکاري بخشدار، منابع طبیعی و جهاد کشاورزي در راستاي اجراي هر چه بهتر این طرح تاکید کرد. 

 
استان کردستان: تولید سالانه 50 هزار تن محصولات باغی در پروژه باغات سد آزاد 

بهمن مرادنیا استاندار کردستان نیز عنوان کرد: احداث چهار هزار و 300 هکتار باغ در پایاب سد آزاد با مشارکت سپاه بیت المقدس،

 
جهاد کشاورزي و بسیج سازندگی انجام می شود. 

وي با بیان اینکه در مرحله اول، 2 هزار و 100 هکتار این طرح اجرا می شود، اضافه کرد: هم اکنون بخشی از این طرح انجام شده و

 
در صورت بهره برداري کامل آن، یک هزار و 140 خانوار در بخش کلاترزان سنندج از درآمد پایدار برخوردار خواهند شد. 

استاندار کردستان به کمک دولت براي اجراي شبکه هاي یک، 2، سه و چهار پایاب سد آزاد اشاره کرد و افزود: در صورت بهره برداري

 
از این چهار هزار و 300 هکتار، سالانه 50 هزار تن محصولات باغی از جمله بادام، انگور، سیب و به تولید می شود. 

مرادنیا با بیان اینکه دولت براي تامین آب این اراضی هزینه زیادي کرده و مردم باید در این زمینه همکاري لازم را داشته باشند،

 
گفت: تاکنون براي این پروژه، 18 هزار کیلومتر لوله گذاري اجرا شده است، پس مردم از این فرصت استفاده کنند. 

 
پروژه مهار آب هاي مرزیپتانسیلی براي ایجاد اشتغال در کردستان 

بهرام نصراللهی زاده رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان کردستان گفت: بهره برداري از پروژه مهار آب هاي مرزي غرب کشور
باعث افزایش تولیدات دامی و ایجاد اشتغال، تثبیت جمعیت ساکن در این مناطق می گردد و تاثیر ملموسی در زندگی مردم به ویژه

 
اقشار ضعیف جامعه دارد. 

وي اظهار کرد: 3 پروژه مهم در هدف گذاري سد آزاد دنبال می شود که شامل، تامین آب شرب سنندج با 57 میلیون مترمکعب براي
این شهر، مسیر سامانه 4300 هکتاري که 34 میلیون متر مکعب براي این هکتار مذکور است، آب شرب و صنعت شهرستان هاي قروه

 
و دهگلان و هزار هکتار اراضی پایاب سد قوچان که 31 میلیون مترمکعب براي دهگلان در نظر گرفته شده است. 

وي افزود: با اجراي روند صحیح این پروژه که از پروژه هاي مهم اقتصاد مقاومتی در چند سال اخیر و در قالب پروژه هاي جهش تولید
در راستاي فرمایشات مقام معظم رهبري براي سال جاري است، موجب می شود تا ایجاد اشتغال و درآمد سرانه مردم منطقه افزایش

 
یابد. 

نصراللهی زاده با اشاره به اهمیت این پروژه و اقدامات انجام شده در راستاي آن تصریح کرد: تاکنون اعدادي که بایستی سد آزاد و
سامانه انتقال را تامین کند 1559 میلیارد تومان می باشد که در حوزه وزارت نیرو هزینه شده است و سامانه انتقال سد قوچان در دهه

 
فجر آماده بهره برداري است. در بخش کشاورزي نیز 120 میلیارد تومان هزینه شده است. 

وي با بیان اینکه بهره برداري از این طرح تاثیر زیادي بر وضعیت اقتصادي قشر ضعیف جامعه از لحاظ ایجاد درآمد دارد، عنوان کرد: با
بهره برداري از این پروژه در سال هاي آینده قیمت اراضی این منطقه افزایش می یابد و موجب مشتري مداري می گردد، هر چند که



کشاورزان به هیچ وجه اجازه فروش ندارند، چرا که جزء منابع دولتی است و باید از ایجاد بورس زمین و باغ جلوگیري شود و این طرح

 
با هدف کمک به اقشار آسیب پذیر است. 

نصراالله زاده با اشاره به حرکت جهادي و قرارگاهی، بسیج سازندگی و محرومیت زدایی سپاه کردستان در اجراي این طرح تاکید کرد:
در ابتداي این طرح در فاز اول در 2100 هکتار براي کاشت نهال، بایستی 840 هزار چاله کنده می شد که هزینه یک میلیارد و 500
میلیون تومان توسط بسیج سازندگی و محرومیت زدایی سپاه استان پرداخت شد. این پروژه در مجموع 4300 هکتار است که در حال

 
حاضر بر روي 2100 هکتار آن فعالیت انجام شده است. 

 
تا پایان سال 1400مجتمع باغی سامانه سد آزاد در سطح 4300 هکتار به طور کامل به بهره برداري خواهد رسید 

محمد فرید سپري رئیس سازمان جهاد کشاورزي هم اظهار کرد: عملیات اجرایی این پروژه در سال 1399 شروع شده و با توجه به

 
پیشرفت مناسب پروژه تا پایان سال 1400 تکمیل و خاتمه خواهد یافت. 

وي با بیان اینکه مطالعات خاکشناسی تفصیلی و مطالعات مرحله دوم ( تفصیلی - اجرایی) توسعه باغات انجام شده است گفت؛ الگوي

 
کشت پیشنهادي براي این اراضی سیب، گلابی، به، انگور و گردو است. 

 
سپري تاکید کرد: پیش بینی می شود سالانه 50 هزار تن محصولات کشاورزي در این اراضی تولید شود. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان کردستان تصریح کرد: هدف از اجراي این پروزه، توسعه سرمایه گذاري، اشتغالزایی، کاهش

 
فاصله درآمدي سرانه استان با میانگین کشوري و کاهش تهدیدات سیاسی، امنیتی و اجتماعی ناشی از بیکاري است. 

وي ادامه داد: جلوگیري از مهاجرت روستاییان به مرکز استان و سایر استانها و افزایش سطح باغات آبی استان از دیگر اهداف اساسی

 
این طرح است. 

سپري با اشاره به محدوده اجراي طرح خاطر نشان کرد: روستا هاي، خانقاه حسن جادار، شویشه، طاله وران، پیچون، قاسم آباد،
تیژتیژ، ماموخ علیا، ماموخ سفلی، چرندو، چتان، گزان سفلی،حسین آباد، تودار صمدي، قلقله، گاودره و دویسه در محدوده این پروژه

 
بوده و اهالی این روستاها از این طرح برخوردار خواهند شد. 

وي تصریح کرد: استفاده بهینه از شبکه هاي آبیاري موجود براي توسعه فعالیت هاي سودآورتر و توسعه کشت و تولید محصولات

 
صادرات محور از مهمترین دست آوردهاي این طرح خواهد بود. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان کردستان رفع محرومیت و فقرزدایی در منطقه و ایجاد انگیزه براي کاهش مهاجرت روستاییان

 
به شهرها را از اهداف طرح هاي توسعه اي بخش کشاورزي دانست. 

وي تاکید کرد: ارتقاء نقش و جایگاه استان در توسعه ملی و تحکیم پیوندهاي آن با اقتصاد کشور و توسعه باغات استان با رعایت اصول
توسعه پایدار هماهنگ با سایر بخشهاي اقتصادي به ویژه صنایع فرآوري وابسته به این زیربخش محور برنامه هاي ما در بخش

 
کشاورزي استان است. 



 
کشاورزانی که اراضی ملی را تخریب کرده اند قبل از غرص نهال مجوزهاي مربوطه را دریافت کنند 

سعدي نقشبندي مدیرکل منابع طبیعی استان کردستان نیز گفت: این شش روستا خدا را شکر کنند بحث موضوعیت رفع تداخلات

 
پلاك ها انجام شده یعنی کاملا مشخص شده که در چه جاهایی حق با دولت و در چه جاهایی حق با کشاورزان است. 

 
وي افزود: همچنین نقشه نهایی ترسیم شده و در محل جا نمایی شده است. 

نقشبندي تآکید کرد: دومین موضوعی که وجود دارد این است که عرصه هایی که در حال حاضر متعلق به مردم نیست و مردم در
سنوات گذشته به هر نحوي آن ها را تخریب کردند اگر این طرح نبود بنده همه آن ها را به مرجع قضایی ارجاع می دادم چون این

 
جزو حقوق بیت المال است و باید برگردانده شود. 

مدیرکل منابع طبیعی استان کردستان عنوان کرد: بنابراین مردم براي این هم یک شکر دیگر باید بکنند که این طرح انجام شده و
وزیر جهاد کشاورزي گفته است که در جاهایی که بحث مهار رودخانه هاي مرزي و سامانه هاي انتقال آب وجود دارد لازم نیست

 
پرونده ها به مراجع قضایی فرستاده شوند، البته مشروط به اینکه تعاونی تشکیل شود و از طریق تعاونی واگذار گردد. 

وي افزود: واقعیت امر این است که در تمام عرصه هاي منابع طبیعی که زیر این خط انتقال قرار گرفته اند می توان در قالب تعاونی

 
هاي تولید و طرح توسعه باغات از سوي جهاد کشاورزي واگذار شود. 

نقشبندي بیان کرد: براي واگذاري به افراد واجد شرایط باید سازمان تعاون روستایی تعیین تکلیف کند و ما براي واگذاري مشکلی

 
نداریم البته باید قبل از غرص نهال مجوزهاي مربوطه را دریافت کنند. 

وي تأکید کرد: از نظر ما فعالیت در این پروژه محدودیتی وجود ندارد ولی باید تعاون روستایی عرصه هاي مدنظر را معرفی و تعاونی

 
هاي مدنظر را تشکیل دهد. 

 
رئیس بسیج سازندگی کردستان: جهاد کشاورزي و منابع طبیعی باید ذهنیت معارضین محلی را تغییر دهند 

علی اصغر عزیزي فر مسئول بسیج سازندگی سپاه بیت المقدس کردستان نیز اظهار داشت: در راستاي پروژهاي اقتصاد مقاومتی و
بحث احداث باغات در پایاب سد آزاد توانستیم تاکنون و در فاز آزاد 2 هزار و صد هکتار پروژه را توسط جهاد کشاورزي و با پشتیبانی
مسئولین در این امر را آغاز کنیم و در حال حاضر کار در منطقه طاله وران، قاسم آباد، پی شور، خانقاه، شویشه و تیژتیژ توسط 13

 
دستگاه بیل مکانیکی در حال اجرا است. 

وي با اشاره به اینکه در این امر 140هزار هکتار زمین براي به انجام رساندن پروژه ها آماده کار است، گفت: ما در صدد هستیم که

 
حداکثر تا پایان فروردین این پروژه را به اتمام برسانیم. 

عزیزي فر با اشاره به بحث زمین هاي مابع طبیعی که فعلا تخریب نشده و متعلق به منابع طبیعی است و توسط مردم تخریب شده
است، افزود: با حضور کارشناسان، معاونین جهاد، اعضاي تعاونی و مسوولین بومی منطقه براي رفع مشکلات و موانع بر سر راه انجام

 
پروژها جلساتی را برگزار کرده ایم. 

وي گفت: از 800هکتار منابع طبیعی چیزي حدود 300 هکتار تخریب شده و در دست مردم قرار دارد و 500 هکتار دیگر تخریب



 
نشده و جزو اراضی منابع طبیعی است. 

مسئول بسیج سازندگی سپاه بیت المقدس کردستان تصریح کرد: در حال حاضر ما با مشکلاتی از جمله معارضین شخصی که زمین
هاي را در اختیار دارند در حال دست وپنجه نرم کردن هستیم چراکه این افراد این امیدواري را ندارند که به آنها بعد از کنده شدن
چاله ها در بحث نهال و یارانه نهال ها، خدمات لازم برایشان تامین شود هر چند دولت قول مساعد در خصوص تامین نهال به این

 
مردم را داده اما تغییر ذهنیت مردم در این زمینه کار بسیار سختی است. 

وي افزود: در این فصل که فصل درختکاري است باید کار در بحث چاله هایی که کنده شده شروع شود تا با این کار بتوانیم امیدواري

 
در دل مردم ایجاد شود. 

عزیزي فردر خصوص تامین اعتبار این پروژه ها گفت: کل اعتبار در نظر گرفته شده نزدیک به 4 و نیم میلیارد بوده است که سهم

 
سپاه یک و نیم میلیارد است که تا کنون 500 میلیون تومان اعتبار صرف به انجام رساندن پروژه هاي در دست اقدام شده است. 

وي در ادامه گفت: در دو منطقه اجرایی هیچ گونه زیرساختی براي تأمین در نظر گرفته نشده است و این امر در به انجام رساندن

 
پروژها نیز مزید بر علت شده است و بهبود شرایط موجود، یاري مسئولین را می طلبد. 

انتهاي پیام/7727



ایجاد فرصت هاي شغلی در شادگان مستلزم همکاري بیشتر بانک ها است

منبع: ایرناشماره خبر:  251  |  تاریخ: 1399/10/24

آبادان - ایرنا - سرپرست فرمانداري شادگان همکاري بیشتر بانک هاي عامل در راستاي پرداخت تسهیلات به متقاضیان وام
خود اشتغالی و مشاغل خانگی را خواستار شد و گفت: ایجاد فرصت هاي شغلی جدید در شهرستان شادگان مستلزم همکاري

بیشتر بانک ها در پرداخت تسهیلات است.

آبادان - ایرنا - سرپرست فرمانداري شادگان همکاري
بیشتر بانک هاي عامل در راستاي پرداخت تسهیلات به
متقاضیان وام خود اشتغالی و مشاغل خانگی را خواستار
شد و گفت: ایجاد فرصت هاي شغلی جدید در شهرستان
شادگان مستلزم همکاري بیشتر بانک ها در پرداخت

 
تسهیلات است. 

امید صبري پور چهارشنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا
اظهار داشت: بانک ها بر اساس قانون موظف هستند در
پرداخت تسهیلات اشتغال فراگیر با متقاضیان وام

 
اشتغالزایی معرفی شده از سوي دستگاه هاي اجرایی همکاري کنند. 

وي با بیان اینکه میانگین شاخص بیکاري در شادگان می طلبد یک حرکت جهادي در راستاي اشتغالزایی انجام شود تا شاهد رونق
اقتصادي در این شهرستان باشیم گفت: سهمیه ایجاد اشتغال شهرستان شادگان و استخدام اداري در سال جاري 300 نفر بوده که

 
تاکنون 70 درصد این سهمیه محقق شده است. 

صبري پور بر لزوم تکمیل ظرفیت تعهد اشتغال این شهرستان در سال جاري تاکید کرد و گفت: همه دستگاه هاي اجرایی شادگان

 
باید تلاش کنند تا تعهد اشتغال این شهرستان به صورت کامل محقق شود. 

سرپرست فرمانداري شادگان بیشترین کار آفرینی را در بخش روستایی و مشاغل خانگی اعلام کرد و افزود: در سال جاري براي تقویت

 
فرهنگ کار و کارآفرینی در زمینه مشاغل خانگی اعتبارات خوبی در نظر گرفته شد که سهم بسزایی را در اشتغالزایی خواهد داشت. 

وي به ظرفیت هاي تالاب شادگان در راستاي توسعه گردشگري و ایجاد اشتغال در این شهرستان اشاره کرد و گفت: معرفی جاذبه
هاي گردشگري تالاب بین المللی شادگان و جذب گردشگر بیشتر رونق اشتغال در این شهرستان بخصوص روستاهاي حاشیه تالاب را

 
به همراه خواهد داشت. 

صبري پور وجود ظرفیت مناسب در بخش کشاورزي بخصوص صنایع جانبی و بسته بندي خرما را یکی از مزیت هاي سرمایه گذاري
در این بخش عنوان کرد و اظهار داشت: با وجود ظرفیت هاي فراوان اقتصادي در شهرستان، رفع بیکاري جوانان به موضوع مهم تبدیل



 
شده و شهرستان از این لحاظ وارد بحران بیکاري شده است. 

 
شادگان در فاصله 70 کیلومتري اهواز مرکز استان خوزستان واقع است. 

 
برچسب ها 

 
- شادگان 

 
- اشتغال فراگیر 

 
- هدایت شغلی 

- خوزستان



آغاز نام نویسی المپیاد علمی دانش آموزان پایه هاي دهم و یازدهم

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  252  |  تاریخ: 1399/10/24

نام نویسی المپیاد علمی دانش آموزان پایه هاي دهم و یازدهم تا روز شنبه 27 دي ماه ادامه دارد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیماي مرکز مازندران، معاون آموزش
متوسطه آموزش و پرورش مازندران از آغاز نام نویسی المپیاد علمی
دانش آموزان پایه هاي دهم و یازدهم از روز سه شنبه 23 دي ماه

 
خبر داد و گفت: نام نویسی تا روز شنبه 27 دي ماه ادامه دارد. 

علی دهقان با اشاره به رشته هاي این المپیاد افزود: آزمون المپیاد
هاي علمی در رشته هاي ادبی، جغرافیا، ریاضی، زیست شناسی، شیمی، فیزیک، کامپیوتر، نجوم واخترفیزیک، علوم زمین، سلول هاي

 
بنیادي و پزشکی بازساختی، تفکر و کارآفرینی، اقتصاد و مدیریت و پژوهشی برگزار خواهد شد. 

وي با اشاره به نحوه ثبت نام در این آزمون خاطرنشان کرد: دانش آموزان علاقه مند به شرکت در المپیاد هاي علمی کشور می توانند

 
با مراجعه به سامانه ثبت نام الکترونیکی المپیاد ها به نشانی oly.medu.ir ثبت نام کنند. 

وي با تاکید بر این موضوع که ثبت نام صرفاً به صورت الکترونیکی است، گفت: براي این منظور علاقه مندان می توانند در زمان مقرّر
با مراجعه به سامانه ثبت نام المپیاد هاي علمی نسبت به این امر اقدام نمایند. مهلت ثبت نام در آزمون المپیاد هاي علمی کشور تا

 
27 دي ماه 99 خواهد بود. 

دهقان افزود: آینده نظام جمهوري اسلامی ایران درگرو شکوفایی علمی استعداد ها و شناسایی دانش آموزان جوان و مستعد کشور

 
است و حمایت، تقویت و راهنمایی، به منظور بهبود و ارتقاء سطح دانش آنان، تأثیر بسزایی در نیل به این هدف خواهد داشت. 

این مقام مسئول با اشاره به هدف اصلی المپیاد هاي علمی خاطرنشان کرد: هدف از برگزاري المپیاد هاي علمی دانش آموزي، ایجاد

 
تکاپوي آموزشی در مدارس، شناسایی و انتخاب دانش آموزان داراي استعداد و توانمندي هاي علمی ویژه آن ها است. 

معاون آموزش متوسطه آموزش و پرورش استان با اشاره به برگزاري این آزمون ها، تصریح کرد: این آزمون ها به صورت هم زمان در
سراسر کشور و حوزه هاي خارج از کشور، براي دانش آموزان پایه هاي دهم و یازدهم علاقه مند برگزار خواهد شد.



نور امید در چشمان کودکان کم بینا و نابینا/ مهارت آموزي براي ورود به

جامعه + فیلم

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  253  |  تاریخ: 1399/10/24

8 هزار و 884 نفر در استان اصفهان به دلیل اختلالات بینایی زیرپوشش اداره کل بهزیستی هستند.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از اصفهان، گروه قابل توجهی از هر جامعه افرادي
هستند که به دلیل اختلالات ژنتیکی یا حوادث مختلف

 
طبیعی و غیر طبیعی دچار انواع معلولیت ها شده اند. 

این افراد براي اینکه بتوانند مانند دیگر مردم در فعالیت
هاي اجتماعی حضور یابند و یا دست کم زندگی شخصی و روزانه خود را با دردسر کمتري سپري کنند باید مهارت هاي لازم را کسب
کنند. هدفی که براي دستیابی به آن مراکز مختلف آموزش و توانبخشی تخصصی دایر شده است. گروهی از جامعه هدف نیازمند

 
درمان و توانبخشی نابینایان و کم بینایان هستند. 

 
 

 
توانبخشی کودکان کم بینا و نابینا در سنین طلایی 

یزدانیان پور کارشناس مسئول دفتر مراکز توانبخشی روزانه اداره کل بهزیستی استان اصفهان در گفتگو با خبرنگار ما گفت: 8 هزار و
884 نفر در استان اصفهان به دلیل اختلالات بینایی زیرپوشش اداره کل بهزیستی هستند که 814 نفر زیر 15 سال دارند و نیازمند

 
دریافت آموزش هاي تخصصی هستند. 



او با بیان اینکه بهترین زمان توان افزایی این کودکان تا قبل از 6 سالگی است افزود: در خصوص این افراد نکته مهم و ضروري،
مداخلات به هنگام براي درمان اختلالات بینایی و توانمندسازي فرد است، در این زمینه حتی به خانواده ها هم آموزش هایی داده می

 
شود تا چگونگی ارتباط با فرزند خود و تامین نیاز هاي او را فرا بگیرند. 

کارشناس مسئول دفتر مراکز توانبخشی روزانه اداره کل بهزیستی استان اصفهان گفت: در مراکز تخصصی کودکان می آموزند به چه
شکلی با محیط بیرون ارتباط برقرار کنند، تحرك و جهت یابی بی خطر و چگونگی بهترین استفاده از وسایل کمک توانبخشی را فرا

 
می گیرند و براي زندگی روزمره مهارت کسب می کنند. 

یزدانیان پور گفت: این آموزش ها به مرور کودکان را آماده ورود به مدارس عادي می کند البته آن دسته از کودکانی که اختلالات

 
شدید بینایی دارند به مدارس استثنایی هدایت می شوند. 

او اظهار کرد: موفق ترین مرکز در ارائه مهارت هاي زندگی به کودکان کم بینا و نابینا مرکز توکل اصفهان است که با الگوگیري از آن

 
در کاشان، نجف آباد و فلاورجان هم نظیر آن مراکزي دایر شده و سالیانه 150 نفر از خدمات این مراکز بهره مند می شوند. 

کارشناس مسئول دفتر مراکز توانبخشی روزانه اداره کل بهزیستی استان اصفهان گفت: تعداد زیادي از افراد زیر پوشش این مراکز
تاکنون موفق به طی مدارج تحصیلی عالی حتی تا مقطع دکترا شده و در زمینه هاي ورزشی و هنري همچنین اشتغال و کارآفرینی

 
موفقیت هاي قابل توجهی کسب کرده اند. 

 
 

آموزش هاي تخصصی رایگان براي توانبخشی کودکان کم بینا و نابینا کارشناس ارشد روانشناسی کودکان با نیاز هاي ویژه و مدیر
مرکز توکل در گفتگو با خبرنگار ما از اصفهان، گفت: مرکز توانبخشی و درمان کودکان کم بینا و نابیناي توکل سال 85 کار خود را

 
آغاز کرده و نخستین مرکز تخصصی در کشور براي درمان این گروه از کودکان و توانمندسازي آنهاست. 

فاطمه توکلی افزود: در این مرکز 22 کارشناس در حوزه هایی نظیر کاردرمانی، اصلاح حرکتی، تحریکات بینایی، نورسنجی، موسیقی
درمانی و گفتار درمانی به کودکان کم بینا و نابینا خدمات تخصصی ارائه می کنند که رویکرد این آموزش ها تحرك و جهت یابی،

 
تقویت حواس دیگر و پرورش درك و نگرش صحیح به توانایی هاي فرد است. 

او ادامه داد: در مرکز توانبخشی توکل بیشتر بر جنبه حرفه آموزي و ارتقاي مهارت هاي نابینایان تمرکز می شود و هدف این است که

 
افراد نابینا به سطحی از خودکفایی نسبی براي فعالیت هاي روزمره برسند. 



این کارشناس ارشد روانشناسی کودکان با نیاز هاي ویژه گفت: پس از موفقیت این مرکز، 11 مرکز مشابه در مناطق مختلف کشور

 
تاسیس شده است. 

توکلی با اشاره به آموزش رایگان سالیانه 60 نفر در مرکز توکل گفت: هزینه تمام شده آموزش هر نفر در سال یک میلیون و 800 هزار

 
تومان است که بهزیستی فقط بخشی از آن را می پردازد و بقیه با همت خیران تامین می شود. 

او افزود: مهم ترین مشکل و چالش این مرکز، استیجاري بودن ساختمان سه طبقه آن است که اجاره آن هزینه سنگینی را تحمیل

 
می کند. 

 
 

 
نابینایان هم می توانند 

صفري کارشناس ارشد کودکان استثنایی و از مربیان با سابقه مرکز توکل گفت: در این مرکز سعی می شود تمام نیاز هاي خاص

 
کودکان نابینا و کم بینا سنجش و توانایی شان ارزیابی شود و هر یک براساس نیازهایشان آموزش هاي لازم را فرا بگیرند. 

او ادامه داد: در این مرکز ابتدا بینایی کودکان ارزیابی می شود و طبق دستور پزشک و بینایی سنج تمریناتی را در اتاق تاریک آغاز می
کنند، این افراد پس از آن به گونه اي آموزش می بینند که دست کم نیاز هاي اولیه دیداري شان تامین شود و اگر اختلالات شدید

 
بینایی داشته باشند حس لامسه آنان تقویت می شود. 

این مربی مرکز توکل با ذکر مصادیقی در این زمینه گفت: کودکی در یک سالگی با اختلال بینایی خیلی شدید در مرکز ثبت نام شد
که فقط به نور واکنش نشان می داد و پزشکان معتقد بودند فقط باید خط بریل به او آموزش داده شود، اما این کودك امروز پس از 5
سال تمرین مداوم در سنجش بینایی، درشت خوان معرفی شد و توانست در نوشتن لوح و کار هاي دیداري و نوشتاري پیشرفت خوبی

 
داشته باشد. 

وجود مراکزي همچون مرکز توانبخشی و درمان کودکان کم بینا و نابیناي توکل کمک بزرگی به این کودکان می کند تا با دریافت

 
خدمات توانبخشی و درمانی و شناسایی استعدادهایشان آینده روشنی براي خود رقم بزنند. 
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گزارش از معصومه اکبري



برگزاري جشنواره «فرهنگ اندیشه و کارآفرینی» براي نخستین بار در

دانشگاه ملایر

منبع: ایسناشماره خبر:  254  |  تاریخ: 1399/10/24

معاون فرهنگی و اجتماعی دانشگاه ملایر اعلام کرد: جشنواره «فرهنگ اندیشه و کارآفرینی» با ترکیبی از جشنواره «رویش»
براي کانون ها، جشنواره «حرکت» براي انجمن هاي علمی و جشنواره تیتر براي نشریات، فضاي مجازي  و رسانه برگزار

خواهد شد.

دکتر حمید نوري در گفت وگو با ایسنا، هدف از برگزاري این جشنواره را
آماده سازي دانشجویان علاقمند به شرکت در جشنواره هاي ملی و بین
المللی وزارت علوم تحقیقات و فناوري دانست و اظهار کرد: جشنواره
فرهنگ، اندیشه و کارآفرینی با رویکرد کارآفرینی و ایجاد روحیه همدلی و

 
نشاط دانشجویان در هفته اول اسفندماه برگزار می شود. 

وي تصریح کرد: این جشنواره با مشارکت همه فعالان، گروه ها و تشکل
هاي دانشجویی و فرهنگی دانشگاه و با ترکیبی از جشنواره «رویش» براي

 
کانون ها، جشنواره «حرکت» براي انجمن هاي علمی و جشنواره تیتر براي نشریات، فضاي مجازي و رسانه برگزار خواهد شد. 

نوري مهلت ارسال آثار را از یکم دي ماه تا 22 بهمن ماه عنوان کرد و گفت: این جشنواره همزمان با ولادت حضرت علی(ع) در هفته
اول اسفندماه 99 به مدت هفت روز در کانال تلگرام، ایتا و صفحه اینستاگرام معاونت فرهنگی و اجتماعی و نیز از طریق سامانه ال ام

 
اس و ادوب کانکت دانشگاه ملایر برگزار می شود. 

معاون فرهنگی و اجتماعی دانشگاه ملایر افزود: علاقمندان می توانند از طریق ارتباط با دبیرخانه جشنواره مذکور در دفتر مدیریت

 
فرهنگی و کارشناسان اجرایی و دبیران مذکور با شرایط و ضوابط این برنامه فرهنگی آشنا شده و ارتباط برقرار کنند. 

وي مجموعه هاي دانشجویی را بستري براي رشد دانشجویان و فرهنگ دانشگاهی در قالب تشکل ها و انجمن هاي علمی و فرهنگی
دانست و یادآور شد: جشنواره حرکت نیز که در سال هاي اخیر با پویندگی و بالندگی بیشتر دانشجویان همراه بوده، توانسته است با
ایجاد روحیه نشاط علمی و تقویت مشارکت علمی دانشجویان نقش مهمی در فرآیند روحیه تلاش و تحقیق و برنامه سازي در عرصه

 
کارآفرینی در سطح دانشگاه ها ایفا کند. 

معاون فرهنگی و اجتماعی دانشگاه ملایر خاطرنشان کرد: جشنواره حرکت در سطح دانشگاه و سطوح ملی و بین المللی با هدف

 
بررسی آثار انجمن هاي علمی دانشجویی دانشگاه ها هر ساله در ایران برگزار می شود. 

وي جشنواره حرکت را زمینه ساز ایجاد همدلی و همفکري براي کارهاي مشترك علمی در جهت ساخت برنامه ها، برنامه ریزي هاي
علمی و کارآفرینی در موضوعات مختلف دانست و مطرح کرد: مدیران پروژه هاي علمی و تحقیقی بر این باورند که در تحقق این
استراتژي مهم و در این راستا باید به سمت انجام امور علمی گروهی و مشترك در دانشگاه ها نیز حرکت کنیم چراکه دانشگاه ها با



 
قرارگیري در کنار یکدیگر، جامع نگري بیشتري براي حل مشکلات کشور خواهند داشت. 

نوري ادامه داد: در طول 20 سال گذشته با پویایی انجمن هاي علمی دانشجویی در این عرصه، شاهد فعالیت هاي گسترده علمی و
پژوهشی این انجمن ها بودیم، به ویژه از سال 97 با نوسازي و توانمندسازي انجمن هاي علمی و کانون هاي فرهنگی، این کانون ها با

 
بهبود ارائه خدمات به جامعه در فرآیند توسعه کشور نقش مهم و مؤثرتري داشتند. 

معاون فرهنگی و اجتماعی دانشگاه ملایر با بیان اینکه بین المللی سازي یکی از فعالیت هاي مهم جشنواره حرکت است، تأکید کرد:

 
انجمن هاي علمی می توانند مکملی براي فعالیت هاي آموزشی و پژوهشی در دانشگاه ها باشند. 

وي با اشاره به دومین بخش این جشنواره با عنوان جشنواره رویش اظهار کرد: جشنواره رویش به عنوان عرصه تجلی توانمندي ها و

 
استعدادهاي ارزشمند کانونهاي فرهنگی، هنري، دینی و اجتماعی بستر مناسب براي انعکاس ظرفیت هاي قابل توجه کانون ها است. 

نوري یادآور شد: بر این اساس دانشگاه بر مبناي سیاست ها و راهبردهاي مدون جشنواره و طبق زمانبندي تعیین شده زمینه اي
فراهم می کند تا برگزیده هاي بخش هاي مختلف و همچنین آثار و دستاوردهاي کانونی، پس از انجام ارزیابی و داوري به دبیرخانه

 
جشنواره ملی رویش معرفی شوند. 

وي در ادامه به بیان اهداف این بخش از جشنواره پرداخت و گفت: نهادینه سازي هویت کانون هاي فرهنگی و هنري، شناسایی و
معرفی استعدادهاي شاخص و ناب دانشجویی در حوزه کانون ها، تشویق و ترغیب جامعه دانشگاهی به فعالیت هاي اجتماعی و
فرهنگی، تأکید بر توانمندي مدیریت هاي فرهنگی و حوزه هاي کارشناسی کانون ها و نیز ترویج فعالیت گروهی و قانونمند در

 
دانشگاه از جمله این اهداف است. 

این عضو هیئت علمی دانشگاه ملایر به دو بخش رقابتی و غیررقابتی جشنواره رویش درون دانشگاهی اشاره و خاطرنشان کرد: بخش

 
رقابتی با هدف شناسایی و تشویق برگزیدگان عرصه هاي مختلف کانون هاي فرهنگی، هنري، دینی و اجتماعی برگزار می شود. 

معاون فرهنگی و اجتماعی دانشگاه ملایر بیان کرد: جشنواره رویش محملی براي شناسایی، ارائه و تقدیر از آثار برگزیده کانون ها است

 
و بر این اساس کانون هایی با صبغه هنري بیشتر، امکان حضور در این بخش را خواهند داشت. 

وي با بیان اینکه سایر کانون ها با دارا بودن کارکردهاي برنامه محور و اجرایی مانند کانون هاي محیط زیست، هلال احمر، آسیب هاي
اجتماعی و مطالعات فرهنگی می توانند در بخش ایده ها و برنامه هاي موفق کانونی به رقابت بپردازند، تصریح کرد: آثار و دستاورد
هاي فردي صنایع دستی، هنرهاي تجسمی، ادبی، عکس، فیلمنامه و نمایشنامه و نیز آثار و دستاوردهاي گروهی شامل فیلم، تئاتر و

 
موسیقی دو حوزه اصلی این بخش هستند. 

نوري خاطرنشان کرد: جشنواره تیتر نیز به عنوان بخشی از جشنواره بزرگ فرهنگ اندیشه و کارآفرینی، با همان شعار بیان شده در
جشنواره تیتر دوازدهم ملی مبنی بر «عینیت در خبر، انصاف در تحلیل و آزادي در بیان» در بخش هاي مختلف شامل آثار برگزیده،

 
نشریات برگزیده، فضاي مجازي، بخش ویژه و بخش سرزمین مادري برگزار می شود. 

وي ترکیب سه جشنواره حرکت، رویش و تیتر در جشنواره بزرگ فرهنگ اندیشه و کارآفرینی در دانشگاه ملایر را با هدف تبدیل ایده
به کسب و کار و کارآفرینی دانست و مطرح کرد: این جشنواره می تواند با تقویت روحیه مشارکت دانشجویان و همدلی و همکاري با



 
اساتید و محققان دستاوردهاي خوبی در دانشگاه ملایر داشته باشد. 

انتهاي پیام



پنج طرح صنعتی و خدماتی در سقز افتتاح می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  255  |  تاریخ: 1399/10/24

سنندج - ایرنا - رییس اداره صنعت، معدن و تجارت سقز گفت: پنج طرح صنعتی و خدماتی با اشتغال زایی 68 نفر و با اعتبار
280 میلیارد ریالی بخش خصوصی در گرامیداشت دهه فجر در این شهرستان افتتاح می شود.

سنندج - ایرنا - رییس اداره صنعت، معدن و تجارت سقز
گفت: پنج طرح صنعتی و خدماتی با اشتغال زایی 68 نفر و
با اعتبار 280 میلیارد ریالی بخش خصوصی در گرامیداشت

 
دهه فجر در این شهرستان افتتاح می شود. 

بهنام میرزایی روز چهارشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
اظهار داشت: تولید تیرچه صنعتی، تولید لنِت شرکت آوا
لنت آرسام زاگرس، سبدسازي خاکپور، دانه بندي شن و
ماسه و تولید انواع لامپ شرکت پرتو نور افشان صنعت روژ
از جمله طرح هایی است که در گرامیداشت دهه فجر به

 
بهره برداري می رسد. 

وي اضافه کرد: ظرفیت تولید سالانه هر کدام از این طرح ها به ترتیب یک هزار تُن تیرچه، 900 هزار عدد لنت ترمز خودرو، 200 تُن

 
سبد میوه، 60 هزار تُن دانه بندي شن و ماسه و سه میلیون عدد لامپ ال اي دي و اس ام دي است. 

میرزایی یادآور شد: براي راه اندازي این پنج طرح صنعتی و خدماتی مبلغ 28 میلیارد تومان سرمایه گذاري شده که هفت میلیارد
تومان آن از محل تسهیلات تبصره 18 دولت در راستاي حمایت از تولید و 21 میلیارد تومان نیز توسط بخش خصوصی تامین شده

 
است. 

رییس اداره صنعت، معدن و تجارت سقز با بیان اینکه این طرح ها، در شهرك صنعتی، خارج از شهرك و ناحیه صنعتی واقع شده اند،

 
اضافه کرد: میزان اشتغال زایی این طرح ها 68 نفر به صورت مستقیم است. 

وي با بیان اینکه 105 واحد صنعتی داراي پروانه در شهرك هاي صنعتی سقز فعالیت دارند، افزود: 12 واحد از این تعداد فعلا غیرفعال

 
است. 

وي یادآور شد: بیش از 800 نفر در شهرك صنعتی سقز مشغول فعالیت هستند و تقریبا در کل یک هزار و 200 نفر با واحدهاي خارج

 
از شهرك صنعتی نیز در حوزه تولید صنعتی اشتغال دارند. 

سقز با بیش از 226 هزار نفر جمعیت دومین شهرستان پر جمعیت استان کردستان است که در 190 کیلومتري شمال سنندج مرکز



 
این استان قرار دارد. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران 

 
- افتتاح طرح 

- سقز



پلوسی دادستان هاي استیضاح ترامپ را تعیین کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  256  |  تاریخ: 1399/10/24

نیویورك- ایرنا- مجلس نمایندگان آمریکا در نظر دارد روز چهارشنبه به وقت محلی، استیضاح رئیس جمهوري این کشور را
در دستور کار قرار دهد و به همین دلیل، دادستان هاي محکمه استیضاح تعیین شدند.

نیویورك- ایرنا- مجلس نمایندگان آمریکا در نظر دارد روز
چهارشنبه به وقت محلی، استیضاح رئیس جمهوري این
کشور را در دستور کار قرار دهد و به همین دلیل، دادستان

 
هاي محکمه استیضاح تعیین شدند. 

به گزارش ایرنا، نانسی پلوسی شامگاه سه شنبه نام 9 عضو
دموکرات مجلس نمایندگان را براي هدایت محکمه
استیضاح دونالد ترامپ رئیس جمهوري چهل و پنجم

 
آمریکا معرفی کرد. 

 
جیمی راسکین عضو کمیته نظارت و اصلاحات که طراح اصلی استیضاح است، به عنوان مدیر ارشد تعیین شده است. 

 
دیانا دگت، عضو کمیته انرژي و تجارت که به عنوان رئیس کمیته فرعی نظارت و تحقیقات فعالیت می کند. 

دیوید سیسیلین عضو کمیته قضایی که به عنوان رئیس کمیته فرعی قوانین ضد انحصاري، تجارت و اداري اشتغال دارد و در کمیته

 
امور خارجه هم فعالیت می کند. 

 
خواکین کاسترو عضو کمیته اطلاعات و کمیته امور خارجه است که ریاست کمیته فرعی نظارت و تحقیقات را هم برعهده دارد. 

 
اریک سوالول عضو کمیته اطلاعات و رئیس کمیته فرعی مدرنیزاسیون و آمادگی اطلاعات و کمیته قضایی است. 

 
تد لیو عضو کمیته قضایی و کمیته امور خارجه است. 

 
استیسی پلاسکت عضو کمیته راه و روش مجلس است. 

 
مادلین دین عضو کمیته قضایی است که در کمیته فرعی قانون اساسی، حقوق مدنی و آزادي هاي مدنی فعالیت می کند. 

 
جو نگوس عضو کمیته قضایی است و در آنجا به عنوان نایب رئیس کمیته فرعی قوانین ضد انحصاري ، تجارت و اداري اشتغال دارد. 



در صورتی که استیضاح ترامپ راي بیاورد، او تنها رئیس جمهوري آمریکا خواهد بود که 2 بار و از 2 مجلس متفاوت استیضاح شده

 
است.پس از آن نوبت به محکمه سنا خواهد رسید که ریاست آن را رئیس دیوان عالی آمریکا برعهده خواهد گرفت. 

 
برچسب ها 

 
- مجلس نمایندگان آمریکا  

 
- انتخابات 2020 

 
- دونالد ترامپ 
- نانسی پلوسی



"وزارت راه و شهرسازي" یک ناپدريِ نامهربان/ 400 هزار کارگر ساختمانی
بلاتکلیف هستند

منبع: ایلناشماره خبر:  257  |  تاریخ: 1399/10/24

اصلاح ماده 5 بیمه کارگران ساختمانی، مخالفی سرسخت به نام وزارت راه و شهرسازي دارد. این وزارتخانه به بهانه ي گران
شدن بهاي ساختمان از صدور مجوز براي بیمه کردن 400 هزار کارگر ساختمانی طفره می رود.

اصلاح ماده 5 بیمه کارگران ساختمانی، مخالفی سرسخت به
نام وزارت راه و شهرسازي دارد. این وزارتخانه به بهانه ي گران
شدن بهاي ساختمان از صدور مجوز براي بیمه کردن 400

 
هزار کارگر ساختمانی طفره می رود. 

به گزارش خبرنگار ایلنا، اگرچه نقش نیروي انسانی در ساخت و
ساز مهم و غیرقابل کتمان است اما کارگران ساختمانی از
مزایاي بیمه برخوردار نیستند. حدود 830 هزار کارگر
ساختمانی از مزایایی بیمه تامین اجتماعی برخوردار هستند

 
درحالیکه حدود 400 هزار کارگر دیگر هنوز در صف انتظار بیمه قرار دارند. 

اصلاح ماده 5 در دستور کار مجلس قرار گرفته تا تکلیف کارگرانی که در لیست انتظار قرار دارند براي اینکه تحت پوشش بیمه تامین
اجتماعی قرار بگیرند را مشخص کند. بنا به گفته علی اصغر عنابستانی (رییس کمیته اشتغال و روابط کار کمیسیون اجتماعی مجلس
شوراي اسلامی)، هدف از اصلاح این طرح افزایش درآمد سازمان تامین اجتماعی تا مرز هشت هزار میلیارد تومان و بیمه شدن 400
هزار کارگر ساختمانی در لیست انتظار است. بنا بر گفته فعالان کارگران ساختمانی، وزارت راه و شهرسازي از مخالفان جدي بیمه این

 
گروه شغلی است. 

 
وزارت راه و شهرسازي حامی کارفرمایان است 

اکبر شوکت (عضو کارگري هیات امناي تامین اجتماعی) می گوید: دو هفته گذشته، آخرین جلسه نمایندگان کارگران ساختمان با
نمایندگان سازمان تامین اجتماعی و آقاي عنابستانی در نهاد تامین اجتماعی برگزار شد. در این جلسه به این نتیجه رسیدیم، قانون
قبلی بهترین گزینه است. بر مبناي قانون قبلی، کارفرما موظف است بر اساس هر متر مربع مبلغی را به عنوان بیمه کارگران
ساختمانی پرداخت کند. قانون قبلی بر این منوال بود که متقاضی پروانه ساخت تا 100 متر مربع زیر بنا به ازاي هر متر، 3 درصد و از

 
100 متر بالاتر به ازاي هر متر، 4 درصد حداقل مزد روزانه کارگر ساده شهري در زمان درخواست پروانه پرداخت کند. 

سال 79، قانونی درباره بیمه کارگران ساختمانی تصویب شد. بر اساس این ماده قانونی کارفرمایان موظف بودند در بناهاي 100 متر
مربع، حدود 3 درصد و در بناهاي بیش از 100 متر، حدود 4 درصد از حداقل دستمزد روزانه یک کارگر ساده شهري را به عنوان حق
بیمه پرداخت کنند. در سال 1383، تصمیم جدید درخصوص بیمه کارگران ساختمانی گرفته شد. مسئولان وقت، صدور پروانه را



 
منوط به ارائه رسید پرداخت حق بیمه براي هر متر مربع سطح زیربنا معادل چهار درصد حداقل دستمزد ماهانه سال دانستند. 

سال 87، کارفرمایان نسبت به این قانون اعتراض کردند و اجراي این ماده قانونی مسکوت ماند. از سال 89 تا 91، بار دیگر این قانون
اجرا شد اما اعتراض گسترده کارفرمایان سبب تغییرات این قانون در سال 1392 شد. در این سال، پرداخت حق بیمه و ارائه اسناد در
زمان صدور پروانه متوقف و سازمان امور مالیاتی کشور موظف شد از محل مالیات بر ارزش فزوده عوارض شهرداري ها و دهیاري ها
20 درصد سهم کارفرما براي بیمه کارگران ساختمانی را پرداخت کند. در سال 1393 موضوع پرداخت 20 درصد سهم کارفرمایی
بدین شکل اصلاح شد کارفرما موظف است براي صدور هر پروانه ساخت، 15 درصد از کل هزینه ها را به حساب نهاد تامین اجتماعی

 
واریز کند. 

وي ادامه می دهد: این احتمال وجود دارد که مبلغ دریافتی در برخی از شهرها افزایش یابد. افزایش درآمد سازمان تامین اجتماعی
موضوعی مهم است به دلیل اینکه تمامی کارگران ساختمانی تحت پوشش بیمه قرار بگیرند. بیمه کارگران ساختمانی نقیصه هایی
مثل نداشتن غرامت ایام بیماري دارد و ما فعالان جامعه کارگران ساختمانی نسبت به این موضوع نیز انتقاداتی وارد کرده ایم. اگر
کارگري در کارگاهی ساختمانی فاقد پروانه دچار حادثه شود، از مزایاي غرامت دوران بیماري و حوادث ناشی از کار برخوردار نخواهد

 
شد. 

شوکت با انتقاد از عملکرد وزارت راه و شهرسازي گفت: کارفرمایان صنعت ساختمان سازي با رفتاري ناجوانمردانه از بیمه کردن
کارگران ساختمانی طفره می روند. کارفرمایان از حمایت هاي یکجانبه وزارت راه و شهرسازي برخوردار هستند و توجهی به حقوق
مسلم کارگران نمی کنند. وزارت راه و شهرسازي با ادعاي این موضوع که بیمه کارگران ساختمانی سبب افزایش قیمت ملک می شود،

 
مخالف بیمه کارگران ساختمانی است. کارگران ساختمانی از ضعیف ترین اقشار جامعه هستند و آشکارا به آن ها ظلم می شود. 

عضو کارگري هیات امناي تامین اجتماعی می افزاید: پیش از جلسه تامین اجتماعی، جلساتی درباره بیمه کارگان ساختمانی در
مجلس برگزار شد. نماینده وزارت راه و شهرسازي نیز در این جلسات شرکت می کرد و مخالف بیمه کارگران ساختمانی بود. حال این
سوال مطرح می شود که اگر بیمه و مزایاي بیمه اي خوئب نیست، آیا این کارمند از بیمه خود انصراف می دهد؟ آیا نماینده وزارت
شهرسازي از مشکلات خانواده هایی که تحت پوشش بیمه نیستند، خبر دارد؟ وزارت راه و شهرسازي باید نقش پدري براي کارگران

 
ساختمانی داشته باشد اما در حقیقت از ناپدري نیز نامهربان تر است. 

او در پایان می گوید: اگر کارفرما 10 درصد از قیمت هر متر زمین را به عنوان حق بیمه کارگران ساختمانی پرداخت کند، حق بیمه
کارگران ساختمانی حدود نیم درصد از هزینه هاي ساخت می شوند. قیمت مسکن در سال هاي اخیر چندین برابر شد اما این موضوع
اهمیتی براي مسئولین نداشت اما هنگامی که صحبت از افزایش نیم درصدي قیمت ملک به دلیل بیمه کارگران ساختمانی می شود،

 
صداي مسئولین بلند می شود. 

 
تمامی کارگران ساختمانی باید بیمه شوند 

با توجه به اظهارات نمایندگان مجلس، اصلاح ماده 5 بیمه کارگران ساختمانی می تواند کسري بودجه تامین اجتماعی را کاهش دهد.
اگرچه کارگران ساختمانی با اصلاح موافق هستند اما از برخی پیامدها ابراز نگرانی می کنند. فعالان صنفی کارگران ساختمانی
معتقدند، اصلاح ماده 5 نباید فشار روي کارفرما را افزایش دهد. افزایش فشار روي کارفرما به دلیل تامین منابع سازمان تامین
اجتماعی سبب کاهش ساخت و ساز، افزایش نرخ بیکاري کارگران ساختمانی و کاهش منابع درآمدي سازمان تامین اجتماعی می
شود. هادي ساداتی (نائب رئیس انجمن هاي صنفی کارگران ساختمانی کشور) در این ارتباط می گوید: دستورالعمل هایی در مجلس



شوراي اسلامی ارائه و مورد بررسی قرار گرفته است. کلیات طرح در کمیسیون اجتماعی مجلس به تصویب رسیده و کارگروه هاي

 
مختلف مثل کمیته اشتغال مسئولیت بررسی هاي نهایی را برعهده دارند. 

وي در ادامه درباره طرح هاي پیشنهادي مجلس می گوید: طرح هاي ارائه شده از سوي مجلس شوراي اسلامی درخصوص منابع
درآمدي سازمان تامین اجتماعی است. ما اعضاي جامعه کارگري به این طرح ها انتقادات چندانی وارد نمی کنیم. هدف ما این است

 
که تمامی کارگران تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی قرار بگیرند. 

نائب رئیس انجمن هاي صنفی کارگران ساختمانی کشور اظهار می کند: اگرچه منبع درآمدي سازمان تامین اجتماعی مهم است اما
معتقدم کارفرما نباید به دلیل تامین منابع مالی این نهاد اجتماعی تحت فشار فراوان قرار بگیرد. اگر قرار است افزایش درآمد سازمان
تامین اجتماعی با کاهش ساخت و ساز همراه باشد، نتیجه حاصله، فایده و ثمري براي جامعه کارگران ساختمان نخواهد داشت. اگر
کارفرما از توانایی پرداخت حق بقیمه کارگران ساختمانی محروم باشد به تبع آن تعداد کارگران ساختمانی نیز کاهش خواهد یافت.

 
یعنی نه تنها تعداد کارگران شاغل کم می شود بلکه درآمد سازمان تامین اجتماعی نیز کاهش می یابد. 

ساداتی درباره مطالبات جامعه کارگري می گوید: اجراي اصل صحیح قانون براي کارگران ساختمانی مهم است. 400 هزار کارگر
ساختمانی در لیست انتظار بیمه تامین اجتماعی قرار دارند. در سال هاي اخیر، نهاد تامین اجتماعی با بهانه هایی مثل ناکافی بودن
منابع درآمدي، از بیمه کردن کارگران ساختمانی طفره رفته است. به همین دلیل ما فعالان صنفی کارگران ساختمانی با نمایندگان
مجلس جلساتی برگزار کرده ایم. در این جلسات، از آن ها درخواست کرده ایم اطلاعات سازمان تامین اجتماعی را بررسی کنند. نهاد
تامین اجتماعی معتقد است که بیمه کارگران ساختمانی سبب کاهش منابع درآمدي این سازمان شده است اما فعالان کارگران

 
ساختمانی معتقدیم، بی دردسرترین و پرسودترین منبع درآمدي سازمان تامین اجتماعی، کارگران ساختمانی هستند. 

نائب رئیس انجمن هاي صنفی کارگران ساختمانی کشور در ادامه می گوید: سال هاي گذشته، سازمان تامین اجتماعی براي تامین
منابع مالی بیمه کارگران ساختمانی از محل صدور پروانه هاي ساخت موافقت کرد. در حال حاضر، این نهاد 15 درصد مبلغ هر پروانه
ساخت را دریافت می کند. پس از رضایت سازمان تامین اجتماعی، مجلس روال فعلی را تصویب کرد اما نه تنها مشکلی از جامعه

 
کارگري مرتفع نشد بلکه بیمه کارگران ساختمانی نیز سهمیه بندي شد. 

ساداتی تاکید می کند: ما به دنبال منابع مالی سازمان تامین اجتماعی نیستیم و تنها حقوق صنفی خود را مطالبه می کنیم. نهاد
تامین اجتماعی در خصوص بیمه کردن 1 میلیون و 300 هزار کارگر ساختمانی تعهد داده است. در حال حاضر، 830 هزار کارگر
ساختمانی بیمه فعال دارند و برخی بنا به هر دلیلی تحت پوشش بیمه قرار نگرفته اند. ما می خواهیم 400 هزار کارگري که در لیست

 
انتظار قرار دارند، تحت پوشش حمایت هاي تامین اجتماعی قرار بگیرند. 

نائب رئیس انجمن هاي صنفی کارگران ساختمانی کشور در پایان می گوید: ما طرح ها و انتقادات خودمان را براي نمایندگان مجلس

 
مطرح کرده ایم. امیدوارم، کارگران ساختمانی و سازمان تامین اجتماعی پس از اصلاح ماده 5 کارگران ساختمانی متضرر نشوند. 

به نظر می رسد، تلاش هاي چندساله فعالان کارگران ساختمانی مثمرثمر بوده است و آن ها در آستانه ي رسیدن به حقوق معوقه و
پایمال شده خود هستند. اصلاح ماده 5 قانون بیمه کارگران ساختمانی این امید را ایجاد می کند، مشکلات بیمه آن ها برطرف شود و
کارگران بیشتري تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی قرار بگیرند. افزایش سهمیه بیمه کارگران ساختمانی سبب می شود، کشور از

مشکلات بلندمدت یعنی دوران بازنشستگی کارگران ساختمانی بدون بیمه در امان بماند.



موافقت وزیر ارشاد با تخصیص اعتبارات ویژه براي تکمیل کتابخانه مرکزي

بندرعباس

منبع: تسنیمشماره خبر:  258  |  تاریخ: 1399/10/24

گروه استان ها-وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با تخصیص اعتبارات ویژه براي تکمیل کتابخانه مرکزي بندرعباس و مجتمع
فرهنگی ابوموسی موافقت کرد.

گروه استان ها-وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با تخصیص
اعتبارات ویژه براي تکمیل کتابخانه مرکزي بندرعباس و

 
مجتمع فرهنگی ابوموسی موافقت کرد. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بندرعباس، فریدون همتی
استاندار هرمزگان شب گذشته در دیدار با سیدعباس
صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، اظهار داشت: گذر
فرهنگی در محدوده هاي تاریخی و گردشگري شهر
بندرعباس می تواند به رونق گردشگري و توسعه فعالیت

 
هاي فرهنگی منجر شود. 

وي افزود: ایجاد گذر فرهنگی در محدوده برکه هاي باران بندرعباس در دستور کار قرار دارد که نیازمند حمایت ویژه از سوي وزارت

 
فرهنگ و ارشاد اسلامی است. 

استاندار هرمزگان گفت: ایجاد این گذرگاه در راستاي ارتقاء رضایت هنرمندان، درآمدزایی و ایجاد اشتغال براي این قشر فرهیخته مؤثر

 
خواهد بود. 

همتی همچنین با اشاره به مصوبه شوراي فرهنگ عمومی استان در خصوص نامگذاري هفته هرمزگان، تصریح کرد: پنجم تا دوازدهم
اردیبهشت ماه به نام هفته هرمزگان نامگذاري شده و تلاش داریم با بهره گیري از ظرفیت هاي هنري موجود در استان، فرهنگ، آداب

 
و رسوم مردم این منطقه را به کشور معرفی کنیم. 

وي ضمن قدردانی از اقدامات انجام شده، با اشاره به لزوم توسعه زیرساخت هاي فرهنگی در هرمزگان، خواستار تخصیص اعتبار لازم
به منظور تکمیل پروژه هاي نیمه تمام فرهنگی با توجه به سال پایانی خدمت رسانی دولت تدبیر و امید به مردم هرمزگان شد و گفت:
علی رغم اقدامات خوبی که در این حوزه به ویژه طی چند سال اخیر در استان انجام شده است، اما پروژه کتابخانه مرکزي که در
دولت نهم عملیات اجرایی آن آغاز شده و اعتبارات مناسبی هم طی این سال ها به آن تخصیص پیدا کرده، با توجه به مساحت زیاد
پروژه، نیازمند اعتبارات ویژه براي تکمیل شدن است که اگر به سرانجام برسد، می توان از آن به عنوان یک کار ماندگار در حوزه

 
کتابخانه اي کشور یاد کرد. 

سیدعباس صالحی امیري وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز در این نشست ضمن قدردانی از اهتمام استاندار هرمزگان و مدیرکل



فرهنگ و ارشاد اسلامی در خصوص توسعه زیرساخت هاي فرهنگی، بیان داشت: اقدامات خوبی در حوزه زیرساختی در هرمزگان

 
انجام شده که ساخت پلاتو و نگارخانه در چهار شهرستان هرمزگان به عنوان جدیدترین اقدامات این حوزه قابل تقدیر است. 

صالحی افزود: اگرچه تحریم ها عاملی براي کند شدن پروژه ها است، اما توجه دولت به توسعه متوازن زیرساخت هاي فرهنگی با نگاه

 
آماري نیز کاملا مشهود و قابل توجه است. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در این دیدار با درخواست استاندار هرمزگان مبنی بر تخصیص اعتبار ویژه به منظور تکمیل پروژه
کتابخانه مرکزي بندرعباس و مجتمع فرهنگی هنري ابوموسی و همچنین حمایت ویژه اعتباري از هفته هرمزگان و ایجاد گذر

 
فرهنگی در بندرعباس موافقت کرد. 

گفتنی است، در این دیدار با دعوت استاندار هرمزگان، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی اردیبهشت ماه سال آینده به منظور افتتاح مجتمع

 
فرهنگی هنري خمیر ، مجتمع فرهنگی هنري فین و مجتمع فرهنگی هنري الزهراء بندرعباس به هرمزگان سفر می کند. 

 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی از کتاب «دانشنامه تبرستان و مازندران» رونمایی کرد 

 
دیدار صالحی امیري با وزیر فرهنگ، ورزش و جوانان عمان + عکس 

نتفلیکس درخواست وزیر فرهنگ انگلیس را رد کرد



روایت دور زدن مردم توسط فروشگاه هاي زنجیره اي/ رونق تولید داخلی با

اعمال تحریم ها/ 95 درصد تخلفات مربوط به واحدهاي صنفی بدون پروانه

است

منبع: میزانشماره خبر:  259  |  تاریخ: 1399/10/24

رئیس اتاق اصناف تهران معتقد است فروشگاه هاي زنجیره اي، کالا را از واحدهاي صنفی خُرد ارزان تر ارائه می دهند، اما
بابت تبلیغاتی که ارائه می دهند مبلغی را از تأمین کننده کالا دریافت می کنند که در نهایت هزینه تبلیغات کالاهاي ارائه

شده در این فروشگاه ها از جیب مشتري پرداخت می شود.

خبرگزاري میزان - ملیحه شفیعی - حضور و فعالیت جامعه در عرصه اقتصادي به عنوان یک اصل و راه کار مهم در توسعه
اقتصادي و حل نابسامانی هاي این حوزه است و همواره بر حضور بخش خصوصی در کنار بخش دولتی تاکید شده است تا آنجا که
حتی در بیشتر موارد اجرا و انجام فعالیت اقتصادي را به بخش خصوصی واگذار می کنند و دولت را به عنوان ناظر و هماهنگ کننده
در نظر می گیرند؛ در این میان، اصناف به عنوان بخشی از جامعه خصوصی فعال در حوزه اقتصادي نقش مهمی در نظام اقتصادي
کشور دارند و از آنجا که آخرین حلقه از زنجیره توزیع و عرضه را بر عهده دارند هر نوع چالش و نابسامانی در اصناف، به طور مستقیم

 
بر اقتصاد خانوار و جامعه تاثیر می گذارد. 

از طرفی با وجود بیش از سه میلیون واحد صنفی در کشور، فعالیت این حوزه نقش مهمی در اشتغال زایی و هم چنین تولید ناخالص
ملی دارد (طبق برخی از آمار تا 20 درصد تولیدات ناخالص ملی به واسطه اصناف انجام می شود)؛ بنابرین هر نوع تصمیم گیري در
حوزه اصناف چه در سطح سیاست هاي خرد و چه سیاست هاي کلان، بر چرخه اقتصاد و نیز معیشت مردم تاثیر خواهد داشت که با
توجه به شرایط فعلی جامعه باید حساسیت و دقت بیشتري در زمان تدوین قوانین و دستورالعمل ها از سوي صاحب نظران و

 
کارشناسان اعِمال شود. 

همان طور که اشاره شد، با توجه به اهمیت و ظرفیت اصناف، با همگرایی، برنامه ریزي و اجراي کامل سیاست هاي کارشناسی شده،

 
می توان با کمک گرفتن از این بازوي اقتصادي، بخش بزرگی از مشکلات اقتصادي کشور را از طریق اصناف برطرف کرد. 

تحریریه اقتصادي میزان در همین زمینه و با توجه به اهمیت نقش اصناف با قاسم نوده فراهانی رئیس اتاق اصناف به گفت وگو

 
نشسته است که در ادامه می خوانیم: 



 
 

میزان: در ابتدا توصیفی از وضعیت اصناف در دوران کرونا و تاثیر شیوع این بیماري در فعالیت اصناف و مشکلات و چالش هایی که

 
براي این بخش از شبکه اقتصادي کشورایجاد شده است، بفرمایید. 

نوده فراهانی: تقریبا یکسال از ورود ویروس و بیماري کرونا به کشور گذشته است و در این مدت در حوزه اصناف دچار مشکلات
متعددي شدیم. بعد از اعلام ستاد ملی مقابله با کرونا، تعدادي از واحد هایی صنفی تعطیل شدند و بعد از اعِمال قواعد بهداشتی ستاد
کرونا، بازرسی و نظارت از حوزه اصناف در این خصوص در دستور کار قرار گرفت و تذکراتی که باید به روساي اتحادیه و اصناف داده
می شد انجام گرفت؛ یک مدت کوتاه وضعیت بهتر شد و اکثر واحد هاي صنفی باز شدند و فعالیت شان را آغاز کردند، اما برخی از

 
اصناف مانند آرایشگاه هاي زنانه، تالار هاي پذیرایی و قهوه خانه ها همچنان اجازه فعالیت نداشتند. 

البته فعالیت هاي سایر واحد هاي صنفی هم نوساناتی را داشت و ساعت کاري واحد هاي صنفی محدود شد و اخیراً هم که کل
اصناف، بجز تعداد محدودي، مجدد تعطیل شدند، که خب با بهتر شدن وضعیت شیوع بیماري و کاهش آمار مبتلایان و فوت شدگان،

 
اجازه فعالیت مجدد به اصناف داده شد و در حال حاضر همه اصناف باز هستند. 

 
اصناف هیچ حمایتی اثرگذاري از دولت دریافت نکردند 

میزان: در مورد حمایت هاي دولت که در کارگروه اقتصادي کرونا مطرح شد و امتیازاتی که براي برخی مشاغل به طور ویزه در نظر

 
گرفته شد چطور؟ آیا این حمایت ها تحقق پیدا کرد و اینکه تا چه اندازه در رفع مشکلات اصناف موثر بود؟ 

نوده فراهانی: در این چند ماهه، آسیب زیادي به اصناف وارد شد؛ و در این مدت قرار شد کمک ها و حمایت هایی در قالب بیمه

 
بیکاري و پرداخت تسهیلات انجام شود که متاسفانه به دلایل مختلف این اتفاق نیفتاد و حمایت تاثیرگذاري از سوي دولت انجام نشد. 

ما حمایتی که اجرایی شود را ندیدیم، خود دولت از اصناف درخواست کرد که تعدیل نیرو نداشته باشند و اکثرا با زحمت کارمندان و
پرسنل خودشان را نگه داشتند و حقوق و حق بیمه ها را پرداخت کردند، ولی هیچ امتیاز به اصناف داده نشد و حمایتی صورت

 
نگرفت. 

وعده پرداخت تسهیلات با نرخ سود 12 تا 14 براي پرداخت حقوق پرسنل داده بودند که به دلیل سود بالا و بروکراسی اداري پیچیده،

 
مورد استقبال اصناف قرار نگرفت و در واقع هیچ حمایتی از اصناف صورت نگرفت. 

حتی در مورد بیمه بیکاري هم چندین هزار نفر ثبت نام کردن، اما بیمه بیکاري تعداد اندکی را آن هم بصورت ناقص پرداخت کردند و
یا وام و تسهیلاتی که قول دادند، هیچ کدام تحقق پیدا نکرد. 



41 سال از پیروزي انقلاب می گذرد و اصناف در این مدت در همه ابعاد و مشکلات جامعه در کنار دولت و نظام بودند و در آینده هم
خواهند بود، در سال هاي پیروزي انقلاب، دوران دفاع مقدس و زلزله ها و حوادث غیرمترقبه مختلف، همیشه وظیفه خودش می
دانست که در کنار دولت و نظام باشد و بدون بخشنامه و دستور، اصناف بصورت خودجوش اقدام می کرد. اما در دوران کرونا، اصناف
واقعا آسیب جدي دیدند و به انتظاراتشان توجهی نشد؛ لازم بود بسته هاي حمایتی، سبد حمایتی یا هر عنوانی که وجود دارد براي

 
حوزه اصناف در نظر بگیرند. 

 
 

 
میزان: مهم ترین خواسته اصناف در مورد حمایت دولت در حال حاضر چیست؟ 

نوده فراهانی: بحثی که الان در حوزه اصناف در این 10 ماه وجود دارد، بحث مالیات اصناف است، که لازم است وزارت امور اقتصاد و
دارایی، در اظهارنامه هایی که در سال جاري، از اصناف می گیرد شرایط اصناف در این دوران را مد نظر قرار دهد و همانطور که
خودشان هم معتقد هستند که مالیات بر درآمد باید پرداخت شود، چون واقعا درآمدي نبوده است این مسئله را درنظر بگیرند تا

 
اصناف هم دچار مشکل نشوند. 

از طرف دیگر رکود بازار و وضعیت کسب و کار در سال هاي گذشته روبرو بودیم، ولی در سال، کرونا مزید بر علت شد و مشکلاتی که

 
وجود داشت را چند برابر کرد و اصناف مشکلات زیادي را متحمل شدند. 

امیدواریم که درخصوص مالیات و بیمه و جرایمی که ممکن است بر اصناف وارد شود وزارت امور اقتصاد و دارایی و سازمان تامین

 
اجتماعی شرایط یک سال گذشته را مد نظر قرار دهند که اصناف با مشکلات بیشتري روبرو نشوند. 

میزان: در مورد مالیات، دولت قول هایی داد و مهلتی را براي پرداخت مالیات اصناف در نظر گرفت، این موضوع کمکی به اصناف نمی

 
کند؟ 

 
مهلت یک ماهه پرداخت مالیات، هیچ تاثیر و تغییري در حوزه اصناف نداشته است 

نوده فراهانی: دولت اعلام کرده است که براي پرداخت مالیات مهلت یکی دو ماهه می دهد و تخفیف و بخششی را در نظر نگرفته اند،
ولی بحث این است که اگر اصناف توانایی پرداخت داشته باشند، در همان موعد مقرر پرداخت می کنند و وقتی در این ماه توانایی
پرداخت ندارند، در طول این یک ماه چه اتفاقی مگر می افتد که واحد صنفی را قادر به پرداخت کند و این تصمیم و حمایت کارساز
نیست و این مهلت یک ماهه، هیچ تاثیر و تغییري در حوزه اصناف نداشته است، چون درآمدي در این مدت حاصل نکردند و تغییراتی



 
اثرگذار در حوزه اقتصادي اصناف اتفاق نیفتاد. 

میزان: درآمد یکی از عوامل مهم در تعیین میزان مالیات است، با توجه به درآمد پایین و براي برخی اصناف نبود درآمد در 10 ماه

 
گذشته، آیا این تخفیفات بصورت خودبه خود بر مالیات اعِمال نمی شود؟ 

نوده فراهانی: ما امیدواریم این اتفاق بیفتد و من به عنوان نماینده 300 هزار واحد صنفی در شهر تهران، این خواسته اصناف را مطرح

 
می کنم که در بحث مالیات این مسئله را درنظر بگیرند که در 10 ماه امسال، اکثریت اصناف فعالیت و درآمدي نداشتند. 

 
تعیین گروه هاي شغلی یک کار غیرکارشناسی بود 

میزان: در مدت این ده ماه، چندین بار شاهد جابجایی و تغییر در گروه مشاغل بودیم و واحد هاي صنفی بنا به الزام و ضرورتی که
براي فعالیتشان وجود داشت به گروه هاي 1 و 2 جابجا می شدند، چرا این گروه بندي در همان ابتدا به درستی انجام نشد، فکر نمی

 
کنید این موضوع و تاخیري که ایجادش هم به اصناف مربوطه و هم به اقتصاد صدمه زد؟ 

نوده فراهانی: در مورد گروه بندي صنوف، ما هم معتقد بودیم که کار کارشناسی دقیقی انجام نشده بود، اگر چنانچه کار کارشناسی
دقیقی انجام شده بود همان ابتدا تغییراتی در گروه هاي مختلف صنفی انجام می شد؛ متاسفانه این تعیین گروه شغلی بدون بررسی و
کارشناسی دقیق انجام شد و از اتاق در این زمینه نظرخواهی نشد و تصمیم گیري در این مورد بدون مشورت ما انجام شد؛ و بعد در
زمان اعِمال و اجراي مصوبات، به این نتیجه رسیدیم که بر مبناي خواسته اصناف و نیاز کشور و جامعه، لازم است برخی تغییرات در

 
این خصوص انجام شود. 

البته هیچ کس گمان نمی کرد این پاندمی اینقدر طولانی شود و هنوز هم معلوم نیست کی تمام می شود و باید برنامه ریزي طوري

 
باشد که با کرونا زندگی کنیم و مسایل اقتصادي و رعایت پروتکل ها همه در جایگاه خودشان مورد توجه قرارگیرند. 

بیشتر بخوانید: بورس فعلی؛ بستري نامناسب براي عرضه فولاد/ بی توجهی به بخش توزیع در شیوه نامه جدید عرضه فولاد میزان:
شما به عنوان رئیس اتاق اصناف همکاري اصناف در رعایت دستورات و قواعد بهداشتی اعلام شده از سوي ستاد مقابله با کرونا را

 
چگونه ارزیابی می کنید؟ 

نوده فراهانی: بسیاري از نهاد ها و بخش هاي مختلف دولت معتقد بودند که اصناف باید تعطیل شوند، اما سوال اینجاست اینکه اصناف
تعطیل کنند چگونه امرار معاش کنند و چه منبع درآمدي داشته باشند، اگر کارمندان 2 ماه حقوق نداشته باشند می توانند زندگی

 
عادي داشته باشند؟ اصناف هم براي گذران زندگی نیاز به فعالیت دارد و منبع درآمدش فعالیت اقتصادي است که انجام می دهد. 

اگر اصناف همکاري می کنند و به دستورات ستاد کرونا توجه می کنند و همه محدودیت ها را رعایت می کنند به دلیل رفاه حال
مردم و کمک به حل مشکلات و معضلات کشور است و در این مدت همکاري خوب و تنگاتنگی با ستاد ملی مقابله با کرونا داشتند،
اما در مقابل انتظار دارند که در مواقعی ضروري مورد حمایت قرار گیرند و مشکلاتشان دیده شود که متاسفانه تا امروز این انتظار

 
برآورده نشده است. 

میزان: در مورد اقدامات و حمایت هایی که اتاق از اصناف داشته است چطور؟ آیا اقدام و برنامه اي در این زمینه انجام شده است و

 
وظیفه اتاق در این خصوص چیست؟ 

نوده فراهانی: اتاق اصناف وظیفه داشت که خواسته هاي زیر مجموعه اش را پیگیري کند؛ در واقع اتاق یک پل ارتباطی بین مردم و
دوایر دولت است و بر همین اساس ما در اتاق وظیفه داریم که خواسته هاي اصناف را به نهاد هاي تصمیم گیرنده منتقل کنیم و

 
مشکلاتشان را مطرح کنیم، اما اینکه بتوانیم کمک مادي کنیم، اصلا امکانات این کار را نداریم. 



اتاق درآمدي ندارد که بتواند از محل آن حمایت مالی کند، اتاق منبع درآمدش حق عضویتی است که براي اداره مجموعه هزینه می
شود و اصناف هم از وضعیت اتاق خبر دارند و به همین دلیل از اتاق توقع حمایت مالی ندارند، اما از نظر کمک هاي معنوي، نامه
نگاري و ایجاد هماهنگی تمام تلاش مان را کردیم و حتی از اصناف خواستیم که خودشان از هم حمایت کنند و به کسبه و واحد هاي
بدهکارشان کمک کنند و خب اتفاقات خوبی در این زمینه افتاد و همکاري هایی در این خصوص بین کسبه و واحد هایی صنفی اتفاق

 
افتاد. 

 
مردم رعایت کنند تا اصناف بازار شب عید را از دست ندهند 

میزان: با توجه به اینکه بازار شب عید براي اکثر اصناف از اهمیت ویژه اي برخوردار است، و با توجه به وضعیت فعلی کرونا در شهر

 
تهران، در این خصوص چه پیش بینی دارید؟ 

 
برخی اصناف ضرر هنگفتی را در بازار عید سال گذشته متحمل شدند و هنوز نتوانستند آن خسارت را جبران کنند 

نوده فراهانی: امیدواریم در بازار شب عید تغییراتی ایجاد شود، بازار شب عید سال گذشته همزمان با آغاز شیوع کرونا بود و بسیاري از
کسبه از فعالیت و زندگی فلج شدند؛ برخی اصناف مانند پوشاك و قنادي ها، کالا هایی را تولید و تامین کردند که فصلی و مخصوص
شب عید است و مصرف بیشتري در این ایام دارند، اما متاسفانه موفق به فروش نشدند و کالا روي دست واحد هایی صنفی ماند و

 
اصناف ضرر هنگفتی را متحمل شدند و بسیاري هنوز نتوانستند آن خسارت را جبران کنند. 

بیشتر بخوانید: خلاء صنعت اجاره در بازار مسکن/ پیش بینی کاهش 40 درصدي قیمت مسکن تا پایان سال امیدواریم امسال بتوانیم
فعالیت اصناف را در بازار شب عید از دست ندهیم و درخواست داریم از مردم که رعایت کنند، مردم فکر نکنند کرونا تمام شده است و
لازم است همچنان دستورات ستاد مقابله با کرونا را رعایت کنند تا وضعیت دوباره به حالت قرمز تبدیل نشود و بتوانیم فعالیت هاي

 
اقتصادي را در بازار داشته باشیم وضعیت دوباره به حالت قرمز تبدیل نشود. 

نکته دیگر در مورد بازار شب عید که لازم است گفته شود در مورد کنترل این بازار است که هم از طرف وزارت صمت و هم از طرف
اتاق اصناف در خصوص بازرسی ها و کنترل پیش بینی هایی انجام شده است که حقوق مردم رعایت و حفظ شود و تشدید بازرسی در

 
دستور کار قرار دارد. 

نظارت و کنترل مثل هر سال از اواخر بهمن ماه شروع می شود و تا 20 فروردین ادامه خواهد داشت و البته براي کنترل بازار

 
امیدواریم کالا هاي وارداتی با ارز دولتی با همان نرخ در اختیار دولت قرار بگیرد. 

میزان: به موضوع بازرسی ها اشاره کردید، برخی از اصناف و واحد هاي صنفی از تعدد بازرسی ها و نهاد هاي بازرسی گلایه مند

 
هستند و این را نوعی موازي کاري می دانند، آیا برنامه اي براي تقسیم کار وجود نداشته است؟ 

نوده فراهانی: در رابطه با بازرسی و نظارت، تقسیم کار صورت گرفته و کارخانجات، انبار هاي بارانداز و سردخانه ها بر عهده سازمان
صمت است و در حوزه اصناف نیست و مغازه ها و بازار بر عهده اصناف است و ما اجازه نداریم در کار هم دخالت کنیم؛ و علاوه بر این
ها، یک گشت بازرسی مشترك بین سازمان تعزیرات، اتاق اصناف، سازمان صمت و نیروي انتظامی است که البته در مواقع ضروري و
تشدید بازرسی این گشت ها تشکیل می شود؛ اما تقسیم کار صورت گرفته و واحد هاي صنفی حتما کارت شناسایی بازرسان را چک

 
کنند اگر بجز بازرسی اصناف و بازرسی گشت مشترك، بازرسی از مغازه ها و بازار انجام شود. 

 
95 درصد تخلفات در حوزه اصناف مربوط به واحد هاي صنفی بدون پروانه است 



میزان: در مورد گران فروشی، کم فروشی و اینگونه تخلفات، واحد هاي صنفی گاهی گرانی را بهانه اي براي گرانفروشی اعلام می کنند
و اتحادیه ها نیز این تخلفات را مربوط به واحد هاي بدون مجوز می دانند؛ نظارت و برنامه اي براي ساماندهی این واحد ها جود ندارد؟

 
نوده فراهانی: اولا گرانی و گران فروشی دو مقوله جدا از هم هستند، گران شدن کالا به واحد صنفی ارتباطی ندارد. 

 
ابزار کنترلی و نظارت در رابطه با گران فروشی، فاکتور خرید کالا و ضرایب سود است 

در مورد گران فروشی این توضیح را بدهم که براي همه واحد هاي صنفی، نرخ و ضرایب سود داریم و بازرسان ما با توجه به فاکتور
خرید فروشنده و ضریب سود آن کالا، قیمت کالا را بررسی می کند و اگر تطابقی در این زمینه وجود نداشته باشد و گران فروشی
اتفاق بیفتد، با واحد متخلف برخورد می شود و پرونده هاي زیادي هم در این زمینه تشکیل شده که به مراجع ذي ربط ارجاع داده

 
شده است؛ در واقع ابزار کنترلی ما در رابطه با گران فروشی، فاکتور خرید کالا و ضرایب سود است. 

در رابطه با کم فروشی هم گاهی در کالا هاي بسته بندي، برخورد داشتیم با مواردي که وزن کالا کمتر مقداري بوده است که روي

 
کالا درج شده بود و این موارد هم به تعزیرات ارجاع داده می شود. 

در مورد واحد هاي صنفی غیر مجوزدار، این موضوع یکی از معضلات بزرگ اتاق اصناف است؛ قبل از جنگ، براي صدور مجوز هم
سقف صنفی وجود داشت و هم حدود صنفی، به این معنی که فاصله دو واحد صنفی و تعداد مجوز هایی که اتحادیه می تواند صادر

 
کند محدود است. 

با تحمیل جنگ، سقف و حدود صنفی برداشته شد و تعدادي زیادي واحد صنفی بدون مجوز شروع به فعالیت کردند و قانون هم
برخوردي با این واحد ها نداشت، اما بعد از جنگ، زمانی که خواستیم این واحد ها را قانونمند کنیم، شرایط اکثر این واحد ها با
ضوابط و قانون هاي صنفی همخوانی ندارند؛ مثلا در مواردي متراژ واحد صنفی کمتر از متراژ تعیین شده در قوانین بود و یا برخی
واحد ها که شرکاتی بودند، یکی از شرکا به خارج از کشور مهاجرت کرده بود و دسترسی به آن مقدور نیست و این مانع صدور جواز

 
می شود. 

البته اتاق در این موارد پیگیر این است تا با بازنگري و بازبینی در قوانین و یا مصوبه عالیه هیئت نظارت این مشکلات را برطرف کند؛
همانطور که اشاره کردم براي اصناف، واحد هاي صنفی بدون پروانه یک معضل بزرگ است و طبق آمار سازمان حمایت از مصرف

 
کننده، 95 درصد متخلفان در حوزه اصناف مربوط به واحد هاي صنفی بدون پروانه است. 

 
 

میزان: نحوه رسیدگی به پرونده هاي تخلف که قطعا تاثیر زیادي در کنترل و ایجاد آرامش در بازار دارد، چگونه است؟ و همینطور



 
براي جلوگیري از تکرار خلف توسط واحد هاي صنفی چه پیشنهادي دارید؟ 

نوده فراهانی: در مورد کنترل بازار و همینطور رسیدگی به تخلفات، خوشبختانه یک همکاري بسیار خوب و تنگاتنگی هم با نیروي

 
انتظامی و هم با سازمان تعزیرات وجود دارد و موردي نداشتیم که پرونده هاي ارجاعی رسیدگی نشود. 

در مورد جلوگیري از تکرا تخلف هم باید توجه کنید که تمام موارد تخلف در فصل هشتم قانون نظام صنفی دیده و جرایم در هر

 
مرحله مشخص شده است و قانون جرایمی را از اخطار، پلمپ و نصب پارچه تا ابطال پروانه کسب در نظر گرفته است. 

البته جرایم آنقدر که لازم است بازدارنده نیست و لازم است جرایم به گونه اي باشند که فرد جرات تخلف نداشته باشد، نه آنکه جرایم

 
در حدي باشد که متخلف بی اعتنا به آن ها، تخلف کند، و نیاز است در این زمینه اصلاحاتی انجام شود. 

 
تعداد بازرسان اتاق متناسب با واحدهاي صنفی تهران نیست 

 
میزان: نظارتی که از طرف اتاق اصناف در بازاروحود دارد را چگونه ارزیابی می کنید، آیا این مقدار بازرسی و نظارت کافی است؟ 

نوده فراهانی: ما تعداد بازرسانی که داریم براي شهر تهران کافی نیست و این را اذعان می کنیم؛ حدود 200 نفر بازرس براي 300
هزار واحد صنفی با پروانه و 60 هزار واحد صنفی فاقد پروانه در شهر تهران داریم و با این تعداد بارزس، جوابگو مردم نیستیم، ولی

 
براي اضافه کردن بازرسان، از نظر بودجه محدودیت داریم. 

در ماده 72 در فصل هشتم قانون نظام صنفی که در سال 92 اصلاح شد، یک سوم جرایم ناشی از تخلفات درآمد صنفی که به خزانه
دولت واریز می شد باید از طریق اتاق اصناف ایران، بابت این بازرسی ها به اتاق هاي اصناف در سراسر کشور واریز می شد که این هم
کامل انجام نمی شود؛ و اگر بتوانیم درآمدي براي تامین هزینه هاي بازرسی ها تامین کنیم، این حوزه را در سطحی که مد نظر
خودمان هست پویا خواهیم کرد بطوري که این بازرسی ها در جامعه نماد داشته باشد، ولی در شرایط فعلی، علی رغم تلاش زیاد

 
همکاران من در حوزه بازرسی دارند باز هم توانایی پوشش تمام واحد هاي صنفی شهر تهران در یک ماه ندارند. 

 
بیشتر بخوانید: بلاتکلیفی تولیدکنندگان گل و گیاه در سایه کرونا 

میزان: یکی از موضوعاتی که در مورد ایجاد گرانی در بازار مطرح است، چند نرخی بودن کالاهاست که با عناوین مختلف مانند تخفیف
و حراجی مطرح می شود و به خصوص در فروشگاه هاي رنجیره اي و بزرگ؛ این موضوع باید مبهم شدن قیمت واقعی کالا و ایجاد

 
بستر براي سوءاستفاده احتمالی می شود؛ در این مورد اتاق چه برنامه اي دارد؟ 

نوده فراهانی: ما در فروشگاه هاي زنجیره اي نظارتی را داریم و در همین هفته جلسه اي با سازمان حمایت، سازمان تعزیرات و سازمان
صمت داریم تا هم براي نظارت بر این فروشگاه ها برنامه ریزي بکنیم و هم برنامه شب عید را تدوین کنیم؛ نظارت و کنترل این
فروشگاه ها را در دستور کار داریم و هماهنگی لازم براي انجام این کار در حال انجام است و این کار لازم است، چون مشکلات خاصی
را براي مردم ایجاد کردند و مردم از این بابت ناراضی هستند؛ و نکته دیگر اینکه من نمی پذیریم که فروشگاه هاي زنجیره اي، کالا را
از واحد هاي صنفی خرد ارزان تر ارائه می دهند، اما بابت تبلیغاتی که ارائه می دهند مبلغی را از تامین کننده کالا دریافت می کنند

 
که در نهایت هزینه تبلیغات کالا هاي ارائه شده در این فروشگاه ها از جیب مشتري پرداخت می شود. 

 
شبکه توزیع مویرگی، بهترین شبکه توزیع در دنیاست 

میزان: دولت در مواردي سیستم توزیع و پخش را در چالش هاي بازار مقصر می داند و مشکلات بازار را ناشی از تخلفات نظام توزیع

 
کالا می داند، شما به عنوان نماینده اصناف در این خصوص چه نظري دارید؟ 

 
نوده فراهانی: شبکه توزیع در کشور ما شبکه مویرگی است و به نظر من این شبکه توزیع، بهترین شبکه در دنیاست. 



در ابتداي شیوع کرونا تمام قفسه هاي فروشگاه ها در کشور هاي بزرگ خالی شدند، اما در کشور ما با جمعیت 85 میلیون نفر این

 
اتفاق نیفتاد و دلیل آن وجود همین شبکه توزیع مویرگی است و اینکه واحد هاي توزیع خرد و کوچک در همه محله ها وجود دارند. 

ما در کشور بالغ بر 3 میلیون واحد صنفی داریم و با این متد هاي (روش ها) جدید در حال کوچک کردن این شبکه و تجمع آن
هستیم در حالی که این واحد هاي کوچک یک مزیت براي کشور هستند و بدون این که بار مالی و هزینه براي دولت داشته باشند به

 
خدمت رسانی و ارائه کالا مشغول هستند که بهترین ابزار براي رساندن کالا به دست مصرف کننده هست. 

البته رد نمی کنیم که در این سیستم ممکن است تخلفاتی هم صورت پذیرد و اصناف هم مانند هر قشري دیگر می تواند این آسیب
ها را داشته باشد و اگر بتوانیم آن بازرسی و نظارتی که که مد نظر خودمان است انجام دهیم و به حد ایده آل و مطلوب برسانیم

 
بسیاري از این مشکلات حل خواهد شد. 

 
میزان: به تاثیر فروشگاه هاي بزرگ در از بین بردن اصناف کوچک و خرد اشاره کردید؛ در این مورد بیشتر توضیح می دهید؟ 

نوده فراهانی: صدور مجوز فروشگاه هاي بزرگ بر عهده وزارت صنعت و دولت است و من به شخصه با این موضوع مخالف هستم،
درست است که باید با تکنولوژي و علم روز پیش رفت و به نظر می رسد که فروشگاه هاي سنتی در بازار امروز جایگاهی ندارند، اما
باید این را در نظر گرفت که راه اندازي این فروشگاه ها در شهر هاي کم جمعیت باعث از بین رفتن تعطیل شدن واحد هاي صنفی
کوچک می شود که موجب افزایش نرخ بیکاري و به دنبال آن ناهنجاري هاي اجتماعی می شود؛ بنابراین در توسعه فروشگاه هاي

 
زنجیره اي در شرایطی که فرصت شغلی براي جامعه کم است، باید این موارد نیز مورد توجه قرار گیرد. 

میزان: بخشی از اصناف در حوزه تولید فعالیت دارند که بحث صادرات و حضور در بازار هاي بین المللی در اینجا مطرح می شود، آیا

 
حمایتی از سوي اتاق براي این واحد ها صورت گرفته است؟ 

نوده فراهانی: براي حمایت از واحد هاي تولیدي خرد، در اتاق اصناف دو کارگروه ویژه تشکیل شده است، یکی کارگروه تولید و دیگري

 
کارگروه صادرات. 

ممکن است در این واحد هاي کوچک کالایی تولید شود که قابلیت صادرات را داشته باشد، اما توانایی صادرات براي آن واحد وجود
نداشته باشد به همین دلیل در کارگروه مربوطه حمایت هاي لازم از این واحد ها انجام می شود تا بتوانند به حوزه صادرات وارد شوند

 
که البته براي نتیجه گرفتن و به ثمر نشستن این فعالیت ها در کارگروه صادرات نیاز به زمان است. 

 
اتفاقات خوبی در حوزه تولید افتاده است، توانایی تولید فعلی ما قابل مقایسه با 5 سال قبل نیست 

خوشبختانه در حوزه تولید، اتفاقات خوبی در واحد هاي کوچک اتفاق افتاد؛ چند سال قبل بازار هاي ما مملو از کالا هاي وارداتی و
چینی بود و اصناف ناخودآگاه فروشندگان تولیدي هاي چینی بودند، اما بعد از اعِمال تحریم ها، تولید در کشور رونق گرفت به طوري
که شرایط فعلی در حوزه تولید، قابل مقایسه با 5 سال قبل نیست و تولیدکنندگان توانایی و ظرفیت تولید کالا هاي با کیفیت را دارند
با این حال نیاز به حمایت جهت روان کردن ورود مواد اولیه و تجهیزات و همینطور روان سازي در صادرات تولیدشان به کشور هاي

 
دیگر وجود دارد. 

 
بیشتر بخوانید: اتحادیه مهمانپذیران در انتظار حمایت دولتی/ دریافت مالیات از واحد هاي تعطیل کرونایی! 

این واحد ها بدون تحمیل هزینه به دولت تنها انتظار حمایت معنوي در زمینه واردات مواد اولیه را دارند و تاثیر این واحد هاي کوچک
تولیدي در توسعه و رشد اقتصادي و بهبود شرایط کشور قابل توجه است؛ ما در کشور حدود 600 هزار واحد تولیدي کوچک داریم و

 
اگر بتوانیم این تعداد واحد تولیدي را فعال کنیم، مشکلات مربوط به بیکاري در کشور حل خواهد شد. 



حمایت از این واحد هاي تولیدي در دستور کار اتاق اصناف تهران قرار دارد، اما این حمایت ها به تنهایی کافی نیست و نیاز به حمایت

 
ملی دارد. 

میزان: یکی از روش هاي فروش و عرضه کالا و خدمات استفاده از بستر هاي دیجیتالی است، بنظر می رسد این بستر ها در شرایط

 
کرونا، کمک بزرگی به اصناف می توانست باشد، واحد هاي صنفی تا چه حد از این روش ها استفاده کردند و بهر بردند؟ 

نوده فراهانی: متاسفانه در کشور ما درباره فعالیت فروشگاه هاي مجازي آنطور که باید پرداخته نشد و در سال 92 که اصلاح قانون
صنفی در مجلس شوراي اسلامی انجام شد، فروشگاه هاي مجازي دیده شد با این مضمون که اگر کسی تمایل به فعالیت در این
فروشگاه ها را دارد باید ابتدا از اتحادیه مجوز و پروانه هاي لازم را دریافت کند و دلیل آن حفظ حقوق مصرف کننده بود تا در صورت

 
دریافت کالایی متفاوت با کالاي خریداري شده، پیگیري و احیاي حقوق خریدار قابل انجام باشد. 

در این نوع تجارت، مشخص بودن فروشنده و پشتیبانی عرضه کننده کالا، روند رسیدگی به موارد تخلف و یا سوءاستفاده هاي
احتمالی را امکان پذیر و تسهیل می کند، اما متاسفانه این قانون نه تنها اجرا نشد بلکه عده اي در این فضا فعالیت کردند که سرویسی

 
که مردم انتظار داشتند را ارائه نکردند. 

در شرایط کرونا بسیاري از اصناف براي فروش کالا و خدمات خود از بستر اینترنت و روش هاي نوین بازاریابی و تجارت استفاده
کردند؛ بدون تردید هر واحد صنفی قادر به راه اندازي اپلیکیشن و پلتفرم مخصوص خودش براي فروش نیست، اما می تواند از بستر
ها و پلتفرم هایی که موجود است براي عرضه و فروش خدمت و کالاي خود استفاده کند؛ براي استفاده از این بستر ها نیاز به سرمایه
و هزینه زیادي نیست بلکه درصد اي جزئی توسط واحد صنفی به مدیریت پلتفرم پرداخت می شود و در ازاي آن کالا به مصرف

 
کننده عرضه می شود. 

در مورد اینکه اتحادیه می تواند چنین پلتفرمی را اجرا کند باید بدانیم که اتحادیه ها و اتاق اصناف از نظر قانون اجازه هیچگونه

 
فعالیت اقتصادي را ندارند. 

در واقع فعالیت در بستر مجازي و در قالب فروشگاه هاي اینترنتی یک موقعیت اضافه براي فروش است و همین موضوع باعث افزایش
تعداد فروشگاه هاي مجازي شده است و باید سعی کرد تا روش هاي جدید را نیز در کسب و کار وارد کرد به خصوص روش هایی که
مورد استقبال و نیاز جامعه هستند؛ البته تایید می کنم که در این خصوص باید نظارت و کنترل کافی بر روي این نوع فعالیت باشد تا

 
مردم اعتماد کنند و در صورت جلب رضایت و اعتماد مردم به این نوع فروشگاه ها، میزان دادوستد بهتر خواهد بود. 

میزان: به عنوان سوال پایانی، درباره آخرین وضعیت اصلاح قانون صنفی توضیح بفرمایید که در حال حاضر در کدام مرحله است و

 
نتیجه درخواست اتاق به کجا رسیده است؟ 

نوده فراهانی: کلیات قانون نظام صنفی در مجلس تصویب شده است و در حال حاضر باید در کمیسیون هاي مختلف مورد بررسی قرار

 
گیرد و پس از اعلام نظر کارشناسی در سطح علنی مجلس مطرح شود و امیدواریم هر چه زودتر این اتفاق بیفتد. 

قانون نظام صنفی چند بند بیشتر نیست البته در سال 92 یک بار اصلاح شده است، ولی مطابق با خواسته اصناف نبود و آن چیزي که
خود اصناف با کمیسیون اقتصادي کارشناسی کرده بودند به صحنه علنی نیامد و به همین دلیل برخی از مشکلات باقی ماند که دوباره

 
بحث اصلاح قانون صنفی مطرح شد. 

براي کاربردي بودن این قانون ما به دنبال اصلاح در دو یا سه بند آن هستیم؛ یکی بحث ماده 186 مالیات هاست و یکی بند ز ماده



37 قانون است و یکی بحث اعضاي کمیسیون هاي هیئت عالی نظارت است و چند مورد دیگر که خواستار اصلاح در آن ها هستیم که

 
به صورت طرح به مجلس ارایه شده و امیدواریم تصویب شود تا کار اصناف راحت تر شود. 

به عنوان مثال در ماده 186 قانون مالیات براي صدور پروانه کسب لازم است که استعلامی از وزارت دارایی انجام دهند و واحد صنفی

 
باید تمامی بدهی هاي قبلی خود را تسویه کند تا بتواند پروانه کسب را دریافت کند. 

 
وظیفه ما به عنوان اتحادیه وصول مطالبات نیست و این بند قانون در صدور پروانه اخلال ایجاد می کند 

ما مخالف پرداخت بدهی هاي مالیاتی افراد نیستیم، اما وظیفه ما به عنوان اتحادیه وصول مطالبات نیست، طبق قانون ما وظیفه داریم
هر فردي را که درخواست پروانه کسب دارد، براي پرداخت مالیات به دارایی معرفی کنیم؛ اما ما نباید مالیات افراد را وصول کنیم در

 
ماده 186 ما را ملزم به وصول مالیات افراد می کند و این در روند صدور پروانه اخلال ایجاد می کند. 

بیشتر بخوانید: بی توجهی دولت به مشکلات 40 هزار زنبوردار| درخواست اتحادیه سراسري زنبورداران از دادگستري ها براي مقابله با
مفاسد صنعت زنبورداري انتهاي پیام/



"گذر فرهنگی" در محدوده برکه هاي باران بندرعباس ایجاد می شود

منبع: ایسناشماره خبر:  260  |  تاریخ: 1399/10/24

استاندار هرمزگان در دیدار با وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی بر توسعه زیرساخت هاي فرهنگی در هرمزگان تأکید کرد.

فریدون همتی شب گذشته(23 دي ماه) در دیدار با
سیدعباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، با بیان
اینکه گذر فرهنگی در محدوده هاي تاریخی و گردشگري
شهر بندرعباس می تواند به رونق گردشگري و توسعه
فعالیت هاي فرهنگی منجر شود، گفت: ایجاد گذر فرهنگی
در محدوده برکه هاي باران بندرعباس در دستور کار قرار
دارد که نیازمند حمایت ویژه از سوي وزارت فرهنگ و

 
ارشاد اسلامی است. 

وي افزود: ایجاد این گذرگاه در راستاي ارتقاء رضایت

 
هنرمندان، درآمدزایی و ایجاد اشتغال براي این قشر فرهیخته مؤثر خواهد بود. 

استاندار هرمزگان همچنین با اشاره به مصوبه شوراي فرهنگ عمومی استان در خصوص نامگذاري هفته هرمزگان، تصریح کرد: پنجم
تا دوازدهم اردیبهشت ماه به نام هفته هرمزگان نامگذاري شده و تلاش داریم با بهره گیري از ظرفیت هاي هنري موجود در استان،

 
فرهنگ، آداب و رسوم مردم این منطقه را به کشور معرفی کنیم. 

همتی ضمن قدردانی از اقدامات انجام شده، با اشاره به لزوم توسعه زیرساخت هاي فرهنگی در هرمزگان، خواستار تخصیص اعتبار
لازم به منظور تکمیل پروژه هاي نیمه تمام فرهنگی با توجه به سال پایانی خدمت رسانی دولت تدبیر و امید به مردم هرمزگان شد و
گفت: علی رغم اقدامات خوبی که در این حوزه به ویژه طی چند سال اخیر در استان انجام شده است، اما پروژه کتابخانه مرکزي که
در دولت نهم عملیات اجرایی آن آغاز شده و اعتبارات مناسبی هم طی این سال ها به آن تخصیص پیدا کرده، با توجه به مساحت زیاد
پروژه، نیازمند اعتبارات ویژه براي تکمیل شدن است که اگر به سرانجام برسد، می توان از آن به عنوان یک کار ماندگار در حوزه

 
کتابخانه اي کشور یاد کرد. 

سیدعباس صالحی امیري وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز در این نشست ضمن قدردانی از اهتمام استاندار هرمزگان و مدیرکل
فرهنگ و ارشاد اسلامی در خصوص توسعه زیرساخت هاي فرهنگی، بیان داشت: اقدامات خوبی در حوزه زیرساختی در هرمزگان

 
انجام شده که ساخت پلاتو و نگارخانه در چهار شهرستان هرمزگان به عنوان جدیدترین اقدامات این حوزه قابل تقدیر است. 

صالحی افزود: اگرچه تحریم ها عاملی براي کند شدن پروژه ها است، اما توجه دولت به توسعه متوازن زیرساخت هاي فرهنگی با نگاه

 
آماري نیز کاملا" مشهود و قابل توجه است. 



وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در این دیدار با درخواست استاندار هرمزگان مبنی بر تخصیص اعتبار ویژه به منظور تکمیل پروژه
کتابخانه مرکزي بندرعباس و مجتمع فرهنگی هنري ابوموسی و همچنین حمایت ویژه اعتباري از «هفته هرمزگان» و ایجاد «گذر

 
فرهنگی» در بندرعباس موافقت کرد. 

به گزارش ایسنا، در این دیدار با دعوت استاندار هرمزگان، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی اردیبهشت ماه سال آینده به منظور افتتاح
مجتمع فرهنگی هنري خمیر، مجتمع فرهنگی هنري فین و مجتمع فرهنگی هنري الزهراء بندرعباس به هرمزگان سفر می کند.
همچنین با رایزنی استاندار هرمزگان، عملیات اجرایی یک پروژه بزرگ و ماندگار فرهنگی بزودي در هرمزگان آغاز می شود که پس از

 
نهایی شدن آن اطلاع رسانی خواهد شد. 

انتهاي پیام



اشتغال 85 هزار نفر در بخش اصناف خراسان جنوبی

منبع: شبستانشماره خبر:  261  |  تاریخ: 1399/10/24

آریانفر گفت: در 34 هزار واحد صنفی خراسان جنوبی، اشتغال 85 هزار نفر رقم خورده است که بیشترین حجم کسب و کار
استان را شامل می شود.

آریانفر گفت: در 34 هزار واحد صنفی خراسان جنوبی، اشتغال 85 هزار نفر رقم خورده است که بیشترین حجم کسب و کار

 
استان را شامل می شود. 

«مظفر آریانفر»، در گفتگو با خبرنگار خبرگزاري شبستان در
بیرجند اظهار کرد: در استان خراسان جنوبی 34 هزار واحد

 
صنفی فعالیت دارد. 

رئیس اداره امور اصناف و تشکل هاي سازمان صمت خراسان
جنوبی با بیان اینکه این تعداد صنف براي بیش از 85 هزار نفر
در بخش اصناف استان شغل ایجاد کرده است، افزود: بیش از 45

 
درصد اشتغال اصناف مربوط به مرکز استان هست. 

آریانفر تصریح کرد: بیشترین حجم کسب و کار استان را در بخش اصناف داریم ولی دولت به این بخش توجه کمتري کرده است
چراکه همزمان با شیوع بیماري کرونا؛ اصناف خراسان جنوبی بیشترین خسارت و هزینه ها را در پی تعطیلی واحدهاي خود متحمل

 
شده اند. 

وي عنوان کرد: طی بررسی هاي انجام شده از تعداد 34 هزار واحد صنفی در استان، هشت هزار و 800 واحد صنفی به صورت

 
مستقیم از همان ابتدا درگیر بیماري کرونا و خسارات مستقیم دیده اند. 

رئیس اداره امور اصناف و تشکل هاي سازمان صمت خراسان جنوبی با اشاره به تسهیلات سامانه کارا که مربوط به وزارت کار است،

 
بیان کرد: از اصناف استان تنها، یک هزار و 518 نفر توانستند در سامانه کارا ثبت نام و موفق به اخذ تسهیلات شوند. 

آریانفر مجموع تسهیلات پرداختی از طریق سامانه کارا به اصناف استان را 15.5 میلیارد تومان عنوان کرد و گفت: این مبلغ پرداختی
نسبت به اصناف آسیب دیده ناچیز است، اما اصناف در بخش تعطیلی واحدهاي خود و براي جلوگیري از شیوع بیشتر بیماري کرونا

 
خوب عمل کردند. 

وي از همراهی بیش از 95 درصدي اصناف خراسان جنوبی در رعایت محدودیت هاي کرونایی خبر داد و گفت: همکاري اصناف استان
در رعایت پروتکل هاي بهداشتی نسبت به بقیه استان فراگیرتر و جدي تر بود. 



رئیس اداره امور اصناف و تشکل هاي سازمان صمت خراسان جنوبی به مشارکت خوب اصناف در تولید ماسک مورد نیاز استان از
همان ابتداي شیوع بیماري کرونا اشاره و تصریح کرد: افراد زیادي براي رفع نیاز استان به صورت صنفی با نظارت دانشگاه علوم

پزشکی اقدام به تولید ماسک کردند که در حاضر فعالیت این واحدهاي کارگاهی به دلیل اشباع بازار، کمتر شده است.



عملکرد متفاوت بورس آمریکا و اروپا

منبع: روزنامه جهان اقتصادشماره خبر:  262  |  تاریخ: 1399/10/24

در معاملات بازارهاي بورس در اروپا، شاخص "فوتسی 100" بورس لندن با 0.65 درصد کاهش نسبت به روز قبل و در سطح
6754.11 واحد بسته شد.

در معاملات بازارهاي بورس در اروپا، شاخص "فوتسی
100" بورس لندن با 0.65 درصد کاهش نسبت به روز قبل

 
و در سطح 6754.11 واحد بسته شد. 

به گزارش جهان اقتصاد به نقل از ایسنا، ترکیب تیم آینده
دولت بایدن به تدریج در حال کامل تر شدن است و معرفی
گزینه هاي میانه رو براي پست هاي کلیدي تا حد زیادي
باعث آسودگی خاطر معامله گران از در پیش بودن روزهاي
متعادل تر شده است. طی روزهاي آینده دموکرات ها که

اکثریت کنگره را در دست دارند براي بار دوم ترامپ را استیضاح خواهند کرد و انتظار می رود نتیجه مشابهی مانند استیضاح قبلی
تکرار شود یعنی استیضاح در کنگره راي بیاورد اما در سنا رد شود. هدف اصلی دموکرات ها از این اقدام به پایان رساندن عمر سیاسی

 
ترامپ عنوان می شود. 

هنوز معامله گران نسبت به پتانسیل اقتصادها براي احیاي کامل تا پایان سال جاري مطمین نیستند و بسیاري از دشواري هاي ایجاد
شده ناشی از کرونا به قوت خود باقی هستند. به گفته اتاق بازرگانی آمریکا، حدود 61 درصد خرده فروشان آمریکایی اعلام کرده اند با
کاهش تقاضاي مصرفی در بین مشتریان خود مواجه شده اند. در بخش ساخت و ساز نیز ساخت ساختمان هاي جدید در این کشور
در سال 2020 به نسبت سال قبل 28.9 درصد کاهش پیدا کرده است. در حوزه بازار کار نیز با وجود آن که حدود 22 میلیون فرصت

 
شغلی در این کشور احیا شده است اما هنوز 9.8 میلیون نفر از شهروندان آمریکایی بیکار هستند. 

با وجود کاهش اشتغال زایی اقتصاد آمریکا، نرخ بیکاري بزرگ ترین اقتصاد جهان تا پایان ماه دسامبر باز هم کاهشی شد و رقم 6.7
درصد را ثبت کرد. این نرخ بیکاري که 0.1 درصد کمتر از ماه قبل بوده، کمترین نرخ بیکاري این کشور در طول 9 ماه اخیر است.
تخمین زده می شود در این ماه حدود 71 هزار فرصت شغلی ایجاد شده است تا بدین ترتیب کل فرصت هاي شغلی احیا شده از زمان

 
شیوع ویروس کرونا در این کشور به حدود 22 میلیون برسد. 

با تایید رسمی نتایج انتخابات ریاست جمهوري آمریکا توسط کنگره، جو بایدن از ابتداي بهمن به عنوان رئیس جمهور جدید این
کشور کار خود را آغاز خواهد کرد. این تایید در حالی انجام شد که شماري از طرفداران ترامپ با ورود به بخش هایی از کنگره باعث

 
ایجاد مشکلاتی در کار کنگره شدند و در برخورد پلیس با معترضین نیز چهار نفر کشته و تعدادي دستگیر شدند. 

دونالد ترامپ در نهایت از تحویل قدرت به بایدن خبر داد اما ادعاي خود مبنی بر نقلب در انتخابات ماه نوامبر را مجددا تکرار کرد.



طبق اعلام وزارت کار آلمان تا پایان ماه نوامبر متوسط نرخ بیکاري در بزرگ ترین اقتصاد اروپا به 4.5 درصد رسید که در مقایسه با
ماه قبل تغییري پیدا نکرده است تا بدین ترتیب بالاترین نرخ بیکاري آلمان از دسامبر 2015 تاکنون به ثبت برسد. طی این مدت
شمار افراد بیکار آلمانی با 10 هزار نفر افزایش نسبت به ماه قبل یک میلیون و 980 هزار نفر رسیده و جمعیت شاغلان نیز در آلمان

 
در این ماه با 0.02 درصد افزایش نسبت به ماه قبل به 42 میلیون و 170 هزار نفر رسیده است. 

پس از دولت و کنگره اکنون دموکرات ها به اکثریت مجلس سنا نیز دست یافته اند و این مساله بدان معنا خواهد بود که دولت بایدن
براي اجراي سیاست هاي خود کار راحت تري را پیش رو خواهد داشت. با کسب دو کرسی ایالت جورجیا اکنون اکثریت این مجلس

 
در اختیار دموکرات ها خواهد بود. احتمالا یکی از اصلی ترین تحولات در دوران سلطه دموکرات ها، لایحه هاي مالیاتی خواهند بود. 

دموکرات ها از منتقدان اصلی لایحه هاي کاهش مالیاتی هستند که دوره ترامپ تصویب شد و کارشناسان انتظار دارند تا دموکرات ها
افزایش نرخ هاي مالیاتی به ویژه براي دهک هاي پردرآمد تر را در دستور کار خود قرار دهند. با وخیم تر شدن شرایط کرونایی
انگلیس، نخست وزیر این کشور دستور اعمال قرنطینه سراسري را صادر کرد. دولت همچنین 4.6 میلیارد پوند (6.2 میلیارد دلار)

 
دیگر را براي حمایت از بخش هاي مختلف اقتصاد این کشور در برابر پیامدهاي کرونا تخصیص داد. 

اقتصاد انگلیس که در نتیجه قرنطینه هاي تابستان سال قبل با رشد اقتصادي منفی بی سابقه 25 درصدي مواجه شد، احتمالا در
نتیجه بازگشت قرنطینه ها در نخستین ماه از سال نو میلادي نیز با شرایط دشواري دست و پنجه نرم خواهد کرد و احیاي رشد

 
اقتصادي دومین اقتصاد بزرگ اروپا بیش از آنچه پیشتر تصور می شد، زمان خواهد برد. 

تاکنون بیش از 91 میلیون و 620 هزار و 445 مورد ابتلا به کرونا گزارش شده است که در این بین یک میلیون و 960 هزار و 764
نفر جان خود را از دست داده اند. در بین کشورهاي مختلف، بالاترین تلفات مربوط به آمریکا با 386 هزار و 412 نفر، برزیل با 203

 
هزار و 735 نفر، هند با 151 هزار و 522 نفر، مکزیک با 134 هزار و 368 نفر و انگلیس با 83 هزار و 203 نفر بوده است. 

کریس گافنی- تحلیلگر ارشد بازار سرمایه در موسسه تی آي بنک &– گفت: تزریق نقدینگی جدید به بازارها در قالب بسته هاي
حمایتی جدید در شماري از کشورها باعث می شود تا معامله گران با خیال آسوده تري وقایع آینده را دنبال کنند. سال 2020 یک
سال معمولی نبود و روند معاملات بازار نشان می دهد که با توجه به ریسک هاي سال 2020 بازارها هنوز قادر به ادامه مسیر بدون

 
حمایت هاي سیاست گذاران نیستند. نوسانات بازار در ماه هاي اخیر زیاد بوده است و بازگشت آرامش نیازمند زمان خواهد بود. 

 
بورس آمریکا 

در وال استریت، همه شاخص ها صعودي بودند تا جایی که هر سه شاخص اصلی بورسی در سطح بالا تري از روز قبل خود بسته
شدند. شاخص «داوجونز ایدانستریال اوریج» با 0.1 درصد کاهش نسبت به روز قبل و در سطح 31 هزار و 40.81 واحد بسته شد.
شاخص «اس اند پی 500» با 0.05 درصد صعود تا سطح 3801.62 واحدي بالا رفت و دیگر شاخص مهم بورسی آمریکا یعنی «نزدك

 
کامپوزیت» با 0.22 درصد جهش در سطح 13 هزار و 64.70 واحدي بسته شد. 

 
بورس هاي اروپایی 

در معاملات بازارهاي بورس در اروپا، شاخص "فوتسی 100" بورس لندن با 0.65 درصد کاهش نسبت به روز قبل و در سطح
6754.11 واحد بسته شد. شاخص "دکس 30" بورس فرانکفورت در آلمان با ریزش 0.08 درصدي و ایستادن در سطح 13 هزار و
925.06 واحدي به کار خود خاتمه داد و شاخص "کک 40" بورس پاریس با افت 0.2 درصدي در سطح 5650.97 واحد بسته شد. در

 
مادرید شاخص "ایبکس 35" 0.15 درصد پایین رفت و به 8345.90 واحد رسید. 



 
بورس هاي آسیایی 

در معاملات بورس هاي آسیا، شاخص ها عملکرد خوبی داشتند؛ تا جایی که شاخص "نیک کی 225" بورس توکیو ژاپن با صعود
0.09 درصدي تا سطح 28 هزار و 164.34 واحدي بالا رفت. شاخص "هانگ سنگ" بورس هنگ کنگ 1.32 درصد بالا رفت و در
سطح 28 هزار و 276.75 واحد بسته شد. در چین شاخص "شانگهاي کامپوزیت" صعود 2.85 درصدي را تجربه کرد و در سطح

 
5596.95 واحد بسته شد. 

در استرالیا شاخص "اس اند پی اس اند ایکس 200" بورس سیدنی با 0.27 درصد کاهش و ایستادن در سطح 6679.08 واحدي به
کار خود خاتمه داد. در بین دیگر شاخص هاي مهم آسیایی، شاخص " تاپیکس" ژاپن صعودي بود. (معیار محاسبه تغییرات قیمتی،

ساعت پایانی معاملات روزانه بورس نیویورك بوده است)



پوند بیشترین پیشروي را در مقابل دلار داشت

منبع: روزنامه جهان اقتصادشماره خبر:  263  |  تاریخ: 1399/10/24

شاخص دلار که نرخ برابري آن در مقابل سبدي از ارزهاي جهانی را اندازه می گیرد، در معاملات امروز با 0.21 درصد کاهش
نسبت به روز گذشته در سطح 90.252 واحد بسته شد.

شاخص دلار که نرخ برابري آن در مقابل سبدي از ارزهاي
جهانی را اندازه می گیرد، در معاملات امروز با 0.21 درصد
کاهش نسبت به روز گذشته در سطح 90.252 واحد بسته

 
شد. 

به گزارش جهان اقتصاد به نقل از ایسنا، پایین باقی ماندن
نرخ تورم چین فضاي بیشتري را به بانک مرکزي این کشور

خواهد داد تا سیاست هاي انبساطی بیشتري را در ماه هاي آینده اتخاذ کند. در 12 ماه منتهی به دسامبر تورم این کشور به مثبت
0.2 درصد رسیده که این نرخ 0.7 درصد بیشتر از تورم ماه قبل و 0.1 درصد کمتر از نرخ پیش بینی شده توسط کارشناسان بوده

 
است. 

هم بانک مرکزي چین و هم بانک مرکزي آمریکا کار دشواري را براي رساندن تورم به محدوده دو درصدي هدفگذاري شده دارند و

 
این مساله تاثیر زیادي روي سیاست گذاري آن ها خواهد داشت. 

جو بایدن در اظهاراتی که از آن به عنوان چاپ پول بیشتر استنتاج می شود وعده داده است تریلیون ها دلار دیگر پس از روي کار
آمدن دولتش به اجزاي مختلف اقتصاد آمریکا تزریق کند. این در حالی است که دولت آمریکا از ابتداي کرونا تاکنون حدود چهار
تریلیون دلار نقدینگی به اشکال مختلف در بخش هاي مختلف تزریق کرده است و این رقم جدا از اعتبار تقریبا مشابهی است که

 
توسط فدرال رزرو تزریق شده است. 

ریچارد کلاریدا- قائم مقام رئیس بانک مرکزي آمریکا گفته است این بانک فعلا قصدي براي توقف برنامه خرید اوراق قرضه خود ندارد
که طی آن هر هفته حدود 120 میلیارد دلار اوراق خریداري می شود. روند احیاي اقتصاد چین با سرعت بسیار بیشتري از آمریکا در
حال انجام است و یان کشور پس از رشد 1.9 درصدي در سال 2020، به گفته صندوق بین المللی در سال جاري رشد 7.9 درصدي را
تجربه خواهد کرد و این بدان معنا خواهد بود که تولید ناخالص داخلی این کشور به تحقق هدف 15 تریلیون دلاري خود نزدیک تر

 
خواهد شد. 

به گفته صندوق بین المللی پول حمایت هاي پر رنگ بانک مرکزي و اصلاحات ساختاري دولت کمک بسیار زیادي در رشد اقتصادي
چین داشته اند و این اصلاحات می تواند الگوي سایر کشورها نیز قرار گیرد. البته به گفته این گزارش، چین هنوز به اصلاحات
بیشتري به ویژه در بخش بهره وري نیروي کار نیاز دارد. روند مثبت اشتغال زایی در کشورهاي اروپایی کماکان ادامه دارد و طبق
اعلام مرکز آمار اتحادیه اروپا، تا پایان نوامبر 2020 نرخ بیکاري در منطقه یورو و اتحادیه اروپا با 0.1 درصد کاهش نسبت به مدت



مشابه ماه قبل و به ترتیب در سطح 8.3 درصد و 7.5 درصد رسید. این نرخ بیکاري کمترین نرخ بیکاري ثبت شده در کشورهاي عضو

 
اتحادیه اروپا در پنج ماه اخیر بوده است. 

تخمین زده می شود تا پایان این ماه 15 میلیون و 933 هزار مرد و زن در سطح اتحادیه اروپا بیکار باشند که از این تعداد، 13 میلیون
و 609 هزار نفر ساکن کشورهاي عضو منطقه یورو بوده اند. تحولات ارزي مربوط به چین و آمریکا کماکان یکی از اصلی ترین عوامل
تعیین کننده در بازار ارز است. آن طور که دفتر مدیریت ذخایر ارزي چین اعلام کرده، میزان ذخایر ارزي این کشور با 39 میلیارد

 
دلار افزایش نسبت به ماه قبل به سه تریلیون و 217 میلیارد دلار رسیده است. 

تا پایان این ماه چین داراي 118.25 میلیارد دلار ذخایر طلا نیز بوده است که در مقایسه با ماه قبل 8.25 میلیارد دلار بیشتر شده
است. از سوي دیگر کسري حساب تجاري آمریکا تا پایان ماه نوامبر به 68.1 میلیارد دلار رسیده که این رقم پنج میلیارد دلار بیشتر از
ماه قبل و بزرگ ترین کسري حساب تجاري ماهانه این کشور در 14 سال اخیر محسوب می شود. کسري حساب تجاري آمریکا با

 
چین 30 میلیارد دلار بوده است. 

دولت ترامپ با صدور بیانیه اي اعلام کرد هشت اپلیکیشن چینی علی پی، تنسنت، کیو ولت، وي چت پی، شیر ایت و کم اسکنر
مشمول تحریم هاي این کشور قرار گرفته اند و استفاده آن ها از سیستم تراکنش هاي مالی آمریکا ممنوع است. زمان اجرایی شدن
این ممنوعیت ها سه ماه دیگر خواهد بود و باید دید دولت بایدن در این خصوص چه تصمیمی خواهد گرفت. آمریکا هدف از این کار

 
خود را جلوگیري از سرقت اطلاعات کاربران آمریکایی توسط چین عنوان کرده است. 

وزارت بازرگانی چین در واکنش به این تصمیم آمریکا از پایبندي پکن به حمایت از منافع شرکت هاي چینی تاکید و اضافه کرده
است این تصمیم بیش از همه به ضرر مصرف کنندگان آمریکایی خواهد بود. بانک جهانی در برآورد جدید خود از چشم انداز اقتصاد
جهانی پیش بینی کرد متوسط رشد اقتصادي جهان در سال جاري به مثبت چهار درصد برسد. به گفته این نهاد شیوع کرونا و تاخیر

 
در توسعه واکسن باعث شد تا اقتصاد جهانی در سال قبل به طور متوسط 4.3 درصد کوچک شود. 

به گفته این نهاد، پیامدهاي منفی همه گیري کرونا بر روي اقتصاد جهانی تا سال ها ادامه خواهد داشت و در صورت آغاز مجدد
قرنطینه ها به طور گسترده در جهان در پی جهش هاي جدید ویروس کرونا، باید انتظار وخامت اوضاع را داشت. روند احیاي اقتصادي
کشورهاي مختلف پس از همه گیري سال قبل احتمالا طولانی تر از آن خواهد بود که پیشتر تصور می شد. در سنگاپور دولت این

 
کشور اعلام کرده است که سنگاپور با بدترین وضعیت اقتصادي در یک دهه اخیر مواجه است. 

در انگلیس نیز پس از آنکه بالاترین سطح هشدار ممکن پس از وخامت وضعیت شیوع کرونا در آن اعلام شد، انتظار می رود رشد
اقتصادي مجددا آهسته شود. در نتیجه کرونا مدارس انگلیس مجددا تعطیل شده اند و اسکاتلند نیز اعلام کرده است هیچکس جز در

 
موارد ضروري حق خروج از منزل را ندارد. 

تاکنون بیش از 91 میلیون و 620 هزار و 445 مورد ابتلا به کرونا گزارش شده است که در این بین یک میلیون و 960 هزار و 764
نفر جان خود را از دست داده اند. در بین کشورهاي مختلف، بالاترین تلفات مربوط به آمریکا با 386 هزار و 412 نفر، برزیل با 203

 
هزار و 735 نفر، هند با 151 هزار و 522 نفر، مکزیک با 134 هزار و 368 نفر و انگلیس با 83 هزار و 203 نفر بوده است. 

شدت گرفتن سرعت شیوع کرونا باعث شده است تا شاهد رقم خوردن رکوردهاي جدید از مرگ و میر روزانه ویروس کرونا باشیم تا
جایی که روز بیست و نهم دسامبر با ثبت از 14 هزار و 117 فوتی در یک شبانه روز رکورد قبلی را که مربوط به روز هفدهم دسامبر با



 
ثبت از 13 هزار و 702 فوتی بود، شکست. 

کیت جوکیس- استراتژیست ارزي بانک سوسیت ژنرال گفت: به زبان ساده از نظر معامله گران ارزش فعلی دلار بیش از حدي است که
باید باشد و براي همین فکر می کنم روزهاي بد دلار ادامه دارد. بازارها به آن چه در حوزه سیاست گذاري پولی رخ می دهد واکنش
نشان می دهند و با وضعیت فعلی فشار زیادي روي دلار است. در مقایسه با ماه هاي ابتدایی سال جذابیت دلار براي بسیاري از معامله

 
گران کاهش پیدا کرده است. 

 
شاخص دلار 

شاخص دلار که نرخ برابري آن در مقابل سبدي از ارزهاي جهانی را اندازه می گیرد، در معاملات امروز با 0.21 درصد کاهش نسبت به
روز گذشته در سطح 90.252 واحد بسته شد. نرخ برابري هر فرانک سوئیس نیز معادل 1.124 دلار اعلام شد (نرخ هاي فوق بر حسب

 
ساعت پایانی معاملات بازارهاي ارزي نیویورك محاسبه شده است). 

 
ارزهاي اروپایی 

در تازه ترین دور از معاملات، پوند با 0.74 درصد افزایش نسبت به روز قبل خود و به ازاي 1.362 دلار مبادله شد. یورو 0.03 درصد

 
بالا رفت و باماندن در کانال 1.22 به 1.217 دلار رسید. 

 
ارزهاي آسیایی 

در معاملات بازارهاي ارزي آسیایی، هر دلار با 0.15 درصد کاهش به 104.097 ین رسید. در برابر همتاي استرالیایی، هر دلار آمریکا
به ازاي 1.293 دلار مبادله شد. همچنین نرخ برابري دلار معادل 6.464 یوان چین اعلام شد.



تصویب ارائه 143 میلیارد تسهیلات به واحدهاي تولیدي یزد

شماره خبر:  264  |  تاریخ: 1399/10/24
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت یزد گفت: درخواست 37 واحد تولیدي و صنعتی استان براي دریافت 143 میلیارد
تومان تسهیلات در کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید به تصویب رسید و براي اخذ وام به بانک هاي عامل معرفی شدند.

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت یزد گفت: درخواست 37 واحد تولیدي و صنعتی استان براي دریافت 143 میلیارد تومان

 
تسهیلات در کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید به تصویب رسید و براي اخذ وام به بانک هاي عامل معرفی شدند. 

 
صنعت و معدن  

محمدرضا علمدار افزود: 142 میلیارد تومان از این مبلغ در زمینه تسهیلات رونق تولید جدید و یک میلیارد تومان هم مربوط به

 
تسهیلات تبصره 18 است؛ این تسهیلات هم شامل سرمایه در گردش و هم ثابت است. 

رییس سازمان صنعت ، معدن و تجارت یزد با اشاره به تشکیل کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید از 19 اردیبهشت 94 در استان

 
گفت: با تصویب مصوبات این کارگروه تاکنون اشتغال 50 هزار نفر در این خطه تثبیت شد. 

علمدار یزدي عمده موارد مطرح شده را به ترتیب مسائل بانکی، بیمه تامین اجتماعی، مباحث مالیاتی، هزینه هاي مصرفی گاز و برق

 
بیان کرد. 

شایان ذکر است استان یزد در طی سال جاري موفق به کسب رتبه دوم ملی در کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید در بین استان هاي

 
کشور و با اختلاف بسیار ناچیز با استان اول شده است. 



گفت وگوي متفاوت تسنیم با پدر سنگ تراشی مشهد؛ لذت کارآفرینی را با هیچ

چیز عوض نمی کنم

منبع: تسنیمشماره خبر:  265  |  تاریخ: 1399/10/24

گروه استان ها-استاد رمضان معمر یکی از اساتید برجسته و ماهر سنگتراشی است که با هنر خود براي بیش از 300 نفر
اشتغال ایجاد کرده است...

گروه استان ها-استاد رمضان معمر یکی از اساتید برجسته
و ماهر سنگتراشی است که با هنر خود براي بیش از 300

 
نفر اشتغال ایجاد کرده است... - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از مشهدمقدس، سنگ تراشی
و قلم زنی روي سنگ، یکی از صنایع و فنون کهن ایرانی
است و صنعتگران سنگ تراش از گذشته هاي دور فعالیت
داشته اند و اکنون نیز تا حدودي باقی مانده اند و با بهره
گیري از برخی ابزار، اسباب خانه و وسایل آیینی و زینتی
می سازند و استادان قلمزن نیز بر روي آن ها نقش می

 
اندازند. 

قدمت سنگ تراشی در مشهد به دو هزار و 500 سال قبل از میلاد مسیح بر می گردد و سند این موضوع را می توان براساس اشیاء و

 
آثاري که از دوران مانده و در موزه هاي بزرگ دنیا نگه داري می شود، عنوان کرد. 

استاد رمضان معمر یکی از اساتید برجسته و ماهر سنگتراشی است که با هنر خود براي بیش از 300 نفر اشتغال ایجاد کرده است. وي
علاوه بر ایجاد اشتغال با برگزاري کلاس هاي آموزشی درصدد است تا اساتید بسیاري در این هنر پرورش دهد تا این هنر با توجه به

 
تغییر سبک زندگی در نسل هاي بعد به دست فراموشی سپرده نشود. 

معمر که به آقاي سنگی در خراسان رضوي شهرت یافته است از 34 سال پیش وارد هنر سنگتراشی شده و عنوان پدر سنگتراشی
مشهد را از آن خود کرده و حدود 8 سال است که به صورت جهادي و با عنوان گروه جهادي آقاي سنگی و در راستاي جهاد اقتصادي

 
با آموزش و تولید براي 386 نفر ایجاد اشتغال کرده است. 

وي چندین فروشگاه در چند مرکز توریستی شهر مشهد دارد و صاحب کارگاه سنگ تراشی و قلم زنی است و همچنین در بسیاري از

 
نمایشگاه ها حضور یافته و در زمینه کار درمانی با برخی از زندانیان همکاري می نماید. 

او "هرکاره" یا همان دیزي سنگی را براي اولین بار ثبت جهانی یونسکو کرد و توانست گواهینامه مرغوبیت کالا و نشان جغرافیا را نیز

 
دریافت کند. 



 
گرد و غبار فراموشی بر هنر 2500 ساله اردستانی ها / هنر اصیل سنگ تراشی در ورطه نابودي 

 
اصفهان| احیاي قدیمی ترین هنر دستی اردستان با قدمت 2500 سال؛ سنگ تراشی رونق می گیرد 

 
شهردار تبریز: بودجه 1400 شهرداري با محوریت حفاظت از میراث فرهنگی تدوین می شود 

معمر می گوید: گروه ما در چند قسمت مشغول به کار هستند. یکی قسمت کار استخراج سنگ از کوه است، قسمت دیگر کار ساخت
ظروف سنگی و لوازم دیگر از سنگ و در نهایت قلم زنی روي ظروف است که پس از این مرحله صنایع تولیدي در فروشگاه هاي و

 
نمایشگاه هاي مختلف به فروش می رسد. 

وي عنوان داشت: براي توسعه کار نیازمند حمایت مالی ارگان هاي مرتبط هستم که متاسفانه در این مدت 8 سال کار را با هزینه

 
شخصی خود توسعه دادم. 

معمر بیان داشت: قرار است بسیج سازندگی جهت فراهم کردن کارگاه، ابزار و لوازم لازم و کمیته امداد نیز جهت ارائه وام 50 میلیونی

 
به هر کارآموز قدم هایی بردارند و اگر این مساعدت را داشته باشند قطعا ظرف مدت یکسال براي هزار نفر ایجاد اشتغال خواهم کرد. 

وي می افزاید: هدف بنده از این کار جهادي ایجاد اشتغال براي افراد نیازمند در حاشیه شهر است چرا که معتقدم به جاي دادن ماهی
باید ماهیگیري را به آنان یاد داد چرا که در این شرایط اقتصادي تنها کسب و کار است که می تواند معضلات اجتماعی حاشیه شهر را

 
رفع کرد. 

این کارآفرین برتر استان بیان داشت: یکی دیگر از اقدامات بنده ورود به زندان ها بود چرا که معتقدم اگر زندانی پس از آزاد شدن از
زندان هنري داشته باشد و شرایط کار برایش فراهم باشد دیگر به دنبال خلاف نخواهد رفت؛ لذا بنده تاکنون با ارائه آموزش هاي لازم

 
در راستاي هنر سنگتراشی براي 150 نفر از زندانیان هم شغل ایجاد کردم. 

وي اظهار داشت: با توجه به اینکه معضل اصلی ما در حاشیه شهر و مناطق محروم بیکاري است لذا گروه هاي جهادي باید ضمن
تمرکز به این مقوله اول روحیه دادن به جامعه هدف و ایجاد انگیزه براي ادامه زندگی و دوم استعدادیابی و شکوفا کردن آن را مدنظر

 
قرار دهند. 

معمر معتقد است یک کارآفرین نباید صرفا به مرحله آموزش اکتفا کند بلکه این مقدمه کار است و پس از آن باید شرایط کار و تولید

 
و فروش را هم مهیا کرد. 

وي بیان داشت: تا قبل از شیوع کرونا تولیدات خود را در فروشگاه ها و نمایشگاه ها به فروش می رساندیم و با شیوع کرونا فروش خود
www. را بصورت اینترنتی انجام می دهیم و علاقمندان به خرید محصولات و صنایع سنگی ما می توانند به آدرس
aghayesangi.com اقدام به خرید کنند.امید است که با رویش چنین انسان هایی صنایع دستی و فرهنگ ملت ایران حفظ و

حراست شود.



فیلم| آخرین وضعیت اشتغال و صنایع استان از زبان مدیرکل اقتصادي

استانداري مرکزي

منبع: دیار آفتابشماره خبر:  266  |  تاریخ: 1399/10/24

نعمتی مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادي استانداري مرکزي در گفتگوي اختصاصی با پایگاه خبري دیارآفتاب آخرین
وضعیت صنایع، اشتغال و بیکاري استان را تشریح می کند.

محمود نعمتی مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادي استانداري
مرکزي در گفتگوي اختصاصی با پایگاه خبري دیار آفتاب، آخرین

 
وضعیت صنایع، اشتغال و بیکاري استان را تشریح می کند. 

انتهاي پیام/



700 میلیون تسهیلات جهت تثبیت اشتغال پرداخت شد

منبع: شبستانشماره خبر:  267  |  تاریخ: 1399/10/24

ارجمندي گفت: 700 میلیون تومان تسهیلات قرض الحسنه در جهت تثبیت شغل به اعضاي صندوق برکت روستاي گوند
پرداخت شد.

ارجمندي گفت: 700 میلیون تومان تسهیلات قرض الحسنه در جهت تثبیت شغل به اعضاي صندوق برکت روستاي گوند

 
پرداخت شد. 

«محمد ارجمندي» در گفتگو با خبرنگار خبرگزاري شبستان
اظهار کرد: کانون فرهنگی هنري غدیر روستاي گوند نهبندان با
مشارکت بنیاد برکت؛ صندوق برکت در محل کانون راه اندازي

 
کرده است. 

مسئول کانون فرهنگی هنري غدیر روستاي گوند نهبندان با بیان
اینکه اعضاي کانون فرهنگی هنري عضوِ صندوق برکت ماهیانه
25 تا 30 هزار تومان به حساب صندوق واریز می کنند، گفت:

 
تاکنون 100 میلیون تومان از محل آورده اعضا؛ تسهیلات دو و سه میلیونی پرداخت شده است. 

ارجمندي بیان کرد: همچنین 700 میلیون تومان تسهیلات با بهره چهار درصدي در جهت تثبت شغل به اعضاي صندوق برکت

 
روستاي گوند نهبندان پرداخت شده است. 

 
وي ادامه داد: تسهیلات پرداختی در بخش پرواربندي دام سبک و کسب کارهاي خرد در روستاي گوند شغل ایجاد کرده است. 

وي با بیان اینکه کانون فرهنگی هنري غدیر روستاي گوند نهبندان 220 نفر عضو دارد، گفت: اما همه اعضا به دلیل بیماري کرونا

 
فعال نیستند. 

مسئول کانون فرهنگی هنري غدیر روستاي گوند نهبندان در ادامه از برگزاري کلاس هاي روانشناسی و برنامه ویژه کودکان در محل
مسجد روستا خبر داد و افزود: طرح ایران قوي سبب تقویت کانون هاي فرهنگی هنري مساجد می شود.



برگ برنده اقتصاد کشور؛ سرمایه گذاري در مناطق آزاد و ویژه

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  268  |  تاریخ: 1399/10/24

 
برگ برنده اقتصاد کشور؛ سرمایه گذاري در مناطق آزاد و ویژه 

شرق/سه سال است فشار تحریم ها بر گرده کشور هر روز سنگین تر
می شود و به قصد برزمین زدن اقتصاد ایران، تمام راه هاي تبادل و
ارتباط را می بندد. کشورهاي دوست و همراه آمریکا هم از ترس به
خطرافتادن منافعشان روابط خود را با ایران هر روز کم و کمتر می

کنند. وقتی می خواهیم از سرمایه گذاري در کشور صحبت کنیم، باید ابتدا این چند جمله را در ذهن مرور کنیم و بدانیم ورود منابع

 
جدید براي سرمایه گذاري در چه شرایط و اوضاع خطیري صورت گرفته است. 

مناطق آزاد و ویژه اقتصادي یک برگ برنده در دست ایران است. این مناطق همان جایی است که می توانند تحریم هاي آمریکا را دور
بزنند. سرمایه گذاري یک میلیارددلاري خارجی در شش ماه نخست امسال مؤید این مسئله است. شرایط سهل کسب وکار و وجود
امتیازات متعدد براي کارآفرینان و سرمایه گذاران، جاذبه هاي سرمایه گذاري مناطق آزاد و ویژه را تا آنجا افزایش داده که تنها در یک
دوره از افتتاح، 60 پروژه جدید تولیدي، عمرانی و زیرساختی با سه هزارو 53 میلیارد تومان سرمایه ریالی، 241 میلیون دلار و 12.9
میلیون یورو آورده ارزي جدید دولتی و خصوصی به بهره برداري می رسد. این دومین دور از افتتاح پروژه هاي مناطق آزاد و ویژه
اقتصادي است که توسط رئیس جمهور و به صورت ویدئوکنفرانس انجام می شود. قرار است این 60 پروژه مهم و محوري، 3223 شغل
جدید براي شش منطقه آزاد و ویژه قشم، بندرانزلی، منطقه انرژي پارس، منطقه کاوه، منطقه سهلان و سلفچگان ایجاد کند. هجمه
تحریم در کنار شیوع کرونا به اقتصاد، نخستین تیر خود را به قلب اشتغال نشانده است. ایجاد اشتغال در این شرایط به مراتب سخت

 
تر و پرهزینه تر از شرایط عادي است و همین مسئله، امتیاز اشتغال زایی این مناطق را بالاتر می برد. 

در بحث اشتغال باید این نکته مهم را مد نظر داشت که ایجاد هر نوع شغلی نمی تواند در رشد تولید ناخالص داخلی کشور مؤثر و
باکیفیت قلمداد شود. در لیست اشتغال زایی هاي کشور مشاغل کاذب نیز می تواند جاي گیرد اما این مشاغل به دلیل عدم کیفیت
نمی تواند باعث ایجاد ارزش افزوده و رشد در تولید ناخالص داخلی شود. طبق آمارهاي رسمی و پژوهش هاي علمی، دوسوم جمعیت
شاغل کشور در بخش تولید هیچ نقشی ندارند. بنابراین ایجاد بیش از سه هزار شغل پیش بینی شده از محل پروژه هاي جدید تولیدي
و زیرساختی در مناطق آزاد و ویژه اقتصادي در رده مشاغل باکیفیتی جاي می گیرند که می تواند به گردش چرخ اقتصاد کمک کرده

 
و منجر به رشد اقتصادي شود. 

 
قشم از 27 پروژه جدید میزبانی می کند 

منطقه آزاد قشم سال 1369 با وسعت 3000 هکتار ایجاد شد. این جزیره بزرگ به دلیل موقعیت خاص جغرافیایی و تعداد جمعیت
ساکن در آن یک امتیاز ویژه براي ایران محسوب می شود. به همین دلیل با قرارگرفتن در جمع مناطق آزاد به عنوان محلی براي

 
جذب سرمایه گذاري خارجی و داخلی مد نظر قرار گرفت. 

در منطقه آزاد قشم فردا 27 پروژه جدید توسط رئیس جمهور از طریق ویدئوکنفرانس افتتاح می شود. پالایشگاه نفت خام فوق
سنگین و 26 طرح تولیدي و زیربنایی دیگر قرار است روز پنجشنبه افتتاح شود که با به بهره برداري رسیدن آن دو هزارو 238 شغل



در این جزیره به طور مستقیم ایجاد خواهد شد. 27 پروژه مزبور در منطقه آزاد قشم با 159 میلیارد تومان اعتبار دولتی و هزارو 584
میلیارد تومان سرمایه گذاري بخش خصوصی انجام خواهد شد. همچنین 240.5 میلیون دلار آورده بخش خصوصی پیش بینی شده
است. در پروژه هاي مورد اشاره تولید 35 هزار بشکه قیر در روز پیش بینی شده است. همچنین فاز اول تأمین یوتیلیتی 80 درصد آب

 
و بخار پالایشگاه، سردخانه با ظرفیت سالانه 21 هزار تن در سال و آماده سازي سایت 28هکتاري افتتاح خواهد شد. 

احداث کانال هاي جمع آوري آب هاي سطحی، مدول سوم تصفیه خانه شهرك ساحلی، سه مجتمع تجاري- مسکونی و هشت واحد

 
پرورش ماهی و میگو با ظرفیت 47 هزارو 320 تن در سال نیز توسط رئیس جمهور افتتاح می شود. 

 
تکمیل مجتمع بندري کاسپین در انزلی 

انزلی در سال 1382 به وسعت 9000 هکتار به جمع مناطق آزاد کشور پیوست. بهره برداري از امکانات دریاي کاسپین امتیاز ویژه این
منطقه آزاد است. بر این اساس روز پنجشنبه قرار است در این منطقه 18 پروژه با ارزش سرمایه گذاري 817 میلیارد تومان افتتاح

 
شود. این 18 پروژه در مجموع 468 اشتغال مستقیم ایجاد خواهد کرد. 

از جمله مهم ترین پروژه هاي این منطقه انبار سرپوشیده 5000 مترمربع، پسکرانه 10 هزار مترمربع، مخزن روغن هفت هزارتنی
روغن، مجتمع مسکونی طاووس با 256 واحد، به همراه دو مجتمع مسکونی اقامتی 13 و 16 واحدي و مخازن شش هزارتنی روغن

 
خام خوراکی است. 

طرح هاي تولیدي این منطقه نیز برس 600 هزار عدد، کاغذ پلاستیک 50 هزار عدد، تولید و مونتاژ تب سنج، تولید 19 هزار فلزهاي
فرم دهی شده، تولید پنج هزارو 880 دوربین مداربسته، تولید 455 تن محصولات آرایشی، تولید یک تن خوراك دام و طیور، تولید

 
160 هزار کالاي خواب، تولید 1200 صفحه کلاج و بلبرینگ و 150 هزار مترمربع فنس الکترونیکی و نخ خواهد بود. 

 
493 میلیارد تومان به علاوه 12.9 میلیون یورو در 4 منطقه ویژه سرمایه گذاري می شود 

در مناطق ویژه اقتصادي انرژي پارس، کاوه، سهلان و سلفچگان 492 میلیارد تومان اعتبار بخش خصوصی سرمایه گذاري می شود.
بخش خصوصی همچنین 12.9 میلیون یورو آورده ارزي در این مناطق خواهد داشت. در چهار منطقه مورد اشاره 14 پروژه تولیدي و

 
عمرانی توسط رئیس جمهور فردا افتتاح می شود که این طرح ها در مجموع 517 نفر اشتغال مستقیم ایجاد خواهد کرد. 

در منطقه ویژه اقتصادي انرژي پارس طرح پترو دوار کیش و دو طرح صنعتی و خدماتی دیگر افتتاح خواهد شد. اشتغال پیش بینی

 
شده براي این منطقه 133 نفر و مجموع سرمایه گذاري صورت گرفته 29 میلیارد تومان به علاوه پنج میلیون یورو بوده است. 

تولید کمپرسورهاي مورد استفاده در صنایع مختلف صنعت نفت و گاز و پتروشیمی، 11 کمپرسور رفت و برگشتی با دبی کمتر از 60
مترمکعب بر ساعت، هفت کمپرسور رفت و برگشتی با دبی بین 60 تا 120 مترمکعب بر ساعت، پنج کمپرسور رفت و برگشتی با دبی
بیش از 120 مترمکعب بر ساعت، احداث جایگاه سوخت و هزارو 172 مترمربع واحد تولید سازه هاي فلزي از مهم ترین اهداف پروژه

 
هاي منطقه ویژه انرژي پارس است. 

منطقه ویژه اقتصادي کاوه نیز با 380 میلیارد تومان سرمایه گذاري بخش غیردولتی ایجاد 200 شغل جدید را پیش بینی کرده است.
افتتاح سه طرح توسعه زیرساخت لجستیکی و صنعتی به این منظور فردا انجام خواهد شد. طرح تأمین آب و احداث خط انتقال آب
منطقه ویژه اقتصادي کاوه با ظرفیت 250 لیتر در ثانیه، احداث انبارهاي عمومی با ظرفیت 80 هزار مترمربع انبار مسقف و 50 هزار
مترمربع انبار روباز، احیا و راه اندازي ایستگاه راه آهن اختصاصی منطقه ویژه اقتصادي (شامل 20 هزار مترمربع سکوي بارانداز،
محوطه سازي براي استقرار ماشین آلات سنگین حمل محموله ها و کالاهاي صادراتی به مساحت 40 هزار مترمربع و دو انبار

 
سرپوشیده به مساحت 12 هزار مترمربع) از جمله پروژه هاي مورد نظر براي افتتاح است. 

در منطقه ویژه اقتصادي سهلان نیز 61میلیاردو 900 میلیون تومان سرمایه گذاري به علاوه 5.5 میلیون یورو آورده ارزي از سوي
بخش خصوصی صورت گرفته است. این میزان سرمایه گذاري قرار است 132 شغل مستقیم در این منطقه ایجاد کند. افتتاح چهار
طرح صنعتی، یک واحد ساخت قطعات الکترونیکی هواپیما، یک واحد مواد شوینده و بهداشتی، یک واحد تولیدي محصولات بهداشتی

 
و یک واحد بسته بندي مواد پیش بینی شده است. 



پروژه هاي پیش بینی شده در سلفچگان نیز واحد تولید استیل سازان صنعت ماهان پویا و چهار واحد صنعتی است که با 21 میلیارد

 
و 600 میلیون تومان و 2.4 میلیون یورو آورده بخش خصوصی با ایجاد 52 شغل مستقیم افتتاح خواهد شد. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



تکاپوي مشهد در بازار 600 میلیارد دلاري سنگ هاي قیمتی
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ملیحه فلاح - شهردار مشهد، دبیر شهر جهانی گوهرسنگ ها شد. اگر می خواهید بیشتر درباره این شهر بدانید، باید کمی به
قبل بازگردیم. شهر جهانی گوهرسنگ ها عنوانی بود که چهار سال پیش، داوران بین المللی شوراي جهانی صنایع دستی به مشهد
دادند. در همین راستا، دوشنبه شب در حکمی ازسوي وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، سکان دار شهر مشهد، دبیر
شهر جهانی گوهرسنگ ها معرفی شد. محمدرضا کلائی بعد از دریافت این حکم در توئیتی نوشت: «گردش مالی صادرات گوهرسنگ
ها در سال گذشته حدود 124میلیون دلار بوده است. بیش از 90درصد واحدهاي سنگ تراشی کشور در مشهد قرار دارند. در ساخت
مرکز ملی گوهرسنگ ها، مشارکت همه جانبه خواهیم داشت و با همکاري ایمیدرو بازارچه گوهرسنگ ها به زودي راه اندازي خواهد

 
شد.» 

همین توئیت کوتاه، نشان از قابلیت بسیار مشهد در تولید و فناوري این محصولات دارد. حالا اگر به دوران پیش از کرونا و ظرفیت
گسترده زائرپذیري مشهد توجه کنیم، نباید اجازه دهیم که آورده نقدي 30میلیون گردشگر سالانه این شهر براي خرید کالاهاي
وارداتی هزینه شود. همچنین خیلی دور نبوده است زمانی که حجم عظیمی از این سنگ هاي قیمتی با قیمت ناچیز از کشور خارج و
پس از فرآوري با افزایش چندبرابري نرخ، دوباره وارد بازارهاي کشور می شدند، بنابراین بی توجهی به این ظرفیت، می تواند به معنی

 
فاصله گرفتن از برنامه هاي اقتصادمقاومتی و جهش تولید باشد. 

اکنون سهم ایران از بازار جهانی 600میلیارد دلاري گوهرسنگ ها، کمتر از نیم درصد است. براساس اهداف مورد توجه در افزایش
سهم ایران در تجارت جهانی، کشورمان باید تا سال1405 به سهم نیم درصدي و تا سال1410 به سهم یک درصدي در این حوزه
دست پیدا کند. بدیهی است که با وجود استقرار 90درصد واحدهاي سنگ تراشی و 85درصد واحدهاي ساخت زیورآلات کشور در
مشهد، این شهر نقش اصلی را در دستیابی به این اهداف، بازي خواهد کرد.ایجاد بازارچه هاي گوهرسنگ ، تسهیل صادرات، ایجاد
آزمایشگاه هاي استاندارد و تخصصی سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی و فعال کردن معادن کوچک و متوسط گوهرسنگ ها را می

 
توان از مهم ترین موضوعاتی دانست که مسئولان استانی و شهري براي بهینه سازي این صنعت درحال پیگیري آن هستند. 

 
برنامه هاي شهرداري براي شهر جهانی 

معاون گردشگري و زیارت معاونت فرهنگی شهرداري مشهد درباره برنامه هاي شهرداري براي توسعه صنعت گوهرسنگ ها در شهر
جهانی مشهد، به شهرآرا می گوید: مشارکت در ایجاد بازارچه گوهرسنگ هاي مشهد، یکی از این برنامه هاست. چندي پیش تفاهم
نامه همکاري بین ایمیدرو و استانداري خراسان رضوي براي «ایجاد بازارچه گوهرسنگ ها در شهر مشهد» امضا شد که موضوع اصلی
آن، افزایش مشارکت بخش خصوصی در حوزه گوهرسنگ ها و فراهم شدن توسعه آن در استان به منظور ایجاد بازارچه گوهرسنگ ها

 
در مشهد، با هدف افزایش اشتغال و ارزش افزوده اعلام شده است. 

نرگس شالچیان در ادامه، مشارکت در فعال کردن بازارچه مرزي دوغارون را از دیگر برنامه هاي قابل پیگیري در شهرداري مشهد می
داند و می افزاید: تشویق فعالان بخش خصوصی به سرمایه گذاري و هم افزایی و آسان سازي ورود گوهرسنگ ها از افغانستان، از

 
اهداف فعال کردن بازارچه و پایانه مرزي دوغارون به عنوان بارانداز گوهرسنگ هاست. 

او ادامه می دهد: مشارکت در تسهیل صادرات در راستاي تسهیل قوانین و مقررات با هماهنگی دستگاه هاي اجرایی و دولتی و نیز
غربالگري و آنومالی اکتشافی گوهرسنگ ها توسط ایمیدرو و همچنین توسعه گردشگري گوهرسنگ ها براي ایجاد زیرساخت
گردشگري خرید و حمایت از تهیه سوغات زائران، از اموري است که شهرداري مشهد می تواند اقدامات شایانی براي تحقق آن ها انجام



 
دهد. 

معاون گردشگري و زیارت معاونت فرهنگی شهرداري مشهد می گوید: هرچند ساخت ملزومات کاربردي ازقبیل دیگ از سنگ
سپانتین معروف به هرکاره در مشهد قدمت بسیار دارد، می توان سایر لوازم کاربردي و تزئینی را نیز از این سنگ تولید کرد؛ اشیایی

 
که به دلیل اختصاصی بودن معادن این سنگ در مشهد، می تواند برند این شهر نیز محسوب شود. 

 
دنیاي مشکلات، بر سر راه شهر گوهرسنگ 

براي شنیدن نظر فعالان این حوزه به سراغ رئیس اتحادیه فیروزه تراشان مشهد رفته ایم. عبدالصمد رحیمی مقدم در این باره به
شهرآرا می گوید: ایجاد بازارچه گوهرسنگ و توجه مسئولان استانی و شهري به این حوزه، بسیار عالی است. مسئولان شهرداري مشهد
پیوسته با ما در تماس هستند. آن ها محلی مناسب براي فعالیت اعضا و فعالان حوزه سنگ هاي قیمتی را به ما پیشنهاد داده اند که

 
قرار است تا چند روز آینده، صحبت هاي نهایی درباره آن آغاز شود. 

او در ادامه با اشاره به اینکه با وجود همه این اقدامات و همکاري ها، مشکلات در حوزه تولید سنگ هاي قیمتی و زیورآلات زیاد است،
می افزاید: ازجمله این مشکلات، صادر کردن تولیدات ما به خارج از کشور باتوجه به تحریم ها و سختی برگرداندن ارز به کشور است.
ازسوي دیگر باتوجه به قرار گرفتن مواد اولیه ساخت جواهرات در گروه4، واردات سنگ هاي قیمتی دیگر و همچنین مواد اولیه تولید

 
زیورآلات نقره به کشور، ممنوع شده است و دولت نیز اجازه مبادله کالا به کالا را به ما نمی دهد. 

رئیس اتحادیه فیروزه تراشان مشهد درد این صنعت را یکی دو نمونه نمی داند و ادامه می دهد: مشکل دیگر ما در زمینه صادرات،
ارزش گذاري بر تولیدات ماست. بنا بر قوانین جدید، ارزش گذاري سنگ ها برعهده وزارت صنعت، معدن و تجارت و ارزش گذاري نقره

 
و فلزات برعهده بانک مرکزي قرار گرفته که این موضوع، مشکلات زیادي را براي ما به وجود آورده است. 

 
شهردار کلائی: 

 
85درصد از واحدهاي ساخت زیورآلات در مشهد هستند 

شهردار مشهد گفت: بیش از 85درصد واحدهاي ساخت زیورآلات، در شهر مشهد مستقر هستند .محمدرضا کلائی در مراسم اعطاي
گواهی نامه شهرها و روستاهاي ملی صنایع دستی که با حضور علی اصغر مونسان، وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی و
غلامعلی حدادعادل، رئیس فرهنگستان زبان وادبیات فارسی، برگزار شد، با اشاره به اینکه با همکاري خوب اداره کل میراث فرهنگی،
گردشگري و صنایع دستی خراسان رضوي اقدامات بی شماري در حوزه گوهرسنگ ها آغاز شده است، بیان کرد: برگزاري موزه ها،
تورها، نمایشگاه ها و بازارچه هاي تخصصی، استفاده از نمادهاي تبلیغاتی در شهر، همکاري با آموزش وپرورش براي راه اندازي

 
هنرستان هاي تخصصی و برگزاري نمایشگا ه بین المللی بعد از چندین سال، از نمونه این اقدامات بوده است. 

وي گردش مالی صادرات گوهرسنگ ها را در سال گذشته 124 میلیون دلار اعلام کرد و ادامه داد: با کمک شرکت ایمیدرو بازارچه

 
گوهرسنگ ها را تا یک ماه آینده در مشهد راه اندازي می کنیم. 

شهردار مشهد، ساخت شهرك صنعتی گوهرسنگ ها با همکاري وزارت صمت و به سرانجام رساندن برندینگ را دو برنامه داراي
اولویت استان خواند و افزود: ما بخش زیادي از ظرفیت بالقوه را دراختیار بازار شرق آسیا گذاشته ایم که باید این سهم را با گذاشتن

تمرکز بیشتر بر موضوع برندینگ، بازپس بگیریم.



ساختار شغلی معیوب
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به تازگی گزارشی دیدم که از وجود گرایش ایرانیان به فروشندگی و رانندگی اظهار تعجب کرده بود. براساس این گزارش، ایران
3برابر میانگین جهانی مغازه دارد یا گفته شده است که به نسبت 12برابر نیویورك، در تهران راننده مسافرکش داریم. اهمیت این خبر
در چیست؟ این تفاوت از چیست؟ کارهاي فروشندگی و مسافرکشی پرزحمت هستند؛ پس چرا این همه علاقه به آن ها وجود دارد؟
ریشه این مشکل در ساختار اقتصادي است. فارغ از دقت آمارهاي گفته شده، تفاوت مهمی میان رانندگان و فروشندگان ایرانی با

 
نیویورکی وجود دارد؛ بیشتر آنان در ایران کارکن مستقل هستند، درحالی که در آنجا بیشتر حقوق بگیرند. این تفاوت مهم است. 

در سرشماري ها، یکی از متغیرهایی که درباره شغل افراد مطرح می شود، «وضعیت شغلی» آن هاست. منظور از وضعیت شغلی، نوع
رابطه شغلی با کار است. یک گروه کارفرما هستند، یعنی مالک سرمایه و ابزار تولید هستند، دستمزد نمی گیرند، بلکه سود می برند و
چند نفر نیز در استخدام دارند که به این افراد مزد می دهند. مثل کسی که مالک یک شرکت یا کارگاه است. گروه دوم حقوق بگیران
هستند که براي کارفرمایان کار می کنند و به ازاي کار مزد می گیرند. این ها یا در بخش خصوصی هستند مثل کارگر یک کارخانه و
کارمند یک شرکت یا در استخدام دولت و بخش عمومی هستند. در هر حال این ها از امکانات خاصی برخوردارند؛ مثل بیمه،
مرخصی، بازنشستگی و... و در ساعات معینی کار می کنند. گروه بعدي کارکنان فامیلی هستند؛ مثل بسیاري از خانم ها که بافندگی
می کنند یا فرزندانی که براي پدر خود کار می کنند و دستمزد تعریف شده اي نمی گیرند. گروه بعدي کارکنان مستقل هستند که

 
خود به تنهایی صاحب کار خود هستند و دستمزدي نمی گیرند و دستمزدي هم نمی پردازند، بلکه درآمد شخصی دارند. 

به میزانی که جامعه توسعه می یابد، از نسبت مشاغل کارکن فامیلی و کارکن مستقل کم می شود، اما در ایران میزان این دو وضعیت
شغلی به دلایلی زیاد است. مهم تر از همه، نبود سرمایه گذاري هاي گسترده براي بخش هاي گوناگون اقتصادي است. در حقیقت باید
به سمتی رفت که بیشتر شاغلان، رابطه شغلی خود را در قالب کارفرما یا دولت با حقوق بگیر تعریف کنند. این وضعیت براي ثبات
اجتماعی و بهره مندي از تأمین اجتماعی و آرامش فکري بسیار مهم و ضروري است. وقتی ساختار اقتصادي به گونه اي می شود که
شغل هاي حقوق بگیري در دسترس نباشد، هرکس به دنبال راه اندازي کسب وکار فردي خواهد رفت که به صورت معمول، کم بازده
نیز هستند. رانندگی و مسافرکشی یا دست فروشی و مشاغلی از این دست، راحت ترین انتخاب هستند. به علاوه اگر سطح دستمزدها

 
کافی نباشد، افراد براي تأمین درآمد اضافی به این نوع فعالیت ها به عنوان شغل دوم رو می آورند. 

یکی از علل مهم افزایش جرم وجنایت، همین نوع ساختار شغلی است، زیرا نظارت اجتماعی در این وضعیت شغلی به نسبت کم است.
هزینه انجام کارهاي خلاف براي یک کارمند دولت یا یک فرد حقوق بگیر در بخش خصوصی به نسبت بیشتر از کارکن مستقلی است
که مجازات براي وضعیت شغلی او تأثیر تعیین کننده اي ندارد. اگر کسی که کارکن مستقل است به زندان برود و محکوم شود، پس از
آزادي می تواند به راحتی همان کار را ادامه دهد، اما یک کارمند دولت یا فرد مستخدم در یک شرکت به راحتی نمی تواند به کار
خود برگردد؛ بنابراین هزینه ارتکاب جرم و خلاف براي حقوق بگیران بیشتر می شود و از ارتکاب آن پرهیز می کنند. اگر صفحات
حوادث را بخوانیم، متوجه آثار رفتاري این تفاوت در وضعیت شغلی خواهیم شد. این یکی از مهم ترین معضلات ساختاري اشتغال در
ایران است. اکنون بیش از 45درصد شاغلان کشور در وضعیت کارکن مستقل و کارکن فامیلی هستند. سیاست هاي اشتغالی و توسعه
اقتصادي باید به گونه اي باشد که سهم حقوق بگیران را هرچه بیشتر کند. متأسفانه هر روز بیش از گذشته در این مسیر نادرست

حرکت کرده ایم.



تالارهاي پذیرایی خراسان جنوبی با یک سوم ظرفیت بازگشایی می شود

منبع: تسنیمشماره خبر:  271  |  تاریخ: 1399/10/24

گروه استان ها- رئیس اتحادیه اغذیه فروشان، رستوران ها و تالارهاي پذیرایی خراسان جنوبی از بازگشایی تالارهاي پذیرایی
با یک سوم ظرفیت خبر داد و گفت: بعد از دهه فاطمیه تالارها ضمن رعایت پروتکل هاي بهداشتی با یک سوم ظرفیت

میزبان مراسمات خواهند بود.

گروه استان ها- رئیس اتحادیه اغذیه فروشان، رستوران ها
و تالارهاي پذیرایی خراسان جنوبی از بازگشایی تالارهاي
پذیرایی با یک سوم ظرفیت خبر داد و گفت: بعد از دهه
فاطمیه تالارها ضمن رعایت پروتکل هاي بهداشتی با یک
سوم ظرفیت میزبان مراسمات خواهند بود. - اخبار استانها

 
 -

به گزارش خبرگزاري تسنیم از بیرجند، هر چه داشت و
نداشت بعلاوه مبالغی که از دوست و آشنا قرض گرفت و
روي هم گذاشت تا بتواند شغلی راه بیندازد و در کنار آن

براي چند نفر دیگر نیز اشتغال ایجاد کند. هنوز چند مدتی از آغاز به کار جدیدش نگذشته بود که سروکله ویروس منحوس کرونا پیدا

 
شد. 

کرونا که آمد کار و کاسبیش تخته شد و از همان روز آغاز کرونا تاکنون کرکره تالارها پایین آمد و تاکنون هیچ درآمدي نداشتند و
علاوه بر اینکه جاي چک هایشان خالی است دغدغه پر کردن اقساط تسهیلات و بار منت و خجالت دیرکرد قرض هاي دوستان و

 
آشنایان نیز روي دلش سنگینی می کند. 

آري یکی از مشاغلی که بیشترین ضرر و زیان را از شیوع کرونا تاکنون داشته تالارها و باشگاه هاي پذیرایی است. با تعطیلی هر تالار و

 
باشگاهی ضرر و زیانی به چندین خانواده وارد شد و افراد زیادي بیکار شدند. 

 
مجوزي براي بازگشایی تالارهاي پذیرایی صادر نشده است 

 
دستورالعمل بازگشایی به تالارهاي پذیرایی شیراز ابلاغ نشده است 

یکی از تالار دارن بیرجندي در گفتگو با خبرنگار تسنیم با بیان اینکه کرونا ضربه مهلکی بر این رسته شغلی وارد کرد اظهار داشت:
متاسفانه از آغاز کرونا تالارها بسته شدند و این تعطیلی خسارت جبران ناپذیري براي افرادي شاغل در این حرفه داشته و همه چک

 
هاي آنها برگشت خورده است. 

وي گفت: هرچند در زمان کرونا برگزاري مراسم حتی با ظرفیت کم در تالارها ممنوع بود اما مردم به صورت زیرزمینی مراسم عروسی
و شادي خود را در خانه ها و باغ ها برگزار می کردند در حالی که اگر همین مراسم با ظرفیت کم در تالارهاي پذیرایی برگزار می شد



 
هم آسیب ابتلاي کرونا کمتر بود و هم این تعداد از کارگران تالارها بیکار نمی شدند. 

حال از روز گذشته دستور بازگشایی تالارها با ظرفیت یک سوم ابلاغ شده است و رئیس اتحادیه اغذیه فروشان، رستوران ها و تالارهاي
پذیرایی خراسان جنوبی در گفتگو با خبرنگار تسنیم نیز از ابلاغ بازگشایی تالارها خبر داد و گفت: طبق مصوبات کشوري دستور

 
بازگشایی تالارها با یک سوم ظرفیت از روز گذشته ابلاغ شده است. 

محمودآبادي با بیان اینکه هرچند بازگشایی تالارها صرفه اقتصادي زیادي براي تالارها ندارد چرا که تالارهاي بزرگ با وجود ظرفیت
زیاد باید مراسم با یک سوم ظرفیت در آنجا برگزار خواهد شدگفت: در تالار با ظرفیت دو هزار نفر تنها باید بین 50 تا 100 نفر در آن

 
حضور داشته باشند. 

وي بیان کرد: در حال حاضر تالارها نسبت به ثبت نام براي برگزاري مراسم اقدام می کنند و به احتمال زیاد از اول بهمن مراسمات

 
برگزار خواهد شد . 

رئیس اتحادیه اغذیه فروشان، رستوران ها و تالارهاي پذیرایی خراسان جنوبی گفت: فضاي اکثر تالارهاي استان بزرگ است و از طرفی
مردم هم به این نتیجه رسیده که براي برگزاري مراسم تنها 100 تا 120 نفر میهمان دعوت کنند که با این فرضیه و رعایت پروتکل

 
هاي بهداشتی انشاالله مشکلی پیش نیاید و نکات بهداشتی به خوبی اجرا شود. 

محمودآبادي ادامه داد: از آغاز کرونا تاکنون خسارت سنگینی بر تالارها وارد شده و صاحبان تالارهاي پذیرایی با شیوع کرونا به صورت

 
خودجوش نسبت به تعطیلی اقدام کردند تا حفظ سلامتی مردم و قطع زنجیره کرونا سهیم باشند. 

وي عنوان کرد: برگزاري مراسم با میهمانان محدود در تالارهاي پذیرایی به هیچ عنوان صرفه اقتصادي ندارد اما این کار ضمن اینکه از
برگزاري مراسم و جشن هاي عروسی در خانه هاي کوچک و باغ ها جلوگیري می کند بسیاري از اصناف را هم پوشش اقتصادي می

 
دهد و قابل نظارت است. 

رئیس اتحادیه اغذیه فروشان، رستوران ها و تالارهاي پذیرایی خراسان جنوبی در پاسخ به اینکه آیا تسهیلات دولتی مرحمی بر درد
تالارها بود یا نه گفت: متاسفانه بسیاري از تالارهاي ما از این تسهیلات نتوانستند استفاده کنند چرا که هزینه باز پرداخت آن و مدت
زمان کوتاه شروع اقساط از توان این صنف خارج بود و از این رو می طلبد دولتمردان بیشتر به فکر این قشر باشند و با پرداخت

تسهیلات کم بهره و بلند مدت آنها را در جبران ضرر و زیان حمایت کنند.



دختران دانشجو، سرگرمِ چرایی و چگونگی مشاغل کاذب / بانوان، از کلیشه

بازارِ بی مهارتی تا «بله قربان» گویی!

منبع: دانشجوشماره خبر:  272  |  تاریخ: 1399/10/24

گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو_ زهرا زمانی فر؛ "ازهفت
خوان رستم باید عبور کرد" حکایت این ضرب المثل شاید چندان بیراه با دنیاي "ما"، به اصطلاح دختران دانشجو یا دانش آموختگان
امروزي نباشد. چراکه درمسیر تحصیل، فعالیت اقتصادي، اشتغال و کسب درآمد، عبور از خوان اول و رسیدن به خوان هفتم، اما
حکایتی دارد. پاي درد و دل دختران فارغ التحصیل دانشگاهی که بنشینید، غول مشکلات جوانان را فارغ از جنسیت، اشتغال می
دانند. دخترانی که حین تحصیل و پس از فارغ التحصیلی، تمایل به فعالیت اجتماعی در قالب اشتغال دارند و بی تردید مهارت آموزي
و تخصص شان می تواند مقدمه اي براي فعالیت اقتصادي آن ها باشد. این که دختران مان به چه میزان در میدان اشتغال موفق بوده
اند، موضوع قابل بحثی است. اما مسئله اتفاقی ست که زیر پوست شهر در حال رخ دادن است، میل بانوان و دختران جوان به مشاغلی
که تا همین چند وقت پیش براي شان کاذب، ثانویه و دسته دوم بود و تفاوت چندانی با بیکاري نداشت. مشاغلی که از کار در بنگاه
هاي مسکن و داد زنی گرفته تا گریه کن مراسم ترحیم و دست فروشی، بانوان را به شدت سرگرم خود کرده است. اما براي امرار
معاش با وضعیت کنونی، گویا چاره اي جز این نیست. جداي از دانشجویان، آمار ها نشان می دهد؛ کمتر از 20 درصد زنان در اقتصاد
کشور مشارکت دارند و از این تعداد تنها 20 تا 30 درصد مشغول به کار در مشاغل رسمی، دولتی هستند. اما روي صحبت با 70 تا
80 درصد بانوانی است که امروزه در مکان هاي غیر رسمی، خصوصی و در نهایت مشاغل کاذب در مترو ها، اماکن پر رفت و آمد

 
مشغول به کار هستند و مشاهدات حاکی از آن است که، حال و روز امنیت و محیط این مشاغل چندان هم خوب نیست. 

مشاغل ثانویه، الگویی که دختران را نشانه می گیرد " کار" این کلمه کوتاهِ سه حرفی یکی از معضلات و دغدغه هاي اساسی قشر
دانشجو در جامعه است. امروزه؛ مشاغل کاذب، نوع دیگري از بیکاري در جامعه است که اشخاص، در جایگاه و یا موقعیت شغلی
متناسب با تحصیلات و یا مهارت هاي خود قرار نمی گیرند و به کار هاي سطحی و غیر تخصصی مشغول می شوند. از طرفی دیگر؛
اینگونه مشاغل نیروي کار ارزانی را می طلبد که در مقابلِ نظام سرمایه داري قد خم می کند. چراکه نگاهی گذرا به آگهی هاي



مختلف نشان می دهد؛ صاحبکاران و کارفرمایان در اینگونه مشاغل، دختران جوان تر را جذب می کنند تا بتوانند با کمترین هزینه،
دستمزد حداقلی و با ساعات کاري بالا، بیشترین بهره وري را براي رونق کسب و کار خود داشته باشند. دختران دانشجویی که براي
تأمین مخارج زندگی و تحصیل خود، زمین و زمان را به هم می دوزند تا شاید شغلی مناسب و درخور بیابند. اما در نهایت با آگهی "
خانم مجردِ سر زبون دار، جهت بازاریابی در یک محیط کاملاً دوستانه با پورسانت عالی" روبرو می شوند. بسیاري از مشاغل نامتعارف
که تخصص و دانش چندانی نیاز نداشته و مهارت دختران باید زبان بدن قوي و ظاهري جذب کننده باشد تا به مزاق مشتري و
مراجعه کننده خوش بیاید. الگویی که خارج از شرع و عرف در جامعه و کشور هاي اسلامی رواج پیدا کرده و با استفاده ابزاري از
بانوان، شأن و منزلت آنان را نادیده می گیرند. همچنین با گسترش اینگونه مشاغل که تأثیر مستقیم بر اعتماد بنفس دختران نیز

 
دارد، پیدا نکردن شغل مناسب براي آن ها موجب می شود تا روز به روز بر تعداد این بانوان افزوده شود. 

مصطفی اقلیما، جامعه شناس و رئیس انجمن علمی مددکاران ایران در این باره اظهار می کند: بسیاري از زنان به دستفروشی در مترو
ها، پیاده رو ها، استخدام در شرکت هاي خصوصی با شرایط خاص، مغازه ها، پاساژها، شرکت هاي خصوصی و حتی شبکه هاي
مجازي اینستاگرام و... مشغول به کار هستند. در مشاغلی از جمله بوتیک ها و شرکت هاي خصوصی، برخی از صاحبان کار و
کارفرمایان، زنان را تا ساعات طولانی روز، تنها نگه می دارند. چراکه مشاغل این چنینی در اختیار افراد و به صورت شخصی اداره می

 
شود و نفسانیت کارفرما تعیین می کند با خانمی که برایش کار می کند، چطور رفتار کند. 

وي ادامه داد: بخشی از این مسائل، مربوط به کارفرمایان و بانوان جوان است. اما در مشاغل دیگري همچون تبلیغات و مدلینگ از زنان
به فراوانی استفاده می شود. الگویی که از غرب وارد کشور می شوند و شأن و منزلت زنان را زیر سوال می برد. زنان در غرب ارزش
وجودي نداشته و بسیار می بینیم که پشت ویترین ها به عنوان کالایی براي فروش قرار داده می شوند و قیمت مشخصی براي آن ها

 
در نظر می گیرند. در حقیقت آن زن دیگر از خودش هویتی ندارد و کالایی براي تبلیغات و فروش بیشتر است. 

 
 

اقلیما تأکید کرد: در این میان اما، رقابتی بر سر زیبایی رخ می دهد و زنان ساده زیست اعتماد بنفس حداقلی پیدا می کنند و این
مسئله براي خانواده ها نیز بحران ایجاد می کند. هچنین امروزه از زیبایی و ظرافت زنان در عالی ترین شکل ممکن استفاده می شود.
همچنین در بسیاري از هتل ها و رستوران ها، دختران جوان با لباس هاي خاص به استقبال و پذیرایی مهمانان خارجی می روند و



براي دیدن اماکن گردشگري نیز از آن ها استفاده می شود، مواردي که در جامعه رواج پیدا کرده و آسیب ها و بحران هاي جدي را

 
ایجاد خواهد کرد. 

اما قبل از مته به خشخاش گذاشتن و محکوم کردن بانوان جوان براي پذیرش شغل هاي نامتعارف، بهتر است کمی به بطن ماجرا
برویم و با همه این مسائل، بررسی کنیم که چه اتفاقی موجب می شود تا دختران به مسیري جز مسیر صحیح اشتغال روي می آورند!

و البته شاید بد نباشد از خود بپرسیم چرا مشاغل کاذب در جامعه براي بانوان ایجاد شده وهمچنان جوانان را نشانه گرفته و روبه

 
افزایش است؟ 

چرایی اول: کلیشه بازارِ بی مهارتی و بیکاري دختران دانشجو جوانان، زنان و فارغ التحصیلان دانشگاهی صدرنشین بیکاران در کشور
هستند. چه کسی فکرش را می کرد روزي تحصیلات دانشگاهی، در آینده نه چندان دور براي دانش آموختگان و به طور خاص، براي
دختران به بحرانی براي ورود به عرصه ي اجتماعی تبدیل شود. بدون شک هدف هر دانشجو از درسی که می خواند، به کارگیري
مناسب چیزي ست که مدتی از زندگی خود را به آن مشغول بوده است. اما زمانی که دختران با چالش بی مهارتی در مشاغل و با
احساس ناتوانی در بازار کار روبرو می شوند، از ادامه تحصیل منصرف و یا پس از فارغ التحصیل شدن از دانشگاه به جهت تحصیل و
نداشتن تخصص در بازار کار، وارد بازي دو سر باخت می شوند. از طرفی؛ شمار سه میلیون و 260 هزار نفري بیکارانِ کشور در سال
97 که 5/38 درصد آنان فارغ التحصیلان آموزش عالی هستند. از طرفی دیگر؛ 9/65 درصدي فارغ التحصیلان بیکار زن، نشان می
دهد چندان هم نباید براي به دست آوردن شغل مناسب، خوش خیال بود. آمار هایی که به خوبی نشان می دهد، ایران را باید

 
سرزمین دکتر و مهند س هاي بیکار نامید. 

نکته اي جالب توجهی است که کشور ما، رتبه سوم فارغ التحصیل مهندسی را دارد و از پزشک ها که بگذریم، سالانه حداقل 20 هزار
نفر موفق به اخذ مدرك دکتري در رشته هاي مختلف می شوند. دو هزار و 569 دانشگاه در کشور وجود دارد و حدود چهار میلیون
دانشجو در آن مشغول به تحصیل هستند. این دانشگاه ها سالانه ده ها هزار فارغ التحصیل در مقطع کارشناسی، کارشناسی ارشد و
دکتري تحویل جامعه داده می شود که بسیاري از آن ها براي ورود به بازار کار یا لااقل کار کردن در حوزه اي که در آن تحصیل کرده

 
اند، شانسی ندارند. 

 
 

جامعه شناس و رئیس انجمن علمی مددکاران ایران عنوان کرد: همه تعداد بیکاران در کشور، فقط فارغ التحصیلان بیکار نیستند که از
شغل هایی خارج از حوزه تخصصی خود استقبال می کنند. بسیاري از شاغلان نیز دنبال شغل دوم هستند و نرخ بیکاري بالا و درآمد
ناکافی باعث می شود بسیاري از فارغ التحصیلان و دانشجویان به هیچ پیشنهاد شغلی، جواب رد ندهند. تیر خلاصی که نشان می



دهد؛ چشم پوشی کردن از علاقه و تمایل دختران مان به اشتغال و استقلال اقتصادي همچنان آسیب هاي جدي را به همراه خواهد
داشت. اما اگر احساس نیاز به کار در جامعه را براي آن ها در نظر بگیریم، با حجم بیکاري امروز بدون شک دختران و بانوان جوان به
سمت مشاغل غیرمرتبط و کاذب سوق پیدا می کنند تا شاید درآمدشان کفاف زندگی پرهزینه امروز و کمکی براي گذران زندگی آن

 
ها باشند. 

چرایی دوم: روایت شغل کاذب / تحصیلات بالا و دستمزد پایین بانوان دستفروش را، با ساك ها و چمدان هاي بزرگ مشکی رنگ و

 
بساط رنگارنگ تصور کنیم. مترو و واگن هاي بانوان اگر مسیرهر روزمان باشد، قطعا با مشاغل دادزنی و دستفروشی آشنا شده ایم. 

ریحانه، دختر جوان 26 ساله اي که فارغ التحصیل کارشناسی ارشد رشته ژنتیک است. او جسته گریخته از زندگی اش می گوید،
دوران سخت دانشجویی و وضع مالی خانواده، که متوسط رو به پایین بود. با قبولی در دانشگاه، تصورش این بود که به سراغ شغل

 
مناسبی خواهد رفت، در جایی بهتر و مناسب تر، اما چند وقتی بود که دیگر با خیالات موقعیت بهتر زندگی نمی کرد. 

ریحانه می گوید: دوران دانشجویی و در مقطع کارشناسی، در یک کافی شاپ مشغول به کار بودم، اما حقوق دریافتی ام آنقدر کم بود
که کفاف شهریه و رفت و آمدم را هم نمی داد و کتاب هایم را به سختی تهیه می کردم. از طرفی؛ مجبور بودم لباس هایی با رنگ
روشن و با مدل هاي عجیب و غریب امروزي بر تن کنم، یادم می آید تاکید می کردند که یک لباس را چندین بار نپوشیم. از طرفی
دیگر؛ پذیرایی از افراد مختلف به خاطر مسائل اخلاقی، گاهی برایم آزاردهنده بود. بعد از فارغ التحصیلی در دوره کارشناسی ارشد به
دنبال شغلی مرتبط با رشته تحصیلی ام بودم تا به عنوان کارآموز مشغول به کار باشم. اما حقوق ماهانه 400 تا 500 هزار تومان تفاوت

 
چندانی با کار کردن در کافی شاپ نداشت و همچنان چرخ زندگی ام با این مبلغ نمی چرخید. 

ریحانه از دشواري مسیر ارشد می گوید و از ادامه تحصیل خود گلایه می کند و دستمزد ها را ناعادلانه می داند. مدام تکرار می کند،
به این فکر می کنم اگر چند سال پی در پی و به جاي تحصیل، مهارتی می آموختم شاید وضع بهتري داشتم و می توانستم کسب و

 
کاري هر چند کوچک، اما متناسب با خلقیاتم راه بیندازم. 

 
 

بی هوا تعریف می کند؛ زمانی که به دستفروشی در واگن هاي مترو فکر کردم، برایم بسیار دشوار بود که کالایی را با صداي بلند در
میان بخش عظیمی از بانوان تبلیغ کنم. واگن به واگن پیش روي کنم تا شاید کالایم به فروش برسد. اوایل کار حس خجالت هم
داشتم، تا مبادا خانواده، بستگان یا دوستانم را در مسیر و مترو ببینم، اما به مرور زمان بلند کردن چمدان سنگین، چانه زنی هاي پی

 
در پی، تبلیغ و دادزنی و دست فروشی به صورت همزمان باعث شد، هم به لحاظ روحی و هم به لحاظ جسمی سخت تر بشوم. 



ریحانه ادامه می دهد: بانوان در مترو از خرید لوازم آرایش استقبال می کنند و ماهانه 3 تا 4 میلیون تومان درآمد دارم. حالا از شما

 
می پرسم... 

آیا به من حق نمی دهید به جاي صرف کردن بقیه عمرم در شغلی که سال ها براي آن زحمت کشیدم و تحصیل کردم. اما امروز

 
حداقلی ترین دستمزد عایدم می شود، به چنین مشاغلی روي بیاورم؟! 

چرایی سوم: بانوان، از ساعات کار طولانی تا اطاعت بی چون و چرا! این روز ها بانوان و دختران دانشجو که زندگی خوابگاهی دارند و
دور از خانواده هایشان زندگی می کنند، شرایط خاصی دارند و بیشتر با هزینه هاي سرسام آور تحصیل و خوابگاه شان دست و پنجه
نرم می کنند. بانوان جوانی که بیشتر مورد پذیرش شغل هاي کاذب قرار می گیرند. چراکه شغل هاي ثانویه تنها به دستفروشی مترو
و پهن کردن بساط در پیاده رو ها خلاصه نمی شود. درواقع به هر گوشه از جامعه که نگاه می کنیم، بانوان بسیاري را می بینیم که با
تکیه بر بازو و توان خود بار اقتصادي خودشان و خانواده را به دوش می کشند. برخی از این زنان به زحمت می توانند با حقوقی که
دریافت می کنند، هزینه هاي جاري خانواده را تا آخر ماه تأمین کنند. زنان کارگر یا شاید بتوان گفت بانوان در مشاغل کاذب و دسته
چندم، علاوه بر اینکه در شغل هایی همچون کارخانه ها، شرکت هاي خصوصی، فروشگاه ها و پاساژ ها تجربه شغل هاي کم درآمد و
پرزحمت را دارند و ساعات کار طولانی و غیرقانونی را در این راستا متحمل می شوند، نخستین گروهی هستند که در صورت نیاز، در
تیررس اخراج کارفرمایان و صاحب کارانشان قرار می گیرند. از طرفی؛ بر حسب نیاز، چون بیشتر در بخش هاي غیررسمی و محیط
هاي آزاد مشغول به کار هستند، در آمار رسمی نیز به حساب آورده نمی شوند. گذشته از حقی که نمیتوانند مطالبه کنند، بیمه اي به
آن ها نیز تعلق نمیگیرد. همچنین در محیط ها و مشاغلی کار می کنند که نه تنها از توانایی آن ها، بلکه از جنسیت زنان براي سود
بیشتر نیز استفاده می شود. مواردي که موجب می شود تا زنان بیشتر مورد قبول کارفرمایان زن و مرد قرار بگیرند. چراکه مجبورند در
بسیاري از موارد «حرف گوش کن» باشند و «نظم پذیري بالا» داشته باشند تا زودتر و بهتر در محل کار پذیرفته و سریع تر با محیط
کار وفق پیدا کنند. چراکه در سوي دیگر، کارفرمایانی قرار گرفته، که به علت پرداخت «پول» و «دستمزد» از کارگر و زیردست خود

 
«اطاعت» و «بله قربان» گفتن می خواهند! 

 
 

اما در نهایت براي آنچه که در جامعه می گذر، باید عینک واقع بینی داشت. "بی برنامگی" کلمه اي که همه کارشناسان و فعالان
حوزه زن و اشتغال بر آن اتفاق نظر دارند. چراکه باید بپذیریم تعداد بانوان جوان و دختران دانشجو در مشاغل غیر رسمی و کاذب به
علت نیاز مالی شدید و گذران زندگی خود، روزبه روز در حال افزایش است. پس باید در سطح آموزش عالی براي توانمندسازي و
مهارت آموزي دخترمان چاره اي بیندیشیم. متناسب سازي دانشگاه ها و رشته هاي دانشگاهی با مراکز کارآموزپذیر شاید بتواند
درمانی براي این درد در جامعه باشد. علاوه بر آن شناخت نیاز افراد و تسهیل شرایط در محیط اشتغال می تواند بحران را در اینگونه
مشاغل به حداقل برساند. چراکه ادامه این روند و چشم پوشی از عواقب آن براي دختران، آسیب هاي روحی، روانی، خانوادگی جبران



ناپذیري به همراه خواهد داشت. همچنین با استفاده ابزاري از دختران در اینگونه مشاغل باعث می شود عفت و حیا در جامعه اسلامی
به حداقل رسیده و دختران از ازدواج و تشکیل خانواده فراري باشند.



تصویب پرداخت 143 میلیارد تومان تسهیلات به 37واحد تولیدي در یزد

منبع: شاتاشماره خبر:  273  |  تاریخ: 1399/10/24

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت یزد گفت: درخواست 37 واحد تولیدي و
صنعتی استان براي دریافت 143 میلیارد تومان تسهیلات در کارگروه تسهیل و
رفع موانع تولید به تصویب رسید و براي اخذ وام به بانک هاي عامل معرفی شدند.

به گزارش شاتا، محمدرضا علمدار یزدي افزود: 142 میلیارد تومان از این مبلغ در
زمینه تسهیلات رونق تولید جدید و یک میلیارد تومان هم مربوط به تسهیلات تبصره 18 است؛ این تسهیلات هم شامل سرمایه در

 
گردش و هم ثابت است. 

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت یزد با اشاره به تشکیل کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید از 19 اردیبهشت 94 در استان گفت:

 
با تصویب مصوبات این کارگروه تاکنون اشتغال 50 هزار نفر در این خطه تثبیت شد. 

علمدار یزدي عمده موارد مطرح شده را به ترتیب مسائل بانکی، بیمه تامین اجتماعی، مباحث مالیاتی، هزینه هاي مصرفی گاز و برق

 
بیان کرد. 

شایان ذکر است استان یزد در طی امسال موفق به کسب رتبه دوم ملی در کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید در بین استانهاي کشور
و با اختلاف بسیار ناچیز با استان اول شده است.



صندوق کارآفرینی امید کردستان بیش از 198میلیاردریال تسهیلات پرداخت

کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  274  |  تاریخ: 1399/10/24

سنندج - ایرنا - مدیر صندوق کارآفرینی امید کردستانگفت: این صندوق امسال 198 میلیارد و 408 میلیارد ریال تسهیلات
به 939 متقاضی این استان پرداخت کرده است.

سنندج - ایرنا - مدیر صندوق کارآفرینی امید
کردستانگفت: این صندوق امسال 198 میلیارد و 408
میلیارد ریال تسهیلات به 939 متقاضی این استان پرداخت

 
کرده است. 

جعفر شرف خانی روز چهارشنبه در گفت و گو با خبرنگار
ایرنا اظهار داشت: در این مدت بیشترین تسهیلات این
صندوق به 256 متقاضی در شهرستان سنندج به مبلغ 62

 
میلیارد و 183 میلیون ریال پرداخت شده است. 

وي افزود: 28 میلیارد و 127 میلیون و 500 هزار ریال هم به 105 متقاضی در شهرستان بیجار، 22 میلیارد و 599 میلیون و 500

 
هزار ریال هم به 145 متقاضی در شهرستان قروه در این 9 ماهه پرداخت شد. 

شرف خانی با اشاره به اینکه میزان تسهیلات پرداخت شده به 52 متقاضی در شهرستان کامیاران 13 میلیارد و 815 میلیون و 500
هزار ریال بوده است، گفت: در شهرستان مریوان 48 فقره تسهیلات به مبلغ 12 میلیارد و 895 میلیون ریال توسط صندوق پرداخت

 
شده است. 

وي یادآور شد: میزان تسهیلات پرداخت شده به 111 متقاضی در شهرستان سقز هم 22 میلیارد و 118 میلیون ریال و در بانه هم

 
10 میلیارد و 76 میلیون ریال بوده است. 

 
برچسب ها 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- کردستان 

- سنندج



باید بانک اطلاعاتی در خصوص پروژه هاي قابل واگذاري به سرمایه گذاران

تهیه شود/ به ازاي هر هکتار زراعت دو میلیون تومان تسهیلات پرداخت می

شود

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  275  |  تاریخ: 1399/10/24

نماینده دورود و ازنا در مجلس گفت: با بهره گیري از فرصت اقتصاد مقاومتی در جهت رشد و توسعه بخش کشاورزي، باید
بانک اطلاعاتی در خصوص پروژه هاي قابل واگذاري به سرمایه گذاران تهیه و در این عرصه گام هایی جدي و عملیاتی

برداشته شود.

نماینده دورود و ازنا در مجلس: باید بانک اطلاعاتی در
خصوص پروژه هاي قابل واگذاري به سرمایه گذاران تهیه
شود/ به ازاي هر هکتار زراعت دو میلیون تومان تسهیلات
پرداخت می شود نماینده دورود و ازنا در مجلس گفت: با
بهره گیري از فرصت اقتصاد مقاومتی در جهت رشد و
توسعه بخش کشاورزي، باید بانک اطلاعاتی در خصوص
پروژه هاي قابل واگذاري به سرمایه گذاران تهیه و در این

 
عرصه گام هایی جدي و عملیاتی برداشته شود. 

«حسین گودرزي»، نماینده دورود و ازنا در مجلس، در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاري برنا با نظر به اینکه کشاورزي محور توسعه دو
شهرستان دورود و ازناست، گفت: کشاورزان، جهادگران عرصه تولید هستند و امروز هم در شرایط مواجهه کشور با تحریم هاي ظالمانه

 
با حضور در میدان جهش تولید، امنیت غذایی کشور را تامین می کنند. 

این نماینده مجلس شوراي اسلامی از اهتمام فعالان این عرصه که با اقدامات جهادگرانه در خدمت مردم هستند؛ از تلاش هاي
کشاورزان در ایام شیوع کرونا و اهتمام آنان در بر عهده گرفتن تأمین امنیت غذایی قدردانی و یکی از مهمترین مولفه هاي اساسی در
عرصه استقلال اقتصادي کشور را بخش کشاورزي عنوان و بیان کرد: کیفیت زندگی مردم تا حد زیادي به نوع کارکرد و عملکرد
متولیان و فعالان این بخش بستگی دارد و تقریباً می توان گفت هیچ حوزه اي یافت نمی شود که از نوع عملکرد بخش کشاورزي متاثر

 
نباشد. 

وي با اشاره به وجود مشکلاتی در بخش کشاورزي افزود: بهره گیري از دانش و فناوري می تواند یاري گر این حوزه باشد و در این
میان شرکت هاي دانش بنیان در هوشمندسازي و تکمیل زنجیره هاي تولید در بخش کشاورزي، نقش بسزایی دارند که باید از آنها

 
حمایت شود. 

نماینده مردم شریف دورود و ازنا با یادآوري عنوان جهش تولید از سوي مقام معظم رهبري براي سال جاري ادامه داد: با بهره گیري از
فرصت اقتصاد مقاومتی در جهت رشد و توسعه بخش کشاورزي، باید بانک اطلاعاتی در خصوص پروژه هاي قابل واگذاري به سرمایه

 
گذاران تهیه و در این عرصه گام هایی جدي و عملیاتی برداشته شود. 



وي ضمن تقدیر از عملکرد بانک کشاورزي گفت: باید تلاش کنیم از طرح هاي صنایع تبدیلی و تکمیلی که موجب ارزش افزوده و

 
افزایش درآمد کشاورزان می شود، حمایت کنیم. 

عضو ناظر مجلس در شوراي مدیریت و سرمایه انسانی کشور بیان کرد: طرح ""کشاورز کارت"" که جهت خرید نهاده هاي کشاورزي
به صورت تسهیلات به مبلغ حداکثر 200 میلیون ریال و با نرخ سود 12 درصد به کشاورزان از سوي بانک کشاورزي در حال اجراست،

 
می تواند تا حدي مشکل گرانی نهاده هاي کشاورزي را جبران کند. 

این نماینده مجلس در دوره یازدهم در این خصوص گفت: در نشستی با روح اله خدارحمی مدیرعامل بانک کشاورزي کشور برگزار

 
شد، او در خصوص صدور کشاورز کارت براي کشاورزان دو شهرستان دورود و ازنا بدون محدودیت قول مساعد داد. 

وي در خصوص این کارت بیان کرد: در این کارت منابعی براي خرید نهاده در اختیار کشاورزانی که محصولات استراتژیک مانند گندم،

 
جو، دانه هاي روغنی و... تولید می کنند، قرار می گیرد و از همین هفته در شعب بانک هاي کشاورزي قابل دریافت است. 

نماینده مردم شریف دورود و ازنا در مجلس شوراي اسلامی اظهار کرد: به ازاي هر هکتار زراعت دو میلیون تومان تسهیلات پرداخت
می شود و سقف در نظر گرفته شده براي پرداخت تسهیلات از طریق کشاورز کارت 20 میلیون تومان و سود آن 12 درصد و مدت باز

 
پرداخت آن یکساله است که در مقایسه با نرخ تسهیلات عادي یعنی 18 درصد، نرخ مناسبی است. 

وي افزود: طی پیگیري هاي صورت گرفته از سوي بانک کشاورزي از سال 1398 تا پایان شش ماه نخست سال 1399بیش از 80
تسهیلات از طریق بند ب تبصره 16 به مددجویان کمیته امداد و بهزیستی، بیش از 260 تسهیلات از طریق خط اعتباري
مکانیزاسیون شامل تراکتور، کمباین و ماشین آلات کشاورزي، بیش از 560 تسهیلات از طریق خط اعتباري حوادث غیرمترقبه شامل
سیل و زلزله و... در دو شهرستان حوزه انتخابیه بنده پرداخت شده که در مجموع از طریق همه پرداخت هاي تسهلات بانک کشاورزي
و طرح هاي افتتاح شده از طریق این بانک شامل گلخانه و پرورش گاو شیري و پرواربندي گوساله و پرورش ماهیان خاویاري و...، از

 
سال 1398 الی شش ماه نخست سال 1399 زمینه اشتغال بیش از 600 نفر در دوشهرستان دورود و ازنا فراهم شده است. 

گودرزي خاطرنشان کرد: همچنین طی پیگیري هاي صورت گرفته در حوزه وصول مطالبات و بخشودگی دیرکرد هاي کشاورزان حوزه
انتخابیه بنده از طریق بند (خ) ماده 33 برنامه پنج ساله ششم توسعه بیش از یک هزار پرونده، از طریق بند (ل) تبصره 16 بیش از

110 پرونده، بخشودگی جرائم وجه التزام بیش از دو هزارو 500 پرونده از بخشودگی استفاده کرده اند.3



سهم 15 درصدي فارس از کشت در محیط هاي کنترل شده

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  276  |  تاریخ: 1399/10/24

رئیس سازمان جهاد کشاورزي فارس گفت: ایجاد48 هزار هکتار گلخانه در کشور تا سال 1404 در دستور کار قرار دارد که
15 درصد از این سطح متعلق به استان فارس است.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
شیراز، رئیس سازمان جهاد کشاورزي فارس در بازدید از
گلخانه هاي استان، گفت: در افق پیش بینی شده تا 1404
کشت در محیط هاي کنترل شده در سطح 48 هزار هکتار
گلخانه در کشور در دستور کار قرار دارد که 15 درصد از

 
این سطح متعلق به استان فارس است. 

حسین پژمان با اشاره به اینکه"کشت در محیط هاي
کنترل شده" این استان متناسب با اقلیم و پتانسیل فنی و مالی کشاورزان در سه مرحله مختلف انجام می شود، افزود: توسعه گلخانه
ها با تکنولوژي بالا که سیستم هاي سرمایش، گرمایش، کنترل نور و حرارت در اختیار تولید کننده قرار می گیرد و در نهایت محصول

 
استاندارد و با بازار پسندي جهانی تولید می شود. 

به گفته او؛ بر اساس پیش بینی ها حدود 90 درصد از تولید غذاي مورد نیاز جامعه در ایران و جهان می تواند از طریق تولید در

 
محیط هاي کنترل شده تامین شود. 

پژمان با بیان اینکه سطح زیر کشت محصولات سبزي صیفی در استان فارس در فضاي باز 70 هزار و با تولیدي معادل 2.3 میلیون تن
است، اظهار کرد: با انتقال این سطح به محیط کنترل شده صرفه جویی در منابع از جمله آب، کود، سم و کاهش هزینه و ضایعات را

 
به دنبال دارد. 

او، از دیگر برنامه ها به منظور توسعه کاشت در محیط هاي کنترل شده را ایجاد روستاي گلخانه اي برشمرد و افزود: در این روستا ها
کشاورزانی که بنیه مالی دارند در قالب یک مجموعه در کنار هم قرار گیرند و سازمان جهاد هم با اعطاي تسهیلات به این افراد کمک

 
می کند. 

او بیان کرد: ایجاد روستا گلخانه اي علاوه بر اشتغال، در عرضه محصولات به داخل و خارج از کشور، رونق اقتصادي و ممانعت از

 
مهاجرت روستاییان به شهر کمک می کند. 

پژمان اضافه کرد:کاشت درختان میوه زیر پوشش سایبان از دیگر برنامه ها به منظور توسعه کاشت در محیط هاي کنترل شده است

 
که از سرمازدگی و گرماي زدگی جلوگیري و باعث پایداري تولیدات باغبانی استان می شود. 



رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان فارس با بیان اینکه مهمترین مزیت کشت هاي گلخانه اي افزایش بهره وري آب و نهاده هاي
تولید شامل کود، سم و بذر در هکتار است، گفت: حداقل افزایش بهره وري بسته به نوع محصول و مدتی که محصول گلخانه قابلیت

 
پرورش دارد می تواند بین 5 تا 20 برابر باشد. 

تکمیل زنجیره ارزش در گیاهان دارویی او در زمینه گیاهان دارویی به ضرورت ثبت جهانی گونه هاي متعدد این گیاهان به نام استان

 
و کشور اشاره کرد و افزود: به منظور معرفی ظرفیت هاي حوزه گیاهان دارویی به کشاورزان گیاهان باید سایت الگویی ایجاد شود. 

پژمان با اشاره به اینکه گونه هاي مختلف گیاهان دارویی باید توسعه یابد، تصریح کرد: تکمیل زنجیره ارزش در گیاهان دارویی باعث
حل بخش عمده اي از مسائل و مشکلات در این حوزه می شود.



برخی بانک هاي قزوین با اصرار به معرفی ضامن جلوي پرداخت تسهیلات

روستایی را می گیرند

منبع: تسنیمشماره خبر:  277  |  تاریخ: 1399/10/24

گروه استان ها- مدیرکل امور روستایی استانداري قزوین گفت: برخی بانک هاي قزوین با اصرار به معرفی ضامن جلوي
پرداخت تسهیلات روستایی به محرومان را می گیرند و از آنها وثایق دیگر را قبول نمی کنند.

گروه استان ها- مدیرکل امور روستایی استانداري قزوین
گفت: برخی بانک هاي قزوین با اصرار به معرفی ضامن
جلوي پرداخت تسهیلات روستایی به محرومان را می
گیرند و از آنها وثایق دیگر را قبول نمی کنند. - اخبار

 
استانها - 

اکرم نجفی در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در قزوین از
تخصیص 8 میلیارد و 700 میلیون تومان تسهیلات
روستایی تبصره 16 قانون بودجه براي رفع محرومیت در
استان خبر داد و گفت: 70 درصد متقاضیان موضوع این

طرح تاکنون به بانک هاي عامل معرفی شدند که 53 نفر از مشمولان این تسهیلات وام خودشان را به مبلغ 530 میلیون تومان

 
دریافت کردند و مابقی در مرحله تشکیل پرونده هستند. 

وي با اشاره به عملکرد ضعیف برخی بانک ها در پرداخت این تسهیلات روستایی اضافه کرد: برخی بانک هاي استان قزوین با اصرار به
معرفی ضامن جلوي پرداخت تسهیلات روستایی به محرومان را می گیرند و از آنها وثایق دیگر را قبول نمی کنند. ضمن اینکه همین

 
بانک ها مشکل را ملی می دانند و اعلام می کنند که در نظام تسهیلاتی آنها کد تسهیلات تبصره 16 روستایی تعریف نشده است. 

نجفی همزمانی پرداخت تسهیلات مسکن محرومان، تسهیلات اشتغال روستایی با تسهیلات یادشده را از علل تاخیر برخی بانک ها در
پرداخت این وام هاي محرومیت زدایی دانست و ادامه داد: با توجه به اینکه برخی شعب بانک ها جمع آوري شدند، شعب بانک هاي
عامل اعلام می کنند که سرشان به شدت شلوغ است و نمی توانند همه تسهیلات یادشده را با هم جذب کرده و در ضمن براي

 
پرداخت مسکن محرومان تحت فشار هستند. 

 
کرونا روند اعطاي تسهیلات روستایی را کند کرد 

این مقام مسئول با اشاره به برگزاري جلسات مستمر با بانک ها براي در اولویت قرار رفتن پرداخت تسهیلات تبصره 16 روستایی
گفت: متاسفانه در مقاطعی که استان قزوین درگیر پیک هاي همه گیري کرونا بود، مراجعه متقاضیان بانک ها به محرومان محدود

 
شده بود و به همین خاطر روند تشکیل پرونده و اخذ تسهیلات روستایی یادشده کند شده بود. 

 
قزوین| تسهیلات روستایی باید به اشتغال و توسعه پایدار در روستاها منجر شود 



 
184 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی در استان قزوین پرداخت شد 

 
180 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی در قزوین پرداخت شد 

نجفی افزود: با اطلاع رسانی انجام شده از سوي فرمانداري ها و افزایش میزان مراجعه روستاییان محروم به بانک ها میزان و سرعت
اعطاي تسهیلات رفع محرومیت در استان بیشتر شده است و امیدواریم که کل سهم استان قزوین از این تسهیلات را مهلت مقرر

 
جذب کرده و بخشی از معضلات شغلی و مالی اهالی محروم روستا را برطرف کنیم. 

وي ادامه داد: بخشی از تسهیلات یادشده را براي رفع مشکلات آنی و فوري محرومان گذاشته ایم تا اگر یک روستایی براي یک نیاز
ضروري به استانداري مراجعه کرد، بلافاصله بتوانیم مشکل مالی او را حل کنیم.



آیا کمبود زمین در کلانشهرها را می توان با توسعه شهر جبران کرد؟

منبع: ایمناشماره خبر:  278  |  تاریخ: 1399/10/24

توسعه کلانشهرها موضوعی است که با موانع محیط زیستی و کالبدي رو به است، اما در عین حال باید روش هایی براي
تامین زمین و سکونت جمعیت شهري در نظر گرفته شود که به نظر می رسد راهکار کنونی ساخت شهرهاي جدید در اطراف

کلانشهرها بوده است.

 
آیا کمبود زمین در کلانشهرها را می توان با توسعه شهر جبران کرد؟ 

توسعه کلانشهرها موضوعی است که با موانع محیط زیستی و
کالبدي رو به است، اما در عین حال باید روش هایی براي تامین
زمین و سکونت جمعیت شهري در نظر گرفته شود که به نظر
می رسد راهکار کنونی ساخت شهرهاي جدید در اطراف

 
کلانشهرها بوده است. 

به گزارش خبرنگار ایمنا، یکی از دلایلی که براي افزایش قیمت
مسکن در کلانشهرها عنوان می شود، کمبود زمین است که
پیشنهادات و راهکارهایی نیز براي آن از سوي دولت و

کارشناسان ارائه شده است؛ برخی از کارشناسان معتقدند، با افزایش حریم شهر می توان این کمبود زمین را جبران کرد به طوري که

 
نیازي به افزایش تراکم ساختمان هاي شهري نباشد. 

در همین رابطه، شهرام معینی, عضو هیئت علمی دانشگاه اصفهان، با بیان اینکه موضوع کلیدي در افزایش قیمت زمین کمبود عرضه
آن است، گفت: در مورد زمین مسئله اصلی در کلانشهرها این است که اندازه کلانشهرها تثبیت شده و مساحت شهر اصفهان، تهران و

 
یا دیگر کلانشهرها در سال هاي آتی ثابت بوده و فقط مناطق محدودي به شهرها اضافه شده است. 

وي افزود: 40 سال پیش از این، اغلب خانه ها ویلایی بوده است اما در سال هاي اخیر با رشد جمعیت اغلب تخریب و چند طبقه
ساخته شده و شاهد رشد برج سازي بوده ایم. بنابراین زمین با کمیابی ویژه اي در این کلانشهرها رو به رو است؛ در سایر کشورها
اندازه کلانشهرها پس از تثبیت جمعیت ثابت شد، به عنوان نمونه جمعیت لندن در صد سال اخیر ثابت بوده و حتی در مواردي

 
کاهش نیز یافته است اما در ایران در حالی که تعداد خانوارها در حال افزایش است گسترش مساحت شهر را محدود کرده ایم. 

عضو هیئت علمی دانشگاه اصفهان گفت: با اشاره به اینکه کمیابی زمین قیمت آن را افزایش می دهد، ادامه داد: باید سیاست منعطف
تري درباره افزایش مساحت شهرها داشته باشیم تا با اضافه شدن زمین به شهرها عرضه زمین به قدري افزایش یابد که تبعات عرضه

 
کم زمین برطرف شود. 

به گفته معینی به طور کلی در کلانشهرهاي ایران قیمت مسکن بالا است زیرا دایره شهر در آن ها محدود شده است. در چند دهه
پیش اغلب خانه ها در همین شهر اصفهان در نهایت دو طبقه بود. اما با افزایش جمعیت اندازه شهر افزایش داده نشده است بنابراین



افرادي که صاحب زمین بوده اند با مزیت رو به رو شدند و ساخت و سازها به سمت آپارتمان سازي رفته و قیمت زمین مسکن نیز
افزایش یافت، تا زمانی که گسترش شهر با این محدودیت ها رو به رو است وضعیت مسکن همین گونه خواهد بود. البته گاهی اوقات

 
نیز موانع فیزیکی است. 

موانع توسعه کلانشهرها محمد بنائیان، معاون شهرسازي و معماري اداره کل راه و شهرسازي استان اصفهان، در رابطه با راهکارهاي
دولتی براي جبران کمبود زمین در کلانشهرها به خبرنگار ایمنا گفت: توسعه و زیست پذیري شهرها و توسعه پایدار مباحث روز دنیا
است که براي پیاده سازي آن در سطح شهرها باید ظرفیت زیست پذیري هر شهر در نظر گرفته شود به طوري که آسیبی به محیط

 
زیست نرسیده و فاکتورهاي اقتصادي، اجتماعی و صنعتی نیز در نظر گرفته شود. 

وي افزود: تمرکز صنعت و اقتصاد در کلانشهرها موجب افزایش مهاجرت به کلانشهرها شده که اگر بخواهیم متناسب با این افزایش
جمعیت، کاربري ها را افزایش دهیم باید ظرفیت هاي زیست محیطی، اقتصادي، اجتماعی و کالبدي شهر در نظر گرفته شود، علاوه بر
این تا کنون به اندازه اي که براي جمعیت در قالب طرح هاي جامع و توسعه عمران پیش بینی می شده است افزایش اراضی پیش

 
بینی شده است. 

معاون شهرسازي و معماري اداره کل راه و شهرسازي استان اصفهان گفت: اکنون در کلان شهرهایی همچون اصفهان با پدیده سرریز
جمعیت رو به رو هستیم که چند شهر جدید براي پذیرایی از این سر زیر جمعیت پیش بینی شده است و همچنان نیز براي تأمین

 
مسکن در حال برنامه ریزي هستیم. 

بنائیان افزود: در شهر اصفهان به دلیل کمبود اراضی ملی امکان ساخت مسکن ملی وجود ندارد اما بر اساس برنامه ریزي ها مسکن
هاي طرح ملی مسکن اصفهان در شهر بهارستان که فاصله کمی نیز با شهر دارد ساخته خواهد شد. وجود شهرهاي جدید در کنار

 
کلان شهر اصفهان موجب کاهش حاشیه نشینی در شهر اصفهان شده و توانسته ایم پاسخگوي نیاز جمعیت مازاد شهر باشیم. 

وي با تاکید بر اینکه براي گسترش محدوده شهر باید مباحث زیست محیطی را نیز در نظر بگیریم، ادامه داد: یکی از مسائلی که این
روزها کلانشهرها با آن درگیر هستند، آلودگی هوا و محیط زیست است، افزایش محدوده به معناي افزایش تراکم و تغییر کاربري ها

 
اگر متناسب با ظرفیت ها نباشد در آینده به مشکلات شهرمان اضافه خواهد کرد. 

معاون شهرسازي و معماري اداره کل راه و شهرسازي استان اصفهان گفت:. یکی از مهم ترین مسائلی که در کلان شهر اصفهان با آن
رو به رو هستیم کمبود آب است بنابراین توسعه کلان شهر باید متناسب با موضوعات توسعه پایدار شهري بوده و ظرفیت پذیري شهر

 
باید در نظر گرفته شود، نباید به هر قیمتی پاسخگوي نیاز مسکن باشیم و نیاز حقیقی باید احصا شود. 

بنائیان افزود: اصفهان یکی از کلان شهرهایی است که حریم آن کمتر از سایر کلانشهرها است. اگر بخواهیم محدوده شهر را در سطح
افزایش دهیم باید اراضی کشاورزي به محدوده الحاق شود تا بتوان زمین براي مسکن تأمین کرد که پیامدهاي زیست محیطی بسیاري

 
را به دنبال خواهد داشت. 

وي ادامه داد: افزایش تراکم و تغییر کاربري در سطح شهر بر پایداري شهر اثرات منفی می گذارد. یکی از پاسخ هایی که براي حل
مشکل مسکن داده شد شهرهاي جدید است که مهم ترین آن بهارستان است، نقش شهرهاي جدید باید مشخص شود و به عنوان
نمونه شهر بهارستان به دلیل فاصله کمی که با شهر اصفهان دارد بیشتر افراد محل اشتغال آنها در اصفهان است. بنابراین لازم است
که حمل و نقل عمومی از طریق مترو به این شهر تسهیل شود تا با سفرهاي روزانه کاري موجب ازدیاد خودروهاي شخصی و آلودگی



 
هواي بیشتر در کلان شهر اصفهان نباشد. 

معاون شهرسازي و معماري اداره کل راه و شهرسازي استان اصفهان گفت: در کشور ما قانونی براي کنترل مهاجرت از شهري به شهر
دیگر وجود ندارد، در این صورت اگر ظرفیت جمعیت پذیري افزایش یابد، مهاجرت بی رویه به کلانشهرها که مسائل اقتصادي اولین
انگیزه آن است شدت بیشتري می یابد، بنابراین براي افزایش جمعیت پذیري باید نیاز واقعی شهر سنجیده شده و برنامه ریزي براي

 
جمعیت ساکن شهر اصفهان انجام شود. 

بنائیان افزود: می توان بخشی از جمعیت را در شهرهاي جدید سکونت داد زیرا اگر موضوع حمل و نقل حل شود سر ریز جمعیت در

 
شهرهاي جدیدي که امکانات و زیر ساخت مناسب براي آن نیز فراهم شده ساکن شوند. 

وي تاکید کرد: مخالف توسعه شهر نیستیم اما براي هر گونه توسعه به عنوان نمونه افزایش تراکم باید مطالعات کامل بر فاکتورهاي
توسعه پایدار انجام شود. یکی از مهم ترین مشکلاتی که شهروندان را تهدید می کند آلودگی هوا است این ظرفیت براي شهر وجود

 
ندارد که بتوان جمعیت جدیدي را نیز به آن الحاق کرد بنابراین توسعه باید در قالب یک برنامه و طرح جامع باشد. 

معاون شهرسازي و معماري اداره کل راه و شهرسازي استان اصفهان گفت: برنامه جامع اصفهان که همه برنامه ریزي هاي شهري بر
اساس آن انجام می شود در سال 68 تدوین شده است. اما طرح جامع اصفهان پس از 30 سال مجدداً بازنگري شده و در حال تدوین

 
آن هستیم. 

وي تصریح کرد: در طرح جامع جدید اصفهان که با رویکرد جدید در حال تدوین است، توسعه پایدار در نظر گرفته شده است زیرا هر
گونه توسعه باید در قالب مطالعه و برنامه ریزي باشد. توسعه شهر نیز با مطالعه انجام خواهد شد.



توجه دولت به توسعه متوازن زیر ساخت هاي فرهنگی مشهود است
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بندرعباس- ایرنا-وزیر فرهنگ وارشاد اسلامی گفت: اگرچه تحریم ها عاملی براي کند شدن طرح هاست، اما توجه دولت به
توسعه متوازن زیرساخت هاي فرهنگی با نگاه آماري نیز به طور کامل مشهود و قابل توجه است.

بندرعباس- ایرنا-وزیر فرهنگ وارشاد اسلامی گفت: اگرچه
تحریم ها عاملی براي کند شدن طرح هاست، اما توجه
دولت به توسعه متوازن زیرساخت هاي فرهنگی با نگاه

 
آماري نیز به طور کامل مشهود و قابل توجه است. 

دکتر سیدعباس صالحی امیري در دیدار سه شنبه شب
استاندار هرمزگان با ایشان افزود: اقدام هاي خوبی در حوزه
زیرساختی در هرمزگان انجام شده که ساخت پلاتو و
نگارخانه در چهار شهرستان این استان به عنوان جدیدترین

 
طرح هاي انجام شده در این حوزه قابل تقدیر است. 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با درخواست استاندار هرمزگان مبنی بر تخصیص اعتبار ویژه به منظور تکمیل پروژه کتابخانه مرکزي
بندرعباس و مجتمع فرهنگی هنري بوموسی و همچنین حمایت ویژه اعتباري از «هفته هرمزگان» و ایجاد «گذر فرهنگی» در

 
بندرعباس موافقت کرد. 

در این دیدار با دعوت استاندار هرمزگان، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی اردیبهشت ماه سال آینده به منظور افتتاح مجتمع فرهنگی

 
هنري خمیر ، فین و الزهراي بندرعباس به هرمزگان سفر می کند. 

همچنین با رایزنی استاندار هرمزگان، عملیات اجرایی یک طرح بزرگ و ماندگار فرهنگی بزودي در هرمزگان آغاز می شود که پس از

 
نهایی شدن آن اطلاع رسانی خواهد شد. 

 
ایجاد «گذر فرهنگی» در محدوده برکه هاي باران بندرعباس در دستورکار است 

مدیرکل فرهنگ وارشاد اسلامی هرمزگان گفت: ایجاد دگذر فرهنگی» در محدوده برکه هاي باران بندرعباس در دستور کار قرار دارد

 
که نیازمند حمایت ویژه از سوي وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی است. 

رضا کمالی زرکانی با اشاره به دیدار سه شنبه شب استاندار هرمزگان با وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی افزود: ایجاد این گذرگاه در

 
راستاي ارتقاي رضایت هنرمندان، درآمدزایی و ایجاد اشتغال براي این قشر فرهیخته مؤثر خواهد بود. 

وي بیان داشت: گذر فرهنگی در محدوده هاي تاریخی و گردشگري شهر بندرعباس می تواند به رونق گردشگري و توسعه فعالیت
هاي فرهنگی منجر شود. 



مدیرکل فرهنگ وارشاد اسلامی هرمزگان همچنین با اشاره به مصوبه شوراي فرهنگ عمومی استان در خصوص نامگذاري «هفته
هرمزگان» تصریح کرد: پنجم تا دوازدهم اردیبهشت ماه به این هفته اختصاص دارد که تلاش داریم با بهره گیري از ظرفیت هاي

 
هنري موجود، فرهنگ، آداب و رسوم مردم این منطقه را به کشور معرفی کنیم. 

کمالی باتوجه به لزوم توسعه زیرساخت هاي هاي فرهنگی در هرمزگان، خواستار تخصیص اعتبار لازم به منظور تکمیل طرح هاي

 
نیمه تمام فرهنگی با توجه به سال پایانی خدمت رسانی دولت به مردم استان شد. 

وي گفت: طرح کتابخانه مرکزي هرمزگان که در دولت نهم عملیات اجرایی آن آغاز شده و اعتبارات مناسبی هم در این سال ها به آن
تخصیص پیدا کرده اما با توجه به مساحت زیاد آن، نیازمند اعتبارات ویژه براي تکمیل شدن است که اگر به سرانجام برسد، می توان

 
از آن به عنوان یک کار ماندگار در حوزه کتابخانه اي کشور یاد کرد. 

 
برچسب ها 

 
- سید عباس صالحی 

 
- وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 

 
- استانداري هرمزگان 

 
-  فریدون همتی 

 
- هرمزگان 
- بندرعباس



130 سنگ تراش عقیق در تربت حیدریه فعال هستند
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تربت حیدریه- ایرنا- رییس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري تربت حیدریه گفت: 130 نفر در حوزه تراش
سنگ عقیق با هدف جلوگیري از خام فروشی در تربت حیدریه فعال هستند.

تربت حیدریه- ایرنا- رییس اداره میراث فرهنگی، صنایع
دستی و گردشگري تربت حیدریه گفت: 130 نفر در حوزه
تراش سنگ عقیق با هدف جلوگیري از خام فروشی در

 
تربت حیدریه فعال هستند. 

علی محمدي روز چهارشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
افزود: عقیق بایگ تربت حیدریه بهترین خاصیت رنگ
پذیري را در سطح کشور دارد و به رنگ هاي طبیعی

 
مختلفی مثل سبز، زرد و قرمز یافت می شود. 

وي ادامه داد: سنگ عقیق به صورت رگه اي در داخل
سنگ سخت بازالت قرار دارد و براي استخراجش باید با

 
بیل مکانیکی یا بولدوزر سنگ را کنار زد. 

رییس اداره میراث فرهنگی تربت حیدریه گفت: منطقه بایگ، موقعیت مناسبی از نظر ظرفیت و تنوع ذخایر معدنی دارد و از

 
مشهورترین معادن آن می توان به معدن طلا ، عقیق و گرانیت اشاره کرد. 

محمدي افزود: سنگ عقیق هم خاصیت درمانی دارد و هم به واسطه زیبایی اش در ساخت زیورآلات، کیف و کفش و تسبیح استفاده

 
می شود و در طب سنتی گفته شده که سنگ عقیق براي تسکین درد و گرفتگی هاي عضلانی مناسب است. 

وي ادامه داد: سنگ عقیق با وجود زیبایی و خاصیت درمانی اش می تواند به عنوان یک محصول تجاري هم مورد توجه قرار گیرد و
صنعت گوهرتراشی، اگر رونق بگیرد می تواند علاوه بر ایجاد فرصت شغلی سالانه صدها هزار گردشگر را روانه این شهرستان کند و
تماشاي مراحل استخراج سنگ، تراش و رنگ آمیزي آن جذابیت بالایی دارد و خودش به تنهایی یک جاذبه گردشگري محسوب می

 
شود. 

مدیر آموزشگاه گوهرتراشی و جواهرسازي در تربت حیدریه نیز به خبرنگار ایرنا گفت: با وجود ذخایر غنی عقیق بایگ تربت حیدریه،

 
به دلیل آن که در معرفی آن کم کاري شده، تا امروز همپاي فیروزه نیشابور به استان و بلکه ایران معرفی نشده است. 

حر رجب پور افزود: اهمیت این موضوع زمانی بیشتر مشخص می شود که همگان بدانند سنگ عقیق این خطه قدمتی 6 هزار ساله
دارد و تاکنون برداشتی که از معادن بایگ صورت گرفته به صورت سطحی و متاسفانه کسب درآمد از آن نیز به صورت خام فروشی

 
بوده است. 

وي ادامه داد: کمیته امداد امام خمینی(ره) چند سال پیش با هدف ایجاد اشتغال، معرفی، توسعه و رونق صنایع دستی اقدام به
تاسیس شرکتی کرد که من به عنوان زیرمجموعه و راهبر آن در تربت حیدریه در حوزه آموزش و ایجاد اشتغال در رشته تراش سنگ



 
و گوهر فعالیت دارم. 

این کارآفرین افزود: در مدت نزدیک به 2 سال فعالیت تاکنون براي 108 نفر اشتغال مستقیم ایجاد کرده ایم. همچنین در این
آموزشگاه تاکنون براي 60 نفر دوره دیده مدرك صادر و هم اکنون اقدام به برگزاري کلاس ویژه مربیان براي تدریس در دیگر نقاط

 
استان کرده ایم. 

رجب پور افزود: تا کنون 10 دوره آموزشی ویژه کمیته امداد امام خمینی(ره)، کانون بازنشستگان سپاه پاسداران انقلاب اسلامی و
اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري تربت حیدریه در شهرستان هاي قاین، بجستان، زاوه، رشتخوار، بخش کدکن و بایگ

 
تربت حیدریه کرده ایم. 

وي اضافه کرد: در این حرفه اقدام به نوع آوري کرده و تولیدات خود را با چرم و دیگر اشیا ترکیب و تلفیق و به بازار عرضه می کنیم و

 
تاکنون تولیدات خود را به هند و سنگاپور نیز صادر کرده ایم. 

او ادامه داد: محور اصلی کار تراش سنگ، دستگاه تراش است که اکنون در بازار قیمت آن 47 میلیون تومان است ولی ما اقدام به

 
تولید دستگاه با 50 درصد قیمت کنونی کرده ایم و آنها را در اختیار تولیدکنندگان می گذاریم. 

 
مرکز شهرستان 225 هزار نفري تربت حیدریه در 150 کیلومتري جنوب مشهد قرار دارد. 

بایگ، مرکز بخش بایگ شهرستان تربت حیدریه است و پیشه اکثر مردم آن ابریشم کشی است به طوري که طبق آمار در سال 1380

 
این شهر به تنهایی 80 درصد ابریشم کل کشور را تامین می کرده است. 

 
برچسب ها 

 
- گردشگري 

 
- هند 

 
- نیشابور 

 
- تربت حیدریه 

 
- کمیته امداد امام خمینی 

- محمدي



بیش از 869 میلیارد ریال تسهیلات به مددجویان خراسان جنوبی پرداخت شد

منبع: ایرناشماره خبر:  281  |  تاریخ: 1399/10/24

بیرجند - ایرنا - مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) خراسان جنوبی گفت: امسال 869 میلیارد و 194 میلیون ریال
تسهیلات قرض الحسنه از سوي صندوق امداد ولایت به افراد نیازمند زیر پوشش این نهاد پرداخت شد.

بیرجند - ایرنا - مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره)
خراسان جنوبی گفت: امسال 869 میلیارد و 194 میلیون
ریال تسهیلات قرض الحسنه از سوي صندوق امداد ولایت

 
به افراد نیازمند زیر پوشش این نهاد پرداخت شد. 

رضا سلم آبادي روز چهارشنبه در گفت و گو با خبرنگار
ایرنا بیان کرد: 9 هزار و 399 مددجو تحت حمایت کمیته

 
امداد خراسان جنوبی از این تسهیلات بهره مند شدند. 

وي افزود: از منابع صندوق امداد ولایت 9 هزار و 399 فقره
تسهیلات قرض الحسنه با اعتباري بالغ بر 869 میلیارد و

 
194 میلیون ریال به مددجویان تحت حمایت پرداخت شده است. 

مدیرکل کمیته امداد خراسان جنوبی گفت: تسهیلات پرداخت شده براي ودیعه مسکن، کمک به ساخت و خرید مسکن، اشتغال و

 
خودکفایی، کارگشایی، حمایتی و کمک به تعمیرات مسکن سیلزدگان بوده است. 

وي ضمن دعوت از خیران و نیکوکاران به منظور سپرده گذاري در صندوق امداد ولایت اظهار داشت: با همکاري خیران و افزایش

 
کمک ها و سپرده هاي آنان در این صندوق می توان تسهیلات بیشتري به نیازمندان پرداخت کرد. 

 
بیش از 30 هزار خانوار از خدمات حمایتی کمیته امداد امام خمینی (ره) استان خراسان جنوبی بهره مند هستند. 

 
برچسب ها 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- کمیته امداد امام خمینی 

 
- خراسان جنوبی 

- اشتغال زایی



زنان سرپرست خانوار، مادرانی با دست هاي پدرانه

منبع: ایرناشماره خبر:  282  |  تاریخ: 1399/10/24

قزوین - ایرنا- زنان سرپرست خانوار، مادرانی با نقش هاي پدرانه هستند که در سطح فردي و اجتماعی با مشکلات و مسائل
جدي دست و پنجه نرم می کنند و توانمندسازي آنها تاثیر مستقیمی در حل بسیاري از معضلات و آسیب هاي اجتماعی ایفا

خواهد کرد.

 قزوین - ایرنا- زنان سرپرست خانوار، مادرانی با نقش هاي
پدرانه هستند که در سطح فردي و اجتماعی با مشکلات و مسائل جدي دست و پنجه نرم می کنند و توانمندسازي آنها تاثیر

 
مستقیمی در حل بسیاري از معضلات و آسیب هاي اجتماعی ایفا خواهد کرد. 

به گزارش ایرنا، زنانی که مسوولیت زندگی را به تنهایی بر دوش می کشند پر از مسائل و مشکلات خاص خود هستند؛ در شرایطی که
فقر، تورم و شرایط ویژه اي که کرونا براي برخی مشاغل ایجاد کرده و درآمد بسیاري از اقشار جامعه را کاهش داده است؛ زنان

 
سرپرست خانوار بیش از هر قشر دیگري در تنگنا قرار گرفته اند و فشار زیادي را متحمل می شوند. 

به گفته کارشناسان بهزیستی سالانه بخشی از زنان جامعه به دلایل مختلف از جمله طلاق، فوت و اعتیاد همسر و بد سرپرستی به
زنان سرپرست خانوار تبدیل می شوند و مشکلات اقتصادي، بیکاري، نابه سامانی روحی و روانی و نوع برخورد اجتماعی، همواره آنها را

 
رنج می دهد. 

بنا بر آمار رسمی اعلام شده از سوي معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري ، تعداد سه میلیون زن سرپرست خانوار در کشور

 
وجود دارد که میانگین سنی آنها بین 18 تا 60 سال است و در استان قزوین نیز 40 هزار زن سرپرست خانوار وجود دارد. 

اینکه چقدر طول کشید تا واژه "زن بی سرپرست" به واژه "زن سرپرست خانوار" تبدیل شود اگرچه نامعلوم و ارزیابی نشده است اما

 
قطعاً فداکاري، تلاش و اثربخشی هزاران و میلیون ها زن بی سرپرست موجب شد تا نقش این زنان در اجتماع ارتقا پیدا کند. 

توانمندسازي زنان سرپرست خانوار یکی از مهمترین برنامه هاي حمایتی براي این قشر از جامعه است که با گذشت سال ها توانست



زن بی سرپرستی که به هر دلیل از وجود یک مرد در کنار خود محروم بوده است را به یک زن قدرتمند، با قابلیت سرپرست خانواده،

 
نان آوري و مدیریت نقش هاي زنانه و مردانه خانه به صورت همزمان تبدیل کند. 

 
یک زن براي سرپرست خانوار شدن راهی دشوار پیش رو دارد 

اگرچه حضور مؤثر زنان سرپرست خانوار در عرصه هاي مختلف فرهنگی، اجتماعی و اقتصادي در چند سال گذشته در کشور به
صورت برجسته قابل مشاهده بوده است، با این حال اما در مسیر تبدیل یک زن به زن سرپرست خانوار مشکلات متعددي پیش رو
است، مشکلاتی که عشرت رسولی یکی از زنان سرپرست خانوار استان قزوین در این خصوص گفت: شاید براي سرپرست خانوار شدن
یک مرد راهی سخت باشد اما قطعاً وقتی یک زن قرار است سرپرست خانوار باشد این سختی ها دوچندان می شود، چراکه جامعه

 
هنوز پذیراي حضور زنان سرپرست خانوار نیست. 

 
 

رسولی اضافه کرد: البته طی چند سال گذشته نگرش ها به این حوزه تا حد زیادي تغییر پیدا کرده است اما باید بپذیریم که ما
دخترانمان را براي سرپرست خانوار شدن تربیت نمی کنیم و گاهی این جبر روزگار است که این افراد را به سمت سرپرست خانوار
شدن حرکت می دهد، از این رو مهارت هاي لازم براي حضور در بازارهاي اقتصادي، اجتماع و فراگیري مهارت را که نیاز بود به

 
دخترانمان یاد بدهیم با سنگ دلی روزگار می آموزند. 

 
زنان سرپرست خانوار مهارت کافی ندارند 

مدیرکل دفتر امور بانوان و خانواده استانداري قزوین نیز معتقد است امروز یکی از مهم ترین مشکلات پیش روي حضور اجتماعی و

 
اقتصادي زنان سرپرست خانوار در قزوین مشکل فقدان مهارت است. 

صدیقه ربیعی افزود: مشکلی که زنان سرپرست خانوار دارند این است که یا فاقد مهارت هاي لازم جهت اشتغال و ورود به عرصه کسب

 
و کار بوده یا اینکه فاقد تحصیلات عالی هستند. 

وي اظهار داشت: براي حضور مؤثر در اجتماع و اقتصاد نیازمند این هستیم که تحصیلات و مهارت را در کنار یکدیگر داشته باشیم در

 
حالی که عمدتاً زنان ما یا ماهر هستند یا تحصیلاتی دارند که خروجی تک بعدي این عملکرد مثبت نیست. 

ربیعی ادامه داد: بانوانی که امروز با مهارت کافی وارد بازار کار شده اند عملکرد خوبی از خود نشان داده اند که ثبت 60 تعاونی ویژه



بانوان در اداره کل کار، تعاون و رفاه اجتماعی استان قزوین و ثبت چهار تعاونی ویژه بانوان در سازمان تعاون روستایی تاییدي بر این

 
مدعا است. 

به گفته ربیعی سهمیه اعتبارات تسهیلات در نظر گرفته شده براي اعطاي وام به طرح هاي داراي توجیه اقتصادي در تعاونی زنان، یک

 
هزار و 547 میلیون ریال است که افراد با داشتن شرایط لازم می توانند از این اعتبارات بهره مند گردند. 

این مسوول همچنین به اعطاي تسهیلات به زنان سرپرست خانوار اشاره کرد و گفت: این تسهیلات به مبلغ 30 میلیون ریال در قالب

 
طرح الگوي نوین توسعه مشاغل خانگی به زنان سرپرست خانوار در استان پرداخت خواهد شد. 

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداري قزوین در تعریف زنان سرپرست خانوار، توضیح داد: زنانی که همسرشان فوت کرده،بانوان
مطلقه و زنانی که همسر دارند اما مسوولیت معاش خانواده را به علت زندانی بودن همسر، از کار افتادگی، معلولیت،اعتیاد و متواري

 
شدن همسر بر عهده دارند و دختران مجرد قطعی بالاي 45 سال به عنوان زنان سرپرست خانوار تعریف می شوند. 

ربیعی خاطرنشان کرد: اولویت پرداخت تسهیلات به زنان سرپرست خانوار با کسانی است که مدارك گواهینامه فنی و حرفه اي را

 
دریافت کرده باشند. 

 
 

 
مهارت افزایی، آموزش ماهیگیري به زنان سرپرست خانوار است 

مدیرکل بهزیستی استان قزوین در این خصوص معتقد است: نقش اشتغال در پویایی زندگی انسان انکارناپذیر است و می توان آن را
کانون ارتباطات انسان و اجتماع تلقی کرد که در جهت این پویایی بی تردید زنان به عنوان نیمی از جمعیت، تأثیر مستقیمی در

 
توسعه جامعه دارند. 

علیرضا وارثی افزود: با وجود اشتغال غیر رسمی زنان مساله اقتصادي در واقع مهمترین موضوعی است که زنان تحت پوشش سازمان
بهزیستی در زندگی روزمره خود با آن مواجه هستند و قدرت و فشار این مساله در زندگی این گروه از زنان بسیار چشمگیر است و با

 
بالا رفتن شمار افراد تحت سرپرستی زنان، شدت بیشتري نیز پیدا می کند. 

وي اظهار داشت: از این رو سیاست هاي رفاهی یک جامعه به ویژه در سازمان ها و دستگاه هاي حمایتی باید به منظور بهبود وضعیت
اقتصادي این قشر از زنان و توانمندسازي آنان باشد. 



وارثی اضافه کرد: در مراکز خانه امن و بازپروري، زنان آسیب و خشونت دیده اجتماعی از خدمات گسترده اي شامل روانشناسی،
مددکاري، بهداشتی درمانی و حقوقی بهره مند می شوند که یکی از اقدامات مهم مراکز، برنامه هاي آموزشی و اشتغال، حمایت هاي

 
مالی و برنامه هاي توانمندسازي خدمت گیرندگان است. 

این مسوول تصریح کرد: توانمندسازي فرآیندي است که طی آن مجموعه اقدامات و خدماتی با هدف تحقق زندگی عادي با حداقل
وابستگی به منابع حمایتی، ارتقاي توانایی ها و مهارت هاي آموزشی، اجتماعی و حرفه آموزي به خدمت گیرندگان و خانواده هاي آنان

 
ارائه می شود. 

وي تاکید کرد: خدمات آموزشی و اشتغال، شامل حرفه آموزي و آموزش هاي مرتبط در راستاي توانمندي سازي خدمت گیرندگان و

 
کاریابی و اشتغال است. 

 
زنان تحت پوشش سازمان بهزیستی خودکفا می شوند 

مدیرکل سازمان بهزیستی استان قزوین در ادامه به بیان طرح هاي اشتغال زایی و مهارت افزایی زنان سرپرست خانوار در قزوین

 
پرداخت و گفت: یکی از برنامه هاي سازمان بهزیستی در جهت توانمندسازي زنان سرپرست خانوار، طرح گروه هاي همیار است. 

وي اظهار داشت: گروه هاي همیار زنان سرپرست خانوار، مشتمل بر تعدادي از زنان سرپرست خانوار نیازمند تحت پوشش سازمان
بهزیستی هستند که با دریافت خدمات و حمایت هاي توانمندسازي، در جهت دستیابی به استقلال اقتصادي و اجتماعی خود تلاش

 
می کنند. 

وارثی اضافه کرد: در استان قزوین از زمان شروع طرح تاکنون 30 گروه همیار در سطح شهرستان ها با زمینه هاي خیاطی، سفالگري،

 
فرش، خدماتی و بسته بندي مواد غذایی تشکیل شده که نیاز است تا این گروه ها افزایش یابد. 

وي خاطرنشان کرد: اشتغال زنان سرپرست خانوار، گامی مؤثر در جهت توانمندي و خروج آنها از چرخه حمایت هاي مستقیم است
ولیکن به دلیل سطح پایین دانش، مهارت و توانایی هاي آن ها، برنامه ریزي و اجراي برنامه اشتغال همواره با چالش ها و دشواري

 
هایی روبه رو بوده است. 

مدیرکل بهزیستی استان قزوین گفت: با وجود منابع مختلف جهت اشتغال، متاسفانه در حدود 20 درصد از خانواده هاي نیازمند و

 
زنان سرپرست خانوار تحت پوشش در روستاها و مناطق دورافتاده زندگی می کنند. 

وارثی تصریح کرد: به دلیل نبود کارفرماي مناسب و امکان نداشتن تشکیل گروه هاي همیار، شرکت هاي تعاونی و همچنین نداشتن
ضامن براي دریافت تسهیلات خوداشتغالی، امکان بازتونی آنان مقدور نیست و متاسفانه سالیان سال تحت پوشش این سازمان باقی
مانده اند بنابراین جهت رفع مشکل این خانواده ها و به منظور توانمندسازي آنها تهیه وسایل و ابزار اشتغال، آموزش کسب و کار و

 
مهارت هاي فنی و حرفه اي به آنان پیشنهاد می گردد. 

وارثی اضافه کرد: همچنین در راستاي دستیابی مددجویان به استقلال اقتصادي و تسهیل در ایجاد اشتغال پایدار یکی دیگر از برنامه
هاي توانمندسازي خدمت گیرندگان بهره مندي از وام خوداشتغالی است که هر ساله منجر به توانمندي تعداد زیادي از بانوان



 
خودسرپرست در استان می شود. 

 
 

 
یک هزار زن سرپرست خانوار تحت پوشش بهزیستی خودکفا شدند 

مدیرکل بهزیستی استان قزوین اظهار داشت: آمار خروج از چرخه دفتر توانمندسازي خانواده و زنان بهزیستی استان قزوین نشان می
دهد در پنج سال اخیر یک هزار و 98 زن سرپرست خانوار از طریق گروه همیار، معرفی به کارفرما و همپوشانی با سایر نهادها و 426

 
خانوار از طریق اشتغال فردي و سرمایه کار به توانمندي رسیده اند. 

وارثی افزود: با توجه به این موضوع، افزایش اعتبارات در زمینه اشتغال فردي و سرمایه کار بلاعوض می تواند کمک شایانی به خانواده

 
هاي تحت پوشش و دستیابی آنان به شروع کسب و کار و خروج از چرخه حمایت کند. 

 
نیمی از مددجویان کمیته امداد زنان سرپرست خانوار هستند 

مدیر کمیته امداد امام خمینی (ره) استان قزوین با بیان اینکه نیمی از مددجویان تحت حمایت استان را زنان سرپرست خانوار تشکیل

 
می دهند، گفت: هم اکنون 14 هزار و 112 نفر زن سرپرست خانوار تحت پوشش کمیته امداد هستند. 

مهر علی حق گویان افزود: رویکرد اصلی کمیته امداد، توانمندسازي مددجویان است و در واقع معتقدیم که نهاد کمیته امداد امام
خمینی (ره) یک مسیر موقتی براي حمایت از این افراد است و در طی این مسیر انتظار داریم با ارائه خدمات مناسب و توسعه آموزش

 
ها و مهارت افرایی ها بتوانیم شاهد توانمندسازي این افراد باشیم. 

وي خاطرنشان کرد: از سوي دیگر تلاش ما این است که نقش هاي اقتصادي براي زنان و سرپرستی خانوار نباید مانع از اجراي نقش

 
مادري در محیط خانه باشد از این رو بسیاري از طرح هاي اشتغال برنامه ریزي شده براي این زنان مشاغل خانگی است. 



 
 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی استان قزوین افزود: زنان سرپرست خانوار می توانند با توجه به شرایط اجتماعی و ضعف توان مالی
براي سرمایه گذاري، در مشاغلی چون گلیم بافی، فرش بافی، پرورش قارچ، کشت زعفران و کشت گیاهان دارویی فعالیت داشته

 
باشند. 

حق گویان اضافه کرد: در چند سال گذشته شکل فعالیت هاي خانگی زنان سرپرست خانوار نیز تغییر کرده است و امروز زنان
سرپرست خانوار ما با تولید برق و تحویل آن به شبکه، تهیه دستگاه هاي میوه خشک کن، همراهی با شرکت هاي دانش بنیان و

 
مشاغل نو هم درآمدزایی دارند و هم از توانمندي هاي خود بهره گیري می کنند. 

وي یادآور شد: آموزش خانواده در قالب مشاوره، روانشناسی، تقویت مسائل دینی و اعتقادي، افزایش مهارت سطح زندگی، پیشگیري
از اعتیاد و ناهنجاري هاي اجتماعی از مهمترین مواردي است که در قالب دوره هاي متعدد به زنان سرپرست خانوار آموزش داده می

 
شود. 

زنان سرپرست خانوار به دلیل حضور در اجتماع و انجام فعالیت هاي اقتصادي با تغییر نقش هاي مادرانه مواجه هستند و باید تلاش
شود تا این زنان با مهارت افزایی، ارائه آموزش هاي ایجاد اشتغال در محیط خانه و تأمین امنیت و آرامش خود، دست پر مهر مادر را

 
در محیط خانواده حفظ کنند. 

زنان ستون هاي اجتماعی و خانوادگی و سرمایه هاي جامعه براي تربیت نسل آینده هستند و نباید اجازه داد تا فشار مشکلات

 
اقتصادي آنها را از محیط خانواده دور کند. 

 
برچسب ها 

 
- آسیب هاي اجتماعی 

 
- زنان سرپرست خانواده 

 
- استان قزوین 

 
- استانداري قزوین 

- سازمان بهزیستی کشور



اثربخشی 22 طرح آلودگی هواي اصفهان نیازمند جدیت، شفافیت، قانون

منبع: ایرناشماره خبر:  283  |  تاریخ: 1399/10/24

اصفهان- ایرنا- اثربخشی اجراي 14 طرح میان مدت و هشت طرح عملیاتی ویژه براي کاهش معضل فراگیر آلودگی هواي
اصفهان در سال جاري به تاکید کارشناسان امر بیش از هر چیز مستلزم مشارکت ، جدیت ، شفافیت و اجراي قوانین مربوط

است.

 اصفهان- ایرنا- اثربخشی اجراي 14 طرح میان مدت و
هشت طرح عملیاتی ویژه براي کاهش معضل فراگیر آلودگی هواي اصفهان در سال جاري به تاکید کارشناسان امر بیش از هر چیز

 
مستلزم مشارکت ، جدیت ، شفافیت و اجراي قوانین مربوط است. 

به گزارش ایرنا، اصفهان بدترین هفته هاي خود را از حیث آلودگی هوا در سال هاي اخیر تجربه می کند، افزایش آلاینده ها در
کلانشهر و شماري از شهرستان هاي این استان به حدي رسیده که تیرگی آسمان در هر جایی از منطقه قابل مشاهده است و خبري

 
از آبی لاجوردي آسمان نیست. 

همزمانی این حجم آلودگی هوا با همه گیري بیماري کووید 19 اخطارهاي متعدد و انتقاد بیشتر کارشناسان بهداشتی راه به همراه

 
داشته به طوري که همگان را براي مقابله با بیماري به ماندن در خانه توصیه می کنند. 

به اعتقاد پژوهشگران آلودگی هواي اصفهان همچون دیگر کلانشهرهاي کشور موضوعی است که اگرچه سال ها از وقوع آن می گذرد
اما هنوز راهکار عملی موثر و محسوس براي آن تدوین و تبیین نشده و یا در صورت اجرا با تبعیض، نبود شفافیت و جدیت همراه بوده

 
است و نتیجه آنکه باز هم هر ساله با این معضل روبرو هستیم. 

به باور آنان اصفهان آلوده ترین کلانشهر کشور به شمار می رود و سایر شهرها و مناطق صنعتی این استان نیز همواره با معضل

 
آلودگی هوا بویژه در فصول سرد سال مواجه است. 

فعال شدن کانون هاي گرد و غبار، خشک شدن زاینده رود و برداشت هاي غیرمجاز از آن به دلیل توسعه نیافتن پایدار باعث شده که



اصفهان آلوده ترین کلانشهر کشور باشد به اعتقاد جمعی از محققان، از زاویه اي دگر فعالیت واحدهاي صنعتی و تردد خودروهاي زیاد

 
از جمله دلایل آلودگی استان اصفهان محسوب می شود. 

 
آغاز 14 طرح عملیاتی و پیشگیرانه از اواسط پاییز 

اواسط آبان امسال با آغاز ماه سرد پاییز باز هم رنگ آبی در آسمان نصف جهان جاي خود را به خاکستري داد که به دنبال آن همچون
سال هاي قبل متولیان امر را بر آن داشت که این بار اجراي 14 طرح میان مدت عملیاتی و پیشگیرانه براي کاهش آلودگی هواي

 
استان را آغاز کنند. 

 
 

در قالب این طرح ها برنامه ها و اقدامات مرتبط در زیرمجموعه هاي نهادها و سازمان هاي مختلف مشخص شد که با محوریت
مطالعات سازمان محیط زیست ابلاغ و انجام گیرد و سختگیري بیشتر براي انجام معاینه فنی و جرایمی براي خودروهایی که معاینه

 
فنی ندارند از جمله اصلی ترین این اقدامات بود. 

از سوي دیگر مراکز معاینه فنی خودروي سبک با محوریت شهرداري و خودرو سنگین با محوریت اداره کل راهداري و حمل و نقل
جاده اي فعال تر از گذشته شدند و عرضه سوخت پاك و بنزین یورو چهار به جایگاه داران استان اصفهان ابلاغ شد و افزودن یکصد

 
دستگاه اتوبوس نو به ناوگان حمل و نقل عمومی از دیگر برنامه ها بود. 

اجراي طرح هاي بیابان زدایی و مهار گرد و غبار شامل نهالکاري 900 هکتاري، مالچ پاشی در مساحتی بالغ بر 300 هکتار، ایجاد
افزون بر 350 کیلومتر بادشکن و طرح مرتبط با مهار روان آب ها و کاهش فرسایش خاك در گستره اي به مساحت بیش از یک هزار

 
و 600 هکتار بخش هاي دیگري از طرح هاي مقابله با آلودگی هواي اصفهان را تشکیل داد. 

استانداردسازي موتورخانه هاي مجتمع هاي مسکونی و اداره هاي استان و ارائه توصیه هاي لازم را براي کاهش مصرف و رفع عیب

 
وسایل گرمایشی، اجراي طرح هاي تفصیلی و همچنین طرح هاي هادي با مشارکت بنیاد مسکن از دیگر طرح ها بود. 

 
8 طرح عملیاتی ویژه براي مقابله با معضل آلودگی 

اما اگرچه با بارش هاي آذرماه و وزش باد تا حدي از میزان آلودگی اصفهان کاسته شد اما در بقیه روزهاي با هواي سرد پرفشار معضل
آلاینده ها ادامه یافت و در روزهایی به اوج خود رسید و بر همین اساس اجراي هشت طرح عملیاتی ویژه براي کاهش آلودگی که



 
تلفیقی از طرح هاي پیشین و طرح هاي جدید بود از هفته قبل آغاز شد. 

مدیرکل مدیریت بحران استانداري اصفهان در این ارتباط گفت: این طرح ها و اقدامات متناسب بطور فراگیر در بخش هاي مختلف

 
اجرا و عملیاتی می شود تا با مشارکت همه نهادها و مردم شاهد کم شدن آلاینده ها باشیم. 

منصور شیشه فروش در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهارداشت: در ماه هاي پیش رو براي توسعه محدوده زوج و فرد در دیگر نواحی
شهر برنامه ریزي شده است اما محدودیت زوج فرد در هسته مرکزي کلانشهر اصفهان به عنوان یکی از کانون هاي اصلی آلودگی هوا

 
اعمال می شود تا شاهد کاهش تردد در این نواحی باشیم. 

وي با اشاره به تهدید آلاینده ها براي تمامی رده هاي سنی بویژه کودکان و سالمندان تاکید کرد: این روزها هدف اصلی جلوگیري از

 
ازدحام است و مردم باید بگونه اي برنامه ریزي کنند تا استفاده از خودروي شخصی بویژه تک سرنشین به حداقل برسد. 

 
اجراي طرح هاي تشویقی و تنبیهی مصرف گاز 

مدیرکل مدیریت بحران استانداري اصفهان با اشاره به افزایش سرماي هوا و به دنبال آن مصرف بیشتر گاز خاطرنشان کرد: بر اساس

 
برنامه ریزي شرکت گاز طرح هاي تشویقی و تنبیهی براي مصرف کنندگان معقول و پرمصرف اعمال می شود. 

شیشه فروش ادامه داد: استانداردسازي موتورخانه هاي مجتمع هاي مسکونی و اداري از طریق تکنسین هاي این اداره و با درخواست

 
مشترکان در سایت این نهاد انجام پذیر است تا به کاهش مصرف گاز بینجامد. 

وي به الزام شهرداري براي نوسازي و بهسازي وسایل نقلیه عمومی اشاره و تصریح کرد: این اقدام براي اتوبوس هاي شرکت واحد،

 
تاکسی ها و موتور سیکلت هاي شهرداري ضروري خواهد بود. 

 
تعیین 200 مدیر ایمنی، بهداشت و محیط زیست براي رصد آلایندگی صنایع 

مدیرکل مدیریت بحران استانداري اصفهان با اشاره به تعیین و معرفی 200 مدیر ایمنی، بهداشت و محیط زیست (HSE)مجموعه
هاي صنعتی اصلی استان گفت: این افراد با ابلاغیه هاي صورت گرفته میزان آلاینده هاي مراکز خود را رصد می کنند و بر حد

 
استاندارد آن نظارت دارند. 

 



شیشه فروش باید تدابیر اتخاذ شده و برنامه هاي آن براي کاهش اثرات مخرب آلاینده بطور جدي اجرا شود ،خاطرنشان کرد:

 
شهرداري مکلف شد تا پایان سال مرکز معاینه فنی موتورسیکلت را در این منطقه راه اندازي کند. 

وي با اشاره به اقدام اداره کل راهداري و حمل و نقل جاده اي اظهارداشت: این نهاد در صدد است معاینه فنی کامیون، تریلی و

 
اتوبوس ها را فراگیرتر و با دقت بیشتري انجام دهد. 

شماري از کارشناسان معتقدند که بخش اعظم آلودگی هواي اصفهان به دلیل فعالیت مجموعه هاي صنعتی، کارخانه ها و مراکز

 
تولیدي متعدد در بخش هاي مختلف است که در اطرافد اصفهان وجود دارند و در شبانه روز آلودگی خود را در فضا منتشر می کنند. 

استان اصفهان با 24 شهرستان بیش از 9 هزار واحد تولیدي کوچک و بزرگ با سرمایه 221 هزار میلیارد ریال و اشتغال 263 هزار
نفر، حدود 840 معدن در حال بهره برداري با سرمایه گذاري بیش از 10 هزار میلیارد ریال و حدود 180 هزار واحد صنفی دارد و بی

 
شک این تعداد از مراکز تولیدي به تاکید کارشناسات روز به روز توسعه می یابند و نمی توان حجم آلایندگی آنها را نادیده گرفت. 

 
آلودگی نیازمند تجزیه و تحلیل دقیق کارشناسی 

در همین پیوند یک پژوهشگر و استاد بهداشت، ایمنی و محیط زیست معتقد است که آلودگی هواي اصفهان به تجزیه و تحلیل دقیق
براي مشخص شدن انواع آلاینده ها، شاخص هاي مختلف در مناطق گوناگون نیاز دارد که بتوان بر اساس آن به نتیجه مشخص و

 
دستورالعمل واحدي براي هر منطقه دست یافت. 

مهدي محرابی در گفت و گو با ایرنا با اشاره به نقش صنایع به عنوان کانون هاي اصلی تولید آلودگی اظهارداشت: به طور واقعی باید
مشخص شود که کدام واحدهاي صنعتی چه خصوصی و دولتی بیشترین آلایندگی را در مناطق مختلف دارند و بر اساس جدول زمان
بندي، سرما و وارونگی هوا بر اساس شاخص هاي آلایندگی به کاهش تولید الزام شوند تا در همان زمان کم شدن میزان آلاینده ها را

 
شاهد باشیم. 

وي با بیان اینکه در این اقدام نیابد تبعیض قائل شویم ادامه داد: برغم اینکه از مجموعه هاي صنعتی بزرگ با عنوان اجراي طرح هاي
زیست محیطی هرساله مبالغ قابل توجهی اخذ می شود اما مشخص نیست که این اعتبارات در کدام بخش از کاهش آلاینده ها خرج

 
می شود و نیاز است که این موضوع شفاف سازي شود. 

 



این پژوهشگر خاطرنشان کرد: از سوي دیگر پیش تر این مبلغ به طور مستقیم به حساب سازمان محیط زیست می رفت و با همین
موضوع هزینه می شد اما اکنون در خزانه دولت جاي می گیرد و ممکن است در بخش محیط زیست و معضل آلاینده ها استفاده

 
نشود. 

 
ضرورت رفع نیازهاي کنونی بدون ضرر به منافع آیندگان 

محرابی تصریح کرد: باید بدانیم که توسعه پایدار به معناي رفع نیازهاي کنونی بدون ضربه زدن به منافع آیندگان است بنابراین این
که تنها بر مبناي برطرف شدن مشکلات اقتصادي کنونی هر آنچه می توانیم به محیط زیست ضربه بزنیم بطور کلی با توسعه پایدار

 
متضاد است و بیشتر مشکلات کوتاه مدت و بلندمدت را براي کشور ما به وجود می آورد. 

با این وجود افزایش آلاینده ها در استان اصفهان باز هم ادامه یافت و در این هفته سبب صدور اطلاعیه شماره 26 کارگروه هماهنگی
شرایط اضطرار آلودگی هوا از سوي مدیریت بحران استانداري شد که بر پایه آن با توجه به استمرار پایداري هوا، کاهش دما و افزایش
غلظت آلاینده هاي جوي طرح زوج و فرد خودروها در هسته مرکزي شهر اصفهان ساعت 9 صبح تا 21 شب تا آخر هفته جاري اجرا

 
می شود و این نکته را همچون سایر نقاط آلوده نشان می دهد که موضوع وسایل نقلیه از دیگر منابع تولید دود و آلودگی هستند. 

در این ارتباط مدیر مرکز کنترل ترافیک و نظارت تصویري شهرداري اصفهان گفت: این نکته قابل قبول است که تردد خودروها در
شهرها بخشی از تولید آلودگی هوا را رقم می زند اما این تمام سهم آلاینده ها نیست و باید بیشتر به مراکز صنعتی و تولیدي توجه

 
شود کما اینکه اکنون مدارس و مراکز علمی تعطیل هستند و حجم سفرها کمتر است اما باز هم آلودگی شدید را مشاهده می کنیم. 

 
محدودیت زوج و فرد رینگ سوم ترافیکی اصفهان در دست اجرا 

هادي کریمی در گفت و گو با ایرنا اظهارداشت: البته و با اینحال برنامه ریزي و مطالعات در مرکز نظارت تصویري شهرداري اصفهان

 
انجام شده است تا محدوده زوج و فرد براي رینگ سوم مانند هسته مرکزي کلانشهر عملیاتی شود. 

وي اضافه کرد: بر این اساس و با توجه به اینکه دوربین هاي مختلف ثبت تخلف عبور از چراغ قرمز و یا سرعت در نواحی گوناگون
وجود دارد می توان با یکسان سازي برنامه هاي آنها با برنامه هاي مرتبط با زوج و فرد از این امکان براي ثبت تخلف زوج و فرد

 
استفاده کرد تا در روزهایی که آلاینده ها افزایش می یابند ممنوعیت تردد در گستره اي بیشتر اعمال شود. 

 
 



مدیر مرکز کنترل ترافیک و نظارت تصویري شهرداري اصفهان تصریح کرد: محدوده زوج و فردي که اکنون براي آن ثبت تخلف انجام

 
می شود تنها کمتر از پنج درصد از محدوده شهري کلانشهر اصفهان را شامل می شود. 

کریمی ادامه داد: طرح توسعه نظارت تصویري در شهرداري اصفهان انجام شده و مطالعات و برنامه ریزي آن صورت گرفته و پیش

 
بینی می شود براي سال 1400 حدود 30 میلیارد تومان براي رینگ سوم این کلانشهر نیاز باشد. 

 
کلانشهر اصفهان افزون بر 2 میلیون نفر جمعیت دارد. 

 
برچسب ها 

 
- شهرداري اصفهان 

 
- آلودگی هوا 

 
- اصفهان 

 
- واحدهاي آلاینده 
- استانداري اصفهان



مراکز خدمات کشاورزي غیردولتی در استان اردبیل افزایش می یابد

منبع: ایرناشماره خبر:  284  |  تاریخ: 1399/10/24

اردبیل _ ایرنا _ رئیس اداره ترویج سازمان جهاد کشاورزي استان اردبیل گفت: با هدف ارائه خدمات بهتر به بهره برداران،
تعداد مراکز خدمات کشاورزي غیردولتی در مناطق مختلف این استان افزایش می یابد.

اردبیل _ ایرنا _ رئیس اداره ترویج سازمان جهاد کشاورزي
استان اردبیل گفت: با هدف ارائه خدمات بهتر به بهره
برداران، تعداد مراکز خدمات کشاورزي غیردولتی در

 
مناطق مختلف این استان افزایش می یابد. 

به گزارش ایرنا، علیررضا خواجوي روز چهارشنبه در نشست
با مسئولان جهاد کشاورزي خلخال افزود: این مراکز در
راستاي تحقق برنامه هاي جهش تولید و ارتقاي کمی و

 
کیفی محصولات کشاورزي استان ایجاد می شوند. 

او بیان کرد: هم اکنون سه مرکز خدمات کشاورزي غیردولتی در شهرستان اردبیل ، سه مرکز در شهرستان پارس آباد و 6 مرکز نیز در

 
دیگر شهرستان هاي این استان راه اندازي شده و مشغول فعالیت هستند. 

وي با اشاره به تعداد قابل توجه فارغ التحصیلان رشته کشاورزي در مناطق مختلف استان اردبیل اظهارکرد: در هر یک از مراکز

 
خدمات کشاورزي غیردولتی دست کم 10 نفر تحصیل کرده رشته کشاورزي بکار گرفته می شود. 

خواجوي ارائه مطالب تکراري و تاریخ مصرف گذشته در دوره هاي آموزشی براي بهره برداران کشاورزي را از جمله آفت هاي بخش

 
ترویج جهاد کشاورزي اعلام کرد و افزود: ارائه مطلب تکراري موجب کاهش رغبت حضور کشاورزان در این دوره ها شده است. 

او رویکرد جدید اداره ترویج سازمان جهاد کشاورزي استان اردبیل را ارتقاي بهره وري و بهره گیري از توان کارشناسان ناظر در مزارع

 
، واحدهاي تولیدي، صنعتی و نیمه صنعتی، بخش هاي اشتغال و کارآفرینی متعدد ذکر کرو 

او تشریح کرد: در سایه فعالیت چنین مجموعه هایی در چهار دهه اخیر کشور ما به سمت ارتقاي بهره وري و افزایش توان خوداتکایی

 
در اقتصاد کشاورزي حرکت کرده است. 

رئیس اداره ترویج سازمان جهاد کشاورزي استان اردبیل همچنین بازنگري در حوزه اشتغال کشاورزي را ضروري دانست و افزود:
محوري ترین بخش توسعه استان بخش کشاورزي است و با بهره گیري از توان مهندسان کشاورزي در رشته هاي مختلف می توان در

 
کنار بخش دولتی از توان بخش خصوصی براي ایجاد تحول جدي این حوزه استفاده کرد. 



خواجوي گفت: در حالی که تلاش دولت براي کوچک کردن بدنه و واگذاري بخش مهمی از امور به مردم از طریق استفاده از ظرفیت
تشکل هاي مردمی همچون سازمان نظام مهندسی کشاورزي و منابع طبیعی است، برخی مقاومت ها در مقابل این مهم، مشکل

 
سرمایه گذاري در بخش کشاورزي و درگیري متقاضیان اجراي طرح هاي اقتصادي در این بخش را بیشتر می کند. 

او با بیان اینکه براي راه اندازي نمایندگی ایستگاه تحقیقات گردو در خلخال تلاش می شود، ترویج کشت و پرورش گیاهان دارویی در
خلخال را از جمله برنامه هاي اوویت دار این اداره ذکر کرد و افزود: ترغیب کشاورزان به کشت گیاهانی همچون زعفران،گل

 
محمدي،زرشک ضمن افزایش بهره وري محصول امکان استفاده از اراضی شیب دار و دیم را در این شهرستان فراهم می کند. 

 
برچسب ها 

 
- خلخال 

 
- کشاورزي 

- استان اردبیل



نبود سردخانه و میدان عرضه میوه و تره بار حاصل زحمت کشاورزان کهگیلویه

و بویراحمد را نصیب جیب دلالان می کند

منبع: تسنیمشماره خبر:  285  |  تاریخ: 1399/10/24

گروه استان ها ـ 8 هزار هکتار از ارضی باغی کهگیلویه و بویراحمد بارور ند و هر ساله بیش از 90 تن محصول از این اراضی
برداشت می شود، متاسفانه به دلیل نبود سردخانه در استان کشاورزان مجبور به فروش محصولات خود با قیمت پایین به

دلالان هستند.

گروه استان ها ـ 8 هزار هکتار از ارضی باغی کهگیلویه و
بویراحمد بارور ند و هر ساله بیش از 90 تن محصول از این
اراضی برداشت می شود، متاسفانه به دلیل نبود سردخانه
در استان کشاورزان مجبور به فروش محصولات خود با

 
قیمت پایین به دلالان هستند. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از یاسوج، استان کهگیلویه و
بویراحمد از استان هاي مستعد در بخش کشاورزي
شناخته می شود، اما متاسفانه مشکلات موجود در این
بخش باعث شده است، تا آنچنان که باید و شاید از این

 
ظرفیت در جهت توسعه استان استفاده نشود. 

استان کهگیلویه و بویراحمد با داشتن منابع آبی فراوان یکی از منابع تامین آب کشور به شمار می رود که به دلیل عدم توجه در
تخصیص سهم آبه و نبود زیرساخت ها براي ذخیره منابع آبی از جمله نبود سدهاي مخزنی، حجم عطیمی از آب هاي استان از کنار

 
مزارع و باغات تشنه این استان می گذرد و خود را به مقصد رودخانه ها و سدهاي استان هاي هم جوار می رسانند. 

سال هاست که موضوع تخصیص عادلانه سهم آبه استان کهگیلویه و بویراحمد مطرح و به یکی از مطالبات اساسی مردم و دغدغه
مسولان و نمایندگان استان در مجلس شوراي اسلامی تبدیل شده است، موضوعی که در صورت توجه به آن می توان شاهد رونق

 
کشاورزي در استان و به تبع آن توسعه و ایجاد اشتغال پایدار باشیم. 

کارشناسان معتقدند که در هر هکتار زراعی فعال دو نفر اشتغال زایی صورت می گیرد، و با پرداختن به رفع مشکلات بخش کشاورزي

 
شاهد اشتغال گسترده در استان خواهیم بود. 

بیش از 11 هزار هکتار اراضی باغی در استان کهگیلویه و بویراحمد وجود دارد که قریب به 8 هزار هکتار از آن مثمر هستند و هر ساله

 
کشاورزان با مشکلات عدیده از جمله کم آبی، نبود میدان میوه و تره بار و سردخانه و.... در استان کهگیلویه و بویراحمد گلایه دارند. 

 
رئیس کمیسیون کشاورزي مجلس: ارز ترجیحی جز رانت و فساد رهاوردي نداشت / دولت موافق ارز 4200 نهاده هاي دامی است 

 
22 تغییر کاربري غیرمجاز در اراضی کشاورزي پردیس تخریب شد 



 
مشکلات شبکه توزیع محصولات کشاورزي و پروتئینی کاشان به حقوق مصرف کنندگان ضربه زده است 

نبود سردخانه در استان کهگیلویه و بویراحمد، باعث شده تا نتیجه تلاش و زحمات کشاورزان در کاشت و برداشت محصولات هر ساله

 
به جیب دلالان سرازیر شود. 

معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزي استان کهگیلویه و بویراحمد، گفت: پیش بینی می شود امسال حدود 90 هزار

 
تن مرکبات از باغات استان برداشت شود که نسبت به سال قبل افزایش 10 درصدي دارد. 

شهرام عسکري افزود: افزایش سطح باغ هاي بارور و همچنین بارش خوب و آب و هواي مناسب و کار هاي ترویجی موجب افزایش

 
محصول شده است. 

 
انواع نارنگی، پرتقال، لیمو شیرین، لیمو خاگی، گریپ فرود و نارنج از محصولات مرکبات استان است 

وي با اشاره به اینکه محصول برداشتی علاوه بر تامین نیاز استان به سایر نقاط کشور نیز ارسال می شود خاطر نشان کرد: به دلیل
نبود سردخانه امکان نگهداري میوه در استان وجود ندارد و کشاورزان مجبور هستند محصولات خود را پس از برداشت به قیمت پایین

به فروش برسانند.



ریزش بورس هاي اروپا و آمریکا

منبع: بازار نیوزشماره خبر:  286  |  تاریخ: 1399/10/24

همه شاخص هاي مهم بورسی غربی ریزش کردند.

 
همه شاخص هاي مهم بورسی غربی ریزش کردند. 

هنوز معامله گران نسبت به پتانسیل اقتصادها براي احیاي کامل تا پایان سال جاري مطمین نیستند و بسیاري از دشواري هاي ایجاد
شده ناشی از کرونا به قوت خود باقی هستند. به گفته اتاق بازرگانی آمریکا، حدود 61 درصد خرده فروشان آمریکایی اعلام کرده اند با
کاهش تقاضاي مصرفی در بین مشتریان خود مواجه شده اند. در بخش ساخت و ساز نیز ساخت ساختمان هاي جدید در این کشور
در سال 2020 به نسبت سال قبل 28.9 درصد کاهش پیدا کرده است. در حوزه بازار کار نیز با وجود آن که حدود 22 میلیون فرصت

 
شغلی در این کشور احیا شده است اما هنوز 9.8 میلیون نفر از شهروندان آمریکایی بیکار هستند. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از ایسنا، با وجود کاهش اشتغال زایی اقتصاد آمریکا، نرخ بیکاري بزرگ ترین اقتصاد جهان تا پایان ماه
دسامبر باز هم کاهشی شد و رقم 6.7 درصد را ثبت کرد. این نرخ بیکاري که 0.1 درصد کمتر از ماه قبل بوده، کمترین نرخ بیکاري
این کشور در طول 9 ماه اخیر است. تخمین زده می شود در این ماه حدود 71 هزار فرصت شغلی ایجاد شده است تا بدین ترتیب کل

 
فرصت هاي شغلی احیا شده از زمان شیوع ویروس کرونا در این کشور به حدود 22 میلیون برسد. 

با تایید رسمی نتایج انتخابات ریاست جمهوري آمریکا توسط کنگره، جو بایدن از ابتداي بهمن به عنوان رئیس جمهور جدید این
کشور کار خود را آغاز خواهد کرد. این تایید در حالی انجام شد که شماري از طرفداران ترامپ با ورود به بخش هایی از کنگره باعث
ایجاد مشکلاتی در کار کنگره شدند و در برخورد پلیس با معترضین نیز چهار نفر کشته و تعدادي دستگیر شدند. دونالد ترامپ در

 
نهایت از تحویل قدرت به بایدن خبر داد اما ادعاي خود مبنی بر نقلب در انتخابات ماه نوامبر را مجددا تکرار کرد. 

طبق اعلام وزارت کار آلمان تا پایان ماه نوامبر متوسط نرخ بیکاري در بزرگ ترین اقتصاد اروپا به 4.5 درصد رسید که در مقایسه با
ماه قبل تغییري پیدا نکرده است تا بدین ترتیب بالاترین نرخ بیکاري آلمان از دسامبر 2015 تاکنون به ثبت برسد. طی این مدت
شمار افراد بیکار آلمانی با 10 هزار نفر افزایش نسبت به ماه قبل یک میلیون و 980 هزار نفر رسیده و جمعیت شاغلان نیز در آلمان

 
در این ماه با 0.02 درصد افزایش نسبت به ماه قبل به 42 میلیون و 170 هزار نفر رسیده است. 

پس از دولت و کنگره اکنون دموکرات ها به اکثریت مجلس سنا نیز دست یافته اند و این مساله بدان معنا خواهد بود که دولت بایدن
براي اجراي سیاست هاي خود کار راحت تري را پیش رو خواهد داشت. با کسب دو کرسی ایالت جورجیا اکنون اکثریت این مجلس
در اختیار دموکرات ها خواهد بود. احتمالا یکی از اصلی ترین تحولات در دوران سلطه دموکرات ها، لایحه هاي مالیاتی خواهند بود.
دموکرات ها از منتقدان اصلی لایحه هاي کاهش مالیاتی هستند که دوره ترامپ تصویب شد و کارشناسان انتظار دارند تا دموکرات ها

 
افزایش نرخ هاي مالیاتی به ویژه براي دهک هاي پردرآمد تر را در دستور کار خود قرار دهند. 

با وخیم تر شدن شرایط کرونایی انگلیس، نخست وزیر این کشور دستور اعمال قرنطینه سراسري را صادر کرد. دولت همچنین 4.6
میلیارد پوند (6.2 میلیارد دلار) دیگر را براي حمایت از بخش هاي مختلف اقتصاد این کشور در برابر پیامدهاي کرونا تخصیص داد.



اقتصاد انگلیس که در نتیجه قرنطینه هاي تابستان سال قبل با رشد اقتصادي منفی بی سابقه 25 درصدي مواجه شد، احتمالا در
نتیجه بازگشت قرنطینه ها در نخستین ماه از سال نو میلادي نیز با شرایط دشواري دست و پنجه نرم خواهد کرد و احیاي رشد

 
اقتصادي دومین اقتصاد بزرگ اروپا بیش از آنچه پیشتر تصور می شد، زمان خواهد برد. 

کابوس بازگشت مجدد قرنطینه هاي سختگیرانه در جهان باعث نگرانی جدي معامله گران شده است و اوج گیري مجدد کرونا در نقاط
مختلف و جهش هاي جدید آن بدان معنی خواهد بود که این ویروس که بر همه وقایع سال 2020 اثرگذار بود، در سال 2021 نیز
کماکان خبرساز خواهد بود. در بسیاري از نقاط جهان شمار زیادي از شاغلین کار خود را از دست داده اند و یا با کاهش جدي
درآمدهاي خود مواجه شده اند و پیش بینی می شود روند نزولی در مصارف خانوار و افزایش پس اندازها ادامه یابد که هر دو به معناي

 
ورود کمتر جریان نقدي به اقتصاد خواهد بود. 

تاکنون بیش از 90 میلیون و 891 هزار و 162 مورد ابتلا به کرونا گزارش شده است که در این بین یک میلیون و 946 هزار و 853
نفر جان خود را از دست داده اند. در بین کشورهاي مختلف، بالاترین تلفات مربوط به آمریکا با 383 هزار و 587 نفر، برزیل با 203

 
هزار و 202 نفر، هند با 151 هزار و 265 نفر، مکزیک با 133 هزار و 706 نفر و انگلیس با 81 هزار و 431 نفر بوده است. 

کریس گافنی- تحلیلگر ارشد بازار سرمایه در موسسه تی آي بنک - گفت: تزریق نقدینگی جدید به بازارها در قالب بسته هاي
حمایتی جدید در شماري از کشورها باعث می شود تا معامله گران با خیال آسوده تري وقایع آینده را دنبال کنند. سال 2020 یک
سال معمولی نبود و روند معاملات بازار نشان می دهد که با توجه به ریسک هاي سال 2020 بازارها هنوز قادر به ادامه مسیر بدون

 
حمایت هاي سیاست گذاران نیستند. نوسانات بازار در ماه هاي اخیر زیاد بوده است و بازگشت آرامش نیازمند زمان خواهد بود. 

بورس آمریکا در وال استریت، همه شاخص ها ریزشی بودند تا جایی که هر سه شاخص اصلی بورسی در سطح پایینتري از روز قبل
خود بسته شدند. شاخص «داوجونز ایدانستریال اوریج» با 0.3 درصد کاهش نسبت به روز قبل و در سطح 31 هزار و 4.28 واحد بسته

 
شد. 

شاخص «اس اند پی 500» با 0.48 درصد ریزش تا سطح 3806.22 واحدي پایین رفت و دیگر شاخص مهم بورسی آمریکا یعنی

 
«نزدك کامپوزیت» با 0.78 درصد کاهش در سطح 13 هزار و 79.26 واحدي بسته شد. 

بورس هاي اروپایی در معاملات بازارهاي بورس در اروپا، شاخص "فوتسی 100" بورس لندن با 1.09 درصد کاهش نسبت به روز قبل
و در سطح 6798.49 واحد بسته شد. شاخص "دکس 30" بورس فرانکفورت در آلمان با ریزش 0.8 درصدي و ایستادن در سطح 13
هزار و 936.66 واحدي به کار خود خاتمه داد و شاخص "کک 40" بورس پاریس با افت 0.78 درصدي در سطح 5662.43 واحد

 
بسته شد. در مادرید شاخص "ایبکس 35" 0.6 درصد پایین رفت و به 8357.70 واحد رسید. 

بورس هاي آسیایی در معاملات بورس هاي آسیا، شاخص ها عملکرد مختلفی داشتند؛ تا جایی که شاخص "نیک کی 225" بورس
توکیو ژاپن با صعود 2.36 درصدي تا سطح 28 هزار و 139.03 واحدي بالا رفت. شاخص "هانگ سنگ" بورس هنگ کنگ 0.11
درصد بالا رفت و در سطح 27 هزار و 908.22 واحد بسته شد. در چین شاخص "شانگهاي کامپوزیت" ریزش 0.99 درصدي را تجربه

 
کرد و در سطح 5441.16 واحد بسته شد. 

در استرالیا شاخص "اس اند پی اس اند ایکس 200" بورس سیدنی با 0.9 درصد کاهش و ایستادن در سطح 6697.16 واحدي به کار
خود خاتمه داد. در بین دیگر شاخص هاي مهم آسیایی، شاخص " تاپیکس" ژاپن صعودي بود. (معیار محاسبه تغییرات قیمتی، ساعت



 
پایانی معاملات روزانه بورس نیویورك بوده است) 

نفت در بازار طلاي سیاه روند قیمت ها نزولی بود. هر بشکه نفت "وست تگزاس اینتر مدیت" با 0.08 درصد کاهش به 52.20 دلار

 
رسید و نفت خام برنت دریاي شمال با ریزش 0.54 درصدي به ازاي 55.69 دلار در هر بشکه مبادله شد. 

طلا و نقره همچنین در بازار فلزات گران بها، بهاي هر اونس طلا با صعود 0.73 درصدي نسبت به روز قبل در سطح 1847.54 دلار

 
معامله شد 

برچسب ها: بورس ، بازار سرمایه ، شاخص کل بورس



5 پروژه بزرگ دامپروري با سرمایه گذاري 348 میلیارد تومانی بنیاد

مستضعفان افتتاح شد

منبع: ریشهشماره خبر:  287  |  تاریخ: 1399/10/24

5 پروژه بزرگ دامپروري با سرمایه گذاري 348 میلیارد تومانی در 4 استان کشور افتتاح شد.

5 پروژه بزرگ دامپروري با سرمایه گذاري 348 میلیارد

 
تومانی در 4 استان کشور افتتاح شد. 

پایگاه خبري ریشه: صبح امروز با حضور سید پرویز فتاح
رئیس بنیاد مستضعفان و بهمن مرادنیا استاندار کردستان،
5 پروژه دامپروري در استان هاي کردستان، اصفهان،

 
مرکزي و کرمانشاه، به صورت همزمان افتتاح شد. 

در این مراسم که به صورت ویدئو کنفرانسی و همزمان در 5 منطقه  قروه کردستان، ماهیدشت کرمانشهر، نظنز و اردستان اصفهان

 
و اراك در استان مرکزي برگزار شد، این پروژه ها به بهره برداري رسیدند. 

بر اساس این گزارش، بنیاد مستضعفان براي احداث و راه اندازي این 5 پروژه، بالغ بر 348 میلیارد تومان سرمایه گذاري کرده و با
افتتاح این پروژه ها، سالانه 74 هزار تن به ظرفیت تولید شیر کشور، 59 هزار تن به ظرفیت تولید خوراك دام و 3700 تن به ظرفیت

 
تولید گوشت زنده کشور اضافه می شود. 

این پروژه ها که عمدتا در مناطق محروم کشور به بهره برداري رسیده، امکان اشتغال براي 1000 نفر از نیروهاي بومی این مناطق

 
فراهم شده است. 

با افتتاح واحد گاوداري 6 هزار راسی قروه کردستان که با سرمایه گذاري 140 میلیارد تومانی بنیاد به بهره برداري رسیده، زمینه
اشتغالزایی براي 425 نفر فراهم شده و با بهره برداري از این واحد، سالانه 37هزار  تن شیر تولید می شود و 17 هزار و 500 تن به

 
ظرفیت تولید خوراك دام در کشور اضافه می کند. 

همچنین واحد گاوداري 6 هزار راسی ماهیدشت در کرمانشاه نیز امروز با سرمایه گذاري 140 میلیارد تومانی بنیاد افتتاح شد و این
واحد نیز با تولید سالانه 37 هزار تن شیر، امکان اشتغال براي 425 نفر را فراهم کرده است. این مجموعه سالانه 17 هزار و 500 تن

 
به ظرفیت تولید خوراك دام کشور اضافه خواهد کرد. 

واحد پرواربندي 5 هزار راسی فجر اصفهان در منطقه اردستان نیز با سرمایه گذاري 59 میلیارد تومانی بنیاد به بهره برداري رسید و با

 
اشتغالزایی براي 90 نیروي کار اردستانی، سالانه 2700 تن گوشت زنده تولید می کند. 

همچنین در این مراسم واحد تولید خوراك دام رحمت آباد نظنز با سرمایه گذاري 5 میلیارد تومانی بنیاد مستضعفان به بهره برداري



 
رسید که سالانه 17 هزار و 500 تن خوراك دام تولید کرده و اشتغال براي 25 نفر را فراهم کرده است. 

 
منبع: خبرگزاري تسنیم 

انتهاي پیام



قطع برق 2 هزار و 313 واحد صنعتی بدون اطلاع قبلی در تهران

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  288  |  تاریخ: 1399/10/24

مدیرعامل شهرك هاي صنعتی تهران با انتقاد شدید گفت: برق 2 هزار و 313 واحد صنعتی بدون اطلاع قبلی روز 23 دي در
شهرك هاي صنعتی تهران قطع شد.

مدیرعامل شهرك هاي صنعتی تهران با انتقاد شدید گفت: برق 2 هزار و 313 واحد صنعتی بدون اطلاع قبلی روز 23 دي در

 
شهرك هاي صنعتی تهران قطع شد. 

صابر پرنیان مدیرعامل شهرك هاي صنعتی تهران عصر سه شنبه در جمع
خبرنگاران اظهار کرد: با قطع بدون اطلاع برق در شهرك هاي صنعتی،
آسیب به خطوط تولیدي وارد شده محصولات و مواد اولیه از بین رفته است.

وي گفت: تولیدکنندگان و صنعتگران از بی برنامگی صنعت برق نارضایتی

 
شدید دارند. 

مدیرعامل شهرك هاي صنعتی تهران با بیان اینکه متولیان برق در خصوص قطعی برق بدون برنامه پاسخگو نیستند، بیان کرد: از
متولیان برق می خواهیم قبل از قطع برق به شهرك هاي صنعتی اطلاع دهند؛ با برنامه ریزي و تعامل می شود خسارات را به حداقل

 
رساند. 

پرنیان با اشاره به اینکه برق 2 هزار و 313 واحد صنعتی بدون اطلاع قبلی امروز 23 دي در شهرك هاي صنعتی تهران قطع شده
است، ادامه داد: کم کردن دغدغه تولیدکنندگان و حفظ اشتغال مهم تر از استخراج رمز ارز در شهرك ها است.



هم افزایی نهادهاي توسعه اي موجب ارتقاي سطح اقتصاد استان ها می شود

منبع: فراز نیوزشماره خبر:  289  |  تاریخ: 1399/10/24

به گزارش  "فرازنیوز" حجت اله مهدیان مدیرعامل بانک توسعه تعاون طی جلسه با حضور عیسی زاده رئیس کمسیون
اجتماعی مجلس شوراي اسلامی، شهریاري استاندار آذربایجان غربی و کبیري معاون تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی

اظهار داشت: دولت به عنوان بزرگترین نهاد اجتماعی نقش مؤثري در بسترسازي جهت رونق ...

فرازنیوز :مدیرعامل بانک توسعه تعاون بر لزوم همکاري و
هم افزایی میان نهادهاي توسعه اي در جهت ارتقاي سطح

 
اقتصاد استان ها تأکید نمود. 

به گزارش  "فرازنیوز" حجت اله مهدیان مدیرعامل بانک
توسعه تعاون طی جلسه با حضور عیسی زاده رئیس
کمسیون اجتماعی مجلس شوراي اسلامی، شهریاري
استاندار آذربایجان غربی و کبیري معاون تعاون وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار داشت: دولت به عنوان

بزرگترین نهاد اجتماعی نقش مؤثري در بسترسازي جهت رونق تولید، ایجاد اشتغال، ایجاد زیرساخت هاي اقتصادي، بهداشتی و
عمرانی در مناطق جغرافیایی بر عهده دارد . وي افزود: دستگاه هاي اجرایی در استان ها به عنوان مهمترین نهادهاي توسعه اي
وظایف مهمی بر عهده دارند و بانک توسعه تعاون در اجراي طرح هاي ملی و اعطاي تسهیلات اشتغال زایی، نزدیک ترین همکاري را
با این دستگاه ها داشته است   مهدیان خاطرنشان کرد: بانک توسعه تعاون در جهت انجام تکالیف توسعه اي و حمایت از بخش هاي
گوناگون اقتصادي استان ها التزام کافی داشته است و نسبت مصارف به منابع بانک چه در ابعاد استانی و چه در سطح ملی گویاي آن
است که اشتهاي بانک براي تأمین مالی کارآفرینان و تعاونگران به گونه اي بوده است که مرزهاي متعارف و استاندارد حرفه بانکداري
را پشت سر نهاده و فراتر از ظرفیت به حمایت مالی و اعطاي تسهیلات استان ها اهتمام ورزیده است. وي افزود: طی سفر عضو هیات
مدیره و معاون عملیات بانکی بانک توسعه تعاون به استان آذربایجان غربی؛ کارگروه هاي تخصصی با استانداري و دستگاه هاي اجرایی
استان برگزار شد و این جلسات منجر به شکل گیري تفاهم نامه گردیده است و مطابق تفاهم ایجادشده میان بانک توسعه تعاون،
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و استانداري آذربایجان غربی، شرایط مناسبی براي تأمین مالی بخش هاي اقتصادي استان به ویژه
بهداشت و درمان، به میزان 200 میلیارد ریال ایجاد گردیده است و در سایر بخش هاي اقتصادي استان به ویژه حمل ونقل و تکمیل
زیرساخت هاي استان نیز پیشبرد اقدامات مشترکی در حال پیگیري است و با تکمیل پروژه هاي مختلف، این استان در سطح بالاتري
از توسعه اقتصادي قرار خواهد گرفت. مهدیان افزود: هماهنگی و همکاري مناسبی میان این معاونت، بانک توسعه تعاون و سایر ارکان
تخصصی بخش تعاون وجود دارد و بیشترین تمرکز این تیم بر توانمندسازي تعاونگران و کارآفرینان در مناطق جغرافیایی استوار است
و مراکز نوآوري و توسعه تعاون در استان ها نیز در این فرآیند نقش مهمی ایفا می کنند. محمدمهدي شهریاري استاندار آذربایجان
غربی نیز در ادامه خاطرنشان کرد: این استان به لحاظ ویژگی هاي جغرافیایی و منطقه اي حائز مزیت هاي ویژه اي است و نقش
سازمان هاي دولتی در ریل گذاري ادامه مسیر توسعه اي استان تأثیرگذار است. وي افزود: بانک توسعه تعاون در گسترش خدمات
تخصصی و مالی بانکداري توسعه اي در سراسر کشور تدابیر و عملکرد ویژه اي داشته است و هماهنگی بانک در تأمین مالی طرح ها و

پروژه هاي استان منجر به ارتقاي سطح تولید و اشتغال استان می گردد.





بزرگترین شهرك شیلاتی کشور 40 هزار درهرمزگان شغل ایجاد می کند

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  290  |  تاریخ: 1399/10/24

فصل اقتصاد - بندرعباس- ایرنا- استاندار هرمزگان گفت: بزرگترین شهرك شیلاتی کشور در استان راه اندازي می شود که با
اجراي کامل این طرح براي 40هزارنفر به صورت مستقیم و غیرمستقیم اشتغال ایجاد می شود.

فصل اقتصاد - استاندار هرمزگان گفت: بزرگترین شهرك
شیلاتی کشور در استان راه اندازي می شود که با اجراي
کامل این طرح براي 40هزارنفر به صورت مستقیم و

 
غیرمستقیم اشتغال ایجاد می شود. 

فریدون همتی شامگاه سه شنبه در دیدار با علی اشرف
منصوري مدیرعامل شرکت شهرك هاي کشاورزي کشور
افزود شهرك شیلاتی13 هکتاري مهرگان، یکی از طرح

 
هاي مهم آبزي پروري در هرمزگان به شمار می رود که در آینده نزدیک به بهره برداري خواهد رسید. 

وي بیان داشت: تاکنون مطالعه هشت هزار و 800هکتار از این شهرك به پایان رسیده و براي تولید بیش از 2.5میلیارد لارو میگو و

 
صنایع جانبی شامل سورتینگ، بسته بندي و سردخانه و زنجیره ارزش از تولید تا مصرف پیش بینی لازم انجام شده است. 

استاندار هرمزگان اظهارداشت: زمین مورد نیاز براي اجراي این طرح به شرکت شهرك هاي کشاورزي واگذار شده و هم اکنون در

 
مرحله پذیرش سرمایه گذار است. 

همتی یادآورشد: در راه اندازي این شهرك شیلاتی از بروزترین فناوري و تجربیات بین المللی در زمینه پرورش میگو استفاده می شود.
وي با بیان اینکه بخش شیلات می تواند به عنوان محور توسعه هرمزگان ایفاي نقش کند، افزود: فعالیت این شهرك ها می تواند در

 
راستاي رونق تولید و اشتغال استان اثر چشمگیري داشته باشد. 

استاندار هرمزگان، مجتمع پرورش میگوي 1391 هکتاري سدیج و 1080هکتاري یکدار جاسک، مجتمع پرورش میگوي
2150هکتاري حسن لنگی بندرعباس، مجتمع پرورش میگوي 1351هکتاري لشتقان بندرخمیر و طرح پرورش ماهی در دریا به

 
وسعت 5.5هکتار در بندرلنگه را از دیگر طرح هاي مهم و در دست اجراي بخش شیلات و آبزي پروري استان عنوان کرد. 

همتی خاطرنشان کرد: مجتمع گلخانه اي 53هکتاري چلوگهره بندرعباس، 52هکتاري شمیل بندرعباس، 53هکتاري آبنماي رودان،
1200هکتاري کلاوي سیریک و مجتمع گلخانه اي 866هکتاري دشت بارق بشاگرد نیز به عنوان طرح هاي مهم بخش کشاورزي

 
هرمزگان در مرحله آماده سازي زیرساخت ها، فراخوان جذب سرمایه گذار و عقد قرارداد سرمایه گذاري هستند. 

وي با اشاره به اینک در سال هاي اخیر گام هاي بزرگی در راستاي بهره وري از منابع آب و خاك در هرمزگان برداشته است، توسعه
زیرساخت هاي بخش کشاورزي را امري بسیار مهم و ضروري برشمرد و اظهارداشت: زیرساخت هاي بخش کشاورزي در استان با

تمرکز بر روي کشت گلخانه اي و صنعت آبزي پروري درحال توسعه است.



دولت دلار ذخیره نکرده است/ امکان دارد پروتکل الحاقی را متوقف کنیم

منبع: قم پرسشماره خبر:  291  |  تاریخ: 1399/10/24

به گزارش قم پرس علی ربیعی سخنگوي دولت پیش از ظهر امروز (سه شنبه) در نشست خبري با اصحاب رسانه اظهار
داشت: عصر دیروز جلسه شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا برگزار شد. در ابتداي جلسه پیرامون لایحه بودجه

تقدیمی از سوي دولت و...

به گزارش قم پرس علی ربیعی سخنگوي دولت پیش از ظهر امروز (سه شنبه) در نشست خبري با اصحاب رسانه اظهار داشت:
عصر دیروز جلسه شوراي عالی هماهنگی اقتصادي سران قوا برگزار شد. در ابتداي جلسه پیرامون لایحه بودجه تقدیمی از سوي دولت

 
و مباحثات اولیه کمیسیون تلفیق پیرامون لایحه و برخی تغییرات مطرح شده بحث و بررسی صورت گرفت. 

ربیعی افزود: با توجه به ضرورت نزدیک شدن دیدگاه ها و اجتناب از اختلافات احتمالی، اعضاي جلسه متفق بودند که راه حل،
هماهنگی و مفاهمه است، لذا تصمیم گرفته شد جلسات مشترکی بین اعضاي اقتصادي دولت و تعدادي از نمایندگان کمیسیون تلفیق

 
در خصوص منابع و سپس مصارف تشکیل شود. طرفین استدلال هاي یکدیگر را شنیده تا زمینه نزدیکی دیدگاه ها فراهم شود. 

وي تاکید کرد: در ادامه یکی از محورهاي ابلاغی مقام معظم رهبري در جلسه ستاد مبنی بر توجه به جهش تولید، در خصوص

 
حمایت از تولید و پیشگیري از توقف واحدهاي صنعتی مصوب شد. 

سخنگوي دولت گفت: با توجه به شرایط موجود اقتصادي تا پایان سال 1400، به منظور جلوگیري از بروز اختلال در روند تولید و
اشتغال، و با هدف امکانپذیر کردن وصول مطالبات مالیاتی از بنگاه هاي تولیدي غیردولتی، مدت زمان تقسیط مندرج در ماده (167)
قانون مالیات هاي مستقیم، صرفاً براي بنگاه هایی که برنامه احیاي تولید و ساماندهی مالی آنها به تایید ستاد ملی تسهیل و رفع موانع

 
تولید رسیده است، به حداکثر 60 ماه افزایش می یابد. 

ربیعی گفت: به ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید اجازه داده می شود تا به منظور جلوگیري از تعطیلی بنگاه هاي تولیدي که طرح
احیاي تولید و ساماندهی مالی آنها به تایید آن ستاد رسیده است، نسبت به تعویق یکساله و فقط براي یک بار اجرائیه هایی که به
درخواست سازمان هاي امور مالیاتی کشور، تامین اجتماعی، شرکت هاي آب، برق، گاز، شبکه بانکی و شهرداري ها علیه بنگاههاي

 
مذکور صادر شده است و در صورت تعیین تکلیف، استمهال و تقسیط بدهی ها توسط ستاد مذکور اقدام کند. 

وي افزود: دستگاه هاي مزبور و بانک ها می توانند در صورت تصویب ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید نسبت به تعویق اجراییه

 
هاي مربوط اقدام کنند. 

سخنگوي دولت گفت: اعتبار زمانی مصوبه جلسه چهل و چهارم مورخ 14 دي ماه 98 شوراي عالی هماهنگی اقتصادي در خصوص
چک هاي تضمینی به مدت شش ماه از تاریخ ابلاغ این مصوبه تمدید می شود. تبصره آن این است که چنانچه لایحه مورد رسیدگی

 
در مجلس شوراي اسلامی در همین خصوص، طی شش ماهه مذکور مصوب و ابلاغ گردد، قانون جدید ملاك عمل خواهد بود. 

ربیعی گفت: هچنین هیات وزیران با توجه به فعالیت شبانه روزي کارکنان آزمایشگاه هاي تشخیص طب در بیمارستان ها و مراکز



درمانی شبانه روزي دولتی و غیردولتی که به منظور جلوگیري از تضییع حقوق آنها، آیین نامه اجرایی قانون ارتقاء بهروري کارکنان

 
بالینی نظام سلامت اصلاح و شاغلان آزمایشگاه هاي تشخیص طبی به زمره شاغلان بالینی اضافه کرد. 

وي ادامه داد: تقلیل ساعت کاري از جمله مواردي که به موجب قانون ارتقاء بهره روي کارکنان بالینی نظام سلامت شامل این افراد
می شود. اصلاح آیین نامه حمایت از شرکت هاي نوپا از دیگر مصوبات جلسه هیات دولت بود که به موجب این اصلاحیه وزارت
ارتباطات و فناورري اطلاعات موظف است از طریق سازمان ها و شرکت هاي تابعه خود، در صندوق پژوهش و فناوري نوآفرین که با
ماموریت توسعه شرکت هاي مورد حمایت و با سرمایه حداقل یک هزار میلیارد ریال از محل اعتبارات مصوب مربوط بودجه سالانه با

 
مشارکت بخش غیردولتی تشکیل می شود مشارکت کند. 

سخنگوي دولت تاکید کرد: اتفاق مهم دیگري که در روزهاي گذشته رخ داد، حمله به ساختمان کنگره آمریکا بود. این البته با همه
ابعاد عظیمش یک مسئله داخلی آمریکاست که ما علاقه اي به ورود به آن نداریم اما آنچه براي ما مهم است، هشدارهایی است که ما
از تقریباً ابتداي دولت ترامپ درباره پیامدهاي قانون شکنی و یکجانبه گرایی رژیم ترامپ می دادیم و بارها تکرار کردیم که سیاست

 
قلدري محدود به ملت ایران نخواهد ماند. 

ربیعی تاکید کرد: هزینه سکوت و گاهی همراهی منتقدان ترامپ در داخل آمریکا با سیاست هاي ضد ایرانی او، سرانجام گریبان

 
آمریکایی ها را در کشورشان نیز گرفت. 

وي افزود: در چهارسال گذشته، این شر بزرگ، فشارهاي زیادي بر ملت ایران وارد کرده و زندگی عادي مردم را تحت تاثیر قرار داد و
تعادل معیشتی را در جامعه به هم زد. ترامپ، سخن از فروپاشی جامعه ایران می گفت و با صداي بلند اظهار می داشت که آنچنان

 
عرصه را بر زندگی ایرانیان تنگ خواهد کرد که جامعه را به شورش وادارد و از سقوط سه ماهه و یک ساله ایران سخن می گفت. 

سخنگوي دولت گفت: متاسفانه در چهار سال گذشته عده اي هم در داخل کشور خودمان هم نخواستند و هنوز هم نمی خواهند در
مورد این شرارت بی سابقه و نقش مخرب آن به درستی حرف بزنند و ناخودآگاه ظلم ترامپ بر مردم ایران را نادیده انگاري می کردند

 
تا جایی که با درصدبندي هاي عجیب و غریب، عامدانه سهم کمی براي این یاغی گري بین المللی اختصاص می دهند. 

ربیعی گفت: این در حالی است که دولت براي ایجاد شرایط مقاومت، دور کردن شر جنگ طلبی ترامپ و نیز حفظ معیشت و سلامت
مردم، مسیر سخت و دشواري را پیمود به نحوي که در دوران کرونا حتی براي خرید واکسن و دارو با مشکلات زیادي از سوي دولت و

 
خزانه داري آمریکا مواجه بودیم. 

وي افزود: شکست واقعی سیاست قلدري، نه در انتخابات آمریکا بلکه آن روزي اتفاق افتاد که رژیم ترامپ به طور بی سابقه اي در
شرارت هایش علیه ایران، در سازمان ملل تنها ماند و سه بار شکست فضاحت بار را تجربه کرد و در دادگاه هاي بین المللی نیز به طور

 
ناباورانه اي در برابر دولت ایران محکوم شد. 

سخنگوي دولت گفت: اما در این 4 سال، این مدیریت اقتصادي و سیاسی دولت بود که باعث شکست تحریم هاي ظالمانه ترامپ علیه

 
مردم ایران شد. 

ربیعی اظهارکرد: مردم رنج کشیده و صبور ایران این تحریم هاي ظالمانه ترامپ و شرارت هایی که علیه ایران انجام داد را هرگز

 
فراموش نخواهند کرد و امیدواریم نتیجه مقاومت مردم در به عقب رانده شدن تحریم هاي ظالمانه به زودي محقق شود. 



وي در ادامه با اشاره به مساله کرونا، گفت: متاسفانه بالاخره ردپاي کروناي انگلیسی در ایران دیده شد و به مردم توصیه می کنیم
تبدیل وضعیت برخی شهرها به زرد نباید براي ما فریبندگی ایجاد کند و نباید دچار نوعی خوش خیالی یا آسودگی خیال شویم زیرا با
توجه به تنوع منطقه اي، زیستی و قومی در ایران که زمینه جهش مختلفی را دارد غفلت از رعایت پروتکل ها موجب افزایش و

 
خسارات زیادي به دنبال خواهد داشت. 

سخنگوي دولت گفت: تولید واکسن داخلی در 3 مسیر و همچنین تولید مشترك در حال پیشرفت است و هر هفته گزارش آن به

 
ستاد ملی ارائه می شود. 

ربیعی گفت: بنابر استراتژي اطمینان سازي به جامعه با ایجاد شفافیت در واگذاري و تزریق، سامانه هوشمند براي توزیع واکسن
طراحی شده که وضعیت تمام افراد آسیب پذیر و اولویت بندي ها به تفکیک شهرهاي مختلف به طور شفافی در آن قابل رویت خواهد

 
بود. 

وي تصریح کرد: در این راستا سند ملی برنامه واکسیناسیون براساس شواهد علمی و اخلاقی در چهار فاز تدوین و در آن اولویت
دریافت واکسن با جزییات تعیین شده است. بنابر تصمیم ستاد ملی کرونا خارج از این اولویت بندي به هیچ فردي واکسن تزریق

 
نخواهد شد. 

سخنگوي دولت گفت: هم چنین دولت سیاست افزایش تست را با شدت و جدیت دنبال می کند. امیدواریم که برخی مسئولان
استانداردهاي دوگانه را در رعایت پروتکل هاي بهداشتی کنار بگذارند و مسئولانه رفتار کنند. متاسفانه عدم مراعات هشدارهاي

 
بهداشتی در جریان برخی سفرهاي مسئولان و برخی مراسم تشییع و خاکسپاري از نظر مسئولان کنترل نگران کننده است. 

ربیعی ادامه داد: انتظار می رود همگان به مراعات پروتکل هاي بهداشتی پایبند باشند. مصونیت و پیروزي بر ویروس کرونا سخت

 
نیست اما به شرطی که توصیه هاي ساده و روشن بهداشتی توسط همگان را رعایت کنیم. 

وي در ادامه با بیان اینکه روز گذشته سالگرد تشکیل شوراي انقلاب بود، گفت: تشکیل این شورا اقدامی بی سابقه در تاریخ انقلاب ها
است. نگاهی اجمالی به شوراي انقلاب و مباحث دموکراتیک شورا به خوبی تفاوت انقلاب اسلامی و انقلاب هاي کلاسیک دنیاي آن

 
روز را که بر عنصر نظامی و مسلحانه تاکید عمده داشت را نشان می دهد. 

سخنگوي دولت گفت: مباحث مطرح شده در این شورا نشان از ترکیب جمهوریت و اسلامیت است و ایده هاي مطرح شده در دل آن

 
شورا هسته اولیه مردم سالاري دینی را در کشور عملیاتی کرد. 

ربیعی تاکید کرد: ترکیب شوراي انقلاب نشان می دهد که برخلاف انقلاب هاي آن عصر این انقلاب یک انقلاب مسلحانه و نظامی
بنیاد نبود، بلکه از همان ابتدا مردم بنیاد بوده است و بر محور یک انقلاب بزرگ اجتماعی و به تعبیر امام «همه با هم» استوار شده

 
است. 

 
نیازي به مذاکره مجدد براي برجام وجود ندارد 

وي در پاسخ به سوالی درخصوص چگونگی رفع تنش ها میان ایران و آمریکا، گفت: آنچه آمریکا باید انجام دهد توقف قانون شکنی و



نقض تعهدات بین المللی و قطعنامه هاي شوراي امنیت است. این کار نیازي به مذاکره ندارد چون اجراي وظیفه یک کشور نباید

 
موضوع مذاکره و بده بستان باشد. 

سخنگوي دولت گفت: ایران بارها اعلام کرده که اگر آمریکا تعهداتش را انجام دهد و تحریم ها را رفع کند، ایران هم به اجراي کامل
تعهدات خود بازخواهد گشت. این هم نیازي به مذاکره ندارد اما برخی کشورهاي قبلی می خواهند مواردي که قبلاً مذاکره شده است

 
و در برجام آمده است را دوباره مذاکره کنند که چنین چیزي از نظر ما ممکن نیست. 

ربیعی گفت: البته ایران، چین و روسیه صراحتاً مخالفت خودشان را با این موضوع اعلام کردند. اگر دولت بعدي آرمیکا به تعهداتش
عمل کند و روش هاي گذشته را کنار بگذارد امکان اینکه در چارچوب هاي قانونی به معناي اینکه زبان مشترکی بین ما پیدا شود،
وجود دارد. ما نیازي به مذاکره نداریم، برگشت به تعهدات به طور متقابل نیازي به گفتگو و مذاکره ندارد و مواردي که قبلاً در مورد
آنها بحث شده و ما حدود برجام را مشخص کردیم، اضافه کردن آنها بر برجام مورد قبول ما نیست و درخصوص این مسائل هم نیازي

 
به مذاکره نداریم. 

 
برخی تعابیر درباره لایحه بودجه 1400 سیاسی و غیراقتصادي است 

وي در ادامه در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه رئیس مجلس گفته لایحه بودجه به نحوي تنظیم شده که بیشترین عواید آن نصیب
دلالان و سودجویان می شود و ثمره کسري آن براي مردم جز تورم سنگین و گرانی افسارگسیخته نخواهد داشت، از سوي دیگر رئیس
کمیسیون تلفیق گفته این بودجه براي فروپاشی نظام تنظیم شده است، پاسخ دولت به این ادعاها چیست، اظهار کرد: من می خواهم
پاسخ هایی که می دهم در جهت همدلی بیشتر براي آینده باشد، زیرا نیاز داریم خارج از هیاهوها وتنازعات بیهوده بودجه مناسب را

 
براي آستانه قرن جدید و دورانی ترامپ شکست خورده است، ببندیم. 

سخنگوي دولت گفت: لایحه بودجه محصول مطالعات همه جانبه کارشناسان خبره دولت با توجه به الزامات و اقتضائات اقتصادي
کشور بوده است. این بودجه براساس قواعد و شرایط کشور تهیه و تنظیم شده است. کلی گویی درخصوص بودجه از سوي برخی افراد
و بیان اینکه بیشترین عواید بودجه نصیب دلالان خواهد شد، جمله درستی نیست. یا اینکه می گویند بودجه باعث فروپاشی نظام می

 
شود یا دوست دیگري گفته است دولت ارزها را پنهان کرده است. 

ربیعی گفت: امروز تعابیري غیراقتصادي و غیرکارشناسی زیادي امروز بیان می شود. این به مصلحت جامعه نیست. مصادیق این کلی

 
گویی ها باید مشخص شود تا ما بتوانیم به آن پاسخ بدهیم. الان من چه پاسخی می توانم به این ادعا بدهم؟ 

وي افزود: سخنانی نظیر اینکه لایحه با رویکرد سیاسی براي فروپاشی نظام است اساساً فاقد بنیه علمی و اقتصادي است، بیشتر نوعی
رفتار سیاسی و اتهامی علیه دولت است. ما که نمی خواهیم منازعه سیاسی کنیم. اگر قرار است پاسخ داده شود، به ما بگویند کدام

 
تصمیم کجا مورد رانت و سواستفاده و دلال بازي می شود و کجا باعث فروپاشی نظام است و شما چه تصمیم جایگزینی دارید؟ 

سخنگوي دولت اظهار کرد: این حرف هاي بی محاسبه و سیاسی هیچ دردي را از دردهاي مردم ترحیم زده و نگران از کرونا دوا نمی
کند. ارزیابی هاي دقیق کارشناسی از روند تصمیم سازي هاي گذشته نشان می دهد که جداي از عوامل بیرونی و تحریم هاي
اقتصادي، مهمترین عاملی که باعث بروز نوسانات عدیده در فضاي اقتصادي کشور و معیشت مردم می شود، برخی تصمیم سازي هاي

 
اقتصادي و راهبردي غیرکارشناسی و خلق الساعه است. 



ربیعی گفت: این تصمیمات ریشه اصلی تشدید نوسانات بازار و افزایش تکانه هاي تورمی است. در این برهه حساس هر تصمیمی که
باعث بروز نوسان و بی ثباتی در اقتصاد شود برخلاف منافع ملی و عمومی و مردم است و باید از آن پرهیز کنیم. دولت بودجه سال

 
آینده را شفاف، در منظر افکار عمومی قرار داده است. 

وي تاکید کرد: افزایش سهم نفت در منابع عمومی آن هم از محل افزایش قیمت ارز، قطعاً ارزش پول ملی را کاهش می دهد. تعرفه ها
اگر در مجلس تصویب شود، قطعاً باعث تورم خواهد شد. البته در زوهاي اخیر خبر تصمیم براي افزایش نرخ تسعیر ارز در بودجه
1400 و افزایش آن به 17,500 تومان شنیده می شود. به اعتقاد بسیاري از کارشناسان اقتصادي، این تصمیم انتظار تورمی را افزایش

 
می دهد و دادن علامت نامناسب به ثبات بازار است. 

سخنگوي دولت گفت: امروز بدون درك شرایط زندگی مردم در هر دوره تاریخی خود، نمی توانید قضاوت کنید. خیلی ها امروز درباره
کوپن در دوران جنگ تحمیلی قضاوت می کنند اما باید منابع دولت آن زمان را در نظر بگیرید و ببینید سیاست کوپن آن زمان

 
درسته بوده یا غلط؟ زندگی مردم در بحران ها باید حمایت شود. 

ربیعی گفت: ما اگر ارز 4200 تومانی را با همه اشکالاتی داشت، براي حمایت از زندگی مردم در دوران بحران تحریم اتخاذ شد. وقتی
یک اقتصادي در تعادل نباشد و فشار بین المللی زیاد براي برهم زدن تعادل اقتصادي و فشار بر زندگی مردم وجود دارد، ناچار

 
تصمیماتی اتخاذ می شود تا از زندگی مردم حمایت شود. 

وي افزود: خیلی از دولت ها در شرایط خاص عدم تعادل تصمیماتی را می گیرند. ما هم در شرایطی که امیدواریم فشار حداکثري به
پایان می رسد، قطعاً سیاست هاي حمایتی مردم در دوران گذار را مدنظر قرار خواهیم داد و در شرایطی که ارز به یک قیمت تثبیت
شده رسید، آن زمان می شود شکل دیگري تصمیم گیري کرد. ما صراحتاً اعلام کردیم ارز 4,200 تومان را باري تامین کالاهاي

 
اساسی قرار دادیم و هرکسی سو استفاده کرده باشد، به قوه قضائیه معرفی می شود. 

سخنگوي دولت گفت: این ارز را در تصمیم دولت و در لایحه پیشنهادي به نحوي پیش بینی کرده بودیم و اگر شرایط را شرایط رو به
تعادل می دیدیم، معتقد بودیم ما به التفاوت این ارز را باید در جهت قدرت خرید مردم مصرف کنیم. ما در بودجه تلاش کردیم 25
درصد افزایش حقوق بدهیم، فوق العاده ویژه بازنشستگان و فرهنگیان را پرداخت کنیم. ما در شرایط اقتصادي امروز که سفره مردم

 
نسبت به قبل خالی شده است، تصمیماتی را نیاز داشتیم بگیریم. 

ربیعی گفت: من می شنوم که این تصمیم ارز 4200 تومانی در زمان خودش رانت زا بوده، اما در دوره خودش با بیشترین دقت انجام

 
شده است و اگر هم رانتی صورت گرفته و کسی می شناسد به قوه قضائیه معرفی کند. 

وي افزود: آنچه ما در بودجه 1400 پیش بینی کردیم، طوري بود که اگر به شرایط متعادل رسیدیم در این مرحله هم باید از زندگی

 
مردم حمایت کنیم و آن را تبدیل به نوعی افزایش قدرت خرید مردم کنیم. 

 
درآمدهاي واهی در بودجه، دو دولت را در 1400 با چالش مواجه می کند 

سخنگوي دولت در پاسخ به سوالی درخصوص تصمیم مجلس براي تغییر نرخ ارز مبنا به 17,500 تومان در بودجه 1400، گفت:
امیدواریم در جلسات مشترکی که میان دولت و مجلس برگزار می شود، دیدگاه ها به هم نزدیک شود. آنچه تاکنون درخصوص ارز

 
مبنا از سوي کمیسیون تلفیق اعلام شده تصمیم قطعی نیست زیرا نیاز دارد که اکثریت مجلس درباره آن تصمیم بگیرند. 



ربیعی گفت: با افزایش مبناي نرخ ارز و سپس با افزایش پیش بینی هاي مالیاتی، یک درآمد واهی پیش بینی شده که در مقابل هزینه
هاي قطعی را خواهیم داشت. اولین نگرانی ما درآمدهاي واهی است، هزینه ها به قوت خودش باقی خواهند ماند و درآمدهاي واهی،

 
دو دولت را در 1400 با چالش بزرگی مواجه خواهد ساخت. 

وي تاکید کرد: تاکید دولت بر این است که ارقام بودجه واقع بینانه و براساس واقعیت هاي اقتصادي باشد. ضرر پیش بینی درآمدهاي
واهی و غیرقابل وصول، آن است که با عدم تحقق آن به کسري واقعی بودجه تبدیل می شود و پایه پولی و نقدینگی به سمت تورم

 
کشیده خواهد شد. 

سخنگوي دولت گفت: در مالیات بر ارزش افزوده امسال هم محقق نشده است، با اینکه ما در سایر عرصه ها موفق بودیم اما امسال این

 
بخش نتوانسته به طور کامل محقق شود، بعد مجلس می خواهد این را براي سال آینده بیشتر کند. 

ربیعی گفت: در بودجه یکساله نمی توان قانون دائمی را لغو کرد. ما مجوز دادیم و گفتیم هرکسی در مناطق آزاد کار می کند این
مقدار از مالیات معاف است. افراد زندگی و سرمایه گذاري شان را بر این اساس سامان دادند. ما نمی توانیم با یک قانون یکساله برنامه

 
ریزي 10 تا 20 ساله افراد را زیر سوال ببریم. 

وي گفت: مثلاً در برخی از تصمیم گیري هاي دیگر گفتند ورود خودرو از مناطق آزاد شود. اما آیا این خودروها می توانند در داخل
پشتیبانی شوند؟ اگر قرار است در داخل شماره شود چرا از سایر مرزها وارد نشوند؟ این مساله کلی ابهام درخصوص شیوه اجرا و اثر

 
آن خواهد داشت. نگرانی بزرگ ما این است که افزایش درآمدها محقق نشوند. 

سخنگوي دولت گفت: مثلاً گفتند دولت بودجه خود را به نفت گرره زده است. ما درآمد حاصل از نفتی که در بودجه پیش بینی کرده
بودیم، بیش از 30 هزار میلیارد تومان افزایش یافته است. به جاي اینکه از سمتی به دولت فشار بیاورید که نفت بیشتري بفروش و از
سوي دیگر بگویید شما نمی توانید نفت بفروشید، ما اعلام کردیم در بودجه جاري بنا نداریم نفت را بیش از دوران تحریم اختصاص

 
دهیم و اضافه آن را باید براي توسعه کشور ببریم. 

ربیعی گفت: درخواست من این است که تعابیر تندي مثل فروپاشی نظام و اینکه سهم دلالان در بودجه زیاد است را بکار نبریم. ما این
تعابیر را از آن سوي آب ها بیشتر می شنیدیم، اینها تعابیر درستی نیست و روح جامعه را آزرده می کند، جامعه خسته اي که تحریم

 
و کرونا به اندازه کافی به آن فشار آورده و زندگی ها را تلخ کرده است. 

 
ذخیره منابع ارزي براي زمان روي کار آمدن «بایدن» کذب محض است 

وي گفت: من تعبیري دیدم که می گفت دولت منابع ارزي را ذخیره کرده است تا با روي کار آمدن بایدن، قیمت دلار کاهش زیادي
پیدا کند. این حرف را نایب رئیس مجلس می گوید، البته ایشان گفته من این را شنیدم و معلوم نیست صحت داشته باشد. من نمی
دانم چرا دوستان ما از آثار و تبعات این گفتار مطلع نیستند. این موضوع اگر اندکی هم صحت داشته باشد یک خیانت بزرگ محسوب

 
می شود، بیان این موضوع بودن تحقیق هم جفاي بزرگ در حق ملت و دولت است. 

سخنگوي دولت تاکید کرد: این سخن کذب محض است و تکرار افترائاتی است که معمولاً از رسانه هاي ضد ایرانی شنیده می شود. در
صحبت گفته می شود که نمی دانم درست است یا نه، خب مطلبی که نمی دانید درست است نباید بیان بکنید. من واقعاً از وزارت



نفت و بانک مرکزي پرسیدم و کسی همچنین اطلاعی ندارد، کافی است یک مورد را اعلام کنند که این پول کجاست؟ یک کارشناسی
براي من محاسبه می کرد که اگر قرار باشد ظرف سه ما ارز را به 11 هزار تومان کاهش دهیم، چند ملیارد دلار ارز نیاز داریم. خب

 
این پول کجاست؟ 

 
ربیعی افزود: آثار روانی ترامپ حتماً نرخ ارز را کاهش داد، روي کار آمدن دولت جدیدي که تهدید نمی کند قطعاً ارز را پایین آورد. 

وي افزود: دولت دوازدهم دوره اي قابل قبول در دور زدن تحریم همراه با حفظ سلامت اقتصادي و غیرفساد آمیز بودن داشته است.
من به تلاش هاي سالم وزیر نفت و کارشناسی رئیس کل بانک مرکزي باید اشاره کنم. اینها اقدامات بزرگی بود. شما یادتان هست که

 
در دوره اي از دور زدن تحریم آدم هاي دادگاهی را آوردند که نمی خواهم اسم بیاورم. ولی در این دوره شاهد این اتفاقات نیستیم. 

سخنگوي دولت گفت: ما در جنگ اقتصادي باید منابع محدود را مدیریت می کردیم و در جنگ روانی هم مانع لطمه به روحیه مردم
می شدیم. اقتضاي مقاومت قهرمانانه اي که در این جنگ داشتیم این بود که برغم همه فشارها و کمبودها، با مدیریت منابع محدود

 
نگذاریم به مردم بیش از این فشار بیاید و مانع آن هم نشویم که فرصت طلبان از التهابات سواستفاده کنند. 

 
تعهدات طرف هاي برجام اجرا نشود، پروتکل الحاقی متوقف می شود 

ربیعی در پاسخ به سوالی درخصوص قانون اقدام راهبردي لغو تحریم ها و موضع دولت درباره بند مربوط به توقف پروتکل الحاقی
چیست؟، گفت: اولاً آئین نامه اجرایی این قانون ابطال نشده است. این آئین نامه در چارچوب صلاحیت هاي هیئت وزیران و به موجب
اصل 138 قانون اساسی تصویب شده است. اگر مواردي از آئین نامه ها با قانون مغایرت داشته باشد، مجلس براي بررسی بیشتر به
دولت می فرستد. در این مورد هم آئین نامه توسط هیئت تطبیق مجلس بررسی شده و ایراداتی که تشخیص دادند به دولت ارسال

 
شده و دولت هم این موارد را اصلاح خواهد کرد. 

وي گفت: دولت در مجموع این قانون را مفید نمی دانسته اما اکنون آن را لازم الاجرا می داند. در اسفند ماه اگر شرایط مجلس محقق
نشود، دولت ناگزیر است که قانون و بخش پروتکل الحاقی را اجرا کند. این پروتکل تاکنون به صورت داوطلبانه اجرا می شده است و ما

 
ناچاریم درصورت عدم تحقق شرایط مدنظر قانون، آن را متوقف کنیم. 

 
سخنگوي دولت گفت: امیداوریم دولت بعدي آمریکا با عمل به موقع به تعهدات خودش، ما را مجبور به اجراي این قانون قرار ندهد. 

 
بازرسی ها آژانس ممکن است محدود شود اما اصل بازرسی پابرجاست 

سخنگوي دولت در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه نمایندگان مجلس از اخراج بازرسان آژانس بین المللی انرژي اتمی در سوم اسفند
سخن می گویند در حالی که اخراج بازرسان انرژي اتمی از کشور به معناي خروج ما از NPT است و نظر دولت در این خصوص
چیست، گفت: اجازه دهید کمی توضیح کارشناسی بدهم. تعهدات جمهوري اسلامی ایران در خصوص بازرسی ها به 3 قسمت تقسیم

 
می شود. اولاً بر اساس توافقنامه پادمان که هیچ ربطی به پروتکل الحاقی و برجام ندارد، بازرسی ها در کشور را قبول کردیم. 

وي افزود: ثانیاً فعلاً داوطلبانه در حال اجراي پروتکل الحاقی هستیم و ثالثاً بر اساس برجام، تا زمانی که برجام پابرجاست تعهد ما نیز
پابرجاست. بنابراین ما تصمیم به توقف اجراي داوطلبانه پروتکل الحاقی را گرفته ایم و یا حتی اگر بنا باشد قانون وضع شده اجرا شود،

 
بر آن اساس سطوحی از بازرسی ها کاهش پیدا خواهد کرد اما اصل بازرسی هاي آژانس به قوت خود باقی است. 



ربیعی افزود: زیرا اگر این نباشد به معناي خروج ما از NPT است. فکر می کنم سازمان انرژي اتمی هم توضیحات مکفی در این زمینه
ارائه داده باشد. ما گونه هاي مختلفی از بازرسی را داریم و بازرسی ها فقط در مورد پروتکل الحاقی یا برجام نیست اما به هر حال ما
مقید به اجراي قانون هستیم و آن اندازه اي که ناشی از پروتکل است، در حقیقت به محدودیت هاي بازرسی برمی گردد اما اصل

 
بازرسی به قوت خود باقی است. 

 
از حسن نیت قطر براي نقش آفرینی میان مناسبات ایران و اعراب استقبال می کنیم 

ربیعی در پاسخ به این سوال که اخیراً قطر خواهان تجدید نظر کشورهاي عربی در روابط با ایران شده بود، امروز هم براي میانجی
گري در این امر اعلام آمادگی کرده است، آیا تا به حال گام هاي عملی دراین خصوص برداشته شده است و اینکه قطر می تواند نقش
موثري در این خصوص داشته باشد؟ گفت: روابط و همکاري هاي ایران و قطر امروز در مسیر قابل قبولی در حال پیش رفتن است،
هرچند که ظرفیت همکاري هاي دو کشور بسیار بیشتر است و امیدواریم دو ملت به زودي بتوانند به حداکثر ظرفیت همکاري هاي
دوجانبه دست پیدا کنند. به نظر می رسد روابط ایران و قطر الگوي موفقی از همسایگی خوب مبتنی بر احترام متقابل به تمامیت

 
سرزمینی و جایگاه برابر حقوقی در ارتباطات بین المللی است که امیدواریم روزي به مناسبات همه کشورهاي منطقه تسري پیدا کند. 

سخنگوي دولت افزود: آنچه در اینجا می توانم بگویم این است که جمهوري اسلامی ایران همواره از کاهش تنش هاي منطقه اي
حمایت کرده و تلاش داشته است تا امنیت منطقه توسط کشورهاي حوزه خلیج فارس تامین شود. در این مسیر تاکنون پیشنهاد طرح
هاي مفیدي از جمله تشکیل مجمع گفتگوهاي منطقه اي، پیمان عدم تجاوز، پویش صلح هرمز، طرح چهارماده اي وزیر امورخارجه
براي حل بحران یمن و ایفاي نقش فعال در مذاکرات صلح یمن از سوي ایران ارائه شده است. ما از حسن نیت قطر در نقش آفرینی
سازنده در منطقه و همینطور در مناسبات ایران و سایر کشورهاي عربی استقبال می کنیم و به رایزنی هاي نزدیک با دوحه در این

 
خصوص هم ادامه خواهیم داد. 

 
عدم پاسخ سخنگوي دولت به یک سوال 

ربیعی در پاسخ به سوال دیگري مبنی براینکه با توجه به رخدادهاي اخیر آمریکا به نظر شما عقل و درایت سیاسی فردي مثل ترامپ
بیشتر است یا نامزد شکست خورده انتخابات 88 در کشور خودمان، تصریح کرد: این موضع شما ارتباطی با جایگاه سخنگویی دولت
ندارد زیرا قرار است من در این جایگاه به تبیین نقطه نظرات دولت در خصوص مهمترین اقدامات، تصمیمات و عملکردها بپردازم. این

 
جایگاه جایگاه پاسخگویی براي این گونه موارد است . 

 
مواضع دولت بدون در نظر گرفتن نتیجه انتخابات آمریکا بوده است 

وي همچنین در پاسخ به این سوال که اخیراً اظهاراتی از سوي مقام هاي دولتی مبنی بر بازگشت آمریکا به برجام صورت گرفته است
و برخی معتقد هستند که این نوع اظهارات ارسال پالس هایی ناامید کننده از دولت به طرف هاي مذاکره در برجام است، از سوي
دیگر مقام معظم رهبري در سخنرانی اخیرشان بر رفع کامل تحریم ها تاکید داشته و آن را شرط بازگشت آمریکا به برجام عنوان
کردند، بر این مبنا که اگر تحریم ها برداشته شد، برگشت آمریکا به برجام معنا خواهد داشت و اگر تحریم ها برداشته نشود ممکن
است بازگشت آن ها به برجام به ضرر ما هم باشد، دولت در این زمینه چه پیام مشخصی را به ایالت متحده می رساند؟ تاکید کرد: در

 
سوال شما معلوم نیست که اظهارات مقام هاي دولتی براي چه کسی ناامید کننده بوده است. 



ربیعی ادامه داد: اما به هر حال موضع ما کاملاً روشن است و بارها از سوي وزیر امور خارجه گفته شده، آقاي رئیس جمهور و بنده از
این تریبون بارها توضیح دادیم. نه تنها بعد از پیروزي آقاي بایدن در انتخابات بلکه قبل از آن هم مواضع روشن ما خطاب به دولت
ترامپ اعلام شده است. موضع ما تحت تاثیر انتخابات آمریکا نبوده و همواره در یک چارچوب اصولی حرف هاي خود را زده ایم. البته
عده اي همیشه دوست داشتند جور دیگري صحبت کنند اما منفعت و مصلحت ملی را ما در این دیدیم و مطمئناً در چارچوب ها هم

 
حرکت کردیم. 

سخنگوي دولت خاطرنشان کرد: ما همیشه تکرار کرده ایم که هرگاه طرف آمریکایی فارغ از اینکه چه کسی رئیس جمهور آن باشد،
به تعهدات خودش عمل کند، ما نیز آماده ایم که به طور کامل تعهدات خود را اجرا کنیم. تعهد در برابر تعهد و نقض در برابر نقض،
پایه مواضع ما درباره برجام بوده است. ما حتی در دوره دولت ترامپ هم گفتیم که اگر نسبت به برجام حساسیت دارید، به قطعنامه
2231 شوراي امنیت عمل کنید که در این صورت مکلف به لغو همه تحریم ها هستند. این تنها پیام واحدي است که متفقاً از ایران به
ایالات متحده فرستادیم. حالا برخی از افراد دوست ندارند این گونه پیام داده شود یا تحریم ادامه پیدا کند، نمی دانم. تا کنون به طور

 
روشن همین پیام را گفته ایم و مجدد بیان می کنیم. 

 
تولید و واردات واکسن به موازات هم جلو می رود 

ربیعی در رابطه با اینکه آیا درخواستی براي محاسبه دلاري یا یورویی براي خرید واکسن کرونا انجام شده است و اینکه ظرفیت تولید
داخلی کشور در خصوص واکسن چقدر است و چرا دولت به جاي سرمایه گذاري بیشتر، اتکاي اصلی خود را بر واردات گذاشته است؟
تصریح کرد: در سوالتان جایی گفتید اولویت دولت بر خرید است. نه این چنین نیست. این گذاره که دولت سرمایه گذاري بیشتري بر
واردات واکسن داشته هم صحیح نیست. ما همواره تکرار کرده ایم که تولید واکسن و واردات آن همزمان و در موازات هم پیش می

 
روند. 

وي ادامه داد: از همین تریبون در هفته هاي قبل و نطق هاي ستاد ملی کرونا و اظهارات دکتر نمکی مدام تکرار شد و هیچکدام خللی
در روند انجام دیگري ایجاد نخواهد کرد. سیاست دولت حمایت از سلامت مردم است و خوشبختانه هم در زمینه خرید و هم در زمینه

 
تولید توفیقات خوبی بدست آمده است و توافقات خوبی هم در زمینه خرید صورت گرفته است. 

سخنگوي دولت تاکید کرد: آنچه براي ما بنیادي تر است، تولید داخل است. فرآیند قیمت گذاري واکسن و داروي تولید داخل
مشخص و مبتنی بر ریال است. اساساً دارو در داخل کشور ما براساس ریال فروش می رود و ما فروش ارزي دارو در داخل کشور
نداریم. به موارد قاچاق کاري نداریم اما واکسن از مواردي است که زیر نظر وزارت بهداشت است و بر اساس ریال انجام خواهد شد.
البته دولت از توسعه خطوط تولید واکسن هاي داخلی که تاثیر آنها سنجیده شده باشد قطعاً حمایت می کند. آنجا نیاز به تسهیلات

 
ارزي داریم که قطعاً ارائه خواهیم کرد. 

ربیعی اضافه کرد: ما ارز لازم براي قدرت دادن به خطوط داخلی خود را تامین خواهیم کرد و هر مقداري که نیاز باشد همانند خرید،
براي تقویت تولید هم اختصاص خواهیم داد. براساس اعلام مسئولان مربوطه در وزارت بهداشت، ظرفیت تولید داخلی واکسن پس از
تایید واکسن کرونا احتمالاً در تابستان 1400 تایید نهایی اش به سرانجام برسد و تولید شود. در حال حاضر، ماهیانه بیش از 10
میلیون دوز است و حتی گفتند این عدد بسیار هم قابل افزایش است. از اینکه پایه هاي تولیدمان در داخل خوب پیش می رود بسیار

 
امیدوار کننده است. 

سخنگوي دولت گفت: سرمایه گذاري و اعتماد دولت به تولید داخلی حداکثري بوده و شاید جزء نادر کشورهایی باشیم که به نسبت



جمعیت و سهم در اقتصاد جهانی، این تعداد پلتفرم ساخت واکسن کرونا همزمان در کشور فعال شده باشد. بارها اعلام کرده ایم که
تولید واکسن داخلی از 4 مسیر که 3 مسیر داخلی و یک مسیر هم تولید مشترك است، در حال پیگیري هستیم. مجدد تاکید می

 
کنم که سلامت مردم براي دولت اولویت اول است و براي آن هر گونه تلاشی که لازم است را دنبال خواهیم کرد. 

 
بورس نهادي مستقل است و دولت نمی تواند در تصمیمات آن دخالت کند 

وي در رابطه با اینکه با توجه به وضعیت بورس در کشور و اینکه دولت مشوق ورود مردم به بورس بوده است، چه اقدامات حمایتی از
بورس از سوي دولت ارائه خواهد شد؟ گفت: اتفاقاً همه فعالان بازار سرمایه و کارشناسان اقتصادي خواهان حفظ استقلال بورس
هستند. نهاد بورس هم در فلسفه وجودي خود یک نهاد مستقل از مداخله دولت است منتهی دولت هیچ گاه حمایت از بازار سرمایه را
کنار نگذاشت و مشکلات آن را مدام دنبال کرد. جلسه اي را آقاي جهانگیري گذاشتند. جلسه اي در ستاد اقتصادي دولت بحث شد.
ما کماکان معتقد هستیم بورس محل مناسبی براي سرمایه گذاري مردم و نیز جهت گیري هاي سالم اقتصادي و همچنین تأمین

 
منابع مالی بنگاه هاي دولتی، عمومی و خصوصی است و دولت کماکان در سطح حمایت از بازار سرمایه، حرکت خواهد کرد. 

سخنگوي دولت خاطرنشان کرد: همه ناظران و کارشناسان اقتصادي بارها تاکید کردند که بازار سرمایه، بازار زودبازده نیست و هیچ
سرمایه گذاري نباید با هدف سوددهی در کوتاه مدت وارد این بازار شود اما در مقاطعی مقداري حضور هیجانی در این بازار داشتیم و
پیشنهادمان این است که قبل از انجام هرکاري باید از مشورت کارشناسان بهره برد. در عین حال، این نیز وظیفه مدیریت بازار سرمایه

 
است تا سازوکاري تدوین کند که اشخاص حقیقی با آگاهی در این زمینه اقدام کنند. 

ربیعی اضافه کرد: در این میان وظیفه دولت را تقویت، حمایت و عدم مداخله در قوانین و سازوکارهاي بورس و همچنین حمایت از
تصمیمات شوراي عالی بورس می دانیم. تصمیم بر آن شد هرگونه قوانینی هم که در دولت و مجلس تدوین می شود، باید به مسائل
بازار سرمایه توجه کامل داشته باشد. نباید اقدامی انجام شود که بر سرنوشت ده ها میلیون سهامدار حقیقی و خرد، تأثیر منفی بگذارد.
کماکان بدون اینکه مداخله اي صورت گیرد، دولت از ابزارهاي حمایتی غفلت نمی کند. به عنوان مثال افزایش نرخ خوراك براي

 
پتروشیمی ها است که بتواند روي بورس تاثیر بگذارد. 

 
سرمایه گذاري در بورس نباید کوتاه مدت باشد 

سخنگوي دولت در پاسخ به سوال خبرنگار مهر، مبنی بر اینکه شرکت هاي دولتی حقوقی بورس باعث شدند که بخش عمده اي از
سهامداران خرد متضرر شوند؛ دولت با توجه به اینکه آقاي جهانگیري با سهامداران حقوقی جلسه داشته و گفته از بورس حمایت می
کند، چه برنامه اي دارد که بتواند ضرر مردم را جبران کند؟ گفت: واقعاً بازار سرمایه در همه دوران ها، یک بازار بدون ریسک نبوده و
در عین حال، یک بازار بلندمدت براي سرمایه گذاري محسوب می شود. سود و زیان این بازار هم، نه در کوتاه مدت بلکه در بلندمدت

 
مشخص می شود. 

ربیعی ادامه داد: بورس ساز و کارهاي ویژه خود را دارد و رسالت بورس، کشف قیمت واقعی محصولات این بازار است و سیاست گذاري
هاي آن هم باید از طریق شوراي عالی بورس انجام شود. تصمیم اخیري که در جلسه آقاي جهانگیري گرفته شد این بود که از هرگونه
مداخلات غیر کارشناسی در بورس قطعاً پرهیز خواهد شد و هر تصمیمی در شوراي عالی بورس خواهد بود. سیاست هاي دولت نیز
لحاظ کردن حساسیت هاي بازار سرمایه در تصمیمات و وضع مقررات است. ما هر تصمیم و مقرره اي در خصوص بازار سرمایه را
مراعات می کنیم. ما همواره معتقدیم بورس یک نهاد اصلی در ایجاد و حفظ تعادل در اقتصاد کشور است و همیشه هم در پی تقویت

 
و حمایت از بازار بورس بودیم. 



سخنگوي دولت تصریح کرد: بیشتر در مورد حقوقی ها نگران بودیم، اولاً حضور حقوقی ها در بورس همیشه منفی نیست. اگر در
بورس عرضه هاي خوب داشته باشند و در چارچوب حرکت کنند منفی نیست اما این نکته را هم مد نظر داریم که مبادا برخی از
حقوقی ها همکاري لازم را نداشته و رفتاري انجام بدهند که سرمایه گذاري افراد حقیقی و خرد را با تنش مواجه کند. که در این
زمینه اختیارات لازم به سازمان بورس داده شده است. امیدوارم با رفتن به سمت ثبات اقتصادي و رفع تحریم ها روزهاي خوب بورس

 
را تجربه کنیم اما همه کارشناسان معتقدند نباید روي بورس کوتاه مدت سرمایه گذاري کرد. 

 
قرار نبود یارانه 120 هزار تومانی را همه بگیرند 

ربیعی در پاسخ به سوال دیگري مبنی براینکه گزارشاتی رسیده است که یارانه 120 هزار تومانی مصوب مجلس به محرومان داده نمی
شود و اینکه دولت این یارانه را چگونه پرداخت می کند و این یارانه به چند نفر پرداخته شده است؟، اظهار داشت: قبلاً هم در جلسه
سخنگویی گفتم و در مورد تلفیق مصوبه مجلس و دولت صحبت کردم. با توجه به محدودیت منابع ناچار به تلفیق این دو طرح شدیم.
چون در مصوبه مجلس براي افرادي که در دهک هاي پایین بودند یارانه 120 هزار تومانی درنظر گرفته شده بود، ما به مددجویان
تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی 120 هزار تومان را پرداخت کردیم که حدود بیش از 9 میلیون نفر مشمول آن بودند و در
سایت آن قابل ملاحظه و مشخص است. حدود 40 میلیون نفر باقی مانده هم مشمول یارانه 100 هزار تومانی شدند و آن را دریافت

 
کردند. 

وي در پایان افزود: طبیعی است که مابقی افراد این یارانه را نگرفتند. قرار نبود به همه افراد داده شود بلکه قرار بود از دهک هاي
پایین با اطلاعاتی که در بانک رفاهی ایرانیان است، انتخاب شوند و بگیرند. خیلی ها ممکن است خود را مستحق دریافت بدانند و یک
عدد محدودي هستند. شما باید به استان هاي مرزي بروید که افراد بیشتر در استان هاي مرزي بودند. قطعاً پرداخت ها انجام شده
است. براساس مقدار پول و مقدار جمعیت مشخص شده، پرداخت ها کاملاً مشخص است. سامانه وزارت رفاه هم ارتباط دو طرفه و

 
تعاملی با افراد داشته است. 

 
منبع : مهر 

قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد.



66 هزار روستایی در گیلان بیمه حوادث شدند

منبع: کاشف اسرارشماره خبر:  292  |  تاریخ: 1399/10/24

کاشف اسرار-مدیر کل دفتر امور روستایی و شوراهاي استانداري گیلان با اشاره به حادثه خیز بودن استان استان، گفت: 30
درصد روستائیان در گیلان معادل 66 هزار خانه روستایی بیمه حوادث شده اند. به گزارش کاشف اسرار،یاور پیر علائی " در

گفت وگو با فارس " با اشاره به حادثه خیز بودن گیلان و لزوم پوشش بیمه اي ...

کاشف اسرار-مدیر کل دفتر امور روستایی و شوراهاي استانداري گیلان با اشاره به حادثه خیز بودن استان استان، گفت: 30

 
درصد روستائیان در گیلان معادل 66 هزار خانه روستایی بیمه حوادث شده اند. 

به گزارش کاشف اسرار،یاور پیر علائی " در گفت وگو با فارس " با اشاره به حادثه خیز بودن گیلان و لزوم پوشش بیمه اي روستائیان،
اظهار کرد: با توجه به حادثه خیز بودن استان به ویژه در سیل، برف و رانش و لغزش، از سال پیش بیمه حوادث روستائیان در دستور

 
کار قرارگرفته و خوش بختانه استاندار و معاونت عمرانی حمایت خوبی از اجراي آن کرده اند. 

وي با بیان اینکه با بیمه حوادث، از ضررهاي جبران ناپذیر اقتصادي ناشی از بلایاي طبیعی روستائیان قابل جبران خواهد بود، ، افزود:
با مناقصه اي که سال گذشته انجام شد، بیمه ایران برنده مناقصه شده و روستائیان حداقل می توانند با پرداخت 53 هزار تومان تا

 
سقف 40 میلیون تومان خود و ابنیه موردنظر را بیمه کنند که سقف تعهدات بیمه با پرداخته اي بالاتر افزایش پیدا می کند. 

این مسئول با اعلام اینکه تاکنون حدود 66 هزار خانه روستایی را بیمه کرده ایم، گفت: حدود 30 درصد روستائیان گیلانی تاکنون

 
بیمه شده اند،از اجراي طرح درجه بندي دهیاري ها پس از 14 سال خبر داد . 

پیر علایی ،افزود: تاکنون یک هزار دهیاري از مجموع یک هزار و 800 دهیاري موجود در گیلان ارتقا یافته اند که در افزایش

 
اعتبارات، میزان ارزش افزوده، حقوق و مزایاي دستیاران و کارکنان دهیاري ها بسیار حائز اهمیت است. 

وي از آغاز حسابرسی دهیاري ها در استان خبر داد و گفت: علی رغم اینکه دستگاه هاي اجرایی و نهادي هاي حکومتی هرساله
حساب رسی می شوند، متأسفانه حدوداً 12 سال از دهیاري ها حساب رسی به عمل نیامده بود که این مهم نیز طبق ضوابط در

 
دستور کار قرارگرفته است. 

مدیرکل دفتر امور روستایی و شوراهاي استانداري گیلان از جذب سهمیه ماشین آلات براي روستاهاي محروم استان خبر داد و گفت:
9 ماشین آلات سنگین با شرط 20 درصد پرداختی توسط دهیاري ها جذب شده و تا دو هفته دیگر تحویل روستاهاي محروم می

 
شود. 

پیر علائی با اشاره به انعقاد تفاهم نامه همکاري میان سازمان شهرداري و دهیاري ها و پست بانک کشور به جهت توسعه اشتغال و
تجهیز روستاها به ماشین آلات نیز گفت: براي خریداري ماشین آلات و اشتغال زایی تسهیلات از یک صد میلیون تا چهار میلیارد

 
تومان براي 87 فقره پرونده مجوز گرفته شده که تا پایان سال پیش بینی می شود 70 درصد آن تعهدات را تحویل بگیریم. 

وي به مقوله آموزش و ضرورت توسعه آن در روستاها تأکید کرد و گفت: آموزش تفکیک زباله از مبدأ براي دهیاران و روستائیان یکی



از آموزش هاي محوري دفتر روستایی استانداري بوده و علاوه بر آن تاکنون 11 دوره آموزش مجازي در دوره هاي عمرانی، مالی،

 
زیربنایی و ساخت وساز برگزار کرده ایم. 

این مسئول با اشاره به عزم جزم این دفتر به جهت پیشگیري از تخلفات ساختمانی در روستاها، گفت: شدیداً با دهیاران، بخشداران و
کارشناسان فنی در حال رایزنی هستیم تا جلوي ساخت وسازهاي غیرمجاز در روستاها گرفته شود و تاکنون در این خصوص نیز یک

 
هزار پرونده تخلف تشکیل شده و در حال بررسی است. 

پیر علائی با تقدیر از جمعیت هلال احمر گیلان به سبب راه اندازي خانه هاي هلال در روستاها، گفت: اولین استان کشور هستیم که

 
410 خانه هلال روستایی داریم که به حوزه آموزش، امدادرسانی و سایر مؤلفه هاي مهم در این زمینه مشارکت فعالانه دارند. 

پایان پیام



 استاندار گیلان در دیدار با معاون اول رئیس جمهور خواستار شد ؛ استمرار حمایت دولت از

مشاغل آسیب دیده از کرونا

منبع: کاشف اسرارشماره خبر:  293  |  تاریخ: 1399/10/24

کاشف اسرار-استاندار گیلان در دیدار با معاون اول رئیس جمهوري، با اشاره به برنامه صادرات کالاهاي غیرنفتی خواستار
استمرار رویکرد حمایتی دولت از مشاغل آسیب دیده ناشی از شیوع کرونا بویژه حوزه هاي گردشگري و خدمات در استان

شد. به گزارش کاشف اسرار به نقل از استانداري ، ارسلان زارع در دیدار با " اسحاق ...

کاشف اسرار-استاندار گیلان در دیدار با معاون اول رئیس جمهوري، با اشاره به برنامه صادرات کالاهاي غیرنفتی خواستار

 
استمرار رویکرد حمایتی دولت از مشاغل آسیب دیده ناشی از شیوع کرونا بویژه حوزه هاي گردشگري و خدمات در استان شد. 

به گزارش کاشف اسرار به نقل از استانداري ، ارسلان زارع در دیدار با " اسحاق جهانگیري کویشاهی"، با بیان اینکه حوزه هاي
گردشگري و خدمات، بخش قابل توجهی از اشتغال در استان را اختصاص می دهند که با شیوع کرونا دچار آسیب شده اند، خواستار

 
تداوم حمایت هاي دولت شد. 

وي تعداد پرونده هاي تشکیل شده براي دریافت تسهیلات کرونا در استان را 29 هزار و 486 فقره پرونده براي 44 هزار و 214 نفر

 
شغل در استان عنوان کرد. 

این مقام با تاکید بر لزوم حمایت یارانه اي وزارت جهاد کشاورزي از نوغان داري ، استمرار این رویکرد را موجب احیاء این صنعت در
استان خواند و متذکر شد : 9 هزار و 92 خانوار در گیلان به پرورش کرم ابریشم مشغول هستند که سالانه حدود 493 تن پیله ابریشم

 
تولید می کنند 

زارع گزارشی از روند پیشرفت پروژه هاي اقتصاد مقاومتی و نیز طرح هاي مهم عمرانی استان ارائه داد و همچنین با اشاره به برنامه

 
صادرات کالاهاي غیرنفتی از گیلان، تحقق برنامه هدف گذاري شده صادرات غیرنفتی استان طی 9 ماه سال جاري را یادآور شد. 

وي در دیدار با وزیر ارتباطات و فنآوري اطلاعات، با اشاره به ایام امتحانات ، خواستار رفع مشکل دسترسی دانش آموزان و دانشجویان

 
بویژه در مناطق روستایی به اینترنت و شبکه ملی اطلاعات شد. 

استاندار در دیدار با جواد آذري جهرمی اظهار کرد: در راستاي پوشش 205 روستاي استان که به طور عمده از دسترسی به شبکه ملی

 
اطلاعات و اینترنت پرسرعت محروم هستند، ایجاد 46 سایت جدید به اپراتور دوم (ایرانسل ) ابلاغ شده است. 

وي ادامه داد: همچنین با توجه به پیگیري هاي قبلی در خصوص ارتقاء 60 سایت همراه اول به فنآوري 4G ، تا کنون تنها 10 سایت

 
به فناوري یاد شده ارتقا یافته اند. 

این مقام با اشاره به نیاز دانش آموزان و دانشجویان در دسترسی به شبکه ملی اطلاعات به ویژه در فصل امتحانات خصوصا در مناطق
روستایی، خواستار شتاب در تکمیل پروژه هاي مزبور شد تا برخی از آنها در دهه مبارك فجر و مابقی تا پایان امسال به بهره برداري



 
برسند. 

زارع " همچنین گفت که مراحل طراحی، مکان یابی و فرایندهاي مرتبط پروژه هاي جدید اعم از طرح برق و فرایند مجوز منابع

 
طبیعی و ... آغاز شود تا به محض تامین منابع مالی و تجهیزات، پروژه ها به اجرا و بهره برداري برسند. 

وي در خصوص مرکز داده استان، حمایت بیشتر از شرکت هاي دانش بنیان و پشتیبانی فزون تر از مخابرات بویژه بهسازي و روزآمد

 
کردن تجهیزات و رفع مشکلات آن مجموعه تاکید کرد. 

 
اعتبار استانداردسازي گرمایشی مدارس، افزایش یابد 

نماینده عالی دولت در گیلان با تصریح اینکه استاندارد سازي گرمایش مدارس داراي بخاري نفتی، به پایان رسیده و هیچ مدرسه اي

 
در استان داراي بخاري نفتی نیست، خواستار افزایش اعتبار مربوط به اعتبار استانداردسازي گرمایشی مدارس داراي بخاري گازي شد. 

زارع در دیدار با معاون وزیر آموزش و پرورش و رئیس سازمان نوسازي، توسعه و تجهیز مدارس کشور، استاندارد سازي مدارس را یکی
از دغدغه هاي جدي دولت خواند و اظهار داشت: در تجهیز مدارس گیلان به وسایل گرمایشی، اقدامات مناسبی صورت گرفته چنانکه

 
استانداردسازي گرمایش مدارس داراي بخاري نفتی، به پایان رسیده و هیچ مدرسه اي در استان داراي بخاري نفتی نیست. 

وي در دیدار با مهراله رخشانی مهر ادامه داد: در جریان استاندارد سازي مدارس داراي بخاري گازي نیز حدود 50 پروژه باقی مانده که

 
35 مورد از آنها داراي پیمان است و اقدامات مربوط به 15پروژه دیگر هم در سال مالی جاري ، انجام و به اتمام می رسد. 

این مقام با بیان اینکه بخشی از اعتبار استانداردسازي گرمایشی به خرید تجهیزات اختصاص یافته، اعتبار 25 میلیارد تومانی در این
بخش را پاسخگوي تامین هزینه هاي مرتبط با فعالیت هاي انجام شده، ندانست و گفت که حداقل نیازمند 10میلیارد تومان اعتبار

 
مازاد در این بخش هستیم. 

زارع با اشاره به وجود دو هزار و 365 کلاس داراي شوفاژ فرسوده در 250 مدرسه استان ، بهسازي آنها را نیازمند 87 میلیارد تومان

 
اعتبار ذکر کرد. 

وي همچنین مجموع اعتبار سالانه براي مدارس احداثی و مقاوم سازي در بخش هاي ملی، ملی استانی و مشارکتی را حدود یکصد

 
میلیارد تومان ذکر و اضافه کرد که حداقل به 25درصد افزایش نیاز است. 

 
پس از تبادل نظر مقرر شد اعتبارات لازم براي اجراي طرح هاي استان تخصیص یابد و در روند اجراي آنها تسریع بشود. 

پایان پیام





ارزش روز دارایی هاي صندوق ذخیره فرهنگیان اعلام شد/توزیع 3200

میلیارد سودقطعی میان معلمان

منبع: قلمناشماره خبر:  294  |  تاریخ: 1399/10/24

مدیرعامل صندوق ذخیره فرهنگیان آخرین وضعیت سودآوري و عملکرد اقتصادي هلدینگ هاي زیرمجموعه صندوق ذخیره
فرهنگیان را تشریح و از توزیع 3200 میلیارد تومان سود قطعی در سال جاري میان معلمان با برگزاري مجمع خبر داد.

نوشته ارزش روز دارایی هاي صندوق ذخیره فرهنگیان اعلام شد/توزیع 3200 میلیارد سودقطعی میان ...

ارزش روز دارایی هاي صندوق ذخیره فرهنگیان اعلام شد/
توزیع 3200 میلیارد سودقطعی میان معلمان مدیرعامل
صندوق ذخیره فرهنگیان آخرین وضعیت سودآوري و
عملکرد اقتصادي هلدینگ هاي زیرمجموعه صندوق ذخیره
فرهنگیان را تشریح و از توزیع 3200 میلیارد تومان سود
قطعی در سال جاري میان معلمان با برگزاري مجمع خبر

 
داد. 

مهندس مهدي نیکدل در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه
مطالعات استراتژیک را از بدو ورود به صندوق آغاز کردیم

که خوشبختانه منتج به نتایج خوبی شد اظهار کرد: بر اساس مطالعات مذکور به این نتیجه رسیدیم که شرکت داري و تصدي گري

 
نکنیم و شرکت هاي موجود را در راستاي هم افزایی در چهار هلدینگ متمرکز کنیم و از انجام فعالیت هاي پراکنده بپرهیزیم. 

وي افزود: سرمایه گذاري پراکنده و بدون برنامه و چشم انداز باعث بروز مشکلاتی شده بود که در سال هاي گذشته شاهد آن بودیم.
طی چندسال اخیر کنترل استراتژیک هلدینگ ها را مدنظر قرار داده ایم. شرکت و هلدینگ جدیدي ایجاد نکردیم و تلاش ما بر این

 
بود که شرکت هاي موجود را هم افزا کنیم. 

 
متمرکز شدن فعالیت شرکت ها در قالب چهار هلدینگ 

مدیرعامل صندوق ذخیره فرهنگیان با اشاره به متمرکز شدن فعالیت شرکت ها در قالب چهار هلدینگ گفت: به عنوان مثال شرکت ها
و فعالیت هاي مربوط به نفت، گاز و انرژي در هلدینگ پتروفرهنگ یکپارچه شدند. شرکت هاي بورسی و صنایع نیز در  گروه مالی و

 
هلدینگ سرمایه گذاري فرهنگیان متمرکز شد. 

نیکدل افزود: فعالیت هاي ساختمانی در گروه ساختمان و هلدینگ ساختمانی معلم دنبال می شود. یک سري شرکت هم داریم که
کار خدماتی براي آموزش و پرورش انجام می دهند که شرکت صنایع آموزشی، شرکت گردشگري، بیمه و لیزینگ از جمله آنهاست.

 
اینها در هلدینگ چهارم ما تحت عنوان تدبیرگران اطلس گرد هم آمده اند. 

وي با بیان اینکه هلدینگ خدمات، دارایی زیادي ندارد اما از نظر ارتباط با معلمان مهمترین هلدینگ ما محسوب می شود گفت: از



طریق شرکت فرایند نوین فرهنگیان در هلدینگ تدبیرگران اطلس در استان ها با معلمان ارتباط و تعامل داریم. این شرکت واریزي

 
معلمان در استان ها را جمع آوري می کند و ارتباط نهادینه با اعضا دارد. 

 
برنامه ریزي براي ورود چهار هلدینگ به بورس 

مدیرعامل صندوق ذخیره فرهنگیان با اشاره به برنامه ریزي براي ورود این چهار هلدینگ به بورس اظهار کرد: با ورود به بازار سرمایه،
ارزش روز دارایی هاي صندوق در هرلحظه که اراده کنیم مشخص و در دسترس است. قصد داریم بر خلاف رویه گذشته که سود
حسابداري به معلم ها  می دادیم، ارزش روز دارایی ها را محاسبه و در اختیار معلمان قرار دهیم. صندوق هرچه دارایی دارد متعلق به
اعضاست. مهمترین کاري که در این چند سال بعد از جمع کردن بحران ها، دادگاه ها و محاکم انجام شد، برنامه ریزي براي شکل

 
گیري چهار هلدینگ و ورود آنها به بورس است. 

نیکدل ادامه داد: برنامه آینده شرکت ها مشخص است. خوشبختانه هم افزایی خوبی رخ داده، از شمار شرکت هاي زیان ده کاسته
شده و شرکت هایی که سودده نبودند به سوددهی رسیده اند، اشتغال ایجاد کرده ایم و به هولدینگ پتروفرهنگ فشار آوردیم که از
تجهیزات ساخت داخل پتروشیمی استفاده کند. به عنوان مثال از تجهیزات تولیدي ماشین سازي اراك در هلدینگ گروه مالی که
شرکتِ خودي است استفاده کند. با شرکت هاي ایرانی دیگر نیز همکاري کرده ایم. یکی از کارهاي ما ساخت داخلی کردن تجهیزات

 
پتروشیمی بود که گران قیمت و استراتژیک هستند. 

 
اعلام سود فعالیت هاي اقتصادي صندوق ذخیره 

وي سود فعالیت هاي اقتصادي صندوق ذخیره را نیز اعلام کرد و گفت: مهمترین شاخص عملکرد یک موسسه اقتصادي میزان
سودآوري آن است. در سال 95 که مدیریت صندوق را برعهده گرفتم، سود صندوق به علت اتفاقاتی که رخ داده بود در پایین ترین
حد ممکن و 240 میلیارد تومان بود. میزان سود قطعی در سال 96 به 284 میلیارد تومان، در سال 97 به 320 میلیارد و در سال 98

 
به 1100 میلیارد تومان رسید. 

 
توزیع 3200 میلیارد تومان سود قطعی در سال جاري میان معلمان 

مدیرعامل صندوق ذخیره فرهنگیان افزود: در سال جاري که باید مجمع را برگزار کنیم بنا بود به 1600 میلیارد تومان سودقطعی
برسیم که عملا به 3200 میلیارد تومان رسیده و دو برابر پیش بینی ماست. مجمع به زودي برگزار می شود. مجامع شرکت ها را هم
برگزار کردیم، آخرین مجمع شرکت سرمایه گذاري را که در هفته جاري برگزار کنیم به مجمع سالانه صندوق می رسیم. سال مالی

 
صندوق 31 شهریور است. 

نیکدل با بیان اینکه مجمع برگزار شود به جاي 1600 میلیارد، 3200 میلیارد تومان سود تقسیم می کنیم عنوان کرد: میزان سود
توزیعی براي اعضا برحسب سنوات پرداخت حق عضویت صندوق متفاوت است. به عنوان مثال به معلمی که در آبان بازنشسته شده و
بیشترین پرداختی مان 40 میلیون تومان بوده است، احتمالا حدود 20 میلیون سودتعلق می گیرد. یعنی یک معلم که 30 سال
خدمت کرده و هنگام خروج از صندوق، 40 میلیون تومان از ما می گیرد، اکنون سودي که در این یک سال می گیرد 20 میلیون

 
تومان می شود که جاي خوشبختی دارد و نشان می دهد صندوق به سودآوري افتاده است. 

 
وضعیت سودآوري سال آینده صندوق ذخیره 



 
حل و فصل 33 پرونده ساختمانی/بسیاري از اموال صندوق را پس گرفتیم 

وي درباره وضعیت سودآوري سال آینده صندوق ذخیره گفت: پیش بینی میزان سودآوري ما براي سال آینده 5200 میلیارد تومان
است اما تصور بنده این است که از 6000 میلیارد تومان عبور می کنیم. عملکرد بهینه صندوق از درایت، دانش، کاردانی، برنامه ریزي

 
درست و پاکدستی مدیران صندوق حکایت دارد. 

مدیرعامل صندوق ذخیره فرهنگیان افزود: به عنوان مثال در گروه ساختمانی معلم، 35 پرونده حقوقی داشتیم که در 33 پرونده برنده
شده ایم. همه دعواي ما در گروه ساختمانی معلم بر سر پول، زمین و ملک است. دعواي حقوقی در این بخش بر سر مال و اموال است.

 
برنده شدن در 33 پرونده حقوقی به این معنا است که خیلی از اموال موسسه را پس گرفته ایم. 

نیکدل با اشاره به اینکه در سال 95 ارزش روز دارایی هاي کل اموال صندوق ذخیره فرهنگیان بین 6 تا 7 هزار میلیارد تومان بود،
گفت: از سال 95 تا کنون پول اضافه اي از معلمان عضو صندوق دریافت نکرده ایم به تعبیر دقیق تر آنکه هر سال تقریبا 240 تا 280
میلیارد تومان آورده ورودي از معلم ها داشته ایم، در واقع ماهانه 22 میلیارد تومان بابت حق عضویت دریافت کرده ایم ولی در مقابل
حدود 480 تا 500 میلیارد تومان به معلمان بازنشسته هنگام خروج از صندوق پرداخت کرده ایم و میزان خروجی دو برابر ورودي

 
بوده است. 

وي ادامه داد: از دو سال گذشته به تبیین مسئله براي اعضا به منظور افزایش میزان مشارت معلمان در صندوق پرداختیم. از ابتداي
تاسیس صندوق از حقوق معلم ها ماهانه 1.12 درصد بابت حق عضویت صندوق کسر می شد در حالی که قانون اجازه داده تا 5 درصد
کسر شود و از اعضا خواستیم از این سقف قانونی استفاده کنند. زیرا در این صورت ما هم می توانیم معادل پرداختی آنها را از دولت

 
بگیریم و به خودشان برگردانیم. 

 
کسرحقوق بالاي 3 درصدي از بیش از 300 هزار معلم 

مدیرعامل صندوق ذخیره فرهنگیان با بیان اینکه با اطلاع رسانی انجام شده اکنون بالغ بر 300 هزار نفر از اعضا، بالاي 3 درصد از
حقوقشان کسر می شود گفت: قبلا همه 800 هزار نفر 1.1 درصد حقوق شان را به صندوق می پرداختند. علت این 1.1 درصد این
است که آن اوایل که قانون تصویب شده بود براي آنکه بار مالی دولت اضافه نشود 5 درصد را از حقوق پایه کم کردند درحالی که باید

 
از کل حقوق و مزایا کسر می کردند. سعی کردیم اطلاع رسانی کنیم و معلم ها آگاه شوند. 

نیکدل افزود: امسال با توجه به افزایش درصدها، آن 22 میلیاردي که ورودي ماهانه از معلم ها داشتیم اکنون به 82 میلیارد تومان
رسیده است. امسال از آن سال هایی است که ورودي و خروجی ما تقریبا به هم نزدیک شده، اما هنوز فاصله دارد.   از آن سو
سودآوري ما هم زیاد شده است. ورودي ما سالانه به 600 میلیارد تومان رسیده، اما خروجی نیز به سالانه 1500 تا 2000 میلیارد

 
تومان رسیده و یک مابه التفاوتی به وجود آمده است که از محل سود حاصل از فعالیت شرکت ها پرداخت می شود. 

 
ارزش روز دارایی هاي صندوق به 50 هزار میلیارد تومان رسیده 

وي با بیان اینکه امروز ارزش روز دارایی ها از 6 تا 7 هزار میلیارد تومان در سال 95 به 50 هزار میلیارد تومان در حال حاضر حاصل
تصمیمات مدیریتی و استراتژیک است، گفت: البته دو سه ماه پیش که وضعیت بورس خوب بود ارزش روز دارایی هاي ما 70 هزار



میلیارد تومان بود. در سال 95 چیزي به ما تحویل داده نشد، اما در پنج سال اخیر همان چیزي که تحویل گرفتیم 10 برابر شده است

 
بدون اینکه پول اضافه از اعضا بگیریم چون تصمیمات استراتژیک درستی اتخاذ شد. 

انتهاي پیام



گزارش عملکرد 9 ماهه سال 99 پست بانک منتشر شد

منبع: بانکداري ایرانیشماره خبر:  295  |  تاریخ: 1399/10/24

گزارش عملکرد نه ماهه سال 1399 پست بانک ایران تهیه و براي بهره برداري ذینفعان به ویژه کارکنان، کارگزاران باجه هاي
بانکی روستایی و سهامداران منتشر شد.

گزارش عملکرد نه ماهه سال 1399 پست بانک ایران تهیه و براي بهره برداري ذینفعان به ویژه کارکنان، کارگزاران باجه هاي

 
بانکی روستایی و سهامداران منتشر شد. 

به گزارش روابط عمومی پست بانک ایران، سیدرحمان حسین پور رییس اداره کل روابط عمومی بانک اعلام کرد: در این گزارش
عملکرد بانک از نظر منابع، مصارف، تسهیلات، بانکداري الکترونیکی، خدمات ارزي و سایر معیارهاي مهم ارزیابی و میزان پیشرفت در

 
مقایسه با مدت مشابه سال گذشته مقایسه شده است. 

حسین پور تصریح کرد: براساس یافته هاي این گزارش، از هر 100 نفر جمعیت روستایی 48 نفر در پست بانک ایران داراي حساب
بانکی بوده و منابع و مصارف بانک نیز به ترتیب 244 و 197 هزار میلیارد ریال است که به ترتیب 66 و 60 درصد در مقایسه با دوره

 
مشابه سال قبل رشد داشته است. 

وي در ادامه افزود: مجموع تسهیلات پرداختی طی سال جاري 87 هزار میلیارد ریال است که نسبت به مدت مشابه سال 1398 حدود

 
66 درصد رشد داشته و ارزش فعالیت هاي ارزي نیز 727 میلیون یورو بوده که داراي 21 درصد رشد می باشد. 

رییس اداره کل روابط عمومی پست بانک ایران تأکید کرد: تاکنون 20 هزار میلیارد ریال تسهیلات براي اشتغال پایدار روستایی

 
پرداخت شده است و روند پرداخت آن در زمینه هاي مولد براي جهش تولید ادامه دارد. 

وي درپایان تعداد باجه بانکی روستایی درسطح کشور را 5551 با سرانه منابع هرباجه 69 میلیارد ریال عنوان کرد و گفت: تعداد
170هزار و 512 دستگاه ابزار الکترونیکی شامل؛ خودپرداز، پایانه شعبه اي و پایانه فروشگاهی این بانک براي تسهیل امور بانکی در

دسترس هموطنان به ویژه درمناطق روستایی قرار دارد.



گروه اقتصادنوین به کمک تیم هاي نوآور فین تک می آید

منبع: بانکداري ایرانیشماره خبر:  296  |  تاریخ: 1399/10/24

رویداد «نوین کمپ یک» با حضور اعضاي هیئت مدیره بانک اقتصادنوین، مشاور معاون علمی و فناوري رئیس جمهور،
مدیرعامل شرکت فرابورس و جمعی از مدیران ارشد مالی و سرمایه گذاري و فعالان حوزه فین تک و استارت آپ برگزار شد.

رویداد «نوین کمپ یک» با حضور اعضاي هیئت مدیره بانک اقتصادنوین، مشاور معاون علمی و فناوري رئیس جمهور،

 
مدیرعامل شرکت فرابورس و جمعی از مدیران ارشد مالی و سرمایه گذاري و فعالان حوزه فین تک و استارت آپ برگزار شد. 

در این مراسم علی امانی، نایب رئیس هیئت مدیره این بانک با اشاره به سابقه و عملکرد نخستین بانک خصوصی ج.ا.ا در طول 20
سال فعالیت خود گفت: این بانک از بدو تاسیس تلاش خود را بر این قرار داده که به عنوان بانک پیشرو در مرحله گذار از بانکداري
سنتی به مدرن نقش آفرین باشد و در این چارچوب سعی کرده با تکمیل زنجیره خدمات پولی و مالی از قبیل بیمه، کارگزاري بورس،

 
تامین سرمایه، صرافی و سایر خدمات به جایگاه بالاتري در صنعت مالی دست پیدا کند. 

امانی افزود: ورود نوآوري به سیستم بانکی کشور مستلزم ایجاد بازارهاي جدید در کشور است و گروه مالی اقتصادنوین، در تلاش است
با استفاده از مجموعه کامل سرویس هاي مالی که در اختیار دارد، در خلق این بازارها به کمک تیم هاي نوآور بیاید و همچنین از
کمک آن ها در تکمیل زنجیره ارزش گروه مالی اقتصادنوین بهره ببرد. در ادامه علیرضا دلیري، مشاور معاون علمی و فناوري ریاست
جمهوري با اشاره به حرکت بانک اقتصادنوین تغییر فضاي بانکداري سنتی به بانکداري نوین گفت: زمان آن رسیده که خود را با فضاي

 
بین المللی بانکداري نوین، دیجیتال و جامع همراه کنیم و خدمات این حوزه را در اختیار مردم قرار دهیم. 

او افزود: قطعا تسهیلگري در خدمات مالی می تواند اثرات مثبتی در زندگی اجتماعی ما ایجاد کند. بحث فین تک ها و فناوري هاي
مالی به سرعت در حال رشد است به طوري که هم در بازار پول، هم در بازار سرمایه و هم در بازار بیمه رشد قابل توجهی داشته اند.
دلیري در ادامه به انتظار معاونت علمی و فناوري از نظام بانکداري اشاره کرد و گفت: اول اینکه بستر سرمایه گذاري خود را روي حوزه
دانش بنیان و استارت آپ ها متمرکز کنند که در این راستا بانک اقتصادنوین از قبل صندوق سرمایه گذاري جسورانه را راه اندازي
کرده است؛ و دوم اینکه سرمایه گذاري خود را به سمت حوزه هاي جدید ببرند. به خصوص در دوران شیوع کرونا، بانک ها می توانند
در این زمینه بسیار نقش آفرین باشند. در ادامه محمدرضا قبادي، مدیرعامل شتابدهنده نوین تک به توضیح فلسفه ي برگزاري رویداد
نوین کمپ پرداخت و با بیان تاریخچه ي مختصري از فعالیت هاي شتابدهنده ي نوین تک گفت: از ابتداي سال 1399 مسیر حرکتی

 
نوین تک به سمت شتابدهی شرکتی تغییر کرده است. 

او افزود: فعالیت هاي تحقیق و توسعه در سازمان هاي بزرگ محدودیت هاي خاص خود را دارد و به همین دلیل است که در جهان،
شرکت هاي بزرگ براي اتصال نوآوري به زنجیره ي ارزشی که ارائه می کنند، به سراغ ایجاد صندوق هاي خطرپذیر سازمانی رفته اند
و بانک ها نیز در تلاشند از همکاري با فین تک ها بهره ببرند. مدیرعامل شتابدهنده نوین تک در ادامه گفت: با کمک همکارانمان،
مثل مجموعه هاي فرابوم، نوآوران امین، فینوتک، اکسیر و کوانت ون و همچنین زیرساخت هاي گروه مالی اقتصادنوین، انواع APIهاي
مورد نیاز در این حوزه را فراهم کرده ایم و آماده ایم که در اختیار استارتاپ ها قرار دهیم. حدود بیست کارگاه آموزشی با همکاري
شرکت مشاور سرمایه گذاري تامین سرمایه نوین و دانشکده برق و کامپیوتر دانشگاه تهران و سایر اساتید اهل فن، طراحی شده و طی
این یک ماه در اختیار استارتاپ ها قرار می گیرد. این خدمات مخصوص استارتاپ هاي early stage طراحی شده و اگر تیمی از



 
قبل به بلوغ جذب سرمایه رسیده است، می تواند بدون گذراندن این کارگاه ها، به سرمایه گذاران متصل شود. 

قبادي با اشاره به اقدامات صورت گرفته در حوزه جذب سرمایه گفت: ما با شرکت مدیریت ثروت ستارگان و صندوق کارآفرینی پرشیا،
زمینه ي همکاري مشترك را فراهم کرده ایم و از این طریق می توانیم به تیم ها کمک کنیم در هر مرحله اي از توسعه ي کسب
وکارشان که به سرمایه نیاز داشتند، آن را دریافت کنند. همچنین براي تیم هاي خروجی این رویداد امکان جذب سرمایه تا 20
میلیارد تومان فراهم شده که می تواند در اختیار تیم هاي بالغ قرار بگیرد. گفتنی است این رویداد عصر روز پنجشنبه 18 دي ماه

جاري در سالن همایش سازمان اسناد و کتابخانه ملی ایران برگزار شد.



جذب سرمایه و ایجاد اشتغال با ترمیم بافت فرسود ه و سکونتگاه هاي غیر رسمی د ر شیراز

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  297  |  تاریخ: 1399/10/24

«خبرجنوب»/ قائم مقام رئیس کل د اد گستري فارس بر ضرورت توجه مسئولان به ترمیم بافت هاي فرسود ه و سکونتگاه هاي

 
غیر رسمی کلانشهر شیراز تأکید کرد . 

ربیع ا... قربانی د ر نشست پیشگیري از جرائم و آسیب هاي حوزه شهري افزود : ستاد راهبرد ي و مد یریت اشتغال محلات کم
برخورد ار، ایجاد مد یریت منسجم و یکپارچه د ر سطح محلات شهر و توجه به ظرفیت هاي محله اي و مشارکت هاي مرد می را با

 
جد یت د نبال می کند . 

وي یاد آور شد : یکی از آسیب هاي اجتماعی د ر بحث مد یریت شهري سکونتگاه هاي غیر رسمی حاشیه اي و بافت هاي فرسود ه

 
بود ه که با توجه به شهرنشینی بد ون برنامه ریزي، کنترل و نظارت شکل گرفته است. 

وي د ر این نشست تحقق توانمند سازي محلات را د ر گرو انسجام، وحد ت و هماهنگی بین د ستگاه هاي اجرائی، انتظامی، قضائی و
سازمان هاي مرد م نهاد و همچنین ارتقاي امنیت محلات از طریق پلیس محله محور و گشت هاي انتظامی د انست و تصریح کرد :

 
ارتقاي امنیت محلات سبب جذب سرمایه گذار و ایجاد اشتغال براي ساکنین این محلات خواهد شد . 

/انتهاي متن/



خوزستان بهشت مدیران ناکارآمد شده است

منبع: روزنامه نور خوزستانشماره خبر:  298  |  تاریخ: 1399/10/24

رئیس مجمع نمایندگان استان گفته: در برخورد با مدیران کم کار از ابزارهایمان استفاده می کنیم زیرا خوزستان بهشت
مدیران ناکارآمد شده و نظارتی بر کار آنها نیست. وي اما این را هم گفت که البته نیروهاي خدومی داریم ولی مردم از

نمایندگان انتظار دارند به مسایل مبتلابه استان ورود کنند. دکتر حسینی این وعده ...

رئیس مجمع نمایندگان استان گفته: در برخورد با مدیران کم کار از ابزارهایمان استفاده می کنیم زیرا خوزستان بهشت مدیران
ناکارآمد شده و نظارتی بر کار آنها نیست. وي اما این را هم گفت که البته نیروهاي خدومی داریم ولی مردم از نمایندگان انتظار دارند

 
به مسایل مبتلابه استان ورود کنند. دکتر حسینی این وعده (...) 

رئیس مجمع نمایندگان استان گفته: در برخورد با مدیران کم
کار از ابزارهایمان استفاده می کنیم زیرا خوزستان بهشت مدیران
ناکارآمد شده و نظارتی بر کار آنها نیست. وي اما این را هم گفت
که البته نیروهاي خدومی داریم ولی مردم از نمایندگان انتظار

 
دارند به مسایل مبتلابه استان ورود کنند. 

دکتر حسینی این وعده را به مردم داد که آینده استان متعلق به
مدیران کارآمد باشد چرا که باید طوري برنامه ریزي شود که

 
اعتماد آسیب دیده مردم بازگردد. 

 
وي صراحتا گفت مدیران بسیار بد و کم کاري داریم و امیدواریم با همکاري قوه مجریه و استانداري بسیاري از مشکلات حل شوند. 

حسینی که در برنامه بی تعارف شبکه خوزستان این مطلب را عنوان کرد گفت: شبکه استانی باید مطالبات مردم را از مسئولان

 
بخواهد. وي این را هم گفت که وضعیت مدیریت شهري در شان مردم نیست. 

رئیس مجمع نمایندگان استان با انتقاد از مدیرانی که نمودکاري ندارند گفت: اینکه مدیران ما با کت و شلوار اتو کشیده به میزشان

 
بچسبند و کنار مردم نباشند درست نیست و هر جا مدیرانی میدانی داشته ایم مشکلات حل می شد. 

به اعتقاد دکتر حسینی بیشتر مشکلات مردم در شرایط فعلی هم قابل حل است،به شرطی که کارها به کاردان سپرده و شایسته

 
سالاري در انتصاب ها رعایت شود. 

 
کی گفته هر فارغ التحصیلی پشت درب اتاق استاندار بنشیند سرِکار می رود¿ 

سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري که به خوزستان سفري داشت،در حاشیه بهره برداري از مجتمع خدمات فناوري

 
دانشگاه شهید چمران اهواز گفته است: قرار نیست فارغ التحصیلان، پشت در اتاق استاندار نشسته و به دنبال کار بگردند. 

وي بعد این را هم گفته که تمام دانشگاه هاي استان نوآوري و کارآفرینی را باید از دانشگاه شهید چمران یاد بگیرند،البته استاندار هم
مشکلات پارك علم و فناوري را پیگیري خواهد کرد. به جناب ستاري عرض می شود که در این استان آنقدر کار فراوان نیست که هر
فارغ التحصیلی پشت درب اتاق استاندار بنشیندفی الفور به او بگویند بفرما برو سرکار چون گیر آوردن کار براي افراد عادي که به
جائی وابستگی نداشته باشند هر قدر هم فارغ التحصیل باشند به آسانی مقدور نیست و در این استان و بخصوص در این کلانشهر تا
دلت بخواهد افرادي داریم که با داشتن برخی تخصص ها و دریافت مدارك دانشگاهی،به کار آزاد مانند فروشندگی در سوپرها یا حتی
دستفروشی روي آورده اند،مگر اینکه حالا آقاي ستاري بزرگواري کند و امکاناتی براي این جوانان فراهم کند تا از فن آوري هایی که



 
کسب می کنند بهره مند شوند. 

خلاصه اینکه فارغ التحصیلان استان خیلی وقت است به این نتیجه رسیده اند که براي مشغول شدن و پیدا کردن کار مناسب نباید
متوسل به مقامات استانی شوند و بعد از توکل و عنایات الهی باید خودشان فکري براي اشتغال بکنند و اگر غیر از این بود،استان این

 
همه فارغ التحصیل بیکار نداشت و باید خودشان یا علی بگویند. 

اما در مجموع اگر بشود طلسم بیکاري در استان بشکند و از بومی هاي بدون پارتی در کارها استفاده کنند،وضع بهتر می شود و
جوانان با داشتن کار نسبتا مناسب می توانند خانواده تشکیل بدهند که در آنصورت اجراي این کار با کسانی است که امکانات اشتغال
را فراهم می کنند. در خصوص تعریفی هم که آقاي ستاري از دانشگاهمان کرده بهتر است روابط عمومی این دانشگاه گزارشی از
فعالیت دانشگاه در زمینه نوآوري و کارآفرینی انتشار بدهد تا علاوه بر معاون رئیس جمهور،بقیه مردم هم از این فعالیت ها خبردار

 
شوند. 

 
مدیر فرودگاه آبادان بازداشت شد 

به گزارش فارس از آبادان، پروانه سهرابی مدیر فرودگاه بین المللی آیت ا… جمی آبادان بازداشت شد. سوم دي ماه نیز دو تن از

 
پیمانکاران طرح توسعه فرودگاه بین المللی آبادان و 3 تن از کارکنان این فرودگاه بازداشت و روانه زندان شدند. 

 
سرپرست فرودگاه آبادان منصوب شد 

با ابلاغی از سوي رئیس هیات مدیره و مدیرعامل شرکت فرودگاه ها و ناوبري هوایی ایران، مسعود خواست خدایی به عنوان سرپرست

 
فرودگاه آبادان منصوب شد. 

 
رئیس جدید دانشگاه علمی کاربردي خوزستان معرفی شد 

مسعود خداپناه، رئیس سابق دانشگاه جامع علمی کاربردي خوزستان تودیع و رحیم قاسمیه به عنوان رئیس جدید معرفی شد.معاون
سیاسی اجتماعی استانداري در مراسم معارفه گفت رئیس جدید این دانشگاه (رحیم قاسمیه) دانشیار و عضو هیات علمی است و در

 
مراکز علمی به عنوان یک چهره علمی شناخته شده است. 

 
انتصاب در استانداري خوزستان 

استاندار خوزستان در حکمی حمزه خسروانی را به عنوان مدیر کل جذب و حمایت از سرمایه گذاري استانداري خوزستان
منصوبکرد.خسروانی پیشتر در سوابق خود عناوین معاون سرمایه گذاري و اشتغال و رئیس گروه سرمایه گذاري اداره کل هماهنگی
امور اقتصادي استانداري،نماینده استاندار در کارگروه ماده 27 قانون الحاق موضوع واگذاري پروژه هاي تملک دارایی سرمایه اي

 
استان، مشاور سرمایه گذاري اتاق بازرگانی اهواز و نماینده استانداري در کارگروه اقتصاد مقاومتی قوه قضاییه را داشته است. 

 
محمدکاظم حاج سردار 

|



آغاز پرداخت تسهیلات به کارگاه هاي روستایی در فارس

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  299  |  تاریخ: 1399/10/24

پرداخت 8 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه به کارگاه هاي روستایی خُرد،استان فارس آغاز شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما، مرکز فارس،مسئول بسیج
سازندگی استان فارس در شهرستان فیروز آبادگفت: امروز
با کمک صندوق کارآفرینی امید و براي اشتغالزایی خُرد در
روستا ها و حاشیه هاي شهر 8 میلیارد تومان امتیاز وام
قرض الحسنه به صندوق هاي قرض الحسنه اشتغالزایی و

 
مردم یار در استان فارس واگذار می شود. 

سرهنگ اسماعیل قزل سفلی با اشاره به اینکه در فارس هزار و 575 صندوق قرض الحسنه تاسیس شده است، ادامه داد: صندوق هاي
قرض الحسنه اشتغالزایی و مردم یار، یکی از طرح هاي اعتلا بسیج محسوب می شود که با هدف تشکیل یک نهاد محلی که توسط

 
خود مردم اداره و نظارت می شود راه اندازي شده است. 

وي کمک به ایجاد و حمایت از کسب و کار هاي خرد و کوچک روستایی، استقلال اقتصادي مردم در روستا، تقویت اقتصاد خانواده
هاي کم برخوردار نیازمند، روحیه مشارکت و تعاون مردم و کمک به انجام کارگروهی براي جذب منابع را از اهداف صندوق هاي قرض

 
الحسنه اشتغالزاي مردم یار بسیج برشمرد. 

مسئول بسیج سازندگی استان فارس افزود: تا کنون بیش از پنج هزار شغل با بهره گیري از وام هاي خُرد این صندوق ها ایجاد، احیا و

 
گسترش داده شده است. 

بهرام لطیفی، سرپرست صندوق کارآفرینی امید استان فارس نیز با اشاره به تعامل خوب بسیج سازندگی استان فارس، به اختصاص
18 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه به صندوق هاي خُرد اشاره و گفت: این تسهیلات با هدف توانمندسازي شغلی و ایجاد

 
کارگاه هاي خرد اختصاص داده شده است. 

سرهنگ عبدالرسول رضایی، فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه فیروزآباد نیز گفت: تاکنون 41 صندوق قرض الحسنه محلی در این
شهرستان راه اندازي و به واسطه این صندوق ها طرح هاي اقتصادي مختلفی ایجاد و براي افراد زیادي اشتغال زایی شده است.



مزیت مهم «پول آشنایان» در مقابل سرمایه گذاران غریبه!

منبع: روزنامه دنیاي اقتصادشماره خبر:  300  |  تاریخ: 1399/10/24

نویسنده: Guy Raz مترجم: مهدي نیکوئی برگرفته از کتاب: چگونه این (کسب وکار) را ساختم : تامین سرمایه مورد نیاز براي
ایجاد یک کسب وکار به دو روش کلی انجام می شود: جذب سرمایه گذار و خوداتکایی. اما هر کدام از این روش ها معایبی جدي
دارند. در روش نخست، کارآفرینان به سراغ سرمایه گذاران می روند و با متقاعدسازي آنها منابع لازم براي طرح هاي خود را دریافت

 
می کنند. 

اگر شما به دنبال کارآفرینی هستید، باید بدانید که از طرفی متقاعدسازي سرمایه گذاران کار ساده اي نیست و از طرفی انتظار آنها
براي کسب سودهاي کوتاه مدت، می تواند منافع و برنامه هاي شما را به خطر بیندازد. سرمایه گذاران همچنین ممکن است چند
درصد از سهام کسب وکارتان را تقاضا کنند و از آن به بعد مجبور باشید براي هر تغییر در ایده و روش هایتان نظرشان را جلب کنید؛
فارغ از آنکه امکان برنامه ریزي هاي بلندمدت تا حد زیادي از شما گرفته می شود. در روش خوداتکایی، فقط بر پس اندازها و وام هاي
شخصی خود تکیه خواهید کرد. در این حالت، استعدادها و تلاش و پشتکارتان بخشی از کمبودها را جبران خواهد کرد. هر سودي را
هم بلافاصله به چرخه کار بازمی گردانید تا سرعت رشد کسب وکارتان را افزایش دهید. مهم ترین مزیت خوداتکایی، حفظ تمام منافع
مالی کسب وکار و البته باقی ماندن کنترل اوضاع در دستانتان است. با این حال، بالاخره در مرحله اي از زمان سرعت رشد به حدي
می رسد که براي ادامه مسیر نیاز به سرمایه هاي بیشتري خواهید داشت. شاید در این مرحله، راهکار سومی به نام قرض گرفتن از
خانواده و دوستان مطرح شود؛ راهکاري که موسوم به استفاده از «پول مردم» است و تقریبا مزایاي هر دو روش متداول تامین سرمایه

 
را دارد. 

در سال 1962، گوردون و کارول سگال، بنیان گذاران هلدینگ دکوراسیون و اثاثیه منزل کریت اند برل (Crate & Barrel) تصمیم
به شروع کار خود گرفتند. آنها می خواستند با ایجاد یک فروشگاه خرده فروشی بزرگ، واسطه ها را حذف کرده و تولیدات کارخانه ها
را به طور مستقیم به دست مردم برسانند. آنها این مدل فوق العاده کسب وکار را تابستان قبل و در ماه عسل شان در منطقه کارائیب
مشاهده کرده بودند؛ اما نمونه اي از آن در ایالات متحده وجود نداشت. گوردون می گوید: «ما 10 هزار دلار از کادوهاي عروسی
داشتیم اما نیازمان 20 هزار دلار بود. در آن زمان خبري از پذیره نویسی یا سرمایه گذاري ریسک پذیر نبود. هیچ کس در یک ایده
مبهم سرمایه گذاري نمی کرد. بنابراین سراغ آن دسته از اطرافیانم رفتم که می دانستم اندکی ثروت دارند. پیشنهادم به آنها،
50درصد از سهام کسب وکار براي 10 هزار دلار بود.» (باورتان می شود که در سال 1962 می توانستید نیمی از یک هلدینگ بزرگ

 
را با 10 هزار دلار مالک شوید؟) 

گوردون نتوانست به جز پدرش کسی را متقاعد به سرمایه گذاري کند. او 7 هزار دلار براي ایجاد کسب وکار پسرش هزینه کرد.
گوردون می گوید: «احتمالا 7 هزار دلار تمام پولی بود که پدرم داشت.» البته کافی بود. این سرمایه براي افتتاح یک فروشگاه در
شیکاگو استفاده شد. امروزه شرکت آنها 7500 نفر پرسنل در 120 نقطه جغرافیایی دارد و درآمدش از 5/ 1 میلیارد دلار تجاوز کرده

 
است. 

در سال 1979 ران شیک از شغل مدیریت منطقه اي خود در شرکت اوریجینال کوکی استعفا داد تا شرکت شیرینی و کلوچه خود را
با نام پانرا برد (Panera Bread) ایجاد کند. او می خواست در بوستون (که دوران مدرسه اش را در آن گذرانده بود)، مجموعه اي
از فروشگاه هاي زنجیره اي براي فروش کلوچه ایجاد کند تا از ترافیک عابران پیاده در مرکز شهر بهره مند شود. ران 25 هزار دلار



داشت اما حتی براي باز کردن یک فروشگاه در یکی از بزرگ ترین شهرهاي آمریکا کافی نبود. او داستانش را این گونه شرح می دهد:
«من هیچ اعتبار بانکی نداشتم. پول کافی نداشتم و هنوز کسب وکارم شکل نگرفته بود که بتوانم وام بگیرم. پس سراغ پدرم رفتم و
گفتم ارثم را هر چقدر که هست، اکنون می خواهم.» پدرش موافقت کرد و 75 هزار دلار به او داد. ران با مجموع 100 هزار دلار
موجود توانست یک فروشگاه 37 مترمربعی کلوچه افتتاح کند. این فروشگاه کوچک ظرف دو سال تبدیل به یک شرکت زنجیره اي

 
 .(Au Bon Pain) کافه قنادي شد

سال 1993 استیو الس از پدر خود پول گرفت. بخشی از این پول به عنوان قرض و بخشی از آن به عنوان سرمایه گذاري بود تا بتواند
فروشگاه بستنی خود را در نزدیکی دانشگاه دنور افتتاح کند. استیو به یاد می آورد: «فروشگاهی 80 متري با اجاره 800 دلار در ماه
گرفته بودم اما به دلیل وضعیت بد آن، نیاز به تعمیرات زیادي داشت. بنابراین پدرم را قانع کردم تا مقداري پول به من قرض دهد که

 
در نهایت 80 هزار دلار شد.» 

یک سال بعد و در فاصله 2100 کیلومتري، داستان موفقیت جف بزوس شروع شد. او در سیاتل به دنبال پول مردم رفت. بزوس از هر
کدام از 60 نفر آشنایانش تقاضاي 50 هزار دلار به منظور ایجاد کتاب فروشی آنلاین خود کرد. تقریبا جواب دوسوم از آنها منفی بود.
آنها ایده بزوس را درك نمی کردند؛ ایده اي که در نهایت به آمازون و بزرگ ترین فروشگاه آنلاین جهان تبدیل می شد. از جمله
کسانی که به جف پاسخ مثبت دادند، والدین و خواهر و برادرش بودند. شاید آنها هم ایده جف را به خوبی درك نمی کردند اما پسر و
برادر خود را می شناختند و همین کافی بود. (تمام آنها به لطف این باور، میلیاردر شدند. براي یک سرمایه گذاري 50 هزار دلاري،

 
نتیجه بدي نیست!) 

این موضوع یکی از مزیت هاي مهم «پول آشنایان» در مقابل سرمایه گذاران غریبه است. این پول نه تنها ارزان تر تمام می شود، بلکه
به گفته یکی از کارآفرینان موفق چند دهه اخیر (اریک رایان) «از سمت کسانی می آید که باورشان به شما بیش از باورشان به ایده
تان است.» همین ویژگی باعث می شود که در طول مسیر راحت تر بتوانید ایده خود را بهبود داده و نیازي به پاسخگویی دائمی به

 
سرمایه گذاران نداشته باشید. 

این مزیت به ویژه زمانی پررنگ می شود که سرمایه گذاران به ایده فرد اعتماد نداشته باشند یا صبرشان کم باشد. از جمله آنها پدر
ران شیک بود. او می دانست که یک فروشگاه کلوچه و شیرینی تا ظهر نمی تواند فروش داشته باشد و این موضوع کار را سخت می
کند. با این حال، او روي پسرش سرمایه گذاري کرده بود نه روي یک ایده یا کسب وکار. بنابراین کنار ایستاد و به تدریج شاهد رونق و

 
موفقیت کسب وکار او بود. 

 
این مطلب برایم مفید است بلی 2 نفر این پست را پسندیده اند 

کپی شد




